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Lisenssi

Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen

Avoimesti lisensoitu teos

Tämä teos on lisensoitu Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen -lisenssillä. 
Teoksen uudelleen käytön yhteydessä pitää mainita kirjoittaja. Valittu lisenssi tarkoittaa, että 
teoksen sisältö on vapaasti käytettävissä, kunhan alkuperäislähteeseen viitataan.

Lisenssin kansantajuinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/deed.fi

NIMI:
Teoksen tekijä on ilmoitettava siten kuin tekijä tai teoksen lisensoija on sen määrännyt (mutta ei 
siten että ilmoitus viittaisi lisenssinantajan tukevan lisenssinsaajaa tai teoksen käyttötapaa).

Ei muutettuja teoksia
Teosta ei saa muuttaa, muunnella tai käyttää toisen teoksen pohjana.

Epäkaupallinen
Lisenssi ei salli teoksen käyttöä ansiotarkoituksessa.

Lisenssin perusteellinen juridinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/legalcode.fi
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Vastuulausekkeita

Yksittäisen ihmisen yksittäistä tulkintaa yksittäisistä asioista / aiheista

Tämä teos on yksittäisen ihmisen tulkintaa eri asioista / aiheista, eikä edusta minkään (rekisteröidyn 
tai rekisteröimättömän) yhteisön virallista tai epävirallista kantaa. Tässä teoksessa mainitut 
mielipiteet eivät ole (lainopillisia) neuvoja, ja lukijoita kehotetaan itse perehtymään huolellisesti 
tässä teoksessa mainittuihin asioihin / aiheisiin.

Tämä teos ei kata tulevaisuuden kehittymistä, jolloin tässä teoksessa mainitut ennustukset voivat 
osoittautua vääräksi. Vastaavalla tavalla tämä teos ei kata menneisyyden tulkintaa, jolloin tässä 
teoksessa tehdyt arviot menneisyydestä voivat osoittautua vääriksi.

Poliittisia vastuulausekkeita

Tämä teos käsittelee useita poliittisia mielipiteitä erilaisista asioista / aiheista. Nämä mielipiteet 
eivät kuitenkaan ole virallisia neuvoja poliittisen päätöksen perustaksi. Teoksen lukijoita kehotetaan 
lukemaan kukin mielipide yksittäisen henkilön ajatuksena, koska esitetyt mielipiteet eivät ole 
minkään yksittäisen puolueen (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallisia mielipiteitä. Lisäksi 
esitetyt poliittiset mielipiteet eivät edusta minkään puoleen (rekisteröity tai rekisteröimätön) 
jäsenjärjestön (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallista kannanottoa.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät kata Suomen, Euroopan tai maailmanlaajuisen 
politiikan menneisyyttä tai tulevaisuutta, ja ovat vain yksittäisen henkilön yksittäisiä mielipiteitä.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole tarkoitettu virallisen tai epävirallisen ehdokkuuden 
tukemiseksi missään vaalissa millään tasolla, eli teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole 
virallisiin vaaleihin valmistautuvan virallisen tai epävirallisen ehdokkaan mielipiteitä. Mahdollisissa 
virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisena ehdokkaana esitetyt poliittiset 
mielipiteet ovat oma kokonaisuutensa, ja virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisen 
ehdokkaan julkiset mielipiteet ovat tämän teoksen ulkopuolella, ja tämä teos ei ennakoi tulevia 
mahdollisia poliittisia mielipiteitä virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen).

Viitattujen www-sivujen sisältö

Tässä teoksessa viitataan erilaisiin www-sivuihin. Viitattujen www-sivujen laillinen sisältö on 
tarkistettu tämän teoksen julkaisuhetkellä, mutta monen viitatun www-sivu sisältö tulee 
mahdollisesti muuttumaan tämän teoksen julkaisun jälkeen. Kaikki muutokset viitatuilla www-
sivuilla ovat viitattujen www-sivujen omistajien / ylläpitäjien vastuulla. Kaikki uusi laillinen ja/tai 
laiton sisältö viitatuilla www-sivuilla ei ole tämän teoksen kirjoittajan vastuulla, ja tämän teoksen 
lukijoita kehotetaan huolellisesti välttämään www-sivuilta ladattavien laittomien sisältöjen käyttöä.

Kaupallinen sisältö / Yleishyödyllisyys

Tämä teos ei sisällä kaupallista sisältöä, eikä tätä teosta ole tarkoitettu kaupalliseksi sisällöksi, ja 
käytetyn lisenssin mukaisesti tämä teos on tarkoitettu ei-kaupalliseksi sisällöksi. Tämä teos ei 
sisällä kaupallisen yhteisön (rekisteröity tai rekisteröimätön) liike- tai ammattisalaisuuksia.
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1395. Esipuhe / Taas kerran jotain asiaa alkuun

1395.1. Aikaisemmista teksteistä maininta / Tieteellisyys

Ensimmäiseksi pitää todeta seuraavat kirjoitukset: Rannila (2001, 2003, 2011, 2012, 2013, 2014a, 
2014b, 2015a, 2015b, 2016, 2017a, 2017b, 2018a, 2018b, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023, 2024) 
sekä Naarmala, Koponen & Rannila (2017). Eli aikaisempaa tekstiä on jonkin verran.

Aikaisemmasta kerraten pitää todeta, että suurin osa teksteistä ei ole käynyt läpi tieteelliseen 
tekstiin liittyvää vertaisarviointia. Rannila (2003) on päättötyö (pro gradu), jonka on tarkastanut 
kaksi professoria. Naarmala, Koponen & Rannila (2017) on käynyt läpi jonkinlaisen 
vertaisarvioinnin.

Tämäkään teos ei ole tieteellinen teos, vaikka käsittelenkin useampia tieteellisiä artikkeleita.

1395.2. Aikatauluista

Tämän tekstin ensimmäinen työtiedosto tehty 8. elokuuta 2024. Aikaisempien teoksien perusteella 
pitää todeta, että jokainen kirjoitustyö pitää lopettaa jossain vaiheessa. Näin on myös tämän teoksen 
kanssa. Johonkin pitää vain lopettaa.

1395.3. Julkaisujen www-sivu

Kaikki julkaisuni saa ladattua seuraavalta www-sivulta.

Julkaisut – Jukka S. Rannila
https://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

1395.4. Joitain huomioita tästä teoksesta

Tässäkin teoksessa on jo aikaisemmista teoksista tuttu käsittelytapa. Eli aina yksittäisen merkinnän 
jälkeen on uudelleenarviointia yksittäisen merkinnän perusteella.

Verraten aikaisempiin teoksiin voi todeta ISBN-numeron merkityksen. ISBN-numeron perusteella 
on tämäkin teos oikea kirja, joka on siis virallisesti luetteloitu teos.

Tässäkään teoksessa ei ole merkintöihin liittyviä linkkilistoja, koska teoksesta tulisi silloin todella 
laaja. Lisäksi voi todeta, että hyvin moni linkki ei enää johda toimivalle www-sivulle, koska 
erilaisten sivustojen julkaisijat muuttavat säännöllisen epäsäännöllisesti omia www-sivujaan.
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1396. Erilaisien näkökulmien mahdollisuudet?

1396.1. Merkintä 1001: Yli 1000 merkintää / Merkkipäivä / 1000

18. lokakuuta 2016
1001: Yli 1000 merkintää / Merkkipäivä / 1000

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1001

[Jälkihuomio 27.10.2016: 2008 vaalit oli merkitty 16.10.2016 tilanteessa väärin vuoden 2002 
vaaleiksi. Vaalit olivat siis vuonna 2008.]

Tässä kohtaa täytyy todeta, että merkintä 814 on jäänyt tekemättä - eli olen hypännyt vahingossa 
suoraan merkintään 815.

Eli käytännössä tämä merkintä on silloin 1000. merkintä vuoden 2008 vaalien vaaliuutisten (I-
LXXVII) jälkeen.

Oheen olen kopioinut tekemäni seurannan aihepiirit (a-r) merkinnästä 500.

Merkinnän 2001 jälkeen olen yrittänyt kehittää aina jotain uutta näkökulmaa (501-1001) uusiin 
merkintöihin - jotain uutta merkinnän 500 hengessä.

Joskus jotain uutta ei ole ollut, jolloin on toistettuna jotain vanhaa asiaa uudelleen.

Tämän jälkeen voi todeta 18.10.2016 tilanteessa seuraavat aiheet, joille on annettuna jokin tunnus, 
eli numero tai kirjain:

Ron & Rand Paul (I-LXXXII)
perustulokokeilu (nro: 1 - nro: 4)
moniajo (i-l)
kuntauudistus (i-xxx)
Mobile->PC (A-Q)
selainvertailu (OSAT 1-27)
PC->Mobile (A-I)
ODF/OOXML/PDF
sähköinen äänestys.

ODF/OOXML/PDF -seuranta ja sähköisen äänestyksen seurannan merkinnät ovat omille sivuillaan 
- ei siis päiväkirjasivuille.

Lisäksi täytyy todeta, että ennen jonkin aiheen erityisen seurannan numeroa tai kirjainta on 
aihepiiriä käsitelty ennen erityisen tunnuksen perustamista.
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Mainittujen aihepiirien lisäksi (a-m) on vielä joukko aiheita, joille EI ole perustettu erityistä 
tunnusta.

Yksi perusesimerkki on harrastamani yleinen tietotekniikan seuranta, jonka tärkein tavoite on 
seurata avoimien ratkaisujen pärjääminen oikeassa ja kovassa kilpailussa muiden ratkaisujen 
kanssa.

Taas toisaalta moniajon yhteydessä olen linkittänyt erilaisten tietoteknisten ilmiöiden vaikutusta 
moniajoon, ja näitä on vielä täydennetty erilaisilla psykologian ja psykiatrian huomioilla. Eli ei vain 
pelkkää tietotekniikan seurantaa.

Politiikan seurantaa on ollut laajasti, mutta yleisten poliittisen uutisten vuoksi en ole perustanut 
mitään uutta seurannan tunnusta. Tosin perustulokokeilun seuranta on saanut oman tunnuksen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Ohessa on merkinnässä 500 listatut aihepiirit (a-r).

Ehkä tässä kohtaa voisi todeta muutaman eritysaiheen lisäämisen:

s) erilaisten tosiasioiden (fakta, fact) tarkastuksia erilaisissa yhteyksissä
t) avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjääminen erittäin kovassa kilpailussa
u) tietoteknisten ratkaisujen omistuksen kysymykset
v) Yhdistyneen kuningaskunnan päätös erota Euroopan Unionista ja seurannaiset
x) moniajon psykologiset ja psykiatriset vaikutukset vielä erityisaiheena.

ELI jatkossa pitäisi esittää jotain uutta asiaa eri aihepiirien (a-x) merkintöjen 500 ja 1001 hengessä.

Merkinnässä 500 mainitut seurannan aiheet.

1) Yksi asia on tiettyjen teemojen kehittyminen ajan mittaan.

2) Toisaalta eri teemoihin on välillä tullut erilaisia uusia painotuksia.

3) Yksi asia on, että numerointi on lisääntynyt koko ajan: päiväkirjamerkinnät, 
mielipidekirjoitukset, lausunnot ja ODF/OOXML-merkinnät ovat nykyisin numeroituna.

Oma arvio on, että jatkossa pitäisi vanhoihin teemoihin lisätä jokaisessa seuraavassa merkinnässä 
erilaisia arvioita.

Katselin läpi merkintöjä 1-499 ja vaaliuutisia I-LXXVII, ja seuraavia toistuvia teemoja voi 
korostaa.

a) Yksityisasioiden käsittely loppui vähitellen vaaliuutisten myötä.

b) Tietotekniikan kummalliset (inhimilliset) sivuvaikutukset ja muut vaikutukset, esim. 
kärsimättömyys, riippuvuudet, epäonnistumiset, rahan tuhlaus, ihmisten huijaaminen, suomalaisten 
julkisten tietojärjestelmien surkuhupaisia tilanne, jne.
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c) Yhdysvallat-seuranta yleisesti.

d) Yhdysvallat-seurannassa erityisesti tiedotusvälineiden muuttuminen puolueiden äänitorviksi.

e) Suomen ja Yhdysvaltojen median viihteellistymisen (jatkuva?) kritisointi: hömpän suhde asiaan, 
mediaspektaakkelit, sivuvaikutukset, suorat vaikutukset ja piilovaikutukset.

f) Suomen politiikan yleinen seuranta: jokaisen puolueen arvostelu sivutyönä.

g) Sähköisen äänestyksen vastustus.

h) Koulutusjärjestelmien arvostelu.

i) ODF / OOXML / PDF -seuranta.

j) Sosiaalisen median kummallisuudet erikoisaiheena, erityisesti Facebook.

k) Rationaalisuusolettama eri yhteyksissä.

l) Yhdysvallat-seurantaa erityisaiheista: velkapommi, IRAK, Afganistan, IRAN, terrorismi, 
"american exceptionalism", asevoimat, koulutusjärjestelmä, "moral project", republikaanisen 
puolueen muutos, puolustusvoimien pyhä budjetti, perustuslaki pyhä kirja (?), yms. erityisaiheita.

m) Terrorismi-mölinä: eli kansan kiihotus terrorismiin liittyvillä väärillä tosiasioilla.

n) Sodan vastustus ja ihmisen mielen sekoaminen sodissa: sivuvaikutukset, omien sotilaiden 
sekoaminen, totuuden piilotus ja sotien vastustus, IRAK, IRAN, JEMEN, LIBYA, jne.

o) Puolueiden yhteistyö ja puolueiden muuttuminen Suomessa.

p) Tutkivan journalismin rappiotila.

r) Vaihtoehtokanavat: esim. RT, Al Jazeera ja PRESS TV.

p) Vapaan ohjelmistokehityksen selviytyminen jatkuvien hyökkäysten keskellä.

r) Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma.

Lopputulema on, että jatkossa pitäisi saada jotain uutta näkökulmaa edellä mainittuihin toistuviin 
aiheisiin.

1396.2. Uudelleenarviointia / 18.8.2024

Erilaiset aiheet ovat olleet seurannassa hyvin vaihtelevalla innokkuuden tasolla. Joitain asioita olen 
siis arvioinut useammankin kerran. Pystyykö jokaisessa merkinnässä kehittämään jotain uutta 
näkökulmaa erilaisiin aiheisiin? Jokin uusi näkökulma on tietysti tavoiteltava asia, jolloin olisi 
todellakin jotain uutta vanhojen näkökulmien lisäksi. Oman näkökulman haastaminen on tietysti iso 
haaste meille kaikille. Olenko oikeasti ja todellakin tietoinen omasta näkökulmastani? Hyvä 
kysymys kaiken kaikkiaan pohdittavaksi erilaisiin asiayhteyksiin!
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1397. Jälleen kerran avoimista tietotekniikan säätiöistä

1397.1. Merkintä 1002: Avoimet säätiöt? / Kaupalliset palvelut?

9. lokakuuta 2016
1002: Avoimet säätiöt? / Kaupalliset palvelut?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1002

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-51

Tässä kohtaa voi luetella muutaman tietoteknisen virityksen, jotka ovat olleet mielestäni 
mielenkiintoisia.

LINUX / 25 vuotta => LINUX Foundation
Apache / 21 vuotta => Apache Software Foundation
MariaDB / 7 vuotta => MariaDB Foundation
PHP / 21 vuotta => PHP Group
JavaScript / 21 vuotta => Ecma International (ECMAScript)
jQuery / 10 vuotta => jQuery Foundation

Linkkilistasta selviää muutaman säätiön ja muiden yleishyödyllisten yhteisöjen toiminnasta jotain.

Mielenkiintoista on, että erilaisia JavaScript-sovelluksia kehittäviä hankkeita kerätään uuteen 
säätiöön; eli jQuery Foundation keräisi yhteen näitä hankkeita ja säätiön nimi vielä vaihtuisi.

MySQL:n yhdeksi korvaajaksi on noussut MariaDB, jonka kehityksen suojana on oma säätiö 
(MariaDB Foundation).

Linkkilistasta on pohdittu myös Microsoft-korporaation asemaa avoimien ratkaisujen kehittäjänä.

Toisaalta voi todeta Ruotsissa julkaistua julkisen hallinnon tietoteknisten standardien joukkoa, 
johon kuuluu yhtenä standardina ODF.

Mielenkiintoinen juttu on suomalaisen avoimen lähdekoodin ratkaisun leviäminen ympäri 
maailmaa.

Itse en ollut kuullutkaan aikaisemmin koko Dovecot-ohjelmasta.
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NO - kuitenkin. Vaikka Dovecot-ohjelma on avoin ratkaisu, niin sen päälle tarjotaan kaupallisia 
palveluita.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Itse olen kovasti kannattanut yhden asian säätiöitä turvaamaan erilaisten avoimien tietoteknisten 
kehittämistä.

Käytännössä yhden asian säätöiden suojissa kehitettävien avoimien ratkaisujen lisäksi voi olla myös 
kaupallista toimintaa.

Käytännössä jopa Microsoft on varovaisesti avannut joitain ratkaisuja, ja täysin varmasti yhtiö on 
laskenut jonkin ratkaisun avaamisen tekniset ja taloudelliset asiat hyvinkin tarkasti.

Kannattaako jokin tietotekninen ratkaisu avata vai pitää suljettuna?

UUTTA?

UUTTA voisi olla tarkempi selvitys erilaisista liiketoiminnan malleista, jotka voisivat kuitenkin 
toimia erilaisten avointen tietoteknisten ratkaisujen päällä.

Avoimet yhden asian säätiöt ja erilaiset kaupalliset palvelut voivat olla yksi mielenkiintoinen 
yhdistelmä.

Noista avoimista yhden asian säätiöistä pitäisi jonkun tai joidenkin kerätä kattava lista, jolloin jotain 
tietoteknistä ratkaisua pohdittaessa voisi käydä läpi yhden asian säätiöiden ratkaisut läpi 
järjestelmällisesti.

EHKÄ tuollainen lista on jo jossain.

Yksi osa tällaista kokonaislistaa on luettavissa seuraavalta www-sivulta.

ConsortiumInfo.org: Standard Setting Organizations and Standards List
https://www.consortiuminfo.org/sso-list/

ELI tietoteknisten standardien osalta on olemassa koko joukko erilaisia yhteisöjä, joiden standardeja 
voisi tarkastella tarkemmin jotain tietoteknistä ratkaisua pohdittaessa/suunniteltaessa.

1397.2. Uudelleenarviointia / 18.8.2024

Sittemmin asiat ovat kehittyneet, ja nykyisin toimii säätiönä 1 OpenJS Foundation, johon on liitetty 
useita JavaScript-projekteja (vrt. jQuery) ja hankkeiden hallintoa. Eli tämä säätiö ei ole vain yhden 
hankkeen säätiö. Olen eri yhteyksissä todennut, että avoimien tietoteknisten hankkeiden hallinnon 
ratkaisuksi säätiö avoimella osallistumisoikeudella on todella hyvä ratkaisu. Näin onkin tapahtunut 
useammassa asiayhteydessä, jolloin yksittäinen toimija voi siis päättää liittymisestään erilaisiin 
säätiöihin perustuen omaan harkintaansa. Säätiö on siis monessa tapauksessa hyvä ratkaisu.

1 https://openjsf.org  , OpenJS Foundation
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1398. Tosiasiat ja tosiasioiden tarkastukset (Fact 
Check)

1398.1. Merkintä 1003: Fact Check / Tosiasian tarkastus / 
Standardit?

19. lokakuuta 2016
1003: Fact Check / Tosiasian tarkastus / Standardit?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1003

Tässä kohtaa voi todeta, että meikäläisen seurannassa ovat tosiasioiden tarkastuspalvelut: 
FaktaBaari, PolitiFact, FactChecker, FactCheck.org, New Urban Legends.

Tuo New Urban Legends on uudempi tuttavuus, joten sen laatua voi vielä tarkkailla.

Suomessa on myös Valheenpaljastaja, mutta siinä ei käsittääkseni ole RSS-seurannan 
mahdollisuutta.

FaktaBaari on suomalainen viritys tosiasioiden tarkastukselle.

Mielenkiintoinen on uutinen Googlen suunnalta. He (Google) alkavat ehkä tarjoamaan uutisten 
viereen linkkejä tosiasioiden tarkastuksen arvioihin.

Uusi standardi (ClaimReview) on kehitteillä tosiasioiden lausuntojen välittämiseen.

JOS muutkin teknologian jättiläiset ottaisivat käyttöön tuon ratkaisun (ClaimReview), niin 
lausunnot tosiasioiden tarkastuksen suhteen leviäisivät suhteellisen laajalle joukolle.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin lausunnot 40 ja 86.

EN: Opinion 86: 2016 Annual Colloquium on fundamental rights
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_86

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / Audiovisual Regulatory Bodies
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Tässä kohtaa voi todeta, että olen useamman kerran ehdottanut jotain DOI-tunnuksen tapaista 
ratkaisua myös erilaisille uutisille.

DOI-tunnus annetaan DOI-järjestelmään liittyneiden kustantajien julkaisemille artikkeleille, eli 
jokainen asianmukainen tieteellinen artikkeli saa DOI-tunnuksen.
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ELI yksittäisen tieteellisen artikkelin DOI-tunnus pysyy samana koko ajan, vaikka kaikki muut 
järjestelmät muuttuisivatkin.

Käytännössä myös kaikki/erilaiset uutiset voisivat saada täysin yksilöidyn tunnisteen, jolloin niihin 
voidaan kohdistaa tosiasioiden tarkastusta.

Monella uutisella on jo tunnus heti kirjoitushetkellä; esimerkiksi monet sosiaalisen median 
viritykset perustuvat kullekin merkinnälle annettavalle tunnukselle.

ELI sosiaalisen median viritysten oheen voisi tietysti kehittää tosiasioiden tarkastuksen tehtäviä jo 
kirjoitushetkestä alkaen.

Mahdollisesti tuosta uudesta standardista (ClaimReview) voisi kehittyä oikeasti tuettu 
kansainvälinen standardi, jolloin se voitaisiin ottaa osaksi monenlaisia tietoteknisiä palveluita.

ELI yksi osa ehdottamastani standardoinnista voi jopa edistyä merkittävästi. Tämä jää tietysti 
nähtäväksi.

1398.2. Uudelleenarviointia / 18.8.2024

Myöhemmin tuli vastaan yksi kysely koskien Yhdistyneiden kansakuntien hanke koskien 
tietotekniikkaan liittyvää rikollista toimintaa. Oma vastaukseni kyselyyn löytyy seuraavilla 
tiedoilla.

EN: Opinion 178: United Nations Cybercrime Convention - authorising negotiations
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_178

Oma ehdotukseni on yksi kansainvälinen palvelu, johon ilmoitettaisiin kaikenlaisista tietoteknisistä 
ongelmista kuten tietotekninen rikollisuus. Yksi osa palvelua pitäisi olla tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden toiminnot, jolloin olisi yksi kansainvälinen palvelu seuraamaan tosiasioiden 
tarkastusta varten. Tietysti tosiasioiden tarkastusta voitaisiin hajauttaa, mutta silti tarvittaisiin yksi 
keskitetty palvelu, joka ilmoittaisi tosiasioiden tarkastuksiin liittyviä lausuntoja.

ClaimReview 2 on jatkanut eloaan standardina, ja standardin taustalle löytyy nykyisin oma 
hankkeensa eli 3 The ClaimReview Project.

Oman käsityksen mukaan kirjoitushetkellä ei ole olemassa vain yhtä kansainvälistä palvelua, johon 
voisi ilmoittaa kaikenlaisista tietoteknisistä ongelmista. Nyt näitä palveluita on hyvin erilaisia, 
jolloin sama asia ehkä ilmoitetaan useampaan palveluun hyvin erilaisilla tavoilla.

Olisiko Yhdistyneiden kansakuntien alaisuuteen perustettava jokin toimielin, joka vastaisi yhdestä 
kansainvälisestä palvelusta, johon voisi ilmoittaa kaikenlaisista tietoteknisistä ongelmista? En tiedä 
tuohon vastausta, joten erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoitusten palveluiden yhdentäminen 
yhdeksi kansainväliseksi palveluksi on tulevaisuuden mahdollinen kehityskulku. Oma kanta on siis 
selvä: yksi yhdennetty kansainvälinen palvelu kaikenlaisten tietoteknisten ongelmien 
ilmoittamiselle.

2 https://schema.org/ClaimReview  , ClaimReview, A Schema.org Type
3 https://www.claimreviewproject.com  , The ClaimReview Project

437
438
439
440
441
442
443
444
445
446
447
448
449
450
451
452
453
454
455

456

457
458
459
460
461
462
463
464
465
466
467
468
469
470
471
472
473
474
475
476
477
478
479
480
481
482
483

https://www.claimreviewproject.com/
https://schema.org/ClaimReview
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_178


29 / 782

1399. Valtava kasa erillissopimuksia vai jotain muuta?

1399.1. Merkintä 1004: Tilastot? / Sopimukset? / Eurooppa / 
EU/UK/1

23. lokakuuta 2016
1004: Tilastot? / Sopimukset? / Eurooppa / EU/UK/1

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1004

Jälkihuomio 24. lokakuuta 2016: Kyseessä on Yhdistynyt kuningaskunta - ei siis Yhdistyneet 
kuningaskunnat

Yhdistyneen kuningaskunnan eroa Euroopan Unionista olen seurannut jonkin verran aikaisemmin

Tämä on ensimmäinen merkintä, jolla on oikein oma tunnus (EU/UK/1), jolloin erityisaiheena on 
tosiaan seurata eroamisen prosessia - eli Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välillä.

Muutama aikaisempi merkintä (770, 967, 988, 997) on tehtynä ennen tätä merkintää.

Merkinnässä 770 ajattelin aloittaa erityisen seurannan koskien Euroopan Unionia noin yleisellä 
tasolla.

Sittemmin tein merkinnät 770, 772, 780, 821 ja 822 (EU/1 - EU/5).

Silloin Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen oli vielä arvauksen varassa ennen 
kansanäänestystä.

Eli nyt on uuden seurannan aihe (alkaen EU/UK/1) - tarkemmin ottaen eroprosessin seuranta.

Tähän kohtaan olen linkittänyt PDF-tiedoston, joka esittelee ensimmäistä Euroopan tilastopäivää.

PDF-tiedoston lopussa on mielenkiintoinen linkkikokoelma.

(PDF) 20.10.2016: First European Statistics Day

Yksi linkki johtaa kirjaan, jossa on vain vaatimattomat kaksisataa (200) sivua.

Smarter, greener, more inclusive? Indicators to support the Europe 2020 strategy - 2015 edition
http://dx.doi.org/10.2785/55853

ELI tarvitsemme joukon erilaisia tilastoja, jotta voidaan arvioida valittuja politiikan toimintalinjoja.

KYSYMYS: Haluaako [Yhdistynyt kuningaskunta] irrottautua tilastojen yhteistyöstä?
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Oletusarvoisesti oletan, että [Yhdistynyt kuningaskunta] haluaa edelleen kerätä kansallisia tilastoja, 
ja niitä voidaan tietysti vertailla muiden maiden kanssa.

Tähän kohtaan voi linkittää Wikipedia-artikkelin:

Switzerland-European Union relations
https://en.wikipedia.org/wiki/Switzerland-European_Union_relations

Käytännössä Sveitsi on niin lähellä Euroopan Unionin kuin on mahdollista nykyisillä sopimuksilla.

Mielenkiintoista tulee olemaan Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan väliset 
sopimukset erilaisilla politiikan lohkoilla.

Jälleen kerran toistaen: lisää hallintoa hallinnon hallinnolle.

Linkkilistassa on juttua Yhdistyneen kuningaskunnan sisäpolitiikasta, joka on kuumentunut 
kansanäänestyksen jälkeen.

Mielenkiintoista on/olisi tietysti Skotlannin ja Pohjois-Irlannin asema - millainen asema näille tulee 
uudessa tilanteessa? Miten näiden alueiden asukkaat suhtautuvat irtautumiseen Euroopan 
Unionista?

Lisäksi on linkkiä muutamaan tietopalveluun Euroopan Unionin alaisuudessa.

Mielenkiintoinen linkki on SAK:n puheenjohtaja Jarkko Elorannan ehdotus pahan päivän rahastosta 
Euroopan Unionin tasolla.

Itse olen ollut jo pitkään erilaisiin poikkeusolosuhteisiin varautumisen kannalla.

Käytännössä jokaisen puolueen ohjelmat perustuvat hyvän sään ajatuksiin, jolloin kaikki 
varautuminen pahan päivän varalle jää huomiotta puolueiden ohjelmissa.

Poikkeusolosuhteisiin herätään vasta jonkin vaikean tilanteen ratkaisun jälkeen (eli tulipalojen 
sammutuksia).

ELI vasta jonkun ongelman iskettyä oikein kunnolla aletaan pohtia erilaisia vastakeinoja tällaisen 
tilanteen estämiseksi.

TIETYSTI olisi hyvä, että Suomessakin olisi valmiina pahan päivän rahasto.

Käytännössä pahan päivän varastoa voisi hyödyntää laskusuhdanteiden aikana, jolloin esimerkiksi 
julkinen rakentaminen voisi hyödyntää laskusuhdannetta, koska kaikki muu rakentaminen voi olla 
silloin jäissä.

TIETYSTI on niin, että hyvään säähän luottavat yhteiskuntainsinöörit eivät tällaista pahan päivän 
rahastoa tule kovin nopeaa kehittämään.

Summaten: pahan päivän varastoa ei tulla kovin äkkiä perustamaan.
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Jaa-A. Pitäisikö tällainen pahan päivän rahasto olla Euroopan Unionin tasolla?

Tietysti voisi ajatella, että pahan päivän rahastosta voisi laittaa liikkeelle joitain uusia Euroopan 
Unionin tasolla tehtäviä investointeja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Lähtökohtaisesti voisi todeta, että Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan välillä 
tehtävät uudet sopimukset perustuvat ensivaiheessa hyvän sään ratkaisuihin.

Vasta vaikea ongelmatilanne Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan [välillä] voi 
muuttaa tehtäviä sopimuksia.

Mielenkiintoista on seurata näiden hyvän sään sopimusten kehittymistä.

Väistämättä vastaan tulee myös huonon sään tilanteita, jolloin tehdyt sopimukset (Euroopan 
Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan välillä) aiheuttavat isoja ongelmia, koska huonon sään 
tilanteet on otettu huonosti huomioon.

1399.2. Uudelleenarviointia / 19.8.2024

Hyvän sään suhteet? Huonon sään suhteet? Mihin suuntaan Yhdistyneen kuningaskunnan ja 
Euroopan Unionin suhteet tulevat kehittymään? Onko lopputuloksena todella iso määrä erilaisia 
erillissopimuksia Sveitsin esimerkin mukaisesti? Varsinaisesta EU-erosta on vielä vähän aikaa, 
joten lopullinen tilanne selviää vuosien ja vuosikymmenten kuluessa. Nouseeko jokaisesta uudesta 
erillissopimuksesta valtava mediakohu Yhdistyneen kuningaskunnan sisällä? Nähtäväksi jää!

Tähän kohtaan voi kerraten linkittää Wikipedia-artikkelin:

Switzerland-European Union relations
https://en.wikipedia.org/wiki/Switzerland-European_Union_relations

Kuten Wikipedia-artikkelista selviää, niin Sveitsi ja Euroopan Unioni eivät toimi missään tyhjiössä, 
jolloin niiden suhteet (Sveitsi ↔ EU) ovat aaltoilleet vuosikymmenien mittaan. Ainakaan vielä 
Sveitsi ei ole liittynyt Euroopan Unioniin, ja mielipiteet EU-jäsenyydestä Sveitsin sisällä ovat 
aaltoilleet eri suuntiin. Tässä vaiheessa on hyvin vaikea veikata mielipiteiden aaltoilusta tulevina 
vuosina. En siis ala ennakoimaan suhteiden tulevaa aaltoilua, koska veikkaus voi mennä väärin.

Euroopan Unionissa on järjestetty erilaisia kyselyitä hyvin erilaisista aiheista. Itsekin olen jättänyt 
lausunnon perustuen erilaisiin kyselyihin, joiden takana on ollut erilaisia Euroopan Unionin 
toimielimiä kuten Euroopan komission pääosastot. Asiaa löytyy seuraavalta www-sivulta:

Jukka S. Rannila → Lausunnot / Opinions
https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html

Asiana mielenkiintoinen: jokainen kiinnostunut Euroopan Unionin kansalainen (ja yleensä 
Euroopan Unionin ulkopuoleltakin) voi jättää oman lausuntonsa erilaisiin lakihankkeisiin perustuen.
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1400. Vaalirahoitukselle jotain rajaa?

1400.1. Merkintä 1005: Unohtunut aloite? / Vaalirahoituksen 
katto?

23. lokakuuta 2016
1005: Unohtunut aloite? / Vaalirahoituksen katto?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1005

Linkkilistassa on muutama aihe:

* vaalirahoitukselle jokin katto?
* tuleeko vastaan taas uusi vaalirahoituksen skandaali?
* vaalirahoitus läpinäkyväksi?

Tässä kohtaa voi palauttaa vuoden 2016 puoluekokoukseen tekemäni aloitteen ydinkohdat, 1-3.

1) Puolue ehdottaa, että vaaleihin liittyvien tilien tiedot ilmoitetaan virallisesti vaali- ja 
puoluerahoitusvalvontaan (https://www.vaalirahoitusvalvonta.fi) liittyville sivuilla.
2) Puolue ehdottaa, että vaaleihin liittyviä ilmoitettavia tilejä olisivat virallisesti ilmoitettu 
puolueen yksi lahjoituksien tili ja virallisesti ilmoitetut ehdokkaiden (tukiryhmien) tilit.
3) Puolue ehdottaa, että eri vaalien aikana maksetut/kerättävät tuet/lahjoitukset maksetaan 
vain näille virallisesti ilmoitetuille tileille.

Katso tarkemmin lausunto 83:

FI: Lausunto 83: Vuoden 2016 puoluekokouksen aloitteet
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_83

ELI käytännössä pitäisi olla vain yhdet tilit Valtiontalouden tarkastusviraston 
(https://www.vaalirahoitusvalvonta.fi) sivulle ilmoitetut tilinumerot.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Käytännössä voi todeta, että tietysti minun olisi pitänyt tehdä aloite myös vaalirahoituksen katosta.

Vaalirahoituksen kattoa olisi tietysti helpompi seurata, jos olisi käytössä vain yhdet tilit 
lahjoituksille.

Summaten: tietysti minun olisi pitänyt osata tehdä aloite koskien myös vaalirahoituksen kattoa ja/tai 
muita rajoituksia koskien.
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Eli aina oppii jotain uutta. Näin se vain on.

Tästä aiheesta pitää tehdä ehkä aloite, jos vielä viitsii tehdä vuoden 2018 puoluekokoukseen 
aloitteita.

1400.2. Uudelleenarviointia / 19.8.2024, 20.8.2024

Tähän kohtaan voi laittaa Wikipedia-artikkelin linkin.

Suomen vaalirahoituskohu
https://fi.wikipedia.org/wiki/Suomen_vaalirahoituskohu

Wikipedia-artikkelissa todettiin 19.8.2024 tilanteessa, että vaalirahoituskohu kesti vuosia alkaen 
keväästä 2008. Vaalirahoituskohu olikin aikamoinen soppa, jonka seurauksia taidetaan sulatella 
vielä tänäkin päivänä.

Valtiontalouden tarkastusviraston (https://www.vaalirahoitusvalvonta.fi) sivut vaalirahoitukseen 
liittyen toimivat kirjoitushetkellä.

Kokonaisuudessaan vaalirahoituksen laki löytyy seuraavilla tiedoilla.

Laki ehdokkaan vaalirahoituksesta
Laki 24.4.2009/273
Viimeisin muutos 1.7.2021 (tilanne 19.8.2024)
https://www.finlex.fi → etsi ajantasainen lainsäädäntö tuota kautta

Että näin. Kovan kohun jälkeen laadittiin uusi laki vaalirahoituksen asiaan liittyen. Kumottu laki oli 
vuodelta 2000 (Laki 414/2000).

Wikipedia-artikkelissa todetaan 19.8.2024 tilanteessa, että Euroopan neuvoston korruptionvastainen 
elin GRECO piti Suomen puoluerahoituksen valvontaa ongelmallisena joulukuussa 2007, jolloin 
Greco suositteli Suomelle lahjontaa koskevan lainsäädännön tehostamista ja rangaistusten 
koventamista. Jotain uudistusta on siis tehty vuoden 2008 jälkeen.

Miltä koko asia näytti ulospäin? Tietysti asia näytti ulospäin aikamoiselta sopalta, koska erilaisia 
paljastuksia tuli koko ajan lisää vaalirahoituskohun aikana. Eli aina vain uusia ja uusia paljastuksia, 
jolloin alettiin jo epäillä tiedotusvälineitäkin jonkin tietyn suunnan tukijaksi.

Tekivätkö tiedotusvälineet kaiken vaalirahoituskohun tiedottamisen oikein? Tätähän jotkut pohtivat 
ääneen näin jälkikäteen ajateltuna. Asiaa voi tietysti tarkastella vuosienkin jälkeen.

Vaalirahoituskohusta on siis riittänyt asiaa kirjoiksi asti. Yksi kirja on Torkkola (2014), jossa 
pohditaan tiedotusvälineiden toimintaa vaalirahoituskohun aikana. Siitä vain lukemaan laadullista ja 
määrällistä arviota vaalirahoitukseen uutisointiin liittyen.

Loppujen lopuksi täytyy todeta, että asiaan liittyvä julkisuus ja erilaiset isot kohut siis johtivat 
vaalirahoituslain muutoksiin. Ongelmallinen laki korjattiin siis paremmaksi, ja huonosta laista 
Suomi saikin aiemmin mainitun huomautuksen ulkomaiselta toimijalta. Eli loppujen lopuksi taisi 
käydä aika hyvin, vaikka kohun määrää ja laatua voi tarkastella jälkikäteen hyvinkin huolellisesti.
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1401. Kuka on oikea digiosaaja?

1401.1. Merkintä 1006: Digiosaaja / mm. naisnäkökulmaa / 
moniajo (lii)

25. lokakuuta 2016
1006: Digiosaaja / mm. nainsäkökulmaa / moniajo (lii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1006

Oheisesta linkkilistasta voi todeta mm. seuraavat asia:

* onnistuvatko sähköiset ylioppilaskirjoitukset oikeasti?
* tekstinkäsittelyohjelman käytön oikea osaaminen?
* kuka on diginatiivi oikeasti?
* diginatiivien asettamat vaatimukset työelämään?
* Suomikin on nykyään 365/24/7 -maa?
* tietokoneet pääsykokeisiin?
* lapsille asetettavat ruutuajan määrät?
* Irlannin ja Suomen vertailua varhaiskasvatuksen suhteen
* joka kahdeksas 15-vuotias suomalaispoika ei ymmärrä lukemaansa
* vähäisen unen vaikutus pitkällä aikavälillä?
* ääneen lukeminen lapsille
* löytyykö Suomesta oikeita IT-alan oikeita osaajia?
* syvän ajattelun työn osaaminen?
* moniajon oikeat vaikutukset?
* naiset parempia moniajossa?
* älykkyyden vähenemisen syyt?
* älykkyyden vähenemisen vaikutukset?
* ohjelmoijille palkkiota vapaa-ajan ohjelmoinnista?
* vanhemmat huolissaan omasta sosiaalisen median käytöstä?
* Suomen lukiolaisten liitto
* väheneekö nuorten usko koulutukseen?
* etäopetuksen oikea tehokkuus?
* tietotekniikan opetus ja naiset?
* keinoja lisätä naisten kiinnostusta tietotekniikan opiskeluun?
* oikeasti onnistunut hanke lisäten naisten kiinnostusta tietotekniikan opiskeluun
* naiset ja vapaa ohjelmistokehitys?

Tämän linkkilistassa yksi yhdistävä tekijä on jälleen kerran moniajo ja moniajon harha.

Monet kerrat aikaisemmin olen todennut, että oikeasti moniajo ei toimi ja moniajossa eläminen on 
jatkuvaa vaihtelua toisiaan seuraavien häiriöiden keskellä.
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Moniajo on oikeasti harhaa.

Tietysti on mielenkiintoista, jos naiset olisivat jonkin verran parempia moniajossa. Tämäkin aihe 
pitää tietysti selvittää puolueettomasti ja oikeilla selvityksillä.

Mielenkiintoista ja tietystikin huolestuttavaa on tietysti lapsiin ja nuoriin kohdistuvat tekijät, jotka 
voivat pitkällä aikavälillä laskea älykkyyttä joiltain osin.

Huolestuttavaa on tietysti poikien oikean lukutaidon lasku.

OMA veikkaus on, että jatkossa tehtävät PISA-tutkimukset voivat ehkä osoittaa osaamisen tason 
laskeneen jonkin verran.

Paras selitys tässä vaiheessa on tietoteknisen välineiden jatkuva häiriöiden virta, jolloin 
keskittymiskyky tietysti laskee.

Aikaisemmin olen todennut, että ei ole olemassa yhtä standardia, jolloin kaikki mahdolliset 
tietotekniset päivitykset voisi pysäyttää vain yhdellä toiminnolla.

Eli yhdellä toiminnolla pitäisi saada kiinni kaikki mahdolliset sosiaalisen median välineet ja samalla 
toiminnolla pitäisi saada älypuhelimien kaikki toiminnot kiinni.

JOS nyt haluaa laittaa kaikki välineet kiinni, niin joutuu tekemään melkoisen määrän erilaisia 
valintoja.

Mielenkiintoinen on tuo Bruce Oreckin esittämä ajatus 24 tunnin yhteiskunnasta, jolloin 
esimerkiksi 9-17 välinen työaika ei riittäisi nyky-yhteiskunnassa.

Jaa-A.

Linkkilistassa on juttua unettomuudesta ja sen oikeista vaikutuksista.

JOS 24 tunnin yhteiskunnasta tulee todellisuutta, niin tämä vaikuttaa väistämättä ihmisten 
nukkumiseen.

Onko 24 tunnin yhteiskunnan tuloksena oikeasti väsyneet ihmiset, joiden toiminnan taso laskee 
vähäisen unen ja jatkuvasta erilaisten tietoteknisten viritysten käytön vuoksi?

Pikemminkin voi olla niin, että jatkossa voidaan maksaa erikseen palkkaa henkilöille, jotka ovat 
ulkona jatkuvasta erilaisten tietoteknisten viritysten käytöstä.

Esimerkiksi linkkilistassa mainittu ohjelmointi vaatii keskittymistä yhteen asiaan oikein urakalla ja 
pitkäaikaisesti.

Mielenkiintoinen on yhden henkilön kuvaus elämästään ilman matkapuhelinta/älypuhelinta. 
Kuulemma hän pärjää ihan hyvin.

Yksi vaikutus on, että ilman matkapuhelinta/älypuhelinta elävän henkilön kanssa pitää sopia asiat 
melko tarkasti, ja esimerkiksi hänen kanssaan pitää sopia erityisen tarkkaan tapaamisajat.
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Lopuksi on muutama linkki koskien naisten asemaa vapaassa ohjelmistokehityksessä ja naisten 
kiinnostuksen lisääntyminen koskien tietoteknistä koulutusta.

Mielenkiintoista on tietysti, että ACM:n (Association for Computing Machinery) johtokunnan 
(board) kaikki jäsenet ovat naisia.

Itse olin ACM:n (Association for Computing Machinery) jäsenenä jonkin aikaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A.

Yksi oma huomio on, että naiset tietoteknisillä aloilla voivat (ehkä?) ajautua tehtäviin, joissa on 
paljonkin sosiaalista vuorovaikutusta.

Yksi oma huomio/tuomio on, että monesti ohjelmointi edellyttää määrän sosiaalista vuorovaikutusta 
eri syistä.

Toisaalta avoimen ohjelmistokehityksen hankkeissakin naiset voivat ajautua erilaisiin tehtäviin 
verrattuna miehiin.

Yksi huomio on, että moniajon harhan eri osia en ole luokitellut ja lajitellut tarkemmin.

Yksi mielenkiintoinen osatekijä olisi moniajon harhan eri osin vaikutukset eri ikäryhmissä, 
sukupuolen mukaan, eri koulutusasteilla, tietoteknisten välineiden mukaan ja muilla luokituksilla.

OMA seuranta moniajon harhassa vaatii vielä tarkempaa eri osien luokittelua ja lajittelua 
tarkemmin.

Esimerkiksi älypuhelimien vaikutukset sukupuolen ja ikäryhmän mukaan voisi olla 
mielenkiintoinen selvitettävä aihe.

Lisäksi voisimme tehdä pitkittäisseurantaa eri ikäryhmien mukaan.

Esimerkiksi sähköposti voi muuttaa asemaansa eri vaiheissa, jolloin sähköpostin vaikutus moniajon 
harhaan muuttuu ajassa ja tilassa.

Tietysti olisi mielenkiintoista seurata oikean osaamisen kehittymistä eri ryhmissä. Kuinka paljon 
erilaiset tietotekniset viritykset vaikuttavat oikeaan osaamiseen?

Väistämättä mahdollisten PISA-tutkimusten tuloksien laskemisen syyt pitäisi selvittää tietysti 
tarkasti.

Miten ja miksi moniajon harha vaikuttaa nykyisen peruskoulun oppilaiden osaamiseen?

1401.2. Uudelleenarviointia / 20.8.2024

Erilaisten digilaitteiden käyttöä pitäisi vähentää, mutta tämä voi olla vaikea asia monelle henkilölle.
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1402. Vaalien aikana hyvää valvontaa eri tavoilla

1402.1. Merkintä 1007: 2:81-cv-03876-DRD-MAS / Consent 
degree / USA

28. lokakuuta 2016
1007: 2:81-cv-03876-DRD-MAS / Consent degree / USA

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1007

2:81-cv-03876-DRD-MAS on vanhan oikeustapauksen asiakirjojen tunnus ja käsittelemässäni 
sähköisessä asiakirjassa (PDF) tunnus on 95-1.

Kyseinen asiakirjan teksti on seuraavassa PDF-tiedostossa: 2_81-cv-03876-DRD-MAS_DOC_95-
1.pdf.

En ollut tiennyt tästä asiasta yhtään mitään ennen. Nyt asiasta on useampi uutinen linkkilistassa.

Käytännössä tämä tapaus on saanut tunnuksen (81-3876, UNITED STATES DISTRICT COURT 
FOR THE DISTRICT OF NEW JERSEY), joka on ollut tapauksen tunnus jo pitkän aikaa.

Oheisessa linkkilistassa on kolme osaa.

1) Ensimmäisessä osassa on yleisiä uutisia koskien demokraattisen puolueen tekemää 
valitusta koskien tätä vanhaa asiaa (Consent degree).

2) Toiseen osaan keräsin Wikipedia-artikkelit eri oikeusasteista, jotka liittyvät New Jerseyn 
oikeusistuimiin.

3) Kolmantena osana on linkit kahdelle www-sivulle, josta voi ladata asiaan kuuluvia PDF-
tiedostoja.

Erilaiset PDF-tiedostot paranevat aina vain, koska nykyisin PDF-tiedostot ajetaan suoraan tekstistä. 
Vanhemmat PDF-tiedostot olivat valokopioita jostain asiakirjoista, joten en eivät ole kovin 
käyttäjäystävällisiä.

Lyhyesti ottaen tapauksen aiheena on Yhdysvaltojen vaaleihin liittyvä hyvä käyttäytyminen.

Republikaanisen puolueen edustajat ovat yrittäneet eri tavoin häiritä äänestäjiä vaalipäivinä.

Ensimmäinen tapaus oli vuodelta 1981, jos muistan vuoden oikein yhdestä uutisvideosta.
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Vaalien jälkeen demokraatit valittivat häirinnästä vaalien aikana. Vuoden 1982 tilanteessa 
republikaaniselle puolueelle annettiin määräykset vaaleihin liittyvän häirinnän kieltämiseksi 
(Consent Degree).

Asiaan liittyy kaksi Wikipedia-artikkeli: Voter caging & Voter suppression in the United States.

Käsitin yhdestä videosta, että viimeisimmät määräykset (Consent Degree) lakkaisivat vuoden 2017 
puolella.

Yhdessä asiakirjassa todetaan (UNITED STATES COURT OF APPEALS FOR THE THIRD 
CIRCUIT - No. 09-4615) pidetään alemman oikeusasteen määräykset voimassa (D.C. Civ. Action 
No. 2-81-cv-03876).

Eli alemman oikeusasteen määräys (1. joulukuu 2017 sakka) pysyi voimassa.

Linkkilistassa on juttua Donald Trumpin kampanjan aikana esitetyt ajatukset vaalien valvonnasta.

ELI vaalien virallisen valvonnan päälle olisi jotain muuta republikaanisen puolueen omaa 
valvontaa.

Sähköinen asiakirja (2:81-cv-03876-DRD-MAS - asiakirja 95-1) on päivätty 26. lokakuuta 2016.

Käytännössä oikeuden päätökset pitäisi tehdä ennen 8. marraskuuta 2016 olevaa vaalipäivää.

Mielenkiintoista nähdä kuinka tässä asiassa käy.

Ehtiikö kyseinen oikeusistuin (United States District Court for the District of New Jersey) käsitellä 
valituksen/tapauksen?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Viitatun asiakirjan (2:81-cv-03876-DRD-MAS - asiakirja 95-1) sivuilla ii-iii on mielenkiintoinen 
lista aikaisemmista oikeustapauksista (TABLE OF AUTHORITIES) ja muustakin aikaisemmasta 
aineistosta.

Tein muutaman haun tietoverkosta noiden tapauksien tunnuksilla. Kaikista tapauksista on eritasoista 
kirjallisuutta tietoverkossa - sekä PDF-tiedostoja että www-sivuja.

Mielenkiintoista on, että näitä tapauksia on myös vuodelta 2016 kyseisessä listassa (TABLE OF 
AUTHORITIES).

Eli käytännössä erilaisten yhteisöjen pitää näköjään olla koko ajan valmiina kohtaamaan haasteita 
oikeuteen.

Onko tässä mitään uutta varsinaisesti?

Olen kyllä kuullut, että jatkuvat haasteet oikeuteen ovat Yhdysvalloissa maan tapa.

Tämä tapaus taitaa vahvistaa tämän säännön.
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Käytännössä suurin osa tapauksista kuitenkin sovitellaan ilman oikeuden käsittelyä - näin olen itse 
käsittänyt.

Suomalaisittain tämä taitaa olla vähän outoa, koska meillä vaaleissa on todella monta kohtaa, joissa 
eri puolueet käytännössä vahtivat toisiaan vaalien ajan.

Suomalaisittain on myös outoa, että vaaleja varten pitää erikseen käydä ilmoittautumassa 
äänestäjäksi ennen vaaleja.

Suomessa ei pidä erikseen ilmoittautua äänestäjäksi ja vaaliasiakirjat tulevat tunnetulla tavalla 
postin mukana.

Joo-O.

Mitä uutta? Tätä tapausta voisi seurata loppuun saakka asianmukaisesti.

No. Aina voi oppia jotain uutta.

1402.2. Uudelleenarviointia / 20.8.2024

Itse olin kahden vaalikauden ajan Jalasjärven kunnan (nykyisin osa Kurikan kaupunkia) 
keskusvaalilautakunnan varajäsen. Varajäsenen ominaisuudessa olin mukana muutamassa 
keskusvaalilautakunnan kokouksessa. Olin siis mukana eri vaalien aikana äänestyslippujen 
käsittelyn eri vaiheissa, mutta en ollut mukana kaikissa mahdollisissa äänestyslippujen käsittelyn 
vaiheissa.

Tietysti keskusvaalilautakunnan kokouksissa puolueet vahtivat tarkasti toisiaan, jolloin 
keskusvaalilautakunnan ääntenlaskennan voi todeta perustuvan hyvin tarkkaan valvontaan. Sen 
verran voi jälkikäteen todeta, että omakin äänestyslippu tuli nähtyä yhden keskusvaalilautakunnan 
kokouksen aikana; kyseessä oli virallinen tarkastuslaskenta varsinaisen vaalipäivän jälkeen. Eli 
ääntenlaskenta on Suomessa erittäin tarkasti valvottua toimintaa kaikissa vaaleissa.

Suomessa on kyllä käytössä hyvin yksinkertaiset äänestysliput. Eri maissa on erilaisia 
äänestyslippuja, jotka sisältävät useamman vaalin tiedot samalla lipulla. Vuoden 2025 alue- ja 
kuntavaaleissa vastaan tulee tilanne, jossa käydään samaan aikaan kahdet vaalit. Käsittääkseni tämä 
tarkoittaa kahta äänestyslippua samaan kuoreen laitettuna. Mielenkiintoista nähdä kuinka tässä tulee 
oikeasti käymään. Tuleeko kahden äänestyslipun vuoksi erilaisia sekaannuksia? Jää nähtäväksi.

Vielä pitää mainita sähköinen äänestys, johon liittyy seuraava oma www-sivu:

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
https://jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Eli olen esittänyt eri vaiheissa erilaisia huomioita sähköiseen äänestykseen liittyen. Lyhyesti ottaen 
vastustan voimakkaasti sähköistä äänestystä. Kaikeksi onneksi Suomessa ei ole ainakaan vielä 
siirrytty sähköiseen äänestykseen. Perinteinen äänestystapa perinteisten äänestyslippujen kanssa on 
edelleen hyvin tietoturvallinen ratkaisu kaikkiin suomalaisiin vaaleihin.
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1403. Erilaisia yllätyskäänteitä

1403.1. Merkintä 1008: Yllätyskäänne / Pommi / USA / vaalit / 
2016

29. lokakuuta 2016
1008: Yllätyskäänne / Pommi / USA / vaalit / 2016

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1008

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan tiedoston: FBI: letter on 26. October 2016

[Huomio: Heillä (Yhdysvallat) kuukausi tulee ennen päivämäärää noissa päiväyksissä: eli kirjeessä 
lukee tietysti "October 26, 2016".]

Kyseessä on heidän yhden tiedustelun yhteisön (Federal Bureau of Investigation, FBI) ilmoitus 
aloittaa uudelleen tutkinnan koskien Hillary Clintonin sähköposteja.

Lyhyesti: HIllary Clinton käytti yksityistä sähköpostiosoitetta sellaiseen viestintään, joka olisi 
pitänyt hoitaa heidän ulkoministeriön (United States Department of State) sähköpostiosoitteesta.

Tästä palautuu mieleen Sarah Palin, joka myös käytti yksityistä sähköpostiosoitetta Alaskan 
osavaltion asioihin. Tunnetulla tavalla Sarah Palinin yksityisen sähköpostipostitiliin murtauduttiin, 
ja Sarah Palin yksityisiä sähköpostiviestejä julkaistiin.

Takaisin Hillary Clintoniin.

Onhan tämä taas aikamoinen pommi ja yllätyskäänne.

ELI mahdollisesti Hillary Clinton valitaan presidentiksi ja samaan aikaan hänen toiminnastaan 
tehdään rikostutkintaa.

Tietysti on täysin selvää, että mahdollinen rikostutkinta ei vielä johda oikeudenkäyntiin.

Varmaan monella muulla on sama kysymys kuin minulla.

Kuinka paljon näitä uusia paljastuksia tulee esiin tulevaisuudessa?

Linkkinä on Wikipedia-artikkeli koskien Hillary Clintonin sähköpostin väärää käyttöä.

Hyvin on tiedossa, että WikiLeaks-sivuston kautta paljastuksia voi tulla koko ajan lisään.

Linkkilistassa on linkit (WikiLeaks) seuraaviin sähköpostin vuotoihin: Hillary Clintonin 
sähköpostit, demokraattisen (USA / Democratic National Committee / DNC) puolueen 
keskushallinnon sähköpostit sekä John Podestan sähköpostit.
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Käytännössä sähköposteja on kymmeniä tuhansia. Tein WikiLeaks-hakuja ja tulokset ovat 
seuraavat.

Tämän kirjoituksen aikana tulokset olivat seuraavat:

* Podesta: 35600.
* DNC: 19252.
* Hillary Clinton: 30322.

Huh-huh. Siis kymmeniä tuhansia sähköposteja käytännössä.

KYSYMYS: tuleeko näitä uusia sähköpostiviestejä vielä kymmeniä tuhansia lisää?

Nähtäväksi jää vielä hyvin paljon eri asioita.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

MITÄ tapahtuu seuraavaksi?

Mieleeni tuli, että mahdollisesti senaatin (USA) ja edustajainhuoneen (USA) komiteat voisivat pitää 
salattuja kuulemisia (classified hearings) ensivaiheessa.

ELI (ehkä) senaatin ja edustajainhuoneen eri komiteat (committees) voisivat salatuissa kuulemisissa 
kysyä FBI:n (Federal Bureau of Investigation, FBI) edustajilta erilaisia kysymyksiä aiheeseen 
liittyen.

Ehkä osa noista (salatuista) kuulemisista voisi olla useamman komitean yhteinen kuuleminen.

Vai pitääkö järjestää (salainen?) kuuleminen kaikille senaatin edustajille ja kaikille 
edustajainhuoneen edustajille?

No - kaikki tuo jää vielä nähtäväksi.

1403.2. Uudelleenarviointia / 20.8.2024

Näin aika rientää.

Donald Trump presidenttinä 20.1.2017-20.1.2021
Joe Biden presidenttinä 20.1.2011-20.1.2025 (toivottavasti viimeinen päivämäärä on oikein)

Kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen presidentinvaalien kampanjointi oli käynnissä täydessä 
voimassaan. Eli kumpikin Yhdysvaltojen pääpuolue on järjestäytynyt omien ehdokkaidensa 
ympärille.

Aikaisemmassa luvussa käsittelin Suomen vaalirahoituskohua. Verrattuna Yhdysvaltoihin voi todeta 
suomalaisten vaalien vähäisempi rahamäärä. Suomessa ei käytetä satoja miljoonia euroja selvää 
rahaa erilaisiin vaalikampanjoihin. Suomessa käytämme vain miljoonia euroa vaalikampanjoihin.
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1404. Missä ovat Seinäjoen asumisen strategiat?

1404.1. Merkintä 1009: Nuorisosäätiö / Nuorisoasuntoselvitys / 
2016

29. lokakuuta 2016
1009: Nuorisosäätiö / Nuorisoasuntoselvitys / 2016

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1009

ILKKA-maakuntalehti uutisoi 28. lokakuuta 2016 sivulla 6 seuraavaa: "rahoitusjärjestely oli SSR:n 
ja Nuorisosäätiön portti E-P:lle."

Valitettavasti tämä uutinen ei ole saatavissa ILKKA-maakuntalehden www-sivuilta ja sen on 
julkaistu ainoastaan lehdessä (ILKKA: 28. lokakuuta 2016, sivu 6).

Eli Nuorisosäätiö on levittäytymässä myös Seinäjoelle.

Tässä kohtaa on palautettava mieliin tekemäni nuorisoasuntoselvitys:
http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

Lisäksi täytyy palauttaa mieliin tekemäni vuoden 2016 julkaisu:

Rannila, J. S. (2016). Kirjoitelmia V: Nuorisoasuntoselvityksen (2000, 2009, 2014, 2016) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Kyseinen julkaisu on 144 sivua, ja olen kerännyt siihen kaiken mahdollisen aineiston, jonka tein 
nuorisoasuntoselvityksen vuoksi.

Julkaisin Kirjoitelmia V -teoksen 14. maaliskuuta 2016.

Lyhyesti todeten EN ole kuullut (29.10.2016 tilanteessa) aikaisemmin Nuorisosäätiön 
laajentumisesta Seinäjoelle.

ILKKA-maakuntalehti toteaa edelleen samassa jutussa, että "Nuorisosäätiö odotti neljän vuoden 
ajan". (ILKKA: 28. lokakuuta 2016, sivu 6)

Kirjoitelmia V -teoksessa totean seuraavia.

Rannila (2016, juokseva sivunumero: sivu 15):

Selkeänä johtopäätöksenä (28.4.2000 loppuraportti) päättelin, että "Nuorisoasuntoliitto ry:n 
jäsenjärjestöinä olevien poliittisten nuorisojärjestöjen piirijärjestöt eivät selvitystyön 
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perusteella pysty käynnistämään pitkäjänteistä nuorisoasuntotoimintaa Seinänaapurien 
alueella". Tähän selkeään johtopäätökseen (28.4.2000 loppuraportti) ei ole tullut mitään 
uutta vuosien 2015- 2016 tilanteessa.

Rannila (2016, juokseva sivunumero: sivu 53):

Nuorisoasuntoliitto ry:n jäsenjärjestöinä olevien poliittisten nuorisojärjestöjen piirijärjestöt 
eivät selvitystyön perusteella pysty käynnistämään pitkäjänteistä nuorisoasuntotoimintaa 
Seinänaapurien alueella.

Mielenkiintoinen sivu on tietysti seuraava:

Sevas Kodit Oy: Nuorten kodit, [linkki ei toimi enää, johtaa Sevas Kodit Oy:n kotisivulle]

Sivulta (SEVAS, 29. lokakuuta 2016 tilanteessa) voi todeta seuraavaa:

Nuorten kodit on tarkoitettu ensimmäiseksi kodiksi nuorille, jotka aloittavat omaa itsenäistä 
elämäänsä. Sevaksen nuorten koteja voivat hakea 18-25-vuotiaat ensisijaisesti 
seinäjokelaiset ei-opiskelevat nuoret, jotka asuvat vanhempiensa luona.

ILKKA-maakuntalehden jutussa todetaan seuraavaa:

[...] kerrostaloon tulee kohtuuhintaisia kohtuuhintaista vuokra-asumista 18-29 -vuotiaille, 
jotka ovat hakeutumassa työelämään tai ovat jo töissä. (ILKKA: 28. lokakuuta 2016, sivu 6)

Omassa selvityksessäni (Nuorisoasuntoselvitys) totean seuraavaa (juokseva sivunumero 33):

Nuorisoasumisella on tässä selvitystyössä tarkoitettu kohtuuhintaisten ensiasuntojen 
tarjoamista 18-29 -vuotiaille nuorille.
Kohtuuhintainen tarkoittaa asunnon vuokraa paikkakunnan vuokratason alapuolella tai 
vuokratasossa, ei kuitenkaan paikkakunnan vuokratason yläpuolella.
Ensiasunto tarkoittaa 18-29 -vuotiaan nuoren ensimmäistä asuntoa kotona asumisen tai 
opiskelija-asumisen jälkeen.
Vuokrasopimuksen kestosta on tässä selvitystyössä noudatettu viiden vuoden rajaa, jolloin 
nuorisoasumismuodon kesto yksittäiselle nuorelle on pisimmillään viisi vuotta.

ELI Seinäjoella voisi nuorisoasuntoja tarjota kaksi toimijaa: eli SEVAS (Nuorten kodit) ja 
Nuorisosäätiö.

En tiedä Seinäjoen kaupungin virkamiesten ja kaupunginvaltuuston jäsenten ajatusten laadusta ja 
määrästä yhtään mitään tähän nuorisoasumisen asiaan liittyen.

Miksi UUSIA nuorisoasuntoja ei voitaisi hoitaa osana SEVAS:ksen toimintana?

Sinänsä tietysti voisi pohtia, että SEVAS:ksen nuorten kodit voisi siirtää osaksi Nuorisosäätiön 
Seinäjoen toimintaa.

OMA huomautus on, että nuorisoasuntojen rakentaminen, kehittäminen ja ylläpito vaatii oman 
osaamisensa.
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ELI tietystikin Nuorisosäätiöllä on vahvaa osaamista nuorisoasuntojen rakentamiseen, 
kehittämiseen ja ylläpitoon.

Toisaalta Nuorisosäätiön ympärillä kuohuu jälleen kerran.

Otsikkona YLE:n uutisessa on seuraava: Nuorisosäätiö järjesteli miljoonien pikavoitot johtajansa 
kaverille - näin kiinteistökaupat syntyivät. [linkki juttuun on tämän merkinnän lopussa.]

Uutisen mukaan asiaa käsitellään yhden illan (26. lokakuuta 2016) A-studio-ohjelmassa.

Huh-huh.

Mitäköhän tätä kautta tulee paljastumaan?

Onko noissa Seinäjoella tehdyissä tonttikaupoissa jotakin epäilyttävää ja jopa jotain lainvastaista?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

"Nuorisosäätiö odotti neljän vuoden ajan" - näin siis totesi ILKKA-maakuntalehden juttu.

Nyt voi ajatella poliittisia nuorisojärjestöjen eri tasoja ja Nuorisoasuntoliitto ry:tä.

Käytännössä neljässä vuodessa poliittisten nuorisojärjestöjen piirijärjestöissä on hyvin paljon 
henkilövaihdoksia.

Käytännössä tiettyjen poliittisten nuorisojärjestöjen liittotason yhdistykset ovat osana 
Nuorisoasuntoliitto ry:n jäsenjärjestöjä; eli Kokoomuksen Nuorten Liitto ry, Sosialidemokraattiset 
Nuoret ry, Suomen Keskustanuoret ry ja Vasemmistonuoret ry ovat Nuorisoasuntoliitto ry:n 
jäsenjärjestöjä.

Käytännössä voi todeta, että erilaiset nuorisojärjestöt ovat hyvin epävakaita järjestelmiä johtuen 
jatkuvista henkilövaihdoksista.

Jopa nuorisojärjestöjen liittotasoilla on neljä vuoden aikana erilaisia henkilövaihdoksia.

Asuntohankkeet ovat suhteellisen pitkäkestoisia hankkeita johtuen erilaisista syistä.

Eli neljän vuoden odotus ja neljän vuoden pitkäjännitteinen toiminta uuden nuorisoasuntokohteen 
rakentamiseksi EI voi käytännössä onnistua poliittisten nuorisojärjestöjen toimintana.

Edelleen voi todeta, että Seinäjoella nuorisoasuminen voisi siis olla yksi osa SEVAS:ksen toimintaa.

Käytännössä SEVAS voisi toiminnaltaan paljon vakaampana yhteisönä jaksaa vetää läpi 
nuorisoasuntohankkeita pitkäjänteisesti useiden vuosien hankkeina.

Eli sinänsä ihmettelen vielä kerran, että miksi SEVAS ei voisi hoitaa nuorisoasumisen Seinäjoella.

Eli sinänsä ihmettelen vielä kerran, että miksi Nuorisosäätiön hanke voisi mennä hyväksyttävänä 
hankkeena läpi Seinäjoen kaupungin kaikkien päätöksenteon järjestelmien läpi.

1207
1208
1209
1210
1211
1212
1213
1214
1215
1216
1217
1218
1219
1220
1221
1222
1223
1224
1225
1226
1227
1228
1229
1230
1231
1232
1233
1234
1235
1236
1237
1238
1239
1240
1241
1242
1243
1244
1245
1246
1247
1248
1249
1250
1251
1252
1253
1254
1255
1256



45 / 782

Käytännössä Seinäjoen kaupunginvaltuusto olisi aivan hyvin voinut osoittaa nuorisoasumiseen 
uusia tontteja viimeisten vuosien aikana. Miksi näin ei ole tehty?

Ihmeteltävää siis riittää hyvinkin paljon tuleviksi vuosiksi.

Summaten: viimeistä sanaa Seinäjoelle sijoitettavista nuorisoasuntokohteista ei ole vielä sanottu ja 
asia vaatii siis laajaa seurantaa.

1404.2. Uudelleenarviointia / 20.8.2024

Sinänsä on mielenkiintoista, että Nuorisosäätiö on kiinnostunut Seinäjoen alueesta. Missä ovat 
olleet asumisen strategiat Seinäjoen suunnalla? Miksi kaupungin oma yhteisö ei ole itse järjestänyt 
nuorisoasuntoja Seinäjoelle? Miksi nuorisoasuntoja tulisi Seinäjoelle Nuorisosäätiön alaisuudessa? 
Nämä ovat erittäin hyviä kysymyksiä!

Nuoriasuntoselvityksen perusteella pitää todeta puolueiden vaikea yhteistyö. Tietysti Seinäjoella 
vaikuttaneet poliittisten nuorisojärjestöjen paikallisyhdistykset olisivat voineet järjestäytyä 
pohtimaan yhteistyötä nuorisoasuntojen vuoksi. Oma havainto on, että poliittisten nuorisojärjestöjen 
paikallisilla yhdistyksillä on/oli vaikeuksia pitää yhteistyön toiminnan taso samalla tasolla 
vuosikausien ajan. Tietysti poliittisten nuorisojärjestöjen yhteistyö ajelehtii mukana eri suuntiin ajan 
hetkestä riippuen, jolloin vuosikymmeniä kestävät nuorisoasuntojen kehittämishankkeet ovat hyvin 
vaikeita asioita yhteistyön tason ylläpitämisen kannalta.

Näin jälkikäteen ajatellen poliittisten nuorisojärjestöjen Etelä-Pohjanmaan ja Pohjanmaan piirien 
tasolla olisi pitänyt olla jokin yhteistyön toimikunta, joka olisi huolehtinut muutamasta 
vuosittaisesta yhteistyötilaisuudesta. Itse olin mukaan ”oman” puolueen nuorisojärjestön Etelä-
Pohjanmaan piirin toiminnassa, ja olin mukana järjestämässä jotain toimintaa. Oman havainnon 
mukaan olisi ollut mahdollisuuksia joillekin poliittisen yhteistyön perinteille, mutta käytännön 
toteutus on (ja on ollut) todellisuudessa hyvin vaikeaa.

Seinäjoen kotopesä nuorisoyhdistys ry pitää mainita nuorisoasuntoselvityksen mukaisesti. 
Seinäjoen kaupungin vuoden 2020 tilinpäätöksessä todetaan, että Kiinteistö Oy Ykköskoto 
sulautetaan Sevas Kodit Oy:öön ja osaksi yhtiön asuntokantaa. Aiemmin järjestetty 
nuorisoasuminen sulautetaan siis Seinäjoella osaksi muuta vuokra-asuntotoimintaa, jolloin 
Seinäjoen kotopesä nuorisoyhdistys ry ei ole enää merkittävä tekijä. Lyhyesti ottaen Seinäjoella ei 
ole siis järjestetty nuorisoasuntotoimintaa, jonka taustayhteisö voisi olla Nuorisoasuntoliitto NAL 
ry:n jäsen.

Nuorisoasuntoliitto NAL ry toimii edelleen, ja sielläkin on ollut paljon henkilövaihdoksia. Erilaiset 
asuntohankkeet ovat pitkiä hankkeita, joten perusasiana nuorisoasuntoselvitys on edelleen aivan 
hyvää asiaa valtakunnallisellakin tasolla. Jos asiat olisivat menneet toisin, niin Seinäjoelta voisi olla 
yhteisö Nuorisoasuntoliitto NAL ry:n jäsenenä. Asiat ovat menneet omalla tavallaan, joten 
Seinäjoelta ei ole NAL ry:n jäsenyhteisöä.

Seinäjoen asuntopoliittinen ohjelma 2025 on julkaistu aikanaan. Tuossa ohjelmassa mainitaan 
vuosittainen hyvän asumisen foorumi sidosryhmäyhteistyön muotona. Eli Seinäjoella on ainakin 
yritystä kehittää asuntojen tilannetta. Eli jonkinlainen strategia Seinäjoella on, mutta erillinen 
nuorisoasuminen ei Seinäjoella ole lähiajan suunnitelmissa – pikemminkin päinvastoin.
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1405. Erilaisten asioiden kuvauksesta asiaa

1405.1. Merkintä 1010: Johtamisjärjestelmät / Narsismi / 
Autismi / IT

31. lokakuuta 2016
1010: Johtamisjärjestelmät / Narsismi / Autismi / IT

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1010

Oheisessa linkkilistassa on uutisia SFS:n (Suomen Standardit SFS ry, http://www.sfs.fi) 
julkaisemiin uutiseen.

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin muutama luku Kirjoitelmia-teoksista, eli I ja II.

Luvut 57 ja 58 Kirjoitelmia I -teoksesta:

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvut 103, 110. 119, 140 ja 142 Kirjoitelmia II -teoksesta:

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Käytännössä olin kovasti kiinnostunut laatujohtamisesta yhdessä vaiheessa, koska olin vuoden 1997 
aikana laatujohtamisen kurssilla.

Tietysti nykytilanteessa on selvää, että on jo monta liikkeenjohdon sukupolvea, jotka eivät ehkä ole 
kuulleetkaan laatujohtamisesta yhtään mitään.

Tieteellisempänä lähteenä on tullut vastaan seuraava:

Alter, S. (2000). Same Words, Different Meanings: Are Basic IS/IT Concepts Our Self-Imposed 
Tower Of Babel? The Communications of the Association for Information Systems, 3(10).

Esimerkkinä näiden kahden risteyskohdassa (laatujohtaminen ja tietojärjestelmä) olen kiinnittänyt 
erityistä huomiota vaatimuksen käsitteeseen.

Käytännössä liikkeenjohdolla ja tietotekniikan edustajilla on erilaiset käsitykset ”vaatimuksesta”.
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Liikkeenjohdon edustajat pitävät tietotekniikan edustajien esityksiä vaatimuksia ylettömän 
yksityiskohtaisena.

Tosiasiassa hyvin monessa yrityksessä ei ole koskaan mallinnettu prosesseja millään tavoin.

Käytännössä erilaisissa tietoteknisissä hankkeissa tietotekniikan edustajat alkavat kysyä 
prosessimallien perään.

Tosiasiassa näitä prosessimalleja on tehty vaihtelevaan tahtiin eri yhteisöissä-

ISO:n (International Organization for Standardization, ISO, http://www.iso.org/) 9000-sarjan 
standardit ovat olleet koko ajan kehityksen kohteena.

Edelleenkin erilaiset yhteisöt hankkivat sertifikaatteja omille toimintajärjestelmiin.

Käytännössä 9000-sarjan standardien mukaisten sertifikaattien päälle on voitu hankkia sertifikaatit 
ympäristönsuojelun standardien ja työsuojelun standardien mukaisina.

Tietysti olen ollut kiinnostunut prosessimallien hyödyntämisessä tietotekniikan kehittämisessä.

Toisaalta olen törmännyt seuraaviin teoksiin.

Cooper, A. (1999a). Nörttien valtakunta: miksi korkeateknologiatuotteet saavat meidät sekaisin ja 
kuinka palauttaa järki. Helsinki: Suomen atk-kustannus.

Cooper, A. (1999b). The Inmates Are Running the Asylum: Why High Tech Products Drive Us 
Crazy and How to Restore the Sanity. Sams - Pearson Education.

Cooper, A., Reimann, R., & Cronin, D. (2007). About face 3: the essentials of interaction design. 
Indianapolis (Ind.): Wiley.

Krug, S. (2006a). Älä pakota minua ajattelemaan! Tervejärkinen käsitys web-käytettävyydestä (2. 
laitos). Helsinki: Readme.fi.

Krug, S. (2006b). Don't make me think!  a common sense approach to web usability. Berkeley, 
Calif?: New Riders.

Cooper, Reimann & Cronin (2007) on vielä lukematta huolellisesti - olen sitä selaillut vähäsen.

No - kuitenkin.

ITSE en enää oikein jaksa usko tietoteknisissä hankkeissa laajoihin ja pitkiin vaatimusten listoihin.

Cooper ja kumppanit tarjoavat mielestäni paremman lähtökohdan vaatimuksien esittämiselle.

Lisäksi voi todeta, että käytettävyyden testaamisesta on tehty todella suuri numero, vrt. Sinkkonen 
ym. (2006, Liite A).

Sinkkonen, I., Kuoppala, H., Parkkinen, J., & Vastamäki, R. (2006). Psychology of Usability. 
Helsinki: IT Press.
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Itse kannatan Krugin (2006a, 2006b) esittämiä keveitä käytettävyystestauksen menetelmiä.

Sinkkonen ym. (2006, Liite A) esittävät mielestäni raskasta käytettävyystestausta.

Keveillä menetelmillä (vrt. Krug) voidaan käytettävyystestausta tehdä koko ajan 
kehittämishankkeen aikan - erityisesti www-sivut.

ITSE olen kiinnittänyt käytettävyyttä myös Kirjoitelmia IV -teoksessa.

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Luvuissa 164, 165 ja 169 kiinnitän huomiota käytettävyyteen.

Lyhyesti todeten ISO 9000-sarjan standardit elävät yhä edelleen.

Lisäksi muut johtamisjärjestelmien standardit ovat olleet jatkuvan kehittämisen kohteena.

Lisäksi vastaan on tullut ajatuksia mm. seuraavista johtamisen standardeista: työturvallisuus, 
tietohallinto, tietoturvallisuus ja henkilöstöjohtaminen.

ELI käytännössä voi siis noudattaa useampaa johtamisen standardia halutessaan.

ITSE olen todennut, että prosessien hallinta ja kehittäminen on helpompaa sellaisissa yhteisöissä, 
joissa toiminta on suhteellisen vakiintunutta koko ajan.

Lisäksi olen todennut, että esimerkiksi ERP-järjestelmät (Enterprise Resource Planning, ERP) 
sopivat paremmin yhteisöihin, joissa toiminta on hyvin vakiintunutta.

ERP-järjestelmät vaativat hyvin laajasti prosessien kuvaamista, mutta prosessien kuvaaminen on 
hyvin vaikeaa rippuen yksittäisen yhteisön sisäisestä tilasta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A.

Itse olen törmännyt muutamaan artikkeliin koskien narsismia ja autismia, mutta kyseessä ei ole 
laaja selvitys näistä kahdesta ilmiöstä.

OMA ajatus on, että erilaiset johtamisen standardit aiheuttavat erilaisia tarkistuksia, varmistuksia ja 
säännöllistä toimintaa.

Narsismin kirjon henkilöt voivat kannattaa erilaisia kehittämishankkeita kuin muu henkilöstö.

Toisaalta olen todennut, että autismin kirjon henkilöt osaavat, jaksavat ja pystyvät keskittymään 
laajasti erilaisiin yksityiskohtiin.
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Taide, tiede vai tekniikka?

Tässä kohtaa palataan tietotekniikan edellyttämään yksityiskohtaisuuteen.

Tietotekniikan vaatima yksityiskohtaisuus on aina osalle väestä kovin vaikea asia opittavaksi.

Lisäksi prosessimallien laatiminen koetaan hankalaksi.

Edelleen voi todeta, että Cooperin ja kumppaneiden esittämiä malleja voidaan ajatella myös 
prosessien kannalta, mutta osa väestä ei osaa koskaan ajatella prosessimalleja, koska he elävät tässä 
ja nyt pitäen kaikkea mahdollista vain tilanteen muutoksina.

ELI siinä mielessä Cooperin ja kumppaneiden esittämiä malleja voisi ajatella sellaistenkin ihmisten 
kannalta, jotka elävät tässä ja nyt pitäen kaikkea mahdollista vain tilanteen muutoksina.

Toisaalta Cooperin ja kumppaneiden esittämiä malleja ajatella myös yksityiskohtaisuuden järkevän 
hallinnan kannalta, jolloin sekä tietotekniikan ja liiketoiminnan edustajilla olisi parempaa 
yhteistyötä.

Summaten: tarvitsemme malleja ja järjestelmiä, joiden avulla voidaan edetä yleisistä esityksistä 
kohti yksityiskohtaisuutta huomioiden jatkuvat tilannemuutokset, toistuvat prosessit ja 
tietotekniikan vaatimat yksityiskohtaiset määritelmät.

Kerraten: itse olen todennut laajojen vaatimuslistojen hallinnan olevan hyvin hankala 
työskentelytapa tietoteknisissä kehittämishankkeissa.

Kerraten: ihmiset eroavat toisistaan (vrt. narsismin kirjo ja autismin kirjo) eri yhteisöissä, joten 
yhteisön sisäinen tilanne vaikuttaa kaikkiin kehittämishankkeisiin.

1405.2. Uudelleenarviointia / 21.8.2024

Liker (2006) pitää mainita. Oma huomio on, että Toyotan toimintatavoista on tehty useampikin kirja 
ja artikkeli (vrt. Liker 2006), mutta kaikista teksteistä huolimatta Toyotan toimintatapojen 
toistaminen toisessa asiayhteydessä on osoittautunut erittäin vaikeaksi tehtäväksi. On siis vaikeaa!

Yksi asia on erilaisten prosessien kuvaaminen ja prosessikuvausten vastaavuus todellisten 
prosessien kanssa. Aina on erilaisia epävastaavuuksia prosessikuvausten ja todellisten prosessien 
välillä. Ongelma on, että ihminen on palautumaton järjestelmä, jolloin jonkin prosessin toistaminen 
täsmälleen samalla tavalla ei ole vallitsevaa todellisuutta. Ihminen ei palaudu alkutilaan.

ALKU LOPPUtarkistus-
piste

tarkistus-
piste

tarkistus-
piste

tarkistus-
piste

Yksi mahdollisuus on määritellä hyvin keveästi tarkistuspisteitä, jolloin ei tarvita raskaita 
prosessikuvauksia. Asiaa pitäisi tietysti tutkia tarkemmin. Riittävätkö vain pelkät tarkistuspisteet?
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1406. Erilaisia kirjeitä

1406.1. Merkintä 1011: Jatkoa / Yllätyskäänne / USA / Vaalit / 
2016

2. marraskuuta 2016
1011: Jatkoa / Yllätyskäänne / USA / Vaalit / 2016

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1011

Tähän kohtaan voi linkittää aikaisemman merkinnän

1008: Yllätyskäänne / Pommi / USA / vaalit / 2016
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1008

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavat PDF-tiedostot:

(1) Alkuperäinen FBI:n kirje (28. lokakuuta 2016).
(2) Neljän senaattorin kirje (29 lokakuuta 2016)
(3) Senaattori Grassleyn kirje (31. lokakuuta 2016)
(4) FBI:n uusi kirje (31. lokakuuta 2016).

Eli käytännössä alkuperäiseen FBI:n kirjeeseen (28. lokakuuta 2016) on tullut pari vastinetta.

Neljä senaatin (Yhdysvallat) senaattoria lähetti kirjeen (29. lokakuuta 2016).

Tämän jälkeen voi todeta senaatin (Yhdysvallat) senaattori Grassleyn kirjeen (31. lokakuuta 2016).

Tähän täytyy todeta, että senaattori Grassley on republikaanien edustaja, joka johtaa senaatin 
(Yhdysvallat) oikeusasioiden komiteaa

United States Senate Committee on the Judiciary
https://en.wikipedia.org/wiki/United_States_Senate_Committee_on_the_Judiciary

Tämän jälkeen FBI lähetti uuden kirjeen (31. lokakuuta 2016) neljälle senaattorille.

Grassleyn kirje FBI:n suuntaan on melkoisen tarkkaa työtä kymmenellä (10) erilaisella 
kysymyksellä.

Tietysti täytyy ymmärtää, että senaatin (Yhdysvallat) oikeusasioiden komitean puheenjohtaja tuskin 
voi lähettää mitään lainopillisesti epämääräistä kirjettä eteenpäin komitean ulkopuolelle.

Vielä en ole löytänyt FBI:n vastinetta Grassleyn kirjeen vuoksi.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Huh-huh.

Tämä asia tuskin häviää kovin äkkiä huolimatta vuoden 2016 presidentinvaalien (Yhdysvallat) 
tuloksesta.

Mielenkiintoista olisi tietysti, että virassa oleva presidentti (Yhdysvallat) kohtaisi syytteitä 
aikaisemmasta toiminnasta ennen presidentiksi valintaa.

Uutta?

Tässä asiassa riittää aivan tarpeeksi seurantaa joksikin aikaa.

1406.2. Uudelleenarviointia / 21.8.2024

Eli vuonna 2016 Yhdysvaltojen presidentinvaalien aikana löytyi erilaisia sähköpostiviestejä Hillary 
Clintonin toimintaan liittyen. Asiaan liittyy oma Wikipedia-artikkelinsa.

Hillary Clinton email controversy
https://en.wikipedia.org/wiki/Hillary_Clinton_email_controversy

Kuten Wikipedia-artikkelista näkyy, niin asia on monimutkainen koskien erilaisten lakien 
noudattamista. Yksi asia on, että Hillary Clinton käytti yksityistä sähköpostiosoitetta hoitaessaan 
julkisen viran asioita. Oliko tuo hyvä toimintatapa? Hyvä kysymys!

Tunnetulla tavalla Hillary Clinton hävisi vuoden 2016 Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa Donald 
Trumpille. Mikä oli sähköpostiviesteihin liittyvän kohun merkitys presidentinvaalien tulokselle? 
Vaikea sanoa kohun vaikutuksia näin jälkikäteen. Ehkä vaikutusta oli. Ehkä vaikutusta ei ollut.

Kirjoitushetkellä on käynnissä täydellä voimalla vuoden 2024 Yhdysvaltojen presidentinvaalit, 
jolloin pääpuolueiden ehdokkaat ovat Kamala Harris (demokraatit) ja Donald Trump 
(republikaanit).

Historiatietojen kannalta on mielenkiintoista viitata Wikipedia-artikkeliin, joka listaa Donald 
Trumpin lakiasioihin hänen presidenttikaudellaan (2017-2021). Erilaisia oikeustapauksia on siis 
aika paljon. Lisäksi on huomioitava useat oikeustapaukset Donald Trumpin virkakauden 
ulkopuolella.

Legal affairs of Donald Trump as president
https://en.wikipedia.org/wiki/Legal_affairs_of_Donald_Trump_as_president

Kamala Harris on ollut urallaan Kaliforniassa oikeusministeri (state attorney general), jolloin hän 
laittoi Kaliforniassa liikkeelle erilaisia oikeustapauksia rikollista toimintaa kohtaan. Eli hän ollut 
lakiasioissa erilaisessa asemassa verrattuna Donald Trumpiin. Ainakaan vielä Kamala Harris ei ole 
saanut aikaan uusia oikeustapauksia, mutta tämä jää nähtäväksi. Mistä kohdasta voisi nousta esiin 
jokin oikeustapaus ja/tai tutkinta Kamala Harrisiin liittyen ennen varsinaista äänestyspäivää (5. 
marraskuuta 2024)? Aina puhutaan lokakuun yllätyksestä Yhdysvaltojen presidentinvaalien aikana.
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1407. Nuorisoasumisen asiaa vieläkin lisää

1407.1. Merkintä 1012: KOVA ry / Kovaa asiaa / Nuorisoasunnot 
/ Seinäjoki

3. marraskuuta 2016
1012: KOVA ry / Kovaa asiaa / Nuorisoasunnot / Seinäjoki

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1012

YLE:n A-studio -ohjelmassa piipahdettiin pikaisesti myös Seinäjoella: http://areena.yle.fi/1-
3062256

Aikaa katsomiselle on YLE:n Areena-palvelussa näköjään yksi kuukausi 26.11.2016 saakka.

Käytännössä Nuorisosäätiö on tulossa Seinäjoelle jossain muodossa.

Perkasin vähän Nuorisosäätiön wwww-sivuja: http://www.nuorisosaatio.fi

Tämän (Nuorisosäätiö) kautta eksyin seuraavalle www-sivulla:

Kohtuuhintaisen vuokra-asumisen edistäjät ry – KOVA, http://www.kovary.fi

ELI käytännössä kohtuuhintaisia asuntoja tarjoavat yhteisöt ovat perustaneet oman edunvalvonnan 
yhteisön.

Alkuasunnot Oy on yksi KOVA ry:n (Kohtuuhintaisen vuokra-asumisen edistäjät ry – KOVA) yksi 
jäsenyhteisö.

Nuorisoasuntoliitto ry (NAL ry) on Alkuasunnot Oy:n omistaja - eli hekin ovat mukana mutkan 
takaa mukana.

Tässä vaiheessa kaikki kohtuuhintaisen vuokra-asumisen yhteisöt eivät ilmeisesti ole vielä KOVA 
ry:n jäseniä

Mielenkiintoisella tavalla Sevas Kodit Oy on yksi KOVA ry:n jäsen.
Sevas Kodit Oy, http://www.sevas.fi

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?
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Jatkokysymys on tietysti selvitystä sellaisesta yhteisöstä, joka voisi hoitaa kaikki nuorisoasumisen 
hankkeet Seinäjoella.

Kehittäisikö jatkossa nuorisoasumista Seinäjoella Sevas Kodit Oy vai Nuorisosäätiö? Vai onko 
kummallakin täysin omat hankkeensa?

Käytännössä asia pitäisi edetä myös Seinäjoen kaupunginvaltuuston käsittelyyn, jolloin Seinäjoki 
kaupunkina voisi tarjota tontteja osoitettuna erityisesti nuorisoasumiseen.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin jälleen kerran tekemäni nuorisoasuntoselvityksen

NUORISOASUNTOSELVITYS, http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

Nuorisoasuntoselvityksen aikoihin olen huomioinut Nuorisosäätiön melkoisen vähillä maininnoilla.

Mutta nykytilanteessa pitää tietysti kysyä seuraava kysymykset:

* kehittääkö nuorisoasumista Seinäjoella vain yksi yhteisö?
* kehittääkö nuorisoasumista Seinäjoella useampi yhteisö?
* osoittaako Seinäjoen kaupunginvaltuusto lisää tontteja nuorisoasumiseen?

JOS lähdetään siitä, että Seinäjoella olisi vain yksi yhteisö kehittämään nuorisoasumista, niin silloin 
nykyinen (vain yksi) nuorisoasumisen kohde siirtyisi tällaisen yhteisön omistukseen.

JOS taas hyväksytään Seinäjoelle useampi yhteisö kehittämään nuorisoasumista, niin tämä on 
tietysti Seinäjoen kaupungin hyväksyttävä tämä toimintamalli omalta osaltaan erityisesti 
nuorisoasumiseen tarkoitettujen tonttien kaavoituksessa ja tehtävissä tonttikaupoissa.

TOISAALTA kiinnitin Kirjoitelmia V -teoksessa huomiota nuorisoasumisen kohteiden sijaintiin: 
kuinka kaukana keskustasta uudet nuorisoasumisen kohteet voivat olla?

Käsittäisin ILKKA-maakuntalehden jutusta (28.10.2016) sekä YLE:n A-studio -ohjelmasta 
(26.10.2016), että kyseessä oleva rakennushanke toisi Nuorisosäätiön kautta joukon nuorisoasuntoja 
aivan Seinäjoen keskustan tuntumaan.

Mielenkiintoinen asia tosiaan seurattavaksi.

Vielä kerran Kirjoitelmia V -teoksen tiedot:
Rannila, J. S. (2016). Kirjoitelmia V: Nuorisoasuntoselvityksen (2000, 2009, 2014, 2016) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

1407.2. Uudelleenarviointia / 21.8.2024

Aikaisemmin käsittelin nuorisoasumista Seinäjoella ja valtakunnallisesti. Eli Seinäjoella ei ole 
asumisen yhteisöä, joka olisi Nuorisoasuntoliitto NAL ry:n jäsen (https://nal.fi). Sevas Kodit Oy on 
KOVA ry:n (Kohtuuhintaisen vuokra-asumisen edistäjät ry – KOVA) jäsenyhteisö. 
Nuoriasuntoselvityksen perusteella täytyy todeta, että Seinäjoelta olisi mahdollisesti voinut liittyä 
jäsenyhteisö Nuorisoasuntoliitto NAL ry:n jäseneksi, jos asiat olisivat menneet toisin. Mutta asiat 
ovat menneet omalla tavallaan, jolloin Seinäjoelta ei ole NAL ry:n jäsenyhteisöä.
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1408. Eri puolueet: sodan vai rauhan asialla?

1408.1. Merkintä 1013: Sota / Rauha / myös Ron & Rand Paul / 
LXXXIII

3. marraskuuta 2016
1013: Sota / Rauha / myös Ron & Rand Paul / LXXXIII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1013

Linkkilistan alku on Ron Paulin kehittämään ohjelmaan: Ron Paul Liberty Report.

Ron Paul Liberty Report on tietysti nähtävissä YouTube-palvelussa.

Ron Paul Institute for Peace and Prosperity on virallisempi nimi Ron Paulin perustamalle 
hankkeelle.

Tietoja tästä hankkeesta on seuraavalla www-sivulla.

ABOUT THE INSTITUTE, http://ronpaulinstitute.org/about-us/

Ron Paul Liberty Report -ohjelmista voi tehdä muutaman huomion:

* mitä Ron Paul olisi kysynyt Donald Trumpin ja Hillary Clintonin vaaliväittelyissä?
* Filippiinien uusi suuntautuminen.
* näkymätön ja laajalle levinnyt valtio (Deep State).
* kansalaiset (Yhdysvallat) pitävät nykytilannetta vähemmän turvallisena.
* viisitoista (15) vuotta yhdestä turvallisuuden lakipaketeista (Patriot Act).

Eli heidän (Yhdysvallat) järjestelmässään on lainsäädäntöä toteuttavat (executive) järjestelmät ovat 
kehittyneet hyvin laajaksi joukoksi erilaisia yhteisöjä.

Eli esimerkiksi tiedustelun yhteisöille on osoitettu runsaasti rahaa.

Toisaalta osa kansalaisista (Yhdysvallat) toteaa noudatetun ulko- ja turvallisuuspolitiikan 
vaikutuksia oikealle turvallisuudella.

Osa kansalaisista toteaa, että laaja sekaantuminen muiden maiden asioihin voikin aiheuttaa uusia ja 
erilaisia turvallisuusongelmia.

Tähän kohtaa voi linkittää seuraavan Wikipedia-artikkelin:

United States presidential election, 2016
https://en.wikipedia.org/wiki/United_States_presidential_election,_2016
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Tarkasti ottaen ehdokkaita useammasta puolueesta, mutta nämä ovat harvemmin esillä poliittisessa 
keskustelussa.

Libertaaripuolueen ja Vihreän puolueen presidenttiehdokkaat on merkitty monessa kohtaa 
merkittävimmiksi kolmannen puolueen ehdokkaiksi.

Tarkempi listaus erilaisista puolueista (Yhdysvallat) on seuraavassa Wikipedia-artikkelissa.

List of political parties in the United States
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_political_parties_in_the_United_States

Samaan aikaan toisaalla:

* Norjaan sijoitetaan USA:n joukkoja
* taistelut Irakissa jatkuvat (mm. Mosul ja Kirkuk)
* taistelut Syyriassa jatkuvat (mm. Aleppo)
* Venäjän osallistuminen Syyrian taisteluihin.
* onko uusi terrori-isku tulossa esim. Eurooppaan?

Samaan aikaan presidentinvaalit (Yhdysvallat) käy todella kovilla kierroksilla.

Tässä vaiheessa voi todeta mm. seuraavaa presidentinvaaleista (Yhdysvallat):

* Clintoniin kohdistuva uusi tutkinta sähköpostiviestien vuoksi
* mielipidekyselyiden yksityiskohdat esillä laajasti
* hyväksyvätkö republikaanit mahdollisen häviön vaaleissa?
* myös Donald Trumpiin on kohdistettu erilaisia syytöksiä.

Samaan aikaa Suomessa ja Euroopassa:

* uusia Venäjä-pakotteita tulossa?
* onko Suomen asevienti eri maihin hyväksyttävissä?
* pitääkö Suomessakin puuttua kansalaisten viestisalaisuuksiin mm. terrorismin uhan takia?

Lisäksi on juttua Suomen ja Iranin välisistä suhteista. Tasavallan presidenttinä Sauli Niinistö teki 
vierailun Iraniin.

Ainakin jollain tasolla on suomalaisilla yrityksillä kiinnostusta osallistua Iranin ja Suomen väliseen 
kauppaan.

Sitten on vielä asiaa aseviennistä Suomen ja muiden maiden välillä.

Helsingin Sanomat esittelee laajassa artikkelissa nykyisen hallituksen (Sipilä) asevientipäätöksien 
muuttumista, koska muutama aikaisempi hallitus ei ole antanut vientilupaa tiettyihin maihin.

Vientimaista mainitaan seuraavat juttuun liittyvissä kuvissa: [Arabiemiraatit, Jemen, Kazakstan, 
Kuwait, Qatar, Saudi-Arabia, Turkki, Turkmenistan ja Uzbekistan].

Juttua oli korjattu pari kertaa 3.11.2016 tilanteessa.
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Tasapuolisuuden nimissä täytyy linkittää Puolustusministeriön kannanotto:
(linkki:) Puolustusministeriön kannanotto HS:n asevientiä koskevaan artikkeliin.

Tässä kohtaa täytyy taas palauttaa mieliin syyt Ron Paulin ja Rand Paulin seurantaan.

Käytännössä he edustavat varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Lisäksi täytyy todeta, että he edustavat joiltain osin libertaanisia ajatuksia.

Joissain videoissa mainitaan, että Ron Paul teki edustajainhuoneessa (Yhdysvallat) jonkin verran 
yhteistyötä myös joidenkin demokraattien kanssa.

Käytännössä myös demokraattien puolella on joitain henkilöitä kannattamassa varovaisempaa ulko- 
ja turvallisuuspolitiikkaa.

Mutta tässä vaiheessa he ovat melko lailla vähemmistönä.

Tähän kohtaa voi linkittää Hillary Clintonin ja Donald Trumpin kannanottoja koskien ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa.

Hillary Clinton
https://www.hillaryclinton.com/issues/military-and-defense/
https://www.hillaryclinton.com/issues/national-security/

Donald Trump
[linkit eivät toimineet enää]

ELI käytännössä kumpikin heistä kannattaa vahvaa armeijaa, ja joiltain osin he kannattavat vahvaa 
puolustuksen rahoitusta.

Rebuild our military. Tuo lause aina välillä tulee vastaan.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A.

Tässä vaiheessa en tehnyt laajempaa vertailua Hllary Clintonin ja Donald Trumpin kannanottojen 
välillä.

Varmaankin on niin, että presidentinvaalien (Yhdysvallat) jälkeen alkaa eri puolilla maailmaa 
tutustuminen valitun presidentin poliittisiin kannanottoihin.

Vertailun vuoksi voi linkittää libertaanien ehdokkaan Gary Johnsonin kannanotot.

Gary Johnson - Foreign Policy and National Defense, [www-sivu ei toiminut enää]

Joissain mielipidetiedusteluissa Gary Johnson on ollut mainittuna. Hänellä on muutaman prosentin 
kannatus riippuen kyselystä.
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Loppujen lopuksi täytyy todeta, että [kaksipuoluejärjestelmään] johtava järjestelmä on hyvin huono 
järjestelmä.

Käytännössä monipuolueeseen johtava järjestelmä mahdollistaa uusien puolueiden nousun 
suhteessa kansalliseen kannatukseen.

Käytännössä taitaa olla niin, että kahden pääpuolueen (Yhdysvallat) ajatukset ulko- ja 
turvallisuuspolitiikasta eroavat erilaisten yksityiskohtien tasolla.

Libertaanit esittävät tosiaan varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Ehkä voisi jatkossa seurata tarkemmin varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa kannattavien 
henkilöiden esittämien kannanottojen yksityiskohtia.

Sota ja rauha ovat keskeisiä päätöksiä riippumatta maasta ja maanosasta.

Aihe vaatii seurantaa - kuka on sodan puolella ja kuka on rauhan puolella?

1408.2. Uudelleenarviointia / 21.8.2024

Ron Paul Liberty Report on televisio-ohjelma, joka pyörii YouTube-palvelussa. Eli yleensä 
arkipäivinä ilmestyy ohjelman uusi jakso, jossa Ron Paul käsittelee erilaisia asioita. Yhdessä 
vaiheessa seurasin ohjelmaa tarkemmin, mutta viime aikoina ole seurannut ohjelmaa hyvin 
epäsäännöllisesti. Käytännössä olen katsonut muutaman lyhyemmän videon (Weekly Update), 
mutta niitäkin hyvin epäsäännöllisesti.

Vuoden 2016 Yhdysvaltojen presidentinvaaleista on poliittisesti ajatellen jo ikuisuus, joten Hillary 
Clintonin sähköposteihin liittyvä kohu ei aiheuta enää suuria vaikutuksia.

Suomen asevienti ja Suomen asetuonti on tietysti hyvin tärkeä aihepiiri. Millaisiin maihin Suomi 
vie aseita? Millaisista maista Suomi tuo aseita? Eri maiden tilanne (tuonti ↔ vienti) vaihtelee, 
jolloin asevientiin ja asetuontiin voidaan kohdistaa erilaisia poliittisia mielipiteitä.

Vuorenpää (2020) tuli luettua hiljakkoin. Vuorenpää (2020) esittelee Suomen armeijajärjestelmässä 
käytettävät aseet melko hyvin. Huomionarvoista on, että kirja on kirjoitettu ennen Suomen NATO-
jäsenyyttä, joten Vuorenpää (2020) on todella hyvä historiallinen läpileikkaus Suomen 
armeijajärjestelmän tilanteeseen ennen Suomen NATO-jäsenyyttä. NATO-jäsenyyden vaikutukset 
Suomen armeijajärjestelmään nähdään vuosien ja vuosikymmenten kuluessa. Tunnetulla tavalla 
Suomi hankki paljon NATO-yhteensopivaa kalustoa jo ennen Suomen NATO-jäsenyyttä, joten 
yhteistoiminta NATO:n kanssa ei ala täysin tyhjästä tilanteesta. Hyvä yhteistoiminnan kehittäminen 
NATO:n kanssa on siis jatkossa keskeinen osa Suomen armeijajärjestelmän kehittämistä.

Onko kaksipuoluejärjestelmä hyvä järjestelmä? Oma havainto joistain kaksipuoluejärjestelmistä on, 
että pienten puolueiden on hyvin vaikea nousta esiin kaksipuoluejärjestelmässä. Eli joissain maissa 
kolmannet puolueet voivat saada miljoonia ääniä, mutta kolmannet puolueet eivät siltikään saa 
edustajia joidenkin maiden parlamentteihin. Eli vaalijärjestelmä vaikuttaa puolueiden asemaan eri 
tavoilla. Omasta mielestäni suomalainen D’Hondtin menetelmään perustuva vaalijärjestelmä on 
parempi vaalijärjestelmä kuin kaksipuoluejärjestelmään johtava vaalijärjestelmä.
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1409. Pohdintoja EU-erosta

1409.1. Merkintä 1014: Yllätyskäänne / Parlamentin siunaus? / 
EU/UK/2

5. marraskuuta 2016
1014: Yllätyskäänne / Parlamentin siunaus? / EU/UK/2

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1014

Viimeisin yllätyskäänne oli seuraava lakitapaus: R (Miller) -V- Secretary of State for Exiting the 
European Union.

Tähän liittyen voi linkittää kaksi asiakirjaa:

Tuomion yleinen tiivistelmä.
Tuomio kokonaisuudessaan.

Tein vähän hakuja tapausten tunnuksilla: CO/3809/2016 ja CO/3281/2016.

Noilla tunnuksilla saa joitain asiakirjoja hankitttua, mutta en löytänyt yhtään sivua, jolla olisi 
siististi listattu tapauksien asiakirjat (CO/3809/2016 ja CO/3281/2016).

Tuomioistuimen nimi on "High Court"
https://www.judiciary.gov.uk/court/high-court/

Käytännössä käsitin niin, että heidän parlamentin (UK) pitää käsitellä irtautuminen Euroopan 
Unionista, ja kansanäänestys olisi vain neuvoa-antava.

"Brexit means Brexit". Tämmöinen lausahdus tuli vastaan.

Meneekö päätös irtautumisesta Euroopan Unionista parlamentin äänestykseen?

ELI äänestävätkö parlamentin jäsenet loppujen lopuksi Euroopan Unionissa pysymisessä?

Tietysti äänestys, joka johtaisi Euroopan Unionissa pysymiseen, johtaisi melkoiseen meteliin eri 
puolilla.

Samaan aikaan Euroopan Unionissa tapahtuu kaikenlaista:

* Euroopan Unioni ja Kanada loppujen lopuksi allekirjoittivat vapaakauppasopimuksen (CETA).
* ASEAN:in ja EU:n yhteistyö jatkossa?
* Pohjoismaiden neuvosto avaa toimiston Brysseliin.
* Mihin uudelleensijoitettaisiin Lontoossa toimiva lääkeasioiden virasto?
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Tietysti Yhdistyneen kuningaskunnan sisäistä toimintaa voi luetella:

* Skotlantiin uusi äänestys itsenäisyydestä
* Mikä olisi Pohjois-Irlannin uusi asema EU:sta irtoamisen jälkeen?
* Siirtyvätkö erilaiset pankit pois Yhdistyneestä kuningaskunnasta EU:n puolelle?
* Uusi pääministeri Theresa May tapaa Skotlannin, Walesin ja Pohjois-Irlannin pääministerit
* oikeustapaus Pohjois-Irlannissa
* miten Pohjois-Irlannin väestö suhtautuu kansanäänestyksen tulokseen?

Toisaalta Suomessakin on hyväksyviä kannanottoja Yhdistyneen kuningaskunnan irtautumisesta.

Mielenkiintoinen pikku-uutinen on Microsoftin päätös lisensoinnin hinnasta kansanäänestyksen 
jälkeen. Käytännössä arvoaan menettänyt punta vaatii lisämaksuja lisensointiin.

Varmaankin on niin, että jokainen vähänkin isompi vientiä ja/tai tuontia tekevä yhtiö joutuu 
arvioimaan omat toimintamallinsa eri tavoilla.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Edelleenkään heidän parlamentti (Yhdistynyt kuningaskunta) ei ilmeisesti ole tehnyt jonkinlaista 
neuvottelun kokonaispakettia koskien Euroopan Unionin lainsäädännön mukaisia lukuja.

Seuraavalla sivulla on kaksikymmentä (20) lukua Euroopan Unionin lainsäädäntöön:

http://eur-lex.europa.eu/browse/directories/legislation.html

Katselin muutamaa lukua yleisemmin.

Jaa-A.

Yhtenä uutena seuranta-aiheena voisi olla joidenkin itseä kiinnostavien lainsäädännön (20 lukua) 
lukujen/alalukujen mukainen seuranta.

Ainakin minulle on epäselvää heidän (Yhdistynyt kuningaskunta) kannastaan lainsäädännön (20 
lukua) lukujen/alalukujen yksityiskohtiin.

OMA oletus: jokaisesta päätettävästä yksityiskohdasta (pääluvut/alaluvut) voi olla kovaa vääntöä 
parlamentin sisällä.

Veikkaisin, että eri puolueiden sisällä voi olla myös kovaa vääntöä, koska eri yksityiskohtia pitää 
tarkastella huolellisesti.

Mahdollisesti pitää seurata parlamentin (Yhdistynyt kuningaskunta) joidenkin komiteoiden 
työskentelyä.
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1409.2. Uudelleenarviointia / 22.8.2024

ETA:n kannalta merkityksellinen teksti? Tuollainen teksti tulee välillä vastaan Euroopan Unionin 
lainsäädännön asiayhteydessä. Eli jokin uusi laki on ETA:n kannalta merkityksellinen teksti, jolloin 
laki tulee voimaa sekä Euroopan Unionin jäsenmaissa että tietyissä EFTA-maissa maissa (siis 
Islanti, Norja ja Liechtenstein). EFTA: Euroopan vapaakauppajärjestö, European Free Trade 
Association. On tietysti vähän monimutkaista näiden kirjainlyhenteiden kanssa.

Oleellista on, että ETA:n kannalta merkityksellinen teksti tarkoittaa tietynlaisten (ei kaikkien lakien) 
Euroopan Unionin lakien hyväksymistä tietyissä EFTA-maissa maissa (siis Islanti, Norja ja 
Liechtenstein), vaikka nämä tietyt EFTA-maat eivät ole Euroopan Unionin jäseniä. Pahimmillaan 
tämä voisi tarkoittaa, että jokin Euroopan Unionin laki tulee voimaan, vaikka tietyt EFTA-maat (siis 
Islanti, Norja ja Liechtenstein) eivät ole voineet vaikuttaa mitenkään lakihankkeen etenemiseen 
Euroopan Unionin päätöksenteossa. Varmaankaan totuus ei ole näin yksinkertainen.

Aiemmin pohditulla tavalla voi todeta, että Euroopan Unioni ei ole kadonnut mihinkään, jolloin 
Yhdistynyt kuningaskunta joutuu järjestämään omat suhteensa Euroopan Unionin kanssa uudelta 
pohjalta. Eli Sveitsin tapaan iso määrä kaikenlaisia erillissopimuksia? Tämä tarkoittaa tietysti lisää 
uutta hallintoa hallinnon hallinnolle.

Tästä palautuu mieleen joitain asioita ennen Yhdistyneen kuningaskunnan eroa Euroopan Unionista. 
Oman arvion mukaan moni mielipidevaikuttaja joutuu jatkossa säätämään omaa retoriikkaansa. 
Enää ei voida syyttää Euroopan Unionia eri asioista, koska Yhdistynyt kuningaskunta ei enää kuulu 
Euroopan Unioniin. Ketä pitää nyt haukkua Yhdistyneen kuningaskunnan poliittisessa 
keskustelussa? Euroopan Unionin jäsenyyttä ei voi enää haukkua, koska Euroopan Unionin 
jäsenyyttä ei siis ole. Mielenkiintoinen tilanne joidenkin mielipidevaikuttajien kannalta.

Sitten päästään takaisin erilaisiin erillissopimuksiin. Aiheuttaisiko jokainen uusi erillissopimus 
Euroopan Unionin kanssa ison sisäpoliittisen kriisin? Varmaankin tulevaisuudessa voisi olla 
yksittäisiä erillissopimuksia, joita vastustaa hyvin harva henkilö. Tämä jää nähtäväksi.

Kirjoitushetkellä Yhdistyneen kuningaskunnan pääministeri on Keir Starmer. Yhdessä vaiheessa 
Yhdistyneen kuningaskunnan politiikka oli melkoista sirkusta, joten osa äänestäjistä saattoi odottaa 
valtiomiesmäisempää käyttäytymistä vaaleissa valituilta edustajilta. Kuinka valtiomiesmäisesti Keir 
Starmer tulee johtamaan omaa hallitustaan? Aika näyttää millaista sirkusta Keir Starmer pyörittää 
(tai joutuu pyörittämään) virkakautensa aikana.

Yhdistyneen kuningaskunnan vaalijärjestelmä johtaa käytännössä kaksipuoluejärjestelmään, jota en 
pidä hyvänä poliittisena toimintaympäristönä. Monipuoluejärjestelmä on paljon parempi 
järjestelmä, vaikka monipuoluejärjestelmässä on joissain tilanteissa omat isot haasteensa, joita on 
turha kierrellä tai kaarrella.

Varmaankaan emme tule kovin äkkiä näkemään Yhdistyneen kuningaskunnan hakemusta Euroopan 
Unionin (paluu Euroopan Unioniin?) jäsenyydelle, joten eteenpäin mennään Yhdistyneen 
kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välisillä (erillis)sopimuksilla. Elämme siis mielenkiintoisia 
aikoja.

Yksi hyvä asia Yhdistyneen kuningaskunnan erolla tietysti on. Nyt on seurattavissa oikea esimerkki 
Euroopan Unionin jäsenyyden luopumisesta. Mitä jäsenyydestä luopuminen oikeasti tarkoittaa?
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1410. Totuudesta poikkeamisen isot mahdollisuudet

1410.1. Merkintä 1015: Vedonlyönti / myös Ron & Rand Paul / 
LXXXIV

10. marraskuuta 2016
1015: Vedonlyönti / myös Ron & Rand Paul / LXXXIV

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1015

8. marraskuuta 2016 oli tosiaan Yhdysvaltojen viimeinen äänestyspäivä, ja tulos on aika selvä.

Donald Trump voitti heidän (Yhdysvallat) presidentinvaalit hyvin selvästi.

Onneksi en lyönyt vetoa kenenkään ehdokkaan puolesta.

Erilaiset mielipidekyselyt kyllä osoittivat melko tasaväkistä kisaa, mutta loppujen lopuksi Donald 
Trump voitti selvästi.

Tähän kohtaa voi linkittää Wikipedia-artikkelin.

United States presidential election, 2016
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_presidential_election,_2016

Lisäksi löytyi New York Times -sanomalehden tulossivusto: [Linkki ei toiminut enää]

Luvut ovat aika selvät:

* Presidentin vaalit voitti Donald Trump.
* senaatti on (48-51) republikaanien enemmistöllä.
* edustajainhuone on (193-239) republikaanien enemmistöllä.

En ole [kerännyt] tähän merkintään uutisvideoiden linkkejä.

Oheisessa linkkilistassa on enimmäkseen ensimmäisten tuntien ja ensimmäisten päivien uutisointia 
presidentinvaaleista (Yhdysvallat).

Tähän kohtaan voi linkittää Donald Trumpin kampanjan www-sivusto:
https://www.donaldjtrump.com

Sivustolta löytyy linkit hänen poliittisiin linjauksiin (Positions).

Varmaankin ympäri maailmaa alkavat erilaiset ihmiset ja yhteisöt tutkimaan näitä poliittisia 
linjauksia.
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Tähän kohtaa voi ottaa PolitiFact-lausuntojen tilanteen 10.11.2016 tilanteessa.

True Mostly True Half True
Mostly 
False

False
Pants on 
Fire

Donald Trump 14 37 49 63 111 57

Hillary Clinton 72 76 69 40 29 7

Toisaalta olen tehnyt Ron Paulin ja Rand Paulin seurantaa.

Ron Paul Liberty Report -ohjelmassa on esitetty veikkauksia voittajasta.

Yksi voittajaehdokas on syvälle juurtuneet valtion järjestelmät (deep state).

Voiko ja haluaako uusi presidentti uudistaa tiedustelujärjestelmää ja armeijan järjestelmiä?

Mielenkiintoista on, että Rand Paul voitti Kentuckyn senaattorin vaalit - eli hän saa jatkaa 
senaatissa (Yhdysvallat / liittovaltio).

Mielenkiintoista on nähdä, että ovatko äänestystulokset senaatissa (Yhdysvallat / liittovaltio) kuinka 
usein 48-51 republikaanien eduksi.

Tällainenkin löytyy:

Republican Liberty Caucus (RLC), https://rlc.org

Esimerkiksi Rand Paul on listattu tänne ehdokkaana.

KYSYMYS: kuinka Republican Liberty Caucus -yhteisön valitut jäsenet tulevat äänestämään 
keskeisissä senaatin äänestyksissä?

Varmaankin tässä kohtaa voisi laajentaa omaa seurantaa noista erilaisista (vrt. RLC) republikaanien 
alaryhmistä.

Seuranta on kohdistunut lähinnä Ron Pauliin ja Rand Pauliin - muitakin seurattavia henkilöitä ja 
yhteisöjä löytyy republikaanisen puolueen sisältä.

KYSYMYS: Miten laajaksi alaryhmien seurannan voi laajentaa?

KYSYMYS: Pitäisikö Ron Paul -seuranta ja Rand Paul -seuranta muuttaa RLC:n (Republican 
Liberty Caucus) seurannaksi?

Samalla tavalla voisi joitain demokraattien ja republikaanien alaryhmiä seurata jollain tasolla.

Jaa-A. Varmaankin pitää odottaa, että demokraattien ja republikaanien alaryhmät ovat järjestäyneet 
asianmukaisesti vaalien jälkeen - sekä edustajainhuoneessa että senaatissa.

Täytyy laittaa asia pohdittavaksi - ei tässä kiire ole.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

PolitiFact-sivustolla on seuraava sivu:

Tracking politicians' promises, [linkki ei toiminut enää]

[Huomio: 22.8.2024 www-sivu toimii edelleen: https://www.politifact.com]

Varmaankin Donald Trump saa tälle osastolle (PolitiFact) oma seurantasivustonsa.

JOS tutkii Barack Obaman vastaavaa sivustoa, niin siellä on eri arvoja erilaisten vaalilupausten 
oikeasti läpiviedyiksi hankkeiksi - osa lupauksista on jäänyt tekemättä ja osa on toteutettu.

UUTTA - varmaankin pitäisi kaivaa Donald Trumpin www-sivuilta ne asiat, jotka kiinnostavat 
oikeasti - aivan kaikkea ei voi varmaan seurata.

Ulko- ja turvallisuuspolitiikka voisi olla yksi seurannan aihe.

1410.2. Uudelleenarviointia / 22.8.2024

Tähän kohtaa voi ottaa PolitiFact-lausuntojen tilanteen 22.8.2024 tilanteessa.

True Mostly True Half True
Mostly 
False

False
Pants on 
Fire

Donald Trump 36 85 125 203 398 196

Kamala Harris 6 19 4 13 10 0

Rand Paul 12 15 13 7 12 4

Täysin ymmärrettävästi Kamala Harrisin luvut ovat pienempiä, koska hänen toimintaansa ei ole 
seurattu yhtä tiiviisti vuosikausien ajan kuten Donald Trumpia. Taulukko osoittaa, että 
Yhdysvaltojen politiikassa pääsee hyvinkin pitkälle, vaikka omat lausunnot poikkeavatkin 
totuudesta enemmän tai vähemmän.

Varsinaisen merkinnän hengessä otin Rand Paulin arviot mukaan. Rand Paulin luvut ovat myös 
pienempiä, mikä on täysin ymmärrettävää. Rand Paulin luvut osoittavat kuitenkin osaltaan, että 
Kentuckyn osavaltion asettamaksi liittovaltion senaattoriksi (Yhdysvaltojen senaatti) pääsee, vaikka 
kaikki lausunnot eivät siis ole kokonaan totta.

Itse olen seurannut libertaanien toimintaa Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikan kannalta. 
Libertaanien mukaan Yhdysvaltojen pitäisi noudattaa hyvin rajattua ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, 
vaikka he ovatkin vapaan kaupan joidenkin muotojen kannattajia. Tässä on mielenkiintoinen jännite 
ajattelussa: toisaalta rajattua toimintaa ja toisaalta vapaata toimintaa.

Oman arvion mukaan jotkut oikeistovoimat Yhdysvaltojen ulkopuolella voivat toivoa libertaanien 
pärjäämistä Yhdysvaltojen erilaisissa vaaleissa. Tietysti oikeistovoimat Yhdysvaltojen ulkopuolella 
eivät sano tätä toivomusta suureen ääneen, mutta joissain kohdin tämä toive voi oikeasti näkyä.
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1411. Sähköisen äänestyksen vastustusta edelleen

1411.1. Merkintä 1016: Sähköinen äänestys / Ongelmat / Esim. 
Yhdysvallat

12. marraskuuta 2016
1016: Sähköinen äänestys / Ongelmat / Esim. Yhdysvallat

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1016

Linkkikokoelma alussa on ACM:n (Association for Computing Machinery) alaiseen U.S. Public 
Policy Council of ACM (USACM) -järjestöön. EHKÄ sitä voisi kutsua myös kansalliseksi 
järjestöksi tai alaosastoksi.

USACM on julkaissut omat kannanottonsa koskien sähköistä äänestystä.

E-voting -sivulla todetaan, että äänestyksestä pitäisi jäädä jokin paperituloste.

E-Voting | Internet Voting -sivulla todetaan, että pitäisi olla tietokoneet, jotka on tarkoitettu vain 
äänestykseen. Tosin sivustolla todetaan, että paperiin perustuvat järjestelmät on paras teknologia.

E-Voting | Voter Registration Databases -sivulla esitellään tehty selvitys koskien äänestäjien 
rekisteröintiin tarkoitettuja tietokantoja. Selvityksen tuloksena oli 99 suositusta.

E-Voting | Archives -sivulla on joukko kirjeitä (vast.) osoitettuna erilaisille sidosryhmille; 
esimerkiksi kongressin suuntaan (Yhdysvallat) on osoitettu muutama asiakirja.

Yksi uutislinkkien kokoelma koskee heidän (Yhdysvallat) eri osavaltioiden sähköisiä 
äänestyskoneita, joissa on siis ollut ongelmia eri osavaltioissa.

Ilmeisesti sähköisten äänestysjärjestelmien virhetilanteet eivät kaataneet yksittäisen osavaltion 
äänestysjärjestelmien kokonaisuutta. Mutta ongelmia siis on ilmaantunut.

Yksi linkki koskee Victorian (Australia) osavaltion parlamentin järjestämään kyselyyn koskien 
sähköistä äänestystä.

Victorian (Australia) osavaltion parlamentin järjestelmä kysely sähköisestä äänestyksestä meni 
minulta täysin ohi.

Vastaukset (34 kappaletta) Victorian (Australia) osavaltion parlamentin järjestämään kyselyyn on 
nyt julkaistuna omalla sivulla.

Mielenkiintoista on, että ainakin kaksi vastaajaa oli Uudesta Seelannista, ja ilmeisesti kyselyyn oli 
kutsuttu vastaamaan (muutama?) yhteisö Uudesta Seelannista.
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Samaan aikaan Suomessa on jälleen kerran ehdotettu internet-äänestyksen järjestelmän 
kehittämistä.

Nettiäänestyksen vuoksi perustetaan jälleen kerran uusi työryhmä - näin ymmärsin 
Oikeusministeriön uutisesta.

Oikeusministeriön mukaan uuteen työryhmään tulee myös parlamentaarinen edustus.

Uutta?

Tähän voi linkittää Nettiäänestystyöryhmän loppuraportti (Oikeusministeriö, Mietintöjä ja 
lausuntoja 28/2015)

PDF-tiedosto tässä linkissä.

[Liitteessä] (Nettiäänestystyöryhmän loppuraportti) on lausuntotiivistelmä nettiäänestystyöryhmän 
väliraportista. Liitteessä todetaan, että "Vain harvat yksityishenkilöt käyttivät mahdollisuutta antaa 
lausunnon".

Mielenkiintoisella tavalla näiden yksityishenkilöiden nimiä ei mainita tiivistelmässä.

Ainakaan minun suuntaan ei tullut kyselyä, jossa olisi voinut ilmoittaa, että haluaako oman nimen 
julkaistavaksi lausuntotiivistelmässä.

Tähän kohtaa voi linkittää lausunto 65:

FI: Lausunto 65: Lausuntopyyntö nettiäänestystyöryhmän väliraportista
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_65

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Nyt täytyy odottaa, että Oikeusministeriön uusi työryhmä ensin nimetään.

Sitten pitää seurata, että julkaiseeko Oikeusministeriön uusi työryhmä väliraportin, jonka 
perusteella voi antaa oman asianmukaisen lausunnon.

Mahdollisesti lausuntopyyntö järjestetään asiamukaisesti

Varmaankin uutta on uudet perustelut nettiäänestyksen vuoksi.

Mitä ovat uudet perustelut nettiäänestykselle?

Mitä ovat jälleen kerran esitetyt vanhat perustelut nettiäänestykselle?

Varmaankin omassa uudessa lausunnossa pitää kohdistaa asianmukaiset vastalauseet sekä uusiin 
että vanhoihin perusteluihin.
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Eri sidosryhmät haluavat veivata sähköistä äänestystä (myös ristiriitaisilla) perusteluilla, joten 
kaikki perustelut pitää asianmukaisesti käsitellä asianmukaisesti hyvin perustellen.

Tietysti on selvää, että kaikki sidosryhmät eivät halua uskoa näitä asianmukaisesti hyvin 
perusteltuja lausuntoja.

Monen sidosryhmän voimakas usko sähköiseen äänestykseen on voimakkaampi kuin hyvin 
perusteltu mielipide.

Huolimatta eri sidosryhmien voimakkaasta uskosta sähköiseen äänestykseen on esitettävä 
asianmukaisia perusteluja.

Järjen ääni on täysin hukassa eri sidosryhmillä tässä asiassa, joten osa perusteluista ei siis perustu 
järkevään pohdintaan.

1411.2. Uudelleenarviointia / 23.8.2024

Oma www-sivu sähköiseen äänestykseen liittyen on seuraava:

https://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html 

Olen ottanut julkisesti kantaa sähköiseen äänestykseen liittyen. Eli mm. muutama 
mielipidekirjoitus, useampi sähköinen merkintä (blogi), yksi lausunto ja useampi 
puoluekokousaloite. Kaikissa näissä olen esittänyt sähköisen äänestyksen ongelmia, joita on siis 
havaittu useampia erilaisissa asiayhteyksissä.

Aikanaan ACM (Association for Computing Machinery) järjesti jäsenilleen kyselyn, jossa kysyttiin 
sähköiseen äänestykseen liittyviä asioita. Ylivoimainen enemmistö oli sitä mieltä, että sähköisen 
äänestyksen asiayhteydessäkin pitäisi jäädä paperimuotoinen äänestyslippu, jolloin ei luotettaisi 
vain sähköiseen järjestelmään. Itse olin ACM:n jäsen muutaman vuoden ajan, jolloin edellä mainittu 
sähköiseen äänestykseen liittyvä kysely järjestettiin asianmukaisesti.

Suomessa kokeiltiin sähköistä äänestyskonetta, joka osoittautui täysin epäluotettavaksi 
järjestelmäksi. Kaikeksi onneksi kyseessä oli vain kokeilu kolmessa kunnassa, jolloin sähköinen 
äänestyskone ei ollut äänestyksen perusratkaisu. Huomionarvoista on, että kolmen kokeilukunnan 
(Karkkila, Kauniainen ja Vihti) vaalit jouduttiin uusimaan sähköisen äänestyskoneen 
epäonnistumisen vuoksi. Loppujen lopuksi sähköistä äänestyskonetta ei ole kokeiltu uudelleen.

Luotettava mekaaninen järjestelmä? Epäluotettava tietokoneohjelmaan perustuva järjestelmä? Eli 
nykyisin suomalainen äänestysjärjestelmä perustuu kynään ja paperiseen äänestyslippuun, mikä on 
siis paljon luotettavampaa verrattuna epävarmoihin tietokoneohjelmiin.

Tietysti meillä on vaalitietojärjestelmä, jonka avulla pidetään selvillä äänestäneiden henkilöiden 
tietoja. Vaalitietojärjestelmänkin toimintaa saa tietysti pelätä, vaikka tähän mennessä 
vaalitietojärjestelmä ei ole mennyt toimimattomaan tilaan. Vaalitietojärjestelmä ei siis sisällä tietoja 
äänestyksen tuloksista vaan vain äänestäneiden henkilöiden tiedot.

Miksi tietotekniikan asiantuntijoita ei uskota? Eli tietystikin sähköistä äänestystä edistävät ihmiset 
ilman laajaa tietoa erilaisten tietoteknisten järjestelmien ongelmista. Tunnepohjalla siis mennään.
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1412. Perustulokokeilusta yleistukeen

1412.1. Merkintä 1017: Puoluekannatus / Perustulokokeilu / 
nro: 5

12. marraskuuta 2016
1017: Puoluekannatus / Perustulokokeilu / nro: 5

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1017

Tämä on viides merkintä koskien perustulokokeilua.

Ensin pitää kerrata mielipidekirjoitukset 67 ja 68.

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

Linkkilistasta voi todeta muutaman asian:

* miksi pääkaupunkiseudulla on asuminen kallista?
* puolueiden kannatusvaihtelut
* SDP on nyt Suomen suurin puolue?
* Björn Wahlroos ja hänen perustulolausunto
* 10 euron minimipalkka?
* globalisaatio ja digitalisaatio?
* perustulokokeilu ensi vuoden alkuun
* työttömien haastattelut säännöllisesti?
* Saudi-Arabia lähettää Suomeen opettajia oppimaan suomalaista koulujärjestelmää
* yliopisto ei ole enää hyvä työpaikka?
* maksuton varhaiskasvatus?
* työttömien työhalukkuus?
* loikkarit eri puolueissa?
* kuka hankkii lapsia?
* kuka olisi Perussuomalaiset rp:n presidenttiehdokas?

Itse olen kannattanut perustulokokeilua, jossa olisi ollut useita ryhmiä vertailtavana - ei siis vain 
yhtä ryhmää.

Varmaa on vain, että globalisaatio ja digitalisaatio jatkuu tästä eteenpäin eri tavoin.

Miten [sekä] globalisaatioon [että] digitalisaatioon pitäisi suhtautua? Rajat kiinni vai rajat auki?
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Mielenkiintoista on tietysti, että eri puolueiden välillä on loikkareita - esimerkiksi Perussuomalaiset 
ovat menettäneet edustajia loikkauksien vuoksi.

Mielenkiintoista on tietysti eri puolueiden suhtautuminen minimipalkkaan ja perustuloon.

Tietysti mielipide minimipalkasta ja perustulosta perustuu erilaisiin olettamuksiin ihmisten 
käyttäytymisestä.

JOS minimipalkasta voisi keskustella yrityskohtaisesti, niin ehkä maaseudulla voisi tarjota 
pienempää palkkaa verrattuna kaupungistuneisiin seutuihin.

Maaseudulla asumisen kalleus tietysti riippuu yksittäisestä kunnasta - toisaalta auto taitaa olla 
pakollinen osa maaseudulla asumista.

Isommilla paikkakunnilla pärjää tietysti paremmin joukkoliikenteen varassa.

Tietysti asuntoja vuokrat ovat korkeampia kaupunkialueilla verrattuna maaseutumaisiin alueisiin.

Kysymykset ovat tietysti hyvin selviä.

1) Kuinka hyvin väki pärjäisi kaupungeissa perustulon kanssa huomioiden vapaasti sovittava 
palkka?

2) Kuinka hyvin väki pärjäisi maaseutumaisilla alueilla perustulon kanssa huomioiden vapaasti 
sovittava palkka?

Maaseudulla työpaikat ovat tietysti harvemmassa verrattuna kaupunkeihin.

Tästä tulee mieleen Jalasjärvelle yksikön perustanut Koja Oy.

Oma käsitys on, että Jalasjärvellä työvoima on kohtuullisen sitoutunut yhtiöön, joka pystyy 
tarjoamaan työpaikkoja. Eli väki pysyy sitoutuneesti töissä, koska korvaavia työpaikkoja on hyvin 
vähän.

Tietysti Jalasjärveltä on mahdollista käydä töissä Seinäjoella. Tosin väki voi pitää Jalasjärven ja 
Seinäjoen välistä liian (työ)matkaa pitkänä, joten Seinäjoella asuvat eivät juurikaan muuta 
Jalasjärvelle.

Tässä kohtaa en löytänyt uutista, joka koski eri yhtiöiden sijoittumista Piilaaksoon.
kts. https://fi.wikipedia.org/wiki/Piilaakso

Käsitin uutisesta, että jotkut yhtiöt ovat siirtäneet toimintoja pois Piilaaksosta, koska kustannukset 
ovat nousseet liikaa.

Lisäksi asunnot ovat muuttuneet kalliiksi Piilaakson alueella, mikä tietysti voi vaikeuttaa eri asioita.

Toisaalta ohessa oleva linkkilista liittyy monin tavoin erilaisten alueiden kykyyn työllistää ihmisiä.

Tietysti on selvää, että toiminnot markkinataloudessa tahtovat keskittyä eri tavoin.
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JOS olisi perustulo ja vapaasti määriteltävät palkat, niin väistämättä tämä voisi vaikuttaa myös 
yritysten toimipaikkojen sijoittumiseen eri aikaväleillä.

Mutta tuo kehitys olisi näkyvissä vasta pidemmällä aikavälillä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

Itse aikanaan ehdotin laajaa selvitystä perustulosta. Nyt on julkaistu erilaisia selvityksiä.

Itse olen kannattanut perustulokokeilua useilla ryhmillä.

Tämän jälkeen täytyy todeta, että tietysti vapaammin määriteltäviä palkkoja voisi asianmukaisesti 
selvittää.

KYSYMYS: kuinka hyvin väki pärjäisi vapaasti määriteltävillä palkoilla eri puolella Suomea?

Tässä kohtaa voisi tietysti tehdä oikeasti asianmukaisen selvityksen.

Perustuuko vapaasti määriteltävän palkan kannatus enemmän uskoon vai tosiasioihin?

Perustuuko vapaasti määriteltävän palkan vastustus enemmän uskoon vai tosiasioihin?

EHKÄ tuollainen vapaasti määriteltävien palkkoja selvitys on jo tehtynä, mutta en ole tällaista 
selvitystä vielä löytänyt.

Tietysti on selvää eri puolueiden sisällä vaikuttavat erilaiset ryhmät.

Eli perustulokokeilun tuloksia varmaankin arvioidaan hyvin eri tavoin (suunnitellun) 
perustulokokeilun jälkeen.

KYSYMYS: Millaisia olisivat uudet perustulokokeilut perustuen tämän (suunnitellun) 
perustulokokeilun tuloksiin?

Varmaankin puolueiden eri ryhmät näkevät perustulokokeilun tulokset hyvin eri tavoin.

1412.2. Uudelleenarviointia / 23.8.2024

Yleistuki on hallituksen (Orpo) työlistalla. Yleistuki yhdistää muutaman tuen vain yhdeksi 
yleistueksi. Ajatus on kyllä hyvä: vähennetään eri tukimuotojen määrää. Tietysti yleistuen 
lopullinen ehdotus tulee vielä erikseen nähtäväksi. Eli tässä on omat eronsa perustuloon verrattuna.

Uudistuksen tavoitteena on aikaansaada yksi yleistuki sisältäen perusosan elämiseen, asumisosan 
asumiseen ja harkinnanvaraisen osan viimesijaiseksi turvaksi. Yksi yleistuki vähenee työtulojen 
noustessa mahdollisimman suoraviivaisesti, jolloin työstä käteen jäävä tulo on helpommin 
ennakoitavaa ja työnteko kannattaa nykyistä paremmin. (teksti kopioitu STM:n www-sivulta)
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1413. Taas yhteistyöstä asiaa

1413.1. Merkintä 1018: Jutta Urpilainen kävi Jalasjärvellä / 
Yhteistyö

15. marraskuuta 2016
1018: Jutta Urpilainen kävi Jalasjärvellä / Yhteistyö

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1018

Täss kohtaa pitää palauttaa mieliin merkintä 107

107 / 24.3.2009: Arto Satonen kävi Ilmajoella.
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_107

ELI olin kuuntelemassa Arto Satosta 23.3.2009 ja asiallinen merkintä tästä vierailusta on tosiaan 
merkinnässä 107.

15.11.2016 Jutta Urpilainen vieraili Jalasjärvellä Jalasrannassa n. 13.30-14.15.

Tällä kertaa en tehnyt mitään kysymystä.

Muutaman huomion voi tehdä eri aiheista.

0. Oma tavoite: jokaisessa ilmaisessa tilaisuudessa pitää käydä

OMA periaate on ollut, että jokaisessa ilmaisessa tilaisuudessa pitää käydä mahdollisuuksien 
mukaan.

ELI olen käynyt asianmukaisesti myös eri puolueiden tilaisuuksissa.

Tässä kohtaa täytyy todeta, että en tehnyt aikanaan merkintää Miapetra Kumpula-Natrin 
tilaisuudesta. Lisäksi Sari Essayah kävi Jalasjärvellä, ja en tehnyt siitäkään merkintää.

Eipä tullut silloin mieleen.

Täytyy tässä asiassa seurata tilannetta laajemmin - eli eri vierailuista voisi jotain kohtaa erikseen 
painottaa.

1. Oliko Donald Trumpin voitto presidentinvaaleissa (Yhdysvallat / liittovaltio) 
odotettavissa vai ei?

Jutta totesi käyneensä aikaisemmin vierailulla (Yhdysvallat) useammassa osavaltiossa (State), ja 
ihmisten tyytymättömyys oli kuulemma havaittavissa.
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Tältä pohjalta Donald Trumpin voitto presidentinvaaleissa (Yhdsyvallat / liittovaltio) ei ollut 
yllätys.

2. Oliko Donald Trumpin poliittinen linja?

Lyhyesti todeten emme vielä tiedä Donald Trumpin poliittista linjaa, mikä tietysti aiheuttaa 
epävarmuutta tässä vaiheessa.

3. Paleokonservatismi?

Jutta totesi, että Donald Trumpin linjaa voi kutsua paleokonservatismi, johon liittyen Jutta ehdotti 
internet-hakuja aiheeseen liittyen.

Työtä käskettyä, eli katso seuraavat Wikipedia-artikkelit.

Paleokonservatismi
https://fi.wikipedia.org/wiki/Paleokonservatismi

Paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Paleoconservatism

Tämän perusteella pitää ehdottomasti katsoa seuraavat artikkelit:

Neoconservatism and paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Neoconservatism_and_paleoconservatism

ELI neokonservatiivit ja paleokonservatiivit eroavat eri tavoin.

Tähän kohtaan on pakko linkittää seuraavat artikkelit

Libertarismi
https://fi.wikipedia.org/wiki/Libertarismi

Libertarianism
https://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism

OMA HUOMIO: Mielenkiintoista tulee olemaan republikaanisen puolueen eri (esim. 
neokonservatiivit, paleokonservatiivit ja libertaanit) suuntauksien yhteistyö Donald Trumpin 
presidenttikauden aikana.

4. Päivän politiikkaa: hoitohenkilökunnan mitoitus esimerkiksi ikäihmisten hoidossa?

Jutta kertasi aikaisempaa hallitustaivalta, jolloin oli vääntöä koskien hoitohenkilökunnan mitoitusta 
esimerkiksi ikäihmisten hoidossa.

Asiasta oli tehty kompromissi aikaisemman hallituksen aikana, jolloin hoitohenkilökunnan 
mitoitusta esimerkiksi ikäihmisten hoidossa ohjattiin suosituksella.

Lyhyesti ottaen suositusta on Jutan mukaan sovellettu eri tavoin eri kunnissa.

2503
2504
2505
2506
2507
2508
2509
2510
2511
2512
2513
2514
2515
2516
2517
2518
2519
2520
2521
2522
2523
2524
2525
2526
2527
2528
2529
2530
2531
2532
2533
2534
2535
2536
2537
2538
2539
2540
2541
2542
2543
2544
2545
2546
2547
2548
2549
2550
2551
2552

https://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism
https://fi.wikipedia.org/wiki/Libertarismi
https://en.wikipedia.org/wiki/Neoconservatism_and_paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Paleoconservatism
https://fi.wikipedia.org/wiki/Paleokonservatismi


72 / 782

Kuulemma Eduskunnassa on perustettu joku hanke, johon kerätään väkeä mukaan, ja hankkeen 
tavoite on korjata hoitohenkilökunnan mitoitusta esimerkiksi ikäihmisten hoidossa parempaan 
suuntaan.

Ilmeisesti tätä asiaa pitää seurata.

5. Päivän politiikkaa: rahoitusta eri tarkoituksiin

Tietysti SDP on nykyisin oppositiopuolue, ja SDP osoittaisi rahaa eri tavalla kuin nykyinen hallitus 
(Sipilä.)

Entisenä opettajana Jutta totesi (tietysti?), että peruskoulun eri toimintoja pitäisi turvata.

Eli noin periaatteena pitäisi peruskoulutuksella taata kaikille oppilaille tasapuoliset mahdollisuudet 
edetä mahdollisimman hyvin.

6. SDP:n Jalasjärven paikallisosaston (eli Jalasjärven Sos.dem. Työväenyhdistys) ei 
tarvitse sulautua Kurikan paikallisosastoon!

Mielenkiintoinen uusi tieto oli, että SDP:n Jalasjärven paikallisosaston (eli Jalasjärven Sos.dem. 
Työväenyhdistys) voi jatkaa entisellään ilman sulautumista vastaavaan Kurikan paikallisosastoon 
(Kurikan Sosialidemokraatit).

Tämän voi lukea mm. seuraavalta www-sivulta:
https://pohjanmaa.sdp.fi/jarjesto/puolueosastot/

7. Töitä nuorille ja muillekin?

Tietysti työväen asia nostettiin esille.

Tietysti nuorten työllisyys herätti keskustelua.

Yksi huomio on tietysti se, että töitä ei aina yksinkertaisesti ole, vaikka töitä kuinka hakisi.

8. Haaste: yksi päivä terveydenhoitajan matkassa

Kuulemma SUPER (Suomen lähi- ja perushoitajaliitto SuPer ry) on järjestänyt haasteen 
kansanedustajille.

Haasteena on osallistua yksi päivä hoitajan työhön.

Haasteen tiedot löytyivät seuraavalta sivulta:
https://www.superliitto.fi/viestinta/tiedotteet-ja-kannanotot/super-haastoi-kansanedustajat-
tekemaan-tyovuoron-vanhustenhoidossa/

Jutta on haasteeseen vastannut, joten hänen nimensä löytyi tiedotteesta.

15.11.2016 tilanteessa Jutta ei vielä tiennyt, että missä hän osallistuu tuohon päivän työhön.
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9. Tavoite kiertää vaalipiirin kaikki kunnat kerran vuodessa

Jutta totesi, että tavoite kiertää kerran vuodessa kaikki vaalipiirin kunnat - eli 40 kuntaa 
nykytilanteessa.

Keskustelua tietysti aiheutti Jalasjärven ja Kurikan liitos.

Ehkä Jalasjärvi voisi olla yksi kohde jatkossakin, koska kerran on itsenäinen paikallisyhdistys 
Jalasjärvellä.

Tätä en tarkemmin kysellyt.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tässä kohtaa täytyy kerrata, että olen käynyt eri puolueiden tilaisuuksissa asianmukaisesti.

Tietysti on täysin selvää, että puolueiden välillä on eroja, ja ne pitää käydä erikseen kuuntelemassa 
eri puolueiden tilaisuuksissa.

ELI aina jää jotain pohdittavaa kotiin asti eri puolueiden tilaisuuksien perusteella.

Tässä kohtaa täytyy palauttaa, että olin vaalipäällikkönä 2009-2010.

Käytännössä järjestin eri puolueiden kanssa seuraavat tilaisuudet:

* 23.4.2009 seitsemän puolueen EU-vaaliehdokkaat Jalasjärvellä
* 27.10.2010 Jalasjärven seurakunnan yhteistilaisuus kaikille ehdokkaille (puolueesta riippumatta)
* 13.11.2010 kaikkien puolueiden yhteistilaisuus Jalasjärvellä (Osuuskaupan piha)

ITSE vannoin ja painotin vaalipäällikkönä kovasti Jalasjärvellä toimivien puolueiden 
paikallisosastojen/yhdistysten yhteistyötä.

Tämän painotuksen vuoksi sitten järjestin nuo yhteiset tilaisuudet.

Esimerkiksi painotin, että on parempi järjestää seurakuntavaaleissa (2010) yksi iso tilaisuus, joka on 
sitten mahdollisimman laadukas.

Seurakunnan puolesta (siis 2010) he olivat hyvin valmistautuneet, jolloin seurakunnan esitys oli 
paljon täyttä asiaa uusille ja vanhoille kirkkovaltuutetuille.

Eurovaalien (2009) vaalipaneelista on tullut paljon myönteistä palautetta.

Ohessa on vielä linkkilista koskien noita kolmea tilaisuutta

116 / Seitsemän puolueen EU-vaaliehdokkaat Jalasjärvellä 23.4.2009 klo 18.00
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_116

131 / 23.4.2009: Leppoisaa keskustelua / PuolueKanta?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_131
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342 / 5.11.2010: Kristillisyyden mittatikku, Osa 1
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_6.html#aihe_342

343 / 5.11.2010: Kristillisyyden mittatikku, Osa 2
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_6.html#aihe_343

344 / 14.11.2010: Ehdokkaiden ja äänestäjien tapaamisen antia
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_6.html#aihe_344

1413.2. Uudelleenarviointia / 23.8.2024

Itse olen todennut yhden mielenkiintoisen paradoksin poliittiseen toimintaan liittyen. Puolueiden 
pitäisi tehdä täysin saumatonta yhteistyötä, jotta ne voisivat osoittaa vaaleissa (ja muutenkin) eronsa 
äänestäjille. Tietysti asia on täysin päinvastoin, jolloin puolueet eivät tee täysin saumatonta 
yhteistyötä vaaleissa, jolloin meillä on Suomi täynnä erilaisia vaalitilaisuuksia, joiden takana on 
yksi puolue.

Yhteiset asiat ry? Tarvitsisimme Suomeen jonkin järjestelmän, joka opastaisi poliittisia asioita 
ilman poliittisia sidonnaisuuksia – esimerkiksi Yhteiset asiat ry. Eli tällainen järjestelmä hakkaisi 
vuodesta toiseen täsmälleen samoja koulutuksia, vaikka henkilöstö koulutuksissa vaihtelisi 
vuodesta toiseen. Oman havainnon mukaan ihmiset heräävät yhteisiin asioihin eri-ikäisinä, jolloin 
edellä mainittu järjestelmä (esimerkiksi Yhteiset asiat ry) kouluttaisi vuositasolla hyvin kirjavaa 
ihmisjoukkoa.

Poliittisten puolueiden nuorisojärjestöjen henkilöstö taas toimii järjestössä vain tietyn aikaa. 
”Omassa” puolueessa nuorisojärjestön ikäraja on 30 vuotta. Käytännössä olin enemmän mukana 
piiritason toiminnassa. Tunnetulla tavalla politiikka ei Suomessa liikuta yhtä suuria ihmismassoja 
kuin joskus aikanaan, jolloin poliittisten puolueiden nuorisojärjestön piiritasolla on tarpeeksi väkeä 
jonkinlaisen nuorisotoiminnan läpivientiin. Paikalliset poliittisten nuorten yhdistykset 
(paikkakunnan tasolla) eivät yleensä vedä väkeä entiseen malliin puolueesta riippumatta. Aina 
välillä joku poliittisten nuorten osasto paikkakunnan tasolla voi herätä uudelleen henkiin joidenkin 
innokkaiden nuorten varassa.

Erilaiset nuorisojärjestöt ovat hyvin aaltoilevia järjestelmiä, jolloin erilaisten nuorisojärjestöjen 
toiminta aaltoilee hyvin erilaisilla tavoilla riippuen mukana olevista ihmisistä. Välillä on paljon 
hyvin innokasta toimintaa. Välillä on vähemmän innokasta toimintaa. Tämä riippuu täysin 
nuorisojärjestöjen kulloisestakin henkilöstöstä. Jos muistelee omaa toimintaa erilaisissa 
nuorisojärjestöissä, niin voi todeta, että monesta ehdottamastani asiasta ei siis ole tullut perinnettä 
erilaisiin nuorisojärjestöihin. Homma siis aaltoilee nuorisojärjestöissä vuodesta toiseen, jolloin 
erilaisten perinteiden läpivienti on hyvin vaikeaa.

Tästä voi palauttaa mieleen erilaiset yhdistysyhteistyön viritykset erilaisilla paikkakunnilla. Olen 
ollut joissain yhdistysyhteistyön tilaisuuksissa eri paikkakunnilla. Aina välillä jokin 
yhdistysyhteistyö (paikkakunnan taso, piirien taso ja liiton taso) sujuu todella hyvin, jolloin jostain 
yhdistysyhteistyöstä voi tulla aivan oikea pysyvä perinne.

(Yhdistys)yhteistyö on aina erittäin iso mahdollisuus, mutta onnistuneen (yhdistys)yhteistyön laatu 
ja määrä riippuu tietysti mukana olevista ihmisistä. Välillä on aivan oikeasti oikeita onnistumisia.
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1414. Kaikenlaista hämmennystä

1414.1. Merkintä 1019: Virallinen lehti / Hämmennystä / EU/UK/3

18. marraskuuta 2016
1019: Virallinen lehti / Hämmennystä / EU/UK/3

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1019

Tähän kohtaan voi linkittää Euroopan Unionin virallisessa lehdessä julkaistu teksti koskien 
Yhdistyneen kuningaskunnan ero Euroopan Unionista.

23.2.2016: Virallinen lehti: (2016/C 69 I/01) YHDISTYNYTTÄ KUNINGASKUNTAA 
KOSKEVAa UUSI JÄRJESTELY EUROOPAN UNIONISSA.

Suomenkielinen PDF-tiedosto
Englanninkielinen PDF-tiedosto

ELI Eurooppa-neuvoston teksti on nyt virallista tekstiä, ja käännökset Euroopan virallisilla kielillä 
ovat asianmukaisesti ladattavissa

Tunnetulla tavalla tuo järjestely oli ehdotus, jonka hyväksyminen olisi muuttanut joiltain osilta 
Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan yhteistyötä jatkossa.

Nykytilanteessa tuo ehdotettu järjestely tuli hylätyksi heidän (Yhdistyneen kuningaskunta) 
kansanäänestyksessä.

Tämän jälkeen voi todeta muutaman asian koskien jatkossa käytäviä neuvotteluita Euroopan 
Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan yhteistyöstä:

* parlamentin alahuoneessa on perustettuna valiokunta käsittelemään eroa Euroopan 
Unionista
* edellä mainittu valiokunta ottaa vastaan ehdotuksia
* Japanin suurlähettilästä kuultu koskien eroa Euroopan Unionista
* mikä olisi parlamentin rooli neuvotteluiden suhteen?
* eri asiantuntijoita kuultu/haastateltu koskien eroa Euroopan Unionista
* mitä olisi henkilöiden liikkuvuus uusien sopimusten mukaisesti?
* eri komiteat käsittelevät omalta osaltaan eroa Euroopan Unionista
* Yhdistyneet kansakunnat jatkossa hyvin tärkeä sidosryhmä eroamisen jälkeen?
* ero Euroopan Unionista pitää käsitellä parlamentissa
* edelleenkin oikeuden tuomio parlamentin hyväksynnästä aiheuttaa keskustelua
* johdettiinko äänestäjiä harhaan vaalikampanjan aikana?
* vuodetun muistion mukaan hallituksella (Yhdistynyt kuningaskunta) ei ole selvää 
strategiaa
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* hallituksen sisällä (Yhdistynyt kuningaskunta) erilaisia ehdotuksia
* syntyykö hallituksen (Yhdistynyt kuningaskunta) sisällä erilaisia riitoja asian vuoksi?
* viivästyykö ero Euroopan Unionista vuosikausia
* ero Euroopan Unionista on todella laaja hallinnollinen hanke,

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan asiakirjan: 
House of Lords - Brexit: parliamentary scrutiny

Kyseisessä asiakirjassa käydään laajasti läpi eroamisen lainopillista prosessia, joka on siis käytävä 
läpi neuvoteltaessa Euroopan Unionin kanssa erilaisia yksityiskohtia.

Käytännössä jatkossa on monenlaista hallinnollista ja lainopillista vääntöä erilaisten yksityiskohtien 
vuoksi.

Mielenkiintoinen on kuitenkin uutinen koskien äänestäjille esitettyjen väittämien tietoisesta 
vääristelystä.

EN tiedä mitä tarkoittaa tuo (Crown prosecution service, CPS) tehty valitus heidän (Yhdistynyt 
kuningaskunta) syyttäjävirastolle. Ehkä syyttäjävirasto voi olla oikea suomennos.

Kävin hakemassa tuon viitatun lakitekstin, eli Representation of the People Act 1983. Tarkka 
osoite on seuraava: http://www.legislation.gov.uk/ukpga/1983/2/contents

Tekstiä on ladattavassa PDF-tiedostossa vain vaatimattomat 424 sivua ja tiedosto on kooltaan vain 
vaatimattomat 23,7 Mt.

ELI jostain tuolta tekstistä pitäisi varmaankin kaivaa kohdat, joissa määritellään jotain koskien 
äänestäjien harhaan johtamisesta.

Kokeilin hakutermiksi "fact".

Hakutermillä "fact" löytyi luku 106: False statements as to candidates.

EHKÄ valitus on tehty luvun 106 perusteella - en vielä löytänyt valituksen PDF-tiedostoa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A.

OMA veikkaus on erilaisen hämmennyksen lisääntyminen jatkossa käsiteltävien yksityiskohtien 
vuoksi.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä korkeimman oikeuden (Yhdistynyt kuningaskunta) tuomio 
koskien parlamentissa tehtävää virallista päätöstä eroamisen neuvotteluiden aloittamisesta.

Mitä tarkoittaa tuo valitus äänestäjien harhaan johtamisesta? Onko tuotakin asiaa käsiteltävä 
tuomioistuimissa?

Mitä seurauksia on tuomioistuinten tuomioilla?
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ELI erilaisen hämmennyksen lisääntyminen on varmaankin kovaa todellisuutta.

Asia vaatii edelleen seurantaa.

1414.2. Uudelleenarviointia / 24.8.2024

Kaikenlaista hämmennystä tosiaan. Yhdistyneen kuningaskunnan ero Euroopan Unionin 
jäsenyydestä on tietysti monimutkainen tapahtumaketju. Heidän piti mennä käänteisesti läpi 
Euroopan Unionin lainsäädäntöä, jotta eroamisen hanke onnistuisi. Yhdistyneen kuningaskunnan 
eroamista edelsi kansanäänestys, joka siis päätyi enemmistön päätökseen eroamisen hyväksi.

Olisi tietysti mielenkiintoista seurata Yhdistyneen kuningaskunnan sisäistä keskustelua EU-eron 
jälkeen. Mikä osa uutisoinnista osui oikeaan? Mikä osa uutisoinnista oli täyttä valhetta? Erilaisilla 
tiedotusvälineillä Yhdistyneen kuningaskunnan sisällä oli täysin uusi tilanne, koska Euroopan 
Unionin haukkuminen ei voi olla ensimmäinen pääsääntö EU-eron jälkeen. Mikä osa Yhdistyneen 
kuningaskunnan sisäisestä keskustelusta oli kotimaista hapatusta ja mikä osa oli oikeasti Euroopan 
Unionin syytä? Tuossa on selvä ero. Kotimainen hapatus saattoi jäädä Euroopan Unionin 
haukkumisen alle, jolloin kotimaisia päätöksiä uutisoitiin Euroopan Unionissa päätettyinä asioina. 
Ilmiö on tuttu Suomestakin, jolloin jotkin kotimaiset päätökset on markkinoitu Euroopan Unionissa 
päätettyinä asioina.

Omat voimavarat Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisen keskustelun seuraamiseen ovat erittäin 
rajalliset. Eli olen ollut täysin suomalaisten tiedotusvälineiden uutisoinnin varassa, jolloin en ole 
hyvin järjestelmällisesti seurannut Yhdistyneen kuningaskunnan sisällä vaikuttavia 
tiedotusvälineitä.

Julkisen sanan neuvosto (JSN) on tiedotusvälineiden kustantajien ja toimittajien perustama elin, 
jonka tehtävänä on tulkita hyvää journalistista tapaa ja puolustaa sanan- ja julkaisemisen vapautta. 
Julkisen sanan neuvosto arvioi hyvää journalistista tapaa tulkitsemalla journalistin ohjeita, jotka 
koskevat kaikkea journalistista työtä. (kopioitu Julkisen sanan neuvoston (JSN) www-sivulta, 
https://jsn.fi)

Journalistin ohjeet uudistuvat 1.10.2024. Ohjeet on hyväksytty Julkisen sanan neuvoston 
kannatusyhdistyksen kokouksessa 24.4.2024. Eli 5.9.2011 hyväksytyt journalistin ohjeet siirtyvät 
historiaan 1.10.2024 alkaen. (tiedot hankittu Julkisen sanan neuvoston (JSN) www-sivulta)

Euroopan tasolla (https://www.presscouncils.eu) yritetään järjestää tiedotusvälineiden omaehtoista 
säätelyä. Suomen tasosta voi todeta, että Julkisen sanan neuvoston (JSN) toimii aika hyvin. 
Tiedotusvälineiden itsesäätely toimii Suomessa aika hyvin. Tietysti välillä on tullut langettavia 
päätöksiä, jolloin Julkisen sanan neuvosto (JSN) on antanut eri tiedotusvälineille huomautuksia. 
Julkisen sanan neuvosto (JSN) on antanut paljon vapauttavia päätöksiä, jolloin yksittäinen 
tiedotusväline ei siis ole rikkonut journalistin ohjeita.

Tietysti Yhdistyneen kuningaskunnan sisällä vaikuttavia tiedotusvälineitä pitäisi seurata hyvin 
järjestelmällisesti. Mikä asia laitetaan EU-eron syyksi? Mikä asia laitetaan Yhdistyneen 
kuningaskunnan oman lainsäädännön syyksi? Asia voivat jälleen kerran mennä ristiin.
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1415. Olisiko vierailu Iranissa täysin mahdottomuus?

1415.1. Merkintä 1020: Vierailut / IRAN / mm. Ron & Rand Paul / 
LXXXV

19. marraskuuta 2016
1020: Vierailut / IRAN / mm. Ron & Rand Paul / LXXXV

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1020

Vuodelta 2012 voi palauttaa mieliin merkintä 554.

554: IRAN-kysymys keskiössä / mm. Ron Paul / XIX
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_554

Vuoden 2012 tilanteessa IRAN-kysymys oli tarkan seurannan kohteena.

Sittemmin vuoden 14. heinäkuuta 2015 saatiin aikaan sopimus (JCPOA, Joint Comprehensive Plan 
of Action).

Keräsin 17. heinäkuuta tilanteessa sopimuksen (JCPOA) tiedostot seuraavaan ZIP-tiedostoon.
ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Tähän voi linkittää seuraava www-sivu

https://www.iaea.org/newscenter/focus/iran/chronology-of-key-events

Tämän perusteella voi linkittää seuraava asiakirja:

Verification and monitoring in the Islamic Republic of Iran in light of United Nations 
Security Council resolution 2231 (2015)

PDF-tiedosto tässä linkissä.

Lyhyesti todeten IRAN on pitänyt kiinni sopimuksesta (JCPOA), ja erilaisissa tarkastuksissa ei ole 
löytynyt huomautettavaa.

Tämän jälkeen voi todeta muutama Yhdysvaltojen sisäpoliittinen ja ulkopoliittinen väittämä ja 
ehdotus koskien IRANin ja Yhdysvaltojen yhteistyöstä:

* haluaako Donald Trump perua sopimuksen IRANin kanssa?
* haluaako Donald Trump tehdä vielä uuden sopimuksen IRANin kanssa?
* mikä olisi tämä mahdollinen uusi sopimus?
* salliiko Yhdysvallat uusien tuotteiden vientiä IRANiin
* kieltääkö Yhdysvallat esimerkiksi lentokoneiden viennin IRANiin?
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* edustajainhuone (Yhdysvallat) äänesti joidenkin rajoitusten (sanctions) jatkamisesta
* onko IRAN rikkonut sopimusta (JCPOA)?

Tämän jälkeen voi todeta seuraavaa Ron Paulin ajatuksista eri aiheista:

* mikä olisi Donald Trumpin ajatukset NATO-yhteistyöstä?
* onko Syyrian presidentin Bashar al-Assadin luovuttava presidentin virasta?
* mitä olisi libertaanien ulkopoliittinen linja?
* mikä on jatkossa Donald Trumpin ja Vladimir Putinin yhteistyö?

Tämän jälkeen on linkkilistassa linkki IRAK-selvityksestä.

Eli Yhdistynyt kuningaskunta osallistui IRAKin sotaan, ja aiheesta tehtiin laaja selvitys. Kyseisellä 
selvityksellä (IRAK Inquiry) on oma www-sivu, jonne on kerätty todella paljon erilaisia aineistoja.

Katsoin julkista kuulemista (IRAK Inquiry) jonkin aikaa - on tosi pitkä video.

Tämän jälkeen voidaan todeta muutama Rand Paulin esittämä ajatus tai ehdotus:

* Rand Paul tuki Donald Trumpia
* yksi peruste Donald Trumpin tukemiselle oli Donald Trumpin mielipide IRAKin sodasta
* Donald Trump pitää IRAKin sotaa virheenä
* myös Rand Paul pitää IRAKin sotaa virheenä
* kenet Donald Trump valitsee eri tehtäviin?
* onko John Bolton sopiva henkilö eri tehtäviin?
* John Bolton pitää edelleenkin IRAKin sotaa oikeana ratkaisuna
* PolitiFact-arvio John Boltonin tuesta IRAKin sodalle on arvioitu todeksi (TRUE) 
lausunnoksi.

Tämän jälkeen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistasta:

* John Bolton pitää edelleenkin IRAKin sotaa oikeana ratkaisuna
* pystyykö Donald Trump oikeasti perumaan sopimuksen (JCPOA) IRANin kanssa?
* mitä tapahtuu, jos sopimus (JCPOA) oikeasti perutaan?
* eri maiden edustajat ovat vierailleet IRANissa
* esimerkiksi Suomesta teki vierailun tasavallan presidentti Sauli Niinistö
* onko IRAN rikkonut sopimusta (JCPOA)?
* Venäjän mielestä sopimus (JCPOA) on tuonut erilaisia etuja.

Tähän kohtaa voi todeta, että Rand Paul ei käsittääkseni vastusta sopimusta (JCPOA), mutta hän 
haluaisi jotain lisää.

Käsitin videosta, että Rand Paul haluaisi rajoittaa IRANin aseistuksen kehittämistä tai aseiden 
ostamista.

Onhan tuossa tietysti perusteltu näkemys.

KYSYMYS: onnistuisiko jokin uusi sopimus rajoittamaan IRANin aseistuksen 
kehittämistä tai aseiden ostamista?
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Muistaakseni erilaisten ohjusten kehittäminen ja/tai ostaminen aiheuttaa vakavia ongelmia 
joidenkin edustajien mielestä.

Onhan tuossa tietysti perusteltu näkemys.

Miten suhtautua uusien aseiden asiaan, jos esimerkiksi Venäjä myisi uutta aseistusta IRANiin?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A.

IRAN-kysymys oli tärkeä ulkopoliittinen seurantakohde, mutta 14. heinäkuuta 2015 sopimuksen 
(JCPOA) jälkeen on seuraaminen ollut sivuaihe muiden joukossa.

Koska IRAN on IAEA:n raporttien mukaan noudattanut sopimuksen (JCPOA) ehtoja, niin aiheessa 
ei ole ollut paljon uutta.

Mielenkiintoista on tietysti seurata Donald Trumpin esityksiä IRANin kanssa tehtävästä 
yhteistyöstä.

Seuraavalla sivulla on mainittuna myös IRAN.

Donald Trump - FOREIGN POLICY AND DEFEATING ISIS, [linkki ei toimi enää]

Sitten on seuraava sivu aiheesta.

President Elect - Defense & National Security, [linkki ei toimi enää]

Tuolla sivulla ei ainakaan vielä ole mainittuna ehdotuksia IRANin kanssa tehtävään yhteistyöhön.

Jaa-A.

KYSYMYS: Aikooko Donald Trump viedä uusia ehdotuksia IRANiin liittyen YK:n 
(Yhdistyneet kansakunnat) turvallisuusneuvostoon (Security Council)?

KYSYMYS: Miten turvallisuusneuvoston pysyvä jäsenet ja muut jäsenet 
suhtautuisivat uusiin ehdotuksiin IRANiin liittyen?

JOS IRAN noudattaa yksiselitteisesti sopimusta (JCPOA), niin mitä olisivat uudet Yhdysvaltojen 
ehdotukset?

Ehdottaako Yhdysvallat uusia pakotteita muun aseistuksen kehittämisestä ja ostamisesta johtuen?

Edelleen voi kysyä turvallisuusneuvoston eri jäsenmaiden kannatusta tai vastustusta aiheeseen 
liittyen.

Tietysti Yhdysvallat voivat jatkaa omia kansallisia pakotteita, mutta muiden maiden (YK:n jäsenet) 
taivuttelu pakotteiden lisäämisen kannattajiksi on tietysti avoin kysymys.
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Toisaalta IRAN voi pärjätä tilanteessa, jossa vain Yhdysvallat jatkaa omia kansallisia pakotteita, 
koska muut maat eivät ehkä enää halua jatkaa omia kansallisia pakotteita.

Tietysti Euroopan Unionin sisällä voidaan todeta, että IRAN noudattaa yksiselitteisesti sopimusta 
(JCPOA), jolloin uusia ja/tai pakotteita ei enää määrättäisi Euroopan Unionin tasolla.

Mielenkiintoista tulee olemaan Donald Trumpin näkemykset aiheesta.

Millaisia ovat Donald Trumpin valitsemat politiikan toimintalinjat koskien IRANia?

KYSYMYS: Tuleeko Donald Trump presidenttinä vierailemaan IRANissa?

1415.2. Uudelleenarviointia / 24.8.2024

Lopusta on hyvä aloittaa. Donald Trump ei siis vieraillut Iranissa. Tosin Barack Obama ei vieraillut 
Iranissa. Mahdollisesti Yhdysvaltojen presidentin vierailu Iranissa voi olla poliittinen 
mahdottomuus eri syistä johtuen. Voisiko joku muu henkilö Yhdysvaltojen presidentin hallinnosta 
vierailla Iranissa?

Loppujen lopuksi Donald Trumpin hallinto irrottautui tehdystä sopimuksesta (JCPOA, Joint 
Comprehensive Plan of Action). John Bolton piti sopimuksesta irrottautumista kannatettavana 
asiana, vaikka hän muuten saattoi olla Donald Trumpin kanssa eri mieltä joissain asioissa. John 
Bolton julkaisi oman kirjansa, jossa hän muisteli omaa aikaansa Donald Trumpin hallinnossa (The 
Room Where It Happened: A White House Memoir). En ole lukenut kyseistä kirjaa, mutta katsoin 
yhden haastattelun kirjaan liittyen.

Millainen olisi ollut uusi ja parempi sopimus Iranin kanssa? Erilaiset mielipidevaikuttajat 
arvostelivat alkuperäistä sopimusta riittämättömänä, jolloin alkuperäistä sopimusta ei olisi pitänyt 
hyväksyä alun alkuunkaan. Olisiko Donald Trumpin hallinto voinut sopia jonkin lisäpöytäkirjan 
alkuperäisen sopimuksen päälle? En ole nähnyt tuollaista ehdotusta missään, jolloin pääsääntöinen 
mielipide taisi olla sopimuksesta irtautuminen ilman minkäänlaisia neuvotteluja.

Näin jälkikäteen tiedämme hyvin, että Iran ehdotti George W. Bushin hallinnolle (nuorempi Bush 
presidenttinä) suurta tarjousta (Grand bargain) neuvotteluiden aloittamiselle. Lisäksi tiedämme 
hyvin, että George W. Bushin hallinto ei tarttunut Iranin tarjoukseen (Grand bargain). Näin 
jälkikäteen on hyvä viisastella eri tavoin. Miksi George W. Bushin hallinto ei tarttunut Iranin 
tarjoukseen (Grand bargain)? Mitä olivat oikeat syyt?

Näin jälkikäteen tiedämme hyvin, että Iran sai aikaan sopimuksen (JCPOA, Joint Comprehensive 
Plan of Action) Barack Obaman presidenttikauden aikana. Tiedämme nyt hyvin, että Donald 
Trumpin hallinto irtautui tehdystä sopimuksesta (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action) . 
Mitä olivat oikeat syyt?

Oikeiden syiden esiin kaivaminen kestää varmaan vuosia. Esimerkiksi erilaiset arkistot avautuvat 
vuorollaan, jolloin erilaisten päätösten oikeita syitä voidaan kaivaa erilaisista arkistoista. Tietysti 
erilaisia muistelmateoksia on julkaistu. Varmaankin uusia muistelmateoksia julkaistaan 
tulevaisuudessakin.
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1416. Erilaisten sähköisten järjestelmien käytöstä

1416.1. Merkintä 1021: Luokkakoko / Oikeat seuraukset / 
moniajo (liii)

20. marraskuuta 2016
1021: Luokkakoko / Oikeat seuraukset / moniajo (liii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1021

Tässä kohtaa voi todeta mm. moniajosta seuraavaa:

* kännykät haittaavat lasten unta
* univaje altistaa liikakiloille
* pysyvätkö peruskoulun oppilaat enää hereillä tunneilla?
* opettajien digiosaamisen välillä paljon eroja
* osaavatko nykyihmiset enää käyttää sähköpostia oikein?
* ovat myös vanhemmat liikaa sosiaalisessa mediassa?

Tässä kohtaa voi koulutuksesta seuraavaa:

* mitä ovat oppimistulokset perustuen luokkakokoon?
* tuleeko lisää kasvua investoimalla lisää koulutukseen?

Tähän kohtaa voi linkittää seuraavan kirjan esite: PDF-tiedosto tässä linkissä.

EN ostanut tuota kirjaa.

HYVÄ kysymys: Kuinka paljon luokkakoko vaikuttaa oppimistuloksiin?

Kirjan esitteessä todetaan eri asioita liittyen luokkakokoon.

EHKÄ luokkakoon pienentäminen ei lisää oppimistuloksia eri tavoin.

Asia vaatii seurantaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Edelleenkin voi todeta, että moniajon harha vaikuttaa eri tavoin.

JOS peruskoulun oppilaat eivät enää jaksa keskittyä mihinkään, niin tietysti se on iso ongelma.

Lisäksi uutinen poikien lukutaidon ongelmista on tietysti hyvin huolestuttava.
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ONKO joka kahdeksas 15-vuotias poika käytännössä lukutaidoton?

Käytännössä pitäisi hyvin äkkiä selvittää syyt noiden (joka kahdeksas) 15-vuotiaiden poikien 
lukutaidon ongelmille.

OMA veikkaus on, että 15-vuotiaiden poikien lukutaidon ongelmille on hyvin erilaisia syitä.

Yksi selvitettävä asia on tietysti moniajon harhan vaikutus kaikkien oppilaiden oppimistuloksiin.

Osaavatko lukutaidoltaan heikommat (joka kahdeksas) 15-vuotiaat pojat kuitenkin käyttää hyvin 
erilaisia sähköisiä järjestelmiä?

Tuohon en osaa sanoa mitään järkevää. Tämäkin asia vaatii seurantaa,

1416.2. Uudelleenarviointia / 24.8.2024

Siegenthaler ym. (2011) on tullut vastaan. He totesivat ääneen, että joissain tapauksissa erillinen 
digitaalinen lukulaite vastasi kirjan lukemista. Itselläni on erillinen digitaalinen lukulaite 
(Pocketbook Pro 902), jonka avulla olen lukenut pääasiassa PDF-tiedostoja. Oman havainnon 
mukaan erillinen digitaalinen lukulaite on lähellä kirjan lukemista. Käytännössä erillinen 
digitaalinen lukulaite on tarkoittanut lukemista pöydällä, jolloin käytössä ei ole ollut 
verkkoyhteyttä. Oman havainnon mukaan erillinen digitaalinen lukulaite mahdollistaa keskittyneen 
lukemisen ilman verkkoyhteyttä ja erilaisia keskeytyksiä. Oma kokemus siis vahvistaa Siegenthaler 
ym. (2011) tuloksia: erillinen lukulaite mahdollistaa keskittyneen lukemisen. Delgado ym. (2018) 
on meta-analyysi asiaan liittyen, ja sekin kannattaa lukea huolellisesti läpi.

Huhta (2022) on tullut vastaan. Huhta (2022) pohtii nuorten jaksamista nykyisessä 
toimintaympäristössä. Onko nuorten elämässä jo liikaakin erilaisia sähköisiä järjestelmiä? Itse olen 
jäänyt pohtimaan tuota asiaa. Tietysti asia vaatii enemmän selvitystä, mutta kysymyksen voi esittää 
erilaisiin asiayhteyksiin. Oikeasti liikaa tietotekniikkaa ja oikeasti alenevat oppimistulokset?

Mikä olisi eri henkilöiden oikea lukutaito? Jos osa ihmisistä alkaa lukemaan huonommin erilaisten 
sähköisten järjestelmien vuoksi, niin olemme tietysti isoissa ongelmissa. Asia vaatii tietysti täysin 
oman selvityksensä. Kuinka paha tilanne lukutaidon mahdollisen heikkenemisen suhteen oikeasti 
on? Itselläni on epäilyjä lukutaidon heikkenemisestä, ja asiaa pitää tietysti seurata huolellisesti.

Hartshorne & Germine (2015) on myös mielenkiintoinen. Heidän havaintonsa on, että älyllisillä 
taidoilla on erilaisia piikkejä, jolloin eri ikäkausina voisi korostua jokin tietty älykkyyden laji. Eli 
esimerkiksi 20- ja 60-vuotiailla voi olla älykkyyden piikki eri kohdissa. Tätä voi tietysti pohtia 
lasten kanssa työskennellessä, jolloin aikuisen älykkyyden piikki on eri kohdassa kuin lapsen 
älykkyyden piikki. Muistelen joskus lukeneeni asiaa lyhytkestoisesta muistista, joka siis vaihtelisi 
iän mukaan; eli lapsilla voi olla parempi lyhytkestoinen muisti, joka voi tulla esiin erilaisissa 
muistipeleissä vanhempien ihmisten kanssa. Hartshorne & Germine (2015) antaa tietysti toivoa: 
älykkyyden piikit voivat olla eri-ikäisillä eri kohdissa. Toisaalta olen muistaakseni lukenut, että 
ihminen oppii vanhanakin, mutta oppiminen voi ottaa enemmän aikaa ja voi vaatia erilaisia 
opiskelutapoja verrattuna nuorempiin oppijoihin. Tietysti tarvitsemme pitkän ajan seurantaa, jotta 
näemme erilaisten sähköisten järjestelmien vaikutuksen eri-ikäisin ihmisiin.
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1417. Terveydenhuollon työnjaon muuttaminen?

1417.1. Merkintä 1022: Työnjako? / Ratkaisu? / Kuntauudistus 
(xxxii)

20. marraskuuta 2016
1022: Työnjako? / Ratkaisu? / Kuntauudistus (xxxii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1022

Tähän kohtaan voi todeta kaksi kirjallista lähdettä.

Sinkkonen, S., Huuskonen, J., & Tella, S. (2016). Sairaanhoitajan lääkkeenmääräämisoikeus 
nopeuttaa hoitoon pääsyä. Sydän, (5), 29. (teksti on julkaistu myös www-sivulla, kts. linkkilista).

Sosiaali- ja terveysministeriö. (2015). Työnjakoa uudistamalla nopeammin hoitoon ja joustavuutta 
palveluihin: Selvitys rajatun lääkkeenmääräämisen toteutumisesta ja kehittämisehdotukset.

Sydän-lehden juttu on mielenkiintoinen tiivistelmä sairaanhoitajien lääkkeenmääräysoikeudesta.

Tämän jälkeen voi todeta edellä viitatun Sosiaali- ja terveysministeriön raporttia (Sosiaali- ja 
terveysministeriön raportteja ja muistioita 2015:49) olevan vain vaatimattomat 258 sivua.

EN lähtenyt lukemaan tuota 258 sivun raporttia. Lyhyesti ottaen nimetty työryhmä listasi joukon 
ehdotuksia (15 kpl).

Mistä tämmöinen laaja raportti sitten kertoo?

Käytännössä kyseessä on lääkärien työtehtävän määrittelyä, koska hyvin pieni osa lääkärin 
tehtävistä siirtyisi (kokeneen?) sairaanhoitajan hoidettavaksi.

Tähän voi palauttaa mieliin Kirjoitelmia I -teoksen luku 35 (35. Monta muutosta yhtä aikaa?)

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) jälkiarviointia. 
Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tähän voi palauttaa mieliin Kirjoitelmia II -teoksen luku 98 (98. Miten turvaamme sosiaali- ja 
terveyspalvelut?)

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Eli olen kirjoittanut "Terveydenhuollon ratkaisemattomasta työnjaon ongelmasta" eri yhteyksissä.
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Siinä mielessä tuo Sydän-lehden juttu ja Sosiaali- ja terveysministeriön raportti ovat hyvin pieniä 
askelia muutettaessa terveydenhuollon työnjakoa hyvin hitaalla tahdilla.

Käytännössä lääkärit haluavat pitää kiinni omista tehtävistään.
Toisaalta lääkärit tuskailevat huonojen potilastietojärjestelmien kanssa.
Toisaalta lääkärit voivat tuskailla liiallista työtaakkaa joissain suhteissa.

ELI käytännössä kokeneet sairaanhoitajat voisivat käytännössä vähentää joiltain osin lääkärien 
työtaakkaa joiltain osin, ja esimerkiksi hyvin rajattu sairaanhoitajien lääkkeenmääräysoikeus on 
hyvin pieni askel lääkärien työtaakan vähentämisessä.

Yksi esimerkki on tietysti kokeneen sairaanhoitajan tekemä vastaanotto, jolloin kokenut 
sairaanhoitaja voisi määrätä erilaisia toimenpiteitä jo ennen lääkärille menemistä.

Tällöin lääkärillä voisi olla valmiina erilaiset tulokset kokeneen sairaanhoitajan määräämistä 
toimenpiteistä.

Toisaalta lääkärit ovat tuskailleet kaikenlaisten lausuntojen tekemistä.

Jälleen kerran esitän korjausta koskien yhtä lausuntoa - eli lääkärin vastaanotto kutsuntoja varten.

Esimerkiksi Etelä-Pohjanmaalla voisi olla kutsunta-asioihin erikoistunut lääkäri (tai useampi), joka 
kiertäisi järjestelmällisesti läpi Etelä-Pohjanmaan paikkakunnat.

Käytännössä kutsunta-asioihin erikoistunut lääkäri voisi määrätä erilaisia asianmukaisia tarkistuksia 
ja tutkimuksia.

Tällöin voisi kutsunta-asioihin erikoistunut lääkäri esittää oman hyvin perustellun lausuntonsa 
yksittäisen henkilön soveltuvuudesta sotilaallisiin tehtäviin.

Tällöin voitaisiin säästää aikaa ja vaivaa eri tavoin, koska yksittäinen henkilö ei kävisi turhaan 
kääntymässä varuskunnassa, jossa sitten todettaan yksittäisen henkilön soveltuvan hyvin heikosti 
sotilaallisiin tehtäviin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Kuntauudistus (xxxii) on aiheena.

Käytännössä melkoinen kuntauudistus tulee olemaan uusi SOTE-ratkaisu, jolloin kunnilta ja 
muualtakin siirretään erilaisia tehtäviä uudistetuille maakunnille.

Käytännössä uusi SOTE-ratkaisu voi olla myös mahdollisuus SOTE-asioiden työnjaon uusille 
ratkaisuille.

Mahdollisesti SOTE-ratkaisun jälkeen voisi jonkun maakunnan sisällä kehittää esimerkiksi 
lääkärien työnjakoa parempaan suuntaan, koska lääkärit olisivat yhden yhteisön sisällä.

ELI joitain lääkäritehtäviä voisi muuttaa kattamaan koko maakunta.
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Tietysti koko maakunnan alueella toimiva lääkäri voisi käydä paikallisissa terveyskeskuksissa 
tekemässä esimerkiksi vuositarkastuksia. Tällöin aivan kaikkien potilaiden ei tarvitsisi käydä 
keskussairaalassa vuositarkastuksissa, koska vuositarkastus voidaan tehdä myös oman 
paikkakunnan terveyskeskuksessa.

Kerraten: uusi SOTE-ratkaisu voi olla myös mahdollisuus työnjaon järkevälle kehittämiselle.

Jokainen uusi työnjaon uudistus vaatii varmaankin hyvin paljon hallinnollista ja lainsäädännöllistä 
työtä, jolloin noita satojen sivujen raportteja tehdään jatkossa varmaankin lisää.

ELI jokainen pienikin työnjaon uudistus SOTE-asioissa tehdään melkoisen varovasti hyvin pienillä 
askelilla kovan hallinnollisen ja lainsäädännöllisen veivaamisen jälkeen.

Tietysti on täysin selvää, että uusi SOTE-ratkaisu aiheuttaa paljon huolta hyvin erilaisille 
sidosryhmille, ja osa väestä odottaa pelokkaasti uusia uudistuksia.

Yksi osa SOTE-uudistusta on ollut lausuntokierros, jonka perusteella 20.11.2016 tilanteessa löytyi 
1629 asiakirjaa seuraavalta (valitse Asiakirjat) sivulta: [Linkki ei toimi enää]

Talletin yhden sivun pelkkänä HTML-tekstinä ilman kuvia ja JavaScript-härveleitä seuraavaan 
HTML-tiedostoon: lausunnot_20_11_2016-1692-asiakirjaa.html

Kun sivua selaa alemmaksi, niin 20.11.2016 tilanteessa oli asiakirjoja listattuna 1692 asiakirjaa. 
Sivulla on linkit PDF-tiedostoihin valtioneuvoston HARE-palvelimella (palvelin ei toimi enää).

Siitä vain lukemaan erilaisten sidosryhmien lausuntoja.

ELI varmaankin lausuntotiivistelmän tekemisessä menee oma aikansa.

1417.2. Uudelleenarviointia / 25.8.2024

Terveydenhuollon puolella pitäisi pohtia koko asia uudelleen jossain kehittämishankkeessa. Asiana 
pitäisi olla terveydenhuollon työnjaon muuttaminen vastaamaan nykyajan tilannetta. 
Esimerkinomaisesti erilaiset tietojärjestelmät voisivat mahdollistaa ja/tai pakottaa uudenlaisen 
työnjaon. Tätä ison luokan ongelmavyyhtiä olen kutsunut terveydenhuollon työnjaon 
ratkaisemattomaksi ongelmaksi.

Aikaisemmista hankkeista voi todeta, että terveydenhuollon työnjaon kehittäminen pitäisi viedä läpi 
hyvin hallitusti pieni askel kerrallaan. Yksi taso voisi olla sairaanhoitopiirin taso, jolloin 
terveydenhuollon työnjaon kehittäminen vietäisiin läpi vähitellen sairaanhoitopiiri kerrallaan. 
Yleensä kaikki uudistukset viedään kerralla läpi koko Suomen, jolloin virheet kertautuvat heti koko 
Suomen tasolla. Olisiko edellisen hallituksen (Marin) pitänyt tehdä uudistusta sairaanhoitopiiri 
kerrallaan? Vai olisiko koko uudistus pitänyt viedä läpi jonkinlaisena kokonaisuudistuksena, jonka 
takana olisi ollut kaikki Suomen eduskuntapuolueet? On tietysti hyvin vaikea asia vastattavaksi, 
koska kaikkien eduskuntapuolueiden täsmälleen sama ja samanaikainen yhteisymmärrys ei ole 
pääsääntö. Eli jokainen hallitus vie läpi jotain uudistusta, ja jokainen oppositio haukkuu uudistusta.

Terveydenhuollon työnjaon kehittäminen vaatisi siis paljon hyvää tahtoa ja oikeaa ymmärrystä. 
Totuus taitaa olla vastakkainen, jolloin työnjaon asia etenee hyvin riitaisissa välivaiheissa.
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1418. Erilaisia siirtymiä avoimen ja suljetun välillä

1418.1. Merkintä 1023: Avoin / Julkinen sektori / Siirtymät 
avoimeen?

22. marraskuuta 2016
1023: Avoin / Julkinen sektori / Siirtymät avoimeen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1023

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä pidemmän 
aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-52

Kerraten voi todeta tärkeimmän syyn seuranta tietotekniikkaan liittyville uutisille: tärkein 
seurantakohde on ollut avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa kilpailussa muiden ratkaisujen 
kanssa.

München kaupunkina mahdollistaisi työntekijöille siirtymän takaisin Windows-käyttöjärjestelmään 
työpöytäkoneissa. Palataanko myös Brasiliassa takaisin Windows-käyttöjärjestelmään?

Lyhyesti todeten on valtava joukko ohjelmia, jotka toimivat vain Windows-käyttöjärjestelmän 
päällä.

Varmaankin osa väestä (esimerkiksi München) kaipaa joitain Windows-ohjelmia, jotka eivät tosiaan 
toimi muussa käyttöjärjestelmässä.

Tietysti tärkeimmät ohjelmat ovat edelleenkin sähköpostiohjelma, selainohjelma ja toimisto-
ohjelma riippumatta käyttöjärjestelmästä.

OMA veikkaus on, että siirtymät muihin käyttöjärjestelmiin eivät näköjään onnistu yhdellä kerralla 
kokonaista yhteisöön.

ELI jokin muu käyttöjärjestelmä (vrt. Windows) pitää näköjään ottaa käyttöön pienemmissä erissä - 
ei siis heti koko yhteisöön.

Olen monesti aikaisemmin todennut, että jonkin muun käyttöjärjestelmän käyttöönotto tarkoittaa 
ERILAISIA kustannuksia verrattuna Windows-käyttöjärjestelmään.

Tietystikin kaikki meistä eivät halua myöntää näitä ERILAISIA kustannuksia, jolloin paperilla 
siirtymät muihin käyttöjärjestelmiin voivat näyttää helpoilta.

Yksi merkittävä kustannustekijä on tietysti henkilöstön koulutus perustuen uuteen 
käyttöjärjestelmään ja uusiin ohjelmiin.
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Kaikki toimisto-ohjelmien käyttäjät eivät osaa vieläkään tallettaa tiedostoja muussa muodossa kuin 
yksittäisen toimisto-ohjelman oletuksena olevassa tiedostomuodossa.

Ja ymmärrys tiedostomuodoista on hyvin vähäistä toimisto-ohjelmien käyttäjien keskuudessa - eli 
DOC, ODF tai OOXML eivät todellakaan kuulu kaikkien toimisto-ohjelmien käyttäjien sanastoon.

Toisaalta linkkilistassa on asiaa erilaisten julkisen sektorin käyttämiin avoimiin ohjelmistoihin. 
Erilaisia hankkeita on perustettu julkisen sektorin avoimiin ohjelmiin liittyen.

Mielenkiintoinen on myös kuuden suuren kaupungin hanke - eli 6aika.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mitä uutta tässä kohtaa olisi?

Tietysti siirtymät takaisin Windows-käyttöjärjestelmään kannattaisi selvittää mahdollisimman 
hyvin.

Miksi, miten, kuinka, ketkä ja milloin?

Noihin kysymyksiin pitäisi löytää vastaukset eri hankkeissa hyvin jo ennen erilaisten hankkeiden 
aloittamista.

Käytännössä noihin kysymyksiin pitäisi perehtyä hyvin laajasti ennen mitään laajoja siirtymiä.

Hyvin hallittu ja pienemmissä paloissa etenevät hankkeet noille siirtymille on mainittujen tapauksen 
oppina.

ELI siirtymä samaan aikaan kaikille yhteisöjen jäsenille ei näköjään ole hyvä ratkaisu, koska 
koulutusta pitäisi järjestää samaan aikaan useammassa paikassa.

Vastaavasti tietotekninen tuki voi tukehtua tukipyyntöihin, jos tukeen tulee valtava pyyntö 
tukipyyntöjä joka suunnasta.

Yksi vastaus on luonnollisesti erilaisten työpöytäkoneiden ohjelmistojen muuttaminen vähitellen 
www-sivuilta toimiviksi ratkaisuiksi.

Työpöytäkoneiden ohjelmistojen muuttaminen www-sivuilta toimiviksi ratkaisuiksi pitää olla hyvin 
hallittu pienten askelten hanke, eli aina yksi sovellus kerrallaan.

Summaten: avoimien ratkaisujen OIKEITA ja ERILAISIA kustannuksia pitää laskea ennen 
hanketta, hankkeen aikana ja hankkeen jälkeen.

1418.2. Uudelleenarviointia / 25.8.2024

Olen seurannut avoimien ja suljettujen tietoteknisten järjestelmien asiaa eri vaiheissa. Itse olen ollut 
avoimen tietotekniikan kannattaja, mutta tiedostan kyllä ongelmat avoimien ratkaisujen suhteen.
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1419. Taas sähköisen äänestyksen asiaa

1419.1. Merkintä 1024: Uusi laskenta? / Sähköinen äänestys / 
Yhdysvallat

23. marraskuuta 2016
1024: Uusi laskenta? / Sähköinen äänestys / Yhdysvallat

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1024

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin merkintä 1016.

1016: Sähköinen äänestys / Ongelmat / Esim. Yhdysvallat
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1016

Sain vinkin muualta, että Ilta-Sanomat oli julkaissut uutisen koskien uudelleenlaskentaa joissain 
osavaltioissa (state).

Tein sitten hakuja perustuen eri uutisissa mainittuihin linkkeihin.

Ensimmäisenä on linkit kolmeen henkilöön, joilla on joitain julkaisuja koskien sähköistä äänestystä.

En ollut aikaisemmin kuullut seuraavasta ryhmästä, joka on julkaissut omat kriittiset arviot 
(Independent Report on E-voting in Estonia) koskien Viron sähköistä äänestystä.

Minullekin on suureen ääneen hehkutettu, että Virossa ollaan tosi edistyksellisiä sähköisen 
äänestyksen kanssa.

Yksi henkilö sanoi, että yhden ajurin päivittämisen jälkeen sähköinen äänestys Viroon sujui hyvin.

Ilmeisesti kyseessä oli se Virossa käytettävä lukulaite, johon voi sitten sijoittaa oman 
henkilökorttinsa.

Tuota noin. Kuinkahan moni Viron kansalainen tietää ajureista hyvin vähän?

OMA veikkaus on, että hyvin monet Viron kansalaiset tietävä ajureista hyvin vähän.

Lyhyesti sanoen katsoen noiden kolmen henkilön julkaisuluetteloa löytyy useampi artikkeli koskien 
sähköisen äänestyksen ongelmia.

Tämän jälkeen on linkit Springer-kustantajan arvovaltaiseen julkaisusarjaan (Lecture Notes in 
Computer Science) hyväksyttyjä julkaisuja. Lisäksi on parin muun Springer-kustantajan kirjan 
tiedot.
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Mitenkään yllättävää ei ole, että aiheelle on perustettu konferenssi.

The International Conference for Electronic Voting: https://www.e-vote-id.org

Vuoden 2016 konferenssi on pidetty 18.-21.11.2016, ja varmaankin uusi julkaisu tulee aikanaan 
mainittuun kirjasarjaan (Lecture Notes in Computer Science).

Kaikki seminaarien esitelmät eivät ole noissa julkaisuissa, vaan julkaisuun on valittu vain valikoitu 
joukko artikkeleita. Ihan tavallinen käytäntö sinänsä.

Lyhyesti: erilaisia sähköisen äänestyksen ongelmia on maailma täynnä, ja erilaisia 
äänestysjärjestelmiä on käsitelty konferenssin julkaisuissa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mitä uutta?

Minulle oli uutta tuo Viron äänestysjärjestelmään perehtyneiden henkilöiden perusteltu katsaus.

Kaikesta hehkutuksesta huolimatta Viron äänestysjärjestelmään liittyy siis oikeita ongelmia.

Ilmeisesti heillä on Virossa ollut hyvää tuuria, ja äänestysjärjestelmä ei Virossa ole kaatunut 
ainakaan vielä.

Mielenkiintoista on tuo uutisjoukko koskien joidenkin osavaltioiden (state / Yhdysvallat) 
ääntenlaskun tilanne.

Pitääkö joihinkin osavaltioihin pitää määrätä uudet vaalit ääntenlaskennan ongelmien vuoksi?

Tämä olisi vastaavaa Suomen tilanteeseen, jolloin sähköisen äänestyskoneen vuoksi piti järjestää 
uudet vaalit kolmessa kunnassa, jotka olivat mukana äänestyskoneen kokeilussa.

ITSE en tiedä eri osavaltioiden lakien määräyksiä, joiden mukaan on järjestettävä äänien laskenta 
uudelleen tai jopa vaalien järjestäminen uudelleen.

Vai meneekö tuo uudelleenlaskenta joissain yksittäisessä osavaltiossa paikkakunnittain? En tiedä 
tuohon vastausta.

OMA oletus on, että jossain maassa voi vielä tulla vastaan tilanne, jossa on järjestettävä kokonaan 
uudet vaalit sähköisten äänestysjärjestelmien ongelmien vuoksi.

KYSYMYS: Onko tämä tilanne nyt tulossa joihinkin osavaltioihin (Yhdysvallat)?

Mielenkiintoinen tilanne kieltämättä.

Varmaankin tällainen valtion laajuinen vaalien uusiminen voi olla joskus kovaa todellisuutta.

3424
3425
3426
3427
3428
3429
3430
3431
3432
3433
3434
3435
3436
3437
3438
3439
3440
3441
3442
3443
3444
3445
3446
3447
3448
3449
3450
3451
3452
3453
3454
3455
3456
3457
3458
3459
3460
3461
3462
3463
3464
3465
3466
3467
3468
3469
3470
3471

https://www.e-vote-id.org/


91 / 782

1419.2. Uudelleenarviointia / 29.8.2024

Olen pitänyt yllä omalla www-sivustolla sivua, joka käsittelee sähköistä äänestämistä.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
https://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Olen jo pitkään arvostellut kaikenlaista sähköistä äänestämistä, ja edellä mainitulle sivulle olen 
lisännyt erilaisia huomioita sähköisen äänestyksen ongelmiin liittyen. Lyhyesti: vastustan sähköistä 
äänestämistä eri muodoissaan.

Onko mikään niin epävarma järjestelmä kuin tietokoneohjelmaan perustuva järjestelmä? Oman 
arvion mukaan sähköisessä äänestyksessä käytettäisiin tietokoneohjelmaa, jonka toimivuus pitäisi 
siis pystyä turvaamaan hyvin lyhyen ajan.

Seuraava sivu pitää luonnollisesti mainita.

Independent Report on E-voting in Estonia: https://estoniaevoting.org

Tutustumalla sivustoon (Independent Report on E-voting in Estonia) voi todeta, että Viron 
onnistuminen sähköisessä äänestyksessä perustuu hyvään onneen. Springall ym. (2014) on yksi 
vahvistus tälle asialle, jolloin he suosittelevat (Due to these risks, we recommend that Estonia 
discontinue use of the I-voting system) Viroa luopumaan sähköisen äänestyksen järjestelmästä. 
Voiko tätä enää tämän suoremmin ilmaista: Viron sähköisen äänestyksen järjestelmässä on todella 
isoja ongelmia!

Aina välillä joku henkilö päätyy vaatimaan sähköisen äänestyksen suljetun järjestelmän avaamista. 
Tätä voisi pohtia seuraavissa kuvissa.

        

Olisi tietysti mahdollista kehittää täysin avointa sähköisen äänestyksen järjestelmää. Ongelmaksi 
tulee tässäkin vaihtoehdossa järjestelmän lyhyt käyttöikä, jolloin sähköinen äänestys ei ole 
jokapäiväinen tapahtuma. Sähköisen äänestyksen järjestelmän käytännön testaaminen 
samanaikaisesti sadoilla tuhansilla käyttäjillä olisi käytännössä hyvin vaikea toteuttaa useita kertoja 
peräkkäin. Satojen tuhansien käyttäjien käyttötilanne tulisi oikeasti vastaan vasta oikean sähköisen 
äänestyksen aikana, mikä asettaisi järjestelmän oikeaan todelliseen kuormitukseen vasta todellisessa 
käytössä. Eli sähköisen äänestyksen järjestelmä saattaisi oikeasti kaatua todellisessa käytössä.
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1420. Avoimuusrekisterin asiaa

1420.1. Merkintä 1025: Instituutio / Avoimuus / 
Tiedotusvälineistä

3. joulukuuta 2016
1025: Instituutio / Avoimuus / Tiedotusvälineistä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1025

Tähän kohtaan voi todeta, että erilaiset tiedo(s)tusvälineet ovat instituutioita, jotka määrittelevät 
päiväjärjestyksen omilla prosesseillaan.

Media elää omaa elämäänsä - tämän kai voi todeta.

Mielenkiintoisella tavalla on todettuna kahden kuuluisan toimittajan kuoleman uutiset. Eli Gwen 
Ifill kuoli Yhdysvalloissa ja Ilkka Malmberg kuoli Suomessa.

Tiedo(s)tusvälineissä toimivista henkilöistä (erityisesti toimittajista) tulee tietysti osa instituutioita.

ELI jonkun tiedo(s)tusvälineen jonkin toimittajan poistuminen ja uuden toimittajan esiintulo on 
tietysti aina osa tätä median omaa elämää.

Tulee mieleen kaksi maanpuolustuskurssia, joihin osallistui myös toimittaja (eri toimittaja eri 
kursseilla).

Toisen toimittajan usein toistuva vakiovastaus oli, että hän oli haastatellut jotain henkilöä 
keskustelun aiheen mukaan.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin luku SL 43 LIITE 1 -teoksesta:
Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tuossa luvussa on pohdintaa mm. hyvästä journalismista.

Jaa-A. Hyvän journalismin vaateet ovat kyllä aika kovat, koska uutisia tehdään tietysti 
aikapaineiden alaisena.

Toisaalta tutkiva journalismi vaatii enemmän resursseja, jolloin yksittäinen tiedotusväline joutuu 
harkitsemaan eri juttuihin käytettävää aikaa, vaivaa ja rahaa.

Yksi mahdollisuus on erilaiset säätiöt, joihin kerätään pääomaa, jonka jälkeen säätiö rahoittaa 
erilaisia tutkivan journalismin hankkeita. Tällaisia säätiöitä on Yhdysvalloissa useampi.

Tässä kohtaa palautuu mieliin Euroopan komission järjestämä kysely avoimuusrekisteristä.
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EN: Opinion 80: Mandatory Transparency Register
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_80

Lisäksi voi palauttaa mieliin mielipidekirjoitus 5.

5 / Joku roti EU-lobbaamiselle?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_5

Molemmissa kirjoituksessa on asiaa erilaisten päätöksenteon yhteisöjen toiminta edunvalvojien 
kanssa.

Tässä kohtaa voidaan palauttaa mieliin Esterling (2007).

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93-109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Yhtenä johtopäätöksenä oli kampanjarahoituksen merkitys valituille edustajille.

Esterling toteaa, että kampanjarahoitus aiheuttaa valitun edustajan parempaa perehtymistä eri 
aiheisiin.

Tietysti on hyvä, että erilaisia edunvalvonnan yhteisöjä valvotaan eri tavoin, jolloin edunvalvonnan 
yhteisöt noudattavat hyvää edunvalvonnan tapaa.

Tiedotusvälineet heräävät aina jonkun asian salailun vuoksi, jolloin voidaan aina kyseenalaistaa 
jonkun poliittisen päättäjän toimintaa eri tavoilla.

Lisäksi joissain maissa on erikseen määritelty tavat, joilla joku henkilö voi ilmoittaa jostain 
väärinkäytöksestä jollain sovitulla tavalla (Whistleblower).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

ILKKA-maakuntalehden kirjoituksessa pohdin ääneen erilaisia edunvalvonnan ongelmia.

Nyt voidaan todeta vuosia myöhemmin (2006-2016) Euroopan Unionissa käyty keskustelu 
pakollisesta edunvalvojien rekisteristä.

ITSE olen kannattanut mahdollisimman laajaa, kattavaa ja pakollista edunvalvojien rekisteriä.

Tietysti on hyvä erilaisten sidosryhmien mahdollisuus tutustua edunvalvojien rekisteriin merkittyjen 
edunvalvojien työhön.

Esimerkiksi journalistit voivat käyttää edunvalvojien rekisterin tietoja juttujen tausta-ainestoina.

Tähän kohtaa voi tallettaa seuraavat PDF-tiedostot nykytilanteessa (3. joulukuuta 2016):
Journalistin ohjeet ja liite (2011)
(in English) ANNEX III - CODE OF CONDUCT (2014)
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Itse olen pohtinut, että pitäisikö tuohon edunvalvojien rekisteriin lisätä eri edunvalvojien tapaamiset 
erilaisten Euroopan Unioniin kuuluvien yhteisöjen edustajien kanssa.

KYSYMYS: Pitää Suomeenkin perustaa erityinen kansallinen edunvalvojien rekisteri?

KYSYMYS: Pitäisikö edunvalvojien rekisteriin merkittyjen edunvalvojien merkitä tapaamiset 
erilaisten Euroopan Unioniin kuuluvien yhteisöjen edustajien kanssa mainittuun edunvalvojien 
rekisteriin?

KYSYMYS: Millainen olisi Suomeen kehitetty kansallinen edunvalvojien rekisteri?

Tässä kohtaa voi todeta aiemmin mainitun teoksen (Rannila 2014) luku SL 56.3.

ELI tein vuoden 2014 aloitteen puoluekokoukselle suomalaisesta edunvalvojien rekisteristä.

TIETYSTI aloite hylättiin, mikä ei ollut suuri yllätys.

Toisaalta voi todeta edunvalvojien rekisteristä mahdollisuuden saada erilaisten lausuntopyyntöjen 
mahdollisuudet tiedotettua mahdollisimman laajasti.

Eli käytännössä jollekin edunvalvonnan yhteisölle tulee kutsu osallistua johonkin kyselyyn 
perustuen rekisterissä mainittuihin kiinnostuksen kohteisiin.

Vastaavalla tavalla voisivat yksityiset kansalaiset liittyä rekisteriin, jolloin myös heille tulisi kutsut 
osallistua joihinkin kyselyihin asianmukaisesti.

Esimerkiksi professoritason henkilöillä voi olla paljonkin sanottavaa joihinkin käsiteltyihin 
aiheisiin.

Varmaankin osa tiedotusvälineistä voisi seurata näitä lausuntomahdollisuuksia, koska niistä voisi 
kehittää hyviäkin juttuja riippuen aiheesta.

1420.2. Uudelleenarviointia / 29.8.2024

Nyt tiedämme hyvin avoimuusrekisterin www-sivun olemassaolon: https://avoimuusrekisteri.fi

Tein aikanaan vuonna 2014 puoluekokousaloitteen suomalainen julkinen edunvalvonnan (lobbaus) 
yhteisöjen rekisteristä. Tunnetulla tavalla aloite jyrättiin. Siksi on mielenkiintoista, että 
puoluekokousaloitteen hylkäämisestä huolimatta Suomeen on perustettu avoimuusrekisteri. Eli 
toimiko Puolue vastoin puoluekokousaloitteen vastausta? Hyvä kysymys!

Tietysti on hyvä, että erilaiset edunvalvojat ovat rekisterissä. Osa edunvalvojista kannatti itsekin 
erillisen avoimuusrekisterin perustamista.

Katsoin vähän tietoja Suomeen kehitetystä avoimuusrekisteristä. Oman havainnon mukaan 
edunvalvojien jättämiä asiakirjoja ei ollut rekisterissä. Varmaan osa edunvalvojista olisi hyvinkin 
iloisia, jos heidän laatimiaan asiakirjoja lukisi laaja joukko ihmisiä. Tässä mielessä suomalaiseen 
avoimuusrekisteriin voitaisiin kehittää joitain uusia ominaisuuksia. Ehkä joskus!
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1421. Nuorisotoiminnan asiaa

1421.1. Merkintä 1026: Arvokasta työtä nuorten hyväksi / (Uusi) 
Kurikka

8. joulukuuta 2016
1026: Arvokasta työtä nuorten hyväksi / (Uusi) Kurikka

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1026

[tehty 8.12.2016 klo 9:29] [päivitetty 9.12.2016 klo 16:04]

Itselläni on ollut periaatteena mennä ilmaisiin tilaisuuksiin, jos vain mahdollista.

Seinäjoella asuessani tilaisuuksia oli tietysti aika usein, joten monenlaista esitelmää tuli kuunneltua.

Jalasjärvellä ja Kurikassa (nykyisin Jalasjärvi on osa Kurikan kaupunksia) toimiva nuorten työpaja 
järjesti Jalasjärvellä avoimet ovet 7.12.2016 - eli ilmainen tilaisuus tässäkin.

Kävin sitten paikan päällä kuuntelemassa esityksen/kiertokäynnin nuorten työpajan toiminnasta

Noin hallinnon ja toiminnan tasolla 1.1.2016 lähtien nuorten työpaja irtautui Justeerista omaksi 
osakseen nuorten työpajaa.

Justeeri on kuulemma JIK:n toimntaa (JIK-peruspalveluliikelaitoskuntayhtymä) .

Eli nuorten työpaja on nyt Kurikan kaupungin toimintaa.

EN havainnut kysyä rahoituksesta mitään.

7.12.2016 tilanteessa nuorten työpaja oli neljä nuorta mukana, mutta nuorten määrä vaihtelee eri 
tavoin. Joskus nuoria on enemmän ja joskus vähemmän.

Tietysti on täysin selvää, että pajassa eri asioiden tekeminen on parempi vaihtoehto kuin vain 
kotona oleminen.

Nuorten työpajaan toimintaan liittyy erilaisia taloudellisia kannustimia; esimerkiksi on mahdollista 
saada matkakorvauksia ja työpajassa toimiville nuorille on ruokatarjoilu ilmaiseksi.

Toisaalta olen kuullut jotain etsivästä nuorisotyöstä.

Jalasjärvellä etsivää nuorisotyötä järjestetään nuorisotalo Wilholassa, jonne on sijoitettuna kaksi 
työntekijää.
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Nuorten työpajalla on seuraavassa osoitteessa omat www-sivut: 
https://www.nuortentyopaja.wordpress.com

Ihan mielenkiintoinen vierailu sinänsä, koska en ollut aikaisemmin tiennyt nuorten työpajasta 
yhtään mitään.

Yhtä asiaa en havainnut kysyä. Mihin nuorten työpajassa toimivat nuoret sijoittuvat pitkällä 
aikavälillä?

Tietysti on paljon parempi, että nuoret tekevät jotain mielekästä verrattua vain kotona olemiseen.

Kai tätä voisi kutsua myös ehkäiseväksi nuorisotyöksi, jolloin ehkäistään erilaisia ongelmia eri 
tavoin.

Päivitystä 9.12.2016

Laitoin tämän (1026) merkinnän 8.12.2016 tiedoksi nuorten työpajan ohjaajilla, ja tämän perusteella 
sain tiedoksi pari tarkennusta.

Nuorten työpajan rahoitus koostuu valtion avustuksesta nuorten työpajatoimintaan sekä kaupungin 
omasta rahoituksesta.

Nuorten työpajalla olleiden nuorten jatkopoluksi pääsääntöisesti valikoituu opiskelu, jonkin verran 
avautuu ovia työelämään tai muihin palveluihin. Sitten on vielä pieni ryhmä, jotka palaavat 
hakemaan töitä itsenäisesti.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Uutta oli kohtuullisen paljon, koska en ollut aikaisemmin tiennyt nuorten työpajasta (nykyinen 
Kurikka) yhtään mitään.

ELI aina kannattaa mennä ilmaiseen tilaisuuteen mahdollisuuksien mukaan.

1421.2. Uudelleenarviointia / 29.8.2024

Merkittävimmät oma kokemukset nuorisotoiminnasta ovat seuraavat:

• toiminta kahden erilaisen oppilaitoksen oppilasyhdistyksessä
• Puolueen nuorisojärjestössä toimiminen
• nuorisoasuntoselvitys
• kolme maanpuolustuskurssia nuorille.

Eli oma nuorisotoiminta on jäänyt loppujen lopuksi aika vähäiseksi. Tietysti lapsuuteen ja 
nuoruuteen liittyy listassa mainitsemattomia asioita.

3703
3704
3705
3706
3707
3708
3709
3710
3711
3712
3713
3714
3715
3716
3717
3718
3719
3720
3721
3722
3723
3724
3725
3726
3727
3728
3729
3730
3731
3732
3733
3734
3735
3736

3737

3738
3739
3740
3741
3742
3743
3744
3745
3746
3747

https://www.nuortentyopaja.wordpress.com/


97 / 782

1422. Kuka levittää totuutta?

1422,1. Merkintä 1027: Tosiasia / Post-truth / Propaganda / 
Totuus

16.joulukuuta 2016
1027: Tosiasia / Post-truth / Propaganda / Totuus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1027

Tähän kohtaan voi linkittää kaksi aikaisempaa merkintää.

1008: Yllätyskäänne / Pommi / USA / vaalit / 2016
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1008

1011: Jatkoa / Yllätyskäänne / USA / Vaalit / 2016
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1011

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavat PDF-tiedostot:

(1) Alkuperäinen FBI:n kirje (28. lokakuuta 2016).
(2) Neljän senaattorin kirje (29 lokakuuta 2016)
(3) Senaattori Grassleyn kirje (31. lokakuuta 2016)
(4) FBI:n kirje (31. lokakuuta 2016)
(5) FBI:n kirje (6. marraskuuta 2016).

FBI:n viimeisin kirje (6. marraskuuta 2016) kertoo, että loppujen lopuksi Hillary Clintoniin liittyvä 
sähköpostien perkaaminen ei aiheuta enempää toimenpiteitä loppujen lopuksi.

Mikä on loppujen lopuksi lopullinen totuus näiden sähköpostien kanssa?

Varmaankin aikanaan voidaan esittää mainittujen sähköpostien totuusarvot aikanaan.

Oheisesta linkkilistasta voi ottaa esille muutaman aiheen:

* onko nyt siirrytty totuuden jälkeiseen aikaan?
* Yhdysvalloissa väestö ei luota valtavirran mediaoperaatioihin (MSM: Mainstream Media).
* Venäjän yhteistyö Euroopassa eri ryhmittymien kanssa?
* levittääkö Venäjä aktiivisesti propagandaa eri suuntiin?
* Euroopan Unionin mahdolliset vastatoimenpiteet Venäjän levittämän propagandan vuoksi?
* tiedotusvälineet liioittelevat Venäjän uhkaa?

Tähän liittyen voi liittää Euroopan parlamentin (Euroopan Unioni) päätöslauselma tunnuksella 
P8_TA-PROV(2016)0441.
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Suomeksi tuo päätöslauselma on otsikoitu seuraavasti:

EU:n strateginen viestintä kolmansien osapuolten levittämän EU:n vastaisen propagandan 
torjumiseksi Euroopan parlamentin päätöslauselma 23. marraskuuta 2016 EU:n strategisesta 
viestinnästä kolmansien osapuolten levittämän EU:n vastaisen propagandan torjumiseksi 
(2016/2030(INI))

Kyseisen päätöslauselman prosessien kuvaus on englanniksi seuraavalla www-sivulla:
http://www.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?lang=&reference=2016/2030(INI)

Eri vaiheiden jälkeen on siis hyväksytty yksi teksti - tunnuksella 2016/2030(INI):
* suomenkielinen PDF-tiedosto tässä linkissä.
* englanninkielinen PDF-tiedosto tässä linkissä.

HUOMIO: Asiakirjan alussa todetaan hyväksytyn tekstin olevan väliaikainen painos, jolloin 
virallinen viimeistelty teksti voi periaatteessa sisältää korjauksia.

Tähän kohtaa pitää linkittää seuraava lausunto:

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / Audiovisual Regulatory Bodies
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Suuri ongelma on tietysti kaikenlainen väärä informaatio, jolloin väärän informaation vastaiset 
toimenpiteet vaativat erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita.

Tähän liittyen voi kerraten todeta seuraava kehittämishanke:
https://pending.schema.org/ClaimReview

16.12.2016 tilanteessa kehittämishanke on vielä kesken - pending.

Mahdollisesti saamme kehitettyä standardin, jolloin joidenkin väitteiden totuusarvojen 
välittämiseen on sovittuja toimintamalleja.

Käytännössä on mahdollista ympäröidä itsensä vain tiettyjen tiedotusvälineiden seuraajaksi.

JOS tiedotusvälineet osoittavat järjestelmällisesti (esim. ClaimReview) erilaisten "uutisten" 
totuusarvoa liitettynä erilaisiin mediaoperaatioihin, niin ehkä väki voisi laajemmin tottua erilaisiin 
tosiasioiden tarkastuspalveluihin.

ELI osa tiedotusvälineiden käyttäjistä voi tietysti vaatia tosiasioiden tarkastusta osaksi uutisvirtaa. 
Tämä on tietysti vain pelkkää arvailua tässä vaiheessa.

Esimerkiksi Facebook voisi olla yksi kanava välittää erilaisten "uutisten" totuusarvon tarkastuksia.

Eli Facebookin välittämään uutisvirtaan voisi liittää erilaisia arvioita eri uutisten totuusarvoihin 
liittyen.

Tietysti Facebookin suhteen tarvittaisiin uusi toiminto järjestelmään, ja tietysti tullainen uuden 
toiminnon kehittäminen vaatisi aikaa, rahaa ja työvoimaa.
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Vastaavalla tavalla moneen muuhun järjestelmään liitettävät uudet toiminnot vaatisivat myös vaatisi 
aikaa, rahaa ja työvoimaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mielenkiintoinen on tietysti päätöslauselman (tunnus 2016/2030(INI) maininta Russia Today 
-uutiskanavasta (RT); eli lyhyesti RT:n lisääminen yhtenä propagandan muotona.

Russia Today -uutiskanavan ohjelmassa haastateltiin Jill Steinia, ja hän on heidän (Green Party of 
the United States) vihreän puolueen presidenttiehdokas vuoden 2016 vaaleissa.
Jill Stein

https://en.wikipedia.org/wiki/Jill_Stein

Haastattelussa Jill Stein totesi, että RT on antanut hänelle mahdollisuuksia kertoa vihreän puolueen 
näkökulmia.

Käytännössä ns. valtavirran mediaoperaatioissa keskityttiin pääasiassa kahden puolueen 
ehdokkaisiin - eli vain demokraattien ja republikaanien ehdokkaisiin.

Onko vihreän puolueen edustajan haastattelu propagandaa vai jotain muuta?
HYVÄ kysymys!

Yksi ongelma on tietysti erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden antamien perusteltujen 
lausuntojen levittäminen erilaisiin mediaoperaatioihin.

"Post-truth" on Oxfordin sanakirjojen toimituksen valitsema vuoden sana.

Olemmeko siirtyneet tosiasioiden jälkeiseen aikaan?
HYVÄ kysymys!

Varmaankin erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden kehittäminen vaatii rahoitusta ja tekemistä 
eri tavoin.

KYSYMYS: mitkä yhteisöt kehittäisivät ja rahoittaisivat erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita?

1422.2. Uudelleenarviointia / 31.8.2024

Totuus? Totuuden tarkastus? Totuuden uutisointi? Mikä on totuus kussakin asiassa? Miten 
oikaistaan väärän tiedon leviäminen? Kuka uutisoi totuuden? Erittäin hyviä kysymyksiä!

Julkisen sanan neuvosto (JSN) 4 on tiedotusvälineiden kustantajien ja toimittajien perustama elin, 
jonka tehtävänä on tulkita hyvää journalistista tapaa ja puolustaa sanan- ja julkaisemisen vapautta. 
1.10.2024 voimaan tulevat voimaan uusimmat Journalistin ohjeet, ja noiden ohjeiden pykälä 7 on 
seuraava: ”Journalistin velvollisuus on pyrkiä totuudenmukaiseen tiedonvälitykseen”. Suomalainen 
tiedotusvälineiden itsesäätely Julkisen sanan neuvoston (JSN) alaisuudessa on toiminut hyvin .

4 https://jsn.fi  , Julkisen sanan neuvosto (JSN)
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1423. Totuuden levittämisen nopeus?

1423.1. Merkintä 1028: Asia / Totuus / Tarkastus / Facebook / 
Liitto

17. joulukuuta 2016
1028: Asia / Totuus / Tarkastus / Facebook / Liitto

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1028

Edellisessä merkinnässä pohdin ääneen, että erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausunnot 
jonkin uutisen totuusarvosta pitäisi levittää mahdollisimman tehokkaasti.

En ollut lukenut ennen merkintää 1027 kaikkia päivän (16.12.2016) uutisia, jolloin en tiennyt 
Facebookin ja joidenkin tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöjen ilmoittamasta uudesta 
yhteistyöstä.

Lyhyesti ottaen Facebook liittoutuu joidenkin tosiasioiden tarkastuspalveluiden kanssa, esimerkiksi 
PolitiFact on yksi näistä liittolaisista.

Käytännössä Facebookin uutisvirtaan voidaan syöttää tietoja jonkin uutisen tai lausunnon 
totuusarvosta.

Tässä vaiheessa Facebook liittoutuu niiden tosiasioiden tarkastuspalveluiden kanssa, jotka ovat 
liittyneet tosiasioiden tarkastuspalveluiden kansainväliseen verkostoon (International Fact-Checking 
Network). Näin käsitin yhdestä uutisesta.

Muutamassa uutisessa mainitaan, että Facebook on kohdannut arvostelua, koska vääristellyt uutiset 
ja lausunnot ovat saaneet levitä aivan vapaasti Facebookin palveluissa.

Toisaalta parissa uutisessa mainitaan, että mediayhtiöt kehittäisivät tekniikoita mm. vihapuheen 
rajoittamiseen.

KYSYMYS: Oliko Facebook ensimmäinen yhteisö, joka ilmoitti julkisesti tekevänsä jotain uutisille 
ja lausunnoille, joiden totuusarvoa pitää voimakkaasti epäillä?

Tuohon kysymykseen en tiedä vastausta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Uutta pohdintaa voisi olla nopeus.
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Kuinka nopeasti tosiasioiden tarkastuspalvelut pystyvät arvioimaan jonkin uutisen tai lausunnon 
totuusarvot?

NOPEUS - tämä taitaa olla seuraava kehittämiskohde.

Millaisiin teknisiin ratkaisuihin Facebook ja tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöt perustavat 
yhteistyönsä?

Käytännössä Facebook-käyttäjät voivat lähettää tiedon jostain epäilyttävästä uutisesta tai 
lausunnosta tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöille.

Toisaalta voisi ajatella myönteisesti, että Facebook näyttää mallia muille yhteisöille tosiasioiden 
tarkastuksen suhteen.

Toisaalta ongelma on tosiaan nopeus, ja tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöjen 
mahdollisuudet tarkastaa tosiaikaisena ja nopeasti (eli periaatteena 24/7/365) erilaisia väittämiä on 
tietysti oman selvityksensä arvoinen.

Käytännössä jonkin epäilyttävän uutisen tai lausunnon totuusarvion selvittämisessä menee oma 
aikansa.

Kerraten: NOPEUS on varmaankin seuraava kehittämiskohde - esimerkiksi Facebook-yhteistyössä.

1423.2. Uudelleenarviointia / 31.8.2024

Nopeus! Nopeus taitaa olla totuuden levittämisen ja tosiasioiden tarkastuksen lausuntojen suurin 
haaste. Väärä tieto voi levitä hyvinkin nopeasti, jolloin tosiasioiden tarkastuksen lausuntoihin liittyy 
hitautta. Itse olen pohtinut hidasteiden merkitystä, jolloin joissain tietoteknisissä palveluissa olisi 
jonkinlaisia hidasteita ennen jonkin päivityksen julkaisua.

Yksi esimerkki on väärät käyttäjätunnukset, joiden takaa levitetään täysin vääriä väittämiä. Yksi 
tapa voisi olla käytäntö uusille käyttäjätunnuksille, jolloin täysin uuden käyttäjätunnuksen 
päivityksiin liittyisi erilaisia hidasteita. Täysin uuden käyttäjätunnuksen päivityksiä voitaisiin 
tarkastella jonkin aikaa ennen täysin uusia päivityksiä. Tällöin väärien käyttäjätunnuksien käyttäjät 
eivät ehkä enää jaksaisi käyttää vääriä käyttäjätunnuksia erilaisten hidasteiden vuoksi. Tätä voisi 
pohtia ainakin alustavasti.

Tieteellisten artikkelien puolelle on 5 DOI-tunnus. DOI-tunnukseen liittyy Crossmark-tunnus, 
jolloin voi tarkistaa tieteellisen artikkelin uutuuden. Mahdollisesti tieteelliseen artikkeliin liittyen 
voidaan havaita jokin päivitystarve, jolloin pitää tehdä jotain päivityksiä tieteelliseen artikkeliin. 
Crossmark-tunnuksen avulla voi tarkistaa tieteellisen artikkelin PDF-tiedostosta tieteellisen 
artikkelin mahdolliset päivitykset.

Vastaavasti (vrt. DOI ja Crossmark) uutisiin voitaisiin liittää tunnisteet, jolloin vahvistettuun uutisen 
tunnisteeseen nähden voitaisiin ajaa erilaisia tosiasioiden tarkistuksia. Moni tietotekninen palvelu 
tarjoaa jo nyt erilaisia tunnisteita, jolloin asia ei ehkä olisi täysin mahdoton toteuttaa. Jälleen kerran 
tarvittaisiin uusi työryhmä (mahdollisesti jopa oma yhteisö) kehittämään asiaan liittyvä standardi.

5 https://www.doi.org  , Digital Object Identifier (DOI) system
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1424. Sähköisen äänestyksen järjettömyydestä asiaa

1424. Merkintä 1029: Sähköisen äänestyksen nissutus jatkuu 
edelleen!

17. joulukuuta 2016
1029: Sähköisen äänestyksen nissutus jatkuu edelleen!

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1029

Oheisessa linkkilistassa on taas kerran juttua sähköisestä äänestyksestä.

Tähän kohtaa pitää linkittää lausunto 65.

FI: Lausunto 65: Lausuntopyyntö nettiäänestystyöryhmän väliraportista
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_65

Uutisten mukaan nykyinen hallitus (Sipilä) linjasi strategiaistunnossaan 24. lokakuuta 2016, että 
nettiäänestystä aloitetaan selvittämään.

Voi hyvänen aika tätä touhua!

Tässä kohtaa täytyy vain todeta, että uuden työryhmän työskentelyä pitää seurata asianmukaisesti.

Mahdollisesti järjestetään jälleen kerran kuuleminen jonkin raportin perusteella, jolloin voisin 
ainakin yrittää kiinnittää huomioita erilaisiin ongelmiin.

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta asiaa - sama vanha sähköisen äänestyksen nissutus jatkuu edelleen!

1424.2. Uudelleenarviointia / 31.8.2024

Vuonna 2017 toimi nettiäänestystä selvittänyt työryhmä (Oikeusministeriön julkaisu 60/2017). 
Työryhmä päätyi ehdottamaan nettiäänestyksen hylkäämistä. Järjen ääni voitti tässä tapauksessa! 
Eli hankkeeseen valitut kansanedustajat tekivät erittäin vastuullisen ja hyvän päätöksen. 
Eduskuntavaaleissa äänestämisellä on siis tosiaankin väliä!

Aina välillä tulee vastaan henkilö, joka kannattaa sähköistä äänestystä jostain syystä. Eli vaara ja 
uhka suomalaiselle demokratialle on edelleenkin olemassa, koska erittäin vastuuttomat henkilöt 
voivat edelleenkin kannattaa sähköistä äänestystä jossain muodossa. Asiaa pitää seurata edelleen!

Erityisesti voi erikseen todeta, että sähköinen äänestys ei oikeasti lisäisi nuorten ihmisten 
äänestysinnokkuutta.
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1425. Perustuslakituomioistuin etukäteistarkastukseen

1425.1. Merkintä 1030: Perustuslakituomioistuin / Kannatus / 
Aina vain

20. joulukuuta 2016
1030: Perustuslakituomioistuin / Kannatus / Aina vain

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1030

Ohessa on linkkilista koskien perustuslakituomioistuimen ajatusta.

Timo Soini pohtii asiaa ääneen.

Itse olen tehnyt perustuslakituomioistuimesta aloitteet vuoden 2010 ja 2014 puoluekokouksiin.

Vuoden 2010 ja 2014 aloitteet voi tarkistaa seuraavasta osoitteesta:
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Vuonna 2010 aloite oli numerolla 6; katso vuoden 2010 tiedosto.
Vuonna 2014 aloite oli numerolla 9; katso vuoden 2014 tiedosto.

Samasta osoitteesta löytyvät myös vastaukset näihin puoluekokousaloitteisiin.

Vuoden 2016 puoluekokoukseen en enää jaksanut tehdä aloitetta perustuslakituomioistuimesta.

Lyhyesti todeten vastaukset aloitteisiin ovat kielteisiä - perustuslakivaliokunta kuulemma toimii 
hyvin.

Itse olen todennut muutaman hyvän puolen perustuslakituomioistuimen suhteen.

1) Samat perustuslakiin erikoistuneet asiantuntijat eivät olisi koko ajan kuultavina.

2) Käytännössä perustuslain asiantuntemus EI todellakaan ole yksittäisen kansanedustajan tärkein 
vaaleissa.

3) Perustuslakituomioistuin voisi toimia koko ajan ilman vaalikausien rajoitteita.

4) Perustuslakiin erikoistuneet asiantuntijat voitaisiin nimittää perustuslakituomioistuimen.

5) Perustuslakituomioistuimen kaikki tuomiot noudattaisivat samaa asiakirjan mallia lisäten 
tuomioiden luettavuutta.

6) Perustuslakiin erikoistuneet asiantuntijat saisivat oikean palkan tekemästään työstä.

4030

4031

4032

4033

4034

4035
4036
4037
4038
4039
4040
4041
4042
4043
4044
4045
4046
4047
4048
4049
4050
4051
4052
4053
4054
4055
4056
4057
4058
4059
4060
4061
4062
4063
4064
4065
4066
4067
4068
4069
4070
4071
4072
4073
4074
4075
4076

http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1030


104 / 782

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mielenkiintoista on perustuslakituomioistuimen kannatuspuheenvuorojen nousu ja lasku ajassa ja 
tilassa.

Mahdollisesti perustuslakituomioistuimen kannattajat eri puolueista voisivat järjestäytyä ja eri 
puolueiden edustajat voisivat tehdä aloitteen perustuslakituomioistuimesta omiin 
puoluekokouksiinsa.

Tietysti ennen puoluekokouksia voisi perustuslakituomioistuimesta oman tiedotuskampanjan eri 
puolueiden sisällä.

Ajoittaminen aloitteille on tietysti hankala kysymys, koska eri puolueiden puoluekokoukset ja 
puoluevaltuustojen kokoukset ovat eri aikoina.

Perustuslakituomioistuinverkosto - olisiko tuossa parempi ajatus?

Perustuslakituomioistuinverkoston kautta voisivat eri puolueiden edustajat ilmaista tukensa 
perustuslakituomioistuimelle.

ELI käytännössä perustuslakituomioistuinverkoston asianmukaiselle www-sivulle voisi ilmoittaa 
oman julkisen kannatuksen.

EHKÄ sitten saadaan sen verran laaja kokoelma kannattajia eri suunnista, että 
perustuslakituomioistuimesta voitaisiin tehdä asiallinen ja kunnollinen selvitys.

1425.2. Uudelleenarviointia / 1.9.2024

Jossain kohdassa joku mielipidevaikuttaja totesi, että perustuslakituomioistuin olisi jälkikäteistä 
tarkastamista. Itse olen ajatellut, että perustuslakituomioistuin olisi nimenomaan 
etukäteistarkastusta, jolloin perustuslakituomioistuin arvioisi tarvittavissa kohdissa erilaisten 
lakihankkeiden perustuslainmukaisuutta. Siis etukäteen! Tietysti perustuslakituomioistuin voisi 
tehdä jotain jälkikäteistä tarkastusta, mutta paino voisi olla etukäteisarvioinnissa.

Oman huomion mukaan kansanedustajat valikoituvat vaaleissa kansanedustajiksi täysin muilla 
perusteilla kuin perustuslain kovalla osaamisella. Vaalikeskusteluissa perustuslakituomioistuin on 
hyvin vähällä huomiolla johtuen eri syistä. Eli nykyinen (siis turha) perustuslakivaliokunnan 
järjestelmä on kansanedustajien täydellistä ajan hukkaamista.

Mutta muutos on vaikeaa – tämä on täysin selvä asia. Eli perustuslakituomioistuin ei ole ollut 
tärkein lakihanke pitkään aikaan. Tämän vuoksi nykyinen (siis turha) perustuslakivaliokunnan 
järjestelmä jatkaa omaa nilkuttamistaan lakihankkeesta toiseen.

Mutta aina voi kirjoittaa selvästä yhteiskunnallisesta epäkohdasta; tätä ei ole ainakaan vielä kielletty 
Suomessa.
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1426. Avoimuuden voima tietotekniikassa

1426.1. Merkintä 1031: Open Everything? / Markkinaosuus / 
Avoimuus?

22. joulukuuta 2016
1031: Open Everything? / Markkinaosuus / Avoimuus?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1031

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-53

Jälleen kerran täytyy todeta tärkein aihe erilaisten tietotekniikan uutisen seurannalle: tärkein 
seurannan aihe on erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa kilpailussa muiden 
vaihtoehtojen kanssa-

Linkkilistassa on useampi uutinen avoimuudesta ja seuraavaa voi huomioida:

* Euroopan Unionissa kiinnostusta avoimeen lähdekoodiin?
* JSON päätymässä ISO/IEC -standardiksi?
* avoimen tieteen edistäminen eri keinoilla?
* Facebook kohtaa vaikeuksia Euroopan Unionissa WhatsApp-sovelluksen ostamisen 
jälkeen?
* COSS ry on Suomessa virallinen yhteisö edistämään avoimia ratkaisuja.
* Onko avoin lähdekoodi hyvä asia yrityksen kannalta?
* Open Data Commons
* Open Data Commons Open Database License (ODbL)
* Avoimia ratkaisuja otettu käyttöön joissain maissa/kaupungeissa.
* MariaDB:n kehitys jatkuu edelleen uuden työntekijän lisäyksellä.
* Microsoftin ja Googlen uudet ratkaisut avoimuuteen liityen
* Venäjä painostaa ja edistää avoimia ratkaisuja?
* Linux 25 vuotta!
* Uusi tietokantaratkaisu (Crate)
* Avoimien ratkaisujen käyttö erilaisissa yhteisöissä etenee.
* FSFE 15 vuotta!
* Software Freedom Conservancy 10 vuotta!

Eli avoimien ratkaisujen tilanne vaihtelee eri tavoin.
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Jotkut avoimet ratkaisut pystyvät valtaamaa markkinaosuutta hyvinkin tehokkaasti ja pystyvät 
pitämään markkinaosuutensa suhteellisen vakaana tai jopa kasvavana.

Esimerkiksi LINUX on saanut markkinaosuutta kaikkialla, vaikkakin työpöytäkoneissa LINUX ei 
ole tunnetusti pärjännyt yhtä hyvin.

Mielenkiintoista on tietysti seurata LINUX Foundation -jäsenten toimintaa avoimien ratkaisujen 
suhteen.

Esimerkiksi Microsoft on nyt LINUX Foundation -jäsen.

Vastaavasti Google ryhtyi .NET Foundation -jäseneksi.

ELI kovimmat kilpailijat saattavat olla samassa avointa ratkaisua kehittävässä (yhden asian) 
säätiössä.

ITSE olen monet kerrat kannattanut erilaisia yhden asian säätiöitä, joihin voi asianmukaisesti liittyä.

Linkkilistassa olevat syntymäpäivien maininnat ovat tietysti tärkeitä välivaiheita joidenkin 
avoimien ratkaisujen leviämisessä eri suuntiin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Lyhyesti voi todeta avoimuuden ajatuksen leviämisen eri suuntiin tietoteknistä ympäristöä.

Mielenkiintoinen on Ilmatieteen laitoksen suunnitelmat avata vähitellen erilaisia ratkaisuja.

Toisaalta tiedämme tieteellisen laskennan suurtietokoneiden pyörivän LINUX:n päällä - LINUX:n 
markkinaosuus on murskaavan suuri.

Tässä kohtaa voi pohtia jonkin avoimen ratkaisun markkinaosuutta erilaisilla kohdealueilla.

KYSYMYS: Miten kilpailuviranomaiset jatkossa suhtautuvat jonkin tietoteknisen kohdealueen 
markkinaosuuksiin avoimien ratkaisujen ja muiden (yleensä suljettuja) ratkaisujen välillä?

Käytännössä erilaiset avoimet ratkaisut voivat olla erittäin määräävässä asemassa erilaisilla 
markkinoilla.

Kilpailun kannalta tämä voi olla jatkossa uusi selvitettävä aihepiiri.

JOS joku avoin ratkaisu on erittäin määräävässä asemassa jollain markkina-alueella, niin miten 
pitää suhtautua muiden ratkaisujen pärjäämiseen jollain markkina-alueella?

Tähän minulla ei ole vielä vastausta - asiaa pitää seurata tarkemmin.

Tähän mennessä olen kiinnittänyt mm. lausunnoissani erilaisten suljettujen asemaan markkinoilla 
seuraavissa lausunnoissa:

* EN: Opinion 17: Opinion to Antitrust Case No. COMP/C-3/39.530 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_17)
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* EN: Opinion 18: Opinion Related to the Public Undertaking by Microsoft 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_18)
* EN: Opinion 20: SECOND Opinion Related to the Public Undertaking by Microsoft 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_20)
EN: Opinion 32: COMP/C-3/39.692/IBM - Maintenance services 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_32)
* EN: Opinion 37: CASE COMP/39.654 - Reuters instrument codes 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_37)
* EN: Opinion 41: AT.39398: observations on the proposed commitments 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_41)
* EN: Opinion 47: Sharing or collaborating with government documents 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_47)
* EN: Opinion 48: Response to Microsoft´s proposal 
(http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_48)

Kerran voi todeta mainittujen tapausten keskittyvän pääasiassa erilaisten suljettujen ratkaisujen 
markkinaosuuksiin ja määräävässä markkina-asemassa olevien yritysten toimintaa Euroopan 
komission kilpailuasioiden pääosaston kanssa.

Osa on toiminut Euroopan komission kilpailuasioiden pääosaston yhteistyössä saatuaan virallisen 
tiedon joutumisestaan Euroopan komission kilpailuasioiden pääosaston alaiseksi.

Osa on tehnyt valituksen Euroopan Unionin tuomioistuimeen kuitenkin häviten oikeustapauksen, 
joten he ovat sittemmin joutuneet toteuttamaan Euroopan komission kilpailuasioiden pääosaston 
vaatimat toimenpiteet.

ELI kerraten voi todeta, että jokin avointa ratkaisua kehittävä yhteisö ei ole minun tietojen mukaan 
saanut Euroopan komission kilpailuasioiden pääosaston suunnalta selvityspyyntöä yhteisön 
toiminnasta.

Ehkä tällainenkin päivä vielä tulee vastaan.

1426.2. Uudelleenarviointia / 1.9.2024

Olen ollut avoimen tietotekniikan kannattaja melko pitkään. Mielenkiintoista on avoimen 
tietotekniikan kannatus ja voima tulevaisuudessa. Nykytilanteessa avoin tietotekniikka on yksi 
vaihtoehdoista, jolloin aina välillä joku avoin tietotekninen ratkaisu tulee valituksi ratkaisuksi 
johonkin tietotekniseen asiayhteyteen. Tietysti suljettu tietotekninen ratkaisu voi tulla valituksi 
ratkaisuksi johonkin tietotekniseen asiayhteyteen. Kilpailu suljettujen ja avoimien ratkaisujen välillä 
on tietysti erittäin kovaa kaikilla tietotekniikan markkinoiden osa-alueilla.

Itse olen kannattanut eri yhteyksissä avointa yhden asian säätiötä turvaamaan jonkin tietoteknisen 
ratkaisun hallinto ja tekninen kehittäminen. Säätiö onkin ollut monen tietoteknisen ratkaisun 
kannalta paras valittu vaihtoehto. Lisäksi olen kannattanut julkisen sektorin yhteisöjen jäsenyyttä 
joissain säätiöissä.

Tulevaisuuden kannalta on mielenkiintoista nähdä joidenkin avoimien tietoteknisten ratkaisujen 
määräävän markkinaosuuden tilanne. Miten kilpailuviranomaiset suhtautuvat jonkin avoimen 
tietoteknisen ratkaisun määräävään markkina-asemaan? Nähtäväksi jää paljonkin.
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1427. Asian esittämisen tavasta

1427.1. Merkintä 1032: Seitsemän päivää / mm. Ron & Rand 
Paul / LXXXVI

13. tammikuuta 2017
1032: Seitsemän päivää / mm. Ron & Rand Paul / LXXXVI

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1032

Donald Trump astuu presidentin virkaan 20.1.2017.

13.1.2017 tilanteessa Donald Trumpin hallinnon edustajien kuulemiset ovat alkaneet.

Wikipedia-artikkelista selviää, että heidän (Yhdysvallat) senaatti hyväksyy eri edustajia - mm. 
ministereitä.

United States Senate
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_Senate

Linkkilistan alussa on kokoelma Ron Paul Liberty Report -videoita.

Ron Paul tunnetusti haluaa edistää varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, jolloin sota olisi 
kaikkein viimeisin keino toteuttaa jotain politiikkaa.

Neo-konservatiivit?

Neo-konservatiivit tunnetusti haluavat edistää eri politiikoilla eri keinoilla, joita mm. libertaanit 
vastustavat joiltain osin.

Käytännössä konservatiiveja on monenlaisia.

The Ron Paul Institute for Peace and Prosperity - tämä on Ron Paulin taustalla oleva yhteisö.

Yksi raportti listasi erilaisia yhteisöjä, jotka edistäisivät Venäjän propandaa.

Raportin mukaan Ron Paulin taustalla oleva yhteisö edistäisi Venäjän propandaa.

Mielenkiintoinen väite.

Tämän vuoksi Ron Paulia on haastateltu parissa ohjelmassa.

Rand Paul on senaatin (Yhdysvallat) jäsen, joten hänen osaltaan on videoita, joissa hän kysyy 
ehdokkailta erilaisia asioita.
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KYSYMYS: Oliko Irakin sota virhe? Tätä Rand Paul kysyi yhdessä videossa.

KYSYMYS: Onko Venäjä sekaantunut presidentin (Yhdysvallat) vaaliin eri tavoin?

Donald Trumpin suhteen on esitetty erilaisia pelkoja ja toiveita.

Lisääkö Donald Trumpin valinta uusien ja erilaisten sotien mahdollisuuksia?

Miten Donald Trump suhtautuu IRANiin?

Mitä tarkoittaa "Amerikka ensin" käytännön politiikkana?

Miten Donald Trump suhtautuu Venäjään?

IRANin suhteen on linkkilistassa linkkejä.

Aikooko Donald Trump purkaa tehdyn sopimuksen IRANin kanssa?

Aikooko Donald Trump jatkaa IRANin vastaisia pakotteita?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Varmaankin eri puolilla maailmaa pyritään selvittämään Donald Trump ajamia asioita eri tavoin.

MITÄ Donald Trump oikeasti aikoo tehdä?

ITSE tietysti seuraan tarkemmin heidän (Yhdysvallat) ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Seuraava sivu on tietysti mielenkiintoinen:

FOREIGN POLICY AND DEFEATING ISIS. 
[Donald J. Trumpin kampanjan www-sivu ei toiminut enää]

Mitä tarkoittaa noiden kohtien toteuttaminen käytännössä?

Uutta?

Varmaankin pitäisi alkaa kehittää jotain taulukkoa, jossa on Donald Trumpin ulko- ja 
turvallisuuspolitiikan perusajatukset jonkin maan suhteen.

Miten Donald Trump suhtautuu esimerkiksi Suomeen?

Minulla ei ole juuri mitään käsitystä Donald Trumpin suhtautumisesta Suomeen.

Uutta?
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Varmaankin samaan taulukkoon pitäisi kerätä erilaiset epävastaavuudet vaalikampanjan ja 
viranhoidon aikana esitetyille politiikan vaihtoehdoille koskien erityisesti ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa.

1427.2. Uudelleenarviointia / 1.9.2024

Eri asiayhteyksiin olen esittänyt seuraavan kuvan. Ryan (2006) on ollut yksi pohja kuvan 
kehittämiselle, mutta kuva on tosiaan itse kehitetty. Oleellista on, että tavoitteiden maailma sekä 
toiveiden/ihanteiden maailma voivat olla ristiriidassa todellisen maailman kanssa.

Tietämys Tavoitteet

Todellinen
maailma

Toiveet /
Ihanteet

Tehtävät /
Pakotteet

Monimutkainen
todellistuminen

Eli ihmisillä on siis erilaisia toiveita/ihanteita, jotka heijastuvat myös kansainväliseen politiikkaan 
saakka. Toisaalta asiat etenevät eri tavoilla monimutkaisessa todellisuudessa, jolloin todellinen 
maailma tulee (myös tietämys kehittyy) esiin erilaisissa monimutkaisissa vaiheissa.

Kansainvälisiin asiayhteyksiin todettuna tämä tarkoittaa, että eri maat eivät toimi toisten maiden 
tavoitteiden mukaisesti. Jokaisella maailman maalla on kullakin ajan hetkellä omat tavoitteensa, 
jolloin tavoitteet voivat vaihdella ajan kuluessa. Esimerkiksi demokraattisissa valtioissa tapahtuu 
erilaisia vallanvaihdoksia, jolloin jonkin yksittäisen valtion tavoitteet voivat vaihtua eri tavoilla ajan 
kuluessa.

Tietysti asioiden esittämisen tyyli vaikuttaa monella tavalla. Joskus jonkin asian kehittämisen 
kannalta asian esittäjä ja asian esittämisen tyyli voi olla tärkeämpää kuin itse asia. Näin se vain 
tahtoo olla hyvin monessa asiayhteydessä, jolloin veivataan itse asiaa, asian esittäjää ja asian 
esittämisen tyyliä erilaisilla tavoilla.

Kirjoitushetkellä oli käynnissä vuoden 2024 presidentinvaalit Yhdysvalloissa. Näissäkin vaaleissa 
pohditaan hyvin laajasti pääehdokkaiden (Kamala Harris ja Donald Trump) tyyliä asioiden 
esittämiselle. Kumman tyyli saa enemmän kannatusta presidentinvaaleissa? Hyvä kysymys!

Tähän liittyen pitää todeta mielipidekirjoitus 71.

71 / Asiaa STOP-merkeistä ja asian esittämisen tavasta?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_71
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1428. Lausuntojen mahdollisuuksia

1428.1. Merkintä 1033: Avoimia kysymyksiä? / Not Cleared / 
EU/UK/4

18. tammikuuta 2017
1033: Avoimia kysymyksiä? / Not Cleared / EU/UK/4

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1033

Tähän kohtaa voidaan linkittää seuraava PDF-tiedosto:
European Scrutiny Committee - Meeting Summary: Wednesday 16 November 2016

Kyseisessä asiakirjassa on Britannian parlamentin alahuoneen (House of Commons) komitea, joka 
tarkastelee eri aiheita koskien Euroopan Unionin asioita (European Scrutiny Committee)

Hyvin monessa kohtaa lukee, että jokin lainsäädännön asia ei ole vielä selvä (Not cleared), joten 
muille komiteoille on annettu lisäselvityspyyntöjä.

Tässä kohtaa voi koostaa jotain oheisesta linkkilistasta:

* Yhdistyneiden kuningaskuntien korkeimman oikeuden tapaukselle on annettu tunniste.
* Korkeimman oikeuden (Yhdistynyt kuningaskunta) pitää päättää parlamentin 
velvollisuudesta tehdä päätös eroamisesta Euroopan Unionista.
* Turvallisuus vastaan vapaus (Euroopan Unioni)
* Euroopan Unioni ja Yhdysvaltojen sopimus tietojen vaihtamisesta
* ALDE:n uusi jäsenpuolue (Beppe Grillon puolue Italiasta)?
* Tyytymättömyyttä Euroopan komission johtamiseen?
* Valitut linjat koskien eroa Euroopan Unionista?
* Yhdistyneiden kuningaskuntien asema Euroopan sisämarkkinoilla (EU ja/tai ETA)?
* Yhdistyneiden kuningaskuntien ja Irlannin asema eroneuvotteluissa?
* Yhdistyneiden kuningaskuntien ja Skotlannin asema eroneuvotteluissa?
* Yhdistyneiden kuningaskuntien kansalaisten matkustusoikeudet jatkossa?
* Euroopan Unionin sidosryhmien foorumi.
* Datavetoinen talous Euroopan Unionissa?
* Euroopan Unionin kansalaisten tietosuoja?
* Euroopan Unionin puolustusrahasto?
* Varautuminen sähköjärjestelmien kriiseihin (Euroopan Unioni)?
* Varautuminen sähköjärjestelmien kriiseihin toissijaisuusasiana (TS 92/2016 vp) Suomen 
Eduskunnassa?

Kuten linkkilistasta näkyy, niin Yhdistynyt kuningaskunta ja Euroopan Unioni elävät omaa 
lainsäädännön elämää. Koko ajan tapahtuu jotain.
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Tähän kohtaa voi linkittää seuraava IPEX-tietokantaan merkitty lainsäädännön hanke.

COM/2016/0862 – 2016/0377(COD)

PROPOSAL FOR A REGULATION OF THE EUROPEAN PARLIAMENT AND OF THE 
COUNCIL on risk-preparedness in the electricity sector and repealing Directive 2005/89/EC
https://www.ipex.eu/IPEXL-WEB/document/COM-2016-0862

Tässä kohtaa aikaa kansallisille parlamenteille on annettu 8. maaliskuuta 2017 saakka.

Lisäksi voidaan linkittää vielä seuraavaa.

Tietoa IPEXistä (Lissabonin sopimus):

https://www.ipex.eu/IPEXL-WEB/about

KYSYMYS: Onko Euroopan Unionissa oltava samat säännöt sähköverkon kriiseihin 
varautumisesta kaikissa jäsenmaissa (EU)?

VASTAUS: Samat säännöt sähköverkon kriiseihin varautumisesta kaikissa jäsenmaissa (Euroopan 
Unioni) ehkä ovat EHKÄ hyvä asia.

Toisaalta asiaa voisi pitää toissijaisuusasiana, jolloin ennen 8. maaliskuuta 2017 pitäisi 
Eduskunnasta ilmoittaa asian olevan toissijainen ja kuuluvan jäsenvaltioille.

EI niin helppoja kysymyksiä kuitenkaan.

OMA veikkaus on, että asiana (COM/2016/0862 - 2016/0377(COD) - TS 92/2016 vp) Eduskunnan 
suunnalta asiasta ei herätä laajaa keskustelua ennen 8.3.2017.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Vanhana asiana voi pitää lainsäädännön jatkuvaa kehittämistä sekä Euroopan Unionissa että 
Suomessa.

Toisaalta voidaan todeta, että toissijaisuusasiana minulle ei ole vielä tullut vastaan Eduskunnan 
vaatimuksia.

Eli käytännössä monet Euroopan Unionin lainsäädäntöhankkeet eivät herätä vastustusta 
(toissijaisuusasioina) Eduskunnassa.

UUTTA?

Toisaalta linkkilistasta voi todeta, että Euroopan Unionissa on käynnissä koko ajan erilaisia 
kuulemisia.

Lisäksi voi todeta, että itse olen lähettänyt useamman lausunnon Euroopan komission suuntaan - ei 
siinä mitään.
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Toisaalta pohditaan eri yhteyksissä Euroopan Unionin eri yhteisöjen olevan lähellä kansalaisia.

Mielestäni erilaiset kuulemiset ovat yksi tapa pitää kansalaisia mukana lainsäädännön hankkeissa.

UUTTA?

Ehkä voisi todeta, että erilaisia kuulemisia (Euroopan Unionin eri yhteisöt) pitäisi markkinoida 
laajemminkin.

Käytännössä erilaiset järjestöt voisivat markkinoida erilaisia kuulemisia (Euroopan Unionin eri 
yhteisöt) jäsenilleen.

OMA veikkaus on, että erilaiset järjestöt eivät oikeasti markkinoi erilaisia kuulemisia (Euroopan 
Unionin eri yhteisöt) jäsenilleen.

Tässä kohtaa voisi olla parantamisen paikkaa erilaisille järjestöille.

KYSYMYS: MIKSI erilaiset järjestöt eivät oikeasti markkinoi erilaisia kuulemisia 
(Euroopan Unionin eri yhteisöt) jäsenilleen?

Hyvä kysymys!

1428.2. Uudelleenarviointia / 1.9.2024

Erilaisten lausuntomahdollisuuksien seurantaa olen tehnyt jo vuosikausia. Omat lausuntoni saa 
ladattua seuraavalta www-sivulta:

https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html

Kirjoitushetkellä lausuntoja oli merkittynä 181. Aiheet lausunnoissa ovat tietysti vaihdelleet 
erilaisilla tavoilla, vaikka moni lausunto liittyy jotenkin tietotekniikkaan ja/tai tietojärjestelmiin. Itse 
seuraan säännöllisesti suomalaisia ja ulkomaisia kyselyitä lausuntomahdollisuuden kannalta 
katsottuna.

Mahdollisuuksien kartoittaminen vai tietämyksen lisääminen? Jotkut kyselyt ovat aivan oikeasti 
kartoittaneet erilaisia mahdollisuuksia, jolloin lausunnon jättäneet henkilöt ovat olleet jonkin 
erityisaiheen asiantuntijoita. Joissain tapauksissa lausuntomahdollisuus on tarkoittanut enemmän 
tietämyksen lisäämistä erilaisille sidosryhmille suunnattuna. Kummallakin kyselyn tyypillä on 
tietysti oma paikkansa erilaisten politiikan toimintalinjojen valinnassa.

Miksi erilaiset järjestöt eivät oikeasti markkinoi erilaisia lausuntomahdollisuuksia jäsenilleen? Hyvä 
kysymys! Joissain tapauksissa jonkin yksittäisen järjestön jäsenillä voi olla hyvinkin laajaa 
tietämystä eri aiheisiin liittyen. Asia riippuu tietysti järjestöistä.

Aina välillä vastaan voi tulla kysely, jonka aiheeseen liittyen itsellä voi olla jotain huomioitavaa. 
Erilaisia lausuntomahdollisuuksia kannattaa siis oikeasti seurata.
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1429. Oma kokemus sotilaallista tehtävistä?

1429.1. Merkintä 1034: Neo-konservatiivi? / Armeijan 
uudistusta?

20. tammikuuta 2017
1034: Neo-konservatiivi? / Armeijan uudistusta?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1034

Tähän kohtaa voi linkittää seuraava PDF-tiedosto: restoring-american-power-7.pdf

Otsikko: RESTORING AMERICAN POWER - Recommendations for the FY 2018-FY 
2022 Defense Budget - By Senator John McCain, Chairman, Senate Armed Services 
Committee

Tämä asiakirja tuli tietoon viimeisimmästä Ron Paul Liberty Report -ohjelmasta.

Lyhyesti ottaen John McCain ehdottaa armeijan (Yhdysvallat) henkilöstömäärän lisäämistä sekä 
uusien asejärjestelmien hankkimista.

Ron Paul Liberty Report -ohjelmassa ei oltu yhtä innostuneita John McCainin ehdotuksista.

Neo-konservatiivit ovat yksi konservatiivien alaryhmä. Tietysti on hyvä kysyä, että onko John 
McCain itse mielestään neo-konservatiivi.

Tämän jälkeen voidaan todeta jotain linkkilistasta:

* Suomessa myös naiset kutsuntoihin?
* Suomessa lisätty sodan ajan joukkoja.
* Suomeenkin uusia asejärjestelmiä.
* Suomeen hankittavat uudet hävittäjät?
* Ketä Venäjä uhkaa?
* Venäjä kehittää asevoimiaan.
* Mitä on Venäjän harjoittama propaganda?
* Kiina auttamaan Ukrainan kriisin ratkaisussa?
* Donald Trumpin suhteet Venäjän kanssa?
* Nato (ja Yhdysvallat) sijoittavat joukkoja Eurooppaan.
* Syyrian kriisi jatkuu.
* Syyrian kriisissä on useita toimijoita.

Jaa-A.

Itse olen pohtinut, että NATO oli ns. kylmän sodan jälkeen jonkin aikaa ilman tehtävää.
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Nykytilanteessa NATO:lle on tietysti kehitty uusia tehtäviä.

Toisaalta voidaan todeta Suomen yleiseen asevelvollisuuteen perustuva armeija.

Kaikissa maissa ei ole enää yleiseen asevelvollisuuteen perustuva armeijaa.

Yksi hyvä puoli yleiseen asevelvollisuuteen perustuvassa armeijassa on, että suurella osalla 
mieshenkilöitä on edes alkeellinen käsitys sodan luonteesta.

ELI iso osa nykyisistä (miehet erityisesti) kansanedustajista tietää edes jotain nykyisen sodan 
luonteesta.

Eri maiden parlamenttien jäsenistä suurin osa EI ole suorittanut aseellista palvelua armeijan tehtäviä 
varten.

Käytännössä monessa maassa parlamenttien jäsenet tekevät päätöksiä asevoimien käytöstä ilman 
omaa kokemusta aseellisista tehtävistä.

Linkkilistassa on muutama linkki ongelmallisiin maihin, joissa armeijan käyttäminen on ollut hyvin 
laajaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Linkkilistassa on juttua naisten kutsumisesta kutsuntoihin.

Itse olen ehdottanut asepalveluksesta kiinnostuneille naisille jotain pikakoulutusta jo ennen 
mahdollista asepalvelusta.

Nykytilanteessa saapumiserissä on mukana muutama sata naista, joten jonkun pikakoulutuksen 
järjestäminen (muutama sata naista) ei olisi mahdottomuus.

Käytännössä voisi järjestää luennot erilaisista tehtävistä ja erilaisia ruumiillisia testejä.

(Ehdotetun) pikakoulutuksen jälkeen olisi naisilla jo etukäteen parempi tietämys armeijan eri 
tehtävien vaatimuksista.

Puoluekokousaloitteena esitin Suomeen vain yhtä varautumisen rekisteriä.

Käytännössä voi todeta, että yksi osa varautumista on selvittää erilaisia tehtäviä, joihin ei vaadita 
sotilaallista koulutusta.

ELI kutsuntoihin kutsuttaville naisille voisi tietysti kertoa erilaisista tehtävistä, joihin ei vaadita 
sotilaallista koulutusta.

Varmaankin miehillekin voisi kertoa erilaisista varautumisen tehtävistä, koska nykytilanteessa 
kaikki eivät tiedä erilaisista varautumisen tehtävistä, joihin ei tarvita sotilaallista koulutusta.

Ns. yli-ikäisten reserviläisten sijoittaminen eri tehtäviin on tietysti yksi erittäin hyvä kysymys.
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UUTTA?

Ehdotus kiinnostuneille naisille järjestettävästä pikakoulutusta voisi pitää uutena ehdotuksena.

Puoluekokousaloitteen hengessä Suomessa pitäisi olla vain yksi varautumisen rekisteri, jonka avulla 
hallitaan sekä aseelliset että aseettomat tehtävät.

Ns. yli-ikäisten reserviläisten sijoittamisen perusteet eri tehtäviin pitäisi selvittää nykyistä 
tarkemmin, jolloin ns. yli-ikäisten reserviläisten erilaisiin varautumisen tukitehtäviin voitaisiin 
tehdä hyvin hallitusti.

Ns. yli-ikäisten reserviläisten koulutukset pitäisi suunnitella hyvin nopealla aikataululla.

Lisäksi ns. yli-ikäisten reserviläisten innokkuus toimia erilaisissa varautumisen tehtävissä pitäisi 
selvittää mahdollisimman pian.

Oma veikkaus on, että monet ns. yli-ikäiset reserviläiset voisivat olla oikeasti kiinnostuneista 
toimimaan erilaisissa varautumisen tehtävissä

1429.2. Uudelleenarviointia / 3.9.2024

Ihmiset kiinnostuvat vapaaehtoisen maanpuolustuksen tehtävistä eri-ikäisinä. Osa osallistuu 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen tehtäviin jo hyvin nuorena. Osasta vapaaehtoinen maanpuolustus 
tarkoittaa sotilaallisia tehtäviä ja osasta vapaaehtoinen maanpuolustus tarkoittaa muita tehtäviä. 
Kummallakin asialla (sotilaat ja muut) on oma merkityksensä maanpuolustuksen kannalta.

Hiljakkoin kävin keskustelua ns. yli-ikäisen reserviläisen kanssa. Aiheena oli vapaaehtoisen 
maanpuolustuksen tehtävä. Mitä voitaisiin ehdottaa vapaaehtoisen maanpuolustuksen toimintana ns. 
yli-ikäisen reserviläiselle, jolla ei ole enää sotilaallista sijoitusta? Mitä olisi muun 
maanpuolustuksen tehtävä tällaisessa tapauksessa? Asia vaatisi hyvin vakavaa pohdintaa joihinkin 
asiayhteyksiin.

Olen eri yhteyksissä kirjoittanut ja puhunut vain yhdestä keskitetystä varautumisen rekisteristä, joka 
pitäisi kuitenkin hajauttaa järkevästi. Nykytilanteessa varautumisen rekistereitä on liian monta, 
jolloin erilaiset virheet ja päällekkäisyydet ovat hyvinkin mahdollisia. Oman ehdotuksen mukaan 
yhdellä yksittäisellä henkilöllä pitäisi olla vain ja ainoastaan yksi varautumisen tehtävä kerrallaan. 
Erilaisia turhia päällekkäisyyksiä rekistereissä pitäisi siis välttää mahdollisuuksien mukaan.

Palaaminen ennen sotia vallinneeseen tilanteeseen on käytännössä hyvin vaikea tehtävä. Ennen 
sotia oli vain yksi järjestelmä naisille ja vain yksi järjestelmä miehille. Nythän meillä on hyvin 
kirjava joukko erilaisia maanpuolustuksen järjestöjä, joiden toiminnan yhdentäminen on/olisi hyvin 
vaikea tehtävä.

Lisäksi olen eri yhteyksissä kirjoittanut ja puhunut reserviläisen taidonnäytekirjasta. Asialle voidaan 
antaa aivan hyvin antaa jokin muukin nimi kuin ”reserviläisen taidonnäytekirja”. Jos olisi 
reserviläisen taidonnäytekirja, niin reserviläisille annettavaa koulutusta voitaisiin yhdentää 
erilaisilla tavoilla. Vain yksi taidonnäytekirja ja vain yhdennetyt koulutukset: siinä on oma 
suositukseni.
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1430. Liikenneverkon asiaa

1430.1. Merkintä 1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ 
Liikenneverkko (LIVE)

23. tammikuuta 2017
1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Viime viikon kovin poliittinen kohu taitaa olla liikenne- ja viestintäministeriön julkaisema selvitys 
liikenneverkkoa varten perustettavasta uudesta yhtiöstä.

Linkkilistan alussa on useampi linkki liikenne- ja viestintäministeriön puolesta.

Muistin virkistyksenä on vielä pari linkkiä koskien liikennekaaren ehdotusta.

Lyhyesti ottaen uuden yhtiön selvityshanke on kohta vuoden vanha asia.

Perehdyin vähäsen asiakirjoihin, ja ne voi linkittää tähän PDF-tiedostoina:

* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia

Tässä kohtaa en lähde puolustamaan Anne Berneriä millään tavoilla, koska tietystikin pitäisi 
perehtyä paljon tarkemmin koko asiakirjaan, joka on yhteensä 158 sivua.

Tässä kohtaa en itse osaa vielä ottaa kantaa tehdystä selvityksestä. Asiaan pitäisi perehtyä 
asianmukaisesti

Tämän jälkeen on koko joukko erilaisia uutisia koskien tehtyä esitystä liikenneverkkoa 
hallinnoivasta ja kehittävästä yhtiöstä.

Tässä kohtaa täytyy todeta, että kyseessä on vasta selvitys selvityksestä.

Esitetystä liikenneverkkoa hallinnoivasta ja kehittävästä yhtiöstä ei ole yhtäkään hallituksen (HE) 
esitystä linkitetyissä asiakirjoissa

Tässä kuitenkin selvä ero: selvityksen selvitys ei siis ole lainsäädännön oikea hanke.

ELI selvitys selvityksestä, joka nyt etenee lausuntokierrokselle.
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Tähän voi palauttaa luku SL 58 LIITE 1 -teoksesta:
Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tuossa luvussa pohdin mm. teiden kansallistamista ja yksityistämistä.

Tässä kohtaa täytyy kerraten todeta liikennekaari ja siihen liittynyt lausuntomahdollisuus.

Oma lausuntoni oli numerolla 82.

FI: Lausunto 82: Liikennekaaren esitysluonnos
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_82

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jaa-A. Mitä uutta?

On tietysti tärkeää, että erilaisista asioista käydään hyvin reipasta julkista keskustelua.

ITSE olen pitänyt muutaman viimeisimmän hallituksen asioiden käsittelyä kuitenkin suhteellisen 
asiallisena.

Käytännössä kenenkään ministerin yksityiselämän erilaiset asiat ovat olleet ilman mitään 
uutisointia.

ELI kenenkään ministerin yksityisasioista ei ole saatu mitään viikkoja kestävää mediakohua aikaan 
- hyvä näin.

Tämän vuoksi erilaiset mediakohut pitää rakentaa jonkin asian varaan - tämä on tietysti parempi 
asia kuin yksityiselämän asioiden pyörittäminen julkisuudessa.

Tiedotusvälineet tietysti pitävät erilaisten ristiriitojen uutisoinnista.

Jos on jokin asia, jossa hallituspuolueilla ei ole vielä yhtenäistä kantaa, niin tällöin uutisointi voi 
keskittyä eri hallituspuolueiden toisistaan poikkeaviin kannanottoihin.

Oheisessa linkkilistassa on juttua politiikan mielipidevaikuttajien esittämistä kannanotoista koskien 
lähinnä ehdotusta liikenneverkkoa hallinnoivasta ja kehittävästä yhtiöstä.

Oma veikkaus on, että monet politiikan mielipidevaikuttajista ovat nyt esittäneet kannanottoja ns. 
selkäytimestä oman poliittisen aatteen mukaisesti.

Täysin selvää on puolueiden olevan aatteen palon nuotiorinkejä, jolloin aatteen vastaavuus kovan 
asian todellisuuden kanssa on monesti täysin epävastaavaa.

Erilaisia epävastaavuuksia aatteen ja todellisuuden välillä voi kaivaa erilaisista puolueista eri 
tavoilla.
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UUTTA?

Noiden erilaisten epävastaavuuksien vuoksi en ole tehnyt laajaa perehtymistä.

EHKÄ erilaisten epävastaavuuksien vuoksi (aate ↔ todellisuus) pitäisi tehdä jatkossa tarkempaa 
selvitystä.

1430.2. Uudelleenarviointia / 3.9.2024

Erilaisten epävastaavuuksien vuoksi (aate ↔ todellisuus) pitäisi tehdä tosiaan tehdä jotain 
selvitystä, mutta yhdelle ihmiselle siinä voi olla liikaa tehtävää. Tietysti aatteen palon nuotioringit 
toimivat edelleenkin, mutta yksi ihminen ei välttämättä jaksa käydä useammassa tilaisuudessa 
selvittämässä erilaisten aatteiden eroja. Tämän vuoksi paradoksaalisesti tarvittaisiin kaikkien 
puolueiden täysin saumatonta yhteistyötä, jotta puolueet voisivat osoittaa eronsa perustavallisille 
äänestäjille. Kaikkien puolueiden täysin saumaton yhteistyö ajettuna jokaiselle mahdolliselle 
paikkakunnalle jokaisen vaalin aikana on aivan liian kova vaatimus käytännön kannalta.

Eri syiden vuoksi on siis paljon toimintaa, jonka takana on vain yksi puolue. Itse olin yhdessä 
vaiheessa Puolueen Jalasjärven vaalipäällikkö, jolloin yritin edistää puolueiden yhteistyötä 
Jalasjärvellä. Oma havainto puolueiden yhteistyöstä on voimakas kyräily, jolloin kolmen erilaisen 
yhteistilaisuuden läpivienti Jalasjärvellä kohtasi omat haasteensa jokaisen yhteistilaisuuden aikana. 
Eli edellä mainitsemani kaikkien puolueiden täysin saumaton yhteistyö vaaleissa on siis hyvin 
vaikea tehtävä kovassa käytännössä – ehkä jopa mahdotonta joissain asiayhteyksissä.

En ole mitenkään puolustellut Anne Bernerin toimintaa liikenneministerinä. Olen julkaissut asiaan 
liittyen yhden lausunnon liittyen taksiuudistukseen.

FI: Lausunto 155: Perusteltuja näkemyksiä tehdystä taksiuudistuksesta
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_155

Oma havainto on, että taksiliikenteen vapautus saattoi mennä joiltain osin väärin, jolloin olemme 
ajautuneet taksiliikenteessä erilaisiin ongelmiin. Taksiuudistuksen jälkeen on vuorossa toinen 
hallitus, joka tekee muutoksia taksiliikenteeseen. Edellinen hallitus (Marin) teki jo omat 
uudistuksensa, ja nykyinen hallitus (Orpo) on aloittelemassa omia uudistuksiaan taksiliikenteen 
vuoksi.

Yksi asia on ollut hyvin huolimatta hallitusvaihdoksesta (Marin → Orpo). Suomalaisten ministerien 
yksityiselämä ei ole aiheuttanut viikkokausien mediakohuja, jolloin erilaiset mediakohut on pitänyt 
rakentaa asioiden varaan. Mediakohu asioiden vuoksi on todella hyvä lähtökohta.
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1431. Liikenneverkon monimuotoisuus

1431.1. Merkintä 1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / 
Puolue / Vaalit

24. tammikuuta 2017
1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

Yhdelle sähköpostilistalle tuli tietoa Anne Bernerin päätöksestä keskeyttää lausunto- ja 
kuulemiskierros koskien mahdollista selvitystä liikenneverkkoyhtiötä (Liikenneverkon 
kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)).

Kerraten eilisestä voi todeta kyseessä olleen selvitys selvityksestä - ei siis hallituksen esityksen 
(HE) mukainen selvitys.

Mielenkiintoista on kahden Liikenne- ja viestintäministeriön (LVM) tiedotteiden julkaisuajat: 
23.1.2017 klo 21.50 sekä 23.1.2017 klo 20.55.

Päätös selvityksen perumisesta on kuitenkin tehty 23.1.2017 tilanteessa.

Varmaankin tiedotteiden julkaisuajankohdat kertovat jotain asiasta.

Tässä kohtaa en lähde/pysty puolustamaan tai arvostelemaan Anne Berneriä millään tavoilla, koska 
en ole oikeasti perehtynyt tehtyyn selvitykseen (edelleen 158 sivua) asianmukaisesti.

Mielenkiintoista on kuitenkin koko liikenneverkkoselvityksen syntytarina.

Tiedotteen mukaan nykyinen hallitus (Sipilä) oli sopinut tehtävästä selvityksestä vuonna 2016, 
jolloin selvityksessä piti selvittää liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisin perustein.

ELI sitten selvityksen julkaisun (yhden URN-linkin mukaan 19.1.2017) jälkeen alkoi melkoinen 
mediamylläkkä asiaan liittyen.

Mielenkiintoisella tavalla voi todeta, että selvityksen julkaisun jälkeen nykyisten hallituksen 
(Sipilä) hallituspuolueiden (Keskusta, Kokoomus ja Perussuomalaiset) edustajien erilaiset 
kannanotot koskien liikenneverkon osien yksityistämistä koskien.

Käytännössä nykyisten hallituksen (Sipilä) hallituspuolueiden edustajien kannanotoissa on 
ristiriitoja.

Media tietysti innokkaasti uutisoi hallituspuolueiden edustajien erilaisista ristiriitaisuuksista 
riippumatta kulloisenkin hallituksen kokoonpanosta.
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Linkkilistassa on juttua parin puolueen (Vasemmistoliitto ja SDP) asioista.

Vasemmistoliitto vastustaa liikenneverkon eri osien yhtiöittämistä.

Toisaalta SDP oma sisäinen toiminta etenee kohti puoluekokousta, ja heillä on edessään puolueen 
puheenjohtajan vaalit.

Puheenjohtajan vaaleihin liittyen minun tietoon on tullut kahden ehdokkaan www-sivuja, eli Timo 
Harakka ja Tytti Tuppurainen.

Molemmat ehdokkaat ovat julkaisseet omaa linjauksiaan eri tavoilla.

Mielenkiintoinen on ajatuspaja Liberan kirjoitus Timo Harakan "hyvistä ja huonoista ajatuksista".

Ajatuspaja Libera edustaa ja edistää tietysti omia linjauksiaan.

Media on uutisoinut joistain ristiriidoista SDP:n puheenjohtajaehdokkaiden välisistä 
eroavaisuuksista.

Täysin selvää on, että myös SDP:n sisällä on erilaisia painotuksia eri aiheisiin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Eilisessä merkinnässä (1035) kirjoitin erilaisista epävastaavuuksista poliittisen aatteen ja kovan 
todellisuuden välillä.

Tässä kohtaa voi linkittää seuraava (47) mielipidekirjoitus.

47 / JAKK: Jotain Asiaa Käsketty Kirjoittaa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_47

Käytännössä minulta kysyttiin moneen kertaan JAKK:n tilanteesta ja erilaisista oikeustapauksista.

Käytännössä en ole lukenut kaikkia JAKK:n tapaukseen liittyviä asiakirjoja.

ELI minun olisi pitänyt ottaa kantaa asiaan perehtymättä asiaan kunnolla.

Selvää on monen henkilön kannanottojen perustuvan tiedotusvälineiden antamaan tietoon ilman 
perehtymistä tehtyyn selvitykseen.

Tähän kohtaa on hyvä linkittää liikenneverkon liiketaloudellista kehittämistä selvittävä hanke 
(LIVE).

Liikenneverkon liiketaloudellista kehittämistä selvittävä hanke (LIVE) - LVM008:00/2016
[linkki ei toimi enää, mutta tunnuksella (LVM008:00/2016) voi tehdä hakuja]

Tämän päälle voidaan linkittää seuraava tiedosto:
Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
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Käytännössä lausuntopyyntö lähetettiin hyvin laajalle joukolle erilaisia sidosryhmiä.

Lisäksi avattiin virallinen Otakantaa.fi -keskustelu, jonne saa kirjoittaa omia huomioitaan.

Virallinen Otakantaa.fi -keskustelu on merkitty päättyneeksi 23.1.2017 tilanteessa.

Jaa-A.

Tässä kohtaa taitaa olla vähän uutta asiaa.

Käytännössä kaikille kiinnostuneille oli mahdollisuus tutustua kaikkiin kahdeksaan (8) asiakirjaan, 
jotka on saatavavila sekä Otakantaa.fi -palvelusta että Liikenne- ja viestintäministeriön www-
sivulta.

ELI lausuntopyyntö ja lausuntopyynnön asiakirjat oli jaettuna suhteellisen julkisesti kaikille 
kiinnostuneille.

Kerraten voi todeta monen kansalaisen perehtyneen suhteellisen huonosti kaikkiin kahdeksaan (8) 
asiakirjaan.

UUTTA?

Jatkossa pitäisi kai kehittää lainsäädännön hankkeiden palautepalvelusta (vrt. otakantaa.fi ja 
Lausuntopalvelu) mahdollistamaan kiinnostuneiden kansalaisten tietotason nostamista eri tavoin.

EHKÄ 158 sivun raportti ei aukea heti kaikille kansalaisille.

Tähän kohtaan voi todeta Liikenne- ja viestintäministeriön julkaisseen neljä faktalehden (1-4 / 
2017), joissa on yritetty tiivistää tehty selvitys lyhyesti.

Varmaankin jatkossa pitäisi palautepalveluissa mennä tarkemmin läpi eri ehdotuksia eri hankkeista.

Otakantaa.fi -palvelussa kysymykset olivat suhteellisen yleisiä kaikesta huolimatta.

Perusongelmana on kansalaisten ohjaaminen lainsäädännön hankkeiden palautepalveluiden (vrt. 
otakantaa.fi ja Lausuntopalvelu) kyselyihin.

Oma havainto on, että tiedotusvälineet eivät laajasti kerro lainsäädännön hankkeiden 
palautepalveluista, jolloin kansalaiset eivät tietystikään tiedä näistä palautemahdollisuuksista.

Tähän voi listata minulle asti saapuneet asiakirjat.
* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia
* Tiedote 19.1.2017
* Ministeri Bernerin diat 19.1.2017
* Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
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1431.2. Uudelleenarviointia / 3.9.2024

Kirjoitelmia VI -teoksen (Rannila 2017) luvussa 218 pyörittelen hyvin laajasti yksityistämistä, 
jolloin pohdin erityisesti yksityistämisen ja kansallistamisen asioita teknisten linjojen ja teknisten 
kaistojen kannalta. Kaista ei muutu linjaksi. Linja ei muutu kaistaksi. Liikenneverkot 
kokonaisuudessa koostuu sekä kaistoista että linjoista, jolloin kaistan ja linjan erityispiirteet pitäisi 
ymmärtää oikein erilaisia lakeja säädettäessä. Käytännössä liikenneasioiden lainsäädäntö on 
osoittautunut hyvin vaikeaksi. Kirjoitelmia VI -teoksen (Rannila 2017) luvussa 218 en pyörittele 
liikaa asioita yleispalvelun kannalta. Myös yleispalvelu pitäisi ottaa huomioon erilaisissa 
lainsäädännön hankkeissa.

Liikenneverkon investointitarpeet on varmaankin hyvä tiedostaa, jolloin liikenneverkkoihin 
voitaisiin tietysti sijoittaa miljardeja, mutta rahoituksen käytännön järjestäminen on hyvin vaikeaa. 
Valtiolla ei ole liikaa rahaa varastossa, joten liikenneverkkoihin investoidaan vain jokin summa 
vuosittain.

Elinkeinoelämän keskusliitto, Keskuskauppakamari, Perheyritysten liitto ja Suomen Yrittäjät. Siinä 
kova nelikko edustamassa suomalaista yritystoimintaa. Aina välillä joku tästä nelikosta toteaa 
tarpeen liikenneverkon kehittämiselle, jotta suomalainen elinkeinoelämä pysyisi kilpailukykyisenä. 
Muitakin elinkeinoelämän järjestöjä on ollut vaatimassa liikenneverkon kehittämistä. Vaikea asia 
tietysti käytännössä, koska valtion varat riittävät vain johonkin asti.

Poliittisesti katsoen (siis verraten 24.1.2017 tilanteeseen) koko liikenneverkon kohusta on kulunut 
ikuisuus, ja en ole seurannut hyvin järjestelmällisesti liikenneverkkoa koskevia lainsäädännön 
ehdotuksia. Eli oma tietämättömyys on hyvä tunnistaa ja tunnustaa. Mahdollisesti nykyhallitus 
(Orpo) tekee uusia avauksia, mutta en ole seurannut asiaa hyvin järjestelmällisesti.
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1432. Sotaa vai diplomatiaa?

1432.1. Merkintä 1037: Sota / Julistus / Ron & Rand Paul / 
LXXXVII

25. tammikuuta 2017
1037: Sota / Julistus / Ron & Rand Paul / LXXXVII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1037

Tähän kohtaa voi linkittää seuraava PDF-tiedosto: Letter 17 January 2017.

Käytännössä (käsittääkseni) senaattorit Rand Paul ja Mike Lee esittävät kirjeessä sodan julistamisen 
asiaa. Kongressin pitäisi päättää sodanjulistuksesta.

Käsittääkseni Yhdysvaltojen perustuslaki määrittelee jotain sodan julistamisesta.

KUKA saa julistaa sodan? Kongressin suostumus sodalle vai presidentti julistaa sodan yksin?

Tämän jälkeen voi tehdä hakuja hakoneella seuraavalla termillä: Veteran Intelligence Professionals 
for Sanity (VIPS). Tästä löytyy kyllä Wikipedia-artikkeli.

Käytännössä jotkut entiset (pääasiassa) tiedustelupalveluiden tiedustelijat ovat julkaisseet 
kannanottoja Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikan suhteen.

Tämän jälkeen voi tehdä kysymyksiä:

* Mikä olisi toimeenpanovallan (executive) laatu Yhdysvalloissa?
* Lisääkö Trump uusia ilmaiskuja esimerkiksi Syyriaan?
* Pitääkö kongressin (Yhdysvallat) myöntää lupa YK:n kautta tulleelle sotilaalliselle 
tehtävälle?
* Neo-konservatiivit ja Pax Americana?
* Presidentti Trump ja Pax Americana
* Mitä tarkoittaa Palestiinassa sovittu yhteishallinto?
* Kolumbian sisällissota vihdoinkin päätökseen?

Ron Paul kysyy hyvän kysymyksen: mitä tarkoittaa 31 uutta ilmaiskua hetimmiten Donald Trumpin 
virkaanastumisen jälkeen?

Jatkuuko esimerkiksi sama Syyria-politiikka entisellään verrattuna Barack Obaman kauteen?

Toisaalta Rand Paul kysyy aivan oikeutetun kysymyksen: onko kongressin (Yhdysvallat) 
hyväksyttävä ehdotetut sotilaalliset toimet, jotka on ehdotettu Yhdistyneiden kansakuntien (YK) 
päätöslauselman jälkeen?
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HYVÄ kysymys!

Mielenkiintoista on tuo Pax Americana -keskustelu.

Neo-konservatiivit ehdottavat melkoisen rohkeaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Toisaalta esimerkiksi libertaanit vastustavat sotaa erilaisista syistä.

Sitten on vielä paleo-konservatiivit, ja jotkut poliittiset tarkkailijat luokittelevat Donald Trumpin 
kuuluvan tähän ryhmään.

ELI konservatiiveja on erilaisia, jolloin myös heidän yhteistyö on aina välillä vaikeaa riippuen 
käsiteltävästä asiasta.

Tämän vuoksi yksi kirjoitus (The La-La Land of Conservatives) on oireellinen. Erilaiset 
konservatiivit arvostelevat joskus toisiaan.

Toisaalta täytyy todeta joidenkin asioiden edistyvän hitaasti. Kolumbiassa uusi rauhansopimus olisi 
menossa läpi. Palestiinassa olisi ehkä vihdoinkin uusi yhtenäishallitus.

Eli erilaiset riitakysymykset voidaan sopia hyvin hitaasti etenevissä neuvotteluissa, jotka voivat siis 
kestää vuosia.

Mielenkiintoinen on seuraava arvio Donald Trumpin Kiinaa koskevasta politiikasta: Yhden Kiinan 
politiikka ja Taiwan: Trump leikkii tulella ruutitynnyrin äärellä.

Mikä tulee olemaan Donald Trumpin Kiinaa koskeva politiikka?

Varmaankin tässä voi olla eroja Barack Obaman valitsemiin toimintalinjoihin nähden.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Donald Trumpin ehdottamien toimintalinjojen käytännön toteutus vaatii tietysti jatkossa tarkkaa 
seurantaa.

Seuraava sivusto on mielenkiintoinen.

Tracking Trump's Campaign Promises
http://www.politifact.com/truth-o-meter/promises/trumpometer/browse/

Tuolla sivustolla yritetään seurata Donald Trumpin vaalilupausten käytännön toteutusta.

Tällä hetkellä suurin osa arvioista on vielä tekemättä (NOT YET RATED), koska Donald Trump on 
ollut virassaan vasta muutaman päivän.

Mielenkiintoisia ovat kuitenkin seuraavat sivut.

5045
5046
5047
5048
5049
5050
5051
5052
5053
5054
5055
5056
5057
5058
5059
5060
5061
5062
5063
5064
5065
5066
5067
5068
5069
5070
5071
5072
5073
5074
5075
5076
5077
5078
5079
5080
5081
5082
5083
5084
5085
5086
5087
5088
5089
5090
5091
5092
5093
5094

http://www.politifact.com/truth-o-meter/promises/trumpometer/browse/


126 / 782

The White House
America First Foreign Policy
Making Our Military Strong Again

Seuraava kohta on mielenkiintoinen (America First Foreign Policy):

Finally, in pursuing a foreign policy based on American interests, we will embrace 
diplomacy. The world must know that we do not go abroad in search of enemies, that we are 
always happy when old enemies become friends, and when old friends become allies.

KYSYMYS: Ovatko kaikki mahdolliset diplomatian keinot käytetty loppuun ennen sodan 
julistamista?

KYSYMYS: Onko sota aina ensisijaisesti valittu toimintalinja?

KYSYMYS: Onko sota aina kaikkein viimeisimpänä valittu toimintalinja?

Noissa vaihtoehdoissa on isoja eroja.

Käytännön toteutus vaatii tietysti jatkuvaa seurantaa.

Uutta?

Miten Donald Trump kohdistaa diplomatian käytön erilaisiin maihin?

Esimerkiksi IRANiin kohdistettu diplomatia on tietysti erittäin tärkeä asia.

Mielenkiintoista on tietysti diplomatian ensisijaisuuden käytännön toteutus.

1432.2. Uudelleenarviointia / 4.9.2024

Aikanaan Suomi oli joidenkin maiden kanssa Afganistanissa. Sittemmin joukot on vedetty pois 
Afganistanista. Suomessakin on voitu sitten pohtia koko Afganistanin operaation menestystä ja 
merkitystä pidemmällä aikavälillä.

Iran-kysymyksen ratkaisu? Mikä olisi paras tapa ratkaista Iranin ydinohjelmaan liittyvät 
kysymykset? Nyt tiedämme hyvin, että Yhdysvallat vetäytyi Donald Trumpin virkakaudella pois 
sovitusta Iranin ydinohjelman valvonnasta. Sittemmin on alkanut sota Ukrainassa, ja diplomatian 
kannalta moni muukin asia on muuttunut.

Sota on yleensä huonoin ratkaisu erilaisiin diplomatian kriiseihin. Tietysti sota vaikuttaa aina 
etukäteen helpolta ratkaisulta, mutta jokaisessa sotilaallisessa ratkaisussa tulee aina vastaan erilaisia 
odottamattomia yllätyksiä eri suunnista.

Pitäisikö tehdä rohkeaa vai varovaista ulkopolitiikkaa? Rohkea ulkopolitiikka voi tarkoittaa 
sotilaallisen voiman käyttöä. Suomen kannalta voi todeta, että emme saa liikkeelle isoja sotilaallisia 
voimia jo väestöllisistä syistä. Eli Suomen kannalta voi todeta mahdollisuudet varovaiselle 
ulkopolitiikalle. Eli Suomi voisi edelleenkin olla rauhanrakentaja huolimatta NATO-jäsenyydestä, 
joka on aika uusi asia kaiken kaikkiaan.
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1433. Liikennehankkeiden pitkä kesto

1433.1. Merkintä 1038: Uusia ja/tai outoja asioita / 
Liikenneverkko

25. tammikuuta 2017
1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038

Palaan vielä kerran liikenneverkon liiketaloudellista kehittämistä selvittävä hankkeeseen.

Liikenne- ja viestintäministeriöllä on kieltämättä hyvä järjestelmä asioiden ja asiakirjojen 
seurantaan.

Seuraavat Liikenne- ja viestintäministeriön sivut voi linkittää tähän.

LVM: Asia: Liikenneverkon liiketaloudellista kehittämistä selvittävä hanke (LIVE) 
LVM008:00/2016

[Linkki ei toiminut enää, mutta asian tunnuksella voi tehdä hakuja]
LVM: Asiat aikajärjestyksessä

[linkki ei toiminut enää]

Eli asiakirjoja voi käydä läpi eri tavoin.

Tässä kohtaa voi linkittää seuraavat asiakirjat

(2014) Liikenneväylien korjausvelan vähentäminen ja uusien rahoitusmallien käyttö - 
Parlamentaarisen työryhmän ehdotus

(2010) Liikenneinvestointien rahoitusmallien soveltamisen ehdot - Työryhmän ehdotus 
31.3.2010

(2009) Tie- ja liikenneinvestointien rahoitukseen lisää joustavuutta: Soveltuisivatko tie- ja 
liikennerahastot Suomeen?

Lyhyesti ottaen liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisin perustein on selvitetty vähintään 
vuodesta 2009 alkaen.

Vuoden 2014 julkaisussa on pohdittu ääneen Infra Oy:n perustamista, joka hallinnoisi 
liikenneverkkoja.

Vuoden 2014 julkaisu on parlamentaarisen työryhmän julkaisu, joten sen kirjoittamiseen on 
osallistunut kaikkien eduskuntapuolueiden edustajia.
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Vuoden 2010 julkaisussa ehdotetaan Infra Oy:n perustamista.

Aikaisemmin olen todennut, että 19.1.2017 julkaistiin vain selvitys, joka olisi menossa 
lausuntokierrokselle.

Tästä palautuu mieliin Euroopan Unionin vihreät ja valkoiset kirjat. Vihreät kirjat on tarkoitettu 
keskustelua varten. Valkoiset kirjat sisältävät suunnitelmia lainsäädännölle.

19.1.2017 julkaistu selvitys on lähellä vihreää kirjaa, jolloin kyseessä on vasta keskusteluasiakirja - 
ei siis lainsäädännön ohjelma.

Tuossa kohtaa on iso ero.

Tässä kohtaa en edelleenkään lähde/pysty puolustamaan tai arvostelemaan Anne Berneriä millään 
tavoilla, koska en ole oikeasti perehtynyt tehtyyn selvitykseen (edelleen 158 sivua) asianmukaisesti.

Kieltämättä Anne Berner joutui varmaankin melkoiseen pyöritykseen 19.1.2017 jälkeen.

Sitten on noita kommentteja, että tiedottaminen meni huonosti ja taitamattomasti.

Sitten aina joku keksii, että vaikean asian ympärille pitäisi laittaa parlamentaarinen työryhmä, jotta 
voidaan turvata jonkin ison lainsäädännön hankkeen kestävyys useamman vaalikauden ajalle.

Toisaalta voi todeta, että vuonna 2014 yksi parlamentaarinen työryhmä teki työnsä loppuun.

Toisaalta vuoden 2010 asiakirjassa kannatetaan Infra Oy:n perustamista.

Vuoden 2014 todetaan seuraavat mahdollisuudet uusille toiminta- ja rahoitusmalleille:

* Infra Oy
* Valtion sisäisen lainanannon malli
* Valtion liikennerahasto
* Yksityinen rahasto
* Käyttäjämaksut.

Varmaankin voi todeta, että eri vaiheiden jälkeen päätettiin selvittää kunnolla Infra Oy:n 
mahdollisuudet vuoden 2017 tilanteessa.

Vuoden 2014 julkaisu on päivätty 12.12.2014, jolloin Stubbin hallitus (24.6.2014-29.5.2015) oli 
toiminnassa.

Tähän voi listata minulle asti saapuneet asiakirjat.

* Lausuntopyyntökierroksen keskeytys
* Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
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* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia
* Tiedote 19.1.2017
* Ministeri Bernerin diat 19.1.2017
* (2014) Liikenneväylien korjausvelan vähentäminen ja uusien rahoitusmallien käyttö - 
Parlamentaarisen työryhmän ehdotus
* (2010) Liikenneinvestointien rahoitusmallien soveltamisen ehdot - Työryhmän ehdotus 
31.3.2010
* (2009) Tie- ja liikenneinvestointien rahoitukseen lisää joustavuutta: Soveltuisivatko tie- ja 
liikennerahastot Suomeen?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Näköjään julkisuuteen on hyvin vaikea tuoda selvitystä, joka on vasta menossa 
lausuntokierrokselle.

Näköjään Suomen kansalaiset eivät osaa erotella selvitystä ja päätöstä toisistaan.

KYSYMYS: Osaavatko tiedotusvälineet erikseen eritellä omalle yleisölleen selvityksen ja 
päätöksen eroavaisuutta?

Vastaus: Selvityksen ja päätöksen eroavaisuutta kansalaisille on erittäin vaikea tiedottaa.

Käytännössä iso osa kansalaisista on tietysti luullut selvitystä uuden lainsäädännön hankkeeksi.

Tämän perusteella voi todeta julkisuudessa olleen myös outoja tulkintoja liikenneverkon 
selvityksestä.

Jaa-A.

Tässä kohtaa voi kerraten todeta, että uutisille pitäisi luoda tunnisteet, joiden perusteella johonkin 
uutiseen liittyen voidaan kohdistaa tosiasioiden tarkastusta.

Aikaisemmin on todettu Facebookin liittoutuneen muutaman tosiasioiden tarkastuspalvelun kanssa, 
jolloin Facebookin välittämiin uutisiin voidaan kohdistaa tosiasioiden tarkastusta.

ELI tässä tapauksessa olisi liikenneselvityksestä julkaistuihin uutisiin kohdistaa voinut kohdistaa 
tosiasioiden tarkastusta.

Täysin selvää on, että tiedotusvälineet voisivat vastustaa tällaista uutisten tunnisteita, vaikka 
tunnisteet voisivat olla hyödyllisiä tosiasioiden tarkastuksen kannalta.

Varmaankin tosiasioiden tarkastuspalveluiden pitää itse kehittää nämä tunnisteet, jotta ei uutisiin 
voidaan kohdistaa tosiasioiden tarkastusta.

Ongelmaksi jää tietysti tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus.

1433.2. Uudelleenarviointia / 4.9.2024

5241
5242
5243
5244
5245
5246
5247
5248
5249
5250
5251
5252
5253
5254
5255
5256
5257
5258
5259
5260
5261
5262
5263
5264
5265
5266
5267
5268
5269
5270
5271
5272
5273
5274
5275
5276
5277
5278
5279
5280
5281
5282
5283
5284
5285
5286
5287

5288

5289



130 / 782

Monesti tiedotusvälineissä alkaa levitä tieto, että jostain asiasta ollaan tekemässä selvitystä. Monesti 
tiedotusvälineet keräävät selvitystä arvostelevien sidosryhmien edustajia omiin uutisiinsa. Eli 
uutisoinnissa voi mennä sekaisin pelkkä selvitys ja oikeat lainsäädännön hankkeet. Tästä on 
esimerkkejä erilaisista asiayhteyksistä. Nopeimmillaan jo tiedotustilaisuuden aikana voidaan laittaa 
liikkeelle tiedotteita, joissa kerrotaan selvityksestä. Sitten nykyaikaisen sosiaalisen median 
aikakaudella selvitystyötä ryhdytään arvostelemaan hetimmiten ensimmäisten lehdistötiedotteiden 
ilmestymisen jälkeen.

Pelkkä selvitys voidaan siis ymmärtää oikean lainsäädännön hankkeeksi.

Muutama median minuutti ja vuosikymmenten liikennehankkeet? Erilaiset rakennushankkeet kuten 
liikenneverkko vaatisivat todella pitkän ajan tarkastelua, mutta mediamaisema alkaa elää jo 
muutaman minuutin jälkeen. Tässä on tarpeeksi haastetta monelle sidosryhmälle. Median nopeus 
taitaa olla iso haaste kaikessa nykyaikaisessa viestinnässä. Erityisesti sosiaalinen media elää todella 
nopeasti.

Nykyisin Suomessa toimii lausuntopalvelu (https://www.lausuntopalvelu.fi), jolloin erilaisiin 
lakihankkeisiin voi antaa erilaisia lausuntoja. Varmaankin kiihtyneessä mielentilassa olevia 
kansalaisia voi olla vaikea ohjata tutustumaan lausuntopalveluun ja tutustumaan vielä erikseen 
johonkin yksittäiseen lausuntopyyntöön.

Oman arvion mukaan tarvitsisimme erilaisia hidasteita erilaisiin palveluihin, jolloin nopeus ei olisi 
ensimmäinen ongelma. Nopeus voi tarkoittaa tosiasioiden vääristymistä.

Jos kansalaisia voisi ohjata hitaammin toimivaan lausuntopalveluun, niin lausuntopyynnöt voisivat 
lisätä kansalaisten tietämystä johonkin yksittäiseen asiaan liittyen. Osasta lausuntopyynnöt voivat 
tarkoittaa aivan oikeiden vaihtoehtojen kartoittamista. Osasta lausuntopyynnöt voivat siis lisätä 
tietämystä, jolloin kansalaiset aivan oikeasti lukisivat lausuntopyynnön taustalla olevia tausta-
asiakirjoja.

Tässä on tietysti selvä ero: hyvin nopeita hiirenklikkauksia sekunneissa vai pidempään kestävää 
tutustumista erilaisiin tausta-asiakirjoihin lausuntopalvelun (https://www.lausuntopalvelu.fi) 
perusteella? Aina välillä tausta-asiakirjat ovat sivumäärältään mittavia, jolloin jotain asiaa yritetään 
selvittää oikein oikeasti useammasta näkökulmasta tarkastellen.

Lausuntopalvelun (https://www.lausuntopalvelu.fi) olemassaolon tiedottaminen taitaa olla 
vuosikausien tiedottamisen hanke. Oman havainnon mukaan tiedotusvälineet eivät aina osaa ohjata 
ihmisiä kohti lausuntopalvelua, jolloin ihmiset jäävät vain uutisoidun uutisen varaan. Tässä on 
haastetta kaikille lausuntopalvelua käyttäville yhteisöille. Miten oikeasti ohjata ihmiset tutustumaan 
lausuntopalveluun kaiken mediakohun keskellä? Tämä on hyvin vaikea kysymys.

Erilaisia mediaspektaakkeleita tulee ja menee säännöllisen epäsäännölliseen tahtiin. Kaikeksi 
onneksi meillä Suomessa on Julkisen sanan neuvosto (https://jsn.fi), jonka julkaisemia journalistin 
ohjeita erilaiset tiedotusvälineet pyrkivät noudattamaan. Tämän vuoksi suomalaiset 
mediaspektaakkelit tiedotusvälineissä perustuvat monesti asiaan. Mediaspektaakkeli asian vuoksi 
on monesti hyvä lähtökohta, vaikka itse mediaspektaakkeli voikin ärsyttää erilaisia poliittisia 
sidosryhmiä. Politiikan mediasirkus asioiden ulkopuolella on mielestäni monesti huono lähtökohta.
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1434. Tuttu käsite ja käsitteen monimuotoisuus

1434.1. Merkintä 1039: Perheasiaa / Monimuotoisuus

28. tammikuuta 2017
1039: Perheasiaa / Monimuotoisuus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1039

Tässä kohtaa voi palauttaa Kirjoitelmia III -teoksen luku 130.

Rannila, J. S. (2013). Kirjoitelmia III: henkilökohtaisia mielipiteitä (1997-2006) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

130. Tutun käsitteen (eli perhe) käsitteellistä perkaamista.

Yritin tehdä aikanaan tutun käsitteen perkaamista käsitteiden mallintamiseen keskittyvällä 
mallinnusmenetelmällä.

Linkkilistan alussa on 6 seitsemän (7) yhdistyksen tiedot, jotka muistin ulkomuistista: Simpukka - 
lapsettomien yhdistys; Vapaaehtoisesti Lapsettomat; Sateenkaariperheet; Yhden Vanhemman 
Perheiden Liitto; Elatusvelvollisten Liitto; Suomen Uusperheiden Liitto; Suomen Monikkoperheet.

Tämän jälkeen on linkki Lastensuojelun Keskusliitto ry:n jäsenjärjestöihin ja osa noista seitsemästä 
(7) yhdistyksestä on liiton jäsen.

Tämän jälkeen voi todeta, että väki vähenee maaseudulla ja väki lisääntyy kaupunkiseuduilla - tätä 
on pohdittu aikaisemmin.

Eli ongelmaksi tulee erilaisten palveluiden ylläpitäminen maaseutumaisilla paikkakunnilla - 
esimerkkinä on sanomalehtien ja postin jako.

Toisaalta linkkilistassa on juttua omistusasunnon hankkimisesta - onko omistusasunto parempi 
tilanne verrattuna vuokra-asuntoon.

Tämän jälkeen on juttua naisten hedelmöityshoidosta.

Toisaalta pohditaan vallitsevan kauneuskäsityksen mahdottomuuksia ja seurannaisia.

Lopuksi on juttua tyttöjen isistä, joille tytön kasvattaminen voi olla välillä vaikeaakin.

Tällainenkin löytyy: Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvolautakunta.

6 Tässä oli ollut laskuvirhe; laskuvirhe korjattu 7.1.2025
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Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvolautakunta totesi eri asioita koskien itsellisten naisten lasten 
hankintaa.

Kysymys on tietysti selvä: voidaanko itselliselle naiselle antaa hedelmöityshoitoja julkisessa 
terveydenhuollossa?

Tuota asiaa veivataan seuraavaksi hallinto-oikeudessa.

Tietysti toinen kysymys on selvä: kuuluvatko itsellisten naisten hedelmöityshoidot vain ja 
ainoastaan yksityisille toimijoille?

Aika kovia kysymyksiä.

Linkkilistassa on vielä juttua kaupungistumisen kustannusten ja toimeentulotuen riittävyyden 
suhteista.

Käytännössä kaupungeissa asumisen kustannukset ovat nousevia eri tavoilla.

Maaseudulla asumisen kustannuksia on jonkin verran vähemmän, mutta maalla asuminen tarkoittaa 
tietysti erilaisia kuluja verrattuna kaupungissa asumiseen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Varmaankin täytyy todeta, että harjoitustyössä (Kirjoitelmia III, luku 130) en pohtinut liikaa 
perheiden nykyistä monimuotoisuutta.

ELI jatkossa kehitettäviin perhemalleihin (käsitemallit) pitäisi upottaa perheiden oikeaa 
monimuotoisuutta, vrt. eri järjestöt.

Suomikin kuuluu niihin maihin, joissa on vallitsevana ideologiana ns. ydinperheen käsitys: isä, äiti 
ja lapsia.

Toisaalta kova todellisuus Suomessakin on, että on olemassa erilaisia perhemuotoja.

Summaten: tehtyä perhemallin asiaa (vrt. Kirjoitelmia III, luku 130) pitäisi päivittää vastaamaan 
laajemmin erilaisia uusia ja vanhoja perhemuotoja.

Esimerkiksi Suomesta voisi kartoittaa uusia ja vanhoja perhemuotoja.

1434.2. Uudelleenarviointia / 4.9.2024

Suomessakin on nykyään aika monimuotoisia perheitä, jolloin ns. ydinperhe (äiti ja isä omien lasten 
kanssa) ei ole aivan koko totuus suomalaisissa perhemalleissa. Kirjoitelmia III -teoksen luvussa 130 
pohdin ääneen perheen käsitettä, jolloin sama perheen käsite tarkoittaa eri puolilla maailmaa hyvin 
erilaisia asioita. Suomalainen perhekeskustelu on vain yksi osa totuutta.
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1435. Kongressin moninaisuus

1435.1. Merkintä 1040: Moninaisuus / mm. Ron & Rand Paul / 
LXXXVIII

30. tammikuuta 2017
1040: Moninaisuus / mm. Ron & Rand Paul / LXXXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1040

Linkkilistan alussa on juttua Ron Paulin suunnalta.

Miten vähentää puolustusmenoja? Miten amerikkalainen suurvalta (Empire) pääsi syntymään?

Toisaalta voi todeta Rand Paulin toiminnasta muutaman asian.

Rand Paul vastustaa kidutuksen käyttöä kuulustelukeinona - tässä on eroa Donald Trumpin suhteen.

Rand Paul pitää edelleen yllä keskustelua liittovaltion isosta velkamäärästä.

Rand Paul on esitellyt oman vaihtoehtonsa purkamaan Barack Obaman virkakautena säädetty 
terveydenhuollon lakipaketti (ns. Obamacare). Seuraavassa asiakirjassa on tiivistelmä Rand Paulin 
esittämästä vaihtoehdosta: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Lisäksi on kongressin (Yhdysvallat) hakusivu koskien Rand Paulin lainsäädännöllistä toimintaa.

Lainsäädännöllinen kokonaisehdotuksen teksti (S.222 - 115th Congress (2017-2018)) on vielä 
lisäämättä lakiehdotuksen www-sivulla. Varmaankin teksti tulee näkyviin lähipäivinä.

Sitten on muutama linkki koskien IRANia - kongressi on ehdottanut lakia ja hyväksynyt muutaman 
lain koskien IRANia.

Seuraava laki on melko lyhyt tekstiltään: Iran Sanctions Extension Act

Käytännössä kongressi (Yhdysvallat) jatkoi IRANin vastaisia pakotteita kymmenellä vuodella.

Yksi hyväksytty laki on seuraava: Iran Nuclear Agreement Review Act of 2015

Käsittäisin tuon lain olevan määräyksiä IRANin ydinohjelmaa koskevaan seurannalle.

Tämän jälkeen on seuraava lakiehdotus: Authorization of Use of Force Against Iran Resolution
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Käytännössä lain ehdottaja haluaa antaa avoimet valtuudet presidentille (Yhdysvallat) käyttää 
aseellista voimaa IRANia vastaan tilanteen niin vaatiessa.

Tämän jälkeen voidaan todeta seuraava lakiehdotus: Iran Ballistic Missile Sanctions Act

Käytännössä jotkut kongressin jäsenistä haluavat rajoittaa IRANin aseistuksen kehittämistä - 
esimerkiksi ohjusjärjestelmät.

Tämän jälkeen voidaan ottaa esille uuden kongressin (115) tilastotietoja muutamasta uutisesta.

Käytännössä 115. kongressi on värikkäämpi kuin edellinen 114. kongressi.

Lyhyesti sanoen erityisesti edustajainhuone (United States House of Representatives) osoittaa hyvin 
tätä värikkyyttä, koska edustajainhuoneen jäsenet valitaan pienemmistä vaalipiireistä kuin 
senaattorit.

Tämän jälkeen on muutama linkki koskien IRANia.

IRANissa eivät kaikki pitäneet kongressin päätöksestä jatkaa Yhdysvaltojen omia pakotteita.

Obaman mukaan Yhdysvallat eivät erottele ketään uskonnon perusteella.

KYSYMYS: kannattaisiko saavutettu sopimus IRANin ydinohjelmasta purkaa?

Tämän jälkeen on muutama linkki koskien kongressin sisällä toimivista ryhmittymistä 
(Congressional caucus).

Muutaman ryhmän omat www-sivut on linkitettynä linkkilistaan.

Lopuksi on linkkiä Ulkopoliittisen instituutin puolelta seuraavassa kommenttipaperissa:
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Kommenttipaperi on tietysti yhden ulkopolitiikkaan keskittyneen tutkijan valistunut arvaus.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Käytännössä emme vielä tiedä kaikkia mahdollisia Donald Trumpin linjauksia.

Selvää taitaa olla erilaisten vasteiden moninaisuus ja erilaisuus perustuen Donald Trumpin 
valitsemien toimintalinjojen vuoksi.

Käytännössä eri maissa kannatetaan ja vastustetaan eri tavoin Donald Trumpin valitsemia 
toimintalinjoja.

Lisäksi heidän omassa kongressissa (Yhdysvallat) on moninaisuutta enemmän kuin edellisessä 
kongressissa.

ELI pystyvätkö kongressin (Yhdysvallat) republikaanit kokoamaan joukkonsa kokoon eri 
lakipakettien vuoksi?
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Käytännössä eri lakipakettien vuoksi on vaihtelevia mielipiteitä myös kongressin (Yhdysvallat) 
sisällä.

Euroopan unionin motto: Moninaisuudessaan yhtenäinen.

MIKÄ voisi olla uuden (115.) kongressin valitsema motto?

Yhtenäisyydessään moninainen?

Tuota asiaa voisi seurata tarkemmin.

1435.2. Uudelleenarviointia / 6.9.2024

Oman käsityksen mukaan Yhdysvaltojen liittovaltion nykyinen kongressi on värikkäämpi kuin 
aikaisemmat kongressit. Moninaisuus tulee vastaan erityisesti liittovaltion edustajainhuoneessa, 
koska edustajainhuone perustuu pienempiin vaalipiireihin. Pienemmissä vaalipiireissä läpi pääsee 
kaikenlaisten vähemmistöjen edustajia. Oman käsityksen mukaan kaikki Yhdysvaltojen erilaiset 
vähemmistöt yhdessä muodostavat melkoisen väkijoukon. Kuka pystyy saamaan puolelleen 
enemmistöt erilaisista vähemmistöistä? Tuo kysymys tulee vastaan erityisesti Yhdysvaltojen 
presidentinvaaleissa, jolloin erilaiset enemmistöt ja erilaiset vähemmistöt äänestävät yhdessä ja 
samassa vaalissa.

Iran-kysymys on edelleen yksi kysymys muiden kysymysten joukossa. Mitä pitäisi tehdä Iranin 
ydinohjelman kanssa? Lisää rautaa rajalle ja lisää pakotteita? Vai mitä pitäisi tehdä? Diplomatian 
kenttä on tietysti hyvin erilainen verrattuna vuoteen 2015, jolloin Iran ja eri sidosryhmät tekivät 
sopimuksen Iranin ydinohjelmasta (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA). Nykytilanteessa 
diplomatiaan on tullut erilaisia muutoksia.

Mitä olisi libertaanien ajama ulko- ja turvallisuuspolitiikka? Ainakaan vielä libertaanien puolelta ei 
ole noussut läpi presidenttiehdokasta, joka olisi Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen virallinen 
presidenttiehdokas. Aika näyttää tämän kehityksen. Yksi mahdollisuus on, että Rand Paul voisi 
ainakin pyrkiä presidenttiehdokkaaksi varsinaisessa republikaanisen puolueen esivaalissa. Hänen 
isänsä Ron Paul pyrki presidenttiehdokkaaksi varsinaisessa republikaanisen puolueen esivaalissa, 
mutta ei tullut valituksia viralliseksi presidenttiehdokkaaksi.

Itse olen seurannut libertaanien ajamaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, koska se on ollut osittain 
varovaisempaa politiikkaa. Käsittääkseni libertaanit eivät ehdota ensimmäiseksi perusratkaisuksi 
sotilaallisen voiman käyttöä jonkin diplomaattisen kriisin ratkaisuksi. Tietysti tämänkin asian näkisi 
vasta käytännössä oikeassa diplomaattisessa kriisissä, jos Yhdysvaltojen presidenttinä olisi 
libertaanien edustaja. Hyvin monen mutkan takana ollaan tämän asian kanssa.
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1436. Mediaspektaakkelit omalla ajallaan?

1436.1. Merkintä 1041: Vielä kerran / Liikenneverkko

30. tammikuuta 2017
1041: Vielä kerran / Liikenneverkko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

Ehkä tämä voisi olla viimeinen merkintä koskien liikenneverkkoa koskevasta selvityksestä.

Seuraava asiakirja tuli lisää yhdestä tiedotteesta:
Liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisesti selvittävän hankkeen organisointi.

Asiakirjassa pyritään osoittamaan Valtiovarainministeriön edustajien osallistuminen 
liikenneverkkoselvitykseen.

Tein PDF-tiedoston (alkuperäinen tiedosto oli DOCX-muodossa) koskien asettamispäätöstä:
Asettamispäätös 22.4.2016

Kyseisessä asiakirjassa todetaan mm. seuraavaa parissa kohtaa:

* Työn edetessä projektiryhmää täydennetään muiden ministeriöiden jäsenillä.
* Työn edetessä projektiryhmää täydennetään valtiovarainministeriön lisäjäsenellä, työ- ja 
elinkeinoministeriön jäsenillä sekä mahdollisesti muiden ministeriöiden jäsenillä.

ELI periaatteessa Liikenne- ja viestintäministeriö piti etsiä selvityksen edetessä muiden 
ministeriöiden henkilöitä osallistumaan selvitykseen.

Sinänsä on mielenkiintoista, että yksi ministeriö lähettää julkisuuteen tiedotteita koskien toista 
ministeriötä.

Sittemmin eri henkilöt ovat todenneet, että liikenneverkkoasiaa ei enää haluta/jaksa penkoa lisää.

ELI käytännössä ministeriöistä ei (ehkä) pitäisi enää tippua tiedotteita asiaa koskien.

Tässä kohtaa en edelleenkään lähde/pysty puolustamaan tai arvostelemaan Anne Berneriä millään 
tavoilla, koska en ole oikeasti perehtynyt tehtyyn selvitykseen (edelleen 158 sivua) asianmukaisesti.

Mutta mielenkiintoinen mediaspektaakkeli tästä asiasta saatiin kehiteltyä.

Edelleen on hyvä, että mediaspektaakkeli koski jotain asiaa, eikä kenenkään henkilön 
yksityiselämää.
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Tähän voi listata minulle asti saapuneet asiakirjat.

* Liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisesti selvittävän hankkeen organisointi
* Lausuntopyyntökierroksen keskeytys
* Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia
* Tiedote 19.1.2017
* Ministeri Bernerin diat 19.1.2017
* Asettamispäätös 22.4.2016
* (2014) Liikenneväylien korjausvelan vähentäminen ja uusien rahoitusmallien käyttö - 
Parlamentaarisen työryhmän ehdotus
* (2010) Liikenneinvestointien rahoitusmallien soveltamisen ehdot - Työryhmän ehdotus 
31.3.2010
* (2009) Tie- ja liikenneinvestointien rahoitukseen lisää joustavuutta: Soveltuisivatko tie- ja 
liikennerahastot Suomeen?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Varmaan jossain suunnassa eri [mielipidevaikuttajat] vaativat parlamentaarista työryhmää 
pohtimaan liikenneverkkoasiaa.

Ainut ongelma tuossa ehdotuksessa on, että parlamentaarinen työryhmä liikenneasioiden vuoksi 
julkaisi jo vuonna 2014 katsauksen liikenneverkon kehittämiselle.

ELI pitääkö aina uuden vaalikauden vuoksi perustaa uudestaan parlamentaariset työryhmät samasta 
aiheesta?

Edelleen voi todeta, että 19.1.2017 julkaisu oli vasta selvitys, joka oli lähdössä lausuntokierrokselle.

Edelleen voi todeta, että eri lähteistä katsottuna monet kansalaiset 
luulivat/uskoivat/olettivat/epäilivät/tunteilivat/väärinymmärsivät, että kyseessä olevan lakiehdotus.

ELI mielikuvat taisivat hallita enemmän kuin tosiasiat.

ELI monet kansalaiset luulivat/uskoivat/olettivat/epäilivät/tunteilivat/väärinymmärsivät selvityksen 
luonteen täysin väärin.

Asettamispäätöksessä todettiin seuraavaa:

"Valmistelun tavoitteena on selvittää ja tehdä ehdotus tarvittavista lainsäädäntömuutoksista 
ja muista toimenpiteistä siten, että uudistus olisi mahdollista toteuttaa vuoden 2018 alusta, 
jos niin erikseen päätetään."

ELI yhtäkään päätöstä ei ollut tehtynä - ainoastaan päätös selvityksestä.
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Mikä olisi tarinan opetus?

EHKÄ tarinan opetus on, että mahdollisesti jatkossa pitää aina vaalikauden alussa nimittää uusi 
parlamentaarinen työryhmä, vaikka samaa asiaa olisi jo käsitelty edellisellä vaalikaudella 
parlamentaarisessa työryhmässä.

Tietysti uusi parlamentaarinen työryhmä saattaa vain toistaa edellisen parlamentaarisen työryhmän 
johtopäätökset.

Parlamentaarinen työryhmä voi tietysti vähentää oppositiopuolueiden narinaa aiheesta, koska 
parlamentaarisen työryhmän erityispiirre on kaikkien puolueiden edustus parlamentaarisessa 
työryhmässä.

Lisäksi voi todeta, että eduskuntaan tulee aina uusia jäseniä, jotka eivät tiedä mitään edellisen 
parlamentaarisen työryhmän työstä.

Tietysti tuo vaihtoehto lisää uutta hallintoa Eduskunnan työhön.

Vuoden 2014 parlamentaarisessa työryhmässä (Parlamentaarinen työryhmä kartoittamaan 
ratkaisuvaihtoehtoja liikenneverkon korjausvelan vähentämiseksi) oli mukana neljätoista (14) 
edustajaa eri puolueista.

Sitten on tietysti tuo ministeriöiden viranhaltijoiden yhteistyön ongelma, joka tuli esille VM:n ja 
LVM:n välillä.

Tietysti voi todeta, että parlamentaarisen työryhmän raportin jälkeen olisi eri ministeriöiden 
viranhaltijoilla pelimerkit hallussa, koska parlamentaarisen työryhmän raportti voi olla yksimielinen 
uusien ehdotusten suhteen.

Aina vain lisää uutta hallintoa ja lisää uusia kokouksia - tämmöistä tämä maailman meno taitaa olla.

1436.2. Uudelleenarviointia / 6.9.2024

Pitääkö jokaisen vaalikauden alussa nimittää täsmälleen samat parlamentaariset työryhmät 
uudelleen? Ehkä? Ehkä ei? Tietysti jokaisen vaalikauden alussa on käynnistysvaihe, jolloin uudet ja 
vanhat kansanedustajat aloittavat valitun Eduskunnan käytännön työskentelyn. Varmaankin 
erityisesti uudet kansanedustajat eivät ole sitoutuneita edellisen Eduskunnan nimittämien 
parlamentaaristen työryhmien suosituksiin. Eli tässä mielessä täsmälleen samat parlamentaariset 
työryhmät uudelleen pitää nimittää uudelleen, vaikka se voi tavallaan olla voimavarojen tuhlausta.

Itse en ole perehtynyt hyvin tarkasti liikenneverkon kehittämisen erilaisiin ehdotuksiin, joiden 
takana on vuorollaan vetovastuussa ollut hallitus. Mahdollisesti hallituksesta riippumatta joukossa 
on voinut olla mukana hyviäkin ehdotuksia, mutta en ole erikseen käynyt läpi jokaista ehdotusta.

Erilaisia mediaspektaakkeleita on siis mennyt säännöllisen epäsäännöllisesti. Edelleen: 
mediaspektaakkelit asioiden vuoksi on hyvä asia. Suomessakin on joskus ollut politiikan 
mediasirkusta asioiden ulkopuolella. Asioitahan he Eduskunnassa vääntävät suurimman osan ajasta, 
jolloin mediaspektaakkelit menevät ja tulevat omalla tahdillaan suhteessa asian vääntämisen eri 
vaiheisiin.
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1437. Nopeutta ja hitautta tosiasioiden suhteen

1437.1. Merkintä 1042: Moniajo + Tosiasioiden tarkastusta / 
moniajo (liv)

31. tammikuuta 2017
1042: Moniajo + Tosiasioiden tarkastusta / moniajo (liv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1042

Tällä kertaa voi yhdistää kaksi moneen kertaan esiteltyä asiaa, eli moniajo ja tosiasioiden tarkastus.

Oma havainto on, että moniajo tarkoittaa uutisten seurannassa pysymistä otsikkotasolla.

Eli moniajossa tärkeintä on monesti uutisen otsikko, koska väki ei oikeasti lue koko uutista 
kerrallaan.

Tällainen pikainen silmäily on ilmiö myös tieteellisen tutkimuksen puolella, vrt. Tenopir, King, 
Edwards & Wu (2009).

Tenopir, C., King, D. W., Edwards, S., & Wu, L. (2009). Electronic journals and changes in 
scholarly article seeking and reading patterns. Aslib Proceedings, 61(1), 5-32. 
doi:10.1108/00012530910932267
https://doi.org/10.1108/00012530910932267

Tähän kohtaa voi linkittää aikaisempi merkintä 1028.

1028: Asia / Totuus / Tarkastus / Facebook / Liitto
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1028

Eli Facebook aikoo liittoutua joidenkin tosiasioiden tarkastuspalveluiden kanssa, jotta Facebookin 
kautta välitettyjä uutisia voidaan arvottaa totuusarvon mukaisesti.

Käytännön vaikutukset Facebookin liittoutumisesta ovat vielä näkemättä.

Tietysti olisi hyvä, että muissakin uutisia välittävissä sosiaalisen median järjestelmissä olisi 
mahdollisuus seurata uutisten totuusarvoa.

Kysymys: Tekeekö Facebook käyttäjistään oikeasti näkökulmiltaan rajatumpia?

Käytännössä sosiaalisen median käyttö voikin tarkoittaa olemista jonkinlaisessa kuplassa, jossa ei 
oikeasti tiedä jokaisen uutisen ja päivityksen totuusarvoa.

Kun tuohon lisätään moniajo, niin ongelma voi muodostua vielä pahemmaksi.
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On mahdollista olla tosiasioiden suhteen moniajon kuplassa, johon välittyy lähinnä uutisten 
otsikoita ilman totuusarvon mittaamista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut tekevät arvokasta työtä, vaikka oikeita tuloksia voi tulla 
todella hitaasti.

Facebookin liittoutuminen muutaman tosiasioiden tarkastuspalvelun kanssa on tietysti hyvä alku.

Käytännössä erilaiset sosiaalisen median palvelut ovatkin oikeasti haitanneet tosiasioiden 
leviämistä, jolloin tosiasioiden muunnelmat ovat levinneet ilman mitään rajoitetta.

Facebook + tosiasioiden tarkastus. Tämän yhdistelmän vaikutukset on vielä näkemättä.

Vanhaa asiaa on esitykseni erilaisten uutisten tarkasta merkintäjärjestelmästä, jolloin jokaiseen 
kunnolla merkittyyn uutiseen voidaan kohdistaa asianmukaista tosiasioiden tarkastusta.

Uutta?

1) Tarvitsemme uusia julkaisutapoja, joiden avulla tosiasiat tulevat paremmin esiin.
2) Tarvitsemme uusia julkaisutapoja, joiden avulla voidaan kohdistaa tosiasioiden tarkastus 
johonkin uutiseen tarpeeksi nopeasti.

Tieteellisten lehtien puolesta on kehitetty CrossMark-järjestelmä: 
http://www.crossref.org/crossmark/

Käytännössä CrossMark tarkoittaa jonkin tieteellisen artikkelin jatkoseurantaa, jolloin voidaan 
tarkentaa artikkelin sisältöä tarvittaessa.

Yksi esimerkki on tietysti errata, jolloin CrossMark-merkinnällä voi tarkistaa mahdolliset 
painovirheiden korjaukset (errata).

Toisaalta Tenopir, King, Edwards & Wu (2009) perusteella täytyy todeta, että luemme nykyisin 
paljon uutisia ja/tai artikkeleita, vaikka lukuaika ei ole lisääntynyt, joten nykyisin luemme enemmän 
samalla ajalla.

ELI käytännössä tutkijat voivat selata useamman artikkelin samassa ajassa kuin ennen, jolloin yhtä 
artikkelia kohden käytetään vähemmän aikaa kuin ennen.

Varmaankin tieteellisten artikkelien puolella pitäisi kehittää joitain uusia esitystapoja, joiden avulla 
voisi esittää tiiviisti ja OIKEIN jonkin artikkelin sisältö, jolloin oikea tieto artikkelista leviäisi 
nopeammin.

Yksi mahdollisuus olisi PowerPoint-tyylinen esitys, mutta tyylistä kehitettäisiin erityisesti 
tieteellisen artikkelin esitykseen kehitettävä malli.
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Ehkä pitäisi kehittää erityinen tyyli ja erityiset ohjelmat(t) esittämään tieteellinen tieto artikkeleista 
tiiviisti ja OIKEIN.

Vastaavalla tavalla erilaiset sosiaalisen median järjestelmät voisivat kehittää toimintamalleja, jolloin 
oikea asiatieto jostain uutisesta välitettäisiin tiiviisti ja OIKEIN mahdollisimman nopeasti.

1437.2. Uudelleenarviointia / 11.9.2024

Asian esittäminen nopeasti ja asian esittäminen oikein? Tuossa on kova vaatimus, koska väärä tieto 
leviää hyvin nopeasti ja nopeammin kuin tosiasioiden tarkastukset. Tosiasioiden tarkastukset 
tahtovat järjestäytyä hitaammin verrattuna väärän tiedon leviämisen nopeuteen. Tässä on haastetta 
hyvin moneen asiayhteyteen kuten sosiaalinen media.

Asian ymmärtäminen nopeasti ja asian ymmärtäminen oikein? Tuossakin on kova vaatimus, joka on 
tullut vastaan myös tieteellisten artikkelien lukemisen puolella. Nykyään julkaistaan paljon 
tieteellisiä artikkeleita, jolloin tieteellisten artikkelien tiedon ymmärtäminen kohtaa nopeuden 
haasteen. Itse pohdin ääneen jotain uutta järjestelmää, jolloin tieteellisten artikkelien tieto voitaisiin 
esittää joillain vielä tuntemattomilla julkaisumuodoilla. Tieteellisen tiedon julkaisun uudet 
julkaisumuodot vaatisivat täysin oman standardointihankkeensa. Varmaankin suurimpien 
tieteellisten julkaisutalojen pitäisi järjestää oma standardointihanke asian ympärille.

Aikanaan suuret tieteelliset julkaisutalot ovat päässeet sopuun 7 DOI-tunnisteesta, jolloin jokaiselle 
tieteelliselle julkaisulle saadaan pysyvä osoite (DOI). Vastaavasti sähköisten kirjojen/julkaisujen 
puolella on URN-tunnus, jolloin sähköinen kirja/julkaisu saa pysyvän URN-tunnuksen.

Kansalliskirjasto URN-tunnuksen www-sivulla todetaan seuraavaa.

URN-tunnus on verkkojulkaisun ainutkertainen ja pysyvä tunniste. Dokumentille annettu 
URN-tunnus ei muutu, jos julkaisun identiteetti ja nimi pysyvät samana. URN-tunnus 
vaihdetaan vain, jos sisältö muuttuu merkittävästi. Samaa tunnusta ei milloinkaan anneta 
jollekin toiselle julkaisulle. URN-pohjainen tunniste annetaan vain digitaalisille 
dokumenteille. Kansalliskirjaston URN-rekisteri toimii hajautettuna palveluna suomalaisten 
yliopistojen ja muiden pysyväluonteisten organisaatioiden kesken. Tällä hetkellä 
Kansalliskirjasto ei tarjoa URN-palveluita pienille kustantajille, julkaisijoille tai 
yksityishenkilöille. (kopioitu teksti URN-tunnuksen esittelysivulta 11.9.2024)

DOI-tunnukset ja URN-tunnukset jyräävät (tieteellisten) sähköisten julkaisujen puolella. Vastaavaa 
järjestelmää tarvittaisiin sähköisten uutisten ja tosiasioiden tarkastuksen suhteen, jolloin jokaiselle 
sähköiselle uutiselle löytyisi tunniste/tunnisteet; vastaavasti jokaisen sähköisen uutisen tosiasiasian 
tarkastukselle voisi löytyä oma tunniste. Monissa tapauksissa virallinen tunniste ei vaatisi aivan 
järjettömän valtavia muutoksia erilaisiin järjestelmiin.

Ongelma on edelleenkin tosiasioiden tarkastuksen lausuntojen levittämisen hitaus. Vastaavasti 
tarvitsisimme hidasteita väärien uutisten levittämisen nopeuden vuoksi. Tässä kohtaa olisi tarvetta 
jollekin hankkeelle, jossa kehitettäisiin hidasteita väärien uutisten levittämisen nopeuden ongelmaan 
liittyen.

7 https://www.doi.org  , The DOI Foundation
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1438. Koulutuksen oikeat uudistustarpeet

1438.1. Merkintä 1043: Teknikko? / Maisteri? / Mestari? / 
Koulutus?

1. helmikuuta 2017
1043: Teknikko? / Maisteri? / Mestari? / Koulutus?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1043

Oheisesta linkkilistasta voisi todeta seuraavia asioita:

* Sähköpostin liikakäytön vaikutukset terveydelle?
* Suomi hyvä maa erilaisilla tavoilla mitattuna.
* suomalaisen opettajan kokemus opettamisesta toisessa maassa.
* PISA 2015 -tulokset Suomen osalta.
* Alkaako syrjäytyminen jo peruskoulussa?
* Onko suomalainen koulutusjärjestelmä tasa-arvoinen?
* SAK ehdottaa oppivelvollisuusiän nostamista.
* Suomalaisten tyttöjen pärjääminen hyvin luonnontieteissä.
* Nuorten mielenterveysongelmat lisääntyneet?
* Miten maakunnat pärjäsivät PISA-tutkimuksessa?
* Yksi tarina autismin kirjosta.
* Haittaako internetissä seikkailu työntekoa työpaikoilla?
* Monet meistä nukkuvat tunnin vähemmän kuin ennen.
* Nappikuulokkeiden käytön (sivu)vaikutukset.
* Soveltuvuuskokeet eri aloille?
* Tampereella keskustellaan yliopistojen yhdistämisestä.
* Lisääntyykö (ns.) aivovuoto Suomesta?
* Englanti jyrää tieteen kielenä.
* Nykyhallituksen (Sipilä) päätökset kiihdyttävät (ns.) aivovuotoa?

Itse olen aikaisemmin monet kerrat vaatinut teknikkotasoisen koulutuksen palauttamista 
mahdollisimman nopeasti.

JOS teknikkokoulutukseen pääsylle asetettaisiin esimerkiksi viiden vuoden käytännön työkokemus 
omalta alalta, niin teknikkokoulutus voisi olla erilainen verrattuna ammattioppilaitoksiin, 
ammattikorkeakouluihin ja korkeakouluihin.

Teknikkokoulutus voisi olla esimerkiksi lukuvuoden mittainen tehokas koulutuspaketti, jolloin 
opiskeltaisiin esimerkiksi klo 8-16 välillä maanantaista torstaihin.

Edelleen (taas kerran toistaen) lukuvuoden mittaiseen koulutukseen (teknikko) olisi paljon 
helpompi irrottautua verrattuna erilaisiin viiden vuoden tutkintoihin.
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Linkkilistassa on juttua Suomen pärjäämisestä erilaisten mittarien mukaan. Lyhyesti todeten Suomi 
on monen tilaston kärjessä.

KYSYMYS: Onko onnellisuuden määrä vakio, joka ei muutu vaikka olosuhteet ympärillä 
olisivat mahdollisimman hyvät?

Siinä mielessä linkkilistassa mainittu (ns.) aivovuoto on tietysti mielenkiintoinen ilmiö.

Mitkä ovat seuraukset, jos hyvin kalliisti verovaroilla koulutetut ihmiset lähtevät Suomesta 
muualle?

Toisaalta pitäisi selvittää myös (ns.) aivotuonnin laatua Suomessa.

MITÄ ja MITEN muualta tulleet (mahdollisesti korkeasti) koulutetut henkilöt kertovat 
kokemuksistaan Suomesta kotimaidensa suuntaan?

Mahdollisesti muualta tulleet (mahdollisesti korkeasti) koulutetut henkilöt voivat kertoa 
kotimaidensa suuntaan erilaisia myönteisiä ja kielteisiä asioita Suomesta.

Toisaalta Suomessa on kehitetty kulttuuri, jossa tehdään koko ajan erilaisia tutkimussuunnitelmia ja 
hakuja erilaisille rahoittajille.

Kuinka paljon Suomessa palaa aikaa, työaikaa, jaksamista ja rahaa jatkuvasti tehtäviin 
tutkimussuunnitelmiin ja jatkuvasti tehtävään tutkimusrahoituksen hakuun?

Totuus ei ole niin yksioikoinen kuin väitetään, koska Suomessa on tietysti omat hyvät ja huonot 
piirteensä koulutuksen suhteen.

Lyhyesti ottaen olen monesti ehdottanut mm. seuraavia:

* teknikkokoulutus takaisin.
* yliopistokoulutuksen jakaminen kolmeen (2+2+1) osaan.
* ammattikorkeakoulutuksen jakaminen selviin osiin.
* enemmän oikeita ammattiosaamisen mestareita eri aloille.
* oppisopimuskoulutuksen kehittäminen.
* ei enää lisää melkein-maistereita
* tehokkaita puolen vuoden tai vuoden koulutuksia lisää eri aloille.

Yksi ehdotukseni on ollut (jopa) tohtorikoulutuksen jakaminen osiin.

Käytännössä voisi yliopistoissa olla jokin lyhyt esikoulu tohtorikoulutuksesta, jonka avulla 
tutkimustyön oikea luonne selviäisi kiinnostuneille.

JOS olisi oikea käsitys tutkimustyöstä, niin kuluttaisimme vähemmän aikaa tohtorikoulutukseen 
alkuvaiheeseen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????
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Yksi asia pohdittavaksi koulutuksessa on tietysti selvittää kaiken mahdollisen muuttuminen 
sähköisiksi järjestelmiksi, jolloin vietämme enemmän ja enemmän aikaa sähköisten järjestelmien 
vaikutuksessa.

Unettomuuden lisääntyminen on yksi seuraus sähköisten järjestelmien jatkuvasta ja lisääntyvästä 
käytöstä.

Unettomuus tietysti aiheuttaa paljon erilaisia ongelmia sekä jaksamisessa että oppimisessa.

JOS korkeastikin koulutetulla ihmisellä on väsyneet aivot, niin varmaankin aivojen väsymys 
vaikuttaa tutkimustyön laatuun jollain aikavälillä.

Pärjäävätkö parhaiten jatkossa ne henkilöt, jotka pystyvät pitämään erilaisten sähköisten 
järjestelmien käytön määrän ja laadun hallinnassa, jolloin heillä ei olisi väsyneitä aivoja?

Väsyneet aivot ovat yksi terveydellinen uhka meille kaikille.

Tarvitsemme kaikille kouluasteille selvityksen väsyneiden aivojen ongelmista, jolloin voimme 
kohdistaa oikeasti hyödyllisiä muutoksia koulutukseen.

Pelkkä koulutuksen pidentäminen esimerkiksi oppivelvollisuutta pidentämällä ei vastaa väsyneiden 
aivojen ongelmiin.

1438.2. Uudelleenarviointia / 11.9.2024

Teknikkotason koulutuksen hävittäminen on ollut yksi suurimpia suomalaisen koulutuspolitiikan 
virheitä. 

Kysymys: Mitä hyvää oli vanhan kansan teknikoissa?

Vastaus: Vanhan kansan teknikot olivat todella kovan tason osaajia.

Emme tarvitse Suomeen liikaa erilaisia tutkintoja. Tarvitsisimme Suomeen oikeasti kovan tason 
osaamista, joka voidaan järjestää ilman liiallisia uusia tutkintoja. Tutkintouskovaisuus näkyy ja 
kuuluu hyvin monella tasolla.

Minimitasolla teknikkotason koulutuksen palauttaminen olisi hyvä vaihtoehto, jos turhista 
tutkinnoista ei päästä kokonaan eroon. Itse en ole nähnyt avauksia, joissa vaadittaisiin 
teknikkotason koulutuksen palauttamista.

Väsyneiden aivojen ongelma? Nykyaikaisesta mediaympäristöstä voi todeta, että erilaiset tekniset 
järjestelmät voivat pahentaa väsyneiden aivojen ongelmaa. Tarvitsemme enemmän kirkasta 
ajattelua ja vähemmän erilaisten teknisten järjestelmien jatkuvaa päivityksien painetta. Tuossa on 
todella hankala yhtälö moneen asiayhteyteen, koska erilaisten teknisten järjestelmien jatkuvat 
päivitykset ovat päivän sana monessa asiayhteydessä.
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1439. Iranin tilanteen ratkaisu pitkällä aikavälillä?

1439.1. Merkintä 1044: Pikku-uutinen? / Trump (I) / IRAN

2. helmikuuta 2017
1044: Pikku-uutinen? / Trump (I) / IRAN

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1044

Päivitys 28.2.2017: Presidentti Trumpin seurantaan on kehitetty oma tunniste, tämä merkintä 
on 1. merkintä Trump-seurannalle

Lyhyesti ottaen lähes kaikki uutiskanavat ovat olleet täynnä presidentti Donald Trumpin 
ensimmäisiä päätöksiä koskien.

Lyhyesti: Donald Trump asetti maahantulolle omat uudet määräyksensä.

Lyhyesti: Tehtyä päätöstä on arvosteltu eri tavoin.

Yksi esimerkki on IT-uutisten osastolla olevat RSS-syötteet.

IT-uutisten osastolla kommentoidaan hyvin harvoin päivän politiikan viimeisiä käänteitä.

Myös IT-uutisten puolella on arvosteltu joitain Donald Trumpin päätöksiä.

Käytännössä erilaiset IT-yritykset ja IT-yritysten järjestöt ovat mm. todenneet, että heille on tärkeää 
ulkomaisten työntekijöiden palkkaaminen ja valittujen työntekijöiden vapaa liikkumisoikeus.

EN ole kerännyt uutislistaa koskien Donald Trumpin ensimmäisiä päätöksiä.

Mutta yksi asia on ehkä jäänyt vähäisemmälle huomiolla.

IRAN teki taas ohjuskokeen, jonka arvostelua on esiintynyt Yhdysvaltojen puolelta.

JCPOA - Joint Comprehensive Plan of Action.

ELI jotkut henkilöt vaatisivat IRAN-sopimuksen (JCPOA) purkamista tai neuvotteluja uudelleen.

Oma huomio on, että Yhdysvallat voivat toki esittää IRAN-sopimuksen (JCPOA) purkamista tai 
neuvotteluja uudelleen, mutta varmaan YK:n suunnalla tällainen päätös ei menisi läpi 
turvallisuusneuvoston (YK) pysyvien jäsenten vuoksi.

Olettaisin, että esimerkiksi Kiina ja Venäjä eivät haluaisi IRAN-sopimuksen (JCPOA) purkamista 
tai neuvotteluja uudelleen.
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Linkkilistalla juttua eri maiden edustajien käymistä (kauppa)poliittisista keskusteluista eri maiden ja 
IRANin välillä.

Tämän vuoksi Yhdysvallat (nykyhallinto) vaatii tehdyn IRAN-sopimuksen (JCPOA) voimakasta 
toimeenpanoa (enforce).

Tämän vuoksi voidaan katsoa aikajanaa.

IAEA and Iran: Chronology of Key Events
https://www.iaea.org/newscenter/focus/iran/chronology-of-key-events

Viimeisin merkitty tapahtuma oli 16. tammikuuta 2017.

Merkinnän mukaan IRAN on noudattanut tehtyä sopimusta.

Että näin tällä hetkellä.

Mielenkiintoinen on joidenkin ydinenergian osaajien kirje Donald Trumpille: kirje 2. tammikuuta 
2017.

Kirjeessä vaaditaan tehdyn IRAN-sopimuksen (JCPOA) pitämistä voimassa.

Tietysti mielenkiintoista on IRANin tekemät ohjuskokeet, joita on arvosteltu eri suunnista eri 
tavoin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

OSA kongressin (Yhdysvallat) jäsenistä vaatisi lisää IRANin vastaisia toimenpiteitä, eli IRAN 
pitäisi pakottaa perumaan erilaiset ohjuskokeet.

Tuokin vaatimus vaatisi yhteistyötä erilaisten maiden kanssa, ja osa näistä maista on edelleenkin 
turvallisuusneuvoston (YK) pysyviä jäseniä.

ELI IRANin vastaiset uudet kansainväliset ja monenkeskiset pakotteet perustuen IRANin 
ohjuskokeisiin pitäisi tietysti viedä turvallisuusneuvoston (YK) läpi.

Tietysti Yhdysvallat voivat asettaa omia pakotteitaan omille kaupallisille yrityksilleen, jolloin 
yhdysvaltalaiset yritykset eivät saisi tehdä yhteistyötä IRANin kanssa.

Taas samaan aikaa monet muut maat voivat tehdä oikeasti yhteistyötä IRANin kanssa.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että mikä on Yhdysvaltojen antama varoitus IRANin suuntaan.

Ja mitä tarkoittaisi IRANin WTO-jäsenyys?

Kieltääkö Yhdysvallat IRANilta WTO-jäsenyyden?
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Nämä ovat olleet pikku-uutisia yleisemmässä uutisoinnista verrattuna Donald Trumpin 
ensimmäisistä päätöksestä nousseeseen kovaan kohuun.

Tietysti IRAN-uutisetkin ovat hyvin tärkeitä.

1439.2. Uudelleenarviointia / 11.9.2024

Kirjoitushetkellä on Yhdysvalloissa käynnissä vuoden 2024 presidentinvaalit, jolloin pääehdokkaat 
ovat Kamala Harris ja Donald Trump. Pääehdokkaiden vaaliväittely järjestettiin 10.9.2024, jolloin 
kirjoitushetkellä uutisoidaan vaaliväittelyn erilaisia käänteitä. Myös Suomessa seurataan hyvin 
tiiviisti Yhdysvaltojen presidentinvaaleja.

Vuoteen 2015 nähden tehdystä sopimuksesta ( JCPOA) on kulunut ikuisuus. Vuoteen 2024 verraten 
voi todeta esimerkinomaisesti, että nykytilanteessa Venäjä on sotaa käyvä maa. Vuonna 2015 koko 
Ukrainan sota vaikutti täysin mahdottomalta kehityskululta. Hyvin harva osasi sanoa vuonna 2015, 
että vuonna 2022 Venäjän hyökkäisi Ukrainaan. Muutenkin eri maiden poliittiset lähtökohdat ovat 
muuttuneet eri tavoilla, jolloin vuoden 2015 sopimuksen poliittinen tilanne on täysin ainutlaatuinen 
tilanne jälkikäteen tarkastellen. Eli kotimaista politiikkaa ja myös maailmanpolitiikkaa tehdään 
ajassa ja tilassa.

Maailman kauppajärjestö (WTO) 8 julkaisee lähes päivittäin useamman lehdistötiedotteen. 
Mielenkiintoisella tavalla vuoden 2015 jälkeen Maailman kauppajärjestöön on liittynyt uusia 
jäsenvaltioita. Kirjoitushetkellä Iran ei ole Maailman kauppajärjestön jäsen. Olisiko Iranin jäsenyys 
Maailman kauppajärjestössä (WTO) alku uudelle diplomatialle? Hyvä kysymys!

Itse olen seurannut Maailman kauppajärjestön (WTO) lehdistötiedotteita useamman vuoden ajan. 
Koko ajan riittää jotain uutta uutisoitavaa. Esimerkinomaisesti voi mainita kalastuksen tukiaisiin 
liittyvät neuvottelut (The WTO Agreement on Fisheries Subsidies), jolloin kirjoitushetkellä 
käynnissä on tehdyn sopimuksen vahvistuskierros (ratification). Eri maat ovat vahvistaneet 
(ratification) tehdyn sopimuksen kalastuksen tukiaisiin liittyen.

Kotimaan politiikka ja maailmanpolitiikka pyörii omalla tahdillaan. Esimerkinomaisesti Suomen 
tasavallan presidentti 9 on vaihtunut vuonna 2024, jolloin Suomen ulkopolitiikka noudattaa omaa 
kotimaista linjaansa. Mikä muuttui Suomen ulkopolitiikassa vuonna 2024? Asiaa kannattaa seurata 
pidemmällä aikavälillä.

Itse olen kaikenlaisten jännitysten lieventämisen kannalla. Tällöin esimerkiksi Suomi voi toimia 
omalla tavallaan rauhanrakentajana, vaikka se vaikuttaa monessa tilanteessa erittäin vaikealta. Aina 
kannattaa kuitenkin yrittää rakentaa rauhaa omalla tavallaan. Aina välillä erilaisia jännitteitä 
saadaan lievennettyä, mutta se voi kestää vuosikausia. Eli kansainvälisessä maailmanpolitiikassa 
tarvitaan pitkäjänteisyyttä.

8 https://www.wto.org  , World Trade Organization (WTO)
9 https://www.presidentti.fi  , Tasavallan presidentin kanslia; tasavallan presidentti vaihtuu aina välillä, mutta 

tasavallan presidentin kanslia jatkaa toimintaansa huolimatta tasavallan presidentin vaihtumisesta.
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1440. Politiikan sirkuksen asiaa

1440.1. Merkintä 1045: Yksityiskohdat / Suunnitelma / EU/UK/5

4. helmikuuta 2017
1045: Yksityiskohdat / Suunnitelma / EU/UK/5

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1045

Yhdistynyt kuningaskunta (nykyhallitus / Theresa May) on julkaissut suunnitelmansa koskien eroa 
Euroopan Unionista

Kyseinen asiakirja on seuraavassa PDF-tiedostossa:
The United Kingdom's exit from and new partnership with the European Union

Kyseinen asiakirja on vaatimattomat 77 sivua - osasta on tyhjiäkin sivuja.

Asiat on jaettu kahteentoista osaan ja kahteen liitteeseen.

EN ole lukenut tuota asiakirjaa kokonaisuudessaan, eli luin vain lähinnä tiivistelmää.

OMA oletus on, että parlamentissa (Yhdistynyt kuningaskunta) tulee olemaan vilkasta keskustelua 
esitetyistä tavoitteista.

Mitä yksittäiset edustajat suhtautuvat hyvin tarkkoihin yksityiskohtiin?

Oletan eri edustajilla olevan vaihtoehtoisia esityksiä. Ehkä näin on.

Mielenkiintoinen oli heidän (Yhdistynyt kuningaskunta) korkeimman oikeuden päätös:
JUDGMENT - 24 January 2017

Kyseinen asiakirja on vaatimattomat 97 sivua.

Loppujen lopuksi tuomio on parlamentin velvollisuus päättää asia koskien eroa Euroopan 
Unionista.

Loppujen lopuksi heidän parlamentin alahuone (Yhdistynyt kuningaskunta) hyväksyi asian.

Seuraavaksi asia taitaa mennä ylähuoneen käsittelyyn.

C(2011) 2904 final - Komissaarien hyvät toimintatavat (voisi ehkä olla suomennos)
(englanniksi kuitenkin) CODE DE CONDUITE DES COMMISSAIRES .

Yksi asia on komissaarien siirtyminen uusiin tehtäviin oman virkakautensa jälkeen.
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Kuinka kauan heidän on "jäähdyteltävä" ennen siirtymistä uusiin tehtäviin oman virkakautensa 
jälkeen?

Erittäin hyvä kysymys kaikin puolin.

Linkkilistan perusteella voisi arvioida, että neuvottelut parlamentissa (Yhdistynyt kuningaskunta) 
voivat kohdata erilaisia sisäisiä ja ulkoisia ongelmia.

Käytännössä noita ikäviä yksityiskohtia (ero Euroopan Unionista) pitää jatkossa käsitellä hyvinkin 
tarkkaan.

Samaan aikaa voi todeta, että eri puolilla maailmaa on kehitetty Euroopan Unionin kaltaisia liittoja - 
esimerkiksi Afrikassa on Afrikan Unioni (AU).

Tällainenkin löytyy: THE AFRICA-EU PARTNERSHIP

Mielenkiintoista olisi tietysti esimerkinomaisesti selvittää, että miten Yhdistynyt kuningaskunta 
aikoo järjestää omat suhteensa Afrikan maiden kanssa perustuen eroon Euroopan Unionista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Oma oletus tosiaan on, että parlamentissa (Yhdistynyt kuningaskunta) voidaan tehdä erilaisia 
kilpailevia esityksiä nyt julkaistuun kahdentoista (12) kohdan ohjelmaan nähden.

ELI miten kahdentoista (12) kohdan ohjelmaa voidaan jatkossa muuttaa?

Pystyykö pääministeri (nykyhallitus / Theresa May) paimentamaan kaikki oman puolueensa 
edustajat nyt julkaistun kahdentoista (12) kohdan ohjelman kannattajiksi?

Jatkossa pitää selvittää näitä kilpailevia esityksiä asianmukaisesti.

Keskusteltavia yksityiskohtia on tosiasiassa hyvin paljon.

1440.2. Uudelleenarviointia / 12.9.2024

Yhdistyneen kuningaskunnan sisäinen politiikka oli yhtä suurta sirkusta yhdessä vaiheessa. Nyt 
vallassa on työväenpuolue, ja heidän politiikkaansa liittyvä sirkus jää nähtäväksi koko vaalikauden 
ajaksi. Tietysti politiikan mediasirkus pyörii omalla tiedotusvälineiden määräämällä tahdilla.

Euroopan Unionin jäsenyyden haukkuminen tiedotusvälineissä kaikkien ongelmien lähtökohtana ei 
ole enää mahdollista Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisessä politiikassa. Ehkä tiedotusvälineissä 
on jouduttu pohtimaan toimituksellista linjaa uudelleen EU-jäsenyyden päättymisen jälkeen.

Mahdollisesti Yhdistynyt kuningaskunta tekee kaikessa hiljaisuudessa kasan erillissopimuksia 
Euroopan Unionin kanssa. Nouseeko jokaisesta erillissopimuksesta todella iso meteli? Tämäkin asia 
jää nähtäväksi tulevaisuudessa.
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1441. Liikenneverkon asiaa

1441.1. Merkintä 1046: Aina vain / Liikenneverkko

4. helmikuuta 2017
1046: Aina vain / Liikenneverkko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

Palaan vielä kerran liikenneverkkoa koskeviin asioihin.

Linkkilistan alussa on muuta asiaa verrattuna liikenneverkosta tehtyyn selvitykseen nähden.

Mitä olisivat seuraavat: Hyperloop, Waltti-liput ja sähköautot?

Käytännössä Hyperloop vaatisi melkoisen laajan investoinnin.

Vastaavalla tavalla sähköautojen latausjärjestelmät vaativat melkoisen laajan investoinnin.

Sitten on useampia linkkejä koskien liikenneasiaan keskittyvän parlamentaarisen työryhmän 
perustamisesta.

Parlamentaarinen työryhmän on saanut kannatusta eri suunnista, vaikkakin eri henkilöt / ryhmät 
ovat asettaneet omia ehtoja työryhmään osallistumiselle.

Yksi ehdotus on ollut (ns.) puhtaalta pöydältä aloittaminen.

ELI onko vuonna 2014 julkaistu parlamentaarisen työryhmän ehdotus täysin hyväksymätön 
asiakirja?

Itse pohdin yhdessä merkinnässä, että jatkossa pitää aina vaalikauden alussa perustaa uusi 
parlamentaarinen työryhmä, vaikka asia olisi jo käsitelty aikaisemmassa parlamentaarisessa 
työryhmässä

Varmaankin parlamentaarinen työryhmä pitää nyt perustaa, vaikka edellisestä selvityksestä 
(12.12.2014) on vähän yli kaksi vuotta.

Lisää kokouksia ja uutta hallintoa on kovaa todellisuutta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Sitten on uutisia Anne Berneriin kohdistuvasta oman puolueen luottamuksesta.
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Näinhän tämä politiikka menee, eli kohuja tulee ja menee.

Edelleen on hyvä, että viimeisimpien hallitusten aikana nousseet erilaiset kohut ovat perustuneet 
johonkin asiaan.

Lisäksi voi todeta, että media elää monesti omaa elämäänsä, jolloin aina ei voi tietää seuraavasta 
kohusta etukäteen yhtään mitään.

Tietysti tiedotusvälineet seuraavat kulloisenkin hallituksen toimintaa erilaisilla tavoilla.

Aikaisemmin olen kirjoittanut asiaprosessista ja mielikuvaprosessista.

Käytännössä asiaprosessit etenevät omalla tahdillaan hallituksen esityksinä, joita käsitellään 
Eduskunnan eri valiokunnissa.

Käytännössä kaikista hallituksen esityksistä ei yleensä saada tehtyä kovaa kohua.

Aikaisemmin olen todennut, että käytännössä pitää laittaa hyviä asiaprosessin hoitajia ministerin 
tehtävään kulloiseenkin hallitukseen.

Sitten kulloisenkin ministerin kaikki tekemiset joutuvat tietysti tarkkaan tarkasteluun riippuen 
asiaan liitettävästä kohusta.

Hyville asiaprosessin hoitajille taitavat erilaiset mielikuvaprosessin vaiheet olla täysi yllätys ainakin 
alkuvaiheissa.

Käytännössä jonkin asian/uudistuksen esittäminen vaatii tietysti tarkkaan harkittua viestinnän 
hanketta.

Joskus hyvinkin tarkkaan harkittu viestinnän hanke kuitenkin epäonnistuu täydellisesti johtuen eri 
syistä.

Liikenneverkon asiassa oli tosiaan tekeillä vasta selvitys selvityksestä.

Yhtäkään ehdotettua lain pykälää hallituksen esityksenä ei edes ollut, koska liikenneverkon asia oli 
menossa ensimmäiselle lausuntokierrokselle.

ELI lyhyesti sanoen Liikenne- ja viestintäministeriö ei saanut omaa viestiään läpi selvityksen 
selvityksestä.

Kovan kohun takia oli ilmeisesti pakko laittaa koko homma poikki.

Tällaisia hyvinkin tarkkaan harkittujen viestinnän hankkeiden epäonnistumisia taitaa tulla kaikille 
hallituksille.

Tähän voi listata minulle asti saapuneet asiakirjat.

* Liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisesti selvittävän hankkeen organisointi
* Lausuntopyyntökierroksen keskeytys
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* Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia
* Tiedote 19.1.2017
* Ministeri Bernerin diat 19.1.2017
* Asettamispäätös 22.4.2016
* (2014) Liikenneväylien korjausvelan vähentäminen ja uusien rahoitusmallien käyttö - 
Parlamentaarisen työryhmän ehdotus
* (2010) Liikenneinvestointien rahoitusmallien soveltamisen ehdot - Työryhmän ehdotus 
31.3.2010
* (2009) Tie- ja liikenneinvestointien rahoitukseen lisää joustavuutta: Soveltuisivatko tie- ja 
liikennerahastot Suomeen?

1441.2. Uudelleenarviointia / 12.9.2024

Liikenneverkon tarkastelu vaatisi näkemystä vuosikymmenten ajaksi. Tietysti Eduskunnan 
politiikka pyörii omalla tahdillaan, jolloin valiokuntien asiaprosessi pyörii omalla tahdillaan. Aina 
välillä jostain yksittäisestä asiasta nousee melkoinen mediakohu. Erilaiset mediakohut ovat 
jonkinlainen luonnonlaki, jolloin mediaprosessit etenevät omalla tahdillaan. Eli mediaprosessi on 
täysin oma kokonaisuutensa.

Kaikeksi onneksi erilaiset mediakohut ovat perustuneet viime aikoina suurimmaksi osaksi asiaan 
eikä yksittäisen kansanedustajan toimintaan. Tietysti kansanedustajan toimintaan liittyviä kohuja 
voi nousta esiin säännöllisesti, mutta pääsääntönä viime aikoina on ollut mediakohun perustuminen 
johonkin politiikan asiakohtaan.

Media elää omaa elämäänsä. Näin totesi kerran yksi politiikan mielipidevaikuttaja. Media 
määrittelee päiväjärjestyksen, jolloin media voi määrätä jonkin asian keskustelun alaiseksi. Sitten 
politiikan mielipidevaikuttajat joutuvat ottamaan kantaa johonkin päiväjärjestyksen asiaan. Näin se 
vain menee.

Tietysti on niin, että politiikan mediasirkus voi olla hyvin lyhytjännitteistä, jolloin 
päiväjärjestyksessä pyörii eri asioita, vaikka päiväjärjestyksen asiat voivat vaihtua hyvin nopeasti. 
Sitten erilaiset pitkän ajan kehityksen tapahtumat voivat jäädä vähemmälle huomiolle 
päiväjärjestyksen aiheissa.

Toisaalta pitää todeta journalistin ohjeet, jotka muuten uusiutuvat 1.10.2024. Suomessa journalistin 
ohjeiden takana on 10 Julkisen sanan neuvosto. Suomessa kaikki merkittävät tiedotusvälineet ovat 
sitoutuneet noudattamaan journalistin ohjeita, jolloin journalistin velvollisuus on pyrkiä 
totuudenmukaiseen tiedonvälitykseen. Eli politiikan mediasirkuksesta huolimatta journalistin 
ohjeiden mukaisesti tiedonvälityksen pitäisi olla totuudenmukaista. Tietysti politiikan mediasirkus 
on joskus todellisuutta kaikkien mahdollisten tiedotusvälineiden käsitellessä jotain politiikan 
mediasirkuksen asiaa. Kerraten: politiikan mediasirkuksen perustuminen asiaan on hyvä lähtökohta.

10 https://jsn.fi  , Julkisen sanan neuvosto (JSN)
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1442. SOTE-asioiden hoitamista

1442.1. Merkintä 1047: Viirinklapu? / Uudistuksia? / 
Kuntauudistus (xxxiii)

5. helmikuuta 2017
1047: Viirinklapu? / Uudistuksia? / Kuntauudistus (xxxiii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1047

Etelä-Pohjanmaan murteessa on semmoinen sana kuin "viirinklapu".

Suomennos on tietysti "tuuliviirin viitta".

Käytännössä voi todeta SOTE-asioista ja kunta-asioista, että politiikka on heittelehtinyt eri tavoin 
SOTE-asiassa ja kunta-asiassa.

Eli tuuliviirin viitta osoittaa aina johonkin suuntaan kulloisenkin hallituksen kokoonpanon mukaan.

Välillä keskitetään ja välillä hajautetaan eri tavoin.

Minullakin alkaa olla muistikuvia useammasta hallituksesta, jolloin SOTE-asiassa ja kunta-asiassa 
minun muistikuvien mukaan politiikka on heittelehtinyt eri tavoin.

Aikanaan oli PARAS-hanke, jonka tuloksia voisi selvittää erikseen.

Eri vaiheiden jälkeen on kuntien määrä laskenut eri syistä.

Yksi ongelma on ollut tietysti SOTE-kustannukset kohdistettuna eri kuntiin, joilla on tapauksesta 
riippuen ollut isojakin ongelmia.

Eli pienet kunnat ovat liittyneet isompiin, jotta SOTE-kustannukset eivät kaataisi koko kuntaa.

Nyt on uusi uudistus kehitteillä, jolloin tavoitteena on viedä SOTE-asiat maakunnalliseen 
järjestelmään.

Sitten on muutama linkki eri puolueiden kannanotoista kehitettävästä SOTE-asioiden 
maakuntamallista.

Oppositio tietysti arvostelee hanketta eri syistä omista lähtökohdistaan.

Itse olen miettinyt SOTE-asioita hoitavien henkilöiden jaksamista aina vaalikausittain tehtäville 
SOTE-asioiden uudistuksille.
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Kuinka SOTE-asioita hoitavat henkilöt oikeasti jaksavat kaikkien uudistusten keskellä?

JOS oppositio haluaa purkaa nyt kehitettävän maakuntamallin, niin käytännössä seuraavalla 
vaalikaudella voisi tulla jälleen kerran uusia SOTE-uudistuksia.

Toisaalta kuntavaalit ovat tulossa. Ilmeisesti samalla on maakuntavaalit uuden uudistuksen 
mukaisesti.

Tähn liittyen kokoomusnuoret (Kokoomuksen Nuorten Liitto ry) on julkaissut oman vaalipamfletin:
Remontti - Kokoomusnuorten 15 ajatusta tulevaisuuden kunnasta.

Pientä kohua aiheutti luvussa 13 esitetty ajatus "maakuntien kehitysavun lakkauttamisesta".

Pitäisikö kuntien valtionosuudet lakkauttaa ja kaikki kunnat voisivat pärjätä vain niillä verotuloilla, 
jotka kertyvät vain kunnan asukkaiden veroista?

HYVÄ kysymys!

Varmaankin kuntien [valtionosuuksien] lakkauttaminen käytännössä lopettaisi paljon palveluita 
pienistä kunnista.

Käytännössä tällaisista pienistä kunnista alkaisi virrata hyvin nopeasti väkeä suurempiin 
kasvukeskuksiin, joiden olisi myös pärjättävä vain ja ainoastaan niillä verotuloilla, jotka kertyisivät 
vain asukkaita verottamalla.

Toisaalta voisi todeta, että kasvukeskuksissa olisi varmaankin melkoisia ongelmia tarjota kaikille 
saapuville uusille asukkaille kaikki asianmukaiset palvelut.

Tietysti on täysin selvää, että kaupungistuminen etenee vääjäämättä eri syistä johtuen.

Toisaalta pitää todeta, että tietysti kaupunkeihin keskittyy sekä myönteisiä että kielteisiä asioita.

Joku Kurikka (tai entinen Jalasjärven kunta) on tietysti hyvä lastenkasvatuskunta, vaikkakin 
väkiluku vähenee vuosittain.

Aikaisemmin olen todennut, että pienemmissä kunnissa kasvatetaan ja koulutetaan tervettä väkeä 
kaupunkeja varten.

Tässä kohtaa voi viitata Kansallinen Kokoomus rp:n ja Vasemmistoliitto rp:n edustajien vaihteleviin 
linjoihin.

Kuuntelin eilen (4.2.2017) taustalla Ykkösaamu-ohjelman Vasemmistoliitto rp:n puheenjohtajan (Li 
Andersson) haastattelun

Hieman jännitin etukäteen, että miten Li Andersson mahtaa pärjätä Seija Raution kysymysten 
tykityksessä.

Lyhyesti sanoen Li Andersson on nuoresta iästään (syntynyt 1987) huolimatta tehnyt hyvin 
kotiläksynsä, koska jokaiseen kysymykseen hänellä oli Vasemmistoliitto rp:n vastaus.
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Takaisin SOTE-asioihin.

ELI Li Andersson esitti Vasemmistoliitto rp:n vastauksia SOTE-asioiden uudistukseen liittyen.

Yritin katsoa Vasemmistonuoret ry:n (http://vasemmistonuoret.fi) esittämä kunnallisvaaliohjelmaa 
vuoden 2017 vaaleihin liittyen.

Vasemmistonuoret ry ei vielä ollut julistanut omaa kunnallisvaaliohjelmaa.

Erityisesti poliittisten nuorisojärjestöjen vaaliohjelmat kertovat hyvin poliittisesta aatteesta, 
vaikkakin emopuolueet joskus joutuvat vähän rauhoittelemaan nuorisojärjestön vaaliohjelmasta 
noussutta kohua.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Linkkilistassa on juttua Valtiontalouden tarkastusviraston tekemiin tarkastuksiin.

Tässä vaiheessa en ole selvittänyt, että miten uusia maakuntia valvotaan eri tavoilla.

Varmaankin pitää olla joku virasto, joka valvoo uusien maakuntien toimintaa eri tavoilla.

Kävin vielä sote- ja maakuntauudistuksen hankkeen www-sivulla: [linkki ei toimi enää]

Käytännössä eri uudistusten lausuntojen yhteenvetoja on julkaistu asianmukaisesti.

Itse en tosiaan tehnyt lausuntoa, koska osaaminen SOTE-asioissa on tietysti hyvin vajavaista.

Kysymys: Miten uusia maakuntia tullaan valvomaan?

Tuo asia pitää selvittää erikseen aikanaan tehtävistä hallituksen esityksistä (HE).

1442.2. Uudelleenarviointia / 12.9.2024

Nyt jälkikäteen tiedämme, että merkinnän kirjoitushetkellä toiminnassa oli Juha Sipilän hallitus. 
Loppujen lopuksi Juha Sipilän hallitus ei saanut aikaan SOTE-asioiden uudistusta, jolloin SOTE-
uudistus kaatui Juha Sipilän hallituksen viimeisillä hetkillä. Sanna Marinin johtama hallitus sai 
aikaa oman SOTE-uudistuksen, jolloin Suomeen muodostettiin hyvinvointialueet. Nykytilanteessa 
hyvinvointialueiden kehittämisen jatkamista hoitaa Petteri Orpon johtama hallitus. Tietysti 
hyvinvointialueiden asiat ovat olleet hyvin vaikeita hoitaa käytännössä, vaikka SOTE-asiat olivat 
tietysti hyvin vaikeita asioita jo ennen SOTE-uudistusta. Ei mitään uutta tässä asiassa.

Oman arvion mukaan hyvinvointialueet tarvitsisivat muutaman vuoden työrauhan, jotta SOTE-asiat 
saataisiin järjestykseen täysin uudessa tilanteessa. SOTE-asioiden haaste on tietysti politiikan 
lyhytjänteisyys, jolloin jokainen uusi hallitus haluaa oman puumerkkinsä SOTE-asioihin. Ei mitään 
uutta tässä asiassa.
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1443. Sopimuksen pitävyys?

1443.1. Merkintä 1048: Ei enää pikku-uutinen? / Trump (II) / 
IRAN

5. helmikuuta 2017
1048: Ei enää pikku-uutinen? / Trump (II) / IRAN

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1048

Päivitys 28.2.2017: Presidentti Trumpin seurantaan on kehitetty oma tunniste, tämä merkintä 
on 2. merkintä Trump-seurannalle

Merkinnässä 1044 totesin IRAN-asian menneen pikku-uutisena 2.2.2017 tilanteessa.

1044: Pikku-uutinen? / Trump (I) / IRAN
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1044

Nyt voi todeta (5.2.2017), että IRAN-asiassa on paljon isoja uutisia - esimerkiksi linkkilistassa on 
eri aiheita.

Perusväittämä on IRANin tekemien ohjuskokeiden rikkovan tehtyä sopimusta (JCPOA).

JCPOA - Joint Comprehensive Plan of Action.

ELI jotkut henkilöt voivat vaatia IRAN-sopimuksen (JCPOA) purkamista tai neuvotteluja 
uudelleen.

Seuraava sivu on mielenkiintoinen

IAEA and Iran: Chronology of Key Events
https://www.iaea.org/newscenter/focus/iran/chronology-of-key-events

16.1.2017 IAEA (International Atomic Energy Agency) totesi IRANin noudattaneen sopimusta.

Eri henkilöt viittaavat YK:n turvallisuusneuvoston julkilausumaan 2231 (2015).

Eri henkilöt toteavat/väittävät IRANin tekemien ohjuskokeiden rikkovan tehtyä sopimusta 
(JCPOA).

YK:n turvallisuusneuvoston julkilausuma 2231 (2015) on 104 sivua, joten erilaisia yksityiskohtia 
on hyvin paljon.

Käytännössä erilaisia pakotteita IRANin suhteen on löysätty eri tavoin.
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Käytännössä IRANissa on käynyt eri maiden valtuuskuntia ja yritysedustajia koskien IRANin 
kanssa tehtävää yhteistyötä. Linkkilistassa on tästä pari mainintaa.

Yksi ongelma alueella on tietysti ISIS/ISIL.

Itse olen käsittänyt, että ISIS/ISIL on hyvin tiukka sunnitulkinta.

Ideology of the Islamic State [Wikipedia-artikkelin uusi linkki]
https://en.wikipedia.org/wiki/Ideology_of_the_Islamic_State

IRANissa on tietysti vallalla shiiatulkinta. Tämä ei ole mikään iso uutinen.

Mielenkiintoista on uutinen IRANin sisäpolitiikasta: onko IRANin nykyhallitus (Rouhani) 
käyttänyt rahavaroja väärin?

Mielenkiintoista on internetin verkkotunnusten (domain) iso määrä IRANissa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Kerraten voi todeta IRANin pakotteiden purkamisen mahdollistaneen poliittisen suojasään, jolloin 
eri maista on tosiaan vieraillut erilaisia valtuuskuntia ja yritysedustajia.

Mielenkiintoista on Yhdysvaltojen asettamat uudet pakotteet, jotka voivat vaikeuttaa 
yhdysvaltalaisten yritysten kaupankäyntiä IRANin kanssa.

Kerraten voi todeta IRAN-sopimuksen (JCPOA) purkamisen YK:n turvallisuusneuvoston 
päätöksellä vaativan kaikkien pysyvien jäsenten yhteistä kantaa.

Mielenkiintoista on tietysti seurata IRANin sisä- ja ulkopolitiikkaa Yhdysvaltojen valitsemien 
politiikan toimintalinjojen vuoksi.

Varmaankin seuraavan Wikipedia-artikkelin perusteella löytyy linkkejä, joita kannattaa jatkossa 
katsoa.

Politics of Iran, http://en.wikipedia.org/wiki/Politics_of_Iran

Huomio: Kummassakin maassa (Yhdysvallat / IRAN) on kovan linjan edustajia.

Kysymys: Mitä tapahtuu kovan linjan edustajien voittaessa erilaiset vaalit (Yhdysvallat / IRAN)?

En vielä tehnyt selvitystä, että miten IRANissa vaikuttavat puolueet suhtautuvat eri asioihin. Tämä 
selvitys pitää varmaan tehdä jollain aikavälillä.

1443.2. Uudelleenarviointia / 13.9.2024

Itse olen pitänyt Iranin ydinohjelman seurantaa ulkopolitiikan seurannan keskiössä. Miten Iranin 
ydinohjelman kysymys ratkaistaan Yhdysvaltojen irtauduttua sopimuksesta? En tiedä tuohon 
vastausta. Maailmanpoliittinen tilanne tulee vaikuttamaan mahdolliseen uuteen sopimukseen.
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1444. Vaatimattomia kokeiluja ihmetellessä

1444.1. Merkintä 1049: Osallistuminen / Perustulokokeilu / nro: 
6

11. helmikuuta 2017
1049: Osallistuminen / Perustulokokeilu / nro: 6

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1049

Oheisesta linkkilistasta voi todeta mm. seuraavaa:
* Loppuraportti perustulokokeilun toteuttamisvaihtoehdoista
* Perustulokokeilun laajentaminen?
* Perustulokokeiluun osallistuvat arvottu.
* Osallistava osa perustulon lisäksi?
* Suomen perustulokokeilun saama kansainvälinen huomio.
* Miten perustulokokeilu vaikuttaisi työttömiin?
* Perustulokokeilun saama huomio Suomen tiedotusvälineissä.
* Mitkä ympäristötekijät vaikuttavat perustulokokeiluun?
* Demarinuoret ja demarinuorten ehdotus yleisturvasta.
* Osallistavan sosiaaliturvan mallit?
* Mikä olisi osallistumistulo?

Tähän kohtaa voi laittaa listan perustuloon liittyvistä asiakirjoista:

Loppuraportti perustulokokeilun toteuttamisvaihtoehdoista
Hallituksen esitys eduskunnalle laeiksi perustulokokeilusta
Lausuntopyyntö perustulosta
Demarinuorten ehdotus yleisturvasta
Neljä osallistavan sosiaaliturvan mallia
Lausuntoja perustulokokeilusta
ZIP-tiedostossa on useampi asiakirja

Oma mielipide on ollut selvänä jo kahdessa mielipidekirjoituksessa-

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

Eli perustulokokeilu olisi pitänyt olla paljon kattavampi perustuen useamman kokeiluryhmän 
kokeiluun - esimerkiksi 5-10 ryhmää.

6611

6612

6613

6614

6615

6616
6617
6618
6619
6620
6621
6622
6623
6624
6625
6626
6627
6628
6629
6630
6631
6632
6633
6634
6635
6636
6637
6638
6639
6640
6641
6642
6643
6644
6645
6646
6647
6648
6649
6650
6651
6652
6653
6654
6655
6656
6657

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1049


159 / 782

Sitten on esitetty ajatuksia osallistumistulosta - Valtioneuvoston selvitys- ja tutkimustoiminnan 
julkaisusarja 18/2017.

Eli perustulokokeilun (vuoden 2016 päätökset) jälkeen on esitetty vielä uusia ehdotuksia 
osallistumistulon ajatuksesta.

Nykyhallitus (Sipilä) on lähellä vaalikauden puoliväliä (2015-2019).

Mahdollisesti osallistumistuloa ei ehditä kokeilla nykyhallituksen (Sipilä) aikana.

Tietysti nyt kokeiltavaa perustulomallia (vain yksi 2000 henkilön ryhmä) voi pitää edes 
jonkinlaisena läpimurtona. Yritetään edes jotain.

Tässä kohtaa voi jälleen kerran todeta rationaalisuusolettaman, jolloin kokeiltavaan perustulomalliin 
perustuen on erilaisia olettamuksia.

Erilaiset olettamukset voivat olla väärin nyt nykyisessä kokeilussa, mikä jää nähtäväksi.

Demarinuorten (Sosialidemokraattiset Nuoret Ry) yleisturvan esityksessä on seuraava virke:
Yleisturvaan siirtyminen yksinkertaistaa nykyisen sirpaleisen ja päällekkäisen sosiaaliturvamme 
yhteen tukimuotoon.

Tuon virkkeen ja virkkeen muunnelmia olen havainnut monessa tilaisuudessa tai erilaisissa 
mielipiteissä.

Perusongelma on tietysti oletettu rationaalisuus, jolloin jokin esitetty malli toimii mallin esittäjien 
omiin oletuksiin.

Tosiasiassa kaikissa kokeiluissa tulee vastaan tekijöitä, jotka eivät ole kokeilun esittäjien omien 
oletuksien mukaisia.

Rationaalisuusolettaman mukaisesti ihmiset eivät oikeasti toimi odotetulla tavalla.

Lisäksi olen moneen kertaan veivannut yhteiskuntainsinöörien mielentilaa.

Yhteiskuntainsinöörien ajatukseen kuuluu omat olettamat yhteiskunnan luonnonlaeista, joita 
noudattamalla yhteiskunta täydellistyy hyvin rasvatuksi koneistoksi ilman mitään ongelmia.

Yhteiskuntainsinöörien esittämät yhteiskunnan luonnonlait toimivat ns. hyvän sään ajatuksissa, 
jolloin kaikki sujuu ilman mitään ongelmia.

Puolueet ovat tietysti aatteen palon nuotiorinkejä, jolloin oma aate edustaa tietystikin oikeita ja 
ainoita yhteiskunnan (luonnon)lakeja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tietysti osallistumistulon kokeilun mahdollisuudet voisi selvittää asiallisesti.

Osallistumistulon käsitettä en ollut kuullut ennen tätä merkintää (11.2.2017).
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Eli omien tietojen puutteellisuus on hyvä myöntää asiallisesti.

Kysymys: Osoittautuuko perustulo eri yhteyksissä passivoivaksi ratkaisuksi?

Kysymys: Miten osallistumistulo pitäisi oikeasti järjestää?

Ehdotus: Osallistumistulon mahdollisuudet voisi oikeasti selvittää.

Ehdotus: Osallistumistuloa voisi oikeasti kokeilla jollain tavalla.

Mahdollisesti uusia perustulon ja osallistumistulon kokeiluja ei enää ehditä järjestää 
nykyhallituksen (Sipilä) aikana.

Tehtyjä perustulon ja osallistumistulon selvityksiä ei tietysti pitäisi unohtaa jonnekin pölyttymään.

Perustulon ja osallistumistulon suhteen täytyy tietysti jatkaa seurantaa.

1444.2. Uudelleenarviointia / 13.9.2024

Nykyhallitus (Orpo) on aloittanut yleistuen valmistelun. Yleistuen pitäisi kattaa muutama nykyinen 
etuus, jolloin etuuksien luokkien määrä laskisi jonkin verran. Ajatuksena tämä on kannatettava. 
Miksi kiusata kansalaisia etuuksien luokkien suurella määrällä, koska asiat voitaisiin hoitaa yhdellä 
etuuksien luokalla?

Tietysti jälkikäteen voi todeta, että Sipilän hallituksen perustulokokeilu oli hyvin vaatimaton vain 
yhden kokeiluryhmän kokeilu. Oikeasti kokeiluryhmiä olisi pitänyt olla useampia, jotta erilaisia 
malleja olisi voinut vertailla keskenään. Nyt vertailu eri mallien välillä ei toteutunut.

Tähän kohtaan pitää mainita useampi mielipidekirjoitus.

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

83: Perustulon tuloperuste?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_83

Marinin hallitus ei muistaakseni järjestänyt mitään perustulokokeiluun viittaavaa kokeilua. Olisi 
voinut luulla, että edellisen (Sipilä) hallituksen perustulokokeilun perusteella olisi tehty edes joitain 
johtopäätöksiä uuden kokeilun mahdollistamiseksi.

Paljon puhutaan ketteristä yhteiskunnallisista kokeiluista, mutta todellisuus on hallitusvastuussa 
olevien puolueiden jähmeys ja vanhassa pysyminen.
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1445. Maatalous on hyvin tärkeä asia

1445.1. Merkintä 1050: Maatalous (4) / Kaupunki / 
Varautuminen?

12. helmikuuta 2017
1050: Maatalous (4) / Kaupunki / Varautuminen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1050

Päivitys 16.2.2017: Maatalouden seurannalle on kehitetty oma tunnus, joka on lisätty tähän 
myöhemmin.

Olen jatkanut maatalouden eri aiheiden seurantaa perustuen erilaisiin uutislähteisiin.

Aikaisemmat merkinnät maataloudesta ovat seuraavat: 958, 969 ja 986.

958: Maatalous (1) / Tietojärjestelmät / ISOja ongelmia
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_958

960: Maatalous (2) / Poikkeusolot / Hyvä vai huono sää?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_960

986: Maatalous (3) / Li Andersson / Tuet / Suojelua?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_986

Käytännössä on seurannassa ollut Maaseudun Tulevaisuus -lehden RSS-syöte.

Suurin osa maatalousuutisista on tosiaan Maaseudun Tulevaisuus -lehden uutisia.

Ville Niinistön mukaan Suomi jarruttaa poikkeuksellisen paljon kaupungistumista.

Aikaisemmin olen todennut kaupungistumisen etenevään vääjäämättä myös Suomessa - ei mitää 
uutta siis.

Tämän jälkeen voi todeta uutisia Maaseutuviraston (Mavi) ja Elintarviketurvallisuusviraston (Evira) 
yhdistämisen ajatuksista.

Linkkilistasta voi todeta mm. seuraavaa:
* Kuiduton ravinto uhkaa suoliston terveyttä.
* Miten kouluruoka olisi maistuvampaa?
* Marjat ovat edelleen hyvin terveellisiä.
* Fazer ja vastuu kuluttajien suuntaan.
* Maataloustukia saudiarabialaiselle miljonäärille.

6754

6755

6756

6757

6758

6759
6760
6761
6762
6763
6764
6765
6766
6767
6768
6769
6770
6771
6772
6773
6774
6775
6776
6777
6778
6779
6780
6781
6782
6783
6784
6785
6786
6787
6788
6789
6790
6791
6792
6793
6794
6795
6796
6797
6798
6799
6800

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_986
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_960
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_958
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1050


162 / 782

* Suomessa lämmin syyskuu.
* Satovahinkokorvaukset.
* Puun uudet käyttötarkoitukset.
* Sianlihan vienti Kiinaan alkaa oikeasti.
* Kotimaisen kalan käytön määrä ja laatu.
* Kiina ruokaomavaraiseksi?
* Pienten ja isojen myllyjen kannattavuus.
* Suomessa syödyn ulkomaisen ruuan määrä ja laatu.
* Maatilojen määrä laskenut koko ajan.
* Kahvin tuotannon eettisyys?
* Luomuviljelyn kannattavuus?
* Onko maatalous vanha elinkeino?
* Maataloustuesta luopuminen?
* Suomen huoltovarmuus elintarvikkeiden osalta?
* Biotalouden kannattavuus Suomessa?
* Postin jakelu haja-asutusalueilla.
* Maidontuotannon ylituotannon ongelmat.
* Vihreä liitto rp:n maatalousohjelma.
* Kaupan omat merkit.
* Kouluruokailun uudet suositukset.
* Maaseutuviraston tietojärjestelmien ongelmien ratkaisut.
* Turpeen osuus suomalaisessa energiatuotannossa?

Linkkilistan perusteella voi kerraten todeta maataloudessa olevan koko ajan erilaisia muutoksia.

Kaikkien muutosten oikea sisäistäminen ja oikea ymmärrys voi tietysti olla heikompaa.

En ole maanviljelijä, joten ymmärrys erilaisista maatalouden osatekijöistä on puutteellista.

Merkinnässä 1047 pohdin ääneen terveydenhuollon henkilöstön jaksamista joka neljäs vuosi 
alkaviin uusiin uudistuksiin.

Samalla tavalla voi todeta maataloudesta, jolloin Euroopan Unioni säätää maatalouspolitiikkaa aina 
jollain tavoilla.

Wikipedia-artikkelit (suomeksi ja englanniksi) Euroopan unionin yhteisestä maatalouspolitiikasta 
tarjoavat kohtuullisen linkkikokoelman katsottavaksi.

Wikipedia-artikkelit eivät ole lopullinen totuus, mutta Wikipedia-artikkelin listaamat linkit 
kannattaa aina katsoa asianmukaisesti.

Suomalaista veivaamista olisi Maaseutuviraston (Mavi) ja Elintarviketurvallisuusviraston (Evira) 
yhdistäminen "uudeksi" virastoksi.

Käsittääkseni Maaseutuviraston (Mavi) (osittainen) siirto Seinäjoelle ja Maaseutuviraston (Mavi) 
toiminnan takaaminen on vaatinut kohtuullisen paljon työtä ja kärsivällisyyttä erilaisille 
sidosryhmille.

Nyt aloitettaisiin taas kerran uusi veivaaminen organisaatiouudistuksella.
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Mitenköhän Maaseutuviraston (Mavi) ja Elintarviketurvallisuusviraston (Evira) henkilöstö jaksaa 
viedä mahdollisen organisaatiouudistuksen läpi?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Kouluruokailusta on jotain asiaa.

Onko kouluruoka pahaa?

Itse olen aina pitänyt kouluruokaa hyvänä.

Aikaisemmin on joissain merkinnöissä pohdittu koululaisten haluttomuutta syödä kouluruokaa.

Köyhän lapsi voi jättää kouluruokailun välistä.
Rikkaan lapsi voi jättää kouluruokailun välistä.

Varmaankin tarvittaisiin joku kunnon kriisi, jonka seurauksena kaikki laivaliikenne Suomeen 
pysähtyisi.

Tuollaisen kriisin vuoksi loppuisi (iso osa?) ulkomaisen ruuan tuonti Suomeen.

Tämän jälkeen pitäisi pärjätä suomalaisella ruualla jonkin aikaa.

Varmaankin tuollaisen kriisin perusteella voisi arvioida Suomen oikeaa huoltovarmuutta.

Toisaalta voi jälleen kerran todeta hyvän sään ajattelua eri yhteyksiin.

Moni nykyisistä toiminnoista toimii, koska erilaisia häiriöitä ei ole oikeasti ollut hyvin pitkään 
aikaan.

JOS politiikan päätökset alistettaisiin aina poikkeusolojen tarkastelun alaiseksi, niin silloin 
valittaisiin hyvin erilaisia toimintalinjoja nykytilanteeseen nähden.

Tosiasiassa poliittisten päätösten alistaminen poikkeusolojen tarkasteluun on hyvin harvinaista.

Sitten jonkun kriisin jälkeen huudetaan huonosta varautumisesta poikkeusoloihin.

Meillä on tietysti Huoltovarmuuskeskus (https://www.huoltovarmuuskeskus.fi)

Lyhyesti todeten poikkeusoloihin viitataan hyvin huonosti erilaisten mielipidevaikuttajien puheissa 
ja kirjoituksissa.

Katsoin vähäsen Huoltovarmuuskeskuksen julkaisujen ja uutisarkiston www-sivuja:
Huoltovarmuuskeskuksen julkaisuja
Huoltovarmuuskeskuksen uutisarkisto

Lyhyesti voi todeta 15.12.2015 tehdyn julkaisun elintarvikemarkkinoiden tuontiriippuvuudesta.
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Huoltovarmuuden kannalta elintarvikemarkkinoiden tuontiriippuvuutta kannattaa selvittää ja pohtia 
eri tavoilla.

1445.2. Uudelleenarviointia / 13.9.2024

Olen seurannut maatalousasioita vaihtelevasti, jolloin oma tietämys maataloudesta on hyvin 
vähäinen kaiken kaikkiaan. Kun ei ole maanviljelijä, niin tietysti käytännön tietämystä maatalouden 
eri tekijöistä on hyvin vähän.

Muistaakseni on niin, että Suomessa voidaan lisätä omia säädöksiä varsinaisen Euroopan Unionin 
direktiivien päälle. Hyvä esimerkki tästä on haja-asutusalueiden jätevesien käsittelyyn liittyvä 
direktiivi, jonka päälle on käsittääkseni säädetty omaa kansallista lainsäädäntöä. Voin muistaa 
väärin. Varsinaisesti voi todeta, että Euroopan Unionin asetukset ovat sellaisenaan sovellettavaa 
lainsäädäntöä, jolloin säädökset eroavat direktiiveistä.

Eri yhteyksissä on nostettu maatalouteen liittyvän byrokratian määrä ja laatu. Eli määrältään 
byrokratiaa on hyvin paljon. Itse olen ehdottanut, että maatalouteen liittyvissä ilmoittamisissa ja 
päivittämisessä kysyttäisiin eri asiat vain yhden kerran ennen mahdollisia muutoksia. En tiedä 
Suomen tilannetta. Joudutaanko Suomessa ilmoittamaan samat maatalouden asiat moneen kertaan 
erilaisiin järjestelmiin?

Suomessa käytössä on Vipu-järjestelmä (viljelijän verkkoasiointi). En ole tutustunut Vipu-
järjestelmään hyvin huolellisesti, joten en tiedä oikeaa tilannetta järjestelmien määrässä ja laadussa. 

Tietysti pitäisi seurata maatalouden asioita paljon huolellisemmin.

Oman arvion mukaan tarvitsisimme jonkinlaisen ongelmatilanteen/kriisin, jolloin ruuan 
riittävyyteen tulisi joitain häiriöitä. Tällöin ongelmatilanteen/kriisin jälkeen maatalouden asiat 
tulisivat monen henkilön käsiteltäväksi. Tietysti mahdollisen ongelmatilanteen/kriisin vuoksi pitäisi 
varautua kunnolla ja erilaisilla tavoilla, mutta tämäkin asia tahtoo unohtua yhteiskunnallisessa 
keskustelussa.

Tietysti pitää todeta, että me kaikki elämme maatalouden ylijäämällä, jolloin kaikkien ihmisten ei 
tarvitse olla maanviljelijöitä. Tämä tosiasia tahtoo unohtua monessa asiayhteydessä, jolloin ruuan 
riittävyys ei tule esiin. Emme siis elä säännöstelytaloudessa, jolloin ruokaa säännösteltäisiin 
erilaisilla tavoilla.
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1446. Miten suhtautua Iraniin?

1446.1. Merkintä: 1051: IRAN / Vallankumous / 38 vuotta / 
Trump (III)

12. helmikuuta 2017
1051: IRAN / Vallankumous / 38 vuotta / Trump (III)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1051

Päivitys 28.2.2017: Presidentti Trupmpin seurantaan on kehitetty oma tunniste, tämä 
merkintä on 3. merkintä Trump-seurannalle

Linkkilistassa on asiaa IRANista:

* Ruotsin pääministeri kävi IRANissa.
* Ruotsi ja IRAN allekirjoittivat erilaisia asiakirjoja.
* Yhdysvallat ja IRAN ovat esittäneet huomioita toisistaan.
* Kuinka kovat otteet IRANia vastaan Donald Trump oikeasti hyväksyy?
* Noudattaako Yhdysvallat vuoden 2015 sopimusta (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of 
Action)?
* IRANin talouden odotetaan kasvavan isommaksi vuoteen 2050 mennessä.

Sitten on tuo oikeustapaus IRANin ja Yhdysvaltojen välillä.

Oikeustapaukseen liittyen seuraavat asiakirjat.

Press Release 2016/19: Iran institutes proceedings against the United States with regard to a 
dispute concerning alleged violations of the 1955 Treaty of Amity
CERTAIN IRANIAN ASSETS
Press Release 2016/24: Certain Iranian Assets (Islamic Republic of Iran v. United States of 
America)

Lyhyesti sanoen tämäkin osoittaa Yhdysvaltojen ja IRANin suhteiden olleen suhteellisen vaikeat 
vuosikymmenten mittaan.

IRANin vallankumouksesta (1979) on nyt kolmekymmentäkahdeksan (38) vuotta - näin se aika 
rientää.

Mielenkiintoista tulee olemaan Donald Trumpin hallinnon toiminta IRANin suhteen.

Donald Trump voi tietysti esittää erilaisia vaatimuksia IRANin suuntaan, mutta vaatimusten 
ajaminen oikeaksi toteutetuksi politiikaksi jää vielä nähtäväksi.
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Vuoden 2015 sopimusta (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action) voi olla vaikea muuttaa, 
koska YK:n (Yhdistyneet kansakunnat) turvallisuusneuvoston muut pysyvät jäsenmaat eivät 
ehkä/välttämättä halua avata vuoden 2015 sopimusta uudelleen.

Toisaalta vuoden 2015 sopimus (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action) luonut poliittisen 
suojasään, jolloin IRANiin on mennyt erilaisia valtuuskuntia eri maista - esimeriksi Ruotsista ja 
Suomesta on ollut valtuuskunnat vierailulla.

Jäin sellaiseen käsitykseen, että IRANin kansalaiset ovat osallistuneet vallankumouksen 38-
vuotispäivään hyvin laajasti isoilla väkijoukoilla.

Vuoden 1979 vallankumouksen jälkeen äänestettiin uusi perustuslaki voimaan, jota on kerran 
täydennetty vuonna 1989.

Englanninkielinen käännös nykyisestä IRANin perustuslaista löytyi seuraavalta sivulta:
http://www.servat.unibe.ch/icl/ir00000_.html

Artikla 30 on mielenkiintoinen.

Article 30 [Education]

The government must provide all citizen with free education up to secondary school, and 
must expand free higher education to the extent required by the country for attaining self-
sufficiency.

Suomen nykyisestä perustuslaista (11.6.1999/731) voi ottaa seuraavan kohdan.

16 §
Sivistykselliset oikeudet
Jokaisella on oikeus maksuttomaan perusopetukseen. Oppivelvollisuudesta säädetään lailla. 
Julkisen vallan on turvattava, sen mukaan kuin lailla tarkemmin säädetään, jokaiselle 
yhtäläinen mahdollisuus saada kykyjensä ja erityisten tarpeidensa mukaisesti myös muuta 
kuin perusopetusta sekä kehittää itseään varattomuuden sitä estämättä.

Käytännössä IRANissa ja Suomessa on sama tavoite: korkeatasoinen peruskoulutus kaikille ja 
ylemmän koulutuksen halpuus (tai jopa ilmaisuus).

Yhdessä uutisvideossa pohdittiin sivuhuomautuksena, että IRANissa naisia on koulutettu hyvin 
myös yliopistotasoisesti.

Näköjään heilläkin on vallan kolmijako-oppi käytössä:
Chapter VI The Legislative Powers
Chapter IX The Executive Power
Chapter XI The Judiciary

Mielenkiintoista tosiaankin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????
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Seuraava sivu on ihan katsomisen arvoinen:
The Office of the Supreme Leader, Grand Ayatollah Sayyid Ali Hosseini Khamenei
Daily Islamic Rules
http://www.leader.ir/en/services/8/Jurisprudence-&-Religious-affairs

Lyhyesti ottaen IRANin kansalaiset tekevät kysymyksiä eri asioista, johon (Supreme Leader of 
Iran) Iranin korkein johtaja antaa vastauksia.

Ihan mielenkiintoista. Olisiko tuo sitten kansalaisten (IRAN) informaatio-ohjausta ilman raskasta 
lainsäädäntöä?

Summaten: Perehtyminen IRANin koko perustuslakiin pitäisi varmaan tehdä vielä huolellisesti.

Heidän hallinnon/politiikan järjestelmä on käsittääkseni hieman monimutkaisempi verrattuna 
esimerkiksi Suomeen.

Summaten: Oma kulttuurinen osaaminen IRANin suhteen tietysti hyvin vajavaista.

Kysymys: Kuka opastaa Donald Trumpin (koko?) hallinnolle IRANin kulttuuriset erityispiirteet?

Erilaisten maiden poliittinen retoriikka pitäisi tietysti ymmärtää täysin oikein.

Näin on tietysti IRANin ja Yhdysvaltojen suhteen, jolloin pitäisi ymmärtää näiden maiden sisäiset 
erityispiirteet, jotta osaisi arvioida kyseisten maiden ulkopoliittista retoriikkaa.

Monella sidosryhmillä on vielä paljon opittavaa erilaisten erityispiirteiden suhteen (esim. IRAN / 
Yhdysvallat)

1446.2. Uudelleenarviointia / 14.9.2024

Kerraten voi todeta, että oma osaaminen Iranin suhteen on erittäin vajavaista. En esimerkiksi tunne 
Iranin sisäisessä politiikassa vaikuttavia puolueita ollenkaan. Miten Iranin puolueet suhteutuisivat 
esimerkiksi Suomen puolueisiin verrattuna? Hyvä kysymys!

Aikaisemmin olen todennut erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet. Esimerkiksi suomalaisten paljon 
puhutut heikot markkinointitaidot ovat oikeasti erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia muiden 
maiden välillä. Jo länsimaisen liike-elämän sisällä on erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia, jotka 
pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä. Iranin ja Suomen välillä on kaikenlaisia 
kulttuurisia epävastaavuuksia, joiden ymmärtäminen vaatii oman opettelun vaivan.

Kirjoitushetkellä käynnissä on Joe Bidenin presidenttikausi Yhdysvaltojen presidenttinä. Voisiko 
Joe Biden lähettää jonkin Yhdysvaltojen edustajan Iraniin pohjustamaan Iranin kanssa käytäviä 
neuvotteluja varten? Toisaalta vuoden 2024 presidentinvaalit voi voittaa Donald Trump, jolloin Joe 
Biden lähettämä edustaja voi pudota pois Yhdysvaltojen presidentin hallinnosta. Voisiko 
Yhdysvaltojen kongressista lähettää henkilöitä käymään Iranin puolella? Hyviä kysymyksiä!
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1447. Erilaisia mediakohujen aiheuttajia

1447.1. Merkintä: 1052: Valiokunta / Moottori / Tylsää / 
Mediakohu / HE

14. helmikuuta 2017
1052: Valiokunta / Moottori / Tylsää / Mediakohu / HE

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1052

Oheisessa linkkiistassa muutama asia huomioitavaksi:

* Puoluekannan salailun vaikutukset?
* YLE:n Kioski-ohjelma opposition asialla?
* Elina Lepomäki sanailee toimittajan kanssa.
* Toimittaja sanailee takaisin Elina Lepomäelle.
* Ovatko ihmiset reppanoita?
* SDP:n sisäiset heilahtelut eri linjojen välillä.
* Susanna Koski sai uhkaavia viestejä.
* Kuka politikoi oikeasti perustuslain suhteen?
* Vihreiden sisäiset heilahtelut eri linjojen välillä.
* Juha Sipilä ja Terrafame-kohu.
* Fortel Invest luopui Katera Steel Oy:n osakkeista.
* Puolueavustukset myönnetty.
* Onko kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen kestävällä pohjalla?
* Tulevat kunnallisvaalit ovat todella tärkeät (SDP).

Tässä kohta voi linkittää Juha Sipilän kohtaaman Terrafame-kohun asiakirjat:

Oikeusasiamies Petri Jääskeläisen ratkaisu.
Terrafame Group Oy:n oma vastaus.
KPMG:n lausunto.

En tässä kohtaa lähde puolustamaan/arvostelemaan Juha Sipilää eri syistä.

On tietysti hyvin tärkeää, että tärkeitä päätöksiä tekevät poliittiset päättäjät eivät ole sidoksissa 
liikaa johonkin yksittäiseen yritykseen.

Muistan pankissa käynnistä yhden asian koskien Juha Sipilän kohtaamaa Terrafame-kohua.

Käytännössä yksi hyvin vannoutunut perussuomalainen puolusti Juha Sipilää tässä asiassa, koska 
hankinnat oli tehty asianmukaisesti kilpailuttaen.
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On tämäkin päivä nyt nähty, jolloin Perussuomalaiset rp:n vannoutunut kannattaja puolustaa jotain 
Suomen Keskusta rp:n edustajaa.

Harvemmin on Perussuomalaiset rp:n suunnalta kuulunut Suomen Keskusta rp:ta puolustavia 
lausuntoja.

Tällaista tämä politiikka tahtoo olla aina riippuen kulloisestakin hallituksesta.

Lyhyesti todeten kolmen yrityksen (Fortel Invest ↔ Katera Steel ↔ Terrafame) yhteydessä ei 
loppujen lopuksi havaittu väärinkäytöksiä.

Kerraten voi todeta asian tietysti olleen tärkeä.

Toisaalta asiasta saatiin joksikin aikaa hyvä aihe mediakohulle, joka kesti oman aikansa 
(25.11.2016-1.2.2017) alkaen tehdyistä valituksista päätyen oikeusasiamiehen ratkaisuun.

Tämän jälkeen voi todeta seuraavan PDF-tiedoston:
Kevätistuntokaudella 2017 eduskunnalle annettavat hallituksen esitykset ja selonteot

Erilaisia lakihankkeita on tulossa käsittelyyn yhteensä 121 kappaletta.

Jokin näistä 121 lakihankkeesta voi tietysti aiheuttaa uuden mediakohun.

Suurin osa 121 lakihankkeesta on melkoisen tylsää asiaa, ja niistä voi olla vaikea nostaa 
mediakohua.

Suuri osa Eduskunnan työstä on valiokunnissa tehtävää lakihankkeiden käsittelyä, josta voi olla 
vaikea kehittää jokin mediakohu.

Yleensä valiokuntien lausunnot ja mietinnöt on saatu kasaan valiokuntien yksimielisillä päätöksillä 
ilman mediakohua.

Nykyisin voi liittyä erilaisiin Eduskunnan tietopalveluihin, ja yksi palvelu on mahdollisuus seurata 
valiokuntien julkaisemia asiakirjoja.

Kerraten voi todeta asiaprosessin ja mediaprosessien epävastaavuudet.

Asiaprosessit menevät omalla painollaan eteenpäin alkaen hallituksen esityksistä (HE) päätyen 
julkaistuun ja hyväksyttyyn lakiin (mm. valiokuntien käsittelyä) eri vaiheiden jälkeen.

Loppujen lopuksi julkaistujen lakien tekstit päätyvät sähköiseen säädöskokoelmaan:
http://www.finlex.fi/fi/laki/kokoelma/

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Lyhyesti todeten Eduskunnan moottori taitaa olla valiokunnissa tehtävä lakihankkeiden käsittely eri 
tavoin

Toisaalta pitää todeta mahdollisuudet erilaisille mediakohuille, joita tulee säännöllisesti.
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Toisaalta pitää todeta kansalaisille tarjotut mahdollisuudet perehtyä lakihankkeisiin erilaisten 
tietopalveluiden avulla.

Toisaalta täytyy todeta, että monesti mediakohuihin liittyvät asiat olisi tarkistettavissa erilaisten 
tietopalveluiden avulla, mutta tiedotusvälineet eivät aina linkitä näitä tosiasioiden 
tarkistusmahdollisuuksien mahdollisuuksia omiin juttuihinsa.

Kysymys: MIKSI tiedotusvälineet eivät aina järjestelmällisesti linkitä näitä tosiasioiden 
tarkistusmahdollisuuksien mahdollisuuksia omiin juttuihinsa?

Esimerkiksi joissain jutuissa joskus viitataan johonkin tieteelliseen artikkeleihin, joita ei ole 
asianmukaisesti linkitetty uutiseen.

Eli esimerkiksi jutussa viitatun tieteellisen artikkelin tiedot pitää itse kaivaa erikseen.

Summaten: Tiedotusvälineiden pitäisi järjestelmällisesti linkittää tosiasioiden 
tarkistusmahdollisuuksien mahdollisuudet omiin juttuihin.

Kerraten sama kysymys: MIKSI tiedotusvälineet eivät aina järjestelmällisesti linkitä näitä 
tosiasioiden tarkistusmahdollisuuksien mahdollisuuksia omiin juttuihinsa?

Vastaukset noihin kysymyksiin taitavat riippua yksittäisten tiedotusvälineiden päätöksistä.

Asiaa pitäisi kysyä erikseen kultakin tiedotusvälineeltä. Oletusarvoisesti tiedotusvälineiden 
vastaukset vaihtelevat eri tavoin.

1447.2. Uudelleenarviointia / 14.9.2024

Erilaisia mediakohuja nousee ja laskee epäsäännöllisen säännöllisesti. Tietysti jostain asiasta voi 
tulla melkoinen mediaspektaakkeli, koska kaikki mahdolliset tiedotusvälineet käsittelevät jonkin 
mediaspektaakkelin asiaa. Eli palstamillimetrejä ja ruutuaikaa voi olla paljonkin riippuen asiasta.

Kerraten voi todeta, että viime aikoina suurin osa mediaspektaakkeleista on keskittynyt johonkin 
asiaan eikä jonkin kansanedustajan persoonaan. Tietysti mediaspektaakkelin keskittyminen 
johonkin kunnon asiaan on parempi asia kuin jonkin kansanedustajan persoonaan liittyvä 
mediaspektaakkeli.

Erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita on monenlaisia. Suomessa vaikuttaa tällä hetkellä 11 
FaktaBaari, joka tekee erilaisia tosiasioiden tarkastuksia. Suomessakin voi jokin väärä väittämä 
levitä, vaikka meillä on journalistin ohjeet, joita journalistien pitäisi noudattaa. Tietysti 
suomalaisista journalisteista huolimatta jokin väärä väittämä voi levitä myös Suomessa.

Tietysti puppupuheen suurvalta on Yhdysvallat. Yhdysvaltojen politiikassa voi päästä pitkälle 
puhumalla pelkkää puppua. Suomen kehitystä pitää tietysti seurata tarkasti. Alkaako myös 
Suomessa puppupuhe levitä kaikesta huolimatta?

11 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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1448. Ekosysteemipalveluista mahdollisia ratkaisuja?

1448.1. Merkintä: 1053: Maatalous (5) / Vaalipäivä lähenee / 
Vihreys?

16. helmikuuta 2017
1053: Maatalous (5) / Vaalipäivä lähenee / Vihreys?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1053

Kuntavaalit lähestyvät vääjäämättä:

Ennakkoäänestys kotimaassa 29.3.-4.4.
Ennakkoäänestys ulkomailla 29.3.-1.4.
Varsinainen äänestyspäivä 9.4.2017.

Tässä vaiheessa en vielä kerännyt järjestelmällisesti kaikkien puolueiden kuntavaalien 
ohjelmapapereita.

Törmäsin tämmöiseen ihan sattumalta: Maaseutu- ja erävihreät ry.

ELI Maaseutu- ja erävihreät ry on varmaankin Vihreä liitto rp:n oma verkosto maaseutu- ja 
eräasioista kiinnostuneille.

Heiltä löytyi seuraavat (PDF) julkaisut:

Vihreä maa - Maaseutu- ja erävihreät ry:n julkaisu 1/2017
Miksi Vihreät on maaseudullakin tulevaisuuden puolue?

Kerraten täytyy todeta, että en ole vielä kerännyt järjestelmällisesti tulevien kuntavaalien vuoksi 
julkaistavia ohjelmapapereita.

Kerraten täytyy todeta, että en ole vielä kerännyt järjestelmällisesti kaikkien eduskuntapuolueiden 
laajasti maaseutua koskevia ohjelmapapereita.

Varmaankin noiden ohjelmapaperien (maaseutu ja kuntavaalit) kerääminen täytyy tehdä 
asianmukaisesti.

Sitten voi todeta seuraavaa linkkilistasta:

* Tarvikkeiden ja palvelujen hinnat laskivat viime vuonna.
* Euroopan komissio yrittää siivota maataloustukien byrokratiaa?
* Suomessa haaskataan ruokaa?
* Toimiiko Vipu-järjestelmä oikein?
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* Maaseutuviraston johtaja vaihtuu.
* Taimikoita ei ole hoidettu tarpeeksi.
* Maidonjuonnin vaikutukset?
* Maatilojen määrä on jatkanut laskua.
* Kaurabuumi?
* Alle sadan oppilaan koulut vähenneet edelleen.

Tällä hetkellä Vipu-järjestelmän versionumero oli 1.32.1.

Varmaankin Vipu-järjestelmä on suhteellisen monimutkainen kokonaisuus - näin olettaisin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mitä tarkoittaisi vihreys maaseudun näkökulmasta?

Tietysti meillä on monennäköistä näkemystä maaseudun vihreydestä.

Ekosysteemipalvelut?

Ekosysteemipalvelun käsitteeseen törmäsin ensimmäistä kertaa tuossa vihreiden (Vihreä maa - 
Maaseutu- ja erävihreät ry:n julkaisu 1/2017) julkaisussa.

Nyt olisi tietysti hyvä selvittää muiden puolueiden näkemykset ekosysteemipalvelun käsitteestä: 
mikä olisi samaa ja mikä olisi erilaista?

Varmaankin ekosysteemipalvelut oikeasti toteutettuna vaatisivat uutta hallintoa ja uusia 
(lainsäädännön) päätöksiä eri tasoilla.

Nähtäväksi jää paljonkin.

1448.2. Uudelleenarviointia / 14.9.2024

En ole tarkemmin selvittänyt ekosysteemipalveluiden tilannetta ja mahdollisuuksia. Mitä olisivat 
oikeasti toimivat oikeat ekosysteemipalvelut? En tiedä tuohon vastausta! Varmaankin asia vaatisi 
kunnon selvityksen.

Ovatko maatalousasiat vain Suomen Keskusta rp:n asia? Tietysti voi todeta, että myös muilla 
puolueilla on omat kantansa maatalousasioiden suhteen. Ehkä voisi ajatella, että maatalousasiat 
eivät olisi vain Suomen Keskusta rp:n yksinoikeus.

Sinänsä olen ihmetellyt nykyhallitusta. Miksi Suomen maa- ja metsätalousministeri ei 
Perussuomalaiset rp:n edustaja? Miksi noin tärkeä ministerin salkku ei ole Perussuomalaiset rp:n 
edustajalla? Muistaakseni on niin, että erityisesti maaseudulla Perussuomalaiset rp:n syömähammas 
oli Suomen Keskusta rp:n voimakas arvostelu. Kaupungeissa Perussuomalaiset rp:n syömähammas 
oli muissa aiheissa. Niin. Miksi asiat ovat näin?
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1449. Liikenneverkon asiaa uudelleen

1449.1. Merkintä: 1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / 
Liikenneverkko

17. helmikuuta 2017
1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / Liikenneverkko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054

Palaan jälleen kerran liikenneverkon asiaan.

Ensimmäisenä linkitän aikaisemmat merkinnät koskien liikenneverkon asiaa.

1046: Aina vain / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

1041: Vielä kerran / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038

1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Linkkilistan alussa on vielä kerraten mainittu vuoden 2014 selvitys, jonka taustalla oli silloinen 
parlamentaarinen työryhmä.

Tämän jälkeen on vuosien 2016-2017 aikana tehdyn selvityksen tiedot - eli keskeytetty kovan 
onnen hanke.

Tämän jälkeen on linkkejä uutisiin koskien uutta parlamentaarista työryhmää, johon nimetään eri 
puolueiden edustajat.

Lopuksi on linkkejä koskien muuta liikenneasiaa:

* Tampereelle päätettiin rakentaa raitiovaunuverkko.
* Tampereelle valmistunut Suomen pisin maantietunneli.
* Kymmenen vuoden väännön jälkeen HSL laajenee myös Tuusulaan.
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Itse vertaisin tuota Tampereen raitiovaunuratkaisua Hannoveriin (Saksa).

Hannoverissa on hyvin laajaksi kehitetty raitiovaunuverkko, joka kattaa suuren osa Hannoverin 
asuinalueista.

Ehkä Tampereelle voisi tulla vastaava ratkaisu. Tietysti Tampereen erityiset olosuhteet voivat estää 
Hannoverin tapaisen yhtä laajan verkoston.

Lyhyesti todeten erilaiset liikenneasiat ovat hyvin pitkiä hankkeita, jotka kestävät monesti 
useamman vaalikauden yli.

Kerraten voi todeta, että varmaankin jatkossa on parasta aina eduskuntavaalien jälkeen pitää 
perustaa uudelleen parlamentaariset työryhmät, koska uudet kansanedustajat eivät ole sitoutuneita 
vanhoihin parlamentaaristen työryhmien raportteihin ja toimintasuosituksiin.

ELI uutta hallintoa ja uusia kokouksia aina vaalikauden alussa uudelleen perustettavien 
parlamentaaristen työryhmien vuoksi.

Näin tämä maailma menee - uutta hallintoa lisää ja uusia kokouksia saman asian ympärille 
vaalikausittain (Eduskunta).

Tähän kohtaan voi linkittää seuraava PDF-tiedoston:
Asettamispäätös: Parlamentaarinen liikenneverkon rahoitusta arvioiva työryhmä.

Eli työryhmän pitäisi esittää jotain valmista 28.2.2018 mennessä. Väliraportti pitäisi julkistaa 
18.8.2017

Ehkä jälleen kerran järjestetään uusi kuulemiskierros - nähtäväksi jää!

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jossain vilahti myös seuraava lausahdus: "Pitäisi aloittaa puhtaalta pöydältä".

Eli vanhoilla selvityksillä ei olisikaan mitään arvoa - vrt. vuoden 2014 raportti?

Selvityksen selvityksen selvitystä? Kuinka pitkä tämä ketju pitää olla?

Käytännössä tämä liikenneverkon kohu osoitti paljon puhutun pitkäjänteisyyden useamman 
vaalikauden yli olevan käytännössä vaikea asia.

Summaten: Pitkäjänteinen useamman vaalikauden kattavat kehittämissuunnitelmat eivät näytä 
välittyvän vaalikaudelta (Eduskunta) toiselle.

Summaten: Uuden vaalikauden (Eduskunta) alkaessa on perustettava uudelleen parlamentaariset 
työryhmät, jotka käsittelevät uudelleen edellisen vaalikauden (Eduskunta) aikana toimineen 
parlamentaarisen työryhmän asiakirjat.

Summaten: Uudet kansanedustajat eivät välttämättä ole sitoutuneita edellisen vaalikauden 
(Eduskunta) aikana toimineen parlamentaarisen työryhmän asiakirjoihin.
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Summaten: Uusien kansanedustajien sitouttamisen vuoksi on heti vaalikauden alussa perustettava 
uudelleen parlamentaariset työryhmät samasta aiheesta.

Summaten: Tietysti joidenkin pitkäjänteisyyttä vaativien asioiden vuoksi on perusteltua perustaa 
parlamentaarinen työryhmä.

Summaten: Eduskuntavaalien jälkeen eri puolueiden asema voi muuttua hallituspuolueesta 
oppositiopuolueeksi tai toisinpäin oppositiopuolueesta hallituspuolueeksi.

Summaten: Eri puolueiden aseman muuttumisen vuoksi on heti vaalikauden alussa perustettava 
uudelleen parlamentaariset työryhmät samasta aiheesta.

Näin olen itse päätellyt perustuen liikenneverkkoselvityksen vuoksi nousseen kohun vuoksi.

Tähän voi listata minulle asti saapuneet asiakirjat.

* Parlamentaarinen liikenneverkon rahoitusta arvioiva työryhmä
* Liikenneverkon kehittämistä liiketaloudellisesti selvittävän hankkeen organisointi
* Lausuntopyyntökierroksen keskeytys
* Lausuntopyyntö: Luonnos liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti
* Selvitys liikenneverkon kehittämisestä liiketaloudellisesti: Liikenneverkkoyhtiö (Live)
* Liikenneverkon kehittäminen - Liikenneverkkoyhtiö
* Liikenneverkon kehittäminen - Yhteiskunnalliset tavoitteet
* Liikenneverkon kehittäminen - Autoilijan asiakasmaksut
* Liikenneverkon kehittäminen - Kysymyksiä ja vastauksia
* Tiedote 19.1.2017
* Ministeri Bernerin diat 19.1.2017
* Asettamispäätös 22.4.2016
* (2014) Liikenneväylien korjausvelan vähentäminen ja uusien rahoitusmallien käyttö - 
Parlamentaarisen työryhmän ehdotus
* (2010) Liikenneinvestointien rahoitusmallien soveltamisen ehdot - Työryhmän ehdotus 
31.3.2010
* (2009) Tie- ja liikenneinvestointien rahoitukseen lisää joustavuutta: Soveltuisivatko tie- ja 
liikennerahastot Suomeen?

1449.2. Uudelleenarviointia / 15.9.2024

Lisää hallintoa hallinnon hallinnolle? Lisää selvityksen selvityksen selvityksiä? Tämä taas tarkoittaa 
uutta paperityötä monessa suunnassa. Voitaisiinko Eduskunnassa saada joihinkin asioihin yli 
vaalikausien meneviä ratkaisuja? Oletusarvoisesti yli vaalikauden kestävät ratkaisut voivat olla 
täysin mahdottomia ratkaisuja, jolloin pitää perustaa samat parlamentaariset työryhmät uudelleen 
kunkin Eduskunnan vaalikauden alussa. Sitten jokainen uusi Eduskunta voi käydä valtiopäivillä läpi 
parlamentaaristen työryhmien esityksiä läpi omalla tahdillaan. Byrokraattista, hidasta, hankalaa, 
toisteista ja hyvin aikavievää toimintaa. Tämä taitaa olla maailman meno monessa suhteessa, jolloin 
tuotamme uusia ja uusia asiakirjoja eri suunnissa.

Kerraten voi todeta, että liikenneverkkojen asia vaatisi hyvin pitkän aikavälin suunnittelua, mutta 
käytännössä hyvin pitkän aikavälin suunnittelu vaatisi täysin uusia ratkaisuja, jotka pitäisi selvittää.
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1450. Poikkeusolopuolue ja poikkeusolopolitiikot

1450.1. Merkintä 1055: Poikkeusolopoliitikot rp / Uusin 
puolustusselonteko

18. helmikuuta 2017
1055: Poikkeusolopoliitikot rp / Uusin puolustusselonteko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1055

Ensiksi pitää linkittää uusin puolustusselonteko sekä suomeksi että englanniksi:

FI: Valtioneuvoston puolustusselonteko
EN: Government's Defence Report

Ensimmäisenä asiana voidaan käsitellä seuraava teksti:

(Sivu 27) Maanpuolustustahtoa ylläpidetään asevelvollisten laadukkaalla koulutuksella ja 
tukemalla vapaaehtoista maanpuolustustyötä. Maanpuolustuskoulutusyhdistystä kehitetään 
puolustusvoimien strategisena kumppanina pohjoismaisten toimintaperiaatteiden mukaisesti. 
Tavoitteena on vahvistaa vapaaehtoisen maanpuolustuksen asemaa paikallispuolustuksessa 
sekä virka-aputehtävissä. Vapaaehtoisen maanpuolustuksen toimintaedellytykset 
varmistetaan.

Omat huomiot:

1) Tässä kohtaa pitäisi pohtia yli-ikäisten reserviläisten (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) 
sijoittamista eri tehtäviin.
2) Yli-ikäisten reserviläisten (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) tehtävät voisivat olla 
puolisotilaallisia ja avustavia tehtäviä.
3) Yli-ikäisten reserviläisten (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) tehtävät pitäisi suunnitella ja 
harjoitella asianmukaisesti.
4) Vapaaehtoiset yli-ikäiset reserviläiset (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) voisivat olla erilaisten 
puolisotilaallisten ja avustavien joukkojen johtoasemassa.

Selvityksessä todetaan sotilaallisten kriisien ennakkovaroitusajan lyhentyneen.

Ennakkovaroitusajan lyhenemisen vuoksi pitäisi myös erilaisten puolisotilaallisten ja avustavien 
joukkojen kokoon kutsuminen harjoitella asianmukaisesti.

Ei ole oikein järkevää kutsua kokoon erilaisia puolisotilaallisia ja avustavia joukkoja pelkän 
ilmoituksen perusteella tilanteen kiristyessä. JOS ei ole mitään ennemmin harjoiteltu, niin kokoon 
saadaan kokoon vain iso joukko henkilöitä ilman mitään valmistautumista.
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ELI erilaisten puolisotilaallisten ja avustavien joukkojen kokoon kutsuminen ja perustaminen pitäisi 
harjoitella kunnolla.

Paljon kulunut esimerkki on tietysti jonkin kohteen suojaaminen, joten vapaaehtoiset yli-ikäiset 
reserviläiset (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) voisivat kouluttautua asianmukaisesti kohteen 
suojaamiseen.

EHKÄ jonkin kohteen turvaaminen voi tarkoittaa ilmatorjunta-aseistusta, joten olisi hyvä olla 
koulutettuja ilmatorjunta-aseen käyttäjiä.

Puoluekokousaloitteeni vuoden 2016 puoluekokoukseen koskivat varautumista, eli ehdotin vain 
yhden varautumisen rekisterin kehittämistä sekä reserviläisen taidonnäytekirjaa.

Toisena asiana voi käsitellä seuraava teksti:

(Sivu 13) Puolustuskyvyllä turvataan Suomen itsenäisyys ja alueellinen koskemattomuus. 
Puolustuskyky muodostuu puolustusjärjestelmän sotilaallisista suorituskyvyistä sekä 
kansallisesta viranomaisyhteistyöstä ja kansainvälisestä puolustusyhteistyöstä. 
Puolustuskykyä ylläpidetään ja kehitetään muuttuvassa toimintaympäristössä.

Omat huomiot:

1) Vain yksi varautumisen rekisteri helpottaisi tätä työtä huomattavasti.
2) Käytännössä viranomaisyhteistyötä pitäisi harjoitella asianmukaisesti.
3) Käytännössä yhden varautumisen rekisterin toiminta pitäisi kokeilla useamman kerran.

JOS erilaisia varautumisen rekistereitä on paljon, niin eri rekistereiden yhteiskäyttö kohtaa 
melkoisia ongelmia oikeassa käytössä.

Paljon kulunut esimerkki taitaa olla joidenkin ammattien ammattiosaajien nopea liikuttelu kriisin 
iskiessä. Varmaankin lääkärit ja sairaanhoitajat taitavat kuulua näihin nopeasti liikuteteltaviin 
ammattiosaajien osastoihin.

Kolmantena asiana voi käsitellä seuraava teksti:

(Sivu 15) Puolustusvoimat tukee sisäisestä turvallisuudesta vastaavia ja muita viranomaisia 
virka-apupyyntöjen ja yhteistyöjärjestelyjen mukaisesti. Suomalainen asevelvollisuus ja 
kansalaisten maanpuolustustahto vahvistavat yhteiskunnan kriisinsietokykyä.

Omat huomiot:
1) Pelkkä maanpuolustustahto ei auta tositilanteessa.
2) Kerraten voi todeta yli-ikäisten reserviläisten (esimerkiksi yli 40-vuotiaat) varautumisen 
tehtävät.
3) ELI eri-ikäisille henkilöille (sekä reservin tehtävät että siviilien tehtävät) pitää suunnitella 
tehtävät, kouluttaa tehtäviin ja kokeilla tehtävien suoritusta harjoituksissa.

Tähän kohtaan pitää linkittää aikaisemmat merkinnät, joissa olen pohtinut poikkeusoloja:

64 / 16.2.2009: Lippu heilumaan - mutta minkä värinen?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_64
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900: Teknologia / PS / Perustulo / Avoimuus?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_17.html#aihe_900

960: Maatalous (2) / Poikkeusolot / Hyvä vai huono sää?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_19.html#aihe_960

1050: Maatalous (4) / Kaupunki / Varautuminen?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1050

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Poikkeusolopoliikot rp?

Monesti olen todennut monen poliittisen ajatuksen perustuvan (ns.) hyvän sään ajatteluun, jolloin 
erilaiset poikkeusolot eivät aina tule esille poliittisia päätöksiä tehdessä

Vasta jonkin ison kriisin jälkeen myönnetään tarve poikkeusoloihin varautumisesta.

ELI poikkeusoloihin varautuminen menee monesti todella pitkän kaavan mukaan erilaisten oikeiden 
kriisien ja erilaisten selvitysten kautta.

Uusi puolustusselonteko on tietysti oikeaa asiaa, mutta monessa kohdassa tarvitsemme vielä 
tarkempaa suunnittelua, koulutusta ja toiminnan tason todentamista.

Pelkkä maanpuolustustahto ei riitä todellisissa tilanteissa, jolloin pitäisi sekä siviilipuolella että 
sotilaspuolella olla oikeasti todennettu toiminnan taso.

1450.2. Uudelleenarviointia / 15.9.2024

Erilaisiin poikkeusoloihin valmistautuminen etenee nykyään melko vähäisellä huomiolla. Tietysti 
meillä on 12 Huoltovarmuuskeskuksen tapaisia toimijoita, mutta kaikesta huolimatta 
poikkeusoloihin valmistautuminen on yleisesti ottaen melko vähäisellä huomiolla. JOS 
poikkeusolot olisivat ensimmäinen ja viimeinen asia pohdittaessa erilaisia käytännön ratkaisuja, 
niin ratkaisujen tosiasiallinen sisältö olisi erilainen.

Millaisia olisivat uudet ratkaisut erilaisiin poikkeusoloihin valmistautumisen kannalta? En tiedä 
tuohon täydellistä vastausta, joten asiasta pitäisi tietysti tehdä kunnon selvitys.

Eri asiayhteyksissä olen korostanut, että tarvitsemme Suomeen vain yhden varautumisen rekisterin, 
joka pitäisi hajauttaa järkevästi. Nyt erilaisia varautumisen rekistereitä on liikaa. Lisäksi yhdellä 
ihmisellä pitäisi olla vain yksi varautumisen tehtävä riippuen eri tekijöistä.

Yksi hyvin kulunut esimerkki on jonkin merkityksellisen kohteen suojaaminen. Poikkeusolojen 
uhatessa pitäisi erilaisten kohteiden suojelu järjestää hyvin nopeasti ilman suuria esteitä. 
Esimerkiksi halkopinojen käyttö pitäisi olla valmiiksi suunniteltu ja harjoiteltu toimenpide, jotta 
kohteen suojelu voitaisiin järjestää hyvin. Muitakin varautumisen esimerkkejä löytyy varmasti.

12 https://www.huoltovarmuuskeskus.fi  , Huoltovarmuuskeskus
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1451. Heikko vai vahva moraali

1451.1. Merkintä 1056: Vahva moraali / Rikkomus / 
Kuntauudistus (xxxiv)

20. helmikuuta 2017
1056: Vahva moraali / Rikkomus / Kuntauudistus (xxxiv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1056

Oheisesta linkkilistasta voi todeta mm. seuraavaa:

* Kuinka paljon uudella SOTE-ratkaisulla oikeasti säästetään?
* Kuinka paljon uudella SOTE-ratkaisulla oikeasti lisätään kustannuksia?
* Väärinkäytöksistä ilmoittaminen Euroopan Unionin tasolla?
* Väärinkäytöksistä ilmoittaminen kansallisella (esim. Suomi) tasolla?

Tähän kohtaa voi linkittää kaksi asiakirjaa:

* P8_TA-PROV(2017)0022 - Väärinkäytösten paljastajien merkitys EU:n taloudellisten 
etujen suojaamisessa
* P8_TA-PROV(2017)0022 - The role of whistleblowers in the protection of EU's financial 
interests

HUOMIO: Asiakirjat ovat väliaikaisia painoksia (Provisional edition), jolloin lopulliseen versioon 
voi tulla pieniä muutoksia.

Asian 2016/2055(INI) käsittelytiedot ovat seuraavalla www-sivulla:

2016/2055(INI) - Role of whistle-blowers in the protection of EU's financial interests
http://www.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?reference=2016/2055(INI)

Asiakirjasssa todetaan seuraavaa:

32. kannustaa jäsenvaltioita kehittämään tietoja, viitearvoja ja indikaattoreita, jotka kattavat 
väärinkäytösten paljastajia koskevat toimintaperiaatteet sekä julkisella että yksityisellä 
sektorilla;

Että näin.

Asiasta 2016/2055(INI) on hyväksytty teksti (P8_TA-PROV(2017)0022), jolla pyydetään mm. 
Euroopan komissiota ja jäsenmaita (Euroopan Unioni) selvittämään väärinkäytösten paljastajien 
suojelua.
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Asiana 2016/2055(INI) EI ole lainsäädännön ehdotus, koska lainsäädännön ehdotukset kehittää ja 
julkaisee Euroopan komissio, jolloin lainsäädännön ehdotukset käsitellään Euroopan parlamentissa 
ja Eurooppa-neuvostossa (European Council).

Aina sitä voi pyytää Euroopan komissiota kehittämään ja julkaisemaan lainsäädännön ehdotuksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tässä kohtaa voi palata tähän "vahvan moraalin" käsitteeseen.

Yhdessä minulle asti tulleessa asiakirjassa todetaan vahvan moraalin vaikutus, jolloin esimerkiksi 
väärinkäytöksen paljastajien suhteen ei tarvita mitään lainsäädäntöä.

EHKÄ Suomi voisi olla tällainen vahvan moraalin maa, jolloin ei tarvita lainsäädäntöä 
väärinkäytöksen paljastajien suojeluun.

Aikaisemmin olen todennut liiketoimintakielloista jotain. Mihin moraaliin liiketoimintakieltojen 
määräykset perustuvat?

Tämän jälkeen voisi pohtia noita SOTE-uudistuksia vahvan moraalin kannalta.

KYSYMYS: Kuinka suuria taloudellisia toimijoita uudistetuista maakunnista oikein tulee?

Oma veikkaus on suurien rahamäärien liikuttelu uudistetuissa maakunnissa.

Tietysti tuollainen suurien rahamäärien liikuttelu voi altistaa erilaisiin välistävetoihin.

KYSYMYS: Kuinka estetään kaikki mahdolliset välistävedot uudistetuissa maakunnissa?

KYSYMYS: Kuka valvoo uudistettuja maakuntia?

KYSYMYS: Pitääkö maakuntien valvonnan vuoksi kehittää uutta lainsäädäntöä?

KYSYMYS: Mikä olisi maakuntia valvova (uusi?) viranomainen/virasto?

KYSYMYS: Maakunnissa vahva moraali ilman turhaa sääntelyä?

KYSYMYS: Pelko välistävedoista ja (uutta?) lainsäädäntöä estämään erilaisia välistävetoja?

Hyviä kysymyksiä kaikki.

1451.2. Uudelleenarviointia / 15.9.2024

Harisalo & Miettinen (1995, 1996, 2010) on tullut vastaan joissain asiayhteyksissä. Oman 
havainnon mukaan Suomi on vahvan luottamuksen maa (luottamuspääoma siis). Suomessa moni 
asia toimii vahvan luottamuksen varassa, jolloin eri asioiden valvonta voi olla kevyempää 
verrattuna matalan luottamuksen maihin. Tietysti Suomessakin on korruptiota, mutta se on erilaista 
verrattuna muihin maihin, joissa korruptio voi olla hyvinkin laajaa toimintaa.
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1452. Koulutuksen oikea taudinkuva ja oireet

1452.1. Merkintä 1057: Väärinkäytös / OIKEAT menetelmät / 
Koulutus

20. helmikuuta 2017
1057: Väärinkäytös / OIKEAT menetelmät / Koulutus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1057

Oheisen linkkilistan alussa on mainittuna joukko yhdistyksiä ja yrityksiä.

Kyseiset yhdistykset ja yritykset olivat edustettuna puoluekokouksessa.

Olen lukenut mainittujen yhteisöjen puoluekokouksessa jakamat esitteet ja kirjaset jollain tasolla - 
ei sitä enää kaikkea muista.

Yhdistävä tekijä kaikille linkeille on tällä kertaa koulutuksen aiheet.

Puoluekokouksessa esillä olleet yhdistykset ja yritykset voivat yrittää vaikuttaa koulutuspolitiikkaan 
jollain tasolla.

Aikaisemmin olen esittänyt huomioita suomalaisesta koulutuspolitiikan keskustelusta.

OMA huomautus on voimakas usko koulutukseen, jolloin koulutukseen voidaan ajaa liikaa erilaisia 
odotuksia.

Tähän kohtaan voi linkittää kaksi asiakirjaa.

Korkeakouluille myönnetyt erityisavustukset 3.2.2017
AMMATILLISEN KOULUTUKSEN TUTKINTORAKENTEESEEN KUULUVAT 
TUTKINNOT 1.1.2019 ALKAEN

Ensimmäisessä asiakirjassa on listattuna korkeakouluille myönnetyt erityisavustukset liittyen 
johonkin kehittämishankkeeseen.

Toisessa asiakirjassa on listattuna ammatillisen koulutuksen tutkinnot 1.1.2019 alkaen.

Käsitin niin, että vuodesta 2019 alkaen olisi jonkin verran laajennettuja tutkintoja, jolloin 
nykytilanteeseen nähden on vähemmän ammatillisen koulutuksen tutkintoja.

Linkkilistassa on useampi juttu koskien suomalaista koulutusta.

Linkkilistassa on pari erityisuutista:
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* Heikon lukutaidon voisi ennustaa jo varhaislapsuudessa?
* Pojille järjestettävä ehkä yksilöllisempää oppisopimuskoulutusta.

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistasta JAKK:n järjestämän koulutuksen virheelliset käytännöt. Nyt 
näiden käytäntöjen lainmukaisuutta selvitetään oikeudessa.

JAKK:n oikeustapauksesta on ollut useampi juttu ILKKA-maakuntalehden paperilehdessä, jolloin 
linkit ovat ainoastaan sähköisten uutisten linkkejä.

Lyhyesti todeten JAKK-sotku laittoi kunnan polvilleen, jolloin oli pakko yhdistyä jonkun toisen 
kunnan/kaupungin kanssa, jotta uudella kunnalla olisi enemmän mahdollisuuksia pärjätä JAKK:n 
vuoksi asetetuista varojen palautuksista Opetus- ja kulttuuriministeriön suuntaan.

Käytännössä Jalasjärven kunta otti ison lainan varojen palautuksen vuoksi, ja nyt lainaa maksaa 
(uusi) Kurikan kaupunki.

Lopuksi voidaan todeta Kurikan kaupungin keskustaan rakennettava kampusalue, joka kattaisi 
Kurikan lukion ja Seinäjoen koulutuskuntayhtymän tilat.

Näin Jalasjärven kannalta herää tietysti kysymys Jalasjärven lukion tulevaisuudesta - kuinka monta 
vuotta/vuosikymmentä Jalasjärvellä voi olla oma lukio?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Kerraten voi todeta koulutukseen asetetut erittäin isot odotukset.

Toisaalta voi todeta joidenkin oppilaiden jäävän peruskoulun jälkeen vain peruskoulun opetuksen 
tasolle, jolloin he eivät osallistu muuhun koulutukseen.

Taidamme tarvita uusia menetelmiä, joiden avulla voidaan kartoittaa erilaisia ongelmia jo 
peruskoulun tasolla hyvissä ajoin ennen peruskoulusta pääsyä.

Itselläni ei tosin ole hyviä ehdotuksia näistä uusista menetelmistä, koska oma osaaminen tällaisissa 
koulutusasioiden, terveysasioiden ja sosiaaliasioiden suhteen on tietysti hyvin vajavaista.

Varmaankin tarvittaisiin jonkinlainen vertaileva selvitys erilaisten ongelmien kartoituksen 
menetelmistä; varmaankin pitäisi kehittää jo peruskoulun ensimmäisistä luokista alkaen käytettäviä 
menetelmiä.

EHKÄ tuollainen vertaileva selvitys on jo tehty, mutta käytännön toiminta on voinut jäädä 
vähäisemmäksi erilaisista syistä johtuen.

Eli minulla on tässä vaiheessa enemmän hyviä kysymyksiä kuin hyviä vastauksia.

Asiaa pitää seurata omien mahdollisuuksien mukaan.
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1452.2. Uudelleenarviointia / 18.9.2024

Itse olen kannattanut lyhyitä koulutuskokonaisuuksia. Nyt yritämme pitkiä tutkintoja erilaisiin 
asiayhteyksiin. Itse olen todennut Eduskunnassa olevien kansanedustajien edustavan hyvin laajasti 
korkeasti koulutettuja henkilöitä. Tämän perusteella on aivan ymmärrettävää, että kansanedustajat 
haluavat tehdä kaikista oppijoista maistereita (tai vastaava) huolimatta koulutusasteesta.

Teknikkokoulutuksen lakkauttaminen on ollut suomalaisen koulutuspolitiikan suurimpia virheitä 
(ellei suurin virhe). Mitä vikaa oli vanhan kansan teknikoissa? Vanhan kansan teknikot olivat 
todella kovan luokan osaajia.

Tietysti tiedämme nykyään, että erityisesti ammattikorkeakoulutasoinen koulutus on lisääntynyt 
Suomessa hyvin voimakkaasti. Oma havainto on, että ammattikorkeakoulutasoista koulutusta on 
Suomessa lisätty liikaa erilaisiin asiayhteyksiin. Liikaa melkein-maistereita ja liian vähän 
mestareita. Lisäksi oppisopimuskoulutus (lisää ammattiosaamisen mestareita) kohtaa vahvaa 
vihamielisyyttä joidenkin sidosryhmien suunnalta.

Valitettavasti erilaiset ammattiosaamisen työntekijäammatit kohtaavat vähäistä arvostusta. Aivan 
kaikki meistä eivät voi olla melkein-maistereita, jolloin tarvitaan käsillä töitä tekeviä 
ammattiosaamisen työntekijöitä. Ammattiosaamiselle pitäisi palauttaa sille kuuluva kunnia 
erilaisissa asiayhteyksissä. Siis paljon enemmän ammattiosaamisen mestareita erilaisiin 
asiayhteyksiin.

Koulutus on Suomessa pyhä lehmä, jota kaikki palvovat, mutta palvomisen tavoista on voimakkaita 
näkemyseroja. Valitettavasti koulutus ei ratkaise kaikkia mahdollisia ongelmia, mutta koulutusta 
esitetään hyvin vahvasti ratkaisuna erilaisiin asiayhteyksiin.

Koulutuspolitiikan suhteen järjestettiin yksi kysely, ja tein oman lausunnon asiaan liittyen. Minun 
lausunnon saa ladattua seuraavalta www-sivulta.

FI: Lausunto 160: Oppivelvollisuuden laajentaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Lyhyesti todeten silloinen hallitus (Marin) teki kaikki omat toimenpiteensä täysin päinvastoin 
minun suosituksiin nähden. Olin siis jonkin verran eri mieltä silloisen hallituksen (Marin) 
koulutuspolitiikkaan nähden.
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1453. Sähköisen äänestyksen järjettömyyden asiaa 
taas kerran

1453.1. Merkintä 1058: Sähköinen äänestys / Uusi hanke / 
Totuus?

22. helmikuuta 2017
1058: Sähköinen äänestys / Uusi hanke / Totuus?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1058

Nettiäänestyksen hanke etenee jollain tavalla.

Tallensin Oikeusministeriön nettiäänestyksen (HTML) sivun 22.2.2017 tilanteessa.

Oikeusministeriö - Nettiäänestys - sivu 21.2.2017 tilanteessa
Sivu tässä linkissä

Tämän jälkeen voi linkittää kaksi tiedostoa:

TYÖRYHMÄN ASETTAMINEN - 21.2.2017
NETTIÄÄNESTYKSEN VALMISTELUN SEURANTARYHMÄN ASETTAMINEN - 
21.2.2017

Lyhyesti todeten nettiäänestyksen hanketta ei ole kuopattu.

22.2.2017 tilanteessa on vähän uutta lisättävää.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jatkossa pitää seurata hyvin tarkasti sähköisen äänestyksen käytön erilaisia perusteluita.

Tämän jälkeen olisi mahdollista kohdistaa jokaiseen perusteluun oman hyvin perustellun arvion.

TOTUUS jokaisen (uuden) perustelun kohdalla voi hyvin ola erilainen, koska eri perustelut voivat 
perustua virheelliseen toiveajatteluun.

Nyt pitää erotella selvästi erilaisten perusteluiden toiveajattelu.

Toiveeseen perustuvat perustelut eivät välttämättä perustu kovaan todellisuuteen.
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TIETYSTI sähköistä äänestystä voi kannattaa eri syitä, mutta kova todellisuus pitää selvittää sekä 
Suomessa että ulkomailla.

Iso ongelma on tietysti eri sidosryhmien oikea toiveajattelu, jolloin kovan todellisuuden asialliset 
perustelut eivät uppoa kaikkien ihmisten ajatteluun.

Käytännössä toiveajattelu saa enemmän palstatilaa kuin kovan todellisuuden asiaperustelut.

Vaikka sähköisen äänestyksen (mm. nettiäänestys) ongelmien raportteja julkaistaan aina välillä, niin 
eri sidosryhmät kieltäytyvät lukemasta tällaisia raportteja.

Tietysti totuus sähköisestä äänestyksestä pitäisi levittää hyvin laajasti eri suuntiin.

Nähtäväksi jää.

1453.2. Uudelleenarviointia / 18.9.2024

Olen ylläpitänyt omaa www-sivua, jonne olen kerännyt erilaisia aineistoja sähköiseen äänestykseen 
liittyen. Oman www-sivun osoite on seuraava.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
https://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Kaikeksi onneksi sähköinen äänestyskone havaittiin täysin vääräksi etenemissuunnaksi, jolloin 
sähköinen äänestyskone hylättiin täysin epäonnistuneen kokeilun jälkeen. Järki siis voitti tässä 
tapauksessa.

Kaikeksi onneksi nettiäänestystä selvittänyt työryhmä päätyi toteamaan sähköisen äänestyksen 
hyvin riskialttiiksi järjestelmäksi verrattuna nykyiseen äänestysjärjestelmään. Järki siis voitti tässä 
tapauksessa.

Erilaiset mielipidevaikuttajat voivat veivata edelleen sähköistä äänestämistä. Varmaankin joku 
tulevista hallituksista (nykyään toimii Petteri Orpon johtama hallitus) voi järjestää sähköiseen 
äänestykseen liittyvän uuden kokeilun. Tietysti sähköisen äänestyksen kokeilun epäonnistuminen 
on hyvin odotettava kehitys. Ehkä tuo tie on kuljettava yhden kerran ennen kuin sähköisen 
äänestyksen järjettömyys selviää erilaisille sidosryhmille.

Lisäksi pitää todeta erikseen nuorten äänestysinnokkuus sähköisen äänestykseen liittyen. 
Käsittääkseni nuorten äänestysinnokkuus sähköisen äänestyksen vuoksi ei perustu tosiasioihin. 
Nuorten innostuminen sähköisen äänestyksen vuoksi perustuu toiveajatteluun eikä todellisiin 
asiaperusteisiin.

Erityisesti pitää todeta, että nettiäänestys olisi suunta sähköisen äänestyksen asiayhteydessä. Tietysti 
osa mielipidevaikuttajista haluaisi nettiäänestyksen Suomeen. Itse olen täysin vastaan 
nettiäänestystä. Emme tarvitse Suomeen nettiäänestystä. Piste.
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1454. Selainmoottorit ja tietoturvallisuus

1454.1. Merkintä 1059: Selainvertailu / Kilpavarustelu / OSA 28

22. helmikuuta 2017
1059: Selainvertailu / Kilpavarustelu / OSA 28

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1059

Olen tehnyt edelleen selainvertailua eri tavoin, vaikka viimeisestä merkinnästä on kulunut jonkin 
verran aikaa.

Oheisesta linkkilistasta voi ottaa esille muutaman asian:

* Operaa kehitetään edelleenkin
* kiinalaiset ostamassa Operaa kehittävän yrityksen?
* FLASH ja sen korvaaminen?
* Opera 12 ei enää kehityksen alaisena
* selainliikenteen salaus?
* Opera 36 ja myöhemmät versiot
* Firefoxin suuri uudistus?
* selainlaajennusten ongelmat
* Opera ja VPN
* Opera ja mainosten estäminen
* Internet Explorer menettänyt markkinaosuutta
* vanhoja selaimia käytetään kaikesta huolimatta
* JavaScriptin uuudet versiot?
* selainten virrankäytön tehokkuutta vertailtu
* kuka on tehnyt selainten virrankäytön tehokkuuden vertailun oikein?
* joihinkin Windows-alustoihin ei enää kehitetä selaimia
* Vivaldi on yksi vaihtoehtoselain
* erilaisia haavoittuvuuksia kaikissa selaimissa
* estääkö Microsoft kilpailevien selainten käyttöä?
* FLASHin tuki LINUX:n puolella?
* hakkerit murtaneet selaimia
* Firefox ja henkilöstömäärät

Tähän kohtaa voi todeta selainten markkinaosuudesta seuraavaa:

* Chrome on noussut markkinajohtajaksi vuoden 2012 jälkeen (StatCounter)
* Chromen markkinaosuus nyt 51,76 (StatCounter)
* IE:n markkinaosuus on laskenut järjestelmällisesti (StatCounter)
* myös Firefoxin markkinaosuus on laskenut (StatCounter)
* Chromen markkinaosuus nyt 57,94 (NetMarketShare)
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StatCounter ja NetMarketShare laskevat tilastoja eri tavoin, mutta tulos voittajan osalta on aika 
selvä.

StatCounter-tilaston voi katsoa kuvana [] seuraavasta linkistä.

Browser Market Share Worldwide - Jan 2009 to Jan 2017
http://gs.statcounter.com/browser-market-share#monthly-200901-201701

Aikanaan vuonna 2009 IE:n markkinaosuus oli (StatCounter) 64,97% (tammikuu 2009).

Tammikuussa 2017 IE:n markkinaosuus oli (StatCounter) 4,77% (tammikuu 2017).

Eli IE:n markkinaosuuksiin on tullut melkoinen muutos vuosien 2009-2017 aikana.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tähän kohtaan pitää linkittää pari Wikipedia-artikkelia: selainmoottori (browser engine) ja selainten 
lista.

Comparison of web browser engines
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browser_engines

List of web browsers
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_web_browsers

Käytännössä selaimia on hyvin paljon, mutta markkinaosuudet vaihtelevat.

Toisaalta samaa selainmoottoria voi käyttää useampi selain.

Tietysti erilaisiin selaimiin kohdistetaan erilaisia hyökkäyksiä, ja selainmoottorit ovat vielä erikseen 
tietysti yksi kohde hyökkäyksille.

Ongelmaksi taitaa tulla selainmoottorien päivitys kaikkiin mahdollisiin selaimiin.

Käytännössä markkinajohtajien on seurattava koko ajan erilaisten hyökkäysten mahdollisuuksia ja 
pyrittävä korjaamaan tilanne nopeasti.

Kilpavarustelu selainten kehittäjien ja selainten murtajien välillä on koko ajan käynnissä.

Olen aikaisemmin ehdottanut vain yhtä voittoa tuottamana yhteisöä, jonka alaisuudessa voitaisiin 
laajasti raportoida kaikista mahdollisista tietoturvaongelmista.

Perehtymällä noihin kahteen Wikipedia-artikkeliin voi todeta selainten ja selainmoottorien 
kohtaamat ongelmat.

KYSYMYS: Koska ja miten tuollainen yksi voittoa tuottamana yhteisö kaikkien 
mahdollisten tietoturvaongelmien raportointiin perustetaan?
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Lopuksi täytyy kerraten todeta tietoturvan raportoinnin pienet palkkiot.

Linkkilistassa on juttua Googlen jakamista palkinnoista.

Lyhyesti ottaen Googlen jakamat palkinnot tietoturvan raportoinnista olivat mielestäni 
euromääriltään aivan liian pieniä.

1454.2. Uudelleenarviointia / 18.9.2024

Erilaisista selainten tietoturvaongelmien ilmoittamisesta pitäisi maksaa kunnolliset palkkiot. Jos 
palkkiot olisivat kunnollisia, niin esimerkiksi selainten tietoturvaongelmat ilmoitettaisiin 
suuremmalla todennäköisyydellä. Siis kunnolla euroja tilille tietoturvaongelmien ilmoittamisesta.

Itse olen huomioinut, että erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen tarvittaisiin vain yksi 
paikka ja yksi palvelu. Nyt erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen on useita paikkoja ja 
useita palveluita. Liika on liikaa.

Itse olen tutustunut joihinkin tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen liittyviin palveluihin. 
Esimerkiksi roskapostiin liittyviä palveluita on useampi eikä vain yhtä palvelua roskapostin 
ilmoittamiseen.

Seuraava Wikipedia-artikkeli pitää mainita uudelleen.

Comparison of web browser engines
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browser_engines

Oma huomio on, että selainten moottoreita on vain rajattu määrä. Lisäksi pitää huomioida, että eri 
selaimet voivat käyttää samaa selainmoottoria. Saman selainmoottorin käyttö tarkoittaa saman 
tietoturvaongelman heijastumista samaan aikaan samaa selainmoottoria käyttäviin selaimiin. Tässä 
kohtaa on siis omat tietoturvaongelmansa.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että selainten selvä markkinajohtaja on Googlen kehittämä Google 
Chrome -selain. Tietysti johtava markkinaosuus tarkoittaa, että erilaisia tietoturvaongelmia 
kohdistuu Google Chrome -selaimeen. Yksi iso ongelma on erilaiset tietoturvahyökkäykset Google 
Chrome -selaimeen liittyen. Tietysti muihinkin selaimiin kohdistuu tietoturvaongelmia.

Kirjoitushetkellä olen julkaissut kolmekymmentäyksi (31) merkintää 13 liittyen erilaisten selainten 
vertailuun (OSA 1 → OSA 31). Erilaisissa selaimissa on erilaisia ominaisuuksia, joiden toimivuus 
pitää tietysti tarkistaa erikseen.

13 https://www.jukkarannila.fi   → päiväkirjamerkinnät → etsi termillä ”Selainvertailu” päiväkirjamerkintöjen 
arkistoista
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1455. Selainten kokeilua eri tavoin

1455.1. Merkintä 1060: Selainvertailu / Asetusten määrä / RSS / 
OSA 29

22. helmikuuta 2017
1060: Selainvertailu / Asetusten määrä / RSS / OSA 29

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1060

Tähän kohtaan voi linkittää kolme kuvaa.

Opera: PDF-tiedostojen käsittely

Vivaldi: Asetuksien ikkuna

Brave: Asetuksien ikkuna

Ensimmäinen kuva käsittelee Opera-selainta.

Operan versioon 12 saakka oli mahdollista päättää PDF-tiedostojen lukemisen ja avaamisen 
vaihtoehdot.

Itse olin asettanut PDF-tiedostojen lukemisen ja avaamisen PDF-tiedostojen lukemisen 
oletusohjelmaan.

ELI ensin ei tarvitse ladata PDF-tiedostoa selaimeen ja vasta tämän jälkeen ladata erikseen PDF-
tiedosto omaan hakemistoon.

Lisäksi Opera käynnistää tarvittaessa PDF-tiedostojen lukemisen oletusohjelman, johon on 
valmiiksi avattu juuri ladattu tiedosto.

Toinen kuva käsittelee Vivaldi-selaimen asetuksien ikkunaa.

Katselin Vivaldi-selaimen asetuksia, ja mielestäni erilaisia asetuksia on aika paljon - ehkä Opera-
selaimen määrään verrattava.

Kolmas kuva käsittelee Brave-selaimen asetuksien ikkunaa.

Brave-selaimessa on paljon vähemmän mahdollisuuksia eri asetuksille.

Tähän kohtaan voi linkittää vielä yhden kuvan.
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Opera - RSS-syötteen käsittelyä

Tämäkin on ollut pitkään odottamani uudistus, koska Opera ennen versiota 12 osasi lukea RSS-
syötteen.

Tietysti minulla on erillinen RSS-lukija (RSSOwl).

RSS-syötteen testaaminen on kuitenkin hyvä tehdä selaimessa, joten tämäkin ominaisuus on nyt 
lisättynä Operaan.

Lisäksi täytyy mainita, että Firefox osaa lukea RSS-syötteen.

Toisaalta Chrome ei osaa lukea RSS-syötettä - mielenkiintoista sinänsä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Selaimissa on eroja.

Itse olen ollut Opera-selaimen käyttäjä pitkään.

Itse kaipasin (vrt. versio 12) noita kahta toimintaa, eli PDF ulkoiseen lukijaan ja RSS-syötteen 
kokeilu.

EHKÄ Opera-selain lähestyy vähitellen version 12 ominaisuuksia, jolloin Opera-selain on 
toiminnoiltaan hyvin monipuolinen.

Summaten: Selaimissa on oikeasti eroja.

ELI selainvertailua kannattaa vielä jatkaa.

1455.2. Uudelleenarviointia / 18.9.2024

18.9.2024 otin koekäyttöön DuckDuckGo-selaimen. Yhtiönä DuckDuckGo 14 toteaa, että heidän 
selaimensa ei kerää ja talleta mitään tietoja käyttäjistään. Vastaavalla tavalla Vivaldi-selainta 
kehittävä 15 yhtiö toteaa, että heidän selaimensa ei kerää ja talleta mitään tietoja käyttäjistään. Nyt 
voisi vertailla DuckDuckGo-selaimen ja Vivaldi-selaimen erilaisia ominaisuuksia toisiinsa nähden. 
Paras ratkaisu voittakoon!

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että en ole käyttänyt Opera-selainta. Vivaldi-selain on ollut 
18.9.2024 saakka (koe)käytössä. Opera-selaimen ja Vivaldi-selaimen välillä on erilaisia eroja.

Oma periaate on ollut löytää erilaisiin käyttötarkoituksiin paras ohjelma. Esimerkiksi selainten 
suhteen en ole käyttänyt selainten sähköpostiohjelmaa tai selainten RSS-lukijaa. 
Sähköpostiohjelmana on 16 Thunderbird. RSS-lukijana on nykyisin 17 QuiteRSS eikä RSSOwl. 

14 https://duckduckgo.com/  , DuckDuckGo
15 https://vivaldi.com/fi/  , Vivaldi
16 https://www.thunderbird.net/fi/  , Thunderbird
17 https://quiterss.org  , QuiteRSS
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1456. Tosiasioiden tarkastuksen asiaa

1456.1. Merkintä 1061: Ruotsi / USA / Totuus? / Uskomus? / 
Trump (IV)

28. helmikuuta 2017
1061: Ruotsi / USA / Totuus? / Uskomus? / Trump (IV)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1061

Päivitin aikaisempia merkintöjä 1044, 1048 ja 1051.

Perustin tänään (28.2.2017) Trump-seurannalle oman tunnuksensa, ja tämä on neljäs Trump-
seurannan merkintä - Trump (IV).

Ehkä aikanaan olisi pitänyt olla oma seuranta Barack Obamalle. Käytännössä merkinnät Barack 
Obaman toiminnasta meni yleisempien merkintöjen mukana.

Obama doctrine? Miten tuo pitäisi suomentaa? Oliko tällainen julkisesti ilmaistu ja määritelty 
Obaman toiminnasta?

Näin sivuhuomautuksena voi esittää seuraavan IRAN-asioita koskeva kirje presidentti Trumpille:
kirje koskien IRANin tekemiä ohjuskokeita

Käsittääkseni IRAN kokeili ns. perinteisiä ohjuksia (Conventional weapons).

Yksi osa IRAN-politiikka voisi olla rajoitukset perinteisten ohjusten käytölle ja kehittämiselle.

Donald Trumpin IRAN-politiikan yksiselitteiseen esitykseen en ole vielä törmännyt; ehkä Donald 
Trump julkaisee tällaisen asiakirjan jossain vaiheessa.

Linkkilistan alussa on pääasiassa juttua mielipidekyselyistä.

Lyhyesti: Eri maiden ihmisillä on vääriä tietoja ja uskomuksia eri asioista.

Käytännössä erilaisissa vaaleissa on mahdollista edistää näiden väärien tietojen ja uskomusten 
avulla omaa asialistaa.

Tietysti joku poliitikko pääsee vastuulliseen asemaan vaalien jälkeen, joten hänen on tietysti 
esitettävä erilaisia asialistan kohtia käytännössä tehtäville päätöksille.

Lyhyesti: Donald Trumpin on tietysti tehtävä päätöksiä oman asialistan perusteella, jotta kannattajat 
voivat kokea heidän kannattamien aiheiden muuttuvan käytännössä tehdyiksi päätöksiksi.
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Tämän vuoksi linkkilistan alussa on mainintoja Donald Trumpin asetuksesta rajoittaa tiettyjen 
maiden kansalaisten maahantuloa.

Tunnetulla tavalla Donald Trumpin asetus kumottiin liittovaltion tuomarin päätöksellä.

Itse olen käsittänyt, että Donald Trumpin hallinto tulee esittämään uuden asetuksen rajoittamaan 
tiettyjen maiden kansalaisten maahantuloa. Nähtäväksi jää.

Tämän jälkeen linkkilistasta voidaan todeta seuraavaa:

* Yhdysvallat ja NATO
* Yhdysvallat ja Venäjä
* Donald Trump toteuttaa vaalilupauksiaan?
* muuri Meksikon rajalle?
* mikä oli vaalivilppi vaaleissa?
* Yhdysvallat ja YK
* kristityt pakolaiset etusijalle?
* ISIS:n tuhoaminen jollain tavalla
* Donald Trumpin oikea kannatus?
* Donald Trump perinteisellä rukousaamiaisella
* Donald Trump ja EU?
* Lähi-idän kriisien ratkaisu?
* Donald Trump otti esiin Ruotsin ongelmat maahanmuutossa
* kuinka oikeita väittämät Ruotsista olivat?
* Donald Trumpin väittämät valemedioista
* Ruotsin valtio esittää omat korjaukset koskien Donald Trumpin väittämiä Ruotsista
* Donald Trumpin ja eri tiedotusvälineiden suhteet
* Donald Trumpin hallinnosta kaikenlaisia vuotoja
* haluaako Donald Trump lisätä puolustusmenoja?

Kuten listasta näkyy, niin Donald Trump yrittää edistää vaalikampanjassa esitettyjä asioita.

Mielenkiintoista on kuitenkin keskustelu Ruotsin oikeiden ongelmien tilanteesta.

Mikä on Ruotsin kokema ongelmajoukko johtuen eritasoisista maahanmuuttajista?

Donald Trump yhdessä puheessaan viittasi Ruotsin kohtamaan ongelmajoukkoon.

Sitten eri tiedotusvälineisiin on yritetty kohdistaa ruotsalaisten esittämiä korjauksia Donald 
Trumpin väittämiin.

Mikä on totta ja mikä vähemmän totta?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Jälleen kerran voi todeta erilaisten totuusarvoiltaan vaihtelevien väittämien leviävän eri puolille 
maailmaa.

Mikä on totta ja mikä vähemmän totta?

8196
8197
8198
8199
8200
8201
8202
8203
8204
8205
8206
8207
8208
8209
8210
8211
8212
8213
8214
8215
8216
8217
8218
8219
8220
8221
8222
8223
8224
8225
8226
8227
8228
8229
8230
8231
8232
8233
8234
8235
8236
8237
8238
8239
8240
8241
8242
8243
8244
8245



193 / 782

Lyhyesti todeten joissain maissa voi pärjätä politiikassa esittämällä totuusarvoiltaan vaihtelevia 
väittämiä.

Tuttu lausuma: tarpeeksi kauan toistamalla jotain valhetta muuttuu valhe vähitellen totuudeksi.

Tähän voi todeta Donald Trumpin ja tiedotusvälineiden suhteista, että näissä suhteissa on joitain 
ongelmia.

Donald Trump on sanonut (joidenkin?) tiedotusvälineiden olevan kansan vihollisia. Tämäkin viesti 
on mennyt läpi joiltain osin.

Tiedämme hyvin sosiaalinen median mahdollistavan elämän kuplassa, jossa yksittäinen henkilö voi 
ympäröidä itsensä vain tietynlaisilla uutislähteillä.

ELI Donald Trumpin viesti voi levitä hyvin eri suuntiin, koska osa väestöstä (Yhdysvallat) on vain 
tietynlaisten uutislähteiden varassa.

Summaten: Donald Trumpin viesti voi levitä hyvin eri suuntiin perustuen perinteiseen mediaan 
kohdistuvan epäluulon vuoksi.

Summaten: On mahdollista ympäröidä itsensä vain tietynlaisten uutislähteiden varaan (vrt. 
sosiaalinen media).

Tämä tilanne pitäisi tietysti tarkistaa Suomessa.

Kysymys: Kuinka hyvin kaikenlainen väärä informaatio leviää Suomessa?

Kysymys: Kuinka suuri osa suomalaisista ei luota (ns.) perinteiseen mediaan?

Kysymys: Mitä ovat/olisivat seuraukset Suomessa tällaisen luottamuksen puutteesta koskien (ns.) 
perinteistä mediaa?

Noihin kysymyksiin minulla ei ole tällä hetkellä vastauksia.

1456.2. Uudelleenarviointia / 20.9.2024

Aikanaan en perustanut George W. Bushin (nuorempi Bush Yhdysvaltojen presidenttinä) ja Barack 
Obaman seurantaan omia tunnuksia. Donald Trumpiin liittyen olen perustanut oman tunnuksena. 
Vastaavasti Joe Bidenin seurantaan on oma tunnus.

Politiikkaan liittyy nykyisin tosiasioiden tarkastuspalveluita; esimerkiksi Suomessa on 18 FaktaBaari 
ja Yhdysvalloissa 19 PolitiFact. Tosiasioiden tarkastuspalvelut pyrkivät koko ajan seuraamaan 
politiikan keskustelua ja esittämään erilaisten väittämien suhteen erilaisia arvioita: totta vai 
valhetta? Tunnetulla tavalla valhe leviää hyvin nopeasti. Tosiasioiden tarkastus on suhteellisen 
hidasta toimintaa, koska tosiasiat pitää kerätä erikseen. Aikaisemmin olen ehdottanut erilaisiin 
palveluun hidasteita, jotta tosiasioiden tarkastuspalvelut pystyisivät tarkastamaan väitteet kunnolla.

18 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
19 https://www.politifact.com  , PolitiFact

8246
8247
8248
8249
8250
8251
8252
8253
8254
8255
8256
8257
8258
8259
8260
8261
8262
8263
8264
8265
8266
8267
8268
8269
8270
8271
8272
8273
8274
8275
8276
8277
8278
8279
8280

8281

8282
8283
8284
8285
8286
8287
8288
8289
8290
8291
8292

https://www.politifact.com/
https://faktabaari.fi/


194 / 782

1457. Politiikan suuntausten asiaa

1457.1. Merkintä 1062: Politiikan eri suuntaukset ja uudet 
tunnisteet

2. maaliskuuta 2017
1062: Politiikan eri suuntaukset ja uudet tunnisteet

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1062

Huomautus Wikipedia-artikkeleista: Wikipedia-artikkelit eivät ole mikään lopullinen totuus.
Huomautus Wikipedia-artikkeleista: Wikipedia-artikkelit tarjoavat monesti hyviä linkkejä eri 
aiheisiin.
Huomautus Wikipedia-artikkeleista: Wikipedia-artikkeleita voi kyllä lukea kunhan on 
kriittinen lähteiden suhteen.

Tähän asti olen seurannut Ron Paulin esiintymisiä eri medioissa. Vastaavasti olen seurannut myös 
hänen poikansa Rand Paulin esiintymisiä eri medioissa.

Kummastakin löytyy omat Wikipedia-artikkelit.

Ron Paul
https://en.wikipedia.org/wiki/Ron_Paul

Political positions of Ron Paul
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Ron_Paul

Rand Paul
https://en.wikipedia.org/wiki/Rand_Paul

Political positions of Rand Paul
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Rand_Paul

28.2.2017 perustin Donald Trumpille oma seurantansa, kts. merkintä 1061: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1061

Mihin luokkaan luokittelisi Donald J. Trumpin?

Osa politiikan seuraajista pitää Donald J. Trumpia paleokonservatiivisuuden edustajana.

Paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Paleoconservatism

Tähän kohtaa voi linkittää Donald J. Trumpin Wikipedia-artikkelit.
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Donald Trump
https://en.wikipedia.org/wiki/Donald_Trump

Political positions of Donald Trump
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Donald_Trump

Tässä kohtaa täytyy linkittää vielä seuraava Donald J. Trumpia koskeva Wikipedia-artikkeli.

Foreign policy of the Donald Trump administration
https://en.wikipedia.org/wiki/Foreign_policy_of_the_Donald_Trump_administration

Tunnetulla tavalla näillä päiväkirjasivuilla (blogi, ploki vai loki?) on monet kerrat seurattu 
ulkopoliittisia aiheita eri maiden kannalta.

ONKO Donald J. Trump paleokonservatiivi kaikilla mahdollisilla tavoilla?

Vastausehdotus: Varmaankin hänellä on koko joukko erilaisia poliittisia näkemyksiä, jolloin hän ei 
ole joka suhteessa täysin paleokonservatiivien edustaja.

Tämän vuoksi perustin Donald J. Trumpille täysin oman seurannan tunnuksen - kts. 
merkintä 1061: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1061

Tämän jälkeen voidaan linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli.

List of political ideologies
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_political_ideologies

Tähän kohtaa voi nostaa esille muutaman suuntauksen, joka on mainittu tuossa listassa.

* Edistysajatettelu (Progressivism)
* Libertarismi (Libertarism)
* Paleokonservatismi (Paleoconservatism)
* Uuskonservatismi (Neoconservativism)

Termille "Progressivism" oli vaikea löytää mitään suomennosta, joten termi "Edistysajatettelu" voi 
olla täysin väärä.

Tämän jälkeen voi ottaa esille muutaman Wikipedia-artikkelin.

Edistysajatettelu (Progressivism)
https://en.wikipedia.org/wiki/Progressivism

Yritin etsiä tämän ajattelusuunnan ajatushautomoita, ja lista tällaisista ajatushautomoista löytyi aika 
yllättävästä paikasta.

Kalevi Sorsa Foundation -> Links to social democratic and progressive think tanks
[linkki ei toimi enää]

Google-haku termillä "Progressive think tank" tuottaa myös muutaman viitteen.
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Tämän jälkeen libertarismi (Libertarism).

Libertarianism
https://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism

Category:Libertarian think tanks
https://en.wikipedia.org/wiki/Category:Libertarian_think_tanks

Tämän jälkeen paleokonservatismi (Paleoconservatism)

Paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Paleoconservatism

List of paleoconservative organizations
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_paleoconservative_organizations

Tämän jälkeen uuskonservatismi (Neoconservativism)

Neoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Neoconservatism

Tuosta Wikipedia-artikkelista löytyy lista uuskonservatismiin liittyvistä julkaisuista ja yhteisöistä.

Tämän jälkeen löytyy mielenkiintoinen Wikipedia-artikkeli

Neoconservatism and paleoconservatism
https://en.wikipedia.org/wiki/Neoconservatism_and_paleoconservatism

Kyseinen sivu on [saanut] huomautuksen (This article has been nominated to be checked for its 
neutrality), jonka mukaan artikkelin neutraalius on vielä selvitettävä.

Täysin selvää on paleokonservatisimin ja uuskonservatismin huomattavat erot eri näkemyksissä.

Tähän kohtaa voidaan linkittää seuraava.

NEOCON WATCH -> Ron Paul Institute for Peace and Prosperity
[linkki ei toimi enää]

ELI Ron Paul Institute for Peace and Prosperity voisi olla yksi libertaaninen yhteisö, joka pitää 
uuskonservatiivien (neoconservative) ajamia politiikoita joiltain osin väärinä.

Tähän liittyen löytyy seuraava sivu.
Neoconservatism Versus Libertarianism, Part 1
https://www.libertarianism.org/publications/essays/excursions/neoconservatism-versus-
libertarianism-part-1

Kyseessä on kolmiosaisen artikkelisarjan ensimmäinen osa.

Tämän jälkeen [voidaan] linkittää yksi epätäydellinen lista ajatushautomoista.
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List of think tanks
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_think_tanks

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Eri syiden vuoksi täytyy todeta, että Ron ja Rand Paulia koskevassa seurannassa on monesti ollut 
esillä libertaanisia ajatuksia, joista tärkeimpänä olen seurannut libertaanisen ulkopolitiikan 
asialistaa.

Lyhyesti ottaen olen todennut libertaanien osalta varovaisemman ulko- ja turvallisuuspolitiikan.

Yksi ajatus on ollut vähäinen sekaantuminen erilaisiin asioihin (non-interventionism).

Esimerkkinä voi olla vähäisempi kannatus eri maiden sisäisiin asioihin sekaantumiselle (non-
interventionism).

Toisaalta libertaanit kannattavat melko vapaata talouspolitiikkaa, jolloin julkisen sektorin pitää 
säädellä mahdollisimman vähän yritystoimintaa.

Yksi osa libertaanien asialistaa on vähäinen sekaantuminen yksilöiden elämään erilaisten säädösten 
perusteella.

Lyhyesti ottaen libertaaneja voi yleisesti ottaen pitää taloudellisesti konservatiivisina ja sosiaalisesti 
liberaaleina.

Käytännössä libertaanit kannattavat (käsittääkseni) pienempää valtiota ja laajaa yksityistä toimintaa.

Tällainenkin löytyy.

START -> Leading U.S. Progressive Organizations
[linkki ei toimi enää]

Käsittäisin edistyajattelun (Progressive) vastustavan sotaa eri syistä.

Tämän vuoksi on mahdollista sodan vastustaminen sekä libertaanien että edistysajattelun 
mukaisesti.

Joissain videoissa on tämä yhteistyö vilahtanut, vaikkakin libertaanien että edistysajattelun edustajat 
kannattavat erilaista talouspolitiikkaa.

ELI sama politiikka eri syistä - ehkä näin voisi huomioida.

Kaiken edellä olevan perusteella voisi politiikan seurantaa jakaa omiin luokkiinsa:
* libertaanit
* paleokonservatiivit
* uuskonservatiivit
* edistysajattelijat
* yleisemmin eri puolueiden sisäiset ryhmittymät.
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Käytännössä libertaanit, paleokonservatiivit, uuskonservatiivit ja edistysajattelijat kannattavat eri 
syistä erilaisia ulko- ja turvallisuuspolitiikan vaihtoehtoja.

Mahdollisesti pitää tehdä seurantaa vielä muihinkin ryhmittymiin ja puolueisiin.

1457.2. Uudelleenarviointia / 20.9.2024

Politiikan erilaiset suuntaukset ovat tietysti kova tosiasia. Kaikenlaisia suuntauksia löytyy erilaisten 
maiden tasolla useampia moneen lähtöön. Tietysti en ole selvillä kaikkien maiden sisäisistä 
poliittisista suuntauksista.

Yhdysvaltojen politiikan seurannan kannalta voi todeta, että kullakin hetkellä vetovastuussa on 
toinen kahdesta pääpuolueesta. Muiden puolueiden nousu Yhdysvaltojen kongressiin on ollut hyvin 
vaikeaa. En ole seurannut muiden puolueiden pärjäämistä Yhdysvaltojen osavaltioiden tasolla. 
Mahdollisesti muilla puolueilla on joitain edustajia paikallisella tasolla – en tiedä vastausta.

Itse olen todennut kaksipuoluejärjestelmän huonoksi järjestelmäksi. Lyhyesti todeten muut puolueet 
kuin kaksi pääpuoluetta voivat saada miljoonia ääniä, mutta eivät kuitenkaan saa edustajia maan 
parlamenttiin. Eli tavallaan miljoonat äänet voivat mennä hukkaan. Monipuoluejärjestelmissä ääniä 
ei mene niin paljon hukkaan kuin kaksipuoluejärjestelmissä.

Aikanaan yksi yhdysvaltalainen ihmetteli minulle ääneen Suomen useamman puolueen 
järjestelmää. Tietysti kaksipuoluejärjestelmään tottunut henkilö ei osaa ajatella asioita 
monipuoluejärjestelmän ehdoilla. Tämä on tietysti täysin ymmärrettävää.

Republican Liberty Caucus
https://rlc.org/

Wikipedia: Republican Liberty Caucus
https://en.wikipedia.org/wiki/Republican_Liberty_Caucus

Republican Liberty Caucus edustaa Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen libertaanista siipeä. 
Itse olen todennut, että osa ulkomaisista oikean laidan edustajista voi toivoa Yhdysvaltojen 
republikaanisen puolueen libertaanisen siiven edustajien nousua valta-asemaan Yhdysvalloissa. 
Olisi tietysti hyvä, että libertaanit pääsisivät edes kerran valta-asemaan Yhdysvalloissa, jolloin 
nähtäisiin heidän oikea politiikkansa valta-asemassa. Tietysti tämä kehitys on hyvin monen lukon 
takana, jolloin esimerkiksi pärjääminen Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen esivaaleissa on 
yksi lukko valta-asemaan nousulle. Ehkä joskus. Ehkä ei koskaan.

Maailmanpolitiikka seuraavat henkilöt törmäävät monesti Yhdysvaltojen moniulotteiseen 
vaikutukseen erilaisissa asiayhteyksissä. Tämän vuoksi Suomessakin on Yhdysvaltojen tutkimuksen 
laitoksia ja koulutusohjelmia. Tietysti maailman suurimman sotilasmahdin toiminta on seurattava 
kehityskulku. Yleisempi Yhdysvaltojen ulkopolitiikan seuranta on myös tärkeä asia.
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1458. Millaista vapautta edistetään?

1458.1. Merkintä 1063: Trumpin puhe / Mikä vapaus? / 
Libertaani (88+1)

2. maaliskuuta 2017
1063: Trumpin puhe / Mikä vapaus? / Libertaani (88+1)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1063

Tällä merkinnällä olen muuttanut Ron Paulin ja Rand Paulin seurannalle uuden tunnisteen.

Jatkossa yritän seurata tarkemmin muita(kin) libertaanisen ajattelun edustajia.

Aikaisemmin olen tehnyt 88 erilaisten merkintää (LXXXVIII) Ron Paulin ja Rand Paulin seurannan 
suhteen. Ensivaiheessa seurattavana oli vain Ron Paul, ja myöhemmin laitoin Rand Paulin 
seurannan mukaan.

Tunnetusti Ron Paul on tunnetumpia libertaanisen ajattelusuunnan edustajia.

Ron Paul Institute for Peace and Prosperity on hallintojärjestelmä, jonka suojissa on Ron Paulin ja 
muiden libertaanien toimintaa.

Jatkossa pitää kerätä tarkemmin yhteen tietoja eri kirjoittajista, jotka julkaisevat omia kirjoituksiaan 
tässä järjestelmässä (Ron Paul Institute for Peace and Prosperity).

Kerraten voi todeta, että suurin seurannan aihe on ollut libertaanisen ajattelun mukainen ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka. Talousasioiden puolella täytyisi tehdä tietysti vielä omaa tarkempaa 
seurantaa.

Tämän jälkeen voi ottaa huomioita (Ron Paul Liberty Report) linkkilistasta:

* jatkaako Yhdysvallat Jemenin pommituksia?
* miten suhtautua IRANiin?
* ketä pitäisi nimittää Trumpin hallintoon?
* Trumpin ja tiedustelupalveluiden välillä kiistoja?
* onnistuuko Trumpin strategia ISIS:n tuhoamiseksi?
* miten suhtautua Venäjään?
* sota ja rauha Trumpin aikana?
* Kiina ja Yhdysvallat Djiboutissa.

Kysymys: Kuinka monta uuskonservatiivia (neoconservative) Trump nimittää hallintoonsa?

Kysymys: Mitä ovat Trumpin ehdotukset sodasta ja rauhasta?
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Kysymys: Miksi Trump aikoo budjetoida lisää varoja puolustusvoimille?

Mielenkiintoinen on tuo juttu Djiboutista, jonne Kiina on rakentamassa omaa (pientä?) tukikohtaa.

Yksi ajatus tukikohdalle on Kiinan alaisuudessa kulkevien alusten turvaaminen merirosvoilta.

ELI tarvitseeko Kiina oman tukikohdan, jotta Kiinan tekemä valvonta voisi olla pysyvämpää?

Keräsin muutaman linkin koskien tuota tukikohtaa Djiboutissa.

Huomio: Tämä olisi Kiinan ensimmäinen tukikohta Kiinan ulkopuolella.

Kysymys: Mikä on Djiboutissa sijaitsevan Kiinan tukikohdan perimmäinen tarkoitus?

Tietysti on mielenkiintoista, että Djibouti on antanut luvan sekä Yhdysvaltojen tukikohdalle että 
Kiinan tukikohdalle. Miksi näin?

Dijiboutia koskevan linkkilistan lopussa on huomioitu eri maiden tukikohtia maailmalla. ELI eri 
mailla on eri määrä erilaisia tukikohtia oman maan rajojen ulkopuolella.

Ehdoton johtaja tukikohtien määrässä on tietysti Yhdysvallat, joilla on satoja tukikohtia maailmalla. 
Tukikohdan määritelmästä riippuen on Yhdysvalloilla enemmän tai vähemmän tukikohtia.

Miksi nousee melkoinen meteli yhdestä pienestä kiinalaisesta tukikohdasta? Hyvä kysymys!

Tämän jälkeen voi ottaa huomioita Rand Paulia koskevasta linkkilistasta:

* Rand Paulin oma YouTube-kanava
* hyväksyykö Rand Paul jotkut ehdokkaat Trumpin hallintoon?
* Donald Trumpin näkemykset oikeuslaitoksesta?
* jatkaako Yhdysvallat erilaisia valtioiden kehittämistä (Nation Building)?

Tuo valtioiden kehittäminen voisi tarkoittaa romahtaneen valtion uudelleen rakentamista 
romahduksen jälkeen.

Kysymys: Onko Yhdysvallat aina mukana kaikissa mahdollisissa valtioiden kehittämishankkeissa 
(Nation Building)?

Kysymys: Kenen vapautta suojellaan laajalla tukikohtien verkostolla?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Yhdessä videossa Ron Paul arvioi Donald Trumpin viimeisintä puhetta (1. maaliskuu 2017) 
libertaanisen ajattelun kannalta.

Lyhyesti ottaen Ron Paul oli joukon julkaissut Twitter-viestejä, joissa hän toteaa libertaanisen 
ajattelun kannalta Trumpin puheissa olevan erilaisia ongelmia.
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Yksi arvioinnin kohde voisi olla Trumpin hallinnon tuleva budjettiesitys, jossa on luvattu 
puolustusvoimille lisää rahaa ja toisaalta leikkauksia joillain muilla aloilla.

Miksi lisätä lisää rahaa puolustusvoimiin, vaikka myös puolustuksen budjettia voisi tarkastella 
säästöjen kannalta?

OMA ehdotukseni on pitkään ollut erilaisten tukikohtien määrän vähennys, jolloin puolustusbudjetti 
voisi pienentyä tätä kautta.

Tietysti tukikohdat voisi säilyttää hyvin toimintakuntoisina, jolloin tarpeen vaatiessa voidaan joku 
tukikohta miehittää uudelleen nopeastikin tilanteen mukaan.

Noin ajatuksena voisi pohtia, että ylläpidossa olevaa kohdetta voisi tietysti vartioida 
asianmukaisesti.

Lisäksi ylläpidossa olevaa kohteessa voisi olla kalustoa valmiina odottamassa mahdollisia käyttäjiä.

Mutta nyt tehdään päinvastaista eri maissa - esimerkiksi Venäjän rajojen läheisyyteen on lähetetty 
NATO-joukkoja.

Miten vapautta edistetään maailmassa?

Kysymys: Vaatiiko vapauden puolustaminen kaikilta mailta oman ulkomaisen tukikohtaverkoston 
(eli maiden ulkopuoliset tukikohdat)?

Libertaanit kannattavat vähäistä sekaantumista eri maiden sisäisiin asioihin (non-interventionism).

Eli libertaanit voivat kannattaa joiltain osin erilaisten tukikohtien määrän vähennystä.

Kysymys: Voisiko Donald Trump vähentää joiltain osin tukikohtien määrää?

Nähtäväksi jää paljonkin.

1458.2. Uudelleenarviointia / 20.4.2024

Tietysti täytyy ymmärtää, että monet Yhdysvaltojen kansalaiset uskovat olevansa vapauden 
(freedom) airut koko maailmassa. Tässä on tietysti näkökulmaeroja. Onko Yhdysvaltojen oltava 
niin hyvä esimerkki kaikille ulkomaisille sidosryhmille, jolloin ulkomaiset sidosryhmät pyrkivät 
edistämään vapautta omassa maassaan? Vai voiko vapautta vietävä innokkaasti muihin maihin? 
Esimerkki vai ohjaaminen? Tuossa on kaksi erilaista näkökulmaa.

Suomi on nyt liittynyt NATO:on, jolloin erilaiset NATO:n turvatakuut koskevat myös Suomea. 
Tietysti on mielenkiintoista nähdä Suomen ja Yhdysvaltojen sotilaallinen yhteistyö lyhyellä ja 
pitkällä aikavälillä. Suomi allekirjoitti yhden sopimuksen (Defence Cooperation Agreement with 
the United States, DCA) Yhdysvaltojen kanssa. Sopimuksen merkitys nähdään tulevaisuudessa.

Miten Yhdysvaltojen tulevat presidentit näkevät NATO:n ja yhteistyön Suomen kanssa? Tuossakin 
on selvitettävää ja seurattavaa tulevaisuutta varten.
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1459. Autot, Euroopan Unioni ja Yhdistynyt 
kuningaskunta

1459.1. Merkintä 1064: Laki / EU / Uudistuminen / + SCOT / 
EU/UK/6

5. maaliskuuta 2017
1064: Laki / EU / Uudistuminen / + SCOT / EU/UK/6

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1064

Aikanaan pohdin yhdessä "oman" puolueen nuorisojärjestön tilaisuudessa, että voisimme jo 
etukäteen pohtia itsestään liikkuvien autojen ongelmaa.

Tällaista ajatusta pidettiin mahdottomana.

No. Nyt meillä on Googlen Waymo-hanke (aiemmin Google self-driving car project), josta on yksi 
Wikipedia-artikkeli.

Wikipedia: Waymo
https://en.wikipedia.org/wiki/Waymo

Waymo LLC
https://waymo.com

Tämän päälle voidaan linkittää seuraava:

Automotive Grade Linux (AGL)
https://www.automotivelinux.org/

Mitä tuo tarkoittaa suomeksi?

Suomeksi sanoen älykkäiden autojen osalta on nyt siirrytty (ns.) ekosysteemien sotaan.

Itse ajattelisin tätä ohjelmistojen alustaratkaisun ja standardien kannalta.

Avoimet standardit mahdollistavat yhteistyön eri osissa järjestelmää.

Avoimet ohjelmistojen osat ovat mahdollisia, erityisesti käyttöjärjestelmä on hyvin tärkeä.

Automotive Grade Linux (AGL) hankkeena on saanut omat tukijansa. 13. tammikuuta 2017 on 
uutistiedotteessa todettu hankkeen jäseniä olevan nyt yli 90.
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Erityisen merkittävää on listalla olevat kilpailevat autovalmistajat, jotka varmasti kilpailevat 
päivittäin autojen myynnin osalta.

Toisaalta tiedämme hyvin, että Google-yhtiöllä on kassassa rahaa, joten he ovat voineet perustaa 
erilaisia kehityshankkeita kuten Android-käyttöjärjestelmä ja Chrome-selain.

Jonkin verran on ollut arvostelua Android-käyttöjärjestelmän suhteen, ja syytteet ovat koskeneet 
Android-käyttöjärjestelmä lisensoinnin määräyksiä, jotka ovat (täysin?) Googlen hallinnassa.

KYSYMYS: Haluavatko autovalmistajat kaikin tavoin avoimet alustaratkaisut ja avoimet 
standardit?

KYSYMYS: Onko voittoa tuottamaton säätiö paras ratkaisu autojen alustaratkaisujen 
kehittämiseksi - erityisesti käyttöjärjestelmä ja avoimet standardit?

Tämän jälkeen pääsemme lainsäädäntöön.

Tämän päälle voi ottaa käsittelyyn Euroopn parlamentin hyväksymät tekstit.

2015/2103(INL) - P8_TA-PROV(2017)0051 - Civil Law Rules on Robotics
2015/2103(INL) - P8_TA-PROV(2017)0051 - Robotiikkaa koskevat yksityisoikeudelliset 
säännöt

Tästä kohtaa voidaan ottaa suomenkielinen teksti kappaleesta 16.

16. pyytää komissiota harkitsemaan Euroopan robotiikka- ja tekoälyviraston nimeämistä, 
jotta asiaankuuluville julkisille toimijoille sekä EU:n että jäsenvaltioiden tasolla voidaan 
antaa tarvittavaa teknistä, eettistä ja sääntelyyn liittyvää asiantuntemusta niiden 
pyrkimyksissä varmistaa oikea-aikaiset, eettiset ja tietoon perustuvat toimet robotiikkaan 
liittyvän teknologian kehittymisen myötä syntyvien uusien mahdollisuuksien ja haasteiden 
yhteydessä esimerkiksi liikenteen alalla;

HUOMIO: Kyseessä on väliaikainen painos, jolloin lopullinen versio on vielä julkaisematta. 
Yleensä isoja muutoksia teksteihin ei tule lopullisessa versiossa.

HUOMIO: Kyseessä ei vielä lainsäädäntöä, koska Euroopan parlamentti on osoittanut 
päätöslauselman Euroopan komissiolle sekä Euroopan unionin neuvostolle.

Kyseessä on enemmänkin pyyntö lähteä kehittämään asiaan kuuluvaa lainsäädäntöä.

ELI pitääkö Euroopan Unionin sisälle perustaa robotiikka- ja tekoälyvirasto hallinnoimaan 
robotiikan ja tekoälyn lainsäädännöllistä ympäristöä?

ITSE olen todennut, että voisi olla joku järjestelmä, jossa kaikkiin uusiin tekniikoihin liittyen olisi 
jonkinlainen eettisyyden, hyvien tapojen ja lainsäädännön kehittämistarpeiden arviointi.

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin seuraava asiakirja:

Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan julkaisu 6/2013: suomen sata uutta mahdollisuutta: 
radikaalit teknologiset ratkaisut
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Kun ajattelee noita sataa uutta teknologista ratkaisua, niin emme mielestäni tarvitse erikseen sataa 
virastoa hallinnoimaan sataa teknologista ratkaisua.

ELI kerraten voi todeta, että uusien teknologioiden vuoksi voisi olla jokin arviointimenetelmä.

Tämän jälkeen voisi pohtia Euroopan Unionin tasoista järjestelmää, joka hoitaisi näitä arviointeja. 
Olisiko tällaiselle järjestelmälle tarvetta?

Tämän jälkeen voi todeta seuraavat asiakirjat:

VALKOINEN KIRJA EUROOPAN TULEVAISUUDESTA
WHITE PAPER ON THE FUTURE OF EUROPE

Lyhyesti ottaen Euroopan komissio on esittänyt viisi mahdollista tulevaisuuden vaihtoehtoa 
Euroopan Unionille.

ENSIMMÄINEN SKENAARIO: JATKETAAN ENTISEEN TAPAAN
TOINEN SKENAARIO: SISÄMARKKINAT ETUSIJALLE
KOLMAS SKENAARIO: HALUKKAAT TEKEVÄT ENEMMÄN YHDESSÄ
NELJÄS SKENAARIO: TEHDÄÄN VÄHEMMÄN MUTTA TEHOKKAAMMIN
VIIDES SKENAARIO: TEHDÄÄN PALJON ENEMMÄN ASIOITA YHDESSÄ

Linkkilistassa on mainittuna pääministerin Juha Sipilän näkemys erilaisten ytimien Euroopan 
Unionista.

Eri suunnissa on todettu tarvetta muuttaa Euroopan Unionin joitain nykyisiä ratkaisuja.

Tunnetulla tavalla Yhdistynyt kuningaskunta (United Kingdom, UK) äänesti eroamisesta Euroopan 
Unionista.

ON tietysti mahdollista, että muissakin maissa (EU:n jäsenmaat) esitetään eroa Euroopan Unionista 
tai Euroopan Unionin muuttamista joiltain osin.

Itse en ole vielä perehtynyt liian hyvin tuohon valkoiseen kirjaan, joten oma kannatus jollekin 
vaihtoehdolle pitää tehdä sitten perehtymisen jälkeen.

Tämän jälkeen on linkkejä koskien Paavo Väyrysen toiminnasta koskien päätöstä jättää 
jäsenhakemus.

Miten Paavo Väyrynen vaikutti jäsenyyshakemuksen tekemiseen ja läpikäytyihin 
jäsenneuvotteluihin?

Loppujen lopuksi Paavo Väyrynen päätyi vastustamaan Euroopan Unionin jäsenyyttä.

Tunnetulla tavalla Suomesta tuli Euroopan Unionin jäsenmaa.

Nyt meillä on kokemusta Euroopan Unionin jäsenyydestä alkaen 1. tammikuuta 1995.

Mielenkiintoista on Jussi Halla-ahon näkemys Euroopan Unionista.
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Olisi tietysti mielenkiintoista, jos Jussi Halla-ahosta (MEP) tulisi Perussuomalaiset rp:n 
puheenjohtaja.

Mihin suuntaan Jussi Halla-aho puheenjohtajana veisi Perussuomalaiset rp:n?

Tämän jälkeen on muutama linkki koskien Yhdistyneen kuningaskunnan (United Kingdom, UK) 
ylähuonetta.

Ylähuoneen edustajat (House of Lords) totesivat, että joitain asioita pitää tarkentaa ennen 
hakemuksen (ero Euroopan Unionista) jättämistä

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan asiakirjan:
HOUSE OF LORDS - The invoking of Article 50

Tästä asiakirjasta voi ottaa esille kappale 18:

The legislation that enabled the EU referendum did not set out how the result would be 
implemented. This has caused uncertainty and confusion in the aftermath of the referendum, 
particularly given the uncertainty over whether statutory authorisation is now required to 
trigger Article 50. Parliament may wish, in future, to ensure that detailed consideration is 
given to how the result of any referendum will be implemented in advance of the vote itself 
occurring, and to whether explicit provision should be made in the enabling legislation 
either to implement the outcome automatically or to instruct the Government to act on the 
result.

KYSYMYS: Miten eroaminen Euroopan Unionista pitäisi tehdä?

VASTAUS: Kansanäänestyksessä (Yhdistynyt kuningaskunta) ei ollut pohjaesitystä 
eroamisen läpiviennin lakipaketista.

LOPPUTULOS: Tuloksena on iso sekaannus päätettäessä eroamisen (Euroopan Unioni) 
yksityiskohdista.

Eli olettaisin heidän parlamentin (Yhdistynyt kuningaskunta) sisällä olevan erilaisia mielipiteitä 
eroamisen (Euroopan Unioni) yksityiskohdista.

VEIKKAUS: Eroamisen (Euroopan Unioni) yksityiskohdista tulee vielä kova vääntö parlamentin 
(Yhdistynyt kuningaskunta) sisällä.

Tämän jälkeen on asiaa Skotlannin suhteen.

Jotkut Skotlannin edustajista toteavat Skotlannin äänestäneen pysymisessä Euroopan Unionissa.

Tästä pääsee taas Skotlannin itsenäisyyspyrkimyksiin - pitäisikö Skotlannin itsenäistyä, jotta 
Skotlanti voisi olla jäsenmaa Euroopan Unionissa?

Yhdistynyt kuningaskunta on itsessään yhdistynyt unioni, jossa on eri osia.

Eli Englanti, Pohjois-Irlanti, Skotlanti ja Wales ovat unionin osia.
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Onko joillain Skotlannin edustajilla pakkomielle (Obsession) itsenäistymisen vuoksi?

Sinänsä olisi hyvin mielenkiintoista, jos Skotlanti irtoisi unionista (Yhdistynyt kuningaskunta) ja 
lähtisi käymään läpi jäsenyysneuvotteluja Euroopan Unionin kanssa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Risteys?

Lyhyesti sanoen Euroopan Unioni taitaa olla jonkinlaisessa risteyksessä, jossa pitäisi päättää jokin 
suunta.

Esitetyt viisi skenaariota (Euroopan komission valkoinen kirja) ovat tietysti aivan asiallista 
pohdintaa.

En itse ole vielä perehtynyt tarkemmin eri skenaarioiden sisältöön.

KYSYMYS: Hajoaako Yhdistynyt kuningaskunta joiltain osin; eli esimerkiksi Skotlanti 
itsenäistyisi?

KYSYMYS: Mikä on eroamisen (Euroopan Unioni) lakipaketti, jonka parlamentti (Yhdistynyt 
kuningaskunta) loppujen lopuksi hyväksyy?

HUOMIO: Kaikilla poliittisille päätökselle tulee aina jokin vaste, koska ihmisten toiminta ei ole 
aina ennalta arvattavaa.

Eli läpiviety kansanäänestys tarkoittaa tulevaisuudessa hyvin monimutkaista poliittis-teknistä työtä 
heidän parlamentille (Yhdistynyt kuningaskunta).

KYSYMYS: Mitä Skotlanti jatkossa vaatii unionilta (Yhdistynyt kuningaskunta)?

Lyhyesti ottaen läpiviety kansanäänestys tarkoittaa oikeasti melkoista epävarmuuden tilaa, koska 
eroamisen (Euroopan Unioni) lakipaketti tarkoittaa erilaisten yksityiskohtien neuvottelua Euroopan 
Unionin ja parlamentin (Yhdistynyt kuningaskunta) kesken.

Esimerkiksi kaikissa jäsenmaissa (Euroopan Unioni) toimivat isot kansainväliset yritykset joutuvat 
erikseen pohtimaan toimintaansa sekä Euroopan Unionin jäsenmaissa että Yhdistyneen 
kuningaskunnan alueella.

Kysymykset tällaiselle yritykselle ovat selviä.

Kysymys: Mitkä toiminnot kannattaa pitää Euroopan Unionin jäsenmaissa?
Kysymys: Mitkä toiminnot kannattaa pitää Yhdistyneen kuningaskunnan alueella?

Tässä vaiheessa on paljon epävarmuutta ja yritykset eivät ole vielä tehneet päätöksiä asian vuoksi.

Tervetuloa epävarmuuden aikaan.
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Tuohon epävarmuuden aikaan pitää lisätä Yhdysvaltojen presidentinvaalien tulos ja tulossa olevat 
Euroopan Unionin jäsenmaiden tulevien vaalien tulokset.

Aika näyttää miten menemme läpi nykyisen epävarmuuden ajan. Joitain ratkaisuja on pakko tehdä.

1459.2. Uudelleenarviointia / 20.9.2024

Aikanaan olen todennut itsestään liikkuvat autot mahdollisiksi. Nykyisin en enää pidä itsestään 
liikkuvia autoja isona mahdollisuutena. Vielä on paljon tehtävää, että itsestään liikkuvat autot 
olisivat iso mahdollisuus. Nopeudet voivat olla liian suuria, jotta itsestään liikkuvien autojen 
tekoäly pysyisi mukana liikenteessä.

Tietysti on mielenkiintoista, että autoihin liittyvä teollisuus voi järjestää jonkin avoimen 
ohjelmistokehityksen hankkeen. Itse olen avoimen ohjelmistokehityksen kannattaja, mutta en osaa 
arvioida avoimen ohjelmistokehityksen hankkeiden pärjäämistä autoteollisuuteen liittyen.

Lisäksi olen todennut tarpeen jollekin toimielimelle, joka antaisi erilaisia suosituksia erilaisista 
uusista tekniikoista nopeammin kuin lainsäätäjät. Jokaiselle uudelle tekniikalle ei voida perustaa 
omaa virastoa, joka valvoisi jotain yksittäistä uutta tekniikkaa.

Millaista lainsäädäntöä itsestään liikkuvat autot aiheuttavat erilaisissa asiayhteyksissä? En osaa 
antaa vastauksia tässäkään asiassa. Onko asian suhteen edes tehtävä lainsäädäntöä esimerkiksi 
Euroopan Unionin tasolla? Vaikea kysymys tietysti.

Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista on nykyisin vallitsevaa todellisuutta. 
Itse olen ihmetellyt, että mitä Yhdistyneen kuningaskunnan keltainen lehdistö voi nyt haukkua, 
koska Euroopan Unionia ei voi enää haukkua kaiken pahan alkujuureksi. Jotain muuta haukuttavaa 
on väistämättä keksittävä. En ole seurannut tätä kehitystä, joten en tässä lähde arvailemaan asian 
oikeaa laatua.

Skotlanti ei ole vielä eronnut Yhdistyneestä kuningaskunnasta. Mahdollisesti asiasta voidaan 
järjestää kansanäänestyksiä tulevaisuudessa, mutta tämä kehitys on vielä nähtävä erikseen. Mitä 
seurasi, jos Skotlannissa kansanäänestys kääntyisi kannattamaan Skotlannin itsenäistymistä? En 
tiedä tuohon vastausta, joten asiaa pitää tietysti seurata asianmukaisesti.
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1460. Horisontaali ratkaisu ja vertikaalinen ratkaisu

1460.1. Merkintä 1065: Nokia 3310 / Jolla / Tizen / Mobile->PC / 
R

6. maaliskuuta 2017
1065: Nokia 3310 / Jolla / Tizen / Mobile->PC / R

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1065

Olen jatkanut älypuhelimien uutisten seurantaa, vaikka aikaisemmasta merkinnästä (23. helmikuuta 
2016) on aikaa.

Soitan puheluita. Vastaan puheluihin. Lähetän ja vastaanotan tekstiviestejä.

Vähän mutkia oikomalla voi todeta tuossa olevan hyvin monen matkapuhelimen käyttäjän käyttö.

Linkkilistan lopussa on juttua Nokia 3310 -matkapuhelimen päivitetystä versiosta.

Käytännössä Nokia 3310 -matkapuhelin oli laajasti käytössä ennen älypuhelimien esiinmarssia.

Nokia 3310 -matkapuhelimen ympärille nousi pieni kohu ja jonkinlainen kiinnostus myydä 
uudistettua Nokia 3310 -matkapuhelinta.

Tämän jälkeen voi ottaa esille seuraava Wikipedia-artikkeli:
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Wikipedia-artikkelissa on huomioitu seuraavat käyttöjärjestelmät: iOS, Android, Windows 10 
Mobile, BlackBerry 10, Tizen, Sailfish OS, Ubuntu Touch.

Varmaankin vielä joitain muitakin älypuhelimien käyttöjärjestelmiä, mutta näiden 
käyttöjärjestelmin päätyminen Wikipedia-artikkeliin osoittaa niiden saaneen huomiota.

Itse olen yrittänyt seurata Sailfish OS -käyttöjärjestelmän kehittymistä.

Linkkilistassa on juttua Sailfish OS -käyttöjärjestelmän asemasta seuraavissa maissa: Intia, Japani, 
Kiina ja Venäjä. Afrikan suhteen on mainittu vain operaattorin nimi.

Intiassa, Kiinassa ja Japanissa on löytynyt kumppaneita, jotka aikovat oikeasti kehittää omaa 
matkapuhelinta Sailfish OS -käyttöjärjestelmän perusteella.

Venäjällä Sailfish OS -käyttöjärjestelmä sai virallisen aseman valtion sisällä tehtäviin 
älypuhelinhankintoihin.
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Tunnetulla tavalla Android-käyttöjärjestelmään kohdistetaan koko ajan erilaista rikollista toimintaa.

Android-käyttöjärjestelmän käyttö käsittääkseni vaatii Googlen ehtojen noudattamista, vaikka itse 
käyttöjärjestelmä on avoimesti kehitettävä.

KYSYMYS: Haluavatko älypuhelinvalmistajat noudattaa jatkossakin Googlen ehtojen 
noudattamista?
KYSYMYS: Haluavatko älypuhelinvalmistajat enemmän toimintavapauksia, vrt. Sailfish 
OS ja Tizen?

Mitä jatkossa tapahtuu Salossa Turing Robotic Industries -yhtiön toimesta?

Mielenkiintoista on Nokian tuotemerkillä valmistettavat älypuhelimet. HMD Global on saanut 
oikeuden käyttää Nokian tavaramerkkiä kehitettäville puhelimille.

Samaan aikaan Windows 10 Mobile ei ole ratkaisuna saanut isoa markkinaosuutta.

Samaan aikaa Microsoft on vähitellen irtisanonut monta työntekijää matkapuhelimien 
kehittämisestä.

Microsoft aikanaan osti Nokian puhelinvalmistuksen ja tämän jälkeen on ollut erilaisia 
henkilöstövähennyksiä.

Nokian aikaraja omien älypuhelimien julkaisulle on päättynyt, ja Nokian ratkaisu antaa HMD 
Global -yhtiölle luvan Nokia-merkkisten puhelimien valmistukselle on tietysti mielenkiintoinen 
ratkaisu.

Samaan aikaan Apple on saanut myytyä miljardi älypuhelinta, eli iPhone.

Samaan aikaan Lumia-puhelimien päivitysaikatauluista on julkaistu tietoja. Jollain aikavälillä 
Lumia-puhelimien päivitys loppuu.

Mielenkiintoinen on Xamarin, jonka Microsoft on ostanut.

Xamarin mahdollistaa sovelluksien tekemisen seuraaviin: Android, iOS, Windows, and Mac.

Xamarin on muistuttaa Java-ohjelmointikieltä, jolloin ratkaisu on tarkoitus toimia mahdollisimman 
monessa käyttöjärjestelmässä.

Tosin Xamarin sitoo käytön Microsoftin asettamiin ehtoihin.

ELI jatkossa pitäisi seurata sellaisia ratkaisuja, jotka mahdollistavat ohjelmien kehittämisen 
useammassa älypuhelimen käyttöjärjestelmässä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Linkkilistan alussa on mainittu Nokian (verkkoyhtiö) saamasta isosta tilauksesta Kiinaan.
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OMA arvio on, että nykyisen verkko-Nokian markkinat vaihtelevat hitaammin kuin nopeasti 
muuttuvat matkapuhelinmarkkinat.

Käytännössä matkapuhelinverkkojen myynti on paljon pitkäjänteisempää liiketoimintaa.

Jatkossa pitää seurata erityisesti Sailfish OS -käyttöjärjestelmää ja Tizen-käyttöjärjestelmää.

Kysymys on yksinkertainen.

KYSYMYS: Haluavatko kaikki matkapuhelinvalmistajat pysyä mukana Android-
kehityksessä?

Edellä mainitut Android-käyttöjärjestelmän käyttöehdot sitovat matkapuhelinvalmistajat Googlen 
määrittelemiin ehtoihin.

KYSYMYS: Olisiko Sailfish OS -käyttöjärjestelmän sekä Tizen-käyttöjärjestelmän käyttö 
vähemmän rajattua?

Emme tiedä älypuhelimien markkinoiden kehittymistä 10-20 vuoden välillä, jolloin oma suositus on 
käyttää ratkaisuja, jotka toimivat mahdollisimman monessa älypuhelimen käyttöjärjestelmässä.

KYSYMYS: Kuka jatkossa kehittää ratkaisuja, jotka toimivat useammassa matkapuhelimen 
käyttöjärjestelmässä?

Aiheesta pitää jatkaa asianmukaista seurantaa.

Paras mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä (älypuhelimet) toimiva ratkaisu voittakoon!

1460.2. Uudelleenarviointia / 21.9.2024
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HORISONTAALI

Itse olen kannattanut erilaisia horisontaalisia ratkaisuja, jotka ovat mahdollisuuksien mukaan 
avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. Tulisiko älypuhelimiin liittyen erilaisia avoimia horisontaalisia 
ratkaisuja? Asiaa on tietysti seurattava mahdollisuuksien mukaan.
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1461. Demokratia ja kaikenlainen avoimuus

1461.1. Merkintä 1066: Avoin / kunta/kaupunki / München / 
Ventspils

7. maaliskuuta 2017
1066: Avoin / kunta/kaupunki / München / Ventspils

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1066

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-54

Tähän kohtaa voidaan linkittää merkintä 1023.

1023: Avoin / Julkinen sektori / Siirtymät avoimeen?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1023

Merkinnässä 1023 käsittelin Münchenin kaupungin valitsemia tietoteknisiä ratkaisuja.

Kerraten tärkein asia seuraamani asia tietotekniikan suhteen on erilaisten avoimien ratkaisujen 
pärjääminen kovassa kisassa kilpailussa muiden ratkaisujen kanssa.

Merkinnässä 1023 on asiaa Saksassa sijaitsevan Münchenin kaupungin mahdollisesta siirtymästä 
takaisin Windows-pöytäkoneisiin.

Toinen linkki koskee Latvissa sijaitsevaa Ventspilsin kaupunkia.

Ventspils sai palkinnon heidän kansalliselta avoimien ohjelmien keskukselta (Latvian Open 
Technology Association, LATA).

Suomessa vastaava yhteisö on COSS (Suomen avoimien tietojärjestelmien keskus - COSS ry)

LATA: http://lata.org.lv/
COSS: https://coss.fi/

Merkinnässä 1023 pohdin vähittäistä lähestymistapaa avoimien ratkaisujen käyttöönoton suhteen.

Ensiksi kannattaa valita avoimia ratkaisuja, jotka toimivat mahdollisimman monessa 
[käyttöyhteydessä].
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Esimerkiksi ohjelmien pitäisi toimia useammassa käyttöjärjestelmässä ja ohjelmien pitäisi olla 
yhteensopiva mahdollisimman monen avoimen standardin kanssa.

Yksi mahdollisuus on mahdollisimman monen ratkaisun perustaminen verkossa toimiviksi 
ratkaisuiksi.

Kun kaikki merkittävät ohjelmat toimivat useammassa käyttöjärjestelmässä ja/tai ovat verkkoon 
perustuvia, niin on mahdollista siirtyä avoimiin käyttöjärjestelmiin.

LINUX on yksi vaihtoehto, mutta sen ominaisuuksien opettelu vaatii tavalliselta peruskäyttäjiltä 
oman aikansa.

Vaikka käytössä olisi mahdollisimman monta avointa ratkaisua, niin tästä huolimatta pitää käyttäjilä 
olla erilaisia tukipalveluita.

Moneen kertaan olen painottanut, että avoimet ratkaisut aiheuttavat ERILAISIA kustannuksia 
verrattuna suljettuihin ratkaisuihin.

Suomessakin on joissain kunnissa (kts. linkkilista) tehty siirtymiä joihinkin avoimiin ratkaisuihin.

Suomessakin [] joissain kunnissa harkitaan (kts. linkkilista) siirtymiä joihinkin avoimiin 
ratkaisuihin.

Lisäksi on huomioitava hallituksen esitykset koskien vahvaa tunnistautumista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Itse olen ehdottanut eri yhteyksissä julkisen sektorin sitoutumista mahdollisimman moneen 
avoimeen standardiin.

Avoimet standardit mahdollistavat pitkällä aikavälillä erilaisten ratkaisujen kilpailuttamisen 
perustuen eri ratkaisujen ominaisuuksiin. Lisäksi hinta voi olla yksi merkittävä tekijä.

Mielenkiintoista on juttu kunnanjohtajien innokkuudesta käyttää sosiaalista mediaa.

Miten avata kuntien/kaupunkien päätöksentekoa tavallisille kuntalaisille?

Yksi osa tiedottamista voi olla tietysti erilaisten sosiaalisen median ratkaisujen käyttö.

EHKÄ tarvitsemme jonkin avoimen ratkaisun kuntien/kaupunkien päätöksenteon prosessien 
läpivientiin.

Päätöksenteon prosessien läpiviennin yhteydessä voisi olla tiedottaminen kiinnostuneille 
kuntalaisille.

Lisäksi päätöksenteon prosessien läpiviennin yhteydessä voisi olla palautemahdollisuuksia 
kiinnostuneille henkilöille.

9137
9138
9139
9140
9141
9142
9143
9144
9145
9146
9147
9148
9149
9150
9151
9152
9153
9154
9155
9156
9157
9158
9159
9160
9161
9162
9163
9164
9165
9166
9167
9168
9169
9170
9171
9172
9173
9174
9175
9176
9177
9178
9179
9180
9181
9182
9183
9184
9185



213 / 782

Tietysti tällainen päätöksenteon prosessien hallinnan avoin ratkaisu voisi olla linkitetty sosiaaliseen 
mediaan.

EN tiedä vielä tällaisen päätöksenteon prosessien hallinnan avoin ratkaisun kehittämisestä.

Ehkä tällainen ratkaisu on jo kehitetty ja sen voisi sovittaa suomalaiseen ympäristöön.

Tähän kohtaan voi linkittää 16.8.2005 julkaistu mielipidekirjoitus:

1 / Verkkodemokratia Jalasjärvellä tiedotuksen tasolla?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_1

Nykyisin Jalasjärvi on osa Kurikan kaupunkia.

Lyhyesti ottaen verkkodemokratia on nykyisessä Kurikan kaupungissa vielä tiedottamisen tasolla.

Yksi mahdollisuus olisi kehittää yksi valtakunnallinen ratkaisu päätöksenteon prosessien hallintaan, 
jolloin kiinnostuneet kunnat voisivat liittyä tällaiseen järjestelmään.

Aika näyttää kuinka tässä asiassa on kehitystä tulevina vuosina.

1461.2. Uudelleenarviointia / 21.9.2024

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu. Tärkein tietotekniikan seurannan aihe on avoimien 
tietoteknisten ratkaisujen pärjääminen kivikovilla tietotekniikan markkinoilla. Joskus jokin avoin 
tietotekninen ratkaisu voittaa. Joskus jokin avoin tietotekninen ratkaisu häviää.

Käytännössä erilaisten julkisen sektorin toimijoiden hankintaosaaminen vaihtelee ajassa ja tilassa, 
jolloin Suomessakin voi olla epäonnistuneita tietotekniikan hankinnan ratkaisuja julkisella 
sektorilla.

Avoimet tietotekniset ratkaisut ovat tietysti mahdollisuus. Toisaalta pitää todeta, jonkin avoimen 
ratkaisun vieminen kerralla johonkin yhteisöön voi olla tuhoon tuomittu hanke.

Esimerkiksi LINUX- käyttöjärjestelmän käyttöön ottaminen kerralla koko yhteisön ratkaisuksi voi 
olla tuhoon tuomittu hanke. Esimerkiksi LINUX- käyttöjärjestelmän käyttöön ottaminen pitää viedä 
läpi varovasti yksi tietokone kerrallaan; mahdollisesti osa yhteisön väestä ei halua vaihtaa LINUX- 
käyttöjärjestelmään, jolloin käytössä joudutaan pitämään Windows-tietokoneita. Yksi vaihe olisi 
erilaisten avoimien ohjelmien käyttöönotto. Tässäkin pitää edetä tietokone kerrallaan, koska osa 
yhteisön väestä ei halua opetella uusia ohjelmia; eli avoimet ohjelmat vaativat rauhallisen tahdin 
käyttöönoton kannalta. Hitaasti, varovasti ja vähitellen kannattaa kiiruhtaa näissä asioissa.

Tietysti avoimet ohjelmat kohtaavat kunnallisessa ja valtakunnallisessa demokratian reunaehdot. 
Erilaiset mielipidevaikuttajat ja poliittiset päättäjät eivät yleensä ottaen erilaisten tietotekniikka-
asioiden huippuasiantuntijoita. Politiikassa pääsee eteenpäin yleensä muilla asioilla kuin 
tietotekniikan huippuosaaminen.

Tietysti on mielenkiintoista, jos erilaiset avoimet tietotekniikat ratkaisut vaikuttaisivat poliittisiin 
prosesseihin. Esimerkiksi kansalaisten kuuleminen eri tavoin olla yksi mahdollisuus.
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1462. Järjestöjen yhteistyötä ja järjestötyöhön 
sitoutuminen

1462.1. Merkintä 1067: Yhteistyön yritystä / Kurikka & Jalasjärvi 
& Jurva

8. maaliskuuta 2017
1067: Yhteistyön yritystä / Kurikka & Jalasjärvi & Jurva

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1067

Jalasjärvellä (nykyinen Kurikka) oli Jalasjärvi-salissa (entinen Jalasjärven kunnan kunnanvaltuuston 
sali) JP-Kunnallissanomat -paikallislehden järjestämä tilaisuus kunnallisvaaliasioista 
paikallislehden näkökulmasta.

Lyhyesti ottaen JP-Kunnallissanomat -paikallislehden puolesta käsiteltiin erityisesti seuraavat asiat: 
1) ehdokkaan oma mainostaminen paikallislehdessä, 2) ohjeita mielipidekirjoituksille, 3) 
paikallinen vaalikone.

Pyysin puheenvuoron, jonka jälkeen laitoin tilaisuuden yleisölle jakoon oman tiedotteen omista 
kokemuksista koskien mielipidekirjoituksista

Kyseinen tiedote on seuraavassa PDF-tiedostossa:
Omia kokemuksia mielipidekirjoituksista (8.3.2017)

Mainostamisen suhteen esiteltiin perusmainosten hinnat ja paljousalennukset useammasta 
mainoksesta.

Lisäksi esiteltiin vaaliadvertoriaalin asia, jolloin on mahdollista tehdä jutun muotoon kirjoitettu 
mainos.

Kysyin vaaliadvertorialiin liitettävästä MAINOS-sanasta. ELI vaaliadvertorialiin pitää liittää 
maininta MAINOKSESTA.

Tähän liittyy tietysti ohjeistuksia, jonka mukaan MAINOS ja muu sisältö pitää olla selvästi erillään.

JP-Kunnallissanomat -paikallislehden puolesta todettiin n. 2000 merkin mittaisen 
mielipidekirjoituksen olevan hyvä mitta.

Paikallinen vaalikone ei ole vielä auennut. 9.3.2017 mennessä olisi hyvä olla ehdokkaiden 
vastaukset vaalikoneen kysymyksiin.

9.3.2017 jälkeen vaalikoneen pitäisi olla avoin yleisölle.
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Vaalikone on tehty ZEF:n (https://zef.fi) ratkaisun mukaisesti. Näin käsitin asian olevan.

Tähän kohtaa voi todeta, että uutisissa on ollut juttua vaalikoneiden kaatumisesta, koska iso määrä 
ehdokkaista yrittää vastata vaalikoneen kysymyksiin yhtä aikaa. Tämä on tuttu ongelma eri 
yhteyksistä.

JP-Kunnallissanomat -paikallislehden osuuden jälkeen käytiin keskustelua kaikkien jalasjärvisten 
ehdokkaiden isosta yhteisilmoituksesta riippumatta puolueesta.

Tämän jälkeen totesin muutamalle henkilölle, että Jalasjärven puolueiden välillä ei ole yhteistyön 
toimikuntaa.

Aikanaa nuorisiasuntoselvityksen yhteydessä totesin tarpeen poliittisten nuorisojärjestöjen 
(Etelä-)Pohjanmaan piirien väliselle yhteistyötoimikunnalle:

http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

Tarkasti ottaen esitin nuorten toimikuntaa asumisasioista, joka olisi voinut toimia vuosittaisilla 
tapaamisilla.

Vähän yleistäen voi todeta tarpeen yleisemmälle yhteistyötoimikunnille kaikille poliittisten 
(Etelä-)Pohjanmaan piireille - eli aikuisten piirit ja nuorten piirit.

Vastaavasti kunnan/kaupungin tasolla voisi olla yleinen yhteistyötoimikunta kaikille yhdistyksille.

Yksi osa yhteistyötoimikunnan toimintaa voisi olla eri yhdistysten toiminnan sijoittaminen 
kalenteriin.

ELI kaksi isoa tapahtumaa samaan aikaan samassa kunnassa voi aiheuttaa erilaisia ongelmia 
yleisölle ja järjestäjille.

Toisaalta totesimme parin henkilön kanssa, että moni asia kannattaa laittaa vireille vähintään puoli 
vuotta etukäteen; joskus asialla pitää olla vuotta aikaisemmin.

Esimerkiksi jonkun tietyn kansanedustajan kalenterin suhteen kannattaa olla asialla 
mahdollisimman ajoin, jotta hänen kalenteriinsa saadaan tilaa jollekin (isolle?) tapahtumalle.

Seinäjoella sijaitsevan Järjestötalon taustalla on Yhteisöjen Yhdistys ry, jonka jäsenenä on iso 
joukko (Etelä-)Pohjanmaan piirien piirijärjestöjä.

Sinänsä voisi todeta, että välttämättä Jalasjärvellä (nykyinen Kurikka) ei ehkä tarvittaisi yhtä 
paikallisjärjestöjen yhdistystä.

Jalasjärvellä voisi olla yhteinen toimikunta paikallisjärjestöjen yhdistyksille.

Toisaalta nykyinen Kurikan kunta kattaa kolme entistä kuntaa, eli Jalasjärvi, Jurva ja Kurikka 
(kanta-Kurikka).

Tietysti myös kaupungin tilaisuuksien aikataulut olisi hyvä tietää hyvissä ajoin.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Kolme entistä kuntaa yhdistettynä, eli Jalasjärvi, Jurva ja Kurikka (kanta-Kurikka), vaatii erilaisilta 
yhteisöiltä vielä opettelua eri tavoin, koska yhdistetyn Kurikan kaupungin toimintatapoja pitää 
yhdentää vielä eri tavoin.

Kilpailu ihmisten vapaa-ajasta on erittäin kovaa, ja tämä asia on todettu moneen kertaan 
useammassa merkinnässä.

Varmaankin tarvittaisiin joku vertaileva selvitys, jossa selvitettäisiin asiallisesti syyt innostua 
esimerkiksi yhdistystoiminnasta.

Miksi ihmiset innostuisivat osallistumaan johonkin toimintaan, joka tapahtuu siis kodin seinien 
ulkopuolella?

Mitä ihmiset pelkäävät esimerkiksi yhdistystoimintaan liittyen?

Yksi veikkaus on pelko joutumisesta vuosikausiksi jonkin yhdistyksen hallitukseen. Tämä on aivan 
aiheellinen pelko.

Tein tähän liittyen tein hakuja hakukoneella ja seuraava julkaisu tuli vastaan:
Aktiivisten kansalaisten Suomi - Keskustelunavaus järjestöllisen koulutuksen tehostamisesta

Julkaisu on vuodelta 2004. Joitain asioita voi korostaa tähän.

[Järjestötoiminnan haasteet]

Vapaaehtoisten rekrytointi, ohjaaminen, motivointi ja palkitseminen vaativat tulevaisuudessa 
paljon suurempaa huomiota kuin mihin Suomessa on ollut tähän asti tarvetta. 
Vapaaehtoistyötä pitää myös osata johtaa, niin oudolta kuin se suomalaisen järjestötoimijan 
korvissa kuulostaakin.

[Välissä tekstiä]

Yhdeksänneksi, ihmisten kiinnittyneisyys järjestölliseen toimintaan on muuttunut. Lähes 
elinikäisen sitoutumisen sijalle on tullut entistä enemmän sopimuksellisuus. Ihmiset ovat 
mukana toiminnassa vain sen ajan kuin toiminta palvelee ja hyödyttää heitä. Järjestöistä 
siirrytään toisiin tai jättäydytään kokonaan pois aikaisempaa herkemmin. Ihmiset ovat 
löyhemmin sitoutuneita järjestöihin kuin vielä kaksi tai kolme vuosikymmentä sitten. Tämä 
on haaste järjestöille, jotka eivät ole tottuneet miellyttämään ihmisiä pitääkseen heidät 
joukoissaan ja kilpailemaan ihmisten sieluista toisten järjestöjen tai kaupallisen 
kulttuuritarjonnan kanssa. Lisäksi ihmisten aikaisempaa nopeampi vaihtuvuus lisää 
koulutustarpeita, kun koko ajan pitää kouluttaa uusia ihmisiä.

Tämä julkaisu on edelleenkin hyvin perusteltu esitys ja se kannattaa lukea.

Itse olen todennut, että järjestöjen johtaminen vaatii erittäin hyvää henkilöstöjohtamista, jotta 
toimintaan saadaan uusia henkilöitä ja vanhat henkilöt pysyvät mukana toiminnassa.
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Summaten voi todeta, että myös (uudessa ja yhdistetyssä) Kurikassa me painimme samojen 
yhdistystoiminnan haasteiden ja ongelmien kanssa.

UUTTA: Varmaankin uuden ja yhdistetyn Kurikan kaupungin sisällä pitäisi tehdä oma paikallinen 
selvitys nykyisen järjestötoiminnan tilasta, järjestötoiminnan parannusmahdollisuuksista ja 
mahdollisista yhteistyön järjestelmistä.

Mahdollisesti tuollainen kysely on jo tehty, ja en ole siitä tietoinen.

Asiaa pitää seurata edelleenkin.

1462.2. Uudelleenarviointia / 22.92024

Ihmisten arvomaailma on muuttunut, ja tämä olisi hyvä tiedostaa asianmukaisesti. Ihmisten 
arvomaailman muuttuminen vaikuttaa tietysti yhdistystoimintaan ja lopulta yhdistysyhteistyöhön 
saakka. Hyvin johdettu järjestötoiminta ja järjestöjen hyvä yhteistyö on aina yksi mahdollisuus, 
mutta sen saavuttaminen vaatii aikaa ja vaivaa.

Oma havainto on, että järjestöt kilpailevat vapaa-ajan markkinoilla, jotka ovat todella kivikovat 
markkinat. Järjestötoiminnan pärjääminen ihmisten vapaa-ajan viettämisen muotona kohtaa ja on 
kohdannut vakavia ongelmia. Eli väki ei sitoudu järjestötoimintaan aikaisempaan verrattuna.

Jos ajattelee jotain Jalasjärven kaltaista paikkakuntaa, niin eri järjestöt tekevät jo yhteistyötä eri 
tavoin. Esimerkiksi voi mainita Jalasjärven kylien yhteistoiminnan ja Palveluportin työvaliokunnan. 
Jalasjärven kylien vastaavat ovat pyrkineet varaamaan päivämäärät oikein, jolloin Jalasjärvellä ei 
olisi päällekkäin useamman kylän tilaisuutta. Tietysti yksittäisen kylän tapahtumaan tulee väkeä 
koko Jalasjärven alueelta, jolloin päällekkäisyyksiä olisi hyvä välttää. Palveluportin työvaliokunta 
on yhteistyön muoto Palveluportissa toimiville järjestöille, jolloin Palveluportissa toimivat järjestöt 
tekevät omalta osaltaan yhteistyötä. Eli järjestöjen yhteistyötä on Jalasjärvellä monessa muodossa, 
mikä ei ole ollenkaan huono asia. Vähällä väellä voi tehdä enemmän, jos on yhteistyötä eri 
järjestöjen välillä.

Yhdistysyhteistyön vastuuhenkilö jollain paikkakunnalla? Oma havainto on, että yhdistysyhteistyö 
jollain paikkakunnalla vaatisi yhden vastuuhenkilön. Tällainen yhdistysyhteistyön vastuuhenkilö 
voisi soitella vuosittain läpi kaikki paikkakunnan yhdistykset, jolloin päivitettäisiin yhteyshenkilöt 
ja tiedotettaisiin erilaisista tapahtumista paikkakunnan tasolla. Käytännössä yhdistysyhteistyön 
vastuuhenkilö tarvitsisi pysyvän sähköpostiosoitteen ja pysyvän puhelinnumeron, jolloin 
henkilövaihdoksen kohdalla ei tarvitsisi tehdä yhteystietojen muutosta yhdistysyhteistyön 
vastuuhenkilön suunnalla. Tällainen ratkaisu voi jo toimia jollain paikkakunnalla, mutta en tiedä 
asian todellista tilannetta. Ehkä. Ehkä ei.

Muistelen olleeni Jalasjärvellä tilaisuuksissa, jossa on pohdittu Jalasjärven järjestöjen yhteistyötä. 
Tietystikään paikalla ei ole ollut kaikkien Jalasjärvellä vaikuttavien yhdistysten edustajia. En tiedä 
Jalasjärvellä järjestettyjen yhdistysyhteistyön tilaisuuksien jälkihoidosta. Ehkä jotain oikeaa 
järjestöjen yhteistyötä syntyi. En tiedä asian todellista laitaa. Ehkä. Ehkä ei.
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1463. Yksityiskohtien vyöryä?

1463.1. Merkintä 1068: Julistus / ERO / Kirjeitä / EU/UK/7

30. maaliskuuta 2017
1068: Julistus / ERO / Kirjeitä / EU/UK/7

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1068

Tähän kohtaan voi linkittää kolme asiakirjaa:

Yhdistyneen kuningaskunnan erokirje
The Rome Declaration - 25.3.2017
Rooman julistus - 25.3.2017

Mistä aloittaa tämän jälkeen?

Linkkilistassa on muutama aihe:

* Rooman julistus - www-sivu
* Yhdistyneen kuningaskunnan ylähuoneen vaatimukset
* Walesin asema eroneuvotteluissa?
* vaikutuksen Yhdistyneen kuningaskunnan maatalouteen?
* Gibraltarin asema eroneuvotteluissa?
* Euroopan Unioni 60 vuotta
* Turkin jäsenyysneuvotteluiden tilanne?
* ihmisten liikkuvuus Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välillä?
* Pohjois-Irlannin asema eroneuvotteluissa?
* Skotlannin asema eroneuvotteluissa?
* Skotlannin itsenäisyyden kannatus?

Tähän kohtaan voi palauttaa mieliin seuraavat www-sivu:
IPEX: the InterParliamentary EU information eXchange,

Olen muutaman kerran seikkaillut tuolla IPEX-sivustolla.

Lyhyesti ottaen Suomessa IPEX-sivustolla listataan myös Suomen Eduskunnan 
toissijaisuusasiakirjat (TS).

Tämän jälkeen voi linkittää seuraavat sivustot:
Finland 2015
United_kingdom 2016

9426

9427

9428

9429

9430
9431
9432
9433
9434
9435
9436
9437
9438
9439
9440
9441
9442
9443
9444
9445
9446
9447
9448
9449
9450
9451
9452
9453
9454
9455
9456
9457
9458
9459
9460
9461
9462
9463
9464
9465
9466
9467
9468
9469
9470
9471

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1068


219 / 782

Käytännössä näillä sivuilla on kansallisten parlamenttien (Suomi ja Yhdistynyt kuningaskunta) 
lausuntoja koskien toissijaisuusasioita.

Sivuilla on linkit myös muiden vuosien lausuntoihin.

Lyhyesti sanoen sekä Suomen että Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentit ovat tehneet jonkin 
verran lausuntoja toissijaisuusasioista.

Ottaen huomioon Euroopan parlamentin lainsäädännön hankkeiden määrä on näitä lausuntoja 
toissijaisuusasioista suhteellisen vähän.

Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentti (alahuone ja ylähuone) on antanut käytännössä luvan 
laajalle joukolle Euroopan parlamentin lainsäädännön hankkeita.

JOS Euroopan Unioni on niin paha kuin väitetään, niin miksi Yhdistyneen kuningaskunnan 
parlamentti (alahuone ja ylähuone) ei ole vaatinut kaikkien mahdollisten Euroopan Unionin 
lainsäädännön hankkeiden keskeyttämistä perustuen toissijaisuuden antamiin mahdollisuuksiin?

Samaa asiaa voi kysyä Suomesta. Miksi Suomen Eduskunta on päästänyt läpi laajan joukon 
Euroopan Unionin lainsäädännön hankkeita?

Missä ovat olleet Suomen Eduskunnan EU-kriitikot vaatien erilaisten Euroopan Unionin 
lainsäädännön hankkeiden keskeyttämistä?

Kovin hiljaista on ollut myös Euroopan Unioniin kriittisemmin suhtautuvien mielipidevaikuttajien 
suunnalta koskien näitä toissijaisuusasioita.

Miksi ei ole nostettu kovaa meteliä toissijaisuusasioiden vuoksi?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mitä uutta?

Kerraten voi todeta, että Yhdistynyt kuningaskunta varmaankin joutuu käymään läpi Euroopan 
Unionin lainsäädännön eri luvut tarkasti läpi.

Seuraava sivusto on hyödyllinen,

Tiivistelmät EU:n lainsäädännöstä
http://eur-lex.europa.eu/browse/summaries.html

Näiltä tiivistelmien sivustolta pääsee sitten kiinni voimassa olevaan lainsäädännön tekstiin.

Yksi esimerkki voisi olla Tietoyhteiskunta-otsikon alla oleva lainssäädäntö.

EUR-Lex - Lainsäädännön tiivistelmät - Tietoyhteiskunta
http://eur-lex.europa.eu/summary/chapter/information_society.html?
root_default=SUM_1_CODED=31
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Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irtisanoutua kaikesta Tietoyhteiskunta-otsikon alla olevasta 
lainsäädännöstä?

Yksi esimerkki voisi olla vahva sähköinen allekirjoitus Euroopan Unionin (EU) ja/tai Euroopan 
talousalueen (ETA) alueilla.

Tekeekö Yhdistynyt kuningaskunta sitten erillisen sopimuksen Euroopan Unionin kanssa vahvasta 
sähköisestä allekirjoituksesta?

Varmaankin Yhdistynyt kuningaskunnan yritykset käyvät kauppaa Euroopan Unionin alueella 
olevien kuluttajien ja yritysten kanssa.

Olisiko Yhdistyneillä kuningaskunnilla täysin oma vahva sähköinen allekirjoitus vai kannattaisiko 
vahva sähköinen allekirjoitus olla sama muun Euroopan kanssa huomioiden vielä Euroopan 
Unionin ulkopuoliset maat?

Varmaankin voi todeta, että erilaiset vahvat sähköisen allekirjoituksen voivat jauhautua kovassa 
kilpailussa, ja jäljelle jää vain muutama vahva sähköisen allekirjoituksen ratkaisu.

KYSYMYS: Pitääkö luottaa markkinoihin, jotka ratkaisevat vahvan sähköisen allekirjoituksen 
voittajat?

KYSYMYS: Pitääkö tehdä sääntelyä (Euroopan Unioni / ETA / Yhdistynyt kuningaskunta) 
vahvasta sähköisestä allekirjoituksesta?

Ei mitään helppoja kysymyksiä.

ELI tässäkin kohtaa (vahva sähköinen allekirjoitus) voi olla vaikea sopia yksityiskohdista, minkä 
lisäksi pitää varmaan käydä keskustelua erilaisten teknisten asiantuntijoiden kanssa.

Käytännössä jokainen lainsäädännön luku on täynnä näitä hyvin hankalia yksityiskohtia.

KYSYMYS: Pystyykö Euroopan Unioni ja Yhdistynyt kuningaskunta viemään läpi eroneuvottelut 
kahdessa vuodessa?

Tämän kysymyksen vastaus selviää tietysti ajan kuluessa.

Tähän kohtaan voi linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli.

PÄIVITYS 8.6.2017: Seuraavat yleiset vaalit on päätetty järjestää 8.6.2017

United Kingdom general election, 2017
https://en.wikipedia.org/wiki/United_Kingdom_general_election,_2017

PÄIVITYS 8.6.2017: Eli seuraavat vaalit eivät olleetkaan vuonna 2020.

KYSYMYS: Pystyykö heidän (Yhdistynyt kuningaskunta) konservatiivinen puolue viemään läpi 
nämä kahden vuoden neuvottelut?
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KYSYMYS: Miten heidän (Yhdistynyt kuningaskunta) työväenpuolue tulee suhtautumaan erilaisiin 
ehdotuksiin eroneuvotteluiden aikana?

Kummassakin asiassa tulee vastaan erilaisten yksityiskohtien vyöry.

OMA veikkaus on, että yksityiskohtien vyöry tulee olemaan melkoinen, ja aiheesta riippuen 
yksityiskohdista neuvottelu voi aiheuttaa riitelyä eri puolueiden välillä ja eri puolueiden sisällä.

Nähtäväksi jää paljonkin.

1463.2. Uudelleenarviointia / 22.9.2024

Yksityiskohtien vyöry? Kaikenlainen lainsäädäntö tarkoittaa erilaisten ikävien yksityiskohtien 
läpikäyntiä erilaisissa vaiheissa. Esimerkkinä voi mainita Euroopan Unionin lainsäädäntöhankkeet, 
joiden takana on hyvin yksityiskohtaisia lainsäädännön ehdotuksien kokonaisuuksia.

Millaista tulee olemaan Yhdistyneen kuningaskunnan yhteistyö Euroopan Unionin kanssa? Onko 
lopputulos iso kasa erilaisia erillissopimuksia Euroopan Unionin kanssa? Sveitsi on tehnyt 
Euroopan Unionin kanssa ison kasan erilaisia erillissopimuksia. Onko Sveitsin mallin mukainen 
ratkaisu oikea kehityksen suunta? Nouseeko jokaisesta mahdollisesta erillissopimuksesta iso meteli 
Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisessä keskustelussa? Tuo kehitys jää nähtäväksi. Tässäkin asiassa 
erilaisten lainsäätäjien käsittelyyn joutuisi melkoinen määrä erilaisia yksityiskohtia.

Yhdistyneen kuningaskunnan sisäinen keskustelu olisi tietysti seuraamisen arvoinen asia. Omat 
voimavarat ovat kuitenkin hyvin rajalliset, joten en ole lähtenyt seuraamaan hyvin 
yksityiskohtaisesti Yhdistyneen kuningaskunnan sisäistä keskustelua. Käytännössä Yhdistyneen 
kuningaskunnan sisäisen keskustelun määrä ja laatu on näkynyt aika harvoissa uutisissa.
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1464. Erilaisia mahdollisuuksia käyttöjärjestelmille?

1464.1. Merkintä 1069: Pakkopäivitys / Windows / LINUX / PC -> 
Mobile / J

4. huhtikuuta 2017
1069: Pakkopäivitys / Windows / LINUX / PC->Mobile / J

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1069

Tähän kohtaa voidaan laittaa StatCounter-linkki:
http://gs.statcounter.com/platform-market-share/desktop-mobile-tablet/worldwide/
#monthly-200901-201702

Tämän jälkeen voidaan esittää seuraava kuva edellisen linkin perusteella:
Kuva on tässä linkissä.

Kuten kuvasta näkyy, niin pöytätietokoneiden määrä olisi tilaston mukaan pienempi kuin 
mobiililaitteiden määrä.

Tämäkin tilanne on ollut odotettavissa jo jonkin aikaa, koska älypuhelimet ovat lisääntyneet koko 
ajan.

Linkkilistan alussa on muutama linkki koskien tätä aihetta.

Tämän jälkeen voi linkkilistasta todeta seuraavia aiheita:

* Ubuntun markkinaosuus?
* Microsoftin käyttöjärjestelmä joihinkin tabletteihin.
* Windows 10 -käyttöjärjestelmä pakotettu asennus?
* Miten estää Windows 10 -käyttöjärjestelmä pakkopäivityksiä?
* Jotkut yhteisöt harkitsevat Windows-käyttöjärjestelmästä luopumista.
* Myös Microsoft joutuu huomioimaan LINUX:n aseman joillain markkina-alueilla.
* Windows 10 -käyttöjärjestelmä kerää tietoja pyytämättä lupaa?
* Windows 10 -käyttöjärjestelmän markkinaosuus?
* Windows 10 -käyttöjärjestelmän kanssa pakko onnistua?
* Miten siirtyä LINUX-käyttäjäksi?
* PC-myynnin alamäki jatkuu?
* SteamOS:n suosion laatu ja määrä?
* Solu-tietokoneen viimeisin tilanne.
* Ubuntu 11 vuotta!
* Linux Mint -käyttöjärjestelmän suosion määrä ja laatu?
* Windows 7 -käyttöjärjestelmän viimeinen myyntipäivä!
* Windows 30 vuotta!
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* LINUX:n koodirivien määrä.
* Myös LINUX:n puolella haittaohjelmia ja haavoittuvuuksia!
* Joukkokanne Microsoftia vastaan!
* Myös Applen OS X -käyttöjärjestelmässä ongelmia.
* Microsoftin tulos laski!
* Tuleeko LINUX:n asema pöytäkoneissa koskaan nousemaan merkittävästi?
* Häviääkö Windows markkinoilta?
* Windowsin pakkopäivitykset ärsyttävät käyttäjiä!
* Oikeat siirtymät Windows 10:n suhteen
* Googlen Chromebook-tietokoneiden markkinaosuus?
* PC-valmistajien uudistuksen pakko?

Tärkein seurannan kohde omassa tietotekniikan seurannassa on ollut erilaisten avoimien ratkaisujen 
pärjääminen erittäin kovassa kilpailussa.

Kuten uutisten listasta voi todeta, että aina välillä joku avoin ratkaisu saavuttaa jonkin merkkipaalun 
vuosien mittaan.

Kirjoitushetkellä voi DistroWatch-sivustolta todeta, että Linux Mint on johtava käyttöjärjestelmä 
DistroWatch-tilastojen mukaan.

DistroWatch: https://distrowatch.com

Itse olen asentanut yhdelle koneelle kokeilukäyttöön Linux Mint -käyttöjärjestelmän.

Suuri ongelma LINUX:n puolella on ollut monen näytön tuki, jolloin esimerkiksi Linux Mint 
-käyttöjärjestelmän pitäisi tunnistaa ilman ongelmia useampi näyttö perusasetuksilla.

Nouseeko LINUX jossain vaiheessa oikeasti merkittäväksi käyttöjärjestelmä pöytäkoneiden ja 
kannettavien puolella?

Tätä on arvailtu useampi vuosi, mutta ainakin kirjoitushetkellä LINUX on pöytäkoneiden ja 
kannettavien puolella suhteellisen harvinainen ratkaisu.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

ITSE olen antanut suosituksen käyttää mahdollisuuksien mukaan sellaisia ohjelmia, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.

Lisäksi moni sovellus on jo muutettu internet-palveluksi, jolloin ei tarvitse ladata erilaisia 
sovelluksia omalle koneelle.

Kysymys on selvä: kuinka moni tabletin ja/tai älypuhelimen käyttäjä tarvitsee oikeasti omaa 
pöytäkonetta?

Tietysti yrityspuolella pöytäkoneissa ja kannettavissa tietokoneissa on käytettävä paljon erityisiä 
yritysohjelmia, jotka toimivat ainoastaan Windows-käyttöjärjestelmässä.
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KYSYMYS: Riittääkö Windows-käyttöjärjestelmän yrityskäyttö takaamaan oikeita voittoja 
Microsoft-korporaatiolle?

JOS yksityisellä puolella Windows-käyttöjärjestelmä menettää merkittävästi markkinaosuuksia 
tableteille ja älypuhelimille, niin tietysti tämä tarkoittaa erilaisia ongelmia.

Myös erityisten yritysohjelmien puolella kannattaisi valita ratkaisuja, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä, koska 10-20 vuoden aikavälillä voi tapahtua 
paljonkin asioita käyttöjärjestelmien (osa)markkinoilla.

Myös yritysohjelmien puolella on mahdollista kehittää ratkaisuja, jotka toimivat internet-palveluina, 
jolloin ei tarvitse asentaa erilaisia ohjelmia pöytäkoneille ja/tai kannettaville tietokoneille.

KYSYMYS: Kuinka Microsoft pärjää erilaisten ohjelmien muuttuessa erilaisiksi internet-
palveluiksi?

Esimerkiksi .NET-sovellusten oikea suosio on oma aiheensa, jos .NET-sovelluksia aletaan muuttaa 
internet-palveluiksi perustuen muihin kuin Microsoft-ratkaisuihin.

.NET Framework
https://en.wikipedia.org/wiki/.NET_Framework

Tähän liittyen voi todeta Microsoft Silverlight -ratkaisun lopettaminen eri vaiheiden jälkeen.

Microsoft Silverlight
https://en.wikipedia.org/wiki/Microsoft_Silverlight

Seuraavakin Wikipedia-artikkeli löytyy.

Category:Discontinued Microsoft software
https://en.wikipedia.org/wiki/Category:Discontinued_Microsoft_software

EHKÄ tuossa listassa ei ole kaikkia Microsoftin lopettamia tuotteita.

Kerraten voi todeta, että kannattaa jatkossa käyttää mahdollisuuksien mukaan sellaisia ohjelmia, 
jotka toimivat mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.

Lisäksi voi todeta, että erilaiset avoimet ratkaisut kannattaa kartoittaa mahdollisimman hyvin 
erilaisten selvitysten yhteydessä.

Tähän voi vielä linkittää seuraavia.

Desktop Windows Versions Market Share Worldwide - Jan 2009 to Mar 2017
http://gs.statcounter.com/os-version-market-share/windows/desktop/
worldwide#monthly-200901-201703

Kuva on tässä linkissä.

Lyhyesti todeten Microsoft tukee useampaa Windows-käyttöjärjestelmää.
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KYSYMYS: Kuinka kallista puuhaa on useamman Windows-käyttöjärjestelmän tukeminen?

Vastaus tuohon kysymykseen on vielä selvittämättä.

1464.2. Uudelleenarviointia / 24.9.2024

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

tunnistimet
(sensorit)

Kuten edellisestä kuvasta selviää, niin käyttöjärjestelmiä on hyvin vaikea paeta. Käytännössä hyvin 
suuri osa käyttöjärjestelmistä toimii jonkinlaisen laitteiston päällä. Tunnetulla tavalla Windows (eri 
versiot) johtaa kilpailua pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinoilla. Vastaavasti 
Android johtaa kilpailua älypuhelimien (ja vastaavat) markkinoilla.

Toisaalta edellisen kuvan perusteella voi todeta, että ohjelmat (eniten nuolia) ovat hyvin keskeinen 
osa tietoteknisiä ratkaisuja. Osasta ohjelmat voivat toimia useammassa käyttöjärjestelmässä. Itse 
olen suositellut käyttämään ohjelmia, jotka toimivat mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä. 
Lisäksi olen monesti suositellut käyttämään mahdollisuuksien mukaan avoimen lähdekoodin 
ohjelmia.

Keskeiseksi kysymykseksi nousee älypuhelimien (ja vastaavat) määrä suhteessa pöytäkoneiden ja 
kannettavien tietokoneiden määrään. Nykyhetkellä älypuhelimia (ja vastaavat) on markkinoilla 
enemmän kuin pöytäkoneita ja kannettavia tietokoneita. Hankitaanko eri asiayhteyksiin enää 
pöytäkoneita ja/tai kannettavia tietokoneita? Eli pärjätäänkö pelkillä älypuhelimilla, jolloin ei 
hankita enää pöytäkoneita ja/tai kannettavia tietokoneita erilaisiin asiayhteyksiin. Tämä on tietysti 
hyvin tärkeä aihepiiri moneen asiayhteyteen. Mikä ratkaisu tulee voittamaan lyhyellä ja pitkällä 
aikavälillä?

LINUX on tietysti tärkeä kysymys. Tunnetulla tavalla LINUX ei ole saanut merkittävää asemaa 
pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinoilla. Onnistuuko tämä joskus? En tiedä!
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1465. Tietotekniikan suorista ja epäsuorista 
vaikutuksista asiaa

1465.1. Merkintä 1070: Sosiaalinen media / Seuraukset / 
Sivuseuraukset

21. huhtikuuta 2017
1070: Sosiaalinen media / Seuraukset / Sivuseuraukset

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1070

Oheisesta linkkilistasta voi todeta mm. seuraavaa:

* lisääkö Facebookin käyttö yksinäisyyttä?
* sosiaalisen median käytön suhde mielenterveyteen?
* vähentääkö ruutuaika keskittymistä?
* parantaako tietokoneella pelaaminen työmuistia?
* onko älypuhelimiin riippuvuutta?
* lisääkö sosiaalinen media yleisesti yksinäisyyttä?
* aivojen palautuminen pitkistä päivistä?
* köyhtyykö kielenkäyttö erilaisten sähköisten viestinnän välineiden käytön vuoksi?
* mikä vaikuttaa intoon lukea kirjoja?
* tekstin fonttien vaikutus oppimiseen?
* Facebook menettänyt suosiotaan.

Mielenkiintoista on Facebook-palvelun suosion lasku. Mistä tällainen suosion lasku oikein johtuisi?

Onko väki kyllästynyt Facebook-palvelun sen seurauksien vuoksi? Ehkä. Ehkä ei.

Mielenkiintoista on tosiaan yksinäisyyden tunteen lisääntyminen Facebook-palvelun jatkuvasta 
käytöstä johtuen.

Varmaankin erilaisia sosiaalisen median virityksiä ja erilaisia pelejä pitäisi käyttää kohtuudella.

Kysymys: Millaisia mielenterveyden ongelmia aiheuttaa liiallinen sosiaalisen median käyttö?

Kysymys: Millaisia mielenterveyden ongelmia aiheuttaa muiden tietoteknisten viritelmien käyttö?

Vastaukset [noihin kysymyksiin] varmaankin selviävät ajan kuluessa.

Linkkilistan alussa on osasta tieteellisiä lähteitä aihepiiriin liittyen.

Näkökulmat voivat olla myönteisiä, uteliaita ja kielteisiä.
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Mielenkiintoinen on yhden uutisen otsikko: On onni istua sellaisen ihmisen seurassa, joka ei näprää 
mitään laitetta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

McAulay (2007) on luettu jollain tasolla.

McAulay, L. (2007). Unintended consequences of computer-mediated communications. Behaviour 
& Information Technology, 26(5), 385-398.

https://doi.org/10.1080/01449290500535343

Käytännössä tietotekniikan avulla tehty viestintä aiheuttaa erilaisia sivuvaikutuksia.

Kerraten voi todeta aikaisempien merkintöjen perusteella tarpeen keskittymiselle.

Kysymys: Ketkä pystyvät pysymään keskittyneinä pidempiä aikoja ilman tietoteknisten viritelmien 
käyttöä?

Huomio: Ehkä keskittymistä pitää jatkossa erikseen harjoitella.

Kysymys: Pitääkö vielä joskus palkata erikseen henkilöitä, jotka suostuvat olemaan keskittyneinä 
pidempiä aikoja ilman tietoteknisten viritelmien käyttöä?

Uutta? Varmaankin jatkossa pitää selvittää tarkemmin erilaisia suoria ja epäsuoria vaikutuksia 
erilaisten tietoteknisten viritelmien käytöstä johtuen.

Lisäksi tuota pitkäaikaisen keskittymisen aihetta pitää jatkossa selvittää tarkemmin 
mahdollisuuksien mukaan.

Kysymys: Tuleeko oikeasti ja varmasti todistetusta keskittymisen kyvystä yksi osa 
pääsyvaatimuksista joihinkin tehtäviin?

Hyviä kysymyksiä kaikki!

1465.2. Uudelleenarviointia / 24.9.2024

Onko sosiaalinen media oikeasti niin sosiaalista kuin olettaisi? Edellä todetusta voi todeta, että 
sosiaalisella medialla on suoria ja epäsuoria vaikutuksia. Lisääntyykö yksinäisyys sosiaalisen 
median käytön vuoksi? Onko se suoraa vai epäsuoraa vaikutusta?

Asiasta on tietysti erilaisia näkemyksiä. Joidenkin näkemysten mukaan tietotekniikan käyttö voi 
johtaa mielenterveysongelmiin. Joidenkin näkemysten mukaan tietotekniikan käytön ja 
mielenterveyden (mahdollisista) yhteyksistä on nostettu liian suuri meteli. Asia vaatii tietysti 
jatkossa seurantaa ja tutkimusta.

Olen tietysti lukenut asiaan liittyen erilaisia kirjoituksia. Itse huomioisin, että tietotekniikan käytöllä 
on suoria ja epäsuoria vaikutuksia, jotka pitäisi selvittää asianmukaisesti. Aika näyttää kehityksen.
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1466. Suljetut järjestelmät tutkinnan kohteina

1466.1. Merkintä 1071: Kilpailu / Avoin / Valitus / Säätiöt / 
Tekoäly

23. huhtikuuta 2017
1071: Kilpailu / Avoin / Valitus / Säätiöt / Tekoäly

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1071

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-55

Linkkilistan alussa on juttua Euroopan Unionin kilpailuasioista kahden yhtiön kannalta - eli Google 
ja Microsoft.

Kumpaakin yhtiötä voidaan ehkä syyttää määräävän markkina-aseman väärinkäytöstä.

Asia pitää tietysti selvittää hyvin Euroopan komission kilpailuasioiden pääosaston kanssa.

Lyhyesti todeten Microsoft Windows on edelleenkin määräävässä markkina-asemassa 
työpöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden käyttöjärjestelmien suhteen.

Lyhyesti todeten LINUX on pärjännyt paremmin muilla markkinoilla. Erityisesti palvelimet ja 
erilaiset mobiililaitteet käyttävät LINUX-käyttöjärjestelmää.

Kysymys on hyvä: Onko Eurooppa (tai tarkemmin Euroopan Unionin ja/tai Euroopan talousalueen 
jäsenmaat) liian riippuvainen Microsoftin järjestelmistä?

Vastaavalla tavalla Googlen jotkin järjestelmät voivat aiheuttaa erilaisia määräävän markkina-
aseman tilanteita.

Parin linkin mukaan Saksassa on aloitettu Amazonin tytäryhtiö Audiblen ja Applen suhteen 
kilpailuasioiden selvitys.

ELI lyhyesti ottaen Yhdysvalloissa päämajaansa pitävät yritykset joutuvat kohtamaan Euroopan 
Unionin vuoksi erilaisia tutkimuksia koskien määräävää markkina-asemaa.

Tämän jälkeen linkkilistassa on asiaa avoimista järjestelmistä:
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* Linux Foundation saanut lisää uusia jäseniä.
* henkilöstöhallinnan avoimet standardit (HR Open Standards )
* Automotive Grade Linux (AGL)
* MariaDB Foundation ja uusi jäsen
* Google jakaa joitain ratkaisujaan avoimella lähdekoodilla.
* Microsoft sulkee CodePlex-palvelun.
* MySQL 8 tulossa.
* Linus Torvalds muistelee virheitään.
* kovaa keskustelua Linuxin kehittäjien yhdellä sähköpostilistalla.
* tekoälyn vuoksi perustettu uusi säätiö.
* mitä vaatii Euroopan parlamentti (Euroopan Unioni) tekoälyn vuoksi?
* Microsoft liittyi LINUX Foundation -säätiön jäseneksi.
* toimivatko eri tiedostot moitteettomasti sekä LINUX- että Windows-käyttöjärjestelmissä?
* Microsoft osti LinkedIn-palvelun.

Kerraten voi todeta, että tärkein tietotekniikan seurannan aihe itselläni on ollut avoimien 
järjestelmien pärjääminen erittäin kovassa kilpailussa muiden (yleensä suljetut) ratkaisujen kanssa.

Tietysti on mielenkiintoista, että Microsoft liittyi LINUX Foundation -säätiön jäseneksi.

Tietysti on täysin selvää, että Microsoft muuttaa avoimeksi erilaisia ratkaisuja vain hyvin tarkan 
hallinnan jälkeen. Eli teknisten, taloudellisten ja lainopillisten asioiden tarkastuksen jälkeen voi [] 
Microsoft voi muuttaa avoimeksi joitain ratkaisuja.

Yksi uhkatekijä Microsoftille on varmaankin erilaiset palvelimet, joiden suosittuna 
käyttöjärjestelmänä on hyvin vakaasti ollut LINUX - tarkasti ottaen erilaiset LINUX-jakelut.

Tietysti Skype-ohjelman mahdollinen toiminta myös LINUX:n puolella on mielenkiintoinen aihe.

Eli Microsoft voi ehkä varovasti tuoda joitain ratkaisuja LINUX-palvelimille.

Edelleen on mielenkiintoista, että Microsoft osti LinkedIn-palvelun.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Aika näyttää miten käy uusimpien valitusten suhteen: onko Microsoft jälleen kerran käyttänyt 
määräävää markkina-asemaa väärin?

Linkkilistassa on juttua vuonna 2012 tehdystä oikeusistuimen päätöksestä koskien Microsoftia.

Kysymys: Johtaako mahdollinen uusi valitus Microsoftin uuteen oikeudenkäyntiin?
Kysymys: Taipuuko Microsoft Euroopan komission (uusiin) vaatimuksiin ilman uutta 
oikeudenkäyntiä?

Käytännössä Microsoft on hävinnyt joitain oikeustapauksia, jolloin Microsoft on joutunut 
taipumaan Euroopan komission vaatimuksiin hävityn oikeustapauksen jälkeen.

Mielenkiintoista on tietysti joidenkin avoimien ratkaisujen pääsy markkinajohtajaksi.
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Pitääkö Euroopan komission tehdä kilpailuasioiden selvityksiä joidenkin avoimien ratkaisujen 
vuoksi? Aika näyttää tämän tilanteen.

Tietysti on täysin selvää, että erilaiset avoimet ratkaisut voivat perustua hallinnon puolesta 
erityiseen säätiöön, jonka suojissa kehitetään teknisesti jotain avointa ratkaisua.

Pitääkö joskus tulevaisuudessa tehdä kilpailuasioiden selvityksiä jostain säätiöstä, johon voi liittyä 
täysin vapaalla osallistumisen oikeudella?

Hyviä kysymyksiä kaikki!

1466.2. Uudelleenarviointia / 26.9.2024

(Iso) suljettu järjestelmä? (Iso) avoin järjestelmä?

Aina välillä jokin suljettu järjestelmä muunnetaan avoimen lähdekoodin järjestelmäksi, mutta tämä 
ei ole tietenkään pääsääntö. Joillain markkinoilla avoimen lähdekoodin järjestelmät ovat 
markkinajohtajia, mutta tämäkään ole pääsääntö. Eli monessa asiayhteydessä suljetun lähdekoodin 
järjestelmät ovat markkinajohtajia.

Lisäksi on hyvä mainita seuraavat lainsäädännön paketit: datasäädös (Data Act), 
datanhallintasäädös (Data Governance Act), digimarkkinasäädös (Digital Markets Act), 
digipalvelusäädös (Digital Services Act). Euroopan komission (erityisesti kilpailun pääosasto) voi 
puuttua erilaisiin asioihin edellä mainittujen asetuksien perusteella. Jäämme seuraamaan kehitystä 
näiden asetusten perustella. Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Euroopan komission kilpailun 
pääosasto on aloittanut tutkinnat kohdistuen joihinkin määräävän markkinaosuuden yrityksiin. 
Lisäksi voi todeta, että mainitut yritykset tarjoavat monesti suljettuja järjestelmiä erilaisilla 
markkina-alueilla. Tietysti on mielenkiintoista, että Euroopan Unionin alaisuudessa määrätään 
erilaisille (monesti yhdysvaltalaisille) yhtiöille hyvinkin raskasta lainsäädäntöä noudatettavaksi.

Voisiko joskus tulevaisuudessa jokin avoimen lähdekoodin järjestelmää tarjoava yhteisö kohdata 
Euroopan komission kilpailun pääosaston tekemän tutkinnan? Tämä on erittäin hyvä kysymys! Aika 
näyttää tämän kehityksen, koska avoimen lähdekoodin järjestelmää tarjoava yhteisö toimii 
erilaisilla periaatteilla kuin suljettua järjestelmää toimittava yhtiö.
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1467. Uskonnonvapauden asiaa

1467.1. Merkintä 1072: Uskonnonvapaus / Venäjä / 
Ihmisoikeudet

23. huhtikuuta 2017
1072: Uskonnonvapaus / Venäjä / Ihmisoikeudet

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1072

Linkkilistassa on linkitettynä uutisia koskien Venäjän korkeimman oikeuden päätöstä Jehovan 
todistajien toiminnan kieltämisestä.

Uutisista käsitin, että Jehovan todistajien seurakunnat pitää lakkauttaa ja varat pitää luovuttaa 
Venäjän valtiolle.

Yhtenä huomiona on Euroopan Unionin suunnasta tullut lausunto, joka toteaa uskonnonvapauden 
olevan tärkeä asia myös Jehovan todistajien kannalta.

Varmaankin Jehovan todistajat jättävät Venäjän päätöksestä valituksen Euroopan 
ihmisoikeustuomioistuimeen.

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistalta Uskonnon uhrien tuki ry.

Lisäksi linkkilistalla on tietoa sivustoista, jotka julkaisevat kriittistä tietoa Jehovan todistajista.

Mielenkiintoinen on Uskontojen uhrien tuki UUT ry:n sivulta otettu mielipidekirjoitus: Jehovan 
todistajien ja muiden uskontojen toimintaa ei pidä kieltää vaan säädellä.

Käytännössä hyökkääminen jotain yksittäistä uskontoa vastaan yleensä vain vahvistaa kannattajien 
uskoa.

Jehovan todistajilla on jo paljon kokemusta toiminnan rajoituksista Neuvostoliiton ajoilta, joten 
Jehovan todistajat Venäjällä vain järjestäytyvät uudelleen vastaamaan uutta todellisuutta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

OMA havainto on, että Jehovan todistajat ovat suurempi vaara itselleen kuin muille.

Linkkilistassa on yhden koskettavan suomenkielisen dokumentin linkki.

Dokumentissa neljä entistä Jehovan todistajaa kertovat Jehovan todistajien karttamisen käytännöstä.
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JOS joku yksittäinen henkilö lähtee tai karkotetaan Jehovan todistajista, niin nykyisten Jehovan 
todistajien pitää karttaa heitä. Eli tällaisen pois lähteneen henkilön kanssa eivät Jehovan todistajat 
saa olla missään tekemisissä.

JOS Jehovan todistajien ulkopuolinen maailma suhtautuu vihamielisesti heihin, niin tuloksena on 
vain uskon vahvistuminen.

ITSE kannatan uskonnonvapautta täydessä laajuudessaan - ei siinä mitään.

Toisaalta Suomessa on olemassa "Uskonnollisten yhteisöjen eettiset periaatteet".

Kysymys: Miten uskonnollisten yhteisöjen eettiset periaatteet näkyvät erilaisten uskonnollisten 
ryhmien toiminnassa? Hyvä kysymys!

1467.2. Uudelleenarviointia / 26.9.2024

Tietysti uskonnollinen vainoaminen on hyvin vakava asia. Lyhyesti todeten kaikkien uskontojen 
edustajia on vainottu erilaisissa asiayhteyksissä. Lisäksi pitää todeta jonkin uskonnon sisäiset 
ryhmät, joiden välillä on (ollut) erilaisia vihamielisyyksiä. Eri tapauksissa ihmisiä on kuollut 
uskonnollisen vainoamisen tähden.

Tietysti kannatan uskonnonvapautta täydessä laajuudessaan – ei siinä mitään.

Uskonnon uhrien tuki ry 20 toimii edelleen. Uskonnon uhrien tuki ry pyrkii edelleenkin auttamaan 
ihmisiä, jotka ovat lähteneet pois erilaisista uskonnollisista ryhmistä. Jonkin uskonnollisen yhteisön 
sisäisiä käytäntöjä voi tietysti arvioida hyvinkin huolellisesti. Mahdollisesti joissain tapauksissa on 
tehty hengellistä väkivaltaa.

Irrottautuminen jostain uskonnollisesta ryhmästä on sinänsä hyvin tavallinen ilmiö, mutta jokainen 
uskonnollisesta ryhmästä lähtenyt henkilö kokee samat asiat hieman eri tavoilla. Jokainen henkilö 
on tietysti oma yksilö, joten täsmälleen samaa uskonnollisesta ryhmästä poistumisen kaavaa ei 
varmaakaan ole.

Täysin uuden uskonnon perustaminen taitaa olla nykypäivänä hyvin vaikeaa johtuen erilaisista 
syistä. Oman arvion mukaan nykyisistä valtauskonnoista voi irrota erilaisia pieniä ryhmiä, jotka 
eivät saa suuria kannattajamääriä – tietysti voi olla poikkeuksia tässäkin asiassa.

20 https://www.uskontojenuhrientuki.fi/  , Uskonnon uhrien tuki ry
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1468. Ulko- ja turvallisuuspolitiikan asiaa vähäsen

1468.1. Merkintä 1073: 100 päivää / Totuus? / Libertaani (88+2)

3. toukokuuta 2017
1073: 100 päivää / Totuus? / Libertaani (88+2)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1073

Linkkilistan alussa on linkkejä koskien Ron Paul Liberty Report -ohjelmasta.

Tässä kohtaa nostan esille jotain Ron Paul Liberty Report -ohjelmasta:

* Onko Syyrian sota tarpeellinen?
* Voisiko suhteita Iranin kanssa parantaa?
* Voisiko Pohjois-Korean suhteen edistää liennytystä ilman laajaa sotilaallista painostusta?

Tärkein seurannan aihe libertaanien suhteen on heidän ajatuksensa Yhdysvaltojen ulkopolitiikasta.

Varmaankin osa eurooppalaisista oikeiston edustajista voi toivoa libertaanien pärjäämistä perustuen 
libertaanien ehdottamaan varovaisempaan ulkopolitiikkaan.

Kaikki oikeiston edustajat eivät kannata rohkeaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa perustuen eri 
syihin.

Eli myös Yhdysvaltojen sisällä voidaan Syyrian, Iranin ja Pohjois-Korean suhteen esittää 
vähemmän sotilaallista painostamista ja enemmän neuvotteluita.

Sitten on useampi linkki koskien Donald Trumpin virkakauden ensimmäistä sataa (100) päivää.

Erityisesti erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut (Fact Check) ovat arvioineet Donald Trumpin 
virkakauden ensimmäisen sadan (100) päivän aikana esitettyjä väittämiä.

Käytännössä Donald Trump on esittänyt väittämiä, joiden totuusarvo vaihtelee eri tavoin.

Lisäksi Donald Trump on joissain päätöksissä noudattanut edeltäjiensä päätöksiä, vaikka hän 
presidenttiehdokkaana arvosteli joitain edeltäjiensä päätöksiä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Totuus?

Onko totuus ensimmäinen uhri kaikessa poliittisessa toiminnassa?
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Oman arvion mukaan tarvitsemme edelleenkin tosiasioiden tarkastuspalveluita (Fact Check).

Ongelmaksi tulee tietysti tosiasioiden tarkastuspalveluiden (Fact Check) rahoitus.

UUTTA?

Miten jatkossa voitaisiin taata tosiasioiden tarkastuspalveluiden (Fact Check) kunnollinen rahoitus?

Esimerkinomaisesti voi todeta Yhdysvaltojen perinteisen median erilaiset vaikeudet.

Käytännössä Yhdysvaltojen perinteisen median puolella taistellaan jatkuvasti kannattavuuden 
kanssa.

Suomessa on tietysti toisenlainen tilanne erilaisten tiedotusvälineiden kannalta, vaikka myös 
Suomessa (ns.) perinteinen media taistelee kannattavuuden kanssa.

Ehkä myös Suomessa on (joidenkin) säätiöiden rahoitettava tutkivaa journalismia ja tosiasioiden 
tarkastusta.

Tietysti tuollaisen toiminnan järjestäminen vaatisi laajaa yhteistyötä erilaisten yhteisöjen välillä.

KYSYMYS: Miten jatkossa rahoitetaan suomalainen tutkiva journalismi?
KYSYMYS: Miten jatkossa rahoitetaan suomalaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut?

Noihin kysymyksiin minulla ei ole vielä vastausta.

Nähtäväksi jää paljonkin.

1468.2. Uudelleenarviointia / 26.9.2024

Tosiasioiden tarkastuspalveluiden (Fact Check) kunnollinen rahoitus on edelleen hyvin vaikea asia. 
Pitääkö tosiasioiden tarkastuspalveluiden (Fact Check) rahoitus hoitaa erilaisten säätiöiden 
alaisuudessa? En tiedä tuohon vastausta!

Rohkea vai varovainen ulko- ja turvallisuuspolitiikka? Mikä on näiden ero oikeasti? Miten eri 
ihmiset oikeasti hoitavat ulko- ja turvallisuuspolitiikan asioita päästyään erilaisiin valta-asemiin? 
Unohtuvatko tehdyt vaalilupaukset maailmanpolitiikan erilaisten tosiasioiden alle?

Suomessa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa hoitaa tasavallan presidentti yhteistoiminnassa 
valtioneuvoston kanssa. Noin muistelisin asian olevan. Kirjoitushetkellä Suomessa tasavallan 
presidentti (eli nykyisin virassa oleva presidentti) on Alexander Stubb. Mahdollisesti Alexander 
Stubb on tasavallan presidentti vuoteen 2036 saakka; eli kaksi kuusivuotista virkakautta. Tietysti 
tämä asia selviää vuoden 2030 vaaleissa, jolloin on sääntömääräiset presidentinvaalit Suomessa. 
Millainen tulee olemaan Alexander Stubb ajama ulko- ja turvallisuuspolitiikka? Aika näyttää 
tämänkin kehityksen!

Kirjoitushetkellä Yhdysvalloissa on käynnissä presidentinvaalien kampanjointi. Eli vaalien voittajan 
ajama ulko- ja turvallisuuspolitiikka on vielä nähtävä erikseen. Elämme mielenkiintoisia aikoja!
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1469. Millaista ruokavaliota pitäisi noudattaa?

1469.1. Merkintä 1074: Maatalous (6) / Tuontiruoka / Lähiruoka / 
Yhtälö

8. toukokuuta 2017
1074: Maatalous (6) / Tuontiruoka / Lähiruoka / Yhtälö

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1074

Tämä on kuudes merkintä maatalouden tarkempaan seurantaan liittyen.

Oheisesta linkkilistasta joitain huomioita:

* Kaksi miljardia ihmistä elää tuontiruuan varassa.
* Keniaan nälänhätä?
* Maataloustuen määrän arvostelua (Libera).
* Luomun kysyntä lisääntyisi?
* Tarkemmat alkuperämerkinnät ruokatuotteille?
* Biodiesilin tulevaisuus?
* Lähiruoka kiinnostaa kuluttajia.
* Pölytyspalvelut ja kirjallinen sopimus.
* Peltojen omistuksen jatkotulevaisuus maailmanlaajuisesti?
* Vastuullisesti tuotettu soija.
* Maatalouden hyvää tutkimusta?
* Luonnonsuojelijat ja Vapo erimielisiä turpeennostosta Etelä-Pohjanmaalla
* Ruokahävikki ja ruokahävikin hallinta?
* Maidontuottajien määrä vähenee.
* Burger Kingin käyttämän lihan alkuperä?
* Luomua lisää keittiöihin (erityisesti vihreät vaatimassa)?
* Biokaasun tulevaisuus Suomessa?
* Kananmunien terveydestä uutta tietoa.
* Täysjyväviljan terveysvaikutuksista uutta tietoa.
* Japanissa perunasato epäonnistui pahasti ja perunan hinnan voimakas nousu.
* Mitä olisi Suomen ruokavienti ulkomaille?
* Sähkön siirron kova hinta maaseudulla.
* Vihreät esittivät maatalouslomitukseen oman vaihtoehtonsa.

Edellä olevat aiheet tietysti liittyvät voimakkaasti toisiinsa, koska maatalouskaan ei ole mikään 
yksiulotteinen kokonaisuus.

Mielenkiintoista on erilaiset ristiriidat maataloustuotannolle.

Toisaalta maataloutta ei saisi joidenkin mielestä tukea ollenkaan.
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Toisaalta osa väestä haluaa lähiruokaa ja luomuruokaa eri tavoilla.

Mielenkiintoista on samaan aikaan oleva ruokahävikki ja joillain alueilla mahdolliset nälänhädän 
vaarat.

Mielenkiintoinen oli tuo Japanin huono perunasato, jolloin perunan hinta nousi voimakkaasti.

Tästä saadaan aikaan tämä maatalouden vaikea yhtälö:

1) Ruokatuotantoa pitäisi olla edes jonkin verran jokaisessa maassa, jotta ei olisi liikaa 
riippuvuuksia tuontiruuasta.
2) Aina välillä satoja epäonnistuu eri puolilla maailmaa.
3) Eläminen pelkästään tuontiruuan kanssa olisi hyvin riskialtista.
4) Maatalouden oikea kannattavuus ilman maataloustukia on vaikea asia.

Tietysti voisi pohtia tilannetta, jossa Suomessa kaikki valmistettava ruoka olisi vain ja ainoastaan 
tuontiruokaa.

Mahdollisesti huono sato jossain päin maailmaa nostaisi joidenkin artikkelien hinnat pilviin, jolloin 
vain ja ainoastaan tuontiruokaa käyttävät maat joutuisivat hyvin vaikeisiin ongelmiin.

Täysin selvää on tietysti maataloustukien oikea kohdistaminen.

JOS Suomi olisi vain ja ainoastaan tuontiruuan varassa, niin olisimme täysin riippuvaisia vain 
joidenkin maiden maataloustuotannosta.

Kerraten voi todeta, että osa väestä haluaa lähiruokaa ja vielä erityisesti luomuruokaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Edellä on kuvattu maatalouden ja maatalouden tukien hyvin vaikea yhtälö, koska jokaiseen maahan 
pitäisi turvata ainakin jossain määrin omaa ruuan tuotantoa mahdollisuuksien mukaan.

JOS maailma olisi riippuvainen vain muutamasta ruuantuotannon tehotuotannon alueesta, niin 
erilaiset ongelmat tällaisilla alueilla heijastuisivat välittömästi ympäri maailmaa.

ELI ruuan tuotantoa pitää hajauttaa enemmän tai vähemmän, jotta tällainen maailmanlaajuinen riski 
ei oikeasti pääsisi toteutumaan.

Ongelmaksi tulee tietysti erilaisten maatalouden tukien oikea kohdentaminen, jolloin maatalous ei 
käytännössä ole täysin markkinariippuvainen toimiala.

ELI edellä olevien syiden vuoksi maataloudesta tulee hyvin voimakkaasti säädelty toimiala.

Joku eläinten hyvinvointikorvaus on hyvä esimerkki paineista säädellä maataloutta.

Tähän kohtaan voi linkitää Vihreä liitto rp (Vihreät) puoluekokousaloitteiden asiakirjan: 
Aloitteet2017.pdf.
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Aloitteet 6 ja 7 koskevat tätä asiaa:

* 6. Turkis-, liha- ja maidontuotannon lomituspalvelut tulee lakkauttaa.
* 7. Eläintuotannon kansalliset lisätuet poistettava.

ELI summaten voi todeta, että maatalouteen kohdistetaan samaan aikaan hyvin ristiriitaisia 
vaatimuksia.

Vastaavia ristiriitaisia vaatimuksia voisi kerätä muiden puolueiden ja erilaisten eturyhmien 
ohjelmista ja aloitteiden asiakirjoista.

Edelleenkin voi todeta, että maatalouden yhtälö on tietysti vaikeasti ratkaistavissa kaikkien 
sidosryhmien näkemysten mukaisesti.

Eli seurauksena voi todeta, että maatalouteen liittyvät poliittiset päätökset tahtovat heittelehtiä 
ajassa ja tilassa.

Edelleenkin voi todeta, että eri syiden vuoksi maatalous on hyvin voimakkaasti säädelty toimiala, 
mutta näistä säätelyn yksityiskohdista taitaa olla koko ajan kovaa ja jatkuvaa vääntöä.

Vertailun vuoksi tässä on vielä Perussuomalaiset rp:n maaseutupoliittinen ohjelma: 
Maaseutupoliittinen.pdf

Joitain eroja voi olla Vihreä liitto rp:n (Vihreät) ja Perussuomalaiset rp:n välillä 
maatalouspoliittisten aiheiden vuoksi.

1469.2. Uudelleenarviointia / 27.9.2024

Itse en ole maatalousasioiden osaaja hyvällä tahdollakaan. Eli oma kokemus maataloudesta on 
hyvin rajallista kaikilla tavoilla. Tosin olin yläasteella TET-harjoittelussa maatilalla, mutta sekin 
kokemus kesti vain viikon. Näin jälkikäteen voi todeta, että tekninen ja tietotekninen kehitys on 
mennyt eteenpäin, joten omat kokemukset maataloudesta eivät ole enää ajankohtaisia. Tekninen ja 
tietotekninen kehitys on tietysti osa nykyaikaista maataloutta.

Lisäksi pitää todeta, että maatilat ovat nykyisin hyvin isoja kokonaisuuksia. Tietysti toimivien 
maatilojen määrä on vähentynyt esimerkiksi maitotaloudessa ja eläintaloudessa. Käytännössä jonkin 
maaseutupaikkakunnan pienessä kylässä voi olla vain muutama yksittäinen toimiva maatila. Tietysti 
viljatalous on yksi maatalouden toiminnan lohko, jolloin viljatilan hoitajat voivat tehdä viljatilan 
ulkopuolisia töitä.

Käsittääkseni jotkut sidosryhmät haluaisivat laajasti ottaen kasvissyönnin määrän voimakasta 
lisäämistä ja lihansyönnin voimakasta vähentämistä. Miten lihansyöntiä pitäisi rajoittaa? 
Laitetaanko erilaisille lihatuotteille oma veronsa? Vai riittäisikö voimaperäinen ihmisten 
valistaminen kasvissyönnin lisäämiseksi? Vaikeita kysymyksiä tietysti! Ratkaisut ovat vaikeita.

Itse olen sillä kannalla, että hyvin monessa maassa pitää olla maataloutta, jolloin ei oltaisi vain 
tiettyjen maiden maatalouden varassa. Jos olisi riippuvuutta vain muutamasta maatalousmaasta, niin 
satojen epäonnistuminen näissä maissa asettaisivat kaikki muut maat heikkoon asemaan.
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1470. Erilaisten käyttöjärjestelmien asiaa vähäsen

1470.1. Merkintä 1075: 9.5.2017 alkaen / LINUX-seuranta / osa 
sivustoa

11. toukokuuta 2017
9.5. alkaen / LINUX / osa sivustoa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1075

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-56

LINUX-seurannan pysyvä linkki: http://www.jukkarannila.fi/LINUX 

Perustin 9.5.2015 LINUX-seurannalle oman sivuston.

Lyhyesti voi todeta muutaman asian:

* Windows 7 -käyttöjärjestelmän (Windows 7 Service Pack 1) tuki loppuu 14.1.2020.
* LINUX on kehittynyt voimakkaasti eteenpäin.
* Varastoon [on] kertynyt muutama tietokone.
* Vanha kone voisi saada uuden elämän LINUX-käyttöjärjestelmän alaisuudessa.

Aikaa on siis vuoteen 2020 saakka, jolloin voisi tehdä perustellut päätökset käytettävästä 
tietokoneesta ja käytettävästä käyttöjärjestelmästä.

Tässä kohtaa täyty huomauttaa, että LINUX-seurannan sivut teen LINUX-käyttöjärjestelmän ja 
LINUX-ohjelmien puolella.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Onko tässä mitään uutta?

Oma huomio on LINUX-käyttöjärjestelmän voimakas kehittäminen, jolloin esimerkiksi erilaiset 
graafiset käyttöliittymät ovat kehittyneet voimakkaasti

Eli LINUX-käyttöjärjestelmälle voisi antaa oikean mahdollisuuden vuotta 2020 ajatellen.
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1470.2. Uudelleenarviointia / 27.9.2024

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

tunnistimet
(sensorit)

Edellä olevasta kuvasta selviää, että ohjelmat (eniten nuolia) on keskeisin osa erilaisia tietoteknisiä 
järjestelmiä. Itse olen suositellut käyttämään mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä 
toimivia ohjelmia.

Käyttöjärjestelmän avoimuus on tietysti tärkeä asia. Oma havainto on, että osa suljetuista ohjelmista 
voi kuitenkin toimia avoimen käyttöjärjestelmän päällä. Eli näinkin voidaan yrittää päästä irti 
erilaisista suljetuista käyttöjärjestelmistä.

LINUX-seurantaa (http://www.jukkarannila.fi/LINUX) olen tehnyt jonkin verran. Kirjoitushetkellä 
LINUX-seurantaan liittyy 58 erilaista sähköistä merkintää (viimeisin merkintä 21.3.2024).

Itse olen todennut, että vahvat tavaramerkit ovat osa vallitsevaa todellisuutta. Esimeriksi Android on 
hyvin vahva tavaramerkki älypuhelimien markkinoiden puolella. Harva Android-käyttöjärjestelmän 
käyttäjä edes tietää, että Android-käyttöjärjestelmän ydin perustuu LINUX-käyttöjärjestelmään. 
Kunhan laitteet toimivat hyvin, niin harva käyttäjä pohtii käyttöjärjestelmän tilannetta.

Mahdollisesti LINUX-käyttöjärjestelmän puolella voisi olla jokin vahva tavaramerkki (vrt. 
https://distrowatch.com), mutta tämä ei todellisuutta. LINUX-käyttöjärjestelmän puolella on hyvin 
erilaisia jakelupaketteja, jolloin yksittäisen jakelupaketin tavaramerkki on hyvin heikko. Jonkin 
jakelupaketin nousu ehdottomaksi markkinajohtajaksi on ollut hyvin vaikeaa. Katsoin www-sivulta 
(https://distrowatch.com) lopetettujen jakelupakettien määrän. Kirjoitushetkellä lopetettuja 
jakelupaketteja oli 641. Toimivia jakelupaketteja oli kirjoitushetkellä 275. Eli jonkin tavaramerkin 
nousu 275 jakelupaketin keskuudesta on hyvin vaikeaa. Tutkimalla asianmukaista 
(https://distrowatch.com) www-sivua voi todeta, että suosituin LINUX:n jakelupaketti on vaihdellut 
ajassa ja tilassa. Mutta merkittävän suuri osa yleisöstä ei ole kuullut LINUX-käyttöjärjestelmästä, 
koska he käyttävät muita käyttöjärjestelmiä. Eli markkinointia on vielä paljon tehtäväksi.
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1471. Ohjelmointi ja ohjelmistoon liittyvät tehtävät

1471.1. Merkintä 1076: Ohjelmointi / Pakolla? / Naisnäkökulmaa

28. toukokuuta 2017
1076: Ohjelmointi / Pakolla? / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1076

Merkinnän 947 jälkeen (21. helmikuuta 2016) olen tehnyt muutaman merkinnän (955, 969, 1006) 
koskien naisnäkökulmaa eri aiheiden suhteen. Keräsin noiden merkintöjen (955, 969, 1006) 
osoitteet linkkilistan alkuun.

KYSYMYS: Ovatko naiset parempia (esimerkiksi) ohjelmoinnissa verrattuna miehiin?

Master, Cheryan & Meltzoff (2016) on mainittu linkkilistan alussa. Master, Cheryan & Meltzoff 
(2016) pohtivat ääneen erilaisia stereotypioita koskien naisten suhteen.

KYSYMYS: Miten naiset kokevat tietotekniikka-alan erilaiset stereotypiat?

Lisäksi luin uudelleen Cooper (1999a) viimeisimmän viikon aikana. Lisäksi Cooper, Reimann & 
Cronin (2007) on vielä kesken.

Oma havainto on, että Cooper (1999a) esittää paremman tavan kuvailla vaatimuksia verrattuna 
perinteisempään vaatimustenhallintaan, jolloin esitellään hyvin pitkiä listoja vaatimuksia. Lisäksi 
voi todeta, että erilaiset vuokaaviot eivät ehkä ole kaikkein tehokkain tapa.

Yhdessä aikaisemmassa merkinnässä (902) on juttua Sarah Sharpin luopumisesta LINUX:n 
kehittämisestä. Eli siis naishenkilö lopetti LINUX:n kehittämisestä.

Linkkilistan alussa on linkkejä koskien Linus Torvaldsin esiin nostamia aiheita. Ehkä jotkut voivat 
kokea tällaisen keskustelun suhteellisen rajuksi.

KYSYMYS: Kokevatko naiset tietotekniikka-alan sisäisen keskustelun liian rajuksi?

Sitten on asiaa naisten ja miesten palkoista tietotekniikka-alalla.

KYSYMYS: Saavatko naiset huonompaa palkkaa tietotekniikka-alalla?
KYSYMYS: Miksi naiset saavat huonompaa palkkaa tietotekniikka-alalla?

Kerraten voi todeta, että oma tärkein tietotekniikan seurannan aihe on ollut avoimien ratkaisujen 
pärjääminen kovassa kilpailussa muiden ratkaisujen (yleensä suljettuja) kanssa.

Toisaalta on juttua ohjelmoijien kohtaamista eettisistä ongelmista sekä jaksamisesta.
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Toisaalta on juttua opettajien ja oppilaiden ohjelmoinnin osaamisesta.

KYSYMYS: Miten kohdistaa opetuksessa oikein opettajien ja oppilaiden hyvin osaamat 
taidot opetuksen kehittämiseksi?

Oma havainto on, että ei ole olemassa henkilöä, joka hallitsee kaikki mahdolliset tietotekniikan osa-
alueet. Eli hyväkään opettaja ei osaa kaikkea mahdollista tietotekniikkaa, jolloin heillä voi olla 
vahvaa osaamista vain joillain rajatuilla osa-alueilla.

Lisäksi on uutinen Osmo-ohjelmointiympäristöstä, jonka avulla voisivat nuoremmat henkilöt 
opetella ohjelmointia.

Oma huomio on, että erilaisia ohjelmoinnin oppimisympäristöjä kehitetään koko ajan lisää.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Linkkilistassa on juttua testaamisen ongelmista.

Vähitellen on testaaminen noussut hyvin merkittäväksi tehtäväksi ohjelmoinnissa.

Eli ohjelmoijilla ja testaajilla voi olla hyvin perusteltua yhteistyötä, jolloin testaajat nostavat esiin 
erilaisia ongelmia.

Toisaalta kirjojen (Cooper 1999a; Cooper, Reimann & Cronin 2007) voi todeta 
vuorovaikutussuunnittelun olevan yksi uusi mahdollisuus kehittää erilaisia ratkaisuja.

Eli ohjelmoijilla ja vuorovaikutussuunnittelulla voi olla hyvin perusteltua yhteistyötä, jolloin 
vuorovaikutussuunnittelun avulla voidaan kehittää parempia ohjelmia.

HUOMIO: vuorovaikutussuunnittelijat haluavat käsittääkseni painottaa, että he eivät ole 
käyttöliittymäsuunnittelijoita.

Vuorovaikutussuunnittelijoilla on oma yhdistys:
IxDA - Interaction Design Association, http://ixda.org

Yksi teesi voisi olla, että paremmalla vuorovaikutussuunnittelulla tarvitsee tehdä vähemmän 
ohjelman koodia, mutta tehty koodi olisi sitten laadukkaampaa suhteessa muihin 
suunnittelumenetelmiin.

Eli vuorovaikutussuunnittelu voi ehkä vaatia enemmän aikaa, mutta aikaa säästyy laadukkaamman 
koodin tekemiseen, jolloin erilaiset ominaisuudet on paremmin perusteltu verrattuna vain 
ohjelmoijien kehittämiin ohjelmiin.

Tässä kohtaa voisi pohtia naisten ajautumista erilaisiin tehtäviin tietotekniikka-alan sisällä.

KYSYMYS: Ajautuvatko naiset tietotekniikka-alalla tehtäviin, joissa on enemmän 
vuorovaikutusta ihmisten kanssa?
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Tuo on erittäin hyvä kysymys, koska joissain tietotekniikka-alan tehtävissä on enemmän tai 
vähemmän vuorovaikutusta ihmisten kanssa.

Esimerkiksi voi ottaa ACM:n (Association for Computer Machinery) johtohenkilöt, joista 
(kirjoitushetkellä) useampi on nainen:

ACM Council
ACM Europe Council

Päivitys 8.6.2017: Tässä on vielä tietoja johtovastuussa olevista naishenkilöistä:
ACM Council: 8 / 16 on naisia.
ACM Europe Council: 9 / 23 on naisia.

Käsitin näin lukujen olevan 8.6.2017 tilanteessa.

1471.2. Uudelleenarviointia / 30.9.2024

Kokevatko naiset (kaikki vai osa?) tietotekniikka-alalla ihmisten vuorovaikutuksen määrän 
vähäisenä ja laadun vihamielisenä? Hyvä kysymys!

Cooper (1999a) sekä Cooper, Reimann & Cronin (2007) perusteella pitää kerraten todeta 
vuorovaikutussuunnittelun. Heidän mukaansa vuorovaikutussuunnittelu on eri asia kuin 
käyttöliittymien suunnittelu. Oman havainnon mukaan vuorovaikutussuunnittelu voi lähteä 
liikkeelle paljon kauempaa kuin käyttöliittymien suunnittelu. Asia vaatii tietysti vertailevaa 
selvittämistä ja asianmukaista tutkimusta. Lisäksi pitää todeta, että vuorovaikutussuunnittelu edeltää 
ohjelmoinnin aloittamista. Tarvitsemme yksinkertaisia käyttöliittymiä, jolloin ohjelmoinnissa 
voidaan keskittyä lähdekoodin parempaan laatuun lähdekoodin määrän sijasta.

JÄRJESTELMÄ NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ

Yksi havainto on, että nykyisin erilaisissa yhteisöissä on jo paljon tietotekniikka. Tällöin esiin 
nousee erilaisten järjestelmien yhdentäminen, jolloin olisi yhden järjestelmän ruutu, jonka taakse 
olisi yhdennetty muiden järjestelmien liittymät. Oman havainnon mukaan tällainen eri järjestelmien 
liittäminen vaatisi hyvin paljon vuorovaikutusta hyvin erilaisten sidosryhmien välillä.

Lopuksi pitää todeta kahden naishenkilön keskustelu. Tietotekniikka-alalla toimiva nainen totesi, 
että insinöörit ovat yksinkertaisia, koska he eivät osaa lukea rivien välistä. Onko asia oikeasti näin?

10499
10500
10501
10502
10503
10504
10505
10506
10507
10508
10509
10510
10511

10512

10513
10514
10515
10516
10517
10518
10519
10520
10521
10522
10523
10524

10525
10526
10527
10528
10529
10530
10531
10532
10533



243 / 782

1472. Diginatiivit ja muut tietotekniikan käyttäjät

1472.1. Merkintä 1077: Kiireisen tietotekniikan ongelmat / 
moniajo (lv)

30. toukokuuta 2017
1077: Kiireisen tietotekniikan ongelmat / moniajo (lv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1077

Linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* Mikä on videopelien oikea vaikutus?
* Mitä olisi levollinen tietotekniikka?
* Älylaitteiden vaikutus taaperoikäisiin?
* Osa pojista käyttää suhteellisen vähän tietotekniikkaa.
* Mikä on todistusaineisto diginatiivien suhteen?
* Mikä on diginatiivien tulevaisuus?
* Televisiota katsotaan vähemmän kuin ennen.
* Miten estää väärään tietoon perustuvat päivitykset www-palvelussa?
* Mobiililaitteet ja tabletit ovat nyt yleisempiä kuin pöytäkoneet.
* Eettiset ohjeet julkaistu e-urheilun vuoksi.
* Missä on paperiton toimisto?
* Ikävä viestintä yksittäiseen henkilöön kohdistuen.

Tähän kohtaan voi linkittää pari tiedostoa:
Handheld Screen Time Linked with Speech Delays in Young Children
Suomen e-urheilun eettinen ohjeisto

Summaten voi todeta tietotekniikan leviävän aina vain uusille alueille. Tämän jälkeen on erilaisille 
sovellusalueille kehitettävä erilaisia hyvän käytöksen ohjeistuksia.

Sitten on hyvä pohtia erilaisen tietotekniikan käyttöönottoa nuorempien lasten kanssa.

Pohdittavaksi meille kaikille: Mikä olisi sopiva ikä tietotekniikan käyttöönotolle?

Linkkilistassa pohditaan pienten lasten puheen kehitystä suhteessa tietotekniikan käyttöön.

Mielenkiintoista on tietysti diginatiivien henkilöiden määrä ja laatu. Hekään eivät jakaudu 
yksiselitteisiin ryhmiin, jolloin osa diginatiiveista käyttääkin tietotekniikkaa oletettua vähemmän.

Mielenkiintoisella tavalla älypuhelimet ja tabletit alkavat korvata joissain tapauksissa pöytäkoneita 
ja kannettavia tietokoneita.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

KYSYMYS 1: Mitä olisi levollinen tietotekniikka aivan oikeasti?

Mielenkiintoisella tavalla olemme ehkä kiireisen tietotekniikan ympärillä, ja kiireinen tietotekniikka 
aiheuttaa omat ongelmansa.

KYSYMYS 2: Miten oikeasti otettaisiin hallintaan kiireinen tietotekniikka?

Kiireisen tietotekniikan hallintaan tarvitsisimme aivan oman tietoteknisen kehittämisen hankkeen.

Olen kirjoittanut myös keskeytysteknologiasta, jolloin olemme koko ajan erilaisten keskeytysten 
vaikutuspiirissä.

KYSYMYS 3: Miten oikeasti otettaisiin hallintaan erilaiset keskeytysteknologiat?

Näihin kysymyksiin (1-3) ei ole vielä kunnollista vastausta.

1472.2. Uudelleenarviointia / 30.9.2024

HAKU
LISÄYS
POISTO
MUUTOS

PALVELIN PÖYTÄKONE MOBIILI

TOSIAIKA PÄIVÄ

N L N L

TOSIAIKA PÄIVÄ

N L N L

TOSIAIKA PÄIVÄ

N L N L

(N = näyttö, L = liittymä)

Nykyisestä tietotekniikasta voi todeta, että erityisesti pöytäkoneiden ja mobiililaitteiden toimintaa 
voidaan yhdentää erilaisilla tavoilla. Toisaalta sekä pöytäkoneilla ja mobiililaitteilla käytetään 
erilaisia palvelimia. Kaikki nämä voivat toimia tosiaikaisesti tai sitten esimerkiksi päivätasolla. 
Mutta harvoinpa tavalliset tietotekniikan käyttäjät pohtivat näitä asioita. Homma vain toimii.

Toisaalta pitää kerraten todeta kiireinen tietotekniikka ja erilaiset keskeytystekniikat. Monesti 
ajaudumme tosiaikaiseen kiireiseen tietotekniikkaan ja erilaisiin keskeytyksiin. Tarvitsisimme 
joitain hidasteita erilaisiin kohtiin, mutta hidasteiden toteuttaminen on osoittautunut hyvin vaikeaksi 
tehtäväksi.
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1473. Avoimuuden asiaa tietokannoissa

1473.1. Merkintä 1078: Merkittävä sijoitus avoimuuteen

30. toukokuuta 2017
1078: Merkittävä sijoitus avoimuuteen

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1078

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-57

Tärkein tietotekniikan seurannan aihe on ollut erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa 
kilpailussa muiden ratkaisujen kanssa.

Itse olen moneen kertaan korostanut, että avoimet tietotekniset ratkaisut tarkoittavat ERILAISIA 
kustannuksia verrattuna suljettuihin ratkaisuihin.

Tämän jälkeen voi linkittää useamman uutisen koskien MariaDB:n kehittämiseen saatu 25 
miljoonan euron sijoitus Euroopan investointipankin (EIP) myöntämänä.

Tämä taitaa oman tietotekniikan seurannan kannalta suurin uutisin pitkään aikaan - 25 miljoonaa 
euroa on todella iso sijoitus ja hyvä osoitus kyseisen tietoteknisen hankkeen uskottavuudesta.

DB-Engines on mielenkiintoinen sivusto.

Kirjoitushetkellä seuraavat kuuluivat (DB-Engines) kärkikymmenikköön: Oracle, MySQL, 
Microsoft SQL Server, PostgreSQL, MongoDB, DB2, Microsoft Access, Cassandra, Redis, SQLite.

MariaDB oli kirjoitushetkellä sijalla 18.

Itse kysyin oman verkkosivuston palvelinta pyörittävältä yhtiöltä (netFinn Finland, 
http://www.netfinn.fi) MariaDB:n tuesta. Kuulemma MariaDB voitaisiin asentaa palvelimelle, 
mutta tällä hetkellä tuetaan vain MySQL-tietokantoja.21

Tuo on täysin ymmärrettävää tässä vaiheessa, koska asiakkaiden puolelta ei ole oikeasti tullut 
pyyntöjä MariaDB:n vuoksi.

Käsittääkseni muutama isompi yritys on kuitenkin siirtynyt MariaDB:n käyttäjäksi.

21 Tilanne on muuttunut, nykyisin MariaDB on tuettu palvelimella.
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Itse olen kannattanut erilaisia voittoa tuottamattomia säätiöitä turvaamaan jokin tietotekninen 
järjestelmä.

MariaDB:n taustalla on säätiö (https://mariadb.org), eli The MariaDB Foundation.

Tämän jälkeen voi kiinnittää linkkilistasta huomiota Realm-tietokantaan, jonka suosio on noussut 
erityisesti älylaitteissa.

Realm-tietokanta on käsittääkseni sovitettu erityisesti älylaitteisiin, jolloin se eroaa 
relaatiotietokannoista kuten MySQL ja MariaDB.

Käsitin www-sivuilta, että Realm-tietokanta ei ole säätiön suojissa, jolloin sen takana on oma 
voittoa tavoitteleva yhtiö. Tätä voivat jotkut tietotekniikan tarkkailijat pitää isona puutteena.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Tärkein tietotekniikan seurannan aihe on ollut erilaisten avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa 
kilpailussa muiden ratkaisujen kanssa.

Nyt näyttäisi siltä, että MariaDB on nousemassa mahdolliseksi vaihtoehdoksi eri syistä johtuen.

Koska MariaDB:n kehitys on säätiön suojissa, niin pitäisin sitä erittäin merkittävänä tekijänä uusien 
tietoteknisten hankkeiden aloittamisessa.

Vanhojen tietoteknisten hankkeiden suhteen siirtymät MySQL-tietokannasta MariaDB-tietokantaan 
on varmaankin arvioitava kunnolla jokaisen tietoteknisen hankkeen yhteydessä.

Yksi kysymys on tietysti täysin selvä.

KYSYMYS: Alkavatko MySQL-tietokannan nykyiset kehittäjät siirtymään MariaDB-
tietokannan kehittäjiksi?

Tämä on täysin verrattavissa tilanteeseen OpenOfficen ja LibreOfficen välillä.

LibreOfficen kehitys on nykyisin säätiön suojissa, ja monet OpenOfficen kehittäjistä ovat siirtyneet 
LibreOfficen kehittäjiksi.

Aika näyttää tämän kehityksen (MySQL → MariaDB).

1473.2. Uudelleenarviointia / 30.9.2024

Kirjoitushetkellä MariaDB on edelleen toimiva hanke, jolloin MariaDB:n kehittämistä ei ole 
lopetettu ainakaan vielä. MariaDB:n hallinto ja muutkin asiat ovat nykyisin säätiön (MariaDB 
Foundation) alaista toimintaa. Tämä on mielestäni hyvä ratkaisu, koska säätiön avulla voidaan pitää 
kaupallinen ja yleishyödyllinen toiminta tasapainossa. Säätiö ei yleensä estä kaupallista toimintaa.

Itse olen kokeillut jonkin verran MariaDB-tietokantaa. Verraten MySQL-tietokantaan voi todeta, 
että kaikki keskeiset toiminnot toimivat todella hyvin. Eli MariaDB on todella hyvä vaihtoehto.
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1474. Avoimuuden asiaa erilaisissa tilaisuuksissa

1474.1. Merkintä 1079: Matkaraportti / Helsinki / 31.5.-4.6.201 / 
Avoin

10. kesäkuuta 2017
1079: Matkaraportti / Helsinki / 31.5.-4.6.201 / Avoin

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1079

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-58

Olin tosiaan matkalla 31.5.-4.6.2017 Helsingissä.

1.-2.6.2017 kului seminaareissa (vast.).

3.-4.6.2017 oli vierailua yhdessä sukulaisperheessä.

Ensimmäinen tilaisuus (1.6.2017) oli Euroopan komission tilaisuus, jossa puhuivat komissaarit 
Corina Creţu ja Jyrki Katainen.

Yritin tehdä tuosta tilaisuudesta joitain merkintöjä muistin tueksi.

Tilaisuuden yhteydessä jaettiin valkoista kirjaa (valkoinen kirja Euroopan tulevaisuudesta - 
Pohdintaa ja skenaarioita: EU27 vuoteen 2025 mennessä), jonka olen linkittänyt aikaisemmin 
seuraavissa tiedostoissa:

VALKOINEN KIRJA EUROOPAN TULEVAISUUDESTA [löytyy omalta www-sivulta]
WHITE PAPER ON THE FUTURE OF EUROPE [löytyy omalta www-sivulta]

Tärkein viesti taitaa olla, että kannattaa seurata valkoisessa kirjassa (valkoinen kirja Euroopan 
tulevaisuudesta - Pohdintaa ja skenaarioita: EU27 vuoteen 2025 mennessä) mainittua prosessia.

Latasin verkkopalveluista valkoisen kirjan sivun 26 (LIITE 1) perusteella useamman asiakirjan. 
Loppujen lopuksi kerättyjä asiakirjoja on kirjoitushetkellä yhteensä 27 kappaletta (37,9 M 
hakemiston kokona).

EN laittanut mainittuja 27 asiakirjaa liitteeksi tähän merkintään, koska käyttämälläni palvelimella 
on vain rajattu kovalevytila.
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Mahdollisesti myös kansalaisilta voidaan kysyä eri asioita valkoisessa kirjassa mainitun prosessin 
aikana.

Seuraava tilaisuus oli (Helsinki / Kaupungin päätökset avoimena datana) avoimeen dataan liittyvä 
tilaisuus. Seminaarin tietoja on seuraavassa tiedostossa:

Seminaari_Open_Data_1_6_2017.pdf [löytyy omalta www-sivulta]

Tähän kohtaan voi linkittää tilaisuuden esityksissä mainitut www-sivut sekä erilaisissa esitteissä 
mainitut www-sivut:

* Päätökset (beta)
* Digitaalinen Helsinki
* DataBusiness.fi
* Helsinki Region Infoshare
* 6 Aika
* Helsinki Developers' Portal
* OpenAhjo
* Popolo International open government data specifications
* Forum Virium Helsinki.

Oma havainto on, että Helsingin kaupungin (ja muiden isojen kaupunkien) datan avaamisen 
hankkeilla on sitten myöhemmin mahdollisuuksia pienemmille kunnille avata omaa dataa.

Yksi keskustelun aihe oli KTweb-järjestelmään liittyvät datan avaamisen ratkaisut, koska itse 
totesin Kurikan ja monen lähikunnan olevan KTweb-järjestelmän käyttäjiä.

Ehkä myöhemmin pienemmät kunnat voisivat tehdä päätöksien datan avaamista maksamalla 
kohtuullisen summan KTweb-järjestelmän päivityksestä, joka mahdollistaa päätöksien datan 
avaamisen.

Helsingin kaupunki käyttää AHJO-järjestelmää asianhallintajärjestelmässä, jonka alaisuudessa on 
tuhansia kirjattuja päätöksiä huomioiden Helsingin kaupungin sisäiset yhteisöt ja erilaisten 
viranhaltijoiden tekemät päätökset.

Esimerkki sisäisistä yhteisöistä on tietysti kaupunginvaltuusto ja kaupunginhallitus, jotka tekevät 
tietysti ison joukon päätöksiä. Lisäksi täytyy todeta, että erilaisia viranhaltijoita on tuhansia, joten 
päätöksiä syntyy tuhansia ajan mittaan.

Yhdessä puheenvuorossa mainittiin Helsingin kaupungin käyttävän n. 900 erilaista 
tietojärjestelmää, joten heillä on varmaankin isot haasteet pärjätä erilaisten tietojärjestelmien 
kanssa.

Tilaisuudessa oli tietysti esillä OpenAhjo: OpenAhjo [termillä ”OpenAhjo” haku hakukoneessa]

OpenAhjo käsittääkseni mahdollistaisi Helsingin kaupungin päätöksien käsittelyn avoimen datan 
hankkeena.
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Mielenkiintoista oli, että 1.6.2017 tilanteessa oli päätetty tehdä pari päivitystä Ahjo-järjestelmän 
datan malliin.

Itse kysyin RSS-syötteiden mahdollisuuksista esimerkiksi Ahjo-järjestelmän osaksi.

Esimerkkinä mainitsin Euroopan parlamentin todella kattavat järjestelmät, jolloin yksittäinen 
Euroopan parlamentin jäsen (MEP) on tarkan seurannan kohteena. Käytännössä Euroopan 
parlamentti tarjoaa laajan lista erilaisia RSS-syötteitä.

Käytännössä täytyy todeta, että Helsingin kaupungin palveluksessa on ohjelmoijia.

Monella pienemmällä kunnalla ei ole mahdollisuuksia palkata ohjelmoijia, jolloin he ovat vain 
toimitettavien järjestelmien ominaisuuksien varassa.

Lopuksi täytyy todeta, että viittasin yhdelle henkilölle tekemäni lausunnon koskien Helsingin 
kaupungin tietotekniikkaohjelmaa, joka löytyy seuraavasta osoitteesta:

FI: Lausunto 63: Helsingin kaupungin tietotekniikkaohjelmasta 2015-2017
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_63

Kolmas tilaisuus oli 2.6.2017, jolloin käsiteltiin tieteellisten lehtien, politiikan ja sananvapauden 
yhteyksiä. Seminaarin tietoja on seuraavassa tiedostossa:

Seminaari_Open_Access_2_6_2017.pdf [löytyy omalta www-sivulta]

Kyseisessä PDF-tiedostossa on joukko erilaisia www-sivujen linkkejä.

Tähän kohtaan voi linkittää tilaisuuden esityksissä mainitut www-sivut sekä erilaisissa esitteissä 
mainitut www-sivut:

* revues.org
* Julkea! - Tiedejulkaisemisen kehittämishanke
* OPERAs
* Kotilava
* Juuli-julkaisutietoportaali
* Julkaisufoorumi
* Julkari.

Avoimet tieteelliset julkaisut olivat tietysti yksi tärkeä pohdittava aihepiiri. Tietysti hintakysymys 
avoimien julkaisujen suhteen pitää tietysti ratkaista.

Web first? Eli jonkin aiheen julkaisut heti avoimiksi julkaisuiksi jossain avoimen aineiston 
sivustolla? Hyvä kysymys!

Teknisesti mainittiin PDF, ePub ja AZW mahdollisina standardeina avoimille julkaisuille.

Keskustelua aiheutti avoimien julkaisujen pitkäaikainen rahoitus - miten tämä turvattaisiin hyvin?
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Unkarin sisäisestä tilanteesta oli yksi keskustelu. Itse olen ymmärtänyt, että Unkarissa on yksi 
puolue pystynyt tekemään erilaisia muutoksia perustuen selvään enemmistöön heidän 
parlamentissa.

Yksi keskustelu koski julkaisua kotimaisilla kielillä, vaikka erityisesti englanninkielisiä julkaisuja 
tehdään koko ajan.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

En ole edellä kirjoittanut kaikkea mahdollisia aiheita eri tilaisuuksista.

Yksi tekijä taitaa olla avoimuuden maininnat kaikissa tilaisuuksissa.

Euroopan Unionin kehittäminen pitäisi olla mahdollisimman avointa.
Erilaisia tietoaineistoja pitäisi jakaa laajasti avoimena datana.
Erilaisia tieteellisiä julkaisuja pitäisi julkaista mahdollisimman avoimesti.

Lopuksi täytyy todeta, että erilaiset älypuhelimet ovat tietysti yleistyneet sekä nuoremmilla että 
vanhemmilla henkilöillä.

Käytännössä kiusaus katsoa älypuhelimien päivityksiä on hyvin suuri, vaikka yksittäinen henkilö 
olisikin seminaarissa mukana.

Eli eri tilaisuuksissa osa tilaisuuksien osanottajista aina välillä vilkaisi älypuhelinta vähemmän tai 
enemmän.

Tuossa havainnossa (älypuhelimet) ei sinänsä ole mitään uutta, koska osa meistä haluaa uskoa 
moniajoon, vaikka moniajo on käytännössä hyvin hankalaa.

1474.2. Uudelleenarviointia / 30.9.2024

Ohjelmien lähdekoodi avoimeksi? Erilaisten aineiston avoin ja vapaa jakelu? Kummassakin asiassa 
on jo tehty hyvin paljon. Meillä on jo paljon avoimen lähdekoodin hankkeita. Lisäksi erilaisia 
tietoaineistoja jaetaan täysin vapaasti ja avoimesti – monesti aivan kohtuullisilla kustannuksilla.

Käytännössä sekä avoin lähdekoodi että avoin julkaiseminen tarkoittaa erilaisia standardeja. Itse 
olen ehdottanut monesti, että erilaiset standardit pitäisi julkaista täysin avoimesti ja täysin vapaasti.

Toisaalta pitää todeta, että erilaiset standardointihankkeet ovat monesti aika raskaita hankkeita. Eli 
uusien avoimien standardien kehittäminen vaatii täysin oman hankkeensa jossain 
standardointiyhteisössä. Uutta standardia odotellessa voi tapahtua kaikenlaisia asioita, jolloin 
vallitseva todellisuus ei ole ainakaan heti avoin ja vapaa standardi.

Julkisen sektorin avoimen datan ja avoimen lähdekoodin hankkeet ovat tietysti mielenkiintoisia 
hankkeita. Tietysti voi ajatella, että tavalliset kansalaiset voivat lukea erilaisia avoimia aineistoja 
avoimella tietotekniikalla. Tämä kehitys kehittyy omalla tahdillaan, mutta avoimuus saa voittoja 
aina välillä hyvin erilaisissa asiayhteyksissä. Eli joskus avoin ratkaisu voi voittaa kovan kilpailun 
erilaisten ratkaisujen välillä.
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1475. Erilaisten maiden ongelmia pohtien

1475.1. Merkintä 1080: Samaan aikaan / Qatar / Kolumbia / 
Rauhaa?

14. kesäkuuta 2017
1080: Samaan aikaan / Qatar / Kolumbia / Rauhaa?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1080

Suomi on joidenkin mittareiden mukaan suhteellisen vakaa valtio.

Samanlaista valtion vakautta ei ole jokaisessa maassa, jolloin voidaan puhua epäonnistuneista 
valtioista (failed states) tai romahtaneista valtioista.

Ron Paul ohjelmassaan (Ron Paul Liberty Report) kiinnitti huomiota Qatarin kriisiin, josta on 
ohessa Wikipedia-artikkelin osoite.

Käsitin Qatarin olevan paljolti tuontiruuan varassa, jolloin syntyneessä kriisissä ovat eri maat 
asemoineet itsensä eri tavoin ruuan viennin suhteen.

Aikaisemmissa maatalousaiheisissa merkinnöissä (1-6) olen pohtinut tilannetta, jossa joku 
yksittäinen maa voi olla riippuvainen tuontiruuasta.

Ruokakriisin iskiessä maat, joissa ei ole omaa maataloustuotantoa, joutuvat heti isoihin ongelmiin.

Käsitin artikkeleiden perusteella Turkin ja Iranin tukeneen Qataria tässä uudessa tilanteessa.

Tämän jälkeen on Wikipedia-artikkeleiden linkit koskien Qataria ja uskonnon asemaa Qatarissa.

Islam on heidän (Qatar) valtionuskonto.

Mielenkiintoisella tavalla heillä (Qatar) on kuitenkin suhteellisen isot kristittyjen ja hindujen 
vähemmistöt.

Toisaalta voi todeta Qatarin olevan osa Arabiliittoa sekä Islamilaista yhteistyöjärjestöä. Qatar on 
tietysti jäsenenä monessa muussakin yhteistyökuviossa.

Summaten voi todeta, että arabit jakaantuvat omiin ryhmiinsä. Lisäksi voi todeta yleisemmin 
islamilaisten valtioiden jakaantuvan sisäisesti erilaisiin ryhmiin.

Kolumbian suunnalta on tullut viestiä heidän rauhanprosessin etenemisestä eri tavoin.
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Kolumbian kriisi on kestänyt useamman vuosikymmenen, joten tämän kriisin ratkaisuista ottaa 
vähän suuntaa muiden kriisien ratkaisuun.

Eli hyvin vaikeita kriisejä voidaan loppujen lopuksi ratkaista neuvottelemalla jokin poliittinen 
sopimus, mutta tämä voi kestää useamman vuoden.

Eli siinä mielessä voi toivoa olla muissakin maissa käynnissä olevien kriisien ratkaisun 
onnistumiseen.

Tämän jälkeen voi todeta erilaisten muslimioppineiden vastine erilaisiin terroristi-iskuihin.

Mikään asia maailmanpolitiikassa ei tapahdu tyhjiössä.

Esimerkkinä on Luxemburgin ulkoministerin vierailu Iranissa. Eli Iranin tilanteessa on syntynyt 
poliittinen suojasää, jonka jatkuminen on tietysti tarkan seurannan paikka.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Käytännön opetus taitaa olla, että diplomatialla saavutetut poliittiset sopimukset voivat olla 
mahdollisia jopa vuosikymmenien väännön jälkeen.

Osa vuosikymmenien vääntöä voi olla erilaiset (sisällis)sodat, joiden seurannaisia voidaan siis 
ratkoa vuosikymmeniä.

Eli toivoa ei kannata heittää, vaikka diplomatialla saavutetut poliittiset päätökset voivat vaatia jopa 
vuosien neuvotteluita oikeiden neuvotteluiden aloittamisen jälkeen.

Lisäksi voi todeta, että erilaiset henkilövaihdokset voivat nopeuttaa tai hidastaa oikean poliittisen 
sopimuksen saavuttamista.

Loppujen lopuksi täytyy todeta, että sota on yleensä huonoin tapa hoitaa jokin vaikea tilanne.

1475.2. Uudelleenarviointia / 1.10.2024

Jones & Libicki (2008) pohtivat ääneen erilaisten terroristiryhmien loppumisen syitä. Yleisesti 
ottaen päätyminen johonkin poliittiseen sovintoon voi päättää pitkäänkin kestäneen kriisin. Yleisesti 
ottaen sota on aika huono ratkaisu terroristiryhmien toiminnan loppumisen kannalta.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Israelin toiminta Gazan ja Libanonin alueella. Lyhyesti ottaen 
tilannetta voi varmaan kutsua sodaksi, jolloin Gazan ja Libanonin alueella on käynnissä Israelin 
(vasta)hyökkäys. Voitaisiinko Israeliin liittyvät kriisit ratkaista vuosikymmenten väännön jälkeen? 
Hyvä kysymys! Toisaalta esimerkit erilaisten terroristiryhmien toiminnan loppumisen kannalta 
osoittavat rauhan mahdollisuuden vuosikymmenten väännön jälkeen.

Oman havainnon mukaan suuri osa ihmisistä haluaisi elää rauhallista elämään omien läheisten 
keskellä ja tehdä jotain mielekästä. Tietysti mielekäs tekeminen ja mielekkään tekeminen arvostus 
vaihtelee ihmisen iän mukana. Mutta perusperiaatteena ihmiset haluaisivat elää rauhallista elämää. 
Olisiko tämä joskus mahdollista koko Lähi-Idän alueella? Nähtäväksi jää paljonkin eri asioita!
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1476. Poliittisia ulosmarsseja

1476.1. Merkintä 1081: Hallituskriisi / Perussuomalaiset / Uusi 
vaihtoehto

16. kesäkuuta 2017
1081: Hallituskriisi / Perussuomalaiset / Uusi vaihtoehto

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1081

Tässä kohtaa voi todeta, että tällä viikolla kotimaan politiikan seurannan tärkein seurannan aihe on 
ollut tietysti täysin selvä.

Korjaus 16.6.2017: Perussuomalaiset r.p:n puheenjohtaja valittiin 10.6.2017, ei siis 12.6.2017.

Eli Perussuomalaiset r.p:n puoluekokouspäätösten (Jyväskylä, 10.6.2017, puolueen puheenjohtajan 
vaali) jälkeen on ollut melkoisen tapahtumarikas viikko.

Tässä kohtaa voi todeta, että kaikkien hallituskriisin uutisten kerääminen tämän 
päiväkirjamerkinnän oheen olisi tuottanut hyvin paljon erilaisia uutislinkkejä.

Linkkilistan toisessa osassa on koottuna muutaman tiedotusvälineen seurannan aihe hallituskriisin 
vuoksi. Eli linkit johtavat uutisvirtaan koskien tätä vuoden 2017 hallituskriisiä (Sipilän hallitus).

Noissa seurannan aiheissa on linkitettynä kohtuullinen joukko hallituskriisiä koskevia uutisia.

Aihe oli päässyt Wikipediaan seuraavissa merkinnöissä:
https://fi.wikipedia.org/wiki/Sipil%C3%A4n_hallitus
https://fi.wikipedia.org/wiki/Sininen_eduskuntaryhm%C3%A4

Uutisten perusteella voi todeta, että Uusi vaihtoehto -eduskuntaryhmä voi vielä muuttaa nimeään.

Mahdollista voi olla täysin uuden puolueen perustaminen Uusi vaihtoehto -eduskuntaryhmän 
järjestäytymisen jälkeen.

Olen käsitellyt Jussi Halla-ahoa ja/tai maahanmuuttoa ainakin kolmessa merkinnässä, eli 23, 423, 
621. Merkintöjen linkit ovat linkkilistassa.

Tässä kohtaa on pakko linkittää seuraavat asiakirjat:
Asettamispäätös - Maahanmuuttopoliittinen ohjelma
Lausuntopyyntö - (2) Luonnos hallituksen esitys laiksi kotoutumisen edistämiseksi

Linkkilistan kolmannessa osassa on linkitetty ministeriöiden uutiset tätä aihetta koskien.
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Ensimmäisessä asettamispäätöksessä on asiaa sisäministeriön aloittamasta maahanmuuttopoliittisen 
ohjelman valmistelusta.

Toisessa lausuntopyynnössä on yhtenä aiheena luonnos laiksi kotoutumisen edistämisestä.

Noin lyhyesti todeten voi todeta kummankin asiakirjan käsittelevän maahanmuuttoa eri 
näkökulmista.

Lyhyesti todeten Perussuomalaiset r.p. olisi (ennen 13.6.2017 hajaannusta) voinut jatkossa vaikuttaa 
kyseisten hankkeiden etenemiseen asianmukaisesti.

ELI nyt Uusi vaihtoehto -eduskuntaryhmä pääsee voimakkaammin mukaan 
maahanmuuttopoliittisen ohjelman valmisteluun sekä kotoutumista käsittelevän lainsäädännön 
valmisteluun.

Edellä mainittu asia tietysti edellyttää, että Sipilän hallitus saa Eduskunnalta luottamuksen viikolla 
25. Ehdotus hallituspohjaksi on seuraava: Keskusta, Kokoomus ja Uusi vaihtoehto.

Summaten voi todeta, että Jussi Halla-ahon johtama maahanmuuttoasioita korostava siipi sai selvän 
enemmistön Perussuomalaiset r.p:n puoluejohdon valinnoissa.

Ilmeisesti Perussuomalaiset r.p:n (ns.) vanha kaarti (jo alkaen SMP:n ajoilta alkaen) ohitettiin 
täydellisesti erilaisissa henkilövalinnoissa.

Sinänsä on jännä paradoksi, että mainitut kaksi hanketta (maahanmuuttopoliittinen ohjelma sekä 
laki kotoutumisen edistämisestä) olisi voitu valmistella hyvinkin tarkasti huomioiden erilaisia 
maahanmuuttoon liittyviä ongelmia.

Perussuomalaiset r.p:n hajaannuksen vuoksi näyttää siltä, että Uusi vaihtoehto -eduskuntaryhmä 
(ryhmän nimi tällä hetkellä) voi päästä oikeasti muotoilemaan näitä kahta hanketta 
(maahanmuuttopoliittinen ohjelma sekä laiksi kotoutumisen edistämisestä).

ELI pitkän väännön jälkeen olisi aloitettu maahanmuuttoon liittyvien aiheiden valmistelu, jolloin 
Perussuomalaiset r.p olisi (ennen 13.6.2017 hajaannusta) voinut vaikuttaa joihinkin aiheisiin.

Tietysti on täysin selvää, että nyt aloitetut hankkeet (maahanmuuttopoliittinen ohjelma sekä laki 
kotoutumisen edistämisestä) päätyisivät jonkinlaisiin yhteispäätöksiin, jotka vaatisivat tietysti 
erilaisten yksityiskohtien tasolla hyvinkin tarkkoja esityksiä ja päätöksiä.

Ilmeisesti Jussi Halla-ahon johtama Perussuomalaiset r.p. joutuu oppositioasemaan. Eli käytännössä 
heidän eduskuntaryhmänsä (Perussuomalaiset) eivät pääse Juha Sipilän johtamaan hallitukseen.

Ilmeisesti Perussuomalaisten eduskuntaryhmä (hajaannuksen jälkeen) ei voi näiden kahden 
hankkeen etenemisen (maahanmuuttopoliittinen ohjelma sekä laki kotoutumisen edistämisestä) 
aikana edistää itselleen tärkeitä maahanmuuton asioita hallitusasemasta käsin.

Eli Perussuomalaisten eduskuntaryhmä (hajaannuksen jälkeen) voi lähinnä tehdä oppositioasemasta 
käsin erilaisia ehdotuksia näiden kahden hankkeen etenemisen aikana.
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Tietysti Perussuomalaisten eduskuntaryhmä (hajaannuksen jälkeen) voivat eri valiokunnissa tietysti 
esittää erilaisia perusteltuja huomioita maahanmuuton asioihin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä????

Mitä tästä kaikesta voisi oppia jatkoa ajatellen?

Puolueiden sisällä on tietysti erilaisia ryhmiä.

Yksi opetus on puolueiden sisäisten ryhmien keskinäinen kunnioitus.

Eli puolueiden sisäisten ryhmien yhteistyö on sovittelua eri tavoin.

Olisiko Perussuomalaiset r.p:n (ns.) vanhan kaartin ja maahanmuuttoasioita korostavan (ns.) uuden 
kaartin yhteistyö vaatinut erilaisia henkilövalintoja?

Tietysti on jännä paradoksi, että erilaisten vääntöjen jälkeen Perussuomalaiset (hajaannuksen 
jälkeen) ei puolueena pääsisikään vaikuttamaan niin voimakkaasti kahden hankkeen etenemisen 
(maahanmuuttopoliittinen ohjelma sekä laki kotoutumisen edistämisestä).

Yksi opetus on tietysti kärsivällisyyden vaatimus politiikassa.

Oman arvion mukaan Perussuomalaiset r.p:n nousun myötä hallitukseen tuli paljon uusia ihmisiä, 
joista osa on korostanut voimakkaasti maahanmuuttoasioita.

Mahdollisesti voimakkaasti maahanmuuttoasioita korostavat henkilöt (Perussuomalaiset r.p:n 
sisällä) ovat voineet vaatia hallitukselta nopeampaa toimintaa maahanmuuttoasioiden vuoksi.

Valitettavasti politiikassa asiat etenevät erilaisten vaiheiden kautta, ja yksikään puolue ei saa kaikkia 
tavoitteitaan läpi hallituksesta käsin, jolloin jotkut asiat etenevät hitaammin tai nopeammin.

Yksi opetus on kärsivällisyyden vaatimus poliittisessa toiminnassa.

Esimerkiksi perustulon ajatusta on käsitelty jo vuosia erilaisissa yhteyksissä.

Kovan väännön jälkeen on nykyhallitus (Sipilä) perusti vain yhden ryhmän kokeilun.

Itse olen ehdottanut useamman ryhmän kokeilua, jolloin olisi samaan aikaan voinut verrata erilaisia 
malleja keskenään.

Eli perustulon ajatus on edennyt hyvin hitaasti eri vaiheiden jälkeen.

Varmaankin tarvitsemme vielä kärsivällisyyttä perustulon suhteen, jotta jatkossa voisi tehdä 
useamman mallin ja useamman ryhmän perustulon kokeiluja.

Tietysti tällainen vain yhden ryhmän perustulon kokeilun hidas eteneminen (Sipilän hallitus) on 
hyvin iso pettymys erilaisille sidosryhmille.

Tätä voi verrata myös Piraattipuolue r.p:n tilanteeseen.
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Käytännössä Piraattipuolue r.p:n kannattajien pitää aktivoitua poliittisesti, koska maailmaa ei 
muuteta vain tietokoneen näytön äärellä istuen. Joissain maissa piraattien puolueet ovat saanet 
edustajiaan läpi vaaleissa.

Eli Piraattipuolue r.p:n mahdollinen nousu tuo esiin heille tärkeitä asioita julkiseen keskusteluun.

Tätä voi edelleen verrata Vihreä liitto r.p:n tilanteeseen, jolloin Vihreä liitto r.p. on vuosikymmenten 
työn jälkeen tuonut keskusteluun erilaisia asioita. Muiden puolueiden on pitänyt vastata näihin 
asioihin omista lähtökohdista katsottuna.

Uutta?

Ehkä uutuutena voi todeta, että yksittäisen puolueen kaappaus vain yhden sisäisen ryhmän 
puolueeksi voi tuottaa isoja ongelmia muiden sisäisten ryhmien pettymyksen vuoksi.

Varmaankin Vihreä liitto r.p:n sisällä on omat sisäiset ryhmänsä, joiden edustajista valitaan 17.-
18.6.2017 puoluekokouksessa uusi puolueen johto.

Oletusarvoisesti oletan, että Vihreä liitto r.p:n sisällä ei tehdä mitään isoa vallankaappausta vain 
yhden sisäisen ryhmän puolueeksi. Tuokin jää tietysti nähtäväksi.

1476.2. Uudelleenarviointia / 1.10.2024

Aina välillä on erilaisia poliittisia ulosmarsseja eri puolueiden sisällä ja eri puolueiden välillä. 
Ulosmarssien aiheet tietysti vaihtelevat ajassa ja tilassa.

Esimerkinomaisesti Perussuomalaiset rp:n hajaantuminen vuonna 2017 johti toisen osapuolen, eli 
Sininen tulevaisuus (myöhemmin erilaisilla nimillä), häviämiseen poliittisella kentällä. 
Perussuomalaiset rp on sittemmin pärjännyt hyvin vaaleissa, joten puolueen hajaantuminen kahteen 
osaan ei ole tosiasiallista todellisuutta. Lisäksi voi todeta, että osasta sinisten (Sininen tulevaisuus, 
myöhemmin erilaisilla nimillä) edustaja tovat siirtyneet täysin julkisesti muihin puolueisiin.

Jälkikäteen voi todeta, että Juha Sipilän hallitus ajautui ongelmiin mm. SOTE-asioiden 
uudistusohjelman vuoksi. Loppujen lopuksi Juha Sipilän hallitus kaatui, ja Juha Sipilä pyysi 
hallituksen eroa 9.3.2019. Poliittisesti ajatellen vuosi 2019 vaikuttaa ikuisuudelta, jolloin 
valtakunnan tason politiikka pyörii nykyisin osasta muiden asiakysymysten ympärillä. Näin se 
politiikka vain vaihtelee ajassa ja tilassa. Jokainen istuva hallitus siis kohtaa täysin omat haasteensa 
omalla vahtivuorollaan.

Kuulopuheiden perusteella Sanna Marinin hallitus kärsi omista ongelmistaan omalla 
hallituskaudellaan. Tietysti viiden puolueen toiminnan yhteensovittaminen hallituksessa on kovan 
työn takana. Nykyhallituksessa (Orpo) on vain neljä puoluetta, joten yhteensovittaminen voisi olla 
tuolloin helpompaa; tuohon on vaikea antaa yleispätevää vastausta. Varmaankin poliittisen historian 
tutkimuksessa Marinin ja Orpon hallituksen sisäiset ongelmat voidaan tiedottaa omalla 
aikataulullaan – tuossa asiassa voi kestää muutama vuosi ennen kunnollisia julkaisuja.
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1477. ODF ja PDF: tekniset eritelmät erikseen

1477.1. Merkintä 1082: EU / Päätyminen teknisiin eritelmiin?

17. kesäkuuta 2017
1082: EU / Päätyminen teknisiin eritelmiin?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1082

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-59

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin kaksi lausuntoa (58, 83).

FI: Lausunto 58: Puoluekokousaloitteet / 2010 ja 2014
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

FI: Lausunto 83: Vuoden 2016 puoluekokouksen aloitteet
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_83

Vuoden 2010 puoluekokousaloitteena oli seuraava:
Aloite 3: OOXML, ODF ja valtion hankintapolitiikka.

Vuoden 2016 puoluekokousaloitteena oli seuraava:
Aloite 4: Erityisesti ODF ja PDF julkisen sektorin sisäisiksi tiedostomuodoiksi

Lyhyesti todeten vastaukset näihin puoluekokousaloitteisiin olivat asiaa tuntemattomien ihmisten 
tekemiä.

Tietysti jokaisen aloitteen tekijän pitää ymmärtää, että puoluekokousaloitteita on paljon, ja oikea 
perehtyminen erilaisiin aloitteisiin voi olla vaikeaa. Eli vastaukset voivat olla täysin asian vierestä 
verrattuna aloitteen tekstiin.

Tämän jälkeen päätin selvittää asiaa Euroopan Unionin suunnalta: mitä on tekeillä tietoteknisen 
standardoinnin vuoksi?

17.6.2017 tilanteessa näyttää, että Euroopan komissio on päivittämässä www-sivujaan, koska 
kirjoitushetkellä erilaisten sivujen logot ja värimaailmat olivat vaihtelevia.

Yritetään aloittaa alusta seuraavilla tiedoilla:
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1) Euroopan komission ensimmäinen tervetulosivusto
2) Euroopan komission toinen tervetulosivusto englanniksi
Valitse: Policies, information and services
3) Your guide to policies, information and services
Valitse: Strategy
4) Strategy
Valitse: Digital economy and society
5) Digital Single Market
Valitse: Boosting European digital industry
6) Boosting European digital industry
Valitse oikealta: ICT and Standardisation
7) ICT and Standardisation

Tämän jälkeen on mahdollista lopusta valita seuraavat:
* Open standards
* Standardisation
* Rolling plan for ICT standardisation
* Identification of ICT specifications

Itse valitsin seuraavan: Identification of ICT specifications
8) Identification of ICT specifications

Itse valitsin seuraavan:
Multi Stakeholder Platform (MSP)
9) Multi Stakeholder Platform (MSP)

Itse valitsin seuraavan:
List of technical specifications identified so far and the link to specific Commission 
Implementing Decisions.

10) Identification of ICT specifications - results

Itse valitsin seuraavan:
Those technical specifications have been identified so far.

11) ICT standardisation

Itse valitsin seuraavan:
ICT technical specifications to be eligible for referencing in public procurement.
12) ICT technical specifications

Varmaankin voi olla joku toinen reitti, jotta löytää nämä tietotekniset eritelmät (ICT technical 
specifications).

Tämänä jälkeen voi mennä seuraavalle sivulle
Register of Commission expert groups and other similar entities

Itse valitsin seuraavan: Quick search
Search for:

11236
11237
11238
11239
11240
11241
11242
11243
11244
11245
11246
11247
11248
11249
11250
11251
11252
11253
11254
11255
11256
11257
11258
11259
11260
11261
11262
11263
11264
11265
11266
11267
11268
11269
11270
11271
11272
11273
11274
11275
11276
11277
11278
11279
11280
11281
11282
11283
11284
11285



259 / 782

Itse kirjoitin hakukenttään seuraavan: European Multi Stakeholder Platform on ICT 
Standardisation

Tämän jälkeen voi valita oikean komitean: E02758.

Tämän jälkeen pääsee kiinni komitean työskentelyyn:
European Multi-Stakeholders Platform on ICT Standardisation (E02758)

Valitse seuraava: Additional Information

Tämän jälkeen pääsee kiinni komitean JULKISIIN asiakirjoihin - ei siis sisäisiin asiakirjoihin.

Tämän jälkeen voi vielä linkittää uudelleen seuraava sivu:
ICT technical specifications

Listan perusteella voi todeta esimerkiksi ODF-standardin puuttuvan tuosta listasta.

Lisäksi voi todeta komitean (European Multi Stakeholder Platform on ICT Standardisation) 
asiakirjoista, että erilaisten tieto- ja viestintätekniikan teknisten eritelmien havaitseminen ja 
hyväksyminen sujuu tuskastuttavan hitaasti.

Tämän jälkeen voi vielä linkittää seuraavan sivun:
European Multi Stakeholder Platform on ICT Standardisation

Tuolla sivulla on julkisia asiakirjoja työryhmän työskentelystä. Näistäkin asiakirjoista voi todeta 
tieto- ja viestintätekniikan teknisten eritelmien käsittelyn ja hyväksymisen etenevän suhteellisen 
hitaasti.

Tämän jälkeen voi vielä tarkastaa seuraavat: Hankintasanasto

* Tekninen eritelmä, Tekninen spesifikaatio
* Tekninen määrittely
* Tekninen vaatimus
* Tekninen viite

Standardista todetaan seuraavaa: Tunnustetun standardisointielimen toistuvaan tai jatkuvaan 
käyttöön hyväksymää teknistä määrittelyä, joka on julkaistu standardina ja, jonka noudattaminen ei 
ole pakollista. Standardi voi olla kansainvälinen, eurooppalainen tai kansallinen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietoteknisen standardin matka tieto- jaa viestintätekniikan tekniseksi eritelmäksi voi siis kestää 
melkoisen kauan.

Myös ODF:n ja PDF:n osalta voi todeta, että matka tieto- ja viestintätekniikan tekniseksi 
eritelmäksi on vielä pahasti kesken.

ODF:n ja PDF:n osalta voisi tehdä jotain parannettua aloitetta puoluekokouksiin.
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Samaa asiaa ei tietysti enää kannata toistaa.

ODF:n ja PDF:n nousu erilaisiin kilpailutuksiin on vielä selvitettävä asia.

Mahdollisesti suomalaisissa hankinnoissa voisi olla vaatimuksina ODF ja PDF mahdollisuuksien 
mukaan.

Käytännössä tämä vaatii uutta osaamista hankintojen ja kilpailutuksien läpiviennissä.

1477.2. Uudelleenarviointia / 2.10.2024

Miksi paasaan sivukaupalla ODF:stä, PDF:stä ja teknisistä eritelmistä? Lyhyesti todeten tiedostojen 
käsittely (esim. ODF) on hyvin keskeinen osa tietotekniikan käyttämistä. Tietysti on muitakin 
standardeja kuten OOXML, RTF ja UOF. RTF:n suhteen olen luovuttanut, jolloin RTF-tiedostoja 
voi lukea täysin virheettömästi vanhalla tekstinkäsittelyn ohjelmalla, eli Word 97. ODF-tiedostoja 
olen käsitellyt ensin OpenOffice-ohjelmalla ja sittemmin LibreOffice-ohjelmalla.

ODF:n, OOXML:n ja PDF:n asiaan liittyy oma teemasivu seuraavassa osoitteessa.

ODF vai OOXML? - kenties PDF?
https://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html

Olen seurannut ODF:n, OOXML:n ja PDF:n asiaa alkaen 17.1.2008. Viimeisin päivitys kyseisellä 
teemasivulla 13.6.2018, jolloin olen tehnyt 21 kertaa erilaisia merkintöjä asian seuraamisen vuoksi. 
Varmaankin asian vuoksi voisi tehdä 22. merkinnän kyseiselle teemasivulle.

Erilaisten standardien päätyminen Euroopan Unionin alaisiksi teknisiksi eritelmiksi vaatii oman 
aikansa. Joskus asia vaatii aika paljon aikaa, jolloin jonkin standardin päätyminen tekniseksi 
eritelmäksi vaatii pitkäjänteisyyttä erilaisilta sidosryhmiltä.

ODF:n ja OOXML:n välillä on ollut erilaista vääntöä. Käytännössä OOXML-tiedostoja lukee 
parhaiten Microsoft Office -toimisto-ohjelmisto. Vastaavasti ODF-tiedostoja lukee parhaiten 
LibreOffice-toimisto-ohjelmisto. Erilaisia tiedostoja ei kannata käyttää ristiin erilaisissa toimisto-
ohjelmistoissa.

Ehdoton voittaja ODF:n ja OOXML:n välisessä väännössä on PDF-standardi. Sekä LibreOffice että 
Microsoft Office osaavat ajaa PDF-standardin mukaisia tiedostoja. Käytännössä PDF-standardin 
mukainen tiedosto näyttää tekstin sellaisena kuin se oli toimisto-ohjelman ruudulla. Käytännössä 
PDF-standardi sopii lukemiseen, jolloin tiedostoa ei ole tarvetta erikseen muokata. Suurimmaksi 
osaksi tiedostoja pitää lukea, jolloin käyttäjä(parkoja) ei kannata rasittaa ODF:n ja OOXML:n 
mukaisilla muokattavilla tiedostoilla. Tässäkin kohtaan paasaan samaa asiaa.

PDF-standardin mukaisilla tiedostoilla on yksi ongelma. Huolimatta vuosikausien koulutuksesta ja 
tiedottamisesta kaikki meistä eivät osaa ajaa PDF-standardin mukaista tiedostoa toimisto-
ohjelmasta. Tällöin käyttäjä(parkoja) rasitetaan aivan turhaan ODF:n tai OOXML:n mukaisilla 
tiedostoilla. Asian suhteen (PDF-tiedostojen ajaminen toimisto-ohjelmasta) pitää edelleen jatkaa 
koulutusta ja tiedottamista, vaikka edessä on vuosikausien hanke kaiken kaikkiaan.
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1478.Ymmärrys eri maiden suhteen?

1478.1. Merkintä 1083: Qatar / Saudi-Arabia / + Asevarustelua

29. kesäkuuta 2017
1083: Qatar / Saudi-Arabia / + Asevarustelua

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1083

Linkkilistan alussa on asiaa Rand Paulin suhtautumisesta aseiden [myyntiin] Saudi-Arabialle.

Pitäisikö aseita myydä (Saudi-Arabia) maalle, jolla on käynnissä sotilaallisia operaatioita maan 
ulkopuolella? Hyvä kysymys!

Tämän jälkeen voi linkittää asiaa Qataria koskevasta diplomaattisesta kriisistä. Vaatimuslista löytyi 
yhdestä Wikipedia-artikkelista.

Yksi mielenkiintoinen vaatimus on Al Jazeera -uutiskanavan lopettaminen.

Itse olen muutaman kerran eksynyt Al Jazeera -uutiskanavalle. Tietysti olen käynyt 
englanninkielisellä kanavan www-sivuilla.

Oman arvion mukaan näitä erilaisia valtion rahoittamia mediaoperaatioita on eri mailla eri 
muodoissaan.

Tällainenkin lista lötyy näistä mediaoperaatioista:
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_world_news_channels

Eri valtioilla on näitä eri maihin välitettäviä uutiskanavia - Al Jazeera ei näin ollen ole mikään 
poikkeus.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mitä uutta?

En tiedä, että auttaako tällainen yksittäisen valtion saartaminen ja diplomaattinen kriisi yhtään 
mitään.

Eli esimerkiksi Iran ja Turkki on mainittu tuolla vaatimuslistalla. Pitäisikö Qatarin katkaista jotain 
yhteistyötä Iranin ja Turkin kanssa?

Mutta mielenkiintoista sinänsä.
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Jokainen valtio pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Oma osaaminen Qatarin erityispiirteistä on tietysti täysin olematonta.

Myös ymmärrys Qatarin, Iranin ja Turkin keskinäisistä yhteistyön kuvioista on tietysti täysin 
olematonta.

1478.2. Uudelleenarviointia / 2.10.2024

Erilaisissa maissa on ollut mielenosoituksia. Itse olen ehdottanut varovaista suhtautumista eri 
maiden mielenosoituksiin liittyen. Monesti ulkopuolelta ymmärrämme väärin jonkin maan sisäiset 
mielenosoitukset. Eli eri maiden mielenosoituksia kannattaa kommentoida varovaisesti.

Monesti vihollisen vihollinen ei olekaan ystävä. Jotkut sidosryhmät uskovat, että vihollisen 
vihollinen on ystävä. Esimerkiksi käy suhtautuminen Yhdysvaltoihin. Eli jotkut sidosryhmät jonkin 
yksittäisen maan ulkopuolella eivät välttämättä pidä Yhdysvaltoja oikeana ystävänä. Tietysti 
Yhdysvallat voivat tukea erilaisia sidosryhmiä, mutta ymmärrys sidosryhmän oikeasta luonteesta 
voi olla täysin väärin ymmärretty. Tästäkin löytyy erilaisia esimerkkejä.

Arabimaiden suhteen voi todeta, että arabimaat eivät ole mikään yksi ryhmä, jolloin eri arabimailla 
on ajettavana täysin oma poliittinen asialista. Arabimaat siis eroavat toisistaan eri tavoilla. 
Vastaavasti islamilaiset valtiot eroavat toisistaan, vrt. 22 Islamilainen yhteistyöjärjestö (Organisation 
of Islamic Cooperation). Tietysti voi ajatella, että Islamilainen yhteistyöjärjestö mahdollistaisi 
yhteneväiset politiikat järjestön eri jäsenmaissa. Totuus taitaa olla paljon monimutkaisempi.

22 https://www.oic-oci.org  , Organisation of Islamic Cooperation, The Collective Voice of The Muslim World
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1479. Erityisesti junaliikenteen näennäiskilpailusta

1479.1. Merkintä 1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / 
Kilpailutus

16. elokuuta 2017
1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

Viime viikon uutispommi taisi olla Liikenne- ja viestintäministeriön suunnasta esitetty ajatus 
rautateiden (osittaista?) yksityistämisestä.

LVM: Asia: Rautateiden henkilöliikenteen avaaminen kilpailulle
[linkki ei toimi enää]

Asia: Rautateiden henkilöliikenteen avaaminen kilpailulle: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tarkasti ottaen kyseessä taitaa olla hankkeen asettamisasiakirja, jolloin on perustettu hanke 
selvittämään rautateiden yksityistämistä jollain tasolla.

Eli kaikesta kohusta huolimatta rautateiden yksityistäminen jollain tasolla ei ole edennyt vielä 
käytännön toiminnaksi, joten asetut työryhmät voivat aikanaan tuoda oikeita esityksiä julkisuuteen.

Asiakirjassa todetaan seuraavaa:

"Rautatieliikenteen tavarakuljetukset vapautuivat rautateillä kilpailulle vuoden 2007 alussa. 
Kilpailu ei ole kuitenkaan avautunut tyydyttävällä tavalla, ja VR-Yhtymä Oy:n lisäksi muita 
operaattoreita toimii tavaraliikenteessä toistaiseksi kaksi."

Lyhyesti todeten voi todeta tavaraliikenteen olevan erilaista liiketoimintaa verrattuna 
henkilöliikenteeseen.

Käytännössä tavarajunia voidaan aina välillä seisottaa muusta junaliikenteestä erillään. Lisäksi 
tavarajunia voidaan liikuttaa erilaisiin kellonaikoihin eri paikoissa, jolloin tavarajunat eivät häiritse 
henkilöliikennettä.

Henkilöliikenteessä on tietysti tärkeä noudattaa aikatauluja, jolloin henkilöjunia ei voi pysäyttää ja 
liikuttaa tavarajunien tavoilla.

Kaikeksi onneksi Wikipediasta löytyy kuva Suomen rataverkosta:
https://commons.wikimedia.org/wiki/File:Finnish_railroad_network-fi.svg

Katselin vähän noita raidelinjoja.
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Periaatteessa voisi olla mahdollista kilpailuttaa muutama suora reitti.

Oman arvion mukaan ongelmaksi voisi muodostua isojen linjojen väliseen jäävä poikittaisliikenne, 
joka voisi olla kannattamatonta kaupallisten yritysten kannalta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tähän kohtaan voi linkittää luku.

218. Monopoli kaupallisena kehityksenä vai monopoli lainsäädännöllä sekä politiikalla?
Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen 
(15.9.2011-28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Eli olen tehnyt yksityistämistä koskevan luvun jo hyvissä ajoin ennen tätä junaliikenteen 
yksityistämistä koskevan hankkeen asettamista. En ainakaan vielä ole muuttanut kirjallisesti 
esittämääni mielipidettä.

Käytännössä totesin junaliikenteen yksityistämisen olevan hyvin hankalaa.

Vertasin monella tavalla kaistan ja linjan eroja kilpailuttamisen kannalta.

Käytännössä rautatiet ovat suurelta osin linjoja, jolloin huonolla säällä tai muun syyn vuoksi menee 
moni rautateiden linja tukkoon kokonaan.

Tukkeutunutta rautatien linjan kohtaa ei voi käytännössä ohittaa, vaikka mukana olisi useampikin 
yksityinen yritys yrittämässä kilpailua rautateillä.

Pikemminkin tukkeutunut rautatien linjan kohta aiheuttaa melkoisia ongelmia, jota pahentaisi 
erilaisten yritysten työnjaon ongelmat vikatilanteessa.

Vertaisin tätä vesiputkien ja viemäriputkien muodostamaan linjastoon.

Tähän mennessä en ole vielä nähnyt kilpailun lisäämisen tarvetta vesiputkien ja viemäriputkien 
suhteen.

JOS vertailua jatkaa, niin käytännössä vesiputkien ja viemäriputkien yksityistäminen on hyvin 
hankalaa teknisten erityispiirteiden vuoksi.

Vastaavalla tavalla voi todeta, että junaliikenne muodostaa linjaston, jossa linja on monesssa kohtaa 
vain yhden rautatien linjan varassa, jolloin ohittaminen on hyvin vaikeaa.

Tässä kohtaa ei sinänsä ole mitään uutta.

Summaten: rautateiden linjastojen yksityistäminen ja muun rautatietoiminnan yksityistäminen on 
käytännössä hyvin hankalaa.

Summaten: Suomen vaikeat sääolosuhteet tekevät linjastojen yksityistämisen ja muun 
rautatietoiminnan yksityistämisen hyvin hankalaksi.
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Hyviä esimerkkejä ovat tietysti lumimyrskyt, puiden kaatumiset, jäätävä tihkusade ja hyvin kireä 
pakkanen.

Käytännössä erilaisten toimintojen yksityistämisen perusajatus on hyvin rajoittunut, jolloin huonoa 
säätä ei yleensä osata huomioida asianmukaisesti yksityistämisen hankkeissa.

Summaten: Rautateiden yksityistäminen on oikeasti hyvin vaikeaa.

1479.2. Uudelleenarviointia / 4.10.2024

Rautatiet ovat linjoja, joilla yksiköt liikkuvat kahteen suuntaan. Eli monessa kohtaa rautatietä on 
vain yksi linja, ja junat kulkevat linjalla johonkin suuntaan. Mikään kilpailutus ei muuta rautateiden 
linjojen luonnetta. Kerraten: monessa kohtaa rautatietä on vain yksi linja.

LINJA - kaksisuuntaiset

Oman arvion mukaan junaliikenteen kilpailutus voi johtaa näennäiskilpailuun. Tähän liittyen olen 
tehnyt mielipidekirjoituksen.

87: Kohti junaliikenteen näennäiskilpailua
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_87

Oman arvion mukaan junaliikenteen kilpailutus tarkoittaisi paljon tarkempia aikatauluja kuin 
nykyiset aikataulut. Käytännössä eri yhtiöiden junien mahduttaminen samalle linjalle vaatisi todella 
täsmällistä toimintaa eri yhtiöiden välillä. Lyhyesti todeten nykyisessä yhden yhtiön mallissa tulee 
erilaisia viiveitä, jolloin eri junien aikataulujen sovittelu on melkoiset vaikea suoritus kaiken 
kaikkiaan. Näennäiskilpailun vikatilanteessa samalla asemalle olisi useamman yhtiön junia 
odottamassa omia vuorojaan. Erilaiset vikatilanteet ovat hyvin tavallisia, joten en näe mitään 
järkevää syytä useamman yhtiön näennäiskilpailuun.

KAISTA - kaksisuuntainen

Erilaiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä teknisten asioiden päälle, jolloin he eivät ymmärrä 
kaistojen ja linjojen erityispiirteitä. Junaliikenne ei ole kaista vaan linja. Autoliikenne on kaista, ja 
harvemmissa tilanteissa linja. Autoliikenteen vikatilanteessa viallinen yksikkö pystytään hyvin 
monessa tilanteessa ohittamaan. Junaliikenteen vikatilanteessa viallista yksikkö ei voi ohittaa.
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1480. Säätelyn mielekkyydestä asiaa

1480.1. Merkintä 1085: Kupla / Sekaantuminen? / Libertaani 
(88+3)

9. syyskuuta 2017
1085: Kupla / Sekaantuminen? / Libertaani (88+3)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1085

Linkkilistan ensimmäinen osa on Ron Paulin isännöimän (Ron Paul Liberty Report) ohjelman 
linkkejä.

Käytännössä Ron Paul yrittää edistää libertaanien asialistaa omalla ohjelmalla.

Non-interventionism!

Käytännössä libertaanit monesti kannattavat vähäisempää sekaantumista muiden maiden asioihin. 
Lisäksi he kannattavat talouspolitiikkaa, jossa sekaannutaan mahdollisimman vähän talouselämän 
asioihin.

Toisaalta libertaanit kannattavat mahdollisimman vähäistä sekaantumista ihmisten asioihin.

Tässä kohtaa voi todeta, että on mahdollista ympäröidä itsensä erilaisilla mediaoperaatioilla, jolloin 
on mahdollista seurata hyvin laajasti libertaanien esittämiä väitteitä.

Käytännössä on mahdollista elää vain tiettyjen uutislähteiden mahdollistamassa kuplassa.

Itse olen ollut kiinnostunut libertaanien esittämästä ulkopolitiikan asialistasta.

Linkkilistan lopussa on asiaa Ron Paulin toimintaan Yhdysvaltojen (liittovaltion) senaatissa.

Olisiko nyt aika tuoda Yhdysvaltojen joukot pois Afganistanista? Tätä kysymystä Ron Paul on 
esittänyt eri yhteyksissä.

Lisäksi linkkilistasta voi todeta Syyrian tilanne, josta on jokunen uutislinkki. Pitäisikö 
Yhdysvaltojen osallistuminen Syyrian sotaan lopettaa?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti tässä kohtaa voisi huomioida libertaanien asialistasta omasta näkökulmasta.
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Itse olen ollut kiinnostunut libertaanien esittämästä varovaisemmasta ulko- ja 
turvallisuuspolitiikasta.

Libertaanit voivat kannattaa mahdollisimman vähäistä sotilaallista sekaantumista muiden maiden 
asioihin.

Toisaalta libertaanit voivat kannattaa laajaa kansainvälistä yhteistyötä kansainvälisissä 
kauppasuhteissa.

Toisaalta en ole tarkemmin selvittänyt heidän kannatustaan koskien WTO:n toimintaa (World Trade 
Organization). Toisaalta en ole tarkemmin selvittänyt heidän kannatustaan koskien erilaisia 
vapaakauppa-alueita.

Itse olen todennut yhden paradoksin koskien julkista ja yksityistä toimintaa. Aina välillä tarvitaan 
jotain julkista, jotta yksityinen toiminta olisi mahdollisimman tehokasta.

Hyvä esimerkki on erilaisen yksityisten sopimusten arkistointi erilaisiin julkisen sektorin 
ylläpitämiin arkistoihin.

Itse olen kannattanut testamenttirekisterin perustamista, jolloin yksityisesti tehdyt testamentit 
talletettaisiin julkisen sektorin ylläpitämään arkistoon.

Hyväksyvätkö libertaanit erilaiset julkiset rekisterit? Olisiko libertaanien mielestä erilaisten 
rekisterien oltava yksityisiä?

Tässä tulee mieleen Nuorsuomalainen puolue (1994-1999), joka aikanaan kannatti monen asian 
yksityistämistä ja vapauttamista säätelystä.

Käytännössä yksityistäminen ja vapauttaminen säätelystä ei ole aina kovin yksiselitteistä tai 
helppoa johtuen eri syistä.

1480.2. Uudelleenarviointia / 4.10.2024

Edellä totesin yhden paradoksin koskien yksityistä toimintaa. Joissain tilanteissa tarvitaan jotain 
julkista toimintaa turvaamaan yksityisen sektorin (hyvin?) tehokas toiminta. 

Luonnollisesti libertaanit voivat kannattaa mahdollisimman vähäistä julkista toimintaa. 
Käytännössä libertaanit vaativat monesti mahdollisimman vapaata yksityistä toimintaa ilman mitään 
pidäkkeitä. 

Oman havainnon mukaan julkisen toiminnan ja yksityisen toiminnan välillä on monesti hyvin 
herkkä tasapainotila, jonka ylläpitäminen käytännössä on hyvin vaikeaa.

Yksi viimeisimmistä julkisen toiminnan ja yksityisen toiminnan välisen herkästä tasapainotilasta on 
nuohouksen uudistus Suomessa. Ennen oli piirinuohoojat, jotka hoitivat oman alueensa omalla 
tavallaan. Nykyisin jokaisen kiinteistönomistajan pitäisi itse muistaa tilata nuohooja säännöllisin 
väliajoin. Jokainen kiinteistönomistaja ei kuitenkaan muista tilata nuohooja säännöllisin väliajoin. 
Miten pitäisi huomioida kiinteistönomistajat, jotka eivät ole tilanneet nuohooja oikeaan aikaan? 
Tässä on hyvin vaikea kysymys julkisen ja yksityisen toiminnan tasapainotilasta. Mitä tehdään?
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1481. Lisää näennäiskilpailun asiaa

1481.1. Merkintä 1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / 
Rautatie

4. syyskuuta 2017
1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / Rautatie

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086

Tätä asiaa olen käsitellyt merkinnässä 1084.

1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

Minulla oli linkkikokoelmaa tähän liittyen, mutta HTML-editori kaatui ja se hukkasi osan 
liikenneasian linkeistä.

Liikenneministeriö on julkaissut uusia asiakirjoja 16.8.2017 jälkeen.

LVM: Asia: Rautateiden henkilöliikenteen avaaminen kilpailulle
[linkki ei toimi enää]

Seuraava PDF-tiedosto on julkaistu 25.08.201:
LVM:n muistio talouspoliittiselle ministerivaliokunnalle

En siis ollut merkinnän 1084 tekemisen aikaan tietoinen tuosta uudesta muistiosta (25.8.2017)

Linkkilistassa on asiaa YLE:n saamasta salaisesta asiakirjasta. Latasin tämän asiakirjan tietysti 
itselleni, mutta en lisännyt sitä kotisivulleni. Asiakirjan saa tietysti tilaamalla.

Tehdyn muistion mukaan nykyinen VR-yhtymä jaettaisiin neljäksi yhtiöksi:

1) kalustoyhtiö
2) huolto- ja kunnossapitopalveluyhtiö
3) kiinteistöyhtiö
4) henkilö- ja tavaraliikennettä harjoittava VR-liikenneyhtiö

Tähän kohtaan voi linkittää luku.

218. Monopoli kaupallisena kehityksenä vai monopoli lainsäädännöllä sekä politiikalla?
Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
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Eli olen tehnyt yksityistämistä koskevan luvun jo hyvissä ajoin ennen tätä junaliikenteen 
yksityistämistä koskevan hankkeen asettamista. En ainakaan vielä ole muuttanut kirjallisesti 
esittämääni mielipidettä.

Ehkä on niin, että uudistettu henkilö- ja tavaraliikennettä harjoittava VR-liikenneyhtiö osallistuisi 
jatkossa erilaisiin kilpailutuksiin jonkinlaisen siirtymäkauden jälkeen.

Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218 teen jaottelua pääsyyn, käyttöön, ylläpitoon ja 
vikaantumiseen.

Lyhyesti todeten erilaiset vikaantumiset aiheuttavat jo nykyisellekin VR-yhtymällä aivan tarpeeksi 
ongelmaa.

JOS Suomen rautateillä olisi vaikka viisi henkilöliikennettä harjoittavaa yhtiötä, niin erilaisissa 
vikatilanteissa olisi valtava määrä työnjakoa viiden (esim. viisi) yhtiön välillä jossain 
vikatilanteessa.

Käytännössä tarvittaisiin mainittujen neljän yrityksen lisäksi joko yhteisö, joka ohjaa 
henkilöjunaliikennettä erilaisissa tilanteissa huomioiden Suomen vaikeat sääolosuhteet.

Verrattuna linja-autoliikenteeseen vikaantuneet linja-autot on mahdollista ohittaa hyvin monessa 
tapauksessa, jolloin yksittäisen linja-auton vikaantuminen pysyy vain yhden yhtiön ongelmana.

Rautateiden oma tekninen todellisuus ei muutu huolimatta päättäjien halusta kilpailuttaa 
rautatieliikennettä.

Kalusto, huolto, kunnossapito ja kiinteistöt?
Pääsy, käyttö, ylläpito ja vikaantuminen?

Jos kalusto, huolto ja kunnossapito tarjottaisiin tasapuolisena palveluna kaikille yhtiöille (esim. 
viisi), niin näissä kustannuksissa mahdolliset uudet yhtiöt eivät voisi kilpailla. Varmaankin 
kiinteistön käyttömaksut pitäisi olla tasapuolisia kaikille kilpaileville yhtiöille (esim. viisi).

Mitä jää kaluston, huollon, kunnossapidon ja kiinteistöjen ulkopuolelle?

Oman arvion mukaan kaluston, huollon, kunnossapidon ja kiinteistöjen ulkopuolelle ei jää juuri 
mitään.

Lisäksi täytyy huomioida, että varmaankin asiakkaat eivät halua ostaa useita lippuja yhtä 
junamatkaa varten, jolloin lipunmyynninkin pitäisi olla tasapuolinen palvelu kilpaileville yhtiöille 
(esim. viisi). Eli käytännössä pitäisi kehittää täysin uusi lipunmyyntijärjestelmä tai muuttaa 
voimakkaasti vanhaa lipunmyyntijärjestelmää.

Jäljelle saattaa jäädä jäljelle vain hintakilpailun mahdollisuudet kilpaileville yhtiöille (esim. viisi) 
hyvin rajatulla alueella.

Käytännössä hintakilpailussa voivat pärjätä erityisesti isot yhtiöt, joille voi riittää vähäinen tuotto 
joltain liiketoiminta-alueelta.
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Käytännössä näitä isoja yhtiöitä omistavat erilaiset pääomasijoittajat, joille julkisen palvelun yhtiöt 
ovat matalan tuoton osakesalkussa. Eli tuotto voi olla alhainen, mutta tuotto olisi kuitenkin tasaista 
vuodesta toiseen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta.

Yritin etsiä asiakirjasta jotain asiaa sääolosuhteista.

Oman arvion mukaan huonon sään huomioiminen kilpailutuksissa tulee esille erilaisten riitaisten 
vaiheiden jälkeen.

Jonkin ison luonnonilmiön jälkeen huudetaan parempaa valmistautumista vaikeisiin 
sääolosuhteisiin riippumatta erilaisten yhtiöiden omistuspohjasta.

Käytännössä parempi valmistautuminen vaikeisiin sääolosuhteisiin vaatii siis lisää sääntelyä.

Oman arvion mukaan rautateiden kilpailutus lisää sääntelyn määrää vasta erilaisten riitaisten 
vaiheiden jälkeen.

ELI käytännössä junaliikenteen sääntely ei tule vähenemään, mikä voi olla pettymys erilaisille 
mielipidevaikuttajille.

Käytännössä erilaisia poikkeusolosuhteita (esim. vaikeat sääolosuhteet) ei haluta huomioida 
erilaisissa poliittisissa päätöksissä.

Keskittyminen erityisesti erilaisiin poikkeusolosuhteisiin muuttaisi esitetyn kilpailutuksen luonnetta 
joiltain osin täysin erilaiseksi.

Kerraten voi todeta monen mielipidevaikuttajan mielipiteiden perustuvan pääasiassa vain hyvän 
sään ajatteluun.

1481.2. Uudelleenarviointia / 4.10.2024

LINJA - kaksisuuntaiset

Tietysti hyvällä säällä (periaatteessa) kilpailutus useamman rautatieliikennettä harjoittavan yhtiön 
voisi toimia. Mutta huonolla säällä (käytännössä) oikea kilpailu useamman rautatieliikennettä 
harjoittavan yhtiön aiheuttaa vain lisää vikatilanteita. Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että 
kaksisuuntaiset rautateiden linjat eivät muutu kaistoiksi. Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että 
erilaiset mielipidevaikuttajat eivät ymmärrä oikein erilaisten teknisten ratkaisujen erilaisia 
erityispiirteitä. Linja ei muutu kaistaksi voimakkaista mielipiteistä huolimatta. Näin asia on!
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1482. Seuraukset poliittisille päätöksille

1482.1. Merkintä 1087: Vastuullisuus / Aukioloajat vapaaksi / 
Seuraus

9. syyskuuta 2017
1087: Vastuullisuus / Aukioloajat vapaaksi / Seuraus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1087

Tähän kohtaan voi linkittää kaksi asiakirjaa:

(1) Palvelualojen ammattiliitto PAM: PALKKATYÖKÖYHYYDEN TALOUDELLISET 
KUSTANNUKSET VERONMAKSAJILLE
(2) Suomen Yrittäjät ry: SUOMEN YLEISSITOVUUSJÄRJESTELMÄ JA 
PERUSOIKEUDET - Keskusteluasiakirja

Lyhyesti todeten voidaan erotella pari aihepiiriä.

(1) Mahdollisimman laaja sopimusvapaus (pieniin) yrityksiin?
(2) Työntekijöiden suojaaminen palkkaköyhyydeltä?

Tunnetulla tavalla Suomessa on yleissitovuuden järjestelmä, joka sitoo eri toimialoja eri tavoin.

Tämän jälkeen voidaan todeta seuraava:

Työehtosopimuksen yleissitovuuden vahvistamislautakunta
http://tyoehtosopimuksenyleissitovuudenvahvistamislautakunta.fi/

Kaikeksi onneksi meillä on nykyisin tuo lautakunta, jolloin eri työehtosopimusten yleissitovuus 
voidaan määritellä ilman oikeudenkäyntejä.

Tämän jälkeen voidaan todeta kauppojen aukioloajoista seuraavat hallituksen esitykset.

HE 88/2015 vp - Hallituksen esitys eduskunnalle laeiksi vähittäiskaupan sekä parturi- ja 
kampaamoliikkeen aukioloajoista annetun lain kumoamisesta ja sopimattomasta 
menettelystä elinkeinotoiminnassa annetun lain muuttamisesta
https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/KasittelytiedotValtiopaivaasia/Sivut/HE_88+2015.aspx

HE 88/2015 vp - Hallituksen esitys eduskunnalle laeiksi vähittäiskaupan sekä parturi- ja 
kampaamoliikkeen aukioloajoista annetun lain kumoamisesta ja sopimattomasta 
menettelystä elinkeinotoiminnassa annetun lain muuttamisesta
https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/KasittelytiedotValtiopaivaasia/Sivut/HE_88+2015.aspx
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Käytännössä kauppojen aukioloaikoja avattiin eri tavoilla. Toisaalta on säädös, että 
kauppakeskuksessa toimivat kauppias saa pitää kauppaa kiinni yhden päivän viikossa.

Eli noilla säädöksillä ajetaan pienyritykset pois kauppakeskuksista. Käytännössä kauppakeskuksiin 
pääsevät yleensä isommat yritykset, jotka ovat auki kauppakeskuksen määräämällä aukioloajalla.

Edellä mainitussa ei ole mitään uutta. Olen monet kerrat todennut kauppojen aukioloaikojen 
vapauttamisen suorana seurauksena olevan erilaisten pienyritysten katoamisen.

Kerraten voi todeta, että välttämättä ammattiyhdistysliike ei nosta meteliä isompien kauppaketjujen 
kasvusta ja laajenemisesta. Käytännössä on paljon helpompaa asioida isomman kauppaketjun 
kanssa kuin kymmenien pienyritysten kanssa.

Linkkilistassa on asiaa standardeista.

SFS-ISO 30400 -sarja käsittelee henkilöstöjohtamista.
ISO 9000 -sarja on laadunvarmistamisen standardi.
Uusi ISO 45001 on turvallisuusjohtamisen standardi.
ISO 26000 on yhteiskuntavastuun standardi.
ISO/IEC 27003 on turvallisuusasioiden standardi koskien tietotekniikkaa.

Käytännössä edellä mainitut standardit voidaan sovittaa johonkin yksittäiseen hallintajärjestelmään, 
joka on siis kokonaisvaltainen yhteisön kattava hallintajärjestelmä.

Suomessa on tietysti FIBS, jonka alaisuudessa käsitellään erilaisten yhteisöjen 
(yhteiskunta)vastuuta.

Tässä kohtaa voisi tehdä erilaisia taulukoita erilaisten yhteisöjen oikeasta toiminnasta verrattuna 
erilaisiin (yhteiskunta)vastuun osa-alueisiin.

Tämän jälkeen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistasta:

* yhteistoimintalakia on uudistettava?
* onko yleissitovuus perusoikeuksien vastaista?
* Elinkeinoelämän keskusliitto (EK) purkaa ns. tammikuun kihlauksen?
* työntekijöiden työtyytyväisyys?
* mitä olisivat vastatoimet EK:n päätökselle muuttaa työehtosopimusten nykyistä 
järjestelmää?
* vuoden 2017 työehtosopimuksien neuvottelut alkavat huonossa hengessä?
* ovatko kauppojen työntekijät palkkaköyhyyden uhreja?
* kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen vaikutukset perhe-elämään ja muuhun elämään?
* avataanko Suomeen koko vuorokauden auki olevia kauppoja?
* miten kauppojen työntekijät suhtautuvat kauppojen aukioloaikojen vapauttamiseen?

Missä menee (yhteiskunta)vastuun rajan kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen suhteen?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Kerraten voi todeta jokaisen poliittisen päätöksen aiheuttavat erilaisia vasteita ja sivuvaikutuksia eri 
syistä johtuen.

Esimerkiksi kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen aiheuttaa väistämättä erilaisia vasteita ja 
sivuvaikutuksia.

Ihmiset eivät koskaan toimi poliittisen päätöksentekijöiden kuvitelmien mukaisesti, joten erilaisia 
vasteita ja sivuvaikutuksia tulee väistämättä yllätyksenä erilaisille poliittisille päätöksentekijöille.

Käytännössä väistämättä erilaisia vasteita ja sivuvaikutuksia pitää joskus hallita uudella 
lainsäädännöllä, jolloin sääntelyn määrä itse asiassa lisääntyy eri syistä johtuen.

Kerraten voi todeta uuden sääntelyn kehittyvän riitaisten vaiheiden jälkeen, koska osa 
mielipidevaikuttajista uskoo voimakkaasti omaan asiaansa huolimatta esiin tulevista vasteista ja 
sivuvaikutuksista.

Tietystikin voimakas usko omaan asiaan on ymmärrettävää, ja oman asian vuoksi esiin nousevia 
erilaisia vasteita ja sivuvaikutuksia ei tahdota tai haluta ymmärtää.

Tässä kohtaa voisi laittaa seurannan tasolle erilaiset vasteet ja sivuvaikutukset koskien kauppojen 
aukioloaikojen vapauttamista.

Uutta? Erilaiset vasteet ja sivuvaikutukset koskien erilaisia poliittisia päätöksiä koskien pitäisi 
selvittää tarkemmin.

Toisaalta pitäisi valita joukko poliittisia päätöksiä, joita pitäisi seurata tarkemmin. Eli kaikkea 
mahdollista ei ole pakko selvittää, joten pitäisi valita vain tietyt aihepiirit seurantaan.

1482.2. Uudelleenarviointia / 5.10.2024

Kerraten voi todeta, että pienten erikoisliikkeiden katoaminen on suora seuraus kauppojen 
aukioloaikojen vapautuksesta. Pienen erikoisliikkeen yrittäjä ei jaksa pitää erikoisliikettään auki 
vuosikausia seitsemänä päivänä viikossa. Pienet erikoisliikkeet korvautuvat isojen erikoisliikkeiden 
ketjuilla, jotka sitten toimivat erilaisissa kauppakeskuksissa. Kauppakeskuksessa toimiva iso 
erikoisliike voi sitten laittaa liikkeelle mainoskampanjan, joka peittää alleen pienet erikoisliikkeet. 
Tämä on vain ajan kysymys, joten pieniä erikoisliikkeitä katoaa koko ajan markkinoilta.

Tietysti pienten erikoisliikkeiden katoaminen ei oikeasti ollut poliittisten päättäjien tarkoitus, mutta 
suoria ja epäsuoria vaikutuksia on jokaisella poliittisella päätöksellä. Poliittisten päätösten suoria ja 
epäsuoria vaikutuksia ei vain haluta tunnistaa ja/tai tunnustaa.

Yksi uusi asia on nuohousuudistus, jolloin jokaisen omakotitalon omistajan pitäisi muistaa itse tilata 
nuohous asiantuntevalta nuohousyritykseltä. Oma arvio on, että aivan kaikki omakotitalon omistajat 
eivät muista hoitaa nuohousta vuosittain. Lisäksi pitää todeta, että nuohousuudistus tulee vähitellen 
kasvattamaan nuohousyritysten kokoa, jolloin osa nuohousyrityksistä voi kohdistaa markkinointia 
omakotitalon omistajille. Oman arvion mukaan kooltaan kasvaneiden nuohousyritysten maksut 
saattavat nostaa nuohouksen hintaa, koska vain markkinointiin keskittyvien työntekijöiden palkat 
pitää tietysti saada maksettua. Aika näyttää tämän kehityksen, joten omat arviot saattavat osua 
väärin.
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1483. Vain yhden varautumisen rekisterin asiaa jonkin 
verran

1483.1. Merkintä 1088: Puolustus / Nopeus / Reservi / Liikettä

15. syyskuuta 2017
1088: Puolustus / Nopeus / Reservi / Liikettä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1088

Voimme todeta seuraavia asioita linkkilistasta:

* Mitä olisivat EU:n sotilasoperaatiot?
* [Manpuolustuskurssiyhdistyksen] merkitys ja rooli?
* Osa Suomen väestöstä uskoo Suomen joutuvan sotaan.
* Suomen asevelvollisuusarmeijan ulkomainen arvostelu?
* Suomen puolustuksen ongelmana on hitaus liikekannallepanossa.
* Euroopan Unioniin puolustuskomissaari?
* Suomen armeijan kansainvälisen yhteistyö määrä ja laatu?
* Puolustusyhteistyö erityisesti Ruotsin kanssa?
* Useampi saapumiserä?
* Reserviläisten aseita kotiin?

Tosiaan Suomen asevelvollisuusarmeijaa on voitu arvostella ulkomaiden suunnalta.

Nyt tilanteen kiristyessä on todettu Suomen armeijan suhteellinen koko väestötasolla. Eli 
ulkomainen arvostelu on voinut vähentyä.

Varmaankin voi todeta, että onnistunut liikekannallepano pitäisi saada hoidettua muutamassa 
päivässä - ei siis viikoissa.

Sitten on tietysti tuo vanhempien reserviläisten sijoittaminen, esimerkiksi yli 35-vuotiaat.

Nykyjärjestelmällä saadaan tarvittava armeija koottua n. kymmenessä vuoden, jos vuosittain 
palvelukseen tulisi esimerkiksi 25 000 henkilöä.

Käytännössä voi todeta, että nykyinen joukkotuotantojärjestelmä on saatu ajettua kaikin puolin 
toimivaksi järjestelmäksi.

Eli ehdotukset useammasta saapumiserästä voisi mielestäni unohtaa. Nykyinen 
joukkotuotantojärjestelmä on mielestäni hyvin järkevä järjestelmä.
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Oman havainnon mukaan on tietysti tämä aktiivireservin (esim. 18-35 -vuotiaat) ulkopuolelle 
sijoitetut reserviläiset. Heillekin voisi tietysti kehittää erilaisia tehtäviä.

Tietysti aktiivireservin (esim. 18-35 -vuotiaat) ulkopuolelle sijoitetuista jotkut henkilöt haluaisivat 
olla hyödyksi aktiivireservin (esim. 18-35 -vuotiaat) vaiheen jälkeen.

Yksi hyvin kulunut esimerkki on tietysti kohteen suojaaminen, jolloin voitaisiin sijoittaa 
aktiivireservin (esim. 18-35 -vuotiaat) ulkopuolella olevia henkilöitä erilaisten kohteiden 
suojaamiseen.

Yksi vaihtoehto kohteen suojaamisen henkilöstön kouluttamiselle voisi olla muutaman henkilön 
(esim. 2-3) kouluttaminen joukkuetta kohden. Tilanteen kiristyessä erilaiset joukkueet voitaisiin 
koota kasaan, ja aiemmin koulutetut henkilöt (esim. 2-3 henkilöä joukkuetta kohden) voisivat 
kouluttaa joukkueen loput jäsenet kohteen puolustukseen.

Lisäksi olen kirjoittanut eri yhteyksissä reserviläisen taidonnäytekirjasta. JOS reserviläisen 
taidonnäytekirja olisi toiminnassa, niin eri joukkoihin voisi sijoittaa reserviläisiä, joilla olisi 
voimassa olevat suoritukset merkittynä reserviläisen taidonnäytekirjaan.

Yksi hyvin kulunut esimerkki on tietysti ensiaputaidot, jotka voisi merkitä asianmukaisesti 
reserviläisen taidonnäytekirjaan.

Reserviläisen taidonnäytekirjan merkinnät voisivat olla osana varautumisen rekisteriä.

Aikaisemmin olen todennut eri yhteyksissä tarpeen yhdelle keskitetylle varautumisen 
tietojärjestelmälle.

Tähän kohtaan voi todeta, että vain yksi keskitetty varautumisen tietojärjestelmä saattaisi kohdata 
erilaisia ongelmia.

Itse olen päätynyt pohtimaan yhden keskitetyn rekisterin hajauttamista, jolloin jollain järkevällä 
aluejaolla olisi eri alueilla osittaisia kopioita eri alueilla.

Yksi esimerkki voisi olla maakuntajako, jolloin esimerkiksi Etelä-Pohjanmaalla voisi olla 
(osittainen) yksi tai useampi kopio varautumisen rekisteristä. Näin ollen ei olisi liiallista 
riippuvuutta vain yhden rekisterin toiminnasta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kerraten voimme todeta tarpeen kehittää reserviläisen taidonnäytekirja osaksi varautumisen 
rekisteriä.

Tarvitsemme vain yhden varautumisen rekisterin.

Yhdestä varautumisen rekisteristä voisi olla järkevällä aluejaolla olla (osittaisia?) kopioita 
käytettäväksi eri alueilla.

Lopuksi täytyy todeta, että kaikki edellä oleva pohdinta on tietysti vain yksittäisen taistelijan 
pohdintaa.
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1483.2. Uudelleenarviointia / 5.10.2024

Edellä olevaa ehdotusta voi kuvata seuraavalla kuvalla. Toisaalta voisi olla yksi keskitetty 
järjestelmä, joka kuitenkin hajautettaisiin järkevällä tavalla

Tarvitsisimme siis Suomeen vain yhden varautumisen rekisterin, joka olisi kuitenkin hajautettu 
järkevällä tavalla. Jos rekisteri olisi järkevästi hajautettu, niin valtakunnallinen toiminta jonkin 
poikkeustilanteen osalta voitaisiin aloittaa huolimatta keskusjärjestelmän mahdollisista ongelmista.

Toisaalta olen todennut, että yhdellä ihmisellä pitäisi olla vain yksi tehtävä mahdollisten 
poikkeustilanteiden kannalta. Lisäksi ihmisten osaaminen jonkin poikkeusolon varalta pitäisi 
tietysti harjoitella kunnolla.

Vastaan tulee tietysti ihmisten ikä ja ihmisten soveltuvuus erilaisiin tehtäviin. Tässä tulee vastaan 
ihmisten kannustaminen ja innostaminen, jotta jokin poikkeusolosuhteen harjoittelu hoidettaisiin 
asianmukaisesti.

Yhden varautumisen rekisterin asia on mielestäni tärkeä, koska nykyisin erilaisia rekistereitä on 
aivan liikaa. Jos jokaisella asiaan kuuluvalla viranomaisella on vain oma järjestelmä, niin 
kokonaisuus alkaa hajota erilaisiin ja epäselviin palasiin. Tällöin mahdollisesti vikaantuvia omia 
järjestelmiä on aivan liikaa, jolloin koko kokonaisuutta ei valvo välttämättä mikään viranomainen.

Yhden varautumisen rekisterin asia pitäisi olla erilaisten päättäjien asialistalla. Tähän asiaan liittyy 
asianmukainen mielipidekirjoitus.

79: Poikkeusolosuhdepuolue rp Jalasjärvellä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_79

Valtakunnallinen tuki erilaisille poikkeusolosuhteille pitäisi tietysti olla itsestäänselvyys! Vai miten?
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1484. Koulutuksen nykyhaasteet

1484.1. Merkintä 1089: Aivot / Paine / Vaikutus / Koulutus / 
moniajo (lvi)

23. syyskuuta 2017
1089: Aivot / Paine / Vaikutus / Koulutus / moniajo (lvi)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1089

Linkkilistan alussa on asiaa mm. älypuhelimista ja moniajosta.

Eri otsikoissa todetaan ongelmia moniajon ilmiöstä.

Kysymys: Pilaammeko moniajolla aivomme?

Tämän jälkeen on linkkejä koskien videopelien vaikutuksesta.

Kysymys: Pilaammeko erilaisilla räiskintäpeleillä aivomme?

Tämän jälkeen on asiaa avokonttoreista.

Kysymys: Kuinka suuria ongelmia avokonttorit aiheuttavat keskittymiskyvylle?

Tämän jälkeen on asiaa alkoholin myyntiin liittyvästä poliittisesta väännöstä.

Mielenkiintoinen on uutinen nuorten raittiudesta. Kouluterveyskyselyn perusteella useampi nuori 
olisi raitis.

Kysymys: Pilaammeko alkoholilla aivomme?

Tämän jälkeen on useampi linkki koskien koulutusasioista.

Koulutusasiasta voidaan todeta seuraavaa:
* mitä ovat nuorten lukutottumukset?
* korkeakoulujen aseman muuttaminen?
* huumeiden käyttäjä voikin olla joku lähipiiriin kuuluva.
* miten kehittää Suomen koulujen uskonnonopetusta?
* uskonnollisuus ulos Suomen kouluista ja päiväkodeista?
* lukioon tai ammattikouluun ei olisi köyhemmillä oppilailla varaa?
* oppilaitosten homeongelmat.
* mikä puolue taistelee pienten koulujen puolesta?
* opposition välikysymys koulutusasioista.
* monessa kunnassa jäljellä vain yksi koulu.
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Kaikki puolueet väittävät olevansa korkeatasoisen koulutuksen kannattajia, jotta eri koulutusasteilla 
saavuttaisimme maailmanluokan oppimistuloksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Summaten voi todeta monen asian olevan vaarallista aivoille.

Edellä olevista asioista (videopelit, moniajo, alkoholi, huumeet) voi todeta, että ne voivat vaikuttaa 
kielteisesti aivoihin, joten olemme tietysti vakavien ongelmien äärellä.

Tietysti tarvitsemme lisää selvityksiä ja/tai tutkimuksia aiheesta.

Itse olen todennut aikaisemmin moniajon harhan, koska ihminen pystyy tekemään kunnolla vain 
yhtä asiaa kerrallaan.

Eri yhteyksissä on mainittu suomalaisten opiskelijoiden oppimistuloksia erilaisissa tutkimuksessa.

Eli Suomen pärjääminen esimerkiksi PISA-tutkimuksissa on tietysti tärkeä asia seurattavaksi.

JOS Suomen asema PISA-tutkimuksen johtavana maana alkaa laskea, niin tarvitsemme lisää 
selvityksiä ja/tai tutkimuksia oppimistulosten mahdollisista laskemisesta.

Oman arvion mukaan tarvitsemme tällöin selvityksen oppilaiden kokemasta mediamaailmasta.

Miten oppilaiden kokema mediamaailma vaikuttaa erilaisiin asioihin?

Tämän jälkeen voi todeta, että eri tasojen koulutusta pitää viritellä eri tavoin, jotta voidaan 
muuttuneesta mediamaailma huolimatta saavuttaa hyviä oppimistuloksia.

Itse olen moneen kertaa vaatinut erilaisia yhden lukukauden tai yhden lukuvuoden kestäviä 
tehokkaita koulutuspaketteja.

Erilaiset säästöt koulutuksissa pitäisi tietysti nähdä mahdollisuutena kehittää koulutusta uudelta 
pohjalta.

Esimerkinomaisesti voi mainita suomalaisen varusmieskoulutuksen, joka on muutettu kahden 
saapumiserän malliin perustuvaksi joukkotuotantojärjestelmäksi.

Käytännössä suomalaisesta varusmieskoulutuksesta on revitty pois kaikenlaista turhaa, ja 
varusmieskoulutusta on muutenkin tehostettu eri tavoilla.

Vastaavalla tavalla voi kerraten todeta, että vastaavia yhden lukukauden tai yhden lukuvuoden 
kestäviä tehokkaita koulutuspaketteja voisi kehittää eri tavoin.

Itse olen päätynyt vastustamaan erilaisia useamman vuoden tutkintohärveleitä.

Myös yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen koulutuksessa voisi kehittää erilaisia yhden 
lukukauden tai yhden lukuvuoden kestäviä tehokkaita koulutuspaketteja.
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Lisäksi olen moneen kertaan vaatinut teknikkotason koulutuksen palauttamista.

Uutta?

Käytännössä pitäisi kaikkia koulutustasoja tarkastella erilaisten yhden lukukauden tai yhden 
lukuvuoden koulutuspakettien mahdollisuuksien kannalta.

Jokaisella koulutustasolla on varmasti mahdollisuus kehittää toimintaa tältä pohjalta.

Uutta?

Tässä kohtaa voi todeta erilaiset ongelmanuoret, joilla on erilaisia ongelmia edetä elämässä 
eteenpäin.

Tällaisille ongelmanuorille pitää tietysti järjestää alkuvaiheessa jotain muuta kuin pelkkää 
koulutusta.

JOS tällaiset ongelmanuoret saavat elämäänsä järjestykseen, niin eri ongelmien ratkaisujen jälkeen 
joku yhden lukukauden tehokas koulutuspaketti voisi olla paikallaan.

On aivan turha laittaa jotain ongelmanuorta johonkin useamman vuoden koulutukseen, koska 
keskeytyksiä on erilaisista syistä.

Vanhaa?

Kerraten voi todeta koulutukseen kohdistetut liian suuret paineet.

Koulutuksen odotetaan ratkaisevan erilaisia ongelmia, vaikka kaikkia ongelmia ei koulutus koskaan 
tule ratkaisemaan.

1484.2. Uudelleenarviointia / 7.10.2024

Oman havainnon mukaan koulutuksella pyritään ratkaisemaan hyvin monia ongelmia. Onko 
koulutus hyvä yleislääke jokaiseen mahdolliseen ongelmatilanteeseen? Ehkä. Ehkä ei.

Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että olen kääntynyt kannattamaan lyhyitä 
koulutuskokonaisuuksia kuten teknikon koulutukset aikanaan. Teknikkotason koulutuksen 
lakkauttaminen on yksi koulutuspolitiikan suurimpia virheitä.

Onko jokaiseen asiaan oltava täysin oma tutkinto? Onko tutkintouskovaisuus mennyt Suomessa 
aivan liian pitkälle? Oman havainnon mukaan emme tarvitse lisää erillisiä tutkintoja jokaiseen 
mahdolliseen tilanteeseen.

Tietysti nykyisten oppijoiden tilanteeseen voidaan todeta kaikenlainen lisääntynyt tietotekniikka. 
Erilaisia tietojärjestelmiä alkaa eri toimialoilla olla jo vaivaksi asti. Monessa kohtaa meidän pitäisi 
pohtia erilaisten tietojärjestelmien todellista tarvetta. Voitaisiinko joitain tietojärjestelmiä ajaa 
hallitusti alas? Onko jokainen tietojärjestelmä todella tarpeellinen? Ajavatko erilaiset 
tietojärjestelmät meidät moniajon harhaan? Hyviä kysymyksiä kaikki!

12191
12192
12193
12194
12195
12196
12197
12198
12199
12200
12201
12202
12203
12204
12205
12206
12207
12208
12209
12210
12211
12212
12213
12214
12215
12216
12217
12218
12219
12220
12221

12222

12223
12224
12225
12226
12227
12228
12229
12230
12231
12232
12233
12234
12235
12236
12237
12238
12239



280 / 782

1485. Avoimuus erilaisilla tavoilla toteutettuna

1485.1. Merkintä 1090: Aloite: perustuslaki, lobbaus ja 
sähköinen äänestys

26. syyskuuta 2017
1090: Aloite: perustuslaki, lobbaus ja sähköinen äänestys

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1090

Tässä kohtaa voi todeta kolme tärkeää asiaa: perustuslakituomioistuin, lobbaus ja sähköinen 
äänestys.

Näistä aiheista on ohessa olevan linkkilista.

Perustuslakituomioistuimeen liittyen voidaan linkittää seuraava.

* Vuoden 2010 puoluekokousaloite 6: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58
* Vuoden 2014 puoluekokousaloite 9: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Lobbaukseet liittyen voidaan linkittää seuraavat.

* Mielipidekirjoitus 5: http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_5
* Lausunto 6: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_6
* Vuoden 2014 puoluekokousaloite 11: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Sähköiseen äänestykseen liittyen voidaan linkittää seuraavat.

* Vuoden 2010 puoluekokousaloite 1: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58
* Vuoden 2014 puoluekokousaloitteet 1-7: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58
* Lausunto 65: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_65
* Mielipidekirjoitus 6.3.2015: http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_56
* Vuoden 2016 puoluekokousaloitteet 1-3: http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_83

Summaten voi todeta seuraavaa:

* perustuslakituomioistuimesta puhuvat eri puolueiden mielipidevaikuttajat.
* suomalaisesta edunvalvonnan rekisterit puhuvat eri puolueiden mielipidevaikuttajat.
* mielipidevaikuttajat yleisesti ottaen puhuvat myönteisesti sähköisestä äänestyksestä.
* järkipuhe sähköisen äänestyksen isoista ongelmista ei saa tarpeellista huomiota.

Itse olen huomioinut, että perustuslakituomioistuin vähentäisi perustuslakivaliokunnan vuoksi 
tehtävää turhaa työtä.
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Käytännössä kansanedustajat valitaan muilla perusteilla kuin osaaminen perustuslakiasioista.

Tämän osaamattomuuden vuoksi perustuslakivaliokunta kuuntelee koko ajan erilaisia 
asiantuntijoita.

Perustuslakituomioistuimen avulla voisivat erilaiset asiantuntijat keskittyä kunnolla lakialoitteisiin.

Eri vaiheissa on Euroopan Unionissa otettu käyttöön erilaisten edunvalvojien rekisteri.

Myös Suomessa voitaisiin ottaa käyttöön oma rekisteri edunvalvojista.

Oman arvion mukaan erilaiset edunvalvojat voisivat suhtautua myönteisesti erilaisten asiakirjojen 
julkisuuteen.

Käytännössä edunvalvojien asiakirjat eivät aina leviä laajalle yleisölle, jolloin yksi julkisuuden 
lisääjä voisi olla suomalaisen edunvalvonnan rekisteriin lisättävät asiakirjat.

Lopuksi on asiaa sähköisestä äänestyksestä.

Itse olen ollut hyvin kriittinen sähköisen äänestyksen suhteen, joten olen julkaissut erilaisia 
asiakirjoja koskien sähköisen äänestyksen ongelmia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti todeten erilaiset asiat saavat eri tavoin tukea eri puolilla.

Eri yhteyksissä olen todennut, että eri puolueiden sisällä voi olla 3/4 tai 5/6 kannatus jollekin 
asialle.

Eli esimerkit (perustuslakituomioistuin, edunvalvojien rekisteri ja sähköinen äänestys) voisivat 
saada esimerkiksi 1/4 vähemmistön kaikissa puolueissa, jolloin useamman hallituspuolueen sisällä 
voi olla asian suhteen erilaisia enemmistöjä - esimerkiksi 3/4.

Käytännössä eri puolueiden sisällä erilaiset vähemmistöt (esimerkiksi 1/4 tai 1/6) aiheuttavat 
ongelmia yksittäisen puolueen julkisuuskuvan (myös imago tai mielikuvat), koska vähemmistöt 
voivat olla äänekkäitä ryhmiä.

Tietysti täytyy todeta, että asian esittäjä ja asian esittämistapa vaikuttavat erilaisten aiheiden 
käsittelyyn.

Väärä henkilö väärässä esityspaikassa aiheuttaa tietysti erilaisia ongelmia.

Väärä henkilö väärässä paikassa voi sitten kohdata kovaakin arvostelua eri sidosryhmien suunnalta. 
Eli viestin esittäjää vastaan esitetään kaikenlaista arvostelua eri sidosryhmien suunnalta.

Mitä uutta olisi tässä vaiheessa?

Mainittujen aiheiden (perustuslakituomioistuin, lobbaus ja sähköinen äänestys) käsittelyssä esiintyy 
varmaankin erilaisia ylilyöntejä riippuen erilaisten vähemmistöryhmien äänekkyydestä.
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Kuka tai ketkä joutuvat kohtaamaan laajaa arvostelua pohdittuaan julkisuudessa 
perustuslakivaliokunnan, lobbauksen ja sähköisen äänestyksen isoista/erilaisista ongelmista?

Millaista tulee olemaan jonkin yksittäisen henkilön arvostelu hänen pohdittuaan 
perustuslakivaliokunnan, lobbauksen ja sähköisen äänestyksen isoja/erilaisia ongelmia?

Tässä asiassa riittää seurattavaa meille kaikille!

1485.2. Uudelleenarviointia / 7.10.2024

Perustuslakituomioistuin, lobbaus ja sähköinen äänestys. Nuo ovat edelleen aivan hyviä aiheita 
pohdittavaksi erilaisiin asiayhteyksiin.

Lobbauksen asia on edistynyt, ja nykyisin meillä on Suomessa käytössä avoimuusrekisteri.

Avoimuusrekisteri
https://avoimuusrekisteri.fi

Itse olen aiemmin kannattanut avoimuusrekisterin tapaista järjestelmää. Mahdollisesti 
avoimuusrekisteri toteuttaa ainakin osan omista ehdotuksista lobbauksen suhteen.

Perustuslakituomioistuimen asia ei ole edistynyt. Suomessa on edelleenkin voimassa kankea ja 
hankala perustuslakivaliokunta, joka käytännössä hukkaa monen kansanedustajan tehokasta 
työaikaa. Perustuslakituomioistuin voisi hoitaa etupainotteisesti erilaisten lakialoitteiden tarkastelua 
perustuslain kannalta. Joku mielipidevaikuttaja piti perustuslakituomioistuinta jälkijättöisenä 
ratkaisuna. Asiahan voi olla täysin päinvastoin, jolloin jokainen uusi lakihanke arvioitaisiin 
etukäteen hyvin huolellisesti perustuslain kannalta.

Sähköisen äänestyksen hullutus on tietysti mukana erilaisten mielipidevaikuttajien asialistalla. Eli 
jotkut (hullut?) kannattavat edelleen voimakkaasti sähköistä äänestystä. Asiaan liittyen pitää todeta 
aikaisemmat mielipidekirjoitukset (56, 86, 90 ja 94).

56 / Vaalibyrokratiaa vai vaaliuskomuksia?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_56

84: Sähköinen äänestys on vaikeaa
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_84

90: Teknologia ei ratkaise asenneongelmaa
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_90

94: Nettiäänestyksessä on isoja ongelmia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_94

Sähköisen äänestyksen hullutus vain jatkuu ja jatkuu. Aina jostain nousee esiin joku ääni vaatimaan 
sähköistä äänestystä. Itse olen esittänyt vastaväitteitä sähköisen äänestyksen vuoksi. Viimeisin 
hullutus olisi tietysti nettiäänestys. Yksi hulluimmista väitteistä liittyy nuorten äänestysinnokkuuden 
nousuun sähköisen äänestyksen vuoksi. Itse en ole löytänyt yhtään asiaan liittyvää todistetta.
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1486. Onko Seinäjoella oikeasti asumisen strategia?

1486.1. Merkintä 1091: Nuorisoasuminen / Strategia / 
Mahdollisuudet

27. syyskuuta 2017
1091: Nuorisoasuminen / Strategia / Mahdollisuudet

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1091

Tähän kohtaan voidaan linkittää kaksi aikaisempaa merkintää.

1009: Nuorisosäätiö / Nuorisoasuntoselvitys / 2016
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1009

1012: KOVA ry / Kovaa asiaa / Nuorisoasunnot / Seinäjoki
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1012

Tähän kohtaan voi linkittää asianmukaisesti tekemäni nuorisoasuntoselvityksen www-sivun 
linkki: http://www.jukkarannila.fi/selvitys/

Kolme ensimmäistä uutislinkkiä koskee Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskuksen (ARA) 
vaatimia selvityksiä Nuorisoasuntosäätiön toiminnasta.

Mielenkiintoisella tavalla Patentti- ja rekisterihallituksen (PRH) vaatimista selvityksistä ei ollut 
mainintoja www-sivuilla (https://www.prh.fi/).

Kolmen ensimmäisen merkinnän jälkeen on eri tiedotusvälineiden uutisten linkkejä koskien 
Nuorisoasuntosäätiön toimintaa.

Lisäksi linkkilistassa Sosiaali- ja terveysjärjestöjen avustuskeskuksen (STEA) wwww-sivun linkki.

Käsittääkseni Sosiaali- ja terveysjärjestöjen avustuskeskuksen (STEA) valvoo erilaisiin kohteisiin 
tehtäviä avustuksia.

Eli Nuorisosäätiötä vahditaan myös Sosiaali- ja terveysjärjestöjen avustuskeskuksen (STEA) 
toimesta.

Tähän kohtaan voi linkittää jo väsyksiin asti lainattua vuoden 2016 Kirjoitelmia V -teos.

Rannila, J. S. (2016). Kirjoitelmia V: Nuorisoasuntoselvityksen (2000, 2009, 2014, 2016) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Sivulta 17 voidaan ottaa esiin seuraava lainaus:
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Tässä kohtaa mielenkiintoisin on tietysti Asuntopoliittinen ohjelma 2025 (hyväksytty 
15.12.2014 Seinäjoen kaupunginvaltuustossa). Tähän yhteyteen sopivin aihe taitaa olla 
strategiassa esitetty asuntopolitiikan strategisen ohjauksen vuosikello. Vuosikellossa on 
mainittu "hyvän asumisen foorumi", joka pitäisi järjestää vuosittain. (Rannila 2016)

Nuorisosäätiön www-sivuilta voidaan 27.9.2013 tilanteesta todeta seuraavaa.
Säätiöllä on valmiina 65 asuinkiinteistöä, jossa on 3 787 asuntoa. Säätiön asunnoissa asuu yli 5 000 
nuorta. Asukkaiden keski-ikä on 25 vuotta. Nuorisosäätiöllä on vuokra-asuntokohteita:

* Helsingissä
* Espoossa
* Vantaalla
* Sipoossa
* Keravalla
* Tuusulassa
* Järvenpäässä
* Nurmijärvellä
* Vihdissä
* Lahdessa
* Hollolassa
* Orimattilassa
* Tampereella
* Lappeenrannassa.

Vertaamalla tätä listaa Kirjoitelmia V -teoksien (Rannila 2016) sivujen 10-13 listaukseen voi todeta, 
että Nuorisosäätiö toimii osaksi samoilla paikkakunnilla kuin paikalliset nuorisoasuntoyhdistykset.

Tässä kohtaa olisi mielenkiintoista verrata muutaman kunnan asuntostrategioista.

Otan tässä kohtaa esimerkiksi muutaman löytyneen asumisen liittyviä suunnitelmia/strategioita:

* Helsingin seudun asuntostrategia 2025
* Tampereen asuntopolitiikan linjaukset 2015-2017
* Seinäjoen kaupunki - Asuntopoliittinen ohjelma 2025

Helsingin seudun asuntostrategiassa todetaan seuraavaa nuorisoasunnoista.

Pieniä asuntoja on kaikissa hallintamuodoissa, mutta talotyypin osalta ne keskittyvät kerrostaloihin. 
Tyypillisesti pienasuntovaltaisia ovat opiskelija- ja nuorisoasuntokohteet sekä muut erityisasumisen 
kohteet.

Tampereen asuntopolitiikan linjauksissa on seuraavaa asiaa nuorisoasunnoista.

Tampere tekee tiivistä yhteistyötä Nuorisoasuntoliitto (NAL) ry:n Nuorten asunnottomuuden 
ennaltaehkäisy -hankkeen kanssa. NAL ry:n kanssa järjestetään nuorten asumiseen ja 
asunnottomuuden ennaltaehkäisyyn liittyviä koulutuksia, verkostotapaamisia ja kerätään tietoa 
tamperelaisten nuorten asunnottomuusilmiöstä.

Seinäjoen asuntopoliittinen ohjelma ei sisällä mainintoja nuorisoasunnoista.
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Oman arvauksen mukaan nuorisoasuntoja ei käsitellä liikaa suunnitelmien/strategioiden tasolla.

Sinänsä on mielenkiintoista, että Nuorisosäätiö on perustanut asuntoja eri puolille Suomea.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Aikanaan olen lukenut seuraavaa strategiasta.

Sotarauta, M. (1996). Kohti epäselvyyden hallintaa: pehmeä strategia 2000-luvun alun 
suunnittelun lähtökohtana. Tampere: Tulevaisuuden tutkimuksen seura ry.

Sotarauta toteaa strategian neljä ulottuvuutta, jolloin strategian neljän ulottuvuuden hallinta on 
mahdollista.

Nuorisoasumisen mahdollisuudet osana asumisen kaupunkien strategioita/suunnitelmia voisivat 
tulla esille hallittaessa strategian neljää ulottuvuutta.

Käytännössä Nuorisosäätiön asuntojen rakentamista voisi tarkastella osana asumisen kaupunkien 
strategioita/suunnitelmia.

Toisaalta paikallisten nuorisoasuntoyhdistysten rakentamien asuntojen rakentamista voisi tarkastella 
osana asumisen kaupunkien strategioita/suunnitelmia.

Mikä olisi tiedostettu strategia koskien nuorisoasumista?
Mikä olisi tiedostamaton strategia koskien nuorisoasumista?

Mahdollisesti nuorisoasuminen ei ole korkeimmalla tärkeysasteella erilaisissa 
kunnissa/kaupungeissa.

Nuorisosäätiö voi siis rakentaa asuntoja eri paikkakunnille, joilla voi olla erikseen erityisiä 
asumisen strategioita/suunnitelmia.

Yhteenvetona voi todeta joidenkin kuntien/kaupunkien asumisen strategioiden/suunnitelmien 
mielenkiintoiset suhteet Nuorisosäätiön ja paikallisten nuorisoasuntoyhdistysten rakentamiin 
asuntokohteisiin.

1486.2. Uudelleenarviointia / 7.10.2024

Aikanaan tein nuorisoasuntoselvityksen, ja siihen liittyen on linkki varsinaisessa merkinnässä. 
Mielenkiintoinen yksityiskohta on Nuorisosäätiö. Oman käsityksen mukaan Nuorisosäätiö oli 
mukana pohtimassa kovan rahan kohdetta Seinäjoelle. Kirjoitushetkellä Nuorisosäätiöllä ei ollut 
asuntoja vuokrattavaksi Seinäjoella. Miksi Seinäjoen kaupunki antaisi perustaa kovan rahan 
nuorisoasumisen kohteita Seinäjoelle? Missä oli Seinäjoen strategia tässä kohdassa? Onko 
Seinäjoella todellakin jokin asumisen strategia? En löytänyt Seinäjoen kaupungin asuntopoliittisesta 
ohjelmasta (vuoteen 2025 ulottuva ohjelma) mainintaa nuorisoasunnoista. Löytyykö strategia?

Asiat ovat menneet omalla tavallaan, jolloin Seinäjoelta ei ole Nuorisoasuntoliitto ry:n jäsentä.
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1487. Lobbaus ja (uusi) avoimuusrekisteri

1487.1. Merkintä 1092: Lobbaus / Puoluekokousaloite / 
Ihmettelyä

2. lokakuuta 2017
1092: Lobbaus / Puoluekokousaloite / Ihmettelyä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1092

Olen tähän asiaan kiinnittänyt huomiota merkinnässä 945.

945: Edunvalvonta / Lobbaus / Rekisteri / Vastustus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_18.html#aihe_945

Merkinnän 945 lopuksi esitin kysymyksiä.

945: Mihin asiaperusteisiin perustuslakituomioistuimen ja edunvalvonnan rekisterin 
vastustuksen ja kannatuksen väittämät perustuvat?

945: Ovatko vastustuksen ja kannatuksen väittämät enemmän tunnepohjalta heitettyjä 
ylimalkaisia huomautuksia vai perustuvatko ne edes joiltain osilta oikeasti selvitettyihin 
tosiasioihin?

Vuoden 2010 puoluekokousaloitteet löytyvät seuraavasta osoitteesta:
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Kyseessä on vuoden 2014 puoluekokous aloite numerolla 11.
Aloite 11: Suomalainen julkinen edunvalvonnan (lobbaus) yhteisöjen rekisteri

PDF-tiedosto tässä linkissä.

Vuoden 2014 aloitteisiin liittyvät aloitevastaukset voi lukea seuraavasta tiedostosta:
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Summaten voi todeta, että puoluekokousaloitteen vastauksessa ei todettu erillisen edunvalvojien 
rekisterin perustamista.

Tämän jälkeen voi linkkilistasta todeta mm. seuraavia aiheita:

* Eduskunta tuhoaa vierailijalistat päivittäin.
* mikä olisi jatkossa suhtautumistapa vierailijalistoihin?
* jotkut kansanedustajat julkaisevat tapaamisensa eri sidosryhmien kanssa.
* jotkut eduskuntaryhmät vaativat lobbaukseen avoimuutta.
* mitä olisivat edunvalvonnan rekisterin vaihtoehdot?
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* onko keskustelu edunvalvonnan rekisteristä jotenkin outoa?
* miten suhtautua kansalaisten vierailuihin Eduskunnassa.
* miten suhtautua edunvalvojien tapaamisiin kansanedustajien kanssa?

Tämän jälkeen otan esille Eduskunnan oikeusasiamiehelle lähetetyn kantelun, joka on luettavissa 
seuraavasta PDF-tiedostosta.

PDF-tiedosto tässä linkissä.

Eli useamman tiedotusvälineen päätoimittajat (ja pari muuta tahoa) ovat allekirjoittaneet kantelun.

ILKKA-maakuntalehti ei ollut edustettuna allekirjoittajien joukossa. En tiedä syytä.

Eli jotkut henkilöt ovat nyt heränneet ja vaativat erillistä edunvalvojien (lobbarit) rekisterin 
perustamista.

KYSYMYS: Miksi erillistä edunvalvojien (lobbarit) rekisterin perustamista ei ole tehty 
aikaisempien hallitusten aikana?

Jotkut aikaisempien hallituspuolueiden (ennen nykyistä Sipilän hallitusta) hallitukset olisivat 
voineet perustaa erillisen edunvalvojien (lobbarit) rekisterin.

KYSYMYS: MIKSI jotkut henkilöt ovat vasta nyt heränneet tässä asiassa?

Ehkä tässä kohtaa pitäisi asianmukaisesti kaivaa esiin useamman puolueen puoluekokousaloitteet 
sekä puoluekokousaloitteiden vastaukset. Tätä työtä en ole tehnyt tämän merkinnän vuoksi.

En tiedä tuohon kysymykseen vastausta, koska monet aikaisemmat hallituspuolueet olisivat voineen 
perustaa erillisen edunvalvojien (lobbarit) rekisterin jo kauan sitten.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

(1) Oman arvion mukaan erillisen edunvalvojien (lobbarit) rekisterin tiedot voisi perustaa 
ensimmäisessä vaiheessa pelkkinä tiedostoina asianmukaisella www-sivulla.

(2) Kansalaisten vierailuja varten voisi olla joitain helposti täytettäviä lomakkeita, jotka voisi 
lähettää etukäteen Eduskunnan suuntaan. Varsinaisen vierailun aluksi voisi tarvittaessa tarkastaa 
vierailuille tulleiden henkilöiden nimet.

(3) Edunvalvojienkin osalta voi todeta, että ensimmäisessä vaiheessa voisi riittää edunvalvojille 
helposti täytettävät lomakkeet.

(4) Jokin tietokantaan perustuva ratkaisu saattaa olla vasta myöhempien aikojen hanke.

Euroopan Unionin tasolla on oma avoimuusrekisteri seuraavassa osoitteessa:
https://transparency-register.europa.eu/index_fi

Katsoin tilannetta, ja eri puolilla maailmaa on eritasoisia edunvalvojien (lobbarit) rekistereitä. 
Aikanaan voisimme tehdä Suomessa jonkinlaisen katsauksen eritasoisiin edunvalvojien (lobbarit) 
rekistereihin.
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(5) Osa edunvalvojien (lobbarit) rekistereistä on avoimen lähdekoodin ratkaisuja, jolloin niitä voisi 
asianmukaisesti kokeilla Suomen olosuhteissa.

(6) Mahdollisesti ulkomaiset kokeiltavat edunvalvojien (lobbarit) rekisterit eivät ehkä toimisi 
Suomen olosuhteissa.

1487.2. Uudelleenarviointia / 7.10.2024

Nykyisin toiminnassa on avoimuusrekisteri.

Avoimuusrekisteri
https://avoimuusrekisteri.fi

Katsoin vähän avoimuusrekisterissä olevia toimintailmoituksia. Ainakaan kirjoitushetkellä 
toimintailmoitusten mukana ei ollut vaikuttamistoiminnassa jätettyjä asiakirjoja – nykyaikaisesti 
ajatellen tämä tarkoittaisi PDF-tiedostoja. Oman havainnon mukana osa edunvalvojista voisi toivoa 
mahdollisimman suurta julkisuutta joillekin asiakirjoille. Avoimuusrekisteri voisi nostaa joidenkin 
asiakirjojen julkisuuden tasoa.

”Oma” puolue totesi vuoden 2014 puoluekokouksessa, että erilliselle lobbauksen rekisterille ei ole 
tarvetta. Kuitenkin vuonna 2024 on toiminnassa avoimuusrekisteri. Eli ”oma” puolue on tehnyt 
päätöksen vastoin puoluekokouksen aloitevastausta. Suomessa on siis erillinen rekisteri 
lobbaukseen liittyen ”avoimuusrekisterin” nimellä. Miksi asiasta ei noussut valtavaa kohua 
”omassa” puolueessa, koska oli siis tehty päätös vastoin puoluekokouksen aloitevastausta? Tällaista 
politiikka on välillä. Jokin asia edistyy joskus. Jokin asia edistyy vain osittain. Jokin asia edistyy 
hyvin hitaasti. Jokin asia ei edisty ollenkaan. ”Vanhat” puolueet tietävät hyvin asioiden edistymisen 
hitauden ja vaikeuden.

Avoimuusrekisteri voi toteuttaa osaksi omat ehdotukset rekisteriin liittyen. Mahdollisesti joskus 
tulevaisuudessa toimintailmoituksiin voidaan liittää erilaisia asiakirjoja.

Muistan yhden keskustelun yhdestä tilaisuudesta. Poliittinen päättäjä pohti ääneen, että 
varttitunnissa pystyy keskittymään yhden edunvalvojan esittämiin asioihin. Tämä tieto on tietysti 
hyvä tieto pienemmille edunvalvojille, joilla on vähäisemmät voimavarat. Hyvä poliittinen päättäjä 
tietysti jaksaa kuunnella (esimerkiksi varttitunti) useampaakin edunvalvojaa. Tällöin poliittinen 
päättäjä jaksaa kuunnella pienempiäkin edunvalvonnan yhteisöjä.

Kaikeksi onneksi Suomessa on järjestetty vaali- ja puoluerahoitusvalvonta jollain tasolla.

Vaali- ja puoluerahoitusvalvonta
https://www.vaalirahoitusvalvonta.fi

Mahdollisesti jokin edunvalvonnan ryhmä voi tehdä lahjoituksia vaalien ehdokkaille. Vaali- ja 
puoluerahoitusvalvonta on tässä mielessä aivan kannatettava asia.

Loppujen lopuksi asiat voivat kääntyä hyvään suuntaan, jolloin avoimuusrekisteriä voidaan 
tulevaisuudessa kehittää paremmin toimivaksi järjestelmäksi. Paljon asioita jää nähtäväksi. Toivosta 
ei tietysti kannata luopua.
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1488. Rautateiden teknisiä erityispiirteitä

1488.1. Merkintä 1093: Rautatiet / Kilpailutus / VK 3/2017 vp

2. lokakuuta 2017
1093: Rautatiet / Kilpailutus / VK 3/2017 vp

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093

Tähän kohtaan voi linkittää kasan aikaisempia merkintöjä koskien liikenneasioita:

1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / Rautatie
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086

1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054

1046: Aina vain / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

1041: Vielä kerran / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038

1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Lyhyesti todeten nykyinen liikenne- ja viestintäministeri Anne Berner on ollut erilaisten 
mediaoperaatioiden kohteena.

Tietysti erilaiset tiedotusvälineet yrittävät käydä läpi Anne Bernerin esittämiä uudistuksia hyvinkin 
kriittisesti.

Tässä kohtaa voi todeta seuraavat aihepiirit:
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* millaista tukea pitäisi antaa kaupallisen uutistoiminnan takaamiseksi?
* onko STT:n (Suomen Tietotoimisto) toimintaa tuettava jollain tavalla?
* Anne Bernerin johtaman liikennetyöryhmän tuloksia julkaistu.
* erilaisia näkemyksiä rautateiden toimintojen kilpailuttamiseen.
* junaliikenne oli jonkin aikaa poikki junan pudottua kiskoilta.
* johtaako junaliikenteen kilpailutus kansallisomaisuuden myymiseen ulkomaille?
* välikysymys (VK 3/2017 v) lähetetty valtioneuvoston vastattavaksi.
* onko myös maakaasumarkkina avattava kilpailulle?

Välikysymyksen (VK 3/2017 v) teksti löytyy seuraavasta PDF-tiedostosta:
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tähän kohtaan täytyy todeta seuraavat tekemäni kirjoitukset.

Luku 218: Monopoli kaupallisena kehityksenä vai monopoli lainsäädännöllä sekä 
politiikalla?.

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen 
(15.9.2011-28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Luku SL 58: Yleisesti: Yksityistäminen vai kansallistaminen?
Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) 
sähköisessä muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Molemmat teokset löytyvät seuraavasta osoitteesta: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html 

Kirjoitelmia VI -teoksessa laajennan jonkin verran LIITE 1 -teoksen lukua (SL 58) uusilla 
huomioilla.

Tähän kohtaan voi linkittää vielä seuraavat:

(Välikysymys VK 3/2015 vp) Välikysymys hallituksen liikennepolitiikan tavoitteiden 
vaikutuksista kansalaisille ja alueelliselle saavutettavuudelle
Hallituksen vastaus välikysymykseen hallituksen liikennepolitiikan tavoitteiden 
vaikutuksista kansalaisille ja alueelliselle saavutettavuudelle

Eli liikenne- ja viestintäministeri Anne Berner on aikaisemmin vastannut erilaisiin kysymyksiin 
(Välikysymys VK 3/2015 vp) koskien liikennepolitiikkaa.

En tässä kohtaa lähde käymään läpi aikaisemmin tehdyn välikysymyksen (Välikysymys VK 3/2015 
vp) [tekstiä] ja liikenne- ja viestintäministeri Anne Bernerin vastausta tehtyyn välikysymykseen.

Tässä vaiheessa nämä asiakirjat (Välikysymys VK 3/2015 vp) on hyvä tiedostaa, koska siinä 
käsitellään osittain samoja asioita kuin uudessa välikysymyksessä (Välikysymys VK 3/2017 vp).

Käyn tässä merkinnässä läpi uusinta (Välikysymys VK 3/2017 vp) välikysymystä koskien 
raideliikenteen nykytilaa ja tulevaisuutta.

Tämän jälkeen esitän omia huomioita tehdyn välikysymyksen (Välikysymys VK 3/2017 vp) 
kysymysten perusteella.
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Kysymys 1: Miten hallitus aikoo varmistaa, että Suomi pystyy nostamaan raideliikenteen osuutta 
EU:n edellyttämälle tasolle suhteessa tieliikenteeseen ja siten vastaamaan osaltaan EU:n 
ilmastotavoitteisiin vuonna 2030?

OMA huomio 1
(1.a) Oman havainnon mukaan pitäisi tarkastella erikseen erilaisia yleispalvelun velvoitteita 
koskien rautateitä.
(1.b) Oman havainnon mukaan Suomen kaltaisessa harvan asutuksen maassa voi olla vaikea 
ylläpitää kannattavaa yksityistä rautatieliikennettä.

Kysymys 2: Mihin toimenpiteisiin omistajaohjausministeri aikoo ryhtyä VR:n nykyisten 
asiakaspalveluongelmien ja digitalisaatioprojektien korjaamiseksi?

OMA huomio 2
(2.a) Tilannetta voisi tarkastella esimerkiksi viiden (5) rautatieliikennettä harjoittavan yhtiön 
kannalta.
(2.b) Oman arvion mukaan pitäisi rakentaa täysin uusi lipunmyyntijärjestelmä, johon voisi 
liittää erilaisten yhtiöiden (esim. viisi) matkalippujen myynnin.
(2.c) Eli täysin uusi lipunmyyntijärjestelmä vaatisi täysin uusia investointeja.
(2.d) Erilaiset uudet tietotekniset hankkeet ovat aina riskihankkeita, jolloin mahdollinen 
uuden lipunmyyntijärjestelmän kehittämisessä menee oma aikansa.
(2.e) Mahdollisesti uudet liikennöijät (esim. viisi) eivät voisi aloittaa toimintaansa ennen 
uuden lipunmyyntijärjestelmän oikeaa valmistumista.

Kysymys 3: Onko hallituksen mielestä rautateiden henkilöliikenteen kilpailun avaamisessa nyt 
esitetty malli paras, jolla edetä?

OMA huomio 3
(3.a) Rautatieliikenteen kilpailuttamiseen on tarjolla erilaisia malleja.
(3.b) Valitun kilpailuttamisen mallin ongelmat tulisivat esille vasta uudistetun 
rautatieliikenteen järjestelmän oikeassa käytössä.
(3.c) Valitun mallin epäkohtien korjaaminen oikean käytön jälkeen voi vaatia uutta 
lainsäädäntöä.
(3.d) Erityisesti huonon sään olosuhteet paljastavat valitun kilpailutuksen mallin ongelmat.
(3.e) Monen poliittisen mielipidevaikuttajien ajattelu perustuu hyvän sään oletuksiin.

Kysymys 4: Onko hallitus arvioinut riittävästi kilpailutuksen kokonaisvaikutuksia yhteiskunnalle 
taloudellisesti sekä ympäristötavoitteiden ja infrastruktuurin kehittämisen osalta?

OMA huomio 4
(4.a) Riippuen valitusta kilpailutuksen mallista infrastruktuurin kehittäminen vaatii täysin 
uutta toimintaa ja omaa lainsäädäntöä.
(4.b) Riippuen valitusta kilpailutuksen mallista kilpailutuksen kokonaisvaikutus nähdään 
vasta uudistetun järjestelmän käyttöönoton jälkeen.
(4.c) Monet poliittiset mielipidevaikuttajat perustavat kokonaisvaikutukset hyvän sään 
ajatteluun, jolloin erilaiset poikkeus- ja hätätilanteet on voitu huomioida hyvin huonosti 
valitussa kilpailutuksen mallissa.
(4.d) Vasta oikeat poikkeus- ja hätätilanteet voivat muuttaa joidenkin poliittisten 
mielipidevaikuttajien näkemyksiä kilpailutuksen paremmasta valvonnasta, mutta jotkut 
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poliittiset mielipidevaikuttajat eivät muuta mielipiteitään huolimatta oikeista poikkeus- ja 
hätätilanteista.
(4.e) Varautuminen oikeisiin poikkeus- ja hätätilanteisiin voi vaatia omaa lainsäädäntöä.
(4.f) Mahdolliset poliittisten mielipidevaikuttajet vaihdokset (esim. Eduskunta) voivat 
vaikuttaa oikeisiin poikkeus- ja hätätilanteisiin liittyvän uuden lainsäädännön kehittämiseen.

Kysymys 5: Onko hallitus aikeissa arvioida uudelleen kilpailutuksen kokonaisvaikutukset ottamalla 
huomioon kaikki teetetyt selvitykset?

OMA huomio 5
(5.a) Tähän kysymykseen minun ei sinänsä tarvitsisi vastata, koska en ole Suomen 
hallituksen jäsen.
(5.b) Kerraten voi todeta, että kaikki kilpailutuksen kokonaisvaikutukset tulevat esiin vasta 
uudistetun järjestelmän käyttöönoton jälkeen.
(5.c) Kerraten voi todeta, että monet poliittiset mielipidevaikuttajat perustavat 
kokonaisvaikutukset hyvän sään ajatteluun.

Kysymys 6: Millä tavoin hallitus varmistaa, että myös tulevaisuudessa eri toimijat panostavat 
junaliikenteen määrän ja palvelun kehittämiseen?

OMA huomio 6
(6.a) Oman arvion mukaan raiteiden huoltoa hoitava yhtiö voisi ehkä olla valtion yksikkö, 
joka takaa tasapuolisesti rautateiden kehittämisen.
(6.b) Tietysti raiteiden huoltoa hoitava yhtiö voidaan yksityistää.
(6.c) Isoksi ongelmaksi tulee erilaisten yhtiöiden työnjaon ongelmat, jotka vaikuttavat 
suoraan rautateiden määrän ja laadun kehittämiseen.
(6.d) Kerraten voi todeta, että oikeat poikkeus- ja hätätilanteet aiheuttavat isoja ongelmia, 
jos on paljon uutta ja erilaista työnjakoa erilaisten yhtiöiden välillä.
(6.e) Työnjako erilaisten yhtiöiden voi vaatia uutta lainsäädäntöä.

Kysymys 7: Miten junamatkustajat hyötyvät kilpailusta, jos VR:n rinnalle tulee alueellisia 
operaattoriyrityksiä?

OMA huomio 7
(7.a) Käytännössä alueelliset operaattoriyritykset lisäisivät uutta työnjakoa erilaisten 
yhtiöiden välille.
(7.b) Käytännössä kaikki uusi työnjako aiheuttaa paljon ongelmia oikeissa poikkeus- ja 
hätätilanteissa.
(7.c) Vain yksi rautatieliikenteen toimija voisi järjestää oman työnjakonsa tehokkaasti 
verrattuna esimerkiksi viiteen (5) erilaisen yhtiön työnjakoon.

Kysymys 8: Miten rataverkolle varmistetaan junaliikenteen kasvun vaatimat investoinnit?

OMA huomio 8
(8.a) Oman havainnon mukaan junaliikenteen kasvun vaatimat investoinnit pitäisi kuitenkin 
hoitaa asianmukaisesti.
(8.b) Rautateiden tekniikan ylläpito voisi toimia valtion omana toimintana, jos jokin valtion 
yksikkö omistaisi rautateiden tekniikkaa.
(8.c) Toisaalta uudet yhtiöt (esimerkiksi viisi) erilaista pitäisi velvoittaa ylläpitämään omaa 
kalustoaan kunnossa.
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(8.d) Junaliikenteen kasvun vaatimat investoinnit voivat vaatia uutta lainsäädäntöä.

Kysymys 9: Miten huolehditaan valtionyhtiön henkilöstöstä vastuullisella tavalla?

OMA huomio 9
(9.a) Oman käsityksen mukaan on esitetty jakoa kolmeen erilaiseen yhtiöön.
(9.b) Mahdollisesti yhtiöitä voisi jäädä valtion omistukseen, jolloin valtio vastaa valtio-
omisteisten yhtiön henkilökunnasta.
(9.c) Pois myytävien yhtiöiden osalta voi todeta, että henkilöstön aseman turvaaminen voi 
vaatia jotain uutta säätelyä - ei kuitenkaan välttämättä lainsäädäntöä.
(9.d) Junaliikenteen kilpailutuksen yhteydessä voivat jotkut yritykset hävitä kilpailutuksen.
(9.e) Junaliikenteen kilpailutuksen yhteydessä hävinnyt yhtiö joutuisi käytännössä 
irtisanomaan yhtiön omaa henkilökuntaansa.
(9.f) Mahdollisesti erilaiset kilpailutukset voisivat johtaa joidenkin henkilöiden siirtymisiin 
kilpailutuksen hävinneestä yhtiöstä kilpailutukseen voittaneeseen yhtiöön.

Kysymys 10: Pystyykö hallitus kilpailutuksella varmistamaan nykyistä paremman junaliikenteen, 
alueellisen kattavuuden harvaan asutussa maassa ja lippujen hintojen kohtuullisuuden?

OMA huomio 10
(10.a) Oman arvion mukaan kannattava yksityinen junaliikenne Suomen kaltaisessa harvaan 
asutussa maassa voi olla mahdotonta joissain tapauksissa.
(10.b) Joiltain osin vastaan tulee edelleen erilaisten yleispalveluiden vaatimukset 
raideliikenteelle.

Kysymys 11: Millä tavalla hallitus on varmistanut valtion omistajaintressin toteutumisen 
markkinoiden avaamisen yhteydessä eri yhtiöiden kohdalla, ja miten hallitus varmistaa, että VR on 
vahva valtiollinen toimija raideliikenteessä myös kilpailutuksen jälkeen?

OMA huomio 11
(11.a) On aina mahdollista tehdä jokin kilpailutus väärin, jolloin jokin yhtiö voi olla 
käytännössä kaupallinen monopoli.
(11.b) Mahdollisten kaupallisten monopolien valvonta voi vaatia uutta lainsäädäntöä.

Kysymys 12: Miten varmistetaan yhteiskunnallisten intressien toteutuminen tärkeissä yhteiskunnan 
perustoiminnoissa, kuten joukkoliikenteessä, postinkulussa ja energiahuollossa, kun näitä toimintoja 
avataan kilpailulle?

OMA huomio 12
(12.a) Tämä on todella laaja kysymys.
(12.b) Aikaisemmin mainituissa teoksissa (Rannila 2014, 2017) käyn läpi laajasti erilaisten 
linjojen ja kaistojen mahdollista yksityistämistä.
(12.c) Oman havainnon mukaan rautatieliikenne on linjojen ratkaisu, ja mainituissa 
teoksissa (Rannila 2014, 2017) osoitan hyvin paljon ongelmia erilaisten linjojen 
yksityistämisessä.
(12.d) Käytännössä rautateiden linjat eivät muutu kaistoiksi, jolloin rautateiden toiminnan 
oikea kilpailutus kohtaa linjojen erilaiset ongelmat.
(12.e) Erilaiset poliittiset mielipidevaikuttajat eivät osaa tehdä erotteluja linjojen ja kaistojen 
välillä, jolloin heidän esittämät mielipiteet eivät erottele teknisesti toimivia linjoja ja 
kaistoja.
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(12.f) Osa poliittisista mielipidevaikuttajista puhuu tässä kohtaa luonnollisesta monopolista, 
joiden yksityistäminen käytännössä voi siis olla vaikeaa.
(12.g) Tietysti on täysin selvää, että iso osa poliittisista mielipidevaikuttajista ei ole 
rautateiden tekniikan asiantuntijoita, jolloin rautateiden yksityistäminen voi mennä 
epävastaavasti rautateiden teknisen todellisuuden kanssa.
(12.h) Rautateiden kova tekninen todellisuus ei muutu huolimatta tehdyistä poliittisista 
päätöksistä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti todeten (mm. Rannila 2014, 2017) voi kerrata, että erilaisten linjojen yksityistäminen on 
hyvin vaikeaa.

Lyhyesti todeten voidaan Suomessa toteuttaa sellaista rautatieliikenteen kilpailutuksen mallia, joka 
voi osoittautua huonoksi ratkaisuiksi pidemmällä aikavälillä.

Lisäksi kerraten voi todeta, että rautatieliikenteen kilpailutuksen malli voi vaatia uutta täydentävää 
lainsäädäntöä.

Uutta?

Varmaankin voin palata tähän asiaan välikysymykseen vastaamisen vaiheessa, jos välikysymyksen 
vastaukset ovat luettavissa joltain www-sivulta.

Uutuutena voisi olla omien huomioiden vertaaminen välikysymyksen vastaukseen.

1488.2. Uudelleenarviointia / 17.10.2024

Tähän kohtaan pitää todeta mielipidekirjoitus 87.

87: Kohti junaliikenteen näennäiskilpailua
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_87

Kaikesta edellisestä voi kerraten todeta, että junaliikenne perustuu linjoihin. Eli rautatiellä voi 
kulkea yksi juna kerrallaan johonkin suuntaan. Tietysti on tilanteita, joissa on kaksi rautatien linjaa 
vierekkäin. Mutta periaate on aika selvä: rautatie on linja, jota pitkin voi liikkua kerrallaan yksi 
yksikkö johonkin suuntaan. Teknistä perusluonnetta on hyvin vaikea muuttaa poliittisilla 
päätöksillä.

Tietysti on täysin selvää, että valtakunnan tason päättäjäksi ei yleensä päädytä olemalla jonkin 
teknisen asian huippuosaaja. Tietysti on poikkeuksiakin, mutta pääsääntönä ei ole tekninen 
huippuosaaminen. Rautateiden tekninen perusluonne pitäisi tietysti ymmärtää oikein erilaisissa 
asiayhteyksissä. Valitettavasti rautateiden tekninen perusluonne ymmärretään väärin erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Tietysti on mahdollista valittaa selvästä yhteiskunnallisesta epäkohdasta eli rautateiden teknisten 
erityispiirteiden vääränlaisesta ymmärryksestä.

12925
12926
12927
12928
12929
12930
12931
12932
12933
12934
12935
12936
12937
12938
12939
12940
12941
12942
12943
12944
12945
12946
12947
12948
12949
12950
12951

12952

12953
12954
12955
12956
12957
12958
12959
12960
12961
12962
12963
12964
12965
12966
12967
12968
12969
12970
12971
12972

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_87


295 / 782

1489. Teknisten erityispiirteiden toistamista

1489.1. Merkintä 1094: Rautatiet / Välikysymysvastaus / VK 
3/2017 vp

7. lokakuuta 2017
1094: Rautatiet / Välikysymysvastaus / VK 3/2017 vp

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1094

Tähän kohtaan voi linkittää kasan aikaisempia merkintöjä koskien liikenneasioita:

1093: Rautatiet / Kilpailutus / VK 3/2017 vp
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093

1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / Rautatie
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086

1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054

1046: Aina vain / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

1041: Vielä kerran / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038

1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Tähän kohtaan voi linkittää tehdyn välikysymyksen (VK 3/2017 vp) PDF-tiedosto:
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tämän jälkeen voi linkittää tehtyyn välikysymykseen laadittu hallituksen vastaus:
PDF-tiedosto tässä linkissä.

12973

12974

12975

12976

12977

12978
12979
12980
12981
12982
12983
12984
12985
12986
12987
12988
12989
12990
12991
12992
12993
12994
12995
12996
12997
12998
12999
13000
13001
13002
13003
13004
13005
13006
13007
13008
13009
13010
13011
13012
13013
13014
13015
13016
13017
13018
13019

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1094


296 / 782

Itse katsoin välikysymykseen perustuvaa keskustelua jonkin verran.

Kyseinen keskustelu on haettavissa Eduskunnan tallenteena päivämäärällä 3.10.2017.

Eduskunnan hakusivu on seuraava: [linkki ei toimi enää]

Keskustelua koskeva pöytäkirja on luettavissa seuraavasta osoitteesta:
https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/PoytakirjaAsiakohta/Sivut/PTK_97+2017+2.aspx

Oman havainnon mukaan liikenne- ja viestintäministeri Anne Berner ei vastaa järjestelmällisesti 
välikysymyksessä esitettyihin kahteentoista (12) kysymykseen.

Eli tässä mielessä vastaukset välikysymyksen kysymyksiin (12) täytyy siis koota itse 
välikysymysvastauksesta ja liikenne- ja viestintäministeri Anne Bernerin vastauksista perustuen 
välikysymyskeskustelussa esitettyihin kysymyksiin.

Eli tässä mielessä välikysymysvastauksen jatkoseuranta on hankalampaa, koska tosiasiassa 
keskustelu ei kohdistu järjestelmällisesti esitettyihin kahteentoista (12) kysymykseen

Edellisessä merkinnässä (1093) olen esitellyt kaksitoista (12) kysymystä ja tämän jälkeen tein omat 
arviot esitettyihin kahteentoista (12) kysymykseen.

Lyhyesti todeten olen kiinnittänyt melko harvoin tarkempaa huomiota välikysymysten teksteihin.

No. Ei auta kuin koota liikenne- ja viestintäministeri Anne Bernerin vastauksen perusteella 
tärkeimmät huomiot.

Vastaus (A): Uudistuksella pyritään siihen, että rautatieliikennepalvelujen tarjonta lisääntyy ja 
monipuolistuu.

Oma huomio (A):
(A.1) Tässä kohtaa viittaan edelleenkin siihen, että rautatiet ovat linjoja, joille mahtuu 
monesti vain yksi juna kerrallaan.
(A.2) Rautateiden ymmärtäminen linjoina olisi hyvin tärkeää jatkossa tehtävien rautateiden 
hallinnollisten ja teknisten ratkaisujen suhteen.

Vastaus (B): Palveluntarjoajat kilpailevat asiakkaistaan lippujen hinnoilla ja erilaisilla palveluilla.

Oma huomio (B):
(B.1) Oman arvion mukaan hintakilpailua on varmastikin.
(B.2) Toisaalta tarvitaan ehkä täydentävää lainsäädäntöä erilaisista perusvaatimuksista 
koskien esimerkiksi seuraavia: poikkeusolot ja henkilöstön asema.

Vastaus (C): Julkiselle tuelle saadaan nykyistä enemmän vastinetta.

Oma huomio (C):
(C.1) Käytännössä vastineet erilaisille julkisille tuille nähdään vasta valitun mallin 
käyttöönoton jälkeen.
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Vastaus (D): Kilpailu on päätetty avata, koska sen on arvioitu tuovan paremmat palvelut 
junamatkustajille ja hyödyttävän koko yhteiskuntaa.

Oma huomio (D):
(D.1) Tässäkin täytyy todeta, että vasta valitun mallin käyttöönoton jälkeen näemme oikeat 
vaikutukset.
(D.2) Tässäkin voi todeta, että mahdollisesti tarvitaan täydentävää lainsäädäntöä erilaisista 
perusvaatimuksista.
(D.3) Oman arvion mukaan erilaiset kilpailutukset johtavat melko laajasti läpikäytävään 
asiakirja-aineistoon erilaisten kilpailutuksien yhteydessä, koska osa kilpailutuksen aiheista 
koskee erilaisia perusvaatimuksia.

Vastaus (E): Yksinoikeuksiin ja suorahankintoihin perustuva järjestelmä on arvioitu tehottomaksi.

Oma huomio (E):
(E.1) Tässä kohtaa en ole tehnyt laajaa vertailua yksinoikeuksien ja suorahankintojen 
perustuen Euroopan Unionin jäsenmaiden erilaisiin ratkaisuihin.
(E.2) Jollekin sivustolle voisi kerätä kaikki käytössä olevat mallit; ehkä tällainen löytyy 
jostain.

Vastaus (F): Kuten välikysymyksessä todetaan, eivät nykyiset raideliikennepalvelumme ole olleet 
riittävän kustannustehokkaita eivätkä kaikilta osin vastanneet ihmisten tarpeisiin.

Oma huomio (F):
(F.1) Tietysti riippuen vaatimuksista yhden toimijan mallissa on määriteltävä jokin voiton 
tavoite yhdelle toimijalle.
(F.2) Mallina yhdelle toimijalle voisi olla tietysti (1) nollatulos tai (2) kunnollisen voiton 
tavoittelu.

Vastaus (G): Vasta viime vuosina linja-autoliikenteen ja lentoliikenteen luoma kilpailu sekä edessä 
häämöttävä pääkaupunkiseudun lähijunaliikenteen kilpailutus ovat saaneet aikaan sen, että VR:n 
palveluja, hinnoittelua ja kustannustehokkuutta on lähdetty todella kehittämään.

Oma huomio (G):
(G.1) Käytännössä kustannustehokkuus on tarkoittanut mm. lipunmyynnin lakkauttamista 
useammalta asemalta.
(G.2) Riippuu taas valitusta mallista yhdelle toimijalle: nollatulos vai kunnollisen voiton 
tavoittelu?

Vastaus (H): Kun yritykset kilpailevat matkustajista, ihmisille syntyy mahdollisuus valita erilaisten 
vaihtoehtojen väliltä.

Oma huomio (H):
(H.1) Tässä viittaan jälleen kerran junaliikenteen olevan linjoihin perustuvaa toimintaa, 
jolloin linjoilla on aina erilaisia pullonkauloja, jolloin yksittäiset junat joutuvat aina välillä 
odottamaan toisen junan vuoksi.

Vastaus (I): Esimerkiksi aiemmin auringonlaskun alana pidetty linja-autoliikenne on kilpailun 
avautumisen myötä noussut uuteen kukoistukseen.
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Oma huomio (I):
(I.1) Linja-autoliikenne on kaistoihin perustuvaa toimintaa, jolloin erilaiset linja-autot voivat 
yleensä ohittaa toisen vikaantuneen tai muuten pysähtyneen linja-auton.
(I.2) Junaliikenne ei ole linja-autoliikenteeseen verrattavaa linjojen toimintaa.

Vastaus (J): Otamme oppia muiden maiden hyvistä ja huonoista kokemuksista.

Oma huomio (J):
(J.1) (toistoa) Jollekin sivustolle voisi kerätä kaikki käytössä olevat mallit; ehkä tällainen 
löytyy jostain.

Vastaus (K): Meidän on jatkossakin panostettava rataverkon kehittämiseen, ja kattavan 
junaliikennetarjonnan turvaaminen koko maassa edellyttää julkista tukea.

Oma huomio (K):
(K.1) Oman arvion mukaan tehokkainta olisi yhden rakentamisen ja kunnossapidon yhteisö, 
joka voisi toimia voittoa tuottamattomana yhteisönä; tietysti tällainen yhteisö voi hankkia 
alihankkijoilta jotain ratkaisuja. Kulunut esimerkki voisi olla vaikka tasoristeyksiin 
rakennettavat alitustunnelit.

Vastaus (L): Valitussa mallissa samalla rataosalla voi toimia useita yrityksiä.

Oma huomio (L):
(L.1) (toistoa) Junaliikenne ei ole linja-autoliikenteeseen verrattavaa linjojen toimintaa.
(L.2) Tässä täytyy todeta, että ainakin osa valitun mallin kannattajista pitää junaliikennettä 
linja-autoliikenteeseen verrattavana toimintona, mikä osoittaa huonon perehtymisen asiaan.

Vastaus (M): Lisäksi on esitetty huoli siitä, ettei Suomen rataverkolle mahtuisi lisää liikennettä.

Oma huomio (M):
(M.1) Tämä on aivan perusteltu huomio, koska rautateiden linjojen sisälle mahtuu vain 
tiettty määrä liikennettä.
(M.2) Käytännössä tarvitaan jokin junaliikenteen ohjaaja, joka huolehtisi erilaisten junien 
liikettä eri puolilla rataverkkoa.
(M.3) (toistoa) Junaliikenne ei ole linja-autoliikenteeseen verrattavaa linjojen toimintaa.

Vastaus (N): On kuitenkin muistettava, että alueellisella liikenteellä on suuri potentiaali myös 
maakunnissa pääkaupunkiseudun ulkopuolella. Esimerkiksi Ruotsissa lähijunaliikennettä 
harjoitetaan jopa muutaman kymmenentuhannen asukkaan kaupunkien yhteydessä. Suomesta 
tällainen liikenne puuttuu käytännössä kokonaan. Tulevaisuudessa myös maakunnat ja suuret 
kaupungit voisivat kehittää alueellista liikennettä omista lähtökohdistaan.

Oma huomio (N):
(N.1) Ruotsiin verrattavat vastaavat maakuntien ja keskuskaupunkien junaliikenteen 
yhteydet vaatisivat erittäin isot investoinnit, koska Suomi on edelleenkin harvaan asuttu maa 
verrattuna moneen muuhun maahan.
(N.2) Ruotsiin verrattavat vastaavat maakuntien kuntien/kaupunkien ja keskuskaupunkien 
junaliikenteen yhteydet voisivat toimia, jos keskuskaupungin ja maakuntien 
kuntien/kaupunkien väliset etäisyydet olisivat suhteellisen lyhyet.

13120
13121
13122
13123
13124
13125
13126
13127
13128
13129
13130
13131
13132
13133
13134
13135
13136
13137
13138
13139
13140
13141
13142
13143
13144
13145
13146
13147
13148
13149
13150
13151
13152
13153
13154
13155
13156
13157
13158
13159
13160
13161
13162
13163
13164
13165
13166
13167
13168
13169



299 / 782

(N.3) Varmaankin jossain Etelä-Pohjanmaalla ei varmaan kannattaisi tehdä erittäin laajoja 
investointeja Seinäjoen ja maakunnan kaikkien kuntien/kaupunkien välille.

Vastaus (O): Jatkossa maanlaajuinen palvelutaso ja lippujärjestelmien yhteentoimivuus voidaan 
varmistaa nykyistä paremmin.

Oma huomio (O):
(O.1) Oman arvion mukaan pitäisi rakentaa täysin uusi lippujärjestelmä, joka pystyisi 
hoitamaan tehokkaasta useamman yrityksen tietojen poistamisen ja liittämisen erilaisten 
kilpailutusten jälkeen.

Vastaus (P): Esimerkiksi kaluston saatavuus voisi muodostua Suomen muista Euroopan maista 
poikkeavan raideleveyden vuoksi ylitsepääsemättömäksi markkinoille tulon esteeksi. Kaluston ja 
tukipalvelujen tasapuolisen saatavuuden varmistaminen on välttämätöntä.

Oma huomio (P):
(P.1) Ehkä kalustoyhtiö pitää määritellä omakustannusperiaatteella toimivaksi yhtiöksi.
(P.2) Varmaankin kaluston ylläpidolle pitää määrätä erilaisia perusvaatimuksia - tämä aihe 
on tullut vastaan jo aikaisemmin.

Vastaus (Q): Oppositio puhuu välikysymyksessään virheellisesti luonnollisen monopolin 
yksityistämisestä.

Oma huomio (Q):
(Q.1) Itse olen monet kerrat todennut, että luonnolliset monopolit pitäisi erotella tarkemmin 
kaistojen ja linjojen erityispiirteiden mukaan.

Vastaus (R): Samalla rataosalla voi toimia samanaikaisesti useita junaoperaattoreita aivan samaan 
tapaan kuin maantiellä voi toimia useita linja-autoyrityksiä.

Oma huomio (R):
(R.1) (toistoa) Junaliikenne ei ole linja-autoliikenteeseen verrattavaa linjojen toimintaa.
(R.2) (toistoa) Tässä täytyy todeta, että ainakin osa valitun mallin kannattajista pitää 
junaliikennettä linja-autoliikenteeseen verrattavana toimintona, mikä osoittaa huonon 
perehtymisen asiaan.
(R.3) Käytännössä iso osa rautateiden linjoista voi mennä täysin sekaisin jonkin rataosuuden 
vikaantuessa.
(R.4) Tässä kohtaa täytyy todeta, että monen poliittisen mielipidevaikuttajan päähän ei tahdo 
sopia erilaisten poikkeusolotilanteisiin varautuminen.

Vastaus (S): Valtiolla on omistajana myös yhteiskunnallisia tavoitteita, eikä kaikkien 
valtionyhtiöiden kohdalla ensisijainen tavoite ole osinkotulojen maksimoiminen. Tätä varten on 
olemassa erityistehtäväyhtiöitä, joilla on yhteiskunnan kannalta merkittäviä tehtäviä. Näissä 
yhtiöissä valtion omistajapoliittiset tavoitteet perustuvat mahdollisimman hyvään 
yhteiskunnalliseen ja taloudelliseen kokonaistulokseen.

Oma huomio (S):
(S.1) Tässä kohtaa voi todeta, että nykyinen VR voisi olla erityistehtävän yhtiö, jos niin vain 
päätettäisiin.
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Vastaus (T): Yhteiskunnallisten intressien toteutuminen tärkeissä yhteiskunnan perustoiminnoissa 
varmistetaan kullekin sektorille parhaiten sopivalla keinolla. Näitä voi olla esimerkiksi sääntely, 
julkiset hankinnat ja valtion omistamat yhtiöt.

Oma huomio (T):
(T.1) Oman havainnon mukaan kilpailutus voi tarkoittaa sääntelyn määrän lisääntymistä 
perustuen erilaisten minimivaatimusten toteuttamisen kannalta.

Vastaus (U): Vaikka kilpailuttaminen lisääkin alkuvaiheessa erityisesti hallinnollista työtä, hyötyjä 
tullaan saavuttamaan, kun kilpailu ajaa yrityksiä kehittämään palvelujaan ja tuotantotapojaan. 
Monopoliyhtiöllä ei ole tähän vastaavaa kannustinta, ja tämä on havaittu konkreettisesti juuri 
Suomen junaliikenteessä.

Oma huomio (U):
(U.1) JOS nykyinen VR olisi erityistehtäväyhtiö, niin tietystikin VR:n voiton tavoittelu olisi 
toisenlaista verrattuna voittoa tavoittelevaan toimintaan.

Vastaus (V): Suomella on halutessaan mahdollisuus olla ensimmäinen maa maailmassa, jossa 
liikennealan uudistuminen toteutetaan kaikki liikennemuodot kattavana kokonaisuutena. Rautatiet 
ovat liikennejärjestelmämme ydinaluetta. Nyt on aika huolehtia siitä, että junaliikenne kestää 
mukana tässä kehityksessä.

Oma huomio (V):
(V.1) Kaikki liikennemuodot kattava kokonaisuus voi vaatia melkoisen paljon valtion 
ohjausta.
(V.2) Kaikki liikennemuodot kattava kokonaisuus on tietysti mahdollista tehdä 
kilpailutuksina kaikissa mahdollisissa liikennemuodoissa.
(V.3) Oman arvion mukaan kaikki liikennemuodot kattava kokonaisuus voi vaatia jossain 
paikoissa yleishyödyllistä toimintaa.

Tämän jälkeen voi todeta linkkilistasta ILKKA-maakuntalehdessä käytyä keskustelua.

Lyhyesti ottaen kaksi kansanedustajaa (Harry Wallin ja Susanna Koski) ovat esittäneet omat 
vastineensa, joita on sitten arvioitu eri tavoilla.

Jormu Yli-Suomun kirjoituksesta (5.10.2017) voi ottaa selville seuraavat:

"Rautapyörä ei ole kummipyörää kummempi, kolinaa vähän enemmän, mutta vähemmän 
kuin eduskunnassa puhetta. Rataverkko on aivan samanlainen kuin maatienverkko, jota 
yhteiskunta ylläpitää. Miten ihmisten tai tavaroiden liikkumista subventoidaan, se on toinen 
juttu."

OMAN havainnon mukaan kumipyöräliikenne on täysin päinvastainen järjestelmä 
raideliikenteeseen verrattuna.

Kumipyöräliikenteessä on yleensä/monesti mahdollista ohittaa vikaantuneita ajoneuvoja.

Raideliikenteessä hyvin usein EI ole mahdollista vikaantunutta junaa, jolloin koko raideliikenteen 
järjestelmä kärsii heti isoista ongelmista, koska ohituksista tulee hyvin vaikeaa.
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Lopuksi on linkkejä koskien Euroopan Unionin liikennepolitiikkaa, rautateiden sääntelystä ja 
rautatieammattilaisten yhteisöistä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti todeten en ole tainnut aikaisemmin (aikaisempi merkintä 1093) lukea välikysymystä 
tarkasti. Vastaavasti en ole tainnut aikaisemmin lukea välikysymysvastausta yhtä (tämä merkintä 
1094) tarkasti.

Kaistan erityispiirteet ja linjojen erityispiirteet. Tässä on ollut kova kahden asian teema, jonka 
perusteella olen jo kirjoittanut sekä useammassa merkinnässä että kahdessa julkaisuissa (2014 luku 
SL 58 sekä 2017 luku 218).

Jotkut puhuvat luonnollisesta monopolista, mikä ei sinänsä ole väärin, mutta kunkin luonnollisen 
monopolin ratkaisua pitäisi tarkastella linjan ja kaistan erityispiirteiden kannalta.

Uutta?

Jatkoa ajatellen olisi tietysti hyvä kerätä erilaisten mielipidevaikuttajien käsitystä junaliikenteen 
erityispiirteistä; eli kaistat ja linjat.

Osaako yksittäinen mielipidevaikuttajat erotella kaistan ja linjan erityispiirteet?

Aikaisemmin viitattu Jorma Yli-Suomun kirjoituksen lainaus osoitti, että hän pitää junaliikennettä 
autoliikennettä vastaavana toimintana.

Moni muu mielipidevaikuttaja ei ole sanonut näin selvästi omaa käsitystään junaliikenteen ja 
autoliikenteen yhteneväisyyksistä.

1489.2. Uudelleenarviointia / 17.10.2024

Tietysti kumipyöräliikennettä voi pitää täysin verrannollisena rautatieliikenteeseen nähden. Oman 
arvion mukaan kyseessä on teknisesti kaksi täysin päinvastaista ilmiötä. Toinen on linja ja toinen on 
kaista, jolloin niiden tekniset erityispiirteet vaihtelevat hyvin erilaisilla tavoilla. Lisäksi pitää todeta, 
että erilaisten teknisten ratkaisujen tekniset erityispiirteet eivät yleensä muutu poliittisilla 
päätöksillä.

Edes alkeellinen ymmärrys jonkin teknisen ratkaisun teknisistä erityispiirteistä? Tämä voi olla aivan 
liian kova vaatimus erilaisille poliittisille mielipidevaikuttajille. Jos ei ymmärrä jotain tekniikkaa 
edes alkeellisesti, niin tietysti jotain tekniikkaa koskevat päätökset perustuvat enemmän hämäriin 
mielikuviin kuin tekniikan oikeaan ymmärrykseen.

Tähän kohtaan täytyy todeta, että en ole pohtinut liikaa joidenkin tekniikoiden merkitystä erilaisten 
yleispalveluiden kannalta. Jokin tekninen ratkaisu saattaa olla jonkinlainen yleispalvelu. 
Esimerkkinä voi mainita postitoiminnan yleispalveluna, jolloin postin käyttäminen on 
samanhintaista koko Suomessa. Vastaavaa voisi pohtia joidenkin teknisten ratkaisujen osalta.
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1490. Teknisten erityispiirteiden asian toistamista

1490.1. Merkintä 1095: Lisää junia / Aikavälit / Rautatiet

17. lokakuuta 2017
1095: Lisää junia / Aikaikkunat / Rautatiet

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1095

Tähän kohtaan voi linkittää kasan aikaisempia merkintöjä koskien liikenneasioita:

1094: Rautatiet / Välikysymysvastaus / VK 3/2017 vp
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1094

1093: Rautatiet / Kilpailutus / VK 3/2017 vp
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093

1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / Rautatie
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086

1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054

1046: Aina vain / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

1041: Vielä kerran / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038

1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Linkkilistalta voi koota seuraavia huomioita:

13317

13318

13319

13320

13321
13322
13323
13324
13325
13326
13327
13328
13329
13330
13331
13332
13333
13334
13335
13336
13337
13338
13339
13340
13341
13342
13343
13344
13345
13346
13347
13348
13349
13350
13351
13352
13353
13354
13355
13356
13357
13358
13359
13360
13361
13362
13363

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1094
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1095


303 / 782

* Anne Berner puolustaa edelleen omia esityksiään.
* yöjunien aikataulujen ongelmat
* muutenkin nykyinen hallitus (Sipilä) puolustaa tehtyjä esityksiä.
* mikä olisi ympäristöystävällistä junaliikennettä?
* pitäisikö tässäkin asiassa perustaa parlamentaarinen työryhmä?
* isot rautatieyhtiöt kiinnostuneita Suomen rautateiden yksityistämisestä.
* onko nykyisen hallituksen (Sipilä) valitsema kilpailutuksen malli hyvä?
* mihin Euroopan Unionin neljäs rautatiepaketti velvoittaa?

Tässä kohtaa täytyy todeta, että en ole huomionut aikaisemmin yhtä asiaa ollenkaan. Eli oman 
ajattelun rajoittuneisuus on myönnettävä.

Tähän kohtaan täytyy todeta seuraavat tekemäni teokset.

Luku 218: Monopoli kaupallisena kehityksenä vai monopoli lainsäädännöllä sekä 
politiikalla?.
Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Luku SL 58: Yleisesti: Yksityistäminen vai kansallistaminen?
Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Molemmat teokset löytyvät seuraavasta osoitteesta: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Mikä aihe on osoittanut oman ajattelun puutteen?

Oman ajattelun puute on rautateiden liikenteen aikaikkunoiden huomioimattomuus.

JOS lähtökohdaksi otetaan, että Suomen rautatieliikenteen avaamisen seurauksena erilaisia 
junaoperaattoreita olisi vaikka viisi (5).

Tästä seuraa tietysti junaliikenteen lisääntyminen verrattuna nykyisen yhden junaoperaattorin 
tilanteisiin.

Itselläni tuli mieleen ajatus Seinäjoelta lähtevä liikenne ja Seinäjoella saapuva liikenne.

Noin karkeasti ottaen arkipäivisin Seinäjoelta lähtee juna kohti Helsinkiä noin tunnin välein.

Noin karkeasti ottaen arkipäivisin Helsingistä lähtee useampi juna, jolla voi päästä Seinäjoelle.

JOS junaliikenteessä olisi useamman junaoperaattorin junia, niin ehkä Seinäjoelta Helsinkiin voisi 
siis lähteä useampia junia verrattuna nykytilanteeseen.

En ole aikaisemmin huomioinut aikavälejä, joiden rajoissa nykyinen junaliikenne toimii.

JOS samalle raideosuudelle tulisi esimerkiksi neljä tai viisi junaa tunnissa, niin aikavälit 
lyhentyisivät entisestään.
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Eli aikavälien lyhentymisen jälkeen pitäisi kaikkien junien kulkea hyvin tarkasti aikataulujen 
mukaisesti.

Oman arvion mukaan yksikin viivästys tai pysähtyminen näillä hyvin lyhyillä aikaväleillä 
aiheuttaisi heti isoja ongelmia, koska tällöin olisi jonossa useamman yhtiön junia jollain 
rataosuudella.

Kerraten täytyy todeta, että rautatiet ovat linjoja, jolloin ohittaminen ei monesti onnistu. Vastaavasti 
bussiliikenne on kaistojen toimintaa, jolloin yhden yhtiön vikaantuneen bussin voi yleensä ohittaa.

Lopuksi täytyy kerraten todeta Suomen vaikeat sääolosuhteet.

Esimerkiksi kunnon lumimyrsky laittaa hetimmiten kaikkien junien tekniikan koetukselle.

Käytännössä nykyiselläkin VR:llä on ollut aivan tarpeeksi teknisiä ongelmia lumimyrskyjen vuoksi.

Jossain kohtaa rautateitä voi lumimyrsky aiheuttaa isoja ongelmia tekniikan pettäessä.

Eli lumimyrskyjen vuoksi eri junaoperaattoreiden kalustoon voi tulla isoja teknisiä ongelmia.

Itse en ole vielä nähnyt esityksiä Suomen vaikeiden sääolosuhteiden huomioinnista minulle asti 
saapuneissa tiedostoissa.

EHKÄ jossain muissa tiedostoissa on voitu huomioida vaikeita sääolosuhteita.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä täytyy huomioida, että en ole aikaisemmin käsitellyt liikaa rautatieliikenteen aikavälien 
ongelmaa.

Eli oma ajattelu rautatieliikenteestä on siis ollut rajoittunutta kaikesta huolimatta.

Kerraten: jatkossa pitäisi tarkastella tarkemmin rautatieliikenteen aikavälien ongelmia huomioiden 
erilaiset poikkeusolosuhteet.

OMA veikkaus: rautatieliikenteen aikavälien ongelmat tulevat kunnolla esille poikkeusolosuhteiden 
vuoksi.

OMA veikkaus: huomiota rautatieliikenteen poikkeusolosuhteisiin ja aikavälien ongelmiin 
kiinnitetään vasta oikean poikkeusolosuhteen jälkeen.

Tietysti junaliikennettä saa yksityistää, mutta erilaiset poikkeusolosuhteiden ongelmat ja aikavälien 
ongelmat pitäisi ratkaista mahdollisen kilpailutuksen mallissa.

OMA veikkaus: poikkeusolosuhteista ei puhuta tai kirjoiteta liikaa junaliikenteen yksityistämisen 
keskusteluissa ja asiakirjoissa.
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1490.2. Uudelleenarviointia / 17.10.2024

Saman yksinkertaisen asian voi kerraten esittää kahdella kuvalla.

Ensimmäiseksi voi todeta, että junaliikenne on kaksisuuntainen linja. Yhdellä hetkellä juna voi 
liikkua yhteen suuntaan yhdellä linjalla. Tietysti käytännön elämän kannalta pitää todeta seisakkeet, 
joilla junat voivat seisahtaa, jolloin yksi juna voi ohittaa toisen junan seisakkeella.

LINJA - kaksisuuntaiset

Toiseksi voi todeta, että maantieliikenne perustuu kaksisuuntaiseen kaistaan. Yhdellä ajan hetkellä 
maantieliikenteen kaistalla liikkuu hyvin sekava joukko liikennevälineitä. Käytännön elämän 
kannalta pitää todeta, että kaistan vikaantuessa on monesti mahdollista ohittaa vikaantunut yksikkö, 
jolloin maantieliikenteen kaista voi vetää huolimatta jonkin maantieliikenteen yksikön 
vikaantumisesta.

KAISTA - kaksisuuntainen

Saman yksinkertaisen asian toistoa ties monettako kertaa? Kerraten aikaisemmasta pitää todeta, että 
jonkin tietyn tekniikan kova osaaminen ei yleensä ole edellytys poliittiselle mielipidevaikuttajalle. 
Osa poliittisista mielipidevaikuttajista tietysti pääsee oikeasti oikean päättäjän asemaan.

Kerraten aikaisemmasta pitää todeta, että en ole käsitellyt liikaa erilaisten teknisten ratkaisujen 
yleispalvelun piirteitä. Suomen kaltaisessa maassa jokin tekninen toiminto voi olla kaupallisesti 
kannattamatonta toimintaa, jolloin pitää pohtia jonkin teknisen ratkaisun tarjoamista yleispalveluna. 
Yksi esimerkki taitaa olla joidenkin maakuntien maakuntalentokenttien lentoliikenne, jota tuetaan 
erilaisilla tavoilla. Onko joidenkin maakuntien maakuntalentokenttien lentoliikenne oltava 
yleispalvelua, jota on tuettavat asianmukaisesti? Erittäin hyvä kysymys!

Lisäksi pitää todeta Suomen kaltaisen maan vaikeat sääolosuhteet. Aina välillä Suomessa on 
vaikeita sääolosuhteita, jolloin erilaisia teknisiä ratkaisuja pitää tarkastella vaikeiden 
sääolosuhteiden kannalta. Miten jonkin linja tai kaista toimii erilaisissa vaikeissa sääolosuhteissa? 
Vaikeita sääolosuhteita pitäisi siis ajatella ensimmäisinä asioina eikä siis viimeisinä asioina. 
Yleisesti ottaen vaikeat sääolosuhteet eivät ole poliittisten mielipidevaikuttajien ensimmäisenä 
esittämä asia.
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1491. Helppokäyttöisen tietotekniikan seurauksia?

1491.1. Merkintä 1096: Lukutaito katoaa joiltakin / moniajo (lvii)

30. lokakuuta 2017
1096: Lukutaito katoaa joiltakin / moniajo (lvii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1096

Oheisesta linkkilistasta voi tehdä seuraavia huomioita:

* mikä olisi tutkimuksen ja opetuksen suhde yliopistoissa?
* korkeakoulutukselle kehitetty oma visio
* elektroninen urheilu nousemassa merkittäväksi tekijäksi
* neljä myyttiä aivojen toiminnasta
* osa peruskoulun lopettavista ei osaa lukea kunnolla
* digipelaamisen ongelmat
* miten lyhentää yliopisto-opiskelijoiden opiskeluaikaa?
* mitä olisi digisekoilu eri koulutusasteilla?
* liiallinen riippuvuus älypuhelimesta?
* tyhjyyden tunne ilman älypuhelinta?
* miten kehittää ja turvata lukutaito Suomessa?
* kansainvälinen lasten lukutaitotutkimus (PIRLS)
* suomalaisten pärjääminen kansainvälisessä lasten lukutaitotutkimuksessa?
* ääneen lukeminen lapsille.

Olen monet kerrat ehdottanut selvitystä tai tutkimusta erilaisten älylaitteiden vaikutuksesta 
oppimistuloksiin.

Miten erilaiset älylaitteet vaikututtavat oppimistuloksiin?

Tietysti on hyvin hälyttävää lukutaidon puutteellisuus joillain suomalaisilla.

Yksi A4?

Lisäksi voisi todeta kirjoittamisen ongelmat. Mahdollisesti osa meistä ei osaa kirjoittaa jotain 
ajatusta loppuun yhden A4-sivun verran tekstiä.

Kerraten aikaisemmasta voi todeta moniajon harhan, jolloin osa meistä yrittää luovia useamman 
tietoteknisen välineen kanssa.

Käytännössä ihmisten keskittymiskyky voi kärsiä useamman tietoteknisen välineen yhtäaikaisesta 
käytöstä.
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Käytännössä erilaiset tietotekniset välineet vaikuttavat oppilaisiin/opiskelijoihin eri koulutusasteilla.

Käytännössä on ikäluokkia, jotka ovat viettäneet hyvin paljon aikaa erilaisten tietoteknisen 
välineiden kanssa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mitä uutta tässä vaiheessa?

Mikä on lopullinen syy eri henkilöiden lukutaidon ongelmille?

Varmaankaan erilaiset älylaitteet eivät ole joka paikassa heikentyneen lukutaidon perimmäinen syy.

Käytännössä tarvitsemme suhteellisen laajan selvityksen/tutkimuksen lukutaidon heikentymisen 
perimmäisistä syistä.

Yksi osa voisi tietysti olla erilaisten älylaitteiden käytön vaikutuksien selvittäminen.

Pelkkä kansainvälinen lasten lukutaitotutkimus (PIRLS) ei varmaankaan selvitä kaikkia lukutaidon 
heikkenemisen syitä, jolloin erilaiset testit voivat kertoa enemmän seurauksista ja vähemmän syistä.

1491.2. Uudelleenarviointia / 18.10.2024

Tietotekniikka on nykyisin monessa kohtaa melkoisen helppokäyttöistä. Esimerkkinä on tietysti 
erilaiset älypuhelimet, joiden helppokäyttöisyyteen on kiinnitetty paljon huomiota. Eli enemmän 
voidaan pohtia helppokäyttöisen tietotekniikan seurauksista. Mihin kaikkeen helppokäyttöinen 
tietotekniikka meidät johtaa? Hyvä kysymys!

Helppokäyttöinen tietotekniikka on melkoinen houkutus, jolloin esimerkiksi lukeminen voi olla 
vaivalloisempi suoritus. Lukemisessa ei ole mukana vilkkuvia ruutuja katsottavaksi ja erilaisia 
nappuloita paineltavaksi.

Haidt (2024) luin hiljakkoin. Haidtin (2024) perusväittämä on, että älypuhelimien laajalla käytöllä 
on erilaisia mielenterveyden seurauksia. Mihin kaikkeen älypuhelimien laaja käyttö oikeasti 
vaikuttaa? Mitä oikeita vaikutuksia on älypuhelimien laajalla käytöllä? Hyviä kysymyksiä!

Oma havainto on yhden A4-sivun vaatimus. Oman havainnon (erityisesti 2000-luku) mukaan jopa 
yliopisto-opiskelijoilla voi olla vaikeuksia kirjoittaa yhden A4-sivun verran tekstiä. Nykytilanne 
(erityisesti 2020-luku) pitäisi tietysti kartoittaa paremmin. Kuinka moni meistä osaa kirjoittaa edes 
yhden A4-sivun verran jollain tavalla perusteltua tekstiä? Hyvä kysymys!
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1492. Tosiasioiden määrä ja laatu?

1492.1. Merkintä 1097: Iran / Sopimus / Purku? / Afganistan / 
Trump (V)

4. marraskuuta 2017
1097: Iran / Sopimus / Purku? / Afganistan / Trump (V)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1097

Tähän kohtaan voi linkitää Donald Trumpin Politifact-arviot:
http://www.politifact.com/personalities/donald-trump/

Tilastot olivat kirjoitushetkellä (4.11.2017) seuraavat:

* True: 21
* Mostly True: 54
* Half True: 69
* Mostly False: 154
* False: 154
* Pants on Fire: 70

Kun laskee yhteen kaksi luokkaa (False, Pants on Fire), niin Donald Trump on esittänyt 224 kertaa 
täysin väärää väittämää.

Tässä kohtaa voi todeta, että katsoin aikanaan Sauli Niinistön ja Donald Trumpin yhteisen 
tiedotustilaisuuden.

Trump väitti, että Suomi olisi ostamassa Boeing-yhtiöltä uusia hävittäjiä.

Tosiasiassa Suomi on lähettänyt vasta tietopyynnön hävittäjiä valmistaville yhtiöille.

Eli olisi ostamassa Boeingilta vielä yhtään mitään, koska Boeingin pitää vielä pärjätä lopullisen 
tarjouspyynnön jälkeen tekemällään tarjouksella.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Yhdysvaltojen nykyisen kongressin (115.) erilaiset tilastot, joista 
on esitetty erilaisia tilastokuvia.

Käytännössä nykyinen istuva kongressi (115.) on värikkäämpi kuin aikaisempi kongressi.

Miten Trump tulee pärjäämään tällaisen kongressin kanssa?
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Tämän jälkeen on useampi linkki koskien IRANnin ydinohjelmaa, johon Donald Trump ei 
kuulemma ole tyytyväinen.

Yksi argumentti on ollut, että IRAN olisi rikkonut sopimuksen henkeä joillain tavoilla.

Jotkut Yhdysvaltojen mielipidevaikuttajat haluavat täysin uuden sopimuksen IRANin kanssa, mistä 
on muutama uutinen.

Itse ihmettelen, että suostuvatko esimerkiksi Venäjä ja Kiina täysin uuteen sopimukseen.

Mielenkiintoinen on tietysti Federica Mogherinin lausunto, jossa hän toteaa IRANin noudattaneen 
sopimusta, mikä on varmistettu nyt kahdeksaan kertaan.

Eli Euroopan Unionin suunnasta esitetyt viralliset kannat koskien IRAN-asiaa voisi jatkossa kerätä 
yhteen.

Lisäksi voi viitata Yhdysvaltojen sisäiseen tilanteeseen.

Miten Donald Trump vaikuttaa erilaisiin mielipidevaikuttajiin?

Osa Yhdysvaltojen väestä kokee nykyisen keskustelun tason melkoisen huonoksi.

Ongelma taitaa olla, että erilaiset mielipidevaikuttajat eivät aina pysty hieman rauhallisempaan ja 
vähemmän repivään keskusteluun.

Linkkilistan lopussa on asiaa Afganistanista.

Käytännössä Afganistaniin ollaan lähettämässä uusia sotilaita.

Lisäksi Yhdysvallat haluaisi muidenkin maiden lähettävän enemmän sotilaita Afganistaniin.

KYSYMYS: pystyisikö Donald Trump lopettamaan joitain nykyisiä sotia?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Olen useamman kerran todennut, että huutaminen tahtoo olla osa Yhdysvaltojen sisäistä 
keskustelua.

Käytännössä huutamista voi olla vaikea lopettaa, koska sitä harrastetaan niin monessa paikassa.

Edelleen voi kerraten todeta, että huutamisesta johtuen erilaisten mielipidevaikuttajien oikeat erot 
mielipiteissä jäävät huutamisen vuoksi käsittelemättä.

Lisäksi huutaminen peittää alleen erilaisten viestien totuusarvon.

Uutta?
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Tässä voi palata takaisin alkuun, eli Donald Trumpin esittämiin vääriin väittämiin.

Miten Yhdysvaltojen liittolaiset suhtautuvat Donald Trumpin esittämiin vääriin väittämiin?

Esittääkö Donald Trump jokaiseen liittolaiseen liittyen erilaisia vääriä väittämiä?

Mitä Yhdysvaltojen liittolaiset tekevät tällaisten väärien väittämisen esittämisen jälkeen?

Varmaankin eri maiden sisällä on laajaa sisäistä keskustelua väärien väittämien esittämisen jälkeen.

Suomessa oli muutama päivä laajaa keskustelua Donald Trumpin esittämistä vääristä väittämistä 
koskien Suomessa tehtävää hävittäjähankintaa.

Varmaankin tässä kohtaa voisi tehdä seurantaa mahdollisuuksien mukaan.

Eli miten eri maissa suhtaudutaan Donald Trumpin esittämiin väittämiin?

Tuohon kysymykseen liittyen voisi seurata rauhalliseen tahtiin eri maiden sisäistä keskustelua.

1492.2. Uudelleenarviointia / 18.10.2024

Aikanaan tasavallan presidenttinä ollessaan Sauli Niinistö joutui toteamaan yhden Donald Trumpin 
väittämän vääräksi (uutinen on ankka). Asia koski Suomen hävittäjähankintaa, joka oli asian 
käsittelyhetkellä vasta valmisteluvaiheessa. Donald Trump väitti väärin, että Suomi oli jo päättänyt 
hankkia yhdysvaltalaisen hävittäjän. Asia oli Suomessa vasta valmistelussa, joten lopullista päätöstä 
valitusta hävittäjämallista ei oltu vielä tehty.

Kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen vuoden 2024 presidentinvaalien kampanjointi on käynnissä 
täydessä voimassaan. Eli vastakkain on Kamala Harris ja Donald Trump. Varsinainen vaalipäivä on 
5.11.2024, joten vaalien voittaja ei ole tiedossa kirjoitushetkellä.

Politifact-arvioita eri politiikkoihin liittyen voi edelleen tarkastella asianmukaisella 23 www-sivulla. 
Varsinaisen merkinnän tavoin voi todeta, että Yhdysvaltojen politiikassa voi päästä hyvin pitkälle 
esittämällä totuusarvoltaan hyvin vaihtelevia väittämiä.

Meillä Suomessa on Julkisen sanan neuvoston alaiset 24 journalistin ohjeet, joita kaikki merkittävät 
tiedotusvälineet Suomessa noudattavat. Uusimmat journalistin ohjeet ovat tulleet voimaan 
1.10.2024. Uusien ohjeiden 7. pykälän mukaan journalistin velvollisuus on pyrkiä 
totuudenmukaiseen tiedonvälitykseen. Tämä on todella kova vaatimus nykyaikana, jolloin erilaiset 
väärät väittämät leviävät hyvin nopeasti.

Erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut (kuten 25 FaktaBaari Suomessa) kyllä yrittävät parhaansa, 
mutta väärien väittämien leviämisen nopeus on ongelmana kaikelle tosiasioiden tarkastukselle.

23 https://www.politifact.com  , PolitiFact
24 https://jsn.fi  , Julkisen sanan neuvosto → Journalistin ohjeet
25 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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1493. Mitä olisi oikea toiminta?

1493.1. Merkintä 1098: Sijoittamaton reservi / Perinteet / 
Kannatus

6. marraskuuta 2017
1098: Sijoittamaton reservi / Perinteet / Kannatus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1098

Ohessa on linkkilista, josta voi todeta seuraavaa:

* miten varautuisimme hybridisodankäyttöön?
* mikä olisi sijoittamattoman reservin koulutus?
* Reserviläisliitto ry:n kasvanut jäsenmäärä
* vapaaehtoisen maanpuolustuksen kehittäminen
* taas kerran työryhmä pohtimaan vapaaehtoisen maanpuolustuksen kehittämistä
* naiset ja armeija taas kerran
* naisillekin kutsunnat?
* NATO:n kannatus?
* suomalaista asevelvollisuusjärjestelmää kehuttu
* miten Ruotsi voisi palauttaa asevelvollisuusjärjestelmän?
* ketkä jäävät varusmiespalveluiden ulkopuolelle eri syistä?

Mitä rakentavaa voisi tässä kohtaa sanoa?

Mielenkiintoista on tietysti Reserviläisliitto ry:n kasvanut jäsenmäärä.

Kysymys sijoittamattoman reservin koulutuksesta on tietysti vaikea.

Osa sijoittamattoman reservin sotilaista haluaisi koulutusta myös sijoittamattomalle reserville.

Itse olen pohtinut, että 35. ikävuoden jälkeen pitäisi miettiä koko koulutus aivan uudelleen.

Esimerkkinä voisi mainita, että 35. ikävuoden jälkeen täysin sotilaallinen koulutus voisi päättyä.

35. ikävuoden jälkeen voisi olla erilaisia puolisotilaallisia ja varautumisen tehtäviä.

Hyvin kulunut esimerkki on tietysti kohteen puolustus, joka vaatii vähemmän ruumiillista tekemistä 
verrattuna aktiivireservin sotilaisiin.

Vastaavia puolisotilaallisia ja varautumisen tehtäviä pitäisi lähteä kehittämään järjestelmällisesti.

13724

13725

13726

13727

13728

13729
13730
13731
13732
13733
13734
13735
13736
13737
13738
13739
13740
13741
13742
13743
13744
13745
13746
13747
13748
13749
13750
13751
13752
13753
13754
13755
13756
13757
13758
13759
13760
13761
13762
13763
13764
13765
13766
13767
13768
13769

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1098


312 / 782

Oman arvion mukaan alle 35-vuotiaista erottuvat he innokkaammat reserviläiset, jotka voisivat 
jatkaa toisenlaisella koulutuksella.

Oman arvion mukaan tällaiset yli 35-vuotiaat reserviläiset voisivat muodostaa erilaisten joukkojen 
perustan.

Esimerkiksi voisi ajatella, että jonkin joukkueen perustana olisi yksi upseeri ja muutama aliupseeri.

Sitten poikkeustilanteessa voisivat joukkueen yksi upseeri ja muutama aliupseeri kouluttaa 
joukkueen muut henkilöt asianmukaisesta.

Jotkut tahot ovat ehdottaneet myös naisille kutsuntoja.

Olen aikaisemmin todennut, että jatkossa olisi tehtävä tarkempaa valikointia erilaisiin sotilaallisiin 
tehtäviin liittyen.

Esimerkkinä voisi olla kunnolliset kuntotestit erilaisiin tehtäviin.

Kunnollisten kuntotestien perusteella voisi joukkoja jakaa erilaisiin osiin.

Varmaankin harvat naiset voisi jakaa erilaisten kuntotestien jälkeen eri tehtäviin.

Esimerkkinä on tietysti laskuvarjojoukot ja sukeltajat, joihin vaaditaan todella hyvää ruumiillista 
kuntoa.

Muidenkin tehtävien osalta voisi tehdä vastaavaa karsintaa.

Mielenkiintoista on tietysti suomalaisen asevelvollisuusarmeijan koko ja laatu, mikä on aiheuttanut 
joitain kehuja eri puolilta.

Tässä täytyy todeta uudet varusmiespalveluksen ulkopuolelle jäävät henkilöt.

Käsittääkseni puolustusvoimille riittää vain tietty osa yksittäisestä ikäluokasta, jolloin saadaan 
koostettua semmoinen 280 000 sotilaan armeija.

Lopuksi täytyy todeta suomalainen NATO-keskustelu, jota käydään koko ajan.

Itse olen todennut, että NATO on ollut jatkuvassa muutostilanteessa ns. kylmän sodan päättymisen 
jälkeen.

Nyt meillä on kuuma rauha, jolloin NATO on laajentunut jonkin verran eri maihin.

Tietysti NATO vaatii erilaisia perusteluita/oikeutuksia olemassaoloonsa nähden.

KYSYMYS: mikä on NATO:n perusteena oleva uhka-arvio?

Tuohon kysymykseen pitäisi tietysti etsiä asianmukainen vastaus.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Tässä kohtaa täytyy todeta, että kaikki edellä mainittu on vain yksittäisen taistelijan yleistä 
pohdintaa.

Uutta?

Tässä kohtaa voi tietysti todeta erilaisten reserviläisjärjestöjen perinteinen toiminta, josta yksi tärkeä 
esimerkki on erilaiset kunniavartiot ympäri Suomea.

KYSYMYS: Mikä voisi olla reserviläisjärjestöjen perinteisen toiminnan ja sotilaallisen 
koulutuksen suhde?

EHDOTUS: Yli 35-vuotiaiden reserviläisten koulutus pitäisi ratkaista asianmukaisesti.

Oman havainnon mukaan monet 35-vuotiat reserviläiset haluaisivat olla edelleen hyödyksi jollain 
tavalla, vaikka heille ei olisi enää sijoitusta reservissä.

KYSYMYS: Miten ratkaistaan yli 35-vuotiaiden ilman sijoitusta olevien reserviläisten 
koulutus huomioiden kuitenkin Puolustusvoimien vaatimukset reserviläisten tehtäville?

EHDOTUS: Kaiken koulutuksen perustana pitäisi oikeasti olla Puolustusvoimien oikeat 
vaatimukset reserviläisten erilaisille tehtäville.

JOS järjestettävä koulutus ei perustu Puolustusvoimien oikeille vaatimuksille, niin se on mielestäni 
täysin turhaa toimintaa.

1493.2. Uudelleenarviointia / 18.10.2024

Mitä olisivat Puolustusvoimien oikeat vaatimukset? Nämä pitäisi määritellä todella hyvin joihinkin 
asiayhteyksiin. Oman arvion mukaan Puolustusvoimien oikeat vaatimukset pitäisivät olla oikeasti 
perustana pohdittaessa erilaisten reserviläisten vapaaehtoista maanpuolustustoimintaa.

Mitä olisi vapaehtoinen maanpuolustustoiminta yli 35-vuotiaille reserviläisille? Tämäkin asia pitäisi 
pohtia hyvin tarkasti Puolustusvoimien oikeiden vaatimusten kannalta. Oman mielipiteen mukaan 
Puolustusvoimien ei tarvitse järjestää mitään turhaa toimintaa yli 35-vuotiaille reserviläisille.

Tästä palautuu mieleen yksi piiriseminaari Seinäjoella. Yksi osanottaja totesi, että osa reserviläisistä 
voi toimia vain Maanpuolustuskoulutuksen (MPK, https://mpk.fi) alaisessa toiminnassa ilman omaa 
toimintaa reserviläisjärjestössä. Näinkin tilanne voi olla reserviläisjärjestön jäsenyyden kannalta 
arvioituna.

Itse olen todennut kumisaapaslinjan ja pikkukenkälinjan vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan. 
Kumisaapaslinja edustaisi toimintaa maastossa kumisaappaat jalassa. Pikkukenkälinjaa edustaa mm. 
erilaiset perinnetyön muodot. Tietysti on täysin selvää, että erityisesti nuorempia henkilöitä 
kiinnostaa oikea toiminnallisuus maastossa kumisaappaat jalassa. Toisaalta erilaiset perinnetyön 
muodot pitäisi hoitaa asianmukaisesti. Asian ratkaisu on hyvin ongelmallista.

Tässä on siis oikeita ongelmia (ei siis vain haasteita) ihmisiä oikeasti kiinnostavan toiminnan 
kannalta. Miten jatkossa pitäisi oikeasti toimia? Tämä on erittäin hyvä kysymys!
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1494. Pidemmän ajan keskittymisen vaikeuksista asiaa

1494.1. Merkintä 1099: PISA / erot? / sukupuoli? / syyt? / 
moniajo (lviii)

7. joulukuuta 2017
1099: PISA / erot? / sukupuoli? / syyt? / moniajo (lviii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1099

Ensimmäisenä osana linkkilistassa on juttua naisten pärjäämisessä lukutaidon suhteen.

Yksi ajatus yhdessä uutisessa on naisten vuosisadasta.

Kysymys on selvä: miten pärjäävät jatkossa paremmin lukevat naiset ja huonommin lukevat 
miehet?

JOS miehet putoavat kyydistä, niin pidemmällä aikavälillä naiset voivat olla parempaa koulutusta 
edellyttävissä työtehtävissä.

Yksi asia on tietysti suomalaiset yliopistot, joissa on paljon naisia opiskelijoina.

JOS miehistä pienempi osa miehistä hallitsee esimerkiksi lukemisen huonommin, niin tietysti tämä 
näkyy erilaisissa oppilaitoksissa.

Kysymys: johtaako huono lukutaito syrjäytymisen tielle?

Tämän jälkeen on asiaa erilaisista älylaitteista.

Kysymys on selvä.

Kysymys: mihin erilaisten älylaitteiden jatkuva käyttö johtaa?

Käytännössä erilaiset älylaitteet ilmoittavat jatkuvasti erilaisista päivityksistä erityisesti sosiaalisen 
median järjestelmissä.

Kerraten: mihin jatkuvat keskeytykset johtavat?

Yksi ongelma jatkuvissa päivityksissä on vaikutus unen määrään ja laatuun.

Oman arvion mukaan jatkuvat keskeytykset vaikeuttavat keskittymistä erilaisiin tehtäviin.

Tämän jälkeen on vielä linkkejä koskien oppimista.
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Käytännössä lukutaito tarkoittaa lukemista oppilaitosten vaatimien (koti)tehtävien lisäksi.

Lukutaidon lisäksi osalla oppilaista on ongelmia myös kirjoittamisen kanssa.

Itse olen monet kerrat ennen tätä merkintää pohtinut tulevaisuuden työtehtäviä.

Onko joskus palkattava erikseen työntekijöitä, jotka pystyvät keskittymään ja lukemaan ilman 
jatkuvia keskeytyksiä?

Tässä palautuu mieleen seuraava manifesti: Manifesto for Async Software Development.

Manifesto for Async Software Development: http://asyncmanifesto.org

Tähän kohtaan voidaan linkittää jotain tästä manifestista:

* Meetings only as a last resort
* Meetings are very costly to your business
* That's because creative professionals need long stretches of uninterrupted time to get 
meaningful work done.

Eli ohjelmistoja kehittävät henkilöt tarvitseva pidempiä aikoja ilman keskeytyksiä, jotta 
ohjelmistoja voidaan ylipäätään kehittää hyvin.

Ketkä ovat jatkossa ammattilaisia, jotka pystyvät tällaiseen keskeytymättömään työskentelyyn?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kerraten voi todeta, että erilaisten älylaitteiden käytön ja oikean oppimisen suhdetta pitäisi selvittää 
asianmukaisesti.

Ketkä pystyvät opiskelemaan ja keskittymään ilman jatkuvia keskeytyksiä?

Ongelma tässä kohtaa taitaa olla jonkin järkevän mittaustavan kehittäminen.

Miten erilaisten älylaitteiden käytön ja oikean oppimisen suhdetta voisi selvittää?

Minulla ei ole vielä selvää ehdotusta tähän kohtaan.

Uutta: tarvitsemme asianmukaisia tutkimuksia kehittämään erilaisia mittareita selvittämään 
älylaitteiden käytön ja oikean oppimisen suhdetta.

Mahdollisesti jokin kehitetyistä mittareista voi osoittautua parhaaksi mittariksi.

Kysymys: ketkä lähtisivät kehittämään erilaisia mittareita?

Kysymys: onko jossain päin maailmaa jo kehitetty näitä mittareita?

Tässä vaiheessa esitän vain kysymyksiä, joihin minulla ei ole selvää vastausta.
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1494.2. Uudelleenarviointia / 19.10.2024

Pidemmän ajan keskittyminen ilman minkäänlaisia keskeytyksiä? Onko tämä tilanne edes enää 
mahdollinen erilaisissa asiayhteyksissä? Osasta jonkin asian osaamisen ammattitaito voi liittyä 
pidemmän ajan keskittymiseen ilman erilaisia keskeytyksiä. Ei keskittymistä, ei ammattitaitoa. 
Kunnon keskittyminen, jotta on oikeasti mahdollista kehittää jonkin asian oikea ammattitaito. Tässä 
on ristiriitaa ihan tarpeeksi.

Pidemmän ajan keskittyminen ilman minkäänlaisia tapaamisia/kokouksia? Onko tämä edes 
mahdollista? Onko nykymaailma liian täynnä turhia tapaamisia/kokouksia? Voitaisiinko turhia 
tapaamisia/kokouksia vähentää edes joiltain osin? Hyviä kysymyksiä kaikki!

Ketkä tekevät tulevaisuudessa ne työt, jotka vaativat pidempiä aikoja keskittynyttä tekemistä ilman 
turhia kokouksia? Hyvä kysymys!

Varsinaisessa merkinnässä pohdin ääneen ohjelmointia.

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

tunnistimet
(sensorit)

Ohjelmat (eniten nuolia) ovat keskeisin osa erilaisia tietoteknisiä järjestelmiä. Aikaisemman 
perusteella pitää todeta, että erityisesti ohjelmointi vaatii pitkiä aikoja keskittynyttä tekemistä ilman 
turhia keskeytyksiä.

Turhien keskeytysten ja turhien kokousten estäminen? Mitä tuo vaatisi käytännössä? Varmaankin 
tarvitsemme uusia vastakeinoja turhille keskeytyksille ja turhille kokouksille. Nämä pitäisi tietysti 
selvittää asianmukaisesti, joten tässä riittää tekemistä tulevaisuudessakin.
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1495. Eri asioiden uudistuksia

1495.1. Merkintä 1100: Vaalit ohi / Kannatus / Kuntauudistus 
(xxxv)

14. joulukuuta 2017
1100: Vaalit ohi / Kannatus / Kuntauudistus (xxxv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1100

Kuntavaalit menivät aikanaan ohi - varsinainen vaalipäivä oli 9.4.2017.

Mielenkiintoista on suomalaisten heikko luottamus päättäjiin.

Toisaalta on arvioita koskien Yhdysvaltojen vaaleja ja vaaligalluppien ongelmista.

Kysymys: muuttavatko poliittiset kampanjat kenenkään mielipiteitä?

Tutkimusta oli tehty Yhdysvalloissa, joten heidän vaaliensa erityispiirteet vaikuttavat tuloksiin.

Tietysti tarvitsemme asiasta suomalaista tutkimusta, joka osoittaisi vastaavat tulokset Suomessa.

Tämän jälkeen on juttua potilastietojärjestelmistä, joihin on tyytymättömyyttä sekä lääkärien että 
hoitajien puolelta.

Toisaalta lääkärien palkoista ja työnkuvasta on asiaa.

Käytännössä lääkärit voivat vastustaa eri tavoilla ehdotettuja uudistuksia.

Jälleen kerran täytyy todeta terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma.

Oman havainnon mukaan terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelmat eivät ehkä ratkea 
uusimmassa SOTE-uudistuksessa.

Lisäksi potilastietojärjestelmien ongelmat eivät taida kadota uusimmassa SOTE-uudistuksessa, 
joten aika näyttää tämän kehityksen

Tämän jälkeen on joukko linkkejä koskien uusinta SOTE-uudistusta.

Eli SOTE-uudistusta arvostellaan eri suunnista, ja joskus julkista arvostelua on esiintynyt myös 
nykyisten hallituspuolueiden puolella.

Linkkilistan lopussa on asiaa vihreiden lisääntyneestä kuntavaalien ehdokkaiden määrästä.
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Eli Vihreät saivat jonkin verran enemmän ehdokkaita verrattuna aikaisempiin aikoihin.

Toisaalta on asiaa Vihreiden puolelta, koska Vihreiden nykyinen puheenjohtaja Touko Aalto päätyi 
loppujen lopuksi pyytämään [anteeksi] yhden kaupunginvaltuutetun lausuntoa.

Merkinnässä 1053 olen käsitellyt Maaseutu- ja erävihreiden asiaa jonkin verran.

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1053

En tiedä Vihreiden sisäisestä keskustelua koskien lausuntoa, jonka seurauksena nykyinen Vihreiden 
puheenjohtaja Touko Aalto joutui pyytämään anteeksi lausuntoa.

Merkinnässä 1074 olen vertailun vuoksi lisännyt kotisivuille Perussuomalaiset rp:n 
maaseutupoliittisen ohjelman, jota voi sitten verrata Vihreä liitto rp (Vihreät) 
puoluekokousaloitteiden asiakirjaan.

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1074

Kysymys: Ovatko Maaseutu- ja erävihreät nyt erityisen kiitollisia edellä mainitusta 
lausunnosta, jota piti pyytää anteeksi?

Kysymys: Menettivätkö Vihreät äänestäjiä edellä mainitun lausunnon perusteella?

En tiedä vastauksia kumpaankaan kysymykseen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Nykyinen SOTE-uudistus lainsäädäntönä voidaan ehkä viedä läpi vuosien 2018-2019 aikana.

Tämän jälkeen pitää kysyä seuraavan hallituksen innokkuutta muuttaa SOTE-uudistuksen 
lainsäädäntöä eri tavoilla.

MIKSI, MITÄ ja MITEN seuraavan hallitus voi muuttaa nyt säädettävää SOTE-uudistuksen 
lainsäädäntöä?

Vastaukset tähän löytyvät vuoden 2019 eduskuntavaalien jälkeen.

Kysymyksiä jatkoa ajatellen:

* millainen hallitus tulee valta-asemaan vuoden 2019 eduskuntavaalien jälkeen?
* MIKSI, MITÄ ja MITEN seuraava hallitus (voi) muuttaa SOTE-uudistuksen 
lainsäädäntöä?
* ovatko eri sidosryhmiä tyytyväisiä uuteen SOTE-uudistukseen?
* koska terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma ratkaistaan oikeasti?
* koska ratkaistaan oikeasti potilastietojärjestelmien isot ongelmat?

Oman arvion mukaan 2019 eduskuntavaalien jälkeen ei välttämättä ole pitkän ajan seurantaa SOTE-
uudistuksen suhteen, koska laki on saatu ehkä saatu läpivietyä juuri ennen 2019 eduskuntavaaleja.
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Kysymys: Perustuvatko seuraavan hallituksen muutokset perustuen SOTE-uudistuksen pitkän ajan 
seurantaan vai puhtaaseen ideologiaan?

Oma veikkaus on, että nyt tehtävän SOTE-uudistuksen pitkän ajan seurantaa ei ehkä tule olemaan, 
jolloin muutokset nyt tehtävän SOTE-uudistuksen suhteen voivat perustua enemmän ideologiaan.

Kysymys: Kuinka hyvin henkilöstö jaksaa joka neljäs vuosi alkavan uuden SOTE-
uudistuksen kanssa?

1495.2. Uudelleenarviointia / 19.10.2024

Maaseutu- ja erävihreät ry (https://www.maaseutujaeravihreat.fi). Tuollainenkin porukka siis löytyy. 
Pitäisikö sitten vastaavasti löytyä kaupunkikeskustalaisten porukka? Vihreät on vuosikausia 
yrittänyt murtautua maakuntiin. Suomen Keskusta on yrittänyt vuosikausia murtautua suuriin 
kaupunkeihin. Varmaankin voi turvallisesti todeta, että kummankin porukan menestys on ollut 
vaihtelevaa. Aika näyttää miten näiden kahden porukan oikeasti käy.

Vastaavasti Perussuomalaiset rp:n kohdalla voi todeta, että heillä on ollut menestystä sekä 
maaseudulla että kaupungeissa. Näin ne poliittiset suhdanteet vain vaihtelevat vuosikymmenten 
mittaan.

Nykyinen hallitus (Orpo) on ollut toiminnassa yli vuoden. Myös nykyisen hallituksen (Orpo) on 
otettava kantaa SOTE-asioiden uudistukseen. Mihin nykyinen hallitus pyrkii edellisen hallituksen 
jäljiltä? Kirjoitushetkellä Eduskunnan vaalikautta on vielä jäljellä aika paljon, joten aikaa 
uudistuksien läpiviennille pitäisi olla. Aika näyttää tämänkin kehityksen.

Jatkuva kampanjointi? Tällaiseenkin termiin on tullut törmättyä. Eli vaalikampanjointi olisi 
käynnissä koko ajan. Yksi osa tätä ilmiötä taitaa olla säännöllisen kannatusseurannan uutisointi. 
Mitä puoluetta äänestäisit nyt eduskuntavaaleissa? Tämä kysymys toistuu eri muodoissa erilaisissa 
kannatusseurannan uutisoinneissa. Kannatusseurannan säännöllisestä ja jatkuvasta uutisoinnista on 
tullut pysyvä osa uutisointia suomalaisissa tiedotusvälineissä.

Neljä vuotta on tietysti lyhyt aika. Välillä olen miettinyt, että pitäisikö Eduskunnan vaalikautta 
pidentää esimerkiksi viiteen vuoteen. Toisaalta poliittisesti ajatellen neljä vuotta on ikuisuus, joten 
neljä vuotta vaalikauden pituutena voi puoltaa paikkansa. Taas käytännön elämän kannalta voi 
todeta, että jokaiselta hallitukselta vie oma aikansa saada läpi erilaisia lakihankkeita, jolloin 
vaalikausi voi päättyä hyvin äkkiä erilaisten uudistusten läpiviennin kannalta katsottuna. Todellakin 
hyvin vaikea kysymys!

Taas toisaalta voi todeta, että jotain uudistusta pitäisi ehkä viedä läpi useamman vaalikauden ajan. 
Mutta onko meillä oikeasti pitkäjänteisyyttä viedä jotain uudistusta läpi useamman vaalikauden 
ajan? Eli olisiko nykyhallitus (Orpo) vain jatkanut edellisen hallituksen (Marin) SOTE-asioiden 
uudistusta ilman mitään omia muutoksia? Vaikea kysymys tietysti!
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1496. Sähköisen äänestyksen järjettömyydestä asiaa

1496.1. Merkintä 1101: Helpotus / Järki / Sähköinen äänestys

20. joulukuuta 2017
1101: Helpotus / Järki / Sähköinen äänestys

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1101

Tähän kohtaan voi linkittää seuraavan PDF-tiedosto:
Nettiäänestyksen edellytykset Suomessa - Nettiäänestystyöryhmän loppuraportti

Työryhmä ei suosittele nettiäänestyksen käyttöönottoa, koska tällä hetkellä riskit ovat suuremmat 
kuin hyödyt. Teknologian ja demokratian digitalisoinnin kehitystä tulee seurata ja nykyistä 
vaalitietojärjestelmää kehittää edelleen. Parlamentaarinen seurantaryhmä totesi, että nettiäänestystä 
ei tule ottaa käyttöön yleisissä vaaleissa, koska riskit ovat suurempia kuin hyödyt. Nykytilanteessa 
olevia ongelmia, kuten alhainen äänestysaktiivisuus, ei ratkaista nettiäänestyksellä.

Loppuraportin pysyvä osoite on seuraava: http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-259-663-5

ELI käytännössä nimetyt työryhmät ovat päätyneet suositukseen, jonka mukaan Suomessa ei 
aloitettaisi nettiäänestyksen kehittämistä.

Lisäksi pitää todeta vielä toinen PDF-tiedosto: Nettiäänestys Suomessa - Esiselvitys

Raportin pysyvä osoite on seuraava: http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-259-661-1

Ohessa on vielä vuonna 2015 tekemäni lausunnon www-sivun osoite.
Ohessa on vielä lehdistötiedotteiden osoitteet.

Täytyy sanoa, että nimetyt työryhmät ovat tehneet perusteellista työtä.

Itse olen ollut nettiäänestyksen vastustaja, joten julkaistut raportit ovat tietysti iso suomalainen 
merkkipaalu sähköisen äänestyksen hankkeen hautaamiselle.

Loppujen lopuksi täytyy todeta, että tässä vaiheessa sähköisen äänestyksen vastustajat voivat todeta 
järjen voittaneen ideologian.

Lisäksi eri puolueet ovat voineet sanoa oman sanansa parlamentaarisessa työryhmässä, joten 
lopullinen loppuraportti ilman eriäviä mielipiteitä on tietysti hyvin tärkeä asia kokonaisuuden 
kannalta.

Mahdollisesti jotkut työryhmien jäsenistä olisi voinut jättää eriäviä mielipiteitä kannattamaan 
nettiäänestyksen jatkoselvitystä.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jatkossa täytyy vain pelätä, että jossain vaiheessa joku tulevista hallituksista perustaa kaikesta 
huolimatta uuden nettiäänestyksen selvityksen vuoksi uusia työryhmiä.

Mahdollisesti seuraavien vaalikausien aikana (alkaen vuodesta 2019) voivat silloiset hallitukset 
tietysti perustaa sähköisen äänestyksen selvityshankkeen uudelleen.

Toivottavasti silloin on lausuntokierros, jolloin erilaiset ongelmat sähköisen äänestyksen voidaan 
esittää jälleen kerran.

Summaten: sähköisen äänestyksen ongelmia pitää jatkossakin seurata asianmukaisesti.

Esimerkiksi eri maissa kokeiltuja sähköisen äänestyksen hankkeita pitää edelleen seurata.

Linkkilistan lopussa on tietoa Perussuomalaisten Nuorten sähköistä äänestystä vastustavasta 
kannanotosta.

Mahdollisesti jotkut sidosryhmät voivat kaikesta huolimatta ehdottaa sähköisen äänestyksen 
selvittämistä.

Summaten: Erilaisille sidosryhmille pitää jatkossa yrittää tiedottaa sähköisen äänestyksen ongelmia.

Tässä kohtaa täytyy todeta, että sähköisen äänestyksen vastustajat eivät ole tainneet perustaa mitään 
verkostoa.

Ehkä joskus tulevaisuudessa tällainen sähköisen äänestyksen vastustajien verkosto pitää perustaa, 
jos sähköisen äänestyksen kannattajat alkavat ehdottamaan uusia selvityksiä.

Eli sähköisen äänestyksen asiaa pitää seurata jatkossakin!

1496.2. Uudelleenarviointia / 19.10.2024

Kaikeksi onneksi Suomessa ei ole otettu käyttöön nettiäänestyksen järjestelmää. Tietysti jokin uusi 
hallitus voi keksiä uudelleen nettiäänestyksen selvityksen, jolloin jokin uusi hallitus teettää uuden 
nettiäänestyksen selvityksen.

Oman arvion mukaan yleinen tietotekniikka ei ole kehittynyt tarpeeksi, jotta voisimme ottaa 
käyttöön nettiäänestyksen järjestelmän. Tietotekniikka on edelleen erittäin epäluotettavaa 
nettiäänestyksen järjestelmän käyttöönoton kannalta katsottuna. Eli vastustan voimakkaasti 
nettiäänestyksen järjestelmän käyttöönottoa edelleenkin.

Ei nettiäänestystä Suomeen!

Eli en ole muuttanut mielipidettäni nettiäänestyksen järjestelmän suhteen. Ei edelleenkin!

14180
14181
14182
14183
14184
14185
14186
14187
14188
14189
14190
14191
14192
14193
14194
14195
14196
14197
14198
14199
14200
14201
14202
14203
14204
14205
14206
14207
14208
14209
14210
14211
14212

14213

14214
14215
14216
14217
14218
14219
14220
14221
14222
14223
14224
14225
14226



322 / 782

1497. Diplomatiaa vai jotain muuta?

1497.1. Merkintä 1102: Haukka vai kyyhkynen? / Trump (VI)

26. tammikuuta 2018
1102: Haukka vai kyyhkynen? / Trump (VI)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1102

Ohessa on linkkilista liittyen Donald Trumpiin.

Linkkilistan alussa on asiaa Donald Trumpiin liittyviä tosiasioiden tarkastuksia.

Käytännössä Donald Trump on esittänyt lausuntoja, jotka tosiasioiden tarkastuspalvelut ovat 
osoittaneet eri tavoin vääriksi.

Linkkilistan toisessa osassa on myös virallista asiaa Suomen hävittäjähankinnasta. Linkkilistan 
toisessa osassa on asiaa Yhdysvaltojen uusimman hävittäjähankkeen pitkittymisestä ja käytetyistä 
rahasummista.

Lainaus: "lopullinen päätös uusista hävittäjistä tehdään vuoden 2021 loppuun mennessä".

Donald Trump väitti, että Suomi on ostamassa hävittäjiä yhdeltä tietyltä yhtiöltä.

Tästä lausunnosta väännettiin sitten suomalaisissa tiedotusvälineissä eri tavoin.

Loppujen lopuksi tasavallan presidentti Sauli Niinistö totesi uutisen ankaksi.

Linkkilistan kolmas osa käsittelee Etelä-Korean ja Pohjois-Korean alkaneesta uudesta 
neuvottelukierroksesta.

Eri vaiheiden jälkeen Pohjois-Korea saa lähettää urheilijoita tänä vuonna järjestettäviin 
talviolympialaisiin, jotka järjestetään Etelä-Koreassa.

Tietysti kaikenlainen liennytys Pohjois-Korean kanssa on mielestäni hyvä asia.

KYSYMYS: Miksi Pohjois-Korea suostui uuteen neuvottelukierrokseen?

KYSYMYS: Ovatko pakotteet oikeasti syynä neuvotteluiden aloittamisille?

Vaikea vastata näin äkkiseltään, koska en osaa korean kieltä.

Linkkilistan neljäs osa kokoelma [käsittelee] Yhdysvaltojen ulko- ja sisäpolitiikkaa.
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Listasta voi nostaa esille muutaman aiheen:

* Yhdysvaltojen ja Venäjän mahdollisesti hankalat suhteet
* Qatarin kriisi
* Donald Trumpin hallintoon kohdistutut tutkinta
* tutkinnan aiheena Venäjä-yhteydet vuoden 2016 vaalien aikana
* Yhdysvaltojen maahantulokielto koskien joitain maita
* Syyrian kriisi ja kurdit osana kriisiä
* Afganistanin sota jatkuu
* Kiina kasvattaa puolustusbudjettia
* Turkin suhtautuminen Syyrian kriisiin
* Turkki voi lähettää sotilaita Syyriaan
* Donald Trumpin ajama verouudistus
* Donald Trumpin päätös liittyen suurlähetystön siirtämiseen Jerusalemiin (länsiosaan)
* Donald Trumpin laskenut suosio
* eri maiden suhtautuminen Yhdysvaltojen suurlähetystön siirtämiselle.

Onko Donald Trump enemmän sodan kuin rauhan asialla?

Mihin johtavat Yhdysvaltojen kovat lausunnot koskien erilaisia kriisipesäkkeitä ja ongelmamaita?

Mihin johtaa Yhdysvaltojen sotilaallisen toiminnan lisääntyminen eri maiden rajoilla?

Tietysti voi esittää, että kovat lausunnot ja sotilaallinen toiminta ajavat erilaiset osapuolet kohti 
neuvotteluja.

Tietysti voi esittää, että erilaiset neuvottelut voivat mahdollistua kovien lausuntojen ja sotilaallisen 
toiminnan vähentämisellä.

Tämä taitaa riippua yksittäisestä kriisipesäkkeen ja ongelmamaan tilanteesta.

Oma ehdotukseni on jo pitkään ollut diplomaattisten keinojen käyttäminen ilman uhkailua erilaisille 
toimenpiteillä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kysymys: Onko Donald Trump sodan vai rauhan asialla?

Riippuu tietysti näkökulmasta.

Tietysti meillä on kaksi maata, jotka Yhdysvaltojen silloinen presidentti George Bush (nuorempi 
Bush) liitti "pahan akseliin" (The Axis of Evil); eli Iran ja Pohjois-Korea.

Jotkut mielipidevaikuttajat ovat halunneet liittää myös Syyrian tähän "pahan akseliin".

Kysymys: Voisiko näiden kolmen maan kanssa (Iran, Pohjois-Korea ja Syyria) harrastaa 
enemmän diplomatiaa?
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Kysymys: Mikä on Yhdysvaltojen sisäinen keskustelu diplomatian ja sotilaallisen voiman 
suhteesta?

Tämän asian voisi laittaa tarkempaan seurantaa.

Tietysti näin ulkopuolelta täytyy todeta, että heidän Yhdysvalloissa pitää käydä tämä keskustelu 
oman aikataulunsa mukaisesti.

Oman arvion mukaan julkiset kannanotot heidän omaan sisäiseen keskusteluun ulkopuolelta voi 
aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Parempi tapa on diplomatian käyttö ilman laajaa julkisuutta, jolloin ulkopuoliset maat voivat esittää 
omat näkemyksensä Yhdysvaltojen suuntaan omalla aikataulullaan ilman painetta.

Oman arvion mukaan he kyllä voivat jaksaa kuunnella muiden maiden edustajien mielipiteet 
diplomaattisesti.

Onhan meillä joku Kiinan kaltainen valtio, jonka kanssa teemme julkista yhteistyötä, mutta 
varmaankin luottamuksellisissa keskusteluissa voidaan käsitellä Kiinan ongelmia ilman julkisuuden 
painetta.

1497.2. Uudelleenarviointia / 20.10.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin on vielä jonkin aikaa. 
5.11.2024 on varsinainen vaalipäivä Yhdysvaltojen presidentinvaaleille. Eli kahden pääehdokkaan 
(Kamala Harris ja Donald Trump) vaalikampanja on käynnissä täydessä voimassaan.

Mitä olisi Yhdysvaltojen diplomaattinen toiminta jatkossa? Tietysti emme tiedä vielä Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien tulosta. Lisäksi emme vielä tiedä valitun presidentin kannattamia politiikan 
toimintalinjoja. Millaista diplomatiaa Yhdysvallat jatkossa kannattaa? Hyvä kysymys!

Haukka vai kyyhkynen? Eri maiden tilanteisiin voidaan kannattaa voimakasta sotilaallista 
toimintaa. Toisaalta joidenkin maiden tilanteisiin voidaan kannattaa voimakasta diplomatiaa.

Ukrainan sota ei ollut käynnissä varsinaisen merkinnän kirjoittamisen (26.1.2018) aikoihin. Milloin 
ja miten Ukrainan sota saataisiin loppumaan? Hyvä kysymys!

Suomen NATO-jäsenyys on vieläkin hyvin uusi asia, joten Suomen oma toiminta NATO:n 
rakenteissa jää vielä erikseen nähtäväksi.

Paljon jää asioita nähtäväksi.
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1498. Kuka on vihollisen vihollinen?

1498.1. Merkintä 1103: Ymmärtäminen oikein / Mielenosoitus / 
IRAN

1. helmikuuta 2018
1103: Ymmärtäminen oikein / Mielenosoitus / IRAN

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1103

Linkkilistassa on asiaa Iranissa vuonna 2017 alkaneista mielenosoituksista.

YLE välitti Areena-palvelussaan dokumentin (Ulkolinja: Iranin nuorten ristiriita) Iranin nuorten 
tilanteesta.

Kyseinen dokumentti esittää Iranin tilannetta melko kielteisesti.

Linkkilistan alussa on kuitenkin linkki (Wikipedia) vuonna 2011 olleista mielenosoituksissa 
Israelissa.

Eli pitäisi ymmärtää asiat oikein oikeissa asiayhteyksissä, vrt. Israel 2011 ja Iran 2017-2018.

Itse olen jonkin verran seurannut Iranin tilannetta, mutta tietysti täältä kaukaa pohjoisesta on vaikea 
ymmärtää kokonaistilannetta.

Käytännössä en ole käynyt Iranissa, joten tietysti sitä on vain uutisten varassa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti erilaiset mielipidevaikuttajat haluaisivat muuttaa Iranin toimintaa eri tavoilla.

Kannattaa kuitenkin olla varovainen omissa toiveissaan. Sitä voi odottaa täysin vääriä asioita jonkin 
vallanvaihdoksen jälkeen.

Käytännössä vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä.

Lyhyesti ottaen yksittäisen maan mielenosoitukset pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

1498.2. Uudelleenarviointia / 20.10.2024

Lyhyesti todeten vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä. Kannattaa olla varovainen toiveissaan.
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1499. Eri toimintalinjojen toteuttamista oikeassa 
käytännössä

1499.1. Merkintä 1104: RES/RUL / jne. / MPK:n asema / 
Kumisaappaat?

17. helmikuuta 2018
1104: RES/RUL / jne. / MPK:n asema / Kumisaappaat?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1104

Vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen osalta on julkaistu raportti. Raportin saa ladattua tästä 
linkistä.

En enää muista kaikkien vapaaehtoisen maanpuolustukseen liittyvien mietintöjen määrää. Näitä on 
ollut vuosien mittaan useampia.

Laki vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta (ajantasainen laki) löytyy seuraavasta osoitteesta:
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2007/20070556

Lyhyesti voi todeta, että vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta ei taida olla yhtä laajaa kuin 
aikanaan ennen talvi- ja jatkosotaa.

Meillä on tietysti tämä "perinteinen maanpuolustustyö", jota vetävät omalla tavallaan erilaiset 
yhdistykset kuten Reserviläisliitto ry:n (RES) ja Suomen Reserviupseeriliiton (RUL) jäsenjärjestöt.

Itse olen ollut mukana kolmen nuorille tarkoitetun kurssin järjestämisessä - ei siinä mitään.

Oman havainnon mukaan nuoret kaipaavat laajasti ottaen toiminnallisuutta, jotta heitä edes 
kiinnostaisi jokin vapaaehtoisen maanpuolustustyön tehtävä.

Käytännössä toiminnallisuutta ei ole pystytty tarjoamaan nuorille johtuen erilaisista syistä.

"Perinteisen maanpuolustustyö" on tarkoittanut esimerkiksi Reserviläisliitto ry:n (RES) ja Suomen 
Reserviupseeriliiton (RUL) paikallisten jäsenjärjestöjen hoitamia kunniavartiota suurina 
juhlapyhinä.

Esimerkiksi Jalasjärven suunnalla kunniavartioihin on tietysti kerätty Jalasjärvellä vaikuttavia 
reserviläisiä. Sitten Jalasjärvellä on hoidettu muutama tilaisuus kunniavartioiden lisäksi - eli 
erilaiset ampumakilpailut ja vierailut jossain sotilaallisessa kohteessa.

Lyhyesti voi kerraten todeta, että muutama kunniavartio vuodessa ja muutama tilaisuus tämän 
päälle ei oikein ole nuorten kaipaamaa laajaa toiminnallisuutta.
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Tämän jälkeen voi palata vielä vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen koulutusjärjestelmään.

Oma vaatimus vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen suhteen on koulutuksen vastaavuus 
Puolustusvoimien tarpeisiin.

Eli kaikki sotilaallinen vapaaehtoinen maanpuolustuskoulutus pitää perustella Puolustusvoimien 
määräyksillä.

Itse olen pohtinut yli 35-vuotiaille tarjottavaa vapaaehtoista maanpuolustuskoulutusta. Heille 
voidaan ehkä tarjota tietyn vaiheen jälkeen muuta vapaaehtoista maanpuolustuskoulutusta kuin 
sotilaallista vapaaehtoista maanpuolustuskoulutusta. Tästä jonkin verran asiaa viitatussa 
selvitystyössä - erityisesti luku 4 käsittelee tätä asiaa.

Tehty selvitys käsittelee sotilaallisia valmiuksia palvelevaa koulutusta (SOTVA) viranomaisten ja 
kansalaisten valmiuksia tukevaan varautumis- ja turvallisuuskoulutusta (VARTU).

Omana arviona esitän, että yli 35-vuotiaille voisi tarjota kansalaisten valmiuksia tukevaan 
varautumis- ja turvallisuuskoulutusta (VARTU).

Omana arviona esitän, että alle 35-vuotiaille voisi tarjota sotilaallisia valmiuksia palvelevaa 
koulutusta (SOTVA).

Mahdollisesti tällainen toiminta (yli ja alle 35 vuotta) saadaan käyntiin erilaisten selvitysten jälkeen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jaa-A. Oliko edellä olevassa mitään uutta?

Lyhyesti kerraten Reserviläisliitto ry:n (RES) ja Suomen Reserviupseeriliiton (RUL) jäsenjärjestöt 
vastaavat edelleen perinteisemmästä maanpuolustustyöstä.

Joissain yhteyksissä on esitetty huolta, että mahdollisesti kaikki vapaaehtoiset kouluttajat eivät 
kuitenkaan liity/osallistu esimerkiksi Reserviläisliitto ry:n (RES) ja Suomen Reserviupseeriliiton 
(RUL) jäsenjärjestöjen toimintaan.

Hyvä vai huono asia?

Lyhyesti todeten uudistettava Puolustusvoimien ja MPK:n työnjako koulutuksen vuoksi voisi ehkä 
tarkoittaa laajempaa toiminnallisuutta verrattuna perinteisempään toimintaan.

Kumisaappaat vai pikkukengät?

Vuosikausia reserviläistoiminta on tarkoittanut pikkukenkätoimintaa, koska muuhun ei ollut 
mahdollisuuksia.

Nyt pitäisi saada kumisaappaat jalkoihin, mutta se on osoittautunut hyvin vaikeaksi hommaksi.

Nuorten kaipaama toiminnallisuus tarkoittaisi kumisaappaiden käyttöä.
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1499.2. Uudelleenarviointia / 20.10.2024

Kumisaappaat vai pikkukengät? Tuossa on hyvä asia pohdittavaksi.

Nuorten vaatima toiminnallisuus maastossa kumisaappaat jalassa (kumisaapaslinja) vaatii tietysti 
paljon järjestelyjä. Erilaiset perinnetoiminnot (pikkukenkälinja) vaativat vähemmän järjestelyjä. 
Tässä onkin hyvin vaikea ristiriita ratkaistavaksi. Miten järjestää asiamukaisesti sekä 
kumisaapaslinjan että pikkukenkälinjan mukaiset toiminnot läpi vuodesta toiseen? Hyvä kysymys!

35 vuotta voisi olla aika hyvä raja vapaaehtoiselle sotilaalliselle maanpuolustukselle. Tarvitseeko 
Puolustusvoimien järjestää mitään toimintaa yli 35-vuotiaille reserviläisille? Hyvä kysymys!

Mitä olisi yli 35-vuotiaiden henkilöiden vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustustoiminta? Mitä 
olisi yli 35-vuotiaiden henkilöiden muu vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta? Hyviä kysymyksiä!

Paljon puhutaan erilaisista koulutuspoluista eri asioiden asiayhteyksissä. Mikä olisi reserviläisten 
koulutuspolku? Itse en ole oikein tietoinen kaikista mahdollisista koulutuspoluista 
reserviläistoiminnassa. Nykytilanteessa reserviläisten koulutuspolku voi tarkoittaa eri asioita 
erilaisissa asiayhteyksissä. Yhtä ja kattavaa koulutuspolkua ei siis ole.

Varmaankin vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustustoiminta ja muu vapaaehtoinen 
maanpuolustustoiminta pitäisi sovittaa toisiinsa nähden paljon paremmin. Käsittääkseni hiljakkoin 
nimitettiin työryhmä, jonka tehtävä on selvittää vapaaehtoista maanpuolustustoimintaa. Näitä 
selvitysten työryhmiä on tullut ja mennyt erilaisissa välivaiheissa. Mitä tällä kertaa ehdotetaan? 
Tämä jää nähtäväksi.

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus
https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Olen pohtinut reserviläisjärjestöjen toimintaa aikaisemminkin (lausunto 16). Toisaalta voi todeta, 
että koko vapaaehtoisen maanpuolustuksen toiminta ei tällä hetkellä vedä mukaansa yhtä laajoja 
henkilöstöryhmiä kuin ennen sotia. Onko koko vapaaehtoisen maanpuolustuksen toiminta vain 
hyvin pienen piirin toimintaa. Hyvä kysymys!

Mielenkiintoista on nähdä uusimman työryhmän esitykset. Mahdollisesti työryhmä voi tehdä uusia 
avauksia, mutta tämä jää nähtäväksi.

Nykyisen toiminnassa on 26 Maanpuolustuskoulutus MPK, jonka toimintaa ei pidä tietysti väheksyä 
millään tavalla. Verrattuna aikaisempaan Maanpuolustuskoulutus MPK on tietysti iso saavutus, 
koska aikanaan vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustustoiminta oli paljon pienimuotoisempaa.

Lyhyesti todeten erilaisia uusia avauksia voitaisiin tietysti tehdä asiamukaisesti.

26 https://mpk.fi  , Maanpuolustuskoulutus MPK
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1500. Liennytyksen mahdollisuuksista asiaa

1500.1. Merkintä 1105: Haukka vai kyyhkynen? / II / Trump (VII)

6. huhtikuuta 2018
1105: Haukka vai kyyhkynen? / II / Trump (VII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1105

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen nykyinen presidentti Donald Trump rauhan vai sodan 
asialla?

Rauhallisia toimenpiteitä:

* tapaaminen (Pohjois-Korea) Kim Jong-unin kanssa.
* Yhdysvaltojen joukkojen siirtäminen pois Syyriasta?

Yleishuomio yhdestä mielipidekyselystä on Yhdysvaltojen kansalaisten yleinen kannatus Donald 
Trumpin ja Kim Jong-unin tapaamiselle.

Eli iso osa Yhdysvaltojen kansalaisista voi kannattaa Donald Trumpin ja Kim Jong-unin tapaamista.

Sotaisia toimenpiteitä:

* mahdollisesti laajeneva kauppasota Kiinaa vastaan?
* lisääkö Yhdysvallat joukkoja lisää Baltian maihin?
* Yhdysvallat myi aseita Puolaan.
* Yhdysvaltojen on kaikesta huolimatta pysyttävä Syyriassa ainakin jonkin aikaa.
* Yhdysvaltojen ja Venäjän välit kiristyvät eri syistä.

Mielenkiintoista on tietysti seurata Kiinan, Venäjän, Iranin ja Turkin toimenpiteitä eri aiheisiin 
liittyen.

Miten Kiinan ja Pohjois-Korean välit kehittyvät?

Venäjän, Iranin ja Turkin presidenttien tapaaminen Ankarassa koskien Syyrian sotaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Pystyykö Donald Trump tapaamaan Kim Jong-unin ilman ennakkoehtoja?

Oman arvion mukaan diplomaattinen keskustelu ei ole keneltäkään pois.
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Tässä kohtaa tietysti herää kysymys, että pystyisikö Donald Trump tapaamaan muidenkin 
ongelmamaiden johtajien kanssa?

Eli esimerkiksi Iran ja Kuuba ovat olleet jonkinlaisia ongelmavaltioita Yhdysvaltojen kannalta.

Toisaalta Yhdysvalloissa on monenlaisia kovan linjan kannattajia, jolloin diplomaattista keskustelua 
ongelmamaiden kanssa ei ehkä aloiteta eri syiden vuoksi.

Tunnetusti diplomatia on tietysti laji, joka vaatii pitkäjänteisyyttä.

Oman arvion mukaan tapaaminen Donald Trumpin ja Kim Jong-unin välillä ei mitenkään 
haitallista.

Mahdollisesti he (Yhdysvallat / Pohjois-Korea) voisivat sopia edes aivan pientä liennytystä 
tapaamisen perusteella.

Pienikin liennytys voisi olla hyvä alku eri asioiden ratkaisun kannalta.

Esimerkiksi sopimus seuraavasta tapaamisesta voi olla aivan pientä liennytystä.

Tietysti eri maissa on kovan linjan kannattajia, jotka voivat vaatia voimakkaasti Pohjois-Koreaa 
tekemään ensin eri asioita, jotta keskustelu voitaisiin aloittaa vasta erilaisten ennakkoehtojen 
perusteella.

Itse käsitin, että Donald Trumpin ja Kim Jong-unin tapaaminen olisi toukokuussa, ja tätä tapaamista 
on pohjustettu eri tapaamisissa.

Mielenkiintoista on tietysti tilanteen kehitys lyhyellä ja pidemmällä aikavälillä.

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen nykyinen presidentti Donald Trump rauhan vai sodan 
asialla?

1500.2. Uudelleenarviointia / 21.10.2024

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin, että Pohjois-Koreaa on yritetty eristää erilaisilla tavoilla. Viime 
aikojen kehityksestä tiedämme, että Pohjois-Korea on toimittanut asetarvikkeita Venäjälle, joka taas 
käy sotaa Ukrainassa. Ukrainan sodalle ei ole vielä päätepistettä kirjoitushetkellä. Näin ne 
maailmanpoliittiset tilanteet vain vaihtelevat eri tavoilla.

Aikanaan vuonna 2015 (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) saatiin aikaan sopimus 
Iranin ydinohjelmaan liittyen. Nyt tiedämme jälkikäteen, että Yhdysvaltojen presidenttinä Donald 
Trump irtautui tuosta sopimuksesta (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) 
kokonaisuudessaan. Oman arvion mukaan vuoden 2015 sopimus oli jonkinlaisen liennytyksen 
hetki, jonka jälkeen tilanne on kiristynyt monella eri tavalla. Yksi osa tilanteen kiristymistä on 
Venäjän aloittama sota Ukrainassa.

Voitaisiinko jossain kohtaa saavuttaa uutta liennytystä? Tämä kysymys on täysin avoin 
kirjoitushetkellä.
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1501. Erilaisten ongelmamaiden asiaa

1501.1. Merkintä 1106: Pohjois-Korea / Syyria / Iran / Trump 
(VIII)

25. huhtikuuta 2018
1106: Pohjois-Korea / Syyria / Iran / Trump (VIII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1106

Pohjois-Korea, Syyria ja Iran. Siinä on kova kolmikko nykyisen maailmanpolitiikan kannalta.

Eri maat ovat tietysti eri suhteissa näihin kolmeen maahan, vrt. Ranska, Yhdistynyt kuningaskunta, 
Turkki, Venäjä, Kiina ja Yhdysvallat.

Oliko Syyrian viimeisin pommitus (Ranska, Yhdistynyt kuningaskunta ja Yhdysvallat) oikeasti 
hyvin perusteltavissa?

Kaasun käyttöä on pidetty jonkinlaisena rajana Syyrian kriisin yhteydessä, jolloin ulkomaat ovat 
kohdistaneet Syyriaan toimenpiteitä (mahdollisten) kaasuiskujen jälkeen.

Toisaalta voi todeta, että perinteiset aseet ovat tappaneet ison kasan ihmisiä Syyriassa sodan vuoksi.

Mielenkiinoista on tietysti Donald Trumpin ja Kim Jong-unin tapaamisen valmistelu, josta tulee 
aina välillä jotain uutta tietoa.

Mielenkiintoista olisi tietysti liennetys Pohjois-Korean ja muiden valtioiden kanssa. Pystyvätkö 
Donald Trump ja Kim Jong-un sopimaan jotain kestävämpää ratkaisua?

Sitten on tietysti Iran-kysymys. Irtautuuko Yhdysvallat tehdystä sopimuksesta Donald Trumpin 
päätösten seurauksena?

Itse olen käsittänyt, että erilaiset mielipidevaikuttajat haluaisivat vielä uusia lisäyksiä Iranin kanssa 
tehdyn sopimukseen.

Mielenkiintoinen tilanne.

Pitäisikö Irania kohtaan osoittaa uusia toimenpiteitä? Voitaisiinko Pohjois-Korean ja muiden 
maiden välillä saavuttaa jokin Iran-sopimusta vastaava (parempi?) sopimus?

Käsittääkseni kaikki Euroopan valtiot eivät vaadi lisäyksiä Iranin kanssa tehtyyn sopimukseen. En 
ole selvittänyt eri maiden tilannetta.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Sitoutuvatko erilaiset poliittiset päättäjät aikaisemmin tehtyihin poliittisiin päätöksiin?

Varmaankaan virkaan pääsevät poliittiset päättäjät eivät halua mielellään sitoutua aiemmin tehtyihin 
päätöksiin.

Suomen tasolla olen todennut tarpeen perustaa aina vaalikauden alussa tietyt parlamentaariset 
työryhmät uudelleen, koska uudet kansanedustajat eivät halua sitoutua aikaisempien 
parlamentaaristen työryhmien työhön.

Tietysti Donald Trumpin ympärillä voi olla melkoinen joukko henkilöitä vaatimassa kovempaa 
politiikkaa Iranin suhteen.

Richard Nixon lähti vuonna 1972 käymään Kiinassa, minkä seurauksena tapahtui kaikenlaista.

Vastaavalla tavalla Donald Trump voisi vierailla jossain ongelmamaassa, mutta varmaankaan tätä 
vaihtoehtoa eivät kaikki Donald Trumpin ympärillä vaikuttavat henkilöt kannata.

Mahdollisesti Donald Trumpin ja Kim Jong-unin tapaaminen voisi aiheuttaa edes pientä liennytystä.

Varmaankin kummallakin maalla on omat erityiset huolenaiheensa, joita pitää sitten käydä läpi 
järjestelmällisesti mahdollisissa jatkoneuvotteluissa.

Keskustelu eri maiden johtajien välillä ei ole koskaan haitaksi.

Donald Trumpin virkakautta (20.1.2017 alkaen) on jäljellä lähes kolme vuotta, joten vielä ehtii 
tapahtumaan kaikenlaista.

Harrastaako Donald Trump enemmän keskustelua eri maiden johtajien välillä vai enemmän eri 
maiden uhkailua? Tämäkin selviää ajan kanssa.

1501.2. Uudelleenarviointia / 21.10.2024

Itse käsitin joistain puheenvuoroista, että osa Yhdysvaltojen kongressin silloisista jäsenistä olisi 
halunnut Iranin kanssa tehdyn sopimuksen päätyvän Yhdysvaltojen kongressin alaiseen käsittelyyn. 
Nythän tiedämme jälkiviisaasti, että Barack Obama hyväksyi asian presidentin antamana 
asetuksena. Olisiko silloinen istuva Yhdysvaltojen kongressi hyväksynyt tehdyn Iran-sopimuksen? 
Vaikea sanoa näin jälkikäteen.

Iran, Kuuba, Pohjois-Korea ja Syyria. Siinä on tietty joukko maita, joiden kanssa Yhdysvalloilla on 
ollut hyvin vaikeat suhteet vuosikymmenten mittaan. Suhteet ovat tietysti vaihdelleet ajassa ja 
tilassa, jolloin jonkin yksittäisen ongelmamaan (Iran, Kuuba, Pohjois-Korea ja Syyria) hallinnolla 
on ollut enemmän tai vähemmän huonot suhteet Yhdysvaltojen kanssa.

Kirjoitushetkellä käynnissä on Yhdysvaltojen presidentinvaalien kampanjointi täydessä voimassaan. 
Emme siis tiedä Yhdysvaltojen seuraavan presidentin linjoja tiettyjen ongelmamaiden (vrt. Iran, 
Kuuba, Pohjois-Korea ja Syyria) suhteen. Onko Yhdysvaltojen presidentin vierailu jossain 
ongelmamaassa täysin mahdoton ajatus? Hyvä kysymys!
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1502. Asiaa puoluekokousaloitteista

1502.1. Merkintä 1107: Ilmoitusmahdollisuus väärinkäytöksestä

27. huhtikuuta 2018
1107: Ilmoitusmahdollisuus väärinkäytöksestä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1107

Euroopan parlamentin jäsen (MEP) Pirkko Ruohonen-Lerner (Perussuomalaiset) kirjoitti ILKKA-
maakuntalehteen asiaa väärinkäytösten ilmoittamisesta.

Tässä kohtaa kiinnitän huomiota tekemäääni vuoden 2010 puoluekokousaloitteesta:
tekemäni aloite vuoden 2010 puoluekokoukseen:

puoluekokouksen aloitevastaus tekemääni aloitteeseen.

Lyhyesti todeten puoluekokous ei hyväksynyt aloitetta puoluekokouksen hyväksymäksi 
puoluekokousvastaukseksi.

Tämän jälkeen voidaan linkittää seuraavat asiakirjat englanninkieliset asiakirjat koskien lakialoitetta 
(Brussels, 23.4.2018, COM(2018) 218 final, 2018/0106 (COD)):

ehdotuksen pääasiakirja (EN)
pääasiakirjan liite (EN)
oheisasiakirja vaikutusten arvioinnista (EN)
vaikutusten arvioinnin tiivistelmä (EN)

Kirjoitushetkellä lakialoite on niin uusi, että käännökset muille kielille ovat vielä tekemättä.

Kirjoitushetkellä kyseinen lakialoite on lähetetty tiedoksi kansallisille parlamenteille, Euroopan 
parlamentille, Euroopan unionin neuvostolle (ministerineuvosto) ja muutamalle muulle 
toimielimelle.

Yksi minulle asti saapunut ajatus on, että moraalisesti vahvassa yhteiskunnassa ei ole tarvetta 
väärinkäytösten ilmoitusmahdollisuuteen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mielenkiintoista on tietysti nähdä tämän lakialoitteen käsittely Euroopan Unionin eri toimielimissä 
ja kansallisissa parlamenteissa.

Mielenkiintoista on tietysti tällaisen asian esittäminen Euroopan Unionin suunnalta.
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Ehkä Suomessakin voisi olla ilmoitusmahdollisuus väärinkäytöksestä, mutta Eduskunnan kanta on 
vielä epäselvä.

Eduskuntapuolueiden kannat on tietysti hyvä selvittää jatkossa.

Jotain uutta?

Tässä kohtaa pitää laittaa asia seurantaan.

1502.2. Uudelleenarviointia / 21.10.2024

Laki Euroopan unionin ja kansallisen oikeuden rikkomisesta ilmoittavien henkilöiden suojelusta 
(laki: 1171/2022, lain alkuperäisenä päiväyksenä 20.12.2022). Kyseinen laki perustuu 
ilmoittajansuojeludirektiiviin (direktiivi (EU) 2019/1937).

Ehdotin aikanaan puoluekokousaloitteena mahdollisuudesta ilmoittaa erilaisista väärinkäytöksistä 
(whistleblowing). Asia kumottiin puoluekokouksen vastauksessa.

Sinänsä on siis mielenkiintoista, että jonkin asian pitää tulla käsittelyyn Euroopan Unionin kautta. 
Eikö mitään saada tehdyksi itse kansallisesti? Pitääkö jokaisen uuden asian tulla lainsäätäjien 
käsittelyyn Euroopan Unionin kautta? Hyviä kysymyksiä!

Kannattaako edes tehdä puoluekokousaloitteita, jos (lähes) jokainen puoluekokousaloite kumotaan 
puoluekokousvastauksessa? Hyvä kysymys!

Sinänsä on mielenkiintoista, että jokin hallitus voi toteuttaa päätöksiä, joiden sisältö on kumottu 
jonkin hallituspuolueen puoluekokouksen puoluekokousaloitteen puoluekokousvastauksessa. Eli 
yksittäinen hallituspuolue ei siis noudatakaan puoluekokouksensa puoluekokousvastaustaan, jolloin 
jostain päätettävästä asiasta ei nouse erittäin isoa meteliä puolueen sisällä. Näin on käynyt 
muutaman kerran, jolloin hallituspuolueet tekevät päätöksiä vastoin puoluekokouksen 
puoluekokousvastausta.

Mikä merkitys sitten on puoluekokousaloitteilla? Oman arvion mukaan puoluekokousaloitteita 
lukemalla voi nähdä jonkin puolueen sisäisiä suuntauksia eri asioiden kannatukselle. Suomalaisissa 
puolueissa kannatetaan ja vastustetaan erilaisia asioita erilaisilla tavoilla. Yksittäinen suomalainen 
puolue ei ole yksi yhtenäinen kokonaisuus, jolloin suomalaisten puolueiden sisällä on erilaisia 
suuntauksia. Tämän vuoksi puoluekokousaloitteita kannattaa lukea huolellisesti.
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1503. Erilaisia ongelmamaita eri suunnista arvioituna

1503.1. Merkintä 1108: Eri maat / Suhtautuminen? / Libertaani 
(88+4)

11. toukokuuta 2018
1108: Eri maat / Suhtautuminen? / Libertaani (88+4)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1108

Tässä kohtaa voi todeta maailmanpolitiikkaa seuraavissa maissa: Afganistan, Irak, Iran, Jemen, 
Pohjois-Korea ja Syyria.

Kaikissa näissä on Yhdysvallat mukana jollain tavalla.

Afganistan: Yhdysvallat on ollut sotilaallisesti täällä kohta 17 vuotta.

Irak: Yhdysvallat on ollut sotilaallisesti täällä jo 15 vuotta.

Iran: Yhdysvallat (nykyhallinto) on uhkaillut Irania erilaisilla toimenpiteillä.

Jemen: Yhdysvallat tekee yhteistyötä Saudi-Arabian kanssa Jemenin sotaan liittyen.

Pohjois-Korea: Onko Yhdysvaltojen kova politiikka pakottanut Pohjois-Korean neuvottelemaan 
ydinaseohjelmasta?

Syyria: Yhdysvallat tukee joitain Syyrian sodan osapuolia.

Linkkilistassa ensimmäisenä osana on Ron Paulin kehittämään ohjelman (Ron Paul Liberty Report) 
linkit. Linkit ovat ikäjärjestyksessä, eli ensimmäiset linkit ovat vanhempia ja viimeiset linkit 
uusimpia.

Linkkilistan lopussa on Rand Pauliin liittyviä linkkejä.

Lyhyesti ottaen Rand Paul on esittänyt epäileviä lausuntoja koskien joitain sotia.

Katsoin www-sivuja, ja kirjoitushetkeen nähden Rand Paul ei ollut esittänyt lausuntoja koskien 
Donald Trumpin päätöstä irtautua Iranin kanssa sovitusta Iranin ydinvoimaohjelman tarkemmasta 
valvonnasta.

Tämä on täysin ymmärrettävää. Hän voi varmaankin pohtia avustajiensa kanssa virallista ilmoitusta 
koskien irtautumista tehdystä sopimuksesta.
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ELI: mitä Rand Paul ehdottaa/ehdottaisi uudeksi Iran-politiikaksi Yhdysvaltojen irtauduttua Irania 
koskevasta sopimuksesta?

Katsomalla Ron Paulin kehittämään ohjelman (Ron Paul Liberty Report) otsikoita, voi todeta Ron 
Paulin kannattaneen monella tavalla varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikka koskien kaikkia 
mainittuja maita (Afganistan, Irak, Iran, Jemen, Pohjois-Korea ja Syyria) koskien.

Linkkilistan alussa on linkki Antiwar.com -sivustolle, joka mahdollisesti on yksi johtava sivusto 
vastustamassa Yhdysvaltojen osallistumista uusiin sotiin.

Eli on myös yhdysvaltalaisia mielipidevaikuttajia, jotka ovat voineet pitää tehtyä sopimusta (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) hyvin/oikein neuvoteltuna.

Mielenkiintoista on aikanaan nähdä Rand Paulin julkaisema virallinen lausunto Iranin tilanteeseen 
liittyen.

Miten Rand Paulin lausunto eroaa muiden mielipidevaikuttajien näkemyksistä?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Väärin neuvoteltu?

Varmaankin Donald Trump voi väittää Iranin kanssa tehtyä sopimusta (Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA) väärin neuvotelluksi.

Antiwar.com oli julkaissut artikkelin, jossa esitetään 11 Donald Trumpin esittämää valhetta koskien 
tehtyä sopimusta.

Donald Trumpin ja Kim Jong-unin tapaamista on valmisteltu viikkokausia.

Kysymys: Olisiko mahdollinen sopimus Pohjois-Korean ydinaseohjelman purkamisesta sitten 
"neuvoteltu oikein"?

1503.2. Uudelleenarviointia / 23.10.2024

Afganistan, Irak, Iran, Jemen, Pohjois-Korea ja Syyria. Siinä on kova kuusikko erilaisia 
ongelmamaita Yhdysvaltojen kannalta katsottuna. Kirjoitushetkellä tiedämme näissä kuudessa 
maassa olevan erilaista liikehdintää, jota myös Yhdysvaltojen pitää arvioida eri tavoin. Tietysti 
myös Suomessa voidaan arvioida näissä kuudessa maassa tapahtuvaa liikehdintää.

Kirjoitushetkellä tiedämme Ukrainan sodan, joka siis alkoi vuonna 2022. Vastaavasti Israel on 
osapuolena sodassa, joka alkoi vuonna 2023. Eli tähän kohtaan voi lisätä pari ongelmamaata lisää. 
Tietysti Ukrainan sodan kannalta katsottuna yksi ongelmamaa on Venäjä, jonka tulevat toimenpiteet 
ovat arvoitus kirjoitushetkellä.

Yhdysvaltojen tulevan presidentin suhtautuminen erilaisiin ongelmamaihin jää siis nähtäväksi. 
Miten Kamala Harris ja Donald Trump suhtautuvat erilaisiin ongelmamaihin? Asia jää vielä 
nähtäväksi. Varsinainen vaalipäivä on 5.11.2024.
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1504. Erilaisten tehokoulutuksen tarpeellisuudesta 
tärkeää asiaa

1504.1. Merkintä 1109: Eroavaisuudet / Koulutus / (Myös) 
Naisnäkökulmaa

29. toukokuuta 2018
1109: Eroavaisuudet / Koulutus / (Myös) Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1109

Linkkilistan alussa on asiaa naisnäkökulmasta:

* naiset kohtelevat toisiaan työpaikoilla tylysti?
* mehiläiskuningattaren syndrooma (Queen Bee Syndrome)
* pitääkö naisia saada myös ohjelmistotuotannon työntekijäksi?
* miksi naiset pärjäävät paremmin peruskoulussa?
* miksi naiset eivät laajemmin ajaudu erilaisiin johtotehtäviin?

Linkkilistan lopussa on linkit, jotka ovat jotenkin liittyneet naisten pärjäämiseen eri tehtävissä.

Tämän jälkeen on useampi koskien koulutusta:

* oppivelvollisuutta pidennettävä?
* väki ei jaksa mennä läpi ammattikoulutusta
* mikä on koulutusleikkausten vaikutus?
* nuorten terveysongelmin vaikutus?
* OAJ vaatii koulutukseen suurremonttia
* myös toisen asteen koulutus ilmaiseksi?
* perheen köyhyyden vaikutus eri aiheisiin?
* (korkea)kouluverkostoa harvennettava?
* kielten opiskelu vähentynyt entisestään
* lapsien kielenkehitys ja älypuhelimet
* mitä tehdä peruskoulun huonosti suorittaneiden henkilöiden kanssa?

Tässä kohtaa voin jälleen kerran toistaa korostamiani aiheita:

* erilaisia viiden vuoden koulutuksen härveleitä pitää pilkkoa osiin
* on tarjottava enemmän erilaisia lyhyitä tehokursseja (vrt. kielten oppiminen)
* koulutus ei ole hyvä yleislääke erilaisten ongelmien ratkaisuksi
* lyhyemmillä tehokursseilla voidaan kehittää osaamista perustuen oikeisiin vaatimuksiin
* nykyjärjestelmä haittaa elinikäistä oppimista
* kaikilla ei ole oikeasti mahdollisuutta irtautua viiden vuoden koulutuksen härveleihin.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Aikanaan luin Venkula (1988).

Venkula, J. (1988). Tietämisen taidot - tieteelliseen toimintaan harjaantuminen yliopisto-opinnoissa. 
Helsinki: Gaudeamus.

Venkula 1988 perusteella voi todeta, että opiskelutyylejä oli muutama, jotka vaikuttivat opintojen 
läpivientiin.

Oma huomio on, että kehittämällä erilaisia kysymyksiä heti opintojakson aikana on mahdollista 
käydä jonkin opintojakson materiaali läpi asianmukaisesti perustuen johonkin kysymykseen.

Tässä kohtaa on tulee mieleen Poikela, Lähteenmäki & Poikela (2002).

Poikela, S., Lähteenmäki, M.-L., & Poikela, E. (2002). Mikä on ongelmaperusteista oppimista ja 
mikä ei? Teoksessa: E. Poikela (toim.), Ongelmaperusteinen pedagogiikka - teoriaa ja käytäntöä. 
Tampere: Tampere University Press.

Ongelma taitaa olla erilaiset määrittelyt ongelmaperustaiselle oppimiselle.

Itse tapasin yhden opiskelijan, joka oli kypsänä heidän laitoksellaan toteutettuun 
ongelmaperustaiseen oppimiseen.

Oman arvion mukaan ongelmaperustaiseen oppimisen ja muun opetuksen välillä pitää tietysti olla 
jokin järkevä tasapaino.

No - kuitenkin.

Toistaen voi kerrata, että koulutus ei ole hyvä yleislääke erilaisiin ongelmiin.

Lisäksi tässä keskustelussa on sellainen tätimäinen ja setämäinen maku, jolloin hyvässä asemassa 
olevat ihmiset yrittävät ratkaista nuorempien sukupolvien ongelmia omilla ratkaisuilla.

Tietysti päättävässä asemassa vaikuttavat (tädit ja sedät) ovat hyvää tarkoittavia henkilöitä, mutta 
monella heistä ei ole oikeaa ymmärrystä nykynuorten kohtaamista ongelmista.

Oma ehdotus on erilaisten (ongelma)nuorten kanssa tehtävä työ, jolloin voisi kartoittaa 
(ongelma)nuorten kokemuksia ja koettuja ongelmia.

Oman arvion mukaan (ongelma)nuorten kokemuksien ja koettuja ongelmien perusteella voisi 
kehittää erilaisia lyhyitä ja tehokkaita tehokursseja, jolloin riskinä ei olisi putoaminen jostain 
useamman vuoden tutkintohärvelistä.

Vastaavalla tavalla muillekin kohderyhmille voisi kehittää erilaisia lyhyitä ja tehokkaita 
tehokursseja, jolloin olisi mahdollista irtautua muutamaksi kuukaudeksi jollekin tehokurssille.

Summaten: emme todellakaan tarvitse lisää useamman vuoden tutkintohärveleitä.
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Summaten: tarvitsemme enemmän lyhyitä ja tehokkaita tehokursseja.

Yksi esimerkki voisi tietysti olla lyhyt ja tehokas johtajakoulutus, jolloin johtavaan asemaan 
valittu/valittava henkilö voisi käydä tällaisen tehokurssin.

Varmaankin johtavaan asemaan valittu/valittava naishenkilö voisi arvostaa tällaista johtamisen 
tehokoulutusta, jos hänelle ei ole mitään edeltävää johtajakoulutusta.

Meillä on jo johtamisen erikoisammattitutkinto, jonka tehokkuutta ja soveltuvuutta pitää jatkossa 
arvioida perusteellisesti erilaisten kokemusten perusteella.

1504.2. Uudelleenarviointia / 23.10.2024

Erilaiset tehokkaat lyhyiden koulutuksen ratkaisut? Mitä voisivat olla tällaiset tehokkaat 
tehokoulutuksen ratkaisut, joita olen ehdottanut erilaisissa asiayhteyksissä? Asia pitäisi tietysti 
selvittää hyvin. Täysin selvää on, että jotkut sidosryhmät kannattavat tutkintoperusteista koulutusta. 
Ongelma tutkintoperusteisessa koulutuksessa voi olla koulutuksen pituus, jolloin 
tutkintoperusteiseen koulutukseen on vaikeampi irtautua. Erilaisissa tehokoulutuksissa olisi 
mahdollista irtautua helpommin koulutukseen verrattuna useamman vuoden tutkinnon ratkaisuun.

Yksi esimerkki voisi olla tehokas ja lyhytaikainen kielikoulutus. Jossain Etelä-Pohjanmaalla voisi 
ajatella, että jonkin tietyn kielen tehokas ja lyhytaikainen tehokoulutus voitaisiin järjestää 
muutaman vuoden välein. Mahdollisesti tällainen kielikoulutus voitaisiin koota kasaan Etelä-
Pohjanmaan elinkeinoelämän tarpeiden mukaan. Etelä-Pohjanmaallakin on oikeita vientiyrityksiä, 
jolloin jonkin tietyn kohdemaan kielen osaaminen voi tulla vastaan elinkeinoelämän edustajille. 
Asia pitäisi tietysti selvittää asianmukaisesti.

Toinen esimerkki voisi olla tehokas ja lyhytaikainen tietotekniikan koulutus. Jos tietotekniikan 
koulutus kasattaisiin elinkeinoelämän tarpeiden mukaan, niin tietotekniikan koulutuksen sisältö 
voisi vaihdella eri koulutuskertojen välillä. Tietotekniikan osaamistarpeet vaihtelevat ajassa ja 
tilassa, jolloin tietotekniikan koulutuksien sisältö voisi siis vaihdella koulutuksesta toiseen. Tämäkin 
asia pitäisi tietysti selvittää asianmukaisesti.

Osaamisperustainen koulutus vai tutkintoperustainen koulutus? Kummallekin lähestymistavalle 
löytyy omat kannattajansa. Itse olen osaamisperustaisen koulutuksen kannalla. Erilaiset tutkinnot 
voisivat olla sivuseuraus osaamisperustaisen koulutuksen ratkaisujen jälkeen. Tietysti erilaiset 
tutkintonimikkeet voivat vaikuttaa hyvinkin hienoilta, mutta koulutus pitäisi oikeasti järjestää 
osaamisperustaisesti.

Jos koulutusta järjestettäisiin osaamisperustaisesti, niin erilaisiin tehokkaisiin ja lyhyisiin 
koulutuksiin voitaisiin irtautua paljon helpommin verrattuna pitkään tutkintoperustaiseen 
koulutukseen.

Jälleen kerran pitää todeta suomalaisen koulutuspolitiikan virhe. Eli lakkautimme ison määrän 
erilaisia teknikkotason koulutuksia, jolloin kehitimme käytäntöön erilaiset 
ammattikorkeakoulutason koulutukset. Oman tuomion mukaan teknikkotason koulutukset olisi 
pitänyt säästää, ja ammattikorkeakoulututkintoja olisi pitänyt perustaa paljon vähemmän. Nyt 
teimme päinvastoin, jolloin teknikkokoulutuksia lakkautettiin ja kehitettiin iso kasa erilaisia 
ammattikorkeakoulututkintoja. Eli todella iso virhe tehtiin tässä kohtaa!
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1505. Oliko sopimus väärin neuvoteltu?

1505.1. Merkintä 1110: Trump vs. Paul (2) vs. Sanders / erit. 
IRAN

2. kesäkuuta 2018
1110: Trump vs. Paul (2) vs. Sanders / erit. IRAN

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1110

Näillä sivuilla on monet kerrat käsitelty Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, johon 
voimakkaasti vaikuttaa heidän sisäpolitiikkansa.

Oma erityisseurannan aihe on ollut Iranin ja muiden maiden suhde.

Linkkilistassa on seuraavat aiheet:

* Iran on noudattanut tehtyä sopimusta (IAEA:n vahvistama)
* Ron Pauliin liittyviä linkkejä
* Rand Pauliin liittyviä linkkejä
* Bernie Sanders (Our Revolution)
* Donald Trump.

Tähän kohtaan olen yrittänyt kerätä mainittujen henkilöiden Iraniin liittyviä näkemyksiä.

Ron Pauliin kanta Iranin suhteen on seuraava (Wikipedia).

Paul rejects the "dangerous military confrontation approaching with Iran and supported by 
many in leadership on both sides of the aisle". claims the current circumstances with Iran 
mirror those under which the Iraq War began, and has urged Congress not to authorize war 
with Iran. In the U.S. House of Representatives, only Paul and Dennis Kucinich voted 
against the Rothman-Kirk Resolution, which asks the United Nations to charge Iranian 
president Mahmoud Ahmadinejad with violating its genocide convention and charter. Paul 
was one of 12 representatives to vote against the Comprehensive Iran Sanctions, 
Accountability, and Divestment Act, and said, "Sanctions are literally an act of war."

Rand Paulin suhteen selvää Iran kantaa ei ole saatavilla hänen www-sivuiltaan. Tähän liittyen löytyi 
CNN:n uutinen.

Lainaus tästä uutisesta voi olla seuraava:

Kentucky GOP Sen. Rand Paul said Tuesday he wishes President Donald Trump had 
not moved to exit the Iran deal and supported talks between Trump and Iranian 
President Hassan Rouhani.
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Eli Rand Paul kannatti uusia neuvotteluja Iranin kanssa, jolloin Yhdysvallat olisi pysynyt 
sopimuksessa mukana ainakin tässä vaiheessa.

Bernie Sandersin kanta löytyi melko helposti.

While the agreement is not perfect, it is far better than the path we were on - with Iran 
developing nuclear weapons and the potential for military intervention by the U.S. and Israel 
growing greater by the day. If Iran does not live up to the agreement, sanctions can be 
reestablished and all other options remain on the table. It is incumbent upon us, however, to 
give the negotiated agreement a chance to succeed, and we applaud President Obama and 
Secretary Kerry for their efforts. (Bernie Sanders)

Tunnetulla tavalla Donald Trump irtautui sopimuksesta.

Tähän liittyen on linkkilistassa Donald Trumpin virallinen lausunto sekä asiaan liittyvä Wikipedia-
artikkeli.

Tähän kohtaan voi todeta, että en ole seurannut tarkasti Bernie Sandersin toimintaa ja mielipiteitä.

Bernie Sandersista oli tehty dokumentti, joka tuli katsottua.

Täytyy myöntää oma tietämättömyys, koska en ole ollut juurikaan tietoinen (esim. Our Revolution) 
presidentinvaalien jälkeen jatkuneesta Bernie Sandersin toiminnasta.

Laitoin Bernie Sandersin suhteen pari seurantaa päälle.

Kuinka pitkälle Bernie Sanders ja hänen toimintaansa liittyvät henkilöt pääsevät erilaisissa 
vaaleissa?

Käsitin parilta sivulta, että tämän suuntauksen edustajia on päässyt läpi erilaisissa vaaleissa eri 
tasoilla.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan keskustelu erilaisten maiden vaaleilla valittujen henkilöiden kanssa ei ole 
koskaan haitaksi.

Käsittääkseni Ron Paul, Rand Paul ja Bernie Sanders kannattavat keskustelua erilaisten maiden 
edustajien kanssa.

Suostuuko Donald Trump keskustelemaan erilaisten maiden edustajien kanssa kuten Pohjois-Korea 
ja Iran?

Aikanaan George Bush (nuorempi Bush presidenttinä) ei halunnut neuvotella Iranin kanssa.

Tässä on tietysti mielenkiintoisia ristiriitoja erilaisten poliittisten mielipidevaikuttajien kanssa.
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Ovatko neuvottelut ja keskustelut erilaisten maiden vaaleilla valittujen henkilöiden kanssa 
heikkouden vai vahvuuden merkki?

Ovatko neuvottelut ja keskustelut ilman vaaleja toimivien maiden edustajien kanssa heikkouden vai 
vahvuuden merkki?

Aikanaan oli Neuvostoliitto, jonka kanssa erilaiset maat kuitenkin neuvottelivat, vaikka 
Neuvostoliitto valtiona toimi ilman vaaleja.

Oman ehdotuksen mukaisesti neuvottelut ja keskustelut erilaisten maiden välillä eivät ole 
heikkouden merkki.

Tietysti joku Suomi on neuvotellut ja keskustellut hyvin erilaisten maiden kanssa, ja neuvotteluita ja 
keskusteluja ei ole pidetty heikkouden merkkinä.

Summaten voi todeta, että Iran-kysymyksen ratkaisuehdotuksia pitää jatkossa seurata 
asianmukaisesti.

Enemmän Iranin uhkailua vai enemmän Iranin neuvotteluja Iranin kanssa?

1505.2. Uudelleenarviointia / 23.10.2024

Olisiko Barack Obaman kaudella hyväksyttyyn Iran-sopimukseen voitu keskustella jotain 
lisäsopimuksia päälle? Donald Trumpin kaudella olisi ehkä voitu sopia jotain lisäsopimuksia 
vanhan sopimuksen päälle. Nythän Yhdysvallat irtautui koko sopimuksesta ilman mitään 
lisäneuvotteluja. Olisiko voitu edes yrittää jotain lisäneuvotteluja ennen sopimuksesta irtautumista? 
Tälle vaihtoehdolle ei oikein löytynyt kannatusta eri suunnissa, jolloin sopimuksesta tosiaan 
irtauduttiin ilman mitään lisäneuvotteluita. Olisiko neuvotteluita voitu edes yrittää järjestää? Hyvä 
kysymys!

Oliko alkuperäinen Iran-sopimus (Barack Obaman presidenttikaudella siis) sitten väärin neuvoteltu? 
Hyvä kysymys!

Oliko alkuperäinen Iran-sopimus (Barack Obaman presidenttikaudella siis) jonkinlainen 
liennytyksen hetki? Nykyisessä maailmantilanteessa erilaiset vastakkainasettelut ovat lisääntyneet, 
ja uusia sotia (verraten vuosi 2015) käydään eri maissa. Millaista voisi olla uusi liennytys estämään 
erilaisten vastakkainasetteluiden lisääntymistä? Hyvä kysymys!

Kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen vuoden 2024 presidentinvaaleihin liittyvä kampanjointi on 
käynnissä täydessä voimassaan. Varsinainen vaalipäivä on 5.11.2024. Kirjoitushetkellä on vaikea 
arvioida kahden pääehdokkaan (Kamala Harris ja Donald Trump) lopullista kannatusta. Varmaankin 
on turvallista sanoa, että jokaisesta jätetystä äänestä käydään todella kovaa kamppailua. Tietysti 
tiedämme heidän presidentinvaaliensa perustuvan valitsijamiesjärjestelmään. Eli toinen ehdokas voi 
saada enemmän ääniä, mutta kuitenkin vähemmän valitsijamiehiä.

Varmaankin on turvallista sanoa, että moni asia liikkuu johonkin suuntaan Yhdysvaltojen vuoden 
2024 presidentinvaalien jälkeen. Liikkeen suunta on vain vielä nähtävä erikseen, ja tämä riippuu 
täysin vaalituloksista. Elämme mielenkiintoisia aikoja!
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1506. Uskonnon ymmärtäminen oikein

1506.1. Merkintä 1111: Uskonto / Euroopan Unioni / Muita maita

4. kesäkuuta 2018
1111: Uskonto / Euroopan Unioni / Muita maita

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1111

Ensimmäiseksi linkitän seuraavat Euroopan parlamentin jäsenen tekemän kirjallisen kysymyksen 
(E-004697/2017) tiedot.

E-004697 - Liisa Jaakonsaari (S&D) - Uskonnollisten vähemmistöjen kohtelu Venäjällä
PDF-tiedosto tässä linkissä.

E-004697/2017 - Liisa Jaakonsaari (S&D) - Treatment of religious minorities in Russia
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tämän jälkeen linkitän vastauksen kirjalliseen kysymykseen (E-004697/2017).

Varapuheenjohtaja Federica Mogherinin komission puolesta antama vastaus - E-004697/2017
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Answer given by Vice-President Mogherini on behalf of the Commission - E-004697/2017
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Komission vastauksessa on muutama mielenkiintoinen linkki, ja seuraavista löytyi PDF-tiedostot:

* 05 April 2017 - EU Local Statement on the Persecution of Jehovah's Witnesses in Russia
* 21 July 2017 - EU statement on the upheld ban of activities of Jehovah's Witnesses in Russia
* 28 April 2017 - EU Statement on the ban of the activities of Jehovah's Witnesses in Russia

Itse olen uskonnonvapauden kannattaja, joten Venäjän valtion yleishyökkäys yhtä uskonnollista 
ryhmää vastaan on tietysti hyvin huolestuttavaa.

Kysymys: Alkaako Venäjä valtiona tekemään muita yleishyökkäyksiä erilaisia uskonnollisia ryhmiä 
vastaan?

Tämän jälkeen linkitän muutama Euroopan Unionin (lain)säädännön hankkeen.

EUR-Lex: Menettely 2010/0310/NLE - COM (2010) 638: Ehdotus: NEUVOSTON 
PÄÄTÖS Euroopan unionin ja sen jäsenvaltioiden sekä Irakin tasavallan välisen 
kumppanuus- ja yhteistyösopimuksen tekemisestä
https://eur-lex.europa.eu/procedure/FI/2010_310
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EUR-Lex: Procedure 2010/0310/NLE - COM (2010) 638: Proposal for a COUNCIL 
DECISION on the conclusion of a Partnership and Cooperation Agreement between the 
European Union and its Member States, of the one part, and the Republic of Iraq, of the 
other part
https://eur-lex.europa.eu/procedure/EN/2010_310

Mielenkiintoisella tavalla tähän liittyy asia tunnuksella 2010/0310M(NLE).

2010/0310M(NLE) - Partnership and Cooperation Agreement between the EU and Iraq
http://www.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?reference=2010/0310M(NLE)&l=en

Tähän kohtaan linkitän komitean lausuntoluonnoksen tietoja:
* Committee -> Development
* Rapporteur -> VÄYRYNEN Paavo

Eli monelle suomalaiselle tuttu Paavo Väyrynen on tässä aiheessa komitean (Development) 
nimeämä henkilö kehittämään kehitysvaliokunnan lausunto, joka lähetetään tiedoksi toiselle 
komitealla (Foreign Affairs).

Tähän kohtaa pitää tietysti linkittää asianmukaisen komitean (Development) asiakirjat tähän 
liittyen:

* DRAFT OPINION - 2010/0310M(NLE) - Development
* AMENDMENTS 1-37 - 2010/0310M(NLE) - Development
* OPINION - 2010/0310M(NLE) - Development

Ehdotuksessa (DRAFT OPINION) on seuraava kohta ei ole mainintaa uskonnnosta

Ehdotukseen liityen jätetiin useita (AMENDMENTS 1-37) muutosehdotuksia.

Mielenkiintoinen on ehdotettu lisäys 8:
Amendment 8:

1a. Notes that social and political processes and dynamics in Iraq are highly male-dominated 
and affected by an excessive influence of religious leaders. Deplores that this often results in 
the exclusion of women and secular groups from social interactions;

Lopullisessa komitean lausunnossa (OPINION) on seuraava kohta 6:
6. Notes that social and political processes and dynamics in Iraq are highly maledominated 
and affected by the excessive influence of religious leaders; deplores that this often results in 
the exclusion of women and secular groups from social interactions;

Sinänsä mielenkiintoinen aihe pohdittavaksi. Miten uskonto vaikuttaa Irakissa ja miten siihen pitäisi 
suhtautua ulkopuolelta?

Lampinen (1995) olen viitannut eri yhteyksissä.

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden yleinen tausta. Helsinki: 
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Käytännössä uskonto vaikuttaa politiikkaan ja politiikka vaikuttaa uskontoon eri tavoilla eri maissa.
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Eli esimerkiksi Irakin uskonnollinen ja poliittinen ilmapiiri pitäisi ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessä.

Suomen osalta pitää tietysti todeta Korkeimman hallinto-oikeuden (KHO) päätös (päiväys 
14.12.2009 / diaarinumero: 1761/2/09 / Taltionumero: 3559). PDF-tiedosto tässä linkissä.

Kyseinen päätös koskee Mitro Revon osallistumista eurovaaleihin vuonna 2009.

Eli Mitro Revon osallistuminen vuoden 2009 eurovaaleihin käsiteltiin Suomen ortodoksisen 
arkkipiispakunnan piispainkokouksessa.

Jäin KHO:n päätöstekstin lukemisen jälkeen siihen käsitykseen, että piispainkokouksen päätös ei 
ollut väärin tehty.

No - kuitenkin.

Tapaus Mitro Repo (vrt. KHO:n päätöksen päiväys 14.12.2009) on hyvä muistutus Suomen 
uskonnollisesta ja poliittisesta ilmapiiristä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Edellä käsitellyissä PDF-tiedostojen ja muiden lähteiden voi todeta uskonnon olevan erilaisessa 
asemassa eri maissa.

Aikaisemmin olen kirjoittanut "kulttuurisista epävastaavuuksista".

Yksi osa kulttuurisia epävastaavuuksia on tietysti uskonnon oikean merkityksen ymmärrys oikeassa 
asiayhteydessä.

Eli Irakissa, Venäjällä ja Suomessa pitää ymmärtää oikein erilaiset [kulttuuriset] epävastaavuudet 
kuten uskonnon asema.

Hyvä kysymys on tietysti Euroopan Unionin asema uskonnollisissa kysymyksissä. Missä menee 
erilaisten asioiden yhteydessä uskonnon ja politiikan väliset erot?

Eli hyvin vaikea asia ratkaistavaksi, jolloin pitää varmaankin tarkastella yksittäisen asian 
yhteydessä uskonnon ja politiikan välisiä suhteita.

1506.2. Uudelleenarviointia / 25.10.2024

Uskonto ja politiikka pitäisi ymmärtää täysin oikein oikeissa asiayhteyksissä. Monesti 
ymmärrämme uskonnon ja politiikan täysin väärin väärissä asiayhteyksissä. Uskonto ja politiikka 
pitäisi ymmärtää oikein erilaisten kohdemaiden asiayhteyksissä, mutta tämä tehtävä on 
osoittautunut hyvin vaikeaksi monessa tapauksessa.

Pinnalta katsoen uskonnon ja politiikan asiayhteyksien ymmärtäminen vaikuttaa helpolta. 
Tosiasiassa uskonto ja politiikka on monesti syväajattelua, jota on vaikeampi ymmärtää oikein.
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1507. Muutama vuotta myöhemmin

1507.1. Merkintä 1112: Vakava paikka / Kuntauudistus (xxxvi)

5. kesäkuuta 2018
1112: Vakava paikka / Kuntauudistus (xxxvi)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1112

Päivitys: Tässä oli tullut päivämäärävirhe - eli tietysti lausunto julkaistiin 1.6.2018 eikä 
4.6.2018.

[1.6.2018] on julkaistu perustuslakivaliokunnan (Eduskunta) lausunto (Valiokunnan lausunto 
PeVL 15/2018 vp) koskien kahta hallituksen esitystä (HE 16/2018 vp, HE 15/2018 vp).

Tähän kohtaan voi linkittää asianmukaiset PDF-tiedostot:

* HE 15/2018 vp
* HE 16/2018 vp
* PeVL 15/2018 vp

Tähän kohtaan täytyy vielä linkittää muutama sivu.

Asian käsittely - HE 15/2018 vp

https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/KasittelytiedotValtiopaivaasia/Sivut/HE_15+2018.aspx

Asian käsittely - HE 16/2018 vp

https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/KasittelytiedotValtiopaivaasia/Sivut/HE_16+2018.aspx

Kummankin sivun lopussa on linkki - Valiokuntien asiantuntijalausunnot.

Toisen asian (HE 16/2018 vp) asiantuntijalausuntoja on vaatimattomasti vain 213 kappaletta.

Eli asiaa on näköjään selvitetty pitkään ja hartaasti.

Tähän liittyen voin todeta Jalasjärvellä sijaitsevan Palveluportin 30-vuotisjuhlan (4.6.2018), jossa 
oli kuuntelemassa asianmukaiset puheenvuorot.

Aikanaan Jalasjärvellä päädyttiin selvitystyön jälkeen perustamaan avopalvelukeskus, joka toimii 
nykyään Palveluportin nimellä.
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Lyhyesti todeten Palveluportti on keskus, jossa on erilaisia palveluita, joita voisi kutsua 
avohuolloksi. Eli laitosmaisuudesta haluttiin siirtyä johonkin muuhun ratkaisuun.

Käsittääkseni muista kunnista on ollut erilaisia valtuuskuntia tutustumassa Palveluportin (aikanaan 
avopalvelukeskus) toimintaan.

Lopuksi voi todeta linkkilistan, jossa on joukko uudistukseen (SOTE ja maakunta) liittyviä uutisia 
ja mielipiteitä.

Palveluportin 30-vuotisjuhlassa piti juhlapuhujana olla Annika Saarikko, mutta 
perustuslakivaliokunnan lausunnon vuoksi koottiin kaikki oleelliset ministerit selvittämään 
tilannetta, joten hän ei ollut juhlapuhujana.

Annika Saarikon tilalla juhlapuheen kävi pitämässä kansanedustaja Mikko Savola.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä Palveluportin merkitys tulevina aikoina.

Tiedotustilaisuuden alussa nostettiin esiin perustuslakivaliokunnan toiminnan olevan hyvä ratkaisu 
perustuslain valvontaan suomalaisessa lainsäädännössä.

Näinkin asian voi nähdä, jolloin Suomeen ei varmaankaan perusteta lähiaikoina erillistä 
perustuslakituomioistuinta.

Tietysti voi todeta, että kansanedustajaksi valikoidutaan yleensä muilla saavutuksilla kuin 
lainopillinen osaaminen.

Tiedotustilaisuuden perusteella täytyy todeta poliittisen harkinnan olevan seuraava aihepiiri.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mitä uutta?

Tietysti poliittinen harkinta koko uudistuksen (SOTE ja maakunta) selviää jatkossa.

Vieläkö nykyinen hallitus (Sipilä) yrittää puristaa kasaan uuden lainsäädännön paketin huomioiden 
perustuslakivaliokunnan antaman lausunnon?

Tähän kohtaan pitää vielä kerraten todeta maakunta- ja sote-uudistuksen listaamat lakiesitykset.

Maakunta- ja sote-uudistus / Lakiesitykset

[linkki ei toimi enää]

Oman arvion mukaan harva meistä on perehtynyt kaikkiin mahdollisiin lakiesityksiin eri vaiheissa.

Eli monelta osin koko uudistuksen käsittely on ollut täynnä erilaisia asiaprosessin ja 
mielikuvaprosessin epävastaavuuksia.
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Ehkä jossain vaiheessa saamme luettavaksi lopulliset hyväksytyt lait, jolloin niitä voi sitten 
tarkastella tarkemmin asiapohjalta.

Sitä ennen mielikuvaprosessit ja asiaprosessit etenevät omalla tahdillaan kohdaten erilaisia 
epävastaavuuksia.

1507.2. Uudelleenarviointia / 25.10.2024

Aiemmin olen kirjoittanut linjojen ja kaistojen yksityistämisestä ja kansallistamisesta. En ole 
kirjoittanut liikaa erilaisista yleispalveluista. Sosiaali- ja terveysasiat voisivat olla jonkinlainen 
yleispalvelu, jotka on vain hoidettava jotenkin. Sosiaali- ja terveysasiat ovat olemassa huolimatta 
kulloisenkin hallituksen kokoonpanosta. Eli sosiaali- ja terveysasiat pitää hoitaa jotenkin, vaikka 
sosiaali- ja terveysasioiden hoitoon on erilaisia mahdollisuuksia täysin yksityisen ja täysin julkisen 
vaihtoehdon välillä.

Turvallisesti voi todeta, että Suomessa on kehitetty jonkinlainen sekamalli, jolloin Suomessa 
sosiaali- ja terveysasioita hoidetaan sekä yksityisellä puolella että julkisella puolella.

Sosiaali- ja terveysasioita yritettiin aikanaan kehittää useamman hallituksen voimin. Viimeisin 
viritys on hyvinvointialueiden ratkaisu, jonka takana on Marinin hallitus. Nykyinen Orpon hallitus 
peri Marinin hallituksen ratkaisun, jota nykyinen hallitus yrittää tietysti säätää jollain tasolla. 
Kirjoitushetkellä tiedämme, että hyvinvointialueille on määrätty etsittäväksi erilaisia säästöjä. Eli 
nykyhallitus (Orpo) yrittää etsiä säästöjä myös hyvinvointialueilla. Aika näyttää kuinka 
hyvinvointialueiden säästöjen tekeminen onnistuu käytännössä.

Neljä vuotta kestävä Eduskunnan vaalikausi on toisaalta lyhyt aika. Valittu hallitus ehtii juuri tehdä 
omat toimenpiteensä, mutta hallituksen tekemien päätösten pitkäaikainen seuranta ja hienosäätö on 
tietysti oma haasteensa. Pitäisikö Eduskunnan vaalikauden olla pidempi, jotta erilaisia päätöksiä 
voitaisiin viedä läpi pidemmällä aikavälillä. Hyvä kysymys!

Aikaisemmin olen kirjoittanut aatteen palon nuotioringistä ja yhteiskuntainsinööreistä. 

Erilaiset puolueet ovat tietysti aatteen palon nuotiorinkejä, joiden valossa puolueiden jäsenet 
oppivat oman puolueen ajattelutavan. Oman puolueen ajattelutavan oppimisessa menee tietysti oma 
aikansa. Vastaavasti muiden puolueiden ajattelutapojen oppiminen vaatii myös oman aikansa. Eli 
kokonaisvaltaisemman näkemyksen oppiminen vaatii sekin oman aikansa.

Toisaalta on yhteiskuntainsinöörejä, jotka uskovat voimakkaasti erilaisiin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin, joita noudattamalla yhteiskunta täydellistyisi hyvin toimivaksi koneeksi. 
Valitettavasti ihmiset eivät käyttäydy täysin ennakoidulla tavalla, jolloin jokainen poliittinen päätös 
kohtaa oikeiden asioiden kovan todellisuuden. Oikeiden asioiden kovassa todellisuudessa erilaisia 
poliittisia päätöksiä pitäisi hienosäätää pidemmällä aikavälillä. Tietysti on täysin selvää, että 
yksittäinen yhteiskuntainsinööri uskoo voimakkaasti omiin luonnonlakeihinsa, jolloin erilaisten 
tehtyjen päätösten hienosäätö ei tapahdu suoraviivaisesti vaan monen riidan kautta. Suomalaisessa 
asiayhteydessä tehtyjen päätösten hienosäätö voi tapahtua hallitusten vaihdosten asiayhteyksissä, 
jolloin uusi valittava hallitus tekee hienosäätöä aikaisemmille päätöksille.

Valitettavasti asiat ovat monesti monimutkaisia, jolloin päätöstenkin tekeminen on monimutkaista 
monen vaiheen tekemistä. Asia on hyvä tiedostaa asianmukaisesti.
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1508. Maailmanpolitiikkaa erilaisissa asiayhteyksissä

1508.1. Merkintä 1113: Maailmanpolitiikka / Eri maat / Trump 
(IX)

8. kesäkuuta 2018
1113: Maailmanpolitikka / Eri maat / Trump (IX)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1113

Nykyisin on kaikenlaisia sähköisiä palveluita, jolloin voi katsoa erilaisia tapahtumia suoraan omalla 
kotikoneella. Tämän lisäksi on mahdollista ladata omalle kotikoneella erilaisia tiedostoja.

Tässä kohtaa voi todeta, että Yhdysvaltojen sisäpolitiikka vaikuttaa heidän ulkopolitiikkaansa

Tähän merkintään olen koonnut erilaisia uutisia ja tiedostoja liittyen erilaisiin maihin ja eri maiden 
yhteistyöhön.

Israel & Palestiina:

* Kuwait: draft resolution - 1 June 2018 - S/2018/516
* United States of America: draft resolution - 1 June 2018 - S/2018/520
* äänestys Kuwaitin esittämästä luonnoksesta videolähetyksenä
* äänestys Yhdysvaltojen esittämästä luonnoksesta videolähetyksenä
* Yhdysvaltojen suurlähetystön siirtäminen Jerusalemiin
* Israel teki sotilaallisen iskun Syyrian puolelle.

Lyhyesti ottaen kumpikaan päätöslauselman ehdotus ei tullut hyväksytyksi.

Pohjois-Korea:

* mikä olisi demokraattien näkemys Pohjois-Korean ongelman ratkaisuksi?
* mikä olisi republikaanien näkemys Pohjois-Korean ongelman ratkaisuksi?
* ensin presidentti Trump peruu tapaamisen Singaporessa
* sitten presidentti Trump haluaa järjestää tapaamisen Singaporessa
* Pohjois-Korea vapautti muutaman vangin
* Pohjois-Korea olisi valmis luopumaan ydinaseista?
* Pohjois-Korean ja Etelä-Korean edustajien tapaamisia
* Kim Jong-un lähetti kirjeen Trumpille
* Pohjois-Korean ja Venäjän edustajien tapaamisia.

Iran:
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* Iranin suhtautuminen Yhdysvaltojen vetäytymiseen sopimuksesta (Iranin ydinohjelma)?
* Iran aikoo pysyä sopimuksessa (Iranin ydinohjelma)
* IAEA varmistanut Iranin pysyneen sopimuksessa (Iranin ydinohjelma)
* Donald Trump esitti vääriä väittämiä tehdystä sopimuksesta (Iranin ydinohjelma)
* mitä Yhdysvallat tekee jatkossa Iranin suhteen?
* miten muut maat suhtautuvat Yhdysvaltojen esittämiin pakotteisiin?

Tähän liittyy hyvin myös seuraava kirje: Joint Letter (8 allekirjoittajaa).
Lyhyesti ottaen allekirjoittajat pahoittelevat Yhdysvaltojen irtautumista Iranin kanssa tehdystä 
sopimuksesta (Iranin ydinohjelma).

Euroopan Unioni:

* Yhdysvallat asetti pakotteita Euroopan Unionin suunnalta tuleville tuotteille
* kuka suostuu neuvottelemaan Yhdysvaltojen asettamista tullimaksuista?
* Euroopan Unioni haluaa pysyä mukana tehdyssä sopimuksessa (Iranin ydinohjelma)
* Euroopan Unioni valmis vastaamaan Yhdysvaltojen pakotteisiin
* Euroopan Unioni ja Kanada jättivät valituksen WTO:lle koskien tullimaksuja.

Kanada:

* Euroopan Unioni ja Kanada jättivät valituksen WTO:lle koskien tullimaksuja
* Kanadan ulkoministerin haastattelu koskien Yhdysvaltojen tullimaksuja
* Kanadan pääministerin haastattelu koskien Yhdysvaltojen tullimaksuja
* Kanada arvostelee uusia tullimaksuja.

Venäjä:

* Miten pitäisi suhtautua Venäjän ulkoministerin vierailuun Pohjois-Koreassa?

Meksiko:

* Meksiko jätti valituksen WTO:lle koskien tullimaksuja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jaa-a. Mitä uutta?

Lyhyesti todeten Donald Trump ja hänen hallintonsa ovat aiheuttaneet erilaisia tilanteita eri puolilla 
maailmaa.

Donald Trump on ollut nyt Yhdysvaltojen presidenttinä yli vuoden.

Mikä on Donald Trump strategia erilaisten maiden kanssa?

Plan B?

Onko Donald Trumpilla erilaisia varasuunnitelmia (Plan B) erilaisiin maailmanpolitiikan aiheisiin?
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Kuinka monta sidosryhmää Donald Trump ja hänen hallintonsa saavat vielä 
suuttumaan/hermostumaan?

Tätä aihetta voisi seurata tarkemmin.

Tietysti on eroteltava Donald Trumpin ja hänen hallintonsa erilaiset uhkaukset ja oikeat 
toimenpiteet.

Keitä kaikkia Donald Trump uhkaavat erilaisilla toimenpiteillä?

Mitkä tulevat olemaan Donald Trumpin oikeat toimenpiteet?

Varmaankin tässä tulee olemaan erilaisia epävastaavuuksia.

1508.2. Uudelleenarviointia / 25.10.2024

Kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen vuoden 2024 presidentinvaalien kampanjointi on käynnissä 
täydessä voimassaan. Kirjoitushetkellä emme siis tiedä Yhdysvaltojen vuoden 2024 
presidentinvaalien lopputulosta. Varsinainen vaalipäivä on 5.11.2024, jonka jälkeen pitäisi olla 
valittuna uusi Yhdysvaltojen presidentti. Tosin Donald Trumpin kohdalla pitää todeta, että hän olisi 
toisen kauden presidentti, joka oli poissa tehtävästä yhden vaalikauden ajan.

”Shake the system”. Yhdessä haastattelussa haastateltava totesi, että hän pitää Donald Trumpista, 
koska tämä sekoittaa järjestelmää. Mielenkiintoinen väittämä sinänsä. Olisiko Donald Trumpin 
ajamilla asioilla enemmän vaikutusta kuin vain pelkällä järjestelmän sekoittamisella? Järjestelmän 
suurta sekoittamista vai hyvin määritelty tarkka asialista? Tätä voi pohtia kukin tykönään.

Oman arvion mukaan Yhdysvaltojen sisäinen poliittinen keskustelu on mennyt välillä huutamisen 
puolelle. Huutaminen on tarkoittanut valitun presidentin asialistan vastustamista huolimatta 
asialistan oikeasta sisällöstä. Eli vastustamisesta on tullut tärkeämpää kuin asioista.

Tästä palautuu mieleen Yhdistyneen kuningaskunnan sisäinen politiikka yhdessä vaiheessa. 
Yhdessä vaiheessa Yhdistyneen kuningaskunnan sisäinen politiikka oli melkoista sirkusta kaiken 
kaikkiaan. Nykytilanteessa Yhdistyneen kuningaskunnan sisäinen politiikka ei ole ollut yhtä 
sirkusta, mutta tilanne voi tietysti muuttua.

Suomalaiseen asiayhteyteen voi todeta, että Suomen sisäinen politiikka ei ole viime aikoina ollut 
yhtä (media)sirkusta. Tietysti välillä on ollut erilaisia kohuja eri asioihin liittyen, mutta kohun 
suurin syy ei ole ollut jonkin yksittäisen kansanedustajan henkilö ja henkilön tekemiset. Jonkin 
kohun perustuminen tiettyyn asiaan on tietysti paljon parempi lähtökohta kuin pelkkään henkilöön 
perustuva kohu.
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1509. Vapaan kaupan rajoitteista asiaa

1509.1. Merkintä 1114: Kauppa / Trade / FIN (Kok., Kesk.) / G7 / 
SCO

11. kesäkuuta 2018
1114: Kauppa / Trade / FIN (Kok., Kesk.) / G7 / SCO

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1114

Viime viikonlopulla oli käynnissä useampi kokous:

* Suomen Keskusta rp:n puoluekokous Sotkamossa
* Kansallinen Kokoomus rp:n puoluekokous Turussa
* G7-kokous Kanadassa (Charlevoix)
* Shanghai Cooperation Organisation (SCO) / Heads of State (Qingdao)

Kaikkien kokousten osalta oli käytössä tietopalveluita ja videolähetyksiä.

Tähän kohtaan linkitän muutaman tiedoston:

* Keskustan periaateohjelma (10.6.2018) )PDF)
* Kokoomuksen periaateohjelma (10.6.2018) (PDF)
* Charlevoix G7 Summit Communique (PDF)
* Shanghai Cooperation Organisation (SCO) - Qingdao Declaration (PDF)

Keskustan periaateohjelma (10.6.2018) sisältää seuraavat virkkeet:

91. Käpertyminen ja aitojen pystytys ei ole Suomen ratkaisu. Kansainvälisellä 
vuoropuhelulla ja yhteistyöllä vahvistamme luottamusta ja turvallisuutta.
92. Hyvät suhteet kaikkiin naapurimaihin sekä vakauden rakentaminen Itämerellä ja 
arktisella alueella ovat turvallisuutemme ytimessä. Suomen luontevin yhteisö on 
Pohjoismaat, sitkeiden pohjoisten kansojen joukko. Ylläpidämme aktiivista 
yhteistyösuhdetta Venäjään niin valtioiden, talouden kuin kansalaistenkin vuorovaikutuksen 
kautta.

Kokoomuksen periaateohjelma (10.6.2018) sisältää seuraavat virkkeet:

Kansainvälisiin sopimuksiin ja sääntöihin perustuva maailmankauppa luo vaurautta ja 
hyvinvointia. Kaupan vapaus vähentää köyhyyttä ja lisää kansakuntien keskinäistä, 
rauhanomaista yhteenkuuluvuutta. Suomen on toimittava kansainvälisissä organisaatioissa 
johdonmukaisesti kaupan esteiden poistamiseksi.

Charlevoix G7 Summit Communique (9.6.2018) sisältää seuraavat virkkeet:
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4. We acknowledge that free, fair and mutually beneficial trade and investment, while 
creating reciprocal benefits, are key engines for growth and job creation. We recommit to the 
conclusions on trade of the Hamburg G20 Summit, in particular, we underline the crucial 
role of a rules-based international trading system and continue to fight protectionism. We 
note the importance of bilateral, regional and plurilateral agreements being open, 
transparent, inclusive and WTO-consistent, and commit to working to ensure they 
complement the multilateral trade agreements. We commit to modernize the WTO to make it 
more fair as soon as possible. We strive to reduce tariff barriers, non-tariff barriers and 
subsidies.

Qingdao Declaration (10.6.2018) sisältää seuraavat virkkeet:

The Member States stand for the improvement of the architecture of global economic¨ 
governance and the development of trade, economic and investment cooperation. They 
proceed from the belief that the World Trade Organisation is the key platform for discussing 
the agenda for international trade and adopting the rules of a multilateral trade system. In 
order to maintain the reputation and efficiency of the WTO rules, the Member States stand 
for the joint forming of an open world economy, the consecutive strengthening of an open, 
inclusive, transparent, nondiscriminative and multilateral trade system based on rules, as 
well for the prevention of fragmentation of international trade relations and rejection of any 
forms of trade protectionism.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Näin on neljässä erilaisessa kokouksessa käsitelty samaa asiaa.

Eli vapaa kauppa vähäisillä rajoituksilla ja monenkeskiset sopimukset saavat kannatusta.

Noin viikon aikana on tullut selväksi Donald Trumpin asettamat tullimaksut, ja joistakin 
tullimaksuista on tehty valitukset WTO:n suuntaan.

Vastaavasti on tuli selväksi erilaisten sidosryhmien (Suomen kaksi hallituspuoluetta, G7, SCO) 
esitykset monenkeskisestä vapaan kaupan järjestelmästä.

Kysymys: Miten nämä erilaiset sidosryhmät suhtautuvat jatkossa mahdollisiin uusiin 
Yhdysvaltojen asettamiin tullimaksuihin?

Varmaankin eri sidosryhmät tulevat vetoamaan WTO:n sääntöihin tällaisten asioiden ratkaisuissa.

Elämme mielenkiintoisia aikoja.

Miten kansainväliset järjestelmät kestävät Yhdysvaltojen mahdolliset uudet yksipuoliset 
toimenpiteet?

1509.2. Uudelleenarviointia / 25.10.2024

Yhdysvaltojen asettamiin tullimaksuihin palataan luultavasti 5.11.2024 presidentinvaalien jälkeen.
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1510. Uhkailua vai keskustelua kenen kanssa?

1510.1. Merkintä 1115: Yhdessä? / Yhdysvallat / Pohjois-Korea / 
Trump (X)

12. kesäkuuta 2018
1115: Yhdessä? / Yhdysvallat / Pohjois-Korea / Trump (X)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1115

Maailmanpolitiikan tämän päivän seurannan aihe on tietysti Yhdysvaltojen ja Pohjois-Korean 
korkeimman tason henkilöiden tapaaminen - eli Donald Trump ja Kim Jong Un.

Linkkilistassa on mainittu sivut, joilta tehdyn julistuksen voi tarkistaa asianmukaisesti.

Kopioin tuon 12.6.2018 tehdyn yhteisen lausunnon tekstin oheen. Käytännössä Valkoisen talon 
www-sivut muuttuvat uuden presidentin astuessa virkaan. Eli lausunto pitäisi sitten kaivaa erikseen.

Tätä päivää aikaisemmin en ollut lukenut (Panmunjom Declaration) Etelä-Korean ja Pohjois-
Korean tekemää yhteistä lausuntoa maiden välisten suhteiden parantamiseksi. Kopioin tuonkin 
julistuksen tämän merkinnän oheen.

Tietysti tämä on mielenkiintoista kehitystä.

Aikaisemmin Donald Trump presidenttinä irtisanoutui Iranin kanssa tehdystä sopimuksesta koskien 
Iranin ydinohjelmaa.

Olisiko mahdollinen laajempi sopimus Pohjois-Korean ydinohjelmasta sitten neuvoteltu oikein?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti tällainen liennytys on tärkeä asia.

Voitaisiinko Iranin kanssa järjestää vastaava tapaaminen?

Mahdolliselle Iranin ja Yhdysvaltojen korkeimman tason edustajien tapaamiselle voi olla monia 
sisäpoliittisia ja ulkopoliittisia esteitä sekä Iranissa että Yhdysvalloissa.

Toisaalta mahdollinen liennytys eri aiheissa voi levitä erilaisiin suuntiin.

Kysymys: Onko Donald Trump enemmän diplomatian vai sodan asialla?
Kysymys: Uhkaileeko Donald Trump enemmän kuin keskustelee?
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Nähtäväksi jää paljonkin.

1510.2. Uudelleenarviointia / 29.10.2024

Uhkailua vai keskustelua? Kumpaa pitäisi tehdä enemmän Pohjois-Korean kanssa? Tämäkin on 
jälleen kerran hyvä kysymys!

Sitten on tietysti Iran-kysymys. Uhkailua vai keskustelua? Kumpaa pitäisi tehdä enemmän Iranin 
kanssa? Tämäkin on jälleen kerran hyvä kysymys!

Kirjoitushetkellä on tiedossa sota Ukrainan alueella. Varsinaisen merkinnän (1115) aikoihin sota 
Ukrainan alueella oli täysin tietämätön tulevaisuuden kehityskulku. Ukrainan sodan myötä Pohjois-
Korea ja Venäjä ovat tehneet erilaista yhteistyötä. Aika näyttää Pohjois-Korean ja Venäjän 
yhteistyön määrän ja laadun.

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa Yhdysvaltojen presidentinvaalien tilanne. Varsinaiset 
presidentinvaalit ovat 5.11.2024. On varmaankin turvallista todeta, että Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien jokainen ääni on kovan työn takana. Käytännössä Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien tulosta on hyvin vaikea arvioida etukäteen. Lisäksi Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien perustuminen valitsijamiesjärjestelmään tekee vaalituloksen ennustamisesta 
hyvin vaikeaa. Käytännössä vaalit voi voittaa ehdokas, joka voi tosiasiallisesti saada vähemmän 
ääniä, koska valitsijamiesten määrä ratkaisee vaalit.

Uhkailua vai keskustelua? Emme vielä tiedä etukäteen, että mitä vaihtoehtoa Yhdysvaltojen tuleva 
presidentti tulee suosimaan. Kenen kanssa Yhdysvallat suostuu keskustelemaan? Ketä Yhdysvallat 
tulee enemmän uhkailemaan? Emme tiedä tätä etukäteen.

Aiemmin on ollut asiaa eri maiden sisäisistä mielenosoituksista. Oman arvion mukaan jokaisen 
kohdemaan sisäinen mielenosoitus pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä. Monesti emme 
ymmärrä oikein jonkin kohdemaan sisäisiä mielenosoituksia. Kannattaa olla toiveissaan varovainen 
näin ulkopuolelta katsoen.

Vastaavalla tavalla Yhdysvaltojen sisäinen tilanne pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä. 
Näin ulkopuolelta katsoen emme ehkä ymmärrä oikein jokaista aihetta Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien asiayhteydessä. Kannattaa siis olla toiveissaan varovainen näin ulkopuolelta 
katsoen (Suomi ↔ Yhdysvallat).
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1511. Köyhä Amerikka ja rikas Amerikka?

1511.1. Merkintä 1116: Toinen Amerikka / Viestintuoja

13. kesäkuuta 2018
1116: Toinen Amerikka / Viestintuoja

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1116

Sisäpolitiikka vaikuttaa ulkopolitiikkaan.
Ulkopolitiikka vaikuttaa sisäpolitiikkaan.

Näin tämä tahtoo olla.

Linkkilistan alussa on asiaa Kaliforniasta, jossa erittäin suuri pato olisi voinut murtua.

Tuo tilanne oli yli vuosi sitten. En ole sen jälkeen seurannut mahdollisia korjaustoimenpiteitä 
kyseisen padon uudistamiseksi.

Vastaavasti pitää todeta seuraava sivusto: ASCE's 2017 Infrastructure Report Card.
(American Society of Civil Engineers, ASCE)

Lyhyesti ottaen heidän infrastruktuurissa alkaa olla isoja ongelmia - yleisarvosana oli D+.

Varmaankaan Yhdysvaltojen infrastruktuuri hajoaa omalla tahdillaan, jos mitään uusia toimenpiteitä 
ei tehdä.

Eli tietysti A on paras luokitus heidän käyttämillä asteikoilla.

Toisaalta tiedämme heidän erittäin laajan sotilasasioiden budjetin. Kaikki tuo raha on tietysti pois 
jostain muusta kuten infrastruktuurin korjaaminen ja ylläpito.

Toinen aihepiiri on Yhdysvalloissa vallitseva köyhyys.

Tähän liittyen on julkaistu seuraava raportti

Report of the Special Rapporteur on extreme poverty and human rights on his mission to the United 
States of America

PDF-tiedosto tässä linkissä.

Yhdestä linkistä (Call for input) voi lukea erilaisten sidosryhmien esityksiä Yhdysvalloissa 
vallitsevasta köyhyydestä.
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En ole pitkään aikaan seurannut PressTV:n lähetyksiä.

Vastaan tuli kuitenkin seuraava video: PressTV: The Debate - Inequality in U.S.

Haastateltavana on kaksi henkilöä.

Toinen heistä piti tehdyn raportin tekijää sosialistina. Eli tietysti viestintuojaa voidaan aina 
arvostella erilaisista syistä (attack the messenger).

Tämän jälkeen voi kiinnittää huomiota Yhdysvaltojen kansalaisten tekemiin itsemurhiin.

Kuinka paljon itsemurhia tehdään?
Miksi itsemurhia tehdään?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Toinen Amerikka?

Toisaalta on rikas Amerikka, joka tulee esiin erilaisissa elokuvissa ja televisiosarjoissa.

Toisaalta on köyhä Amerikka, joka ei näköjään tule esille erilaisissa asiayhteyksissä.

Edellä mainitut asiat vaativat tietysti seurantaa.

1511.2. Uudelleenarviointia / 29.10.2024

Toinen Amerikka? Köyhä Amerikka ja rikas Amerikka? Näin ulkopuolelta voi todeta, että 
Yhdysvallat on erilaisten vastakohtien maa. Eli heillä riittää väestössä hyvin paljon vaihtelua eri 
suuntiin. Lisäksi pitää todeta, että siirtolaisuus Yhdysvaltoihin on jatkunut, mikä taas vaikuttaa eri 
väestöryhmien määrään ja laatuun. Heidän väestönsä kirjavuus tulee vastaan erityisesti liittovaltion 
tason edustajainhuoneessa (United States House of Representatives). Edustajainhuoneen vaaleissa 
on pienemmät vaalipiirit, jolloin erilaisten vähemmistöjen edustajia pääsee läpi edustajainhuoneen 
vaaleissa.

Oman käsityksen mukaan Yhdysvaltojen väestöllinen kirjavuus olisi lisääntymään päin. Tietysti 
väestöllinen kirjavuus alkaa tulla esiin erilaisissa vaaleissa eri tasoilla. Millainen maa Yhdysvallat 
on tulevaisuudessa? Tietysti Yhdysvaltojen väestöllinen kirjavuus tulee huomioitavaksi erilaisissa 
asiayhteyksissä. Aika näyttää tämän kehityksen.
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1512. Avoimuus askel kerrallaan

1512.1. Merkintä 1117: Microsoft ostoksilla / Avoimet 
järjestelmät

14. kesäkuuta 2018
1117: Microsoft ostoksilla / Avoimet järjestelmät

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1117

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-60

Olen monet kerran todennut tietotekniikan seurannan olevan avoimien järjestelmien seuraamista.

Miten avoimet järjestelmät pärjäävät kivikovilla markkinoilla?

Linkkilistasta voi todeta seuraavia avoimuuden ilmiöitä:

* Javan kehittämisen siirtäminen (lahjoitus) pois Oracle-yhtiöltä
* avoimuuteen perustuvia säätiöitä
* kuke kehitti LINUX-käyttöjärjestelmää vuonna 2017?
* LINUX pärjännyt hyvin suurtietokoneiden luokassa
* JavaScriptin korvaaja?
* erilaiset yhteisöt luopuvat FLASH-tekniikasta
* suljetun koodin tietoturvaongelmat
* LINUX:n kohtaamat tietoturvaongelmat
* Open Source Initiative 20 vuotta
* Toyota siirtyisi LINUX:n käyttäjäksi
* tietotekniikaa kehitysmaihin (esim. Emmabuntüs )
* IT2018-ehdot ja avoin lähdekoodi?
* Fortran 60 vuotta
* Red Hat 25 vuotta
* Avoinkoodi.fi:stä löytyy 40 palvelun lähdekoodi
* sopivan avoimen lähdekoodin lisenssin valinta
* Go-ohjelmointikielen suosio?

Linkkilistasta voi todeta erikseen erilaisia avoimuuden määritelmiä:
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* Open Decision Framework
* Open Data Barometer
* Open Citations
* Open Contracting Partnership
* Public Code
* Open Data Licensing Agreements
* Community Data License Agreement (CDLA)
* AVOINKOODI.FI
* Avoimen rajapinnan määritelmä
* Open Organization Definition
* Yhteentoimivuuden kuvaukset
* avoin data
* avoin kunta
* Software Licensing Best Practices
* Avoimet kulttuuriaineistot
* European Data Portal
* julkisella rahalla rahoitetun tutkimuksen avoimuus?

Linkkilistasta voi todeta erikseen todeta Microsoftin toiminnasta seuraavaa:

* siirtyvätkö ohjelmoijat Microsoftin tekniikoihin?
* MariaDB on uusi tulokas tietokantamarkkinoilla
* Microsoft julkaisee oman Linux-version
* Microsoft ostaaa LinkedIn-palvelun
* miten pitäisi suhtautua Microsoftin ostamiin palveluihin?
* Microsoft ostaa Xamarinin
* miten erilaiset laiteluokat saavat käyttäjiä?
* Microsoft liittyy jäseneksi LINUX Foundation -säätiön
* Microsoft ostaa GitHub-palvelun
* ovatko Microsoftin tekemät yritysostot järkeviä?
* Barcelona siirtyy pois suljetuista ohjelmista
* miksi Münchenin siirtyminen pois suljetuista ohjelmista on ollut hankalaa?
* mikä olisi paras LINUX:n jakelupaketti uudellen käyttäjälle?
* voiko Microsoftin ohjelmia käyttää LINUX:n avulla?
* väheneekö perinteisten pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden määrä koko ajan?

Yleisesti ottaen tietotekniikan markkinoilla on koko ajan liikehdintää eri suuntiin.

Tietysti sekä avoimien ohjelmien että suljettujen ohjelmien osalta on liikehdintää.

Kaikki tietotekniikka avoimeksi?

Oman arvion mukaan erilaiset yhtiöt voivat käyttää laajasti erilaisia avoimia tekniikoita, vaikka he 
voivat kehittää omia maksullisia palveluita eri sidosryhmille.

Oman tuomion mukaan avoimet järjestelmät tarkoittavat erilaisia kustannuksia verrattuna 
suljettuihin järjestelmiin.

Linkkilistassa oli asiaa Barcelonan ja Münchenin avoimien järjestelmien hankkeista.
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Onnistuuko siirtyminen erilaisiin avoimiin järjestelmiin oikeasti?

Yksi iso kustannus on loppukäyttäjien kouluttaminen uusiin järjestelmiin.

Jos joku loppukäyttäjä on käyttänyt esim. Windows-käyttöjärjestelmää yli 20 vuotta, niin tietysti 
siirtymä LINUX-käyttöjärjestelmän puolelle voi aiheuttaa ongelmia.

Vastaavasti siirtymät toimisto-ohjelmien, sähköpostiohjelmien ja selainohjelmien kanssa kannattaa 
tehdä harkitusta pala kerrallaan.

Lisäksi kannattaa selvittää erilaisten pöytätietokoneiden sovellusten muuttamista verkossa 
toimiviksi ratkaisuiksi. Tällainen uudistaminen voi olla joskus hyvin vaikeaa riippuen sovelluksista.

Windows-käyttöjärjestelmän korvaaminen voi olla vasta viimeisin vaihe siirtymissä avoimiin 
järjestelmiin.

Lisäksi siirtymiä avoimiin järjestelmiin ei kannata tehdä kerralla koko yhteisöön.

Eli kannattaa edetä kärsivällisesti aina tietokone kerrallaan.

Varmaankin kannattaa kartoittaa ensimmäisissä vaiheissa vapaaehtoisia henkilöitä, jolloin ei tehdä 
heti pakotettuja siirtymiä kaikissa paikoissa samanaikaisesti.

Tietysti Microsoftin liittyminen erilaisten avoimien järjestelmien hankkeisiin on mielenkiintoinen 
asia.

Toisaalta jotkut sidosryhmät haluavat olla mahdollisimman vähän tekemisissä Microsoftin 
kehittämien tekniikoiden kanssa.

Mitä tahansa muuta kuin Microsoftin tekniikat?

Linkkilistassa on asiaa Microsoftin ostamasta GitHub-palvelusta.

Jotkut sidosryhmät siirtyivät tämän ostoksen jälkeen pois GitHub-palvelusta.

Toisaalta on mielenkiintoista Microsoftin osallistuminen LINUX:n ja MariaDB:n kehittämiseen.

Kuinka laajasti Microsoft tulee jatkossa käyttämään avoimia tekniikoita?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Uutta?

Miten suljetut ratkaisut pärjäävät markkinoilla?

Mahdollisesti erilaiset yhteisöt voivat vaatia avoimien järjestelmien käyttämistä mahdollisuuksien 
mukaan.
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Kysymys: Alkavatko erilaiset yhteisöt vaatimaan avoimien järjestelmien käyttämistä 
perusratkaisuna?

Erilaiset järjestelmät voivat olla yllättävän pitkäikäisiä, vaikka jossain vaiheessa kaupallinen tuki 
jollekin järjestelmälle voi loppua.

Oman huomion mukaan siirtymät avoimien järjestelmien välillä voivat olla helpompia verrattuna 
kaupallisten järjestelmien välisiin siirtymiin.

Lopuksi täytyy todeta vielä kerran kärsivällisyys siirtymissä avoimiin järjestelmiin.

1512.2. Uudelleenarviointia / 29.10.2024

Avoimet tietotekniset ratkaisut (ATTR) ovat tulleet jäädäkseen osaksi tietoteknistä ympäristöä. 
Tietysti jotkut sidosryhmät vaativat kaiken mahdollisen tietotekniikan avoimuutta, mutta 
tietotekniikan avoimuus ei ole pääsääntö kaikissa asiayhteyksissä.

Itse olen kannattanut avoimia tietoteknisiä ratkaisuja erilaisiin asiayhteyksiin. Oman arvion mukaan 
tietotekniikan avoimuudessa kannattaa edetä varovasti pala kerrallaan. Jokin avoin tietotekninen 
ratkaisu saattaa olla liian erilainen aivan tavallisten peruskäyttäjien kannalta. Eli aivan tavallisten 
peruskäyttäjien tottumusten muuttamisessa kannattaa edetä varovasti pala kerrallaan.

Yksi hyvä esimerkki on toimisto-ohjelmistot. Iso osa toimisto-ohjelmistojen käyttäjistä on tottunut 
Microsoft Office -toimisto-ohjelmiston käyttäjiksi. Eli Microsoft Office -toimisto-ohjelmiston 
vaihtaminen esimerkiksi LibreOffice-toimisto-ohjelmistoon kannattaa tehdä hyvin varovasti. Jonkin 
tietoteknisen ratkaisun vaihtaminen kerralla kaikissa yhteisön tietokoneissa voi olla liian suuri 
muutos yhdellä kerralla. Monesti avoimen tietotekniikan muutoksissa pitäisi edetä varovasti yksi 
tietokone kerrallaan huomioiden aivan tavallisten peruskäyttäjien kokemukset.

Toinen hyvä esimerkki on erilaiset tiedostomuodot. Erilaisilla ohjelmilla on käytössään erilaisia 
tiedostomuotoja, joiden toimivuus ristiin erilaisissa tietoteknisissä ratkaisuissa vaihtelee eri tavoin. 
Kirjoitushetkellä näyttää siltä, että PDF on noussut valta-asemaan monessa asiayhteydessä, jolloin 
hyvin erilaiset tietokoneohjelmat osaavat viedä tiedostoja PDF-muotoon. Käytännössä erilaisia 
sidosryhmiä palvelee parhaiten PDF-tiedostojen käyttö, koska suurimmaksi osaksi tiedostoja 
tarvitsee vain lukea PDF-muodossa. Harvemmin tarvitsemme tiedostoja, joita pitää jotenkin 
muokata (vrt. ODF ja OOXML).

Omalla kotisivustolla on yksi www-sivu, jossa olen käsitellyt erityisesti ODF-, OOXML- ja PDF-
tiedostoja.

ODF vai OOXML? - kenties PDF?
https://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että myös Microsoft tukee joitain avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. 
Microsoft on aivan varmasti laskenut hyvin tarkasti lainopilliset, taloudelliset ja tekniset asiat 
jokaisen avoimen ratkaisun tukemisen asiayhteydessä. Hyvä esimerkki on tietysti PDF, jonka 
standardia jotkut Microsoftin ratkaisut tukevat.

Avoimet tietotekniset ratkaisut valtaavat maailmaa pala kerrallaan – ei siis heti kerrallaan kokonaan.
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1513. Köyhyyttä ja sotaa eri tavoilla

1513.1. Merkintä 1118: Palkkaköyhä / Koditon / Sota / 
Progressive (0+1)

17. kesäkuuta 2018
1118: Palkkaköyhä / Koditon / Sota / Progressive (0+1)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1118

Tähän mennessä olen seurannut jonkin verran libertaanien (Yhdysvallat) esittämiä esityksiä ja 
kannanottoja.

Eri vaiheissa on tullut vastaan mainintoja toisesta ryhmästä (progressives), joka on tullut vastaan 
joissain asiayhteyksissä.

Katsoin aikaisemmin dokumentin Bernie Sandersin toiminnasta vuoden 2016 vaalien jälkeen.

Lyhyesti ottaen Bernie Sandersin edustama liike ei ole hävinnyt minnekään, vaikka liike ei siis 
saanut omaa ehdokastaan läpi demokraattien esivaaleissa.

Vastaavalla tavalla republikaanien esivaalien ehdokasehdokkaat ja heidän kannattajat eivät ole 
hävinneet minnekään.

Tähän kohtaan voi todeta seuraavaa linkkilistasta:

* Senaatin komiteat, joissa Rand Paul on jäsen
* Senaatin komiteat, joissa Bernie Sanders on jäsen
* senaatin komitean kuuleminen koskien sotia, joiden vuoksi ei ole ollut kongressin 
päätöksiä
* S.J.Res.59 - Authorization for Use of Military Force of 2018
* Bernie Sandersin lausunto koskien neuvotteluja Pohjois-Korean kanssa
* Bernie Sandersin tilaisuus (town hall) koskien Iranin tilannetta
* Wikipedia-artikkeli: Bernie Sandersin poliittiset näkemykset/kannanotot
* Bernie Sanders vaatii selvitystä Jemenin tilanteesta (kirje).

Aikaisemmassa merkinnässä (1116) esitän joitain huomioita perustuen Yhdistyneiden kansakuntien 
alaisuudessa (Human Rights Council) tehtyä raporttia (Report of the Special Rapporteur on extreme 
poverty and human rights on his mission to the United States of America).

Raporttiin liittyen etsin YouTube-palvelusta videoita koskien tätä raporttia seuraavilla termeillä:

* UN report extreme poverty usa 2018
* Extreme poverty usa 2018.
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Tehdyn YouTube-haun perusteella ei löytynyt Yhdysvaltojen pääkanavien juttuja aiheesta (YK:n 
raportti).

Tehdyn YouTube-haun perusteella löytyi (YK:n raporttia koskien) muutama video, joiden takana on 
jokin vaihtoehtomedia.

Linkkilistan lopussa on video, jossa videon kuvaaja ajaa pyörällä (California, Anaheim) yhdellä 
kodittomien alueella.

Kuten videosta näkyy, niin kodittomia asuu erilaisissa teltoissa.

Oman käsityksen mukaan Yhdysvalloissa on palkkaköyhyyttä, jolloin jonkin työn ansiot eivät riitä 
kunnolliseen elämään.

Joskus väki tekee kahta työtä, jotta palkka riittäisi kunnolliseen elämään.

En tarkasti tiedä kodittomien tekemän työn määrästä ja laadusta.

Linkkilistassa on asiaa senaatin (Yhdysvallat) yhden komitean (U.S. Senate Committee on 
Homeland Security & Governmental Affairs) alakomitean (Subcommittee on Federal Spending 
Oversight and Emergency Management) kuulemisesta.

Käsitin videosta, että Rand Paul on kyseisen alakomitean puheenjohtaja. Lisäksi käsitin videosta, 
että Bernie Sanders oli luvalla mukana kuulemisessa, vaikka hän ei ole kyseisen alakomitean jäsen.

Lyhyesti ottaen Bernie Sanders totesi Irakin sodan olleen iso virhe.

Lisäksi kuulemisessa on paljon keskustelua perustuslaista ja erityisesti sodan julistamisesta.

Oman käsityksen mukaan sodan julistaminen (Declaration of war by the United States) olisi 
kongressin (Yhdysvallat) asia.

Tähän kohtaan pitää linkittää seuraava asiakirja:
S.J.Res.59 - Authorization for Use of Military Force of 2018

HUOMIO: tämä ei ole vielä hyväksytty lakipaketti.

Teksti tähän lakialoitteeseen löytyy seuraavasta osoitteesta.

S.J.Res.59 - Authorization for Use of Military Force of 2018
https://www.congress.gov/bill/115th-congress/senate-joint-resolution/59/

Eli kyseinen alakomitea järjesti kuulemisen koskien tehtyä lakialoitetta.

Tähän kohtaan pitää todeta kyseisestä kuulemisesta seuraavaa:

* (PDF) Opening Statement of Chairman Rand Paul
* (PDF) Opening Statement - Senator Gary C. Peters, Ranking Member
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* (PDF) Christopher Anders - Statement
* (PDF) Jonathan Turley - Statement
* (PDF) Andrew P. Napolitano - Statement

Ron Paulin lausunnosta voi ottaa esille viimeisen virkkeen:

The hearing today is convened to explore precisely that question: Can Congress transfer the 
power to declare war to the President?

Gary C. Peters lausunnosta voi ottaa esille seuraavat virkkeet:

The power to declare war and to authorize military force is Congress's most sacred 
responsibility. We must reclaim it.

Christopher Andersin lausunnosta voi ottaa esille esille seuraavat virkkeet:

STEP ONE: Oppose S.J. Res. 59, the Corker-Kaine Proposed AUMF.
STEP THREE: Repeal 2001 and 2002 AUMFs; Ensure that Any New AUMF Specifically 
Identifies the Enemy, the Scope of the Conflict, and Clear Objectives and Is Actually 
Needed for the Defense of the United States; Defund Any Use of Military Force Not 
Specifically Authorized by Congress

Lyhyesti ottaen esitettyä lakialoitetta (S.J. Res. 59) ei pitäisi päästää läpi, ja vanhat lait (2001 and 
2002 AUMFs) pitäisi perua.

Jonathan Turley lausunnosta voi ottaa esille seuraavat virkkeet:

Rather than seek to amend the Constitution to affirmatively surrender its institutional 
authority, members are constructively rewriting Article I, Section 8 in a more user-friendly 
form that does not require express declarations or even reauthorizations.

Tähän kohtaan pitää linkittää perustuslaki:
The Constitution of the United States, http://constitutionus.com

JOS käsitän oikein, niin artiklan I kappale 8 sisältää seuraavan alakohdan 11:

11: To declare War, grant Letters of Marque and Reprisal, and make Rules concerning 
Captures on Land and Water;

Tuossa taítaa olla koko keskustelun ydin: voiko kongressi luopua sodan julistamisen tehtävästä?

Andrew P. Napolitanon lausunnosta voittaa esille seuraavat virkkeet:

(sivulta 1) S.J. Res 59 of the 115th Congress threatens to extinguish the firewalls carefully 
erected by our Founders by delegating to the Executive Branch the power to make limitless 
war on a poorly defined enemy without any clear objective or end point.
(sivulta 8) Can a president legally use military force to attack a foreign land without a 
serious threat or legal obligation or a declaration of war from Congress? In a word: No. The 
President has never had that authority.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tällä merkinnällä (0+1) aloitan seurannan koskien erityisesti toista ryhmää (Progressive) koskevan 
seurannan.

Vastaavasti libertaaneja on seurattu jo pidemmän aikaa (88+4).

Tietysti hyvä kysymys on Bernie Sandersin sijoittaminen tähän ryhmään.

Varmaankin voi todeta, että eri yhteyksissä Bernie Sanders voi olla samaa mieltä joistain aiheista 
(Progressive).

Tähän liittyy hyvin seuraava Wikipedia-artikkeli:

Political positions of Bernie Sanders 
https://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Bernie_Sanders

Erityisesti pitää nostaa esille hänen ulkopoliittiset linjaukset: Irakin sota oli virhe ja sopimus Iranin 
ydinohjelman suhteen olisi pidettävä voimassa.

Jatkossa pitää selvittää, että kannattaako Bernie Sanders Yhdysvaltojen edes osittaista 
Yhdysvaltojen sotajoukkojen vähentämistä joissain maissa.

UUTTA: miten libertaanien ja toisen ryhmän (Progressive) poliittiset linjaukset eroavat 
toisistaan ja miten ne ovat yhteneväisiä.

Oman käsityksen mukaisesti kumpikin ryhmä voi vastustaa sotilaallista väliintuloa eri kohdemaissa.

Tämäkin asia vaatii tietysti uutta seurantaa.

1513.2. Uudelleenarviointia / 30.10.2024

Aivan. Jotain yksittäistä sotaa voidaan vastustaa sekä oikealla suunnalla että vasemmalla suunnalla. 
Yhdysvalloissa asia kiertyy sodan julistuksen oikeutukseen. Voiko Yhdysvaltojen presidentti 
julistaa jonkin sodan alkavaksi ilman kongressin hyväksyntää? Hyvä kysymys!

Käsittääkseni Yhdysvaltojen kongressi on antanut erilaisia lakeja asiaan liittyen (Authorization for 
Use of Military Force, AUMF). Osa kongressin jäsenistä haluaisi siis lakkauttaa näitä lakeja.

Mitä jos Afganistaniin ja Irakiin ei olisikaan hyökätty? Olisiko Afganistanin kanssa voitu olla 
kärsivällisempiä, jolloin Osama bin Ladenia ei olisi lähdetty hakemaan Afganistanista asevoimien 
avulla? Olisiko Irakin kanssa voitu olla kärsivällisempiä, jolloin ydinaseiden olemassaoloa olisi 
selvitetty pidempään? Näin jälkikäteen pitää todeta vallinnut ilmapiiri 11.9.2001 (ns. 9/11) iskujen 
jälkeen. Silloisessa ilmapiirissä ei oikein ollut kärsivällisyyttä pitkiin selvityksiin, jolloin molempiin 
maihin hyökättiin Yhdysvaltojen johdolla tunnetuilla seurauksilla.

Kuka on yksittäisen sodan kannattaja tai vastustaja? Jokainen (uusi) sota on oma monimutkainen 
kokonaisuutensa, mutta monet meistä haluavat hyvin yksinkertaisia ratkaisuja eri sotiin liittyen.
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1514. Julkista ja yksityistä tietotekniikkaa

1514.1. Merkintä 1119: Verkkopankkitunnuksista / Julkinen vai 
yksityinen?

16. syyskuuta 2018
1119: Verkkopankkitunnuksista / Julkinen vai yksityinen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1119

Tähän kohtaan voi todeta lausunto 127 -eli vuoden 2018 puoluekokouksen vastaukset.

FI: Lausunto 127: Puoluekokouksen (2018) vastaukset
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_127

Aloitteen (oma numero on 3 / 141 on puoluekokouksen aloitevastauksen numero) otsikko on 
seuraava: "Lopultakin oikeasti toimiva sähköinen henkilökortti Suomeen".

Puoluekokousaloitetta ei hyväksytty puolueen viralliseksi puoluekokousvastaukseksi.

Linkkilistassa on asiaa verkkopankkitunnuksista ja verkkopankkitunnuksien ongelmista.

Aikanaan olisi Suomeen pitänyt kehittää yksi sähköinen henkilökortti, jota voisi käyttää lukulaitteen 
avulla.

Tietysti tiedämme nykyhetkellä, että verkkopankkitunnuksia voidaan käyttää älypuhelimella.

Kysymys: voidaanko kaikki sähköisen palvelut muuttaa käyttämään vain älypuhelimen sovelluksia?

Selvitys tähän liittyen on vaikeaa, koska älypuhelimien osalta ovat älypuhelimien 
käyttöjärjestelmien markkinaosuudet heilahdelleet rajusti eri vaiheissa.

Eli siinä mielessä verkkopankkitunnukset ja muut tunnistautumisen menetelmät voisivat toimia 
älypuhelimien selainten kautta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jaa-A.

Vastaus sähköiseen henkilökorttiin ja lukulaitteeseen liittyen on tietysti vaikea.

Oman arvion mukaan verkkopankkitunnuksien vaihtoehdot kannattaisi selvittää hyvin huolellisesti.

16292

16293

16294

16295

16296

16297
16298
16299
16300
16301
16302
16303
16304
16305
16306
16307
16308
16309
16310
16311
16312
16313
16314
16315
16316
16317
16318
16319
16320
16321
16322
16323
16324
16325
16326
16327
16328
16329
16330
16331
16332
16333
16334
16335
16336
16337
16338

http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_127
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1119


367 / 782

Uutislinkeistä selviää, että tällainen selvitys on käynnistetty.

Yksi mahdollisuus sähköisen henkilökortin kannalta on tietysti joidenkin nykyisten korttien 
yhdentämistä sähköiseen henkilökorttiin.

Esimerkiksi KELA-kortin tiedot voisi hoitaa sähköisen henkilökortin avulla.

1514.2. Uudelleenarviointia / 30.10.2024

Suomalaisten pankkien tarjoamia verkkopankkitunnuksia taitaa olla hyvin vaikea korvata jollain 
muulla ratkaisulla kuten sähköinen henkilökortti. Eli siinä mielessä puoluekokousaloite sähköisestä 
henkilökortista saattoi olla täysin turha aloite.

Suomalainen sähköinen henkilökortti oli aikanaan täysin mahdollisuuksien rajoissa, mutta 
verkkopankkitunnukset taisivat yllättää hyvin monet sidosryhmät. Erilaiset sidosryhmät eivät 
päässeet aikanaan sopimukseen suomalaisesta sähköisestä henkilökortista, jolloin yksityisen 
sektorin tunnistautumisratkaisu eteni hyvin nopeasti omalla tahdillaan. Etsikkoaikaa suomalaiselle 
sähköiselle henkilökortille oli oma aikansa, mutta etsikkoaika käytettiin täysin väärin, jolloin hyvää 
sopimusta suomalaisesta sähköisestä henkilökortista ei saatu aikaan. Seuraukset tiedämme nykyisin 
todella hyvin.

Peruspankkipalveluihin kuuluvat perusmaksutili ja siihen liittyvä tilinkäyttöväline, kuten debit-
kortti ja verkkopankkitunnukset, mahdollisuus nostaa käteistä rahaa, maksutapahtumien 
toteuttaminen sekä sähköinen tunnistusväline. (teksti kopioitu Finanssivalvonnan www-sivulta 
30.10.2024)

Että näin. Olemme siis joutuneet Suomessa tekemään erikseen erillistä säätelyä, jotta 
verkkopankkitunnukset voidaan huomioida osana peruspankkipalveluita. Tietysti 
verkkopankkitunnuksia voi pitää peruspalveluna, johon kaikki kansalaiset ovat oikeutettuja.

Kerraten voi todeta, että suomalaisen sähköisen henkilökortin laaja käyttöönotto voi olla 
käytännössä mahdottomuus verkkopankkitunnuksien määräävän aseman vuoksi.
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1515. Aatteiden seurantaa

1515.1. Merkintä 1120: Ocasio-Cortez / Tosiasia / Progressive 
(0+2)

16. syyskuuta 2018
1120: Ocasio-Cortez / Tosiasia / Progressive (0+2)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1120

Tämä on toinen merkintä yhdestä poliittisesta ryhmästä Yhdysvaltojen sisällä - progressives.

Tunnetulla tavalla Alexandria Ocasio-Cortez voitti yhdet vaalit New Yorkissa.

Issues -> A Peace Economy, [linkki ei toimi enää]

Kopioin tähän hänen esittämät mielipiteet (issues) ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa koskien.

A Peace Economy
Since the invasion of Iraq in 2003, the United States has entangled itself in war and 
occupation throughout the Middle East and North Africa. As of 2018, we are currently 
involved in military action in Libya, Syria, Iraq, Afghanistan, Yemen, Pakistan, and Somalia. 
Hundreds of thousands of civilians in these countries have been killed either as collateral 
damage from American strikes or from the instability caused by U.S. interventions. Millions 
more have fled their broken countries, contributing to the global refugee crisis.
This continued action damages America's legitimacy as a force for good, creates new 
generations of potential terrorists, and erodes American prosperity. In times when we're told 
that there's not enough money, Republicans and corporate Democrats seem to find the cash 
to fund a $1.1 trillion fighter jet program or a $1.7 trillion-dollar nuclear weapon 
"modernization" program. The costs are extreme: the Pentagon's budget for 2018 is $700 
billion dollars, all to continue fighting an endless War on Terror and re-fighting the Cold 
War with a new arms race that nobody can win.
According to the Constitution, the right to declare war belongs to the legislative body, and 
yet many of these global acts of aggression have never once been voted on by Congress. In 
some cases, we've even acted unilaterally, without the backing of the United Nations.
America should not be in the business of destabilizing countries. While we may see 
ourselves as liberators, the world increasingly views us as occupiers and aggressors. 
Alexandria believes that we must end the "forever war" by bringing our troops home, and 
ending the air strikes that perpetuate the cycle of terrorism throughout the world.
By bringing our troops home, we can begin to heal the wounds we're opening by continuing 
military engagement. We can begin to repair our image. We can reunite military families, 
separated by repeated deployments. We can become stronger by building stronger 
diplomatic and economic ties, and by saving our armed forces only for when they're truly 
needed.
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Noin lyhyesti ottaen Alexandria Ocasio-Cortez kannattaa joiltain osin varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa.

Linkkilistassa on erilaisten ryhmien www-sivujen osoitteita, jotka löytyivät Alexandria Ocasio-
Cortezi vaalisivustolta. Erilaiset ryhmät ovat siis kannattaneet Alexandria Ocasio-Cortezin valintaa.

Toisaalta on melko nopeasti tehty ensimmäiset tosiasioiden tarkastukset koskien hänen 
lausuntojaan.

Eli hänkin on esittänyt eritasoisia lausuntoja, joiden totuusarvo on vaihteleva.

Tietysti on täysin selvää, että jatkossa hänen esittämiään lausuntoja voidaan arvioida tarkemmin ja 
säännöllisesti.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Joissain yhteyksissä on tullut vastaan, että joiltain osin kaksi ryhmää (libertarian, progressive) ovat 
kannattaneet varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Tietysti on täysin selvää, että nämä ryhmät (libertarian, progressive) voivat kannattaa 
varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa perustuen täysin erilaisiin näkemyksiin.

Eli jatkossa voisi tarkastella kahden ryhmän (libertarian, progressive) tekemää yhteistyötä 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Tietysti on täysin selvää, että kummankin ryhmän (libertarian, progressive) toiminta pitäisi 
ymmärtää oikein erilaisissa asiayhteyksissä.

Eli tämän aiheen kanssa on tehtävä jatkossa omaa seurantaa.

1515.2. Uudelleenarviointia / 31.10.2024

Kummankin ryhmän (libertarian, progressive) toimintaa pitäisi tietysti seurata asianmukaisesti. 
Oma havainto on, että he voivat olla samaa mieltä joistain asioista, vaikka perustelut täysin saman 
asian kannattamiselle voivat olla täysin erilaisia. Näinhän tämä politiikka menee eri maissa.

Olen seurannut yleisesti Yhdysvaltoihin liittyviä asioita eri suunnista. Jos seuraa 
maailmanpolitiikkaa, niin jossain vaiheessa törmää väistämättä Yhdysvaltojen merkitykseen 
maailmanpolitiikassa. Esimerkiksi voi todeta, että hyvin moni johtava teknologiayritys toimii 
Yhdysvalloista päin muualle maailmaan. Toisena esimerkkinä voi todeta, että moni johtava 
tieteellinen aikakauslehti on Yhdysvalloissa toimivan kustantajan toimintaa.

Pyörittääkö Yhdysvallat maailmaa? Käytännössä moni asia pyörii Yhdysvaltojen kautta.

Kulloisenkin Yhdysvaltojen presidentin hallinto noudattaa joitain aatteita, joista pitää siis olla 
tietoinen jollain tasolla. Tietysti näin ulkopuolelta katsoen pitäisi tietysti ymmärtää Yhdysvalloissa 
vaikuttavat poliittiset aatteet oikeassa asiayhteydessä. Tässä on tekemistä monelle sidosryhmälle.
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1516. Ikävien yksityiskohtien vaikutusta

1516.1. Merkintä 1121: Ristiriitaa yksityiskohdista / EU/UK/8

8. lokakuuta 2018
1121: Ristiriitaa yksityiskohdista / EU/UK/8

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1121

Tähän kohtaan pitää linkittää Boris Johnsonin erokirje: PDF-tiedosto.

Olen tätä aikaisemmin jo arvioinut. Oman veikkauksen mukaan erilaisista yksityiskohdista tulee 
erittäin isoja riitoja jatkossakin.

Aikanaan David Cameron neuvotteli yhden kasan sopimuksia, joiden perusteella hän suositteli 
pysymistä Euroopan Unionin jäsenenä.

Väki hylkäsi ajatuksen ja kansanäänestyksen tulos johti nykyiseen tilanteeseen.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että millainen lopullisesta erosopimuksesta tulee kaiken väännön 
jälkeen.

Vai jääkö koko erosopimus tekemättä? Tuohon ei ole vielä tarkkaa vastausta.

Yleisen mielenkiinnon vuoksi ohessa on kaksi asiakirjaa.

P8_TA-PROV(2018)0342: EU:n ja Yhdysvaltain suhteiden tila: PDF-tiedosto tässä linkissä.
P8_TA-PROV(2018)0343: EU:n ja Kiinan suhteiden tila: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin Euroopan Unioni tekee monenlaista yhteistyötä sekä Kiinan että Yhdysvaltojen 
kanssa.

Toisaalta päätöslauselmissa on todettu erilaisia kipukohtia.

Ehkä joskus tulevaisuudessa pitää tehdä päätöslauselma Euroopan Unionin ja Yhdistyneen 
kuningaskunnan suhteiden tilasta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mielenkiintoista ovat erilaiset veikkaukset EU-eron (ns. Brexit) vaikutuksista - kts. linkkilista.

Varmaankin pitää odottaa lopullisen eron jälkeen pari-kolme vuotta, jotta EU-eron kaikki 
mahdolliset vaikutukset tulevat esille kunnolla ilman mitään peittelyitä.
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Oman veikkauksen mukaan meille kaikille voi tulla erilaisia yllätyksiä mainitun parin-kolmen 
vuoden aikana.

Euroopn Unioni on ollut mukana todella monessa asiassa, joista osa on nykyisin täysin 
itsestäänselvältä ilman mitään laajempia pohdintoja.

Miten Yhdistyneen kuningaskunnan kansalaiset kokevat erilaisten itsestäänselvyyksien 
muutokset?

Vaikea sanoa tässä vaiheessa.

Vastaavasti Suomen ja Yhdistyneen kuningaskunnan suhteissa on ollut erilaisia itsestäänselvyyksiä 
johtuen Euroopan Unionin toiminnasta.

Miten Suomen kansalaiset kokevat erilaisten itsestäänselvyyksien muutokset?

Vaikea sanoa tässä vaiheessa.

Ainut varma tekijä on kiistely erilaisista yksityiskohdista, koska Euroopan Unionin lainsäädäntöä 
voi joko purkaa tai muuttaa eri vaiheissa.

1516.2. Uudelleenarviointia / 31.10.2024

Iso määrä erilaisia ikäviä yksityiskohtia! Käytännössä Euroopan Unionin ja Yhdistyneen 
kuningaskunnan välillä on paljon erilaisia suhteita, joita pitää hoitaa huolimatta Yhdistyneen 
kuningaskunnan eroamisesta Euroopan Unionista. Eihän Euroopan Unioni kadonnut mihinkään. On 
tietysti mielenkiintoista nähdä, että millaisia riitoja nämä erilaiset ikävät yksityiskohdat aiheuttavat. 
Nouseeko jokaisesta sovitusta asiasta todella iso meteli Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisessä 
politiikassa?

Varmaankin erilaisten yksityiskohtien ajaminen Yhdistyneen kuningaskunnan käytännön 
politiikkaan tulee kestämään vuosikausia. Käytännössä he joutuvat menemään käänteisesti läpi 
kaiken Euroopan Unionin lainsäädännön, jotta kaikki ikävät yksityiskohdat tulevat käsitellyiksi.

Lisää hallintoa hallinnon hallinnolle! Eli kaikenlainen hallinto Euroopan Unionin ja Yhdistyneen 
kuningaskunnan välillä ei siis vähene EU-eron jälkeen. Pikemminkin kaikenlainen hallinto 
lisääntyy Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan välillä johtuen EU-erosta.

Tunnetulla tavalla Euroopan Unioni ja Sveitsi ovat tehneet ison määrän erilaisia erillissopimuksia. 
Onko erilaisten erillissopimusten tie myös Yhdistyneen kuningaskunnan tie? Aika näyttää tämän 
kehityksen!
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1517. Erilaisia yleispalveluita pitäisi selvittää paljon 
tarkemmin

1517.1. Merkintä 1122: Yksityistämisen kannatuksesta ja 
vastustamisesta

10. lokakuuta 2018
1122: Yksityistämisen kannatuksesta ja vastustamisesta

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1122

Ohessa linkkilistassa asiaa yksityistämiseen ja kansallistamiseen liittyen.

Rannila (2017, luku 218) käsittelee yksityistämistä ja kansallistamista.

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Linkkilistassa on asiaa yksityistämiseen ja kansallistamiseen.

Pitäisikö VR ja Posti jakaa osiin, ja sitten vähitellen yksityistää eri osia?

Kumpaankin aiheeseen on eritasoisia näkemyksiä linkkilistassa.

Rannila (2017) [pohtii] laajasti kaistan ja linjan eroavaisuuksia.

Eri vaiheiden jälkeen totean, että erityisesti rautateiden yksityistäminen olisi hyvin vaikeaa.

[Vastaavasti] vesi- ja viemäriverkoston yksityistäminen olisi aivan turhaa toimintaa.

Rannila (2017) painottaa erityisesti linjan yksityistämisen ongelmia.

Rautatie on hämäävä termi, koska rautatie on tarkasti ottaen linja, joiden yksityistämisessä tehdään 
monesti isoja virheitä.

Linkkilistassa on asiaa ministeri Bernerin esittämästä Postin yksityistämisestä, jonka Keskustan 
eduskuntaryhmä sitten torppasi.

Mitä puuttuu?

Tarkasti ottaen en ole käsitellyt (Rannila 2017, luku 218) liikaa erilaisten yleispalveluiden 
yksityistämistä tai kansallistamista.
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Linkkilistassa on asiaa nuohouksen yksityistämisen ehdotuksista.

JOS nuohouksen yksityistäminen oikeasti tehdään, niin tämä tarkoittaisi erilaisten markkinoinnin 
hankkeiden aloittamiseen.

Toiseksi täytyy todeta yritystoiminnan keskittymisen luonnonlaki.

JOS jotain kilpailua aloitetaan, niin se oikeasti tarkoittaa yrityskoon kasvua.

Esimerkiksi kauppojen aukioloaikojen vapautus tarkoittaa pidemmällä aikavälillä pienten 
erikoisliikkeiden häviämistä, ja ne korvautuvat vähitellen isojen yritysten omistamilla 
erikoisliikkeiden ketjulla.

Yhden hengen erikoisliike ei jaksa vuosikausia työskentelyä seitsemänä päivänä, jolloin pienet 
erikoisliikkeet häviävät.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa täytyy todeta, että en ole harrastanut liikaa yleispalvelun ja yksityisen toiminnan 
eroavaisuuksia ja samankaltaisuutta.

Mitä pitäisi järjestää yleispalveluna?

Nuohous voisi olla mahdollisesti olla yleispalvelu, jolloin jonkin asuinalueen talojen nuohoukset 
voidaan järjestää järjestelmällisesti talosta toiseen.

Vastaavasti voi pohtia autojen katsastusten yksityistämistä, joka on ollut voimassa jo vuosikausia.

Kysymys on tietysti autojen katsastusta tekevien yritysten ketjuuntuminen ja kasvaminen.

Onko Suomessa loppujen lopuksi vain muutama iso yritys hoitamassa autojen katsastusta?

En oikeasti tiedä tarkkaa tilannetta.

Nykyaikaiseen tapaan myös autojen katsastusten [seurantaan] on perustettu ainakin yksi 
vertailusivusto.

Summaten: minun pitäisi esittää tarkka määritelmä yleispalvelulle.

Summaten: yleispalvelun määrityksen puuttuminen aikaisemmista teoksista (Kirjoitelmia ja 
LIITE -teokset) on tietysti tärkeä huomio tähän yhteyteen.

Summaten: linjojen ja kaistojen suhteen olen esittänyt järjestelmällisesti erilaisia ongelmia 
näiden yksityistämisessä.

Vanhaa asiaa: monet mielipidevaikuttajat eivät osaa erotella kaistan ja linjan yksityistämistä, jolloin 
niiden yksityistämisessä tehdään aina välillä isoja virheitä.

16602
16603
16604
16605
16606
16607
16608
16609
16610
16611
16612
16613
16614
16615
16616
16617
16618
16619
16620
16621
16622
16623
16624
16625
16626
16627
16628
16629
16630
16631
16632
16633
16634
16635
16636
16637
16638
16639
16640
16641
16642
16643
16644
16645
16646
16647
16648
16649
16650
16651



374 / 782

1517.2. Uudelleenarviointia / 31.10.2024

Rannila (2017a, luku 218) käsittelee yksityistämistä ja kansallistamista. Tuossa kirjoituksessa 
pohdin erityisesti kaistojen ja linjojen eroavaisuuksia. Erityisesti olen pohtinut rautateiden 
erityispiirteitä erilaisissa kirjoituksissa ja puheenvuoroissa. Rautatiet ovat oikeasti linjoja, jota 
pitkin voin mennä junan yksikkö yhteen suuntaan kerrallaan.

LINJA - kaksisuuntaiset

Jos vertaa rautateitä vesi- ja viemäriverkkoon, niin myös rautateiden linjat vedetään maastoon vain 
tasan yhden kerran. Kukaan ei ole ainakaan vielä ehdottanut useiden rautateiden linjojen vetämistä 
maastoon, vaikka osa meistä vaatii kuitenkin yksityistä rautatietoimintaa Suomen asiayhteyteen.  
Vesi- ja viemäriverkkoon verraten pitää todeta, että vesi- ja viemäriverkko on yksisuuntainen linja, 
jolloin vesi- ja viemäriputket ovat monessa kohtaa rinnakkain olevia linjoja.

LINJA - kahteen suuntaan

Eli vesi- ja viemäriverkon ja rautateiden linjan erityispiirteet pitäisi ymmärtää oikein vertailtaessa 
näitä linjoja. Valitettavasti hyvin moni poliittinen mielipidevaikuttaja ei ymmärrä täysin oikein 
erilaisten teknisten linjojen teknisiä erityispiirteitä, jolloin tehdään erilaisia virheellisiä päätöksiä 
erilaisten teknisten linjojen suhteen. Virhepäätöksiä ovat mm. sähkön erilaisten siirtolinjojen 
yksityistäminen ja Digita Oy:n myynti ulkomaille. Kummassakin tapauksessa voidaan puhua myös 
täydellisestä monopoliasemasta, joka on seurannaista näiden teknisten ratkaisujen erityispiirteistä.

Näin jälkikäteen voi todeta, että joissain tapauksissa tietty tekninen linja saattaa toimia parhaiten 
jonkinlaisena yleispalvelun ratkaisuna. Yleispalvelussa voisi olla tunnusomaista, että yleispalvelu 
on saatavilla kaikille kiinnostuneille sidosryhmille kohtuullisin kustannuksin. Esimerkiksi posti on 
yksi yleispalvelu, jolloin postin käyttö on kustannuksiltaan kohtuullista kaikille sidosryhmille.

En ole käsitellyt liikaa yleispalvelun erityispiirteitä. Yleisesti todeten jokaisen teknisen ratkaisun 
erityispiirteet vastaavasti määrittelevät mahdollisen yleispalveluin erityispiirteet. Jokaisen teknisen 
ratkaisun asiayhteydessä pitäisi siis ymmärtää tarkastella jonkinlaisen yleispalvelun merkitystä.

Jokaisen teknisen ratkaisun erityispiirteet pitäisi siis ymmärtää täysin oikein oikeassa 
asiayhteydessä. Monesti emme ymmärrä jokaisen teknisen ratkaisun erityispiirteitä oikein oikeassa 
asiayhteydessä. Tämän vuoksi erilaisten teknisten ratkaisujen erityispiirteiden hyvin vähäinen 
ymmärrys johtaa täysin virheellisiin (poliittisiin) päätöksiin.
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1518. Vastinetta verorahoille?

1518.1. Merkintä 1123: Voi veronpalautus! / mm. kouluruoka

14. lokakuuta 2018
1123: Voi veronpalautus! / Kouluruoka

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1123

Tähän kohtaan linkitän merkinnän 334.

334 / 30.10.2010: Kouluruoka
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_6.html#aihe_334

Eli vuoden 2007 tilanteessa oli julkaistu raportti suomalaisnuorten kouluaikaisesta aterioinnista.

Sekä köyhän että rikkaan perheen lapsi voi jättää kouluruokailun väliin.

Oheisessa linkkilistassa on asiaa kouluruokailusta, maidon terveellisyydestä ja pähkinöiden 
terveellisyydestä.

Varmaan pitää turvallisesti todeta monipuolisen ruokavalion merkityksen tähän kohtaan. 
Yksipuolinen ruokavalio voi johtaa monenlaisiin ongelmiin.

Tietysti mielenkiintoisia ovat jutut kuitupitoisen ruokavalion ja polvien nivelrikon välisestä 
yhteydestä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jaa-A. Mitä uutta?

Varmaankin pitäisi selvittää muiden maksuttomien palveluiden tilannetta.

Arvostatko suomalaiset oikeasti erilaisia maksuttomia palveluita?

Onhan se erittäin ikävä asia, jos erilaiset maksuttomat palvelut koetaan turhiksi.

JOS eri henkilöillä on vääränlainen ruokavalio, niin se voi aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Sitten erilaisia ruokavaliosta johtuvia ongelmia joudutaan ratkaisemaan terveydenhuollon puolella.

Esimerkiksi piilosokeri on tietysti iso ongelma, jolloin sokeria syödään yli suositusten.
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Kysymys: pitääkö erilaisille ruoka-aineille asettaa veroja?

Vastaus on tietysti hyvin vaikea, koska elämme melko vapaan liiketoiminnan maassa.

Toisaalta erilaiset valistuskampanjat eivät saa aivan kaikkia henkilöitä muuttamaan omaa 
ruokavaliotaan.

1518.2. Uudelleenarviointia / 3.11.2024

Riippuen poliittisesta ajatussuunnasta voi poliittinen ajattelija esittää erilaisia haittaveroja erilaisille 
asioille. Pitäisikö esimerkiksi lihalle asettaa kunnollisen korkea vero, jolloin ohjattaisiin 
veronmaksuja kohti kasvissyöntiä? Eikö pelkkä valistus kasvisruuan lisäämiseksi riittäisi aivan 
hyvin? Tosi vaikeita kysymyksiä!

Kouluruokailu on yksi mielenkiintoinen osailmiö koko kokonaisuudessa. Merkinnän tavoin pitää 
kerraten todeta, jotta sekä köyhän että rikkaan perheen lapsi voi jättää kouluruokailun väliin. Tämä 
on tietysti mielenkiintoinen ilmiö. Luulisi, että köyhän perheen lapsi söisi ilmaista kouluruokaa, jos 
köyhällä perheellä ei ole liikaa rahaa ruokaan. Luulisi, että rikkaan perheen lapsi söisi kouluruokaa 
vastineeksi maksetuista (rikkaan mielestä hyvin korkeista?) veroista.

Millainen ongelmatilanne pitäisi oikeasti käydä läpi, jotta erilaiset verovaroin kustannetut palvelut 
saisivat niille kuuluvan kunnollisen arvostuksen? En tiedä tähän kohtaan selkeää vastausta. Ehkä 
jokin ongelmatilanne tulee joskus oikeasti läpikäytäväksi. Tulevaisuutta on tässä kohtaa hyvin 
vaikea ennustaa.

16736
16737
16738
16739
16740
16741
16742

16743

16744
16745
16746
16747
16748
16749
16750
16751
16752
16753
16754
16755
16756
16757
16758
16759



377 / 782

1519. Kansainvälisten sopimusten merkityksen asiaa 
jonkin verran

1519.1. Merkintä 1124: Tuomioistuin / Tuomiot / Trump (XI)

14. lokakuuta 2018
1124: Tuomioistuin / Tuomiot / Trump (XI)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1124

Tähän kohtaan voi todeta seuraavan DOC-tiedoston:
China and the World Trade Organization, DOC-tiedosto tässä linkissä.

Lyhyesti ottaen Kiina on ollut innokas WTO:n jäsen, joka on hyötynyt WTO:n toiminnasta.

Linkkilistassa on asiaa Donald Trumpin toiminnasta.

G7-asiaa on käsitelty jo aikaisemmin merkinnässä 1114.

1114: Kauppa / Trade / FIN (Kok., Kesk.) / G7 / SCO
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1114

Eri vaiheiden jälkeen Yhdysvallat, Kanada ja Meksiko ovat kehittäneet uutta sopimusta korvaamaan 
vanhaa sopimusta (NAFTA).

Tämän jälkeen voi todeta seuraavan aiheen.

Alleged violations of the 1955 Treaty of Amity, Economic Relations, and Consular Rights (Islamic 
Republic of Iran v. United States of America)

https://www.icj-cij.org/en/case/175

En ole kiinnittänyt liikaa tähän tuomioistuimeen - eli Kansainvälinen tuomioistuin.

Tuomioistuimen tehtävä on määritelty seuraavasti:

"The Court’s role is to settle, in accordance with international law, legal disputes submitted 
to it by States and to give advisory opinions on legal questions referred to it by authorized 
United Nations organs and specialized agencies."

Tuomioistuin julkaisi seuraavan lehdistötiedotteen:

Alleged Violations of the 1955 Treaty of Amity, Economic Relations, and Consular Rights (Islamic 
Republic of Iran v. United States of America), PDF-tiedosto tässä linkissä.

16760

16761

16762

16763

16764

16765
16766
16767
16768
16769
16770
16771
16772
16773
16774
16775
16776
16777
16778
16779
16780
16781
16782
16783
16784
16785
16786
16787
16788
16789
16790
16791
16792
16793
16794
16795
16796
16797
16798
16799
16800
16801
16802
16803
16804
16805

https://www.icj-cij.org/en/case/175
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1114
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1124


378 / 782

Lyhyesti ottaen tuomioistuin totesi Iranin kantelun olleen perusteltu, jolloin Yhdysvaltojen pitäisi 
luopua jostain pakotteista.

Lisäksi pitää todeta Kansainvälisen atomienergiajärjestön (International Atomic Energy Agency, 
IAEA) lausunto Iraniin liittyen: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Lyhyesti ottaen Iran on noudattanut tehtyä sopimusta Kansainvälisen atomienergiajärjestön 
tarkastusten mukaan.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistan alussa on asiaa Suomen pärjäämisestä globalisaation pyörteissä.

EHKÄ Donald Trump haluaa tehdä lisää uusia kauppaa koskevia sopimuksia, jotka olisivat 
enemmän Yhdysvaltojen etujen mukaisia. NAFTA:n korvaava sopimus on tietysti esimerkki.

Toisaalta Donald Trumpin asettamat pakotteet vaikuttavat myös yhdysvaltalaisten yritysten 
toimintaan, jolloin yhdysvaltalaiset yritykset ovat tuoneet erilaisia tuotteita Yhdysvaltoihin.

KYSYMYS: miten yhdysvaltalaiset kokevat Donald Trumpin politiikan - Amerikka 
ensimmäiseksi (America first).

KYSYMYS: miten suomalaiset sidosryhmät kokevat Donald Trumpin politiikan seuraukset?

Mahdollisesti Euroopan Unioni voi tehdä lisää valituksia Maailman kauppajärjestön (World Trade 
Organization, WTO) suuntaan.

KYSYMYS: millaisia uusia virallisia ja epävirallisia tuomioita seuraa Donald Trumpin 
politiikan [seurauksina]?

Varmaankin erilaiset sidosryhmät voivat antaa tällaisia tuomioita sekä virallisena että epävirallisena.

Asia pitää tietysti laittaa seurantaan.

1519.2. Uudelleenarviointia / 3.11.2024

Kirjoitushetkellä käynnissä on Yhdysvaltojen presidentinvaalien loppukiri, koska varsinainen 
äänestyspäivä on 5.11.2024. Hyvin turvallisesti voi todeta, että jokaisen annetun äänen puolesta on 
pitänyt tehdä hyvin paljon töitä. Lisäksi pitää todeta, että Yhdysvaltojen presidentinvaalien 
kampanjoinnin mainosten maksut ovat täysin omassa luokassaan verrattuna Suomen vastaaviin 
maksuihin. Suomessa puhutaan presidentinvaaleissa muutaman miljoonan vaalibudjeteista. 
Yhdysvalloissa mennään satojen miljoonien dollarien vaalibudjeteissa. Tämä on tietysti täysin 
ymmärrettävää, koska heillä (Yhdysvallat) on edelleen yli 300 miljoonaan kansalaista.

Mutta kysymys on täysin selvä: millaista maailmanpolitiikan pyöritystä tulee Yhdysvaltojen valittu 
presidentti tekemään. Pyörittääkö valittu presidentti erilaisia kansainvälisiä sopimuksia täysin oman 
mielensä mukaisesti? Mitä kansainvälisiä sopimuksia Yhdysvallat tulee noudattamaan jatkossa?
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1520. Kilpailun rajoituksien selvittämisen asiaa (EU)

1520.1. Merkintä 1125: Go Google Go! / Antitrust / Euroopan 
Unioni

16. lokakuuta 2018
1125: Go Google Go! / Antitrust / Euroopan Unioni

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1125

Tähän kohtaan pitää linkittää seuraavan kirjan tiedot.

Arthur, C. (2012). Taistelu internetistä: Microsoftin, Applen ja Googlen digisodat (E. Sarkkinen, 
Käänt.). Jyväskylä: Docendo.

Tuossa kirjassa on myös asiaa Nokiasta, joka aikanaan myi liiketoimintojaan Microsoftille.

Linkkilistassa on mm. seuraavia aiheita:

* Euroopan komissio määräsi Google maksamaan sakkoja määräävän markkina-aseman 
väärinkäytöstä
* Googleen liittyy jo useampi Euroopan komission tekemä selvitys määräävästä markkina-
asemasta
* millaiset sidosryhmät haluavat päästä eroon Android-käyttöjärjestelmästä?
* mitä olisivat Android-käyttöjärjestelmän vaihtoehdot?
* tietosuojan ongelmat Googlen ratkaisuissa
* Google Chrome-selain on nyt kymmenen (10) vuotta vanha
* Google Play -palvelussa myös rikollisia sovelluksia
* Google hävisi oikeudenkäynnin Venäjällä
* Google liittoutui joidenkin yhtiöiden kanssa kehittämään itsestään ohjautuvia autoja
* mikä on Googlen ratkaisu erilaisten valeuutisten käsittelyyn?
* Google kaksikymmentä (20) vuotta
* Googlen yhteisöpalvelu ei pärjännyt Facebookin kanssa
* Google maksanut yhteensä yhdeksän miljoonaa erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittajille
* kehittääkö Google täysin uuden käyttöjärjestelmän?

Lyhyesti todeten Google on levittänyt liiketoimintaansa tietotekniikan erilaisille osa-alueille.

Tähän kohtaa pitää vielä linkittää muutama www-sivu:

* Alphabet Inc. (englanniksi)
* Alphabet Inc. (suomeksi)
* Alphabet - kotisivu
* List of mergers and acquisitions by Alphabet
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Alkuperäinen Google on nykyisin vain yksi osa Alphabet-yhtiön yritysrakennetta.

Eli Alphabet yhtiönä joko ostaa tai yhdentää erilaisia yrityksiä omaan yritysrakenteeseen. Käsitin 
Wikipedia-artikkelista, että kaksi suomalaista yhtiötä on päätynyt silloisen Googlen omistukseen.

Oman käsityksen mukaan Alphabet-yhtiöllä voi olla vahva kassa, jolloin yhtiön on mahdollista 
tehdä erilaisia yritysostoja.

Yksi erityismaininta koskee Googlen maksamia korvauksia erilaisten tietoturvaongelmien 
ilmoittajille.

Vuoden 2016 tietojen mukaan Google on maksanut n. 9 miljoonaa dollaria alkaen vuodesta 2010.

Tietoturvaongelmien ilmoittajille pitää maksaa kunnon palkkiot, jolloin tietoturvaongelmia ei 
ilmoiteta rikollisille.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Summaten voi todeta, että nykyinen Alphabet-yhtiö on todella mahtava voima vaikuttamassa 
tietotekniikan erilaisiin osa-alueisiin.

KYSYMYS: Onko Googlesta tullut vapaata kilpailua vääristävä voima?

HUOMIO: Ainakin Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosasto on aloittanut 
useamman tutkimuksen koskien Google-yhtiötä.

Varmaankin voimme odottaa uusia tutkintoja joidenkin Alphabet-yhtiön alaisten yritysten 
toiminnnasta eri maista, jolloin eri puolilla maailmaa arvioidaan näiden yritysten määräävää 
markkina-asemaa.

Tähän kohtaan pitää linkittää Euroopan komission yleinen hakusivu kaikille kilpailua koskeville 
tapauksille.

Search competition cases (all policy areas) [linkki ei toimi enää]

Hakusanalla "Google" tapauksia tuli esiin yhteensä yhdeksän kappaletta koskien määräävä 
markkina-asemaa sekä yritysfuusioita.

Linkkilistassa on asiaa Googlen saamista sakoista, joista yhtiö päätti tehdä valituksen.

Tähän kohtaan pitää linkittää tekemäni lausunto koskien IBM-yhtiötä.

EN: Opinion 32: COMP/C-3/39.692/IBM - Maintenance services
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_32

Käsittääkseni IBM ei päättänyt tehdä valitusta oikeusistuimeen, jolloin he tekivät Euroopan 
komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosaston vaatimia muutoksia omaan toimintaansa.
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IBM:n tekemien sitoumusten alussa on maininta, että IBM on eri mieltä väitetystä määräävästä 
markkina-asemasta, vaikka yhtiö päätti sitoutua Euroopan komission vaatimiin muutoksiin.

KYSYMYS: Tuleeko Google yhtiönä voittamaan tekemänsä valituksen oikeusistuimessa?
KYSYMYS: Miksi Google päätyi tekemään valituksen?

Aikanaan Microsoft joutui taipumaan Euroopan komission vaatimiin muutoksiin perustuen 
hävittyyn oikeustapaukseen.

Melko turvallisesti voi olettaa, että jotkut tietotekniikka-alan yhdysvaltalaiset yhtiöt ovat Euroopan 
komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosaston tarkemmassa seurannassa.

Melko turvallisesti voi todeta, että jotkut sidosryhmät voivat jatkossa tehdä erilaisia valituksia 
Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosaston suuntaan koskien esimerkiksi 
Googlen toimintaa.

VEIKKAUS: Google voi jatkossakin joutua vastaamaan Euroopan komission (Euroopan 
Unioni) kilpailun pääosaston tekemiin kysymyksiin koskien mahdollista määräävää 
markkina-asemaa.

1520.2. Uudelleenarviointia / 3.11.2024

Kirjoitushetkellä tiedämme seuraavien lakipakettien olemassaolon Euroopan Unionin tasolla:

• datasäädös (Data Act) (Regulation (EU) 2023/2854)
• datanhallintosäädös (Data Governance Act) (Regulation (EU) 2022/868)
• digimarkkinasäädös (Digital Markets Act) (Regulation (EU) 2022/1925)
• digipalvelusäädös (Digital Services Act) (Regulation (EU) 2022/2065).

Esimerkinomaisesti Google yhtiönä on kohdannut erilaisia toimenpiteitä edellä mainittujen 
säädösten vuoksi. Kysymys on tietysti hyvin selvä: mitä seurauksia on Googlen määräävällä 
markkinaosuudella erilaisissa asiayhteyksissä? Seurannainen kysymys on tietysti hyvin selvä: mitä 
seurauksia on muiden tietotekniikkayhtiöiden määräävällä markkinaosuudella erilaisissa 
asiayhteyksissä? Osasta erityisesti yhdysvaltalaiset tietotekniikkayhtiöt ovat kohdanneet  Euroopan 
komission kilpailuosaston selvityksiä.

Eri yhtiöt ovat valinneet eri tien kohdatessaan Euroopan komission kilpailuosaston selvityksiä. Osa 
yhtiöistä on päättänyt tehdä yhteistyötä Euroopan komission kilpailuosaston selvitysten vuoksi. Osa 
yhtiöistä on tehnyt valituksen tuomioistuimeen. Osa yhtiöistä on joutunut tekemään Euroopan 
komission kilpailuosaston vaatimat toimenpiteet hävittyään oikeustapauksen tuomioistuimessa.

Hindman (2019) kirjoittaa internet-ansasta, jolloin digitaalinen talous rakentaa monopoleja ja 
nakertaa demokratiaa. Hindman (2019) mainitsee erikseen eri yhtiöitä nimillä. Vastaavasti edellä 
mainitut neljä Euroopan Unionin lakipakettia eivät suoraan mainitse nimellä tiettyjä 
yhdysvaltalaisia tietotekniikkayhtiöitä. Eli Hindmanin (2019) mainitsemat yhtiöt arvioidaan 
erikseen Euroopan Unionin lakien perusteella, mutta ei suoraan lakitekstissä.

Elämme hyvin mielenkiintoisia aikoja. Millaisia pitkän ajan vaikutuksia on mainitulla neljällä 
Euroopan Unionin lakipaketilla? Aika näyttää tämän kehityksen.
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1521. Yhdentämistä tarvitaan ehdottomasti

1521.1. Merkintä 1126: Pirstaleita / RES / Vapaaehtoisuus vai 
pakko?

17. lokakuuta 2018
1126: Pirstaleita / RES / Vapaaehtoisuus ja/tai pakko

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1126

Linkkilistan alussa on linkit merkintöihin 565, 891, 969, 1055, 1098 ja 1104.

Tein hakuja termillä "vapaaehtoi" aikaisempiin sivuihin, vaikka joku merkintä vapaaehtoista 
maanpuolustusta koskien on tietysti voinut jäädä välistä.

Tämän jälkeen pitää todeta kaksi asiakirjaa:

Vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen uudelleenjärjestäminen (muistio)
Vapaaehtoista maanpuolustusta koskevan lainsäädännön kehittämishanke (mietintö)

Ensimmäisessä tiedostossa on asiaa aikaisemmasta selvityksestä, jonka perusteella asetettiin vielä 
toinen työryhmä, joka on loppujen lopuksi tehnyt hallituksen esityksen (HE) muotoisen ehdotuksen.

Asiakirjoista voi todeta, että tehtyä selvitystä (muistio) ei ole julkaistu virallisena asiakirjana, jolloin 
tästä selvityksestä on vain muistio luettavissa.

Luin tehtyä mietintöä läpi jollain tasolla.

Tiivistelmässä on seuraava teksti: "Ehdotusten tarkoituksena on säätää sotilaallisen koulutuksen 
järjestäminen yksin Puolustusvoimien tehtäväksi".

Luvussa 3.1. on seuraava virke: "Tavoitteena on siirtää vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen 
antaminen ainoastaan Puolustusvoimien tehtäväksi."

Luvussa 3.2. on seuraava virke: "Valmistelussa päädyttiin lopulta malliin, jossa vapaaehtoiseen 
maanpuolustukseen kuuluva sotilaallisen koulutuksen järjestäminen siirrettäisiin kokonaan 
Puolustusvoimille."

Tähän kohtaan voidaan todeta asiaa liittynyt lausuntopyyntö asiaa koskien.

https://www.lausuntopalvelu.fi/FI/Proposal/Participation?proposalId=a7784985-b547-461e-
a6f2-1cbd47a04a2d 
Vapaaehtoista maanpuolustusta koskevan lainsäädännön kehittämishanke
Lausuntopyynnön diaarinumero: VN/3364/2018, Vastausaika on päättynyt 20.8.2018
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Luvussa 5.2. on seuraava maininta: "5.2. Lausunnot ja niiden huomioon ottaminen - Lausunnot ja 
niiden huomioon ottaminen".

Yritin löytää lausuntotiivistelmää Puolustusministeriön tiedotteiden joukosta - ehkä meni ohi.

Tähän kohtaan pitää tehdä erityismaininta pykälästä 22 e.

4 d luku: Osallistujien valinta Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen järjestämään 
koulutukseen
22 e §: Maanpuolustuskoulutusyhdistys valitsee osallistujat 4 a - 4 c luvuissa tarkoitettuun 
koulutukseen.
Puolustusvoimilla on oikeus kieltää henkilön osallistuminen 
Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen järjestämään 4 a - 4 c luvuissa tarkoitettuun 
koulutukseen.
Edellä 1 ja 2 momentissa tarkoitettuun päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mielestäni vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen joidenkin tehtävien siirtäminen 
Puolustusvoimien alaisuuteen on erittäin kannatettava ajatus.

Nykyisin meillä on täysin pirstaloitunut maanpuolustusjärjestöjen joukko, jolloin ei ole yhtä selvää 
keskusjärjestöä hoitamaan vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen tehtäviä.

Lisäksi Puolustusvoimien mahdollisuus kieltää henkilöiden pääsy 
Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen koulutukseen on erittäin hyvä ja kannatettava asia.

Puolustusvoimien tehtävä ei ole mikään pakko järjestää sotilaallista koulutusta kaikille mahdollisille 
henkilöille, vaikka tietysti kiellon saaneet henkilöt voivat olla kieltävästä päätöksestä pahoillaan.

Tämä [on] ehdottomasti hyvä pykälä tulevaa lainsäädäntöä ajatellen.

JOS/KUN Puolustusvoimat ottavat vapaaehtoisen maanpuolustuskoulutuksen koulutuksen osaksi 
omaa toimintaa, niin silloin on mahdollista järjestää toiminnallista koulutusta.

Olen eri yhteyksissä todennut, että nykyisillä järjestelmillä ei voida järjestää tehokasta sotilaallista 
koulutusta, jolloin reserviläistoiminta on ollut ilman laajaa toiminnallisuutta.

Eli reserviläistoiminta on monesti ollut pikkukenkätoimintaa ilman maastoharjoituksia.

Erityisesti nuoremmat henkilöt voivat arvostaa toiminnallisuutta, jolloin ollaan maastossa 
kumisaappaat jaloissa suorittamassa oikeasti toiminnallista harjoitusta.

Tietysti jotkut reserviläisjärjestöt voivat pahoitella, jos Puolustusvoimien järjestämään 
vapaaehtoiseen koulutukseen osallistuvat henkilöt eivät olisikaan reserviläisjärjestöjen jäseniä.

Perusteluissa on seuraava kohta koskien 22 e §:
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"Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen tulisi toimittaa Puolustusvoimille tieto koulutukseen 
ilmoittautuneista neljä viikkoa ennen koulutuksen alkua. Ilmoitusvelvollisuutta koskevalla 
määräajalla pyritään varmistamaan Puolustusvoimille riittävä aika tehdä mahdolliset 
tarkastustoimenpiteet koulutukseen ilmoittautuneista henkilöistä. Puolustusvoimien tulisi 
huolehtia siitä, että sen päätös, jolla kielletään henkilön osallistuminen koulutukseen, olisi 
annettu tiedoksi päätöksen kohteelle vähintään viikkoa ennen koulutuksen alkamista."

Tämäkin olisi hyvä asia ajatellen tulevaa lainsäädäntöä.

Eri yhteyksissä olen pohtinut reserviläisen taidonnäytekirjaa.

Tässä mietinnössä en havainnut asiaa koskien koulutettavan henkilöstön osaamisen tarkistamiseen.

Toisaalta mietinnössä on mainittu kouluttajakoulutus, jolloin on mahdollista arvioida jonkun 
henkilön osaamista.

1521.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Reserviläisen taidonnäytekirja? Sotilaan perustaidot, osat 1-10? Reserviläisen perustaidot, osat 1-
10? Vai jokin muu termi? Samalle asialle voidaan jokin hyvä termi. Perusajatus on, että olisi tietty 
joukko reserviläisen perustaitoja, jotka voisi osoittaa asianmukaisesti jollain hyväksyttävällä tavalla. 
Sitten voisi tietysti olla joukko aselajikohtaisia taitoja, jotka voisi osoittaa asianmukaisesti.

Voi tietysti vaikuttaa turhalta pohtia reserviläisen perustaitoja. Voisi olettaa, että eri henkilöillä olisi 
perustaidot kunnossa. Maailma on kuitenkin muuttunut paljon, jolloin jotkin perustaidoista eivät ole 
enää täysiä itsestäänselvyyksiä. Emme elä enää missään sotia edeltävässä tilanteessa, jolloin myös 
maaseudulla eletään erilaista elämää kuin ennen sotia.

Erilaisissa asiayhteyksissä järjestetty vapaaehtoinen sotilaallinen koulutus voisi noudattaa erilaisten 
perustaitojen määrityksiä. Mielestäni tämä toisi ryhtiä vapaaehtoiseen sotilaalliseen koulutukseen, 
jolloin olisi yksimielisyys edes joistain yksittäisistä asioista. Nykytilanteessa on mahdollista, että 
vapaaehtoiseen sotilaalliseen koulutukseen liittyen ei ole vain yksiä määrityksiä. Mahdollisesti 
tällaiset yhdet määritykset ovat jo olemassa, mutta niitä ei ole ainakaan tuotu esiin hyvin 
voimakkaalla tavalla.

Kerraten pitää todeta tarve yhdelle keskitetylle varautumisen rekisterille, joka pitää kuitenkin 
hajauttaa järkevästi (jännä paradoksi sinänsä). Erilaiset sotilaalliset perustaidot voitaisiin merkitä 
yhteen varautumisen rekisteriin, jolloin erilaisten sotilaallisten joukkojen kokoaminen voitaisiin 
tehdä hallitusti järkevällä tavalla. Nykyisin erilaisia rekistereitä on aivan liikaa, jolloin koko 
kokonaisuus ei ole hallinnassa.

Kirjoitushetkellä käytettävissä olevien tietojen perusteella voi todeta jälleen kerran työryhmän 
toiminnan. En tiedä monesko työryhmä tämä on. Eli jälleen kerran vapaaehtoista 
maanpuolustuskoulutusta pohditaan työryhmän voimalla. Työryhmässä ovat edustettuina 
puolustusministeriö, Puolustusvoimat, Rajavartiolaitos sekä keskeisimmät vapaaehtoiseen 
maanpuolustukseen liittyvät järjestöt. Työryhmän toimikausi oli 1.1.-30.9.2024.

En ole vielä selvittänyt mainitun työryhmän ehdotuksia. Oletusarvoisesti reserviläisen 
taidonnäytekirja ei ole ehdotusten listalla.
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1522. Yhden varautumisen rekisterin vaatimus jälleen 
kerran

1522.1. Merkintä 1127: Yksi rekisteri / Epäkohta / 
Naisnäkökulmaa

18. lokakuuta 2018
1127: Yksi rekisteri / Epäkohta / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1127

Tölli, K.-M. (2018). Häiriö! nainen intissä. Jyväskylä: Docendo.

Tuollainen kirja oli Jalasjärven kirjastossa. Luin kirjaa jollain tasolla.

Tässä on muutama huomio kirjan perusteella.

1)
Kirjan esipuheen on kirjoittanut Elisabeth Rehn. Elisabeth toteaa seuraavaa (s. 12):

"Esimerkiksi Naisten Valmiusliitto on kouluttanut tuhansia naisia arjen turvallisuuden 
kohtaamiseen hyvässä yhteistyössä Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen MPK:n ja 
Puolustusvoimien kanssa. Aikaan ei ole kuitenkaan saatu varausjärjestelmää, rekisteriä, jotta 
koulutukseen saneita saataisiin välittömästi oikean tehtävään mahdollisen poikkeustilan 
varalle. Kapasiteetti ei osata tarvittaessa käyttää."

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieliin aikaisemmat esitykseni koskien vain yhtä varautumisen 
rekisteriä.

On sinänsä oireellista, että jo kirjan esipuheessa todetaan tällainen epäkohta varautumisen rekisterin 
suhteen.

Kirjan pääasiana on selvitys/tutkimus naisten asemasta Puolustusvoimien alaisessa 
varusmieskoulutuksessa.

2)
Sivuilla 114-115 on asiaa naisten ruumiillisesta kunnosta, jolloin naiset ovat kokeneet, että oikeaa 
tietoa ruumiillisen kunnon suhteen ei ollut liikaa.

Tähänkin olen kiinnittänyt huomiota aikaisemmin. Tarvittaisiin menetelmiä, jolloin 
varusmieskoulutusta harkitsevilla naisilla olisi jo hyvä tieto omasta kunnosta jo ennen ensimmäistä 
palveluspäivää.
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3)
Varusmieskoulutukseen osallistuneet naiset ovat ymmärrettävästi innostuneita ja kiinnostuneita, 
koska he ovat varusmieskoulutuksessa täysin vapaaehtoisesti. Toisaalta naisten ruumiillinen kunto 
tulee tässäkin vastaan. Toisaalta varusmieskoulutus voi tietysti olla kova paikka huonokuntoiselle 
miehelle.

4)
Toisaalta varusmieskoulutukseen osallistuneet naiset kohtaavat erilaisia ongelmia kuten kiusaamista 
ja häirintää.

Tölli (2018, sivut 292-307) esittää seuraavat toimenpiteet naisten vapaaehtoisen asepalveluksen 
kehittämiseksi:

1) Tiedon lisääminen
2) Kutsuntojen kehittäminen
3) Naisten 45 vuorokauden koeajasta luopuminen
4) Naisten korotetusta päivärahasta luopuminen
5) Vertaisarvioinnin kehittäminen
6) Erillistuvista yhteistupiin
7) Enemmän naisia tiettyihin yksiköihin
8) Syrjäytymisen ehkäisemisen tehostaminen
9) Naisten motivoiminen sotilasuralle.

Loppujen lopuksi Tölli (2018, sivut 307-313) pohtii kansalaispalvelusta.

Tölli (2018) viittaa Valli, Kuronen & Tölli (2018).

Valli, L., Kuronen, T., & Tölli, K.-M. (2018). Kansalaispalvelus turvallisuuden tueksi: 
selvitys asevelvollisuusjärjestelmän kehittämisestä. Elisabeth Rehn – Bank of Ideas ry.

Valli, Kuronen & Tölli (2018) pohtivat ääneen yleisiä kutsuntoja koko ikäluokalle luvussa 7.

Heidän mukaansa varsinaisen asepalveluksen lisäksi voisi olla varautumispalvelus.

Terminä he esittävät kokonaisturvallisuusrekisterin.

Itse olen siis puhunut vain yhdestä varautumisen rekisteristä. Voihan sitä tietysti kutsua myös 
"kokonaisturvallisuusrekisteriksi".

Mutta kuitenkin sama asia toisin sanoin: erilaisia varautumisen rekistereitä on liikaa.

Lisäksi olen kirjoittanut yhden varautumisen rekisterin järkevästä hajauttamisesta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Olen Töllin (2018, sivut 292-307) kanssa samaa mieltä joidenkin toimenpidesuositusten suhteen.
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1) Tiedon lisääminen on ehdottomasti kannatettava aihepiiri, jolloin vapaaehtoisilla naisilla olisi 
kunnon tiedot omasta ruumiillisesta kunnosta sekä mahdollisuus arvioida omaa sijoittumista 
johonkin tehtävään.

2) Kutsuntojen kehittäminen on tietysti ikuisuuskysymys, jolloin myös miehillä pitäisi olla kunnon 
tiedot omasta ruumiillisesta kunnosta sekä mahdollisuus arvioida omaa sijoittumista erilaisiin 
tehtäviin.

3) 45 päivän koeajasta en osaa oikein sanoa mitään viisasta, jolloin tuosta 45 päivän koeajasta 
pitäisi tietysti tehdä kunnon selvitys.

4) Käsittääkseni naisten korotettu päiväraha on tarkoitettu varusteiden hankkimiseen, joita ei tarjota 
Puolustusvoimien suunnasta. Toisaalta ja toisaalta - tämänkin aihe pitäisi selvittää kunnolla.

5) Vertaisarviointi taitaa olla uudempaa toimintaa, joten minulla ei ole asiaan liittyen osaamista.

6) Varmaankin yhteistupia kannattaisi kokeilla asianmukaisesti, jolloin kokeilu tietysti osoittaa 
ratkaisun toimivuuden.

7) Varmaankin tässäkin kohtaa tulee vastaan ruumiillinen kunto, jolloin naisten sijoittaminen eri 
tehtäviin pitäisi arvioida ruumiillisen kunnon mukaan. Varmaankin tätä kautta tiettyihin tehtäviin 
voisi ajautua enemmän naisia.

8) Tässä kohtaa en osaa oikein sanoa mitään viisasta armeijan tehtävästä estämään syrjäytymistä. 
Toisaalta ja toisaalta - mikä on oikeasti Puolustusvoimien tehtävä? Itse olen käsittänyt, että 
Puolustusvoimille riittää tietty osa ikäluokasta, jolloin koko ikäluokkaa ei ehkä kouluteta eri syistä 
johtuen.

9) Tietysti yksittäisen naisen omat kokemukset vaikuttavat pohdintoihin ammattisotilaan 
uravaihtoehdosta.

Sitten on tämä varautumispalveluksen ajatus - vrt. Valli, Kuronen & Tölli (2018).

Aikanaan Puolustusvoimat kokeili kirjettä reserviläisille, jotta heillä olisi tieto omasta sijoituksesta.

Pitäisikö kaikille meistä ilmoittaa kirjeellä oma varautumisen sijoitus?

Ehkä kirjeessä voisi olla tietoa (vapaaehtoisesta?) varautumisen toiminnasta, jolloin eri henkilöt 
voisivat hakeutua varautumisen koulutukseen.

Onko koko ikäluokalle järjestettävä jokin tehtävä joko varusmieskoulutuksena tai 
varautumispalveluksena?

Toisaalta olen ehdottanut varautumisen johtotehtäviin sijoitettujen henkilöiden kunnollista 
kouluttamista ja sijoittamista.

JOS tulee päälle jokin poikkeusolosuhde, niin varautumisen johtotehtäviin sijoitetut henkilöt 
voisivat kouluttaa oman joukkonsa asianmukaisesti.
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Olen ehdottanut yli 35-vuotiaiden vapaaehtoisten reserviläisten kouluttamista varautumisen 
johtotehtäviin.

Oman arvion mukaan Puolustusvoimien ei tarvitse kouluttaa yli 35-vuotiaita reserviläisiä.

Toisaalta yli 35-vuotiaat vapaaehtoiset reserviläiset haluaisivat olla edelleen hyödyksi jollain 
tavalla, joten varautumisen johtotehtävät pitäisi järjestää asianmukaisesti.

Tässä kohtaa esitän jälleen kerran taidonnäytekirjan ajatuksen, jolloin varautumisen rekisterissä 
olisi asianmukaiset tiedot henkilön osaamisesta perustuen oikeasti osoitettuun osaamiseen.

1522.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Eli keskitetty varautumisen rekisteri, joka olisi kuitenkin hajautettu järkevästi. Tätä asiaa voi kuvata 
seuraavalla kuvalla.

Tietysti tietojen syöttö rekisteriin ja tietojen haku rekisteristä olisi osittain hajautettua. Mutta 
tarvitsisimme vain yhden varautumisen rekisterin.

Jos olisi vain yksi kunnollinen varautumisen rekisteri, niin jossain poikkeusolosuhteessa voidaan 
aloittaa toiminta järkevästi ja hajautetusti riippuen poikkeusolosuhteen luonteesta. Erilaisiin 
poikkeusolosuhteisiin pitäisi tietysti varautua kunnolla, jolloin varautumisen rekisterissä olisi 
tehtyjen harjoitusten tiedot. Lisäksi harjoiteltu toiminta pitäisi tietysti todentaa kansallisesti 
yhteneväisillä tavoilla. Eli paljon on tehtävää hyvin erilaisille sidosryhmille.
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1523. Heikon tekoälyn rajoituksista asiaa

1523.1. Merkintä 1128: Heikko vai vahva tekoäly? / 
Kuolintapaukset

18. lokakuuta 2018
1128: Heikko vai vahva tekoäly? / Kuolintapaukset

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1128

Linkkilistassa on seuraavaa asiaa:

* tietokone voitti Go-mestarin
* Euroopan parlamentin päätöslauselma koskien robotiikkaa koskevista 
yksityisoikeudellisista säännöistä
* tekoäly ja tekoälyn etiikka
* erilaiset tekoälyä koskevat selvitykset
* millaiset työtehtävät tekoäly tulee korvaamaan?
* Suomesta tekoälyn huippumaa?
* robottien mahdollisuudet elokuvien perusteella
* robottien käyttö sotilaallisissa tehtävissä
* millaisia työtehtäviä robotit tulevat korvaamaan?
* robottiautojen lainopilliset haasteet
* Suomen tekoälyohjelma
* tietokonenäkö kehittynyt eri tavoin
* älykäs sähköverkko.

Olin hiljakkoin yhdessä tilaisuudessa, jossa yksi esitelmä käsitteli tekoälyä.

Esitelmöijä esitti heikon tekoälyn ja vahvan tekoälyn erottelun.

Nykyisin meillä on käytössä erilaisia heikon tekoälyn sovelluksia.

Vahva tekoäly vaatisi tekoälyjärjestelmän oikeaa oppimista ja oikeaa muistamista.

Tästä palautuu mieleen yksi keskustelu tekoälyyn perustuvan auton aiheuttamasta 
kuolintapauksesta.

Vastapuolen mukaan yksi kuolintapaus robottiauton vuoksi on vähäinen riski.

Oman arvion mukaan autojen nopeudet voivat olla liian suuria nykyisen tekoälyn järjestelmille, 
joten kuolintapauksia tulee varmasti lisää.

Toisaalta on asiaa tietokonenäöstä, joka on kehittynyt laajasti.
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Tässä kohtaa pitää palauttaa mieleen seuraavat mielipidekirjoitukset.

51 / Jätteenkeräyksen tekniikka on alkeellista
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_51

64 / Punnittua asiaa jätteistä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_64

77 / Muovin kierrätyksen on myös oltava palkitsevaa
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_77

Lyhyesti todeten olen esittänyt erilaisten tuotepakkausten kylkeen mikrosiruja ja viivakoodeja, 
jolloin ihmisten tekemä lajittelu voisi olla nykyistä tarkempaa.

Lisäksi lajittelusta pitäisi saada kunnollinen korvaus pullonpalautuksen kierrätysjärjestelmien 
tavoin.

Erityisesti muovipakkauksiin liittyen voisi kehittää asianmukaisesti mikrosirut ja viivakoodit 
auttamaan kierrätystä.

Itse olen ehdottanut suunnittelukilpailua muovipakkausten kierrätysjärjestelmän kehittämiseksi.

Tietysti pitää todeta, että kehitettävä muovipakkausten kierrätysjärjestelmä olisi kuitenkin vain 
heikkoa tekoälyä.

Tähän kohtaan pitää todeta seuraavat asiakirjat:

Mietintö suosituksista komissiolle robotiikkaa koskevista yksityisoikeudellisista säännöistä - 
A8-0005/2017
Euroopan parlamentin päätöslauselma - P8_TA(2017)0051

Asiaa on kyllä valmisteltu monessa suunnassa, jolloin Euroopan parlamentin oikeudellisten 
asioiden valiokunta on tehnyt mietinnön (A8-0005/2017), ja kuusi muuta valiokuntaa on antanut 
omat lausuntonsa oikeudellisten asioiden valiokunnalle.

Lopullinen Euroopan parlamentin päätöslauselma (P8_TA(2017)0051) on tietysti lukemisen 
arvoinen.

Päätöslauselman kohta 2 (sivulla 6) on mielenkiintoinen.

2. katsoo, että kehittyneiden robottien kattava unionin rekisteröintijärjestelmä olisi otettava 
käyttöön unionin sisämarkkinoilla, mikäli tämä on olennaista ja välttämätöntä tietyille 
robottien luokille, ja pyytää komissiota laatimaan perusteet rekisteröitävien robottien 
luokittelulle; kehottaa siksi komissiota selvittämään, olisiko suotavaa, että erillinen EU:n 
robotiikka- ja tekoälyvirasto hallinnoi robottien rekisteröintijärjestelmää ja itse rekisteriä;

Päätöslauselman kohta 16 (sivulla 9) on mielenkiintoinen.
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16. pyytää komissiota harkitsemaan Euroopan robotiikka- ja tekoälyviraston nimeämistä, 
jotta asiaankuuluville julkisille toimijoille sekä EU:n että jäsenvaltioiden tasolla voidaan 
antaa tarvittavaa teknistä, eettistä ja sääntelyyn liittyvää asiantuntemusta niiden 
pyrkimyksissä varmistaa oikea-aikaiset, eettiset ja tietoon perustuvat toimet robotiikkaan 
liittyvän teknologian kehittymisen myötä syntyvien uusien mahdollisuuksien ja haasteiden 
yhteydessä esimerkiksi liikenteen alalla;

Päätöslauselman liitteessä (sivulla 18) on ”älykkäiden robottien” määrittely ja luokittelu.

”Älykkäille” autonomisille roboteille on laadittava yhteinen eurooppalainen määritelmä, joka 
sisältää tarvittaessa niiden alaluokat ja jossa otetaan huomioon seuraavat ominaispiirteet:

- kyky toimia autonomisesti antureiden avulla ja/tai vaihtamalla tietoja ympäristönsä kanssa 
(yhteenliitettävyys) ja analysoimalla näitä tietoja
- kyky oppia kokemusten ja vuorovaikutuksen avulla
– robotin fyysisen tukirakenteen muoto
- kyky mukauttaa käytöstään ja toimintojaan ympäristönsä mukaan.

Varmaankin voi todeta, että tehty päätöslauselma voisi tarkoittaa vahvaa tekoälyä, jolloin 
tulevaisuuden robotit voisivat oppia ja muistaa eri asioita.

Tässä mielessä tehty päätöslauselma (P8_TA(2017)0051) perustuu ajatukseen, että joskus 
tulevaisuudessa on oikeasti älykkäitä robotteja.

Toisaalta Euroopan robotiikka- ja tekoälyviraston nimeäminen voidaan nähdä ehkä turhana 
sääntelynä.

Jako heikkoon tekoälyyn ja vahvaan tekoälyyn on kuitenkin hyvä jaottelu.

Vahvaa tekoälyä ei ole vielä saatu kehitettyä huolimatta vuosikymmeniä tehdystä kehittämistyötä.

Heikko tekoäly taitaa olla vahvimmillaan erittäin hyvin määritellyissä erityistehtävissä.

Esimerkkinä mainittu Go-mestarin voittanut tekoälyjärjestelmä ei osaa toimia muissa tehtävissä.

Pääsin hiljakkoin mukaan Relicomp-yhtiön (www.relicomp.fi) toimitiloissa järjestetylle 
tehdaskierrokselle.

Käsitykseni mukaan heillä on ainakin yksi erityistehtävän kone, joka voidaan laittaa töihin vaikka 
viikonlopuksi tekemään jotain hyvin toisteista tehtävää.

Tuokin kone edusti kuitenkin heikkoa tekoälyä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

KYSYMYS: onko oikeasti mahdollista kehittää älykäs robotti, joka oikeasti muistaisi ja 
oppisi koko ajan?

Oman arvion mukana tällaista robottia ei ole vielä kehitetty.
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Päätöslauselman (P8_TA(2017)0051) liitteessä (sivulla 18) oleva ”älykkäiden robottien” määrittely 
ja luokittelu on kuitenkin melko hyvä määritelmä.

Lopuksi voi kerraten todeta nykyisen tekoälyn olevan kuitenkin heikkoa tekoälyä.

Oman arvion mukaan nykyiset heikon tekoälyn järjestelmät aiheuttavat uusia vaaratilanteita 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Jotkut sidosryhmät ovat kuitenkin asettaneet aivan liikaa odotuksia nykyiselle heikolle tekoälylle.

EHDOTUS: nykyiselle heikolle tekoälylle ei pidä asettaa liikaa odotuksia.

1523.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Oman arvion mukaan elämme kirjoitushetkellä edelleenkin heikon tekoälyn aikaa. Heikolle 
tekoälylle ei saisi laittaa liikaa odotuksia.

Esimerkkinä voi pitää itsestään liikkuvia autoja. Oman arvion mukaan autojen nopeudet ovat liian 
suuria, jolloin heikko tekoäly ei pärjää oikeassa liikenteessä. Lisäksi suomalaisena erikoisuutena 
pitää mainita vaikeat sääolosuhteet, jolloin heikko tekoäly ei oikeasti toimi hyvin vaikeissa 
sääolosuhteissa. Itse kannatin yhdessä vaiheessa itsestään liikkuvia autoja, mutta kova todellisuus 
tulee tässäkin asiassa vastaan. Heikko tekoäly ei ole vahvaa tekoälyä!

Euroopan Unionin tasolla on hyväksytty tekoälysäädös (Artificial Intelligence Act), ja säädös astui 
voimaan 1. elokuuta 2024 (Regulation (EU) 2024/1689).

Tietysti tekoälysäädös voi olla kansainvälisestikin tarkastellen yksi ensimmäisistä tekoälyä 
määrittelevistä lakipaketeista. Aika näyttää tekoälysäädöksen toiminnan käytännössä laissa 
mainittujen siirtymäaikojen jälkeen. Millaista oikeuskäytäntöä tekoälysäädös tulee vielä 
aiheuttamaan? Tuokin on tosi hyvä kysymys!

Laajojen kielimallien merkitys? Kirjoitushetkellä on tiedossa, että erilaiset laajat kielimallit ovat 
päivän sana tekoälyyn liittyen. Tekoäly on noussut ja laskenut erilaisissa vaiheissa. Aina välillä on 
ennakoitu, että todellinen tekoäly on muutaman vuoden päässä. Tähän mennessä ei ole vielä saatu 
aikaan vahvaa tekoälyä. Ovatko laajat kielimallit vain yksi nousu ja lasku tekoälyn kehityksen 
alueella. Mitä tulee laajojen kielimallien jälkeen?
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1524. Sota eri maissa

1524.1. Merkintä 1129: Syyria / Sota / Kauheuksia / Ulkomaat

20. lokakuuta 2018
1129: Syyria / Sota / Kauheuksia / Ulkomaat

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1129

Tähän kohtaa pitää todeta seuraava kirja:

Bahmani, A., & Jäntti, B. (2018). Syyrian sota: demokratiatoiveet diktatuurin ja islamismin 
ristitulessa. Helsinki: Kustannusosakeyhtiö Tammi.

Sisällysluettelo kirjalle on seuraava:

1. Syyrian tie kohti kansannousua
2. Kansannousu
3. Kansannousun tukahduttaminen
4. Syyrian aseelllinen islamistioppositio
5. Suvereeni Islamilainen valtio
6. Assadin hallinnon varjelija: Iranin turvallisuusvaltio
7. Hizbollah
8. Venäjä: "Libyan kaltaisen skenaarion toistaminen Syyriassa tulee estää"
9. Syyrian Kurdistanin autonomia ja Turkin hyökkäyssota

Erilaisten sidosryhmien oletus Assadin hallinnon kaatuminen muutamassa viikossa oli täysin väärä 
oletus.

Tähän voi listata joukon ulkopuolisia maita, mm. Yhdysvallat, Turkki, Israel, Iran, Venäjä, Saudi-
Arabia.

Lisäksi on joukko erilaisia ei-valtiollisia ryhmiä, joita sitten jotkut ulkomaat ovat tukeneet 
sotilaallisesti ja taloudellisesti.

Käytännössä erilaisilla ulkopuolisilla mailla on hyvin risteäviä näkemyksiä Syyrian ongelmien 
ratkaisuksi.

Sivulla 148 mielenkiintoinen käsiteanalyysi: whabbilainen vai unitaristi?

Monet sidosryhmät kutsuvat Saudi-Arabiassa laajasti vaikuttavaa uskonnollista suuntaa 
wahhabilaisuudeksi.

Saudi-Arabian suunnassa he haluaisivat kutsua omaa uskonnollista suuntaustaan unitarismiksi.
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Tuo erottelu tuli kerran vastaan yhdessä uutisvideossa, jossa mainittiin whabbilaisten haluavan 
käyttää toista termiä, mutta toista termiä ei siinä kohtaa mainittu.

Niin tai näin. Käytännössä Saudi-Arabia suunnalta on tuettu sotilaallisesti ja taloudellisesti erilaisia 
sidosryhmiä.

Toisaalta moni asia voidaan palauttaa Afganistanin ja Neuvostoliiton väliseen sotaan vuosina 1979–
1989. Tällöinkin erilaiset ryhmät saivat sotilaallista ja taloudellista tukea eri maista.

Vapaustaistelija vai jokin muu termi (vrt. Afganistanin ja Neuvostoliiton välinen sota)?

Nykyisin "terroristi" on hyvin laajasti käytetty termi.

Afganistanin ja Neuvostoliiton sodan jälkeen joillain ryhmillä oli melkoisen radikaaleja näkemyksiä 
eri aiheista, minkä lisäksi joillekin ryhmille kovan väkivallan käyttäminen ei ollut mikään oleellinen 
ongelma.

Jotkut hyvin tiukan sunni-islamin tulkinnan ryhmät väittävät shiia-islamin ryhmien olevan jotain 
muuta kuin muslimeja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kirjassa (Bahmani & Jäntti 2018) on esitetty erilaisia kauheita tekoja, joihin sodan eri osapuolet 
ovat syyllistyneet suoraan tai epäsuorasti.

On tietysti vaikea edes yrittää ymmärtää järjellisesti kaikkia kauheita tekoja näin kaukaa Suomesta.

Miksi erilaiset uskonnolliset ryhmät eivät voisi elää kaikessa rauhassa erilaisissa maissa?

KYSYMYS: Onko Suomen pakko osallistua sotilaalliseen toimintaan Afganistanissa?
KYSYMYS: Olisiko Suomenkin osallistuttava Syyriaan sotaan?

Kumpaankin kysymykseen esitän hyvin kielteisen vastauksen.

Vähän mutkat oikoen voi todeta, että sekä Afganistanin että Syyrian sodassa tapetaan muslimeja 
ilman pätevää syytä.

1524.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Jonkinlainen sota on ollut Syyriassa vuodesta 2011 alkaen. Erilaiset maat ovat tietysti osallistuneet 
Syyrian sotaan jollain tavalla. Olisiko Suomen otettava jotenkin osaa Syyrian sotaan? Itse en 
laittaisi suomalaisia sotilaita mukaan Syyrian sotaan. Tietysti tiedämme, että uusin sota alueella on 
sota Gazan ja Libanonin alueilla. Miten tuo sota saataisiin loppumaan? Hyviä kysymyksiä!

Itse en laittaisi suomalaisia sotilaita osallistumaan erilaisiin sotiin. Sota on yleisesti ottaen hyvin 
huono ratkaisu erilaisten asioiden ratkaisuun. Jokainen sota tuo vastaan erilaisia odottamattomia 
vaikutuksia, joita ei ennakoitu ennen sotaa.
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1525. Tärkeää työtä kuitenkin!

1525.1. Merkintä 1130: Erikoislaatuinen työyhteisö / Eduskunta

22. lokakuuta 2018
1130: Erikoislaatuinen työpaikka / Eduskunta

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1130

Kontula, A. (2018). Eduskunta: ystäviä ja vihamiehiä. Helsinki: Into Kustannus.

Tähän kohtaan linkitän kirjan (Kontula 2018) sisällysluettelon.

Johdanto:
* Konflikti
* Konsensus
* Eduskunta
Pääoma:
* Aika
* Raha
* Tieto
* Tyyli
* Verkostot
Nokkimisjärjestys
* Edustajat ja muut
* Edustajien järjestys
* Sukupuoli
Säännöt:
* Työmoraali
* Järjestyssäännöt
* Ryhmäkuri
* Paheet
Yhteisö:
* Puolueet
* Poliitikkoyhteisö
* Yksinäisyys
Kaksi maailmaa

Lyhyesti todeten Eduskunta on hyvin erikoislaatuinen työyhteisö.

Kansanedustajiin kohdistuu tietysti erilaisia paineita eri suunnista.

Onko jatkuva konflikti hyvä vai huono asia?
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Käytännössä politiikkaan liittyy aina jonkinlainen konflikti, koska puolueet ovat välillä 
hallituksessa ja välillä oppositiossa.

Toisaalta uusi kansanedustaja joutuu opettelemaan Eduskunnan säännöt ja työskentelytavat.

Oman arvion mukaan uusi kansanedustaja opettelee ensimmäisen kauden aikana erilaisia asioita, 
jolloin vasta toisen kauden alkaessa kansanedustaja on täydessä iskussa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Nostan vielä esiin yhden asian koskien valiokuntien toimintaa.

Kontula (2018, sivulla 77) toteaa seuraavaa:

"Suosio ei ole sama asia kuin arvostus. Perustuslakivaliokunnan vuosien mittaan kasvanut 
työmäärä on johtanut siihen, että vaikka valiokunnan status on varsin korkea, sinne eksyy 
jopa ensimmäisen kauden edustajia - seniorit valitsevat mieluummin konkreettisten asioiden 
kanssa painivia ja vähemmän työläitä valiokuntavastuita."

Että näin.

Tämäkin lainaus vain vahvistaa edelleen perustuslakivaliokunnan tarpeettomuutta, jolloin Suomeen 
pitäisi perustaa perustuslakituomistuin arvioimaan eri lakeja perustuslain kannalta katsottuna.

Perustuslakivaliokunta tarkoittaa useamman kansanedustajan ajan hukkaamista.

Uutta on näin selvän tuloksen esittäminen koskien perustuslakivaliokuntaa.

1525.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Tietysti Eduskunnassa tehdään tärkeää työtä – ei siinä mitään. Itse olen seurannut politiikkaa 1990-
luvulta saakka, jolloin on mennyt ja tullut hyvin erilaisia Suomen hallituksia. Lisäksi suomalaiseen 
politiikkaan on liittynyt hyvin erilaisia tilanteita vuosikymmenten mittaan, jolloin on ollut myös 
erilaisia kohuja ja kuohuntoja suomalaiseen politiikkaan liittyen.

Erilaiset kohut ja kuohunnat taitavat liittyä aina ja kaikkialla erilaisiin poliittisiin järjestelmiin. Jos 
ajattelee pelkästään Etelä-Pohjanmaata, niin jokaisessa eteläpohjalaisessa kunnassa on ollut 
vuorollaan erilaisia kohuja. Etelä-Pohjanmaalla on ollut vuorollaan kussakin kunnissa erilaista 
kuohuntaa, joten paikallisilla tiedotusvälineille on riittänyt uutisoitavaa asiaa.

Kurikassa (Jalasjärvi) ei ole viime aikoina ollut kovia kohuja. Toisaalta Etelä-Pohjanmaan 
hyvinvointialueella aiheuttaa kohua erilaisten säästöpäätösten ajaminen käytännön toiminnaksi. 
Erilaisten säästöpäätösten ajaminen käytännön toiminnaksi on tietysti hyvin vaikea hanke. 
Kaikkialla pitäisi säästää, jotta Etelä-Pohjanmaan hyvinvointialue selviäisi käytännössä. Asia on 
käytännössä hyvin vaikea, jolloin väistämättä asiaan liittyen voi olla kohuja ja kuohuntaa.

Erilaisia politiikan kohuja voi siis esiintyä paikallisesti, maakunnallisesti, kansallisesti ja vielä 
kansainvälisesti. Erilaisia politiikan kohuja on hyvin vaikea välttää.
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1526. Kohuja tässäkin tapauksessa

1526.1. Merkintä 1131: Comey / Trump (XII)

22. lokakuuta 2018
1131: Comey / Trump Trump (XII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1131

Comey, J. (2018). Uskollisuuden velvoite: Trumpin erottaman FBI:n johtajan muistelmat. (S. Saari, 
kääntäjä). Helsinki: Minerva Kustannus Oy.

Tähän kohtaan linkitän kirjan Comey (2018) sisällysluettelon.

Lukijalle
Johdanto
1. Elämä
2. Tämä meidän asiamme
3. Kiusanhenki
4. Kaiken tarkoitus
5. Helppoja valheita
6. Oikeilla raiteilla
7. Vahvistysharha
8. Hooverin varjossa
9. Washington kuuntelee
10. Yliajo
11. Puhu tai vaikene
12. Trump Tower
13. Uskollisuus koetuksella
14. Pilvi
Loppusanat

Comey (2018) lähtee liikkeelle lapsuudestaan ja kuvaa oman työuran kehittymistä eri vaiheissa.

Loppujen lopuksi hän päätyy FBI:n (Federal Bureau of Investigation) ylimmäksi johtajaksi.

Vuonna 2016 oli Yhdysvalloissa presidentinvaalit, jonka jälkeen tunnetulla tavalla Donald Trump 
valittiin presidentiksi (liittovaltio siis).

Yksi osa presidentinvaaleja oli Hillary Clintoniin liittynyt tutkinta, jossa selvitettiin Hillary 
Clintonin sähköpostien laatua ja määrää.
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Hillary Clinton oli loppujen lopuksi käyttänyt yksityistä sähköpostia, vaikka viesteissä käsiteltävät 
salaiset asiat olisi pitänyt hoitaa heidän oikeusministeriön (United States Department of Justice) 
tarjomalla sähköpostilla.

Eli Hillary Clinton käsitteli salaisia asioita yksityisellä sähköpostiosoitteella.

Vastaavalla tavalla Donald Trumpin kampanjaan liittyen on esitetty erilaisiin syytteitä.

Kysymys: kuinka laajasti Venäjä pyrki vaikuttamaan Yhdysvaltojen presidentinvaalien 
lopputulokseen?

Tähän kohtaan linkitän laajahkon Wikipedia-artikkelin koskien tätä asiaa.

Russian interference in the 2016 United States elections
https://en.wikipedia.org/wiki/Russian_interference_in_the_2016_United_States_elections

Toinen Wikipedia-artikkeli koskee James Comeyn irtisanomista.

Dismissal of James Comey
https://en.wikipedia.org/wiki/Dismissal_of_James_Comey

Yhteenvetona voi todeta vuoden 2016 presidentinvaalien olleen todella myrskyisä tapahtumaketju, 
jolloin sekä Hillary Clintonin ympärillä että Donald Trumpin ympärillä sattui ja tapahtui 
kaikenlaista.

Itse en ole seurannut tarkasti tämän aiheen (Venäjän sekaantuminen vuoden 2018 
presidentinvaaleihin) kehittymistä.

Loppujen lopuksi tätä aihetta tutkimaan on asetettu täysin oma tutkinta, johon on nimetty johtava 
henkilö (Special prosecutor).

Mueller special counsel investigation
https://en.wikipedia.org/wiki/Mueller_special_counsel_investigation

Lisäksi täytyy linkittää tiedot komiteasta, joka tutkii omalta osaltaan väitettyä Venäjän 
sekaantumista vuoden 2016 Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin liittyen.

Committee to Investigate Russia, https://investigaterussia.org

Tähän kohtaan pitää vielä todeta James Comeyn antama lausunto koskien hänen ja Donald Trumpin 
välisistä keskusteluista.

Lausunto on tässä PDF-tiedostossa

Tämä tiedosto vahvistaa osaltaan Comeyn kirjassa esittämiä väitteitä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kaikki edellä mainittu pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.
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Tietysti on mielenkiintoista seurata tehdyn tutkinnan etenemistä.

Kysymys: mitä kaikkea vielä tulee esille tehtävän tutkinnan aikana?

Oman arvion mukaan tehtävän tutkinnan lopputuloksia voidaan arvostella hyvin erilaisilla 
perusteilla.

Kysymys: miten erilaiset sidosryhmät suhtautuvat tutkinnan lopputuloksiin?

Vuoden 2020 presidentinvaaleihin liittyen on tiedossa erilaisia päivämääriä.

2020 United States presidential election
https://en.wikipedia.org/wiki/2020_United_States_presidential_election

Kysymys: miten kaikki edellä mainittu tulee vaikuttamaan vuoden 2020 
presidentinvaaleihin?

Oman arvion mukaan erilaisten tietojen julkaisujen jälkeen alkaa aina jonkinlainen kovaääninen 
keskustelu julkaisun tuloksiin perustuen.

Eli vuotta 2020 ajatellen Donald Trump joutuu varmaankin vastaamaan hyvin erilaisiin 
kysymyksiin.

Kysymys: Kuinka monta uutta kohua Donald Trump ja hänen hallintonsa vielä tulee 
kohtaamaan?

1526.2. Uudelleenarviointia / 10.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti vuoden 2024 presidentinvaalit 
Yhdysvalloissa. Eli kaikista kohuista ja kaikesta kuohunnasta huolimatta Donald Trump voitti. 
Donald Trump voiton syitä ja seurauksia voisi arvioida hyvinkin erilaisilla tavoilla. Varmaankin nyt 
pitää antaa jonkin verran aikaa, jotta Donald Trumpin voiton kaikki syyt saadaan selville. Miksi 
Donald Trump voitti? Tuohon kysymykseen saadaan erilaisia vastauksia erilaisten selvitysten ja 
tutkimusten jälkeen. Näille selvityksille ja tutkimuksille pitää antaa oma aikansa.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Joe Biden jää vain yhden kauden presidentiksi. Demokraattisen 
puolueen sisällä tehdään varmaan omat arviot Kamala Harrisin kampanjasta. Miksi Kamala Harris 
hävisi? Tuohon kysymykseen saadaan erilaisia vastauksia erilaisten selvitysten ja tutkimusten 
jälkeen. Näillekin selvityksille ja tutkimuksille pitää antaa oma aikansa.

Donald Trumpin kotisivun osoite on varmaankin hyvä linkittää: https://www.donaldjtrump.com

Donald Trumpin kotisivuilta löytyi Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen ohjelma vuodelle 2024 
(Official 2024 Republican Party Platform). Periaatteessa on mahdollista nähdä etukäteen Donald 
Trumpin ajamia politiikan toimintalinjoja. Varmaankin eri puolilla maailmaa voidaan katsoa Donald 
Trumpin kotisivuja hyvinkin kiinnostuneella otteella. Mitä Donald Trump tulee tekemään oikeasti 
suhteessa julkaistuun ohjelmaan (Official 2024 Republican Party Platform)? Noudattaako Donald 
Trump mainittua ohjelmaa kirjaimellisesti? Hyvä kysymys!
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1527. Varovaisempi ulkopolitiikka?

1527.1. Merkintä 1132: Sanders / Ohjelma / Kirja / Progressive 
(0+3)

23. lokakuuta 2018
1132: Sanders / Ohjelma / Kirja / Progressive (0+3)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1132

Tähän kohtaan linkitän seuraavan kirjan [tiedot]:

Sanders, B. (2018). Mahdollisuuksien maa: Yhdysvaltojen vaihtoehtoinen tulevaisuus. (K. 
Tielinen, kääntäjä). Helsinki: Into Kustannus Oy.

Tuttuun tapaan tähän kohtaan voi todeta kirjan sisällysluettelon.

Ensimmäinen osa: vaalikampanja
1. Tieni lapsuudesta tähän päivään
2. Poliittinen toimintani Vermontissa
3. Lähtisinkö kisaan?
4. Kuinka presidentinvaalikampanja toteutetaan?
5. Kampanja käynnistyy
6. Kampanjakiertueella
Toinen osa
1. Oligarkia on kukistettava
2. Keskiluokan ahdinko
3. Loppu talouselämän peukaloinnille
4. Terveydenhuolto kaikille
5. Korkeakoulutus kaikkien saataville
6. Taistelu ilmastonmuutosta vastaan
7. Rikkinäisen rikosoikeusjärjestelmän korjaaminen
8. Maahanmuuttouudistus välittömästi
9. Yhteiskunta heikompien puolella
10. Mediayhtiöt demokratiamme uhkana
Loppusanat

Luin kirjaa toisen osan lukuun 3 saakka. Toinen osa on hyvin yksityiskohtainen poliittinen ohjelma 
Yhdysvaltojen asiayhteyteen liittyen.

Eli aivan koko kirjaa en ole lukenut.

Ensimmäinen osa vaalikampanjasta on tietysti mielenkiintoinen, vaikka Bernie Sanders ei 
voittanutkaan demokraattien esivaalikampanjaa (vuosi 2016).
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Bernie Sanders oli laajasti mukana Vermontin osavaltion poliittisessa toiminnassa, jolloin hän 
kehitti erilaisia ohjelmia, joita on sitten toteutettu Vermontissa.

Bernie Sanders on kuitenkin valittu kahteen kertaan sitoutumattomana ehdokkaana, vaikka hän ollut 
mukana demokraattien ryhmässä.

Vermont on väkiluvultaan hyvin pieni osavaltio (Yhdysvallat).

Wikipedia-artikkelin mukaan Vermontisssa oli 623 657 asukasta vuoden 2017 arvion mukaan.

Käsittääkseni heillä on vain yksi edustaja liittovaltion edustajainhuoneessa (United States House of 
Representatives). Liittovaltion senaatissa heillä on tietysti kaksi paikkaa, koska senaattoreita 
valitaan kaksi jokaisesta osavaltiosta.

Käytännössä Bernie Sanders sai kuitenkin todella paljon ääniä demokraattien esivaalissa (vuosi 
2016).

Oman arvion mukaan Bernie Sandersin kannattajat eivät ole kadonneet mihinkään, jolloin tämän 
poliittisen suuntauksen pärjääminen tulevissa vaaleissa on tietysti hyvin mielenkiintoista.

Tunnetulla tavalla olen erityisesti seurannut Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa.

Yksi keskeinen osa omaa seurantaa on ollut Iranin ydinohjelman kysymys.

Bernie Sanders toteaa omalla www-sivullaan seuraavaa (Issues - War and peace) Iranin 
kysymyksestä:

PREVENTING A NUCLEAR IRAN
The U.S. must do everything it can to make certain that Iran does not get a nuclear weapon, 
that a nuclear Iran does not threaten Israel, and to prevent a nuclear arms race in the region. 
Sen. Sanders supports the agreement between the U.S., Iran, Britain, China, France, 
Germany and Russia regarding Iran’s nuclear weapons program, because it has the best 
chance of limiting Iran’s ability to produce a nuclear weapon, while avoiding yet another 
war in the region.
While the agreement is not perfect, it is far better than the path we were on – with Iran 
developing nuclear weapons and the potential for military intervention by the U.S. and Israel 
growing greater by the day. If Iran does not live up to the agreement, sanctions can be 
reestablished and all other options remain on the table. It is incumbent upon us, however, to 
give the negotiated agreement a chance to succeed, and Sen. Sanders applauds the past 
efforts of President Obama and Secretary Kerry.

Lisäksi voi vielä todeta yhden alakohdan Bernie Sandersin www-sivullaan seuraavaa (issues - War 
and peace):

Move away from a policy of unilateral military action, and toward a policy of emphasizing 
diplomacy, and ensuring the decision to go to war is a last resort.

Tähän kohtaan pitää tietysti todeta Bernie Sandersia koskevat PolitiFact-arviot:
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* True - 16
* Mostly True - 46
* Half True - 28
* Mostly False - 20
* False - 15
* Pants on Fire - 0

Yhdysvaltojen politiikassa voidaan siis esittää totuusarvoltaan vaihtelevia lausuntoja.

Oman käsityksen mukaan libertaanit kannattavat sekä liittovaltion toimintojen rajaamista että 
tarkkaa harkintaa koskien vanhoja ja uusia sotilaallisia hankkeita.

Tässä kohtaa voivat nämä kaksi ryhmää (libertarian / progressive) voivat olla samaa mieltä 
erilaisista sotilaallisista hankkeista.

Esimerkin vuoksi linkkilistassa on yhden Ron Paul Liberty Report -ohjelman jakson linkki.

Ron Paul toteaa Bernie Sandersin ohjelman tarkoittavan lisää liittovaltion toimintaa, jota hän siis 
vastustaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman käsityksen mukaan sekä Ron Paul että Bernie Sanders keräsivät kannatusta erityisesti nuorten 
keskuudessa.

Mielenkiintoista on tietysti seurata näiden kahden ajatussuunnan kannatuksen määrää ja laatua.

KYSYMYS: voisivatko nämä kaksi ryhmää (libertarian / progressive) päästä 
yhteisymmärrykseen Yhdysvaltojen varovaisemmasta ulko- ja turvallisuuspolitikasta?

Varmaankin liittovaltion uusista ja vanhoista toiminnoista he voivat olla täysin erimielisiä.

Käsittääkseni nämä kaksi ryhmää (libertarian / progressive) ovat esittäneet arvostelua koskien sotia 
Afganistanissa, Irakissa, Jemenissä ja Syyriassa.

Toisaalta sekä Bernie Sanders että Ron Paul keräsivät laajasti ottaen ääniä, vaikka kumpikaan ei 
voittanut esivaaleja.

KYSYMYS: ketkä jatkossa olisivat näiden kahden erilaisen ryhmän johdossa?

Tämä on tietysti hyvin tärkeä seurannan kohde.

1527.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2024

Varovaisempi ulkopolitiikka? Millaista voisi olla Yhdysvaltojen varovaisempi ulkopolitiikka? Tätä 
voisi pohtia monelta kannalta. Tietysti tiedämme kirjoitushetkellä, että Donald Trump voitti 
viimeisimmät Yhdysvaltojen presidentinvaalit. Millaista tulee olemaan Donald Trump ajama ulko- 
ja turvallisuuspolitiikka? Asia jää nähtäväksi!
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1528. Tulevaisuuden odottelua

1528.1. Merkintä 1133: Vauhtia ja ristiriitoja / Trump (XIII)

31. lokakuuta 2018
1133: Vauhtia ja ristiriitoja / Trump (XIII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1133

Tähän kohtaan linkitä seuraavan kirjan:

Wolff, M. (2018). Tulta ja tuhoa: Donald Trump Valkoisessa talossa. (I. Rekiaro, kääntäjä). 
Helsinki: Kustannusosakeyhtiö Tammi.

Tähän kohtaan voi kerraten todeta seuraava sivusto.

Committee to Investigate Russia, https://investigaterussia.org

Kyseisellä sivustolla on listattu joukko henkilöitä, joista melkoinen osa on mainittu Wolffin (2018) 
kirjassa.

Summaten voi todeta Donald Trumpin virkakauden ensivaiheiden olleen melkoisen hurja tarina.

Vauhtia ja ristiriitaisia tilanteita on ollut hyvin paljon.

Lisäksi Donald Trump on irtisanonut joitain henkilöitä. Toisaalta osa henkilöistä on eronnut omasta 
tahdostaan.

Tähän kohtaan pitää todeta seuraava YLE:n dokumentti, joka on tarkasti PBS:n Frontline-ohjelman 
yksi jakso,

YLE - Ulkolinja: Taistelu Valkoisessa talossa
Alkuperäisnimi - Frontline: Trump's Showdown
https://www.pbs.org/wgbh/frontline/film/trumps-showdown/

Kirjoitushetkellä dokumenttia ei saa katsottua Suomesta päin perustuen tekijänoikeuksiin.

Trumpin virkakauden alussa on tehty erilaisia sotilaallisia ratkaisuja, joita ovat arvostelleet mm. 
Kiina ja Venäjä.

Alkaako jälleen kerran jatkuvasti uusi aseita lisäävä varustelukierre?

Toisaalta Donald Trumpin vahtivuorolla on tehty aseellinen isku juutalaiseen synagogaan.
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Uutisten mukaan Donald Trump esitti omat pahoittelut tehdystä iskusta.

Tietysti on huolestuttavaa, jos johonkin uskonnolliseen yhteisöön kohdistetaan väkivaltaa.

Tähän liittyen pitää todeta sikhien etujärjestön www-sivuston yksi sivu:
https://www.sikhcoalition.org/resources/hate-crime-poster/

Oman käsityksen mukaan myös sihkeihin on kohdistunut viharikoksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tähän kohtaan pitää todeta Yhdysvaltojen oikeusministeriön viharikoksia käsittelevä www-sivu:
Department of Justice - HATE CRIMES

https://www.justice.gov/hatecrimes

Näin ulkopuolelta voi olla voi olla vaikeaa ymmärtää Yhdysvalloissa tehtyjen viharikosten määrää 
ja laatua.

Tässä voisi olla yksi seurannan aihe lisää.

Miksi Yhdysvalloissa tehdään erilaisia viharikoksia?
Miten viharikoksien tekijät perustelevat viharikokset?

Oman käsityksen mukaan heillä (Yhdysvallat) on maan sisällä erilaisia viharyhmiä, joilla on 
erilaisia tavoitteita.

Oma tietämys näistä viharyhmistä on aika vaatimatonta.

1528.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti 5.11.2024 järjestetyt Yhdysvaltojen 
presidentinvaalit. Loppujen lopuksi kisa ei ollut niin tiukka kuin mielipidetiedustelut etukäteen 
ennakoivat. Donald Trump voitti siis hyvin selvästi, jolloin tulos on selvinnyt hyvinkin nopeasti.

Donald Trumpin kampanjan www-sivun voi aivan hyvin linkittää tässä vaiheessa:

https://www.donaldjtrump.com

Kampanjan www-sivulta löytyy myös republikaanisen puolueen ohjelma vuodelta 2024 
(OFFICIAL 2024 Republican Party Platform). Periaatteessa on siis jokin yleisempi ohjelma, jota 
Donald Trump voisi alkaa noudattamaan. Tämä asia selviää tulevaisuudessa.

Toisaalta on olemassa toinenkin ohjelma (Project 2025). Alkaako Donald Trump noudattamaan tätä 
ohjelmaa (Project 2025)? Tuokin asia selviää tulevaisuudessa.

Eli paljon asioita (Donald Trumpin toiminta) jää nähtäväksi tulevaisuudessa.
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1529. Erilaisia sertifikaatteja aina vain lisää?

1529.1. Merkintä 1134: Maatalous (7) / Ympäristökuormitus / 
Sertifikaatti

31. lokakuuta 2018
1134: Maatalous (7) / Ympäristökuormitus / Sertifikaatti

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1134

Tähän kohtaan pitää todeta seuraava kirja:

Lymbery, P., & Oakeshott, I. (2018). Farmageddon: halvan lihan todellinen hinta. (J. 
Koskinen, kääntäjä). Helsinki: Into Kustannus Oy.

Kirja on laaja katsaus ns. tehomaatalouteen.

Eläimiä voidaan kasvattaa todella isoissa yksiköissä, joissa eläinten hyvinvointi voi olla hyvinkin 
huono riippuen tapauksesta.

Yksi aihe kirjassa on antibioottien laaja käyttö eri yhteyksissä.

Yksi aihe kirjassa on jatkuvasti lisääntyvä lihansyönti, jolloin on sekä terveydellisiä ongelmia että 
ympäristöllisiä ongelmia.

Yksi aihe kirjassa on ruuan haaskaaminen, joka aiheuttaa omat ongelmansa.

Toisaalta linkkilistassa on asiaa erilaisista sertifikaateista liittyen mm. lihan ja maidon tuotantoon.

Jalasjärvellä pääpaikkaansa pitävä Juustoportti on saanut hankittua Welfare Quality -sertifikaatin 
omille tuotteilleen.

Welfare Quality -sertifikaatti tarkoittaa eläinten hyvän kohtelun selvittämistä.

Varmaankin tarvitsemme jatkossakin erilaisia sertifikaatteja erilaisiin tuotteisiin liittyen - 
esimerkiksi antibioottien käyttö voisi olla yksi aihe.

Luomutuotteisiin on jo omat merkinnät.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Olisivatko hyönteiset yksi kompromissi lihantuotannon ja maatalousmaan käytön suhteen?
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Itse olen käsittänyt, että hyönteiset käyttävät vähemmän kasveja verrattuna esimerkiksi 
naudanlihaan, sianlihaan ja siipikarjalihaan.

JOS hyönteisten kasvatus tarkoittaisi vähemmän tarvittavaa peltopinta-alaa, tämä voisi mahdollistaa 
uusia käyttötarkoituksia vapautuvalle pellolle.

Oman käsityksen mukaan hyönteisten kasvatus vaatii vähemmän tilaa, jolloin siirtymät hyönteisten 
kasvatukseen voitaisiin tehdä hallitusti.

KYSYMYS: olisiko hyönteistalous yksi mahdollisuus vähentää maatalouden 
ympäristökuormaa?

KYSYMYS: mitä pitäisi tehdä mahdollisesti vapautuvalle pellolle, jos hyönteistalous 
tarkoittaisi oikeasti vähemmän peltopinta-alaa?

Tietysti asia vaatii tarkemman selvityksen.

Mahdollisesti asia ei ole näin yksinkertainen.

1529.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2024

Erilaisia sertifikaatteja aina vain lisää? Luin hiljakkoin jutun, että erilaisia sertifikaatteja on 
kaikenlaisia. Mahdollisesti osa sertifikaateista voi olla jopa harhaanjohtavia. Käsittääkseni 
Euroopan Unionin tasolla on otettu kantaa erilaisiin pakkausmerkintöihin, jolloin esitetyille 
väitteille pitäisi löytyä oikeat perusteet. Asia vaatii tietysti seurantaa.

Yhdessä vaiheessa oli paljonkin puhetta, että hyönteistalous tulisi varteenotettavaksi vaihtoehdoksi. 
Oman havainnon mukaan hyönteistalous ei ainakaan vielä ole noussut hyvin suureksi tekijäksi. 
Ehkä tulevaisuudessa hyönteistalous voi nousta hyvin suureksi tekijäksi.

Hyönteiset elintarvikkeena (Ruokaviraston ohje 10588/3). Tuollainenkin opus löytyy.

Muistan yhden Puolueen puoluekokouksen vuodelta 2016 (Seinäjoki). Puoluekokouksen ohessa oli 
myös oma messutilansa, ja yhdellä messuosastolla oli esillä hyönteiskasvatusta (muistaakseni 
heinäsirkkoja). Tämän jälkeen en ole nähnyt omassa pienessä todellisuudessa markkinointia 
hyönteiskasvatuksen suhteen. Ainakaan paikalliseen lähimarketiin ei ole tullut hyönteisiä myyntiin 
saakka. Tämäkin asia vaatii seurantaa.
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1530. Kiukku enemmän ohjaavana voimana?

1530.1. Merkintä 1135: Totuus / Tunteet / Järki / Kiukku / Trump 
(XIV)

5. marraskuuta 2018
1135: Totuus / Tunteet / Järki / Kiukku / Trump (XIV)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1135

Tähän kohtaan pitää todeta Ruotsilan kaksi teosta.

Ruotsila, M. (2008). Yhdysvaltain kristillinen oikeisto. Helsinki: Gaudeamus Helsinki University 
Press.

Ruotsila, M. (2018). Sydänmaiden kapina: Donald Trump, amerikkalainen konservatismi ja 
äärioikeiston nousu. Helsinki: Gaudeamus Oy.

Aikanaan vuonna 2008 ajattelin tehdä luetuista kirjoista erilaisia kirja-arvosteluita.

Olen tehnyt joistain kirjoista kirjallisuuskatsausten alkua.

Ruotsila (2008) perusteella voi todeta seuraavat otsikot kirjasta:

* Johdanto (s. 8-12)
* Prologi: uskonto ja politiikka Yhdysvalloissa (s. 13-27)
* 1. Kristillinen fundamentalismi (s. 28-58)
* 2. Eristäytymisen ja radikalismin vuodet (s. 59-88)
* 3. Kristillisen uusoikeiston synty (s. 89-121)
* 4. Kulttuurisotien aikakausi (s. 122-150)
* 5. Dominioteologian nousu (s. 151-177)
* 6. Samarialaisstrategia (s. 178-203)
* 7. Voiton kajastusta (s. 204-230)
* 8. YK ja Antikristus (s. 231-259)
* 9. Israelin ystävä (s. 260-285)
* 10. Irak, Islam ja lopunajat
* Epilogi: Domine, Quo Vadis? (s. 316-328)
* Lähteet (s. 348-367)

Järjestöjen valtaisa määrä. Kirjassa (Ruotsila 2008) mainitaan niin valtava määrä erilaisia järjestöjä, 
että pelkästään näiden järjestöjen esittely edes lyhyesti on kunnioitusta herättävä kirjallinen 
saavutus. Jokaisen järjestön esittely ja kehityskulku olisi joissain tapauksessa useamman sivun 
lisähanke, jolloin kirja olisi kasvanut todella laajaksi

18157

18158

18159

18160

18161

18162
18163
18164
18165
18166
18167
18168
18169
18170
18171
18172
18173
18174
18175
18176
18177
18178
18179
18180
18181
18182
18183
18184
18185
18186
18187
18188
18189
18190
18191
18192
18193
18194
18195
18196
18197
18198
18199
18200
18201
18202
18203

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1135


408 / 782

Opillisten perusteluiden esittely kirkkokunnittain. Ruotsilalle (2008) on annettava erinomaiset 
arvosanat erilaisten opillisten asioiden esittelystä, koska hän jaksaa esitellä opillisia tulkintoja 
kristillisen oikeiston ryhmissä ja monessa tapauksessa vielä kristillisen oikeiston ulkopuolisissa 
ryhmissä. Pelkästään näistä opillisista perusteluista saisi yhtä laajan kirjan.

Edelleen kirjan (Ruotsila 2008) luettua tulee selväksi, että kristillinen oikeisto ei ole mikään yksi iso 
kokonaisuus, jonka johdossa olisi yksi suureen ääneen valittu johtaja. Kristillinen oikeisto jakaantuu 
erilaisiin osaryhmiin, ja osittain heillä on kilpailevat poliittiset asialistat.

Kirja (Ruotsila 2008) lähtee liikkeelle todella kaukaa, koska liikkeelle lähdetään ensimmäisistä 
siirtokunnista, joista voidaan johtaa yhdysvaltalaisten ensimmäisiä kristinuskon tulkintoja. 
Kuitenkin kirja on sen verran tiivistä kerrontaa, että voimme turvallisesti tehdä johtopäätökset 
2000-luvulle ulottuvassa selvitystyössä. Ulkopuolinen tarkkailija, joka on syntynyt esim. 1970-
luvulla tuskin ymmärtää kaikkia kristillisen oikeiston historiallisia painolasteja, jotka vaikuttavat 
hyvinkin pitkän aikaa. Tällainen teos auttaa ymmärtämään nämä painolastit.

Kristillinen oikeisto on joissain asioissa samaa mieltä kuin talous- ja neokonservatiivit, ja monissa 
kohdin Ruotsila jaksaa huomioida lyhyesti nämäkin ryhmät. Mielenkiintoista on, että kuinka päälle 
päin samalta vaikuttava poliittinen väittämä voidaan perustella sekä uskonnollisesti että maallisesti.

Ruotsila (2018) perusteella pitää listata sisällysluettelo.

Johdanto
1. Modernin amerikkalaisen konservatismin synty
New Deal vedenjakajana
Vanhan oikeiston vastareaktio
Kansalliskonservatiivinen ulkopolitiikka
Kylmän sodan uuskonservatismi
Miten Trumpista tuli konservatiivi
2. Konservatismi ja rasistisen äärioikeiston haaste
Amerikkalaisen äärioikeiston kenttä
Äärioikeistolainen maailmanselitys
Kansalaisoikeusliike ja massiivinen vastarinta
Trump ja rasismi
3. Arvokonservatismi ja sydänmaiden uusoikeistolaisuus
Kulttuurinen repeämä
Sydänmaiden kansa liikehtii
Republikaanieliitti herää
Reaganin vallankumous
Trump, 1980-luvun kuvastin
4. Neokonservatismi - vasemmistolaisia tungettelijoita?
Neokonservatismin aate
Neokonservatiivien neljä sukupolvea
Clinton ja hyvinvointivaltion uudistus
Bush ja demokraatinen globalismi
Trump tietään etsimässä
5. Paluuta juurile: paleokonservatismi ja libertarismi
Paleokonservatiivien kapina
Libertaristien kapina
Reformipuolueen nousu ja tuho
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Miten Trumpista tuli paleokonservatiivi
6. Äärioikeiston nousu: militialiike, patriootit ja Alt-Right
Militialiike
Patrioottiliike
Kristillinen identiteetti
Alt-Right
Trump ja äärioikeisto
7. Trump ja sydänmaiden kapina
Obama ja kahdeksan vuoden painajainen
Teekutsuliike
Trumpin voittokulku
Kapina vaaliuurnilla
Epilogi: Trump konservatismin vedenjakajana

Eli kirjassa (Ruotsila 2018) esitellään oikeiston erilaisia ryhmiä ja erilaisten ryhmien toimintaa 
suhteessa Donald Trumpiin.

Ruotsila (2008) on tietysti tarkempi kuvaus näistä ryhmistä.

Tämän jälkeen on todettava kaksi www-sivun linkkiä, joissa käsitellään Donald Trumpin esittämien 
väitteiden totuusarvoa.

Laskentahetkellä Donald Trump oli esittänyt erilaisia vääriä väittämiä ja toistanut näitä väittämiä eri 
yhteyksissä.

Ruotsila (2018) mainitsee [] jotain yhdysvaltalaisten kokemasta omasta erityislaatuisuudesta.

Ruotsila (2018) toteaa yhdysvaltalaisten hyvin voimakkaan jakaantumiseen erilaisiin poliittisiin 
ryhmiin, jolloin ryhmien välinen keskustelu on osoittautunut melko vaikeaksi ainakin joissain 
asiayhteyksissä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kirjojen sisällysluetteloiden perusteella voi kerraten todeta yhdysvaltalaisen oikeiston jakautuvan 
erilaisiin ryhmiin, joiden yhteistyö on välillä helpompaa tai vaikeampaa.

Oman käsityksen mukaan oikeiston eri ryhmät ovat olleet kiukkuisia eri syiden vuoksi.

Loppujen lopuksi Donald Trump sai yhdennettyä omaa viestiään suhteessa oikeiston erilaisiin 
ryhmiin, jolloin oikeiston erilaiset ryhmät äänestivät häntä.

Ainakin hetkellisesti Donald Trump sai koottua yhteen oikeiston eri ryhmiä.

Oletus: oikeiston eri ryhmät voivat arvostella joitain Donald Trump valitsemia politiikan 
toimintalinjoja.

Oletus: Donald Trump varmaankin jatkaa totuusarvoltaan vaihtelevien lausuntojen 
esittämistä ja toistamista.
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Kysymys: kuinka pitkään Donald Trump pystyy pitämään erilaiset oikeiston ryhmät 
yhdessä?

Kysymys: kuinka pitkään Donald Trump pystyy perustamaan oman kannatuksensa eri 
ryhmien kokemaan kiukkuun?

1530.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti 5.11.2024 järjestetyt Yhdysvaltojen 
presidentinvaalit. Käytännössä Donald Trump pystyi kokoamaan yhteen hyvin laajan joukon 
erilaisia ryhmiä, joista osa on luonnollisesti kristillisen oikeiston osaryhmiä.

Kaksi kiukkuista valkoista miestä; eli Donald John Trump presidenttiehdokkaana ja 
varapresidenttiehdokkaana James David Vance (monesti viitattu J. D. Vance). Itse mietin ennen 
vaaleja, että riittääkö kahden kiukkuisen valkoisen miehen kampanja keräämään tarvittavan määrän 
äänestäjiä. Alustavien tulosten perusteella voi olla niin, että Donald Trumpin kampanja sai taakseen 
myös sellaisia äänestäjiä, joita on perinteisesti pidetty demokraattisen puolueen kannattajina. 
Varmaankin vaalien jälkeen saadaan kerättyä paremmin tietoa Donald Trumpin kannatuksen 
määrästä ja laadusta.

Tähän kohtaan voi linkittää Donald Trumpin kampanjan www-sivun: 
https://www.donaldjtrump.com

Kiukku on tietysti hyvin voimakas tunne. Oman arvion mukaan Donald Trumpin kannattajissa voi 
olla hyvinkin kiukkuisia osaryhmiä. Miten Donald Trumpin tuleva toiminta tulee vastaamaan eri 
osaryhmien kiukun tunteeseen? Tekeekö Donald Trump kiukkuisten kannattajien ajamaa 
politiikkaa? Mihin eri osaryhmien kiukku jatkossa tulee kohdistumaan?

Tähän kohtaan voi laittaa Donald Trumpin PolitiFact-arvioita (https://www.politifact.com → 
Donald Trump):

* True: 36
* Mostly True: 86 
* Half True: 125
* Mostly False: 205 
* False: 413 
* Pants on Fire: 204.

Kuten luvut osoittavat, niin Yhdysvaltojen politiikassa pääsee hyvin pitkälle esittämällä erilaisia 
vääriä väittämiä. Eli presidenttiehdokkaanakin voi esittää täysin vääriä väittämiä.

Tähän kohtaan pitää linkittää Julkisen sanan neuvoston julkaisemat (voimassa 1.10.2024 alkaen) 
journalistin ohjeet: https://jsn.fi/journalistin-ohjeet/

7. pykälä on seuraava: Journalistin velvollisuus on pyrkiä totuudenmukaiseen tiedonvälitykseen. Eli 
Suomessa tiedotusvälineillä oli varmaankin pyrkimys uutisoida hyvin kattavasti Yhdysvaltojen 
presidentinvaaleista. Oman havainnon mukaan suomalaisissa tiedotusvälineissä oli juttuja sekä 
Kamala Harrisin ja Donald Trumpin vuoksi. Jälkikäteen voidaan aina viisastella suomalaisten 
tiedotusvälineiden puolueellisuudesta. Pyrkimyksenä saattoi olla tasapuolisuus.

18304
18305
18306
18307
18308
18309

18310

18311
18312
18313
18314
18315
18316
18317
18318
18319
18320
18321
18322
18323
18324
18325
18326
18327
18328
18329
18330
18331
18332
18333
18334
18335
18336
18337
18338
18339
18340
18341
18342
18343
18344
18345
18346
18347
18348
18349
18350
18351
18352

https://jsn.fi/journalistin-ohjeet/
https://www.politifact.com/
https://www.donaldjtrump.com/


411 / 782

1531. Vallan muuttamia ihmisiä eri asiayhteyksissä

1531.1. Merkintä 1136: Valta muuttaa ihmistä / Neuvostoliitto -> 
Venäjä

6. marraskuuta 2018
1136: Valta muuttaa ihmistä / Neuvostoliitto -> Venäjä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1136

Tähän kohtaan pitää todeta kolme kirjaa.

Jussila, O. (2012). Neuvostoliiton tragedia: utopiasta vankileirien saaristoksi. Helsinki: 
Kustannusosakeyhtiö Otava.

Sharma, L. (2018). Ikuiset ystävät: Suomen ja Neuvostoliiton kulttuurisuhteet sotien jälkeen. 
Helsinki: Suomalaisen kirjallisuden seura.

Myers, S. L. (2016). Uusi tsaari: Vladimir Putin ja hänen Venäjänsä (1. p.; S. Raudaskoski, Käänt.). 
Helsinki: Bazar Kustannus Oy.

Jussila (2012) perusteella voi todeta jo Neuvostoliiton alkuvaiheissa esiin tulleet ongelmat ja 
kommunistien vastauksista näihin ongelmiin.

Jussila (2012) keskittyy erityisesti Leninin valtakauteen alkaen vallankumouksesta. Leninin ollessa 
vastuullinen johtaja Neuvostoliitto alkoi ajautua erilaisiin ongelmiin mm. ruuan riittävyyden 
suhteen. Käytännössä maanviljelys kärsi laajasti erilaisista ratkaisuista, jotka olivat kommunistisen 
utopian mukaisia.

Jussila (2012) perusteella voi todeta, että kommunismin utopia ei loppujen lopuksi onnistunut 
käytännössä, jolloin Neuvostoliitto ajautui aikanaan isoihin ongelmiin.

Eli valta-asemaan päästyään kommunistit muuttuivat eri tavoin perustuen erilaisten ongelmien 
ratkaisuyritysten vuoksi.

Sharma (2018) esittelee Suomen ja Neuvostoliiton kulttuurisuhteita sotien jälkeen.

Jotkut meistä muistavat vielä 1980-luvun, jolloin Neuvostoliiton suhteen käytävä keskustelu oli 
omalla tavallaan tarkkaa ja hyvin harkittua. Eli Neuvostoliitto vaikutti sekä sisäpolitiikkaan että 
ulkopolitiikkaan.

Vielä vanhemmat sukupolvet muistavat tietysti asioiden kehittymisen sotien päättymisen jälkeen.
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Sharma (2018) esittelee erityisesti suomalaisten kulttuurisuhteiden asemaa suhteessa 
yleispolitiikkaan.

Eli noottikriisi ja muitakin kriisejä on esitelty kirjassa (Sharma 2018).

Aikanaan keskusteltiin suomettumisesta.

Myers (2016) esittelee Vladimir Putinin valtakautta alkaen nuoruusvuosista Leningradissa (nykyisin 
tietysti Pietari).

Neuvostoliiton hajoaminen aiheutti silloisille tiedusteluviranomaisille erilaisia ongelmia. Putin oli 
hajoamisen aikana yksi tiedustelija.

Aikanaan oli hyvin myrskyisä Boris Jeltsinin presidenttikausi, jonka jälkeen Putin pääsi 
presidentiksi.

Kansalaiset Venäjällä halusivat vakautta sekasorron jälkeen, ja Putin pyrki erilaisilla tavoilla 
edistämään vakautta.

Myers (2016) esittelee laajasti erilaisia toimintatapoja, jolloin Venäjän valtio esittää erilaisia 
vaatimuksia eri yhtiöille. Tällöin voidaan puhua jonkinlaisesta valtiokapitalismista.

Linkkilistassa on mielenkiintoinen maininta suomalaisessa yhteydessä kehitettävä Sailfish OS 
-käyttöjärjestelmä.

Mielenkiintoisella tavalla Venäjän suunnassa on kiinnostusta ollut Sailfish OS -käyttöjärjestelmään.

Millaisia ovat Suomen ja Venäjän kauppasuhteet verrattuna Neuvostoliiton aikoihin?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Venäjäkin pitäisi ymmärtää oikein erilaisissa asiayhteyksissä.

Oma osaaminen Venäjän erityispiirteistä on tietysti vähäistä, jolloin kolmen kirjan lukeminen ei 
tietenkään korjaa kaikkea tietämättömyyttä.

Summaten voi todeta kirjojenkin perusteella, että valta muuttaa aina ihmisiä jollain tavalla.

Päästyään valta-asemaan eri henkilöt yrittävät tietysti toteuttaa omia politiikan vaihtoehtoja.

Eri yhteyksissä olen todennut, että tehty poliittinen päätös aiheuttaa aina joitain sivuvaikutuksia.

Vallassa olevat henkilöt pyrkivät tietysti tekemään uusia poliittisia päätöksiä ratkaisemaan 
aikaisempien poliittisten päätösten sivuvaikutuksia ja erilaisia ongelmia.

Vallasta on hyvin vaikea luopua, koska päättäjä voimakkaasti uskoo omaan poliittiseen 
päätökseensä, vaikka esiin tulisi koko ajan uusia ongelmia.

Loppujen lopuksi tämä johtaa jatkuvaan päätösten ja korjaavien päätösten kierteeseen.
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Mainittujen kirjojen (Jussila 2012; Sharma 2018; Myers 2016) perusteella voi todeta vallan 
muuttavan ihmistä.

Loppujen lopuksi jonkin utopian toteuttaminen voi johtaa hyvin traagisiin lopputuloksiin.

1531.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2024

Miten valta muuttaa ihmistä? Oman havainnon mukaan valta muuttaa ihmistä hyvin monessa 
tapauksessa. Vallasta luopuminen on osoittautunut myös hyvin vaikeaksi asiaksi joissain 
tapauksissa.

Jokainen poliittinen päätös kohtaa erilaisia vastavoimia, joita ei aina osata ennakoida etukäteen. 
Ihmiset eivät käyttäydy koneiden lailla, joten jokainen poliittinen päätös kohtaa ihmisten järjettömiä 
piirteitä. Ihmiset eivät käyttäydy järkevästi jokaisessa mahdollisessa tilanteessa. Tämän vuoksi 
joudutaan erilaisia poliittisia päätöksiä hienosäätämään eri tavoilla. Tietysti on niin, että poliittisten 
päätösten hienosäätö voi olla hyvinkin riitaisan tapahtumaketjun lopputulos. Joissain tapauksissa 
valta vaihtuu, jolloin uudet vallanpitäjät tekevät aikaisempien poliittisten päätösten hienosäätöä.

Yhteiskuntainsinöörit? Yhteiskuntainsinöörit uskovat erilaisiin yhteiskunnan luonnonlakeihin, joita 
noudattamalla yhteiskunta täydellistyy hyvin toimivaksi koneeksi. Asiahan on täysin päinvastoin, 
jolloin yhteiskunnan kone tarvitsee koko ajan erilaista hienosäätämistä, koska ihmiset eivät 
käyttäydy täysin ennakoidulla tavalla. Kerraten voi todeta, että ihmiset eivät käyttäydy järkevästi 
jokaisessa mahdollisessa tilanteessa.

Aatteen palon nuotiorinki? Aatteen palon nuotiorinki tarkoittaa tietysti erilaisia puolueita, jotka 
uskovat hyvin erilaisiin asioihin. Eri puolueiden aatteen oppiminen vaatii oman aikansa. Oman 
havainnon mukaan puolueissa on oikeasti erilaisia eroja, mutta niiden havainnointi vaatii oman 
työnsä. Eli jonkin verran vaatii istumista erilaisissa tilaisuuksissa, jotta eri puolueiden erot tulevat 
esille.

Erilaiset yksinvallat ovat tietysti tärkeä seurattava ilmiö. Joissain maissa voi olla vallassa 
jonkinlainen yksinvaltias. Tällaisen yksinvaltiaan on tietysti hyvin vaikea luopua vallasta. Myös 
yksinvaltias kohtaa erilaisten poliittisten päätösten seurauksia, jolloin yksinvaltiaalla on halua tehdä 
aikaisempien päätösten hienosäätöä. Ihmiset eivät toimi koneiden lailla yksinvallankaan 
olosuhteissa.

Uusi ihminen? Erilaisissa asiayhteyksissä on kokeiltu erilaisia utopiaratkaisuja, jotka eivät sitten ole 
toimineet käytännön toteutuksessa. Utopiatkin ovat monesti perustuneet aika yksinkertaiseen 
ihmiskuvaan. Monesti utopian taustalla on ollut jonkinlainen uuden ihmisen ajatus.
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1532. Oikeaa asiaa oikeisiin rekistereihin

1532.1. Merkintä 1137: Yhteistyö / Rekisterit / Oikea harjoittelu

11. marraskuuta 2018
1137: Yhteistyö / Rekisterit / Oikea harjoittelu

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1137

10.11.2018 oli seuraava tilaisuus, eli Turvallisuus kuntoon kylillä -koulutuspäivä.

Ohjelma tilaisuudessa oli seuraava:

klo 9–9.15 Kahvitarjoilu ja virittäytyminen päivän aiheeseen
klo 9.15–11 Alustukset:
Reijo Hämäläinen (Kurikan kaupunki)
Juha Turkulainen (Etelä-Pohjanmaan pelastuslaitos)
Matti Laitila (Ilmajoen suojelulohko 3)
Aki Valonen (Vapepa)
Tapani Virkkala (Jalasjärven kappeliseurakunta)
klo 11–12 Lounaan tarjoaa Osuuspankki Etelä-Pohjanmaa
klo 12–14 Ryhmätöitä tositapahtumiin pohjautuen
klo 14–15 Ryhmätöiden purku ja kahvit

Omia havaintoja pitää tietysti esittää.

Eri yhteyksissä on tullut selväksi, että erilaisiin varautumisen tehtäviin pitäisi varautua 
asianmukaisesti.

Eli pelkkä nimi jollain paperilla ei oikein ole riittävää harjoittelua.

Sitten on tietysti kysymys määrätystä tehtävästä ja vapaaehtoisesta tehtävästä.

Näillä päiväkirjasivuilla olen kirjoittanut useamman kerran vain yhden varautumisen rekisteristä.

Etsin termillä "rekisteri" aikaisempia merkintöjä.

Tuloksena ovat merkinnät 847, 1034, 1055, 1088 ja 1127.

Merkintää 1127 olen perannut aikaisemmat merkinnät termillä "vapaaehtoi".

Tuon haun tulokset ovat merkinnät 565, 891, 969, 1055, 1098 ja 1104. Ja tietysti merkintä 1127 
näiden lisäksi.
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Ryhmätöistä voi todeta mm. seuraavat aiheet:

* poikkeusoloja varten perustettavien ryhmien pitäisi oikeasti harjoitella tehtäviä
* pelkkä nimi jollain paperilla ei ole oikeaa harjoittelua
* vapaaehtoiset tehtävät ja määrätyt tehtävät ovat erilaisia tehtäviä
* käytännössä käytettävän kaluston pitäisi olla kirjattu ja tiedossa eri tilanteita varten
* voiko vapaaehtoisten määrään ja laatuun luottaa oikeasti?

Ryhmätöiden perusteella voi todeta seuraavaa:

* oikea-aikainen ja onnistunut tiedottaminen on iso haaste kaikille tehtäville
* käytettävä kalusto pitäisi olla kunnolla tiedossa ennen mitään tehtävää
* erilaisiin poikkeustilanteisiin pitäisi harjoitella asianmukaisesti.

Oman ryhmätyön aiheena oli pohtia vedenjakelun isoa ongelmaa Jalasjärven kirkonkylän alueella.

Oman arvion mukaan Jalasjärven kirkonkylän alueella tehtävään tarvitaan useampi henkilö 
verrattuna sivukylien henkilöstömäärään nähden.

Yksi vaikea aihe olisi Jalasjärven kirkonkylän asukkaille tehtävä tiedotus.

Pitäisikö Jalasjärven kirkonkylän asukkaille tiedottamista varten olla esim. 10-20 lähettiä?

Tällöin lähetit voisivat kiertää karttojen mukaan kirkonkylän asuinalueet läpi ovelta ovelle.

JOS käytössä olisi kopiokone, niin tietysti lähetit voisivat jakaa tehdyt tiedotteet asukkaille.

Tässä mielessä kirkonkylän koulukeskus voisi olla soveltuva paikka poikkeustilaa hoitavalle 
ryhmälle. JOS sähköt toimivat, niin kopioiden tulostaminen voisi sujua melko nopeasti.

Tietysti yhtenä poikkeustilanteena voi olla hyvin laaja sähkökatkos, jolloin pitäisi harjoitella täysin 
erilaista tehtävää ilman toimivaa verkkovirtaa.

Sivukylien osalta pitää tietysti todeta erilaiset kylätalot, jonne olisi mahdollista sijoittaa jotain 
poikkeustilaa johtava ryhmä.

Sivukylienkin osalta todettiin tarve tietää käytettävä kalusto ja henkilöstö hyvissä ajoin ennen 
mitään poikkeustilannetta.

Tässäkin palaamme jälleen kerran käytettävään kalustoon ja henkilöstöön.

Oman arvion mukaan pitäisi kehittää jokin yhtenäinen ratkaisu kalustolle, jotta jokaisessa 
sivukylässä ei olisi sitten täysin erilainen kalusto.

Itse olen pohtinut valmiiksi pakattuja peräkärryjä, joissa on valmiina asiamukainen kalusto erilaisia 
poikkeustilanteita varten.

Tällaisessa vakioiduissa pakkauksissa voisi olla kaikki valmiina tulitikkuaskin tarkkuudella.
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JOS jokaisella ryhmällä on täysin erilaiset ratkaisut, niin kaluston käyttömahdollisuudet erilaisissa 
tehtävissä on todella vaikeaa.

Esimerkiksi Jalasjärven kirkonkylälle voisi tarvittaessa siirtää vakioitua kalustoa joltain sivukylältä, 
jos poikkeustilanne niin vaatii.

Puuhuollon kannalta tuli mieleen valmiiksi pinotut halkokasat, jotka olisivat hyvässä 
sateensuojassa. Esimerkkinä voisi olla kenttäkeittiöön soveltuvat valmiiksi oikein hakatut ja oikein 
pinotut halot, jolloin ei tarvitsisi aloittaa halkojen etsimistä täysin tyhjästä.

Sitten herää tietysti kysymys kenttäkeittiöiden määrästä ja laadusta. Kuinka monta ja millaista 
kenttäkeittiötä pitäisi sijoittaa jollekin paikkakunnalle?

Tässä kohtaa pitää jälleen kerrata yhteen varautumisen rekisteriin, jossa olisi valmiiksi merkittynä 
eri henkilöiden tehtävät ja harjoittelu tehtävää varten.

Oman arvion mukaan meidän pitäisi kehittää poikkeusoloja varten määrätyt tehtävät, joita 
voisimme sitten harjoitella hallitusti erilaisten poikkeusolojen kannalta.

Tietysti henkilöiden etsimisessä voidaan käyttää erilaisia yhdistyksiä - ei siinä mitään.

Oikean tilanteen kannalta ei voi olettaa, että vapaaehtoisia tulee johonkin tilanteeseen oikeasti 
tarvittava määrä.

Eli yhtä henkilöä kohden pitää olla määrätty tehtävä, merkintä tehdyistä harjoituksista ja merkintä 
osoitetusta osaamisesta.

Esimerkkinä voi tietysti olla kenttäkeittiön käytön oikea osaaminen.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on vielä mainittava.

Vapaaehtoisen pelastuspalvelun www-sivulla todetaan 11.11.2018, että jäsenjärjestöjä on 52. 
Esitteessä (10.11.2018 jaettuna) mainittiin 53 jäsenjärjestöä.

En selvittänyt tarkemmin tätä mielenkiintoista yksityiskohtaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa täytyy jälleen kerrata todeta erilaisten poliittisten päätösten perustuminen hyvän sään 
ajatteluun.

JOS jokainen poliittinen päätös tarkistettaisiin poikkeusoloihin varautumisen kannalta, niin tehtävät 
poliittiset päätökset olisivat monesti erilaisia verrattuna nykyisiin päätöksiin.

Valitettavasti tehtäviä päätöksiä ei yleensä arvioida poikkeusolojen kannalta.

10.11.2018 tilaisuus on tästä hyvä esimerkki. Onko oltava erikseen Leader-hankkeita, joissa 
kehitetään erilaisten kylien varautumista poikkeusoloihin?
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Perusvastaus on tietysti selvä: poikkeusoloihin varautumista ei voi laittaa pelkästään Leader-
hankkeilla tehtäväksi.

Eli oltava valmiiksi tieto kalustosta, tieto etukäteen nimetystä henkilöstöstä, tieto tehdyistä 
harjoituksista ja oikeat merkinnät osaamisesta yhdessä varautumisen rekisterissä. Tällaisia tehtäviä 
ei voi laittaa Leader-hankkeilla tehtäväksi.

Oman arvion meidän pitää varmaankin käydä läpi joskus tulevaisuudessa jokin iso kriisi, joka 
paljastaa kansalaisten ja erilaisten yhteisöjen varautumisen tason jotain isoa ongelmatilannetta 
varten.

Ennen tuota isoa kriisiä varautuminen ei varmaankaan saa asianmukaista huomiota erilaisten 
toimijoiden keskuudessa.

1532.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2024

Kerraten aikaisemmasta pitää todeta vain yhden varautumisen rekisterin. Eli pitäisi olla yksi 
keskitetty rekisteri, joka olisi kuitenkin hajautettu järkevästi. Tuossa on pienen paradoksin paikka 
pohdittavaksi: keskitetty ja kuitenkin hajautettu.

Leader-hankkeet ovat tietysti hyvin tärkeitä asioita monesti. Oma havainto on, että Leader-hankkeet 
ovat määrätyn ajan kestäviä hankkeita, jolloin Leader-hankkeet eivät luo täysin pysyvää toimintaa. 
Monesti olisi tarve ylläpitää jotain toimintaa Leader-hankkeen jälkeen, mutta toiminnan 
ylläpitäminen on monesti kovan työn takana. Tietysti on mahdollista, että Leader-hankkeita 
ketjutetaan, mutta en ole Leader-hankkeiden täydellinen asiantuntija.

Mahdollisesti meidän pitää käydä läpi jokin poikkeusolosuhde, jossa tulee voimakkaasti esille 
keskitetyn varautumisen rekisterin tarve. Ehkä tarvitsemme jonkin oikean sekoilun oikeassa 
tilanteessa, jonka aiheuttaa erilaisten varautumisen rekisterien sekamelska. Tämäkin asia jää 
nähtäväksi.

Omien muistikuvien mukaan varsinaisessa merkinnässä mainitussa tilaisuudessa ei tullut liikaa 
esille erilaisten varautumisen rekisterien tilanne. Tietysti kyseessä oli paikallinen tilaisuus, jolloin 
valtakunnalliset asiat eivät olleet kaikkein tärkein asia.
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1533. Eri aikavaatimuksia erilaisille tietoteknisille 
järjestelmille

1533.1. Merkintä 1138: 24/7 / Läsnäolo / Nukuttaako? / moniajo 
(lix)

17. marraskuuta 2018
1138: 24/7 / Läsnäolo / Nukuttaako? / moniajo (lix)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1138

Ensimmäiseksi pitää mainita Alter (2017).

Alter, A. (2017). Vastustamaton: miksi emme pysty lopettamaan tsekkaamista, skrollaamista, 
klikkaamista ja seuraamista. (K. Pietiläinen, kääntäjä). Helsinki: Terra Cognita.

Luin tämän kirjan kertaalleen.

Lyhyesti ottaen kirjassa esitellään käyttäytymisaddiktio - eli voimakas riippuvuus liittyen johonkin 
aiheeseen.

Miksi ja miten käyttäytymisaddiktio kehittyy?

Linkkilistan alussa on asiaa lukemisesta ja kirjoittamisesta.

Miksi ja miten eri henkilöiden lukutaito heikkenee?

Kysymys: ovatko erilaiset tietotekniset viritykset syynä lukutaidon heikkenemiseen?

Tästä on erilaisia näkemyksiä.

Tuttuun tapaan pitää tässä kohtaa linkittää kolme lähdettä, joita olen esitellyt aikaisemmin eri 
yhteyksiin.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Carr, N. (2010). PINNALLISET – Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary — Digital Natives and 
Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711–723. 
doi:10.1287/isre.1100.0324
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Nyt pitää todeta työelämässä koetut paineet avokonttorien, tietoteknisten viritysten ja erilaisten 
keskeytyksien vuoksi.

Aika, raha ja työrauha? Joissain lähteissä on todettu, että noissa kolmessa tekijässä on isoja 
ongelmia.

Tämän jälkeen voi todeta kolmannesta linkkilistasta seuraavaa:

* Pokémon-pelin riskit
* sosiaalisen median kehittäjät myöntävät sosiaalisen median aiheuttamat ilmiöt
* sosiaalisen median kehittäjät ehdottavat kohtuutta järjestelmien käytössä
* mitä on älypuhelimien todellinen vaikutus tulevaisuudessa?
* internetin kautta hankittu porno voi aiheuttaa riippuvuutta
* älypuhelinriippuvuuden vaikutus aivoihin
* peliriippuvuudelle oma tautiluokitus
* nuoret katsovat enemmän YouTube-palvelua verrattuna televisioon
* puhutaanko tulevaisuudessa enemmän koneelle kuin ihmisille?
* omasta itsestä otetut kuvat (selfie) aiheuttaneet kuolemantapauksia
* sosiaalisen median käyttö voi vähentää onnen tuntua
* sosiaalisen median käytön vaikutus perhe-elämään
* tietoteknisten viritysten käytön vaikutus oppilaitoksissa
* hyvin moni meistä ei enää nuku kunnolla
* tietoteknisten viritysten vaikutus uneen voi olla iso ongelma
* unettomuus vaikuttaa nuorten kolesteroliarvoihin
* miten rajoittaa liiallista tietoteknisten järjestelmien käyttöä?

Summaten voi todeta erilaiset tietotekniset riippuvuudet.

Peliriippuvuudelle kehitetty tautiluokitus on vasta oireiden kuvaamista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kysymys: miksi ja miten kirjoittaminen ja lukeminen on muuttunut?

JOS iso osa meistä ei osaakaan enää kirjoittaa ja lukea kunnolla, niin tietysti tämä on erittäin vakava 
ongelma.

Kysymys: mikä on erilaisten tietoteknisten viritysten oikea vaikutus kirjoittamiseen ja 
lukemiseen?

Toisaalta joissain yhteyksissä on siirrytty kokoaikaisiin kauppojen aukioloaikoihin (24/7).

Kun tähän lisätään erilaiset tietotekniset viritykset, jotka voivat osaltaan vähentää nukkumista.

JOS on oltava koko ajan tekemässä erilaisia päivityksiä erilaisiin tietoteknisiin virityksiin, niin 
tietysti tälläkin on erilaisia vaikutuksia.

JOS väki nukkuu vähemmän, niin tälläkin on erilaisia vaikutuksia.
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Kysymys: millaisia seurauksia on vähentyneestä nukkumisesta?

Osa meistä ei ehkä enää vietä rentoja hetkiä ilman tietoteknisten viritysten vaatimia päivityksiä.

1533.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2024

Tähän yhteyteen voin esittää seuraavan kuvan.

DATA
(dokumentti)
(tietokanta)

Lisää / päivä
(liittymä)
(näyttö) Hae / päivä

(liittymä)
(näyttö)

Muuta / päivä
 (liittymä)
(näyttö)

Poista / päivä
(liittymä)
(näyttö)

Ylläpito
(liittymä)
(näyttö)

Lisää / tosiaika
(liittymä)
(näyttö)

Hae / tosiaika
(liittymä / näyttö)

Ulkopuoliset
järjestelmät

Ulkopuoliset
järjestelmät

Ulkopuoliset
järjestelmät

Yksi osatekijä on erilaiset aikavaatimukset eri järjestelmille. Erityisesti pitää mainita tosiaikaiset 
(reaaliaikaiset) järjestelmät, jolloin jokin järjestelmä voi olla lähes tai kokonaan tosiaikainen 
järjestelmä. 

Oman havainnon mukaan tosiaikaiset järjestelmät ovat erityisen koukuttavia järjestelmiä. Kun 
palaute toiminnasta on lähes tai kokonaan tosiaikaista, niin tietysti järjestelmään kiinnittää erityistä 
huomiota. Jotkut järjestelmät eivät välttämättä vaadi tosiaikaista toimintaa. 

Haidt (2024) luin hiljakkoin läpi. Haidtin (2024) perusviesti on, että erilaiset älypuhelimet 
aiheuttavat erilaisia ongelmia erityisesti nuorille ihmisille. Asia vaatii tietysti lisää kunnollista 
selvittämistä ja kunnollista tutkimusta.

Itse olen havainnoinut, että nykyisin erityisesti älypuhelimet ovat monen henkilön kiinnostuksen 
kohteena. Eli siinä mielessä Haidtin (2024) pohdinnat osuvat oikeaan ilmiöön.
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1534. Yhteistyön tarve tosiasioiden tarkastuksen 
järjestämiseksi

1534.1. Merkintä 1139: Totuus vai valhe? / Väitteiden arvioita / 
Yhteistyö

20. marraskuuta 2018
1139: Totuus vai valhe? / Väitteiden arvioita / Yhteistyö

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1139

Linkkilistan ensimmäisessä osassa on linkit kolmeen tekemääni lausuntoon liittyen. Lyhyesti ottaen 
olen esittänyt erilaisia tunnisteita uutisiin liittyen.

Linkkilistan toisessa osassa on linkit liittyen huijaukseen, jossa kirjoittaja lähetti neljään ns. 
tieteelliseen lehteen (predatory journals) täysin väärää tietoa sisältävän artikkelin.

Latasin yhdestä lähteestä tuon huijausartikkelin, mutta en laita sitä omalle sivustolle, koska ns. 
artikkeli sisältää täysin väärää tietoa. Tämän ns. artikkelin saa tilattua minulta.

Yksi tosiasioiden tarkastuspalvelu on järjestänyt tiedettä koskevien väitteiden tarkastuspalvelun.

Tämän jälkeen on mainittu ClaimReview-kuvaus.

ClaimReview-kuvausta selvittämällä voi todeta jonkin tosiasioiden tarkastuksen vaativan useiden 
tietokenttien täyttämistä.

Eli tosiasian tarkastus vaatii hyvin monen asian tarkastamista ennen kuin lopullinen arvio jonkin 
väittämän totuusarvosta voidaan julkaista.

Tämän jälkeen on vastuullisen journalismin asiaa, joka perustuu mm. journalistin ohjeisiin ja 
ohjeiden liitteeseen.

Kysymys on hyvä: kuka jatkossa kustantaa vastuullista journalismia?

Tämän jälkeen on asiaa isojen internet-yhtiöiden (erityisesti Yhdysvallat) aloittamista väärien 
uutisten arvioinnista.

Aihetta arvioinneille on, koska osa moni yhdysvaltainen uskoo mediassa välitettävän 
totuusarvoltaan vääriä uutisia.

Suomessa kaupalliset tv-uutisia välittävät yhtiöt ovat hätää kärsimässä eri syistä johtuen.
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Miten turvattaisiin jatkossa myös kaupallinen tv-uutisten tuottaminen?

Kysymys on hyvä: pitääkö kaupallisten tv-uutisten tuottamista tukea jollain tasolla?

Tämä on tietysti erittäin vaikea kysymys.

Tämän jälkeen on asiaa Yleisradion (YLE) kohtaamasta isosta kriisistä, jolloin YLE:n suunnalla 
olisi alistuttu poliittiseen painostukseen. Kriisi velloin oman aikansa, ja tämän jälkeen tehtiin joitain 
uudistuksia turvaamaan YLE:n riippumattomuus.

Tämän jälkeen voi palata alkuun, ja todeta CEN:n (European Committee for Standardization) 
aloittama hanke journalismin luottamuksen arvioinnista (Journalism Trust Indicators).

Tämän hankkeen projektisuunnitelma seuraavassa linkissä: CEN/WS - Journalism Trust Indicators

Otin yhteyttä CEN:n suuntaan ja kysyin mahdollisesta lausuntokierroksesta. Vastauksen mukaan 
kysely järjestettäisiin vuoden 2019 lopussa.

Vanhaa asiaa: mm. uutisiin liittyville asioille pitäisi kehittää omat tunnisteet, jotta voitaisiin arvioida 
uutisten todenmukaisuutta.

Vanhaa asiaa: tieteellisille artikkeleille on kehitetty omat tunnisteensa, joten asia uutisten 
tunnisteista ei ole mikään uusi keksintö.

Kuten ClaimReview-kuvaus osoittaa, niin erilaisia tietokenttiä on useita.

Perusongelma taitaa olla, että totuusarvoltaan väärät väittämät leviävät hyvin nopeasti, joten 
tosiasioiden tarkastuksessa yritetään tietysti toimia mahdollisimman nopeasti.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Ehkä vastuullista journalismia tekevät tiedotusvälineet voisivat liittoutua tässä asiassa eri tasoilla.

Yhteistyö tiedotusvälineiden pitäisi olla kansainvälistä, koska vääriä väitteitä levitetään 
kansainvälisesti.

Vastuullista journalismia tekevät tiedotusvälineet voisivat lisätä omiin palveluihinsa tietoja 
erilaisten väärien väittämien arvioista.

Riippuen tiedotusvälineestä voisi olla oma osastonsa väärien väitteiden arviointeihin liittyen.

Esimerkiksi sanomalehdessä voisi olla väittämien arviointeihin oma osasto. Sanomalehdessä voisi 
riittää väittämän esittäminen, väittämän arvio ja linkki tehtyyn tosiasian tarkastukseen.

Vastaavalla tavalla erilaiset internet-palvelut voisivat linkittää tosiasioiden tarkastusta erilaisiin 
väittämiin liittyen.

Lisäksi yksi mahdollisuus on tietysti sähköposti, jolloin internet-palvelun puolesta voitaisiin 
lähettää sähköpostia vääriin väittämiin liittyen.
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Joidenkin internet-palveluiden käyttäjätunnus on sähköpostiosoite, jolloin sähköpostin lähettäminen 
väärän väittämän totuusarviota voidaan lähettää väärää väittämää lukeneille ja väittämää 
välittäneille henkilöille. Tämä ei tietysti päde kaikkiin internet-palveluihin.

Varmaankin meidän pitäisi kehittää muitakin menetelmiä eri väitteiden totuusarvon tarkastukselle ja 
eri väitteiden totuusarvon tehokkaalle levittämiselle.

1534.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2024

Itse olen monet kerrat viitannut PolitiFact- ja FaktaBaari-palveluihin:

• https://www.politifact.com  
• https://faktabaari.fi  

Kumpikin palvelu yrittää parhaansa mukaan levittää lausuntoja perustuen erilaisten tosiasioiden 
tarkastukseen. Onko esitetty väite täysin totta? Onko esitetty väite täysin väärin? Vai jotain muuta?

Perusongelmana on tietysti nopeus, jolloin erilaiset tosiasioiltaan täysin väärät lausunnot leviävät 
hyvinkin nopeasti. Mielestäni tarvitsisimme joihinkin kohtiin erilaisia hidasteita, jotta tosiasioiden 
tarkastukseen jäisi oikeasti aikaa.

Tosiasioiden tarkastukseen liittyy ClaimReview-ratkaisu, jota voi tarkastella seuraavassa 
osoitteessa:

ClaimReview: A Schema.org Type
https://schema.org/ClaimReview

Kuten näkyy, niin ClaimReview-ratkaisuun liittyy paljon kenttiä täytettäväksi. Käytännössä 
tosiasioiden tarkastus vaatii paljon työtä.

Eri yhteyksissä olen kirjoittanut erilaisista tunnisteista, joita voitaisiin käyttää erilaisiin uutisiin. Jos 
jokaisella uutisella olisi tunnistin, niin tunnistimen perusteella voitaisiin uutiseen kohdistaa 
tosiasioiden tarkastukset.

Tieteellisten artikkelien puolella on DOI-tunnus (https://www.doi.org) ja Crossmark. Jokaisella 
tieteellisellä artikkelilla on täysin oma DOI-tunnuksensa. Crossmark kertoo tieteelliseen artikkeliin 
kohdistetuista muutoksista, jolloin Crossmark-tunnuksen avulla on mahdollista selvittää tieteellisen 
artikkelin viimeisin kirjallinen muoto. Jotain vastaavaa tarvitsisimme siis tavallisten uutisten 
puolelle.
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1535. Erityisesti rautateiden yksityistämisen isoista 
ongelmista asiaa

1535.1. Merkintä 1140: Yleispalvelu? / Yksityistäminen? / Linja 
vai kaista?

20. marraskuuta 2018
1140: Yleispalvelu? / Yksityistäminen? / Linja vai kaista?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1140

Tähän kohtaan pitää todeta seuraavat asiakirjat.

(1) Rautateiden henkilöliikenteen avaaminen kilpailulle (muistio 10.4.2017)
(2) Rautateiden henkilöliikenteen avaaminen kilpailulle (Asettamispäätös, täydennetty 15.9.2017)
(3) Rautatieliikenteen avaaminen kilpailulle (Asettamispäätös, täydennetty 6.6.2018)
(4) Alueellisen junaliikenteen järjestämisen pilottihanke sekä osto- ja velvoiteliikenteen 
kehittäminen 2020-2022 (11.9.2018)

Tarkasti ottaen on käynnissä kaksi eri hanketta rautateiden kilpailun kehittämiseen.

Itse olen pohtinut rautatieliikenteen yksityistämistä Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218.

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218 esittelen laajasti linjojen ja kaistojen eroja yksityistämisen 
kannalta.

Eri vaiheiden jälkeen osoitan erityisesti linjojen yksityistämisen olevan hyvin vaikeaa.

10.4.2017 päivätyssä muistiossa on seuraavat kohdat (3 ja 6):

3) Tasapuolisten ja kilpailuneutraalien olosuhteiden luomiseksi rautatiemarkkinoille VR-
Yhtymä Oy:stä eriytetään kolme erillistä valtio-omisteista yhtiötä: kalustoyhtiö, huolto- ja 
kunnossapitopalveluyhtiö sekä kiinteistöyhtiö.
6) Kalusto siirretään kalustoyhtiöön vaiheittain siinä järjestyksessä, kun kalustoa tarvitaan 
kilpailutetun liikenteen operoimista varten.

Tunnetulla tavalla Suomessa on poikkeava raideleveys verrattuna muihin maihin, jolloin Suomeen 
soveltuvia junia ei voi ostaa ja myydä helposti eri maiden välillä. Tämän seurauksena on esitetty 
erillistä kalustoyhtiötä.
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Kuka sitten määrää kaluston ostamisesta, käytöstä ja korjaamisesta? Ehkä keskitetty kalustoyhtiö 
huoltaisi kaikkien liikennöitsijöiden kalustoa? Tältä suunnalta voi olla vaikea kehittää mitään 
kilpailuetua, ja mahdollisesti keskitetty kalustoyhtiö on oltava tasapuolinen kaikille 
liikennöitsijöille.

Asettamispäätöksessä (täydennetty 15.9.2017) todetaan seuraavaa:

3) Kilpailutus-työryhmä

Työryhmän tehtävänä on selvittää ja valmistella kilpailutusprosessin eteneminen sekä 
kilpailutukseen liittyvät asiakirjat. Työryhmä kokoaa kilpailutukseen liittyvät lähtötiedot ja 
laatii kilpailuttamisen taloudelliset analyysit. Tehtävänä on määritellä kilpailutuksessa 
tarvittavat liikenne-, henkilöstö-, kalusto-, kunnossapito- ja laatuvaatimukset.

Asettamispäätöksestä (täydennetty 6.6.2018) voi todeta, että VR-Yhtymä Oy:n ja erilaisten 
ammattiliittojen edustajia on nimetty työryhmiin.

Neljännessä asiakirjassa on asiaa (11.9.2018) alueellisen junaliikenteen kehittämisestä. Tästä 
asiakirjasta voi todeta seuraavaa:

2.2 Lippujärjestelmä

Voimassaolevan yksinoikeussopimuksen nojalla VR on sitoutunut ottamaan käyttöön ja 
hyväksymään liikennevälineissään toimivaltaisten seudullisten viranomaisten integroitujen 
lippujärjestelmien matkalippujen käytön kyseisen toimivaltaisen viranomaisen toimialueen 
sisällä. Edellytyksenä yhteiskäyttöisien matkalippujen käytölle on, että lippujärjestelmässä 
käytettävä matkakortti noudattaa ISO 14443-standardia ja lippujen hinnoittelu, myynti, 
tarkastustoiminta ja liikenteenharjoittajalle toimitettavat raportit myynnistä ja toteutuneesta 
matkustamisesta sekä tilityksistä toteutetaan yhdessä sovittujen toimintamallien ja 
periaatteiden mukaan tapauskohtaisesti. Tavoitteena on, että edellä mainituissa 
toimintamalleissa noudatetaan valtakunnallisia yhteiskäyttöisiä malleja. VR:llä on myös 
velvollisuus kehittää lippu- ja myyntijärjestelmiään siten, että kehitystyö tukee 
yhteiskäyttöisyyttä

Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218 pohdin pääsyä, käyttöä, ylläpitoa ja vikaantumista rautateiden 
yhteydessä.

Oman arvion mukaan kaikki neljä aihetta rautateiden suhteen vaativat jotain keskitettyä yhteisöä, 
joka antaa luvan rautateille pääsylle, rautatien käytölle, rautatien ylläpidon ja rautatien vikojen 
korjaamiselle.

Kuka sitten määrää rautateille pääsystä, rautatien käytöstä, rautatien ylläpidosta ja rautatien vikojen 
korjaamisesta?

Tässäkin kohtaa voi olla vaikea kehittää mitään kilpailuetua, ja mahdollisesti keskitetty rautateiden 
käyttöä ja ylläpitävän tekevän yhteisön on oltava tasapuolinen kaikille liikennöitsijöille.

Yksi osa keskitettyä yhteisöä on tietysti lippujärjestelmää kehittävä ja ylläpitävä yhteisö.
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Käytännössä matkustajille pitäisi olla vain yksi lippu huolimatta erilaisten junaliikenteen yhtiöiden 
omistusolosuhteista.

Tässä kohtaa voi tehdä vertailua vesi- ja viemäriverkostoon. Kukaan ei ole vakavissaan ehdottanut 
vesi- ja viemäriverkostoon kilpailevia yhtiöitä, jolloin tavaran kuljetus vesi- ja viemäriverkostossa 
vaihtuisi kuljetusyhtiöltä toiselle.

Käytännössä vesi- ja viemäriverkosto kannattaa olla yhden omistajan vastuulla.

Jotkut puhuvat tässä kohtaa luonnollisesta monopolista. Itse huomautan rautatien olevan linja, 
jolloin mikään kilpailutus ei muuta linjaa kaistaksi.

Oman arvion mukaan pääsy, käyttö, korjaaminen ja vikojen korjaaminen rautateiden yhteydessä 
vaatii hyvää työnjakoa erilaisten toimijoiden välillä.

JOS rautateille kulkisi vaikka viiden henkilöliikennettä tarjoavan yhtiön junia, niin tämä aiheuttaa 
omat työnjaon ongelmansa eri yhtiöiden yhteistoiminnan kannalta. Vikatilanteessa kaikkien 
yhtiöiden junat pysähtyisivät jollain rautatien linjalla, jolloin vian selvittämisessä pitäisi pystyä 
hoitamaan eri yhtiöiden tilanne edes jotenkin.

Oman arvion mukaan useampi liikennöitsijä rautateillä tarkoittaa laajempaa vikaherkkyyttä, jos 
junien aikatauluja pitää sovittaa vielä tarkemmin verrattuna nykytilanteeseen.

Oman käsityksen mukaan VR pidensi jossain vaiheessa joidenkin junien matka-aikaa, jotta liian 
lyhyet matka-ajat eivät muodostuisi ongelmaksi.

Kerraten täytyy todeta, että junaliikenteen yksityistäminen on hyvin vaikea perustuen rautateiden 
erityispiirteisiin.

Kuten edellä on tullut selväksi, niin rautateiden käytössä voi olla joitain voittoa tavoittelemattomia 
yhteisöjä, jotta mahdollinen kilpailu eri yhtiöiden välillä voisi periaatteessa toimia.

Oman arvion mukaan rautateiden liikennöitsijöille ei jää muuta kilpailuetua kuin hinnalla kilpailu.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Aikaisemmin olen todennut, että en ole tarkasti ottaen määritellyt yleispalvelua.

Linjan suhteen voi todeta, että kannattava yksityinen toiminta tarkoittaisi voittojen tavoittelua, 
jolloin linjan käytöstä pitäisi siis saada parempi hinta verrattuna yleishyödylliseen toimintaan.

Yleispalvelu voi monesti sopia linjojen toimintaan liittyen.

Hyvä esimerkki tällaisesta yksityistämisestä on sähkön siirron toiminnan jotkin osat, jolloin 
sähköverkon yksityisten omistajien saada oma voitto pelkkien siirtomaksujen lisäksi.

Voittoa tuottamaton sähkön siirron yhteisön ei tarvitsisi korottaa voiton vuoksi siirron hintaa.

Eli sähkön siirto voisi olla yleispalvelu erilaisissa olosuhteissa.
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Vastaavalla tavalla junaliikenne voisi olla linjoihin perustuvaa yleispalvelua.

Tämän vuoksi on mielenkiintoista seurata kuinka Suomessa oikeasti onnistuu rautateiden yksityinen 
ja kilpailutettu toiminta.

Perustuuko kilpailu rautateillä vain hintaan vai onko mahdollista olla jotain muita kilpailuetuja?

Nähtäväksi jää monen asian kehittyminen ajassa ja tilassa.

1535.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2024

Kerraten voi todeta, että rautatiet ovat kaksisuuntaisia linjoja. Eli rautatien linjalla voi siirtyä yksi 
yksikkö kerrallaan johonkin suuntaan. Tietysti käytännön junaliikenteestä tiedämme, että on 
erilaisia ohituspaikkoja.

LINJA - kaksisuuntaiset

Tähän kohtaan pitää todeta mielipidekirjoitukset 62 ja 87.

62 / Hyvän vai huonon sään yksityistämistä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_62

87: Kohti junaliikenteen näennäiskilpailua
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_87

Jotkut puhuvat luonnollisista monopoleista. Joidenkin linjojen suhteen voi todeta, että kyseinen 
linja voi oikeasti muodostaa luonnollisen monopolin. Itse olen hyvin epäileväinen erilaisten linjojen 
yksityistämisen suhteen; esimerkiksi rautatiet ovat linjoja.

Käytännössä erilaisten linjojen yksityistämisen suhteen pitäisi pohtia erilaisia vaikeita 
sääolosuhteita. Junien asiayhteydessä voidaan pohtia esimerkiksi isojen lumimyrskyjen aiheuttamia 
ongelmia. Kuka oikeasti hoitaa junien linjaa erilaisissa vaikeissa sääolosuhteissa? Monesti vaikean 
sääolosuhteen aikainen vastuu kohdistuu yhteen toimijaan. Käytännössä yksityistämisen ajatus 
perustuu monesti hyviin sääolosuhteisiin – ei siis vaikeisiin sääolosuhteisiin.

Suomessakin jotkut tahot vaativat rautateiden voimakasta yksityistämistä. Itse olen siis hyvin 
epäileväinen rautateiden yksityistämisen asiayhteydessä.
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1536. Pienten järjestelmien lähestymistavan 
ehdottamista eri tavoin

1536.1. Merkintä 1141: SAP vs. pieni järjestelmä / 
Kuntauudistus (xxxvii)

24. marraskuuta 2018
1141: SAP vs. pieni järjestelmä / Kuntauudistus (xxxvii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1141

Kokonaisjohtaminen on tietysti hyvin vaikea aihepiiri.

SFS:n (SFS Suomen Standardit ry) yhtenä aihealueena on johtamisen standardien kehittäminen.

Johtamisen standardeja on seuraavilla aihealueilla:

* riskienhallinta
* laadunhallinta
* ympäristöasioiden hallinta
* tietoturvallisuuden hallinta
* henkilöstöjohtaminen
* omaisuudenhallinta
* yhteiskuntavastuu
* projektinhallinta
* työterveys- ja työturvallisuusjärjestelmä
* ulkoistaminen
* patentit ja tekijänoikeus.

Käytännössä jokaisella johtajalla on osaamista joltain osa-alueelta, mutta johtajaksi nimeämisen 
jälkeen pitäisi hallita muutakin asiaa kuin vain oma osaamisalue.

Johtamisen standardit eivät kuitenkaan kata kaikkea liiketoimintaa, mutta niistä voi olla apua 
joissain tilanteissa.

Aikanaan yritin tehdä työpaperia toiminnanohjausjärjestelmästä (Enterprise Resource Planning, 
ERP), mutta kirjallisuuden määrä aiheeseen liittyen on todella suuri.

Kaikesta kirjallisuudesta nostan esille vain seuraavat artikkelit.

Klaus, H., Rosemann, M., & Gable, G. G. (2000). What is ERP? Information Systems Frontiers, 
2(2), 141–162. doi:10.1023/A:1026543906354
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Scheer, A.-W., & Habermann, F. (2000). Enterprise resource planning: making ERP a success. 
Communications of the ACM, 43(4), 57–61. doi:10.1145/332051.332073

Okrent, M. D., & Vokurka, R. J. (2004). Process mapping in successful ERP implementations. 
Industrial Management & Data Systems, 104(8), 637–643. doi:10.1108/02635570410561618

Olsen, K. A., & Sætre, P. (2007). IT for niche companies: is an ERP system the solution? 
Information Systems Journal, 17(1), 37–58. doi:10.1111/j.1365-2575.2006.00229.x
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Eli artikkelit voi tiivistää seuraavasti:

* mikä on toiminnanohjausjärjestelmä (Enterprise Resource Planning, ERP)?
* miten tehdä onnistunut siirtymä toiminnanohjausjärjestelmään?
* prosessien kuvaus toiminnanohjausjärjestelmään liittyen
* soveltuuko toiminnanohjausjärjestelmä hyvin erikoistuneelle yritykselle?
* yksi yritys teki itse oman toiminnanohjausjärjestelmän aivan alusta asti.

Linkkilistan alussa on asiaa potilastietojärjestelmien ongelmista.

Omaan arkistoon on päätynyt seuraavia artikkeleita potilastietojärjestelmiin liittyen.

Ahlbad, J. (2009). Älkää ostako huonoja tietojärjestelmiä. Suomen Lääkärilehti, 64(36), 2854–
2856.

Ahlbad, J. (2010). Hitaat ja hankalat tietojärjestelmät ärsyttävät. Suomen Lääkärilehti, 65(50–52), 
4160–4162.

Arvola, T., Pommelin, P., Inkinen, R., Väyrynen, S., & Tammela, O. (2012). 
Potilastietojärjestelmien turvallisuusriskit hallintaan. Suomen Lääkärilehti, 67(12), 955–961.

Halila, H. (2012). Tietojärjestelmistä vaaraa potilasturvallisuudelle. Suomen Lääkärilehti, 67(19), 
1467.

Hannus, T. (2007). Suomen Lääkäriliitto: Terveydenhuollon kansallisen tietojärjestelmän on 
toimittava joustavasti paineessakin. Suomen Lääkärilehti, 62(9), 940.

Heponiemi, T., Vänskä, J., Aalto, A.-A., & Elovainio, M. (2012). Kyselyt lääkäreille 2006 ja 2010: 
Potilastyöhön ja tietojärjestelmiin liittyvä stressi lisääntyi. Suomen Lääkärilehti, 67(47), 3491-
3495u.

Järvi, U. (2003). Terveydenhuollon tietojärjestelmien kehitys hajosi liian pieniksi hankkeiksi. 
Suomen Lääkärilehti, 58(7), 754–755.

Kekomäki, M. (2009). Tietojärjestelmät ja niiden integroitavuus arvioitava ennen käyttöönottoa. 
Suomen Lääkärilehti, 64(18), 1643.
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Keronen, M. (2015). Potilastietojärjestelmien käytettävyyttä parannettava. Suomen Lääkärilehti, 
70(6), 333.

Kuronen, M. (2005). Tietojärjestelmissä huomioitava paremmin kliinisen työn todellisuus. Suomen 
Lääkärilehti, 60(12–13), 1384.

Lääveri, T. (2010). Ovatko lääkärit tyytyväisiä sähköisiin tietojärjestelmiinsä? Suomen Lääkärilehti, 
65(5), 356–357.

Lammi, L. (2011). Lääkärit tietojärjestelmäkoulutuksessa - Kokemuksia sähköisen 
potilastietojärjestelmän käyttöönotosta. Suomen Lääkärilehti, 66(19), 1573–1579.

Nenonen, M. (2009). Tietojärjestelmäkehitystä tukiprosessien ehdoilla. Suomen Lääkärilehti, 
64(13), 1203.

Nenonen, M., & Lääveri, T. (2011). Keisarin uudet tietojärjestelmät. Suomen Lääkärilehti, 66(19), 
1534.

nimimerkki. (2012). Tietojärjestelmien epäkohdat iskevät tsunamin tavoin. Suomen Lääkärilehti, 
67(21), 1645.

Suomi, R., Raitoharju, R., & Wickström, G. (2004). Uuden tietojärjestelmän käyttöönotto työlästä 
myös terveydenhuollossa. Suomen Lääkärilehti, 59(21–22), 2277–2279.

Toikkanen, U. (2007). Lääninlääkäri Helena Kemppinen: Terveydenhuoltoon saatava paremmat 
tietojärjestelmät. Suomen Lääkärilehti, 62(40), 3614–3615.

Vainiomäki, S., Hyppönen, H., Kaipio, J., Reponen, J., Vänskä, J., & Lääveri, T. (2014). 
Potilastietojärjestelmät tuotemerkeittäin arvioituna vuonna 2014. Suomen Lääkärilehti, 69(49), 
3361–3371.

Vänskä, J., Vainiomäki, S., Kaipio, J., Hyppönen, H., Reponen, J., & Lääveri, T. (2014). 
Potilastietojärjestelmät lääkärin työvälineenä 2014: käyttäjäkokemuksissa ei merkittäviä muutoksia. 
Suomen Lääkärilehti, 69(49), 3351–3358.

Vänskä, J., Viitanen, J., Hyppönen, H., Elovainio, M., Winblad, I., Reponen, J., & Lääveri, T. 
(2010). Lääkärien arviot potilastietojärjestelmistä kriittisiä. Suomen Lääkärilehti, 65(50–52), 4177–
4183.

Winblad, I., Hyppönen, H., Vänskä, J., Reponen, J., Viitanen, J., Elovainio, M., & Lääveri, T. 
(2010). Potilastietojärjestelmät tuotemerkeittäin arvioitu – Kaikissa on kehitettävää. Suomen 
Lääkärilehti, 65(50–52), 4185–4194.

Kuten otsikoista näkyy, niin potilastietojärjestelmien käyttöönotossa ja käytössä on ollut erilaisia 
ongelmia, jotka ovat vaikuttaneet työtyytyväisyyteen.

Vastaavalla voisi selvittää SAP-järjestelmiä (ja vastaavat) käyttävien henkilöiden tyytyväisyyttä 
SAP-järjestelmään.

Oman käsityksen mukaan terveydenhuollossa ei taida olla SAP-järjestelmiä käytössä.
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Linkkilistan toinen osa käsittelee SAP-järjestelmää ja erityisesti SAP:n käyttöä kunnissa ja 
kaupungeissa.

Eli myös kunnissa ja kaupungeissa on ollut ongelmia SAP-järjestelmän käyttöönotossa ja käytössä.

Kirjotelmia IV -teoksen luvussa 162 käyn läpi omaa käsitystä tietohallintostrategiasta.

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_8

Luvussa 162 esitän kohdat 27 ja 28 tietohallintostrategiasta:

27. Pienten järjestelmien ja pienten hankkeiden lähestymistapa
28. Yhden (pienen) keskusjärjestelmän lähestymistapa

KYSYMYS: onko SAP:n käyttöönotto pienen järjestelmän lähestymistapa?

Vastaus: SAP on todella laaja järjestelmä.

Pienemmällä keskusjärjestelmällä voidaan hoitaa yhteyksiä erilaisten osajärjestelmien välillä.

Lisäksi pienempi keskusjärjestelmä mahdollistaa erilaisten osajärjestelmien käyttöönottoa, käyttöä 
ja poistamista hallitusti erilaisissa vaiheessa.

Tähän mennessä on tullut vastaan muutama yritys, joka kehittävää myytäväksi täysin omaa 
toiminnanohjausjärjestelmää.

Lisäksi on tullut vastaan muutama yritys, jotka auttavat asiakkaitaan ottamaan käyttöön esimerkiksi 
SAP-järjestelmää.

Toisaalta linkkilistassa on mainittu kahden kunnan irtautuminen SAP-järjestelmästä.

Tein Google Scholar -palvelussa (https://scholar.google.fi) haun seuraavalla tavalla: "enterprise 
resource planning" success. Huomioi lainausmerkit hakutermissä.

Tuloksia oli kirjoitushetkellä noin 75 000.

Eli pelkästään tieteellisiä artikkeleita toiminnanohjausjärjestelmistä on todella paljon.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan esimerkiksi SAP toimii parhaiten ympäristössä, jossa on todella hyvin 
vakioitua toimintaa.

Lisäksi olen todennut, että isommassa yrityksessä ehkä kannattaa ottaa erilaisissa yksiköissä 
käyttöön pienempiä toiminnanohjausjärjestelmiä.
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Vaikka kyseessä olisi todella iso yritys, jolla on suhteellisen vakioitua toimintaa erilaisissa 
yksiköissä, niin siltikin koko yrityksen kattava toiminnanohjausjärjestelmä voi olla iso riskihanke.

Nykyisin on tarjolla erilaisia yhdentäviä (integraatio) sovelluksia, joilla voidaan ajaa tietoa 
erilaisista pienemmistä sovelluksista.

KYSYMYS: miten määritellään toiminnanohjausjärjestelmän onnistuminen?

VASTAUS 1: toiminnanohjausjärjestelmän käyttöönotto ja käyttö vaatii nykyisen toiminnan 
muuttamista.

VASTAUS 2: toiminnanohjausjärjestelmän taloudellisten hyötyjen laskeminen on vaikeaa, koska 
toimintaa muutetaan eri tavoin.

VASTAUS 3: Myös toiminnanohjausjärjestelmä kohtaa aina ja kaikkialla ihmisiin liittyviä tekijöitä, 
joiden muutos ja hallinta on hyvinkin vaikeaa riippuen yhteisössä vaikuttavista henkilöistä.

1536.2. Uudelleenarviointia / 13.11.2024

Tähän kohtaan pitää linkittää oma esitys (Versio 14 / 21.7.2024):

FI: Lausunto 180: Esitelmä erilaisiin aiheisiin liittyen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_180

Esitelmä koskien erityisesti isoja suljettuja (tieto)järjestelmiä sekä näytön, 
näppäimistön ja hiiren muodostamaa käyttöliittymäkokonaisuutta

Tuossa esityksessä pohdin eri tavoin yhtä isoa tietojärjestelmää. Oman havainnon mukaan erilaisten 
yhteisöjen johdossa ajatus vain yhdestä isosta tietojärjestelmästä kattamaan koko yhteisö on iso 
mahdollisuus. Yksi yhteisö → yksi iso tietojärjestelmä. Helppo ajatus tietysti.

Pyörittelen esityksessäni (lausunto 180) eri tavoin yhtä isoa tietojärjestelmää, jolloin yksi iso 
tietojärjestelmä voi olla toiminnanohjausjärjestelmiä. Lisäksi voi todeta, että 
toiminnanohjausjärjestelmistä erityisen suosittu ratkaisu voi olla SAP. SAP on yksi iso 
kaikenkattava tietojärjestelmä.

Esityksessäni (lausunto 180) totean eri tavoin, että yksi iso tietojärjestelmä on monella tapaa hyvin 
vaikea toteuttaa käytännössä. Itse lähdin esityksessä pohtimaan kevyen hierarkian järjestelmiä, 
jolloin voisi olla yksi pienempi keskusjärjestelmä, johon voidaan liittää kevyesti erilaisia pienempiä 
osajärjestelmiä.

Yksi esimerkki on iso kansainvälinen yritys, jolla on tytäryhtiöitä ympäri maailmaa. Pitäisi tällaisen 
ison kansainvälisen yrityksen ottaa käyttöön yksi iso tietojärjestelmä, joka kattaa kaikki mahdolliset 
tytäryhtiöt maailmalla? Itse pohdin ääneen, että ehkä jokaiseen tytäryhtiöön voi ottaa käyttöön 
pienemmän toiminnanohjausjärjestelmän. Esimerkkinä voi mainita, että eri maissa voi olla 
kirjanpidon suhteen erilaisia määräyksiä, jolloin kaikkien kirjanpidon määräysten huomiointi 
yhdessä isossa toiminnanohjausjärjestelmässä aiheuttaa omat ongelmansa.

Kevyen hierarkian järjestelmät voivat aluksi vaikuttaa vaikealta ratkaisulta, mutta kevyen hierarkian 
järjestelmillä omat etunsa verrattuna vain yhteen isoon järjestelmään.
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1537. Enemmän asiaa kuin tunnetta?

1537.1. Merkintä 1142: Tiedostoja / Kirje / Erosopimus / 
EU/UK/9

29. marraskuuta 2018
1142: Tiedostoja / Kirje / Erosopimus / EU/UK/9

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1142

[Huomio: aloitin tekemään tätä merkintää 25.11.2018, mutta tein sen loppuun 29.11.2018.]
[Huomio: tämä merkintä ei kata 25.11.2018 jälkeen julkaistuja asiakirjoja.]

Ensimmäiseksi linkitän Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) nykyisen pääministeri Theresa Mayn 
avoin (24. marraskuuta 2018) kirje: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Theresa May toteaa, että tehty sopimus hyvin tehty ja turvaa Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) 
omat edut hyvin.

Tämän jälkeen pitää todeta (Special meeting of the European Council (Art. 50), 25/11/2018) 
seuraavat asiakirjat

(1) European Council (Art. 50) conclusions, 25 November 2018

(2) Draft agreement on the withdrawal of the UK from the EU as agreed at negotiators' level 
on 14 November 2018, including text of Article 132. This text is subject to final legal 
revision in the coming days.

(3) Political declaration setting out the framework for the future relationship between the EU 
and the UK

(4) Statements, 25 November 2018

Erosopimuksen ehdotus on vaatimattomasti vain 584 sivua pitkä asiakirja.

Selasin erosopimuksen ehdotusta jonkin verran.

Tässä kohtaa pitää kiinnittää huomiota sopimuksen liitteisiin (alkaen sivulta 329).

Eli ennen liitteitä on 328 sivua muuta asiaa.

Edeltävässä tekstissä on tietysti paljon viitteitä eri liitteisiin.

Olen aikaisemmin todennut, että erilaisista yksityiskohdista voi tulla isoja riitoja eri puolilla.
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Mielenkiintoista on tietysti nähdä edessä oleva keskustelu sopimuksen erilaisista yksityiskohdista.

Artiklassa 164 todetaan yhteinen komitea (The Joint Committee), joka tulee valvomaan tehdyn 
sopimuksen läpivientiä.

Kuinka moni Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) kansalaisista hyväksyy tällaisen komitean?

Miksi ei tehty kokonaisvaltaista eroa kerralla ilman mitään siirtymäaikoja ja yhteistä komiteaa (The 
Joint Committee)?

Varmaankin osa mielipidevaikuttajista olisi halunnut eron heti kerralla ilman siirtymäaikoja.

Varmaankin moni muukin yksityiskohta tulee keskusteluissa esiin.

Pystyykö Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) parlamamentti hyväksymään tehdyn sopimuksen?

Tuo on erittäin hyvä kysymys.

Edelleen aikaisempaa kerraten voi todeta, että erilaisista yksityiskohdista tulee olemaan paljon 
erilaisia puheenvuoroja.

Kysymys: kuinka moni meistä jaksaa lukea koko erosopimuksen liitteineen?

Vastaus: kaikki meistä eivät jaksa lukea koko erosopimusta liitteineen.

Eli keskustelu voi jälleen kerran perustua enemmän tunteisiin kuin erosopimuksen 
kokonaisvaltaiseen lukemiseen.

Nostan kuitenkin esille yhden liitteen (ANNEX IV), joka on sivuilla 532-545.

Kyseisessä liitteessä on listattu melkoinen joukko tietojärjestelmiä, joissa on erilaisia 
siirtymäaikoja.

Kysymys: miten Yhdistynyt kuningaskunta käyttää jatkossa Euroopan Unionin alaisia 
tietojärjestelmiä?

Kysymys: luopuuko Yhdistynyt kuningaskunta kaikista mahdollisista Euroopan Unionin 
alaisista tietojärjestelmistä?

Hyviä kysymyksiä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Onko tässä kohtaa mitään uutta?

Tässä asiassa pitää varmaan olla kärsivällinen ja tehdä seurantaa pidemmällä aikavälillä.
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Erosopimuksen vaikutukset Yhdistyneeseen kuningaskuntaan tulevat esille vasta pidemmällä 
aikavälillä.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä kansallisten ja kansainvälisten yritysten toiminta erosopimuksen 
jälkeen.

Kysymys: Tekevätkö kansainväliset yritykset sijoituksia samalla tavoin kuin ennen 
erosopimusta?

Kysymys: Tekevätkö kansainväliset yritykset sijoituksia mieluummin Euroopan Unionin 
alueella vai Yhdistyneen kuningaskunnan alueelle?

Kysymys: Miten erosopimus vaikuttaa kansallisten yritysten vientiin ja tuontiin?

Varmaankin kansallisten ja kansainvälisten yritysten kokema yritysystävällisyys Euroopan Unionin 
alueella ja Yhdistyneen kuningaskunnan alueella vaikuttaa yritysten tekemiin sijoittumispäätöksiin.

Sitten on tietysti iso kysymys koskien kansainvälisen kaupan sopimuksia.

Millaisiin kauppasopimuksiin Yhdistynyt kuningaskunta tulee jatkossa suostumaan?

Kysymys: Onko heidän tehtävä erikseen kauppasopimuksia kaikkien muiden maiden 
kanssa?

Eli tästä aiheutuu paljon hallintoa hallinnon hallinnolle.

Esimerkkinä voi tietysti pitää Sveitsiä, jolla on iso kasa erilaisia sopimuksia Euroopan Unionin 
kanssa.

1537.2. Uudelleenarviointia / 13.11.2024

Enemmän asiaa kuin tunnetta? Kerraten voi todeta, että Yhdistyneen kuningaskunnan ero Euroopan 
Unionista voi tarkoittaa enemmän tunnepitoisia aiheita. Käytännössä kaikki meistä eivät ole 
lukeneet kokonaisuudessaan läpi Yhdistyneen kuningaskunnan erosopimusta liitteineen. Eli 
keskustelu perustuu enemmän tunteisiin kuin erosopimuksen (ja erilaiset liitteet) tosiasialliseen 
lukemiseen.

Aina vain lisää hallintoa hallinnon hallinnolle? Käytännössä erosopimus tarkoittaa aina vain 
monimutkaisempaa hallintoa Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin välillä. Euroopan 
Unioni ei ole kadonnut mihinkään, jolloin Yhdistyneen kuningaskunnan on järjestettävä suhteensa 
Euroopan Unioni asianmukaisesti tarkasti sopien. Vastaava asia on Euroopan Unionin ja Sveitsin 
väliset suhteet, jolloin Euroopan Unioni ja Sveitsi ovat tehneet ison kasan erilaisia erillissopimuksia 
aiheuttaen lisää hallintoa hallinnon hallinnolle.

Nouseeko jokaisesta Yhdistyneen kuningaskunnan tekemästä erillissopimuksesta iso meteli 
Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisessä politiikassa? Asia vaatii tietysti seurantaa. Oma arvio on, 
että osa erillissopimuksista menee läpi ilman suurta meteliä. Asia jää nähtäväksi.
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1538. Mahdollisuuksia eri sijoituksille?

1538.1. Merkintä 1143: Vapaaehtoinen maanpuolustus / HE 
254/2018 vp

3. joulukuuta 2018
1143: Vapaaehtoinen maanpuolustus / HE 254/2018 vp

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1143

Linkkilistan alussa on useampi PDF-tiedosto mainittuna.

Tärkein asiakirja on hallituksen esitys (HE 254/2018 vp) - Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi 
vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta annetun lain muuttamisesta sekä eräiksi siihen liittyviksi 
laeiksi

Tämän jälkeen perusteella on linkit kyseisen hallituksen esityksen (HE 254/2018 vp) www-sivuille.

13.6.2018 on ollut kuulemistilaisuus, jonka perusteella on mainittu kolme PDF-tiedostoa päivättynä 
13.6.2018.

Lisäksi pitää todeta Puolustusministeriön julkaisu 2/2018 - Vapaaehtoista maanpuolustusta 
koskevan lainsäädännön kehittämishanke - julkaistu 2.7.2018.

Eli loppujen lopuksi eri vaiheiden jälkeen on esitetty hallituksen esitys (HE 254/2018 vp), jossa on 
otettu huomioon annetut lausunnot lausuntopyyntöön perustuen.

Yleisen tiedottamisen kannalta on linkkilistassa linkit kahdeksaan Puolustusministeriön 
lausuntopyyntöön, joiden lausuntoaika on jo päättynyt.

Lisäksi pitää todeta uusin Maanpuolustustiedotuksen suunnittelukunnan uusin mielipidetiedustelu.

Onko suomalaisten maanpuolustustahto vähentynyt vai lisääntynyt?

Toisaalta yhdessä linkissä todetaan, että varusmiespalveluksen läpäisseet henkilöt ovat melko 
tyytyväisiä palvelukseen ja heidän maanpuolustustahto on korkealla.

Itse olen jäänyt siihen käsitykseen, että vapaaehtoinen maanpuolustus siirtyisi suurelta osin 
Puolustusvoimien vastuulle.

Itse kannatan vapaaehtoinen maanpuolustus siirtämistä suurelta osin Puolustusvoimien vastuulle.
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Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että Suomessa on täysin pirstoutunut maanpuolustusjärjestöjen 
kenttä, jolloin ei ole yhtä selkeää keskusjärjestöä hoitamassa lähes kaikkea vapaaehtoista 
maanpuolustusta.

Eli parempi on siirtää koko asia Puolustusvoimien vastuulle.

Yksi esimerkki pirstoutumisesta on sovelletut reserviläisammunnat (SRA), josta on asiaa yhdessä 
linkissä.

Oman käsityksen mukaan sovelletut reserviläisammunnat (SRA) eivät asiana etene mihinkään 
viralliseen rekisteriin.

Tietysti on tärkeää, että meillä olisi ampumataitoinen reservi, jolloin sovelletut reserviläisammunnat 
(SRA) voisivat olla osa virallista toimintaa.

Toisaalta ja toisaalta - mikä kuuluu Puolustusvoimille ja mikä kuuluu järjestöille?

Linkkilistan lopussa on asiaa naisten osallistumisesta kutsuntoihin ja NATO-jäsenyydestä.

Kysymys: Miten naiset kytkettäisiin viralliseen maanpuolustukseen ja poikkeusoloihin 
varautumiseen?

Erittäin vaikea kysymys ratkaistavaksi käytännössä.

Aikaisemmin on ollut asiaa vain yhdestä varautumisen rekisteristä, joka kattaisi laajasti kaikki 
mahdolliset varautumisen tehtävät.

Ehkä naisillekin voisi lähettää kirjeen omasta varautumisen sijoituksesta ja mahdollisuuksista 
osallistua vapaaehtoiseen varautumisen koulutukseen.

Varmaankaan kaikki naiset eivät lähtisi vapaaehtoisiin varautumisen koulutuksiin.

Eli tietystikin voitaisiin kehittää vapaaehtoisen varautumisen koulutusta vapaaehtoisille naisille, 
jolloin koulutuksen läpäisseet naiset voisivat kouluttaa oman joukkonsa asianmukaisesti.

Tässä kohtaa voisi edetä varovaisesti erilaisina kokeiluina, jolloin naisten varautumisen koulutusta 
kehitettäisiin kokeilujen perusteella.

Eli varautumisen vapaaehtoinen koulutus ja pakollinen koulutus naisille pitäisi arvioida tarkasti.

Kaikki edellä mainittu on tietysti yksittäisen reserviläisen omaa pohdintaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa tulee tietysti vastaan naisille järjestettävät pakolliset kutsunnat ja yli 35-vuotiaiden 
reserviläisten sijoitukset.

Jaa-a.
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Aikaisemmin olen todennut useamman kerran, että vapaaehtoisesti varusmiespalvelukseen 
osallistuvilla naisilla pitäisi olla erittäin hyvä käsitys omista mahdollisuuksista jo ennen 
ensimmäistä palveluspäivää.

Tuohon liittyen olen ehdottanut jotain pikakoulutusta vapaaehtoista varusmiespalvelusta 
harkitseville naisille jo ennen ensimmäistä palveluspäivää.

Yksi osa pikakoulutuksesta olisi luonnollisesti vaadittavien ruumiillisten vaatimusten mukainen 
koulutus.

Eli erilaisia ruumiillisia testejä voisi käydä läpi mainitussa pikakoulutuksessa - siis jo ennen 
ensimmäistä palveluspäivää.

Toisaalta osa yli 35-vuotiaista reserviläisistä haluaisi olla edelleen hyödyksi, vaikka heillä ei enää 
olisi sotilaallista sijoitusta.

Eli erilaiset varautumisen tehtävät pitäisi kehittää yli 35-vuotiaille reserviläisille.

Varmaankin yli 35-vuotiaiden reserviläisten sijoituksessa pitäisi katsoa erityisesti siviiliammattia.

Jos on jokin tietty siviiliammatti, niin sitä voisi tietysti hyödyntää varautumisen sijoituksissa.

Oman arvion mukaan Suomessa ei ole kehitetty laajasti yli 35-vuotiaille reserviläisille kehitettäviä 
varautumisen sijoituksia ja asianmukaista koulutusta varautumisen sijoitukseen liittyen.

Summaten voi todeta, että meillä ei ole ollut viime vuosina mitään vakavaa poikkeusolon tilannetta 
tai jotain vakavaa läheltä piti -tilannetta.

Eli olemme eläneet hyvin pitkään ilman mitään tietoa mahdollisista poikkeusolosuhteista.

Tietämättömyys taitaa olla päivän sana tässäkin asiassa.

Ei monella meistä ole omaa tietoa tai omaa kokemusta mistään poikkeusolosuhteesta.

Tuntemattomaan asiaa voi tietysti suhtautua hyvin huolettomasti.

1538.2. Uudelleenarviointia / 13.11.2024

Mitä pitäisi järjestää yli 35-vuotiaille reserviläisille? Oman havainnon mukaan 35 voi olla ihan hyvä 
ikäraja erilaisille sijoituksille. Yli 35-vuotiailla on jo monesti erilaisia siviilitehtäviä, joita pitäisi 
jatkaa huolimatta erilaisista poikkeusolosuhteista. Käsittääkseni termi on ”VAP-varattu”, jolloin 
yksittäinen henkilö on VAP-varattu. VAP-varattu henkilö jatkaa omassa siviilitehtävässään 
huolimatta poikkeusolosuhteesta. Puolustusvoimat purkaa asianmukaisesti VAP-varatun henkilön 
SA-sijoituksen.

Jälleen kerran palaamme yhden varautumisen rekisteriin ja todennettuun osaamiseen. Pitäisi olla 
vain yksi varautumisen rekisteri ja vain yhdet merkinnät varautumisen rekisterissä. Nykytilanteessa 
erilaisia varautumisen rekistereitä on liikaa. Asia pitäisi korjata asianmukaisesti hyvin nopealla 
aikataululla.
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1539. Tosiasioiden tunnustaminen alkuvaiheessa

1539.1. Merkintä 1144: Tosiasioita / Armeija / Tahto / Terveys

7. joulukuuta 2018
1144: Tosiasioita / Armeija / Tahto / Terveys

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1144

Itsenäisyyspäivää on taas vietetty erilaisilla tavoilla ympäri Suomea.

Yksi osa itsenäisyyspäivää on sotilasparaati, joka oli tällä kertaa Mikkelissä.

En tiedä mitään muiden maiden itsenäisyyspäivän sotilasparaateista.

Kuinka vahva on suomalaisten maanpuolustustahto?

Edellisessä merkinnässä on asiaa vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta.

Käsittäisin niin, että Suomessa maanpuolustustahto on korkealla verrattuna muuhun maahan.

Tietysti on niin, että monessa maassa armeija perustuu monesti vapaaehtoisuuteen.

Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että monella suomalaisella päättäjällä omaa kokemusta 
varusmieskoulutuksesta.

Eli sotilaallista toimintaa koskevissa päätöksissä monet suomalaiset päättäjät tuntevat edes jollain 
tasolla sotilaallisen toiminnan erityispiirteitä.

Muissa maissa kaikki poliittiset päättäjät eivät tunne sotilaallisen toiminnan erityispiirteitä, jolloin 
sotilaallista toimintaa koskevat päätökset tehdään erilaisilla perusteilla Suomeen verrattuna.

Linkkilistassa on asiaa maanpuolustustahdosta ja suomalaisten nuorten ruumiillisesta kunnosta.

Summaten voi todeta, että ruumiillinen kunto on tietysti vaihtelevaa eri henkilöiden välillä, jolloin 
kaikilla varusmiespalvelukseen päätyvillä miehillä ei ole erinomaista ruumiillista kuntoa.

Lisäksi erilaiset perustaidot voivat vaihdella eri henkilöiden välillä.

JOS ei ole koskaan käyttänyt kirvestä, niin tietysti kirveen käyttö pitää kouluttaa erikseen.

Vastaavia esimerkkejä on tietysti lisää, koska kaupungistuminen on edennyt, jolloin erilaisia 
perustaitoja ei tule harjoitelleeksi kaupunkiolosuhteissa.
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Linkkilistan lopuksi on linkki tehtyyn väitöskirjaan. En ole lukenut koko kirjaa - selasin vähäsen.

Liite 7 (sivu 132) sisältää kuusitoista suositusta asiaan liittyen.

Itse olen ehdottanut erillistä kutsuntalääkärin virkaa, jolloin jotkut lääkärit keskittyisivät erityisesti 
kutsunta-asioihin. Tällöin olisi enemmän takuuta ennen varusmiespalvelukseen tehtävien 
terveystarkastusten laadusta.

Käsittääkseni jotkut lääkärit ovat valitelleet erilaisten tarkastusten määrää ja laatua.

Kysymys: kokevatko lääkärit tehtävät terveystarkastukset kutsuntoja varten enemmän 
rasitteeksi kuin mielekkääksi työksi?

Liite 9 sisältää kyselylomakkeen palvelusta ja terveydentilan tutkimista varten.

Kyselylomakkeessa on kysymyksiä ruumiillisesta kunnosta, mikä ei sinänsä ole yllätys.

Kysymys: voisivatko kyselylomakkeen kysymykset ruumiillisesta kunnosta olla vielä 
tarkempia?

Itse olen todennut mahdollisuuden tehdä sijoitukset perustuen kuntoluokkiin.

Varmaakin kovakuntoiset ja heikkokuntoiset voitaisiin jakaa erikseen eri ryhmiin - ei pitäisi olla 
vaikeaa.

Kysymys: millaista varusmiespalveluksen pitäisi olla kovakuntoisille ja heikkokuntoisille 
henkiöille?

Joiltain siis joiltain osin olen samaa mieltä (liite 7, sivu 132) suosituksista.

Tähän pitää vielä todeta erikseen suositus 14:

(S14) Tulisi hyväksyä se, että kaikilla ei ole alussa riittävän hyvää kuntoa tai edellytyksiä 
suoriutua fyysisesti rasittavasta palveluksesta. Tavoitteena tämän ryhmän kohdalla on 
parantaa kuntoa ja suorituskykyä vähitellen varusmiespalveluksen aikana sekä löytää 
motivoivia palvelustehtäviä peruskoulutuskauden jälkeen ja jopa sen aikana.

Tämä on mielestäni hyvä suositus.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Osa miehistä ei kuitenkaan päädy varusmiespalvelukseen erilaisista syistä johtuen.

Kysymys: millainen on varusmiespalveluksen suorittamattomien henkilöiden 
maanpuolustustahto?

Tuohon kysymykseen minulla ei ole vastausta.
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Oman käsityksen mukaan Puolustusvoimille riittää aivan hyvin vain tietty osa ikäluokasta, jolloin 
kaikille mahdollisille henkilöille ei järjestetä varusmiespalvelusta.

Tässä kohtaa minulla ei ole liikaa esityksiä maanpuolustustahdon kohottamiseen.

Kysymys: mitä tarkoittaisi maanpuolustustahdon oikea kohottaminen käytännössä?

Asia pitää tietysti laittaa seurantaan.

1539.2. Uudelleenarviointia / 13.11.2024

Tosiasioiden tunnustaminen on viisauden alku! Jotenkin tuohon malliin ajatellen Puolustusvoimat 
on jo tehnyt paljon erilaisia havaintoja erilaisista yhteiskunnallisista muutoksista. Puolustusvoimat 
on tietysti hyvin perinteikäs yhteisö, joka on kuitenkin läpikäynyt erilaisia muutoksia pelkästään 
1990-luvun jälkeen. Itse olin mukana Puolustusvoimien toiminnassa 1990-luvulla, jolloin suoritin 
varusmiespalveluksen 1993-1994. Sittemmin olin mukana kaksissa (1995 ja 2001) 
kertausharjoituksissa sekä joillain vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen kursseilla.

Pyörittelin vähän Valtioneuvoston puolustusselontekoa (Valtioneuvoston julkaisuja 2021:78) 
vuodelta 2021. Lyhyesti ottaen oma osaaminen ja tietämys alkaa olla vanhentunutta, ja en osaa 
tarkemmin selittää operatiivisiin joukkoihin ja paikallisjoukkoihin jakaantunutta puolustuksen 
järjestelmää. Varmaankin kouluttautuminen tällaiseen kaksijakoiseen järjestelmään vie oman 
aikansa. En siis lähde tässä kohtaa arvailemaan asiaa syvemmin. En osaa ja tiedä asiaa tarkemmin.

Miten pitäisi järjestää vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen järjestelmät? Tämänkin asian 
ympärillä on pyörinyt erilaisia työryhmiä, jotka ovat tehneet kaikenlaisia esityksiä.

Itse olen esittänyt eri yhteyksissä yhtä varautumisen rekisteriä, joka pitäisi kuitenkin hajauttaa 
järkevästi. Eli yksi rekisteri ja vain yhdet merkinnät rekisterissä!

Mitä tarkoittaisi maanpuolustustahdon ajaminen käytännön toiminnaksi? Tässä on todella paljon 
mietittävää käytännössä. Eri ihmiset voivat herätä käytännön maanpuolustustoimintaan eri-ikäisinä. 
Eli osalla meistä ei ole enää sotilaallista sijoitusta, jolloin käytännön maanpuolustustoiminta pitäisi 
pohtia täysin uudelleen. Millaista voisi olla muu vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta henkilöille, 
joilla ei ole sotilaallista sijoitusta? Todella hyvä kysymys!

Itse olen käsittänyt, että sota Ukrainassa herätti osan ihmisistä vapaaehtoiseen 
maanpuolustustoimintaan. Käsittääkseni erilaiset kurssit ovat saaneet paljon hakemuksia 
Esimerkiksi Maanpuolustuskoulutus MPK:n kursseille (https://mpk.fi) on ollut paljon hakemuksia.

Miten järjestää vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta niin, että osallistuvat ihmiset ovat tyytyväisiä 
vapaaehtoiseen maanpuolustustoimintaan? Todella hyvä kysymys! Erilaisia pettymyksiä pitäisi siis 
saada vältettyä.

Tietysti on täysin selvää, että vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta ei ole määrän ja laadun osalta 
samassa tilanteessa kuin ennen sotia. Toisaalta erilaiset yhteiskunnalliset muutokset ovat tietysti 
tosiasia, joka pitää tunnustaa ja tunnistaa nykytilanteessa. Eli emme ehkä voi järjestää täsmälleen 
samanlaista toimintaa kuin ennen sotia.
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1540. Koulutuksen asiaa

1540.1. Merkintä 1145: Onko koulutukselle aivan liikaa 
odotuksia?

11. joulukuuta 2018
1145: Onko koulutukselle aivan liikaa odotuksia?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1145

Linkkilistan alussa on linkkejä 21.11.-11.12.2017 välillä julkaistuihin lehtien artikkeleihin ja 
mielipidekirjoituksiin.

Eli hyvinkin lyhyen ajan sisällä on julkaistu asiaa koulutuksesta Helsingin Sanomissa että ILKKA-
maakuntalehdessä.

Muusta linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* onko päiväkotihoito 1-2 -vuotiaille hyvä ratkaisu?
* kotihoidon vaikutus lapsiin?
* maksuton varhaiskasvatus
* maistuuko kouluruoka peruskoulun oppilaille?
* miksi kouluruoka ei maistu peruskoulun oppilaille?
* peruskoulun oppituntien aloittaminen myöhemmin?
* rapautuuko lukutaito?
* lukiolaisten kokema stressi
* enemmän tutkintoja yliopistoista
* vapaamuotoisen oppimisen tulosten tunnistaminen ja tunnustaminen
* yrityselämän edustajien ehdotukset koulutuksen kehittämiseksi
* opettajien kokema myönteinen palaute tehdystä työstä.

Oman arvion mukaan erilaisilla sidosryhmillä on erilaisia intohimoja koulutukseen liittyen.

Onko koulutukselle asetettu aivan liikaa odotuksia?

Sitten on asiaa uudemmista opetusmenetelmistä kuten käänteinen järjestys (flippaus).

Tästä palautuu mieleen keskustelu ongelmaperusteisesta oppimisesta.

Ensin pitää mainita yksi lähde.

Poikela, S., Lähteenmäki, M.-L., & Poikela, E. (2002). Mikä on ongelmaperusteista oppimista ja 
mikä ei? Teoksessa E. Poikela (toim.), Ongelmaperusteinen pedagogiikka - teoriaa ja käytäntöä. 
Tampere: Tampere University Press.
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Yhdessä keskustelussa henkilö oli täysin kypsänä heidän oppilaitoksessa toteutettuun 
ongelmaperusteiseen oppimiseen.

Venkula, J. (1988). Tietämisen taidot - tieteelliseen toimintaan harjaantuminen yliopisto-opinnoissa. 
Helsinki: Gaudeamus.

Venkula (1988) erotteli erilaisia tapoja oppilaiden oppimistyylejä. Yksi tyyli oli jonkin kysymyksen 
läpikäyntiä opintojakson aikana.

Oman arvion mukaan jonkin kysymyksen ratkaisu voi vaatia opintojakson koko aineiston 
läpikäyntiä, jolloin hyvä sivutulos kysymyksen ratkaisuun liittyen on aineiston oppiminen.

Varmaankin voisi todeta, että erilaisiin oppimistilanteisiin pitäisi olla oikeat ratkaisut.

Toisaalta kaikesta huolimatta peruskoulun oppilaissa on joukossa oppilaita, joiden oppimistulokset 
eivät ole parhaita mahdollisia.

Yksi esimerkki on tietysti lukemisen ja kirjoittamisen taidot, joissa voi olla isoja puutteita 
peruskoulun jälkeen.

Itse olen todennut useamman kerran, että peruskoulun huonosti läpäisseille tarvittaisiin täysin omat 
ratkaisut kuin siirtyminen peruskoulun jälkeen johonkin oppilaitokseen, jolloin tulee kaikenlaisia 
keskeytyksiä.

Erilaiset keskeytykset oppilaitoksissa eivät varmaankaan ole järkevä kehityskulku.

Itse olen todennut useamman kerran, että peruskoulun huonosti läpäisseille tarvittaisiin hyvin 
lyhyitä koulutuksia eikä mitään useamman vuoden tutkintohärveleitä.

Kerraten aikaisemmasta voi todeta setämäinen ja tätimäinen maku peruskoulun huonosti läpäisseille 
suunnatussa koulutuksessa.

Eli hyvässä asemassa olevat sedät ja tädit mielestään ymmärtävät täysin oikein ongelmanuorten 
tilanteen.

Yksi selvitettävä asia olisi yrityselämän edustajien esittämien koulutusmuotojen vertaaminen 
ongelmanuorten arvostamiin opetusmuotoihin.

Millainen olisi kohtaaminen yrityselämän edustajien esittämien koulutusmuotojen ja 
ongelmanuorten arvostamien opetusmuotojen välillä?

Tässä saattaisi tulla esiin erilaisia yllätyksiä, jos asiaa katsottaisiin läpi ilman mitään ideologisia 
näkemyksiä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Uutta?
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Olen moneen kertaan aikaisemmin kannattanut erilaisia lyhyitä koulutuksia kaikille koulutustasoille 
alkaen ammattikoulutasosta päätyen yliopistotasolle.

Jopa tohtorikoulutusta voisi joiltain osin vetää läpi lyhyinä koulutusjaksoina.

Kysymys: miksi ja miten erilaiset sidosryhmät vastustavat tai kannattavat ehdottamiani lyhyitä 
koulutuksia eritasoisissa oppilaitoksissa?

Tässä pitää varmaan laittaa tarkempi seuranta päälle.

Tietysti erilaiset mielipidevaikuttajat suhtautuvat eri tavoilla lyhyisiin ja pidempiin koulutuksiin.

Toisaalta voi todeta yhden kolumnin tavoin, että erilaisten mielipidevaikuttajien mielipiteet 
koulutuksesta eivät perustu oikeasti kerättyyn aineistoon ja kerätyn aineiston oikeaan 
ymmärtämiseen.

Eli tehtävässä koulutuksen seurannassa pitäisi pystyä katsomaan sekä ideologiset uskomukset että 
erilaiset piilo-oletuksen ideologisten uskomusten lisäksi.

Meillä kaikilla on erilaisia piilo-oletuksia ideologisten uskomusten lisäksi.

Kysymys: millaisia ovat erilaisten mielipidevaikuttajien ideologiset uskomukset ja erilaiset piilo-
oletukset koulutuksen suhteen?

Erilaisten piilo-oletuksien kartoittaminen monesti hyvin vaikeaa.

1540.2. Uudelleenarviointia / 14.11.2024

Itse olen päätynyt kannattamaan erilaisia lyhyitä koulutuskokonaisuuksia erilaisten syiden vuoksi. 
1) Osaamisen vaatimukset muuttuvat ajassa ja tilassa, jolloin lyhyet koulutuskokonaisuudet 
vastaisivat paremmin osaamisen vaatimuksien muutoksiin. 2) Osalle meistä hyvin pitkät 
koulutukset voivat olla liian kova ponnistus yhdellä kerralla tehtäväksi.

Nykyisin ideologiana on erilaiset pitkät koulutuskokonaisuudet, joiden tavoite on jokin tutkinto. 
Emme tarvitse liikaa erilaisia tutkintoja. Tarvitsemme enemmän oikeaa osaamista. Tässä kohdassa 
on tietysti erilaisia epävastaavuuksia sekä nykyisen että edellisten Suomen hallitusten osalta. 
Pystyykö nykyinen hallitus (Orpo) kehittämän hyvää osaamisperusteista koulutusta? Erittäin hyvä 
kysymys!

Aikaisempi hallitus (Marin) nosti oppivelvollisuuden ikärajaa 18 vuoteen. Ennen tuota päätöstä 
järjestettiin lausuntokierros, jonka perusteella annoin oman vastaukseni (lausunto 160).

FI: Lausunto 160: Oppivelvollisuuden laajentaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Lyhyesti ottaen aikaisempi hallitus (Marin) teki täysin päätöksiä täysin päinvastoin omiin 
suosituksiini nähden. Kuuntelin kerran uutista, jossa pohdittiin oppivelvollisuuden ikärajan 
nostamisen seurauksia. Mahdollisesti kaikkein pahimmat kauhukuvat eivät toteutuneet käytännössä. 
Asia vaatii tietysti seurantaa! Emme tiedä vielä kaikkia mahdollisia vaikutuksia.

19881
19882
19883
19884
19885
19886
19887
19888
19889
19890
19891
19892
19893
19894
19895
19896
19897
19898
19899
19900
19901
19902
19903
19904
19905
19906

19907

19908
19909
19910
19911
19912
19913
19914
19915
19916
19917
19918
19919
19920
19921
19922
19923
19924
19925
19926
19927
19928
19929

http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160


445 / 782

1541. Tietoturvan ilmoittamisen yhdentämisen asiaa

1541.1. Merkintä 1146: Tietoturvan erilaiset yhteisöt ja niiden 
yhteistyö

13. joulukuuta 2018
1146: Tietoturvan erilaiset yhteisöt ja niiden yhteistyö

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1146

Linkkilistan alussa on asiaa Euroopan Unionin tasoisesta lainsäädännöstä koskien tietoturvaa ja 
tietojen välittämistä.

Eli Euroopan kyberturvallisuuden teollisuus-, teknologia- ja tutkimusosaamiskeskuksen ja 
kansallisten koordinointikeskusten verkosto.

Tarkoitus on siis perustaa tuollainen keskus ja verkosto.

Sitten on asiaa tietotekniikan turvallisuuteen perustetusta virastosta (ENISA, European Union 
Agency for Network and Information Security).

Linkkilistasta selviää, etä kyseiseen virastoon liittyvää Eurooppa-asetusta oltaisiin muuttamassa.

Tämän jälkeen on mainittuna European Centre of Excellence for Countering Hybrid Threats 
(Hybrid CoE).

Tämän jälkeen on asiaa tiedon välittämisestä, joka siis perustuu henkilöihin liittymättömän tiedon 
välittämistä.

Sitten on asiaa esineiden internetistä, joka sekin kohtaa omat erityiset tietoturvaongelmat.

Yksi esimerkki esineiden internetistä on Viron henkilökortteihin liittyneet ongelmat.

Toisaalta Nokia (ilmeisesti ns. verkko-Nokia) on tehnyt omaa työtä esineiden internetin suhteen.

Millaisia toimenpiteitä pitäisi tehdä tosiasioiden tarkastuspalveluiden suhteen? Faktabaarin 
edustajien ehdotus on Suomeen kehitettävä turvallinen tosiasioiden tarkastuksen portaali.

Myös Euroopan Unionissa on kiinnitetty huomiota väärien tosiasioiden leviämiseen.

Linkkilistan lopussa linkit niihin lausuntoihin, jotka olen tehnyt tähän merkintään liittyvissä 
aiheissa - mm. tietoturvallisuudesta ja tosiasioiden tarkastuspalveluiden kehittämisestä.

Toisaalta on asiaa yhden tosiasioiden tarkastuspalvelun vuosipäivästä, jolloin FactCheck-palvelu on 
nyt viisitoista vuotta vanha.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Itse vain pohdin erilaisten yhteisöjen toimintojen yhteensovittamiselle. Eli tehdäänkö samaa asiaa 
useammassa paikassa?

Aikaisemmin olen ehdottanut vain yhtä kansainvälistä palvelua kaikkien tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle.

Eli yhteen kansainväliseen palveluun voisi laittaa tiedoksi esimerkiksi mahdolliset väärät uutiset, 
roskapostin lähettäjien tietoja, virusnäytteitä sekä ilmoituksia erilaisten ohjelmien ongelmista.

Tämän jälkeen yksi kansainvälinen palvelu voisi välittää koko ajan erilaisiin tietoturvaan liittyviä 
uutisia esimerkiksi sähköpostina sekä RSS-syötteiden avulla.

Toisaalta ehkä pitäisi kehittää täysin oma syöte (vrt. RSS) erilaisten tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle.

Yksi esimerkki on linkkilistassa mainittu ClaimReview-standardi, joko on kehitetty tosiasioiden 
tarkastusten lausuntojen välittämiseen. Eli tosiasioiden tarkastuksen suhteen on iso joukko datan 
kenttiä täytettäväksi.

ClaimReview-standardi voi olla hyvä alku laajemmalle yhteistyölle koskien tosiasioiden tarkastusta.

Summaten voi todeta todella laajan kehittämistarpeen kansainväliselle tietoturvaan liittyvälle 
laajalle yhteistyölle.

Nyt erilaiset yhteisöt tekevät monesti vain omaa toimintaa ilman laajempaa yhteistyötä.

Yhteistyössä olisi voimaa eri tavoilla.

Yksi haaste on tietysti yksityisten yritysten sitominen osaksi mainittua yhteispalvelua.

KYSYMYS: ketkä kannattaisivat tai vastustaisivat vain yhtä kansainvälistä palvelua 
kaikkien tietoturvaongelmien ilmoittamiselle?

Tuossa asiassa voi tulla vastaan erilaisia ongelmia.

KYSYMYS: millaiset yhteisöt lähtisivät edistämään ja kehittämään vain yhtä kansainvälistä 
palvelua erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittamiselle?

Tässä asiassa voi todeta tarpeen todella laajalle kansainväliselle yhteistyölle, jolloin jopa Euroopan 
Unionin tasoinen yhteistyö voi olla liian vaatimaton yhteistyön muoto.

1541.2. Uudelleenarviointia / 14.11.2024

Kirjoitushetkellä on edelleen tiedossa, että ei ole olemassa vain yhtä palvelua/paikkaa, johon voisi 
ilmoittaa kaikki mahdolliset tietoturvaongelmat. Nykyisin on liian monta palvelua/paikkaa 
tietoturvaongelmien ilmoittamiselle. Tässäkin kohtaa tarvittaisiin laajaa kansainvälistä yhteistyötä 
hyvin erilaisten sidosryhmien välille. Ehkä asian kehittäminen aloitetaan joskus tulevaisuudessa.
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1542. Erilaisia tutkimuksia riittää

1542.1. Merkintä 1147: Useampi tutkimus samaan aikaan / 
Trump (XV)

18. joulukuuta 2018
1147: Useampi tutkimus samaan aikaan / Trump (XV)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1147

Linkkilistan alussa on kaksi www-sivua.

Ensimmäinen sivusto kerää koko ajan uusia uutisia koskien Venäjän vaikutusta vuoden 2016 
presidentinvaaleissa (Yhdysvallat).

Toinen linkki listaa kaikki seitsemäntoista (17) käynnissä olevaa tutkintaa, joista osa liittyy Donald 
Trumpin lähipiirissä vaikuttaneisiin henkilöihin.

Aika kova luku - eli seitsemäntoista (17) tutkintaa!

Kysymys: tuleeko tällaisia tutkintoja vielä lisää?

Linkkilistan toinen osa sisältää linkkejä erilaisiin henkilöihin, joiden toimintaa siis selvitetään eri 
oikeusistuimissa.

Tämän jälkeen on uutislinkkejä liittyen eri oikeustapauksiin.

Oman käsityksen mukaan osa henkilöistä on tehnyt jonkinlaisen sopimuksen, jossa he myöntävät 
tehdyt rikokset.

En ole täysin selvillä, että miten tehty yhteistyö vaikuttaa annettuihin rangaistuksiin.

Linkkilistan kolmas osa on kokoelma suomenkielisiä linkkejä. Kuten joistain otsikoista näkyy, niin 
Donald Trump on esittänyt omia huomioita käynnissä oleviin oikeustapauksiin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jaa-A. Mitä uutta?

Tässä vaiheessa ei ole tiedossa kaikkien seitsemäntoista (17) tutkinnan tuloksia.

Kysymys on tietysti selvä.
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Mitä Donald Trump on oikeasti tehnyt eri vaiheissa?

Ja tietysti laillisuuskysymys tulee vastaan.

Onko Donald Trump tehnyt jotain lainvastaista?

Vaikeita kysymyksiä kaikki.

Tietysti Donald Trump asema virassa olevana presidenttinä vaikuttaa eri tavoin eri tutkintojen 
tuloksiin liittyen.

Mitä Donald Trump tiesi tai ei tiennyt seitsemääntoista (17) tutkintaan liittyvien aiheiden suhteen?

Varmaankin lopullinen totuus voi selvitä tutkintojen ja oikeudenkäyntien aikana.

1542.2. Uudelleenarviointia / 14.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti Yhdysvaltojen vuoden 2024 
presidentinvaalit; vaalien tuloksen selviämisestä on kulunut yli viikko. Tässä välissä 
tiedotusvälineet ovat jo järjestäytyneet, ja tiedotusvälineet ovat alkaneet tuottaa säännöllisesti 
Donald Trumpiin liittyviä uutisia.

Donald Trumpin vaalikampanjan www-sivu pitää linkittää tässä vaiheessa:

https://www.donaldjtrump.com

Donald Trumpin vaalikampanjan pitää aloittaa oma siirtymäkautensa Joe Bidenin presidenttikauden 
jälkeen. Ensimmäisistä Donald Trumpin tekemistä nimityksistä onkin jo ollut uutisia eri 
tiedotusvälineissä. Millaisen ryhmän Donald Trump kokoaa ympärilleen? Tämä asia selviää 
kokonaisuudessaan lähitulevaisuudessa kaikkien oleellisten nimitysten jälkeen.

Eri vaiheissa olen listannut Donald Trumpiin liittyviä PolitiFact-arvioita (https://www.politifact.com 
→ Donald Trump ). Lyhyesti todeten Yhdysvaltojen politiikassa pääsee pitkälle puhumalla erilaisia 
vääriä väittämiä, joita erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut (vrt. FakfaBaari Suomessa) yrittävät 
sitten arvioida parhaansa mukaan. Yksi iso ongelma on väärien väittämien leviämisen nopeus, 
jolloin tosiasioiden tarkastuksen arviot leviävät hitaammin.

Vapaa puheoikeus? Vapaa oikeus levittää täysin vääriä väittämiä? Tuossa on tietysti vaikea asia 
yhdistettäväksi. Onko myös vapaa (puhe)oikeus arvioida erilaisten väittämien totuusarvoa? Vapaa 
oikeus ilmoittaa erilaisten väitteiden totuusarvosta? Hyviä kysymyksiä tietysti!

Tietysti Suomessa on vapaa puheoikeus! Jos vertaa asiaa Suomen vuoden 2024 
presidentinvaaleihin, niin suomalaiset presidenttiehdokkaat esittivät aika vähän vääriä väittämiä. 
Katsoin suomalaisen palvelun (FakfaBaari, https://faktabaari.fi) lausuntoja tältä vuodelta. En 
löytänyt lausuntoja, joissa osoitettaisiin jonkin presidenttiehdokkaan puhuneen vääriä tosiasioita. 
Lisäksi pitää todeta, että kaikki keskeiset suomalaiset tiedotusvälineet noudattavat Julkisen sanan 
neuvoston journalistin ohjeita, jolloin ne pyrkivät esittämään tosiasiat tosiasioina. Tässä on todella 
isoja eroja verrattuna Yhdysvaltojen presidentinvaalien toimintaan. Suomessa puhutaan siis 
vähemmän vääriä tosiasioita presidentinvaalien asiayhteydessä. Mutta asiaa pitää tietysti seurata!
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1543. Tosiasioiden tarkastus täälläkin

1543.1. Merkintä 1148: Totuus / Julkkis / Sota / Progressive 
(0+4)

20. joulukuuta 2018
1148: Totuus / Julkkis / Sota / Progressive (0+4)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1148

Linkkilistan alussa on asiaa liittovaltion senaatin (Yhdysvallat) [yhdetä lakialoitteesta] - S.J.Res.54 / 
115th Congress - 2nd Session

Lakialoitteen PDF-tiedosto on linkkilistan alussa.

Lisäksi on linkkilista asiaan liittyvästä äänestyksestä (Roll Call Vote 115th Congress - 2nd Session - 
Vote Number: 266)

Äänestyksen tuloksena 56 senaattoria äänesti lakialoitteen jatkoon. Käytännössä muutama 
republikaanisenaattori äänesti lakialoitteen puolesta - laskuni mukaan kuusi (6) republikaania.

Tämän jälkeen lakialoite voi edetä edustajainhuoneeseen. Tietysti edustajainhuoneen äänestys on 
vielä tekemättä.

Asiana lakialoitteessa on Jemenin sota ja Yhdysvaltojen asema sodassa. Ehdotuksen mukaan 
Yhdysvaltojen pitäisi vetäytyä sodasta jollain tasolla.

Äänestykseen liittyen on linkkejä lehdistötilaisuuteen ja annettuihin lausuntoihin.

Tämän merkinnän otsikossa mainitaan termi "Progressive".

Linkkilistassa on muutama linkki tähän käsitteeseen liittyen (Progressive).

Yksi linkkilistaa listaa tämän poliittisen suuntauksen johtavat yhteisöt - "Leading U.S. Progressive 
Organizations".

Erilaisia yhteisöjä on kymmenittäin. En ole selvittänyt eri yhteisöjen tilannetta, koska niitä on niin 
paljon.

Onko Afganistanin sota unohdettu sota.

Afganistanin sotaan liittyen YLE:n MOT-ohjelman jakso käsittelee Afganistanin sotaa.

Onko Afganistanin sota täysin toivoton tehtävä?
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Mikä on totuus eri sotien suhteen?

Mihin sotilaallisiin tehtäviin Suomen pitäisi osallistua?

Tämän jälkeen on muutama merkintä tosiasioiden arvioinnin suhteen.

Alexandria Ocasio-Cortez on mainittu tosiasioiden arvioinnissa.

Alexandria Ocasio-Cortez voitti vaalit New Yorkin osavaltiossa.

Alexandria Ocasio-Cortezin suhteen on jo julkaistu muutama arvio hänen esittämistä väitteistä - 
asialla ovat olleet mm. PolitiFact ja FactCheck.

Alexandria Ocasio-Cortez nousi heti kansallisella tasolla tunnetuksi, joten häneen voidaan 
kohdistaa koko ajan lisää uusia lausuntoja liittyen tosiasioihin.

Kuten lausunnosta näkyy, niin hän on esittänyt joiltain osin virheellisiä väittämiä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mikä on totuus edellä mainituissa aiheissa?

Mielenkiintoisella tavalla FactCheck on viisitoista vuotta toiminut tosiasioiden tarkastuspalvelu 
(Fact Check).

Ongelmaksi on muodostunut väärien väittämien leviämisen nopeus, johon pitäisi pystyä vastaamaan 
nopealla tosiasioiden tarkastuksella.

Onko esitetty väite enemmän tosiasia vai enemmän pelkkä mielipide?

Oman laskun mukaan Alexandria Ocasio-Cortezin suhteen on tähän mennessä esitetty kuusi (6) 
tosiasian tarkastusta (PolitiFact). Kuuden (6) lausunnon osalta ei ole arviointia merkinnällä "True".

Eli jokaisessa väittämässä (Alexandria Ocasio-Cortez siis) on jäänyt jotain mainitsematta koko 
totuuteen (True) nähden.

Myös Bernie Sanders on esittänyt totuusarvoltaan vaihtelevia väittämiä.

Uutta?

Kysymys on varmaan täysin selvä.

Kysymys: Kuinka pitkälle voi päästä Yhdysvaltojen politiikassa esittämällä eri tavoin vääriä 
väittämiä ilman mitään seurannaisia?

Vastaus on aika selvä: Yhdysvaltojen politiikassa pääsee melko pitkälle esittämällä eri tavoin vääriä 
väittämiä.
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Kysymys: kuinka pitkälle Suomen politiikassa esittämällä eri tavoin vääriä väittämiä?

FaktaBaarin www-sivun linkki on viimeisin linkki.

Myös Suomessa on esitetty vääriä väittämiä, joita FaktaBaari yrittää arvioida eri tavoin.

Kysymys: Mitä ovat seuraukset Suomessa väärien väittämien esittämisen jälkeen?

Vastausehdotus: Suomalaisten tiedotusvälineiden pitäisi järjestäytyä omalla tavallaan välittämään 
väärien väittämien arvioita eri asiayhteyksiin.

Esimerkiksi erilaisiin sotiin liittyvät väitteet pitäisi arvioida todella huolellisesti.

Totuus on monesti ensimmäinen sodan uhri.

1543.2. Uudelleenarviointia / 14.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvalloissa oli presidentinvaalien lisäksi iso joukko erilaisia 
osavaltiotason ja paikallisen tason vaaleja. Yhdysvalloissa ei siis valittu vaaleissa pelkkää 
Yhdysvaltojen presidenttiä. Paikasta riippuen äänestysliput Yhdysvalloissa ovat melkoisen 
monimutkaisia kokonaisuuksia verrattuna Suomen vaalien äänestyslippuihin; riippuu tietysti 
Yhdysvaltojen osavaltiosta (state) ja yksittäisen osavaltion piirikunnasta (county).

Alexandria Ocasio-Cortez on mainittu varsinaisessa merkinnässä. Vertailun vuoksi listaan tähän 
kohtaan (https://www.politifact.com → Alexandria Ocasio-Cortez) hänen PolitiFact-arvionsa:

• True: 0
• Mostly True: 2
• Half True: 2
• Mostly False: 0
• False: 8
• Pants on Fire: 1.

Yhdysvaltojen politiikassa pääsee siis hyvin pitkälle (vrt. Alexandria Ocasio-Cortez) esittämällä 
osittain tai kokonaan vääriä väittämiä. Tämä asia on todettu jo aikaisemmin muutaman kerran.

Helsingin Sanomat on julkaissut muutaman kerran jutun, jossa käydään läpi jonkin puolueen 
esittämien väitteiden totuusarvoa. Laitoinkin kerran palautetta Helsingin Sanomien toimittajalle 
yhden jutun merkityksellisyydestä. Tuolloin Helsingin Sanomat julkaisi jutun yhden puolueen 
väittämistä ja väittämien totuusarvosta. Omasta mielestä on aivan hyvä, että kansanedustajat 
joutuvat olemaan tarkkana Helsingin Sanomien mahdollisen tosiasioiden tarkastuksen kannalta. 
Laitoinkin jättämääni palautteeseen huomion, että Helsingin Sanomien ei tarvitse etukäteen kertoa, 
että mitä puoluetta mahdollinen tosiasioiden tarkastus koskee. Tietysti sekä hallituspuolueiden että 
oppositiopuolueiden väittämien totuusarvoja pitää arvioida hyvinkin tarkasti.

Kenen puolella suomalaiset tiedotusvälineet olivat Yhdysvaltojen presidentinvaalien aikana? Harris 
vai Trump? Oman havainnon mukaan suomalaiset tiedotusvälineet olivat täysin omalla puolellaan, 
jolloin sekä Harris että Trump olivat kriittisten juttujen kohteina.
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1544. Sotien aloittaminen ja sotien lopettaminen?

1544.1. Merkintä 1149: Haukka vai kyyhkynen? / III / Sotia / 
Trump (XVI)

27. joulukuuta 2018
1149: Haukka vai kyyhkynen? / III / Sotia / Trump (XVI)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1149

Ensimmäinen linkki johtaa CRS:n (Congressional Research Service) hakusivulle. Toinen linkki 
johtaa CBO:n (Congressional Budget Office) sivulle.

Kokeilin seuraavia termejä CRS:n hakusivulla: Iran, Syria, Russia ja Korea. Tämän jälkeen voi 
järjestää tulokset aikajärjestykseen.

CRS:n esittämät raportit ovat todella hyvin tehtyjä, joissa käydään läpi erilaisten maiden tilannetta 
ja Yhdysvaltojen mahdollisia politiikan toimintalinjoja.

Yksi kohta erokirjeessä on mainittuna James Mattinin ja Donald Trumpin näkemyksien erot. 
Presidentillä on oikeus valita henkilö, jolla on yhtenevät näkemykset.

Eri maiden suhteen voi siis lukea hyvin tehtyjä raportteja Yhdysvaltojen valitsemista (mahdollisista) 
toimintalinjoista ja historiaa eri maiden suhteen.

Linkkilistan kolmas linkki johtaa Yhdysvaltojen nykyisen James Mattinin puolustusministerin 
erokirjeeseen.

Tätä erokirjettä on käsitelty eri tavoin sekä Yhdysvalloissa että ulkomailla.

Linkkilistassa on asiaa Donald Trumpin hallinnon henkilöstön vaihtuvuudesta. Eri henkilöitä on 
tullut ja lähtenyt eri vaiheissa.

Toisaalta Donald Trumpin suhteet tiedotusvälineiden kanssa ovat lyhyesti todeten hyvin jännitteiset.

Yksi osa tiedotusvälineiden toimintaa on Donald Trumpin esittämine väittämien tarkastukset 
tosiasioiden kannalta katsottuna.

Tähän kohtaan voi linkittää Donald Trumpin väittämien arviot:

* True - 29
* Mostly True - 72
* Half True - 93
* Mostly False - 135
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* False - 214
* Pants on Fire - 93

Yhdistämällä kaksi viimeistä arviota on tuloksena 307 täysin väärää väittämää.

Fact Checker (The Washington Post) on laskenut Donald Trumpin väittämien määrän. Eli Donald 
Trump on esittänyt vääriä väittämiä sekä toistanut näitä vääriä väittämiä eri asiayhteyksissä.

Seuraavaksi linkkilistassa on asiaa Iranin ja muiden maiden välisistä suhteista.

Yhdysvallat on palauttanut omat pakotteensa Irania kohtaan, mutta muut maat eivät ole ainakaan 
vielä irtautuneet sopimuksesta.

Tämän jälkeen on asiaa Syyriasta.

Donald Trump on ehdottanut Yhdysvaltojen vetäytymistä Syyriasta.

Kysymys: Poistetaanko Yhdysvaltojen joukkoja myös Afganistanista?

Jemenin sota jatkuu, vaikka nyt on järjestetty rauhanneuvotteluja ja tulitaukoja.

Tämän jälkeen on asiaa Pohjois-Koreasta. Pohjois-Korea ja Etelä-Korea ovat tehneet erilaisia 
toimenpiteitä, joita voi pitää liennytyksenä.

Kestääkö Pohjois-Korean ja muiden maiden välinen päivänpaistepolitiikka? Olen joskus törmännyt 
päivänpaistepolitiikan termiin.

Aikanaan vaadittiin Bashar al-Assadin luopumista vallasta.

Donald Trump perustelee Syyriassa olevien joukkojen poistamista saavutetulla tavoitteella. Eli ISIS 
on lyöty, jolloin Yhdysvaltojen joukkoja ei enää tarvita Syyriassa.

Vetääkö Yhdysvallat kaikki joukkonsa pois Syyriasta?

Kuka voitti/voittaa Syyrian sodan?

Lopuksi täytyy todeta erikseen Jemenin sota, johon on yritetty saada tulitauko, jotta Jemeniin 
voitaisiin lähettää ruoka-apua ja muutakin apua.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Viime päivien aikana eri tiedotusvälineet ovat arvioineet eri tavoilla James Mattinin eroilmoitusta ja 
mahdollista vetäytymistä Syyriasta.

Erilaiset mielipidevaikuttajat ovat arvostelleet laajasti mahdollista vetäytymistä Syyriasta.

Itse ehdotan erittäin kovatasoista diplomatiaa, jolloin esimerkiksi Yhdysvaltojen pitäisi keskustella 
eri tavoin mm. Iranin, Pohjois-Korean ja Syyrian kanssa.
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Neuvottelut voivat olla hidas tie, mutta sota ja pakottaminen joihinkin toimenpiteisiin ei aina ole 
paras mahdollinen ratkaisu.

Aikanaan (ns.) kylmän sodan aikana Yhdysvallat pystyi keskustelemaan erilaisten maiden kanssa, 
vaikka eri maiden ja Yhdysvaltojen suhteet eivät olleet parhaalla mahdolllisella tasolla.

Haukka vai kyyhkynen?

Oman käsityksen mukaan Donald Trumpin ympärillä voi olla henkilöitä, jotka voivat vaatia Iranin, 
Syyrian ja Pohjois-Korean suhteen nykyistä kovempaa politiikkaa.

Pystyykö Donald Trump viemään läpi sotilaallisten joukkojen vetäytymisen Syyriasta?

Joukot kotiin?

Vastaavalla tavalla voidaan kysyä Yhdysvaltojen vetäytymistä edes joistain tukikohdista, joita on 
ympäri maailmaa.

Kysymys: Kuinka kauan Yhdysvallat voi ylläpitää näin laajaa tukikohtien verkostoa?

Pohdintaa: Joskus tulevaisuudessa Yhdysvallat eivät ehkä pysty rahoittamaan laajaa tukikohtien 
verkostoa, jos erilaiset yhteisöt eivät enää lainaa rahaa Yhdysvalloille.

Tässä kohtaa voi todeta CBO:n (Congressional Budget Office) esittämät raportit erilaisten 
hankkeiden kuluista.

Yksi linkki koskee puolustusasioita (Defense and National Security).

Kysymys: Olisiko mahdollista keventää puolustusasioiden budjetista edes muutama prosentti?

Arvio: Puolustusasioiden budjetin keventäminen aiheuttaisi ison riidan eri yhteisöissä.

Kysymys: Kuinka montaa sotaa Donald Trump jatkaa oman virkakautensa aikana?
Kysymys: Kuinka monta sotaa Donald Trump aloittaa oman virkakautensa aikana?
Kysymys: Kuinka monta sotaa Donald Trump lopettaa oman virkakautensa aikana?

Mahdollisesti jossain vaiheessa tulee vastaan erilaisia rajoittavia tekijöitä Yhdysvaltojen armeijan 
käytölle, jos käynnissä olevia sotia tulee koko ajan lisää.

1544.2. Uudelleenarviointia / 14.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti Yhdysvaltojen vuoden 2024 
presidentinvaalit. Varsinainen virkakausi alkaa sitten tammikuussa 2025. Kirjoitushetkellä on 
tiedossa muutama Donald Trumpin tekemä nimitys. Eli vähitellen Donald Trump kokoaa 
ympärilleen jonkinlaisen ryhmän erilaisia ihmisiä hoitamaan Donald Trump toisen 
presidenttikauden hallintoa (Administration).

Varsinaisessa merkinnässä tehdyt kysymykset sotien aloittamisesta ja lopettamisesta ovat edelleen 
hyvin ajankohtaisia. Montako sotaa aloitetaan? Montako sotaa lopetetaan? Hyviä kysymyksiä!
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1545. Erilaisten teknisten riippuvuuksien asiaa

1545.1. Merkintä 1150: Selainvertailu / Chromium / Riippuvuus / 
OSA 30

4. tammikuuta 2019
1150: Selainvertailu / Chromium / Riippuvuus / OSA 30

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1150

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavat aiheet:

* Edge-selaimen (Microsoft) vertailu muihin selaimiin
* Opera-selaimen uudet ominaisuudet
* Opera-selain osoittaa muille parhaat (uudet?) ominaisuudet
* Flashin elinkaaren päätepiste on nyt määritelty
* Pitäisikö Flash avata julkisesti ja avoimesti kehitettäväksi?
* Firebug muutetaan Firefox-selaimen omaksi ominaisuudeksi
* Onko Firefox-selaimella vielä mahdollisuuksia pärjätä uusilla ominaisuuksilla?
* Myös Chromium kohdannut erilaisia ongelmia
* Edge-selaimen kehittäminen mahdollisesti lopetetaan
* Mahdollisesti Microsoft siirtyy kehittämään selainta Chromium-ratkaisuun perustuen.

Ohessa olevista kuvista pitää todeta eri selainten markkinaosuuksista (Browser Market Share 
Worldwide).

Kuten kuvasta selviää, niin muut selaimet eivät ole saaneet yhtä laajaa markkinaosuutta kuin 
Chrome.

Esimerkiksi Firefox ja Internet Explorer ovat menettäneet markkinaosuutta eri vaiheiden jälkeen.

Opera on pystynyt pitämään pienen osan markkinoilla kaikesta huolimatta.

Joulukuussa 2018 Chrome-selaimen markkinaosuus oli 62,28%.

Linkkilistan ensimmäinen linkki johtaa Chromium-hankkeen Wikipedia-artikkeliin.

Kuten Wikipedia-artikkelista selviää, niin monet selainvalmistajat ovat siirtyneet tai siirtymässä 
mukaan Chromium-hankkeeseen.

Yhdeksi perusongelmaksi voi tulla ns. monokulttuuri, jolloin jokin tietotekninen ratkaisu on 
saavuttanut hyvin laajan markkinaosuuden, mikä on johtanut tällaisiin ratkaisuihin kohdistuviin 
tietoturvaongelmiin.
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Tällaisia hyvin laajan markkinaosuuden ratkaisuja on käytetty hyvin erilaisissa tietoteknisissä 
ratkaisuissa.

Kuten linkkilistasta selviää, niin Chromium-pohjaiset selaimet ovat kohdanneet erilaisia ongelmia.

Yksi vastaava ongelma oli OpenSSL:n kohtaamat tietoturvaongelmat, jotka vaikuttivat hyvin 
nopeasti moneen tietotekniseen ratkaisuun.

Vastaavalla tavalla pitää odottaa uusia Chromium-pohjaisten selainten ongelmia.

Kuvien osalta voi todeta Opera-selaimen ja Vivaldi-selaimen eroavaisuudet lataussivun 
kiinnittämiseen.

Opera-selain mahdollistaa lataussivun kiinnittämisen, mutta Vivaldi-selain ei tue tätä ominaisuutta.

Uutta Vivaldi-selaimessa on suomen kielen huomiointi, jolloin latausikkunassa lukee "Lataukset" 
eikä "Downloads"

Opera - lataukset - ei kiinnitetty
Opera - lataukset - kiinnittäminen
Opera - lataukset - kiinnitetty välilehti
Vivaldi - latausikkuna - englanniksi
Vivaldi - latausikkuna - suomeksi

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti on hyvin mielenkiintoista, jos Microsoft oikeasti osallistuu/osallistuisi laajasti Chromium-
hankkeeseen.

Microsoft on oikeasti osallistunut joihinkin avoimen lähdekoodin hankkeisiin, mutta 
peruslähtökohtana heillä (Microsoft laajasti ottaen) on suljetun lähdekoodin ohjelmat.

Olettaisin Microsoftin selvittäneen hyvin tarkasti erilaisten avoimen lähdekoodin hankkeiden 
taloudelliset, tekniset ja lainopilliset asiat

Toisaalta voi todeta Chromium-ratkaisusta aiheuttavan erilaisia riippuvuuksia.

Eli jokin Chromium-ratkaisun riippuvuuksien ongelmat voivat levitä moneen selaimeen aiheuttaen 
erilaisia ongelmia.

Kysymys: ehtivätkö Chromium-ratkaisua käyttävät yhteisöt korjaamaan selaimien ongelmat 
mahdollisimman nopeasti?

Mahdollisesti kaikki Chromium-ratkaisua käyttävät yhteisöt pysy mukana selainten ongelmien 
ratkaisussa.

Tietysti selaimia kehittävien markkinajohtajien (kuten Google) pitää seurata koko ajan mahdollisia 
tietoturvaongelmia.
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Tähän kohtaan pitää vielä linkittää selainten markkinaosuuksiin liittyvä kuva.

Selainten markkinaosuudet tammikuusta 2009 päätyen joulukuuhun 2018.

1545.2. Uudelleenarviointia / 15.11.2024

Chromium on yksi ratkaisu selainten kehittämiselle. Eli tiedämme hyvin, että Chromium-ratkaisusta 
on johdettu erilaisia selaimia kuten Vivaldi-selain. Itse olen käyttänyt Vivaldi-selainta jonkin aikaa. 
Vivaldi-selaimen kehittäjät lupaavat seurata Vivaldi-selaimen käyttäjiä mahdollisimman vähän. 
Täysin päinvastainen ratkaisu on Googlen Chrome-selain, joka seuraa käyttäjiä hyvinkin tarkasti.

Yksi ongelma on ns. monokulttuuri, jolloin samaa Googlen Chrome-selaimen ratkaisua käyttää 
hyvin laajat käyttäjäkunnat. Kirjoitushetkellä Chrome-selaimen markkinaosuus oli 66.68% 
(https://gs.statcounter.com) StatCounterin tilastojen perusteella. Aikanaan Microsoftin Internet 
Explorer -selain hallitsi markkinoita, mutta tämä on mennyttä aikaa. StatCounterin tilastojen 
perusteella Microsoftin Internet Explorer -selaimen markkinaosuus tammikuussa 2009 oli 64,97%. 
Internet Explorer -selaimen on korvannut Edge-selain, jonka markkinaosuus oli 5,26% 
kirjoitushetkellä. Eli tilanne on nykyisin täysin päinvastoin: Microsoftin ratkaisu ei olekaan 
todellinen markkinajohtaja.

Miksi paahtaa näin paljon asiaa selaimista? Lyhyesti ottaen selain on hyvin keskeinen osa 
nykyaikaista tietoteknistä ympäristöä, jolloin hyvin moni asia hoidetaan selaimen avulla. Eli 
selainten toimivuus erilaisissa käyttöolosuhteissa on hyvin tärkeä asia kaiken kaikkiaan.

Selain, sähköposti ja tekstinkäsittelyohjelma. Tuossa on kova kolmikko paljon käytetyistä 
tietoteknisistä ratkaisusta. Kaikkiin kolmeen ratkaisuun löytyy markkinajohtajat ja haastajat.

Itse olen käyttänyt vain yhtä ohjelmaa yhteen tarkoitukseen. Esimerkkinä voi mainita RSS-syötteet, 
joiden lukemiseen pystyy moni ohjelma. Itse käytän tällä hetkellä RSS-syötteiden lukuun täysin 
omaa ohjelmaa. RSS-syötteiden luku onnistuu myös joillain selaimilla. Eri toiminnoille täysin oma 
ohjelma tai sitten yleinen ohjelma kaikille toiminnoille. Tässä on siis selviä lähestymistapaeroja.
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1546. Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen keskellä 
elämisen asiaa

1546.1. Merkintä 1151: SOME / Koulu / Ongelmat / moniajo (lx)

30. tammikuuta 2019
1151: SOME / Koulu / Ongelmat / moniajo (lx)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1151

Tähän kohtaan pitää linkittää seuraavat kirjat.

Vahvanen, P. (2018). Kone kaikkivaltias: kuinka digitalisaatio tuhoaa kaiken meille arvokkaan. 
Helsinki: Atena Kustannus Oy.

Alter, A. (2017). Vastustamaton: miksi emme pysty lopettamaan tsekkaamista, skrollaamista, 
klikkaamista ja seuraamista. (K. Pietiläinen, Trans.). Helsinki: Terra Cognita.

Carr, N. (2010). PINNALLISET – Mitä internet tekee aivoillemme? (K. Pietiläinen, Trans.). 
Helsinki: Terra Cognita.

Summaten voi todeta erilaisten tietoteknisten virityksen ihmisen aivojen toimintaan, jolloin on 
mahdollista kehittää itselleen erilaisia käyttäytymisaddiktioita.

Linkkilistan alussa on linkkejä ILKKA-maakuntalehden ja Helsingin Sanomien artikkeleihin mm. 
seuraavista aiheista:

* lipsuuko koulun ote nuorista?
* kouluruoka
* älylaitteiden vaikutus perhe-elämään?
* toimivatko uudet oppimismenetelmät oikeasti?
* millainen osaaminen on peruskoulusta valmistuneilla pojilla ja tytöillä?
* kuka määrittelee tietopohjan uusille ja vanhoille oppimismenetelmille?
* uusia ongelmia lukutaidon heikkenemisen kannalta?
* alkavatko Suomen PISA-tulokset laskemaan?
* ketkä alkavat kyllästyä sosiaalisen median virityksiin?

Linkkilistan toinen osa käsittelee samoja asioita.

Kysymys on selvä: miten esimerkiksi sosiaalinen media vaikuttaa ihmisten hyvinvointiin?

Hyvinvointia voi tietysti mitata erilaisilla tavoilla, mutta kysymys on tietysti selvä.
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Varmaankin voisi todeta turvallisesti, että osa meistä on käyttää erilaisia tietoteknisiä virityksiä 
liikaa, ja tällä on erilaisia seurauksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti jatkokysymys on selvä: miten erilaiset tietotekniset viritykset vaikuttavat ihmisiin?

Mitä ovat kielteiset seuraukset?
Mitä ovat myönteiset seuraukset?

Seuraava jatkokysymys on selvä: millaisia vastakeinoja tietoteknisten viritysten kielteisten 
seurausten vähentäminen tarkoittaisi?

Varmaankin eri koulutusasteilla joudutaan painimaan tietoteknisten viritysten aiheuttamien 
ongelmien kanssa.

Varmaankin eri koulutusasteilla on oltava erilaisia vastakeinoja tietoteknisten viritysten kielteisten 
seurausten ongelmien ratkaisuksi.

Uutta?

Varmaankin tarvitsemme laajahkon selvityksen eri koulutusasteilla esiintyvistä tietoteknisten 
viritysten aiheuttamista ongelmista.

Ongelma on varmaan todellinen, mutta meillä ei välttämättä ole vielä ratkaisuja eri ongelmiin.

Yksi osa selvitystä olisi varmaan keskustelu eri koulutusasteiden oppijoiden kanssa.

Millaisia olisivat eri koulutusasteiden oppijoiden itsensä esittämät vastakeinot?

Tuollainen selvitys voisi tuoda esille aivan uusia aiheita.

Varmaan eri koulutusasteiden oppijat tunnistavat ja tunnustavat itsekin erilaisten tietoteknisten 
viritysten aiheuttamia ongelmia.

1546.2. Uudelleenarviointia / 15.11.2024

Erilaisia tietoteknisiä virityksiä löytyy nykyisin moneen lähtöön. Nykyisin monelle asialle löytyy 
älypuhelinta varten oma sovelluksensa. Olemme siis erilaisten älypuhelinsovellusten keskellä.

Haidt (2024) tuli luettua jokin aika sitten. Haidt (2024) pohtii ääneen lapsuutta, jonka olennainen 
osa voi olla älypuhelimen käyttö. Osa älypuhelimen käytöstä voi aiheuttaa haitallisia vaikutuksia, 
vaikka totuus ei olekaan täysin yksioikoinen. Varmaankin nuorilta itseltäänkin pitäisi kysyä, että 
mitä pitäisi tehdä, jotta älypuhelimen käytöstä ei olisi paljon haittavaikutuksia.
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1547. Oppimiskyvyn kehittyminen 20-vuotiaaksi saakka

1547.1. Merkintä 1152: Älykkyys / Kuulo / Addiktio / 20 vuotta

7. helmikuuta 2019
1152: Älykkyys / Kuulo / Addiktio / 20 vuotta

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1152

Oheisesta linkkilistasta pitää todeta seuraavia:

* erilaiset addiktiot liittyen tietoteknisiin virityksiin
* voiko älyä kehittää vain 20-vuotiaaksi?
* älyn vaikutus eri tavoilla
* unettomuuden seurauksista taas uutta tietoa
* lapsuuden vaikutus loppuiän aikana
* sosiaalisen median addiktio taas kerran
* unettomuudesta uusi kansansairaus
* huonon kuulon vaikutus älyllisiin toimintoihin.

Lyhyesti todeten aivoja pitäisi käyttää ahkerasti 20-vuotiaaksi saakka, jos edellä mainittu älyn 
kehittyminen 20. ikävuoteen mennessä pitää paikkansa.

Tietysti asia vaatii laajempaa seurantaa.

Toisaalta nykyaikaisessa ympäristössä on kaikenlaisia tekijöitä, jotka voivat uhata älyn 
kehittymistä.

Esimerkiksi voi todeta unettomuuden laajat vaikutukset.

JOS kärsii unettomuudesta jo teini-iästä saakka, niin sillä voi olla monenlaisia seurauksia myös 
fyysisen terveyden puolelle.

Aikaisemmin on tullut vastaan asiaa kuulon heikkenemisen vaikutuksista älyllisiin toimintoihin.

JOS huonokuuloinen ikäihminen ei käytä kuuloaan, niin se voi heijastua muihin älyllisiin 
toimintoihin.

Eli huonokuuloisuus voi johtaa muiden älyllisten toimintojen heikkenemiseen.

Eli kuulolaitetta pitäisi käyttää ahkerasti - varsinkin ikäihmisten kohdalla tämä olisi tärkeä asia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Mainittu 20 vuoden ikäraja älyllisen kehittymisen kannalta on tietysti tärkeä asia, joka vaatii tietysti 
tarkempaa seurantaa ja selvitystä.

Lisäksi erilaisten tietoteknisten viritysten vaikutus aivoihin vaatii laajempaa selvitystä - esimerkiksi 
sosiaalinen media vaatisi tässä asiassa hyvin laajan selvityksen.

Miten erilaiset addiktiot vaikuttavat aivojen kehittymiseen?

JOS mainittu 20 vuotta on oikea raja älyn kehittymiselle, niin tämä tietysti vaikuttaa aikuisille 
suunnattaviin opintoihin.

Ehkä voisi ajatella, että joillekin yli 20-vuotiaille henkilöille voi täysin uusien asioiden oppiminen 
vaatia paljon työtä, JOS tuo 20 vuoden raja osoittautuu oikeaksi rajaksi.

Kysymys on tietysti selvä: miten nykyaikainen ympäristö kaikenlaisten tietoteknisten viritysten 
keskellä vaikuttaa ihmisten oppimiskykyyn - esimerkiksi verrattuna mainittuun 20 ikävuoteen?

Uutta?

JOS tuollainen 20 vuoden ikäraja on todistettu tosiasia, niin meidän olisi kehitettävä annettavaa 
koulutusta eri oppilaitoksissa asianmukaisella tavalla.

Vanhaa?

Nykyaikainen toimintaympäristö erilaisten (tieto)teknisten viritysten keskellä vaikuttaa aivan 
varmasti moneen meistä eri tavoilla.

Arvio?

Oman arvion mukaan nyt on käynnissä hyvin laaja maailmanlaajuinen kokeilu, jossa monet meistä 
ovat erilaisten tietoteknisten viritysten keskellä.

Lopulliset ja pitkän aikavälin tulokset tästä maailmanlaajuisesta kokeilusta ovat vielä selvittämättä.

1547.2. Uudelleenarviointia / 15.11.2024

Kyllä ihminen oppii vanhanakin, mutta oppiminen on tietysti erilaista vanhempana. Tuo 20 vuoden 
raja on mielenkiintoinen asia pohdittavaksi. Eli oppimiskyky kehittyisi 20 vuoden ajan, jonka 
jälkeen oppimiskyky ei muuttuisi. Oppimiskyky ei muuttuisi enää 20 vuoden jälkeen? Tätä asiaa 
pitää tietysti selvittää lisää.

Mikä on erilaisten tietoteknisten viritysten pitkäaikainen seuraus? Tätäkin asiaa pitää selvittää. Nyt 
alkaa olla jo sukupolvia, jotka ovat käyttäneet hyvin paljon erilaisia tietoteknisiä virityksiä. Miten 
tietoteknisten viritysten pitkäaikainen käyttö vaikuttaa eri sukupolviin? Erittäin hyvä kysymys!
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1548. Erilaisia jakaumia ihmisten kesken

1548.1. Merkintä 1153: Introversio (ym.) / Erilaisia kirjoja / 
Arviot?

24. helmikuuta 2019
1153: Introversio (ym.) / Erilaisia kirjoja / Arviot?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1153

Tähän kohtaan linkitä seuraavat kirjat aikajärjestyksessä.

Cain, S. (2012). Hiljaiset: introverttien manifesti. (L. Peuronpuro, Käänt.). Helsinki: Avain.
Helgoe, L. (2012). Introversion voima: miksi sisäinen maailmasi on suurin rikkautesi. (M. 
Karppelin, Käänt.). Nokia: Ajatushattu Kustannus.
Jonkman, L. (2015). Introvertit: työpaikan hiljainen vallankumous. (U. Lempinen, Käänt.). 
Jyväskylä: Atena Kustannus Oy.
Loehken, S. (2015). Quiet impact: how to be a successful introvert. London: John Murray 
Learning.
Löhken, S. (2016a). Hiljaisissa on voimaa! miten introvertti pärjää ekstroverttien 
maailmassa? (K. Tielinen, Käänt.). Helsinki: Into Kustannus Oy.
Löhken, S. (2016b). Introt ja ekstrot: vastaparista voimapariksi. (K. Tielinen, Käänt.). Viisas 
Elämä Oy.

Olen pohtinut kirja-arvioiden kirjoittamista ja kirja-arvioiden julkaisua omilla kotisivuilla.

Ongelmana on kirja-arvion vaatima työ. Eli hyvän kirja-arvion tekeminen vaatii aikaa ja kovaa 
työtä.

Mielenkiintoista on introversioon keskittyvien kirjojen suomennoksen teettäneet kustannusyhtiöt.

Eli suomeksi on julkaistu viisi kirjaa introversiosta eri kustantajien alaisuudessa.

Oman arvion mukaan paras kirja Löhken (2016a).

Muut kirjat on melko lailla toteavia, jolloin erilaisia oikeita ohjeita introverteille henkilöille on 
melko vähän.

Cain (2012) kertoo monessa kohtaa introversiosta yhdysvaltalaisessa asiayhteydessä.

Löhken (2015) on samaa asiaa englanniksi. Loehken (2015) on yksi soveltuva kirja, jos haluaa 
kirjoittaa introversiosta englanniksi. Englanniksi löytyy muitakin kirjoja aiheeseen liittyen.
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Löhken (2016b) viittaa erilaisiin tieteellisiin artikkeleihin, mikä on tuon kirjan paras anti, jos 
introversio kiinnostaa tutkimuksen kohteena.

Yritin yhdessä tilaisuudessa herättää keskustelua introversiosta ja ekstroversiota. Yksi kommentti 
on, että vastaavia ihmisen jaottelutapoja on useampia.

Eli introversio ja ekstroversio olisivat vain yksi mahdollisuus luokitteluun.

Erikson, T. (2017). Idiootit ympärilläni: kuinka ymmärtää muita ja itseään. (R. Heikkilä, Käänt.). 
Atena Kustannus Oy.

PÄIVITYS: merkinnässä 1185 käyn läpi Erikson (2017) perusteella esitettyä 
voimakasta kritiikkiä.

Erikson (2017) erottelee akseleiksi seuraavat: introversio/ekstroversio ja 
ihmissuhdekeskeinen/asiakeskeinen.

Erikson (2017) jakaa käyttäytymismallit siniseen, punaiseen, vihreään ja keltaiseen 
käyttäytymismalliin.

Baron-Cohen, S. (2004). Olennainen ero: totuus miehen ja naisen aivoista. (K. Pietiläinen, Käänt.). 
Helsinki: Terra Cognita.

Baron-Cohen (2004) keskittyy erityisesti miesten ja naisten aivojen erilaisuuksiin.

Baron-Cohen (2004) perusteella voisi pohtia edellä mainittuja akseleita miesten ja naisten välillä.

Millaiset ovat introverttien ja ekstroverttien naisten aivot?
Millaiset ovat introverttien ja ekstroverttien miesten aivot?
Millaiset ovat asiakeskeisten miesten aivot?
Millaiset ovat tunnekeskeisten miesten aivot?
Millaiset ovat asiakeskeisten naisten aivot?
Millaiset ovat tunnekeskeisten naisten aivot?

Dunderfelt, T. (2012). Konttorikemiaa: seitsemän avainta hyvään yhteistyöhön. Helsinki: 
Kauppakamari.

Aikaisemmin olen lukenut Dunderfelt (2012).

Oman arvion mukaan monet kirjat kirjoittavat johtamisesta, mutta käytännön ohjeet ovat 
suhteellisen vähäisiä.

Dunderfelt (2012) listaa seitsemän avainta hyvään yhteistyöhön:
1) konkreettisuus - mitä oikeastaan on tapahtunut?
2) kuunteleminen - tilan antaminen toisen kokemukselle
3) jämäkkyys - oman näkemyksen reilu sanominen
4) positiivisuus - myönteiset sanat ja teot
5) yhteiset tavoitteet - luovan mielikuvituksen käyttö
6) sisäinen rauha - luottamus ihmisten väliseen prosessiin
7) hyväksyminen - anteeksiantamisen voima.
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Mielenkiintoista olisi tietysti selvittää mainittujen seitsemän avaimen käyttö erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Gerkman-Kemppainen, K. (2006). Tunnista narsistinen luonnehäiriö. Advokaatti, (8), 18–19.

Toisaalta vastaan on tullut narsismin ilmiö, joka vaihtelee henkilöstä toiseen, vrt Gerkman-
Kemppainen (2006).

Linkkilistassa on edellä mainittujen kirjailijoiden kotisivujen linkkejä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kysymys: onko introversio ja ekstroversio yksi keskeisimmistä normaalijakautumisista ihmisiin 
liittyvissä eroissa?

Kysymys: olisiko tunnekeskeisyys ja asiakeskeisyys yksi normaalijakauma arvioitavaksi?

Kysymys: millaisia ovat naisten ja miesten aivojen eroavaisuudet?

Kysymys: millainen on eri henkilöiden sijoittuminen narsismin jatkumolla?

Oman arvion mukaan erilaisia normaalijakaumia pitää varmaan kartoittaa lisää.

1548.2. Uudelleenarviointia / 15.11.2024

Asiaskeskeinen vai tunnekeskeinen? Introversio vai ekstroversio? Hiljainen vai puhelias ihminen? 
Miehen ja naisten aivojen eroavaisuudet? Narsismin kirjo. Autismin kirjo. Siinä olisi muutama aihe, 
joka jakaa ihmisiä eri tavoin.

Erilaisia (normaali)jakaumia varmaan voitaisiin esittää lisää. Ihmiset jakaantuvat eri tavoin hyvin 
erilaisille (normaali)jakaumille, joita voi siis olla hyvin monenlaisia. Itse huomioisin, että ihmisillä 
on lisäksi erilaisia lahjakkuuksia, jotka nekin voidaan laittaa erilaisille jatkumoille. Ihmisten välisiä 
eroavaisuuksia siis riittää monella tavalla arvioitavaksi.

Ongelma taitaa olla erilaisten jakaumien oikea tunnistaminen ja oikea ymmärrys. Ihmisten välisiä 
eroavaisuuksia pitää havainnoida oma aikansa, jotta voi tehdä onnistuneen tulkinnan.

Itse huomioisin, että ihminen ei käyttäydy järkevästi aivan jokaisessa tilanteessa. Itse olen 
kirjoittanut rationaalisuusolettamasta, jolloin jokin käytös oletetaan järkeväksi jonkin ihmisryhmän 
ulkopuolelta. Käytännössä ihmisryhmä kohtaa sisäisesti hyvin erilaisia järjettömyyksiä, joita ei ole 
osattu arvioida ulkopuolelta millään tavalla.
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1549. Uskonnon asiaa jonkin verran

1549.1. Merkintä 1154: Vähemmistöuskonto / Valtauskonto / 
Arvioita

17. maaliskuuta 2019
1154: Vähemmistöuskonto / Valtauskonto / Arvioita

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1154

Kävin läpi aikaisempia merkintöjä, jonka otsikossa oli termi "uskon".

Tulokset ovat seuraavat merkinnät: 208, 209, 452, 596, 702, 718, 721, 723, 730, 731, 765, 768, 796, 
801, 886, 893, 1072, 1111.

16.3.2019 oli Kino Jalasjärvi -elokuvateatterissa esitysvuorossa Seinäjoen arabikevät -dokumentti.

Käsitin, että kyseessä oli dokumentin ensimmäinen esitys suomalaisessa elokuvateatterissa.

Katsoin vähän muutamaa uutista, jossa on esitetty dokumentista erilaisia huomioita.

Itse kävin katsomassa kyseisen dokumentin - ei siinä mitään.

Tilaisuuden järjesti Etelä-Pohjanmaan Vihreät ry, mutta tämä merkintä ei puolusta tai vastusta 
mitään vihreiden esittämiä politiikan vaihtoehtoja.

Jalasjärvellä on tietysti sekä oikeita julkivihreitä että joukko vihreiden äänestäjiä ilman julkista 
ilmoitusta vihreiden kannattamisesta.

Linkkilistassa on asiaa kyseiseen dokumenttiin liittyvien asioiden käsittelystä.

Yksi osa dokumenttia on islamin oppien käsittely muutamassa kohdassa.

Tämä on täysin ymmärrettävää, koska iso osa dokumentissa vilahtavista henkilöistä on muslimeja - 
pääasiassa he olivat kotoisin Irakista ja Syyriasta.

Näillä kotisivuilla olen monet kerrat käynyt läpi länsimaiden sotilaallisia hyökkäyksiä (mm.) 
Afganistaniin, Irakiin, Libyaan ja Syyriaan.

Eli moni maa on täysin sekaisin, ja sieltä alkaa siirtyä pakolaisia muihin maihin.

Oma arvion mukaan monella ihmisellä on seuraavat tavoitteet:
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* elää rauhassa omien rakkaiden läheisyydessä
* tarjota parempi maailma omille lapsille
* tehdä jotain mielekästä
* elää rauhassa muiden ihmisten kanssa.

Mielekäs tekeminen voi tietysti tarkoittaa mielekkään työn tekemistä, mutta vanhemmalla iällä tämä 
voi tarkoittaa esimerkiksi omien lastenlasten tukemista eri tavoilla.

Tietysti näitä tavoitteita ei ole saavutettu monessa kriisimaassa – vrt. Afganistan, Irak, Libya ja 
Syyria.

Tähän kohtaan voi todeta linkkilistasta muutaman aiheen:

* iskut kahteen moskeijaan Uudessa-Seelannissa
* Suomi on maailman onnellisin maa
* yhä useampi suomalainen ei tunnusta mitään uskontoa
* Jehovan todistajien keräämät nimilistat ovat laittoman rekisterin osia
* onko kouluissa järjestettävä uskonnollisia tilaisuuksia?
* Oulussa moskeijan ikkuna rikottiin
* saapuuko Suomeen Jehovan todistajia pakolaisiksi?
* Jehovan todistajien mahdollinen vainoaminen Venäjällä
* Euroopassa uudenlaista juutalaisvastaisuutta
* Rohingya-muslimien vainoaminen Myanmarissa.

Itse olen uskonnonvapauden kannattaja.

Toisaalta voi todeta linkkilistan perusteella, että vähemmistöuskontojen asema vaihtelee maasta 
toiseen.

Jossain maissa voi vähemmistöuskontojen asema olla melkoisen tukala.

Tietysti vähemmistöuskontojen määrä ja laatu vaihtelee maasta toiseen. Toisen maan 
enemmistöuskonto on toisen maan vähemmistöuskonto.

Suomen kannalta on tietysti mielenkiintoista seurata uskonnottomuuden vaikutusta ja eri uskontojen 
vaikutusta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan suomalainen uskonnottomuus tarkoittaa Suomen yhteydessä omia 
suomalaisia uskonnottomuuden erityispiirteitä.

Uskonnottomuutta voi tietysti vertailla eri tavoin eri maissa.

Vastaavasti suomalainen uskonnollisuus tarkoittaa omia suomalaisia uskonnollisuuden 
erityispiirteitä.

Esimerkiksi voi todeta suomalaisten olevan suhteellisen maltillisia oman uskonnollisuuden 
esittämisessä.
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Jossain toisessa maassa oman uskonnollisuuden esittämistä on paljon enemmän.

Tästä kaikesta seuraa tietysti uusia ilmiöitä, joita en osaa tässä vaiheessa ennakoida etukäteen.

Turvallisesti voi kuitenkin todeta, että Suomessakin on jatkossa enemmän erilaisia (osin uusia) 
uskonnollisia ryhmiä.

Linkkilistan lopussa on Uskonnot Suomessa -hankkeen linkki www-sivulle, joka listaa kaikki 
rekisterissä olevat uskonnolliset ryhmät uskontoperinteen mukaan.

Listan perusteella voi todeta joukon suomalaisia vähemmistöuskontojen ryhmiä.

Kysymys: millainen on suomalaisten vähemmistöuskontojen asema tulevaisuudessa?

Katsoin vähän Uskonnot Suomessa -hankkeen www-sivua, joka listasi kaikki rekisterissä olevat 
uskonnolliset ryhmät uskontoperinteen mukaan.

Esimerkiksi voi todeta, että erilaisia islamilaisia yhteisöjä on useampi, jolloin kaikkien suomalaisten 
muslimien ajaminen vain yhdeksi isoksi ryhmäksi ei taida olla oikea totuus.

Eli suomalaiset muslimit jakaantuvat useampaan ryhmään kuten www-sivu osoittaa.

Kysymys: osaammeko arvioida erilaiset uskonnolliset ryhmät oikein?

Vastaus: erilaiset uskonnolliset ryhmät voivat olla monelle henkilölle täysin tuntemattomia.

1549.2. Uudelleenarviointia / 15.11.2024

Millainen on suomalaisten vähemmistöuskontojen asema tulevaisuudessa? Tuo on edelleen erittäin 
hyvä kysymys erilaisiin asiayhteyksiin. 

Oma arvio on, että uskontojen määrä on tietysti lisääntynyt Suomessakin, mutta yhteensä 
vähemmistöuskontojen edustajien määrä voi olla vähäisempi. Lisäksi pitäisi ymmärtää oikein 
suomalaisten vähemmistöuskontojen sisäiset jaot. Eri uskonnoilla on huomioitavaksi erilaiset 
sisäiset jaot. Esimerkiksi muslimit jakaantuvat erilaisiin ryhmiin, joiden edustajia on Suomessakin. 
Näin ulkopuolelta eri vähemmistöuskontojen sisäiset jaot on vaikeampi ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessään.

Uskonnolliseen yhdyskuntaan kuuluminen iän ja sukupuolen mukaan, 1990-2023. Tuollainen tilasto 
löytyy Tilastokeskuksen (https://stat.fi) www-sivuilta. Tilaston mukaan uskontokuntiin 
kuulumattomia oli 1 882 699 vuoden 2023 lopussa. Suomen evankelis-luterilaisella kirkolla oli 
jäseniä 3 562 283 vuoden 2023 lopussa. Sitten on koko joukko erilaisia muita uskonnollisia ryhmiä, 
joiden jäsenmäärät vaihtelevat eri tavoin. Suuria kansanryhmiä muut uskonnolliset ryhmät eivät 
liikuta. Esimerkkinä oleva islam saa kannattajina 24 057 henkilöä, mutta muslimit jakaantuvat 
kymmeniin seurakuntiin, jolloin yksi yksittäinen islamin ryhmä kerää Suomessa aika pienen joukon 
ihmisiä.

Lisäksi Suomessa on iso joukko ihmisiä, jotka suhtautuvat uskontoon hyvin välinpitämättömästi.
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1550. Koulutuksen asiaa ja eduskutavaaliohjelmat

1550.1. Merkintä 1155: Eduskuntavaaliohjelmat 2019 / Vertailu / 
Koulutus

20. maaliskuuta 2019
1155: Eduskuntavaaliohjelmat 2019 / Vertailu / Koulutus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1155

[Päivitys 21.3.2019: oikea päivämäärä on 20.3.2019; aiemmin oli merkitty 18.3.2019.]

Latasin kotisivun hakemistoon kaikkien yhdeksän eduskuntapuolueen vuoden 2019 
eduskuntavaalien eduskuntavaaliohjelmat - linkit tiedostoihin ovat lopussa.

Olen ollut tähän mennessä Keskustan (6 kpl), Kokooomuksen (2 kpl) ja SDP:n (1 kpl) 
vaalitilaisuuksissa, jotka ovat olleet pääasiallisesti Jalasjärvellä sijaitsevien market-myymäloiden 
pihamaalla.

[Päivitys 21.3.2019: tarkasti ottaen tapasin saman edustajan kahdesti, joten Keskustan 
tilaisuuksia on yhteensä kuusi (6) - ei siis vain viittä (5) tilaisuutta. Yksi (1) Keskustan 
tilaisuus oli yhteistilaisuus useammalle ehdokkaalle.]

Tällä viikolla on lehtitietojen mukaan tulossa vähintään kaksi Kokoomuksen tilaisuutta ja yksi 
SDP:n tilaisuus.

Havaitsin ottaa vaaliohjelmasta otteen vasta 18.3.2019. Otin SDP:n eduskuntavaaliohjelmasta 
muutaman lainauksen koskien koulutusta.

Kävin 18.3.2019 pienen keskustelun SDP:n ehdokas Harri Jokirannan perustuen SDP:n 
vaaliohjelman perusteella tekemästäni otteesta.

Tietysti on hyvä veivata tärkeästä aiheesta.

Itse olen saanut todistukset peruskoulun, lukion, ammattioppilaitoksen, opiston ja yliopiston 
tutkinnoista. Lisäksi on joukko erilaisia lyhytkurssien todistuksia.

Olen opiskellut suurimman osan opinnoistani Etelä-Pohjanmaalla - myös suurin osa 
yliopistotutkinnon suorituksista on tehty Etelä-Pohjanmaalla.

Omat mielipiteet koulutuksesta voivat olla edellä olevan historian perusteella poikkeavat verrattuna 
muihin henkilöihin. Harva henkilö on hankkinut peruskoulun, lukion, ammattioppilaitoksen, 
opiston ja yliopiston tutkintotodistuksen.
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Tältä pohjalta lähdin avoimella mielellä katsomaan yhdeksän eduskuntapuolueen vuoden 2019 
eduskuntavaalien eduskuntavaaliohjelmia.

Päätin vertailla tässä kohtaa vaaliohjelmia koulutuksen osalta.

Keskusta:
HUOMIO: Keskustan eduskuntavaaliohjelmassa (2019) tekstin osia ei ole numeroitu.
(lainaus 1) Koulutuksen rahoituksessa painopiste tulee siirtää tutkintojen sijasta osaamisen 
painottamiseen jatkuvan oppimisen periaatteella. Monimuotoista muunto-, uudelleen- ja 
täydennyskoulutusta pitää vahvistaa. Korkeakoulujen pitää edistää nykyistä tehokkaammin jatkuvaa 
oppimista.
(lainaus 2) Peruskoulu on menestystarina, suomalaisen tasa-arvon tunnusmerkki. Sitä uhkaa 
kuitenkin oppimiserojen ja eriarvoisuuden kasvu. Toisen asteen opiskelijoilla on puutteita jopa 
lukutaidossa. Syrjäytyneitä nuoria on yli 60 000
(lainaus 13) Alle 18-vuotiaana koulunsa keskeyttänyt ei omaisi jatko-opintovalmiuksia. Tällöin 
kunta ohjaisi nuoren työpajatoimintaan, kymppiluokalle, valmentavaan koulutukseen tai esimerkiksi 
vapaan sivistystyön piiriin. Nuori olisi huomioitava yksilönä. Kaavamaisten ratkaisujen sijaan 
nuorelle olisi räätälöitävä tukitoimet, jotka auttaisivat häntä eteenpäin koulutukseen, työelämään ja 
muutoinkin yhteiskuntaan.
OMA arvio tekstistä / Keskusta:
(1) Olen monessa yhteydessä puhunut ja kirjoittanut lyhyemmistä koulutuksista, joten osaamiseen 
painottava koulutus on tärkeä ehdotus; myös yliopistojen tarjoamat lyhyemmät koulutukset ja koko 
yliopistokoulutuksen oikeat uudistustarpeet olisi selvitettävä kunnolla.
(2) Valitettavasti peruskoulun jälkeen on joukko oppilaita, joilla voi olla ongelmia aivan 
perusasioissa. Oman arvion mukaan tällaisia ongelmanuoria ei kannata pakottaa saman tien toisen 
asteen koulutukseen, jolloin pitäisi tehdä perusteellinen arvio tällaisten ongelmanuorten suhteen.
(3) Edellä mainitun perusteella voi todeta, että erilaiset ratkaisut kuten työpajatoiminta, 
kymppiluokka, valmentava koulutus ja vapaa sivistystyö kannattaisi arvioida kunnolla.
(4) Yleishuomiona voi todeta, että oikea osaaminen on monessa yhteydessä tärkeämpi asia kuin 
pelkkä tutkinto. Eli tässä mielessä Keskusta on esittänyt hyvi ehdotuksia.
Puuttuva osa vaaliohjelmassa / Keskusta:
(A) Olen eri yhteyksissä esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisista koulutustavoista, joita nuoret 
voisivat arvostaa. Vastaavasti olen esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisten yritysten 
tarvitsemasta osaamisesta ja koulutustavoista. Tämän jälkeen olisi hyvä tarkastella vastaavuudet 
yritysten mahdollisuuksien ja nuorten arvostamissa koulutusmuodoista - tässä voisi tulla vastaan 
erilaisia myönteisiä yllätyksiä.
(B) Eli Keskusta ei ainakaan vielä esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisista koulutustavoista.

Kokoomus:
HUOMIO: Kokoomuksen eduskuntavaaliohjelmassa (2019) tekstin osia on osittain numeroitu.
(lainaus 1, sivulla 3) Vain harva tekee enää vuosikymmenien mittaisen työuran yhdellä ja samalla 
alalla, samanlaisissa tehtävissä. Suomalaisille on tarjottava keinot ja edellytykset toimia joustavasti 
ja sopeutua työelämän muutoksiin ja teknologian nopeaan kehitykseen. Se perustuu vahvaan 
yleissivistykseen, varhain opittaviin perus- ja sosiaalisiin taitoihin sekä kykyyn omaksua jatkuvasti 
uusia taitoja ja päivittää olemassa olevia.
27. Vahvistetaan yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen profiloitumista, yhteistyötä ja työnjakoa
31. Tunnistetaan nopeasti muuttuvan työelämän tarpeet ja siirretään koulutuksessa painopistettä 
tutkintokeskeisyydestä osaamiskeskeisyyteen.
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32. Korkeakoulujen koulutustarjontaa avataan nykyistä joustavammin ihmisten ja työelämän 
hyödynnettäväksi
33. Rakennetaan työelämään jatkuvan oppimisen malli, jossa vastuuta on sekä työntekijällä, 
työnantajalla että julkisella vallalla.
34. Rakennetaan edellytykset hyvin toimiville aikuiskoulutusmarkkinoille.
35. Vahvistetaan vapaan sivistystyön sekä muun omaehtoisuuteen perustuvan toiminnan ja 
kehittymisen edellytyksiä elinikäisessä oppimisessa
OMA arvio tekstistä / Kokoomus:
Kaikki puolueet toteavat tarpeen kehittää koulutusta perustuen elinikäiseen oppimiseen, ja eroja 
taitaa olla esitetyissä toteutustavoissa.
27. Yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen oppimisen tehokkuudesta on tehtävä kunnollinen 
selvitys; toteuttavatko yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen nykyiset käytännöt esittämiäni lyhyitä 
ja tehokkaita koulutuksia?
31. Siirtyminen osaamiskeskeisyyteen on toteutettava mahdollisimman pian lyhyillä ja tehokkailla 
koulutuksilla, sillä nykyiset useamman vuoden tutkintohärvelit eivät todellakaan toteuta elinikäistä 
oppimista.
32. Korkeakoulujen koulutustarjontaa pitääkin avata perustuen lyhyisiin ja tehokkaisiin 
koulutuksiin.
33. Lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia on helpompi järjestää työntekijöiden, työnantajien että 
julkisen vallan yhteistyöllä.
34. Aikuiskoulutusmarkkinoille pitää ehdottomasti kehittää lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia 
perustuen erityisesti osaamiskeskeisyyteen - ei siis pitkiin tutkintohärveleihin.
35. Vapaan sivistystyön sekä muun omaehtoisuuteen perustuvan oppimisen muotoihin voisi kehittää 
omia tapoja tunnistaa oikea osaaminen riippumatta tutkintopohjasta.
Puuttuva osa vaaliohjelmassa / Kokoomus:
OMA arvio tekstistä / Kokoomus
(A) Monet mainituista aiheista vaikuttavat hyvältä kirjauksen tasolla.
(B) Esimerkiksi yliopistojen (ja vastaavat) opetuksen avaaminen, osaamiskeskeisyys, koulutuksen 
tehokkuus ja koulutusten lyhyt kesto ei avaudu näin kirjausten tasolla.
(C) Tekstissä ei ole mainintoja tavoista osoittaa oma osaaminen; olen eri yhteyksissä todennut 
omien taitojen oikean osoittamisen vaativa luovia ratkaisuja.
(D) JOS Kokoomus pääsee mukaan seuraavaan hallitukseen, niin edellä mainitut asiat kuten 
opetuksen avaaminen, osaamiskeskeisyys, koulutuksen tehokkuus ja koulutusten lyhyt kesto pitää 
esitellä tarkemmin hallitusohjelmassa.

SDP:
SDP:n vaaliohjelma on 116 sivua laaja, jolloin on vapaamuotoista tekstiä ja sitten on numeroituja 
tavoiteita.
(Tässä kohtaa minun pitää todeta, että osaaminen varhaiskasvatuksesta on täysin olematonta, joten 
varhaiskasvatuksen suhteen en osaa todeta mitään järkevää.)
(lainaus 1, sivulla 44) SDP:n tavoitteena on, että toimenpidepaketin avulla jokainen nuori suorittaa 
vähintään toisen asteen tutkinnon. Pidemmällä aikavälillä uudistus maksaa itsensä takaisin 
korkeampana työllisyysasteena, pidempinä työurina, verotuottoina sekä pienempinä syrjäytymisen 
ehkäisyn kuluina.
(lainaus 2, sivulla 44) Nuorten syrjäytymistä on ehkäistävä kautta linjan ja tukea myös niitä nuoria, 
jotka ovat ylittäneet 18 vuoden iän, mutta joilla on korkea riski syrjäytyä yhteiskunnasta ja 
työelämästä. Nuorisotakuu on suomalainen innovaatio, jonka tavoitteena on tarjota jokaiselle 
nuorelle paikka yhteiskunnassa. SDP haluaa tulevalla vaalikaudella uudistaa nuorisotakuun, jossa 
taataan jokaiselle alle 25-vuotiaalle nuorelle tai alle 30-vuotiaalle valmistuneelle joko työ-, 
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työharjoittelu-, työkokeilu-, työpaja-, oppisopimus- tai kuntoutuspaikka kolmen kuukauden aikana 
työttömyyden alkamisesta. Ohjaamo-palveluita tulee vahvistaa nuorisotakuun käytännön 
toteuttajana.
TAVOITTEET - sivulta 44:
1) Laajennetaan oppivelvollisuutta kattamaan toisen asteen tutkinnon suorittaminen ja tehdään 
toisella asteella eli lukioIssa ja ammattioppilaitoksissa opiskelu aidosti maksuttomaksi.
2) Toisen asteen valmistavat koulutukset, kymppiluokat sekä työpajatoiminta muodostavat yhdessä 
uuden toisen asteen valmistavan koulutuksen
(lainaus 3, sivulla 45) Yliopistot, ammattikorkeakoulut ja tutkimuslaitokset tarvitsevat vakaan ja 
ennustettavan toimintaympäristön, jossa voidaan keskittyä pääasiaan eli tutkimukseen ja uuden 
luomiseen. Suomalainen tutkimus
TAVOITTEET - sivulta 46:
2) Tehdään tieteen ja tutkimuksen kunnianpalautus. Varmistetaan riittävä perusrahoituksen taso, 
jotta tutkijoilla on mahdollisuus keskittyä tutkimiseen.
TAVOITTEET - sivulta 48:
1) Mahdollistetaan entistä useammalle korkeakoulutus. Nostetaan nuorisoikäluokkien 
korkeakoulututkinnon suorittamistavoite vähintään 50 prosenttiin. Jatketaan opiskelijavalintojen 
uudistamista. Selvitetään korkeakoulujen heikon läpäisyasteen syyt ja laaditaan toimenpideohjelma 
läpäisyn parantamiseksi.
3) Yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen ohjausta kehitetään siten, että se mahdollistaa uudet ja 
joustavat yhteistyön ja organisoitumisen muodot
TAVOITTEET - sivulta 50:
1) Toteutetaan ihmislähtöinen jatkuvan oppimisen uudistus ja vastataan näin yksilöiden ja 
työmarkkinoiden tulevaisuuden osaamistarpeisiin. Valmistellaan malli henkilökohtaisesta 
osaamistilistä, jonka turvin yksilö voi hankkia tarvitsemaansa koulutusta
4) Yksilön osaamisen tunnustamista tuetaan systemaattisesti todennetun osaamisen rekisterin 
kautta. Laaditaan kansalliset osaamisen tunnistamisen ja tunnustamisen periaatteet, joiden 
tavoitteena on tehdä eri tavoin hankittu yksilön osaaminen näkyväksi koulutusjärjestelmässä ja 
työelämässä
OMA arvio tekstistä / SDP:
(A) Oman arvion mukaan nuorille tarkoitetut työ-, työharjoittelu-, työkokeilu-, työpaja-, 
oppisopimus- tai kuntoutuspaikka aihepiireinä pitääkin selvittää tarkasti.
(B) Olen eri yhteyksissä esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisista koulutustavoista, joita nuoret 
voisivat arvostaa. Vastaavasti olen esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisten yritysten 
tarvitsemasta osaamisesta ja koulutustavoista. Tämän jälkeen olisi hyvä tarkastella vastaavuudet 
yritysten mahdollisuuksien ja nuorten arvostamissa koulutusmuodoista - tässä voisi tulla vastaan 
erilaisia myönteisiä yllätyksiä.
(B) Eli SDP ei ainakaan vielä esittänyt järjestelmällistä selvitystä kaikista mahdollisista 
koulutustavoista.
(C) Aika, raha ja työrauha. Näiden kolmen suhteen voi olla pahojakin ongelmia, jolloin tutkijat 
painivat erilaisten ongelmien suossa.
(D) Jatkuva rahoituksen haku on rasittavaa tieteentekijöiden kannalta, jolloin tarvitsisimme 
pidemmän aikavälin rahoitusratkaisuja tieteelliselle tutkimukslle.
(E) Itse olen vähän epäileväinen tuon 50% suhteen - tarvitsemmeko oikeasti korkeakoulututkintojen 
suhteen 50% osuutta tulevista ikäluokista?
(F) Toistaen voi todeta myös korkeakoulututkintojen suhteen olevan mahdollista järjestää 
tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia.
(G) Yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen suhteen pitää tehdä selvitys tehokkaista ja lyhyistä 
koulutuksista.
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(H) Suomessa voi olla liikaa tutkintouskoivaisuutta pitkiin tutkintoihin liittyen - lyhyempiä ja 
tehokkaampia koulutuksia tarvitaan edelleenkin.
(I) Osaamistili ja osaamisrekisteri kannattaisi selvittää tarkasti.
(J) Eri ihmiset ovat opetelleet eri asioita erilaisissa asiayhteyksissä, ja opittujen taitojen esittäminen 
ja rekisteröinti voitaisiin selvittää asianmukaisesti.

Perussuomalaiset:
Perussuomalaisten vaaliohjelma on 8 sivua laaja, ja he eivät ole numeroineet tekstin eri kohtia.
(lainaus 1, sivulla 7) Maamme hyvä tulevaisuus edellyttää osaamista. Suomalaisten vuosikymmeniä 
jatkunut koulutustason nousu on kääntynyt laskuun. Peruskoulun oppimistulokset ovat luisussa, 
erityisesti poikien kohdalla. Ammattikouluissa ei juuri ole suomalaisille nuorille opetusta, ja lukio 
houkuttelee yhä vähemmän. Kotouttaminen kiinnostaa koulutustahoja ja päättäjiä enemmän kuin se, 
että suomalaisille työmarkkinoille saadaan osaavaa kotimaista työvoimaa. Samalla korkeasti 
koulutettuja suomalaisia muuttaa ulkomaille yhä kiihtyvällä tahdilla. Tilalle saamme 
kouluttamattomia maahanmuuttajia, joista merkittävällä osalla ei ole edes luku- ja kirjoitustaitoa
OMA arvio tekstistä / Perussuomalaiset:
(A) Varmaankin syyt koulutustason laskulle on selvitettävä huolellisest.
(B) Peruskoulun oppimistulosten luisuminen on tietysti ongelma.
(C) Varmaankin syyt korkeasti koulutettujen siirtyminen Suomen ulkopuolelle pitäisi selvittää 
tarkasti.
(D) Maahanmuuttajien osaamisen taso käsittääkseni vaihtelee henkilöstä toiseen.
(E) Kymymys: kuinka moni juuriltaan suomalainen (ei siis maahanmuuttaja) on oikeasti mukana 
oikeassa elämässä ilman syrjäytymistä?
(F) Tietysti juuriltaan suomalaisen (ei siis maahanmuuttaja) väestön pitäminen mukana oikeassa 
elämässä on tärkeä aihepiiri ja osittain iso ongelma.

Vihreät:
Vihreiden vaaliohjelma 12 sivua laaja, ja he ovat numeroineet tekstin joitain kohtia.
(lainaus 1, sivulla 6) Peruskoulu on tasa-arvon lippulaiva. Sille on annettava resurssit toteuttaa 
tehtäväänsä. Kansainvälisissäkin mittauksissa näkyvä oppimistulosten lasku tarkoittaa ennen 
kaikkea oppimistulosten eriytymistä. Hyvin pärjäävät pärjäävät yhtä hyvin kuin ennenkin. Huonosti 
pärjäävät, erityisesti pojat, pärjäävät sen sijaan yhä huonommin. Käännetään tämä suunta.
(lainaus 2, sivulla 6) Tehdään toisen asteen koulutuksesta aidosti maksutonta ja taataan kaikille 
toisen asteen koulutuspaikka
(lainaus 3, sivulla 6) Pidennetään oppivelvollisuutta toiselle asteelle tai vähintään 18-vuotiaaksi
(lainaus 4, sivulla 6) Leikkaukset ovat osuneet erityisen kipeästi toisen asteen ammatilliseen 
koulutukseen. Palautetaan opettajat ammatillisiin oppilaitoksiin ja turvataan riittävät resurssit 
lähiopetukselle ja ohjaukselle
(lainaus 5, sivulla 6) Jotta toisen asteen tutkinto voidaan taata aidosti kaikille, on saatava koppi 
niistä, joiden opinnot ovat jäämässä kesken. Erityistä tukea on vahvistettava ja lisättävä 
erityisopetusta, jonka vähyys näkyy arjessa.
(lainaus 6, sivulla 7) Lyhyen tähtäimen taloudellisia tai poliittisia intressejä painottava ohjaus sekä 
yhä koveneva lyhytjänteinen rahoituskilpailu ovat heikentäneet korkeakoulutujen autonomiaa ja 
edellytyksiä keskittyä pitkäjänteiseen tieteelliseen työhön, erityisesti uutta luovaan 
perustutkimukseen.
(lainaus 7, sivulla 7) Annetaan opiskelijoille, opettajille ja tutkijoille vapaus ja resurssit opiskella, 
opettaa ja tutkia ilman jatkuvaa hiostusta. Asetetaan suomalaisen korkeakoulu- ja tiedepolitiikan 
ytimeen sivistys markkinaehtoisuuden sijaan
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(lainaus 8, sivulla 7) Vahvistetaan korkeakoulujen autonomiaa luomalla vakaan, vastikkeettoman 
perusrahoituksen elementti, joka kattaisi merkittävän osan rahoituksesta.
(lainaus 9, sivulla 7) Lopetetaan opiskelijoiden kyykyttäminen ja annetaan mahdollisuus 
täysipäiväiseen opiskeluun
(lainaus 10, sivulla 7) Kasvatetaan korkeakoulujen aloituspaikkoja ja nostetaan korkeakoulutettujen 
osuus ikäluokasta selvästi yli 50 prosentin vuoteen 2030 mennessä.
(lainaus 11, sivulla 7) Siirretään tutkimusrahoituksen painopistettä erittäin kilpaillusta ja 
lyhytjänteisestä pätkärahoituksesta pitkäaikaisempaan rahoitukseen tohtoriohjelmille, 
väitöskirjantekijöille, post doc -tutkijoille ja tutkimusryhmille.
(lainaus 12, sivulla 7) Vapautetaan aikaa hankehallinnosta ja rahoitushakemusten oravanpyörästä 
itse tutkimukseen.
(lainaus 13, sivulla 7) Perustetaan kansallinen osaamisohjelma ja luodaan sitä varten uusi, pääosin 
julkisrahoitteinen osaamisturvan malli, jonka ytimessä voi olla esimerkiksi henkilökohtainen 
koulutustili.
(Lainaus 14, sivuilla 7-8) Uudistetaan korkeakoulujen rahoitusmallia niin, että se kannustaa 
tarjoamaan muutakin kuin kokonaisia tutkintoja – yksittäisistä kursseista 
räätälöityihinkoulutuspaketteihin. Näin tuetaan jatkuvaa oppimista.
OMA arvio tekstistä / Vihreät:
(A) Peruskoulun oppimistulosten heikkeneminen voi vaatia uusia toimenpiteitä.
(B) Koulutuksenm maksuttomuus on tärkeä aihe kaikilla koulutusasteilla.
(C) KYSYMYS: auttaisiko oppivelvollisuuden vaatimus toiselle asteelle tai vähintään 18-vuotiaaksi 
oikeasti?
(D) Oman arvion mukaan osa nuorista saattaa keskeyttää monivuotisen koulutuksen, jos heille 
tuottaa vaikeuksia jo viikonkin kestävä koulutus.
(E) Erityistä tukea tarvitseville pitää varmaankin tehdä täysin omia ratkaisuja.
(F) Korkeakoulujen jatkuva rahoituskilpailu aiheuttaa kaikenlaisia ongelmia.
(G) Korkeakoulujen pidempiaikainen tutkimuksen rahoituspohja pitää selvittää tarkasti.
(H) Täysipäiväinen opiskelu on hyvä tavoite kaikille koulutusasteille.
(I) Kerraten pitää todeta tehokkaat ja lyhyet koulutukset kaikilla koulutusasteilla.
(J) Itse olen vähän epäileväinen tuon 50% suhteen - tarvitsemmeko oikeasti korkeakoulututkintojen 
suhteen 50% osuutta tulevista ikäluokista?
(K) Tutkimusrahoituksen painopistettä pitää siirtää pois jatkuvasta rahoituskilpailusta kohti 
pidempiaikaisempia ratkaisuja.
(L) Henkilökohtainen koulutustili voitaisiin selvittää asianmukaisesti.
(M) Myös korkeakouluissa voidaan järjestää tehokkaita ja lyhyet koulutuksia ilman 
tutkintotavoitteita.

Vasemmistoliitto:
Vasemmistoliiton vaaliohjelma on vain yksi www-sivu, ja tallensin kyseisen sivun Opera-selainen 
Tallenna PDF-muodossa -toiminnolla.
(lainaus 1) Turvaamme mahdollisuuden korkeakoulutukseen jokaisessa maakunnassa. Koulutus on 
keskeisessä roolissa, niin eri alueiden työvoiman saatavuuden ja työllisyyden kuin nuorten 
hyvinvoinnin näkökulmista. Jokaisessa Suomen maakunnassa täytyy olla yliopisto tai 
ammattikorkeakoulu. Myös ammatillinen koulutus ja koulutuspaikkojen riittävä tarjonta on 
keskeistä aluepolitiikan näkökulmasta
(lainaus 2) Valtio panostaa yhdessä paikallisten koulutusjärjestäjien kanssa 
muuntokoulutusohjelmiin niillä alueilla, joissa työvoimapula on suurin. Ammatillisen koulutuksen 
resurssit ovat keskeisessä roolissa myös työvoimapulaan vastaamisessa
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(lainaus 3) Mahdollistamme omaehtoisen opiskelun työttömyysturvalla, ja otamme käyttöön osa-
aikaisten työntekijöiden opintosetelit. Työn ohessa opiskeleville turvaamme oikeuden työajan 
lyhentämiseen. Työajan lyhennys voidaan toteuttaa esimerkiksi nelipäiväisenä työviikkona. 
Kehitämme muuntokoulutuksia, jotka tukevat sekä yksilöiden että elinkeinorakenteen kehittymistä 
sekä avointa ammatillista toisen asteen koulutusta
(lainaus 4) Palautamme yliopisto- ja ammattikorkeakouluindeksit osaksi rahoitusta ja varmistamme 
myös sektoritutkimuslaitosten riittävän rahoituksen. Valtion tutkimusrahoituksen painopistettä pitää 
siirtää tuntuvasti yliopistojen ja ammattikorkeakoulujen perusrahoitukseen. Kilpailutetun 
rahoituksen on oltava vain täydentävää rahoitusta. Uudistetaan tutkimusrahoitus siten, että 
järjestelmä on yksinkertaisempi, läpinäkyvämpi ja tehokkaampi
(lainaus 5) Oppimistulokset ovat Suomessa heikentyneet kaikilla Pisa-tutkimuksessa mitatuilla osa-
alueilla. Alueelliset erot ovat kasvaneet, ja poikien ja tyttöjen osaamiserot ovat suuremmat kuin 
koskaan ennen. Samalla on syytä huomioida, että osaamiserot samaa sukupuolta olevien välillä 
edelleen ovat suuremmat kuin sukupuolten väliset. Erityisen suuri ongelma on heikosti osaavien 
oppilaiden määrän kasvu. Oppilaan perhetaustan ja oppimistulosten välinen yhteys on kasvanut 
nopeimmin kaikista OECD-maista. Selitys tälle ei tutkijoiden mukaan ole löydettävissä koulujen 
seinien sisältä, vaan koulutuksen eriarvoistumisen voimistuminen on ennen kaikkea osoitus ja 
seuraus yhteiskunnan eriarvoistumisesta
(lainaus 6) Ohjaamme pikaisesti lisää resursseja ammatillisen koulutuksen lähiopetukseen sekä 
henkilökohtaisten opetussuunnitelmien laadintaan perusrahoitusta korottamalla.
(lainaus 7) Oppivelvollisuusikä pidennetään toiselle asteelle.
(lainaus 8) 2010-luvulla ammatillinen aikuiskoulutus on kääntynyt laskuun. Siitä on myös tullut 
entistä valikoivampaa: sitä saavat vähiten ne, jotka sitä eniten tarvitsevat. On selvitettävä syyt, mistä 
väheneminen johtuu ja etsittävä keinot koulutuksen tasa-arvon lisäämiseksi myös ammatillisessa 
aikuiskoulutuksessa.
OMA arvio tekstistä / Vasemmistoliitto:
(A) Tietysti jokaisessa maakunnassa voi olla vähintään ammattikorkeakoulu, mutta se ei poista 
tarvetta tehokkaille ja lyhyille koulutuksille kaikilla koulutusasteilla.
(B) Erityiseti muuntokoulutuksessa on tarvetta tehokkaille ja lyhyille koulutuksille kaikilla 
koulutusasteilla.
(C) Erilaiset opintosetelit varmaankin kannattaa asianmukaisesti.
(D) Tehokkaat ja lyhyet koulutukset mahdollistavat laajemmin osittaisen tai jopa kokoaikaisen 
irtautumisen työtehtävistä joksikin ajaksi.
(E) Tutkimusrahoituksen pitkäjänteisempi rahoitus pitää selvittää, jolloin tutkimustyön tekeminen ei 
olisi jatkuvaa hakemusten kirjoittamista.
(F) PISA-tutkimusten heikkenemisen syitä pitää lähteä etsimään laajasti.
(G) Poikien ja tyttöjen oppimiserojen syitä pitää lähteä etsimään laajasti.
(H) Ammatillisen koulutuksen lähiopetuksen ongelmat pitäisi ratkaista.
(I) Oppivelvollisuusikä pidenntäminen toiselle asteelle pitää tietysti selvittää tarkasti.
(J) Peruskoulun oppimistulokset voivat olla vaihtelevia eri henkilöiden välillä.
(K) Peruskoulun huonosti läpäisseille nuorille pitää kehittää täysin omat ratkaisunsa.
(L) Olen eri yhteyksissä esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisista koulutustavoista, joita nuoret 
voisivat arvostaa. Vastaavasti olen esittänyt järjestelmällistä selvitystä erilaisten yritysten 
tarvitsemasta osaamisesta ja koulutustavoista. Tämän jälkeen olisi hyvä tarkastella vastaavuudet 
yritysten mahdollisuuksien ja nuorten arvostamissa koulutusmuodoista - tässä voisi tulla vastaan 
erilaisia myönteisiä yllätyksiä.

Kristillisdemokraatit:
Kristillisdemokraattien vaaliohjelma on 15 sivua pitkä, ja he eivät ole numeroineet eri kohtia.
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(lainaus 1, sivu 10) Kristillisdemokraatit korostavat jokaisen ihmisen oikeutta kouluttautua ja 
kehittää itseään sekä tehdä työtä ja yrittää.
(lainaus 2, sivu 10) Oppilaitosten ja elinkeinoelämän yhteistyötä on syvennettävä. Koulutuspaikkoja 
pitää kohdentaa kasvualoille ja työvoimapulasta kärsiville aloille. Elinikäisen oppimisen tarve 
korostuu. Uudelleenkouluttautumisen ja koulutuksen täydentämisen ja laajentamisen pitää olla 
houkuttelevaa ja joustavaa. Koulutuksessa on huomioitava alueelliset tarpeet.
(lainaus 3, sivu 10) Tutkimustoimintaa on suunnattava entistä enemmän hyödyttämään pk- ja 
mikroyrittäjiä, kotimaisia kasvuyrityksiä sekä teollisuusyrityksien uudistumista.
OMA arvio tekstistä / Kristillisdemokraatit:
(A) Koulutus on tietysti tärkeä asia - ei siinä mitään.
(B) Koulutus kasvualoille ja työvoimapulasta kärsiville aloille pitää järjestää tehokkaita ja lyhyitä 
koulutuksia kaikilla koulutusasteilla.
(C) Tutkimustoiminnan vastaavuus kasvualoille pitää tietysti arvioida tarkasti.
(D) Tutkimustoiminnan pitkäaikainen rahoitus pitää ratkaista jollain tavalla.

Sininen tulevaisuus:
Sininen tulevaisuus - tämä vaaliohjelma on vain yksi sivu.
(lainaus 1) Arvostamme tekemällä oppimista ja haluamme säilyttää ammatillisen koulutuksen 
vetovoimaisena. Oppisopimuskoulutuksen lisäämisellä saamme lisää osaavia käsiä.
(lainaus 2) Uudelleen-, muunto- ja oppisopimuskoulutuksen määrät tuplattava
OMA arvio tekstistä / Sininen tulevaisuus:
(A) Ammatillinen koulutus on hyvä pitää kilpailukykyisenä vaihtoehtona.
(B) Oppisopimuskoulutusta pitää kehittää asianmukaisesti.
(C) Uudelleen-, muunto- ja oppisopimuskoulutuksen mahdollisuudet pitää tietysti selvittää hyvin 
tarkasti.
(D) Edellä mainittu ei kaada mitenkään ehdotuksiani lyhyistä ja tehokkaista koulutuksista.

RKP (suomenkielinen versio):
Tämä vaaliohjelma (suomeksi) on 40-sivuinen kokonaisuus.
(lainaus 1, sivu 10) [Haluamme,] että kaikilla 9. vuosiluokan käyneillä on hyvä luku-, lasku- ja 
kirjoitustaito sekä kyky ilmaista itseään suullisesti. Haluamme murtaa kehityksen, joka johtaa 
etenkin poikien jäämiseen ulkopuolelle.
(lainaus 2, sivu 10) [Haluamme,] että koulu antaa yhdenvertaiset edellytykset kaikille lapsille. 
Koulun on tuettava ja kannustettava oppilasta, ja tarjottava samalla tarvittaessa myös suurempia 
haasteita ja mahdollisuuksia vaativampiin tehtäviin.
(lainaus 3, sivu 10) [Haluamme,] että kaikkien saavan päättötodistuksen. Jotta tähän päästäisiin, 
tarvitaan joustavia, yksilöllisesti räätälöityjä ratkaisuja – keskeisessä asemassa tässä työssä ovat 
esimerkiksi nuorisopajat, kolmas sektori ja työpaikat yhteistyössä aktiivisen opinto-ohjauksen ja 
moniammatillisten oppilashuoltotiimien kanssa
(lainaus 4, sivu 11) [Haluamme,] kehittää jo olemassa olevia opintopolkuja, kuten esimerkiksi 
kymmenettä luokkaa, oppisopimus- ja kuntouttavaa toimintaa
(lainaus 5, sivu 11) [Haluamme,] että toisen asteen koulutus eli lukio- ja ammattikoulutus on 
maksutonta.
(lainaus 6, sivu 11) [Haluamme,] että laaja-alaisen, yleissivistävän koulutuksen antavan lukion ja 
konkreettisia ammatillisia valmiuksia antavan ammattikoulutuksen.
(lainaus 7, sivu 11) [Haluamme,] ottaa käyttöön lähiopetustakuun, jotta kaikilla toisen asteen 
opiskelijoilla on riittävästi lähiopetusta.
(lainaus 8, sivu 11) [Haluamme,] maksuttoman korkeakoulun myös tulevaisuudessa.
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(lainaus 9, sivu 11) [Haluamme,] turvata vapaan sivistystyön eli kansalaisopistojen, aikuisopistojen, 
työväenopistojen ja kansankorkeakoulujen toimintaedellytykset.
(lainaus 10, sivu 11) [Haluamme,] taata kaikille mahdollisuuden jatkokoulutukseen uuden työn 
saamiseksi.
(lainaus 11, sivu 11) [Haluamme,] edistää jatkuvaa oppimista – rahoituspohjaa on laajennettava. 
Haluamme, että kolmikantayhteistyössä laaditaan malli, jossa työnantaja ja –tekijä sekä koulutusta 
tarvitseva osallistuvat rahoitukseen
(lainaus 12, sivu 11) [Haluamme,] turvata korkeakoulujen perusrahoituksen ennakoitavuuden ja 
jatkuvuuden pitkällä tähtäimellä – monien erilaisten lyhytaikaisten hankkeiden sijaan tarvitaan 
riittävää perusrahoitusta.
OMA arvio tekstistä / RKP (suomenkielinen versio):
(A) Peruskoulun päättävien henkilöiden luku-, lasku-, puhe- ja kirjoitustaidon laskevat 
oppimistulokset ovat tietysti vakava asia selvitettäväksi.
(B) Tietysti yhdenvertaiset mahdollisuudet ovat tärkeä asia.
(C) Tässäkin kohdassa palaan tehokkaisiin ja lyhyisiin koulutuksiin, koska huonojen 
oppimistulosten oppilaille ei kannata järjestää lisää luokkahuoneopetusta, jolloin tarvitaan oikeasti 
hyviä ratkaisuja.
(D) Tässäkin kohdassa palaan tehokkaisiin ja lyhyisiin koulutuksiin, ja tietysti erilaiset 
oppimispolut on tietysti hyvän selvityksen arvoinen asia.
(E) Koulutuksen maksuttomuus on edelleen tärkeä asia, vaikka kaikki eivät meistä eivät enää 
ymmärrä maksuttoman koulutuksen merkitystä.
(F) Ammattilukion suhteen on erilaisia mahdollisuuksia, joita pitää selvittää huolellisesti.
(G) Lähiopetustakuu on minulle uusi ajatus, ja varmaankin tämä pitäisi esitellä tarkasti.
(H) Myös korkeakoulukoulutuksen maksuttomuus on edelleen tärkeä asia, vaikka kaikki eivät 
meistä eivät enää ymmärrä maksuttoman koulutuksen merkitystä.
(I) Vapaa sivistys voi mahdollisesti tarkoittaa tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia.
(J) Jatkokoulutus voi tarkoittaa eri koulutusasteilla (myös korkeakoulutus) tehokkaita ja lyhyitä 
koulutuksia.
(K) Jatkuva oppiminen on selvityksen arvoinen asia, mutta tässä vaaliohjelmassa sitä ei avata 
tarkemmin, mutta asia kannattaa varmaankin selvittää.
(L) Korkeakoulujen suhteen jatkuva hakemusten tekeminen tarkoittaa tutkijoiden ajan kuluttamista 
hakemusten tekemiseen.
(M) Korkeakoulujen pidempiaikainen rahoitus on tärkeä aihepiiri.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Eri yhteyksissä olen kirjoittanut tehokkaista ja lyhyistä koulutuksista koulutuksilla jokaiselle 
koulutusasteelle.

Joissain vaaliohjelmissa esityt aiheet ovat oikeasti järkeviä, joten niitä aiheita pitäisi selvittää 
kunnolla tulevalla vaalikaudella - eli 2019-2023 aikana.

Joissain kohdissa olen esittänyt muutaman kriittisen arvion - tietysti jotain löytyy aina.

Toisaalta olen todennut aikaisemmissakin merkinnöissä, että Suomessa koulutus on pyhä lehmä, 
jonka palvomisen tavoista on koko ajan kiistoja erilaisten sidosryhmien välillä.

Koulutus ei ole paras ratkaisu kaikkiin ongelmiin, vaikka koulutus on hyvin tärkeää.
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Eri vaaliohjelmissa on mainittu peruskoulun suorittaneiden henkilöiden osaamistaso, jolloin osa 
oppilaista läpäisee peruskoulun huonoilla oppimistuloksilla.

Eri yhteyksissä olen ehdottanut YRITYSELÄMÄN suuntaan tehtävistä selvityksistä.

Eri yhteyksissä olen ehdottanut KOULUTUSJÄRJESTELMÄN edustajien suuntaan tehtävistä 
selvityksistä.

Eri yhteyksissä olen ehdottanut OPPILAIDEN edustajien suuntaan tehtävistä selvityksistä.

Tietysti voisimme tehdä vielä erillisen selvityksen putoamisvaarassa oleville nuorille; eli millaisia 
keinoja he kannattaisivat koulutuksen kehittämiseksi?

Mahdollisesti avoimella mielellä tehdyt selvitykset voisivat tuottaa erilaisia yllätyksiä sekä tietoa 
nykyisen koulutusjärjestelmän ongelmakohdista.

Selvitysten jälkeen olisi mahdollista löytää ehdotuksia, jotka voivat olla osittain/kokonaan samoja 
koulutusjärjestelmän, oppilaiden ja yrityselämän ehdotusten kanssa.

Tässä selvityksessä pitäisi edetä avoimella mielellä pohtien tehokkaita koulutuksen ratkaisuja.

Toisaalta voi todeta, että eri puolueet ehdottivat samoja asioita osittain eri nimityksillä ja hieman eri 
sisällöllä.

ON siis mahdollista, että tuleva hallitus voisi päästä sopimukseen joistain koulutuksen 
kehittämiskohteista.

Lopuksi täytyy todeta, että vaaliohjelmien vertailu paljasti eri puolueiden näkemyksiä koulutuksen 
ongelmista ja koulutuksen mahdollisuuksista, mutta vertailu vaatii jonkin verran työtä.

Mahdollisesti voisin tehdä vastaavan vertailun jostain muusta aiheesta, mutta tämäkin vertailu 
vaatisi jonkin verran työtä. Ehkä - ehkä ei.

Lopputulos 1: puolueissa on oikeasti eroja, mutta ne pitää kaivaa esille sekä puolueiden esittämistä 
teksteistä että erilaisissa tilaisuuksissa.

Lopputulos 2: puolueiden oikeiden erojen etsiminen vaatii tietysti jonkin verran työtä.

EDUSKUNTAVAALIOHJELMAT / Eduskuntavaalit 2019
HUOMIO: Keskustan ja Vasemmistoliiton vaaliohjelma on kopioitu www-sivulta Opera-selaimen 
toiminnolla "Tallenna PDF-muodossa", jolloin PDF-tiedosto eroaa toisista PDF-tiedostoista.

Keskusta
Kokoomus
SDP
Perussuomalaiset
Vihreät
Vasemmistoliitto
Kristillisdemokraatit
Sininen tulevaisuus
RKP (suomenkielinen versio)
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1550.2. Uudelleenarviointia / 17.11.2024

Marinin hallitus päätti laajentaa oppivelvollisuutta. Ennen tuota päätöstä silloinen hallitus järjesti 
lausuntopyynnön, jonka perusteella laadin oman lausunnon (numerolla 160).

FI: Lausunto 160: Oppivelvollisuuden laajentaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Ilmeisesti kaikkien pahimmat uhkakuvat oppivelvollisuuden laajentamisen vuoksi eivät ole 
toteutuneet. Asiaa pitäisi tietysti selvittää paljon tarkemmin, mutta en tässä kohtaa tee tällaista 
selvitystä. Oma huomio on, että mahdollisesti oppivelvollisuuden laajentaminen voi mahdollisesti 
tarkoittaa eritasoisia keskeytyksiä erilaisissa oppilaitoksissa.

Vahva ja välittävä Suomi : Pääministeri Petteri Orpon hallituksen ohjelma 20.6.2023
http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-383-763-8

Nykyisen hallituksen (Orpo) tavoitteet koulutuksessa (sivu 78) ovat seuraavat:

* Varhaiskasvatuksen laatu paranee
* Suomalaisten oppimistulokset ja koulutustaso nousevat
* Perustaitojen osaaminen vahvistuu ja jokainen saavuttaa peruskoulusta riittävät perustiedot
* Sivistys luo edellytyksiä talouden kasvulle
* Koulutus vastaa paremmin työelämän tarpeisiin ja vähentää kohtaanto-ongelmaa
* Työelämän ja koulutuksen ulkopuolella olevien nuorten määrä vähenee
* Kaiken ikäiset suomalaiset liikkuvat enemmän.

Tavoitteet ovat kyllä hyviä – tätä kukaan tuskin kiistää. Erimielisyydet taitavat koskea valittuja 
keinoja. Mitä Orpon hallitus tekee oikeasti?

Varhaiskasvatuksen osalta voi todeta, että nykyajan nuoret lapset ovat keskellä digitaalista myrskyä, 
josta älypuhelimet ovat yksi osa. Kaikenlaiset asiat ovat jo menneet digitaalisiksi, ja digitaalisuuden 
oikeat vaikutukset on vielä arvioitava erikseen.

Nousevatko oppimistulokset ja koulutustaso kaikilla koulutusasteilla? Varmaankin voi todeta, että 
eriasteiset oppilaitokset ottavat nykyisin vastaan nuoria, jotka ovat eläneet suuren osa elämästään 
erilaisten digitaalisten ratkaisujen keskellä. Miten tämä asia vaikuttaa jatko-opintoihin 
varhaiskasvatuksen jälkeen? Tarvitsemme tietysti kunnollisen selvityksen asian suhteen.

Työelämän tarpeisiin vastaaminen ja kohtaanto-ongelman kunnollinen ratkaisu? Oman havainnon 
mukaan emme tarvitse liikaa erilaisia pitkiä tutkintoja. Erilaiset lyhyet koulutukset olisivat hyvä 
ratkaisu hyvin erilaisissa oppilaitoksissa. Lyhyillä koulutuksilla vastattaisiin paljon paremmin 
kohtaanto-ongelmaan. Liian pitkät tutkinnot eivät ole täydellinen ratkaisu kohtaanto-ongelmaan.
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1551. Järkevyyden asiaa jonkin verran

1551.1. Merkintä 1156: Järkeä? / Joukko luettuja kirjoja / Kirja-
arvio

23. maaliskuuta 2019
1156: Järkeä? / Joukko luettuja kirjoja / Kirja-arvio

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1156

Tähän kohtaa teen listan luetuista kirjoista - en ole lukenut kaikkia kirjoja viimeisen vuoden aikana, 
joten niiden lukemisesta on aikaa.

Turtola, M. (2018). Luopumisen tuska: Suomen presidentit ja vallasta luopumisen vaikeus. 
Helsinki: Kustannusosakeyhtiö Tammi

Uimonen, R. (2018). Sauli Niinistö: tasavallan presidentti. Helsinki: Werner Söderström 
Osakeyhtiö.

Rosling, Hans (2018). Faktojen maailma: asiat ovat paremmin kuin luulet. (M. Kinnunen, Käänt.). 
Helsinki: Kustannusosakeyhtiö Otava.

Heilig, M. (2019). Naisen aivot, miehen aivot: onko aivoilla sukupuolta?. (S-A, Ahvonen, Käänt.). 
Jyväskylä: Atena.

Baron-Cohen, S. (2004). Olennainen ero: totuus miehen ja naisen aivoista. (K. Pietiläinen, Käänt.). 
Helsinki: Terra Cognita.

Timonen, T, Castrén, C., & Ärölä-Dithapo, M. (2019). Autismikirjo: tausta, diagnostiikka ja 
tutkimus. Jyväskylä: PS-Kustannus.

Hantula, K., & Korkman, O (2019). Tutkimusmatka teknolandiaan eli miten internet, älypuhelin ja 
henkilöauto ovat muuttaneet ihmissuhteitasi ja elämääsi. Kirkkonummi: Alice Labs Publishing.

Lanier, J. (2010). Et ole koje: manifesti. (K. Pietiläinen, Käänt.). Helsinki: Terra Cognita.

Lanier, J. (2019). 10 syytä tuhota kaikki sometilit nyt. (K. Tielinen, Käänt.). Helsinki: Kustantamo 
S&S.

Turtolan (2018) pitäisi kertoa Suomen presidenteistä ja heidän vaikeuksiaan luopua vallasta.

Oman arvion mukaan johonkin poliittiseen tehtävään valittu henkilö haluaisi monesti jatkaa 
tehtävässään.
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Poliittinen päättäjä kohtaa aina erilaisia vasteita valituille politiikan toimintalinjoille, jolloin 
poliittisia päätöksiä voidaan tarkentaa eri tavoin.

Tästä tulee jatkuva kierre, jolloin päätöksiä yritetään tarkentaa eri tavoin, mutta poliittinen päättäjä 
joutuu joskus luopumaan vallasta erityisesti demokratioissa.

Eli maailma ei tule valmiiksi yhden poliittisen päättäjän vallan aikana.

Uimonen (2018) on hyvä kuvaus nykyisen tasavallan presidentin Sauli Niinistön urasta päätyen 
vuoden vuoden 2018 presidentinvaalien jälkeiseen aikaan.

Tarina nykyisen tasavallan presidentin Sauli Niinistön urasta ennen ja jälkeen valintaa tasavallan 
presidentin uraa on tietysti hyvä lukea. Tietysti [täytyy] todeta, että Uimonen (2018) on jatkoa 
vuonna 2012 julkaistulle kirjalle.

Roslin (2018) on myös lukemisen arvoinen. Roslin (2018) jakaa maailman maiden neljään 
ryhmään, jolloin jokin maa kehittyy siirtymällä ryhmästä toiseen.

Keskeinen huomio (Roslin 2018) on useamman maan siirtyminen kohti neljättä luokkaa, jolloin 
kaikki kehitysmaat eivät ole enää täysin kehitysmaita.

Eli asiat ovat paremmin Roslin (2018) perusteella, koska vanha vertailu kehitysmaihin ja 
kehittyneisiin maihin ei ole enää koko totuus maiden jakautuessa neljään ryhmään.

Heilig (2019) on asiaa naisten ja miesten aivojen eroista.

Heilig (2019) kiertää kyllä naisten ja miesten aivojen erojen ympärillä, mutta asian olisi voinut 
esittää vähemmällä sivumäärällä.

Baron-Cohen (2004) on mielestäni parempi kirja asiaan liittyen.

Baron-Cohen (2004) jättää pohdittavaksi ajatuksen autismin perustumista äärimmäisiin miesten 
aivoihin.

Timonen, Castrén & Ärölä-Dithapo (2019) on erittäin laaja katsaus autismin taustaan, 
diagnostiikkaan ja tutkimukseen.

Timonen, Castrén & Ärölä-Dithapo (2019) viittavat myös Baron-Cohen (2004, englanniksi) sekä 
Baron-Cohenin erilaisiin artikkeleihin. Minulla on muutama artikkeli perustuen Baron-Cohen 
tekemään tutkimukseen.

Timonen, Castrén & Ärölä-Dithapo (2019) perustella voi todeta autismin tutkimuksen historiaa sekä 
tutkimuksen nykytilannetta.

Oman arvion mukaan Timonen, Castrén & Ärölä-Dithapo (2019) esittävät kaikki merkittävät 
autismin tutkijat, jolloin jokainen autismin tutkimuksen tutkimussuunta tulee esitellyiksi.

Lopuksi pitää mainita seuraavat: Lanier (2010); Hantula & Korkman (2019); Lanier (2019).
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Kaikki kolme lähdettä esittävä tietotekniikan sekä erityisesti sosiaalisen median lähtökohtia ja 
vaikutusta ihmisten käyttäytymiseen.

Summaten voi todeta, että kaikelta osin ihmisten käyttäytyminen ei ole koko ajan järkevää, jolloin 
tietotekniikalla ja erityisesti sosiaalisella medialla on odottamattomia vaikutuksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kaikkien kirjojen yhteydessä on mahdollista pohtia ihmisten järkevyyttä erilaisissa tilanteissa.

Ihmiset eivät käyttäydy jokaisessa tilanteessa järkevällä tavalla.

Lisäksi täytyy todeta ihmisen tiedon ja ihmisen uskomusten erilaiset epävastaavuudet.

Eli uskomme enemmän kuin tiedämme.

Tietysti usko omaan tietämykseen ei välttämättä muutu huolimatta uudesta tiedosta verrattuna omiin 
uskomuksiin.

Lisäksi asian esittäjä ja asian esittämistapa vaikuttaa aina ihmisten tekemiin johtopäätöksiin.

JOS lukee erilaisia kirjoja avoimella mielellä, niin aina on mahdollista muuttaa omia mielipiteitään.

Toisaalta aikaisemmin esitettyjä julkisia kannanottajia voi olla vaikea muuttaa, JOS oman 
kannanoton vastaisesti voi tulla vastaan omaa kannanottoa vastustavia tekijöitä.

Eli monesti keräämme jostain tiedonjyvästä vain omaa aikaisempaa kannanottoa vahvistavia 
tekijöitä.

Uutta? Varmaankin eri kirjojen esittämiä väitteitä kannattaisi vertailla omiin aikaisempiin 
näkemyksiin.

Kysymys: muuttuuko oma mielipide luettujen kirjojen perusteella?

Vastaus: monessa kohtaa voimme olettaa ja uskoa enemmän kuin tietää.

Eli erilaiset epävastaavuudet kannattaa varmaan kirjata jatkossa.

Osasta erilaiset epävastaavuudet voivat [olla] järjettömiä.

1551.2. Uudelleenarviointia / 17.11.2024

Erilaiset epävastaavuudet voivat siis olla järjettömiä. Oma huomio on, että ihminen ei käyttäydy 
täysin rationaalisesti jokaisessa tilanteessa. Lisäksi teemme aina välillä erilaisia ajattelun virheitä 
erilaisissa asiayhteyksissä. Itse olen todennut rationaalisuusolettaman, jolloin jonkin ihmisryhmän 
käytöstä voidaan olettaa rationaaliseksi jostain ulkopuolisesta näkökulmasta. Sisäpuolisesti 
huomioiden jokin ihmisryhmä alkaa kohtaamaan myös järjettömyyksiä. Eli erilaisia järjettömyyksiä 
pitäisi seurata asianmukaisesti erilaisissa asiayhteyksissä.
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1552. Voimakas uskollisuus äänestyspäätöksissä

1552.1. Merkintä 1157: Tutkinta / Pakollinen arvio? / Trump 
(XVII)

28. maaliskuuta 2019
1157: Tutkinta / Pakollinen arvio? / Trump (XVII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1157

Varmaankin jokaisen ulkopolitiikkaa seuraavan henkilön tehtävä pakollinen arvio Donald Trumpiin 
liittyvästä tutkinnasta ja kyseisen tutkinnon päättymisestä.

Käsitin niin, että Yhdysvaltojen oikeusministeriön pitää toimittaa tiivistelmä heidän kongressin 
molemmille kamareille - eli senaatti ja edustajainhuone.

Tähän kohtaan olen saanut haettua kaksi PDF-tiedostoa.

1: Oikeusministerin kirje 22.3.2019
2: Oikeusministerin tiivistelmä 24.3.2019

Lyhyesti ottaen heidän nykyinen oikeusministeri William P. Barr ilmoitti (1. kirje) tutkinnan 
päättymisestä. Tiivistelmässä (2. kirje) hän ilmoittaa olevansa mahdollisimman avoin, jolloin hän 
julkaisee tutkinnan seurauksena esitetystä loppuraportista ne kohdat, jotka perustuvat lakiin.

Käsittääkseni heidän oikeusministeriö käy läpi raportin ja tekee sitten jonkinlaisen julkaisun 
tutkinnan loppuraportin perusteella.

Linkeissä on paljon uutisia liittyen tutkintaan ja tutkinnan loppuraporttiin.

Tähän kohtaan pitää todeta merkintä 1147:

1147: Useampi tutkimus samaan aikaan / Trump (XV)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1147

Merkinnässä 1147 on asiaa käynnissä olevasta seitsemästätoista (17) tutkinnasta liittyen Trumpin 
lähipiiriin.

Nyt voi todeta yhdessä merkinnässä mainitut 37 syytettä perustuen tutkinnan tuloksiin.

Eli erilaisia tutkintoja tehdään myös jatkossa Trumpin lähipiirin henkilöihin liittyen.

Kysymys on varmaan selvä: mitä uutta tietoa käynnissä olevat tutkinnat tuovat?
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Vastaukset näistä tutkinnoista taitavat tulla esille vähittäin - ehkä kaikkien tutkintojen tuloksia ei 
esitetä yhtäaikaisesti. Nähtäväksi jää paljonkin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan kuohunta Donald Trumpin ympärillä ja erityisesti Trumpin lähipiirissä tulee 
jatkumaan erilaisten tutkintojen (vrt. 37) tuloksien julkaisun jälkeen.

Kysymys lienee selvä.

Kysymys: vaikuttavatko Donald Trumpin ympärillä ja erityisesti Trumpin lähipiirissä 
tehtävät tutkinnat ja tutkintojen tulosten julkaisu ihmisten äänestyspäätöksiin?

Oman veikkauksen mukaan on äänestäjiä, joiden äänestyspäätöksiin eivät tehtävät tutkinnat ja 
tutkintojen tulosten julkaisu vaikuta millään tavalla.

Eli vuoden 2020 presidentinvaaleissa (Yhdysvallat) on äänestäjissä joukko äänestäjiä, jotka ovat 
edelleen Donald Trumpin uskollisia kannattajia.

Tunnetulla tavalla keräämme monesti esitetyistä väittämistä vain omaa näkemystä vahvistavia 
väittämiä.

Eli mielenkiintoista tulee olemaan vuoden 2020 presidentinvaaleissa (Yhdysvallat) liikkuvien 
äänestäjien määrä ja laatu.

Heillä (Yhdysvallat) pitää rekisteröityä äänestäjiksi, jolloin on mahdollista ilmoittaa itsensä ilman 
puoluetunnusta (independent).

Kysymys: miten ilman puoluetunnusta (independent) olevat äänestäjät oikeasti äänestävät?

Veikkaus: ilman puoluetunnusta (independent) olevien äänestäjien äänestyspäätöksiä on vaikea 
ennakoida vielä tässä vaiheessa, koska demokraattien puolella on vasta joukko ehdokasehdokkaita 
ilmoittautunut demokraattien esivaaleihin.

Ehdokasehdokkaiden matka demokraattien presidenttiehdokkaaksi on tässä vaiheessa aika pitkä, ja 
matkalla tulee täysin varmasti vastaan erilaisia yllätyksiä. Vastaavasti demokraattien valitseman 
presidenttiehdokkaan vaalikampanja voi kohdata erilaisia yllätyksiä.

Suomenkin vaaleissa on aina yllätyksiä, joten myös Yhdysvaltojen vaaleissa tulee melko varmasti 
yllätyksiä.

1552.2. Uudelleenarviointia / 17.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti 5.11.2024 järjestetyt Yhdysvaltojen 
presidentinvaalit. Loppujen lopuksi iso osa äänestäjistä oli hyvin uskollisia Donald Trump 
äänestäjiä, vaikka vaalikampanjan aikana Donald Trumpia vastaan esitettiin erilaisia väittämiä. 
Kamala Harrisin vaalikampanja jäi hyvin lyhyeksi Joe Biden vetäydyttyä ehdokkuudesta. 
Vaalikampanjat kokonaisuudessaan olivat hyvin tapahtumarikkaita. Asia vaatii vielä selvittämistä!
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1553. Eri maiden kuohunnan ymmärtäminen oikein

1553.1. Merkintä 1158: Eri maissa kuohuntaa: US/RU/CN/IN/VE

30. maaliskuuta 2019
1158: Eri maissa kuohuntaa: US/RU/CN/IN/VE

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1158

Linkkilistan alussa on Venäjään liittyviä linkkejä, joista voi todeta seuraavaa:

* mihin päätyvät jätteet Venäjällä?
* Atrian Venäjän liiketoiminnan ongelmat.
* vehnää Venäjältä viedään suuria määriä.
* Venäjän internetiin liittyvät rajoitukset.
* mitä tarkoittaa tosiasioiden tarkastus Venäjällä?
* Ukrainan sota jatkuu.
* Donald Trumpin ja Vladimir Putinin tapaamisen veivaamista.
* miten Venäjä kiertää erilaisia pakotteita?
* Venäjän talouden kehitys eri alueilla vaihtelee.

Mikä on lopullinen totuus Venäjän ja muiden maiden välisen kuohunnan suhteen?

Tietysti keskeinen on talouden kehittyminen.

Kysymys: pystyykö Venäjä monipuolistamaan taloutta öljy- ja kaasutuotannon lisäksi, jotta 
Venäjän talous ei olisi liian riippuvainen öljykaupan heilahteluiden suhteen?

Käsittääkseni Venäjä on hyvin riippuvainen öljyn ja kaasun hintojen heilahteluiden [seurauksista]. 
Voin tietysti olla tässä väärässä.

Linkkilistassa on seuraavaksi Kiinaan liittyviä linkkejä, joista voi todeta seuraavaa:

* Kiinan osuus kansainvälisistä patenteista kasvanut.
* Kiinan sijoitukset ei maihin.
* onko kiinalaisessa teknologissa erilaisia uhkia?
* Kiinassa tehdyn tutkimuksen ja tuotekehityksen kehittyminen?
* Kiinassa kehitetty akkuteknologia esimerkkinä
* Nokian myynti Kiinaan (ns. verkko-Nokia).
* kiinalaisten elokuvien suosio muissa maissa?
* Huawein talousjohtajan pidätys Kanadassa.
* kahden kanadalaisen pidätys Kiinassa.
* Yhdysvaltojen ja Kiinan välinen tullikiista ratkeamassa?
* Kiinassa on metsitetty laajasti eri alueita.
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Yleisesti voi todeta Kiinan nousun teknologian keskeiseksi kehittäjäksi. Eli Kiinassa voidaan 
kehittää teknologiaa omilla ponnistuksilla.

Kiinan ja eri maiden suhteet ovat tietysti oma lukunsa, ja esimerkkinä voi olla Kanadan ja Kiinan 
suhteiden kehitys tehtyjen pidätysten seurauksena.

Tietysti on mielenkiintoista tehty havainto Kiinan laajasti metsittämistä alueista.

Linkkilistassa on seuraavaksi Kiinaan liittyviä linkkejä, joista voi todeta seuraavaa:

* Intiassa on metsitetty eri alueita.
* Intiassa tehdyt sijoitukset puhtaaseen teknologiaan
* onko intialaisten tietotekninen osaaminen oikeasti hyvin kovatasoista?
* Intiassa tietoteknisten asiantuntijoiden irtisanomisia.

Tietysti on mielenkiintoista tehty havainto Intian laajasti metsittämistä alueista.

Intia on ollut maailman toimisto, koska siellä on henkilöitä, jotka osaavat englannin kielen hyvin 
sekä osaavat erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja hyvin.

Kysymys: [onko] intialaisten tietoteknisten asiantuntijoiden osaaminen niin korkealla tasolla 
kuin on väitetty?

Lisäksi voi todeta, että jotkut yhtiöt ovat kotiuttaneet takaisin kotimaahansa erilaisia tietoteknisiä 
toimintoja.

Toiminta ulkomailla ei ole koskaan yksinkertaista erilaisten kulttuuristen ilmiöiden vuoksi, jolloin 
paperilla tehdyt suunnitelmat voivat osoittautua oikeasti ongelmallisiksi.

Linkkilistassa on seuraavaksi Venezuelaan liittyviä linkkejä, joista voi todeta seuraavaa:

* Ron Paul epäileväinen esitetyistä ratkaisuista Venezuelan kriisin ratkaisuun.
* onko Venezuelaan mahdollista tehdä jokin sotilaallinen isku?
* Venezuelan parlamentin puhemiehen julistautuminen Venezuelan (väliaikaiseksi?) 
presidentiksi.
* Venäjän tuki presidentti Madurolle.
* kolme Yhdysvaltojen edustajainhuoneessa esitettyä lakialoitetta liittyen Venezuelan 
tilanteeseen.
* Venezuelaan liittyvät tiedotusvälineiden aihesivustot.

Linkkilistassa mainitut kolme Yhdysvaltojen edustajainhuoneessa tehtyä lakialoitetta on hyväksytty 
Yhdysvaltojen edustajainhuoneen hyväksymiksi, jolloin ne on siirretty senaatin käsiteltäväksi. 
Tämä on tilanne kirjoitushetkellä.

Tietysti on mielenkiintoista, että Venäjän Venezuelaan lähettämästä kahdesta pommikoneesta sekä 
muusta Venezuelan ja Venäjän välisestä yhteistyöstä on nostettu kova meteli.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Summaten voi todeta Yhdysvaltojen (US) vaikuttavan kaikkiin tässä merkinnässä mainittuihin 
maihin erilaisilla tavoilla.

Toisaalta eri maiden keskinäiset suhteet (RU/CN/IN/VE) aiheuttavat erilaisia tilanteita eri puolilla 
maailmaa.

Kysymys: pystyykö Yhdysvallat määräämään näiden maiden sisäistä ja ulkoista toimintaa?

Venezuelan suhteen pitää tietysti kysyä yksi kysymys.

Kysymys: haluavatko Maduroa vastustavat toimijat Yhdysvaltojen tukea eri aiheissa?

Vastaus tähän kysymykseen määrää tietysti Yhdysvaltojen esittämien tukitoimintojen määrä ja 
laatu.

Veikkaus: kaikki Maduroa vastustavat toimijat eivät halua Yhdysvaltojen tukea.

Aikanaan oli toiminnassa yksi yhdysvaltalainen ajatusapaja - eli Project for the New American 
Century.

Wikipedia: Project for the New American Century
https://en.wikipedia.org/wiki/Project_for_the_New_American_Century

Kyseinen yhteisö on aikanaan lopettanut toimintansa.

Project for the New American Century julkaisi aikanaan keskeiset toimintaehdotukset 
Yhdysvaltojen toiminnalle - America's Defenses: Strategies, Forces, and Resources For a New 
Century.

Toimintaehdotuksia kannattaneita henkilöitä on kutsuttu neokonservatiiveiksi.

Esimerkinomaisesti voi mainita Francis Fukuyaman olleen yksi alkuperäinen allekirjoittajat 
toimintaehdotuksille. Myöhemmin Francis Fukuyama on ottanut etäisyyttä liikkeeseen.

Wikipedia: Francis Fukuyama
https://en.wikipedia.org/wiki/Francis_Fukuyama

Yksi keskeinen ajatus neokonservatiiveilla on ollut Yhdysvaltojen armeijan viisas käyttö erilaisissa 
tilanteissa.

Oman havainnon mukaan armeijan käyttö erilaisissa tilanteissa aiheuttaa aina erilaisia takaiskuja, 
joita ei ole osattu ennakoida ennen armeijan käyttöä.

Toisaalta merkinnässä mainitut maat (RU/CN/IN/VE) haluavat tehdä omia poliittisia ratkaisuja, 
joiden seurauksena voi olla erilaisia sotilaallisia tapahtumaketjuja.

Perusongelmina ovat aina erilaiset takaiskut sotilaallisen toiminnan vuoksi.

Sota on hyvin helppo aloittaa, mutta sotaa on monesti hyvin vaikea lopettaa.
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Kysymys on tietysti selvä: kuinka montaa sotaa Yhdysvallat pystyy käymään nyt ja 
tulevaisuudessa?

Veikkaus: jossain kohdassa voi Yhdysvaltojen eteen tulla raja sotilaalliselle toiminnalle sotien 
määrän ja laadun aiheuttamien ongelmien vuoksi.

Tätä rajaa on tässä vaiheessa hyvin vaikea ennakoida, joten tätä aihetta pitää seurata edelleenkin.

Yksi kysymys on selvä: kenen vuosisata nykyinen vuosisata (2000-2100) tulee olemaan?

Tätäkin on vaikea ennakoida tässä vaiheessa.

1553.2. Uudelleenarviointia / 17.11.2024

Eri maissa kuohuu vuorollaan. Olen aikaisemmin todennut, että eri maiden kohu ja kuohunta pitäisi 
ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessään. Esimerkiksi Israelissa on ollut mielenosoituksia, jotka 
ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessään. Näin ulkopuolelta on vaikea arvioida Israelin alueen 
mielenosoituksia oikein. Mistä on oikein kyse? Vastaavalla tavalla muutkin mielenosoitukset on 
mahdollista ymmärtää oikein.

Israelin mielenosoitukset ovat hyvä esimerkki, koska kirjoitushetkellä Israel käy aika laajamittaista 
sotaa. Ymmärrämmekö asian oikein, jos Israelissa alkaa uusia esiintyä mielenosoituksia? 
Luultavasti ymmärrämme asian täysin väärin näin ulkopuolelta.

Vihollisen vihollinen ei ole välttämättä ystäväsi! Näin ulkopuolelta on vaikea ymmärtää oikein 
jonkin maan hallintoa vastustavien ryhmien oikeita ajatuksia. Jonkin maan hallinnon vihollinen ei 
ole välttämättä oikea ystäväsi.

Maailmanpoliittisesti olemme jonkinlaisessa välitilassa johtuen Yhdysvaltojen presidentinvaalien 
tuloksesta. Eri vaiheiden jälkeen 5.11.2024 Yhdysvalloissa oli presidentinvaalit, jotka voitti Donald 
Trump. Mikä tulee oleman Donald Trump johdonmukainen ohjelma? Onko Donald Trumpilla 
johdonmukainen ohjelma noudatettavaksi?

Kirjoitushetkellä Donald Trumpin presidentinvaalikampanjan www-sivu toimi edelleen:

https://www.donaldjtrump.com

Donald Trumpin presidentinvaalikampanjan www-sivulta sai ladattu Yhdysvaltojen republikaanisen 
puolueen ohjelman vuodelle 2024 (OFFICIAL 2024 Republican Party Platform). Varmaankin eri 
puolilla maailmaa voidaan lukea tuota ohjelmaa hyvinkin tarkasti. Noudattaako Donald Trump tuota 
ohjelmaa johdonmukaisesti? Tämä asia jää jatkoseurannan alaisuuteen.

Donald Trumpin presidentin virkakausi alkaa 20.1.2025. Kirjoitushetkellä emme siis tiedä Donald 
Trump tekemiä päätöksiä. Tämäkin asia jää jatkoseurannan alaisuuteen.
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1554. Taloutta ja tekniikkaa pohtien

1554.1. Merkintä 1159: Vaalipaneeli 2.4.2019 / Yhteiskunnan 
perusta?

5. huhtikuuta 2019
1159: Vaalipaneeli 2.4.2019 / Yhteiskunnan perusta?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1159

Jalasjärvellä oli vaalipaneeli 2.4.2019, ja paneeliin ottivat osaa Aku Autio, Mikko Jokipii, Ville 
Korpinen, Susanna Koski ja Mikko Savola.

Aiemmin olen listannut merkinnässä (1155) eri puolueiden koulutuksen ajatuksia puolueiden 
eduskuntavaaliohjelmissa.

Yksi henkilö yleisössä oli varautunut todella hyvin, ja hän teki aika tiukkoja kysymyksiä kaikille 
ehdokkaille.

Itse en esittänyt mitään erityistä kysymystä kyseisessä vaalipaneelissa.

Paneelissa mukana ollut Susanna Koski on mainittu seuraavissa merkinnöissä: 716, 722, 735, 807, 
827, 926, 965, 1052, 1094. Linkkilistassa on tarkat osoitteet näihin merkintöjen suhteen.

Nykyisin Susanna Koski ei ole Kokoomuksen Nuorten Liitto ry:n puheenjohtaja 
(Kokoomusnuoret).

Susanna Koski on esittänyt talouden lainsäädännön vapauttamista joillain tavoilla - näin olen 
käsittänyt.

Oman arvion mukaan erilaiset vaalipaneelit ja muut esiintymiset tarkoittavat 
kansanedustajaehdokkaille esiintymisvalmennusta, jotta he oppivat esittämään puolueensa 
puolueohjelmaa lyhyesti ja tehokkaasti erilaisissa yhteyksissä.

Ehkä vaalipaneelit ja muut esiintymiset auttavat joitain äänestäjiä valitsemaan ehdokkaansa. 
Mahdollisesti puolue on jo päätetty etukäteen, jolloin parhaiten esiintyvä ehdokas tulee valituksi 
äänestystä varten.

Mitä jäi mieleen vaalipaneelista?

Etelä-Pohjanmaa on turpeen tuottaja eri tavoilla, joten polttoturpeen suhteen tehtiin kysymys. 
Tunnetulla tavalla jotkut sidosryhmät haluavat lopettaa polttoturpeen tuotannon.

Valtion velasta oli yksi kysymys.
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Yhdessä vaiheessa paneelia esitettiin kysymyksiä, joihin vastattiin punaista tai vihreää korttia (Ei / 
Kyllä) nostamalla.

Lyhyesti todeten ehdokkaiden välillä on jotain eroja, joten ne pitää kaivaa esille 
eduskuntavaaliohjelmien ja ehdokkaiden esiintymisen perusteella.

Yritystoiminta ja yritystoiminnan sääntely nousi esille. Yksi mahdollisuus on lopettaa 
ammattiyhdistysmaksujen verovapaus. Toinen mahdollisuus on tietysti lisätä paikallista sopimista.

Yritystoiminnan ja yritystoiminnan sääntelyn suhteen oli eroja ehdokkaiden välillä.

En tässä kohtaa muista tietystikään kaikkia vaalipaneelissa esitettyjä kannanottoja.

Tilaisuuden lopussa Susanna Koski vielä korosti erikseen, että markkinatalous on edistänyt naisten 
asemaa - ehkä muistan tämän oikein tai väärin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa pitää nostaa esiin keskustelu yhteiskunnan perustasta.

Kirjoitelmia I -teoksessa (kts. linkki linkkilistasta) pohdin luvussa 9 yhteiskunnan perustaa.

Mikä on yhteiskunnan perusta: tekniikka, talous vai jokin muu tekijä?

Itse huomioisin, että tekninen kehitys on mahdollistanut erilaisia uusia toimintoja, koska 
maatalouden ylijäämän perusteella ja siitä vapautunut työvoima on tarkoittanut uusia taloudellisia 
toimintoja sekä työvoiman kouluttamista eri tavoilla.

Eli esimerkiksi Jalasjärvellä työvoimaa on sidottu maatalouteen paljon vähemmän verrattuna 
jonnekin 1950-lukuun.

Itse huomioisin teknisen kehittymisen, joka on vaikuttanut hyvin laajasti talouteen.

Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) esittävät sata uutta teknologiaa, jotka voitaisiin ottaa haltuun 
tulevaisuudessa.

Summaten voi todeta, että tekniset ratkaisut voivat levitä tutkimuksen ja tuotekehityksen 
laboratorioiden ulkopuolelle, ja niiden perusteilla syntyy uusia markkinoita.

Oman käsityksen mukaan tekniikka määrittää markkinoiden toimintaa eri tavoilla.

Aikanaan kehitetty GSM-standardi määritteli uudet markkinat, joilla erilaiset toimijat alkoivat 
kehittämään omaa toimintaansa.

Nykyisin kukaan tuskin kieltää, että aikanaan kehitetty GSM-standardi oli keskeinen osa 
matkapuhelimien ja matkapuhelinverkkojen ympärillä olevasta toiminnasta.

Toisaalta nyt on kehitteillä uuden sukupolven verkkoviestinnän ratkaisuja.
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Kukaan tuskin kieltää uuden sukupolven verkkoviestinnän ratkaisujen mahdollisuuksia.

Tässä kohtaa voin todeta yhden paradoksin liiketoimintaan liittyen: monesti tarvitaan jokin 
puolueeton osapuoli turvaamaan jonkin toimialan kilpailutilanne.

Joskus puolueeton osapuoli jollain toimialalla voi olla julkisen sektorin yksikkö. Joskus puolueeton 
osapuoli jollain toimialalla voi olla esimerkiksi säätiö tai yhdistys.

Yksi hyvä esimerkki puolueettomasta osapuolesta on tietysti Finanssiala ry:n ylläpitämä ja 
kehittämä TUPAS-standardi.

Summaten voi todeta, että tekniikan kehittymisen ja markkinatalouden kehittymisen välillä on 
erilaisia suhteita suuntaan ja toiseen.

Eli markkinatalous vaatii joskus jotain (joskus tekniikan kehittäjä) puolueetonta toimijaa 
turvaamaan jonkin toimialan markkinoiden toimintaa.

Tällainen paradoksi (sidosryhmä ↔ tekniikka ↔ sidosryhmä ↔ talous ↔ sidosryhmä) pitää todeta 
tähän kohtaan.

Maailma on todella monimutkainen paikka, joten erilaisia toimialoja koskeva lainsäädäntö tai 
toimialan vapaaehtoinen oma säätely tulee aina vastaan jollain tasolla tekniikan kehityksen 
seurauksena.

Jotkut meistä uskovat jonkin toimialan omaan vapaaehtoiseen säätelyyn. Jotkut meistä uskovat 
lainsäädännön kehittämiseen. Tuossa on eroja mielipidevaikuttajien välillä.

1554.2. Uudelleenarviointia / 17.11.2024

Markkinatalous vaatii siis joskus jonkin (joskus tekniikan kehittäjä) puolueettoman toimijan 
turvaamaan jonkin toimialan markkinoiden toiminta? Tuossa on melkoinen paradoksi. 

Muistan yhden junakeskustelun, jossa otin esimerkiksi Maanmittauslaitoksen puolueettomana 
toimijana. Käytännössä Maanmittauslaitoksen rekisterit käsittelevät monesti täysin yksityisiä 
asioita, jotka siis merkitään julkisen toimijan rekistereihin. Tuossa on jännä paradoksi: yksityisen 
toimijan ja julkisen toimijan järjestetty yhteistoiminta.

Toisaalta olen todennut, että yritystoiminta keskittyy monella eri tavalla. Sheth (2001) on työpaperi, 
joka esittelee tulevaa kirjaa (Sheth 2002). Oleellista (Sheth 2001) on huomio, että erilaiset 
markkinat keskittyvät eri tavoin, koska esiin nousee kolme markkinajohtajaa. Suomessa hyvä 
esimerkki on päivittäistavaran kauppaketjujen markkinaosuudet, jolloin kaksi markkinajohtajaa (K-
ketju ja S-ketju) ovat vallanneet kaupan markkinat.

Jankari ym. (2024) esittelee tiiviisti pieneläinlääkäripalveluiden keskittymisen tien Suomessa. Eri 
vaiheiden jälkeen pieneläinlääkäripalveluiden suhteen on kaksi markkinajohtajaa. Tässä(kin) 
tapauksessa takana keskittymisen takana on pääomasijoittajia, jolloin pääomasijoittajien omistamat 
markkinajohtajat ostavat markkinoilta pois pieniä toimijoita osaksi isompaa kokonaisuutta. Eli 
Shethin malli saisi näin tukea käytännöstä.
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1555. Jotain tapahtunut kuitenkin / Avoimuusrekisteri

1555.1. Merkintä 1160: Lobbaus / Perustuslaki / 
Hallitusneuvottelut

11. toukokuuta 2019
1160: Lobbaus / Perustuslaki / Hallitusneuvottelut

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1160

Linkkilistan alussa on asiaa lobbauksesta.

Erilaiset sidosryhmät ovat esittäneet Suomeenkin rekisteriä lobbareille - ehkä edunvalvoja toiselta 
nimeltä.

Aikanaan Euroopan Unionin suunnalla on tehty lobbareille oma rekisteri, johon erilaiset 
edunvalvojat voivat lisätä omat tietonsa.

Rekisteröinnistä saa joitain palveluita. Käsittääkseni rekisteriin merkityt edunvalvojat saavat tietoa 
erilaisista kyselyistä.

Millainen pitäisi olla suomalainen rekisteri edunvalvojille?

Yksi mahdollisuus on lisätä edunvalvojien antamat asiakirjat rekisteriin.

Jotkut edunvalvojat voivat ehkä kannattaa asiakirjojen lisäämistä rekisteriin, jolloin ns. tavalliset 
kansalaiset voisivat perehtyä edunvalvojien esittämiin aiheisiin.

Tietysti tässäkin asiassa voi olla hajontaa mielipidevaikuttajien keskuudessa.

Linkkilistan toinen osa käsittelee perustuslakituomioistuimen perustamista Suomeen.

Jotkut sidosryhmät vastustavat voimakkaasti perustuslakituomioistuimen perustamista.

Oman arvion mukaan perustuslakituomioistuin nimenomaan keventäisi kansanedustajien 
työtaakkaa, jolloin he voisivat keskittyä enemmän muihin aiheisiin.

Linkkilistan kolmas osa käsittelee vuoden 2019 hallitusneuvotteluja.

ZIP-tiedosto: hallitustunnustelijan kysymykset sekä puolueiden vastauksia

Edellä olevassa ZIP-tiedostossa on hallitustunnustelijan kysymykset sekä puolueiden vastauksia.

Mahdollisesti kyseiset asiakirjat voivat hävitä joiltain www-sivuilta.
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Lisäksi voi todeta mahdollisuuden hallitusneuvottelusivujen [häviämiselle] jollain aikavälillä.

Linkkilistassa on kuitenkin linkki vuoden 2015 hallitusneuvotteluihin liittyen.

Huomionarvoista on tietysti hallitusneuvotteluiden tausta-aineistojen julkaisu, jolloin eri 
ministeriöiden virkakunta on valmistellut erilaisia tausta-asiakirjoja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Summaten omat huomiot:

* suomalainen edunvalvojien (lobbari) rekisteri kannattaisi perustaa asianmukaisesti
* Suomeen pitäisi perustaa asianmukaisesti perustuslakituomioistuin.

Hallitusneuvotteluista on vielä vaikea sanoa mitään uutta keskusteluiden ollessa kesken.

Kysymykset on tietysti selviä:

* miksi ja miten mielipidevaikuttajat vastustavat edunvalvojien (lobbari) rekisteriä?
* miksi ja miten mielipidevaikuttajat vastustavat perustuslakituomioistuinta?

Jatkossa pitäisi selvittää erilaiset perustelut, vaikkakin mielipidevaikuttajien suunnalta ei saada 
todellisia vastauksia helposti.

Yksi linkki listaa kaikki hallitusohjelmat (alkaen 27.11.2917).

Tietysti olisi merkittävää vertailla tulevaa hallitusohjelmaa aikaisempiin hallitusohjelmiin.

KYSYMYS: kuinka yksityiskohtaista pitäisi olla tulevan hallitusohjelman teksti?

Toisaalta: hyvin tarkka sopiminen voisi helpottaa hallituksen oikeita päätöksiä.
Toisaalta: hallitusohjelma voisi sisältää keskeiset tavoitteet ilman laajoja tekstejä.

Linkkilistassa on linkki Pohtiva-tietokantaan (Pohtiva - Poliittisten ohjelmien tietovaranto).

Mielenkiitoista olisi varmaan verrata tulevan hallitusohjelman ja erilaisten puolueiden ohjelmien 
vastaavuutta toistensa kanssa.

KYSYMYS: miten tulevan hallituksen hallitusohjelma on vastaava oppositiopuolueiden 
ohjelmien suhteen?

Eli vastustaako tuleva oppositio kaikkia mahdollisia hallituksen esitystä?

Toisaalta Eduskunnassa valiokunnat ovat keskeinen osa, jolloin myös oppositiopuolueet ovat 
mukana valiokuntien työssä.

KYSYMYS: millaiset Eduskunnan valiokuntien mietinnöt ja lausunnot tulevat aiheuttamaan 
isoja mediaspektaakkeleita?
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Suuri osa valiokuntien mietinnöistä ja lausunnoista voi mennä läpi ilman isoja mediaspektaaleita.

Eli suomalaisen politiikan suhteen voi jälleen kerran todeta asiaprosessin ja mielikuvaprosessin.

Asiaprosessi etenee monesti omalla tahdillaan, ja mielikuvaprosessin etenee omalla tahdillaan.

Vastaavuus asiaprosessin ja mielikuvaprosessin välillä vaihtelee tietysti ajassa.

1555.2. Uudelleenarviointia / 18.11.2024

Loppujen lopuksi Suomeen on perustettu avoimuusrekisteri. Avoimuusrekisteriin liittyy täysin oma 
rekisterinsä.

Avoimuusrekisteri
https://avoimuusrekisteri.fi

Hyvä edunvalvontatapa on myös määritelty, ja hyvä edunvalvontatavan sisältä PDF-tiedosto löytyy 
avoimuusrekisterin www-sivulta.

Aikanaan tein puoluekokousaloitteen avoimuusrekisteriä vastaavasta rekisteristä. Silloisessa 
puoluekokousvastauksessa aloitetta ei kannatettu. Kuitenkin myöhemmin Puolue ollessaan 
hallituksessa hyväksyi avoimuusrekisterin. Mikä merkitys on puoluekokousaloitteilla? Hyvä 
kysymys!

Hyvän edunvalvontatavan mukaista edunvalvontaa voidaan tehdä tälläkin hetkellä. 
Avoimuusrekisterissä on nykyisin luettavissa erilaisia toimintailmoituksia, joiden takana on erilaisia 
edunvalvonnan yhteisöjä.

Oman huomion mukaan avoimuusrekisterissä ei ole merkitty tiedoksi asiakirjoja, joita olisi jätetty 
tiedoksi edunvalvonnan yhteydessä. Oman arvion mukaan erilaiset edunvalvojat saattaisivat toivoa 
mahdollisimman laajaa julkisuutta erilaisille asiakirjoilleen. Ehkä tämäkin ominaisuus joskus 
laitetaan toimintaan avoimuusrekisterissä.

Loppujen lopuksi asiassa on käynyt todella hyvin. Suomeen on siis perustettu ehdotukseni 
mukaisesti avoimuusrekisteri, joka sisältää tietoa erilaisten edunvalvojien toiminnasta. Toisaalta 
avoimuusrekisteriä voisi edelleen kehittää eteenpäin esimerkiksi asiakirjojen jättämisen toiminnalla.
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1556. Mitä jäi toteuttamatta?

1556.1. Merkintä 1161: Hallitusohjelma julkaistu / 
Hallitusneuvottelut

3. kesäkuuta 2019
1161: Hallitusohjelma julkaistu / Hallitusneuvottelut

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1161

Tulevan hallituksen hallitusohjelma julkaistiin 3.6.2019.

Tähän kohtaan totean seuraavat PDF-tiedostot.

(1) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019
(2) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - erilliset liitteet
(3) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - liitteen 1 taulukot

Eli yhteensä liitteiden kera luettavaa on 213 sivua - tietysti tämä aikamoinen paketti hyvin tärkeää 
asiaa.

Perustulosta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 159:

"Toteutetaan negatiivista tuloveroa koskeva kokeilu hyödyntäen viime kaudella toteutetusta 
perustulokokeilusta saatuja kokemuksia."

Tuo on mielestäni erittäin hyvä kirjaus. Suurin puute viime hallituskauden perustulokokeilussa on 
kokeilun perustuminen vain yhteen kokeiluryhmää.

Mahdollisesti tämän hallituskauden kokeilussa voisi olla useampi kokeiluryhmä.

Perustuloon liittyen olen esittänyt muutaman mielipidekirjoituksen.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

67 / Välityömarkkinoiden vaikeasta työllistämisestä
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_67

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75
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76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

(Kerraten) Eli oman mielipiteen mukaan tarvitsemme kunnollisen useamman kokeiluryhmän 
perustulon kokeilun.

Koulutuksen suhteen pitää todeta yksi mielipidekirjoitus.

59 / Pois opintoputkien vankilasta?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_59

Tähän kohtaan linkitän sähköisten merkintöjen otsikoiden sivun:

Otsikot / TXT
http://www.jukkarannila.fi/paivakirjan_otsikot_TXT.txt

Hakutermillä "koulutu" löytyy ainakin seuraavat merkinnät: 317, 368-372, 540, 583, 597, 720, 738, 
781, 789, 793, 850, 853, 894, 959, 1043, 1057, 1089, 1109, 1145.

Oma teesini on ollut koulutuksen tehostaminen ja koulutusaikojen lyhentäminen.

Jokaisella koulutusasteella (myös korkeakoulutuksessa) voitaisiin kehittää nykyistä nopeampia ja 
tehokkaampia koulutusjaksoja.

Tarvitsemme enemmän nopeaa ja tehokasta koulutusta. Useamman vuoden tutkintohärveleitä 
tarvitsemme vähemmän.

Koulutuksen osalta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 164:

"Laaditaan kansalliset osaamisen tunnistamisen ja tunnustamisen periaatteet, joiden 
tavoitteena on tehdä eri tavoin hankittu yksilön osaaminen näkyväksi työelämässä ja 
koulutusjärjestelmässä."

Tämä on erittäin hyvä kirjaus.

Yksi opiskelumuoto on omalla vapaa-ajalla tapahtuva opiskelu, jonka oppimistulokset voivat olla 
hyviä verrattuna muuhun koulutukseen.

Yksi esimerkki on tietysti kielten opiskelu vapaa-ajalla, jolloin oman kielitaidon oikean osaamisen 
tason osoittaminen voisi olla kiinnostava mahdollisuus.

Koulutuksen osalta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 164:

"Toteutetaan parlamentaarinen jatkuvan oppimisen uudistus, jolla vastataan läpi elämän 
jatkuvaan tarpeeseen kehittää ja uudistaa omaa osaamista. Kokonaistarkastelussa otetaan 
huomioon koko koulutuspolun koulutuksen tarjonnan ja rahoituksen, sosiaaliturvan, 
muutosturvan, työttömyysturvan, omaehtoisen ja työvoimapoliittisen koulutuksen sekä 
osaamisen tunnistamisen niveltyminen uuteen järjestelmään. Jatkuvan oppimisen uudistus 
toteutetaan kolmikantaisena yhteistyönä yhdessä koulutuksenjärjestäjien kanssa."
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(1) JOS edellä mainittu kirjaus tarkoittaa koko koulutusjärjestelmän perusteellista arviointia, niin 
tietysti se on erittäin hyvä kirjaus.

(2) JOS edellä mainittu kirjaus tarkoittaa tehokkaiden ja lyhyempien koulutusten järjestämistä 
kaikilla koulutusasteilla, niin tietysti se on erittäin hyvä kirjaus.

(3) JOS edellä mainittu kirjaus tarkoittaa lisää useamman vuoden tutkintohärveleitä, niin tietysti se 
on huono kirjaus.

Koulutuksen osalta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 162:

"Korkeakoulutuksen ja tutkimuksen visio 2030 -työssä on sitouduttu korkeakoulutettujen 
määrän nostamiseen 50 prosenttiin nuorista aikuisista vuoteen 2030 mennessä. 
Koulutustason nostoon, hakijasuman purkamiseen sekä alojen ja alueiden osaajapulaan 
etsitään ratkaisuja hallituskauden aikana lisäämällä korkeakoulutuksen aloituspaikkoja 
merkittävästi."

Tämä on vähän huolestuttava kirjaus. Tarkoittaako tämä enemmän uusia useamman vuoden 
tutkintohärveleitä? Edellä olen korostanut tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia kaikille koulutusasteille 
- myös korkeakoulutukseen.

Puolustuspolitiikan osalta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 93:

"Yhteiskunnan kokonaisturvallisuuden kannalta vapaaehtoisilla maanpuolustusjärjestöillä on 
tärkeä rooli. Maanpuolustusjärjestöjen aktiivinen toiminta reserviläisten kenttäkelpoisuuden 
ja maanpuolustustahdon ylläpidossa on merkityksellistä kansallisen puolustuksen 
suorituskyvyn näkökulmasta. Maanpuolustusjärjestöjen riittävät resurssit varmistetaan ja 
ampumaharjoittelun edellytykset koko Suomessa turvataan. Laki vapaaehtoisesta 
maanpuolustuksesta pannaan toimeen. Puolustushallinto ohjaa ja valvoo vapaaehtoista 
maanpuolustustoimintaa asianmukaisella tavalla."

(1) JOS tämä kirjaus tarkoittaa vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustuskoulutuksen keskittämistä 
Puolustusvoimille, niin tietysti se on erittäin hyvä kirjaus.

(2) Itse olen ehdottanut reserviläisen taidonnäytekirjaa, jolloin olisi mahdollista osoittaa oma 
sotilaallinen osaaminen tehokkaasti ja helposti.

Puolustuspolitiikan osalta todetaan seuraavaa hallitusohjelman sivulla 92:

"Yleistä asevelvollisuutta ylläpidetään sotilaallisen maanpuolustuksen tarpeisiin. 
Asevelvollisuus tukee yhteiskunnallista koheesiota ja luo perustaa maanpuolustustahdolle. 
Hallituskauden alussa asetetaan laajapohjainen parlamentaarinen komitea selvittämään 
yleisen asevelvollisuuden kehittämistä ja maanpuolustusvelvollisuuden täyttämistä. 
Tavoitteena on korkean maanpuolustustahdon ylläpitäminen ja kansalaisten 
yhdenvertaisuuden vahvistaminen."

(1) Itse olen ehdottanut yli 35-vuotiaille reserviläiselle varautumisen tehtäviä, jolloin he siirtyisivät 
sotilaallisista tehtävistä jouhevasti erilaisiin varautumisen tehtäviin.
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(2) JOS tämä kirjaus tarkoittaa yli 35-vuotiaiden reserviläisten tehtävien perusteellista 
uudelleenarviointia, niin tietysti se on hyvä kirjaus.

Yksi uudemman ajan esimerkki on tietysti yli 35-vuotiaat tietotekniikan osaajat, joille voitaisiin 
nykyajan hengen mukaisesti antaa täysin omia varautumisen tehtäviä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Yritin siis todeta jotain rakentavaa 3.6.2019 julkaistusta hallitusohjelmasta ilman turhaa räksytystä.

Jotkut kirjaukset olivat toivoa herättäviä, mutta kaikissa kirjauksissa on mahdollista tehdä isoja 
virheitä.

Tässä merkinnässä käsittelin siis perustuloa, koulutusta ja puolustusta, jolloin myöhempiin 
merkintöihin jää vielä arvioitavaa muista aiheista.

Oman arvion mukaan 3.6.2019 julkaistu hallitusohjelma ei ole täysin onneton tässä vaiheessa, mutta 
kerraten voi todeta mahdollisuudet isoihin virheisiin tässä merkinnässä käsitellyissä aiheissa.

Eli jatkossa pitää kiinnittää tarkempaa huomiota tulevien lakien valmisteluaineistoihin ja lopullisiin 
lakiehdotuksiin.

1556.2. Uudelleenarviointia / 18.11.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että edellinen hallitus (Marin) ei toteuttanut perustulokokeilua 
vastaavaa kokeilua. Nykyinen hallitus (Orpo) pyrkii kehittämään yleistukea. Yleistuen pitäisi 
käsitykseni mukaan korvata useampi tuki yhdellä tuella. Perusajatuksena yleistuki kannattaa tietysti 
selvittää asianmukaisesti. Jos olisikin vain yksi yleistuki eikä ripakopallista erilaisia tukimuotoja. 
Ajatuksena kannattaa tietysti selvittää todella hyvin.

Oma huomio koulutuksen suhteen on erilaiset lyhyet koulutukset. Alkaako nykyinen hallitus (Orpo) 
kehittämään erilaisia lyhyitä koulutuksia? Oman mielipiteen mukaan tarvitsemme erilaisia lyhyitä 
koulutuksia kaikille koulutusasteille. Emme tarvitse lisää erilaisia useamman vuoden kestäviä 
tutkintohärveleitä. Tarvitsemme enemmän oikeaa osaamista.

Puolustuksen suhteen pitää todeta uusin työryhmä. Uusin työryhmä pohtii vapaaehtoisen 
maanpuolustuksen asiaa. En ole laskenut, että monesko vapaaehtoisen maanpuolustuksen asiaa 
pohtiva työryhmä tämä työryhmä on. Eri työryhmiä on tullut ja mennyt eri vaiheissa.

Vapaaehtoisen maanpuolustuksen asiana olen kehottanut pohtimaan reserviläisen taidonnäytekirjaa. 
Jos olisi reserviläisen taidonnäytekirja, niin erilaisille koulutuksille voitaisiin laittaa erilaisia 
todennettavia asioita huomiotavaksi. Reserviläisen taidonnäytekirja toisi kunnollista ryhtiä 
annettavaan maanpuolustuskoulutukseen. Ei menisi aikaa erilaisiin arvailuihin.

Eli nykyiselle hallitukselle (Orpo) riittäisi paljon tekemistä eri tavoilla. Aika näyttää Orpon 
hallituksen oikea tekemiset.
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1557. Varautumisen j perinteiden asiaa

1557.1. Merkintä 1162: Reserviläiset / Koulutus / 
Vapaaehtoisuus / Lehti

4. kesäkuuta 2019
1162: Reserviläiset / Koulutus / Vapaaehtoisuus / Lehti

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1162

[Päivitys - muutama kirjoitusvirhe on korjattu 4.6.2019 jälkeen.]
[Päivitys - merkinnässä jäi merkitsemättä Puolustusvoimien lippujuhlan päivä 4.6.2019.]

Eduskuntavaalit päättyivät 26.4.2019 varsinaisena vaalipäivänä. Itse kävin äänestämässä 
ennakkoon.

Ennen varsinaista vaalipäivää julkaistiin Reserviläinen-lehden numero 2/2019.

Näin vaalien jälkeen pitää arvioida Reserviläinen-lehden numeroa 2/2019 joillain huomautuksilla.

1) Lehdessä on maanpuolustushenkisten kansanedustajaehdokkaiden vaalimainoksia.
2) Sivulla 2 on asiaa reserviläisten kunnon kohentamisesta ja TIKKI-järjestelmästä, joka 
kokoaa yhteen reserviläisten kuntokokeiden tuloksia.
3) Sivulla 10 on asiaa sovelletuista reserviläisammunnoista (SRA).
4) Sivulla 12 on esitelty lehden tekemä vaalikysely puolueille.
5) Sivuilla 16-17 on laaja katsaus NATO:n suhteen ja tietysti tehtyyn kyselyyn NATO:n 
kannatuksesta kansalaisten keskuudessa.
6) Sivuilla 23-24 on koko aukeaman kattava Perussuomalaisten Nuorten vaalimainos.

Tähän kohtaan pitää tehdä arvio esitetyistä aiheista.

1) Innokkaat reserviläiset jakaantuvat tietysti erilaisiin puolueisiin, jolloin 
reserviläistoiminnan pitäminen puolueettomana toimintana on hyvin tärkeää.
2) Itse olen todennut tarpeen vain yhdelle varautumisen tietojärjestelmälle, joka olisi 
kuitenkin hajautettu asianmukaisesti; eli TIKKI-järjestelmä voi tietysti olla yksi tietoja 
antava tietojärjestelmä.
3) Oman käsityksen mukaan sovellettujen reserviläisammuntojen (SRA) toiminta ei 
rekisteröidy mihinkään Puolustusvoimien rekisteriin, jolloin sovelletut reserviläisammunnat 
ovat puuhastelua (katsoin tätä SRA-sivustolta, mutta en löytänyt vastausta, joten voin olla 
väärässä).
4) Vaalikyselyn tulokset olivat suhteellisen suppea esitys, jolloin olisi ollut mahdollista 
käyttää enemmän palstamillimetrejä tähän asiaan.
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5) NATO on aina keskeinen osa tehtäviä kyselyitä, mutta tässä kohtaa mainituista kyselyistä 
en löytänyt tietoa Maanpuolustustustiedotuksen suunnittelukunnan järjestämästä kyselystä 
vuodelta 2018.
6) Tietysti on hyvin mielenkiintoista, jos poliittinen nuorisojärjestö julkaisee koko aukeaman 
kattavan vaalimainoksen.

Vaalien jälkeen ilmestyi Reserviläinen-lehden numero 3/2019. Tähän kohtaan pitää todeta muutama 
merkintä Reserviläinen-lehden numero 3/2019 perusteella.

a) Sivulla 6 on asiaa Reserviläisliiton Vahvaa puolustusta ylläpidettävä -vaaliohjelmasta.
b) Vahvaa puolustusta ylläpidettävä -vaaliohjelmaan oli sitoutunut 159 allekirjoittajaa.
c) Vahvaa puolustusta ylläpidettävä -vaaliohjelman allekirjoittajista 31 pääsi Eduskuntaan 
kansanedustajaksi.
d) Sivuilla 16-17 on asiaa jalkaväkimiinoja korvaavasta asejärjestelmästä, jota on kehitelty 
eteenpäin.
e) Sivuilla 16-17 on asiaa miehittämättömistä ilma-aluksista ja niiden sotilaalliseen 
käyttöön.
f) Sivulla 24 on asiaa jotoksesta, josta voi saada kertausharjoitusvuorokausia.

Tähän kohtaan pitää tehdä arvio esitetyistä aiheista.

a) Vahvaa puolustusta ylläpidettävä -vaaliohjelma ei ole kymmenien sivujen laaja 
kokonaisuus.
b) Joillain puolueilla on enemmän tai vähemmän vaaliohjelman allekirjoittajaa, mikä on 
tietysti mielenkiintoinen tiedonjyvänen.
c) Mielenkiintoista on tietysti mainittujen 31:n allekirjoittajan oikea toiminta 
maanpuolustukseen liittyvissä lakihankkeissa.
d) Pystyykö kehitteillä oleva uusi asejärjestelmä oikeasti korvaamaan jalkaväkimiinat?
e) Varmaankin joudumme Suomessakin määrittelemään määrän ja laadun Puolustusvoimien 
käyttämille miehittämättömille lentolaitteille.
f) Kohottaako jokin järjestetty jotos oikeasti reserviläisten sotilaallisia taitoja?

Helsingin Sanomat (18.5.2019 sivu A 15) julkaisi aivan asianmukaisen artikkelin vapaaehtoisesta 
sotilaallisesta koulutuksesta.

Lyhyesti todeten vapaaehtoinen sotilaallinen koulutus pitää tietysti siirtää Puolustusvoimille, koska 
meillä on täysin pirstoutunut maanpuolustusjärjestöjen kenttä.

Reserviläinen-lehdessä (3/2019, sivu 14) on asiaa Reserviläisliiton ja Reserviupseeriliiton 
puheenjohtajien haastatteluista.

Kysymys on selvä: miten vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen siirto Puolustusvoimille 
vaikuttaa innokkaiden reserviläisten toimintaan?

Olen monet kerrat todennut, että toiminnallinen sotilaallinen koulutus kiinnostaa erityisesti 
nuorempia sukupolvia.

Tietysti nuorempien sukupolvien kiinnostuminen reserviläisjärjestöjen jäsenyydestä on 
mielenkiintoinen kysymys.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Itse olen todennut vapaaehtoisen maanpuolustuksen jakaantuvaan pikkukenkä- ja 
kumisaapaslinjaan.

Oman kokemuksen mukaan vapaaehtoisen maanpuolustuksen muuttaminen kumisaapaslinjan 
mukaiseen toimintaan on ollut hyvin kivulias hanke.

Oman arvion mukaan vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen siirtäminen Puolustusvoimien 
alaisuuteen on erittäin hyvä hanke, jolloin voidaan tarjota kumisaapaslinjan mukaista toimintaa eri 
sukupolville.

Edelleen täytyy todeta reserviläisen taidonnäytekirja, jolloin erilaisissa tilaisuuksissa voitaisiin 
harjoitella joitain reserviläisen taidonnäytekirjan osa-alueita.

ELI jokaisen tilaisuuden suunnittelussa voisimme huomioida reserviläisen taidonnäytekirjan osa-
alueita. Kaikkia reserviläisen taidonnäytekirjan osa-alueita ei varmaankaan voida kouluttaa yhdessä 
pienemmässä tilaisuudessa.

Tietysti reserviläisen taidonnäytekirjan osa-alueiden mukainen osaaminen pitäisi osoittaa erikseen 
erillisessä tilaisuudessa.

Kaikenlaisesta turhasta puuhastelusta pitäisi päästä eroon kaikessa vapaaehtoisessa 
maanpuolustuksessa.

Lopuksi täytyy kerraten todeta yli 35-vuotiaiden henkilöiden sijoitukset.

JOS yli 35-vuotiaiden henkilöiden sijoitukset sotilaallisista tehtävistä kohti muita poikkeusoloja 
palveleviin tehtäviin järjestettäisiin jouhevasti, niin se olisi erittäin hyvä asia.

Monet yli 35-vuotiaat haluaisivat olla edelleenkin hyödyksi maanpuolustuksen kannalta, joten heille 
pitäisi kehittää oma polku sotilaallisista tehtävistä kohti muita poikkeusoloja palveleviin tehtäviin - 
tietysti osaksi perustuen siviilitaitoihin.

Puolustusvoimien ei tarvitse järjestää mitään sotilaallista koulutusta yli 35-vuotiaille.

Esimerkiksi tutustuminen johonkin sotilaalliseen kohteeseen pitää järjestää ilman ammuntoja 100 
metrin etäisyydeltä.

Tutustuminen johonkin sotilaalliseen kohteeseen on tietysti pikkukenkälinjan mukaista toimintaa, 
mutta silläkin voi olla oma merkityksenä, jos tällaiset toiminnot järjestettäisiin järkevällä tavalla.

Eli vapaaehtoista maanpuolustusta yleisesti pitääkin arvioida erittäin huolellisesti.

Lisäksi vapaaehtoinen sotilaallinen koulutus pitää arvioida erittäin perusteellisesti, jotta 
vapaaehtoinen sotilaallinen koulutus palvelee oikeasti Puolustusvoimien asettamia tavoitteita.

Puolustusvoimien ei tarvitse järjestää mitään puuhastelua ilman oikeita tavoitteita.
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1557.2. Uudelleenarviointia / 18.11.2024

Yksi keskitetty varautumisen rekisteri, joka olisi kuitenkin hajautettu järkevällä tavalla. Tätä voisi 
kuvata seuraavalla kuvalla.

Pitäisi olla vain yksi varautumisen rekisteri, johon merkitään kaikki oleelliset tiedot varautumiseen 
liittyen. Yksi osa varautumisen rekisteriä voi olla ruumiillisen kunnon tulokset jostain ruumiillisen 
kunnon testistä suoritettuna.

Nyt meillä on aivan liikaa erilaisia varautumisen rekistereitä. Useamman rekisterin veivaaminen 
altistaa varautumisen toiminnan erilaisille virhetilanteille.

Kumisaapaslinja? Pikkukenkälinja? Oman havainnon mukaan kumisaapaslinja tarkoittaisi oikeaa 
toiminnallista toimintaa maastossa kumisaappaat jalassa. Pikkukenkälinjaa edustavat esimerkiksi 
erilaiset kunniavartiot.

Itse olen osallistunut useampana jouluaattona kunniavartioon Jalasjärven evankelis-luterilaisen 
kappeliseurakunnan kirkonkylän kirkon edessä olevalla Pro Patria -patsaalla. Käytännössä 
kunniavartioon on osallistunut neljä henkilöä; eli patsaan jokaisella kulmalla on henkilö 
kunniavartiossa. Tietysti kyseessä on hyvin arvokas perinne, joka kunnioittaa kirkon edustalla 
olevien sankarivainajien muistoa. Tämä on tietysti pikkukenkälinjan mukaista toimintaa eikä ole 
mikään toiminnallisuuden esikuva. Kumisaapaslinjan mukainen toiminnallinen toiminta vaatisi 
tietysti paljon enemmän vaivaa ja tekemistä.

Tässä asiassa on tietysti omat hankaluutensa. Erilaiset kunniakkaat perinteet pitäisi tietysti hoitaa 
kunnialla. Toisaalta tarvittaisiin toiminnallista toimintaa, mutta siihen ei välttämättä löydy tekijöitä.
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1558. Poikkeusolosuhteen mahdollisuus

1558.1. Merkintä 1163: Maatalous (8) / Ruokaturva / 
Hallitusohjelma

7. kesäkuuta 2019
1163: Maatalous (8) / Ruokaturva / Hallitusohjelma

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1163

Nykyisen hallituksen (Rinne) hallitusohjelma julkaistiin 3.6.2019.

Kerraten aikaisemmasta totean tähän kohtaan seuraavat PDF-tiedostot.

(1) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019
(2) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - erilliset liitteet
(3) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - liitteen 1 taulukot

Eli yhteensä liitteiden kera luettavaa on 213 sivua - tietysti tämä aikamoinen paketti hyvin tärkeää 
asiaa.

Tässä merkinnässä käsittelen maatalousasiaa hallitusohjelman perusteella.

Maataloutta käsittelevät hallitusohjelman sivut 118-126.

Tähän kohtaan pitää todeta linkkilistasta muutama kysymys:

* miten käy maataloustuille Yhdistyneen kuningaskunnan EU-eron jälkeen?
* miten turvataan tuottajien elinkeino ja tuotannon kannattavuus?
* pitääkö/pitäisikö maataloustukia laskea reilusti?
* miten suhtautua maatalouslomitukseen?
* maito ja liha verotuksen alaiseksi?
* mitä olisi kestävä biotalous?
* millaista olisi hiilineutraali maatalous?
* miten turvataan ruokaturva poikkeusolosuhteissa?
* millaista kotimaista tuotantoa oltava Suomessa?
* miten suhtautua hyönteisten kasvatukseen?
* riittääkö siemenvilja?
* miten pitäisi muuttaa eläinsuojelulakia?
* millaista olisi tulevaisuuden turvetuotanto?
* onko peltojen kipsikäsittely uusi mahdollisuus?
* millaista olisi Suomessa viljelty kala?
* luomutuotannon oikea markkinaosuus?
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* syödäänkö Suomessa liikaa lihaa?
* mikä olisi oikea määrä lihalle (esim. viikoittain)?
* kuinka moni kauppaketju siirtyy pois häkkikanalassa kasvatetuista kananmunista?
* onnistuuko jätevesien ravinteiden kerääminen levien avulla?

Eli kysymyksiä on paljon enemmän kuin oikeita vastauksia.

Perusongelma on tietysti kansallisen ruokaturvan ylläpito huomioiden kuitenkin vapaiden 
markkinoiden toiminta.

Perusongelman ratkaisu on tietysti erittäin vaikeaa, koska asiassa on erilaisia toimintamalleja 
vastakkain.

JOS halutaan turvata kansallinen ruokaturva, niin maatalouden pysyminen ja kehittyminen 
Suomessa pitää turvata asianmukaisesti.

JOS halutaan turvata vapaiden markkinoiden toiminta, niin myös maatalous pitää alistaa vapaalle 
kilpailulle muiden elinkeinojen kanssa.

Tämä merkintä on kahdeksas (8) merkintä koskien erityisesti maataloutta.

Hyvä lähtökohta on oman tietämättömyyden toteaminen, koska oma kokemus ja osaaminen 
maataloudesta on hyvin puutteellista täysin ymmärrettävästi.

Näillä päiväkirjasivuilla on ollut jonkin verran asiaa poikkeusolosuhteisiin varautumisesta. Lisäksi 
mielipidekirjoitus numerolla 79 käsittelee poikkeusolosuhteita.

79: Poikkeusolosuhdepuolue rp Jalasjärvellä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_79

Olen monet kerrat todennut monen poliittisen ajatuksen perustuvan hyvän sään ajatteluun.

Oikea lähestymistapa olisi tietysti erilaisten poliittisten hankkeiden arviointia poikkeusolosuhteiden 
kannalta.

JOS poikkeusolot olisivat ensimmäinen ja viimeinen asia poliittiselle päätökselle, niin tehtävät 
päätökset olisivat rakenteeltaan erilaisia.

Valitettavasti poikkeusolot eivät yleensä saa mitään huomiota erilaisissa lainsäädäntöhankkeissa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kerraten aikaisemmista merkinnöistä voi todeta poliittisten hankkeiden perustuvan hývän sään 
ajatteluun ilman poikkeusolosuhteiden huomiointia.

Lisäksi olen käyttänyt "yhteiskuntainsinöörin" käsitettä.

Yhteiskuntainsinööri uskoo tietynlaisiin yhteiskunnan lakeihin, joita noudattamalla yhteiskunta 
täydellistyy hyvin toimivaksi kokonaisuudeksi.
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Asia on tietysti täysin päinvastainen, koska jokainen ihmiseen perustuva järjestelmä ei toimi 
yksinkertaisten lakien mukaisesti, jolloin jokaisella poliittisella päätöksellä on erilaisia 
odottamattomia sivuvaikutuksia.

Uutta?

Tässä kohtaa voi todeta tarpeen seurata nykyhallituksen (Rinne) maatalouspoliittisia päätöksiä - 
ehkä tarkennettuna maatalouteen, metsätalouteen ja maaseutuun liittyen.

Koska maatalouspolitiikka on riippuvainen poliittisista suhdanteista, niin nykyhallituksen (Rinne) 
esittämä maatalouspolitiikka kohtaa melko varmasti arvostelua erilaisille perusteilla.

Miksi ja miten nykyhallituksen (Rinne) maatalouspolitiikkaa tullaan arvostelemaan ja 
puolustamaan?

Tästä aiheesta voisi tehdä tarkemman selvityksen.

Lisäksi edellä mainittu poikkeusolosuhteiden ja ruokaturvan vastaavuudet ja epävastaavuudet pitää 
jatkossa selvittää paljon tarkemmin.

KYSYMYS: ketkä mielipidevaikuttajista huomioivat hyvin tarkasti poikkeusolosuhteet 
erilaisten lainsäädäntöhankkeiden yhteydessä?

VEIKKAUS: poikkeusolosuhteita huomioiva mielipidevaikuttajia on suhteellisen vähän 
riippumatta puoluekannasta.

Eli maatalouteenkin tullaan soveltamaan lainsäädäntöä, joka perustuu hyvän sään ajatukseen.

Varmaankin jokin vakava ruokaturvan poikkeusolosuhde herättää osan meistä huomioimaan 
poikkeusolosuhteita.

VEIKKAUS: Riippumatta ruokaturvan mahdollisesta vakavasta poikkeusolosuhteesta moni 
mielipidevaikuttaja ei tule muuttamaan mielipidettään.

1558.2. Uudelleenarviointia / 18.11.2024

Mahdollisesti kohtaamme tulevaisuudessa jonkin oikean poikkeusolosuhteen, joka voisi liittyä 
hyvin voimakkaasti maatalouteen. Mahdollisesti tällainen maatalouteen liittyvä poikkeusolosuhde 
voisi laajentaa monen henkilön maailmankuvaa. Aikanaan meillä oli koronaviruksen aiheuttama 
poikkeusolosuhde, joka varman avasi joidenkin henkilöiden maailmankuvaa. Tällaistakin voi siis 
tapahtua oikeasti!

Poikkeusolosuhteet eivät yleensä ole ensimmäinen ja viimeinen asia pohdittaessa jotain 
yhteiskunnallista päätöstä. Pikemminkin ajattelu perustuu hyvän sään ajatuksiin. Pitäisi ajatella 
juuri päinvastoin: miten tämä asia toimii oikeassa ongelmatilanteessa?

Poikkeusolosuhdepuolue rp? Tällainen puolue ei ole oikeasti olemassa, joten poikkeusolosuhteet 
eivät yleensä saa asianmukaista huomiota asioita päätettäessä.
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1559. Aloittaminen avoimuudesta ensin

1559.1. Merkintä 1164: Avoimuus / Rajapinnat / Hallitusohjelma

7. kesäkuuta 2019
1164: Avoimuus / Rajapinnat / Hallitusohjelma

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1164

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-61

Nykyisen hallituksen (Rinne) hallitusohjelma julkaistiin 3.6.2019.

Kerraten aikaisemmasta totean tähän kohtaan seuraavat PDF-tiedostot.

(1) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019
(2) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - erilliset liitteet
(3) Neuvottelutulos hallitusohjelmasta 3.6.2019 - liitteen 1 taulukot

Eli yhteensä liitteiden kera luettavaa on 213 sivua - tietysti tämä aikamoinen paketti hyvin tärkeää 
asiaa.

Nykyisen hallituksen (Rinne) hallitusohjelman sivulla 182 todetaan seuraavaa:

”Hallitus edistää avoimen lähdekoodin ensisijaisuutta julkisissa tietojärjestelmissä ja niiden 
hankinnoissa. Hallitus säätää lailla velvoitteen edellyttää avoimia rajapintoja julkisia 
tietojärjestelmiä hankittaessa, ellei painavasta syystä muuta johdu.”

En tässä vaiheessa tiedä eri puolueiden kantoja edellä mainittuihin kirjauksiin.

Oma tietotekniikan seuranta on keskittynyt avoimien ratkaisuihin pärjäämiseen kivikovilla 
markkinoilla.

Edellä mainitussa kirjauksessa ei mainita avoimia ja horisontaalisia standardeja.

Tietysti avoimet rajapinnat voivat tarkoittaa avoimien ja horisontaalisten standardien käyttämistä.

Tietysti avoin lähdekoodi voi olla hyvä ratkaisu erilaisissa asiayhteyksissä.

22774

22775

22776

22777

22778
22779
22780
22781
22782
22783
22784
22785
22786
22787
22788
22789
22790
22791
22792
22793
22794
22795
22796
22797
22798
22799
22800
22801
22802
22803
22804
22805
22806
22807
22808
22809
22810
22811
22812
22813
22814
22815
22816
22817
22818
22819
22820

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1164


506 / 782

Tässä kohtaa huomioin jälleen kerran avoimien ratkaisujen tarkoittavan erilaisia kustannuksia 
verrattuna suljettuihin ratkaisuihin.

Sekä suljettujen että avoimien ratkaisujen kustannukset pitää selvittää asianmukaisesti kaikkien 
tietoteknisten hankkeiden asiayhteyksissä.

Avoin → Säätäminen → Suljettu → Säätäminen → Itse → Avoin(?).

Tuossa on selvä päätösketju tehtäville järjestelmille:

* ensin kannattaa tutkia jotain AVOINTA ratkaisua ilman säätämistä.
* ehkä on mahdollista käyttää AVOINTA ratkaisua laajalla säätämisellä.
* mahdollisesti ei löydy AVOINTA ratkaisua yhteisön tarpeisiin
* tämän jälkeen pitää kartoittaa SULJETUT ratkaisut
* ehkä on mahdollista käyttää SULJETTUA ratkaisua ilman säätämistä.
* ehkä on mahdollista käyttää SULJETTUA ratkaisua laajalla säätämisellä.
* mahdollisesti ei löydy SULJETTUA ratkaisua yhteisön tarpeisiin
* lopuksi pitää arvioida itse kehitettävää järjestelmää
* joskus on mahdollista julkaista itse tehty järjestelmä avoimen ratkaisun mukaisesti.

Avoin → Säätäminen → Suljettu → Säätäminen → Itse → Avoin(?).

Jokaisessa vaihtoehdossa on tietysti omat ongelmansa ja omat vahvuutensa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

EHDOTUS: Jokainen julkisen sektorin järjestelmä pitää asettaa aikajanalle perustuen 
järjestelmille määriteltyjen elinkaaren mukaisesti.

Riippuen järjestelmän elinkaaresta voidaan tehdä siirtymiä avoimiin ratkaisuihin järjestelmien 
uusimisen yhteydessä.

Tämä työ voi kestää useamman vuoden, koska eri järjestelmät ovat elinkaaren eri vaiheissa.

EHDOTUS: Jokaisen järjestelmävaihdoksen yhteydessä pitää arvioida tasapuolisesti sekä 
suljetut että avoimet ratkaisut.

Avoin → Säätäminen → Suljettu → Säätäminen → Itse → Avoin(?).

Tässä kohtaa pitää todeta jokaisen tietoteknisen hankkeen olevan isojen riskien hankkeita.

Käytännössä eri järjestelmien elinkaaret eivät ole sidottuja vaalikausiin, jolloin nykyisen hallituksen 
(Rinne) tekemä lainsäädäntö koskien julkisia järjestelmiä tietysti vaikuttaa uusien hallituksien 
virkakausilla.

KYSYMYS: Ketkä tulevat vastustamaan esimerkiksi avoimia ratkaisuja julkisten 
järjestelmien asiayhteyksissä?
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Lyhyesti todeten avoimien ratkaisujen yleistyminen julkisissa järjestelmissä tarkoittaa kovaa 
poliittista vääntöä nykyhallituksen (Rinne) kaudella.

Mielenkiintoista on tietysti seurata hallitusohjelman kirjauksen soveltaminen oikeaksi 
lainsäädännöksi - eli avoin lähdekoodi ja avoimet rajapinnat erityisesti hallitusohjelman mukaisesti.

1559.2. Uudelleenarviointia / 18.11.2024

Tällä hetkellä erityisesti suljetut isot järjestelmät ovat todellisuutta erilaisissa asiayhteyksissä. Aina 
välillä jokin iso suljettu järjestelmä voidaan avata, mutta tämä ei ole pääsääntö. Oma huomio on, 
että avattu iso suljettu järjestelmä on edelleen iso järjestelmä. Ison järjestelmän kehittäminen on 
oma erityinen haaste erilaisissa tietoteknisissä asiayhteyksissä.

Tähän kohtaan pitää linkittää tekemäni esitelmä.

FI: Lausunto 180: Esitelmä erilaisiin aiheisiin liittyen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_180

Tässä esitelmässä käsittelen erityisesti isoja suljettuja järjestelmiä sekä näytön, näppäimistön 
ja hiiren muodostamaa käyttöliittymäkokonaisuutta

Esittelen esitelmässä (lausunto 180) erilaisia ongelmia, joita liittyy isoihin suljettuihin järjestelmiin. 
Yksityiseltä puolelta hyvä esimerkki on erilaiset isot suljetut toiminnanohjausjärjestelmät. Julkiselta 
puolelta hyvä esimerkki on erilaiset isot suljetut potilastietojärjestelmät. Kummassakin tapauksessa 
voidaan ”räätälöidä” hyvin isoa suljettua järjestelmää, jonka ydin on kuitenkin ulkomainen ratkaisu. 
Oman havainnon mukaan ison suljetun järjestelmän ”räätälöinti” on erittäin vaikea tehtävä monessa 
asiayhteydessä. Ulkomainen ydin tarkoittaa hyvin monesti paljon erilaisia käytännön vaikeuksia 
suomalaisessa asiayhteydessä.

Avoin → Säätäminen → Suljettu → Säätäminen → Itse → Avoin(?).

Edellä mainittu ketju voisi olla monesti pohjana pohdittaessa erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja. Oma 
havainto on, että kannattaisi aloittaa pohdinta alkaen avoimista järjestelmistä. On tietysti olemassa 
hyviä suljettuja järjestelmiä; tämäkin voi olla todellisuutta joissain asiayhteyksissä.
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1560. Kaupallisen keskittymisen asiaa eri tavoilla

1560.1. Merkintä 1165: Yleispalvelu? / Taksit? / Hallitusohjelma

24. kesäkuuta 2019
1165: Yleispalvelu? / Taksit? / Hallitusohjelma

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1165

Tähän kohtaan voi linkittää kasan aikaisempia merkintöjä koskien liikenneasioita.

1140: Yleispalvelu? / Yksityistäminen? / Linja vai kaista?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1140

1122: Yksityistämisen kannatuksesta ja vastustamisesta
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1122

1095: Lisää junia / Aikavälit / Rautatiet
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1095

1094: Rautatiet / Välikysymysvastaus / VK 3/2017 vp
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1094

1093: Rautatiet / Kilpailutus / VK 3/2017 vp
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1093

1086: Edelleen / Hyvä sää / Kilpailutus / Rautatie
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1086

1084: Hyvä vai huono sää? / Rautatie / Kilpailutus
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1084

1054: Selvityksen selvityksen selvitystä / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_21.html#aihe_1054

1046: Aina vain / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1046

1041: Vielä kerran / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1041

1038: Uusia ja/tai outoja asioita / Liikenneverkko
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1038
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1036: Epävastaavuus / Liikenneverkko / Puolue / Vaalit
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1036

1035: Mediakohu / Ristiriita / HE?/ Liikenneverkko (LIVE)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_20.html#aihe_1035

Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että en ole kehittänyt tarkkaa määritelmää yleispalvelulle ja 
yleispalveluiden järjestämisestä.

Linkkilistassa on asiaa taksiliikenteestä, jolloin on todettu erilaisia ongelmia taksiliikenteen 
lainsäädännön muutoksen jälkeen.

Taksiuudistukseen liittyen on tehty tieteellisen työn artikkeli, joka on saatavissa seuraavasta 
osoitteesta:

https://aisel.aisnet.org/ecis2019_rp/55/

Kyseisen artikkelin saa ladattua PDF-muodossa.

Eli seuraava viite:
Lanamäki, A., Väyrynen, K., Iivari, N., Kinnula, M., Ventä-Olkkonen, L., & Laari-Salmela, 
S. (2019). Is a Taximeter a Guarantee of Honesty or a Barrier to Entry? Exploring 
Technology Discourses as Consequences of Policy Ambiguity. Proceedings of the 27th 
European Conference on Information Systems (ECIS). Presented at the European 
Conference on Information Systems (ECIS), Stockholm & Uppsala, Sweden. Saatavilla: 
https://aisel.aisnet.org/ecis2019_rp/55/

Aikanaan oli käsittelyssä liikennekaaren esitysluonnos, jonka perusteella tein lausunnon 82.

FI: Lausunto 82: Liikennekaaren esitysluonnos
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_82

Perehdyin aikanaan tehtyyn liikennekaaren ehdotukseen. Omien havaintojen mukaan useat taksialan 
toimijat antoivat lausunnon liittyen taksialan säätelyyn liikennekaaren ehdotuksessa. Yksi 
mahdollisuus on verrata liikennekaaren valmistelussa esitettyjä hyötyjä taksialalle suhteessa 
oikeasti toteutuneeseen todellisuuteen.

Tähän kohtaan linkitän liikennekaaren perustiedot ja liikennekaaren luonnokseen liittyen julkaistut 
asiakirjat.

Perustiedot - Hallituksen esitys liikennekaareksi LVM076:00/2015
[linkki ei toimi enää]

Asiakirjat - Hallituksen esitys liikennekaareksi LVM076:00/2015
[linkki ei toimi enää]

Loppujen lopuksi eri vaiheiden jälkeen on hyväksytty laki liikenteen palveluista, ja taksiliikenne on 
mukana kyseisessä laissa.
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24.5.2017/320 - Laki liikenteen palveluista
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2017/20170320

Sinänsä voisi todeta, että taksimittarin tekniikka voisi olla suhteellisen pieni tekninen järjestelmä. 
Taksimittarin tekniikkaa kehittävät toimittajat voivat nähdä kovan väännön liittyen johonkin 
järjestelmän osaan nähden. Eli esimerkiksi datan lisääminen tietokannan soluun voi tarkoittaa kovaa 
vääntöä erilaisten sidosryhmien välillä, vaikka se voi olla teknisesti suhteellisen helppo toiminta 
järjestelmässä.

Sinänsä on mielenkiintoista, että vuoden 2017 jälkeen lakia on päivitetty useamman kerran.

Laki liikenteen palveluista - Säädösmuutokset
https://www.finlex.fi/fi/laki/smur/2017/20170320

JOS katsoin oikein, niin päivityksiä on kirjoitushetkellä kaksitoista (12).

Hallituksen esityksen käsittelytiedot (HE 157/2018 vp) pitää mainita tässä yhteydessä.

HE 157/2018 vp - Hallituksen esitys eduskunnalle laiksi liikenteen palveluista annetun lain 
muuttamisesta ja eräiksi siihen liittyviksi laeiksi

https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/KasittelytiedotValtiopaivaasia/Sivut/HE_157+2018.aspx

Hallituksen esityksen PDF-tiedosto on ladattavissa tuolla sivulla.

Hyväksytty laki on julkaistu lakina 320/2017.

Sähköinen säädöskokoelma: 2017 -> 361-262 -> 320
https://www.finlex.fi/fi/laki/kokoelma/2017/

Hallituksen esityksessä (HE 157/2018 vp) on seuraava maininta sivulla 80:

"Teknologisten innovaatioiden mahdollistamiseksi taksiliikenteen taksamittarivaatimuksesta 
ehdotetaan siirryttäväksi teknologianeutraalimpaan sääntelyyn."

Hallituksen esityksessä (HE 157/2018 vp) on seuraava maininta sivulla 171:

"Liikenteen turvallisuusvirasto valtuutettaisiin antamaan tarvittaessa tarkempia määräyksiä 
myös taksamittarista tai samaa tarkoitusta varten käytettävästä laitteesta tai järjestelmästä."

Hallituksen esityksessä (HE 157/2018 vp) on seuraava maininta sivulla 182:

"Lisäksi liikenteen turvallisuusvirasto voi antaa tarkempia teknisiä määräyksiä 
taksamittarista tai muusta laitteesta ja järjestelmästä sekä teknisiä määräyksiä ITS-direktiiviä 
koskevien vaatimustenmukaisuuden arvioinnin edellytysten täyttämisen osoittamisesta ja 
arvioinnin hakemisesta. Edellä mainitut määräyksenantovaltuudet koskevat teknisiä 
yksityiskohtia, joiden antaminen sopii luontevasti Liikenteen turvallisuusviraston tehtäviin."

Tähän kohtaa pitää todeta uuden hallituksen (Rinne) hallitusohjelma.
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Pääministeri Antti Rinteen hallituksen ohjelma 6.6.2019 OSALLISTAVA JA OSAAVA 
SUOMI – sosiaalisesti, taloudellisesti ja ekologisesti kestävä yhteiskunta
http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-287-756-7

Uuden hallituksen (Rinne) hallitusohjelmassa on seuraava maininta sivulla 113:

"Taksiliikenteen osalta tehdään tarvittavat korjaukset ottaen huomioon toiminnan 
turvallisuus ja harmaan talouden torjunta. Erityisesti kohdattuihin epäkohtiin (esimerkiksi 
hinnoittelun läpinäkyvyys ja taksien saatavuus) pyritään etsimään ratkaisuja muuttuneessa 
tilanteessa. Kela-taksien kilpailutuskäytännöt vaativat myös uudelleenarviointia."

Uuden hallituksen (Rinne) hallitusohjelmassa on seuraava maininta sivulla 150:

"Kelan hallintoa ja sen järjestämien palveluiden toimivuutta selvitetään. Selvitetään 
siirtyminen rekisteröitymismenettelyyn tietyissä Kelan nyt kilpailuttamissa palveluissa. 
Arvioidaan Kelan ja kuntien kuljetuspalveluiden toimivuutta uuden taksilain aikana ja 
tehdään tarpeelliset muutokset."

Uuden hallituksen (Rinne) hallitusohjelmassa on seuraava maininta sivulla 189:

"Taksilainsäädäntöä, säätelyä ja valvontaa tarkistetaan siten, että se torjuu harmaata taloutta, 
edistää toimivaa kilpailua ja varmistaa taksipalveluiden saatavuuden koko maassa."

Johtopäätös on tietysti selvä: Laki liikenteen palveluista (24.5.2017/320) on aiheuttanut erilaisia 
ongelmia. Lisäksi KELA:n taksiuudistus on sekin aiheuttanut erilaisia ongelmia.

Eli takseja koskevat muutosehdotukset uuden hallituksen (Rinne) ohjelmassa eivät taida yllättää 
ketään, jolloin yritetään esittää joitain parannuksia takseja koskeviin lakeihin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tietysti tässä kohtaa pitää todeta kilpailun vapauttamisen tarkoittavan yritystoiminnan keskittymistä 
eri tavoin, jolloin taksialalle voisi kehittyä muutama iso (oligopoli) taksiyritys, joten pienemmät 
yritykset joutuvat miettimään omaa toimintaansa. Toisaalta voisi (ehkä) ajatella isojen taksiyritysten 
huolehtivan hyvin erilaisten tietojen ilmoittamista – tämä jää nähtäväksi.

Yritystoiminnan keskittymisen rautainen laki tulee tässä vastaan, ja mielipidevaikuttajien toiveuni 
on monen pienen yrityksen kilpailu. Tosiasiassa totuus on aina täysin päinvastainen, jolloin 
yritystoiminta keskittyy aina ja kaikkialla riippuen toimialaa koskevasta lainsäädännöstä. 
Valitettavasti monella mielipidevaikuttajilla on hyvin vähäinen käsitys jonkin toimialan teknisistä 
ratkaisuista.

Edellisen perusteella täytyy pohtia taksiliikennettä yleispalvelun kannalta.

Aikaisemmin olen pohtinut yksityistämisen suhteen lähinnä kaistojen ja linjojen 
yleispalveluvelvoitteita.

Olen todennut erityisesti teknisten linjojen tarkoittavan monopolitilannetta, jolloin teknisten linjojen 
yksityistäminen tarkoittaa yksityistä monopolia. Itse kannatan yleisesti ottaen teknisten linjojen 
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pitämistä julkisen vallan alaisuudessa, jotta jonkin teknisen linjan yhteydessä ei syntyisi mätää 
yksityistä monopolia.

Tässä kohtaa täytyy todeta, että taksit liikkuvat yleisesti ottaen erilaisilla kaistoilla eli 
tieliikenteessä.

Varmaankin yksi yleispalvelun piirre voisi olla tasahinta kaikille yleispalvelua käyttäville henkilölle 
riippumatta maantieteellisistä tekijöistä.

Taksien suhteen pohdittavaksi tulee varmaankin taksien käytön tasahinnat joillain tarkemmilla 
määritteillä.

Postitoiminta taitaa olla toinen esimerkki yleispalvelusta, jolloin kirjeiden lähettäminen on yhtä 
kallista joka puolella Suomea.

Varmaankin piirinuohoojien järjestelmä voisi olla toinen esimerkki yleispalvelusta, jolloin palvelu 
on ollut samanlaista yksittäisen nuohouspiirin asukkaille.

Toisaalta jotkut mielipidevaikuttajat ovat esittäneet postin sekä nuohouksen vapauttamista vapaalle 
kilpailulle.

Toisaalta ja toisaalta.

Liiketoiminnan vapauttamisen alussa on melko varmasti jonkinlainen ristiriitojen kokoelma, jolloin 
liiketoiminnan vapauttamisen alussa voi olla useampi pienempi yritys.

Liiketoiminnan toimialan vapauttamisen alun jälkeen alkaa liiketoiminnan keskittyminen erilaisiin 
tekijöihin perustuen riippuen tietysti kilpaillun yritystoiminnan erityispiirteistä.

Vähitellen yrityskoko kasvaa jollain toimialalla huolimatta vapaasta kilpailusta.

Vähitellen jollain toimialalla voi olla muutama iso yritys perustuen liiketoiminnan keskittymiseen.

Loppujen lopuksi julkisen vallan pitää joskus määrätä toimenpiteitä keskittyneen liiketoiminnan 
isoille yrityksille.

Lopputulema on sama sekä julkisella monopolilla että yksityisellä oligopolilla/monopolilla: 
tarvitaan lainsäädäntöä määrittelemään hyvän toiminnan säännöt turvaamaan asiakkaiden hyvä 
palvelu.

Hyvä esimerkki on tietysti vuoden 2019 alussa (kirjoitushetkeen nähden) käyty laaja keskustelu 
hoitokotien toiminnan tasosta.

Eli yksityisten hoivapalveluyrityksien toimitiloihin on tehty tarkastuksia ja määrätty erilaisia 
toimenpiteitä ongelmien korjaamiseksi.

Loppujen lopuksi isoja yrityksiä pitää siis valvoa eri tavoin, jolloin pitää määrätä erilaisia lakeja ja 
asetuksia vähimmäisvaatimuksille jollain yritystoiminnan alueella.
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Eli tarkentava lainsäädäntö tulee joko julkisen monopolin perusteella tai muutaman ison yrityksen 
valvonnan perusteella.

Lopputulos on sama: lainsäätäjien pitää kehittää sekä lakeja että asetuksia jonkin toiminnan tason 
varmistamiseksi.

Eli kysymykset ovat täysin selviä.

1) Määritelläänkö taksiliikenne yleispalveluksi, jota valvoo jokin julkinen toimija kaiken 
aikaa?
2) Annetaanko taksiliikenteen yritysten kilpailla vapaasti, jolloin taksiliikenteen toimialalle 
syntyy muutama iso yritys, joita valvoo jokin julkinen toimija kaiken aikaa?

Lopputulos sama: jonkin julkisten toimijan pitää valvoa koko ajan jotain yksittäistä toimialaa 
riippuen yksittäisen toimialan perustekijöistä. Näin taitaa käydä myös taksiliikenteen toimialalla.

1560.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

Loppujen lopuksi en ole tehnyt kaikenkattavaa yleispalvelun määrittelyä. Esimerkkinä voisi pohtia 
junaliikennettä ja taksiliikennettä. Kummassakin tapauksessa voisi pohtia tarkemmin erilaisia 
yleispalvelun määritelmiä. Onko junaliikenne yleispalvelu, jonka paras takaaja on valtiotason 
toimija? Onko taksiliikenne yleispalvelu, jonka paras takaaja on valtiotason lainsäädäntö ja 
valtiotason valvonta? Hyviä kysymyksiä!

Lanamäki ym. (2019) on hyvä mainita uudelleen. Lanamäki ym. (2019) kiinnittävät huomiota 
taksiliikenteen tilanteeseen. Oma havainto on, että Suomessa tehty taksiliikenteen uudistus (Anne 
Berner liikenneministerinä) ei onnistunut heti kerralla kaikilta osiltaan. Tämän vuoksi jokainen 
seuraava hallitus tulee tekemään erilaisia korjausliikkeitä taksiliikenteen vuoksi. Tietysti jokainen 
seuraava hallitus tekee omat taksiliikenteen korjausliikkeensä hallituksessa vastaavan ideologian 
mukaisesti. Eli ideologia on vallitsevaa todellisuutta vastassa. Onnistuuko ideologinen uudistus 
ratkaisemaan taksiliikenteen ongelmat?

Julkinen monopoli vai keskittyminen kaupallisen toiminnan keskittymisen kautta? Oma havainto 
on, että kaupallinen toiminta alkaa monessa tapauksessa keskittyä erilaisilla tavoilla. Loppujen 
lopuksi kaupallisen toiminnan keskittyminen voi johtaa muutaman ison kaupallisen toimijan 
tilanteeseen.

Jankari ym. (2024) on uusimpia Kilpailu- ja kuluttajaviraston katsauksia. He osoittavat kuinka 
pieneläinlääkäripalveluiden toiminta on keskittynyt erilaisilla tavoilla. Käytännössä mainitulla 
toimialalla on kaksi isoa toimijaa, ja sitten iso joukko pienempiä toimijoita. Oman arvion mukaan 
pieneläinlääkäripalveluiden toiminta tuskin lakkaa keskittymästä, jolloin lisää 
pieneläinlääkäripalveluiden pienempiä yrityksiä voi päätyä osaksi isompia yrityksiä. Mahdollisesti 
pieneläinlääkäripalveluiden toiminnan jatkuva keskittyminen voi aikanaan tarkoittaa 
kilpailuviranomaisten huomiota toimialan yritysten toimintaan.

Julkinen monopoli vai kaupallinen keskittyminen? Jonkin kaupallisen toimialan vahva valvonta? 
Kaikenlainen tarkentava lainsäädäntö? Erilaiset yleispalvelun mahdollisuudet? Tuossa on paljon 
erilaisia asioita huomioitavaksi sekä lainsäädännössä että vapaassa kaupallisessa toiminnassa.
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1561. Erilaisten asioiden yhdentämisen mahdollisuudet

1561.1. Merkintä 1166: Reserviläiset / Yhdistykset / 
Reserviläinen 4/2019

24. kesäkuuta 2019
1166: Reserviläiset / Yhdistykset / Reserviläinen 4/2019

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1166

Merkinnässä 1162 olen käsitellyt Reserviläinen-lehden numeroja 2/2019 ja 3/2019.

1162: Reserviläiset / Koulutus / Vapaaehtoisuus / Lehti
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1162

Reserviläinen-lehden numerossa 4/2019 on muutama arvioitava aihe:

* voidaanko kertausharjoituksia lisätä jonkin verran?
* maanpuolustustapahtuma Tampereen Ideapark-kauppakeskuksessa
* suomalaisten osallistuminen sotilaallisiin harjoituksiin ulkomailla
* ulkomaisten osallistuminen Suomessa pidettyyn harjoitukseen (Arrow 19).

Itse olen todennut, että yli 35-vuotiaille ei tarvitse enää järjestää sotilaallista koulutusta.

Parhaimmillaan yksittäinen reserviläinen voisi ehkä osallistua kertausharjoitukseen esimerkiksi 
viiden vuoden välein.

Nykyisin toteutetaan joukkotuotantomallia, joka ei ollut käytössä vuosina 1993-1994.

Joukkotuotantomalli on erittäin järkevä järjestelmä verrattuna aikaisempiin järjestelmiin.

Varmaankin vapaaehtoinen harjoittelu kertausharjoituksien välissä pitäisi suunnitella uudelleen 
verrattuna nykyisiin ratkaisuihin.

Mitä voisi olla joukkotuotantomallilla koulutetun reservin vapaaehtoinen harjoittelu 
kertausharjoituksien välissä?

Maanpuolustustapahtumien järjestäminen vaatii paljon hallintoa ja yhteistyötä eri toimijoiden 
välillä, mikä mainitaankin yhtä maanpuolustustapahtumaa esittelevässä jutussa (Reserviläinen 
4/2019 / sivu 6).

Tietysti on mielenkiintoista, että Suomi toisaalta osallistuu ulkomaiseen harjoitukseen ja toisaalta 
Suomi järjestää kansainvälisen harjoituksen omalla maaperällä.
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Kysymys: Mihin pitäisi vetää raja ulkomaisiin harjoituksiin osallistumisen kannalta?

Linkkilistasta voi todeta seuraavat aiheet:

* lakeja vapaaehtoiseen maanpuolustukseen liittyen on hyväksytty
* Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen neljätoista jäsenjärjestöä
* Hornet-hävittäjän korvaavan ratkaisun hanke etenee omalla tahdillaan
* mikä on nuorten maanpuolustustahdon tilanne juuri nyt?
* Suomen keskusta rp:n kansalaispalvelumalli
* pitääkö naisille kehittää oma kansalaispalvelun malli?
* Puolustusvoimat hankkimassa tiedustelulennokkeja Kiinasta
* Puolustusvoimat saavat uuden komentajan
* Puolustusvoimat hankkii Microsoftin lisenssejä
* Suomen osallistuminen sotilaalliseen operaatioon Afganistamissa
* onko Suomen osallistuminen sotilaalliseen operaatioon Afganistamissa järkevä hanke?

Itse olen ehdottanut Suomen joukkojen vetämistä pois Afganistanista.

Itse olen ehdottanut reserviläisen taidonnäytekirjaa, jolloin on mahdollista käydä läpi yksittäisessä 
tilaisuudessa jotain reserviläisen taidonnäytekirjan osa-aluetta.

Reserviläisen taidonnäytekirja omasta tosi ryhtiä kaikkeen vapaaehtoiseen maanpuolustukseen, 
jolloin kaikille maanpuolustusjärjestöille olisi jokin yksi yhdistävä tekijä.

Nykytilanteessa kaikille maanpuolustusjärjestöille ei ole yhtä yhdistävää tekijää, jolloin 
maanpuolustusjärjestöjen toiminta vaihtelee laajasti Puolustusvoimien vaatimuksiin nähden.

Microsoftin lisenssien perusteella hankittujen ohjelmien tilanne on tietysti mielenkiintoinen.

Millaisiin paikkoihin Puolustusvoimat voi oikeasti sijoittaa Windows-käyttöjärjestelmän päällä 
toimivia tietokoneita?

Ehkä aivan kaikkiin paikkoihin ei voida sijoittaa Windows-käyttöjärjestelmän päällä toimivia 
tietokoneita, koska vaatimukset tekniselle laitteistolle tietysti vaihtelevat eri puolustushaarojen 
sisällä ja välillä.

Lehdessä (Reserviläinen 4/2019 / sivu 10) tiedotetaan marraskuussa (2019) järjestettävä 
liittokokousviikonloppu Turussa.

Kyseisen liittokokousviikonlopun järjestävät Reserviläisliitto ry, Reserviläisurheiluliitto ry, Suomen 
Reserviupseeriliitto ry, Maanpuolustuskiltojen liitto ry ja Maanpuolustusnaisten Liitto ry.

Erilaisilla liitoilla on sekä yhteistä että erillistä ohjelmaa 15.-17.11.2019 aikana.

Itse olen esittänyt muihinkin asiayhteyksiin erilaisten yhdistysten välistä yhteistoimintaa, jolloin on 
mahdollista järjestää yhteistä ohjelmaa, mikä taas voi vetää osanottajia johonkin tapahtumaan.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Kysymys suomalaisten maanpuolustustahdosta on tietysti erittäin tärkeää tulevaisuuden kannalta.

Pysyykö suomalaisten maanpuolustustahto korkealla myös tulevaisuudessa?

Mikä on vapaaehtoisen maanpuolustuksen asema tulevaisuudessa?

Mikä on maanpuolustukseen liittyvien yhdistysten asema tulevaisuudessa?

EHDOTUS: Varmaankin eri sukupolvien suhteen pitäisi tehdä vertailevaa selvitystä.

Kyseisen selvityksen pohjalta voisi arvioida vapaaehtoisen maanpuolustuksen toimintaa sekä 
Puolustusvoimissa että vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestökentässä.

VEIKKAUS: aivan varmasti löytyy epävastaavuuksia vapaaehtoisen maanpuolustuksen 
järjestökentän ja kansalaismielipiteen välillä, mutta tätä kaikki sidosryhmät eivät tiedosta.

Selvityksen perusteella voisi tietysti asemoida vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestökentän 
toimintaa täysin uudelta pohjalta.

KYSYMYS: Mitä ovat epävastaavuudet vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestökentän ja 
kansalaismielipiteen välillä?

Vastaus tuohon kysymykseen pitäisi tietysti selvittää hyvin huolellisesti, jotta ei tehdä täysin vääriä 
päätöksiä koskien vapaaehtoista maanpuolustusta.

Varmaankin vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöille voitaisiin osoittaa uusia mahdollisuuksia.

Toisaalta vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjä ei varsinaisesti voi määrätä johonkin 
toimintaan, mutta uudet toimintamahdollisuudet voidaan tietysti esittää asianmukaisesti.

Tässä kohtaa varmaankin syntyy eroja vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjen kesken.

Mahdollisesti jotkut järjestöt pysyisivät vain perinnetoiminnassa.

Mahdollisesti jotkut järjestöt järjestäisivät säännöllisesti koulutuksia, joissa koulutetaan 
Puolustusvoimien tavoitteiden määräämällä tavalla joitain reserviläinen taidonnäytekirjan osa-
alueita.

Kerraten: JOS olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä asianmukaisesti toiminnassa, 
niin jotkut järjestöt voisivat kouluttaa jotain järkeviä koulutuskokonaisuuksia.

JOS olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä asianmukaisesti toiminnassa, niin 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjen yhteistyötä voitaisiin yhdentää esimerkiksi 
vapaaehtoisissa harjoituksissa.

Tässä tarvittaisiin siis seuraavaa:

* kansalaismielipiteen selvittäminen
* kansalaismielipiteen ja vapaaehtoisen maanpuolustuksen epävastaavuuksien selvittäminen
* toimintojen uudelleensuunnittelua tietysti huomioiden Puolustusvoimien vaatimukset
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* uusien mahdollisuuksien esittäminen erilaisille vapaaehtoisen maanpuolustuksen 
järjestöille.

Tietysti edellä mainitut aiheet vaativat kunnon kokeilua eri tavoilla, koska aina tulee vastaan 
odottamattomia asioita.

1561.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

Erilaisia asioita voitaisiin yhdentää erilaisilla tavoilla myös vapaaehtoisessa maanpuolustuksessa. 
Yksi yhdentäjä voisi olla reserviläisen taidonnäytekirja, jolle voidaan aivan vapaasti keksiä jokin 
muu nimi. Esimerkiksi seuraavat voisivat olla ehdotuksia: sotilaan perustaidot tai reserviläisen 
perustaidot. Erilaiset perustaidot voitaisiin todentaa asianmukaisesti, ja merkitä sitten 
asianmukaisesti todennetut taidot varautumisen rekisterin. Varautumisen rekisteristä olen jo 
kirjoittanut aikaisemminkin eri tavoilla.

Vapaamuotoinen viihteellinen yhdessäolo? Onko Puolustusvoimien tehtävä järjestää 
vapaamuotoista viihteellistä yhdessäoloa? Tietysti vastaus on hyvin kielteinen, jolloin 
Puolustusvoimien tehtävä on järjestää oikeasti sotilaallista toimintaa, jolla on selvät tavoitteet 
maanpuolustukselle. Vapaamuotoinen viihteellinen yhdessäolo kuuluu muihin asiayhteyksiin.

Mitä voisi olla vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustuskoulutus? Mitä voisi olla (muu) 
vapaaehtoinen maanpuolustuskoulutus eri-ikäisille henkilöille? Miten vapaaehtoisuus sovitetaan 
oikeasti yhteen erilaisten virallisten maanpuolustuksen järjestelmien kanssa? Kaikki nämä 
kysymykset ovat tietysti hyvin tärkeitä. Suomen NATO-jäsenyys tietysti muuttaa joitain asioita sekä 
virallisen maanpuolustuksen puolella että vapaaehtoisen maanpuolustuksen puolella. Aika näyttää 
kaikki muutokset, koska Suomi on vasta aloittanut NATO-jäsenyyden käytännön toiminnan 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Loppujen lopuksi maanpuolustuksen eri asioita pitäisi siis yhdentää hyvin erilaisilla tavoilla. Oma 
havainto on, että esimerkiksi vapaaehtoiset maanpuolustusjärjestöt muodostavat varsin sekavan 
kokonaisuuden. Yksi yhdentäjä olisi tietysti reserviläisen taidonnäytekirja.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että vapaaehtoisen maanpuolustuksen suhteen nimitetty jälleen kerran 
työryhmä, jossa on tietysti mukana vapaaehtoisten maanpuolustusjärjestöjen edustus. En ole 
laskenut, että monesko työryhmä tämä on. Työryhmiä on siis tullut ja mennyt tämän asian suhteen.

Kainulainen & Ruotsalainen (2023) tuli hiljakkoin luettua loppuun saakka. Lyhyesti todeten 
Kainulainen & Ruotsalainen (2023) esittelevät myös vapaaehtoisen maanpuolustuksen historiaa 
alkaen 1990-luvun vaatimattomasta aloituksesta. Moni asia oli pois toiminnasta, koska moni 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen perinteinen toiminto oli kielletty sotien jälkeisellä ajalla. 
Sittemmin vapaaehtoisen maanpuolustuksen uudelleenjärjestelyt ovat osoittautuneet hyvin vaikeiksi 
hankkeiksi. Kaikenlaista onkin kokeiltu 1990-luvun vaatimattomasta aloituksesta alkaen. 
Vuosikymmenten tauko toiminnassa on tietysti jättänyt selvät jälkensä, jolloin moni 
yksinkertaiseltakin vaikuttava asia on vaatinut melkoisen väännön eri asiayhteyksiin.

Erilaisia mahdollisuuksia vapaaehtoisen maanpuolustuksen uudelleenjärjestelyille on edelleenkin. 
Aika näyttää tulevat muutokset.
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1562. Yleispalvelun asiaa edelleenkin

1562.1. Merkintä 1167: Taksi / Juna / Nuohous / Posti / 
Yleispalvelu

9. heinäkuuta 2019
1167: Taksi / Juna / Nuohous / Posti / Yleispalvelu

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1167

Linkkilistan alussa on asiaa kartelleista Suomen ja Euroopan Unionin tasolla. Käsittääkseni 
Kilpailu- ja kuluttajavirasto (KKV) on velvollinen ilmoittamaan tietyt rajat ylittävistä aiheista 
Euroopan Komission kilpailuasioiden pääosastolle.

Yksi aihepiiri on luonnollisesti kartellit, joita on pyritty estämään; joissain tapauksissa on kartelliin 
osallistuneita yrityksiä sakotettu.

Linkkilistan toinen osa käsittelee junaliikenteen kilpailuttamista.

Lyhyesti todeten uusi liikenne- ja viestintäministeri Sanna Marin (Rinteen hallitus) on keskeyttänyt 
joitain hankkeita, joita on valmisteltu aikaisemman hallituksen (Sipilän hallitus) aikana.

Eli Liikenne- ja viestintäministeriössä voi olla uusia painotuksia Rinteen hallituksen aikana.

Kolmas osa linkeistä käsittelee taksiliikenteen ongelmia, joita on tullut vastaan uuden lain aikana 
(laki liikenteen palveluista, 24.5.2017/320).

Neljäs osa linkeistä käsittelee nuohousta, jota ollaan nyt vapauttamassa vapaalle kilpailulle. Kästin 
eri www-sivuilta, että nuohouksen vapaata kilpailua seuraa seurantaryhmä.

Vuonna 2017 julkaisin Kirjoitelmia VI -teoksen, jonka luku 218 (sivut 308-377) käsittelee 
erityisesti kaistojen ja linjojen yksityistämistä ja kansallistamista.

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-28.3.2017) 
uudelleenarviointia. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Suurin puute Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218 on yleispalvelun puuttuva hyvin tarkka 
määritelmä esimerkiksi kaistojen ja linjojen asiayhteydessä.

Käsittelen jonkin verran yleispalvelua alaluvussa 218.25, mutta asian käsittely on tosiaan hyvin 
pintapuolista.

Tein internet-hakua (Google) termillä "yleispalveluvelvoite". Tuloksena on paljon linkkejä 
postipalveluiden yleispalveluvelvoitteesta.
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Linkkilistan viimeisessä osassa on linkkejä koskien posti(palveluita)a.

Yksi mahdollisuus on tehdä hakuja Euroopan Unionin tuomioistuimien asiakirjoista (linkki 
linkkilistassa) termillä "yleispalvelu". Lyhyesti ottaen yleispalvelua on käsitelty eri tuomioissa.

Lyhyesti todeten voisi (esimerkiksi) Euroopan Unionin tuomioistuimien asiakirjojen perusteella 
tehdä tarkan lainopillisen määritelmän yleispalvelusta. Mahdollisesti pitäisi katsoa useamman 
tuomion teksti tarkemmin.

Tein Fennica-tietokantaan haun termillä "yleispalveluvelvoite".

Fennica – haku
[Fennica-tietokanta on korvattu toisella tietokannalla]

Ainut hakutulos on ETLA:n raportti 19. Lisäksi vastaan tuli ETLA:n raportti 18 sivutuloksena, 
koska raportti 18 oli viitattuna ETLA:n aikaisemmin tehtynä raporttina.

ETLA - Raportti 19 - Yleispalveluvelvoitteen merkitys postin kannattavuudelle
https://www.etla.fi/julkaisut/yleispalveluvelvoitteen-merkitys-postin-kannattavuudelle/

ETLA - Raportti 18 - Postitoiminnan kehitys vuoteen 2020
https://www.etla.fi/julkaisut/postitoiminnan-kehitys-vuoteen-2020/

Tutkimukset (raportit 18 ja 19) on rahoittanut Itella Posti Oy, mikä on tietysti merkittävä asia.

Raportissa 18 on esitelty melkoiset madonluvut postitoiminnan kannattavuuden laskemisesta 
ajoitettuna vuoteen 2020 saakka alkaen vuodesta 2013.

Käytännössä kirjepostin määrä on laskenut järjestelmällisesti viimeisinä vuosina. Itse olen 
arvioinut, että kirjepostin jakelijoiksi ei löydy uusia yrittäjiä, koska kirjepostin määrä tosiaan laskee 
koko ajan.

Lisää madonlukuja löytyy Liikenne- ja viestintäministeriö julkaisusta (Julkaisuja 16/2013), joka on 
yleinen katsaus postitoimintaan.

Postimarkkinan tulevaisuudennäkymät (Julkaisuja 16/2013 / Liikenne- ja 
viestintäministeriö)
http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-243-343-5

Oman käsityksen mukaan kaikenlainen verkkokauppa on lisännyt pakettien määrää, ja paketteja 
jakaa nykyään useampi yritys.

Eli postimarkkina on muutoksen kourissa kirjeiden ja lehtien määrän laskiessa, jolloin erilaiset 
yleispalveluvelvoitteet aiheuttavat omat ongelmansa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Lyhyesti todeten on tietysti oireellista, jos termillä "yleispalveluvelvoite" löytyi vain yksi teos koko 
Fennica-tietokannasta.

ELI yleispalveluvelvoitteen suhteen voidaan todeta hyvin vähäinen suomalaisten kirjojen määrä, 
joten tällä hetkellä parhaimmat yleispalveluvelvoitteen määritykset näyttävät olevan hajaantuneena 
eri tuomioistuimien antamiin tuomioihin.

Olisivatko taksiliikenne, junaliikenne, postitoiminta ja nuohoustoiminta oikeasti peruspalveluita? 
Vai onko taksiliikenne, junaliikenne, postitoiminta ja nuohoustoiminta parasta järjestää vapaana 
yritystoimintana?

Onnistuuko taksiliikenteen, junaliikenteen, postitoiminnan ja nuohoustoiminnan yksityistäminen 
oikeasti ja kaikissa olosuhteissa?

Oman arvion mukaan taksiliikenteen, junaliikenteen, postitoiminnan ja nuohoustoiminnan 
yksityistäminen aiheuttaa varmasti erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia.

Eli tässä mielessä seurantaryhmä nuohouksen yksityistämisen seuraamiseen on tietysti hyvä asia, 
jotta erilaiset sivuvaikutukset voidaan käsitellä asianmukaisesti.

Tietysti on mahdollista, että nuohouksen yksityistämisen seurauksena joudutaan ehkä tarkentamaan 
lainsäädäntöä joiltain osin.

JOS kirjallisuutta yleispalveluvelvoitteesta löytyy näin vähän, niin tässä on erittäin iso ongelma 
tavallisten kansalaisten tieto- ja taitotason kannalta.

JOS kirjallisuutta yleispalveluvelvoitteesta löytyy näin vähän, niin tässä on iso ongelma erilaisten 
mielipidevaikuttajien tieto- ja taitotason kannalta. Osa näistä mielipidevaikuttajista voi päästä 
asioista päättäväksi henkilöiksi (esimerkiksi kansanedustajat ja kunnanvaltuutetut).

Eli teemme melkoisen laajoja päätöksiä yksityistämisestä ilman oikeaa ymmärrystä 
yleispalveluvelvoitteesta.

Mitä on yleispalveluvelvoite?

Vastaus tuohon kysymykseen ei näytä löytyvän kovin helposti (vrt. oikeustapaukset).

Tietysti oma tietämättömyys on hyvä tunnistaa ja tunnustaa.

1562.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

Erityisesti kirjepostin väheneminen voidaan todeta tässä kohtaa. Loppujen lopuksi digitalisaatio on 
edennyt oikeasti, ja virallinen paperimuotoinen kirjeposti on oikeasti vähentynyt koko ajan. Olisiko 
kirjepostin jakelu yleispalvelua? Kirjepostin jakelu ei tule olemaan kaupallisesti kannattavaa 
toimintaa, joten en näe kirjepostin jakelun kilpailutuksessa mitään järkeä.

On sinänsä oireellista (katso varsinainen merkintä), että en löytänyt liikaa aineistoa 
yleispalveluvelvoitteesta. Yleispalveluvelvoitteesta pitäisi näköjään tehdä aivan oma selvitys.
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1563. Kohti erilaisia erillissopimuksia

1563.1. Merkintä 1168: Ero ja jäsenyysneuvotteluja / MK / 
EU/UK/10

25. heinäkuuta 2019
1168: Ero ja jäsenyysneuvotteluja / MK / EU/UK/10

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1168

Linkkilistan ensimmäinen linkki johtaa Euroopan Unionin naapuruuspolitiikan ja laajentumisen 
www-sivulle.

Eri vaiheiden jälkeen Euroopan Unioni neuvottelee tällä hetkellä eri maiden kanssa ja joidenkin 
maiden kanssa Euroopan Unioni ei neuvottele jäsenyydestä.

Yksi virstanpylväs on Kreikan ja Pohjois-Makedonian (MK) ratkaisu nimikiistaan, jolloin maa 
nimettiin virallisesti Pohjois-Makedonian tasavallaksi.

Seikkailin vähän www-sivuilla, jolloin vastaan tuli Euroopan komisssion yksi asiakirja - 
SWD(2019) 218 final.

Yhteensä neuvoteltavia lukuja on 33.

Eli neuvoteltavaa Pohjois-Makedonian tasavallan (MK) ja Euroopan Unionin kanssa riittää varmasti 
tuleviksi vuosiksi.

Linkkilistan toinen osa koskee pääsiassa Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) eroa Euroopan 
Unionista, jolloin vastaan on tullut kaikenlaista ennakoitua ja ennakoimatonta.

Olen aikaisemmin todennut, että Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) pitää mennä läpi Euroopan 
Unionin lainsäädäntöä luvuttain, jolloin vastaan tulee paljon erilaisia yksityiskohtia.

Linkkilistan toisen osan otsikoita katsomalla selviää, että Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) ero 
Euroopan Unionista on aiheuttanut hyvin kiivaan sisäisen keskustelun, jolla on tietysti vaikutuksia 
Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) tulevaisuuteen.

Osa heidän (Yhdistynyt kuningaskunta, UK) mielipidevaikuttajista haluaa eron Euroopan Unionista 
mahdollisimman nopeasti ja täydellisesti.

Osa heidän (Yhdistynyt kuningaskunta, UK) mielipidevaikuttajista haluaa jotain muuta kuin 
mahdollisimman nopea ja täydellinen eroaminen.

Eli riideltävää riittää (vrt. 33 neuvoteltavaa lukua) aivan tarpeeksi tuleviksi vuosiksi.
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KYSYMYS: Onko Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) välillä edes 
mahdollista neuvotella sopimus, jonka kaikki mahdolliset sidosryhmät hyväksyvät ilman 
mitään huomautuksia?

Veikkaus: Vääntö yksityiskohdista ei varmaankaan lopu ollenkaan, jolloin todellinen 
vaihtoehto on Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) irrottautuminen Euroopan Unionista ilman 
minkäänlaista sopimusta.

Oman arvion mukaan todellinen totuus erilaisista neuvottelemattomista yksityiskohdista selviää 
muutaman erovuoden jälkeen.

Tietysti on hyvin mielenkiintoista, että Yhdistynyt kuningaskunta (UK) joutui valtiona järjestämään 
Euroopan parlamentin vaalit, vaikka pyrkimys on ollut Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) 
irrottamiseen Euroopan Unionista.

Samaan aikaan Euroopan Unionin parlamentin yhdeksäs vaalikausi on alkanut parlamentin 
järjestäytymisellä eri tavoilla.

Yksi osa kokonaisuutta on Euroopan komission uuden puheenjohtajan valinta, joka ei loppujen 
lopuksi mennyt kärkiehdokkaan järjestelmän mukaisesti.

Uutisia Euroopan komission uuden puheenjohtajan valinnasta oli hyvin paljon.

Lopputulos on tietysti selvä: Ursula von der Leyen on suunnitelmien mukaan tuleva Euroopan 
komission puheenjohtaja.

Tietysti prosessi ei ollut aivan selvä, koska kärkiehdokkaan järjestelmää ei noudatettu 
puheenjohtajan valinnassa.

Euroopan Unionin parlamentin sisällä on nyt muutama puolueryhmittymä.

* Euroopan kansanpuolueen ryhmä (European People’s Party, EPP)
* Euroopan parlamentin sosialistien ja demokraattien ryhmä (Progressive Alliance of 
Socialists and Democrats in the European Parliament, S&D)
* Renew Europe -ryhmä (Renew Europe, RE)
* Vihreät / Euroopan vapaa allianssi (Greens/European Free Alliance Verts/ALE)
* Identiteetti ja demokratia (Identity and Democracy, ID)
* Euroopan konservatiivit ja reformistit (European Conservatives and Reformists, ECR)
* Euroopan yhtynyt vasemmisto / Pohjoismaiden vihreä vasemmisto (European United 
Left–Nordic Green Left, GUE/NGL)

Lisäksi on joukko ryhmiin sitoutumattomia edustajia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan heillä (Yhdistynyt kuningaskunta, UK) kannatus ja vastustus Euroopan 
Unionin suhteen taitaa jakaantua eri tavoin puolueiden sisällä.
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Eli heidän valtapuolueet ovat jakautuneet erilaisiin ryhmiin liittyen Euroopan Unionin eri 
asiakokonaisuuksiin.

Aloitin tekemään tätä merkintää viime viikolla, ja jatkoin merkinnän tekemistä tänään.

Tänään (vrt. viime viikko) on selvää, että Boris Johnson lähtee vetämään neuvotteluja Euroopan 
Unionin kanssa Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) pääministerinä.

Oman käsityksen mukaan osa mielipidevaikuttajista haluaisi tehdä paremman erosopimuksen 
Euroopan Unionin kanssa.

Kysymys: pystyykö Boris Johnson neuvottelemaan paremman sopimuksen Euroopan 
Unionin kanssa?

Veikkaus: Uusittu erosopimus Euroopan Unionin kanssa tarkoittaa tietysti erilaisten 
yksityiskohtien selventämistä eri tavoin.

Veikkaus: On mahdollista, että uusitun erosopimuksen erilaisista yksityiskohdista voi syntyä 
isoja riitoja puolueiden sisällä ja puolueiden välillä.

Tähän kohtaan voi kerraten todeta merkinnän 1142 viittaamat asiakirjat.

(1) European Council (Art. 50) conclusions, 25 November 2018

(2) Draft agreement on the withdrawal of the UK from the EU as agreed at negotiators' level 
on 14 November 2018, including text of Article 132. This text is subject to final legal 
revision in the coming days.

(3) Political declaration setting out the framework for the future relationship between the EU 
and the UK

(4) Statements, 25 November 2018

Erosopimuksen ehdotus on vaatimattomasti vain 584 sivua pitkä asiakirja.

Eli erilaisia yksityiskohtia on hyvin paljon.

Esimerkinomaisesti voi ottaa esille Euroopan Unionin tietojärjestelmät, joihin Yhdistynyt 
kuningaskunta (UK) on liittynyt eri tavoin.

Kysymys: Mitä tarkoittaisi Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) ero ilman minkäänlaista 
erosopimusta Euroopan Unionissa käytettäville tietojärjestelmille?

Veikkaus: Yhdistynyt kuningaskunta (UK) ei ehkä halua irrottautua kaikista mahdollisista 
Euroopan Unionin alaisista tietojärjestelmistä, koska kansainvälinen yhteistyö voi tarkoittaa 
erilaisten tietojärjestelmien yhteiskäyttöä.

Tuossakin asiassa on tiedossa hyvin laaja yksityiskohtien kokonaisuus selvitettäväksi.
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Ehkä heidän tiensä on Sveitsin malli, jolloin erilaisia yksittäisiä sopimuksia allekirjoitetaan erilailla 
elämänaloilla.

Veikkaus: Varmaankin Yhdistynyt kuningaskunta (UK) voi erota Euroopan Unionista ilman 
mitään sopimusta, mutta jatkossa Yhdistynyt kuningaskunta (UK) tekee allekirjoittaa uusia 
erillissopimuksia Euroopan Unionin kanssa.

Tässä vaiheessa meteliä riittää aivan tarpeeksi, jolloin uusia erillissopimuksia Euroopan Unionin 
kanssa ei tehdä tässä vaiheessa.

Mahdollisesti uudet erillissopimukset voidaan tehdä ilman suurempaa meteliä tulevien vuosien ja 
vuosikymmenten aikana.

Nähtäväksi jää tämäkin asia.

1563.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

WTO (World Trade Organization, https://www.wto.org) pitää mainita tässä kohtaa. Olen seurannut 
asiaa, ja eri vaiheissa Yhdistynyt kuningaskunta (UK) on tehnyt erilaisia kahdenvälisiä 
kauppasopimuksia erilaisissa asiayhteyksissä. Eli Euroopan Unionin jäsenyys ei enää vaikuta 
Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) tekemiin kauppasopimuksiin. Toisaalta Yhdistynyt 
kuningaskunta (UK) on edelleen osa WTO:n jäsenistöä, jolloin jotkin asiat hoituvat WTO:n kautta.

Lisää hallintoa hallinnon hallinnolle. Tämä on tietysti seurannaista Yhdistyneen kuningaskunnan 
(UK) tehdessä kaikenlaisia erillissopimuksia Euroopan Unionin jäsenyyden ulkopuolella.

Nouseeko jokaisesta Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) tekemästä erillissopimuksesta iso meteli 
heidän omassa sisäisessä politiikassaan? Ilmeisesti aivan jokaisesta erillissopimuksesta ei ole 
noussut isoa meteliä Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) sisäisessä politiikassa. Eli asiat menevät 
eteenpäin omalla tahdillaan kaikenlaisten erillissopimusten tahdissa.

Mitä Euroopan Unionin vastustajat tekevät Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) sisäisessä 
politiikassa? Nyt ei ole enää Euroopan Unionia syytettävänä jokaisesta mahdollisesta ongelmasta. 
Ennen Euroopan Unionin vastustajat saivat vapaasti haukkua Euroopan Unionia jokaisesta 
mahdollisesta ongelmasta. En ole seurannut hyvin järjestelmällisesti, että mitä Euroopan Unionin 
vastustajat tekevät Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) sisäisessä politiikassa. Eiväthän Euroopan 
Unionin vastustajat hävinneet mihinkään, mutta heidän on pakko kehittää jotain uutta asiaa 
Euroopan Unionin vastustamisen tilalle. Aika näyttää kehityksen.
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1564. Mitä libertaanit tulevat kannattamaan ja 
vastustamaan?

1564.1. Merkintä 1169: Kohdemaasyndrooma? / Puolue / 
Libertaani (88+5)

29. heinäkuuta 2019
1169: Kohdemaasyndrooma? / Puolue / Libertaani (88+5)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1169

Näillä päiväkirjasivuilla olen käsitellyt useamman kerran ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa ja 
Yhdysvaltojen merkitystä ulko- ja turvallisuuspoliittiselle todellisuudelle.

Käytännössä Yhdysvallat on levittänyt sotilaallista voimaa eri puolille maailmaa, jolloin 
Yhdysvallat on yrittänyt ratkaista useamman kerran erilaisia ongelmatilanteita sotilaallisen voiman 
käytöllä.

Eli esimerkiki Afganistan, Irak, Syyria, Jemen ja Libya ovat esimerkkejä sotilaallisen voiman 
käytöstä.

Itse olen ollut moneen kertaan todennut sotilaallisen voiman käytön erilaiset sivuseuraukset, joita ei 
ole osattu ennakoida etukäteen.

ELI jokainen sota aiheuttaa joukon odottamattomia yllätyksiä.

MIKSI? MITEN?

Keskustelu Yhdysvaltojen armeijan käytöstä vaihtelee erilaisten poliittisten suhdanteiden mukaan, 
jolloin armeijan käytön perustelu (MIKSI?) on vähäisempää, ja keskustelu keskittyy sotilaallisen 
voiman (MITEN) käyttöön.

MIKSI? MITEN? Tuossa on siis erilaisia epävastaavuuksia erilaisten poliittisten 
mielipidevaikuttajien välillä.

Mikä voisi olla kohdemaasyndrooma?

Ehkä kohdemaasyndrooman yksi osa on oman (poliittisenkin?) ajattelun muuttuminen 
perustuminen pitkään olemiseen jossain kohdemaassa.

Toisaalta ilman oleskelua jossain kohdemaassa ei voi ymmärtää jotain kohdemaata oikein oikeassa 
asiayhteydessä.

23721

23722

23723

23724

23725

23726

23727
23728
23729
23730
23731
23732
23733
23734
23735
23736
23737
23738
23739
23740
23741
23742
23743
23744
23745
23746
23747
23748
23749
23750
23751
23752
23753
23754
23755
23756
23757
23758
23759
23760
23761
23762
23763
23764
23765
23766

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1169


526 / 782

Itse en ole käynyt Yhdysvalloissa, joten olen ollut erilaisten uutisten varassa.

Eri vaiheiden jälkeen törmäsin Yhdysvaltojen libertaaneihin, jotka ovat eri asiayhteyksissä 
vastustaneet erilaisia sotia. Yksi heistä on Ron Paul, joka nykyään esiintyy säännöllisesti omassa 
ohjelmassaan - eli Ron Paul Liberty Report.

Itse olen seurannut tuota ohjelmaa (Ron Paul Liberty Report) jollain tasolla.

Tutustumalla ohjelman (Ron Paul Liberty Report) lähetysten otsikoihin voi todeta Ron Paulin 
esittäneen useamman kerran rauhanomaisempia ratkaisuja maailman ongelmiin, jolloin 
Yhdysvaltojen pitäisi pysyä erillään erilaisista sotilaallisista seikkailuista.

Linkkilistan ensimmäinen linkkilistan linkki johtaa yhdeksänkohtaiseen listaan koskien libertaanien 
ajamia asioita.

Suomalaisittain ajateltuna Suomessa on toteutettu erilaisia ratkaisuja, joita libertaanit voivat 
arvostella valtion liiallisena sekaantumisena ihmisten elämään.

Linkkilistassa on mainittu Cato Institute -ajatushautomo, jonka wwww-sivun kautta tulee oma 
erityinen sivustonsa, eli https://www.libertarianism.org

Cato Institute -ajatushautomo sivulla mainitaan seuraava yhdistelmä: individual liberty, 
limited government, free markets, and peace.

Rauhan asia (Peace) on ollut oman seurannan merkittävä kohde, koska olen ollut epäileväinen 
sotilaallisten hankkeiden onnistumisen suhteen.

Eli tuossa kohtaa voisi olla yhteneväisyyttä.

Sitten on tietysti vapaiden markkinoiden ajatus (free markets), jolloin erilaisia markkinoita pitäisi 
säännellä hyvin vähän.

Oman arvion mukaan vapaisiin markkinoihin perustuva politiikka tarkoittaa oikeasti 
yritystoiminnan keskittymistä, jolloin vapaiden markkinoiden ajatus vain pienten yritysten 
kilpailusta ei toteudu käytännössä.

Tietysti yritystoiminnan keskittyminen ei ole tietoinen tavoite, mutta kaupallinen todellisuus johtaa 
koko ajan keskittyvään yritystoimintaan.

Tämän jälkeen on muutama linkki libertaanien ja muiden puolueiden yhteislausumista.

Eli erilaiset puolueet voivat esimerkiksi vastustaa sotilaallisen voiman liiallista käyttöä.

Mitä voisi olla yksilön vapauksien suojaaminen?

Euroopan Unionin tasolla toimii Euroopan unionin perusoikeusviraston (FRA: European Union 
Agency for Fundamental Rights), jolloin ainakin yritetään suojata ihmisten perusoikeuksia eri 
tavoilla.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Aikanaan tein 88 merkintää Ron Paulin suhteen. Sitten tavoite on ollut (eli nyt 88+5) tarkastella 
yleisemmin libertaaneja.

Toinen suuntaus (progressive) on ollut aiheena (0+4) neljässä merkinnässä.

Vihreä puolue toimii myös Yhdysvalloissa, ja tästä on asiaa muutamassa linkissä.

Non-interventionism? Eli mahdollisimman vähäinen sekaantuminen muiden maihin sisäisiin 
asioihin, mutta toisaalta esimerkiksi mahdollisimman vapaata kaupankäyntiä toisten maiden kanssa.

Linkkilistassa on linkki Wikipedia-artikkeliin, joka käsittelee mainittua poliittista suuntausta 
(United States non-interventionism) tarkasti rajatusta ulko- ja turvallisuuspolitiikasta.

Ehkä heillä on pari kilpailevaa suuntausta ulko- ja turvallisuuspolitiikasta.

Toiset voivat vaatia mahdollisimman vähäistä ulko- ja turvallisuuspoliittista sekaantumista muiden 
maiden asioihin. Toiset voivat vaatia aktiivista ulko- ja turvallisuuspoliittista, jolloin pyritään 
turvaamaan joukko erilaisia asioita.

Vastaavaa väittely Euroopassa koskee Euroopan Unionin asemaa liittovaltiona tai vain hallitusten 
välisenä yhteisönä.

Toisaalta osa Yhdysvaltojen poliittisista mielipidevaikuttajista pitää Euroopan Unionia erittäin 
huonona ratkaisuna.

Takaisin kohdemaasyndroomaan?

Jokaisen kohdemaan todellisuus pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Näillä päiväkirjasivuilla olen todennut, että oma ymmärrys monesta kohdemaasta perustuu yleisesti 
ottaen vain uutisiin ilman käyntejä jossain kohdemaassa.

Eli jokaisen kohdemaan asiayhteys pitäisi ymmärtää oikein, jotta voisi tehdä oikeasti päteviä 
tulkintoja jonkin kohdemaan ulko- ja turvallisuuspolitiikasta.

Esimerkiksi mainitut Afganistan, Irak, Jemen, Libya ja Syyria ovat minulle tuntemattomia maita, 
joten niiden sisäinen todellisuus on oman opiskelun arvoinen aihepiiri.

1564.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

Miten libertaanit tulevat toimimaan Donald Trumpin virkakauden aikana, joka tulee alkamaan 
20.1.2025? Republikaanisessa puolueessa on oma (Republican Liberty Caucus, https://rlc.org) 
libertaanien ryhmä, jonka toiminta Donald Trumpin virkakauden aikana on siis nähtävä erikseen. 
Mitä asioita he tulevat oikeasti kannattamaan tai oikeasti vastustamaan? Ovatko he aina ja 
kaikkialla Donald Trumpin kannattajia? Moni asia jää siis nähtäväksi tulevaisuudessa.

Kirjoitushetkellä odotamme siis Donald Trumpin virkakauden alkamista. Miten tämä näkyy?
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1565. Tosiasioiden merkityksen asiaa

1565.1. Merkintä 1170: Totuus / Julkisuus / Progressive (0+5)

29. heinäkuuta 2019
1170: Totuus / Julkisuus / Progressive (0+5)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1170

Edellisessä merkinnässä käsittelin pääasiassa libertaaneja (88+5).

Linkkilistan alussa on maininta kahdesta www-sivustosta: Antiwar.com ja Win Without War.

Antiwar.com on yleisempi sotia vastustavien henkilöiden www-sivusto. Win Without War on 
enemmmän demokraatteihin (Yhdysvallat) suuntautunut sivusto.

Bernie Sanders on yksi demokraattien (Yhdysvallat) ehdokas-ehdokas vuoden 2020 
presidentinvaaleihin.

Bernie Sandersin PolitiFact-arvioiden tilasto oli kirjoitushetkellä seuraava:

* True - 19 (13%)
* Mostly True - 52 (36%)
* Half True - 34 (24%)
* Mostly False - 22 (15%)
* False - 16 (11%)
* Pants on Fire - 0

Kuten tilasto osoittaa, on mahdollista päästä pitkälle Yhdysvaltojen politiikassa, vaikka väittämät 
heittävät jonkin verran totuudesta.

Alexandria Ocasio-Cortez nousi julkisuuteen viimeisten vaalien jälkeen, ja hänkin on jo esittänyt 
totuusarvoltaan vaihtelevia väittämiä.

PolitiFact-arvioiden yhteydessä on kätevä suodatin - "Statements by" TAI "Statements about".

Eli jokin henkilö esittää väittämän (Statements by), jonka totuusarvo arvioidaan.

Toisaalta jostain henkilöstä (Statements about) voidaan esittää totuusarvoltaan vaihtelevia väittämiä.

Viime aikoina on Donald Trump esittänyt kovia väittämiä neljästä edustajainhuoneen (Yhdysvallat) 
jäsenestä - eli Alexandria Ocasio-Cortez, Ilhan Omar, Ayanna Pressley ja Rashida Tlaib.

Alexandria Ocasio-Cortez ja Ilhan Omar ovat jo joutuneet PolitiFact-arvioiden kohteeksi.
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Varmaankin Ayanna Pressley ja Rashida Tlaib saavat vielä oman PolitiFact-arvioiden sivun.

Kaikilla mainituilla henkilöillä on jo oma Wikipedia-artikkeli.

Oman arvion mukaan osa mainituista henkilöistä ei ollut vielä lyönyt läpi valtakunnallisessa (siis 
Yhdysvallat) julkisuudessa, jolloin Donald Trumpin väittämät toivat heidät paremmin esiin.

Alexandria Ocasio-Cortez on tullut esille yhden (Progressive) suuntauksen edustajana.

Yksi linkki (Wikipedia - Progressivism in the United States) osoittaa ajatussuunnan suhtautumista 
vähimmäispalkkaan (minimum wage).

Tässä on eroa libertaaneihin, koska libertaanit ehdottavat vapaata palkkausta ilman erilaisia 
säädöksiä.

Tässä kohtaa voi todeta, että tietysti demokraattien (Yhdysvallat) sisällä on vaihtelua, jolloin 
heilläkin on erilaisia siipiä puolueessa.

Linkkilistassa on linkki yhteen lakialoitteeseen (S.J.Res.54 / 115. kongressi), joka on läpäissyt 
senaatin äänestykset. Käsitin lakialoitteen www-sivulta, että edustajainhuone on saanut kyseisen 
lakialoitteen tiedoksi. Kyseinen lakialoite käsittelee Jemenin sotaa.

Tähän liittyen pitää todeta Yhdysvaltojen kongressin (siis molemmat kamarit) lakiasioihin liittyvä 
hakusivusto: https://www.congress.gov/

Laittamalla termiksi "Iran" ja rajaamalla haku koskemaan 116. kongressia löytyy Iranin suhteen 
useampi ehdotettu lainsäädännön aloite.

Kirjoitushetkellä lainsäädännön aloitteita oli yhteensä 97, mutta kaikkien aloitteiden nimissä ei ole 
mainittua Irania.

Aloitteiden nimistä näkyy erilaisia ehdotettuja politiikan toimintalinjoja Iranin suhteen.

Yksi osa kongressin toimintaa on Congressional Research Service (CRS), joka julkaisee erilaisia 
raportteja koskien erilaisia politiikan toimintalinjoja. Tämän palvelun www-sivu on seuraava: 
https://crsreports.congress.gov

Tässäkin kohtaa voi laittaa hakutermiksi "Iran".

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mikä on totuus eri aiheissa - kuten esimerkiksi Iran?

Aiemmin olen kirjoittanut politiikan asiaprosessista ja mielikuvaprosessista.

Varmaankin yksi osa näitä prosesseja on eri väittämien totuusarvon selviäminen ajan kuluessa.
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Ehkä voisi todeta totuusarvion selvittämisen prosessin olevan yksi osa asiaprosesia ja 
mielikuvaprosessia.

Toisaalta väärän väitteen leviämisen prosessi on yksi osa asiaprosesia ja mielikuvaprosessia.

ELI mainittujen prosessien välillä on hyvin erilaisia epävastaavuuksia.

Aihepiirin otsikoksi oli merkitty yksi ajatussuunta - eli "progressive".

Tämän ajatussuunnan (eli "progressive") ajatuksia voidaan pitää joiltain osin vasemmistolaisena; 
esimerkiksi mainittua minimipalkan määrittelyä voidaan kutsua jollain termillä kuvaten sitä 
esimerkiksi "sosialismiksi".

Tietysti täytyy ymmärtää, että "sosialismi" on koodisana Yhdysvalloissa, jolloin heidän käsitys 
sosialismista pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

Vastaavasti "Progressive" terminä pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.

1565.2. Uudelleenarviointia / 20.11.2024

Congressional Research Service (CRS) julkaisee siis hyvin kattavia raportteja erilaisiin 
asiayhteyksiin. On siis mahdollista seurata esimerkkejä näitä raportteja (CRS) arvioitaessa 
Yhdysvaltojen sisä- ja ulkopolitiikkaa.

Miten varsinaisessa merkinnässä mainittu ajatussuunta (progressive) tulee esiin Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Varmaankin hekin järjestäytyvät asianmukaisesti 5.11.2024 vaalien jälkeen. 
5.11.2024 vaaleissa valittiin siis täysin uusi edustajainhuone ja osa senaatista liittovaltion (USA) 
tasolla.

Kirjoitushetkellä odotetaan Donald Trumpin virkakauden alkua, joka on siis 20.1.2025. Mitä tulee 
tapahtumaan Donald Trumpin virkakauden aikana? Varmaankin mainittu ajatussuunta (progressive) 
tulee esittämään omat arvionsa Donald Trumpin virkakauden aikana tehdyistä päätöksistä.

Maailmanpoliittinen tilanne on mielenkiintoinen kirjoitushetkellä. Eri asioissa tullaan odottamaan 
Donald Trumpin päätöksiä hänen virkakautensa aikana. 

Donald Trumpin vaalikampanjan www-sivu toimii edelleen kirjoitushetkellä:

https://www.donaldjtrump.com

Olen seikkaillut noilla sivuilla. Sivulta löytyy kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen republikaanisen 
puolueen (OFFICIAL 2024 Republican Party Platform) virallinen puolueohjelma vuodelta 2024. 
Varmaankin erilaiset ajatussuunnat voivat arvioida tuota ohjelmaa. 

Tuleeko Donald Trump noudattamaan Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen (OFFICIAL 2024 
Republican Party Platform) virallista puolueohjelmaa? Varmaankin tämä on monen henkilön 
esittämä kysymys. Donald Trumpin vaalikampanjan www-sivuilta löytyy myös joukko videoita, 
joissa Donald Trump ottaa kantaa eri asioihin. Varmaankin eri puolilla maailmaa luetaan 
republikaanisen puolueen ohjelmaa (2024) ja katsotaan Donald Trump videoiden kannanottoja.
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1566. Kaistojen ja linjojen vertailua yleispalvelun 
suhteen

1566.1. Merkintä 1171: Liikenne / Taksit / Yleispalvelu / Kaista ja 
linja

6. elokuuta 2019
1171: Liikenne / Taksit / Yleispalvelu / Kaista ja linja

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1171

Oheisesta linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* tehdäänkö takseja koskevaan lakiin uudistuksia?
* ratavaurio aiheutti ongelmia junaliikenteeseen
* onko tunnin juna todellinen mahdollisuus?
* onko tehty taksiuudistus iso virhe?
* taksiuudistuksen aiheuttamat odottamattomat sivuvaikutukset
* Kilpailu- ja kuluttajavirasto (KKV) tutkii taksiasiaa
* neljän lehden oma sivu taksiasioiden seurantaan
* Suomen Taksiliiton tiedotteiden www-sivu
* miten pitäisi säädellä sähkön siirtoa tasapuolisesti?

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-28.3.2017) 
uudelleenarviointia. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 218 käsittelen laajasti kaistojen ja linjojen yksityistämistä sekä 
monopolia.

En ole kuitenkaan käsitellyt kyseisessä luvussa liian laajasti yleispalvelua.

Oman arvion mukaan erilaisia linjoja kannattaisi järjestää yleispalvelun ajatuksella, koska yleensä 
ottaen linjoja hallitsee vain yksi toimija kerrallaan.

Eli linjan yksityistäminen tarkoittaa yksityistä monopolia, ja monesti yksityinen toimija pyrkii 
varmistamaan hyvän tuoton sijoitukselle.

Käytännössä yksityisen monopolin vaatimat hinnat aiheuttavat monesti kiukkua, koska vaihtoehtoja 
ei löydy linjan teknisessä ympäristössä.

Linkkilistassa mainittu sähkön siirto on linja, ja sähkölinjojen yksityistämisessä on tehty isoja 
virheitä.
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Taksien kannalta voi todeta, että taksit liikkuvat yleisesti ottaen kaistoilla, eli siis tieliikenteessä.

Onko taksiliikenne kuitenkin yleispalvelu, jota pitäisi tarkastella tasapuolisen hinnoittelun kannalta?

Linkkilistan perusteella voi todeta, että taksiliikenteen markkinoille on tullut kaikenlaisia uusia 
ongelmia taksiliikenteen uudistuksen jälkeen.

Eli tietysti kaikilla uudistuksilla on odottamattomia sivuvaikutuksia, ja erilaiset odottamattomat 
sivuvaikutukset ovat luonnonlaki kaikessa ihmisen toiminnassa.

Ihmiset eivät käyttäydy täysin ennalta-arvattavasti, jolloin jokainen muutos ihmisen toimintaan on 
aina riskihanke odottamattomien sivuvaikutusten vuoksi.

Tietysti tehdyllä taksiuudistuksella toivottiin olevan erilaisia myönteisiä vaikutuksia.

Toisaalta taksialalle on synty melkoinen kakofonia, koska eri taksit ovat voineet hinnoitella saman 
kyydin eri tavoilla, jolloin asiakkaiden on pitänyt selvittää hintoja eri taksien välillä.

Tietysti kysymys on selvä: onko asiakkailla osaamista ja kiinnostusta neuvotella jostain 
taksikyydistä useamman taksin välillä?

Monesti tavoite on täysin vastakkainen: mahdollisesti erittäin kiireinen asiakas haluaa päästä 
mahdollisimman pian haluamaansa kohteeseen.

Eli erittäin kiireinen asiakas ei yleensä ottaen haluaisi käydä mitään hintaneuvotteluita useamman 
taksin välillä.

Eli kiireessä tehty taksin valinta voikin osoittautua kalliiksi ratkaisuksi.

Kaiken tämän keskellä on tehty KELA:n uudistus taksien käytön rahoitukselle.

Näin jälkikäteen pitää todeta, että KELA:n uudistus olisi pitänyt viedä läpi yksi maakunta 
kerrallaan. Nyt tehtiin uudistus kaikissa maakunnissa yhtäaikaisesti, mikä on osoittautunut 
virheeksi.

Eli koko Suomen ongelmat kertaantuivat heti kerralla.

Tämä on tietysti jälkiviisastelua.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Merkinnän 1167 pohdin jonkin verran yleispalvelua ja yleispalveluvelvoittta.

1167: Taksi / Juna / Nuohous / Posti / Yleispalvelu
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1167

Oman arvion mukaan erityisesti linjaan perustuvat tekniset ratkaisut voivat olla monessa 
tapauksessa yleispalvelua.
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Olisiko taksiliikenne yleispalvelu?

Toisaalta ja toisaalta.

Toisaalta taksiuudistus mahdollistaa vapaamman kilpailun.

Toisaalta taksiuudistus on tuonut esiin erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia.

JOS tavoite on sama hinta kaikille taksien asiakkaille kaikissa olosuhteissa, niin ehkä taksiliikenne 
voisi olla tällä perusteella yleispalvelu.

Toisaalta erityinen taksamittari pakotettuna kakkien taksien käyttöön voidaan kokea kilpailun 
rajoituksena.

Toisaalta erityinen taksamittari takaa omalta osaltaan saman palvelun kaikille asiakkaille.

Toisaalta Kilpailu- ja kuluttajavirasto (KKV) on esittänyt omat näkemyksensä taksimarkkinoiden 
kilpailutilanteesta.

Toisaalta asiaa pitäisi ajatella myös kiireisen asiakkaan kannalta. Kerraten voi todeta, että kiireinen 
asiakas ei ole kaikissa olosuhteissa kiinnostunut selvittämään eri taksien hintavaihtoehtoja.

Kevennyksenä voi todeta suomalaiset pikkujoulut ja pikkujoulujen viettäjien paluu kotiin taksien 
kyydissä. Kuinka hyvin ovat taksien asiakkaat kiinnostuneet selvittämään eri taksien hintoja 
reippaan pikkujouluillan jälkeen? JOS on käytetty alkoholia reippaasti, niin eri henkilöiden 
arviointikyky voi vaihdella eri tavoin.

Summaten voi todeta taksien yleispalveluvelvoitteen määrittelyn olevan erittäin vaikea aihepiiri, 
koska taksit eivät toimi teknisesti ottaen vain yhdellä linjalla.

1566.2. Uudelleenarviointia / 21.11.2024

Kaista vai linja? Yleispalvelu? Kaistan yleispalvelu? Linjan yleispalvelu? Erittäin hyviä 
kysymyksiä! Noin äkkiseltään tarkasteltuna voisi huomioida, että yleispalvelu voisi liittyä 
useammin linjan tapaukseen. Esimerkiksi rautateiden linja on edelleen linja, jolloin junaliikenne 
saattaisi toimia paremmin jonkinlaisena yleispalveluna. Toisaalta taksiliikennettäkin voisi 
tarkastella yleispalvelun kannalta. Olisiko taksiliikenne kuitenkin yleispalvelua, jota pitääkin 
säädellä voimakkaasti?

Jotkut henkilöt puhuvat ja kirjoittavat luonnollisista monopoleista. Keskustelu luonnollisista 
monopoleista ei ole mitenkään väärin keskusteltu. Joissain tapauksissa on todella hyvä, että 
luonnollista monopolia hoitaa jokin voittoa tuottamaton yleishyödyllinen yksikkö. Esimerkiksi 
suomalainen vesi- ja viemäröintijärjestelmä kuntien ja kaupunkien alaisuudessa voi olla hyvä 
esimerkki luonnollisesta monopolista.

Suomessakin on tehty vääriä yksityistämisen päätöksiä. Väärät yksityistämisen päätökset ovat aivan 
mahdollisia. Poliittiset päättäjät eivät yleensä ole jonkin erikoistekniikan asiantuntijoita, jotka 
osaavat arvioida hyvin jonkin erikoistekniikan yksityistämisen ja kansallistamisen vaikutuksia.
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1567. Taas testamenttirekisterin asiaa

1567.1. Merkintä 1172: Testamenttirekisteri / Vähän uutta?

19. elokuuta 2019
1172: Testamenttirekisteri / Vähän uutta?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1172

Olen aikaisemmin tehnyt yhden asiakirjan koskien testamenttirekisteriä.

Eli seuraava tiedosto:
TESTAMENTTIREKISTERI JA KUOLINILMOITUKSEN POSTITUS VIRAN 
PUOLESTA

Tuo asiakirja käsitteli testamenttirekisteriä ja kuolinilmoitusta viran puolesta.

Näin se aika rientää - kyseinen asiakirjalla on päivämääränä 27.11.2008

Sitten tuli vastaan Eduskunnassa tehty kirjallinen kysymys tunnuksella "KK 95/2018 vp" ja 
kirjallisen kysymyksen vastaus tunnukselle "KKV 95/2018 vp".

Kirjallisen kysymyksen asiakirjat ovat seuraavissa tiedostoissa:

Kirjallinen kysymys KK 95/2018 vp
Vastaus kirjalliseen kysymykseen KKV 95/2018 vp

Aikanaan tein puoluekokousaloitteen testamenttirekisteristä vuoden 2016 puoluekokoukseen.

Tähän voi linkittää asianmukaiset tiedostot:

Vuoden 2014 aloitteita - kts. aloite 12
Aloitevastaukset 2014 - kts. aloite 12

Linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* Eurooppalainen verkosto testamenttirekisterien ylläpitäjille
* vainajan tekemä testamentti voi löytyä vasta vahingossa
* testamentilla on omat määrämuotoisuutensa
* itse tehty testamentti voi osoittautua pätemättömäksi
* Suomen Asianajajaliitto kannattaa testamenttirekisteriä.

Kirjallisen kysymyksen (KK 95/2018 vp) annetussa vastauksessa (KKV 95/2018 vp) silloinen 
oikeusministeri Antti Häkkänen ei pitänyt erillistä testamenttirekisteriä tarpeellisena.
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Vastaus on sinänsä mielenkiintoinen, koska monessa muussa maassa on erillinen 
testamenttirekisteri.

Miksi Suomi ei voisi perustaa erillistä testamenttirekisteriä?

Oman arvion mukaan Suomessa on ollut aivan tarpeeksi erilaisia oikeustapauksia liittyen 
testamentteihin.

Tähän kohtaan pitää linkittää Korkeimman oikeuden (KKO) ratkaisujen www-sivu:
https://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/haku/

Hakusanaksi laitoin termin "testament*".

19.8.2019 tilanteessa tuloksia oli 461 hakuosumaa. Vuonna 2008 hakuosumia oli 416.

Eli testamenteista on riittänyt aivan tarpeeksi riideltävää vuoden 2008 jälkeen.

Oman arvion mukaan erillinen testamenttirekisteri vähentäisi joiltain osin testamentteihin liittyvää 
riitelyä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Ilmeisesti testamenttirekisterin vastustajat eivät ole oletettavasti tutustuneet Korkeimman oikeuden 
(KKO) rekistereihin koskien testamentteihin liittyvää riitelyä.

Muutos on aina vaikeaa, ja tämän osoittaa erilliseen testamenttirekisteriin liittyvä keskustelu.

Jatkossa pitää edelleenkin tarkkailla erilaisten mielipidevaikuttajien kannatusta ja vastustusta 
koskien erillistä testamenttirekisteriä.

Varmaankin osa väittämistä perustuu oikeudellisen todellisuuden vähäiseen ymmärrykseen.

Oman arvion mukaan erillinen testamenttirekisteri ei sinänsä kasvaisi mahdottoman laajaksi 
asiakirjamassaksi, koska testamenttirekisteristä poistuisi koko ajan testamentteja.

Varmaankin Suomesta voisi löytyä jokin varmasti turvallinen paikka testamenttirekisterille. 
Esimerkkinä voi pitää edelleenkin Maanmittauslaitoksen arkistoa ja Varastokirjastoa.

Lisäksi testamenttirekisteriä ylläpitävän henkilöstön henkilöstömäärä ei varmaankaan olisi kovin 
laaja.

Varmaankaan rekisteröityjä testamentteja ei olisi kymmeniä hyllykilometrejä.

1567.2. Uudelleenarviointia / 21.11.2024

Erillinen suomalainen testamenttirekisteri olisi edelleenkin iso mahdollisuus. Vaikea sanoa, että 
miksi erilaiset poliittiset päättäjät vastustavat testamenttirekisteriä. Vanhassa pysyminen on niin 
helppoa. Pitääkö tämänkin asian mennä läpi Euroopan Unionin lainsäädäntönä? Hyvä kysymys!
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1568. Reserviläisen taidonnäytekirjan asiaa taas

1568.1. Merkintä 1173: Todellinen osaaminen / Reserviläinen 
5/2019

5. syyskuuta 2019
1173: Todellinen osaaminen / Reserviläinen 4/2019

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1173

Tässä merkinnässä käsittelen uusimman (5/2019) Reserviläinen-lehden sisältöä. En käsittele tässä 
merkinnässä jokaista juttua.

Reserviläinen-lehteä on uudistettu ja palautetta lehden kehittämisen pohjaksi vastasi yli 4200 
henkilöä järjestettyyn kyselyyn.

Kiinnostavimmiksi aiheiksi nousivat ajankohtaiset uutiset, kalusto, historia sekä ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka.

Ensimmäisenä pitää todeta lehdessä esitelty satojen pelaajien airsoft-tapahtuma.

Kysymys on tietysti selvä: miten airsoft auttaa reserviläistä oman tehtävän osaamisen kannalta?

En tiedä vastausta tuohon, koska olen osallistunut vain yhteen pieneen airsoft-tapahtumaan 
Jalasjärvellä (katso lisää tältä www-sivulta: http://www.jvisoft.net)

Kerraten aikaisemmasta pitää todeta tähän kohtaan reserviläisen taidonnäytekirja.

Sivulla 8 on asiaa naisille järjestettävästä NASTA-harjoituksista 20.-23.9.2019. Jutusta selviää, että 
harjoitusta on valmisteltu puolitoista vuotta.

Näinhän se menee. Mitä isompi harjoitus, niin sen enemmän [on] suunniteltavaa.

Kysymys on tietysti selvä: kuinka moni vapaaehtoinen henkilö jaksaa/pystyy viemään läpi 
vaadittavan valmistelutyön?

Oma kokemus isoista reserviläishenkisistä tapahtumista on aika vähäinen, jolloin suurin osa minun 
käymistä kursseista on ollut pieniä tapahtumia.

Tämän jälkeen voi todeta Finnish Brutality -tapahtuma. Sama kysymys: miten tapahtuma auttaa 
reserviläistä oman tehtävän osaamisen kannalta?
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Tarkka-ampujakilta ry oli yhtenä toimijana mukana järjestämässä tarkka-ammunnan SM-kisaa. 
Kuten jutusta lukee, niin (reservin?) tarkka-ampujista osa harrastaa tarkka-ampumista rahaa ja aikaa 
säästämättä.

Varmaankin tuollaisille henkilöille reserviläisen taidonnäytekirja tarkka-ampumisesta ei tuottaisi 
mitään ongelmia.

Sivuilla 20-21 on aukeaman kokoinen juttu puolustusministeri Antti Kaikkosesta.

Kaikkonen pohtii äänen naisille järjestettäviä kutsuntoja. Toisaalta [hän] toteaa tarpeen yli 20 000 
vuosittaiselle kertausharjoitusvuorokaudelle.

Tietysti kumpikin aihe vaatii rahaa.

Naisten määrän lisääntyessä tulee tietysti vastaan mahdolliset varuskuntien tilaongelmat, jos 
tehtäviin hakeutuisi tuhansia naisia.

Sivuilla 22-23 on asiaa ampumakoulutuksen kehittämisestä ampumasimulaattoreiden avulla.

Jutun alussa todetaan, että entistä useampi varusmiespalvelukseen tullut henkilö ei ole koskaan 
ampunut millään aseella. Eli kaikki alkaa aivan perusteista.

Ehkä ampumasimulaattori voisi tarjota kustannustehokkaampaa harjoittelua. Tietysti ajan 
varaaminen kaikille peruskoulutettaville on haaste.

Itselläni tuli mieleen, että ampumasimulaattoreilla ampumista voisi olla myös iltaisin, jolloin olisi 
mielekästä tekemistä iltoja varten.

Sivulla 33 on asiaa Panu Moilasesta, joka on saanut Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen (MPK) 
Vuoden kouluttaja -palkinnon vuonna 2017. Erikoisalana hänellä on kyberturvallisuuden 
kouluttaminen.

Näinhän tämä menee tietotekniikan levitessä uusiin asiayhteyksiin, jolloin kyberturvallisuudesta 
tulee yksi osatekijä nykyaikaiseen toimintaympäristöön.

Tietysti armeijan tietoteknistyminen aiheuttaa omat ongelmansa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

On tietysti hyvä asia, jos järjestettävät tapahtumat ja kilpailut auttavat reservin kouluttamisessa ja 
taitojen ylläpitämisessä.

Oma kysymys on ollut taitojen oikea osoittaminen jollain hyvällä järjestelmällä, jonka pitää 
kuitenkin olla tarpeeksi yksinkertainen.

Jos olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä toiminnassa ja lyönnissä, niin erilaisiin 
tapahtumaan voitaisiin liittää aina jokin (pieni?) osa-alue reserviläisen taidonnäytekirjasta.
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Reserviläisen taidonnäytekirja toisi ryhtiä erilaisiin harjoituksiin, jolloin olisi täysin varmasti 
selvillä, että mitä asiaa yksittäisissä harjoituksessa harjoitellaan.

Tietysti pelkona on, että osasta vapaaehtoiset harjoitukset voivat olla piipertämistä ilman selkeitä 
tavoitteita.

1568.2. Uudelleenarviointia / 21.11.2024

Vapaaehtoiset harjoitukset voivat joskus olla piipertämistä ilman selkeitä tavoitteita. Tämä on yksi 
iso uhka erilaisille toiminnalle. Erilaiset valtakunnalliset tavoitteet pitäisi olla selvillä kaikissa 
vapaaehtoisissa harjoituksissa.

Reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän olen todennut isoksi mahdollisuudeksi erilaisiin 
asiayhteyksiin. Reserviläisen taidonnäytekirjan voi aivan vapaasti korvata jollain toisella termillä. 
Oleellista olisi reserviläisen taitojen osoittaminen jollain hyvin todennetulla järjestelmällä.

Jos olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä, niin erilaisiin tilaisuuksiin voitaisiin liittää 
erilaisia reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän mukaisia osuuksia. Oman arvion mukaan 
reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä toisi ryhtiä vapaaehtoiseen maanpuolustuskoulutukseen. 
Olisi edes yksi asia, josta oltaisiin täysin samaa mieltä eri puolilla vapaaehtoisen 
maanpuolustuskoulutuksen kenttää.

Kerraten aikaisemmasta pitää todeta yhden varautumisen rekisterin tarve. Tarvitsisimme vain yhden 
keskitetyn varautumisen rekisterin, joka pitäisi kuitenkin hajauttaa järkevästi. Nyt varautumisen 
rekistereitä on aivan liikaa päällekkäin. Keskitetty varautumisen rekisteri voi kohdata vaikeita 
tietoturvaongelmia, joten varautumisen rekisterin järkevä hajauttaminen pitäisi pohtia erikseen.

Lisäksi pitää todeta vain yhden sijoituksen merkitys. Yksittäisellä henkilöllä pitäisi olla vain yksi 
varautumisen ja poikkeusolosuhteen sijoitus, jotta oikeissa poikkeusolosuhteissa ei tulisi vakavia 
ongelmia.
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1569. Erilaisia yhdistelmiä taas kerran

1569.1. Merkintä 1174: Köyhyys / Työvoimapula / 
Perustulokokeilu / nro: 7

16. syyskuuta 2019
1174: Köyhyys/Työvoimapula / Perustulokokeilu / nro: 7

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1174

Tähän kohtaan pitää todeta pääministeri Antti Rinteen hallituksen ohjelma 6.6.2019 
(Valtioneuvoston julkaisuja 2019:23).

Hallitusohjelman (Rinne) sivulla 159 on seuraava kirjaus:

"Toteutetaan negatiivista tuloveroa koskeva kokeilu hyödyntäen viime kaudella toteutetusta 
perustulokokeilusta saatuja kokemuksia".

Tähän kohtaan pitää kerrata vielä kerran, että edellisen hallituksen (Sipilä) perustulokokeilu oli 
todella vaatimaton yhden ryhmän kokeilu.

Oikea tapa olisi ollut esimerkiksi 5-10 koeryhmän kokeilu. Eli jokaisen hallituspuolueen malleja 
perustulolle olisi voinut kokeilla kaikessa rauhassa.

Toisaalta asiaa tuntevat tutkijat olivat voineet ehdottaa erilaisia malleja.

JOS nykyisen hallituksen hallituspuolueiden (viisi puoluetta) perustulosmalleja kokeiltaisiin 
oikeasti, niin malleja voisi olla jopa yli kymmenen.

Tietysti yli kymmenen ryhmän kokeilu aiheuttaisi paljon työtä eri suunnissa.

Itse olen huomioinut, että perustulon kannatus ja vastustus on paljolti puolueiden sisällä, jolloin 
perustuloa ei kannata kokonaisuudessaan yksittäisen puolueen koko jäsenistö.

Eli perustulosta riittää keskusteltavaa puolueiden sisäisten ryhmien välillä.

Linkkilistan alussa on asiaa Suomessa tehdystä yhden ryhmän perustulokokeilusta.

Tämän lisäksi on asiaa työn vastaanottamisesta ja erilaisista kannustinloukuista.

Onko työttömän vika, jos hän ei voi ottaa työtä vastaan kannustinloukun vuoksi?

Petteri Orpon esityksiä on muutamassa linkissä. Yksi Petteri Orpon nettikolumni on otsikoitu 
seuraavasti: Perusturvamme on harsittu tilkuista, nyt se on uudistettava.
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Haukotus.

Tähän pitää todeta kolme mielipidekirjoitusta.

66 / Perustulokokeilu: aina vain lisää hämmennystä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_66

75 / Useampaa mallia voisi kokeilla
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_75

76 / Kokeillaan useampaa mallia
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_76

Yksi poliittinen liturgia siis toistuu puolueesta toiseen.

1) Työnteon oltava aina kannattavaa.
2) Suomen sosiaaliturva on eri etuuksien monimutkainen tilkkutäkki.
3) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy vakavia kannustinloukkuja.
4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin.
5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet täydellisesti.
6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Näitä väittämiä ja niiden muutoksia olen kuullut eri puolueiden tilaisuuksissa.

Yhdessä linkissä viitataan Kauppakamarien vaaliteeseihin.

Kauppakamarien vaaliteesien asiakirjassa todetaan sivulla 9 seuraavaa:

"Sosiaaliturvajärjestelmästä on muodostunut vuosikymmenten kuluessa vaikeasti 
hahmotettava kokonaisuus, joka sisältää moninaisia kannustinloukkuja. Sosiaaliturvaa ja 
verotusta täytyy tarkastella kokonaisuutena. Ansiotulojen verotusta ja sosiaaliturvaa on 
kehitettävä siten, että työn vastaanottaminen on kaikissa tilanteissa kannattavaa. 
Ansiotulojen verotusta on kevennettävä ja ylin marginaalivero on asetettava 50 prosenttiin."

Näinhän tällaisia väitteitä tulee vastaan eri yhteisöjen asiakirjoissa.

Linkkilistan alussa on asiaa sosiaalisen aseman periytymisestä ja epäonnistuneista 
opintovalinnoista.

Yksi otsikko on todella hyvä:

"Ainutlaatuinen tutkimus paljastaa: Moni hakeutuu opintoihinsa tietämättä, mitä todella 
haluaa opiskella".

Olen monet kerrat kirjoittanut lyhyistä ja tehokkaista koulutuksista kaikilla koulutusasteilla.

JOS joku käy jonkin hyvin lyhyen ja hyvin tehokkaan koulutuksen läpi todeten opintoalan 
vähemmän kiinnostavaksi, niin vielä ei ole sattunut suuria vahinkoja.

Jos väki notkuu oppilaitoksissa pitkään ilman selkeitä tavoitteita, niin eihän tämä ole hyvä asia.
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Yksi osa linkkilistaa koskee ammattiyhdistysliikkeen saavutuksia ja nuorten vähäisempää 
osallistumista ammattiyhdistysliikkeen toimintaan.

Miksi nuoret liittyisivät ammattiyhdistysliikkeeseen?

Tähän olisi tietysti hyvä saada selvyyttä.

Tietysti yksi iso ongelma on ollut tuotteita valmistavien toimintojen siirtäminen ulkomaille.

Itse olen huomioinut erilaiset kulttuuriset asiat kompastuskiveksi toimintojen ulkoistamisessa 
ulkomaille.

Eli asiat eivät toimi kuten Suomessa on totuttu asioita hoitamaan.

Näitä kulttuurisia eroja on jo länsimaiden tasolla, jolloin suomalaiset yritykset eivät ole pärjänneet 
ulkomaisessa asiayhteydessä.

Eli aina välillä joku suomalainen yritys tulee ulkomailta pois isojen ongelmien vuoksi.

Tässä mielessä uutiset Helkaman tuotannosta takaisin Suomeen ovat tietysti mielenkiintoisia.

Linkkilistan yhtenä osana kahden dokumentin linkit YLE:n esittämiin ohjelmiin koskien köyhyyttä 
Yhdysvalloissa ja Euroopassa.

Köyhyyttä esiintyy sekä Yhdysvalloissa että Euroopassa.

Yhdysvalloista kertovassa dokumentissa köyhät asioivat useammanlaisen 
hyväntekeväisyysyhteisön kanssa.

Tämän jälkeen pitää todeta joidenkin yritysten kärsivän työvoiman saatavuuden ongelmista, vaikka 
samaan aikaan työvoimaa on työttömänä.

Tässäkin palataan jälleen kerran nopeisiin ja tehokkaisiin koulutuksiin.

Linkkilistan lopussa on asiaa rikkaiden henkilöiden arvomaailmasta tehtyyn tutkimukseen.

Asiasta nousi täysin ymmärrettävästi todella iso kohu.

Tietysti yksi kritiikin kärki kohdistui tutkimuksen luotettavuuteen ja tutkimusmenetelmiin.

Tekivätkö tutkijat oikeasti kunnollista tutkimusta?

Itse huomioisin, että 90 henkilön haastattelua on todella laaja aineisto läpikäytäväksi.

Tuosta Yhdysvaltojen dokumentista jäi mieleen heidän järjestelmä (food stamps) järjestelmä, jolla 
sai tuetusti hankittua ruokaa.

Yhdessä virkkeessä vilahti huomiona Donald Trumpin suhtautumisesta tähän järjestelmään (food 
stamps).
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Haluaako Donald Trump säästää (food stamps) tässä kohtaa?

Mielenkiintoista on tietysti rikkaiden kova suhtautuminen joihinkin väestöryhmiin.

OMA veikkaus on, että rikkaat ovat harvemmin tekemisissä kaikenlaisten väestöryhmien kanssa.

Moni meistä elää elämäänsä vain tietynlaisissa ryhmissä, jolloin puhutaan erilaisista kuplista, joissa 
ihmiset asuvat ilman yhteyksiä muunlaisiin ryhmiin.

Tuossa ei varsinaisesti ole mitään uutta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Itse olen todennut, että tarvitsemme samaan aikaan (i) perustulon kehittämistä ja (ii) tehokkaiden 
lyhyiden koulutuskokonaisuuksien kehittämistä.

JOS olisi perustulo kunnossa ja erilaisia tehokkaita lyhyitä koulutuksia, niin työvoimaa olisi 
helpompi ohjata oikeaan suuntaan riippuen eri alueiden erityispiirteistä.

Jossain yhteydessä voidaan tarvita käsityötä esimerkiksi metalliyrityksissä.

Joskus voidaan tarvita esimerkiksi jonkin kielen osaajaa - ei siis vain englannin osaajia.

Toisaalta on esitetty ohjelmoijista olevan pulaa, jolloin tarvitsisimme myös tehokkaita lyhyitä 
koulutuksia ohjelmoinnin opettamiseen.

Tehokkaita lyhyitä koulutuksia tarvitaan siis jokaiselle koulutusasteelle.

Tietysti on täysin selvää, että erilaiset sidosryhmät eivät innostu tehokkaista lyhyistä koulutuksista 
kaikilla koulutusasteilla.

Vastaavalla tavalla erilaiset sidosryhmät eivät innostu edes kokeilemaan perustuloa avoimella 
mielellä.

Pelkkä perustulo ilman koulutuksen uudistusta ei johda parhaaseen nmahdoliseen lopputulokseen.

Täysin selvää on koulutuksen uudistamisen ja perustulouudistuksen etenevän hyvin riitaisissa 
vaiheissa.

Kummassakin asiassa on puolueiden sisällä erilaisia ryhmiä, joten riideltävää riittää tuleviksi 
vuosiksi.

1569.2. Uudelleenarviointia / 21.11.2024

Jonkinlainen perustulo ja erilaiset lyhyet koulutukset kaikilla koulutusasteilla. Noista kahdesta 
asiasta olen puhunut ja kirjoittanut eri asiayhteyksissä. Selvää on, että noiden asioiden ratkaisu tulee 
etenemään hyvin riitaisissa välivaiheissa. En odota nopeita päätöksiä näiden asioiden suhteen!
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1570. Tosiasioiden vääntämistä hyvin erilaisissa 
asiayhteyksissä

1570.1. Merkintä 1175: Totuutta ja tappelua / EU/UK/11

10. lokakuuta 2019
1175: Totuutta ja tappelua / EU/UK/11

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1175

Linkkilistan alussa on viiden PDF-tiedoston linkit.

Ensimmäinen tiedosto on Yhdistyneen kuningaskunnan nykyisen pääministeri Boris Johnsonin kirje 
Euroopan komission puheenjohtaja Jean-Claude Junckerille. Kirjeessä on asiaa Pohjois-Irlannin 
rajaan liittyen.

Toinen tiedosto on selittävä liite ensimmäisen kirjeen oheen, jolloin erilaisia yksityistkohtia on 
runsaasti.

Kolmas tiedosto on Euroopan komission puheenjohtaja Jean-Claude Junckerin lausunto 
puhelinkeskustelusta, jonka hän kävi Boris Johnsonin kanssa.

Neljäs tiedosto on ilmoitus, että Euroopan komission komissaarit (College of Commissioners) ovat 
käyneet läpi Yhdistyneen kuningaskunnan eroamiseen liittyviä neuvotteluita.

Viides tiedosto on lakiehdotus siirtää Yhdistyneen kuningaskunnan eroamiseen liittyvien 
neuvotteluiden jatkamista 31. tammikuuta 2020 saakka. Eli yksinkertainen asia on sanottu aika 
selvästi, jolloin pääministerin pitää pyrkiä siirtämään neuvotteluiden takarajaa 31. tammikuuta 2020 
saakka.

Seuraava linkki on Full Fact -sivustolle, jossa on arvioitu Boris Johnsonin lausuntoja.

Linkitin yhden tosiasian tarkastuksen (Full Fact) koskien Yhdistyneen kuningaskunnan viikoittaista 
maksua Euroopan Unionin suuntaan.

Vaalikampanjassa väitettiin, että Yhdistynyt kuningaskunta maksaa tietyn summan viikossa 
Euroopan Unionin suuntaan.

Tosiasiallisesti Yhdistynyt kuningaskunta tietyn osuuden palautuksena (rebate). Tämän jälkeen pitää 
tietysti laskea se rahamäärä, jonka Euroopan Unioni maksaa takaisin Yhdistyneen kuningaskunnan 
suuntaan.
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Tietysti vaalikampanjassa esitetään hyvin yksinkertaisia väitteitä, jotka voivat vedota äänestäjiin, 
koska kaikki äänestäjät eivät käytä tosiasioiden tarkastuspalveluita.

On tietysti mielenkiintoista, että muualla Euroopan Unionissa monet kansalaiset pitävät 
yhteisvaluutta euroa hyvänä asiana. Lisäksi Euroopan Unionin suosio on melkoisen laajaa.

Toisaalta voi yleisesti todeta, että Euroopan Unioni on tehnyt erilaisia kauppasopimuksia eri maiden 
kanssa.

Kysymys: Tekeekö Yhdistynyt kuningaskunta vastaavasti kauppasopimuksia muiden 
maiden/alueiden kanssa?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Yhdessä uutisessa todetaan, että Boris Johnson lyyhistyi yhdessä kokouksessa tajuttaan tietyn asian 
todellisuuden oikein oikeasti.

Toisaalta Full Fact -palvelussa on seurattu Boris Johnsonia jo kymmenen vuotta.

Full Fact on yksi tosiasioiden tarkastuspalvelu, mutta en löytänyt heidän sivuiltaan PolitiFact-
palvelun mukaisia tilastoja.

No - kuitenkin. Myös Yhdistyneen kuningaskunnan politiikassa voi päästä pitkälle esittämällä eri 
tavoilla virheellisiä väittämiä.

Oman arvion mukaan Boris Johnson joutuu käsittelemään erilaisia yksityiskohtia paljon tarkemmin 
Yhdistyneen kuningaskunnan nykyisenä pääministerinä.

JOS hän itse on oikeasti uskonut joihinkin vääriin väittämiin, niin varmaankin väistämättä on 
edessä erittäin kova yksityiskohtien oikea oppiminen.

Olen aikaisemmin todennut, että Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista 
tarkoittaa valtavaa kasaa erilaisia yksityiskohtia käsiteltäväksi.

Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista ei ole mikään yksinkertainen yhden 
kokouksen yhden nuijankopautuksen hanke, koska Yhdistynyt kuningaskunta on ollut Euroopan 
Unionissa jo pidemmän aikaa.

Heidän pitää mennä käänteisesti läpi Euroopan Unionin lainsäädännön luvut, jotta he voivat sopia 
erilaiset yksityiskohdat tarkasti.

Käytännössä riitaa tulee melko varmasti erilaisista yksityiskohdista, vaikka Yhdistyneen 
kuningaskunnan pääministerinä olisi kuka tahansa.

Varmaankin moni Yhdistyneen kuningaskunnan kansalainen ymmärtää näitä Euroopan Unionin 
lainsäädännön tekstejä vasta nyt erosopimuksen neuvottelun yhteydessä.

Tietysti oppimisprosessi voi olla melko tuskainen, jos on aiemmin aivan vilpittömästi uskonut 
joiltain osin vääriin väittämiin.
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Tietysti vaalikampanjoiden aikana esiintyy asioiden todella laajaa yksinkertaistamista, jolloin oikea 
oppimisprosessi siirtyy vaalien jälkeiseen aikaan.

Ikävien yksityiskohtien selvittäminen ja oppiminen on todella vaativaa, jos on aivan vilpittömästi 
uskonut johonkin väärään väittämään.

Miten selittää jonkin asian oikea todellisuus lisättynä hyvin tarkoilla yksityiskohdilla omille 
kannattajille ilman erilaisia tappioita?

Tuohon tilanteeseen Boris Johnson on väistämättä ajautunut.

Ehkä Boris Johnson pyytää lisäaikaa Euroopan Unionin suunnalta, että hän ja hänen erilaiset 
liittolaiset pystyvät kokoamaan uusia ehdotuksia Euroopan Unionin suuntaan huomioiden ison 
kasan kaikenlaisia erittäin ikäviä yksityiskohtia.

Samaan aikaan omat kannattajat voivat käydä erittäin kuumana johtuen mahdollisesta uudesta 
lisäajasta.

Tämä kaikki jää tietysti nähtäväksi.

Letter to Juncker
Explanatory note
Statement by Juncker
Update on Brexit
European Union (Withdrawal) (No. 2) Act 2019

1570.2. Uudelleenarviointia / 21.11.2024

Mikä on/olisi totuus erilaisissa asiayhteyksissä? Erittäin hyvä kysymys!

Tunnetulla tavalla Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) eroaminen Euroopan Unionista johti 
kampanjoihin, joissa erilaiset väärät väittämät levisivät hyvinkin laajasti. Tosiasioiden 
tarkastuspalvelut tietysti yrittivät parhaansa esittäessään erilaisten väittämien totuusarvojen 
lausuntoja.

Tunnetulla tavalla kielteisyys johtaa uuteen kielteisyyteen. Erityisesti sosiaalisessa mediassa 
kielteisyys johtaa uuteen kielteisyyteen. Lisäksi pitää todeta, että kielteisyys saa paljon huomiota 
erilaisissa asiayhteyksissä.

Harari (2024) ja Uski (2024) tuli luettua tällä viikolla. Harari (2024) ja Uski (2024) osoittavat 
omalta osaltaan kuinka kielteinen sisältö on saa paljon huomioita erilaisten. Aikanaan 
kirjapainotaito teknologisena läpilyöntinä mahdollisti myös kielteisen sisällön leviämisen. Nykyisin 
mukana on maailmanlaajuinen tietoverkko ja prosessoriin perustuvat tietokoneet, jolloin kielteiset 
viestit leviävät entistä nopeammin ja kerrallaan laajemmille joukoille. 

Erilaiset vastakeinot tämän asian suhteen ovat vasta kehitteillä. Mahdollisesti tarvitsemme erilaisia 
hidasteita erilaisiin kohtiin, jolloin tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausunnot saisivat oman 
aikansa.
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1571. Vapaaehtoisen toiminnan kirjaamista

1571.1. Merkintä 1176: Vapaaehtoisuus / Reserviläinen 6/2019

10. lokakuuta 2019
1176: Vapaaehtoisuus / Reserviläinen 6/2019

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1176

Uusin Reserviläinen-lehti (6/2019) ilmestyi. Tässä kohtaa voi taas huomioida muutamana jutun 
osalta jotain rakentavaa (toivottavasti?).

Sivuilla 6-7 on asiaa Ilmavoimien vuoden pääsotaharjoituksesta. Ilman reserviläisiä homma ei 
toimisi pidemmän päälle. Sinänsä tämä ei yllätä.

Sivulla 9 on asiaa Alokkaan alkeet -kurssista, joka järjestetään naisille, jolloin ON JO 
palvelukseenastumismääräys.

Itse olen ehdottanut varusmiespalveluksesta kiinnostuneille naisille tällaista kurssia JO ENNEN 
palvelukseenastumismääräystä. Kurssin nimi voisi olla "Luulot pois".

Eli tällaisen koulutuksen tavoite olisi antaa kiinnostuneille naisille hyvin kattava käsitys omista 
kyvyistä ja mahdollisuuksista hyvissä ajoin JO ENNEN palvelukseenastumismääräystä.

Sivuilla 10-11 on asiaa suurvaltojen ydinasekilpailusta INF-sopimuksen päättymisen jälkeen. Tässä 
asiassa Suomella taitaa olla käytössä diplomatian erilaiset keinot eri osapuolien saamiseksi 
neuvottelupöytään.

Sivulla 12 on asiaa MPK:n koulutuksesta ja vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen siirtämisestä 
Puolustusvoimille.

Vapaaehtoisen sotilaallisen koulutuksen siirtäminen Puolustusvoimille on erittäin kannatettava asia. 
HYVÄ homma!

Mielenkiintoista on nähdä sotilaallisia valmiuksia palvelevan (SOTVA) koulutuksen sisältö 
pidemmällä aikavälillä.

Sivulla 13 on asiaa liittokokoustapahtumasta Turussa (15.-17.11.2019), jolloin useammalla liitolla 
erilaisia sääntömääräisiä kokouksia. Eli liitot järjestävät erillistä ja yhteistä ohjelmaa.

Monessa muussakin yhteydessä useamman yhdistyksen yhteinen viikonlopputapahtuma olisi hyvin 
kannatettava asia. JOS väkeä on tarpeeksi, niin yhteisen viikonlopputapahtuman vuoksi paikalle 
voisi tuoda erilaisia asiantuntijoita kouluttamaan useamman yhdistyksen jäseniä.
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Tämän jälkeen pitää todeta ilmoitusliite (3 sivua), jossa esitellään vapaaehtoisen maanpuolustuksen 
konsepti 2020, SOTVA-asiaa ja muuta asiaan liittyvää. Ilmoitusliitteen kolmas sivu keskittyy 
tietosuojalain vaikutusta reservin koulutukseen.

Itse olen kannattanut vain yhtä varautumisen rekisteriä, joka olisi kuitenkin hajautettu 
asianmukaisesti. Ehkä tuossa asiassa voitaisiin edetä pienin askelin aina jonkin osajärjestelmän 
uusimisvaiheessa.

Sivuilla 32-33 on asiaa Puolustusvoimain uudesta komentajasta. Varmaankin tällainen juttu 
kuuluukin tehdä aina komentajan vaihtuessa.

Tähän kohtaan pitää todeta, että Reserviläinen-lehti on Suomen Reserviupseeriliiton ja 
Reserviläisliiton äänenkannattaja sekä Maanpuolutuskiltojen liiton, Reserviläisurheiluliiton, 
Maanpuolustusnaisten liiton, Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen, Maanpuolustuksen tuen ja 
Naisten valmiusliiton tiedotuslehti.

Liittojen hyvä yhteistyö tässä asiassa takaa hyvän laadun lehdelle.

Levikki lehdelle on 56 211 (LT 2016). Toisaalta todetaan, että lukijoita on keskimäärin 140 000 
kappaletta. Eli ihan vaikutusvaltainen lehti.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Loppujen lopuksi pitää todeta tarkka tasapaino vapaaehtoisen maanpuolustuksen koulutuksen ja 
virallisen maanpuolustuksen koulutuksen välillä.

Jotenkin tuo asia pitäisi pystyä ratkaisemaan.

Jälleen kerran pitää todeta oma ehdotus reserviläisen taidonnäytekirjasta.

Oman arvion mukaan osa reserviläisen taidonnäytekirjan aihepiireistä voidaan kouluttaa 
pienimuotoisemmissa harjoituksissa. Eli jokainen pienikin harjoitus voisi käsitellä joitain tiettyjä 
osa-alueita reserviläisen taidonnäytekirjasta.

Sitten voisi olla isompia harjoituksia, joissa voidaan käydä läpi joitain reserviläisen 
taidonnäytekirjan asioita asianmukaisesti. Eli joitain asioita ei voi oikeasti harjoitella 
pienimuotoisemmissa harjoituksissa.

Tässäkin pitäisi olla vapaaehtoisen maanpuolustuksen koulutuksen ja virallisen maanpuolustuksen 
koulutuksen tarkka tasapaino

Pitäisikö johonkin isompaan vapaaehtoiseen harjoitukseen olla ehtona joidenkin reserviläisen 
taidonnäytekirjan osa-alueiden oikeasti osoitettu osaaminen?

Miten reserviläisen taidonnäytekirja huomioitaisiin virallisissa kertausharjoituksissa?

Erittäin hyviä kysymyksiä pohdittavaksi.
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1571.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

Olen esittänyt seuraavaa kuvaa erilaisissa asiayhteyksissä.

Pitäisi olla yksi keskitetty varautumisen rekisteri, joka olisi kuitenkin hajautettu jollain järkevällä 
tavalla. Nyt meillä on liikaa erilaisia varautumisen rekistereitä, joita pitäisi siis yhdentää erilaisilla 
tavoilla.

Toisaalta tarvitsisimme reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän. Reserviläisen taidot voitaisiin 
määritellä, jolloin olisi mahdollisuus osoittaa omien taitojensa ajantasaisuus jollain 
valtakunnallisesti yhdennetyllä järjestelmällä. Oman kokemuksen mukaan esimerkiksi 
kertausharjoituksissa kuluu paljon aikaa erilaisiin asioihin, koska reserviläisen taidonnäytekirjan 
järjestelmä ei ole toiminnassa.

Osata reserviläisen taitojen määrittely voi kuulostaa turhalta. Maailma on kuitenkin muuttunut 
paljon, jolloin erilaiset perustaidotkaan eivät ole enää mitenkään itsestäänselvyyksiä. 
Mahdollisuuksien mukaan osoitetut reserviläisen taidot pitäisi kirjata asianmukaisesti yhteen 
varautumisen rekisteriin.

Koronavirus oli tietysti yksi erityinen poikkeusolosuhde, jonka opetuksia on varmasti hyvä käydä 
läpi asianmukaisesti erilaisissa asiayhteyksissä. Mahdollisesti tarvitsemme jonkin muun 
poikkeusolosuhteen, jotta yksi varautumisen rekisteri laitettaisiin toimintaan oikeassa käytännössä. 
Erilaisia mahdollisia poikkeusolosuhteita voidaan tietysti arvioida asianmukaisesti.
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1572. Erilaisten yksityiskohtien keskellä eläminen

1572.1. Merkintä 1177: Asianmukaiset asiakirjat / Sopimus / 
EU/UK/12

18. lokakuuta 2019
1177: Asianmukaiset asiakirjat / Sopimus / EU/UK/12

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1177

Linkkilistan ensimmäinen linkki johtaa Euroopan Unionin ja Yhdistyneen kuningaskunnan välisten 
neuvotteluihin liittyviin asiakirjoihin. Asiakirjat on päivätty 17.10.2019.

Varsinainen neuvottelutulos on 537 sivua, mutta moni sivu sisältää paljon tyhjää tilaa ilman tekstiä. 
Neuvottelutulokseen liittyen on muita asiakirjoja.

Varsin ongelmallinen aihepiiri on ollut Pohjois-Irlannin asema erilaisissa tulliasioissa. Nyt 
saavutettu neuvottelutulos on 64 sivua.

Uudistetusta poliittisesta julistuksesta pitää todeta näin viran puolesta muutama lainaus.

Kappaleen 108 teksti on seuraava:

108. The Parties reaffirm their commitment to promote security and stability in cyberspace 
through increased international cooperation. The Parties agree to exchange information on a 
voluntary, timely and reciprocal basis, including on cyber-incidents, techniques and origin of 
the attackers, threat-analysis, and best practices to help protect the United Kingdom and the 
Union from common threats.

Kappaleen 109 teksti on seuraava:

109. In particular, the United Kingdom should cooperate closely with the Computer 
Emergency Response Team – European Union (CERT-EU) and, subject to the conclusion of 
an agreement as provided for in Union law, participate in certain activities of the 
Cooperation Group established under the Union's Directive on Security of Network and 
Information Systems and of the European Union Agency for Network and Information 
Security (ENISA).

Kappaleen 110 teksti on seuraava:

110. The Parties should cooperate to promote effective global practices on cyber security in 
relevant international bodies.
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Eli Yhdistynyt kuningaskunta ja Euroopan Unioni voivat tehdä jatkossa jotain yhteistyötä liittyen 
tietotekniikkaan ja erityisesti tietotekniikan turvallisuuteen.

Varsinaisesta erosopimuksen liitteen IV (ANNEX IV) osalta voi tähän kohtaan todeta kohdat 1 ja 2.

1. Backwards compatibility for the United Kingdom and the Union shall be established to 
ensure that, for any changes that are made to the networks, information systems and 
databases, as well as for any changes to formats for exchanging information, the Member 
States and the United Kingdom can continue to accept each other's information in the 
current format, unless the Union and the United Kingdom agree otherwise.

2. The United Kingdom's access to any given network, information system or database shall 
be limited in time. The respective time period is indicated for each network, information 
system or database. Where exchanges of information between customs authorities would be 
required for the implementation of procedures in accordance with Article 49 once electronic 
data- processing is no longer possible in accordance with this Annex, alternative means for 
the exchange and storage of information shall be used.

Käsittäisin tämän perusteella, että Yhdistynyt kuningaskunta voi päättää yksittäisen 
tietojärjestelmän suhteen yhteistyön jatkamista tai sitten irtautumista yksittäisestä 
tietojärjestelmästä.

Kysymys: Haluaako Yhdistynyt kuningaskunta irtautua kaikista mahdollisista Euroopan 
Unionin tietojärjestelmistä?

Vastaus tuohon kysymykseen tarkoittaa jälleen kerran hyvin yksityiskohtaista asioiden 
selvittämistä.

Veikkaus: Yhdistynyt kuningaskunta voi tehdä yhteistyötä joidenkin Euroopan Unionin 
tietojärjestelmien suhteen.

Yhdistynyt kuningaskunta voi jatkossa tehdä erillisiä sopimuksia Euroopan Unionin 
tietojärjestelmien yhteiskäytöstä.

Vastaavasti linkkilistassa on asiaa Albanian ja Pohjois-Makedonian jäsenyysneuvotteluiden 
(Euroopan Unioni) aloittamista.

Vastaavasti voi todeta, että 17.10.2019 saavutettu neuvottelutulos ei välttämättä mene läpi 
Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentin äänestyksissä.

Ketkä kannattavat tai vastustavat 17.10.2019 saavutettua neuvottelutulosta? Palaamme tässä kohtaa 
jälleen kerran erilaisten yksityiskohtien määrään ja laatuun.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

On erittäin mielenkiintoista nähdä tulevien vuosien aikana seuraukset erosopimuksen (Euroopan 
Unioni / Yhdistynyt kuningaskunta) erilaisten yksityiskohtien suhteen.

Linkkilistassa on asiaa mahdollisen sopimuksettoman eron seurauksista.
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Aikaisemmin olen todennut, että Yhdistynyt kuningaskunta voi tulevina vuosina tehdä yhteistyötä 
joillain politiikan lohkoilla.

Esimerkiksi yksittäisten tietojärjestelmien kaksinkertainen kehittäminen voidaan todeta huonoksi 
vaihtoehdoksi, jolloin Yhdistynyt kuningaskunta voi osallistua yksittäisten tietojärjestelmien 
käyttöön.

Millaisia maita ovat Euroopan Unionin jäsenyyttä harkitsevat maat (vrt. Balkanin alueen maat)? Itse 
en tunne näiden maiden erityispiirteitä.

Jäsenyyttä harkitsevat maat voivat tehdä ennen varsinaista liittymissopimusta erilaista yhteistyötä 
erilaisilla politiikan lohkoilla.

Summaten: yhteistyötä Euroopan Unionin kanssa voi siis olla ilman varsinaista jäsenyyttä.

Tietysti tämä tarkoittaa lisää hallintoa hallinnon hallinnolle, jos erilaisia erillissopimuksia pitää 
sopia hyvin monen maan kanssa.

Eli jotkin maat voivat pyrkiä mahdollisimman lähelle Euroopan Unionia, vaikka poliittinen 
mielipideilmasto voi olla Euroopan Unionin jäsenyyden vastaista (vrt. Norja).

Tietysti osa kansalaisista voi olla täysin pihalla erilaisista erillissopimuksista, vaikka he voivat 
edelleen vastustaa Euroopan Unionin jäsenyyttä. 

(1) Saavutettu neuvottelutulos - 537 sivua
(2) Neuvottelutulos koskien Pohjois-Irlantia - 64 sivua
(3) Uudistettu poliittinen julistus - 27 sivuja
(4) Komission puheenjohtajan kirje - 2 sivua
(5) Euroopan komission suositus - 3 sivua
(6) Yhdistyneen kuningaskunnan poliittinen julistus - 3 sivua

1572.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

Tähän kohtaan voi olla vaikea lisätä mitään uutta. Mahdollisesti Yhdistynyt kuningaskunta tekee 
paljon erilaisia erillissopimuksia Euroopan Unionin kanssa Sveitsin esimerkin mukaisesti. 
Nouseeko jokaisesta mahdollisesta erillissopimuksesta Euroopan Unionin kanssa iso meteli 
Yhdistyneen kuningaskunnan sisäisessä politiikassa?

Yhdistyneen kuningaskunnan eroaminen Euroopan Unionista tarkoittaa lisää hallintoa hallinnon 
hallinnolle. Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdistynyt kuningaskunta on tehnyt paljon erilaisia 
kauppasopimuksia erilaisten osapuolien kanssa. Kuinka paljon tehdyt kauppasopimukset muuttivat 
Yhdistyneen kuningaskunnan tilannetta? En ala tässä kohtaa lukemaan ensimmäistäkään 
kauppasopimusta. Oletusarvoisesti erilaisia sovittavia yksityiskohtia on hyvin paljon jokaisessa 
kauppasopimuksessa.

Yksityiskohtia riittää aivan tarpeeksi jokaiseen päätettävään asiaan Yhdistyneen kuningaskunnan 
EU-eron jälkeen. Jaksavatko Yhdistyneen kuningaskunnan kansalaiset nostaa meteliä erilaisista 
yksityiskohdista? Erittäin hyvä kysymys!
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1573. Vapaa vai avoin ohjelma?

1573.1. Merkintä 1178: Vapaaehtoisuus vs. jättimäiset 
yritykset / Avoimuus

22. lokakuuta 2019
1178: Vapaaehtoisuus vs. jättimäiset yritykset / Avoimuus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1178

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-62

Linkkilistan ensimmäinen osa käsittelee LINUX-käyttöjärjestelmää.

LINUX on vakiinnuttanut oman paikkansa tietotekniikan erilaisilla osa-alueilla.

Mielenkiintoisella tavalla Microsoft on liittynyt Open Invention Network -yhteisön jäseneksi. 
Käsittääkseni Open Invention Network -yhteisön jäsenet ovat sitoutuneet lisensoimaan erilaisia 
patentteja muille osapuolille (patent non-aggression), jolloin LINUX:n suhteen ei olisi erilaisia 
patenttiriitoja.

Seuraava osa linklistasta keskittyy erityisesti avoimiin ohjelmistoihin (open source). Linkkilistasta 
voi todeta seuraavia:

* Euroopan komissio (Euroopan Unioni) on järjestänyt erilaisia avoimia ratkaisuja
* toisaalta myös LINUX kohtaa tietoturvaongelmia
* Drupal ja MariaDB kehittyvät edelleenkin eteenpäin
* Gnome-yhteisö ja KDE-yhteisö mahdollisesti yhteistyöhön
* myös Software Freedom Conservancy kehittyy eteenpäin
* kaupalliset yhteisöt käyttävät ja kehittävät LINUX-käyttöjärjestelmää
* julkiset yhteisöt käyttävät ja kehittävät avoimen lähdekoodin ohjelmia
* demokratian ja avoimen lähdekoodin hankkeita on erilaisia.

Seuraava osa linkkilistasta käsittelee GitHub-palvelun päätymistä Microsoftin omistukseen.

Osa GitHub-palvelua käyttäneistä yhteisöistä on siirtynyt GitLab-palvelun käyttäjiksi. Eli osa 
yhteisöistä pelkää Microsoftin omistuksen tarkoittavan kielteisiä seurauksia.
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Itse tutustuin kerran GitLab-palvelun ominaisuuksiin. Lyhyesti ottaen GitLab-palvelun voi liittää 
muita palveluita (integrointi eri tavoin). Varmaankin vaikeinta on tehdä päätös muista liitettävistä 
palveluista, koska erilaisia palveluita on useampi.

Kysymys: Onko GitHub enemmän varasto kuin erilaisten palveluiden yhteen liittäjä?

Erittäin hyvä kysymys. Varmaankin saamme jatkossa tarkempaa tietoa GitLab-palveluun siirtyneiltä 
yhteisöiltä koskien GitLab-palvelun hyviä ja huonoja puolia.

Seuraava osa linkkilistasta käsittelee eri yhtiöiden joutumista kilpailuviranomaisten tarkastukseen. 
Käyttävätkö eri yhtiöt väärin määräävää markkina-asemaansa?

Linkkilistan viimeinen osa käsittelee tietoturvaongelmien ilmoittamista Micfosoftin suuntaan ja 
ilmoituksesta saatua palkkiota.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti todeten LINUX taitaa olla tällä hetkellä suurin avoimen lähdekoodin perusteella toimiva 
tietotekninen hanke.

Tunnetulla tavalla LINUX on levinnyt hyvin moneen suuntaan, mutta työpöytäkoneiden 
käyttöjärjestelmien markkinoilla LINUX ei ole saanut hyvin laajaa markkinaosuutta.

Itse olen suositellut monet kerrat käyttämään ohjelmia, jotka toimivat mahdollisuuksien mukaan 
useammassa käyttöjärjestelmässä. Emme tiedä työpöytäkoneiden käyttöjärjestelmien markkinoiden 
kehittymistä seuraavan 20-40 vuoden aikana, jolloin useammassa käyttöjärjestelmässä toimivat 
ohjelmat auttavat tulevaisuuden tietotekniikan hyödyntämisessä.

Toisaalta nykyisin hyvin moni kaupallinen yhteisö osallistuu avoimen lähdekoodin hankkeisiin, 
jolloin kaikki avoimen lähdekoodin kehittäminen ei ole enää yksittäisten vapaaehtoisten 
henkilöiden varassa. Tilanne tietysti vaihtelee hankkeesta toiseen.

Mielenkiintoista on tietysti joidenkin jättimäisten yritysten osallistuminen avoimen lähdekoodin 
hankkeisiin. Oman arvion mukaan tällaiset yritykset ovat laskeneet tarkasti tekniset, taloudelliset, 
lainopilliset ja hallinnolliset asiat ennen osallistumista yksittäisen avoimen lähdekoodin 
hankkeeseen.

Tietoturvan suhteen olen todennut, että tarvitsisimme vain yhden palvelun erilaisten 
tietoturvaongelmien ilmoittamiselle. Nyt on aivan liikaa erilaisia palveluita tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle.

Toisaalta olen todennut yleishyödyllisen säätiön olevan monessa tapauksessa erittäin hyvä ratkaisu 
yksittäisen tietoteknisen ratkaisun hallinnon ja lakiasioiden järjestämiseen.

Kysymykset ovat tietysti täysin selviä. (1) Kannattaako perustaa täysin kaupallinen hanke jonkin 
tietoteknisen ratkaisun ympärille? (2) Kannattaako mieluummin olla jonkin jotain avointa 
tietoteknistä ratkaisua kehittävän yhteisön täysivaltainen jäsen? (3) Millaista kaupallisesti 
kannattavaa liiketoimintaa on mahdollista kehittää avoimen tietoteknisen ratkaisun ympärille?
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Mielenkiintoista on nähdä tulevaisuuden ratkaisut avoimen tietotekniikan suhteen.

Onko joskus tulevaisuudessa jokin avoin tietotekninen ratkaisu täysin määräävässä markkina-
asemassassa jollain tietotekniikan osa-alueella?

Joutuuko joskus tulevaisuudessa jokin avointa tietoteknistä ratkaisua kehittävä yhteisö 
kilpailuviranomaisten tarkastuksen alaiseksi, JOS yhteisön kehittämä avoin tietotekninen ratkaisu 
on määräävässä asemassa?

Mahdollisesti jokin kaupallinen yhteisö voi valittaa avointa tietoteknistä ratkaisua kehittävän 
yhteisön käyttävän väärin määräävää markkina-asemaa. Tämäkin kehityskulku jää nähtäväksi 
tulevaisuudessa.

Oman arvion [mukaan] avoimia tietoteknisiä ratkaisuja esitellään lisää tulevaisuudessa, vaikka 
jotkut yhteisöt voivat vastustaa voimakkaasti avoimia tietoteknisiä ratkaisuja.

Hyvä esimerkki taitaa olla Microsoft, jonka viralliset kannanotot avoimista tietoteknisistä 
ratkaisuista ovat muuttuneet vuosien mittaan. Varmaan moni muukin kaupallinen yhteisö tulee 
tulevaisuudessa käymään läpi tällaisen oppimisen hankkeen koskien avoimia tietoteknisiä ratkaisuja 
ja tähän liitettävää kaupallisesti kannattavaa liiketoimintaa.

Eli kaupallisesti kannattava liiketoiminta ja avoimet tietotekniset ratkaisut voivat olla oikeasti 
yhdistettävissä. Tämä kaikki vaatii tietysti uutta ajattelua ja erilaisia oppimisen hankkeita.

Aina välillä jokin perinteinen yhteisö on muuttanut toimintatapojaan, mutta tietysti tällainen muutos 
vaatii oman aikansa - myös avoimet tietotekniset ratkaisut pitää ymmärtää oikein.

1573.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

Vapaa ohjelma (free software)? Avoimen lähdekoodin ohjelma (open source)? Noilla kahdella 
termillä on omat kannattajansa. Itse olen todennut, että avoimen lähdekoodin (open source) ohjelma 
on erinomainen tapa kehittää ohjelmistoja. En ole lähtenyt lastaamaan avoimen lähdekoodin (open 
source) päälle mitään laajaa yhteiskuntapoliittista ohjelmaa. Maailmasta tulee kyllä parempi paikka 
avoimien ohjelmien kehittämisen ja käytön seurauksena.

Vadén & Stallman (2002) tuli luettua tällä viikolla. He pyrkivät esittelemään vapaan ohjelman (free 
software) ajatusta kirjallisessa muodossa. Jokaisen itseään kunnioittavan tietokoneiden harrastajan 
pitää tietysti lukea kirja, vaikka ei olisikaan asioista samaa mieltä.

Miten avoimen lähdekoodin ohjelmat (open source) mahdollistavat kaupallisen toiminnan? Moody 
(2001) sekä Torvalds & Diamond (2001) pitää mainita tähän asiayhteyteen. Loppujen lopuksi 
avoimen lähdekoodin (open source) ohjelmat mahdollistavat oikean kaupallisen toiminnan, mutta se 
on erilaista liiketoimintaa kuin suljetun lähdekoodin (closed) mukainen liiketoiminta. Asiaa pitää 
vain miettiä jonkin verran pidempään.

Itse käytän joitain avoimen lähdekoodin (open source) ohjelmia. Hyvä tapa olisi lahjoittaa 
vuosittain jokunen euro avoimia ohjelmia kehittäville yhteisöille, joista moni on voittoa tuottamaton 
säätiö. Voittoa tuottamaton säätiö on monesti hyvä tapa turvata jonkin avoimen ohjelman 
kunnollinen kehitys. Säätiön avulla voidaan tasapainottaa yleishyödyllinen ja kaupallinen toiminta.
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1574. Toiminnallisen toiminnan tarpeellisuus

1574.1. Merkintä 1179: Nopeasti ja hallitusti / Reserviläinen 
7/2019

8. marraskuuta 2019
1179: Nopeasti ja hallitusti / Reserviläinen 7/2019

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1179

Uusin Reserviläinen-lehti ilmestyi (7/2019).

Tässäkin merkinnässä voi pohtia tarkemmin eri juttuja lehdestä.

Sivulla 5 on asiaa Puolustusvoimien aluetoimistoihin sijoitettavista MPK:n valmiuspäälliköistä. 
Kirjainlyhenteitä taas kerran: SOKO ja SOTVA. Sotilaallinen koulutus (SOKO) on 
Puolustusvoimien vastuulla. Sotilaallisia valmiuksia palvelevat (SOTVA) kurssit ovat MPK:n 
alaisuudessa. Näin ymmärtäisin tilanteen olevan.

Itse olen esittänyt 35 ikävuoden rajaa, jolloin yli 35-vuotiaille ei tarvitse järjestää vapaaehtoista 
sotilaallista maanpuolustuskoulutusta. Tietysti (SOTVA) sotilaallisia valmiuksia palvelevat 
koulutukset pitää miettiä tarkasti, jotta ne ovat oikeasti tarpeellisia koulutuksia poikkeusoloihin 
valmistautumisen kannalta.

Eli yli 35-vuotiaille voidaan tietysti osoittaa jotain muuta koulutusta kuin puhdas sotilaallinen 
koulutus.

Aika näyttää SOTVA:n kehittymisen oikeasti toimivaksi järjestelmäksi.

Sivuilla 6-7 on asiaa Kaartin jääkärirykmentin osallistumisesta Kvarn-harjoitukseen Ruotsin 
puolella lähellä Linköpingiä. Ihan mielenkiintoista: Ruotsilla on taajaman kokoinen yli 40 
rakennuksen harjoitteluympäristö, jossa harjoitellaan sodankäyntiä rakennetulla alueella.

Vastaavaa harjoitteluympäristöä ei löydy Suomesta, joten vuosittainen harjoitus Ruotsin puolella 
voi olla tältä osin ihan perusteltua.

Sivulla 15 on asiaa Reserviläisliiton asiaa yhdistyksillekin tarkoitetusta internet-sivujen 
uudistuksesta, jolloin yhdistyksienkin käyttöön saadaan internet-palveluita.

Oman arvion mukaan aivan kaikki Reserviläisliitto ry:n jäsenyhdistyksistä ei vielä käytä näitä 
sähköisiä palveluita. Tavoitteena onkin saada järjestelmä käyttöön 75 prosenttia jäsenyhdistyksistä.
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Varmaankin tuossa tapahtuu luonnollista kehitystä nuorempien henkilöiden astuessa yhdistysten 
vetovastuuseen, jolloin sähköinen järjestelmä ei ole mikään ihmeellinen asia. Tietysti tuo vie oman 
aikansa.

Sivuilla 20-21 on asiaa Moukarista (155 mm K9 Moukari -panssarihaupitsi), joka on siis uusi 
asejärjestelmä Suomeen hankittuna. Mielenkiintoinen yksityiskohta jutussa on myöhemmin 
hankittavat vastatykistötutkat, jolloin Suomessakin on tulevaisuudessa tehokkaampaa 
vastatykistötoimintaa.

Itse käsittäisin niin, että Moukarin kaltaiset nopeasti liikkuvat tykistön järjestelmät mahdollistavat 
nopean siirtymisen pois tuliasemasta heti tuliannoksen ampumisen jälkeen. Eli asemaan ei siis jäädä 
odottelemaan vihollisen tykistön vastaiskua, jolloin poistuminen tuliasemasta tapahtuu nopeasti ja 
hallitusti.

Varmaankin pitäisi perehtyä tarkemmin koko tykistön asiaan, jotta ymmärtäisi Moukarin toiminnan 
kokonaisuuden kannalta.

Sivuilla 26-27 on asiaa talvisotaan tulleista ulkomaalaisista vapaaehtoisista. Osa ulkomaalaisista 
vapaaehtoisista ehti rintamalle, mutta osa ei ehtinyt rintamalle. Joiltain osin ulkomaalaisista 
vapaaehtoisista oli myös oikeasti hyötyä.

Varmaankin vastaavan tilanteen kannalta moni suomalainen pohtii tätä Suomen liittoutumisen 
kannalta.

JOS Suomi olisi mukana jossain sotilasliitossa, niin ehtisivätkö liittokunnan muut armeijat 
lähettämään joukkoja nopeasti ja hallitusti Suomen olosuhteisiin?

VAI onko parempi olla liittoutumaton ja pitää omana toimintana suhteellisen iso reserviläisyyteen 
perustuva armeija? Tällöin oma armeija voisi toimia nopeasti ja hallitusti.

Sivuilla 28-29 on asiaa luotiliivejä valmistavasta yhtiöstä (C.P.E. Production Oy), jonka kehittämät 
M17-luotisuojaliivit tulevat käyttöön kaikille varusmiehille. Aika merkittävä uudistus kaiken 
kaikkiaan.

Lopuksi voi todeta sivulla 18 olevan artikkelin useamman maanpuolustusjärjestön yhteisestä 
liittokokousviikonlopusta. Tällöin kyseessä olevat maanpuolustusjärjestöt järjestävät yhteistä ja 
erillistä ohjelmaa. Asialla ovat Reserviläisliitto ry, Reserviläisurheiluliitto ry, Suomen 
Reserviupseeriliitto ry, Maanpuolustuskiltojen liitto ry ja Maanpuolustusnaisten Liitto ry.

Itse olen kannattanut eri yhteyksissä useamman yhdistyksen yhteistilaisuuksia, jolloin esimerkiksi 
piirien kevät- ja syyskokouksissa voisi olla yhteistä ja erillistä ohjelmaa. Tällöin voisi järjestää 
yhteistä ohjelmaa, johon voitaisiin kutsua erilaisia asiantuntijoita kertomaan yhdistyksille tärkeistä 
asioista.

Tietysti tällainen yhteistyö (vrt. eri maanpuolustusjärjestöjen yhteinen liittokokousviikonloppu) 
vaatii eri toimijoilta täysin uutta ajattelua, ja asian käytännön toteutus voi kohdata vastustusta eri 
sidosryhmien keskuudessa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Itse olen kannattanut jo pidemmän aikaa vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustuskoulutuksen 
siirtämistä Puolustusvoimille.

Joissain yhteyksissä joku on pahoitellut, että innokas reserviläinen voi osallistua vain 
Puolustusvoimien vapaaehtoiseen sotilaallisen maanpuolustuskoulutukseen ilman jäsenyyttä jossain 
maanpuolustusjärjestössä.

Oman arvion mukaan erityisesti nuoremmat sukupolvet haluavat hyvin toiminnallista vapaaehtoista 
sotilaallista maanpuolustuskoulutusta.

Käytännössä moni maanpuolustusjärjestö ei järjestä hyvin toiminnallista koulutusta, joten 
toiminnallisuutta arvostava nuoret eivät innostu toiminnasta.

Palaan tässä kohtaa jälleen kerran reserviläisen taidonnäytekirjaan.

JOS olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä oikeasti käytössä, niin erilaisissa vapaaehtoisen 
maanpuolustuksen tilaisuuksissa voisi olla aiheena jokin osa-alue reserviläisen taidonnäytekirjan 
perusteella.

Reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän perusteella voitaisiin vielä jakaa aiheet teoriaosuuksiin 
ja käytännön osuuksiin.

Tällöin erilaisia teoriaosuuksia [ja] joitain käytännön osuuksia voitaisiin kouluttaa erilaisissa 
kerhoilloissa.

Hyvä esimerkki on tietysti uuden taistelutavan teorian kouluttaminen. Moni vanhemman kaartin 
edustajista ei tiedä liikaa uudesta taistelutavasta, joten uuden taistelutavan teorian kouluttaminen 
heille voisi olla yksi aihepiiri. Uuden taistelutavan teorian osaaminen ei ole haitaksi vanhemmille 
henkilöille, vaikka heidän nykyinen sijoitus voi olla täysin irrallaan sotilaallisesta toiminnasta.

Oman arvion mukaan edellä mainitut Puolustusvoimien vapaaehtoisen sotilaallisen 
maanpuolustuskoulutukseen osallistuvat henkilöt EHKÄ innostuisivat kouluttamaan jotain asiaa 
reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän perusteella.

JOS erilaisissa kerhoilloissa ja sääntömääräisissä kokouksissa olisi oikeaa toiminnallisuutta 
reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän perusteella, niin EHKÄ nuoremmat sukupolvet 
jaksaisivat osallistua myös yhdistysten kevät- ja syyskokouksiin toiminnallisen osuuden lisäksi.

Kaikki tämä selviäisi erilaisten käytännön kokeilujen perusteella.

Lopuksi täytyy kerraten todeta suomalaisten vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestöjen sekava 
määrä ja laatu, koska meillä ei ole kunnollista yhden keskusjärjestön järjestelmää. Käytännössä 
maanpuolustuksen järjestöjen vaihtelevat laadultaan eri tavoin.

1574.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

Tässä kohtaa ei ollut paljon uutta. Tarvitsisimme reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän. 
Toiminnallinen vapaaehtoinen maanpuolustuskoulutus kiinnostaa nuoria toimijoita. Ei paljon uutta.
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1575. Avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa 
kilpailussa muiden ratkaisujen kanssa

1575.1. Merkintä 1180: Avoimet ratkaisut / EU / Komissio / 
Nimitys / Ero

1. joulukuuta 2019
1180: Avoimet ratkaisut / EU / Komissio / Nimitys / Ero

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1180

Päivitystä 27.1.2020: Olen seurannut avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjäämistä 
pidemmän aikaa, mutta seurannalle ei ole ollut omaa tunnistetta.
Päivitystä 27.1.2020: Avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) seurannalle on oma 
tunniste.
Tunniste tälle merkinnälle: ATTR-63

Tässä kohtaa voi todeta kahden seurannan aiheen törmäävän toisiinsa. Eli tässä merkinnässä on 
asiaa avoimista ohjelmista (voi kutsua myös avoimen lähdekoodin ohjelmiksi) ja erityisesti 
nimitetyn Euroopan komission (Ursula von der Leyen) ohjelma koskien digitaalista agendaa 
vuosille 2019-2024.

Ensimmäisenä kolme PDF-asiakirjaa: (1) yleinen ohjelma Euroopan komissiolle, (2) Margrethe 
Vestagerille osoitettu ohjelma toteutettavaksi (Mission letter), (3) Euroopan komission yksiköiden 
sijoittaminen (joitain siirtoja esitetty) pääosastoille.

Tunnetulla tavalla Euroopan komission on järjestänyt useita kyselyitä, jolloin olen esittänyt omat 
huomiot erilaisiin aiheisiin, kts. lausuntojen www-sivu.

Tässä kohtaa voi todeta avoimien ohjelmien suomalainen etujärjestö: Suomen avoimien 
tietojärjestelmien keskus - COSS ry. Etujärjestön tavoin he ovat yrittäneet pitää avoimia ratkaisuja 
esillä myös vuoden 2019 eduskuntavaaleissa.

Mielenkiintoista on tietysti CONSUL Democracy -säätiön perustaminen, jolloin pyritään 
rakentamaan avoin ratkaisu mahdollistamaan kansalaiskeskustelua. Aika näyttää tämän ratkaisun 
menestyksen.

Eri vaiheiden jälkeen uuden Euroopan komission (Ursula von der Leyen) toiminta alkaa 1. 
marraskuuta 2019.

Sekä Euroopan parlamentti että Euroopan komissio voivat aloittaa oman työnsä asianmukaisesti 
vuosien 2019-2024 ajaksi.
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Mielenkiintoisella tavalla kilpailuasioiden komissaarina jatkaa Margrethe Vestager. Toisaalta 
Margrethe Vestager ottaa edellisen lisäksi vastuun digitaalisesta agendasta.

Linkkilistassa on muutaman etujärjestön lausumia uuden Euroopan komission (Ursula von der 
Leyen) esittämästä digitaalisen agendan työohjelmasta.

Yksi etujärjestö on Free Software Foundation Europe, joka on julkaissut omia saavutuksia 
digitaalisen agendan alueella.

Linkkilistan yhdessä osassa on Richard Stallman eroaminen tietyistä tehtävistä perustuen hänen 
antamiin lausuntoihin, joista nousi kova kohu.

Hänen edustama yhteisö Free Software Foundation (FSF) on pyrkinyt viemään läpi vapaiden 
ohjelmien (free) esityksiä eri asiayhteyksissä.

Itse olen ollut enemmän kiinnostunut avoimien ohjelmien (open) yhteisöjen edustajien esityksistä 
eri asiayhteyksissä.

Oman arvion mukaan avoin (open) ohjelmistokehitys sopii moneen asiayhteyteen, jolloin tavoite on 
tuottaa ensiluokkaisia ohjelmistoja.

Avoimien ohjelmien ajatusta voidaan esittää hyvin erilaisissa asiayhteyksissä. Yksi esimerkki 
linkkilistassa on Saksassa vaikuttavan CDU:n (Christlich Demokratische Union Deutschlands / 
Christian Democratic Union of Germany) hyväksymästä julkilausumasta koskien avoimia 
ohjelmistoja.

Eli avoimet ohjelmistot voivat saada kannatusta erilaisissa asiayhteyksissä.

Linkkilistan yksi osa käsittelee standardointia Euroopan Unionin tasolla.

Yksi linkki (Understanding ICT standardization) johtaa kirjaan, joka esittelee erittäin 
perusteellisesti standardointia monelta kannalta. Kirjan saa ladattua kirjoitushetkellä PDF-
tiedostona.

Lyhyesti ottaen Euroopan Unionin tasolla (erityisesti Euroopan komissio) on ollut tahtona kehittää 
avoimia standardeja käytettäväksi Euroopan Unionin alueella (lisäksi standardoinnissa on mukana 
erilaisia yhteistyökumppaneita).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Millaista tulee olemaan Euroopan komission (Ursula von der Leyen) kilpailuasioiden politiikka ja 
digitaalisen asialistan politiikka?

Miten Euroopan komissio (Ursula von der Leyen) tulee edistämään erilaisia avoimia standardeja 
noudatettavaksi Euroopan Unionin alueella?

Edistääkö Euroopan komissio (Ursula von der Leyen) avoimien ohjelmistojen yhteisöjen esittämiä 
toimenpideohjelmia?
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Miten Euroopan komission (Ursula von der Leyen) sisäisissä ja ulkoisissa toiminnoissa nähdään 
avoimet ohjelmistot?

Yksi asia on erilaisten tietotekniikan yhtiöiden tarkastelu kilpailun toimivuuden kannalta.

Mitkä tietotekniikan yhtiöt kohtaavat Euroopan komission kilpailun pääosaston erilaisia 
toimenpiteitä?

Oman arvion mukaan on mahdollista joidenkin jättimäisten tietotekniikan yhtiöiden toiminnan 
arviointi Euroopan komission kilpailun pääosaston alaisuudessa.

Historian perusteella voi todeta joidenkin jättimäisten tietotekniikan yhtiöiden joutuneen Euroopan 
komission kilpailun pääosaston tarkastelun kohteeksi.

Mitä uutta?

Miten toimivat seuraavat asiat yhdessä: avoimet ohjelmat, avoimet standardit ja erilaisten 
tietotekniikan yhtiöiden tarkastelu Euroopan komission kilpailun pääosaston alaisuudessa?

Näiden asioiden seurantaa pitää tietysti jatkaa Euroopan komission (Ursula von der Leyen) 
virkakaudella alkaen 1.12.2019.

Tietysti on mahdollista kehittää suljettuja ratkaisuja, jotka voivat kuitenkin noudattaa erilaisia 
avoimia standardeja. Tällaisista ratkaisuista on tietysti erilaisia esimerkkejä.

Kirjassa (Understanding ICT standardization) mainitaan myös de facto -standardit, jolloin jokin 
suljettu standardi on hyvin määräävässä asemassa ilman muodollista standardia.

Euroopan komission kilpailun pääosasto on puuttunut joidenkin de facto -standardien tilanteeseen 
muutamassa kyselyssä, kts. lausuntojen www-sivu.

Varmaankin on mahdollista Euroopan komission kilpailun pääosaston järjestämät kuulemiset 
koskien joitain de facto -standardeja.

Euroopan komission (Ursula von der Leyen) virkakauden ajaksi on siis hyvin paljon seurattavia 
asioita.

POLITICAL GUIDELINES FOR THE NEXT EUROPEAN COMMISSION 2019-
2024
Margrethe Vestager - Mission letter
European Commission 2019-2024: Allocation of portfolios and supporting services

1575.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu. Avoimien tietoteknisten ratkaisujen pärjääminen muiden 
ratkaisujen kanssa on ollut tärkein tietoteknisen seurannan aihepiiri. Kannatan avoimia ratkaisuja.

Kirjoitushetkellä tiedämme, että uusi Euroopan komissio ei ole vielä aloittanut työtään. Hyvin 
tärkeää on nähdä avoimien tietoteknisten ratkaisujen vaikutus seuraavan komission toimintaan.
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1576. Johtamisen erilaisista järjestelmistä asiaa

1576.1. Merkintä 1181: Johtaminen / Laatu / Tunteet / 
Naisnäkökulmaa

14. joulukuuta 2019
1181: Johtaminen / Laatu / Tunteet / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1181

Linkkilistan alussa on asiaa Saudi-Arabiasta karkaavista naisista. Tunnetulla tavalla Saudi-
Arabiassa on tehty joitain uudistuksia naisten asemaan. Käsittääkseni naiset Saudi-Arabiassa saivat 
hiljakkoin oikeuden ajaa autoa.

Tietysti myös Saudi-Arabiassa on tietoa länsimaisesta elämäntavasta perustuen saudiarabialaisten 
nuorten opiskeluun ja matkustamiseen ulkomailla. Lisäksi internet on tietysti yksi lisätekijä 
tällaisen tiedon leviämiselle.

Tietysti jossain Suomessa on naisten asema omalla mallillaan. Yksi keskustelun aihe on tietysti 
naisten asema johtajina.

Mielenkiintoisella tähän voi todeta seuraavat johtamisen standardit: ISO 9000:2015, ISO 9001:2015 
ja ISO 9004:2018.

ISO 9000:2015 Laadunhallintajärjestelmät. Perusteet ja sanasto
ISO 9001:2015 Laadunhallintajärjestelmät. Vaatimukset
ISO 9004:2018 Laadunhallinta. Organisaation laatu. Ohjeita jatkuvan menestyksen 
saavuttamiseen

Oman arvion mukaan on iso joukko johtajia, jotka eivät ole kuulleet mitään 
laadunhallintajärjestelmistä.

Näin oppiarvon puolesta pitää todeta standardi ISO/IEC/IEEE 90003:2018 (ISO/IEC/IEEE 
90003:2018 Software engineering -- Guidelines for the application of ISO 9001:2015 to computer 
software), joka siis käsittelee ISO 9001 -standardin soveltamista ohjelmistotuotantoon.

Kysymys on selvä: miten naiset pärjäävät ohjelmoijina?
Kysymys on selvä: ovatko naiset parempia ohjelmoijia yleisesti ottaen?
Kysymys on selvä: millaisia johtajia naiset ovat ja millaista johtamiskoulutusta naisille 
pitäisi järjestää?

Aikanaan tuli vastaan metalliyritys, joka oli juuri äsken pystynyt hankkimaan ISO 9001 -standardin 
mukaiset sertifikaatit.
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Toisaalta kyseinen yritys on alihankintayritys, joka on tietysti riippuvainen päähankkijoiden 
vaatimuksista.

Yksi vastaan tullut yritys pyrkii kehittämään toimintaansa ohuttuotannon (lean) periaatteille, minkä 
lisäksi yrityksellä on seuraavien standardien sertifikaatit: OHSAS 18001, ISO 14001, ISO 9001 and 
ISO 3834-2.

Liker, J. K. (2006). Toyotan tapaan (M. Niemi, Käänt.). Helsinki: Readme.fi.

Liker (2006) on mielenkiintoinen kansantajuinen kirja Toyotan kehittämistä liiketoiminnan 
menetelmistä. Oman käsityksen Toyotan kehittämiä menetelmiä voi kutsua ohuttuotannoksi (lean).

Itse olen kiinnittänyt huomiota laajaan päätösten määrään, jolloin jonkin liiketoiminnan 
menetelmän oikea soveltaminen tarkoittaa hyvin laajaa päätösten määrää.

Käýtännössä Toyotan kehittämien menetelmien läpivienti vaatii todella paljon päätöksiä, jolloin 
menetelmien käyttöönotto voi onnistua vain osittain riippuen yhteisöstä.

Kysymys: Miten naisjohtajat suhtautuvat esimerkiksi laatujohtamiseen tai ohuttuotantoon?
Kysymys: Millaista toiminnan laatua naisjohtajien johtamat yhteisöt ylläpitävät?

Itse huomioisin naisvaltaisissa yhteisöissä joustavuuden korostuvan, koska naisvaltaisessa 
yhteisössä voi olla koko ajan vaihtuvuutta riippuen naistyöntekijöiden äitiyslomista.

Tietysti toiminnan laadun kannalta naisvaltaisten yhteisöjen haaste on jatkuvan vaihtuvuuden 
hallinta, jolloin pitäisi pystyä takaamaan jonkinlainen tasainen toiminnan laatu.

Linkkilistan yksi osa käsittelee naisia ja armeijaa.

Linkkilistan yksi osa käsittelee seksuaalista häirintää. Eli seksuaalista häirintää esiintyy erilaisissa 
asiayhteykissä.

Tölli, K.-M. (2018). Häiriö! Nainen intissä. Jyväskylä: Docendo.

Valli, L., Kuronen, T., & Tölli, K.-M. (2018). Kansalaispalvelus turvallisuuden tueksi: Selvitys 
asevelvollisuusjärjestelmän kehittämisestä. Elisabeth Rehn – Bank of Ideas ry.

Tölli (2018) on yksi kuvaus naisten pärjäämisestä varusmiespalveluksen aikana. Valli, Kuronen & 
Tölli (2018) pohtivat ääneen kansalaispalvelusta.

Reserviläisliitto ehdottaa kokonaisturvallisuuden infopäivää koko ikäluokalle. Sinänsä voisi olla 
kokeilemisen arvoinen asia.

Muutamat kansanedustajat (kesk.) esittivät toimenpidealoitteen 49/2018; PDF-tiedosto tässä 
linkissä.

Kopioin toimenpidealoitteesta 49/2018 seuraavan tekstin:

"Jo ennen asepalvelusta ja kutsuntoja naisilla tulisikin olla mahdollisuus saada tarkempaa 
tietoa asepalveluksen fyysisistä vaatimuksista sekä siitä, miten niihin voi valmistautua ja 
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minkälaisia palvelusvaihtoehtoja eri aselajeissa on. Tämä vähentäisi valmistautumattomien 
vapaaehtoisten naisten hakua palvelukseen, ehkäisisi keskeyttämistä ja antaisi naisille 
paremman mahdollisuuden valmistautua palvelukseen."

EN ole lukenut ollenkaan kyseistä toimenpidealoitetta ennen tätä merkintää. Eli tässä kohtaa 
puoluesidonnaisuutta mihinkään puolueeseen ei ole huomioituna millään tavalla, jolloin omat 
ehdotukset ovat olleet ilman puoluesidonnaisuutta.

Itse olen aikaisemmin ehdottanut vapaaehtoisesta varusmiespalveluksesta kiinnostuneille naisille 
täysin omaa (esimerkiksi pidennetty viikonloppu) tilaisuutta, jossa mennään läpi erilaisia aiheita 
varusmiespalvelukseen liittyen. Tietysti ruumiillisen kunnon vaatimukset olisivat yksi aihepiiri.

Linkkilistassa on lisää asiaa naisten kokemaan kiusaamiseen vapaaehtoisen varusmiespalveluksen 
aikana.

Yksi osa linkkilistasta käsittelee naisten asemaa erilaisissa asiayhteyksissä - yhtenä esimerkkinä on 
naisten asema erilaisissa tietotekniikkayhtiöissä.

Itse olen huomioinut sosiaalisen vuorovaikutuksen määrän ja laadun erilaisissa tietotekniikan 
kehittämisen asiayhteyksissä.

Joissain tietotekniikan kehittämisen asiayhteyksissä naispuoliset työntekijät voivat kokea 
sosiaalisen vuorovaikutuksen määrän vähäiseksi ja laadun vihamieliseksi. Eli naispuoliset 
työntekijät voivat joskus kokea yksinäisyyttä ja vihamielisyyttä tietotekniikan kehittämisen 
asiayhteyksissä.

Baron-Cohen, S. (2004). Olennainen ero: Totuus miehen ja naisen aivoista (K. Pietiläinen, Käänt.). 
Helsinki: Terra Cognita.

Baron-Cohen (2004) on hyvä katsaus pohtimaan miesten ja naisten aivojen erilaisuutta.

Baron-Cohen, S., Wheelwright, S., Stott, C., Bolton, P., & Goodyer, I. (1997). Is There a Link 
between Engineering and Autism? Autism, 1(1), 101–109. doi:10.1177/1362361397011010

Baron-Cohen ym. (1997) tekevät tärkeän kysymyksen: mkä on insinööritaitojen ja autismin suhde?

Alter, S. (2000). Same Words, Different Meanings: Are Basic IS/IT Concepts Our Self-Imposed 
Tower Of Babel? The Communications of the Association for Information Systems, 3(10). doi: 
10.17705/1CAIS.00310

Eri yhteyksissä olen viitannut Alter (2000), jolloin tietotekniikan ja liiketoiminnan välillä on täysin 
erilaisia käsityksiä eri termeistä, eli järjestelmä, käyttäjä, sidosryhmä, tietojärjestelmähanke, 
toteuttaminen, uudelleensuunnittelu, vaatimukset, ratkaisu ja tarkastelupiste.

Vaatimuksen suhteen pitää tehdä seuraava (Alter 2000, sivu 10) lainaus, jolloin liiketoiminnan 
edustajat voivat todeta vaatimuksista seuraavaa:

"Excessively detailed statements about desired processing, unrealistically cast in concrete so 
that it will be possible to evaluate whether programmers completed their work on time and 
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within budget. IT people sometimes use requirements as an excuse for not fixing inadequate 
programs completely."

Käytännössä liiketoiminnan edustajat voivat tuskastua erittäin yksityiskohtaisiin vaatimusten 
kuvailuun. Perusongelmana on tietokoneistettujen järjestelmien vaatima yksityiskohtaisuus, joten 
tässä on hyvin selkeä ristiriitaisuus kahden näkökulman välillä.

Tietysti kysymys on selvä: millaiset työntekijät voivat selvittää erilaisten järjestelmien vaatimuksia?

Tästä palautuu mieleen kahden (olivat sillä hetkellä töissä kahdessa eri tietotekniikkayrityksessä) 
naisen keskustelu insinöörien yksinkertaisuudesta, koska insinöörit eivät osaa lukea rivien välistä.

Jaa-a. Varmaankin "yksinkertaiset" insinöörit kaipaisivat vaatimuksien määrittelylle selkeyttä, 
hallittavuutta ja pysyvyyttä, mutta yleensä tämä ei ole vallitseva asiantila, jolloin jatkuva 
vaatimusten muutos aiheuttaa omat ongelmansa.

Cooper, A. (1999). Nörttien valtakunta: Miksi korkeateknologiatuotteet saavat meidät sekaisin ja 
kuinka palauttaa järki. Helsinki: Suomen atk-kustannus.

Cooper, A., Reimann, R., & Cronin, D. (2007). About face 3: The essentials of interaction design. 
Indianapolis: Wiley.

Cooper (1999) sekä Cooper, Reimann & Cronin (2007) perusteella olen luopunut erittäin pitkien 
vaatimuslistojen laatimisesta jonkin tietoteknisen järjestelmän kehittämisessä. Vaatimusten 
esittämiseen on paljon parempia tapoja kuin pitkät vaatimuslistat.

Tämän perusteella olen tehnyt yhden mielipidekirjoituksen.

44 / Yhden liittymän uskon ylittäminen?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_44

Tässä kohtaa kiinnitän huomiota kahteen yhteisöön: ACM (Association for Computer Machinery) ja 
TIEKE (TIEKE Tietoyhteiskunnan kehittämiskeskus ry).

https://www.acm.org/, ACM (Association for Computer Machinery)
https://tieke.fi/, TIEKE (TIEKE Tietoyhteiskunnan kehittämiskeskus ry)

Kirjoitushetkellä kummankin järjestön ylin johtaja on nainen.

Oman havainnon mukaan tietotekniikan asiayhteyksissä naiset voivat päästä johtotehtäviin.

Kysymys on tietysti selvä: haluavatko johonkin tietotekniikan osa-alueeseen keskittyneet 
huippuasiantuntijat erilaisiin johtotehtäviin?

Vastaus: kaikki tietotekniikan huippuasiantuntijat eivät oikeasti halua johtotehtäviin.

Seuraava kysymys on ilmeinen: onko naisten tehtävä täsmälleen samoja tietotekniikan 
tehtäviä miesten kanssa?
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Oman arvion mukaan tietotekniikan huippuasiantuntijat tarvitsevat rauhoitettua työaikaa ilman 
keskeytyksiä, jolloin he voivat keskittyä jonkin tietoteknisen ongelman ratkaisuun.

Eli tietotekniikan huippuasiantuntijoiden johtajan pitää toimia puskurina, jotta tietotekniikan 
huippuasiantuntijat voivat keskittyä oikeasti omiin tehtäviinsä ilman jatkuvia häiriöitä.

Esimerkiksi keskustelu vaatimuksista vaatii paljon keskustelua eri sidosryhmien kanssa. Osa 
tietotekniikan huippuasiantuntijoista voi kokea erittäin pitkät keskustelut hyvin uuvuttaviksi ja 
haitaksi omalle työlle.

Zadeh, S. S., & Begum, K. (2010). Association Between Insomnia and Quality of Life: An 
Exploratory Study Among Software Engineers. Applied Research Quality Life. 
doi:10.1007/s11482-010-9131-5

Zadeh & Begum (2010) ovat tehneet tutkimusta ohjelmoijien kokemasta unettomuudesta.

Osa ohjelmoijista voi kokea kaikenlaiset muutokset ja muutoksien muutokset rasittaviksi oman työn 
kannalta, jolloin työ alkaa vaikuttaa unen määrään ja laatuun.

ELI johtajien pitää suojella ja auttaa ohjelmoijia eri tavoin, jotta ohjelmoijat voivat keskittyä 
ohjelmointiin kunnolla ilman jatkuvia keskeytyksiä.

Kalliomäki-Levanto, T. (2009). Keskeytykset ja katkokset työn etenemisessä: Edeltävät tekijät, 
epäjatkuvuusolosuhteet ja niistä selviytyminen tietotyössä. Helsinki: Työterveyslaitos.

Kalliomäki-Levanto (2009) on suomalainen tutkimus koskien erilaisia keskeytyksiä.

Tähän kohtaan pitää kerraten todeta yksi mielipidekirjoitus

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tähän kohtaan pitää todeta seuraavat kolme artikkelia.

Bellas, M. L. (1999). Emotional Labor in Academia: The Case of Professors. The ANNALS of the 
American Academy of Political and Social Science, 561(1), 96–110. doi: 
10.1177/000271629956100107

Steinberg, R. J., & Figart, D. M. (1999). Emotional Demands at Work: A Job Content Analysis. The 
ANNALS of the American Academy of Political and Social Science, 561(1), 177–191. 
doi:10.1177/000271629956100112

Wharton, A. S. (1999). The Psychosocial Consequences of Emotional Labor. The ANNALS of the 
American Academy of Political and Social Science, 561(1), 158–176. 
doi:10.1177/000271629956100111
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Riippuen asiayhteydestä jokin työ on oikeasti tunnetyötä, ja kaikki meistä eivät pärjää tunnetyössä. 
ELI tunnetyö voi uuvuttaa ihmisiä.

Tämän vuoksi jokaisen tehtävän vaatima tunnetyö pitäisi tarkastella asianmukaisesti, mikä voi 
tarkoittaa eri asioita erilaisiin tehtäviin liittyen.

ELI myös tietoteknisissä asiayhteyksissä pitäisi tarkastella eri työtehtävien vaatimaa tunnetyötä 
asianmukaisesti.

Aivan kaikkea työtä ei saa pidettyä pelkästään asiatyönä, mikä olisi hyvä tunnistaa ja tunnustaa 
pohdittaessa erilaisia työtehtäviä - myös tietoteknisten työtehtävien asiayhteydessä.

Erikson, T. (2017). Idiootit ympärilläni: Kuinka ymmärtää muita ja itseään (R. Heikkilä, Käänt.). 
Atena Kustannus Oy.

PÄIVITYS: merkinnässä 1185 käyn läpi Erikson (2017) perusteella esitettyä 
voimakasta kritiikkiä.

Erikson (2017) jaottelee ihmisten peruskäyttäytymisen neljään luokkaan, jolloin eri ihmiset kokevat 
saman vuorovaikutustilaisuuden eri tavoilla.

Erikson (2017) perusteella pitää todeta asiakeskeisen henkilön jaksavan käydä läpi paljonkin 
erilaista informaatiota ennen lopullista päätöstä. Tietysti myös asiakeskeinen henkilö kokee tunteita, 
mutta isona erona muihin on kaikenlaisen informaation tarkka läpikäynti.

1576.2. Uudelleenarviointia / 22.11.2024

Johtamisen järjestelmät ovat tietysti hyvin tärkeä asia. Miten erilaiset naisjohtajat suhtautuvat 
erilaisiin johtamisen järjestelmiin? Erittäin hyvä kysymys!

Aina välillä tulee vastaan uutisia, jotka kertovan jonkin (joskus hyvin perinteikäs yritys) yrityksen 
hankkineen sertifikaatin jonkin asian suhteen. Esimerkiksi ISO 9000 -standardisarja voi edelleen 
hyvin joissain asiayhteyksissä. Muitakin sertifikaatteja on tietysti.

Tunnetyö erilaisiin asiayhteyksiin? Jotkut työt ovat joiltain osin tunnetyötä, jonka merkitys on hyvä 
tiedostaa. Onko sitten olemassa erikseen asiatyöt? Erittäin hyvä kysymys!

Ovatko tietotekniikan osaavat insinöörit yksinkertaisia, koska tietotekniikan osaavat insinöörit eivät 
osaa lukea rivien välistä? Näinhän kaksi tietotekniikka-alalla vaikuttavaa naista pohti omassa 
keskustelussaan. Tuokin kysymys on tietysti erittäin hyvä kysymys!

Vaatimustenhallinta on osoittautunut tietotekniikassa hyvin vaikeaksi aihepiiriksi. Vaatimusten 
esittämiseen on erilaisia tapoja. Itse olen todennut, että hyvin pitkät vaatimuslistat eivät ole paras 
tapa esittää erilaisia vaatimuksia. Tarvitsemme ehdottomasti hyviä avauksia vaatimustenhallinnan 
kehittämiseksi erilaisiin asiayhteyksiin.

Tietysti herää kysymys. Ovatko naiset parempia henkilöitä tekemään vaatimustenhallintaa? 
Osaavatko he sitten lukea paremmin rivien välistä? Erittäin hyviä kysymyksiä!
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1577. Uudenlaisia solvauksia jatkossa?

1577.1. Merkintä 1182: Solvauksia / Eri maat / Trump (XVIII)

4. tammikuuta 2020
1182: Solvauksia / Eri maat / Trump (XVIII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1182

Aivan ensimmäiseksi pitää todeta Donald Trumpia 
(https://www.politifact.com/personalities/donald-trump/) koskevat PolitiFact-tilastot:

* True: 34
* Mostly True: 77
* Half True: 102
* Mostly False: 156
* False: 261
* Pants on Fire: 109.

Linkkilistan ensimmäisessä osassa on asiaa Donald Trumpin esittämien lausuntojen totuusarvioiden 
tilastoista.

Linkkilistan ensimmäisessä osassa on lisäksi asiaa Donald Trumpin esittämien solvauksista ja 
erilaisista vasteista Donald Trumpin esittämiin solvauksiin.

Myös Suomi vilahtaa osana Donald Trumpin esittämiä lausuntoja ja solvauksia.

Lyhyesti todeten Donald Trump on tainnut solvata useita henkilöitä ja useita yhteisöjä.

Linkkilistan toinen osa koskee Afganistanin sotaa ja rauhanneuvotteluja Talibanin kanssa.

Linkkilistan kolmas osa koskee Syyrian sodan nopeita käänteitä ja eri maiden suhtautumisesta 
näihin nopeisiin käänteisiin.

Tekikö Donald Trump oikean vai väärän päätöksen vetäessään joitain yhdysvaltaisia joukkoja pois 
Syyriasta?

Tietysti eri maat ovat suhtautuneet eri tavoilla Syyrian hallitukseen, Syyrian kurdeihin ja 
Yhdysvaltojen sotavoimiin Syyrian sodassa.

Joukot kotiin? Mutta millaisten maiden joukot lähtisivät kotiin?

Myös Suomi on osallistunut erilaisten joukkojen koulutuksiin.
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Linkkilistan neljäs osa listaa uutisia koskien Irania.

Kysymys: Mitä pitäisi tehdä Iranin suhteen?

Linkkilistan viides osa listaa uutisia koskien joidenkin maiden osallistumista INSTEX-
järjestelmään, jonka avulla voidaan kiertää Yhdysvaltojen pakotteita. Toisaalta Yhdysvallat on 
asettanut pakotteita myös eurooppalaisessa asiayhteydessä.

Linkkilistan viides osa listaa uutisia koskien Venezuelaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Käsittääkseni Donald Trump ei ole ollut halukas aloittamaan sotaa Iranin kanssa.

Toisaalta Donald Trumpin hallinnon puolesta on esitetty erilaisia syytöksiä Iranin suuntaan.

Yksi väittämä koskee erilaisten valheiden toistamista jatkuvasti. Eli jokin valhe voi muuttua 
väitetyksi totuudeksi perustuen valheen jatkuvaan esittämiseen.

Yksi osa kokonaiskuvaa on erilaisten solvausten esittäminen jatkuvasti, jolloin jokin solvaus 
mielletään totuudeksi perustuen solvauksen jatkuvaan esittämiseen.

Olen aikaisemmin todennut, että Yhdysvaltojen presidentin ja Iranin presidentin tapaamisen ehdotus 
voi kohdata laajasti vastustusta sekä Yhdysvalloissa että Iranissa.

Tietysti aikanaan Richard Nixon avasi suhteita Kiinan suuntaan vuonna 1972. Olen sen verran 
(syntynyt vuonna 1974) nuori, että en tietystikään tiedä kaikkia mahdollisia solvauksia, joita 
esitettiin Yhdysvaltojen ja Kiinan suhteiden avaamisen vuoksi.

Kysymys: Voisiko Donald Trump tavata edes joitain Iranin nykyhallinnon edustajia?

Kysymys: Voisiko Donald Trump itse tavata esimerkiksi seuraavien maiden sidosryhmiä: 
Afganistanin sodan eri osapuolia, Venäjän edustajia, Turkin edustajia, Libyan sodan eri 
osapuolia ja Syyrian sodan eri osapuolia.

Tietysti on mahdollista solvata edellä mainittujen maiden (esim. Iran, Afganistan, Venäjä, Turkki, 
Libya ja Syyria) eri osapuolia.

Toisaalta pitää todeta "totuuden jälkeinen aika", jolloin totuutta ei käsitellä totuutena erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Eli erilaisten väittämien uskominen perustuu enemmän tunteeseen kuin asiaan.

Varmaankin voi todeta solvaamisen ja väärien väittämien esittämisen olevan osa nykyajan poliittista 
todellisuutta.

Esimerkiksi Donald Trumpin esittämät solvaukset ja väärät väittämät voivat levitä laajasti eteenpäin 
ilman tosiasioiden tarkastuksia.
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Tietysti on mielenkiintoista nähdä erilaisten sidosryhmien suhtautuminen Donald Trumpiin pitkällä 
aikavälillä.

Yksi sidosryhmä on Christianity Today -lehti, jonka päätoimittaja ilmoitti tyytymättömyyttä Donald 
Trumpin toimintaan.

Yksi aihe olisi selvittää erilaisten kristillisten ryhmien suhtautuminen Donald Trumpin toimintaan. 
Millaiset kristilliset sidosryhmät voivat arvostella tai kannattaa Donald Trumpin toimintaa?

Itse ehdottaisin Suomen ulkopolitiikassa solvauksien välttämistä ja hyvin erilaisten sidosryhmien 
tapaamista, vaikka jotkut sidosryhmät voivat olla erittäin hankalia tapauksia.

Hankalien sidosryhmien tapaamisissa ei ole mitään väärää, vaikka voimme olla täysin eri mieltä 
joidenkin sidosryhmien toiminnan vuoksi.

Eli enemmän (luottamuksellista) keskustelua ilman jatkuvia solvauksia ja jatkuvaa väärien 
väittämien levittämistä.

1577.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Kirjoitushetkellä tiedämme, että Donald Trumpin ensimmäinen presidenttikausi päätyi aikanaan. 
Donald Trump aikanaan irrotti Yhdysvallat Iranin kanssa tehdystä sopimuksesta.

Olisiko Yhdysvallat voinut neuvotella jotain lisää entisen Iran-sopimuksen päälle? Millaisia 
neuvotteluja olisi pitänyt käydä Iranin kanssa? Hyviä kysymyksiä! Yhdysvallat irtautui täysin 
ehdottomasti koko sopimuksesta ilman mitään neuvotteluja.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trumpin toinen virkakausi alkaa tammikuussa 2025. 
Donald Trump on tehnyt erilaisia valintoja oman hallintonsa virkanimityksiin liittyen. Erilaisia 
henkilöitä on siis aloittamassa Donald Trumpin hallinnossa tammikuusta 2025 alkaen. Aika näyttää 
eri henkilöiden tekemiset.

Varmaankin voitaisiin kerätä erilaisia aikalaiskuvauksia ennen Donald Trumpin toisen virkakauden 
alkua. Mitä eri henkilöt ennakoivat tapahtuvaksi Donald Trumpin toisen virkakauden aikana? 
Tämäkin teos sisältää osaltaan omia aikalaiskuvauksia ennen Donald Trumpin toisen virkakauden 
alkua. Moni asia jää odottamaan Donald Trumpin toisen virkakauden aikaisia tekemisiä.

Kenen kanssa Donald Trump suostuu neuvottelemaan? Mistä aiheista Donald Trump suostuu 
neuvottelemaan?

Esimerkinomaisesti Euroopan Unionin jäsenvaltioissa odotellaan neuvotteluja Donald Trumpin 
kanssa. Mitä asioita Donald Trump tulee painottamaan Euroopan Unionin (jäsenmaiden) kanssa 
neuvotellessa?
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1578. Neuvotteluja vai sotilaallisia iskuja?

1578.1. Merkintä 1183: Sotilaallisia iskuja / Eri maat / Trump 
(XIX)

9. tammikuuta 2020
1183: Sotilaallisia iskuja / Eri maat / Trump (XIX)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1183

4. tammikuuta 2020 merkinnässä ehdotin erilaisten solvauksien vähentämistä erityisesti 
ulkopolitiikassa.

4. tammikuuta 2020 merkinnän aikoihin en vielä ollut täysin tietoinen viimeisimmästä kehityksestä 
Iranin ja Yhdysvaltojen välillä.

Nyt tiedämme, että Yhdysvallat ja Iran ovat tehneet erilaisia iskuja 3. tammikuuta 2020 alkaen. 
Yhdysvallat iski ensin ja Iran iski tämän jälkeen.

Millaisia seurauksia näillä iskuilla voi olla?

Kaikki tietysti kiertyy Iranin ja muiden osapuolien tekemään sopimukseen Iranin ydinohjelman 
tarkemmasta valvonnasta (Joint Comprehensive Plan of Action, allekirjoitettu 14.7.2015).

Vieläkö Iran haluaa jatkaa yhteistyötä Iranin ydinohjelman tarkemman valvonnan suhteen?

Tietysti Euroopan Unionin ja unionin jäsenmaiden suhtautuminen on tärkeä aihepiiri. Esimerkiksi 
Suomi on pyrkinyt pitämään sopimuksen kasassa.

Linkkilistan lopussa on asiaa Iranin käyttämien ohjusten osumatarkkuudesta.

KYSYMYS: Kuinka tarkkoja Iranin ohjukset ovat oikeasti?
KYSYMYS: Kuinka paljon Iranilla on erilaisia ohjuksia?

JOS ohjuksien laukaisualustat ovat helposti liikuteltavia, niin Iranin ohjusten tuhoaminen voi olla 
hyvin vaikeaa erilaisilla täsmäiskuilla.

Pysyvien laukaisualustojen tuhoaminen voi olla helpompaa, mutta en tiedä yhtään mitään pysyvien 
laukaisualustojen määrästä tai laadusta.

Tosin en tiedä yhtään mitään Iranin erilaisten ohjusten teknisestä suorituskyvystä. JOS Iranin 
ohjukset ovat oikeasti hyvin suorituskykyisiä, niin niillä voi tehdä paljonkin vahinkoa.

Näin jälkikäteen voimme pohtia erilaisten ilmoitusten esittämistapaa ja esittämisen ajankohtaa.
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Aiemmin pohdin ääneen, että voisiko Donald Trump tavata edes joitain Iranin nykyhallinnon 
edustajia.

Ehkä hän olisi voinut tavata edes joitain Iranin nykyhallinnon edustajia ennen ilmoitusta 
irtautumista tehdystä sopimuksesta (Joint Comprehensive Plan of Action, allekirjoitettu 14.7.2015).

Tuollaisessa tapaamisessa olisi ollut mahdollista ilmoittaa tarkat yksityiskohdat, joita Trumpin 
hallinto haluaisi muuttaa.

Käsittääkseni jotkut sidosryhmät ovat arvostelleet sopimuksen lainopillista asemaa. Heidän 
mukaansa kyseessä ei olisi kunnolla allekirjoitettu sopimus (treaty).

KYSYMYS: mitä ovat/olisivat tarkat yksityiskohdat, joita Trumpin hallinto haluaisi muuttaa 
tehtävällä uudella tarkennetulla sopimuksella?

Käsitin yhdestä uutisvideosta, että Donald Trump haluaisi neuvotella paremman sopimuksen.

Nyt voi kysyä asioiden esittämisen järjestyksen mielekkyyttä.

Suostuuko Iran palaamaan neuvottelupöytään erilaisten sotilaallisten iskujen jälkeen?

JOS Trump olisi keskustellut luottamuksellisesti oman arvostelunsa sopimuksen yksityiskohdista 
hyvissä ajoin Iranin edustajille, niin millainen tilanne olisi nyt?

Tunnetulla tavalla tehty sopimus (Joint Comprehensive Plan of Action, allekirjoitettu 14.7.2015) on 
hyvin yksityiskohtainen kokonaisuus sisältäen satoja sivuja tekstiä.

Tähän kohtaan pitää linkittää ZIP-tiedosto, jossa on 14.7.2015 tehdyn sopimuksen asiakirjoja:
IRAN_documents_for_14_July_2015_nuclear_deal.zip

Mitkä ovat tarkkoja yksityiskohtia (kts. erilaiset PDF-tiedostot), joita Donald Trumpin hallinto 
haluaisi muuttaa, jolloin olisi ehkä mahdollista tehdä uusi tarkennettu sopimus.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Monesti asian esittämisen tapa ja asian esittäjä vaikuttaa monella tavalla eri aiheisiin liittyen.

Nyt voi jälkikäteen todeta jälkiviisaasti, että Donald Trump olisi tosiaan voinut tavata Iranin 
edustajia hyvissä ajoin ennen irtautumista sopimuksesta (Joint Comprehensive Plan of Action, 
allekirjoitettu 14.7.2015).

Nyt irtautuminen sopimuksesta tehtiin ilman mitään tapaamisia Iranin edustajien kanssa.

Aikaisemmin olen ehdottanut (luottamuksellisia) neuvotteluita hyvinkin hankalien sidosryhmien 
kanssa.

Mielenkiintoista tulee olemaan Yhdysvaltojen kongressin (edustajainhuone ja senaatti) sisäinen ja 
ulkoinen keskustelu Iraniin liittyviin sotatoimiin.
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Pari republikaania (Mike Lee ja Rand Paul) ilmoitti tukensa sotatoimien rajoittamiselle.

Kysymys: Voisivatko Donald Trumpin hallinnon edustajat tavata edes joitain Iranin 
nykyhallinnon edustajia ilman laajoja poliittisia tappioita?

1578.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Sama kysymys voidaan esittää uudelleen.

Kysymys: Voisivatko Donald Trumpin hallinnon edustajat tavata edes joitain Iranin 
nykyhallinnon edustajia ilman laajoja poliittisia tappioita?

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin, että Donald Trumpin hallinnon toiminta alkaa tammikuussa 
2025. Moni asia siis odottaa Yhdysvaltojen toimintaa tammikuusta 2025 alkaen. 

Kysymys: Mitä Donald Trumpin hallinto tulee oikeasti tekemään?

Kirjoitushetkellä emme siis tiedä Donald Trumpin tulevan hallinnon tulevia tekemisiä. 
Mahdollisesti Donald Trumpin tulevan hallinnon päätöksistä voi nousta erilaisia sisäpoliittisia 
kohuja Yhdysvaltojen sisäpolitiikassa.

Yhdysvaltojen sisäpolitiikka vaikuttaa väistämättä myös Yhdysvaltojen ulkopolitiikkaan. Jäämme 
odottamaan erilaisia ulkopoliittisia päätöksiä näin Suomen tasolla. Miten Suomen ja Yhdysvaltojen 
suhteet kehittyvät Donald Trumpin tulevan hallinnon aikana?

Aikaisemmin olen pohtinut sotien määrää. Kuinka moneen sotaan Yhdysvallat voi sekaantua 
samanaikaisesti? Montako uutta sotaa alkaa? Montako vanhaa sotaa päättyy? Miten Yhdysvallat 
voisi sekaantua eri sotiin? Miksi Yhdysvallat voisi sekaantua eri sotiin? Erittäin hyviä kysymyksiä!
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1579. Luottamuksellisia neuvotteluja eri suunnissa

1579.1. Merkintä 1184: Vastakkainasettelua / IR/OM / Trump 
(XX)

18. tammikuuta 2020
1184: Vastakkainasettelua / IR/OM / Trump (XX)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1184

Yhdysvaltojen kongressilla on yksi yhteinen hakusivu, jolla voi tehdä hakuja eri tavoin.

Yksi hakuosoite on seuraava:
https://www.congress.gov/bill/116th-congress/

Kyseinen www-sivu johtaa hakusivulle, jossa on valmiiksi asetettu 116. kongressi hakujen 
kohteeksi. Laitoin hakutermiksi "Iran" ja järjestämisen perusteeksi uusimmat tekstit.

Linkkilistan ensimmäinen osa listaa 116. kongressin osalta uusimpia Irania koskevia lakialoitteita ja 
päätöslauselmia.

Osasta vastustetaan sotaa ja osasta vaaditaan tukea Iranin mielenosoittajien vaatimuksille.

Tunnetulla tavalla Iran ampui alas ukrainalaisen matkustajakoneen. Vastaavasti muistissa on Iranin 
ja Yhdysvaltojen tekemät sotilaalliset iskut.

Noista kolmesta aiheesta on ollut todella paljon uutisia, mutta en ole liittänyt niitä tähän kohtaan.

Törmäsin kuitenkin muutamaan Al Jazeera English -kanavan uutiseen perustuen Omanin sulttaanin 
kuolemaan - eli Qaboos bin Said Al Said.

Uusi Omanin sulttaani on Haitham bin Tariq Al Said.

Tämän vuoksi perehdyin muutamaan Wikipedia-artikkeliin koskien Omania ja Omanin 
ulkopolitiikkaa.

Näyttäisi siltä, että Oman on pysynyt puolueettomana monessa aiheessa. Toisaalta Oman on 
välittänyt erilaisia luottamuksellisia neuvotteluita eri maiden välillä

Tietysti Omanilla on omat sisäiset haasteensa kuten kaikilla muilla maailman valtioilla. 
Ongelmatonta poliittista tilannetta ei ole missään valtiossa. Omania kuvaavassa Wikipedia-
artikkelissa todettiin, että myös Omanissa oli kansalaistoimintaa ns. arabikevään aikana.
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Lisäksi käsitin yhdestä videosta, että Israelin pääministeri Benjamin Netanyahu on vieraillut 
Omanissa. Osasta tämä vierailu oli aiheuttanut kritiikkiä joidenkin maiden suunnasta.

Oman on ollut erittäin vähäisellä seurannalla omassa ulkopolitiikan seurannassa. Oikeastaan en 
tiedä yhtään mitään Omanista.

Käsittääkseni Oman oli yksi taustavaikuttaja Iranin ja Yhdysvaltojen neuvotteluille, joiden 
tuloksena Iran ja Yhdysvallat päätyivät muiden maiden kanssa tehtyyn sopimukseen Iranin 
ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA).

Puolueettomuus, hyvin vähäinen sekaantuminen muiden maiden asioihin ja hyvinkin hankalien 
sidosryhmien (luottamuksellisia) tapaamisia sovittelevassa hengessä. Tuossa kolmen asian 
yhdistelmä, joka kuvaa Omanin ulkopolitiikkaa viimeisiltä vuosilta.

Tuollainen kolmen asian yhdistelmä sopisi myös Suomen ulkopolitiikaksi. Yksi osa 
puolueettomuutta olisi tietysti Suomen joukkojen vetäminen pois (mm.) Afganistanista ja Irakista.

Suomen ei tarvitse sekaantua voimakkaasti muiden maiden asioihin. Suomi voisi olla hyvin 
luotettava kumppani turvaten erilaisia (luottamuksellisia) keskusteluita hyvinkin hankalien 
sidosryhmien kanssa.

Omanin suhteen on mainittava Qataria koskeva (Qatar diplomatic crisis) diplomaattinen kriisi, jossa 
Oman pysyi puolueettomana. Tunnetulla tavalla Qatarin suuntaan esitettiin kolmetoista vaatimusta - 
esimerkiksi Al Jazeera -televisiokanava pitäisi lakkauttaa.

Linkkilistassa on asiaa Iraniin liittyen. Otsikoiden perusteella voi todeta, että Iranin ja joidenkin 
maiden välit ovat kiristyneet eri tavoin.

Euroopan Unionin sisällä on ollut erilaisia (hätä)kokouksia koskien Iranin ydinohjelman tarkempaa 
valvontaa (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) perustuen Yhdysvaltojen vetäytymiseen 
sopimuksesta ja Iranin toimintaan Yhdysvaltojen vetäytymisen jälkeen.

Suuri osa Euroopan Unionin jäsenmaista on halunnut pitää sopimuksen voimassa. En tiedä tarkkoja 
tietoja eri maiden välillä.

Uusin käänne on Ranskan, Saksan ja Yhdistyneen kuningaskunnan päätös aloittaa Iranin 
ydinohjelman tarkemman valvonnan (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) sopimuksen 
36. artiklan mukaisen menettely. Seuraavassa tiedostossa on perustelut tehdylle päätökselle:

Joint statement by the Foreign Ministers of France, Germany and the United Kingdom on 
the Joint Comprehensive Plan of Action: 14 January 2020

Mielenkiintoisella tavalla kyseisessä asiakirjassa kiitetään lopuksi Venäjän ja Kiinan pyrkimyksiä 
pysyä mukana sopimuksessa.

Mitä ovat Donald Trumpin hallinnon vaatimukset paremmalle sopimukselle? En ole näistä 
vaatimuksista tietoinen. En ole näitä vaatimuksia erityisesti selvittänyt.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Myös suomalaisilla yrityksillä on ollut kiinnostusta laajentaa toimintaa Iranin suuntaan. Toisaalta 
uudet pakotteet ovat aiheuttaneet suomalaisten yritysten perääntymistä Iranin markkinoilta.

Mitä Suomen pitäisi itse tehdä Iranin ja Yhdysvaltojen välisen vastakkainasettelun vähentämiseksi? 
Tuo on erittäin hyvä kysymys.

Mitä Suomen pitäisi tehdä Euroopan Unionin jäsenmaana Iranin ja Yhdysvaltojen välisen 
vastakkainasettelun vähentämiseksi? Tuokin on erittäin hyvä kysymys.

Toisaalta Euroopan Unionilta on vaadittu yhtenäistä linjaa tässä ongelmatilanteessa.

KYSYMYS: pystyvätkö Euroopan Unionin jäsenmaat pysymään yhtenäisenä joukkona tässä 
aiheessa?

Tietysti sopimuksen 36. artiklan mukainen menettely pitää nyt viedä läpi asianmukaisesti.

KYSYMYS: Millaisia uusia yllätyksiä tulee vastaan jatkossa?

Oma oletus on mahdolliset uudet yllätykset Iranin ja Yhdysvaltojen suhteiden vuoksi.

Emme tiedä tässä vaiheessa näitä uusia yllätyksiä.

1579.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Varsinaisessa merkinnässä pohdin ääneen Omanin ulkopolitiikkaa. Käytännössä Oman on siis ollut 
välittäjänä joissain neuvotteluissa.

Itse olen ehdottanut ääneen, että Suomikin voisi olla välittäjänä erilaisille luottamuksellisille 
neuvotteluille erilaisiin asiayhteyksiin. Sinänsä ei haittaa, vaikka hyvinkin hankalat sidosryhmät 
keskustelevat keskenään esimerkiksi Suomen välityksellä.

Myös Suomi on liittynyt NATO:n jäseneksi. Suomen NATO-jäsenyys saattaa haitata neuvotteluja 
joidenkin hankalien sidosryhmien kanssa. Toisaalta Suomen NATO-jäsenyys ei tietysti haittaa 
neuvotteluja joidenkin sidosryhmien kanssa.

Suomettunut näkökulma? Olivatko minun esittämät ajatukset täysin puhdasta suomettumista? 
Aikanaan suomettuminen tarkoitti hyvin tarkkoja neuvotteluja ja keskusteluja Neuvostoliiton 
kanssa. Tietysti suomettumisen aikakaudella silloinen politiikka tehtiin ajassa ja tilassa. Jälkikäteen 
tarkastellen asiaa voi tarkastella muistakin näkökulmista. Menikö suomettuminen Suomessa liian 
pitkälle? Erittäin hyvä kysymys!
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1580. Näennäistieteen korjaaminen eri tavoilla

1580.1. Merkintä 1185: Näennäistiede eli pseudotiede / 
Korjaaminen?

20. tammikuuta 2020
1185: Näennäistiede eli pseudotiede / Korjaaminen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1185

Aikanaan luin Erikson (2017). Erikson (2017) on viitattu merkinnöissä 1181 ja 1153.

Erikson, T. (2017). Idiootit ympärilläni: Kuinka ymmärtää muita ja itseään (R. Heikkilä, Käänt.). 
Atena Kustannus Oy.

Linkkilistassa on mainittu uutisia, jotka ovat hyvin kriittisiä Erikson (2017) suhteen.

Itse käsitin aikanaan, että Erikson (2017) on suhteellisen iäkäs menetelmä, jolloin sitä on koeteltu 
eri tavoin erilaisissa asiayhteyksissä.

ELI tässä kohtaa voidaan todeta näennäistiede eli pseudotiede.

Menetelmän taustalla on Institutet för Personlig Utveckling (IPU).

Linkkilistassa on linkit Wikipedia-artikkeleihin, jotka koskevat persoonallisuutta.

Englanninkielinen Wikipedia-artikkeli on tuttuun tapaan laajempi ja johtaa useampaan Wikipedia-
artikkeliin aiheeseen liittyen.

Tein mielenkiinnon vuoksi haun termillä "personality" Scholarpediaan. Tuloksena ei ollut yhtä 
selvää artikkelia persoonallisuuteen liittyen, jolloin persoonallisuus on mainittu hyvin lyhyesti 
muutamassa artikkelissa.

Scholarpedian tarkoitus on olla tieteellinen wiki, jolloin Scholarpedian artikkeleiden takana olisi 
oikeasti tehty tutkimus ja tieteellinen tieto.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Erikson (2017) nostaa tietysti esille tärkeän asian. Ihmisillä on erilaisia persoonallisia 
toimintamalleja, jotka vaihtelevat henkilöstä toiseen.

Eli ihmiset käyttäytyvät eri tavoin erilaisissa tilanteissa.
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Omassa arkistossa on muutama artikkeli koskien narsismia ja autismia. Olen huomioinut, että 
narsismin kirjon henkilö ja autismin kirjon henkilöt voivat suhtautua samaan sosiaaliseen 
tilanteeseen eri tavalla.

Esitetty kritiikki Erikson (2017) suhteen pitää kuitenkin ottaa huomioon.

ELI kehitetty menetelmä (Institutet för Personlig Utveckling, IPU) ihmisten toiminnan arvioihin 
pitää tietysti alistaa tieteelliselle tutkimukselle.

Huolimatta menetelmän iästä voidaan siis todeta menetelmään liittyviä ongelmia.

JOS menetelmä ei oikeasti kestä tieteellistä tarkastelua, niin tietystikään menetelmää ei pidä 
käyttää.

Loppujen lopuksi löytyi Wikipedia-artikkeli, joka kokoaa yhteen erilaisia testejä, ja 
persoonallisuustestit on yksi testiluokka.

Eli tieteellisyys erilaisissa persoonallisuustesteissä pitää arvioida tarkasti.

Summaten: Erikson (2017) esittämien mallien suhteen voidaan siis todeta tieteellisesti katsoen 
erilaisia ongelmia.

1580.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Näennäistiede on tietysti iso ongelma. Erilaisia tieteellisiksi väitettyjä väittämiä voi siis levitä 
erilaisissa suunnissa.

Lähimmäksi omaa toimintaa taitaa osua AIS:n (Association for Information Systems) ohjeet 
erilaista toimintaa varten (AIS Codes of Conduct: Guidelines, Processes, and Complaint 
Resolution). AIS on tietojärjestelmien tutkimukseen keskittyvien tutkijoiden kansainvälinen 
keskusjärjestö, jolloin keskusjärjestön linjauksilla on tietysti merkitystä. Itse en ole AIS:n jäsen, 
mutta on hyvä tiedostaa AIS:n ohjeistukset eri asioita varten.

Suomessa lähelle osuu hyvä tieteellinen käytäntö (HTK), jonka on julkaissut Tutkimuseettinen 
neuvottelukunta (TENK). ACM:n (Association for Computer Machinery) ohjeet (ACM Code of 
Ethics and Professional Conduct) osuvat myös aika lähelle. Lisäksi pitää todeta, että TIVIA ry on 
julkaissut tietotekniikan ammattilaisen etiikan ohjeiston. Voi olla, että vielä on muitakin ohjeistuksia 
noudatettavaksi.

Ohjeistuksien puutteeseen emme voi siis vedota. Erilaisia eettisiä ohjeita löytyy hyvin erilaisiin 
asiayhteyksiin.
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1581. Äärimmäinen keskustelu ei vähentynyt

1581.1. Merkintä 1186: Jakautunut kansakunta / Uskonto / 
Trump (XXI)

28. tammikuuta 2020
1186: Jakautunut kansakunta / Uskonto / Trump (XXI)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1186

Linkkilistan alussa on linkit kaksiosaiseen dokumenttiin (America's Great Divide).

Dokumentissa käydään läpi Yhdysvalloissa käytävää poliittista keskustelua. Lyhyesti todeten 
yhdysvaltalaiset kokevat kiukkua poliittisessa keskustelussa.

Kiukkuiset ihmiset eivät halua kuunnella vastapuolen esityksiä, vaikka omat esitykset voivat olla 
osittain samoja toisiinsa verrattuna.

Oman arvion mukaan Donald Trump on suora seurannainen muutaman viimeisempien 
vuosikymmenten kiukkuisesta poliittisesta keskustelusta, joka on mennyt täysin äärimmäiseksi.

Donald Trump ei sinänsä luonut tällaista kiukkuisen keskustelun ilmapiiriä, mutta hän saattoi 
hyödyntää vallitsevaa kiukkua täysimääräisesti omassa toiminnassaan ennen ja jälkeen vaaleja.

Lisäksi pitää todeta erilaiset tietotekniset palvelut, joita ei ole ollut aikaisempina aikoina.

Yksi aihe on tietysti sosiaalinen media, joka on aiheuttanut ikäviäkin seurauksia. Eli sosiaalisen 
median järjestelmien kautta on levinnyt myös väärää informaatiota.

Itse huomioisin tässä kohtaa kaksipuoluejärjestelmän tuottavan huonoja tuloksia.

JOS poliittinen keskustelu menee täyteen äärimmäisyyteen kaksipuoluejärjestelmässä, niin tästä 
seuraa hyvin paljon erilaisia ongelmia.

Monipuoluejärjestelmässä on tietysti omat ongelmansa, mutta pidän sitä parempana järjestelmänä.

Yksi yhdysvaltalainen ihmetteli minun aikana monipuoluejärjestelmän toimivuutta.

Vastaväitteenä voi todeta, että heidän kongressissa voi olla eri puolueet hallitsevana eri kamareissa.

Eli kirjoitushetkellä edustajainhuoneessa on demokraattienemmistö ja senaatissa 
republikaanienemmistö. Tällöin voi aivan perustellusti kysyä kongressin toimintakyvyn 
mahdollisuuksia.
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Ketkä luottavat Donald Trumpin toimintaan? Linkkilistassa on asiaa Donald Trumpin 
kannatukseen?

Linkkilistassa on asiaa tehdyistä mielipidetutkimuksista. Tietysti Donald Trumpiin luotetaan 
enemmän Yhdysvalloissa, mutta osa ulkomaisista henkilöistä ei luota Donald Trumpiin.

Tämän jälkeen on asiaa uskonnon asemasta Yhdysvalloissa.

Kysymys: Voiko kristitty henkilö kannattaa Donald Trumpin kaikkea poliittista toimintaa?

Huomio: Olen aikaisemmin todennut, että uskonnollisuus voi olla vallitseva tunne, vaikka 
oman uskonnon oppien ymmärrys voi olla joiltain osin puutteellista.

Linkkilistan lopussa on asiaa Yhdysvaltojen 116. kongressin värikkyydestä. Eli naisia ja 
vähemmistöjen edustajia on jälleen kerran enemmän verrattuna aikaisempiin kongresseihin.

Esimerkiksi voi mainita kahden musliminaisen pääsy läpi vaaleissa. Yksi muslimimies on 
aikaisemmin päässyt läpi vaaleissa - eli Keith Ellison.

Erityisesti edustajainhuoneessa tämä värikkyys tietysti korostuu, koska edustajainhuoneen 
vaalipiirit ovat pienempiä verrattuna senaatin vaalipiireihin.

Linkkilistan lopuksi on linkit tilastosivuille. Eli tätäkin kautta voi tarkastella Yhdysvaltojen 
väestötilastoa ja uskontotilastoa.

Eli Yhdysvalloissa vaikuttaa hyvin kirjava joukko uskontoja sekä uskontojen sisäisiä suuntauksia. 
Esimerkiksi evankeliset protestantit jakaantuvat sisäisesti eri ryhmiin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Kysymys: Pystyykö Donald Trump vielä kerran kokoamaan yhteen erilaisia kiukkuisia 
sidosryhmiä tulevassa presidentinvaalin vaalikampanjassa?

Tietysti valittavan demokraattien presidenttiehdokkaan taustat vaikuttavat vaalikampanjassa.

Miten erilaiset uskonnolliset ryhmät suhtautuvat nykyisin Donald Trumpiin?

Tietysti yksi kysymys on sitoutumattomien (independent) äänestyspäätökset.

Kysymys: Kuinka äärimmäiseksi Yhdysvaltojen poliittinen keskustelu menee seuraavien 
vaalien aikana?

Veikkaus: Äärimmäinen keskustelu ei varmaankaan tule vähenemään ainakaan kovin äkkiä.

1581.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Lyhyesti todeten äärimmäinen poliittinen keskustelu Yhdysvalloissa ei ole vähentynyt. 
Viimeisimmissäkin presidentinvaaleissa käytiin äärimmäistä keskustelua.
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1582. Avoimien ratkaisujen mahdollisuudet

1582.1. Merkintä 1187: Avoimuus tietotekniikassa säännöksi? / 
ATTR-64

28. tammikuuta 2020
1187: Avoimuus tietotekniikassa säännöksi? / ATTR-64

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1187

Avoin tietotekninen ratkaisu (ATTR)?

Olen monet kerrat todennut aikaisemmin avoimen tietotekniikan ratkaisujen seurannan 
tärkeimmäksi tietotekniikan seurannan aiheeksi.

Kävin 27.1.2020 läpi aikaisemmat merkinnät alkaen vuoden 2008 merkinnöistä, jolloin löysin 
yhteensä 63 merkintää, jossa olen käsitellyt erilaisia avoimen tietotekniikan ratkaisuja (ATTR). 
Tuttuun tapaan nämä merkinnät on numeroitu - eli alkaen tunnisteella "ATTR-1".

ON muitakin tietotekniikan seuranta-aiheita: mm. moniajo, selainvertailu, älypuhelimien 
kehittymisen seuranta ja perinteisten tietokoneiden kehittymisen seuranta.

Tämän merkinnän linkkilistasta voi todeta seuraavia:

* yhteensopivuus erilaisten tietoteknisten ratkaisujen välillä
* viime vuoden tietoteknisten haavoittuvuuksien määrä
* IBM osti Red Hat -yhtiön
* voiko LINUX vielä nousta työpöytäkoneissa hyväksi vaihtoehdoksi?
* avoimet tietotekniset standardit
* tosiasiat LINUX:n suhteen
* taas yksi tietotekninen ratkaisu (Metaflow) on avattu avoimeen käyttöön
* Linux Mint on pärjännyt hyvin
* erilaiset säätiöt avoimen tietotekniikan ratkaisujen ympärillä
* palavatko avoimen lähdekoodin kehittäjät loppuun (burnout)?
* myös Euroopan komissio (Euroopan Unioni) kiinnostunut avoimista ratkaisuista
* CDU vaatii avoimia ratkaisuja Saksaan
* myös Microsoftilla on toimintaa avoimien tietoteknisten ratkaisujen ympärillä.

Aikaisemmin olen viitannut Anderson (2009).

Anderson, C. (2009). Ilmainen: Radikaalin hinnan tulevaisuus (K. Pietiläinen, Käänt.). Helsinki: 
Terra Cognita.

Anderson (2009) esittelee joukon liiketoimintamalleja, jotka perustuvat ilmaisuuteen.
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Tietysti raha tulee vastaan myös ilmaisissa ratkaisuissa, mutta toimintamallit mahdollistavat myös 
kaupallisen kannattavuuden.

Yksi esimerkki on laitteistot, joiden käyttöjärjestelmät voivat olla avoimia. Tällöin myydyn laitteen 
ja avoimen käyttöjärjestelmän päälle voidaan kehittää avoimesti tai kaupallisesti erilaisia ratkaisuja.

Toisaalta avoimien tietoteknisten ratkaisujen päälle voidaan tarjota teknistä kehittämistä, 
konsultointia, koulutusta ja ylläpitoa.

Jokainen avoin tietotekninen ratkaisu pitäisi siis ymmärtää oikein omassa asiayhteydessään.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan avoimet tietotekniset ratkaisut ovat tulleet jäädäkseen tietotekniseen 
ympäristöön.

Yksi osa tätä pysyvyyttä on erilaisten yhdistysten ja säätiöiden perustaminen erilaisten avoimien 
tietoteknisten ratkaisujen hallinnon ja lakiasioiden turvaksi.

Avoimet tietotekniset ratkaisut ovat alkaneet olla muutakin kuin vain muutaman innokkaan 
kehittäjän toimintaa. Ala on kaupallistunut ja innokkaista kehittäjistä on tullut vähitellen vastuullisia 
johtajia erilaisissa yhteisöissä.

Onko tietotekniikan avoimuus muuttumassa vallitsevaksi säännöksi?

Oman arvion mukaan monet yhteisöt opettelevat tällä hetkellä avoimen tietotekniikan sääntöjä 
oman toiminnan kannalta.

Eli jokainen tietotekniikan avoimuutta harkitseva yhteisö käy läpi omalla aikataulullaan 
hallinnolliset, lainopilliset ja tekniset asiat oman tietoteknisen ratkaisun avaamisen kannalta.

Varmaankin näemme tulevaisuudessa lisää erilaisten yhteisöjen sitoutumista avoimiin tietoteknisiin 
ratkaisuihin.

1582.2. Uudelleenarviointia / 24.11.2024

Avoin tietotekninen ratkaisu (ATTR)?

Osa avoimista tietoteknisistä ratkaisuista on saanut hyvin paljon huomiota. Oman arvion mukaan 
osa avoimista tietoteknisistä ratkaisuista on tullut jäädäkseen tietotekniseen toimintaympäristöön.

Tietysti osa meistä ei ymmärrä yhtään mitään avoimen tietoteknisen ratkaisun tai suljetun 
tietoteknisen ratkaisun eroista. Osa meistä vain käyttää erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja ilman 
suurempia pohdintoja. Homma vain toimii! Mitä siinä kyselet outoja kysymyksiä?

Vasta vaikeat muutostilanteet osoittavat erilaisille sidosryhmille avoimen tietoteknisen ratkaisun tai 
suljetun tietoteknisen ratkaisun eroja. Tätä ennen eri sidosryhmät eivät ajattele asiaa selvästi.
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1583. Yksityistäminen vai kansallistaminen

1583.1. Merkintä 1188: Ehdotuksia: sähkö, liikenne, vesi, lääke 
ja posti

30. tammikuuta 2020
1188: Ehdotuksia: sähkö, liikenne, vesi, lääke ja posti

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1188

Lehto, E. (Toim.). (1997). Monopoli vai kilpailu?: Yksityistäminen, sääntely ja kilpailurajat. 
Jyväskylä: Atena.

Lehto (1997) on katsaus monopoleihin ja kilpailutukseen. Sen verran muistaa, että aivan kaikissa 
tapauksissa yksityistäminen ei ole ollut täysi menestys.

Liikenteen osalta voi todeta kaksi aihetta: taksiliikenne ja rautatieliikenne.

Taksiliikenteen osalta pitää todeta seuraavat asiakirjat.

(1) Verohallinto - Lausunto

(2) Liikenne- ja viestintävirasto Traficom - Taksiliikenteen vaikutusten seuranta

(3) Kilpailu- ja kuluttajaviraston taksimarkkinaselvitys

(4) Verohallinto, Harmaan talouden selvitysyksikkö - Näkökulmia taksialan harmaaseen 
talouteen uuden liikennepalvelulain aikana

Päivitystä 4.2.2020
Aiheeseen liittyen löytyi vielä kaksi asiakirjaa.

(5) Lausuntopyyntö: Arviomuistio taksisääntelyn toimivuudesta
(6) Taksisääntelyn toimivuus - Arviomuistio

Taksiliikenteen toimivuutta on siis arvioitu eri näkökulmista.

Olen aikaisemmin todennut taksien asiakkaan odotukset taksikyydin tilauksessa.

Monesti hyvin kiireinen asiakas haluaa päästä helposti taksiin päästäkseen eteenpäin omalla 
matkallaan.

Mahdollisessa kovassa kiireessä into lähteä kilpailuttamaan takseja on hyvin vähäinen.
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Paljon puhutaan asiakaslähtöisyydestä, mutta tässä kohtaa ei ole juurikaan käsitelty asiakkaan 
kokemaan kiireisyyttä.

Pakollinen taksamittari ja luvanvaraisuus taksiyhtiöille?

Oman arvion mukaan pakollisen taksamittarin poistaminen ja luvanvaraisuuden poistaminen on 
aiheuttanut erilaisia seurannaisia, joista osa on ollut ennalta arvaamattomia.

Yksi ennalta arvaamaton seuraus taksiliikenteen muutoksesta on taksimatkojen hintojen nousu 
joissain asiayhteyksissä.

Olen kirjoittanut monet kerran yhteiskuntainsinööreistä, joilla on omat uskomukset yhteiskunnan 
luonnonlaeista.

Valitettavasti moni yhteiskunnan luonnonlaki perustuu hyvän sään ajatukseen ilman häiriötä ja 
monesti hyvin kapeaan ihmiskäsitykseen.

Ihmiset eivät käyttäydy kaikissa tilanteissa odotetulla tavalla. Lisäksi kaikki (tekninen) toiminta 
kohtaa erilaisia häiriötilanteita.

Yleisesti ottaen moni mielipidevaikuttaja ei ymmärrä säädeltävän toimialan teknisiä erityispiirteitä.

Tämän jälkeen voi kiinnittää huomiota ehdotuksiin vesihuollon yksityistämisestä.

Valitettavasti moni mielipidevaikuttaja ei ymmärrä vesijärjestelmien perustumista teknisiin 
linjoihin, joita ei yleensä vedetä rinnakkain.

Linkkilistassa on asiaa sähkön siirtoverkkojen yksityistämisestä ja sähkön siirron hinnoista.

Myös sähkön siirtoverkko linja, joka rakennetaan vain kerran.

ELI linjojen yksityistäminen on monesti väärä toimenpide.

Jotkut puhuvat luonnollisesta monopolista, mikä ei sinänsä ole väärä termi. Itse kiinnittäisin 
huomiota jonkin toiminnan teknisiin erityispiirteisiin.

Linkkilistassa on asiaa rautatieliikenteen kilpailusta. MYÖS junaverkot ovat yleisesti linjoja, jolloin 
kilpailevat yksiköt siirtyvät samalla linjoja pitkin. Eli jokin virhe junaverkon linjassa vaikuttaa heti 
kaikkiin mahdollisiin liikkeellä oleviin yksiköihin huolimatta kilpailutuksesta.

Oman arvion mukaan rautatieliikenteen kilpailutus on lähinnä näennäiskilpailua ilman ymmärrystä 
teknisistä erityispiirteistä.

Vastaavasti kaistalla tapahtuva (tekninen) toiminta tarkoittaa yleensä vikojen heijastumista vain 
joihinkin kaistalla liikkuviin yksiköihin. ELI kaikki mahdolliset vikatilanteet eivät kaada kaistan 
toimintaa, jolloin kaista voi vetää hyvin huolimatta joistain vikatilanteista.

Tämän jälkeen seuraava kysymys on erilaiset (julkiset?) peruspalvelut, joiden määrittely on tietysti 
vaikeaa eri asiayhteyksissä.
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Onko posti julkinen peruspalvelu, joka pitää olla samanlainen ympäri maata?

Onko apteekkitoiminta oikeastaan hyvin tärkeä peruspalvelu, jota pitääkin säädellä hyvin 
huolellisesti?

Postin osalta on ehkä alettava tutkia erilaisia kansallistamisen malleja perustuen paperipostin 
jatkuvaan vähenemiseen. Kirjeposti on vähentynyt viime vuosina eri syistä johtuen. 
Sanomalehtienkin osalta voi todeta lehtien tilaajamäärien mahdollisen vähenemisen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Olisiko tässä vaiheessa mitään uutta?

Linjan ja kaistan kilpailuttamisen eroja ei yleensä osata erotella, jolloin tehdään erityisesti linjoja 
koskevia vääriä yksityistämisen päätöksiä.

Erityisesti (teknisten) linjojen tilanne pitäisi tarkistaa ennen uusia kilpailutuksia.

Vastaavasti kaikille kansalaisille tarjottava peruspalvelu on tietysti hyvin vaikea määritellä, koska 
peruspalvelu tarkoittaa eri yhteyksissä eri asioita.

Joidenkin toimialojen tarkastelu (julkisen) peruspalvelun kannalta pitäisi nyt tehdä hyvin 
huolellisesti ennen mitään uusia yksityistämisiä.

Esimerkiksi postin suhteen pitäisi tällainen (julkisen) peruspalvelun selvitys tehdä mahdollisimman 
pian.

Kysymys on tietysti selvä: perustetaanko hyvin säädeltyjä julkisen palvelun peruspalvelun 
yksiköitä vai hyvin tarkasti valvottua yksityistä yritystoimintaa?

Olen kirjoittanut joissain yhteyksissä mädästä yksityisestä monopolista, jota voi olla hyvin vaikea 
purkaa ilman suuria kustannuksia.

Mädän yksityisen monopolin syntyminen pitäisi arvioida erilaisilla toimialoilla ennen uusia 
kilpailutuksia ja/tai yksityistämisiä.

1583.2. Uudelleenarviointia / 25.11.2024

Jankari ym. (2024) on mainittu aikaisemmin. Jankari ym. (2024) esittelevät tiiviisti 
pieneläinlääkäripalveluiden markkinoiden keskittymistä. Sinällään kenenkään ei pitäisi yllättyä, että 
jokin markkinoiden ala keskittyy eri tavoilla. Kaikki liiketoiminta tapaa keskittyä erilaisilla tavoilla.

Kysymykset ovat tietysti selviä. Millainen kaupallisen toiminnan keskittyminen sallitaan? 
Sallitaanko markkinoiden keskittymien luonnollisena kaupallisena toimintana? Vai pitääkö jotain 
toimialaa säädellä hyvin voimakkaasti ennen voimakasta keskittymistä? Hyviä kysymyksiä!

Oma havainto on, että kaupalliset markkinat keskittyvät erilaisilla tavoilla. 
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1584. Perustulo ja lyhyet koulutukset

1584.1. Merkintä 1189: Päällekkäisyydet: koulutus ja työ / 
Näkökulmia?

7. maaliskuuta 2020
1189: Päällekkäisyydet: koulutus ja työ / Näkökulmia?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1189

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieleen merkintä 1174.

1174: Köyhyys/Työvoimapula / Perustulokokeilu / nro: 7
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1174

Merkinnässä 1174 totean tarpeen perustulon ja koulutuksen uudistukselle. Eli koulutuksen suhteen 
pitäisi järjestää lyhyitä koulutuksia kaikilla koulutusasteilla. Vastaavasti perustulon avulla voisivat 
ihmiset järjestää elämäänsä ilman monimutkaista byrokratiaa.

Tietysti sekä lyhyitä koulutuksia kaikille koulutusasteille että erilaisia perustulokokeiluja 
vastustetaan hyvin ankarasti. Eli uudistukset näissä kahdessa, eli koulutus ja perustulo, tulevat 
ratkaistuksi erittäin riitaisten vaiheiden jälkeen.

Linkkilistan ensimmäisessä osassa on asiaa koulutuksesta.

Tunnetulla tavalla koulutukseen kohdistuu hyvin paljon erilaisia toiveita, joista osaa voi pitää 
täydellisenä toiveajatteluna.

Yksi aihe on tietysti oppivelvollisuuden laajentaminen.

Itse olen todennut, että oppivelvollisuuden laajentaminen pakolliseksi 18-vuotiaaksi asti ei ratkaise 
ongelmia.

JOS joku yksittäinen henkilö on n. 15-16 -vuotiaana täysin pihalla eri aiheissa, niin kaavamainen 
lisäkoulutus ei tule ratkaisemaan ongelmia. Oman arvion mukaan tällaiset koulutukseen pakotetut 
henkilöt aiheuttaisivat vain lisää keskeytyksiä erilaisissa oppilaitoksissa.

Eli tällaisille henkilöille pitää järjestää aivan jotain muuta kuin kaavamaista lisäkoulutusta.

Tässä kohtaa pitäisi tehdä selvitys tällaisten henkilöiden (täysin pihalla 15-16 -vuotiaana) 
koulutusmahdollisuuksista. Vastaavasti pitäisi tehdä selvitys yritysten arvostamista 
koulutusmuodoista, jolloin tässä voisi löytyä päällekkäisyyksiä.
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JOS olisi joku järkevä koulutusmuoto, jota yritykset ja nuoret syrjäytymisvaarassa olevat 
arvostaisivat, niin tässä olisi mahdollisuuksia eri osapuolille.

Olen todennut aikaisemmin, että kaikessa työllisyys- ja koulutuskeskustelussa on vähän sellainen 
tätimäinen ja setämäinen maku, jolloin hyvässä asemassa olevat ihmiset tekevät erilaisia ehdotuksia 
ilman ymmärrystä nykyaikaisesta toimintaympäristöstä.

Toisaalta linkkilistassa on asiaa elinikäisestä ja/tai jatkuvasta oppimisesta.

JOS elinikäinen ja/tai jatkuva oppiminen olisi oikeaa todellisuutta, niin tässäkin kohtaa pitää todeta 
lyhyet koulutukset kaikilla koulutusasteilla.

Linkkilistan toisessa osassa on asiaa työllisyydestä eri tavoilla.

Yksi työllisyyden ikuisuusaihe on ollut paikallinen sopiminen.

Yhtenä vastakeinona paikallisen sopimisen pelkoihin on esitetty paikallisten sopimusten 
rekisteröintiä.

Paikallisten sopimusten rekisteröinti pitäisi tietysti tutkia hyvinkin tarkasti - itse en ollut 
aikaisemmin pohtinut paikallisten sopimusten rekisteröintiä.

Tässäkin palaamme lyhyisiin koulutuksiin kaikilla koulutusasteilla.

JOS olisi erilaisia lyhyitä koulutuksia kaikilla koulutusasteilla, niin paikallisesti sovittavilla 
järjestelyillä olisi mahdollista järjestää joustavasti koulutusta eri henkilöille.

Vaihtoehtoja hyvinkin paljon tarkemmalla pohdinnalla:

* 2-3 koulutuspäivää viikossa
* vuoroviikoin koulutusta ja tavallista työtä
* yksi viikko koulutusta kuukaudessa
* erilaiset koulutukset viikonloppuisin
* jne. jne.

Lisäksi tällaisia paikallisia koulutuksia voisi esimerkiksi 3-4 vuoden välein, jolloin olisi mahdollista 
kerätä aina sopiva porukka kasaan sopivin väliajoin.

Hyvä esimerkki on kielikoulutus, jolloin yksittäisellä alueella voisi olla 3-4 vuoden välein jonkin 
kielen tehokas tehokoulutus.

Etelä-Pohjanmaallakin on yritystoiminta kansainvälistynyt, jolloin jonkin yksittäisen kielen osaajien 
tarve voi korostua eri vuosina.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistassa on vielä asiaa työehtosopimusten yleissitovuudesta.
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Osa mielipidevaikuttajista pitää työehtosopimusten yleissitovuutta huonona asiana tai ainakin 
liiketoimintaa haittaavana tekijänä.

Jaa-a.

Toisaalta yritykset vaativat vakaata toimintaympäristöä eri tavoin.

Toisaalta yritykset vaativat joustavuutta joissain aiheissa.

Tässä on tietysti selvä ristiriita, jolloin esimerkiksi työehtosopimusneuvotteluissa on aina erilaisia 
tekstikysymyksiä pelkän palkkaneuvottelun lisäksi.

Toisaalta jollain yksittäisellä yrityksellä voi olla todellinen tarve jollekin täsmäkoulutukselle, mutta 
jonkin täsmäkoulutuksen järjestäminen yksin yrityksen omin voimin voi olla todella kallista.

Joustavuus, pysyvyys ja elinikäinen oppiminen voivat vaatia täysin uudenlaisia ratkaisuja, joista 
pitäisi tehdä täysin ennakkoluulottomasti erilaisia uusia esityksiä.

ELI voisimme kerätä tarkemmin yhteen hyvin ennakkoluulottomasti hyvin erilaisten sidosryhmien 
esittämiä vaatimuksia koulutuksella ja työlle.

Tällaisessa selvityksessä voisi löytyä erilaisia mielenkiintoisia päällekkäisyyksiä, jolloin olisi 
mahdollista järjestää täysin uudenlaisia koulutuksia verrattuna nykytilanteeseen.

Tässäkin asiassa pitäisi olla hyvin ennakkoluuloton, mutta olemme tietysti mieleltämme 
lukkiutuneet erilaisiin malleihin hyvinkin lujasti.

ELI oman näkökulman avaaminen ja laajentaminen voi olla erittäin vaikeaa myös koulutus- ja 
työllisyyskeskustelussa.

Oma näkökulma tässäkin asiassa voi olla hyvin lukkiutunut, vaikka sitä on vaikea myöntää.

Tietysti tällaisessa selvityksessä voi tulla vastaan nykyiseen koulutusjärjestelmään kohdistuvaa 
voimakasta arvostelua, jonka selvittäminen saattaisi olla osa selvityksen tuloksia.

1584.2. Uudelleenarviointia / 25.11.2024

Perustulo ja lyhyet tehokoulutukset! Näitä kahta olen vaatinut erilaisissa puheissa ja kirjoituksissa. 
Tietysti on täysin selvää, että menemme monesti täysin päinvastaiseen suuntaan. Sosiaaliturvasta on 
tehty mahdollisimman hankalaa ja erilaisia lyhyitä koulutuksia ei järjestetä. Siinäpä pulma!

Nykyinen hallitus (Orpo) yrittää kehittää yleistukea, joka korvaisi muutaman tuen. Aina saa yrittää 
yksinkertaistaa sosiaaliturvaa. Onko yleistuki oikea ratkaisu korjaamaan monimutkainen 
sosiaaliturva? En tiedä. Aika näyttää yleistuen onnistumisen.

Nykyinen hallitus (Orpo) ei käsittääkseni ole lähtenyt voimakkaasti kehittämään erilaisia lyhyitä 
tehokoulutuksia erilaisiin asiayhteyksiin sovitettuna. Nyt yritämme kaikenlaisia tutkintoja erilaisiin 
asiayhteyksiin. Koulutuspolitiikan pitäisi olla osaamispohjaista – ei siis tutkintopohjaista.

26630
26631
26632
26633
26634
26635
26636
26637
26638
26639
26640
26641
26642
26643
26644
26645
26646
26647
26648
26649
26650
26651
26652
26653
26654
26655
26656
26657
26658
26659
26660
26661
26662
26663
26664

26665

26666
26667
26668
26669
26670
26671
26672
26673
26674
26675
26676
26677



588 / 782

1585. Maanpuolustuksen asiaa taas kerran

1585.1. Merkintä 1190: Maanpuolustus ja naiset / 
Naisnäkökulmaa

7. maaliskuuta 2020
1190: Maanpuolustus ja naiset / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1190

8.3.2020 on kansainvälinen naistenpäivä, joten aiheeseen liittyen voi pohtia eri asioita.

Suomi sai hyvin laajasti julkisuutta johtuen Sanna Marinin nimittämisestä Suomen tasavallan 
pääministeriksi.

Nimittämishetkellä Sanna Marinista oli virassa olevista pääministereistä kaikkein nuorin. Eli 
naispuolinen pääministeri ja vieläpä nuorin.

Tunnetulla tavalla kirjoitushetkellä neljän (Keskusta, Vihreät, Vasemmistoliitto ja RKP) nykyisen 
hallituspuolueen puheenjohtaja on nainen. Sanna Marin ei ole vielä viidennen hallituspuolueen 
(SDP) puheenjohtaja, vaikka hän onkin pääministeri. Varmaankin tuokin asia tulee muuttumaan 
jonkin ajan kuluessa.

Mielenkiintoisella tavalla Viron suunnalla oli poliittista toiminta Viron parlamentissa sisäministeri 
Mart Helmen lausunnosta koskien Sanna Marinia.

Mart Helmen lausunto katsottiin loukkaavaksi ja Viron parlamentissa oli luottamuslauseäänestys 
hänen asemastaan.

Tämän jälkeen linkkilistan toinen osa koskee maanpuolustusta ja naisten asemaa 
maanpuolustuksessa.

Olisiko naisille järjestettävä (omat) kutsunnat?

Olisiko naisille järjestettävä jokin lyhyt maanpuolustusasioiden koulutus, jolloin sotilaallinen 
koulutus olisi edelleenkin naisten osalta vapaaehtoista.

Tässä kohtaa voi todeta ennen sotia vaikuttaneet naisten maanpuolustusjärjestöt ja miesten 
maanpuolustusjärjestöt.

Käytännössä Suomessa oli yksi keskeinen naisten maanpuolustusjärjestö ja yksi keskeinen miesten 
maanpuolustusjärjestö ennen viimeisimmän sodan päättymistä.
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Olen monet kerrat todennut, että nykyinen vapaaehtoisten maanpuolustusjärjestöjen kenttä on 
todella kirjava, jolloin vapaaehtoisten maanpuolustusjärjestöjen yhdentäminen vain yhdeksi 
keskeiseksi keskusjärjestöksi on varmaankin täysi mahdottomuus.

Tältä pohjalta todeten vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustuksen siirtäminen Puolustusvoimille 
on hyvä ratkaisu.

Tietysti liikuteltavat henkilöstömäärät ovat hyvin vaatimattomia verrattuna aikaisempiin 
ratkaisuihin viime vuosisadan puolella - sekä naisten että miesten osalta.

Linkkilistassa on asiaa maanpuolustuksen asiaa myös naisten kannalta.

Yksi aihepiiri on nuorten henkilöiden ruumiillinen kunto siirryttäessä varusmiespalvelukseen.

Mahdollisesti varusmiespalveluksessa voitaisiin siirtyä erilaisiin kuntoluokituksiin, jolloin olisi 
mahdollista ohjata henkilöitä oikeisiin tehtäviin. Harvat naiset varmaankin jakautuisivat eri 
kuntoluokkiin.

Kuntoluokitusta on varmaan pohdittu jonkin verran eri asiayhteyksissä, mutta ainakaan vielä 
kuntoluokituksiin ei ole vielä virallisesti toteutettu.

Kuntoluokituksen asia vaatisi tietysti kunnollisen selvityksen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistassa on asiaa maanpuolustustahdosta, jota seurataan säännöllisesti erilaisilla kyselyillä.

Viimeisimmän kyselyn perusteella maanpuolustustahto olisi noussut jonkin verran.

Kysymys on tietysti selvä: millaista pitäisi olla yleinen varautumiskoulutus ja sotilaallinen 
koulutus?

JOS naisille järjestettäisiin pakollinen (lyhyt?) yleinen varautumiskoulutus, niin heidät voitaisiin 
ehkä jakaa erilaisiin tehtäviin varautumiskoulutuksen jälkeen.

EHKÄ yleinen varautumiskoulutus naisille voisi olla vapaaehtoista.

Itse olen useamman kerran todennut tarpeen vain yhdelle varautumisen rekisterille, jolloin myös 
erilaiset varautumisen tehtävät olisi jaettu rekisteriin.

Oman arvion mukaan kannattaisi selvittää naisten mahdollisuudet toimia erilaissa varautumisen 
tehtävissä perustuen (lyhyeen?) varautumiskoulutukseen.

Varmaankin naisille voisi löytyä erilaisia varautumisen tehtäviä kunkin naisen ruumiillisen kunnon 
mukaan.

Tämän jälkeen voisi tietysti järjestää erilaisia käytännön kokeiluja naisten varautumiskoulutukselle 
ennen lopullisia päätöksiä.
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Sinänsä asialla ei ole kova kiire, mutta asianmukainen selvitys naisten (lyhyt ja vapaaehtoinen?) 
varautumiskoulutuksesta voisi olla paikallaan.

1585.2. Uudelleenarviointia / 25.11.2024

Kuntoluokitus? Oman havainnon mukaan kuntoluokitukset pitäisi ehkä selvittää asianmukaisesti 
miesten osalta. Voitaisiinko miesten porukkaa jakaa erilaisten kuntoluokitusten perusteella erilaisiin 
tehtäviin? Hyvä kysymys!

Naiset, kuntoluokitus ja vapaaehtoinen sotilaallinen koulutus? Siinä on kolme hyvää kysymystä! 
Voitaisiinko naiset jakaa erilaisten kuntoluokitusten perusteella erilaisiin tehtäviin? Hyvä kysymys!

Tietysti on täysin selvää, että täysin vapaaehtoisesti sotilaalliseen koulutukseen osallistuvat naiset 
ovat hyvin innokkaita. Mutta riittääkö naisten kunto aivan jokaiseen tehtävään? Hyvä kysymys!

Maailma on muuttunut sotien jälkeen. Maailman muutos tarkoittaa, että emme varmaankaan saa 
kehitettyä täysin vastaavaa järjestelmää kuin ennen sotia. Tarvitsemme siis kunnollisen 
järjestelmän, joka vastaa tämän päivän vaatimuksiin.

Yksi osa maailman muutosta on ihmisten arvomaailman muutos. Vapaaehtoisessakin 
maanpuolustustoiminnassa on otettava huomioon ihmisten arvomaailman muutos. 

Lisäksi on hyvä todeta, että ihmisten vapaa-ajan viettämiselle on hyvin paljon erilaisia vaihtoehtoja. 
Kilpailu ihmisten oikeasta vapaa-ajasta on nykyisin hyvin kovaa kilpailua. Vapaaehtoinen 
maanpuolustustoiminta ei ehkä ole kaikkein tunnetuin tapa viettää vapaa-aikaa.

Aikanaan pohdin reserviläisjärjestöjen tulevaisuutta. Tämä pohdinta löytyy lausuntojen joukosta 
numerolla 16.

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Nykytilanteessa tiedämme, että Suomi on osa NATO:n liittokuntaa. NATO-jäsenyyden pitkäaikaiset 
vaikutukset on vielä nähtävä erikseen. NATO-jäsenyyden vaikutukset vapaaehtoiseen 
maanpuolustukseen on vielä nähtävä erikseen. Itse en tiedä NATO-jäsenyyden vaikutuksia 
vapaaehtoiseen maanpuolustukseen. Varmaan joitain vaikutuksia voi olla.

Maailman muutos on vaikea asia kaiken kaikkiaan. Maailma on oikeasti muuttunut sotien jälkeen, 
joten oikea muutos on otettava oikeasti huomioon. Itse en tiedä kaikkea maailman muutosta 
vapaehtoisen maanpuolustuksen kannalta, joten asiaa pitää jatkossa selvittää hyvinkin tarkasti.
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1586. Avoimuusrekisteri uutena asiana

1586.1. Merkintä 1191: Koko ajan jotain uutta / Hankerekisteri / 
Avoin

20. maaliskuuta 2020
1191: Koko ajan jotain uutta / Hankerekisteri / Avoin

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1191

Kävin läpi Vationeuvoston alaista sivua - Säädösvalmistelu ja kehittämishankkeet 
valtioneuvostossa.

Kirjoitushetkellä rekisterissä oli 1267 hanketta.

Linkkilistan alussa on asiaa avoimuusrekisteristä (edunvalvoja ja/tai lobbari) Suomen kannalta.

Yksi mielenkiintoinen hanke on parlamentaarisen ohjausryhmän ja asiantuntijaryhmän asettaminen 
avoimuusrekisterin valmisteluun.

Olin yhteydessä yhteen viranhaltijaan, jonka mukaan lausuntokierros järjestettäisiin 30.6.2020 
jälkeen.

KYSYMYS: Pitäisikö Suomeen perustaa avoin edunvalvojien rekisteri?

Asiaan liittyen on Oikeusministeriö julkaissut kansainvälisten mallien vertailun.

Lisäksi voi mainita Edunvalvontafoorumin nimissä annettu vetoomus lakisääteisestä 
avoimuusrekisteristä. Eli monet edunvalvojat itsekin toivovat avoimuusrekisteriä.

Tämän jälkeen olen listannut erilaisia hankkeita, jotka ovat otsikoltaan mielenkiintoisia. Noita voi 
jokainen kiinnostunut katsella tarkemmin.

Otsikoiden perusteella voi todeta, että valtionhallinnossa on koko ajan käynnissä erilaisia hankkeita, 
joissa pyritään selvittämään jotain asiaa ja/tai tekemään ehdotuksia lainsäädännön tarkistamiseksi.

Nykyään on mahdollista seurata jonkin asian selvittämistä ja/tai jonkin lainsäädännön ehdotuksia 
helposti perustuen erilaisiin sähköisiin tietopalveluihin - esimerkiksi Eduskunta ja ministeriöt 
julkaisevat järjestelmällisesti eritasoisia julkaisuja sähköisessä muodossa.

Eli avoimuus on monessa aiheessa lisääntynyt merkittävästi.

Joissain hankkeissa järjestetään kuulemisia joko ministeriön omalla sivulla tai lausuntopalvelu.fi 
-palvelussa.
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Itse tein "omalle" puolueelle avoimuusrekisterin suhteen puoluekokousaloitteen vuoden 2014 
puoluekokoukseen, mutta puoluekokouksen vastaus oli kielteinen avoimuusrekisterin 
perustamiselle.

Mielenkiintoisella tavalla nykyinen hallitus (Marin) pyrkii säätämään avoimuusrekisteristä myös 
kansalaisyhteiskuntaa kuullen.

Eli asia siis etenee jollain tasolla huolimatta "oman" puolueen kielteisestä 
puoluekokousvastauksesta.

Oman arvion mukaan monet edunvalvonnan yhteisöt voivat oikeasti kannattaa avoimia palveluita, 
joihin he voivat lisätä omat perustellut lausuntonsa eri aiheisiin liittyen.

Tietysti edunvalvonnan yhteisöt haluavat tuoda esille heille tärkeitä aiheita myös suurelle yleisölle.

Lisäksi pitää kerraten todeta politiikan asiaprosessit ja mielikuvaprosessit, joiden välillä voi olla 
isoja epävastaavuuksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Sähköinen hankerekisteri ja eri ministeriöiden sähköiset järjestelmät ovat lisänneet avoimuutta eri 
tavoilla.

KYSYMYS: mitä pitäisi vielä tehdä avoimuuden lisäämiseksi?

Onko avoimuutta jo aivan tarpeeksi?

Itse olen kannattanut avoimuusrekisteriä jo pidemmän aikaa.

Uutta? Varmaankin näistä avoimuusasioista voisi oman selvityksen.

Millaista olisivat uudet ratkaisut avoimuuden lisäämiseksi?

Vai onko näitä ratkaisuja aivan tarpeeksi?

1586.2. Uudelleenarviointia / 25.11.2024

Nykyisin avoimuusrekisterille löytyy oma www-sivu:

https://avoimuusrekisteri.fi

Oman havainnon mukaan erilaiset edunvalvonnan yhteisöt voivat toivoa omille asiakirjoilleen 
laajaa julkisuutta. Mahdollisesti avoimuusrekisterillä voitaisiin saada laajempaa julkisuutta 
erilaisille asiakirjoille, mutta kirjoitushetkellä avoimuusrekisteristä ei löytynyt edunvalvojien 
jättämiä asiakirjoja. Eli suomalaista avoimuusrekisteriä voisi jatkossa laajentaa eri tavoilla.
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1587. Oikeaa tietoa valtiollisilta toimijoilta

1587.1. Merkintä 1192: Koronavirus /1/ Valtio apuun (tietysti?) / 
Oikea tieto

20. maaliskuuta 2020
1192: Koronavirus /1/ Valtio apuun (tietysti?) / Oikea tieto

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1192

Kirjoitushetkellä on tiedossa koronaviruksen aiheuttamat isot ongelmat.

Lyhyesti ottaen jokainen vakavasti otettava tiedotusväline on julkaissut valtaisan määrän uutisia 
koronaviruksen leviämisen vuoksi.

Väärän tiedon leviäminen koronaviruksen vuoksi on tietysti iso ongelma, vaikka jokainen vakavasti 
otettava tiedotusväline on yrittänyt parhaansa.

Linkkilistan alussa on linkki WHO:n (World Health Organization) koronaa koskevaan sivustoon.

ECDC (European Centre for Disease Prevention and Control) on myös julkaissut oman sivun.

Yksi oikea tieto ECDC:n sivulta on seuraavaa:

* taudin aiheuttaja on virus on seuraava: severe acute respiratory syndrome coronavirus 2 
(SARS-CoV-2).
* virus aiheuttaa taudin, joka on COVID-19.

Tuossa määrittelyssä on voinut mennä eri henkilöillä viruksen ja taudin määritelmät sekaisin.

Sama tieto määrittelyistä löytyy myös THL:n (Terveyden ja hyvinvoinnin laitos) www-sivulta.

Viimeinen linkki koskee WHO:n julkaisema lista viittaa koronavirusta koskeviin tieteellisiin 
erityissivustoihin, joiden kautta ladattavat artikkelit ovat tällä hetkellä täysin vapaassa käytössä.

Tämän jälkeen päästään valtion apuun erilaisille toimijoille.

Viime päivinä on ollut paljon asiaa yritysten selviämisestä koronaviruksen aiheuttamien 
aiheuttamista ongelmista.

Sinänsä on mielenkiintoista erilaisten järjestöjen esittämät ehdotukset ja/tai vaatimukset valtion 
suuntaan.
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Eli kovimmatkin kapitalistit ovat yhtäkkiä vaatimassa valtioita ja keskuspankkeja (myös Suomen 
Pankkia) tekemään erilaisia taloudellisia pelastuspaketteja.

Minne jäivät vaatimukset valtion velan vähentämisestä sekä vaatimukset mahdollisimman vapaasta 
yritystoiminnasta?

Tietysti koronaviruksen aiheuttamat taloudelliset ongelmat ovat aivan jättimäisiä, jolloin monet 
toiminnat on jouduttu keskeyttämään.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Peruskysymys on tietysti selvä: miten talouden toimijat maksavat valtiolle takaisin tämän kriisin 
vuoksi käytetyt rahavarat?

EHKÄ joitain maksuja ja/tai veroja on joksikin korotettava joksikin aikaa.

Varmaankin tuo takaisinmaksu on tehtävä muutaman vuoden sisällä.

KYSYMYS: Millainen poru nousee väliaikaisesta maksujen ja/tai verojen korottamisesta 
tämän kriisin mentyä ohi?

Eli nyt voidaan huutaa valtiota apuun, mutta takaisinmaksujen suhteen voi esiintyä valitusta.

Nähtäväksi jää paljonkin.

1587.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Koronviruksen kaltaisen ongelman aiheuttama kriisi oli tietysti myös tiedottamisen iso ongelma. 
Miten olisi pitänyt tiedottaa koronaviruksesta oikealla tavalla? Onnistuiko koronaviruksesta 
tiedottaminen oikealla tavalla?

Oman havainnon mukaan Suomessa tiedotusvälineet pyrkivät noudattamaan myös koronaviruksen 
asiayhteydessä Julkisen sanan neuvoston julkaisemia journalistin ohjeita. Tietysti Suomessa 
tiedotusvälineet kohtasivat koronaviruksen vuoksi omat tiedottamisen haasteet. Jälkikäteen ajatellen 
on tietysti hyvä viisastella erilaisilla tavoilla.

Näin nykyajan vitsauksena voi todeta, että myös koronaviruksen asiayhteydessä esitettiin ja 
levitettiin erilaisia vääriä väittämiä. Väärien väittämien oikaisu on nykyisin hyvin vaikea tehtävä. 
Asiaan liittyy englanninkielinen Wikipedia-artikkeli.

COVID-19 misinformation
https://en.wikipedia.org/wiki/COVID-19_misinformation

Osa sidosryhmistä vaati koronaviruksen asiayhteydessä erilaisia valtiollisia toimenpiteitä. Tämä on 
tietysti mielenkiintoista, koska tavallisena aikana osa sidosryhmistä ei halunnut minkäänlaisia 
valtiollisia toimenpiteitä. Näin se mieli vain muuttuu ajassa ja tilassa.
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1588. Viholliskuvia eri tavoilla

1588.1. Merkintä 1193: Koronavirus /2/ Vihollinen numero 1? / 
Trump (XXII)

22. maaliskuuta 2020
1193: Koronavirus /2/ Vihollinen numero 1? / Trump (XXII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1193

Itse olen joissain yhteyksissä pohtinut Yhdysvaltojen ulkopuolella asuvien yhdysvaltalaisten 
määrää.

Linkkilistan aluksi on kahden toimijan www-sivut: Republicans Overseas JA Democrats Abroad.

Republikaanien sivun mukaan Yhdysvaltojen ulkopuolella asuu n. 9 miljoonaa yhdysvaltalaista.

Olen kyllä yllättynyt tuosta luvusta (9 miljoonaa).

Näin maailma on sitten muuttunut, jolloin eri maiden kansalaisia asuu eri puolilla maailmaa.

Sinänsä tämän tiedon jälkeen ei yllätä yhtään ulkomaille juuttuneiden suomalaisten määrä, joita on 
ilmeisesti useampia tuhansia.

Varmaankin kotiutuslentojen järjestäminen kaikille palaamiseen halukkaille suomalaisille on 
varmaankin erittäin iso työ kaiken kaikkiaan.

Tämän jälkeen linkkilistassa on listaus muutaman uutisvälineen sivuista, jotka keskittyvät 
koronaviruksesta tiedottamiseen.

Eli Suomesta YLE, HS ja MTV. Sitten on BBC:n sivun linkki.

Sitten on noita vaihtoehtoisia tiedotusvälineitä, eli Al Jazeera, RT, PressTV ja CGTN. Noillakin 
välineillä [on] omat sivut liittyen koronavirukseen.

Tietysti vaihtoehtoisia tiedotusvälineitä on arvosteltu kovastikin eri tavoin eri maissa.

Tämän jälkeen on linkkejä kolmeen mielipidetiedusteluun, joissa on mitattu yhdysvaltalaisten 
käsityksiä koskien koronavirusta.

Vihollinen numero 1?

Joidenkin yhdysvaltalaisten mielipidevaikuttajien vihollinen numero 1 on (liitto)valtio.
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Eli siinä mielessä on ymmärrettävää kriittinen suhtautuminen liittovaltion ja osavaltioiden 
tiedotukseen koskien koronavirusta.

Kysymys on tietysti selvä: kuinka laajalle koronavirus leviää Yhdysvalloissa ja kuinka vakavasti 
Yhdysvaltojen väestö ottaa huomioon koronavirukseen liittyvät määräykset?

JOS ei luota Donald Trumpiin muissakaan asioissa, niin miksi luottaisi häneen tässäkään asiassa?

Tietysti Yhdysvaltojen sisäinen keskustelu on mennyt äärimmäiseksi erilaisten 
mielipidevaikuttajien välillä. Termi "hyperpartisan" on tullut vastaan.

Myös tosiasioiden tarkastuspalvelut (Fact check) ovat järjestäytyneet koronavirukseen liittyvien 
väitteiden tarkasteluun omilla erityissivustoillaan.

Yksi Wikipedia-artikkeli listaa koronavirukseen liittyvää väärää tietoa.

Miten tämä merkintä liittyy Donald Trumpiin?

Linkkilistan seuraava osa käsittelee Donald Trumpin väittämiä koskien koronavirusta.

Onko Donald Trump vähätellyt koronaviruksen uhkaa?
Onko Donald Trump tiedottanut oikein koronaviruksesta?
Onko Donald Trump tiedottanut tarpeeksi koronaviruksesta?
Onko Donald Trump tiedottanut oikein kaikki tosiasiat koronavirukseen liittyen?

Tähän liittyen tuli vastaan kaksi asiakirjaa vuosilta 2018 ja 2019:

* (February 13, 2018) WORLDWIDE THREAT ASSESSMENT of the US 
INTELLIGENCE COMMUNITY
* (January 29, 2019) WORLDWIDE THREAT ASSESSMENT of the US INTELLIGENCE 
COMMUNITY

PDF-tiedostot tässä: 2018, 2019

Kummassakin asiakirjassa on seuraava luku: "HUMAN SECURITY". Näissä luvuissa käsitellään 
pandemiaksi kehittyvää tautia, joka on siis todettu isoksi uhaksi jo aikaisempina vuosina.

Varmaankin nyt voidaan olla jälkiviisaita vuonna 2020 tällaisen pandemian keskellä.

Mitä olisi pitänyt tehdä toisin aikaisempina vuosina?

Suomen osalta pitää todeta Kansallinen riskiarvio vuodelta 2018:
http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-324-245-6

Luku 4.10.2. (Influenssapandemia tai muu vastaava laajalle levinnyt epidemia) käsittelee epidemian 
mahdollisuuksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Tässä tilanteessa koetellaan vakavasti kaikkien valtioiden varautumista erilaisiin nopeasti leviäviin 
tauteihin.

Osa valtioista on voinut varautua todella hyvin tai todella huonosti.

Tähän kohtaan pitää todeta Huoltovarmuuskeskus: https://www.huoltovarmuuskeskus.fi

Ehkä osa suomalaisista ei ole edes kuullut Huoltovarmuuskeskuksesta.

Varmaankin eri uutisten perusteella osa suomalaisista kuullut ensimmäisen kerran 
Huoltovarmuuskeskuksesta.

Tähän kohtaan pitää tietysti linkittää mielipidekirjoitus 79.

79: Poikkeusolosuhdepuolue rp Jalasjärvellä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_79

Mielipidekirjoituksessa totean mm. seuraavaa:

"Jos poikkeusolosuhteet olisivat jokaisen poliittisen päätöksen ensimmäinen ja viimeinen 
aihepiiri, niin tehtävät poliittiset päätökset olisivat erilaisia verrattuna nykyisiin päätöksiin."

Varmaankin termi "poikkeusolosuhde" on tullut joidenkin mielipidevaikuttajien tietoon ensimmäistä 
kertaa koronaviruksen aiheuttaman poikkeusolosuhteen aikana.

Tietysti on hyvä vertailla jatkossa mm. Suomen ja Yhdysvaltojen tilannetta.

Oman oletuksen mukaan tämän kriisin jälkeen nimitetään useammassa maassa toimikunta 
selvittämään eri toimijoiden onnistumista tässä kriisissä.

Tuollaisen toimikunnan perustaminen ison kriisin jälkeen taitaa olla jonkinlainen luonnonlaki.

1588.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Vihollinen numero 1? Merkinnän tavoin voi todeta, että osalle Yhdysvaltojen kansalaisista 
liittovaltio on ”vihollinen numero 1”. Eli osa Yhdysvaltojen kansalaisista kokee, että lähes kaikki 
liittovaltion tasolla tehty toiminta on lähtökohtaisesta virheellistä tai jopa vaarallista. Tällöin myös 
koronavirukseen liittyvä toiminta joutui kohtaamaan hyvin vihamielisen väestön vastatoiminnan.

Miten olisi pitänyt suhtautua Donald Trumpin esittämiin väitteisiin keskellä koronaviruksen 
aiheuttamaa kriisiä? Helpottiko Donald Trump oikean tiedon levittämistä? Hyvä kysymys!

Yksi osa vastatoimintaa oli osaltaan väärän tiedon tahallinen tai tahaton välittäminen. Osa väestöstä 
ei oikein jaksanut perehtyä koronavirukseen liittyvään viralliseen tiedontuotantoon. Suomessa 
keskeinen tiedon tuottaja oli (ja on edelleen) Terveyden ja hyvinvoinnin laitos (THL) (https://thl.fi). 
Itsekin vierailin aiknaan THL:n www-sivuilla etsimässä virallista tietoa koronaviruksesta.

Koronaviruksen aiheuttama kriisi oli valtava tiedottamisen ongelma kaikilla tasoilla. Varmaankin on 
mahdollista pohtia koko kriisin vaikutuksia alusta loppuun saakka. Ehkä voimme oppia jotain.
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1589. Todellisuuden vastakkaisuus eri tavoilla

1589.1. Merkintä 1194: Koronavirus /3/ Tilannekatsaus 
(maailmalta)

25. maaliskuuta 2020
1194: Koronavirus /3/ Tilannekatsaus (maailmalta)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1194

Varmaankin jokaisen politiikkaa seuraavan henkilön on julkaistava omia näkemyksiään 
koronaviruksen aiheuttaman pandemian takia.

Linkkilistan ensimmäisissä linkeissä on asiaa ajatuspaja Liberan esityksistä koskien maataloutta ja 
erityisesti maataloustukia.

Varmaankin tässä koronaviruksen aiheuttamassa ongelmatilanteessa olisi hyvä arvioida Suomen 
oman maatalouden merkitys poikkeustilanteiden kannalta.

Itse olen ehdottanut pohtimaan mahdollista kriisiä, jonka aikana mikään meriliikenteen laiva ei 
pääse Suomeen pitkään aikaan.

Tuollaisessa pidemmässä meriliikenteen katkoksessa joutuisimme selvittämään kotimaisen 
ruuantuotannon kestävyyttä kriisitilanteen aikana.

En tiedä mitä mieltä maataloustukien vastustajat ovat nykytilanteessa. Asia pitäisi selvittää 
asianmukaisesti.

Miten sovittaa yhteen markkinoiden täysi vapaus ja kotimaisen ruuantuotannon kestävyys 
mahdollisten kriisien aikana?

Vastaus tuohon kysymykseen taitaa olla erittäin vaikea, jolloin joudumme koko ajan sovittamaan 
kahta täysin vastakkaista toimintamallia.

Tietysti jotkut meistä hellivät ajatusta pitkälle viedystä työnjaosta eri maiden välillä, jolloin jotkut 
maat voisivat erikoistua eri asioihin.

Ruokaturvan kannalta ruuantuotannon keskittyminen vain muutamaan maahan aiheuttaisi erittäin 
isoja ongelmia erilaisten ruuantuotannon toimintojen pettäessä.

Tämän jälkeen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistasta:

* millaista pitäisi olla suomalaiset talouden tukipaketit?
* perustulo väliaikaisesti käyttöön?
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* ravintoloiden sulkeminen määräajaksi?
* Huoltovarmuuskeskuksen suojavarusteiden varastoja avataan käyttöön
* Suomen Pankin toimet
* Euroopan keskuspankin toimet
* mitä olisivat Euroopan Unionin yhdennetyt toimenpiteet tässä kriisissä?
* yksi raportti koskien maailmaa kohtaavasta mahdollisesta tautipandemiasta
* koronaviruksen aiheuttama pandemia maailmankauppaan?
* kuinka hyvin eri maat varautuneet mahdollisiin tautipandemioihin?
* eri yhteisöt ovat muuttaneet joitain toimintoja ilmaisiksi
* muutaman etujärjestön www-sivut mainittuna.

Tähän kohtaan pitää todeta hallituksen esityksen (HE 25/2020 vp) PDF-tiedosto: HE_25+2020.pdf

Esityksen pääasiallinen sisältö on seuraava:

* Esityksessä ehdotetaan majoitus- ja ravitsemistoiminnasta annetun lain väliaikaista 
muuttamista
* Ravitsemisliikkeet suljettaisiin asiakkailta
* Tuotteiden ulosmyynti asiakkaille ravitsemisliikkeiden tiloista olisi kuitenkin sallittua.

Lisäksi on tiedossa lainopillinen työ Uudenmaan sulkemiseksi joksikin aikaa.

En ole vielä selvittänyt asiakirjoja liittyen Uudenmaan sulkemiseen.

Linkkilistan lopussa on linkit kahteen raporttiin:

* ETLA: Extreme Events
* (WHO) Global Preparedness Monitoring Board: Annual report on global preparedness for 
health emergencies

Eli on mahdollista kohdata joitain täysin äärimmäisiä tilanteita. Yksi mahdollinen äärimmäinen 
tilanne on tietysti jokin hyvin tarttuva tauti.

Eli maailmalla on tehty erilaisia selvityksiä hyvin tarttuvasta taudista.

Varmaankin seuraava aihe mielipidevaikuttajien ja poliittisten päättäjien suhtautuminen erilaisiin 
äärimmäisiin tilanteisiin ja vielä erityisesti erilaisiin hyvin tarttuviin tauteihin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa voi kerraten todeta mielipidekirjoituksesta 79 yksi virke.

79: Poikkeusolosuhdepuolue rp Jalasjärvellä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_79

Mielipidekirjoituksessa totean mm. seuraavaa:

"Jos poikkeusolosuhteet olisivat jokaisen poliittisen päätöksen ensimmäinen ja viimeinen 
aihepiiri, niin tehtävät poliittiset päätökset olisivat erilaisia verrattuna nykyisiin päätöksiin."
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KYSYMYS: Säikäyttikö nykyinen poikkeusolosuhde erilaisia mielipidevaikuttajia ja 
poliittisia päättäjiä?

Oletusarvoni on joidenkin mielipidevaikuttajien ja poliittisten päättäjien hyvin vahva sitoutuminen 
aikaisemmin tehtyihin esityksiin, jolloin vastakkaista todellisuutta on hyvin vaikea hyväksyä 
huolimatta hyvin vahvasta todistusaineista.

EHKÄ jotkut mielipidevaikuttajat ja poliittiset päättäjät voivat myöntää omien esitysten 
virheellisyyksiä.

Tästä poikkeusolosuhteesta selvitään varmaankin omalla ajallaan, mutta aikataulua on tässä 
vaiheessa vaikea ennakoida.

Nyt voisi vertailla erilaisten mielipidevaikuttajien ja poliittisten päättäjien aikaisempia esityksiä 
suhteessa nykyiseen poikkeusolosuhteeseen.

Osa esityksistä perustuu hyvin yksinkertaisiin malleihin, jotka eivät salli minkäänlaista häiriötä 
mallin oikeassa toiminnassa.

Olen monet kerrat kirjoittanut erilaisista yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat erilaisiin 
yhteiskunnan luonnonlakeihin, joita noudattamalla yhteiskunta täydellistyy hyvin toimivaksi 
koneistoksi.

Monet esitetyistä yhteiskunnan luonnonlaeista ovat erittäin yksinkertaisia, jolloin myös 
ihmiskäsitys on hyvin rajattu.

Ihmiset eivät käyttäydy joka tilanteessa odotetulla tavalla, jolloin vastaan tulee aina erilaisia 
yllätyksiä.

1589.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Käytännössä jokainen moni poliittinen aate perustuu hyvän sään ajatteluun. Tämän vuoksi erilaiset 
poikkeusolosuhteet eivät saa suurta huomiota monen poliittisen mielipidevaikuttajan ajattelussa 
huolimatta erilaisista vaikeista poikkeusolosuhteesta. Poikkeusolosuhdepuolue rp. ei ole Suomessa 
vaikuttava puolue.

Käytännössä vaikeatkaan poikkeusolosuhteet eivät välttämättä muuta poliittisen 
mielipidevaikuttajan ajatusmaailma. Tämä on tietysti täysin ymmärrettävää ja hyvin ihmismäistä 
toimintaa. Oman ajattelun muuttaminen on monesti hyvin vaikeaa huolimatta ajattelijan eteen 
kertyvästä todistusaineistosta.

Mitä oppeja saimme koronaviruksen aiheuttaman vaikean kriisin seurauksena? Mitä oikeasti 
opimme koronaviruksen aiheuttamasta vaikeasta poikkeusolosuhteesta? Näitä oppeja on varmaan 
hyvä käydä läpi vastaavan kriisin kannalta katsottuna. Miten toimimme seuraavassa vastaavassa 
tilanteessa? Erittäin hyviä kysymyksiä!
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1590. Miten olisi pitänyt toimia?

1590.1. Merkintä 1195: Koronavirus /4/ Vastatoimenpiteitä? / Eri 
maat

28. maaliskuuta 2020
1195: Koronavirus /4/ Vastatoimenpiteitä? / Eri maat

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1195

 

Johns Hopkins -yliopiston kokoamat koronaviruksen seurantatilastot ovat tulleet vastaan monissa 
uutisissa. Ohessa on linkki.

Coronavirus COVID-19 Global Cases by the Center for Systems Science and Engineering (CSSE) 
at Johns Hopkins University (JHU)

https://coronavirus.jhu.edu/map.html

Tilaston mukaan (lukuhetkellä) Yhdysvalloissa on eniten sairastuneita henkilöitä.

Ohessa on tuttuun tapaan useampi uutislinkki. Linkkilistasta voi todeta mm. seuraavia aiheita:

* Suomen (talouden) pelastussuunnitelma?
* Euroopan Unionin pelastussuunnitelma?
* taloudellinen tuki yrittäjille?
* ravitsemusliikkeiden sulkeminen Suomessa?
* mitä mieltä ajatushautomat ovat koronaviruksen suhteen?
* kansalaisten mielipiteet koronaviruksen suhteen?
* demokratian turvaaminen koronaviruksen aiheuttaman poikkeusolon aikana?
* Euroopan neuvoston (Council of Europe) suhtautuminen koronavirukseen?
* Euroopan parlamentin (Euroopan Unioni) suhtautuminen koronavirukseen?
* matkustajan oikeudet koronaviruksen aiheuttaman poikkeusolon aikana?
* koronaviruksen vaikutus markkinaliberalismiin?
* SITRA:n suhtautuminen koronavirukseen?
* uskonnolliset yhteisöt varautuvat koronaviruksen uhrien hautaamiseen
* OECD:n suhtautuminen koronavirukseen?
* Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) parlamentin suhtautuminen koronavirukseen?
* Kansainvälinen atomienergiajärjestö (IAEA) esittämä menetelmä viruksen 
tunnistamiseen?

Tein kokeeksi haun Google-hakukoneella (https://www.google.fi/) termillä "coronavirus public 
opinion".

Koronaviruksen suhteen on tehty useampi mielipidekysely eri puolilla maailmaa.
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Kirjoitushetkellä on tiedossa Huoltovarmuuskeskukselle (https://www.huoltovarmuuskeskus.fi) 
esitetty päätös/määräys varmuusvarastojen avaamisesta joidenkin suojavarusteiden osalta.

Toisaalta Huoltovarmuuskeskus on aloittanut uusien suojavarusteiden hankkimisen 
mahdollisuuksien mukaan.

Mahdollisesti suojavarusteet voivat riittää, jos uusien suojavarusteiden [hankinta] onnistuu.

Tietysti aikanaan koronaviruksen leviäminen voi loppua, mutta tähän menee oma aikansa, jolloin 
ennustaminen taitaa tässä tilanteessa on hyvin vaikeaa.

Linkkilistan viimeisin linkki koskee liikkumisrajoituksia Uudellamaalla, jolloin Uudenmaan rajan 
ylittämiseen (sekä ulos että sisään) pitää olla hyvä peruste.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tässä kohtaa voi kerraten (jo toisen kerran) todeta mielipidekirjoituksesta 79 yksi virke.

79: Poikkeusolosuhdepuolue rp Jalasjärvellä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_79

Mielipidekirjoituksessa totean mm. seuraavaa:

"Jos poikkeusolosuhteet olisivat jokaisen poliittisen päätöksen ensimmäinen ja viimeinen 
aihepiiri, niin tehtävät poliittiset päätökset olisivat erilaisia verrattuna nykyisiin päätöksiin."

Tässä tilanteessa taidetaan koetella erityisesti valtiotasolla tehdyt päätökset koskien 
huoltovarmuutta.

Oman arvion mukaan kunnallinen ja maakunnallinen päätöksenteko ei kaikissa 
kunnissa/kaupungeissa ole perustunut poikkeusolosuhteiden tarkkaan huomiointiin jokaisen 
päätöksen suhteen.

Paikallisena aiheena tulee mieleen Kauhajoen ampumistapaus vuodelta 2008.

Kauhajoen ampumistapaus tapahtui aikanaan vuonna 2008, ja tähän pitää todeta vaaliuutinen 
LXXIV.

LXXIV / 25.10.2008: VIRVE / Media elää omaa elämäänsä
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXXIV

Käsittääkseni Kauhajoen ampumistapauksen (vuonna 2008) tapahtumaketjun aikana käytössä oli 
VIRVE-verkko.

Linkkilistan yhden linkin mukaan VIRVE:n suhteen ollaan vähitellen siirtymässä versioon 2.0.

Tässä vaiheessa en tiedä tarkasti VIRVE:n käyttöä tämän koronaviruksen aiheuttaman 
poikkeusolosuhteen vuoksi.
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KYSYMYS: Kuinka hyvin turvallisuusviranomaisten välinen viestintä (vrt. VIRVE) on 
onnistunut?

KYSYMYS: Kuinka hyvin turvallisuusviranomaisten viestintä kansalaisille on onnistunut?

KYSYMYS: Kuinka hyvin suomalaiset tiedotusvälineet ovat onnistuneet tiedottamaan 
koronaviruksesta?

KYSYMYS: Kuinka hyvin muut keskeiset toimijat ovat onnistuneet tiedottamaan 
koronaviruksesta?

Näistä aiheista riittää kirjoittamista useampaan julkaisuun.

Yksi mahdollinen julkaisukanava on tietysti Media & viestinnän vuosikirja, jossa ehkä voidaan 
arvioida erilaisten toimijoiden viestintää ja viestinnän onnistumista koronaviruksen aiheuttamassa 
poikkeusolosuhteessa.

Aiemmin todetulla tavalla koronaviruksen aiheuttaman poikkeusolon jälkeen monessa maassa 
nimetään melko varmasti toimikunta arvioimaan erilaisten toimijoiden onnistumista tässä 
poikkeusolosuhteessa.

1590.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Miten olisi pitänyt toimia (oikein?) koronaviruksen asiayhteydessä? Varmaankin tätä kysymystä 
voidaan pohtia erilaisten toimijoiden laatimissa raporteissa. En tässä kohtaa lähtenyt selvittämään 
hyvin järjestelmällisesti erilaisten toimijoiden laatimia raportteja koronaviruksen asiaan liittyen.

Tiedottamisen suhteen pitää todeta, että suomalaiset tiedotusvälineet ovat sitoutuneet Julkisen sanan 
neuvoston julkaisemiin journalistin ohjeisiin. Nykyisin on käytössä 1.10.2024 voimaan tulleet 
journalistin ohjeet:

Journalistin ohjeet (voimaan 1.10.2024)
https://jsn.fi/journalistin-ohjeet/

Oman havainnon mukaan suomalaiset tiedotusvälineet yrittivät kyllä parhaansa tiedottaessaan 
koronavirukseen liittyviä asioita. Tietysti taustalla vaikuttivat silloin voimassa olleet journalistin 
ohjeet (voimassa 30.9.2024 saakka). 30.9.2024 saakka voimassa olleiden journalistien ohjeiden 7. 
pykälä oli seuraava:

7. Journalistin velvollisuus on pyrkiä totuudenmukaiseen tiedonvälitykseen.

7. pykälän perusteella voi todeta, että suomalaiset tiedotusvälineet tiedottivat parhaansa mukaan 
tiedottaa Terveyden ja hyvinvoinnin laitoksen (THL) (https://thl.fi) julkaisemia virallisia tietoja. 
Onnistuivatko suomalaiset tiedotusvälineet virallisten tietojen julkaisussa? Hyvä kysymys!

Miten olisi pitänyt toimia? Tätä kysymystä voidaan pohtia uudelleen ja uudelleen. Tietysti kaikki 
koronaviruksen takia tehdyt toimenpiteet tehtiin ajassa ja tilassa. Jälkiviisastelua voidaan tietysti 
tehdä jälkikäteen.
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1591. Kaikki paikat auki koko ajan?

1591.1. Merkintä 1196: 24/7/365 / Lepo? / Jatkuvaa työtä? / 
Kauppatapa

31. maaliskuuta 2020
1196: 24/7/365 / Lepo? / Jatkuvaa työtä? / Kauppatapa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1196

Kertauksen vuoksi tähän kohtaan pitää todeta mielipidekirjoitus 53.

53 / Kaikista kuluttajista tulossa ketjujen käskyläisiä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_53

Kirjoituksessa totean kauppakeskuksiin sijoittuneet erikoisliikkeiden ketjut, jotka tulevat vähitellen 
osaksi suomalaista todellisuutta.

Pääomasijoittajille kannalta hyvin toimiva erikoisliikkeiden ketju on usein kannattava sijoitus, 
jolloin erikoisliikkeiden ketjut siirtyvät vähitellen osaksi pääomasijoittajien osakesalkkua.

Lisäksi voi todeta kauppakeskusten kiinteistöjen omistuksen siirtyvän vähitellen pääomasijoittajille.

Tämän jälkeen linkkilistasta voi todeta mm. seuraavia aiheita:

* myös kaupan alalla on ongelmia koronaviruksesta johtuen
* Kaupan liiton erilaiset lausunnot
* Mainonnan eettinen neuvosto
* lasten ilta- ja yöhoitoa Vantaalla ja Helsingissä
* lasten hoitoa ympäri vuorokauden Vantaalla ja Helsingissä
* kaupan alalta kadonnut työpaikkoja
* kauppakeskusten myynti kasvanut tasaisesti
* Suomen Kauppakeskusyhdistys ry
* kauppojen aukiolon vapauttamisen vaikutuksia
* kyläkauppoja lopetetaan jatkuvasti
* kauppatapojen direktiivi Euroopan parlamentin käsittelyssä
* Verkkokauppa.com sai huomautuksen Mainonnan eettiseltä neuvostolta
* Kaupan liiton ennuste kauppojen tulevaisuudesta
* Harry Harkimon arvio kiinteistöjen omistajista ja vuokran perimisestä koronakriisissä.

Mainittu kauppatapojen direktiivi on nimeltään seuraava: hyvän kauppatavan vastaisista 
käytännöistä yritysten välisissä suhteissa maataloustuote- ja elintarvikeketjussa.

Tarkempaa tietoa on seuraavilla www-sivuilla.
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2018/0082(COD) - Unfair trading practices in business-to-business relationships in the food supply 
chain

https://oeil.secure.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?
reference=2018/0082(COD)&l=en

Directive (EU) 2019/633 of the European Parliament and of the Council of 17 April 2019 on unfair 
trading practices in business-to-business relationships in the agricultural and food supply chain

http://data.europa.eu/eli/dir/2019/633/oj

Lisäsin tähän kohtaan kyseisen direktiivin PDF-tiedoston: DIREKTIIVI (EU) 2019/633

Löysin suunnitelman vaalikauden 2019–2023 keskeisistä lainsäädäntöhankkeista 
(VALTIONEUVOSTON JULKAISUJA 2020:1), jossa on seuraava kohta.

Elintarvikemarkkinalaki
Elinkeinonharjoittajien välisiä elintarvikkeiden ja maataloustuotteiden kauppaa koskevia 
sopimuksia ja käytäntöjä sääntelevää elintarvikemarkkinalakia (1121/2018) muutetaan siten, 
että siihen lisätään hyvän kauppatavan vastaisista käytännöistä yritysten välisissä suhteissa 
maataloustuote- ja elintarvikeketjussa annetun Euroopan parlamentin ja neuvoston direktiivi 
(EU) 2019/633 kansallisen täytäntöönpanon edellyttämät säännökset.

Hallituksen esityksen (HE) tavoiteajaksi on laitettu syksy 2020.

Varmaankin tässä kohtaa pitäisi selvittää Kaupan liiton suhtautuminen kyseiseen direktiiviin. En ole 
tätä selvitystä vielä tehnyt.

Luin vähän direktiivin tekstiä, ja jäin siihen käsitykseen, että jäsenmaat (EU) saavat soveltaa 
tarkempia määräyksiä.

Direktiivin säännöksiä on sovellettava viimeistään 1. marraskuuta 2021.

Sinänsä on tietysti mielenkiintoista hyvän kauppatavan määrittely Euroopan Unionin tasolla.

Keskuskauppakamari on julkaissut hyvän kauppatavan periaatteet eurooppalaisen elintarvikeketjun 
toiminnan parantamiseksi, jolloin taustalla on Euroopan komission ja elintarvikeketjun Euroopan 
Unionin tasolla toimivien elintarvikeketjun järjestöjen kanssa.

EHKÄ pelkkä sopimus ei ole riittänyt, jolloin on siirrytty järeämpiin keinoihin lainsäädännön 
kautta. En ole tätäkään selvittänyt täydellisesti.

Mikä on hyvä kauppatapa? Tätä on siis määritelty lainsäädännössä.

Aikanaan Suomessa on vapautettu kauppojen aukioloaikoja, minkä seurauksena olen ennustanut 
pienten erikoisliikkeiden häviämistä vähitellen.

Vastaavasti linkkilistassa mainittu pienten kauppojen häviäminen vähitellen on yksi seuraus 
kauppojen aukioloaikojen vapauttamisesta.

EI yksi ihminen jaksa tehdä jatkuvasti työtä vuorotta (vrt. 24/7/365) vuosikausia.
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Oman ennakoinnin mukaan isoihin kauppakeskuksiin sijoittuu hyvin vähän pieniä erikoisliikkeitä.

Tämän jälkeen pitää todeta kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen erilaisia ennakoituja ja 
ennakoimattomia seurauksia.

Yhtenä seurauksena kauppojen aukioloaikojen vapauttamisesta on kaupan työntekijöiden lasten 
hoitaminen päiväkodeissa huomioiden kaupan työntekijöiden työajat.

Toisaalta lasten hoito ympäri vuorokauden heijastuu tietysti päiväkotien työntekijöiden 
työvuoroihin.

Eli kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen heijastuu suureen joukkoon erilaisia toimijoita, jolloin 
erilaiset yhteisöt joutuvat pohtimaan erilaisia vasteita tässä tilanteessa.

Kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen kannattajat eivät ole tietystikään huomioineet erilaisia 
heijastusvaikutuksia moneen suuntaan.

HUOMIO: Tässä kohtaa rajaan pois uskonnolliset arviot kauppojen aukioloaikoihin liittyen.

Huomioisin kuitenkin ihmisen levon tarpeen, jolloin jatkuvasti auki oleva yhteiskunta tarkoittaa 
ihmisten lepäämiselle erilaisia ongelmia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mitä tarkoittaa hyvä kauppatapa kaupan työntekijöiden kannalta?

Yksi hyvä aihe on tarvittavan levon turvaaminen kaupan työntekijöille.

Aikanaan käytiin kovaa kamppailua työpäivän työtuntien määrästä.

Varmaankin uusi kamppailun aihe on tosiaan työntekijöiden lepoon liittyvät työaikajärjestelyt.

Pitääkö markkinavoimien jyllätä jokaisena päivänä ympäri vuorokauden ilman mitään rajoitteita?

Varmaankin tarvitsemme asiaan kuuluvan kunnon selvityksen työntekijöiden lepoon liittyvistä 
työaikajärjestelyistä huomioiden ympäri vuorokauden toimivilla liiketoiminnan alueilla.

Aikanaan hyväksyttiin Forssan ohjelma, jossa oli ehdotuksia myös työajoista.

Toisaalta aikanaan sovittiin (ns.) tammikuun kihlaus, jolloin työntekijöiden järjestöt ja työnantajien 
järjestöt hyväksyivät eri asioita, jotka vaikuttivat pitkään tulopoliittisena kokonaisratkaisuna (ns. 
tupo).

Oman arvion mukaan nuoremmat sukupolvet ovat eläneet tällaisessa ympäri vuorokauden 
toimivassa maailmassa jo suhteellisen pitkään.

Eli nuoremmat sukupolvet voivat olla vähemmän tietoisia poliittisesta väännöstä, joka aikanaan 
liittyi työaikojen rajaamiseen eri tavoilla.
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Oppiarvon (FM/tietojenkäsittelytieteet) puolesta pitää todeta viimeisimmät linkit koskien 
ohjelmoijien tekemää yötyötä sekä nukkumiseen liittyvät viitteet.

Eli osa (kuinka suuri osa?) ohjelmoijista tekee ohjelmointia öisin, jolloin on paljon vähemmän 
häiriöitä.

Esimerkiksi ohjelmoijien osalta pitäisi tehdä täysin oma selvityksensä koskien erilaisia 
työaikajärjestelyitä huomioiden yötyöt ja virka-aika.

JOS osa ohjelmoinnista tapahtuu oikeasti öisin (ehkä myös iltaisin), niin ohjelmoijien kannalta 
tarvitaan täysin uusia ratkaisuja virka-ajan työn tuottavuuteen liittyen.

Lopuksi pitää kerraten todeta mielipidekirjoitus 35.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Esimerkiksi ohjelmoijien kannalta tarvitsemme vähemmän kokouksia ja enemmän tehokkaampia 
kokoustapoja.

Viimeisin linkki koskee Suomalaisen työn liiton järjestämää kyselyä (Kansallinen Kokousbarometri 
2015) liittyen kokousten tehottomuuteen ja tehokkuuteen.

1591.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Kaikki paikat auki koko ajan? Osa meistä on jo tottunut yhteiskuntaan, jossa paikat ovat auki 
enemmän verrattuna aikaisempaan tilanteeseen. Tietysti nuoremmat sukupolvet eivät edes muista 
aikaa, jolloin paikat olivat kiinni useammin. Yksi esimerkki on tietysti kauppojen aukioloajat, joita 
vapautettiin aikanaan eri tavoilla.

Kauppojen aukioloaikojen vapauttamisella on varmasti erilaisia suoria vaikutuksia sekä epäsuoria 
vaikutuksia. Emme vain tiedä kaikkia suoria vaikutuksia sekä epäsuoria vaikutuksia etukäteen, 
koska osa vaikutuksista on aina ennakoimattomia. 

Jokainen yhteiskunnallinen päätös aiheuttaa suoria vaikutuksia sekä epäsuoria vaikutuksia, mutta 
emme tiedä kaikkia vaikutuksia etukäteen. Tämän vuoksi jokainen yhteiskunnallinen päätös pitäisi 
tehdä varovaisesti ja tarkasti seuraten, jotta olisi mahdollista tehdä tarvittaessa erilaisia korjaavia 
toimenpiteitä.

Tietysti teemme päätökset täysin päinvastoin. Käytännössä isot uudistukset viedään läpi kerralla 
koko Suomessa. Oikeasti pitäisi edetä vaikka maakunta kerrallaan erilaisissa uudistuksissa, jolloin 
erilaisia suoria vaikutuksia sekä epäsuoria vaikutuksia voitaisiin seurata asianmukaisesti.

Kaikki Suomen hallitukset haluavat viedä omalla vahtivuorollaan läpi jonkin ison yhteiskunnallisen 
muutoksen kerralla koko Suomeen. Eli toimitaan juuri päinvastoin kuin pitäisi. Sitten jonkin ison 
yhteiskunnallisen muutoksen aiheuttamia suoria vaikutuksia sekä epäsuoria vaikutuksia ihmetellään 
suureen ääneen. Varovaisuus ja vähittäiset läpiviennit olisi parempi lähestymistapa.
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1592. Eri asioiden onnistuminen oikeasti?

1592.1. Merkintä 1197: Ohjelmointi / Työllisyys / Tekoäly / 
Onnistuminen?

7. huhtikuuta 2020
1197: Ohjelmointi / Työllisyys / Tekoäly / Onnistuminen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1197

Tässä merkinnässä pohditaan ohjelmointia, työllisyyttä ja tekoälyä.

Ohjelmoinnin suhteen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistan perusteella:

* ovatko Asperger-ihmiset parempia ohjelmistotestaajia ja laadunvarmistajia?
* osa ohjelmoijista tekee ohjelmointia yöllä
* ihmisen vuorokausirytmi (circadian rhythm)
* voiko ohjelmoinnilla ratkaista todellisia ongelmia
* ohjelmointikielillä on oma historiansa
* ohjelmoinnin opettamiseen perehtyviä sivustoja
* ohjelmoinnin opettaminen (perus)koulussa?
* ohjelmointitestauksen välttämättömyys
* ohjelmistoprojektien epäonnistuminen on mahdollista
* joskus ohjelmistoprojekti voi onnistua
* ohjelmistojen integroinnin ongelmat ja mahdollisuudet
* erilaisia sopimuksia voivat tarkastelle lainopin asiantuntijat
* COBOL on käytössä edelleen
* tietoturvan asettamat haasteet
* kyberturvallisuuden eettiset ongelmat ja ratkaisut
* opiskelijoille suunnatut tietotekniset palvelut
* sopimusten sähköinen allekirjoittaminen?
* ensimmäiset suomalaiset ohjelmoinnin opettajat
* yksi uusi manifesti tietotekniikkaan liittyen
* AfterDawn on jo suhteellisen iäkäs palvelu.

Toisaalta ja toisaalta.

Ohjelmoinnilla on oma maailmanlaajuinen historia.

Tähän liittyen voi todeta kaksi Naton alaisuudessa tehdyt asiakirjat ohjelmointiin liittyen vuosilta 
1968 ja 1969

NATO Science Committee. (1968, lokakuu). SOFTWARE ENGINEERING. Esitetty 
tilaisuudessa SOFTWARE ENGINEERING, Garmisch, Germany.
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NATO Science Committee. (1969, lokakuu). SOFTWARE ENGINEERING TECHNIQUES. 
Esitetty tilaisuudessa SOFTWARE ENGINEERING TECHNIQUES, Rome, Italy.

Lyhyesti todeten vuoden 1968 jälkeen voi todeta ohjelmistoteollisuuden painivan edelleen samojen 
ongelmien kanssa. Tästä hyvä esimerkki on Ali-Yrkkö & Martikainen (2008).

Ali-Yrkkö, J., & Martikainen, O. (2008). Ohjelmistoalan nykytila Suomessa (ETLA Discussion 
Papers, The Research Institute of the Finnish Economy (ETLA), Nro 1119).

Tietysti ohjelmoijien määrä on lisääntynyt, mutta ohjelmistotyön tuottavuuden oikeassa 
mittaamisessa on edelleen omat ongelmansa.

Ohjelmointi on edelleenkin sidottu ihmisten keskittyneeseen ajattelutyön nopeuteen, jolloin 
ohjelmointi vaatii omat työjärjestelynsä.

Erilaisten työjärjestelyiden seurauksena osa ohjelmoijista tekee ohjelmointia yöllä.

Toisaalta voi todeta erilaisten ohjelmistoprojektien onnistumisen olevan edelleenkin hyvin vaikea 
hanke, jolloin erilaisia ohjelmistoprojektien epäonnistumisia tapahtuu edelleenkin.

Tässä kohtaa pitää todeta mielipidekirjoitus 58.

58 / Koodaamallako Suomi uuteen nousuun?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_58

Mielipidekirjoituksen lopuksi totean seuraavaa:

"Suomessa voisimme kartoittaa oikeasti ohjelmointiin soveltuvat, ja huomioida heidän 
erilaiset erityispiirteet peruskoulussa."

Työllisyyden suhteen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistan perusteella:

* lasten hoitoa päiväkodissa iltaisin ja viikonloppuisin
* muuttuvan työelämän uudet haasteet
* työmarkkinajärjestöjen ehdotukset työllisyyden parantamiseksi
* SAK:n jäsenmäärien väheneminen
* nuorten työntekijöiden asema työmarkkinoilla
* työn liialliset vaatimukset?
* peliala on kasvava teollisuuden ala
* kuinka paljon tarvitsemme uusia ohjelmoijia?
* ihmiset voivat kokea työelämän raskaasti
* verkkovetelehtiminen
* yksi yritys vaatii etätyön lopettamista
* jakamistalous
* LinkedIn ja salattu työnhaku
* Nokian romahduksen jälkeinen aika tietotekniikan osaajien kannalta?
* startup-yrityksiä enemmän pohjoismaissa
* yritysten siirtyminen pilvipalveluihin
* tietotekniikan toimintojen ulkoistaminen voi epäonnistua.
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Työelämän haasteilla on useita heijastusvaikutuksia. Esimerkiksi lasten hoito iltaisin ja 
viikonloppuisin on yksi heijastusvaikutus.

Miksi ammattiyhdistysliikkeellä on haasteita saada uusia jäseniä?

Yksi aihe on työnteon nykyiset vaatimukset ja ihmisten pärjääminen erilaisten vaatimusten kanssa.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on peliteollisuus, joka on esittänyt omat arvionsa työntekijöiden 
tarvittavasta määrästä.

Onko etätyö onnistunut ratkaisu erilaisissa asiayhteyksissä?

Lyhyesti todeten työelämään vaikuttaa nykyisin useampi (vrt. edellä listatut aiheet) tietotekniikasta 
johtuva tekijä, joista osa voi johtaa ihmisten uupumiseen.

Myös ns. tavallisen työn tuottavuuden ja tietotekniikan käytön suhteen on ollut erilaisia 
epävastaavuuksia, jolloin tuottavuus on voinut laskea jopa merkittävästi tietotekniikan käyttöön 
ottamisen jälkeen.

Tässä kohtaa pitää todeta mielipidekirjoitus 44.

44 / Yhden liittymän uskon ylittäminen?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_44

Mielipidekirjoituksen lopuksi totean:

"Ennen tietotekniikka-alan uskonpuhdistusta saamme vielä pitkään yhden ison 
käyttöliittymän raskaasti käytettäviä järjestelmiä - valitettavasti."

Nykyisin tietojärjestelmissä käyttöliittymissä voi olla aivan liikaa erilaisia ominaisuuksia, jolloin 
käyttäjät uupuvat erilaisten valintojen tekemiseen. Eli ihmiset voivat uupua vaadittavien toimintojen 
liiallisiin valintoihin.

Tekoälyn suhteen voi todeta mm. seuraavaa linkkilistan perusteella:
* onko tekoäly uhka ihmiskunnalle?
* voiko tekoäly toimia oikeasti?
* [vähentääkö] tekoäly ihmisten työntekoa?
* Valtioneuvoston selonteko tietopolitiikasta ja tekoälystä
* tekoälyohjelma
* tekoälyn vaikutus seuraavan viiden vuoden aikana?
* tekoälyn lainopillinen sääntely?
* voiko liikennevälineiden tekoäly toimia oikeasti?
* voisiko konekääntäminen toimia oikeasti?
* pörssijärjestelmään liittynyt algoritmi aiheutti ongelmia
* European Robotics Forum 2020
* verottajan järjestelmään liittynyt ohjelmistovirhe
* Orionin järjestelmään liittyneet ongelmat
* ihmiset räpläävät (äly)puhelimia liikenteessä
* sähköinen järjestelmä sosiaaliturvan koordinaatioon
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* tulorekisterin kehittäminen
* Oikeusministeriön hallinnonalan virastojen hallinnollisten asioiden 
asianhallintajärjestelmä
* nettiäänestystyöryhmän loppuraportti
* iäkkäät ja digitaalisuuden kanssa pärjääminen
* verkkopalveluiden maksuttomuus?
* valtio kehottaa (voimakkaasti?) suomalaisia käyttämään digipostia
* ohjelmointivirhe superhävittäjässä
* suullisen kielen ymmärtämisen ohjelmistorajapinta
* valtion turvallisuusverkkotoiminta
* kansallinen lääketietovaranto selvityksen kohteena.

Tekoälyä on nykytilanteeseen nähden kehitetty jo vuosikymmeniä, mutta tekoälyn onnistuminen on 
ollut hyvin vaikeaa.

Eli erilaiset tekoälyn sovellukset ovat edelleenkin heikon tekoälyn sovelluksia, jotka eivät ole 
kehittyneet ihmisten tietojenkäsittelyyn tasoon verrattavaksi.

Tähän pitää kerraten todeta merkintä 1128.

1128: Heikko vai vahva tekoäly? / Kuolintapaukset
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1128

Tässä kohtaa vedotaan tietysti teollisuudessa käytettäviin robotteihin, joilla voisi periaatteessa olla 
älykkäitä.

Itse osallistuin kerran yhteen yritysesittelyyn, jossa tehtiin tuotteita metallilevyjen käsittelyyn 
perustuen. Heillä oli levyjenkäsittelyn robotti, joka saattoi toimia viikonlopun ajan tehden reikiä 
metallilevyyn. Eli työviikon alussa oli käytettävissä metallilevyjä, joissa oli oikein muotoiltuja 
reikiä (ei siis pelkästään ympyröitä vaan monimutkaisempia kuvioita).

Kaikesta huolimatta tuokin robotti on heikon tekoälyn järjestelmä.

Eli heikolle tekoälylle EI pidä asettaa liian suuria odotuksia.

Linkkilistassa mainitut aiheet voivat tarkoittaa heikon tekoälyn käyttö.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Miten ohjelmointi, tekoäly ja työllisyys liittyvät toisiinsa?

Lyhyesti todeten uusi tietotekniikka ei tule vähenemään, jolloin tietokoneiden vaikutus vaikuttaa 
myös työllisyyteen erilaisilla liiketoiminnan lohkoilla.

Toisaalta tekoälyn yksi myyntipuheen perustelu on ollut ihmisten vapauttaminen saman asian 
jatkuvasta toistosta, jolloin ihmiset voivat keskittyä ihmisille paremmin sopiviin tehtäviin.
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Itse huomioisin tietotekniikan käytön aiheuttavan työnjaolle erilaisia ongelmia. ON aina 
mahdollista tehdä väärin suunniteltu työnjako ihmisen ja tietokoneen välillä, jolloin ihmiset 
uupuvat.

Tietotekniikan käyttö tarkoittaa ihmisten työn uudelleensuunnittelua, jolloin uusi tietotekniikka voi 
kohdata vastustusta.

Ihmisen työnjaon muuttaminen on erittäin vaikea aihe, koska ihmiset eivät todellakaan ole koneita.

Eli hyvinkin tehty tietotekninen ratkaisu tulee kohtaamaan ihmisten suhtautumisen kehitettyyn 
ratkaisuun.

ELI ohjelma saadaan ehkä tehtyä aikataulussa, mutta ihmisten käytön osalta aikataulut voivat 
epäonnistua pahastikin.

Olen näissä yhteyksissä viitannut monesti Alter (2000).

Alter, S. (2000). Same Words, Different Meanings: Are Basic IS/IT Concepts Our Self-Imposed 
Tower Of Babel? The Communications of the Association for Information Systems, 3(10). doi: 
10.17705/1CAIS.00310

Erilaiset käytettävät peruskäsitteet ovat erilaisia liiketoiminnan edustajien ja tietotekniikan 
edustajien välillä.

Vanhaa? Liiketoiminnan edustajat ja tietotekniikan edustajat puhuvat monesti toistensa ohi, mikä 
aiheuttaa isoja ongelmia.

Uutta? Tarvitsisimme erilaisia käsitteiden perkaamisen hankkeita, jotta liiketoiminnan edustajat ja 
tietotekniikan edustajat voisivat ymmärtää toisiansa paremmin.

En ole vielä törmännyt tällaiseen käsitteiden perkaamisen hankkeeseen; ehkä tällainen hanke on jo 
historiaa, joten oma tieto on vajavaista.

Ohjelmointi, tekoäly ja työllisyys pitäisi ymmärtää oikein erilaisissa asiayhteyksissä.

Oman käsityksen mukaan etenemme näissä aiheissa jonkinlaisessa tietoteknisessä sumussa, jonka 
keskellä pitäisi tehdä oikeasti onnistuneita hankkeita.

Eli on edelleenkin mahdollista aloittaa uusia tietoteknisiä hankkeita, joiden oikea onnistuminen voi 
olla hyvin kyseenalaista.

1592.2. Uudelleenarviointia / 29.11.2024

Laajat kielimallit. Oman käsityksen mukaan laajat kielimallit ovat yksi viimeisimmistä tekoälyn 
aalloista. Tekoälyn aaltoja on tullut ja mennyt erilaisissa vaiheissa. Miten kauan laajojen 
kielimallien aalto tulee kestämään? Onnistuuko tekoäly oikeasti tällä kertaa? Itse olen ottanut 
aikalisän tekoälyn suhteen. Katsotaan nyt vähän pidemmällä aikavälillä, että onnistuiko tekoäly 
tällä kertaa. Olen kyllä lukenut ja selannut tekoälyyn liittyviä kirjoja. Tästäkin huolimatta otan 
käyttöön edellä mainitun aikalisän. En siis tee voimakkaita ennusteita tekoälyn onnistumisesta. 
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1593. Totuuden ja valheen levittäminen

1593.1. Merkintä 1198: Koronavirus /5/ Totuus? / Valhe? / 
FI/UK/USA

19. huhtikuuta 2020
1198: Koronavirus /5/ Totuus? / Valhe? / FI/UK/USA

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1198

Linkkilistan ensimmäinen linkki on RT-kanavan videoon, joka esittelee koronaviruksen ja tavallisen 
flunssan eroavaisuuksia.

RT-kanavaa on eri yhteyksissä arvosteltu hyvin voimakkaasti väärän informaation levittäjäksi, joten 
tällainen opetusvideo on tietysti mielenkiintoinen yksityiskohta.

Lyhyesti ottaen koronavirus (severe acute respiratory syndrome coronavirus 2, SARS-CoV-2) on 
erilainen virus verrattuna tavallisen flunssan viruksiin.

Eli virus aiheuttaa taudin (COVID-19).

Kerraten täytyy todeta viruksen ja taudin nimet, jolloin osa meistä on käyttänyt termiä COVID-19-
virus, joka on siis väärää informaatiota.

Linkkilistan alussa on kahteen tilastosivustoon, eli Worldometers.info ja Johns Hopkins -yliopisto 
(JHU).

Yksi vastaan tullut esitys on ollut COVID-19-taudin vertailu erilaisiin kuolemantapauksia 
aiheuttaneisiin ns. tavallisiin kuolinsyihin.

Väittämän mukaan COVID-19-tauti on verrattavissa mm. tavalliseen flunssaan, jolloin COVID-19-
taudin vaikutuksia on liioiteltu.

Yksi linkki viittaa yhdysvaltalaisten tilastojen vertailuun, jolloin COVID-19-tauti on aiheuttanut 
hyvin lyhyessä ajassa paljon kuolintapauksia verrattuna muihin kuolinsyihin.

Eli COVID-19-taudin Yhdysvalloissa aiheuttamien kuolintapauksien käyrä asteikolle asetettuna on 
melko lailla lähes pystysuora.

Tämän jälkeen on useampi linkki koskien väärää informaatiota, jota on välitetty erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Tämän jälkeen on erilaisia linkkejä liittyen varautumiseen suomalaisessa asiayhteydessä.
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Eli Suomessa on ollut aikaisemmin pohdintaa varautumisesta jo ennen nykyistä koronaviruksen 
aiheuttamaa isoa ongelmatilannetta.

Yksi linkki on Sisäministeriön alaisuudessa julkaistu kansallinen riskiarvio vuodelta 2018.

Kansallinen riskiarvio vuodelta 2018 sisältää luvun 4.10.2. (Influenssapandemia tai muu vastaava 
laajalle levinnyt epidemia).

Yhteiskunnan turvallisuusstrategia sisältää (Hallinnonalojen strategiset tehtävät) liitteen 2, jossa on 
lueteltu kymmenittäin erilaisia toimenpiteitä turvallisuuden kannalta.

Varautumista on siis tehty eri tavoin, vaikkakin monet kansalaiset ovat hyvin vähän tietoisia koko 
varautumisasiasta.

Tämän jälkeen on muutama linkki koskien erilaisten toimijoiden ja mielipidevaikuttajien esittämiin 
väittämiin koronaviruksen suhteen.

Mitä olisi pitänyt tehdä toisin ja mitä on jätetty tekemättä?

Sivusta on tietysti helppo arvostella eri tavoin eri toimijoiden toimenpiteitä.

Kerraten voi todeta erilaisten toimikuntien nimittämisen koronaviruksen aiheuttaman kriisin 
jälkeen.

Näin kriisin keskellä yritetään toimia mahdollisuuksien mukaan parhaimmaksi katsotulla tavalla, ja 
erilaisten toimenpiteiden tekeminen ja tekemättä jättäminen on arvioitavana sitten aikanaan tämän 
kriisin jälkeen.

Tämän jälkeen pitää todeta linkkilistasta viittaukset erilaisiin mielenosoituksiin Yhdysvalloissa, 
jolloin mielenosoittajat ovat vaatineet mm. erilaisten rajoitusten poistamista eri osavaltioissa.

Kerraten voi todeta, että jotkut Yhdysvalloissa toimivat mielipidevaikuttajat pitävät (liitto)valtiota 
ensimmäisenä (numero 1) vihollisena ennen muita vihollisia.

Eli liittovaltion ja osavaltioiden (Yhdysvallat) asettamat rajoitukset ovat monien 
mielipidevaikuttajien mielestä täysin vääriä toimenpiteitä.

Vastaavasti Suomessa on suhtauduttu valtiollisiin ohjeisiin melko hyvin, jolloin suomalaiset ovat 
noudattaneet melko hyvin koronaviruksen vuoksi asetettuja määrättyjä määräyksiä.

Tässä on tosiaan iso ero Yhdysvaltoihin, jossa on käynnissä kansallinen väittely koronaviruksen 
vuoksi asetetuista määräyksistä.

Osa yhdysvaltalaisista mielipidevaikuttajista pitää koronaviruksen vuoksi asetettavia määräyksiä 
täysin turhina toimenpiteinä.

Osa yhdysvaltalaisista mielipidevaikuttajista pitää koronaviruksen vuoksi asetettavia määräyksiä 
täysin perusteltuina.
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Eli tästäkin asiasta on Yhdysvalloissa tehty täysin poliittinen asia, jolloin mielipidevaikuttajat 
väittelevät kaikista koronavirukseen liittyvistä yksityiskohdista.

Suomessa on pystytty toimimaan melko hallitusti, vaikka aina voidaan esittää erilaista jonkin verran 
kritiikkiä tehtävien toimenpiteiden suhteen.

Mielenkiintoisella tavalla hyvin monet suomalaiset toimijat ja mielipidevaikuttajat ovat vaatineet 
erilaisia valtion toimenpiteitä koronaviruksen aiheuttamien ongelmien ratkaisuksi.

Olen aikaisemmin todennut, että monesti suomalainen ajattelu lähtee liikkeelle valtiolle 
asetettavista tehtävistä ratkaisemaan erilaisia ongelmia.

Eli tässä on selvä ero Yhdysvaltoihin, jolloin jotkut yhdysvaltalaiset toimijat ja mielipidevaikuttajat 
voivat vaatia valtion vähäisempää sekaantumista eri asioihin myös erilaisten isojen 
ongelmatilanteiden (kuten koronavirus) aiheuttamassa tilanteessa.

Linkkilistan lopussa on linkit kahteen Listening Post -ohjelman videoon.

Ensimmäinen video käsittelee Donald Trumpia ja hänen vääriksi osoittautuvia väittämiä eri 
aiheisiin liittyen.

Toinen video käsittelee COVID-19-tautiin liittyvää viranomaisten toimintaa Britanniassa.

Toisessa videossa mainitaan Good Morning Britain -ohjelma, jonka juontajat ovat esittäneet 
kritiikkiä COVID-19-tautiin vuoksi tehtyihin toimenpiteisiin.

Yksi linkki johtaa Yleisradion (YLE) Ykkösaamu-ohjelman videoon, jossa vieraana on HUS:in 
infektiosairauksien ylilääkäri Asko Järvinen.

Ykkösaamussa haastateltavat saavat yleensä sanoa oman asiansa loppuun ilman keskeytyksiä, 
vaikkakin kysymykset voivat tietysti olla haastavia haastateltavalle.

Katson Good Morning Britain -ohjelman muutamaa videota, jolloin ainakin muutamassa vastuussa 
olevia päättäjiä keskeytetään hyvin usein.

Linkkilistassa on Full Fact -palvelun hakusivusto, johon tein haun termillä "Boris Johnson".

Tunnetulla tavalla myös Boris Johnson on esittänyt totuusarvoltaan vaihtelevia väittämiä.

Toisaalta tiedämme Boris Johnsonin sairastuneen COVID-19-tautiin, jolloin hän on ollut myös 
(intensive care unit) tehohoidossa -näin olen käsittänyt tilanteen.

JOS/KUN Boris Johnson pääsee terveenä täysiaikaisesti pääministerin tehtävään, niin on 
mielenkiintoista nähdä hänen suhtautuminen COVID-19-taudin aiheuttamiin ongelmiin ja 
ehdotettuihin ongelmien ratkaisuehdotuksiin.

Käsittääkseni jotain muuta maata johtava ylin päättäjä ei ole ainakaan vielä sairastunut COVID-19-
tautiin.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Viimeisin linkki johtaa Terveyden ja hyvinvoinnin laitoksen (THL) www-sivulle koskien 
koronavirusta.

Tässä voi palata RT:n videoon, jonka tiedot pitäisi tietysti tarkistaa luotettavista lähteistä.

Mutta viesti on selvä: tarkista tietosi luotettavista lähteistä.

Tämä menee tietysti täysin päinvastoin, jolloin eri suunnissa liikkuu hyvin paljon väärää 
informaatiota.

Toisaalta valtio voi olla merkittävin vihollinen erilaisille mielipidevaikuttajille, jolloin jokaista 
valtion suunnasta tullut suositusta voidaan pitää hyvin kyseenalaisena.

Olen aikaisemmin todennut tarpeen kehittää erilaisia hidasteita joihinkin tietoteknisiin palveluihin.

Esimerkiksi Facebook on yksi palvelu, jonka välityksellä leviää myös väärää informaatiota.

Ehkä Facebook-palveluun voisi liittää hidasteen, jolloin voitaisiin esimerkiksi arvioida 
päivityksessä mainittujen linkkien taso tosiasioiden suhteen.

Täysin totta, suureksi osaksi totta, puolitotuus, suureksi osaksi väärin vai täysin valhetta?

Meidän kaikkien pitäisi olla varuillaan väärän informaation välittämisen suhteen.

Uutta?

Varmaankin tämän(kin) kriisin jälkeen on arvioitava erilaisten toimijoiden onnistumista viestinnässä 
suhteessa erilaisten väittämien totuusarvojen suhteen.

Yksi osa on tietysti sosiaalisen median järjestelmien palveluiden toiminta kriisiin liittyvien 
väittämien totuusarvojen aiheuttamat ongelmat.

Totta vai valhetta?

Totuutta ja valhetta pitäisi tarkastella huolellisesti myös kriisin aikana.

Tässä on meille kaikille tehtävää.

1593.2. Uudelleenarviointia / 1.12.2024

Näin jälkikäteen voi todeta, että kaikenlainen väärä informaatio koronavirukseen liittyen on/oli 
tosiasia. Ketkä levittivät väärää tietoa koronaviruksesta? Levitettiinkö koronaviruksesta tahallaan 
väärää tietoa? Miksi väärä tieto koronaviruksesta levisi? Hyviä kysymyksiä!

Suomessa luotetaan aika hyvin viranomaisen sanaan, jolloin ongelmat liittyivät oikea-aikaiseen 
tiedottamiseen. Tiedotettiinko Suomessa koronaviruksesta oikealla tavalla oikeaan aikaan?
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1594. Kaupallisuus avoimen tietoteknisen ratkaisun 
päällä?

1594.1. Merkintä 1199: Avoimuuden ajatus leviää laajemmin / 
ATTR-65

24. toukokuuta 2020
1199: Avoimuuden ajatus leviää laajemmin / ATTR-65

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1199

Linkkilistasta voi todeta mm. seuraavaa:

* Linux Foundation päässyt standardiehdotuksien tekijäksi
* haku termillä "agile" ISO:n tietokantaan
* Scrum vs. kanban
* monta esimerkkiä LINUX:n suhteen tehtävään standardointiin
* muita ISO:n standardeja liittyen avoimuuteen
* erilaisia säätiöitä avoimeen tietotekniikkaan liittyen
* avoimet tietotekniikan standardit
* myös avoimet tietotekniset ratkaisut kohtaavat tietoturvaongelmia
* Microsoft julkaisi ohjelman LINUX:n päällä toimivaksi
* mitkä avoimet tietotekniset ratkaisut voisivat korvata muut ratkaisut
* DjVu
* miten markkinoiden avoimia ohjelmia?
* dokumentointi liittyen avoimiin tietoteknisiin ratkaisuihin
* Kiinassa kehitettävä käyttöjärjestelmä
* esimerkkejä suomalaisesta hyvästä tietotekniikasta
* datan vapaa liikkuvuus
* Euroopan Unionin datan strategia
* henkilön oman datan hallinta
* Findata yhden linkin perusteella
* CMMI ja CMMI-standardit

Ensimmäisestä linkistä voi todeta, että LINUX foundation voi tehdä standardiehdotuksia (Publicly 
Available Specification, PAS), jolloin kyseiset standardiehdotukset voidaan käsitellä JTC 1 
-järjestelmässä.

Muuten voi todeta linkkilistasta tietotekniikan standardointiin liittyvät useat erilaiset 
standardointihankkeet.

Itse olen kannattanut yhden asian säätiöitä, jolloin jokin säätiö voi hoitaa hallinnon ja lakiasiat 
jonkin tietotekniikan hankkeen ympärillä.
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Linkkilistan perusteella voi todeta avoimuuden tarttuneen moneen tietotekniseen hankkeeseen.

Lisäksi on useampi linkki koskien useampaa (avoimen) datan hanketta.

Tein tosiaan haun termillä "agile" ISO:n tietokantaan, jolloin voi todeta ohjelmistotuotannon 
ketterien menetelmien ajatuksen saaneen kannatusta eri suunnissa.

Oman arvion mukaan ohjelmistotuotannonketterien menetelmien määrittely on melkoinen 
selvityshanke, koska ketterät menetelmät voivat tarkoittaa eri asioita eri henkilöille.

ELI JTC 1 -järjestelmän alainen työryhmä standardoimassa ohjelmistotuotannon ketteriä 
menetelmiä tarkoittaa paljon selvitystyötä ryhmän jäsenille.

Linkkilistan lopussa on asiaa CMMI:n suhteen, jolloin on yksi pohdittu aihe ISO-standardin ja 
CMMI-standardin yhteensovittaminen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistassa on asiaa Microsoftin kehittämän tuotteen toiminta LINUX:n päällä.

Oman arvion mukaan Microsoft on joutunut taipumaan LINUX:n asemaan yhtenä keskeisenä 
palvelintietokoneiden käyttöjärjestelmänä.

ELI Microsoftin omien palvelimien ratkaisut eivät ole ehkä saavuttaneet liian laajaa 
markkinaosuutta.

Aikaisemmin todetulla tavalla moni yhteisö tekee tälläkin hetkellä selvitystä avoimien ratkaisujen 
suhteen koskien tekniikkaa, hallintoa, lakiasioita ja käytännön järjestelyitä.

Suurin haaste on kuitenkin henkinen haaste perustuen erilaisten yhteisöjen ominaispiirteisiin.

JOS ei ole mitään kokemusta avoimista tietoteknisistä ratkaisuista, niin tietysti uuden ajattelutavan 
oppiminen vaatii paljonkin työtä eri sidosryhmille.

Jotkut kaupalliset yhteisöt ovat ehkä kohdanneet vasta viime aikoina avoimien tietoteknisten 
ratkaisujen aiheuttamaa painetta.

Oman arvion mukaan vain ohjelmistoihin keskittyvillä kaupallisilla yrityksillä voi olla vaikeuksia 
jonkin avoimen ratkaisun vuoksi.

Vastaavasti laitteistovalmistajat voivat avata erilaisia ohjelmia, koska kunnollinen tulos tulee 
laitteiden myynnistä.

JOS asiakkaat alkavat itse kehittää ohjelmia jonkin tietoteknisen laitteen päälle, niin tämä voi vain 
lisätä uskollisuutta johonkin tietotekniseen laitteeseen liittyen.

Oman arvion mukaan vain ohjelmistoihin keskittyvät kaupalliset yritykset voivat kehittää avoimen 
tietoteknisen ratkaisun ympärille erilaisia lisäarvopalveluita kuten koulutus, konsultointi ja ylläpito.
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Yksi esimerkki on Red Hat, jolloin tietotekniikan asiantuntija voi saavuttaa todistuksen (Red Hat 
Certified Engineer) osoittamaan osaamista Red Hat -yhtiön tuotteisiin liittyen.

Tähän liittyen pitää todeta Anderson (2009).

Anderson, C. (2009). Ilmainen: Radikaalin hinnan tulevaisuus (K. Pietiläinen, Käänt.). Helsinki: 
Terra Cognita.

Andersonin (2009) teesi on erilaiset ilmaiset ratkaisut erilaisten tuotteiden suhteen.

Anderson (2009) esittää erilaisia liiketoimintamalleja, jolloin jonkin asian ilmaisuus ei kuitenkaan 
ole este menestyksekkäälle liiketoiminnalle.

Eli voisimme jatkossa kehittää erilaisia luovia ratkaisuja ilmaisen asian oheen.

Vastaavalla tavalla pitää todeta kaupallisen ajattelun kohtaavan useita henkisiä esteitä jonkin asian 
ilmaisuuden mahdollisuuksien vuoksi.

Varmaankin avoimen ja ilmaisen asian ajatuksen ensimmäiset soveltajat voivat saada kilpailuetua 
hitaammin liikkuviin yhteisöihin.

Nopeus, ilmaisuus, avoimuus ja asiakkaan ongelman ongelman onnistunut ratkaisu. Tuossa voi olla 
kova yhdistelmä erilaisille yhteisöille.

Kerraten voi todeta henkiset esteet kovimmaksi aihepiiriksi avoimien ratkaisujen suhteen.

KYSYMYS: Millainen yhteisö kehittää nopeimmin avoimet ja ilmaiset ratkaisut 
ratkaisemaan asiakkaiden ongelmia ja vaatimuksia?

1594.2. Uudelleenarviointia / 1.12.2024

Kaupallisuus avoimen tietoteknisen ratkaisun päällä? Oman havainnon mukaan avoimen 
tietoteknisen ratkaisun päällä voi olla kaupallista toimintaa. Esimerkiksi tietotekninen konsultointi 
ja tietotekninen koulutus avoimen tietoteknisen ratkaisun päälle voi olla hyvinkin kaupallinen 
ratkaisu, joka voi kannattaa kaupallisesti.

Laitteistojen suhteen avoimuus voi tarkoittaa avoimia ohjelmia, vaikka itse laitteisto voi olla 
kaupallisesti koottu ratkaisu. Esimerkkinä voi kerraten mainita LINUX:in, jolloin erilaiset laitteistot 
voivat tukea LINUX-ratkaisuja. Pelkkä avoin ohjelma avoimena ratkaisuna vaatii enemmän 
miettimistä kaupallisen kannattavuuden kannalta. Mahdollisuuksia kuitenkin on.

Avoimet tietotekniset standardit ovat myös iso mahdollisuus erilaisten tietoteknisten toimintojen 
kannalta. Aina välillä jokin avoin tietotekninen standardi voi onnistua myös kaupalliselta kannalta 
katsottuna. Kilpailu tietoteknisten standardien välillä on tietysti todella kovaa.

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu. Itse suosittelen käyttämään mahdollisuuksien mukaan avoimia 
tietoteknisiä ratkaisuja.
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1595. Perustulon ja tehokoulutusten yhdistelmä

1595.1. Merkintä 1200: Vaatimaton kokeilu? / Perustulokokeilu / 
nro: 8

17. kesäkuuta 2020
1200: Vaatimaton kokeilu / Perustulokokeilu / nro: 8

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1200

Linkkilistan ensimmäinen osa listaa tekemäni mielipidekirjoitukset (66, 75, 76, 83) perustuloon 
liittyen.

Linkkilistan ensimmäinen osa listaa tekemäni sähköiset merkinnät (963, 972, 987, 990, 1017, 1049, 
1174) perustulokokeiluun liittyen, jolloin nämä seitsemän merkintää ovat saanet oman tunnuksensa. 
Kolme merkintää perustuloon liittyen on ilman tunnusta (603, 900, 951).

Tämän jälkeen on muutaman tiedotusvälineen oma sivusto koskien perustuloa.

Lisäksi useamman puolueen perustulosivusto on mainittuna linkkilistassa.

Lopuksi on muutama uutinen koskien perustuloa.

Mielipidekirjoituksessa 76 esitän seuraavan listan:

1) Työnteon on oltava aina kannattavaa.
2) Suomen sosiaaliturva on eri etuuksien monimutkainen tilkkutäkki.
3) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy vakavia kannustinloukkuja.
4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin.
5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet täydellisesti.
6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Kyseisen listan vuodatuksia (ja muunnelmia) on tullut vastaan erilaisten puolueiden tilaisuuksissa.

Toisaalta erilaisten puolueiden sisällä on sekä perustulon kannattajia että perustulon vastustajia.

Nykyisen hallituksen (Marin) hallitusohjelman sivulla 161 on seuraava maininta:
"Toteutetaan negatiivista tuloveroa koskeva kokeilu hyödyntäen viime kaudella toteutetusta 
perustulokokeilusta saatuja kokemuksia."

Aivan. Tämänkin hallituksen ajatuksena voi olla vain yhden kokeiluryhmän hyvin vaatimaton 
kokeilu.
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Itse olen ehdottanut useamman kokeiluryhmän kokeilua, jolloin erilaisia malleja on mahdollista 
vertailla keskenään.

Oman arvion mukaan parasta olisi toteuttaa jokaisen puoleen perustulomalli (vast.) lisättynä asiaan 
perehtyneiden tutkijoiden esittämillä perustulomalleilla.

Tällöin perustulomalleja (huomioiden puolueiden ja tutkijoiden mallit) olisi yli kymmenen (10), 
koska isoja eduskuntapuolueita on kahdeksan. Lisäksi Eduskunnassa on tietysti pienehkö Liike Nyt 
-puolue.

Tietysti on mahdollista, että uudet kokeilut voisivat olla vain hallituspuolueiden ajamia oman 
puolueen perustulomalleja lisättyinä tutkijoiden esittämillä perustulomalleilla. Tällöin erilaisia 
kokeiltavia malleja voisi olla esimerkiksi kymmenen (10) kappaletta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lausuntojen puolella olen esittänyt jotain ajatuksia oppivelvollisuuden laajentamisesta.
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Olen aikaisemmin todennut, että ilman koulutuksen muuttamista perustulosta ei saa kaikkia hyötyjä 
irti.

Tarvitsemme enemmän tehokkaita ja lyhyitä koulutuksia, jolloin perustulollakin oleva henkilö voisi 
osallistua erilaisiin tehokkaisiin ja lyhyisiin koulutuksiin.

Tarvitsemme myös koulutuspuolelle erilaisia uudistuksia jokaiselle koulutusasteelle.

Nyt voimme mahdollisesti edetä väärään suuntaan, jolloin kehitämme lisää kestoltaan liian pitkiä 
koulutusratkaisuja.

Uutta?

Eli tarvitsemme sekä perustulon kokeiluja että lyhyiden koulutusten kokeiluja.

Ketkä vastustavat perustulon kokeiluja?
Ketkä vastustavat lyhyiden tehokoulutusten kokeiluja?

Jatkossa pitäisi selvittää eri henkilöiden vastustusta ja kannatusta koskien sekä perustulon kokeiluja 
että lyhyiden koulutusten kokeiluja

Oman arvion mukaan osa vastustuksesta (siis perustulo ja lyhyemmät tehokoulutukset) perustuu 
enemmän tunnetekijöihin kuin todellisesti ja huolellisesti läpikäytyihin tosiasioihin.

Eli seurattavaa riittää aivan tarpeeksi.

1595.2. Uudelleenarviointia / 1.12.2024

Perustulon kokeilu kunnolla! Erilaiset lyhyet tehokoulutukset! Tuossa olisi selvittämisen paikka.
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1596. Tehokoulutukset tässäkin / vapaaehtoisuus

1596.1. Merkintä 1201: Useampi Reserviläinen-lehti (8/2019 -> 
4/2020)

23. kesäkuuta 2020
1201: Useampi Reserviläinen-lehti (8/2019 -> 4/2020)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1201

Tässä merkinnässä pohdin eri aiheita perustuen Reserviläinen-lehden useampaan numeroon (8/2019 
-> 4/2020).

En kuitenkaan kommentoi jokaisen lehden jokaista juttua.

Reserviläinen-lehti 8/2019 (tästä en muistanut merkitä ilmestymispäivämäärää):

* nuorten suhtautuminen sukupuolineutraaliin yleiseen asevelvollisuuteen
* vapaaehtoisten maanpuolustusjärjestöjen yhteinen viikonloppu Turussa
* Tikki-tietojärjestelmää kehitetään edelleenkin
* turvallisuuspoliittinen tietokilpailu pilottivaiheessa.

Itse olen kannattanut erilaisia yhdistysyhteistyön hankkeita, jolloin on mahdollista kehittää 
toiminnallista toimintaa, josta myös nuoremmat sukupolvet voivat innostua.

Useamman vapaaehetoisen maanpuolustusjärjestön liittotason yhteinen viikonloppu on tietysti yksi 
hyvä esimerkki yhteistoiminnasta.

Tikki-järjestelmä on tietysti mielenkiintoinen hanke. Oman arvion mukaan jokaisesta 
Puolustusvoimien kannalta järkevästä koulutuksesta pitäisi tietysti jäädä jonkinlainen merkintä 
johonkin tietojärjestelmään.

Turvallisuuspoliittinen tietokilpailu on tietysti mielenkiintoinen kokeilu. Vastaavia tietokilpailuja on 
muitakin.

Historian ja yhteiskuntaopin opettajien liitto HYOL ry on mukana seuraavissa tietokilpailuissa: 
oikeusguru, talousguru, taloustaitokilpailu, Turpotietäjä-kilpailu ja suomalainen kirjoituskilpailu.

Reserviläinen-lehti 1/2020 (tippui minun postilaatikkoon 17.2.2020):
* Reserviläisurheiluliiton 50. juhlavuosi
* SRA-toiminta jatkuu edelleenkin (SRA: sovelletut reserviläisammunnat)
* Hollolan Hälvälän Ampumaurheilukeskus esitetty lyhyesti
* Suomen Reserviupseeliiton hallituksen jäsenten esittely lyhyesti
* Suomen Reserviupseeliiton uuden puheenjohtajan haastattelu
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Tietysti urheilu (RESUL 50 vuotta) ja ammunnat (vrt. SRA) ovat erittäin tärkeitä aiheita. 
Edelleenkin vain totean, että käsittääkseni sovelletut reserviläisammunnat (SRA) ei asiana taida 
mennä mihinkään Puolustusvoimien rekisteriin.

Hollolan Hälvälan Ampumaurheilukeskus on monen yhdistyksen yhteinen voimainnäyte, ja 
tällainenkin toiminta on hyvä esimerkki hyvästä yhdistysyhteistyöstä.

Suomen Reserviupseeriliiton uusi puheenjohtaja Aaro Mäkelä toteaa, että nuorille reserviupseereille 
pitää tarjota mielekästä ja hyvää toimintaa. Tavoitteena tämä on tietysti erittäin hyvä asia.

Reserviläinen-lehti 2/2020 (tippui minun postilaatikkoon 23.3.2020):

* paikallispuolustusharjoituksiin osallistui 3400 ihmistä ympäri Suomea
* ampumaratojen ympäristölupien hankinta on ollut ongelma myös reserviläisjärjestöille
* turvallisuuspoliittinen tietokilpailu etenee
* juttu Leopard 2 -panssarivaunuista
* HX-hanke etenee
* taistelijan reppu edennyt malliin M/20 (taistelijan reppu M/20)
* miten ylläpitää varusmiesaikana hankittuja taitoja?

Noin viime vuosisataa ajatellen 3400 henkilöä koko vuoden koulutusmääränä 
(paikallispuolustusharjoitukset) voi vaikuttaa melko pieneltä luvulta.

Kalustoesittelyt (esim. panssarivaunut ja taistelijan reppu) taitavat kiinnostaa Reserviläinen-lehden 
lukijoita, joten tietysti tämäkin asia pitää olla lehdessä asiallisesti hoidettuna.

Käsitin jutusta, että useampi ampumiseen keskittyvä järjestö on mukana ampumaratojen 
ympäristölupien hankintaan liittyvässä hankkeessa.

Reserviläinen-lehti 3/2020 (tippui minun postilaatikkoon 29.4.2020):

* juttu robottiaseista
* koronavirus vaikuttaa myös vapaaehtoiseen maanpuolutustomintaan
* Reserviläisliiton uudet piiri- ja yhdistyssivut julkaistan keväällä
* turvallisuuspoliittinen tietokilpailu etenee
* HX-hanke etenee
* MPK järjestää myös verkkokoulutusta.

Nykyisin elämme heikon tekoälyn kautta, joten käytettävät robottiaseet ovat toiminnoiltaan hyvin 
rajattuja. Vahvaa tekoälyä on yritetty tehdä jo vuosikymmeniä, ja aina vain se on muutaman vuoden 
kehittämistyön takana.

Reserviläisliiton jäsenistö käsittääkseni vaihtelee tietoteknisten taitojen osalta, joten uudet piiri- ja 
yhdistyssivut vaativat vielä paljon opettelua eri tehtävissä toimiville reserviläisyhdistysten jäsenille.

MPK:n verkkokoulutus oli uutta asiaa. Varmaankin tämä asia etenee suhteessa kiinnostuneiden 
henkilöiden tietoteknisen osaamisen kehittymisen mukaan.
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Reserviläinen-lehti 4/2020 (tippui minun postilaatikkoon 15.6.2020):

* RUK 100 vuotta - useamman jutun aiheena
* uusi ampumapäiväkirja Kymppi etenee käyttöön
* koronavirus vaikuttanut myös reserviupseerikoulutukseen
* miesten ja naisten yhteismajoituskokeilu jatkuu
* MPK-kivääri käyttöön kesällä
* rinnasteisia kertauspäiviä urheilemalla ja ampumalla
* turvallisuuspoliittinen tietokilpailu etenee
* Reserviläisliiton uudet piiri- ja yhdistyssivut julkaistu
* Etelä-Pohjanmaan Reserviläispiirin toiminnanjohtajan haastattelu.

Näin aika rientää, ja Reserviupseerikoulu on sata vuotta toiminut merkittävä toimija.

Oman käsityksen mukaan naisten ja miesten majoittaminen eri tupiin on saanut arvostelua eri 
vaiheissa. Varmaankin tiedon jakamisen kannalta samassa tuvassa oleminen mahdollistaa tiedon 
jakamisen kerralla koko tuvan henkilöstölle.

Rinnasteiset kertauspäivät urheilemalla ja ampumalla on ehdottomasti selvityksen arvoinen 
aihepiiri. JOS pystyy osoittamaan, että on hyvässä ruumiillisessa kunnossa, niin tietysti merkintä 
johonkin asianmukaiseen rekisteriin on paikallaan.

Itse olen ehdottanut reserviläisen taidonnäytekirjaa, jolloin olisi mahdollista osoittaa 
asianmukaisesti osaamista erilaisiin aiheisiin liittyen.

Rinnasteiset kertauspäivät urheilemalla ja ampumalla on hyvä alku, ja varmaankin reserviläisen 
taidonnäytekirja voi edetä jollain toisella nimellä kuin "reserviläisen taidonnäytekirja".

Reserviläisen taidonnäytekirjan (mahdollisesti jollain muulla nimellä) kehitys jää tietysti 
nähtäväksi.

Palaan tässä kohtaa jälleen kerran nuoriin, joille toiminnallisuus on luonnollisesti hyvin tärkeää.

JOS erilaisiin tilaisuuksiin saadaan liitettyä erilaisia reserviläisen taidonnäytekirjan (mahdollisesti 
jollain muulla nimellä) toiminnallisia osia, niin tämä voi mahdollisesti kiinnostaa nuorempia 
sukupolvia.

JOS reserviläistoiminta tarkoittaa vain seisomista ja istumista, niin voi olla todella vaikea 
houkutella nuorempia sukupolvia mukaan toimintaan.

Lisäksi pitää kerraten todeta vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustustoiminnan keskittäminen 
Puolustusvoimien toiminnaksi.

Vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan järjestökenttä on nykyisin niin pirstaleinen, että 
keskittäminen vain yhdelle toimijalle on erittäin järkevä siirto.

Tähän kohtaan pitää todeta ajantasainen laki vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta

11.5.2007/556 - Laki vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2007/20070556
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Lain 17 § on seuraava:
Puolustusvoimat voi antaa sotilaallista koulutusta ja muuta tarpeelliseksi katsomaansa 
koulutusta vapaaehtoisille 18 vuotta täyttäneille henkilöille järjestämällä vapaaehtoisia 
harjoituksia. Perusyksikköä suurempien joukkokokonaisuuksien, Puolustusvoimien 
poikkeusolojen organisaatioon kuuluvien joukkojen ja varusmiesten koulutus sekä joukkojen 
operaatioihin valmentaminen sekä taisteluammuntojen järjestäminen kuuluu kuitenkin 
yksinomaan Puolustusvoimille. Perusyksiköllä tarkoitetaan enintään komppanian vahvuista 
joukkoa.

Että näin.

Eli vapaehtoista maanpuolustustoimintaa voi siis järjestää yhden komppanian vahvuisena 
kokoonpanona, mutta tätä suuremmat kokonaisuudet ovat Puolustusvoien alaista toimintaa.

Toisaalta pitää todeta yli 35-vuotiaiden reserviläisten asema ilman oikeaa sijoitusta 
Puolustusvoimien tehtävissä.

JOS ei enää ole oikeaa sijoitusta Puolustusvoimien tehtävissä, niin millaista pitäisi vapaehtoisen 
sotilaallisen maanpuolustustoiminnan pitäisi olla?

Varmaankin [on] niin, että yli 35-vuotiaiden reserviläisten vapaaehtoinen sotilaallinen 
maanpuolustuskoulutus menee pienimmän yhteisen nimittäjän kautta, koska jossain joukossa voi 
olla yli 35-vuotiaita reserviläisiä hyvin kirjavilla aikaisemmilla sotilaallisilla sijoituksilla.

Pienin yhteinen nimittäjä taitaa olla jonkinlainen jalkaväen yksikkö, jonka jäsenet voidaan kouluttaa 
esimerkiksi kohteiden suojaamiseen.

Päädymme tässä Suomen maakuntajoukkoihin, jotka muodostetaan reserviin kuuluvista 
vapaaehtoisista asevelvollisista ja muista vapaaehtoisista, jotka täyttävät Puolustusvoimien kriteerit, 
ja ovat sitoutuneet toimimaan kriisiaikana maakuntajoukoissa

Toisaalta pitää pohtia jotain yläikärajaa, jonka jälkeen reserviläinen ei enää saa mitään sotilaallista 
koulutusta Puolustusvoimien alaisessa toiminnassa.

Itse olen ehdottanut tällaisille yläikärajan ylittäville reserviläisille erilaisia varautumisen tehtäviä.

Tietysti moni yläikärajan ylittänyt reserviläinen haluaisi edelleen olla hyödyksi maanpuolustukselle, 
joten hyvä mahdollisuus olisi erilaiset varautumisen tehtävät.

Eli jatkossa pitäisi kehittää erilaisia varautumisen tehtäviä yläikärajan ylittäneille reserviläisille.

Vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustuskoulutuksen yläikärajan määrittelystä voi olla erilaisia 
näkemyksiä, mutta jokin yläikäraja on määrättävä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti ottaen Puolustusvoimien toiminta on koko ajan kehitystyön alaisena, jolloin mm. kalustoa 
ja koulutusta kehitetään koko ajan.
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Toisaalta myös vapaaehtoisessa maanpuolustustoiminnassa (sekä sotilaallinen toiminta että muu 
toiminta) tapahtuu kaiken aikaa jotain, mutta en ole selvillä kaikesta mahdollisesta kehityksestä.

Millaista virallista maanpuolustustoimintaa ja vapaaehtoista maanpuolustustoimintaa 
maanpuolustuksen koko kokonaisuus oikeasti vaatisi kokonaisuuden järkevän toiminnan kannalta?

Toisaalta vapaaehtoisen maanpuolustuksen henkilöiden koulutuksen ja sijoittamisen tehtävät ovat 
tarkan suunnittelun ja kehittämisen arvoisia, jotta vapaaehtoisen maanpuolustuksen henkilöiden 
innokkuus ei katoaisi.

Tässä kohtaa voi olla ristiriidan aiheita vapaaehtoisesta maanpuolustuksesta kiinnostuneiden 
henkilöiden tahtotilan ja Puolustusvoimien oikeiden henkilösijoitusten kannalta.

Tämä ristiriita pitäisi tietysti ratkaista järkevällä tavalla, ja mahdollisesti tätä ei ole vielä ratkaistu 
täysin pitävällä tavalla.

Eli kehitettävää riittää tuleviksi vuosiksi.

1596.2. Uudelleenarviointia / 1.12.2024

Olisiko 35 vuotta jonkinlainen rajatekijä? Millaista vapaaehtoista maanpuolustuskoulutusta pitäisi 
järjestää yli 35-vuotiaille reserviläisille? Osasta yli 35-vuotiailla on siviilipuolen tehtäviä, joita 
heidän pitää jatkaa myös poikkeustilanteessa. Käsittääkseni tällaiset henkilöt ovat VAP-varattuja, 
mikä tarkoittaa siviilitehtävän jatkamista poikkeustilanteessa.

Kumisaapaslinja ja pikkukenkälinja? Mitä on nuorten kannattama vapaaehtoinen 
maanpuolustustoiminta? Tietysti nuoret arvostavat kumisaapaslinjan mukaista toiminnallista 
toimintaa maastossa kumisaappaat jalassa. Pikkukenkälinja ei ole niin toiminnallista, mutta joitain 
toimintoja on yritettävä pitää pystyssä perinteiden vuoksi. Esimerkiksi erilaiset kunniavartiot ovat 
pikkukenkälinjan mukaista toimintaa. Toisaalta erilaiset kunniavartiot pitäisi pystyä järjestämään 
kunniakkaasti perinteitä kunnioittaen. Tässä asiassa riittää tietysti haastetta kaikille 
reserviläisjärjestöille.

Sotien jälkeen vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta oli aika vaatimatonta, joten vapaaehtoisen 
maanpuolustustoiminnan ylös ajaminen 1990-luvun jälkeen ollut aika kivulias hanke. Kaikenlaisia 
käynnistysvaikeuksia on riittänyt joka lähtöön. Esimerkinomaisesti voi todeta, että erilaisia 
valtionhallinnon työryhmiä vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan ympärillä on ollut useampia. 
Eli yksi työryhmä ei ole ratkaissut kaikkia vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan aloitusongelmia.

Millaisia uudistuksia esittää uusin työryhmä? Kirjoitushetkellä on tiedossa, että vapaaehtoisen 
maanpuolustustoiminnan vuoksi on koottu jälleen kerran työryhmä. Erilaiset uudet avaukset jäävät 
nähtäväksi.

Maailma on muuttunut erilaisilla tavoilla sotien jälkeen. Tämän vuoksi uusimman työryhmän 
esitykset pitää katsoa huolellisesti läpi. Huomioidaanko esityksissä maailman muutos?
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1597. Irtautuminen teknisestä ratkaisusta

1597.1. Merkintä 1202: Tekoäly / Yksityinen omistus / ATTR-66

23. kesäkuuta 2020
1202: Tekoäly / Yksityinen omistus / ATTR-66

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1202

Päivitys 24.6.2020.
ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu
ATTR tarkoittaa merkintöjä, jossa pohdin erikseen erilaisia avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. 
Tässä merkinnässä on asiaa sekä avoimista että suljetuista tietoteknisistä ratkaisuista.

Ensimmäinen linkki koskee erilaisten yhteisöjen hyvää hallintoa (governance). Kansainvälinen 
standardointiyhteisö (International Organization for Standardization, ISO) on kehittämässä 
standardia liittyen, jolloin linkissä mainittu päivämäärä on viimeinen päivämäärä oman lausunnon 
jättämiselle.

Linkkikokoelman yksi osa käsittelee Amazon.com -yhtiötä (Amazon.com, Inc.)

Lyhyesti todeten Amazon.com on yhtiönä pystynyt levittäytymään monelle alueelle, jolloin sen 
valta on kasvanut eri tavoilla.

Amazon.com on joutunut Euroopan komission kilpailun pääosaston alaiseen tutkintaan, ja 
linkkilistassa on ohjeet haun tekemiseen kilpailuasioiden tapauksista.

Linkitetyssä dokumentissa on asiaa Amazon.com -yhtiön alaisista tuotteista ja tytäryhtiöistä.

Linkkikokoelman yksi osa käsittelee Facebook-yhtiötä (Facebook, Inc.).

Myös Facebook on yhtiönä joutunut Euroopan komission kilpailun pääosaston alaiseen tutkintaan, 
ja linkkilistassa on ohjeet haun tekemiseen kilpailuasioiden tapauksista.

Linkkikokoelman yksi osa esittelee Euroopan parlamentissa aloitettuja hankkeita, jotka käsittelevät 
tekoälyä eri aiheisiin nähden.

Toisaalta avoin standardointi etenee ja SQL-kielen määrittelyitä kehitetään eteenpäin.

Linkkilistan viimeinen osa esittelee pääasiassa Facebook-palveluun liittyviä ongelmatilanteita.

Aikanaan on esitetty hyvin erilaisia ennustuksia tulevasta tietoyhteiskunnasta, jolloin ihmiset 
voisivat käyttää hyvin erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja.
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Nyt ongelmaksi taitaa nousta yksityisten yhtiöiden asema aiemmin ennakoitujen palveluihin 
liittyen.

Varmaankaan emme arvanneet jokaisessa ennakoinnissa, että tällaiset palvelut olisivat loppujen 
lopuksi yksityisten yhtiöiden tekniikkaa, vrt. Amazon ja Facebook.

Ehkä oletimme jollain tasolla, että tällaiset tekniikat eivät loppujen lopuksi olisikaan yksityisten 
yhtiöiden tekniikkaa, vrt. Amazon ja Facebook.

Varmaankin yhtenä olettamusten tausta-ajatuksena saattoi olla jonkinlaiset avoimet ratkaisut 
erilaisiin tekniikoihin liittyen, jolloin käytössä olisi erilaisia avoimia standardeja erilaisiin 
tekniikoihin liittyen.

Näin ei ole oikeasti käynyt, jolloin yksityisten yritysten valta on nyt tullut esiin erilaisten 
tietoteknisten tuotteiden ja palveluiden asiayhteyksissä, vrt. Amazon ja Facebook.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin voimme lisätä edellä mainittuihin tapauksien lisäksi yksityisen omistuksen useampaan 
tietotekniseen ratkaisuun liittyen.

Toisaalta erilaiset kilpailuviranomaiset voivat tarkastella erilaisten yhtiöiden yksityistä omistusta 
erilaisiin tietoteknisiin ratkaisuihin liittyen.

Pitääkö avoimet standardit pakottaa voimaan kilpailuviranomaisten ratkaisuihin perustuen?

Lock-in?

Terminä "lock-in" tarkoittaa asiakkaiden sitomista johonkin ratkaisuun, jolloin asiakkaiden on 
vaikeampi irrottautua jostain ratkaisusta.

Varmaankin joudumme jatkossa arvioimaan tarkasti tällaiset ratkaisut, jotka eivät mahdollista 
asiakkaan irrottautumista jostain tietystä ratkaisusta.

Yksityisten ratkaisujen, kilpailuviranomaisten päätösten ja avointen standardien suhteen on tehtävä 
asianmukaista seurantaa.

1597.2. Uudelleenarviointia / 1.12.2024

Aina välillä jokin tietotekninen ratkaisu voi osoittautua täysin vääräksi ratkaisuksi. Toisaalta jokin 
tietotekninen ratkaisu voi olla yllättävän pitkäikäinen ratkaisu. Oman havainnon mukaan avoimesta 
tietoteknisestä ratkaisusta on paljon helpompi luopua kuin suljetusta tietoteknisestä ratkaisusta.

Hyvin suuri osa meistä ei ajattele päivittäisessä toiminnassa tietotekniikan avoimuutta tai 
suljettuutta. Homma vain toimii. Vasta erilaiset vaikeat muutostilanteet tuovat esille avoimen ja 
suljetun tietoteknisen ratkaisun eroavaisuudet. Ennen vaikeaa muutostilannetta suhtautuminen voi 
olla suhteellisen välinpitämätöntä. Tämä on sinänsä täysin ymmärrettävää toimintaa.
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1598. Erilaisia tosiasioita

1598.1. Merkintä 1203: John Bolton / Kirja / Trump (XXIII)

24. kesäkuuta 2020
1203: John Bolton / Kirja / Trump (XXIII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1203

Yhdysvaltoja koskevassa keskustelussa on viime aikoina ollut esillä John Boltonin kirjoittaman 
kirjan julkaisu ja kirjaan liittyvä arviointi.

Tähän liittyen pitää todeta YouTube-palvelun hakusivu (John Boltob book)
https://www.youtube.com/results?search_query=john+bolton+book&sp=CAI%253D

Laitoin lajitteluperusteeksi videon julkaisun päivämäärän, jolloin on mahdollista käydä läpi videoita 
uudemmasta kohti vanhempia.

Katsoin läpi muutaman videon.

John Bolton itsessään on ollut pitkään erilaisen seurannan alaisena jo pitkään. Yksi esimerkki 
häneen liittyvästä seurannasta on suhteellisen laajan Wikipedia-artikkeli:

https://en.wikipedia.org/wiki/John_Bolton

Kirjalle on oma Wikipedia-artikkeli: https://en.wikipedia.org/wiki/The_Room_Where_It_Happened

Kyseisen Wikipedia-artikkelin lopussa on mahdollisuus katsoa (Books > About Trump) lista 
kirjoista, jotka on tehty Donald Trumpista.

Donald Trump on itse kirjoittanut useamman kirjan.

John Bolton on ollut monessa aiheessa melkoisen kovan linjan kannattaja - esimerkiksi Iranin 
suhteen hän on ehdottanut vanhan vallan kaatamista (regime change).

Toisaalta eri haastatteluissa John Bolton esittää erilaisia Donald Trumpin arvioita sopivuudesta 
Yhdysvaltojen presidentin virkaan.

Yksi yksityiskohta koskee Suomea. Käsitin yhdestä videosta Donald Trumpin pohtineen Suomen 
asemaa itsenäisenä valtiona. Kysymys: Onko Suomi osa Venäjää? Eli tiesikö Donald Trump 
oikeasti Suomen olevan itsenäinen valtio?

Aikanaan Donald Trump tapasi tasavallan presidentin Sauli Niinistön. Lehdistötilaisuudessa Donald 
Trump väitti Suomen ostavan uudet hävittäjät tietyltä yhdysvaltalaiselta yhtiöltä. Tosiasiassa Suomi 
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oli käymässä läpi Hornet-hävittäjät (HX-hanke) korvaavan hävittäjämallien vertailua. Sauli Niinistö 
joutui aikanaan toteamaan väittämän olevan väärä väittämä (uutinen on ankka).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mikä on Yhdysvaltojen virassa olevan presidentin pitkän ajan ajattelu liittyen erilaisiin aiheisiin 
kuten suhteet erilaisten maiden kanssa?

Varmaankin yksi Donald Trumpiin liittyvä arvostelun kohde on ollut lyhyen aikavälin painotukset, 
jotka ovat vaihdelleet ajassa ja tilassa.

Miksi ja miten Donald Trump on muuttanut erilaisia linjoja eri suuntiin eri vaiheissa?

Varmaankin yllätyksellisyys ja nopeat muutokset näissä linjamuutoksissa on ollut vaikea aihe sekä 
Donald Trumpin hallinnon edustajille että Donald Trumpin toimintaa seuraaville erilaisille 
toimijoille.

Yksi esimerkki on tietysti erilaisten tiedotusvälineiden tekemä seuranta, jolloin erilaisia yllättäviä 
käänteitä on esitelty eri vaiheissa.

Kysymyksen voi toistaa: Mikä on ollut Donald Trumpin pidemmän aikavälin linjaus eri aiheisiin 
liittyen?

Aikaisemmilla presidenteillä on ollut erilaisia pidemmän aikavälin linjauksia, jolloin jotain 
politiikan toimintalinjaa on painotettu eri tavoin presidentin virkakauden aikana.

Erilaiset arvostelijat voivat tietysti arvostella presidentin virkakauden painotettuja politiikan 
toimintalinjoja, jolloin on selvää eri toimijoiden esittämät vaihtoehtoiset politiikan toimintalinjat.

Donald Trumpin suhteen politiikan toimintalinjat ovat heitelleet suunnasta toiseen, jolloin arvostelu 
kohdistuu monesti jatkuviin linjanmuutoksiin eikä varsinaisesti valittujen toimintalinjojen sisältöön.

Varmaankin Donald Trumpin valitsemien politiikan toimintalinjojen pidemmän aikavälin 
vaikutuksia on seurattava pidemmällä aikavälillä, vaikka Donald Trumpin valitsemat politiikan 
toimintalinjat voivat edelleenkin heilahdella suunnasta toiseen

Eli Yhdysvaltojen sisäisen keskustelun ja Yhdysvaltojen ulkoisen keskustelun seuraamisessa on 
edelleen tehtävä asianmukaista seurantaa.

1598.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump voitti 5.11.2024 järjestetyt Yhdysvaltojen 
presidentinvaalit. Eli kaiken kohun ja kuohunnan jälkeen Donald Trump tulee olemaan 
Yhdysvaltojen seuraava presidentti tammikuussa 2025.

Oliko John Boltonin kirjalla mitään vaikutusta Yhdysvaltojen viimeisimpiin presidentinvaaleihin? 
Vaikea sanoa näin muutamaa vuotta myöhemmin.
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1599. Lisää erilaisia tosiasioita

1599.1. Merkintä 1204: John Bolton / Tosiasiat / Kirja /2/ Trump 
(XXIV)

29. kesäkuuta 2020
1204: John Bolton / Tosiasiat / Kirja /2/ Trump (XXIV)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1204

Kerraten tähän merkintään liittyen pitää todeta YouTube-palvelun hakusivu (John Boltob book)
https://www.youtube.com/results?search_query=john+bolton+book&sp=CAI%253D

Laitoin lajitteluperusteeksi videon julkaisun päivämäärän, jolloin on mahdollista käydä läpi videoita 
uudemmasta kohti vanhempia.

Kirja on julkaistu 23. kesäkuuta 2020, jonka jälkeen John Bolton on ollut haastateltavana 
useammassa pitkässä ja lyhyessä haastattelussa.

Linkkilistassa on asiaan liittyvän oikeustapauksen tuomion PDF-tiedosto ja oikeustapauksen www-
sivusto.

Sinänsä on mielenkiintoista, että Donald Trumpin hallinto alkoi estää kirjan julkaisua 
oikeustapauksen muodossa vasta 16. kesäkuuta 2020.

Kysymys on varmaankin selvä: julkaisiko John Bolton tietoa, jota ei olisi pitänyt julkaistu?

Kysymys on varmaankin selvä: miksi Donald Trumpin hallinto aloitti toiminnan kirjan julkaisun 
estämiseksi vasta 16. kesäkuuta 2020?

Tutustumalla oikeustapauksen sivustoon (CourtListener: United States v. BOLTON (1:20-
cv-01580)) voi todeta, että 16. kesäkuuta 2020 jälkeen on ollut todella paljon toimintaa kirjan 
julkaisun sallimiseksi ja estämiseksi.

Esimerkiksi voi todeta eri osapuolten esittämät (Amici Curiae) oikeudelliset huomiot tapaukseen 
liittyen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Eri videoiden perusteella voi todeta, että John Bolton esittää Donald Trumpilta puuttuvan 
jonkinlainen ohjaava filosofia tai ohjaava näkemys eri aiheisiin liittyen.
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Aikaisemmin olen pohtinut ääneen, että Yhdysvaltojen presidentinvaalien jälkeen on ulkomailla 
mahdollista todeta uuden presidentin ajamat aiheet jollain tasolla.

Nykyisin moni asia on tietysti www-sivuilla, jolloin eri puolilla maailmaa voidaan lukea uuden 
presidentin ajamat asiat ainakin jollain tasolla.

Kysymys: onko Donald Trumpin suhteen mahdollista seurata jotain pidemmän aikavälin 
näkemystä erityisesti ulkopolitiikan suhteen?

Itse olen yrittänyt seurata Yhdysvaltojen ulkopolitiikkaa jollain tasolla.

Linkkilistan lopussa on linkki Wikipedia-artikkeliin, joka koskee Donald Trumpin ulkopolitiikkaa.

Oman arvion/käsityksen mukaan Donald Trumpin ulkopolitiikka on heilahdellut jonkin verran 
kohdemaasta riippuen.

Varmaankin eri puolilla maailmaa eri maissa voidaan arvioida Donald Trumpin ulkopolitiikan 
heilahtelua oman maan kannalta.

Tietysti Donald Trumpin ulkopolitiikan heilahtelu eri kohdemaiden suhteen pitäisi tarkastella 
tosiasioiden tasolla.

Miten Donald Trumpin ulkopolitiikan heilahtelu eri kohdemaiden suhteen perustuu tosiasioihin?

1599.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Onko Donald Trumpilla jokin ohjaava filosofia, jota voidaan noudattaa johdonmukaisesti? 
Varmaankin tämä kysymys on nyt hyvin keskeinen, koska Donald Trump on seuraava 
Yhdysvaltojen presidentti tammikuussa 2025.

Donald Trumpin vaalikampanjan www-sivut toimivat edelleenkin myös kirjoitushetkellä:

https://www.donaldjtrump.com

Kirjoitushetkellä www-sivulta löytyy Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen virallinen ohjelma 
(OFFICIAL 2024 Republican Party Platform). Lisäksi www-sivulta löytyy joukko videoita erilaisiin 
aiheisiin liittyen. 

Kuinka laajasti eri puolilta maailmaa on nyt luettu Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen 
virallista ohjelmaa (OFFICIAL 2024 Republican Party Platform)? Kuinka laajasti eri puolilta 
maailmaa on nyt katsottu Donald Trumpiin liittyviä videoita kampanjasivulla?

Noudattaako Donald Trump Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen virallista ohjelmaa 
(OFFICIAL 2024 Republican Party Platform)? Miten eri videoissa mainitut aiheet aiheuttavat 
erilaista toimintaa Donald Trumpin virkakaudella?

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.

28788
28789
28790
28791
28792
28793
28794
28795
28796
28797
28798
28799
28800
28801
28802
28803
28804
28805
28806
28807
28808
28809
28810
28811

28812

28813
28814
28815
28816
28817
28818
28819
28820
28821
28822
28823
28824
28825
28826
28827
28828
28829
28830
28831
28832
28833
28834
28835
28836

https://www.donaldjtrump.com/


633 / 782

1600. Asiat oikealla linjalla?

1600.1. Merkintä 1205: USA / Laki / Politiikka / Tyytyväisyys / 
Trump (XXV)

15. heinäkuuta 2020
1205: Laki / Politiikka / Tyytyväisyys / Trump (XXV)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1205

Linkkilistan alussa on asiaa Donald Trumpiin liittyvistä oikeustapauksista.

Erottelin oikeustapaukset erikseen linkkilistan alkuun. Donald Trumpiin liittyy erilaisia 
oikeustapauksia sekä liittovaltion että osavaltion tasolla.

Loppujen lopuksi listassa on pari oikeustapausta, joita on käsitelty Yhdysvaltojen korkeimmassa 
oikeudessa (Supreme Court of the United States).

Eri vaiheiden jälkeen Donald Trump on joiltain osin hävinnyt oikeustapauksia. Joissain 
oikeustapauksissa on oikeustapaus palautettu takaisin alempiin oikeusasteisiin korkeimman 
oikeuden määräämillä tarkennuksilla.

Yhdysvaltojen oikeuden käytännöt perustuvat laajasti ottaen erilaisten oikeustapausten 
(käsittääkseni korkeimman oikeuden päätösaineistoa erityisesti) käsittelyyn, jolloin heidän 
oikeusasiakirjat (case law) sisältävät laajan joukon viittauksia erilaisiin ennakkopäätöksiin.

Tässä on eroavaisuuksia suomalaiseen oikeusjärjestelmään verrattuna.

Korkeimman oikeuden (KKO) www-sivulla todetaan seuraavaa:

"Korkein oikeus on ennakkopäätöstuomioistuin. Ennakkopäätöksiä annetaan sellaisista 
kysymyksistä, joihin laki ei anna selvää vastausta. Ennakkopäätöksillä annetaan 
oikeusohjeita tulevien vastaavanlaisten oikeusriitojen varalle ja pyritään varmistamaan, että 
tuomioistuimet eri puolilla maata tulkitsevat lakia samalla tavalla."

Toki meilläkin Suomessa tehdään ennakkopäätöksiä, mutta niiden veivaaminen on jonkin verran 
vähäisempää verrattuna Yhdysvaltoihin.

Yksi mielenkiintoinen oikeustapaus liittyy Mary Trumpin julkiseen esiintymiseen, jolloin 
oikeusistuimen tuomari käytännössä antoi luvan Mary Trumpille puhua julkisesti hänen 
kirjoittamaan kirjaan liittyen.

Mary Trump on julkaissut kirjan, jossa hän esittelee [] Donald Trumpin perheeseen liittyviä asioita 
hyvinkin kriittisesti.
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Kirjan nimin on seuraava: Too Much and Never Enough: How My Family Created the World’s 
Most Dangerous Man.

Eli kirjan otsikko kuvaa hyvin Mary Trumpin esittämiä aihepiirejä.

Donald Trumpin toiminnan perusteella on kirjoitettu aikaisemminkin erilaisia kirjoja, mutta Mary 
Trumpin kirja voi olla hyvä kuvaus Donald Trumpin yksityiselämän ja ihmissuhteiden koukeroista.

Linkkilistan toinen osa käsittelee yhdysvaltalaisten tyytyväisyyttä nykymenoon (right track or 
wrong track). Eli ovatko yhdysvaltalaiset tyytyväisiä Yhdysvaltojen nykytilateeseen?

Aikanaan Barack Obama esitti edustavansa muutosta. Mutta olivatko Barack Obaman ajamat 
uudistukset sitten oikeasti hyviä uudistuksia?

Varmaankin voi todeta, että erilaisilla sidosryhmillä on erilaisia uudistusehdotuksia parantamaan 
nykytilannetta. Varmaankin eri sidosryhmät voivat esittää täysin erilaisia uudistusehdotuksia, joten 
aiheesta riittää väittelyä eri suunnissa.

Linkkilistan viimeinen osa käsittelee Donald Trumpin kannatusta. Tietystikään emme tiedä vuoden 
2020 presidentinvaalien tulosta etukäteen. Trump voi voittaa vuoden 2020 presidentinvaalit.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin Donald Trumpilla voi olla tietty hyvin vannoutunut ydinjoukko kannattajia, jotka eivät 
tule muuttamaan mielipidettään minkään oikeustapauksen perusteella tai tehtyjen poliittisten 
päätösten seurauksien perusteella.

Toisaalta myös republikaanien puolella ollut tyytymättömyyttä nykymenoon (wrong track).

Pystyykö Donald Trump vielä kerran yhdentämään joukon äänestäjiä, jotka voivat olla tyytyväisiä 
Donald Trumpin tämän vaalikauden suorituksiin ja seuraavaan vaalikauteen liittyviin (uusiin?) 
lupauksiin?

Aikaisemmissa presidentinvaaleissa (2016) Trump sai yhdennettyä joukon äänestäjiä, joiden 
yhdentävänä tekijänä voi pitää pettymistä nykymenoon (wrong track) sekä koettua kovaa kiukkua 
nykymenon vuoksi.

Toisaalta Donald Trumpin vaalikauteen liittyen voivat jotkut sidosryhmät arvioida nykymenon 
olevan väärällä suunnalla (wrong track).

Vieläkö erilaisten sidosryhmien kokema voimakas kiukku voi olla ohjaava tekijä Donald Trumpin 
uudelleenvalinnan takaajana?

Vai kohdistuuko osa kiukusta nykytilanteessa Donald Trumpia vastaan?

Oman arvion mukaan erilaisten sidosryhmien kokema voimakas kiukku pitää olla edelleenkin 
seurannan alainen osatekijä Yhdysvaltoihin liittyen.
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1600.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Kehittyvätkö asiat oikealla linjalla? Tätä kysymystä on kysytty Yhdysvaltojen kansalaisilta 
erilaisissa muodoissa vuosikymmenten mittaan. Aina välillä Yhdysvaltojen väki kokee, että asiat 
Yhdysvalloissa ovat väärällä linjalla (wrong track).

Aikanaan Barack Obama lupasi muutosta (Change) omassa vaalikampanjassaan. Silloin muutoksen 
viesti puri hyvin Barack Obaman vaalikampanjan aikana. Onnistuiko Barack Obama tuomaan 
muutosta erilaisiin asioihin liittyen? Tätä voidaan aina tarkastella jälkikäteen arvioiden.

Shake the system. Yhdessä haastattelussa haastateltava sanoi, että hän piti Donald Trumpin tyylistä 
sekoittaa järjestelmää (shake the system). Eli järjestelmä kaipaisi jonkinlaista sekoittamista – näin 
kai voidaan haastateltavan toive ymmärtää.

Mitä tulee tapahtumaan Donald Trumpin toisella presidentinvaalikauden aikana?

Muistaako kukaan enää yhtään mitään Joe Bidenin presidenttikaudesta? Tietysti Joe Biden teki 
joukon erilaisia poliittisia päätöksiä. Mitä Joe Bidenin päätöksiä Donald Trump tulee purkamaan? 
Aikanaan Donald Trump ensimmäisellä presidenttikaudella purki joitain Barack Obaman tekemiä 
päätöksiä. Eli vastaavaa voi tapahtua Donald Trump toisella presidenttikaudella, jolloin Joe Bidenin 
päätöksiä puretaan joiltain osin.

Miten Suomen ja Yhdysvaltojen suhteet kehittyvät Donald Trumpin toisen virkakauden aikana? 
Tämä on tietysti erittäin hyvä kysymys.

Suomi on nyt NATO:n jäsen. Tämän lisäksi olemme tehneet kahdenvälisen sopimuksen 
puolustusasioista Yhdysvaltojen kanssa. Oletusarvo on, että Donald Trump tuskin purkaa Suomen 
NATO-jäsenyyttä ja kahdenvälistä puolustussopimusta. Lisäksi voi todeta, että Suomi on sijoittanut 
selvää riihikuivaa rahaa puolustusasioihin Suomen valtiontalouden kurjuuden keskellä.

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.
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1601. Kovaa peliä Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa

1601.1. Merkintä 1206: Peli kovenee / Vaalit / 2020 / Laki / 
Trump (XXVI)

23. heinäkuuta 2020
1206: Peli kovenee / Vaalit / 2020 / Laki / Trump (XXVI)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1206

Linkkilistan alussa on viittaus kolmeen oikeustapaukseen (BLACK LIVES MATTER D.C. v. 
TRUMP (1:20-cv-01469); BUCHANAN v. TRUMP (1:20-cv-01542); Index Newspapers LLC v. 
City of Portland (3:20-cv-01035)).

Käsittääkseni kaikki oikeustapaukset liittyvät mielenosoituksiin, joissa on voinut tapahtua 
kaikenlaista - osasta hyvin erikoista toimintaa.

Yksi aihe on liittovaltion tason toimijat, joilla ei ole ollut varustuksessa mukana nimikylttejä tai 
merkkiä edustamastaan liittovaltiotason yhteisöstä. Lisäksi liittovaltion tason toimijat ovat ottaneet 
ihmisiä kiinni ja ovat siirtäneet kiinniotetut henkilöt autoihin, joissa ei ole ollut mitään tunnisteita.

Käsitin eri videoista, että Donald Trump voisi halutessaan lähettää lisää liittovaltiotason toimijoita 
eri kaupunkeihin. Tämän perusteella eri kaupunkien edustajat ovat esittäneet erittäin kovia 
vastalauseita.

Olisihan se Suomessakin erittäin outoa, jos mielenosoitusta valvovat viranomaiset olisivat 
pukeutuneet täysin sotilaalliseen asuihin, joissa ei olisi mitään tunnuksia ja/tai nimikylttejä.

Yksi oikeustapaus (President and Fellows of Harvard College v. United States Department of 
Homeland Security (1:20-cv-11283)) käsittelee käsittääkseni Donald Trumpin määräyksiä 
korkeakouluille, joiden perusteella on jätetty hakemus oikeusistuimeen.

Tämän jälkeen pitää todeta kolme hanketta, joissa pyritään estämään Donald Trumpin 
uudelleenvalinta. Eli Republican Voters Against Trump, The Lincoln project ja 43 Alumni For Joe 
Biden.

Näillä projekteilla on erilaiset toimintamallit.

Republican Voters Against Trump julkaisee omalla YouTube-kanavallaan videoita, joissa eri 
henkilöt ovat julkaisseet omia videoitaan vastustamaan Donald Trumpin uudelleenvalintaa.

Lincoln project on ostanut mainosaikaa omille mainoksilleen, jotka luonnollisesti ovat katsottavissa 
kyseisen hankkeen YouTube-kanavalla.
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43 Alumni For Joe Biden pyrkii kokoamaan Yhdysvaltojen 43. presidentin (George W. Bush) 
hallinnon jäseniä osoittamaan tukeaan Joe Bidenille.

Käsittääkseni The Lincoln Project on saanut kohtuullisen määrän lahjoituksia, koska hankkeessa on 
pystytty julkaisemaan uusia mainoksia 9.1.2020 alkaen.

Linkkilistan lopussa on linkki liittovaltiotason toimija (Federal Election Commission), joka kerää 
yhteen eri toimijoiden toimintaa erityisesti rahan käytön kannalta.

Käsitin niin, että The Lincoln Project on saanut kerättyä rahaa 5.11.2019-30.6.2020 välillä yhteensä 
19 408 755,48 dollaria.

Varmaankin tuolla rahalla on saatu ostettua jonkin verran mainosaikaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Yhdysvaltojen presidentinvaalien (2020) peli kovenee koko ajan.

Varmaankin erilaisia mainoksia tullaan julkaisemaan koko ajan ennen lopullista vaalipäivää.

Osa mainoksista voi olla maan tavan hyvinkin kielteisiä mainoksia.

Käsitin niin, että Joe Bidenin oma yhteisö (BIDEN FOR PRESIDENT) on saanut koottua yhteensä 
278 853 303,68 dollaria vuosina 2019-2020. Loppupäivämäärää (2019-2020) ei ollut mainittuna 
asianmukaisella sivulla (Federal Election Commission).

Käsitin niin, että Donald Trumpin oma yhteisö (DONALD J. TRUMP FOR PRESIDENT) on 
saanut koottua yhtensä 275 150 766,20 dollaria vuosina 2019-2020. Loppupäivämäärää (2019-
2020) ei ollut mainittuna asianmukaisella sivulla (Federal Election Commission).

Eli aika lailla tasan kerätty on rahaa kerätty vuosina 2019-2020.

Peli varmaan kovenee edelleenkin, jolloin myös kerätyn rahan suhteen voidaan tehdä erilaisia 
vertailuja.

Kumpi ehdokkaista (siis heitä edustava yhteisö) kerää enemmän riihikuivaa rahaa ennen virallista 
vaalipäivää?

Miten kerätty riihikuiva raha tullaan käyttämään vaalikampanjan edetessä?

En tiedä Yhdysvaltojen vaalien osalta eri mainosvälineiden osuuksia; eli esimerkiksi radio, 
televisio, sanomalehdet ja internet.

1601.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Yhdysvaltojen presidentinvaalit on todella kovaa peliä monessa suhteessa. Lisäksi heidän 
presidentinvaaleissa liikkuu aivan käsittämättömän suuret summat riihikuivaa rahaa. Suomen 
presidentinvaalit taitavat olla näpertelyä verrattuna Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin.
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1602. Israel ja nykytilanne

1602.1. Merkintä 1207: Israel ja Arabiemiirikunnat / Trump 
(XXVII)

14. elokuuta 2020
1207: Israel ja Arabiemiirikunnat / Trump (XXVII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1207

13.8.2020 uutisten suhteen merkittävimpänä aiheena voi pitää Israelin ja Arabiemiirikuntien (United 
Arab Emirates, UAE) välistä sopimusta, jonka perusteella aloitetaan varsinainen neuvottelukierros 
näiden maiden virallisiin suhteisiin liittyvän sopimuksen saavuttamiseksi.

Kaupallisella puolella tehdään aina välillä esisopimuksia, jonka perusteella kaksi osapuolta aloittaa 
varsinaiset sopimusneuvottelut.

Eli nähtäväksi jää Israelin ja Arabiemiirikuntien (United Arab Emirates, UAE) lopullisen 
sopimuksen kattavuus eri aiheissa.

Oman arvion mukaan kaikenlaiset neuvottelut kannattaa aloittaa helpoimmista aiheista, jolloin 
luodaan luottamuksen ilmapiiriä vaikeampia asioita varten.

Vastaavaa voi verrata Euroopan Unionin ja hakijamaiden välisiin neuvotteluihin, joissa käydään läpi 
hakijamaiden lainsäädäntöä Euroopan Unionin lainsäädännön lukujen perusteella.

Eli lopullinen sopimus Israelin ja Arabiemiirikuntien (United Arab Emirates, UAE) [välillä] sisältää 
melko varmasti erilaisia lukuja, joiden sisältö jää nähtäväksi.

Itse käsitin niin, että Israelilla on diplomaattiset suhteet Egyptin ja Jordanin kanssa. Linkkilistassa 
on mainittu Israelin tekemät rauhansopimukset Egyptin ja Jordanin kanssa.

Yhdessä aikaisemmassa merkinnässä käsittelin Omanin suhteita eri maiden välillä.

1184: Vastakkainasettelua / IR/OM / Trump (XX)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_23.html#aihe_1184

Yksi aihe Israelin ja Omanin välillä on Israelin pääministeri Benjamin Netanjahun vierailu 2018 
Omanissa. Kaikki sidosryhmät eivät ole arvostaneet tätä tapaamista.

Toisaalta voi todeta, että Israelissa on ollut mielenosoituksia Benjamin Netanjahua vastaan.

Vastaavalla tavalla Donald Trumpin toiminta tullaan arvioimaan Yhdysvaltojen presidentinvaalien 
yhteydessä.
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Eli Benjamin Netanjahulla ja Donald Trumpilla on omat sisäpoliittiset ongelmansa.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Donald Trumpin esittämä Golanin kukkuloiden liittäminen 
osaksi Israelia. Tätä asiaa on arvosteltu joissain asiayhteyksissä.

Tämän jälkeen linkkilistassa on asiaa Saudi-Arabiasta ja Yemenin sodasta.

Jotkut Yhdysvaltojen kongressin edustajat ovat arvostelleet aseiden myyntiä Saudi-Arabiaan sekä 
Saudi-Arabian osallistumista Yemenin sotaan.

Loppujen lopuksi Yhdysvallat on myynyt paljon aseita joillekin Lähi-idän maille.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Itse olen kannattanut Suomen toimintaa rauhan suurvaltana, jolloin Suomi ei osallistuisi erilaisiin 
sotiin ulkomailla.

Eli Suomen pitäisi olla enemmän rauhan asialla.

Tietysti on mielenkiintoista nähdä, että onnistuvatko Israelin ja Arabiemiirikuntien (United Arab 
Emirates, UAE) väliset neuvottelut aivan oikeasti.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä eri maiden suhtautuminen Israelin ja Arabiemiirikuntien (United 
Arab Emirates, UAE) väliseen mahdolliseen lopulliseen sopimukseen.

Donald Trump voi voittaa Yhdysvaltojen presidentinvaalit. Donald Trump ei ehkä voita 
Yhdysvaltojen presidentinvaaleja. Tämä kehitys jää nähtäväksi.

Vastaavalla tavalla Benjamin Netanjahu voi joskus hävitä joissain tulevissa vaaleissa.

JOS Donald Trump häviää vaalit, niin miten tuleva hallinto tulee suhtautumaan Israelin ja 
Arabiemiirikuntien (United Arab Emirates, UAE) väliseen sopimukseen?

Toisaalta ja toisaalta.

Yleisesti ottaen kaikki vaikuttaa kaikkeen, jolloin lopulliset pitkän aikavälin seuraukset eri maiden 
valitsemiin politiikan toimintalinjoihin on vielä nähtävä erikseen.

1602.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa Gazan ja Libanonin sodat. Kaiken kaikkiaan Gazan sota taisi yllättää 
monet meistä. Emme osanneet odottaa Gazan sotaan johtavia tapahtumia. Jälkikäteen ajatellen 
asioiden kehitys voi vaikuttaa täysin selvältä.

Kirjoitushetkellä Libanonin sodassa on saatu sovittua tulitauko. Koska Gazan sota saadaan 
loppumaan? Tuohon ei ole vastausta kirjoitushetkellä.
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1603. Erilaisia yllätyksiä eri vaaleissa

1603.1. Merkintä 1208: Lokakuun yllätykset / Vaalit / USA / 
Trump (XXVIII)

7. lokakuuta 2020
1208: Lokakuun yllätykset / Vaalit / USA / Trump (XXVIII)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1208

October surprise? Eli jokin odotettu odottamaton yllätys lokakuussa Yhdysvaltojen 
presidentinvaalien aikana?

Eri toimijat ovat todenneet, että Yhdysvaltojen presidentinvaalien aikana voi tulla esiin jonkinlainen 
odottamaton yllätys lokakuussa ennen marraskuun vaalipäiviä.

Oikeastaan yllätyksiä on ollut useampi - osaksi jo ennen lokakuuta.

1) Yhdysvaltojen korkeimman oikeuden jäsen Ruth Bader Ginsburg kuoli 18. syyskuuta 
2020.
2) Yhdysvaltojen presidentinvaalien ensimmäinen väittely 29. syyskuuta 2020.
3) New York Times julkaisi erilaisia tietoja koskien Donald Trumpin maksamia veroja 
(alkaen 27. syyskuuta 2020).
4) Donald Trump on sairastunut COVID-19 -tautiin (alkaen 2. lokakuuta 2020).

Jokaisesta aiheesta on ollut paljon otsikoita erilaisissa uutisvälineissä.

Voisiko Yhdysvaltojen senaatti vahvistaa Donald Trumpin ehdottaman (eli Amy Coney Barrett) 
uuden korkeimman oikeuden jäsenen valinnan?

Varmaankin Donald Trumpin esiintyminen presidentinvaalien ensimmäisessä väittelyssä oli 
monelle politiikan toimijalle iso yllätys.

Varmaankin oikea totuus Donald Trumpin maksamista veroista on voinut olla monelle politiikan 
toimijalle iso yllätys.

Donald Trumpin sairastuminen oikeasti COVID-19 -tautiin on tietysti hyvin mielenkiintoista, koska 
hän on esittänyt erilaisia väittämiä COVID-19 -taudista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tuleeko vielä vastaan uusia lokakuun yllätyksiä?
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Yhdysvaltojen presidentinvaalien viimeisin äänestyspäivä on 3. marraskuuta 2020.

Eli tässä vaiheessa on vielä jonkin verran aikaa uusille yllätyksille.

1603.2. Uudelleenarviointia / 2.12.2024

Mikä oli vuoden 2024 Yhdysvaltojen presidentinvaalien lokakuun yllätys? Tätä asiaa voidaan 
tietysti tarkastella jälkikäteen monella tavalla.

Maailmanpoliittisesti ajatellen Yhdysvaltojen tulevan presidentin työpöydälle tulee päätymään 
hyvin moni asia. Jotain Yhdysvaltojen kantaa odotetaan hyvin moneen asiaan.

Miten Yhdysvallat tulee toimimaan erilaisissa asioissa seuraavan presidentin kauden aikana (2025-
2029)? Tätä asiaa arvuutellaan eri puolilla maailmaa.

Kirjoitushetkellä Donald Trumpin vaalikampanjan www-sivut toimivat edelleen:

https://www.donaldjtrump.com

Varmaankin erilaisten sidosryhmien edustajat ovat käyneet tutustumassa Donald Trumpin 
vaalikampanjan www-sivuihin. Kyseisillä www-sivuilla on paljon asiaa erilaisiin politiikan 
toimintalinjoihin liittyen. 

Mitä Donald Trump tulee tekemään oikeasti? Tätä asiaa arvuutellaan eri puolilla maailmaa tällä 
hetkellä.

Mitä Donald Trump tulee tekemään eri maiden kanssa? Tätä asiaa arvuutellaan eri puolilla 
maailmaa tällä hetkellä.

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.
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1604. Sähköisen äänestyksen ongelmista

1604.1. Merkintä 1209: Sähköinen äänestys / Yhdysvallat / 2020

7. lokakuuta 2020
1209: Sähköinen äänestys / Yhdysvallat / 2020

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1209

Linkkilistan ensimmäinen linkki (Both machine, man needed to tally votes / Toni Locy / USA 
TODAY) johtaa vuoden 2000 artikkeliin, jossa on pohdittu äänestyskoneiden avulla tapahtuvaa 
äänten laskentaa ja käsin tehtävää äänten laskentaa.

Vuoden 2000 artikkelissa todetaan aivan perustellusti, että äänestyskoneissa voi olla erilaisia 
tarkkuusasteita - esimerkiksi 99,9% tai 99,999%.

JOS äänestyksen tulos on hyvin tiukka, niin on ehkä selvitettävä tulos 100% tarkkuudella, jolloin on 
turvauduttava käsin tehtävään äänten laskentaan.

Linkkilistan toinen linkki on Wikipedia-artikkeli (Electronic voting in the United States) koskien 
sähköistä äänestystä Yhdysvalloissa.

Kuten Wikipedia-artikkelista (Electronic voting in the United States) voi lukea, niin Yhdysvalloissa 
on ollut ongelmia sähköisen äänestyksen järjestelmissä.

KYSYMYS: Millaisia ongelmia esiintyy sähköisessä äänestyksessä vuoden 2020 
Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa?

Linkkilistan lopuissa linkeissä on asiaa tilanteesta, jossa virassa oleva presidentti ei hyväksyisi 
presidentinvaalien tulosta.

Käytännössä kukaan aikaisempi [(päivitys 18.1.2021) minun elinaikana vaikuttanut] Yhdysvaltojen 
presidentti ei ole kiistänyt vaalien tulosta, joten nyt on tehty erilaisia arvioita tilanteesta, jossa 
Yhdysvaltojen presidentti kiistää vaalien tuloksen.

Päivitys 18.1.2021: Tässä kohtaa voi todeta, että minun elinaikana vaikuttaneet presidentit 
(Yhdysvallat) eivät ole aikaisemmin kiistäneet vaalien tuloksia - siis ennen Donald Trumpia.

Päivitys 18.1.2021: En lähtenyt selvittämään, että onko jokin aikaisempi presidentti tai 
aikaisempi presidenttiehdokas (Yhdysvallat) kiistänyt vaalien tuloksen.

Yhdysvaltojen presidentinvaalien lopullista tulosta joudutaan ehkä odottamaan useampi päivä. 
Lisäksi joissain tapauksissa on ehkä turvauduttava käsin tehtävään äänten laskentaan.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Aikanaan vuoden 2000 vaaleissa Floridan osavaltion ääntenlaskennassa oli erilaisia ongelmia.

Toistuisiko vastaava tilanne (vrt. vuosi 2000) useammassa osavaltiossa vuoden 2020 vaaleissa?

Eli laitetaanko eri osavaltioissa liikkeelle iso lauma juristeja, jotka yrittävät selvittää 
ääntenlaskennan tuloksia oikeusistuimissa?

Pakottavatko eri osavaltioiden (states / USA) oikeusistuimet tekemään ääntenlaskennan uudelleen 
käsityönä?

Joutuvatko oikeusistuimet määrittelemään sähköisten äänestysjärjestelmien laskemaa tulosta 
perustuen sähköisten äänestysjärjestelmien esiin tulleisiin ongelmiin nähden?

Aikanaan Suomessa kokeiltiin äänestyskonetta, jonka käyttö johti uusintavaaleihin kolmessa 
kokeilukunnassa.

No - kuitenkin. On mielenkiintoista nähdä sähköisen äänestyksen onnistuminen Yhdysvaltojen 
vuoden 2020 vaaleissa - erityisesti Yhdysvaltojen presidentinvaalien tulos on mielenkiintoinen 
seurattava aihepiiri.

Päivitys 18.1.2021: Eri osavaltioissa ääntenlaskenta tehtiin käsin, mikä lisäksi tehtiin käsin 
uusintalaskentoja eri osavaltioissa.
Päivitys 18.1.2021: En tiedä liikaa sähköisten äänestyskoneiden aiheuttamista ongelmista 
vuoden 2020 vaaleissa.
Päivitys 18.1.2021: Yleisesti ottaen Yhdysvaltojen presidentinvaalit (2020) onnistuivat 
ääntenlaskennan osalta.

1604.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvalloissa vietiin läpi eritasoisia vaaleja 5.11.2024. Yksi 
läpiviedyistä vaaleista oli Yhdysvaltojen presidentinvaalit. Lisäksi oli erilaisia paikallistason, 
osavaltiotason ja liittovaltiotason vaaleja. Yhdysvalloissa osavaltioita on edelleen 50, joten eri 
paikoissa oli käytössä hyvin erilaisia äänestyslippuja.

En tiedä sähköisen äänestyksen tilannetta Yhdysvalloissa. Käsittääkseni Yhdysvalloissa eri 
paikoissa on käytössä sähköisiä äänestyskoneita.

Itse olen edelleen sähköisen äänestyksen vahva vastustaja. Emme tarvitse sähköistä äänestystä 
erilaisiin asiayhteyksiin. Suomessa on aina isona uhkana, että joku päättäjäporukka päätyy 
esittämään sähköistä äänestystä suomalaisiin vaaleihin.

Oma www-sivu sähköiseen äänestykseen liittyen on seuraava:

https://jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html
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1605. Donald Trumpin perintö?

1605.1. Merkintä 1210: Viimeinen merkintä Trumpista? Trump 
(XXIX)

8. marraskuuta 2020
1210: Viimeinen merkintä Trumpista? Trump (XXIX)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1210

29.10.2020 järjestettiin Porin yliopistokeskuksen alaisuudessa webinaari, jonka ohjelman kopioin 
oheen.

Webinaari käsitteli mm. Donald Trumpin toimintaa.

Toisaalta todettiin Yhdysvaltojen sisällä olleesta kahtiajaosta eri vuosisatoina.

Oman arvion mukaan Trump on tulos äärimmäiseksi tulleesta keskustelusta, jolloin keskustelu on 
Yhdysvalloissa on mennyt äärimmäiseksi viimeisten vuosien aikana.

Aikaisemmin olen todennut, että äärimmäinen keskustelu on kätkenyt kahden pääpuolueen 
mahdolliset eroavaisuudet ja samanlaisuudet.

Kuten aikaisemmin olen todennut, että heillä on Yhdysvalloissa todella iso kiusaus käyttää 
vapaaehtoisuuteen perustuvaa armeijaa viisaasti riippumatta puolueesta.

Tietysti kahden pääpuolueen välillä voi olla eroja sotien perusteluissa, vaikkakin lopputuloksena voi 
olla sotien aloittaminen eri vaiheissa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Laitoin oheen linkit Joe Bidenin ja Donald Trumpin sivut koskien ulkopolitiikkaa.

Donald Trumpin sivusto käsittelee hänen saavutuksiaan ulkopolitiikassa.

Kirjoitushetkellä tiedossa on Joe Bidenin voitto Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa.

Onko tämä viimeinen merkintä Donald Trumpista?

Mikä tulee olemaan Donald Trumpin perintö pidemmällä aikavälillä katsottuna?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Donald Trump ei ole vielä tunnustanut häviötään Yhdysvaltojen 
presidentinvaaleissa.
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Yhdysvallat banaanitasavaltana?
Jakautuneiden Yhdysvaltojen presidentinvaalit ja maan tulevaisuus
Porin yliopistokeskuksen webinaari torstaina 29.10.2020 klo 14.00-16.00

Webinaarissa käsitellään Yhdysvaltain tulevia presidentinvaaleja ja kongressivaaleja. Samalla 
luodaan katsaus presidentinvaalien ja vaalikamppailujen historiaan. Vaalivuosi 2020 on ollut 
monella tavoin poikkeuksellinen.
Millä tavoin Donald Trumpin presidentinkausi on muuttanut Yhdysvaltoja? Miksi kansakunta on 
nyt niin jakautunut? Mitä tapahtuu presidentinvaalien jälkeen?
Alustajina ovat toimittaja Saska Saarikoski (Helsingin Sanomat), FT Markus Kantola (Turun 
yliopisto) ja FT Kimmo Ahonen (Tampereen yliopisto). Tapahtuman järjestäjänä on Porin 
yliopistokeskus.
Webinaari on kaikille avoin.
Tilaisuuden ohjelma:
14.00 Seminaarin avaus: mistä vaaleissa on kysymys? (Kimmo Ahonen & Markus Kantola)
14.10 Huvitamme itsemme hengiltä: vaalien mediahistoriaa (Kimmo Ahonen)
14.40 Yhdysvaltain kongressi: Bidenin kumileimasin vai Trumpin jarru? (Markus Kantola)
15.15 Donald Trump ja "trumpismin" tulevaisuus (Saska Saarikoski)
16.00 Seminaarin päätös

1605.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että varsinainen merkintä (1210) ei ollut viimeisin merkintä Donald 
Trumpista. Lisäksi tiedämme hyvin, että Donald Trump voitti Yhdysvaltojen presidentinvaalit 
vuonna 2024. Eli Donald Trumpin perintöä tulisi olemaan kahdelta presidenttikaudelta (2017-2021, 
2025-2029).

Äärimmäinen poliittinen keskustelu Yhdysvalloissa? Varmaankin voi todeta, että keskustelu on 
mennyt äärimmäiseksi ajan mittaan. Mahdollisesti äärimmäinen keskustelu peittää alleen ne asiat, 
joista Yhdysvaltojen asukkaat saattavat olla samaa mieltä. Äärimmäisessä keskustelussa 
vastapuolen esittämiä asioita vastustetaan perusvastauksena kaikkeen.

Onko ”trumpismi” syy vai seuraus? Oman arvion mukaan ”trumpismi” on enemmän seurausta. 
Donald Trump saattoi hyödyntää aiempaa äärimmäistä keskustelua omassa vaalikampanjassaan.

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.
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1606. Joe Bidenin kauden perintö?

1606.1. Merkintä 1211: Ensimmäinen merkintä Bidenista / 
Biden (I)

8. marraskuuta 2020
1211: Ensimmäinen merkintä Bidenista / Biden (I)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1211

Kirjoitushetkellä on tiedossa Joe Bidenin voitto Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa.

Aikanaan en tehnyt järjestelmällisesti merkintöjä Barack Obamasta. Donald Trumpin suhteen tein 
järjestelmällisesti merkintöjä.

Liitin oheen linkin Joe Bidenin www-sivun linkin koskien hänen ulkopolitiikan ehdotuksista.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin eri puolilla maailmaa voidaan aloittaa selvittämään Joe Bidenin ulkopolitiikan 
ehdotuksia.

Eli Joe Bidenin www-sivuja voidaan tarkastella eri puolilla maailmaa.

Oman arvion mukaan Joe Bidenin linjat eivät ehkä heittelehdi kovin laajasti tai kovin usein, jolloin 
hän voi tuoda tarvittavaa vakautta maailmanpolitiikkaan.

Aina puhutaan yritystoiminnan tarvitsemasta vakaasta toimintaympäristöstä.

Eli asia pitää laittaa seurantaan.

Heittelehtiikö Joe Bidenin ulkopoliittinen linja hyvin laajasti?

Miksi Joe Bidenin ulkopoliittinen linja saattaisi heilahdella?

1606.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Loppujen lopuksi Joe Biden jäi vain yhden kauden presidentiksi. Jälkikäteen ajatellen Kamala 
Harrisin vaalikampanja jäi aika lyhyeksi Joe Bidenin luovuttua presidenttikampanjasta. Suomen 
kannalta Joe Bidenin perinnöksi jää Suomen NATO-jäsenyys sekä puolustussopimus Suomen ja 
Yhdysvaltojen välillä.
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1607. Hajautettua vai keskitettyä tietoteknistä 
avoimuutta?

1607.1. Merkintä 1212: Hajautus vai keskittäminen? / 
Avoimuus? / ATTR-67

12. joulukuuta 2020
1212: Hajautus vai keskittäminen? / Avoimuus? / ATTR-67

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1212

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu.

Linkkilistan ensimmäinen linkki on PDF-tiedosto, jossa on esitelty englanniksi Euroopan komission 
(Euroopan Unioni) avoimen lähdekoodin (open source) mukainen strategia.

Euroopan komissio perustaa erillisen toimiston käsittelemään avointa lähdekoodia (Open Source 
Programme Office) yhden pääosaston alaisuuteen (DIGIT).

Euroopan komission avoimen lähdekoodin (open source) mukainen strategiasta on esitetty erilaisia 
huomioita linkkilistassa.

Yksi asia on jo pitkään tehty avoimen lähdekoodin seuranta (OSOR: Open Source Observatory), 
jolloin Euroopan komission alaisuudessa on julkaistu paljon asiaa avoimesta lähdekoodista.

Eli Euroopan komissio on ollut keskitetty paikka/palvelu, jossa on paljonkin asiaa avoimeen 
lähdekoodiin liittyen.

Toisaalta linkkilistassa on asiaa julkisen sektorin tietoteknisistä järjestelmistä, jotka voivatkin olla 
valmistumishetkellään vanhentuneita.

Vastakeinoksi esitetään pienempiä hankkeita.

Tuota vastakeinoa olen esittänyt monta kertaa tietojärjestelmää hierarkisina järjestelmien osina, 
jolloin osajärjestelmiä voidaan vaihtaa hallitusti. YKSI oikein ISO keskitetty järjestelmä ei tahdo 
toimia käytännössä.

Tämän jälkeen linkkilistassa on asiaa erilaisista tietojärjestelmistä, joista osa on Euroopan Unionin 
alaisuudessa jo toimivia tietojärjestelmiä tai suunniteltuja tietojärjestelmiä. Aiheeseen liittyy myös 
muutama kuuleminen.

Lopuksi on lista valtionhallinnon työryhmistä, jotka perustuvat osin tietotekniikkaan.
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Listaan tähän kohtaan työryhmien nimet: Avoimen datan direktiivin kansallinen täytäntöönpano; 
Avoimesta datasta ja julkisen sektorin tietojen uudelleenkäytöstä annetun direktiivin 
täytäntöönpanoa valmisteleva asiantuntijatyöryhmä; Avoimesta datasta ja julkisen sektorin tietojen 
uudelleenkäytöstä annetun direktiivin täytäntöönpanoa valmisteleva lainsäädäntötyöryhmä; 
Avoimuusrekisteri; Datan vapaata liikkuvuutta koskevan EU-asetuksen vaatimat kansalliset 
jatkotoimet; Datatalouden toimeenpano- ja seurantaryhmä; Digi arkeen -neuvottelukunta 2020-
2023; Digitaaliset keinot koronaviruskriisin jälkihoidossa -työryhmä; Digiohjelma - Digitalisaation 
edistämisen ohjelma; Digi-ilmailun kehittäminen; Digitaalinen henkilöllisyys; Digitalisaation 
edistämisen ohjelman lainsäädännön soveltamisen ja edistämisen työryhmä; Hallituksen esitys 
eduskunnalle laiksi sähköisen viestinnän palveluista annetun lain muuttamisesta; Hanke digitaalisen 
henkilöllisyyden kehittämiseksi; Haukka: Julkisen hallinnon digiturva 2020-2023; Henkilökorttilain 
muuttaminen; Henkilötunnuksen muuttamista koskeva lainsäädäntöhanke; Henkilötunnuksen 
uudistamista ja valtion takaaman identiteetin hallinnoimista koskeva hanke; Julkisen hallinnon 
kokonaisarkkitehtuurityöryhmä; Julkisen hallinnon tiedonhallinnan ja digitalisaation strateginen 
yhteistyöryhmä; Julkisen hallinnon toiminnan kehittämisen arkkitehtuuriyhteistyöryhmä; 
Lainsäädäntöhanke kehyksen vahvistamisesta EU:n tietojärjestelmien yhteentoimivuudelle; 
Logistiikan digitalisaatiostrategia; Maailman talousfoorumin ja Suomen hankekumppanuus 
digitalisaatio-, datatalous- ja automaatiokehityksen vauhdittamiseksi; Sosiaaliturvan sähköisen 
tiedonvaihdon yhteistyöryhmä; Sosiaali- ja terveysministeriön asetus sosiaali- ja terveydenhuollon 
asiakastietojen käyttöoikeuksista; Sosiaali- ja terveystietojen toissijaisen käytön ohjausryhmä ja sen 
alatyöryhmät; Sosiaali- ja terveystietojen toissijaisen käytön tietosuojan asiantuntijaryhmä; Suomi 
maailman kärkijoukoissa: Investoiminen tulevaisuuden laajakaistayhteyksiin; STM:n hallinnonalan 
tiedonhallinnan koordinointiryhmä; Sähköisten ensitunnistamistietojen välittämisen hintasääntelyn 
jatkaminen; Tekijänoikeusinfran kehitys: Tekijänoikeuden infrastruktuurin kehittäminen 2020-2022; 
Tekoäly 4.0; Tiedon hyödyntämisen ja avaamisen hanke; Tiedon laatukehikko -osahanke; 
Tietoturvan ja tietosuojan parantaminen yhteiskunnan kriittisillä toimialoilla; Valtionhallinnon 
tiedonhallinnan yhteistyöryhmä.

Lyhyesti sanoen näitä valtionhallinnon työryhmiä tietotekniikkaan liittyen on todella paljon.

Onko näitä valtionhallinnon työryhmiä tietotekniikkaan liittyen jo liikaa?

Oman arvion mukaan valtionhallinnon työryhmät voisivat hoitaa keskitetysti joitain tietotekniikan 
ratkaisuja, jotta hajautettu toiminta olisi tehokkaampaa esimerkiksi kuntatasolla ja virastoissa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Myös tietotekniikassa pitää mennä tarkasti läpi hajauttaminen, keskittäminen ja standardointi.

Hajautettu - Standardi?
Hajautettu - Standardoimaton?
Keskitetty - Standardi?
Keskitetty - Standardoimaton?

Näissä on mahdollista tehdä paljonkin erilaisia virheitä.

Mikä asia pitäisi hoitaa keskitetysti ja mikä hajautetusti?
Mikä asia pitäisi hoitaa standardeilla?
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Perustuen edellä mainittujen valtionhallinnon työryhmien isoon määrään voi oletusarvoisesti todeta, 
että valtionhallinnossa voi olla vaikeuksia viedä läpi oikeita ratkaisuja hajauttamisen, keskittämisen 
ja standardoinnin suhteen.

Vaikeuskerrointa lisää joidenkin valtionhallinnon tietojärjestelmien yhteistoiminta Euroopan 
Unionin alaisten tietojärjestelmien kanssa.

Eli myös tulevaisuudessa voi valtionhallinnon tietojärjestelmien kanssa olla erilaisia ongelmia.

Mahdollinen järjestelmien eri osien avoimuus voi auttaa joissain tilanteissa, mutta välttämättä tämä 
ei ole pääsääntö, koska erilaisia suljettuja ratkaisuja voi olla useammassa kerroksessa.

1607.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Keskitetty Hajautettu

Standardi

EI standardi

Käytännössä keskittäminen ja hajauttaminen voidaan ratkaista hyvin erilaisilla tavoilla, ja aina 
välillä keskittäminen tai hajauttaminen voi epäonnistua eri syistä johtuen. Lisäksi toimintojen 
standardointi vaatii huolellisen tarkastelun. Tietysti on mahdollista mallintaa prosesseja, mutta 
mallintamisen ja todellisen prosessin välillä voi olla erilaisia epävastaavuuksia.

Hajauttaminen tai keskittäminen voidaan siis tehdä väärin eri tavoilla. Lisäksi pitäisi huomioida 
standardointi oikein keskittämisen ja hajauttamisen asiayhteydessä. Lisäksi pitää todeta avoin ja 
suljettu tietotekniikka. Itse olen ollut avoimien tietoteknisten ratkaisujen (ATTR) kannalla. 

Aina välillä jokin tietotekninen ratkaisu voikin osoittautua täysin virhevalinnaksi. Jos väärin tehty 
tietotekninen ratkaisu perustuu avoimeen tietotekniikkaan, niin tällaisen tietoteknisen ratkaisun 
korvaaminen on paljon helpompaa.
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HORISONTAALI

Yksi asia on vertikaalit ja horisontaaliset ratkaisut. Itse kannatan horisontaalisia ratkaisuja.
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1608. Tekoälyn asiaa

1608.1. Merkintä 1213: Tekoäly / Standardointi / Avoimuus / 
ATTR-68

17. joulukuuta 2020
1213: Tekoäly / Standardointi / Avoimuus / ATTR-68

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1213

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu.

Oheinen linkkilista käsittelee tekoälyä (artificial intelligence) eri tavoin.

Pari ensimmäistä linkkiä käsittelee robottien käyttöä Seinäjoen ja Oulun keskussairaaloissa.

Käsitin niin, että Seinäjoen keskussairaalassa on käytössä viisi robottia, jotka kuljettavat tavaraa 
keskussairaalan käytävillä.

Wikipedia-artikkeli (Artificial intelligence) on hyvä johdantosivu, jonka perusteella voi tarkastalla 
erilaisia aiheita muissa Wikipedia-artikkeleissa. Wikipedia-artikkeli (Artificial intelligence → 
Challenges) listaa joukon haasteita tekoälyn soveltamiselle.

Tämän jälkeen on useampi linkki, joista voi todeta seuraavat aiheet:

* tekoälyn standardointi
* Norjassa aloitetaan itsestään liikkuvien autojen kokeilu
* Euroopan parlamentti käsittelee tekoälyä useammassa valiokunnassa
* Euroopan parlamentti on julkaissut useita tekoälyä koskeviä työpapereita
* Euroopan parlamentti on perustanut erityisen työvaliokunnan tekoälyn vuoksi

Lisäksi pitää todeta yleisempi Google-hakukone ja erikoistuneempi Google Scholar -hakukone.

Kumpaankin hakukoneeseen voi laittaa hakutermiksi "artificial intelligence standardization", jolloin 
on mahdollista lukea kaikenlaista koskien tekoälyn standardisointia.

Lopuksi pitää todeta kansainvälisten standardointijärjestöjen (ISO ja IEC) yhteinen JTC 1- 
järjestelmä, jonka alaisuudessa on tekninen komitea koskien tekoälyn standardointia (ISO/IEC JTC 
1/SC 42: Artificial intelligence).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Itsekin olen aikaisemmin puhunut joissain yhteyksissä itsestään liikkuvista autoista, mutta olen 
sittemmin muuttanut mielipidettäni.

Oman arvion mukaan autoihin liittyvät nopeudet taitavat olla liian suuria nykyisen heikon tekoälyn 
toimivuuden kannalta.

Seinäjoen ja Oulun keskussairaaloissa toimivat robotit liikkuvat suhteellisen hitaasti, jolloin niitä 
ohjaavat ohjelmat voivat toimia huomioiden erilaisia tekijöitä liikkumisen kannalta.

Oman arvion mukaan elämme tällä hetkellä heikon tekoälyn aikakaudella.

Tietysti erilaiset standardointihankkeet heikon tekoälyn ympärillä ovat mielenkiintoisia.

Mahdollisesti erilaiset standardointihankkeet mahdollistavat erilaisia avoimia osia käytettäväksi 
erilaisten heikon tekoälyn laitteiden kehittämiseksi.

Esimerkkinä voisi ajatella erilaisia tunnistimia, jolloin tunnistimen ja heikon tekoälyn laitteen 
välillä voisi olla erilaista tietoliikennettä.

Esimerkiksi erilaisia tunnistimia voitaisiin standardoida avoimesti, jolloin kaikissa heikon tekoälyn 
ratkaisuissa ei tarvitsisi tehdä kaikkea uudelleen alusta saakka.

En sinänsä vastusta tekoälyä, mutta heikon tekoälyn varaan ei pitäisi laittaa liikaa odotuksia.

Tietysti kaikenlainen avoin kehittäminen ja avoin standardisointi voi auttaa kehittämään nykyisiä 
heikon tekoälyn laitteita.

1608.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Oman arvion mukaan elämme edelleenkin heikon tekoälyn aikakautta. Merkinnän tavoin toistaen: 
heikon tekoälyn varaan ei pitäisi laittaa liikaa odotuksia.

Sittemmin tiedämme, että Euroopan Unionin tasolla on hyväksytty tekoälysäädös (Artificial 
Intelligence Act, AI Act). En ole perehtynyt hyvin huolellisesti tekoälysäädöksen tekstiin.

Olen tosiaan muuttanut mielipidettäni itsestään liikkuvista autoista. Mahdollisesti autojen nopeudet 
voivat olla liian suuria tekoälyn kannalta. Asiaa kehittyy tietysti koko ajan, joten erilaisiin 
asiayhteyksiin on kehitetty itsestään liikkuvista autoja. Erilaiset onnettomuudet ovat edelleen 
todella iso mahdollisuus itsestään liikkuvien autojen asiayhteydessä.

Tekoälyn standardointi on tietysti yksi mahdollisuus. Oman arvion mukana olemme aika lailla 
alkuvaiheessa tekoälyn standardoinnin asiayhteydessä. Vielä riittää tehtävää tekoälyn 
standardoinnissa.
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1609. Donald Trumpin ensimmäisen ja toisen 
presidenttikauden perintöä

1609.1. Merkintä 1214: "Trumpismi" jää jäljelle / Trump (XXX)

9. tammikuuta 2021
1214: "Trumpismi" jää jäljelle / Trump (XXX)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1214

Yhdysvalloissa suurin uutinen on ollut 6. tammikuuta 2021 tapahtunut mellakointi Yhdysvaltojen 
pääkaupungissa (Washington, D.C.)

Eli iso joukko mielenosoittajia pääsi mellakoimaan sisälle kongressin (eli senaatti ja 
edustajainhuone) rakennukseen.

Ohessa on Wikipedia-artikkeli, joka käsittelee tapahtunutta mellakointia.

Käytännössä 6.1.2021 piti olla vain muodollinen tilaisuus, jossa senaatti ja edustajainhuone 
muodollisesti vahvistavat presidentinvaalien tuloksen.

Tunnetulla tavalla virassa olevana presidenttinä Donald Trump ei ole hyväksynyt vuoden 2020 
presidentinvaalien tulosta, minkä seurauksena on ollut erilaisia vastustavia toimenpiteitä vaalien eri 
vaiheiden läpiviennissä.

Eli jokaisen virallisen vaiheen yhteydessä on ollut erilaista toimintaa kyseenalaistamaan vaalien 
tulokset.

Viimeisin vastustava toimenpide on ollut väittämä, että Yhdysvaltojen varapresidentti voisi julkistaa 
6.1.2021 tilanteessa Donald Trumpin valituksi presidentiksi.

Ohessa on PDF-tiedosto, jossa Yhdysvaltojen varapresidentti Mike Pence toteaa, että hän toimii 
vain puheenjohtajana 6.1.2021 tilaisuudessa.

Käsitin Wikipedia-artikkelista, että viisi ihmistä kuoli mellakoinnin aikana.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin eri maissa mietitään vastaavien mellakointien mahdollisuuksia omassa maassa.

Voisiko tällaista mellakointia tapahtua esimerkiksi Suomessa?
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Mitä on "trumpismi" jatkossa?

Donald Trumpilla on todella vannoutuneita kannattajia.

Käytännössä Donald Trump sai 74 216 722 ääntä presidentinvaaleissa.

Tietysti Donald Trumpin äänestäjät jakautuvat eri tavoin eri ryhmiin, ja hänen kannattajat eivät tule 
häviämään mihinkään.

Eri yhteyksissä on pohdittu, että voisiko Donald Trump perustaa oman median, jossa hän saa 
vapaasti esittää erilaisia mielipiteitä jatkossakin.

Eli "trumpismi" ei varmaankaan tule häviämään vielä pitkään aikaan.

On siis mahdollista kerätä uutisia Donald Trumpista.

Ehkä tämäkään merkintä ei ole viimeisin merkintä Donald Trumpista - vrt. merkintä 1210.

1609.2. Uudelleenarviointia / 3.12.2024

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.

Kirjoitushetkellä Donald Trumpin presidentinvaalikampanjan www-sivut toimivat edelleen:

https://www.donaldjtrump.com

Varmaankin erilaisten sidosryhmien edustajat ovat seikkailleet Donald Trumpin 
presidentinvaalikampanjan www-sivuilla. Donald Trumpin presidentinvaalikampanjan www-sivuja 
on mahdollista selata, jolloin ei tarvitse rekisteröityä mihinkään tietotekniseen järjestelmään.

Mitä Donald Trump tulee tekemään toisella presidenttikaudellaan? Tässä vaiheessa olemme siis 
odottavalla kannalla.
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1610. Taisi käydä päinvastoin

1610.1. Merkintä 1215: Päinvastoin / Internet / Nopeuden 
hallinta

18. tammikuuta 2021
1215: Päinvastoin / Internet / Nopeuden hallinta

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1215

Kirjoitushetkellä voi todeta, että 6.1.2021 mellakat Yhdysvalloissa on ollut erittäin iso uutinen.

Eli erilaiset uutisvälineet ovat puskeneet 6.1.2021 jälkeen uutisia mellakoista ja erilaisista 
toimenpiteistä mellakoiden vuoksi.

Aikanaan puhuttiin kansalaisjournalismista, jolloin internetin käyttäjät voivat esittää erilaisia 
väittämiä, joita sitten voitaisiin käsitellä hyvin järjestäytyneessä keskustelussa.

Oletuksena taisi olla ajatus asianmukaisesta ja sivistyneestä keskustelusta erilaisissa palveluissa.

Nyt voi todeta tilanteen olevan täysin päinvastainen.

Eli kaikenlaiset kyseenalaiset väittämät ovat levinneet hyvin laajasti erilaisissa palveluissa.

Lisäksi pitää todeta erilaisten palveluiden taustalla olevat algoritmit ovat ohjanneet ihmisiä erilaisiin 
ryhmiin, joissa asiaperusteinen ja sivistynyt keskustelu ei taida olla vallitsevaa todellisuutta.

Onko internetin erilaisia palveluita estettävä joko vapaaehtoisesti vai erilaisilla lainsäädännön 
hankkeilla?

Olemme luottaneet erilaisten palveluiden omaan vapaaehtoiseen toimintaan, jolloin esimerkiksi 
erilaiset tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausuntoja on yritetty ottaa osaksi erilaisia palveluita.

Linkkilistassa on linkki väärän informaation torjuntaan liittyvät (Roadmaps to implement the Code 
of Practice on disinformation) toimenpiteet Euroopan Unionin tasolla.

Tehdyt sitoumukset Euroopan Unionin tasolla on toteutettu ilman lainsäädännöllistä toimintaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Itse olen todennut, että erityisesti sosiaalinen media on nopeuden ansassa, jolloin erilaiset väärät 
väittämät leviävät hyvin nopeasti.
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Eli tarvitsisimme erilaisia hidasteita sosiaalisen median palveluihin, jolloin sosiaalisen median 
palveluiden järjestelmissä olisi aikaa arvioida erilaisten päivitysten todenmukaisuutta.

Esimerkkinä voisi pohtia, että jonkun sosiaalisen median ratkaisun uusi käyttäjä ei saisi heti tehtyä 
merkintöjä ilman mitään hidasteita, jolloin uuden käyttäjän viestiä arvioitaisiin sosiaalisen median 
palvelun sisällä.

Mahdollisesti tekoäly voisi käydä läpi uuden käyttäjän päivityksiä ennen lopullista julkaisua.

Aikaisemmassa lausuntopyynnössä pohdittiin sisällön poistoa tietoverkosta.

EN: Opinion 169: Fighting child sexual abuse: detection, removal and reporting of illegal 
content online
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_169

JOS täysin uudelle käyttäjälle asetettaisiin esimerkiksi 30 minuutin odotus ennen uuden päivityksen 
julkaisua, niin mahdollisesti odotusaikana olisi mahdollista käydä läpi päivityksessä mainittujen 
www-sivujen sisältöä läpi.

JOS ongelmallisia viestejä ei ilmene, niin tietysti odotusaikaa voisi vähitellen lyhentää perustuen 
käyttäjän toimintaan.

Aikaisemmin olen kirjoittanut heikosta tekoälystä, jolloin tekoälylle ei saa asettaa liian suuria 
odotuksia.

Kuitenkin olisi mahdollista, että heikko tekoäly voisi käydä läpi päivityksiä, jolloin olisi 
mahdollista arvioida päivityksen sisältöä eri tavoilla ennen julkaisua.

Yksi osatekijä voisi olla erilaisten www-sivujen sisällön tarkistus ennen päivityksen julkaisua. Jos 
käsitelty www-sivu osoittautuu epäilyttäväksi, niin tietysti päivityksen voi jättää julkaisematta.

Aikaisemmin olen ehdottanut vain yhtä paikkaa ja yhtä palvelua erilaisten tietoturvaongelmien 
ilmoittamiseen.

Väärät ja virheelliset väitteet voisivat olla yksi peruste erilaisten tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle.

1610.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Loppujen lopuksi voi todeta, että sosiaalisen median kanssa taisi käydä päinvastoin. Sosiaalinen 
media ei tainnut lisätä laajasti ottaen hyvin järjestäytynyttä sivistynyttä keskustelua erilaisiin 
asiayhteyksiin. Pikemminkin kaikenlainen vääränlainen informaatio leviää sosiaalisessa mediassa 
hyvinkin nopeasti. Osa meistä ei osaa erotella oikein erilaisia viestejä, jolloin väärän informaation 
lisäksi ollaan hyvin kiihkomielisiä oman asian suhteen. Asia tietysti vaihtelee henkilöstä toiseen.

Erilaisia hidasteita erilaisiin kohtiin? Sosiaalinen media ei tällä hetkellä taida sisältää erilaisia 
hidasteita. Tarvitsisimme erilaisia hidasteita sosiaalisen median nopeuden vuoksi. Tietysti asia 
pitäisi hoitaa huomioiden sananvapaus. Eli ratkaisu on hyvin vaikea tietysti.
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1611. Taksiliikenteen korjausliikkeet erilaisten 
hallitusten hallitusohjelmissa

1611.1. Merkintä 1216: Päinvastoin / Taksiuudistus / 
Korjausliikkeet

8. helmikuuta 2021
1216: Päinvastoin / Taksiuudistus / Korjausliikkeet

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1216

Aikaisemmin tein lausunnon numerolla 155 taksilainsäädäntöä koskien

FI: Lausunto 155: Perusteltuja näkemyksiä tehdystä taksiuudistuksesta
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_155

Linkkilistan alussa on linkit useampaan Lausuntopalvelu.fi -palvelussa julkaistuun 
lausuntopyyntöön.

Eli Anne Bernerin jäljiltä periytynyt taksiuudistus on kohdannut ongelmia käytännössä, jolloin 
taksiuudistuksen lakimuutoksiin on todettu tarvetta.

Seuraavaksi linkkilistassa on linkki asian käsittelyyn liittyen (HE 176/2020 vp). Valtioneuvoston 
tiedotteiden mukaan taksiuudistusta käsitellään eri tavoin.

Hallituksen esitys (HE 176/2020 vp) on 144 sivua. Vastaavasti lausuntopyyntöihin liittyy oma 
tekstikokonaisuutensa, joita voidaan arvioida hyvin huolellisesti.

Lopuksi on joukko uutisia, joissa esitellään taksiuudistuksen aiheuttamia ongelmia.

Olen jo aikaisemmin todennut, että taksiuudistuksessa on ymmärretty täysin väärin asiakkaan 
kokema asiakaspalvelutilanne.

Mahdollisesti kiireisellä asiakkailla ei ole aikaa ja innostusta vertailla huolellisesti taksikyytien 
hintojen eroavaisuuksia.

Ennen taksiuudistusta saattoi kiireinen asiakas ottaa ensimmäisen vapaan taksin, jolloin hinta ja 
muut tekijät olivat valmiiksi määritelty.

Lisäksi kuviota on sekoittanut KELA-kyytien järjestämisen ongelmat.

Taksiuudistus on todella hyvä esimerkki huonosti johdetusta lainsäädännöstä.
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Taksiuudistus olisi pitänyt järjestää maakunta kerrallaan, jolloin taksiuudistuksen seurauksia olisi 
voinut kartoittaa aina maakuntakierroksen jälkeen.

Vastaavalla tavalla KELA-kyytien järjestämisessä olisi pitänyt edetä maakunta kerrallaan.

Uusin virheellinen lainsäädäntö on nuohousuudistus, jota viedään kerralla läpi koko Suomessa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Olen monet kerrat kirjoittanut yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat omiin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin, jolloin heidän määrittelemät yhteiskunnan luonnonlait mahdollistavat hyvin 
toimivan yhteiskunnan ilman ongelmia.

Tosiasiallisesti ihmiset EIVÄT toimi yksinkertaisten yhteiskunnan luonnonlakien mukaan, jolloin 
jokainen uudistus voi aiheuttaa erilaisia täysin järjettömiä tilanteita.

Eli jokainen ihmisen sisältävä järjestelmä voi vuotaa jostain kohtaa.

Varmasti aikaisemmassa taksitoiminnassa oli omat puutteensa, joiden perusteella olisi voitu tehdä 
vähittäistä hienosäätöä.

Taksitoiminnan luvanvaraisuuden poistaminen on ollut yksi ongelmia aiheuttanut tekijä.

Tästä palautuu mieleen apteekkien toiminnasta käyty keskustelu.

Pitäisikö apteekkitoiminta avata kilpailulle?

Oman arvion mukaan apteekkitoiminnan vapauttaminen lupavelvollisuudesta johtaisi vähitellen 
apteekkiliikkeiden ketjuihin.

Vastaavalla tavalla taksitoiminnan luvanvaraisuus mahdollistaisi arvioinnin tarvittavasta taksien 
määrästä.

Tässä palautuu mieleen haja-asutusalueiden jätevesijärjestelmä, johon liittyvää lainsäädäntöä on 
monen hallituksen pitänyt hienosäätää eri tavoilla.

Vastaavalla tavalla nykyisen hallituksen (Marin) esittämä uusi taksilainsäädäntö kohtaa omat 
ongelmansa, jolloin taksilainsäädäntöä joudutaan melko varmasti hienosäätämään vielä jatkossakin.

Lopputulos on selvä: tarvitaan enemmän lainsäädäntöä ja enemmän valvontaa.

Lopputulos on selvä: valvonnan muoto on erilainen kuin vanhan lainsäädännön aikana ennen 
taksiuudistusta.

Lopputulos on selvä: jonkin viranomaisen tehtäväkenttään pitää lisätä taksitoiminnan valvonta.

Lopputulos on selvä: taksiliikenteen lainsäädännön perusteella pitää jatkossakin kehittää uusia 
määräyksiä, jotka tarkentavat varsinaista taksiliikenteen lainsäädäntöä.
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Lopputulos on selvä: tarvitaan keinoja, joilla torjutaan taksiliikenteeseen liittyviä laittomuuksia.

Lopputulos on selvä: asiakkaiden kokeman luottamuksen palauttaminen taksiliikenteeseen liittyen 
vaatii erilaisia toimenpiteitä.

Loppujen lopuksi pitää todeta, että Anne Bernerin jäljiltä periytynyt taksiuudistus on kääntänyt 
jotkin asiat täysin päinvastaiseksi verrattuna aikaan ennen taksiuudistusta, jolloin uudistuksen 
perusteella odotettuja hyötyjä ei ole saavutettu.

Eli oikeasti tarvitaan joitain uusia korjausliikkeitä taksiasioiden paremman toiminnan 
turvaamiseksi.

1611.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Taksiliikenteen uudistus kohtaa jokaisen uuden hallituksen ideologiset valinnat. Käytännössä 
Marinin ja Orpon hallitukset ovat ottaneet kantaa taksiliikenteen uudistukseen omalla ideologisella 
vasteellaan. Eli tietysti ideologia vaikuttaa valittuihin taksiliikenteeseen liittyviin 
korjaustoimenpiteisiin.

Saadaanko taksiliikenne jonkinlaiseen järkevään järjestykseen jollain aikavälillä? Olisiko kuitenkin 
parempi, että taksiliikenne olisi luvanvarainen elinkeino? Tuossa asiassa on paljon pohdittavaa 
erilaisiin asiayhteyksiin.

Oman arvion mukaan taksiliikenne voisi olla luvanvarainen elinkeino. Lisäksi taksiliikenteen 
välitykseen liittyvät ongelmat pitäisi ratkaista asiamukaisesti.

Käsittääkseni eri viranomaiset tekivät aikanaan Helsingissä valvontaiskun taksiliikenteeseen. 
Kaikenlaisia ongelmia ilmeni eri kohdissa. Eli tehty taksiliikenteen uudistus kohtasi kaikenlaisia 
käytännön ongelmia.

Erilaiset odottamattomat sivuvaikutukset? Käytännössä jokainen poliittinen päätös voi kohdata 
erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia. Tämän vuoksi jokainen poliittinen päätös pitäisi viedä 
käytäntöön vähitellen seuraamalla koko ajan erilaisia odottamattomia sivuvaikutuksia. Käytännössä 
poliittisen päätöksen seurannassa pitäisi tehdä koko ajan erilaisia korjaavia toimenpiteitä 
odottamattomien sivuvaikutusten vuoksi. 

Nyt toimitaan täysin päinvastoin, jolloin hyvin isoja uudistuksia viedään kerralla koko Suomeen. 
Esimerkkeinä voi mainita taksiliikenteen uudistuksen, nuohousuudistuksen ja oppivelvollisuuden 
laajentamisen. Kaikki nämä uudistukset vietiin läpi kerrallaan koko Suomeen ilman mitään 
pitkäaikaisempaa seurantaa. Lähtökohtana olisi pitänyt olla vähittäinen läpivienti ja jatkuva 
seuranta, jolloin tarvittaessa olisi tehty korjaavaa lainsäädäntöä vähittäisen läpiviennin aikana. Nyt 
uudistukset tehdään kerralla ilman pitkäaikaista seurantaa, jolloin jotain isoa uudistusta arvioidaan 
vasta seuraavissa hallitusneuvotteluissa.
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1612. Koronaviruksen vaikutus jälkikäteen ajatellen

1612.1. Merkintä 1217: Päinvastoin / Koronavirus /6/ Libertaani 
(88+6)

15. helmikuuta 2021
1217: Päinvastoin / Koronavirus /6/ Libertaani (88+6)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1217

Linkkilistan alussa on asiaa Suomen viranomaisten toiminnasta koronaviruksen vuoksi.

Vaikka koronaviruksen aiheuttama kriisi on vielä täysin vaiheessa, on SITRA laatinut julkaisun 
koronaviruksen aiheuttamasta paineesta suomalaiselle päätöksenteolle.

Eli joitain asioita olisi varmaan tiedottaa ja tehdä paremmin.

Eri linkkejä seuraamalla voi todeta, että Suomessa on esitetty hyvin valtiojohtoista toimintaa 
koronaviruksen aiheuttaman ison kriisin vuoksi.

Toisaalta Yhdysvaltojen osalta on linkkejä, joissa arvioidaan kriittisesti liittovaltion ja osavaltioiden 
toimintaa koronaviruksen aiheuttaman ison kriisin vuoksi.

Suhtautuminen Yhdysvaltojen puolella voi olla täysin päinvastaista, jolloin monia liittovaltion ja 
osavaltioiden tekemiä toimenpiteitä voidaan arvostella hyvinkin voimakkaasti.

Eli Suomessa ja Yhdysvalloissa voi olla täysin päinvastaisia suhtautumista koronaviruksen 
aiheuttaman ison kriisin vuoksi tehtäviin toimenpiteisiin.

Suomessa: Valtio ei ehkä ole tehnyt tarpeeksi toimenpiteitä.
Jotkut ajattelijat Yhdysvalloissa: Koronaviruksen vuoksi tehdään liiallisia toimenpiteitä, jotka vain 
lisäävät valtion sekaantumista ihmisten asioihin.

Libertaanit ovat tunnetusti olleet kriittisiä erilaisille rajoituksille sekä liittovaltion että osavaltioiden 
tasolla.

Tässä kohtaa on hyvä todeta, että olen ollut libertaanien (88+) suhteen kiinnostunut lähinnä heidän 
suhtautumisestaan erilaisiin sotilaallisiin operaatioihin.

Linkkilistassa on linkkiä Rand Paulin toimintaan Yhdysvaltojen senaatissa, jolloin hän hiillostaa Joe 
Bidenin ulkoasianministeriksi ehdottamaa henkilöä. Tämä tuttua peruskauraa libertaanien 
suunnalta: Yhdysvaltojen ei pidä sekaantua liikaa muiden valtioiden asioihin, minkä lisäksi ei pidä 
tehdä hallinnon vaihtoja (regime change) eri maissa.
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Toisaalta linkkilistassa on asiaa tosiasioiden tarkastuspalveluiden teemasivuihin, joissa käsitelläään 
koronaviruksen vuoksi esitettyjä lausuntoja.

Lisäksi on PolitiFact-palvelun www-sivuihin koskien Ron Paulin ja Rand Paulin esittämiä 
lausuntoja.

Tähän kohtaan pitää listata Rand Paulin saamat arviot (PolitiFact) eri lausunnoista:

* True: 12
* Mostly True: 15
* Half True: 12
* Mostly False: 7
* False: 11
* Pants on Fire: 4

Tutustumalla Ron Paul Liberty Report -ohjelman otsikoihin voi todeta, että ohjelmassa on arvioitu 
koronaviruksen vuoksi tehtyjä toimenpiteitä erityisesti kansalaisoikeuksia rikkomisen kannalta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Onko valtio (1) kaiken (poliittisen?) toiminnan alku vai onko valtio vihollinen numero yksi (1)?

En ole esitellyt järjestelmällisesti näitä päinvastaisia eroja Suomen ja Yhdysvaltojen välillä.

Missä kohdissa on samankaltaisia esityksiä suomalaisten ja yhdysvaltalaisten mielipidevaikuttajien 
välillä?

Varmaankin voisi olla perustellusti tarvetta vertailevalle selvitykselle näiden päinvastaisten 
ajatusten suhteen.

1612.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Koronavirus oli aikanaan todella iso tiedottamisen ongelma kaikella tavalla. Yksi iso tiedottamisen 
ongelma oli tietysti kaikenlainen väärä informaatio, joka levisi monessa suunnassa.

Sekä Suomessa että Yhdysvalloissa kuoli oikeasti ihmisiä koronaviruksen takia. Lähestymistapa 
koronaviruksen asian hoitamiseen oli eri maissa erilainen. Suomessa pohdittiin eri asiayhteyksissä, 
että tekivätkö valtiolliset toimijat tiedottamisen oikealla tavalla. Yhdysvalloissa pohdittiin eri 
asiayhteyksissä, että sekaantuiko liittovaltio liian moneen asiaan koronaviruksen vuoksi.

Vihollinen numero 1? Onko (liitto)valtio ensimmäinen vihollinen erilaisille sidosryhmille? Näin 
vaikuttaisi olevan, jolloin (liitto)valtiota syytetään kaikenlaisesta väärästä toiminnasta. Tämä 
korostui erityisesti Yhdysvalloissa, jolloin liittovaltion eri virastot kohtasivat arvostelua 
koronaviruksen hoitamisen asiayhteydessä.
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1613. Tässäkin asiassa taisi käydä päinvastoin

1613.1. Merkintä 1218: Päinvastoin / Yhdessä(?) / Biden (II)

22. maaliskuuta 2021
1218: Päinvastoin / Yhdessä(?) / Biden (II)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1218

Linkkilistasta pitää todeta seuraavat asiat:

* WTO:n (World Trade Organization) prosessit etenevät omalla tahdillaan
* Yhdysvallat on mukana erilaisissa WTO:n riidanratkaisuhankkeissa.
* 117. kongressi (Yhdysvallat) on värikkäämpi kuin edellinen kongressi
* Yhdysvaltojen kansalaiset pitävät oman maan kansalaisia suurimpana uhkana
* menevätkö asiat Yhdysvalloissa oikeaan suuntaan?
* iso osa Yhdysvaltojen kansalaisista toteaa asioiden kehittyvän väärään suuntaan
* onko Yhdysvaltojen demokratia uhan alaisena?
* mitä mieltä yhdysvaltalaiset ovat 6.1.2021 mellakoinnista kongressin rakennuksessa?
* Yhdysvaltojen presidenttinä Joe Biden on antanut erilaisia määräyksiä
* esimerkkinä määräys eettisistä vaatimuksista hallintoon nimitettäville henkilöille.

Laitoin oheen PDF-tiedoston, jossa on julkaistu presidentin määräys (Executive Order 13989) 
eettisistä vaatimuksista hallintoon nimitettäville henkilöille.

En tiedä kuinka laajasti tuota eettisten vaatimuksien määräystä on uutisoitu eri medioissa 
Yhdysvalloissa ja maailmalla.

Muutamien lähteiden mukaan Joe Biden yrittää yhdistää kansaa erilaisilla toimenpiteillä.

Onnistuuko Joe Biden kansan yhdistämisessä?

Oman arvion mukaan kansan yhdistäminen on hyvin vaikeaa erilaisista syistä johtuen.

Kuten linkkilistasta selviää, niin Yhdysvaltojen kansalaiset eivät pidä asioiden yleisestä 
kehityksestä. Tämän lisäksi luottamus muihin kansalaisiin on laskenut.

Kaikki tämä taitaa olla seurausta hyvin äärimmäiseksi menneestä keskustelusta, jolloin osasta 
erilaiset tiedotusvälineet Yhdysvalloissa ovat muuttuneet eri puolueiden äänitorviksi.

Yleisenä seurauksena luottamuksen menettäminen oman maan kansalaisiin on tietysti hyvin 
ymmärrettävää kehitystä.
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Ja lisäksi osa sidosryhmistä on hyvin kiukkuisia, jolloin voimakkaasti koettu kiukku on yleistä 
kehitystä ohjaava voima.

Eli Joe Bidenin yritykset yhdistää kansaa voivat epäonnistua eri syistä johtuen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistan ensimmäinen linkki on (Congressional Research Service) CRS-raportteihin, jotka 
käsittelevät Iraniin kohdistettavia pakotteita eri vuosilta.

On siis mahdollista seurata Yhdysvaltojen (ulko)politiikkaa myös asiapohjalta ilman kovaa 
poliittista meuhaamista.

Asiahan on tietysti päinvastoin, jolloin esimerkiksi (Congressional Research Service) CRS-
raportteja monet sidosryhmät eivät tule lukemaan.

Monessa tiedotusvälineessä voidaan aloittaa Bidenin hallinnon arvostelu.

Demokraattien haukkuminen on paras asia, jonka monet tiedotusvälineet osaavat parhaiten.

Eli asia on tässäkin päinvastoin, jolloin jokaista Bidenin hallinnon tekemää päätöstä arvostellaan 
ilman laajaa perehtymistä tehtyyn päätökseen.

Äärimmäiseksi menneellä keskustelulla on omat seurauksensa nyt ja tulevaisuudessa.

PDF: Executive Order 13989 of January 20, 2021: Ethics Commitments by Executive 
Branch Personnel

1613.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Kova kiukku ohjaavana poliittisena voimana? Eri asiayhteyksissä kova kiukku on todellakin 
ohjaava poliittinen voima. Kiukkuiset ihmiset tekevät kaikenlaisia toimenpiteitä, joiden järkevyyttä 
voidaan arvioida erilaisilla tavoilla.

Missä asiayhteyksissä kova kiukku on ohjaava poliittinen voima? Missä asiayhteyksissä hyvä 
perehtyminen asioihin on ohjaava poliittinen voima? Hyviä kysymyksiä!

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.

Mitä tulevat olemaan Donald Trumpin presidenttikauden päätöksien oikeat yksityiskohdat? 
Nouseeko Donald Trumpin presidenttikauden päätöksistä erilaisia kohuja? Aika näyttää tämän 
kehityksen.

Mitä jää jäljelle Joe Bidenin presidenttikauden päätöksistä? Ainakin Suomen NATO-jäsenyys sekä 
Suomen ja Yhdysvaltojen välinen puolustussopimus ovat jääneet jäljelle  Joe Bidenin 
presidenttikauden päätöksistä.
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1614. Avoin vai vapaa?

1614.1. Merkintä 1219: Päinvastoin / Avoin/Vapaa / Historiaa / 
ATTR-69

29. maaliskuuta 2021
1219: Päinvastoin / Avoin/Vapaa / Historiaa / ATTR-69

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1219

Linkkilistasta pitää todeta seuraavia:

* Linux vai GNU/Linux?
* Richard Stallman aiheuttanut kiivasta keskustelua
* jotkut yhteisöt haluavat katkaista yhteistyösuhteen FSF:n kanssa
* Linux yli 30 vuotta
* avoimista ohjelmistoista tullut merkittävä liiketoiminnan haara
* Wikipedia yli 20 vuotta
* Drupal yli 20 vuotta
* Myös Joomla on vanhahko hanke
* Myös JAVA on vanhahko hanke
* miten valita oikea lisenssi?
* korvaus avoimen ohjelman virheen löytämisestä?
* sähköpostin keksijä on kuollut
* hymiöiden (sähköpostissa välitettävät hymiöt) ovat osa tietotekniikan historiaa.

Lyhyesti todeten Richard Stallman on ollut merkittävä tekijä vapaan (free) ohjelmistokehityksen 
ajatuksen levittäjänä.

Aikanaan Linux on lisensoitu GNU GPL-lisenssin version 2 (GNU General Public License version 
2) mukaisesti.

GNU GPL-lisenssin version 2 takana on FSF (The Free Software Foundation), jonka taustalla 
Richard Stallman on ollut merkittävä tekijä.

Eli siinä mielessä vapaan ohjelmistokehityksen ajatus on lisenssin muodossa levinnyt eteenpäin.

Sittemmin avoimen (open) ohjelmistokehityksen ajatus on eriytetty erikseen vapaan (free) 
ohjelmistokehityksen ajatuksesta.

Yksi määritelmä avoimelle ohjelmistokehitykselle on avoimen lähdekoodin määritelmä: 
https://opensource.org/osd
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Oman arvion mukaan avoimelle ohjelmistokehityksen (open) kannattajat eivät liitä 
ohjelmistokehitykseen kaikenlaisia muita maailmaa parantavia ajatuksia, vrt. vapaan (free) 
ohjelmistokehityksen toiminta.

Avoin ohjelmistokehitys on erinomainen tapa tuottaa hyviä ohjelmistoja, ja tietysti hyvin tehty 
avoin ohjelmisto voi tehdä maailmasta paremman paikan.

Tästä voi palata Richard Stallmanin toimintaan, joka on lyhyesti ottaen aiheuttanut kiivasta 
keskustelua.

Osasta jotkut henkilöt ja yhteisöt ovat julkisesti vaatineet www-sivulla, että Richard Stallman ja/tai 
FSF on pidettävä erossa heidän edistämistään tietoteknisistä hankkeista.

Toisaalta linkkilistassa on linkki www-sivuun, jossa voi ilmoittaa kannatuksen Richard Stallmanille, 
jolloin hän olisi sopiva henkilö FSF:n johtokuntaan.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

"Attacking the messenger"?

Oman arvion mukaan jonkin ajatuksen esiin tuovaa henkilöä voidaan arvostella huolimatta viestin 
laadusta.

Richard Stallman on edistänyt vapaan ohjelmiston asiaa menestyksekkäästi, mutta toisaalta viestin 
muotoa ja esitystapaa on arvosteltu eri tavoin.

Oman arvio mukaan terminä "avoin" on saanut suuret ihmismassat tutustumaan avoimiin ohjelmiin. 
Lisäksi "avoin" on terminä liitetty muihin asiayhteyksiin - esimerkiksi "avoin data". Yleisesti ottaen 
en ole muistaakseni nähnyt termiä "vapaa data".

Esimerkinomaisesti ohessa on mainittuna PDF-tiedosto, jossa Euroopan komissio esittelee omat 
ajatuksensa avoimista ohjelmista.

Esimerkinomaisesti ohessa on mainittuna PDF-tiedosto, jossa Euroopan parlamentti esittelee omat 
ajatuksensa avoimesta datasta.

Oman arvion mukaan avoimien ohjelmistojen kannattajat varmasti jaksaisivat kuunnella 
kohteliaasti vapaiden ohjelmistojen erilaiset esitykset läpi, kunhan esitystapa on erilaisia 
sidosryhmiä kunnioittava.

Mutta lopputulos on selvä: terminä "avoin" on voittanut "vapaan", ja eri yhteyksissä "avoin" on 
käytetty termi.

Loppujen lopuksi ohjelmistojen avoimuuden kannattajat (siis suuret ihmismassat) eivät pysy 
mukana ohjelmistojen vapauden kannattajien esittämissä väittämissä. Lisäksi muut avoimuuteen 
liitettävät termit (esimerkkinä avoin data) ovat tutumpia suurille ihmismassoille.

Esimerkinomaisesti mainitut tahot (Euroopan komission ja Euroopan parlamentti) ovat käyneet läpi 
omat oppimisen hankkeet avoimuuteen liittyvien termien suhteen, jotta ne voivat esittää 
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avoimuuteen liittyviä ajatuksia. Kovan poliittisen väännön seurauksena "avoin" on käyttöön otettu 
termi.

Loppujen lopuksi vapaiden ohjelmistojen kannattajien toiminnan lopputulos voi siis olla 
päinvastoin verrattuna alkuperäisiin tavoitteisiin.

1614.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Monesta asiasta käydään poliittista vääntöä eri tavoilla. Tällöin myös käytetyt termit ovat hyvin 
tärkeitä. Näyttäisi siltä, että avoin (open) on liitetty erilaisiin asioihin sekä tietotekniikassa että 
tietotekniikan ulkopuolella. Vastaavasti vapaa (free) on jäänyt vähemmälle käytölle erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Itse olen avoimien tietoteknisten ratkaisujen kannattaja. Erilaisissa asiayhteyksissä avoimet 
tietotekniset ratkaisut ovat erittäin hyvä ratkaisu.

• Avoin käyttöjärjestelmä?
• Avoin ohjelma?
• Avoin data?
• Avoin tietokanta?
• Avoin rajapinta?
• Avoin (tietotekninen) standardi?
• Avoin tietotekninen laite?

Edellä on mainittu muutamia asioita, jotka voivat olla avoimia erilaisilla tavoilla. Asian voi esittää 
myös kuvallisena.

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

YLLÄPITO

tunnistimet
(sensorit)
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1615. Moninaisuuden hallintaa eri tavoilla

1615.1. Merkintä 1220: Poliisiväkivalta / USA / Moninaisuus / 
Esimerkki

24. huhtikuuta 2021
1220: Poliisiväkivalta / USA / Moninaisuus / Esimerkki

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1220

Linkkilistasta pitää todeta seuraavat aiheet:

* George Floydin kuolema ja kuolemasta seuranneet laajat mielenosoitukset
* erilaisia lausuntoja George Floydin kuolemaan liittyen
* Yhdysvaltojen poliisiväkivaltaan liittyvät lausunnot
* avoimen lähdekoodin ratkaisut poliisiväkivallan seurantaan
* Microsoftin lausunto George Floydin oikeustapauksen päätöksestä
* Microsoftin tekemät toimenpiteet moninaisuuden hallintaan
* Microsoftin toimitusjohtaja ei ole enää valkoinen mies
* intialaisperäinen Satya Nadella on Microsoftin toimitusjohtaja
* Microsoftin liikevaihto ja työntekijämäärä on kasvanut.

Tutustumalla linkkilistassa mainittuihin sivustoihin voi todeta poliisiväkivallan olevan iso ongelma 
Yhdysvalloissa.

Poliisiväkivallan seurantaan on kehitetty erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja.

Suomeen verrattuna yhdysvaltalainen poliisiväkivalta on todella iso ongelma, koska Suomessa on 
hyvin harva ihminen kuollut poliisin toiminnan seurauksena.

Tietysti on mielenkiintoista, että yksityinen yritys (eli Microsoft) ottaa kantaa poliisiväkivallan 
seurauksiin.

Tietysti on mielenkiintoista, että yksityinen yritys julkaisee moninaisuuteen liittyviä toimenpiteitä ja 
erikseen julkaisee julkisesti moninaisuuden hallintaan liittyviä vuosittaisia raportteja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Koska nykyiset väestöryhmien enemmistöt Yhdysvalloissa ovatkin väestöllisesti tarkastellen 
vähemmistö?

Linkkilistassa on todettu Yhdysvaltojen kongressin moninaisuuden lisääntyneen.
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Varmaankin voi turvallisesti todeta, että Yhdysvaltojen väestöryhmien moninaisuus ei ainakaan 
laske pidemmällä aikavälillä.

Luonnollisesti moninaisuus on Suomessakin vaikuttava kehityskulku, jolloin Suomessakin on 
erilaisia väestöryhmiä pelkkien kantasuomalaisten väestöryhmien lisäksi.

Varmaankin erilaiset suomalaiset yhteisöt voivat joutua pohtimaan moninaisuutta omassa 
yhteisössään.

Mitä on suomalainen moninaisuus ja millaisia toimenpiteitä suomalainen moninaisuus vaatii 
suomalaisessa asiayhteydessä?

Varmaankin väkimäärältään isot kansainväliset yhteisöt joutuvat pohtimaan moninaisuutta omista 
lähtökohdistaan.

Ehkä tarvitsemme selkeitä esimerkkejä (vrt. Microsoftin toimenpiteet) moninaisuuden hallintaan, 
jolloin jokaisen yhteisön ei tarvitse keksiä samoja asioita uudelleen.

1615.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Mitä olisi moninaisuus erilaisissa asiayhteyksissä? Minulla ei ole tähän mitään täysin selvää 
vastausta. Varmaankin erilaisia valmiita toimintamalleja voisi kehittää erilaisiin asiayhteyksiin.

Miten erilaisten yritysten pitäisi hallita moninaisuutta? Olisiko tähän asiayhteyteen valmiina 
erilaisia toimintamalleja? Pitääkö jokaisen yrityksen mennä erikseen läpi samat ongelmat 
vuorollaan? Kuka kehittäisi erilaisia valmiita toimintamalleja?

Suomi on tietysti erilainen maa verrattuna Yhdysvaltoihin. Esimerkkinä erosta voi mainita 
poliisiväkivallan. Suomessa ei ole esiintynyt samantapaista poliisiväkivaltaa – siis tilanne 
kirjoitushetkellä.

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.

Tietysti sisäpoliittisesti tarkastellen moni asia odottaa Donald Trumpin virkakauden alkua. Mitä 
Yhdysvallat tulee tekemään sisäisesti Donald Trumpin virkakauden aikana? Miten Donald Trumpin 
ajama sisäpolitiikka heijastuu Donald Trumpin ajamaan ulkopolitiikkaan? Tunnetulla tavalla 
sisäpolitiikka vaikuttaa ulkopolitiikkaan ja ulkopolitiikka vaikuttaa sisäpolitiikkaan.
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1616. Digitaalisten oikeuksien asiaa

1616.1. Merkintä 1221: Jotain digitaalisista oikeuksista

2. kesäkuuta 2021
1221: Jotain digitaalisista oikeuksista

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1221

Linkkilistassa on useampi linkki erilaisiin yhteisöihin liittyen.

Suomesta voi mainita Effi ry:n www-sivut.

Oman käsityksen mukaan Effi ry edistää digitaalisten oikeuksien asiaa yhdistyksenä.

Oman käsityksen mukaan erilaiset puolueet voivat edistää digitaalisten oikeuksien asiaa puolueena 
omista lähtökohdistaan.

Tuossa on jonkinlainen lähestymistavan ero: puolue vai yhdistys?

EDRi tarjoaa hyvin laajan asiakirjojen kokoelman (Document pools).

Lisäksi pitää todeta, että Effi ry on mukana EDRi:n verkostossa.

Tämän jälkeen linkkilistassa on asiaa Euroopan Unionin alaisesta lakihankkeesta.

Pitkä nimi hyväksytylle asetukselle (EU) on seuraava: "Euroopan parlamentin ja neuvoston asetus 
(EU) 2021/784, annettu 29 päivänä huhtikuuta 2021, verkossa tapahtuvaan terroristisen sisällön 
levittämiseen puuttumisesta (ETA:n kannalta merkityksellinen teksti)".

Erilaiset tahot ovat arvioineet hyväksyttyä asetusta - eli sekä asetusta (EU) 2021/784 että varsinaista 
lakihanketta (2018/0331(COD)).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Luin joltain osin asetusta (EU) 2021/784.

Asetusta sovelletaan 7. kesäkuuta 2022 alkaen.

Asetuksen (EU) 2021/784 kolmas artikkeli sisältää seuraavan määräyksen: "3. Säilytyspalvelun 
tarjoajien on poistettava terroristinen sisältö tai estettävä pääsy terroristiseen sisältöön kaikissa 
jäsenvaltioissa mahdollisimman pian ja joka tapauksessa tunnin kuluessa poistamismääräyksen 
vastaanottamisesta".
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Tuossa artiklassa (3) käsitellään myös erilaisia poikkeuksia määräykseen liittyen.

Eli pääsääntönä on tunti aikaa poistamismääräyksen vastaanottamisen jälkeen, jolloin terroristiseksi 
määritelty sisältö on poistettava.

Asetuksen (EU) 2021/784 seitsemäs artikkeli sisältää seuraavan määräyksen: "1. Säilytyspalvelun 
tarjoajien on esitettävä selvästi ehdoissaan ja edellytyksissään toimintapolitiikkansa terroristisen 
sisällön levittämiseen puuttumiseksi, mukaan lukien tarvittaessa mielekäs selvitys 
erityistoimenpiteiden ja tapauksen mukaan myös automaattisten välineiden käytöstä".

Varmaankin erilaisten säilytyspalvelun tarjoajien on nyt järjestäydyttävä, jolloin heidän pitää 
kehittää jonkinlainen vakiomalli huomioimaan tuo seitsemännen artiklan määräys käyttöehdoissaan.

Asetuksen (EU) 2021/784 seitsemäs artikkeli sisältää seuraavan määräyksen: "2. Säilytyspalvelun 
tarjoajan, joka on toteuttanut toimia terroristisen sisällön levittämiseen puuttumiseksi tai jota on 
vaadittu toteuttamaan toimia tämän asetuksen nojalla tiettynä kalenterivuonna, on asetettava 
julkisesti saataville avoimuusselostus kyseisenä vuonna toteutetuista kyseisistä toimista. Niiden on 
julkaistava selostus ennen seuraavan vuoden 1 päivää maaliskuuta".

Tämäkin asia taitaa vaatia säilytyspalvelun tarjoajien järjestäytymistä, jotta tähänkin asiaa liittyvät 
muotovaatimukset voidaan määritellä hyvin.

Muuten asetuksen (EU) 2021/784 seitsemäs artikla erittelee tarkemmin avoimuusselostuksen 
vähimmäisvaatimuksia.

Asetuksen (EU) 2021/784 yhdestoista artikkeli sisältää seuraavan määräyksen: "1. Jäsenvaltioiden 
on varmistettava, että niiden toimivaltaisilla viranomaisilla on tarvittavat valtuudet ja riittävät 
resurssit tämän asetuksen tavoitteiden saavuttamiseksi ja tämän asetuksen mukaisten 
velvoitteidensa täyttämiseksi".

Tämän artiklan perusteella on Suomessakin laajennettava yhden tai useamman viranomaisen 
toimintaa huomioimaan tämä asetus.

Artikla 19 käsittelee teknisiä vaatimuksia, joita Euroopan komissio voi antaa asetuksen (EU) 
2021/784 perusteella.

Ehkä monessa paikassa pitää jatkossa tehdä erilaisia teknisiä toimenpiteitä ennen 7. kesäkuuta 2022.

Jaa-a.

KYSYMYS: Ehtivätkö erilaiset toimijat hoitamaan asetuksen (EU) 2021/784 perusteella 
tehtävät tekniset määräykset ennen 7. kesäkuuta 2022?

Jaa-a.

Tietysti moni toimija voi kysyä omien www-sivujensa terroristisen sisällön määrää ja laatua.

KYSYMYS: Olisiko esimerkiksi minun www-sivuilla terroristiseksi sisällöksi määriteltyä 
aineistoa?
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KYSYMYS: JOS esimerkiksi minun www-sivuilla olisi terroristiseksi sisällöksi määriteltyä 
aineistoa, niin pitääkö jokin sivu poistaa kokonaan verkosta?

Tietysti herää kysymys sananvapaudesta.

KYSYMYS: Miten asetus (EU) 2021/784 tulee vaikuttamaan sananvapauden kokemiseen?

KYSYMYS: Kokevatko jotkin sidosryhmät sananvapauden (7. kesäkuuta 2022 jälkeen) 
kaventuneen asetuksen (EU) 2021/784 vuoksi tehtyjen toimenpiteiden vuoksi?

Asetuksen (EU) 2021/784 yhdeksäs artikla käsittelee oikeussuojakeinoja.

Yhdeksäs artikla sisältää seuraavan tekstin."2. Sisällöntarjoajilla, joiden sisältö on poistettu tai 
siihen pääsy on estetty poistamismääräyksen seurauksena, on oltava oikeus tehokkaisiin 
oikeussuojakeinoihin. Kyseiseen oikeuteen on kuuluttava oikeus riitauttaa 3 artiklan 1 kohdan 
nojalla annettu poistamismääräys poistamismääräyksen antaneen toimivaltaisen viranomaisen 
jäsenvaltion tuomioistuimissa ja oikeus riitauttaa 4 artiklan 4 kohdan nojalla annettu päätös 
päätöksen tehneen toimivaltaisen viranomaisen jäsenvaltion tuomioistuimissa".

Jaa-a.

Varmaankin tässäkin asiassa joudutaan katsomaan asiaa oikeusistuimien työn tuloksena.

KYSYMYS: Tarkoittaako asetus (EU) 2021/784 erilaisia oikeustapauksia, joita käsitellään 
erilaisissa tuomioistuimissa?

Asetuksen (EU) 2021/784 kymmenes artikla käsittelee valitusmekanismeja.

Kymmenes artikla sisältää seuraavan tekstin: "1. Kunkin säilytyspalvelun tarjoajien on otettava 
käyttöön tehokas ja saatavilla oleva mekanismi, jonka avulla sisällöntarjoajat, joiden sisältö on 
poistettu tai siihen pääsy on estetty 5 artiklan mukaisten erityistoimenpiteiden seurauksena, voivat 
tehdä poistamista tai pääsyn estämistä koskevan valituksen, jossa ne vaativat sisällön tai siihen 
pääsyn palauttamista".

Varmaankin erilaisten sidosryhmien pitää järjestäytyä tässäkin aiheessa, jolloin voidaan kehittää 
erilaisia teknisiä ratkaisuja valitusmekanismien käyttöön.

KYSYMYS: Miten hyvin erilaiset valitusmekanismit toimivat käytännössä?

Loppujen lopuksi täytyy todeta 7. kesäkuuta 2022 olevan päivämääränä hyvin lähellä, ja olenkin eri 
kohdissa pohtinut erilaisia aikataulukysymyksiä.

Ohessa on vielä mainitun asetuksen PDF-tiedosto.

Euroopan parlamentin ja neuvoston asetus (EU) 2021/784, annettu 29 päivänä huhtikuuta 2021, 
verkossa tapahtuvaan terroristisen sisällön levittämiseen puuttumisesta (ETA:n kannalta 
merkityksellinen teksti)

Asetuksen (EU) 2021/784 suomenkielinen teksti PDF-tiedostossa
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Loput linkit ovat linkkisivulla.

1616.2. Uudelleenarviointia / 4.12.2024

Euroopan komissio on järjestänyt useita kyselyitä, joiden asiayhteydessä olen esittänyt seuraavan 
kuvan.

EUCP

MSS

MSS

MSS

MSS MSS

MSS

MSS

MSS

MSCP MSCP

MSCPMSCP

3

MSS MSSMSSMSS

MSS MSS MSS MSS MSS

MSS

MSS

MSS

EUCP = European Union contact point
MSCP = member state contact point

MSS = member state system

Eli suomeksi kuva koostuu seuraavista:

• yhteyspiste Euroopan Unionin tasolla
• yhteyspiste jäsenvaltion tasolla
• (tieto)järjestelmä jäsenvaltion tasolla.

Erilaiset Euroopan Unionin lakihankkeet ovat koetelleet sananvapauden ja yksityisyydensuojan 
rajoja Euroopan Unionin tasolla. Yksi koeteltu asia on erilaisten viestimien automaattinen valvonta. 

Esimerkkinä on ollut ajatus sähköpostiviestien tosiaikaisesta valvonnasta. Sähköpostiviestien 
tosiaikainen valvonta on kohdannut kovaa arvostelua erilaisten sidosryhmien suunnalta. Yksi 
perushuomio on, että massamainen sähköpostiviestien valvonta tuottaisi hyvin paljon vääriä 
hälytyksiä.

Terrorismin vastainen toiminta ja lapsipornon levittämisen vastainen toiminta. Tuossa on kaksi 
asiaa, joilla on perusteltu erilaisia lakihankkeita erilaisissa asiayhteyksissä. Käytännössä erilaiset 
lakihankkeet ovat kohdanneet ongelmia, koska lakihankkeet ovat voineet uhata erilaisia 
perusoikeuksia kuten kirjesalaisuus tai vapaa puheoikeus.

Asian ratkaisu on vaikeaa monelta kannalta katsottuna. En esitä tässä kohtaa lopullista vastausta.

30537
30538
30539

30540

30541
30542
30543
30544

30545
30546
30547
30548
30549
30550
30551
30552
30553
30554
30555
30556
30557
30558
30559
30560
30561
30562
30563
30564
30565
30566
30567
30568
30569



672 / 782

1617. Hallitus vaihtui aikanaan

1617.1. Merkintä 1222: Hallitusvaihdos ja SOTE / 
Kuntauudistus (xxxviii)

8. kesäkuuta 2021
1222: Hallitusvaihdos ja SOTE / Kuntauudistus (xxxviii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1222

Linkkilistan ensimmäisestä osasta voi todeta seuraavat:

* puoluerekisteristä voi tarkistaa eri puolueiden rekisteröinnit
* ovatko kansalaiset kiinnostuneita politiikasta?
* osasta kansalaiset eivät uskalla osallistua poliittiseen keskusteluun
* vihapuhe on todellisuutta
* luottavatko kansalaiset poliittisiin hankkeisiin?

Linkkilistan toisesta osasta voi todeta seuraavat:

* SOTE-uudistukselle oma sivu ([linkki ei toimi enää])
* edellisen hallituksen (Sipilä) alueudistuksen www-sivu ([linkki ei toimi enää]) johtaa 
nykyisen hallituksen (Marin) SOTE-uudistuksen www-sivulle
* myös Etelä-Pohjanmaalla www-sivu SOTE-uudistukselle ([linkki ei toimi enää])
* HE 241/2020 vp on tunnus hallituksen SOTE-uudistuksen hallituksen esitykselle
* HE 241/2020 vp tarkoittaa 1669 sivun tekstimäärää.

Linkkilistan kolmas osa kokoaa yhteen uutisia nykyisen hallituksen (Marin) ja edellisen hallituksen 
(Sipilä) SOTE-uudistuksista.

Linkkilistan kolmannesta osasta voi todeta seuraavat:

* mikä olisi yksityisten yritysten asema SOTE-asioissa?
* Suomen perustuslain määräyksiä SOTE-uudistusten suhteen on selvitetty koko ajan
* SOTE-uudistusten arviointi perustuslain kannalta on vaatinut paljon aikaa ja vaivaa
* aikaisemmat oppositiopuolueet arvostelivat Sipilän hallituksen ajamaa alueuudistusta
* Sipilän hallituksen toiminnan aikana oli laajaa keskustelua yksityisestä vanhusten hoidosta
* jälleen kerran kaksi SOTE-asioiden yhtiötä on fuusioitu
* vanhusten hoidon epäkohtia nostettiin esiin
* mitä tarkoittaa valinnanvapausmalli?
* jaksavatko hoitajat yksityisissä ja julkisissa hoitokodeissa?
* Juha Sipilän hallitus erosi ja silloinen SOTE-uudistus kaatui
* miten kansalaiset suhtautuvat erilaisin SOTE-uudistuksiin?
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Sen verran muistelen edellisen hallituksen (Sipilä) uudistuksesta, että se olisi ollut nimensä 
mukaisesti alueuudistus, jolloin pelkkien SOTE-asioiden lisäksi olisi laitettu mukaan muutakin 
(ehkä muistan väärin).

Nykyhallitus on luomassa hyvinvointialueita, jolloin uudistukseen ei SOTE-asioiden lisäksi 
lisättäisi muuta (ehkä olen käsittänyt väärin).

Yksi aihe edellisen hallituksen (Sipilä) uudistuksessa oli yksityisten yritysten asema silloisessa 
SOTE-uudistuksessa.

Nykyinen hallitus (Marin) on jonkin verran punertava, jolloin yksityisten yritysten asemaa 
nykyisessä SOTE-uudistuksessa voidaan katsoa eri tavalla.

Kysymys on tietysti selvä: tarkoittaako yritysmyönteisyys oikeasti suuryritysmyönteisyyttä?

Erilaisilla suuryrityksillä on omat edunvalvonnan järjestelmänsä, joiden tehokkuutta voi arvioida eri 
tavoin.

Esimerkkinä linkkilistassa on Keskuskauppakamarin lausunto yritysten osallistumisesta SOTE-
asioiden hoitamiseen.

Hyvinvointiala HALI ry (https://www.hyvinvointiala.fi) on tietysti toinen esimerkki edunvalvonnan 
järjestöstä.

Olen aikaisemmin todennut pääomasijoittajien merkityksen kaikenlaisessa yritystoiminnassa.

Erilaisilla pääomasijoittajilla on omat näkemyksensä rahoitettavasta yritystoiminnasta.

Monesti pääomasijoittajat ostavat näitä SOTE-asioiden yrityksiä, koska ne voivat tuottaa vuosittain 
vakaan tuoton ilman suuria yllätyksiä

Tietysti on yksi osa pääomasijoittajan salkussa voi olla korkeamman riskin sijoitukset esimerkiksi 
aloittaviin yrityksiin.

JOS aloittava yritys pärjää hyvin, niin pääomasijoittaja voi mahdollisesti myydä tällaisen hyvin 
pärjänneen yrityksen muille tahoille, jolloin sijoituksen tuotto on ollut hyvä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin voi turvallisesti todeta SOTE-asioiden muuttamisen olleen useamman hallituksen 
hanke riippumatta kulloisenkin hallituksen koostumuksesta.

SOTE-uudistuksen www-sivuilla ([linkki ei toimi enää]) on aikataulu uudistukselle. 1.1.2023 
mennessä olisi valittu aluevaaleissa jäsenet aluevaltuustoihin, ja hyvinvointialueet olisivat täydessä 
toiminnassa. Ennen 1.1.2023 olisi kaikenlaista muuta välissä kuten väliaikaishallinto.

Miten vuoden 2023 eduskuntavaalien jälkeen perustettu Suomen hallitus suhtautuu tehtyyn SOTE-
asioiden uudistukseen?
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Peruuko vuoden 2023 eduskuntavaalien jälkeen perustettu Suomen hallitus koko uudistuksen?

Annetaanko tällekään uudistukselle pidempää aikaa toteutuksen ja seurannan kannalta?

Aloittaako vuoden 2023 eduskuntavaalien jälkeen perustettu Suomen hallitus täysin uuden SOTE-
uudistuksen?

Mahdollisesti osa nykyisistä hallituspuoleista (Sd., Kesk, Vihr., Vas, Ruots.) pääsee mukaan vuoden 
2023 eduskuntavaalien jälkeen perustettavaan Suomen hallitukseen.

Nykyisten oppositiopuolueiden (Ps., Kok., Kd, Liik.) kansanedustajien yhteenlaskettu määrä ei ole 
yli 100 edustajaa.

Vuoden 2023 eduskuntavaalien jälkeen perustettava hallitus (yli 100 edustajaa) pitää koota yhteen 
jollain perusteilla, jolloin SOTE-asioiden uudistuksen jatkossa tehtävä toteuttaminen on varmasti 
perustettavan hallituksen asialistalla.

Suostuisivatko nykyisen hallituksen hallituspuolueet hallitusneuvotteluissa (siis vuoden 2023 
eduskuntavaalien jälkeen) nykyisten oppositiopuolueiden vaatimuksiin SOTE-asioiden 
muuttamisesta?

Jaa-a.

JOS joku nykyisistä oppositiopuolueista päätyy seuraavaan hallitukseen, niin nykyisen SOTE-
asioiden muutoksen läpivientiä voi kuitenkin olla vaikea muuttaa, koska hallitukseen voi päästä 
nykyisen SOTE-asioiden muutokseen sitoutuneita puolueita.

Eli SOTE-asioiden muutoksen läpivienti (>2023) ilman merkittäviä muutoksia voi olla todella 
karvasta kalkkia nieltäväksi puolueille, jotka päätyvät nykyisestä oppositioasemasta 
hallitusasemaan.

Tietysti ei pitäisi mennä asioiden edelle, koska nyt tehtävän SOTE-asioiden uudistuksen 
seurannassa on aivan tarpeeksi tekemistä

1617.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Hallitus vaihtui aikanaan. Nykyisin toiminnassa on Orpon hallitus (Kokoomus, Perussuomalaiset, 
Kristillisdemokraatit ja RKP), joka vie omalla ideologisella vasteellaan läpi SOTE-asioiden 
uudistuksia. 

Varsinaisesti nykyhallitus (Orpo) ei purkanut pois hyvinvointialueita. Tärkein asia 
hyvinvointialueita koskien on ollut hyvinvointialueiden rahoitus valtion suunnalta. Kaikki 
hyvinvointialueet yrittävät tehdä säästöpäätöksiä omista lähtökohdistaan. Oman käsityksen mukaan 
Etelä-Pohjanmaan hyvinvointialue on keskimääräinen hyvinvointialue. Myös Etelä-Pohjanmaan 
hyvinvointialueen pitää kehittää säästöjä, mutta alijäämä on tosiaan keskimääräinen verrattuna 
muihin hyvinvointialueisiin.

Hyvinvointialueiden uudistuksen läpivienti on vuosikausien hanke, joten seuraavallekin 
hallitukselle riittää tekemistä riippumatta tulevan hallituksen kokoonpanosta. Nyt mennään näin.
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1618. Jälleen kerran selainvertailua eri tavoilla

1618.1. Merkintä 1223: Selainvertailu / OMA katsaus / Vivaldi / 
OSA 31

13. kesäkuuta 2021
1223: Selainvertailu / OMA katsaus / Vivaldi / OSA 31

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1223

Selainvertailun asiaa olen viimeksi esitellyt 4. tammikuuta 2019.

Itse olen ollut Opera-selaimen uskollinen käyttäjä vuosikausia.

Vaihtoehtojakin on hyvä vertailla, koska Opera-selaimelle vaihtoehtoja.

Latasin Vivaldi-selaimen 21.3.2021 ja olen kokeillut sitä tähän päivään asti.

Linkkikokoelmassa on seuraavat kohdat:

* Vivaldi-selaimen lähdekoodi
* Vivaldi-selaimeen liittyvä yksityisyydensuoja
* miten lasketaan Vivaldi-selaimen käyttäjien määrä?
* mikä on Vivaldi-selaimen kehittämisen takaa liiketoimintamalli?
* Vivaldi-selaimen arvioita ja uutisia Vivaldi-selaimeen liittyen
* muutama arvio Vivaldi-selaimeen liittyen.

Vivaldi-selaimen pitäisi tehdä vähemmän henkilöseurantaa verrattuna muihin selaimiin.

Huomionarvoista on Vivaldi-selaimen lähdekoodin lisääntyminen jokaisen version yhteydessä.

Tästä päästään omaan katsaukseen Vivaldi-selaimeen.

Tein aloitussivun suhteen muutoksia ja poistoja, jolloin aloitussivu sisältää vain kahden kansion 
tiedot.

Tässä kohtaa pitää todeta Vivaldin aloitussivu: Vivaldin aloitussivu

Varmaankin yksi termi voisi olla "Pikavalinta", jolloin on mahdollista valita pikavalintana jokin 
ennalta määrätty sivusto.

Vivaldissa voi kuitenkin tehdä pikavalinnoista kansioita, joita voi olla sisäkkäin useampia. Nuolilla 
osoitan kohdan, jonka perusteella selviää, että kyseessä on kansio.
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Muissa selaimissa pikavalintoja on vain yhdet samalla aloitussivulla.

Itse loin kansion nimellä "Perussivut", jolloin tuossa kansiossa on pikavalinnat usein käyttämiini 
www-sivuihin.

Tässä kohtaa pitää todeta avattu kansio: Vivaldi-kansio avattuna.

Ensimmäisellä nuolella osoitan kohdan, jonka valinnalla pääsee takaisin aloitussivulle.

Toinen nuoli osoittaa, että kyseessä uuden linkin tai uuden kansion lisääminen.

Kolmas nuoli osoittaa kuvakkeen, jota painamalla saa lisättyä uuden kansion. Edellä todetulla 
tavalla näitä kansioita voi olla sisäkkäin ilman rajaa.

Tässä kohtaa pitää todeta latauksen kuvaaminen: Latausten esittäminen.

Ensimmäinen nuoli osoittaa kuvakkeen, jonka avulla voi tarkastella latauksia. Latausikkuna myös 
menee pois näkyvistä valitsemalla tämän kuvakkeen.

Toinen nuoli osoittaa, että latausikkuna on kiinnitetty, jolloin sitä ei voi sulkea ilman kiinnityksen 
poistamista. Itse olen pitänyt tästä valinnasta.

Toisaalta latausikkuna pitää erikseen sulkea latauksen jälkeen, mikä voi vaikuttaa rasittavalta 
toimenpiteeltä, mutta tähänkin tottuu.

Latauksen asetukset tulevat esiin seuraavassa kuvassa: Tässä kohtaa pitää todeta latauksen 
kuvaaminen: Latausten asetukset.

Itse olen pitänyt tiedostojen lataamista ilman jatkokysymyksiä hyvänä ominaisuutena.

Tietosuojan puolelta voi esittää seuraavan kuvan: Osa tietosuoja-asetuksista.

Ensimmäinen nuoli osoittaa valinnan jäljityksen estämiselle ja mainosestoille. Itse laitoin päälle 
jäljityksen ja mainosten estämisen.

Toinen nuoli osoittaa salasanan talletuksen asetuksen.

Huono puoli tietosuojassa on, että salasanojen talletuksen estäminen pitää tehdä heti selaimen 
käyttöönoton jälkeen.

Yksi mainittava lisäominaisuus on PDF-tiedoston lataaminen latauskansioon kyselemättä, jolloin 
PDF-tiedosto ei lataannu selaimen sisälle. Itse olen halunnut lukea PDF-tiedoston erikseen PDF-
tiedostoja lukevalla ohjelmalla.

Tietosuojan puolelta voi esittää toisenkin kuvan: Toinen osa tietosuoja-asetuksista.

Voi tietysti kysyä, että voisiko erilaisia tietosuoja-asetuksia olla enemmänkin.
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Mielenkiintoinen yksityiskohta on selaushistorian asetuksen löytyminen tietosuoja-asetusten 
puolelta. Selaushistorian talletusta voi olla joko ikuisena tai vain istunnon ajan. Eli tuossa olisi 
ääripäät.

Yksi www-sivuilla (https://vivaldi.com) mainostettu aihe oli asetuksien suuri määrä. Eli käyttäjä 
voisi määritellä laajasti selaimen vastaamaan omia mieltymyksiä. Ehkä tämä onnistuu.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Vivaldi on aivan kelpo selain, mutta tietysti Opera-käyttäjien suhteen kaikki ei ole niin kuin Opera-
selaimessa. Eli vaatii vähän totuttelua.

Aikanaan Vivaldi-selaimen kehittäjät irtautuivat Opera-selaimen kehityksestä. En tiedä 
yksityiskohtia tämän irtautumisen syistä.

Katsoin (https://vivaldi.com) www-sivuilla työntekijöiden määrää ja laatua. Sinänsä ei yllätä, että 
heillä on paljon ohjelmoijia verrattuna muihin työntekijöihin verrattuna.

Toisaalta voi todeta, että he ovat lisänneet pelkän selaimen lisäksi muitakin toimintoja kuten 
sähköpostin ja uutissyötteiden lukijan.

Itse olen halunnut käyttää aina parasta mahdollista ohjelmaa eri toimintoihin kuten sähköpostin ja 
uutissyötteiden ohjelmat.

Käsitin www-sivuilta, että he eivät seuraa käyttäjää eri tavoin. Muut selaimet keräävät jatkuvasti 
tietoa käyttäjistään. Tietysti yksityisyyden korostaminen voi olla kilpailuetu.

Mikä on yhtiön liiketoimintamalli?

Käsitin yhdestä blogimerkinnästä, että he laittavat selaimeen oletusarvoisesti joukon kuvakkeita, 
joiden taustalla on yrityksiä. Kun käyttäjä valitsee jonkin kuvakkeen, niin he saavat jonkin 
korvauksen tästä.

Lisäksi he tekevät yhteistyötä vaihtoehtoisten hakukoneiden toimittajien kanssa. Käsitin niin, että 
he saavat rahaa vaihtoehtoisten hakukoneiden käytöstä. Google on poikkeus, jolloin Googlen 
hakujen perusteella ei tule rahaa yhtiön suuntaan.

Olin kuitenkin yhteyksissä yhtiön suuntaan, ja kysyin suorista lahjoituksista. Muutkin henkilöt 
olivat kysyneet suorista lahjoituksista.

Loppujen lopuksi he ovat lisänneet lahjoituksille oman sivun, jolloin heille saa lähetettyä suoria 
lahjoituksia ilman välikäsiä.

Jaa-a.

Vivaldi on kyllä helppokäyttöinen selain, vaikka tietysti pitää totutella joissain toiminnoissa.

Tietysti kova kaupallinen todellisuus vaikuttaa omalta osaltaan, joten yhtiön pitkäaikainen 
pärjääminen on seurannan arvoinen aihe.
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1618.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Tähänkin asiayhteyteen sopii seuraava kuva.
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Itse kannatan avoimia horisontaalisia standardeja. Yksi horisontaalinen standardi taitaa olla PDF. 
Käytännössä hyvin monet ohjelmat osaavat viedä PDF-standardin mukaisia tiedostoja. Vastaavasti 
hyvin monet ohjelmat osaavat lukea PDF-standardin mukaisia tiedostoja. Muitakin horisontaalisia 
standardeja löytyy erilaisiin asiayhteyksiin.

Käyttäjän tietojen kerääminen on osa erilaisten selainten toimintaa. Googlen Chrome-selain kerää 
hyvin laajasti tietoja käyttäjistään. Vastaavasti Vivaldi keräisi mahdollisimman vähän tietoa 
käyttäjistään. Tässä on hyvin selvä lähestymistapojen erilaisuus.

Itse käytän eri toimintoihin omaa erillistä ohjelmaa. Eli en esimerkiksi aja RSS-syötteitä www-
sivujen selaamiseen tarkoitetulla selaimella; RSS-syötteet luen omalla ohjelmallaan. RSS on 
muuten yksi hyvä esimerkki horisontaalisesta standardista, jolloin hyvin monet ohjelmat tukevat 
RSS:n mukaisia toimintoja.

Googlen Chrome-selain on tällä hetkellä johtava selain markkinaosuuden suhteen. Oman arvion 
mukaan Googlen Chrome-selaimella voidaan pakottaa erilaisia standardeja. En tunne kaikkia 
Googlen Chrome-selaimen tukemia standardeja. Aika näyttää Googlen Chrome-selaimen johtavan 
aseman seurannaiset.
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1619. Eri asioiden vaikutuksista asiaa

1619.1. Merkintä 1224: Internet/Some/Älypuhelin/Televisio / 
moniajo (lxi)

16. kesäkuuta 2021
1224: Internet/Some/Älypuhelin/Televisio / moniajo (lxi)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1224

[Tämän merkinnän lähdeviitteet ovat ohessa tämän merkinnän yhteydessä, ei lähteissä]
Ohessa on linkkejä erilaisiin artikkeleihin, joista iso osa on ilmestynyt jossain tieteellisessä 
aikakausjulkaisussa.

Artikkelien kerääminen ei ole ollut laajan ja tarkan kirjallisuuskatsauksen tulos, koska artikkelit 
olen kerännyt vuosien mittaan erilaisten uutisten perusteella.

Yksi asia on ollut viitteiden hallinta, joka on muuttunut vuosien mittaan. Eri vaiheiden jälkeen olen 
saanut koottua viitteitä Zotero-ohjelmaan (https://www.zotero.org). Viitteiden hallinta on siis 
mennyt muutaman teknologisen ratkaisun läpi, jolloin Zotero-ohjelmaan on koottu yhteen lähteitä 
mm. erilaisista tiedostoista.

Yksi sivuhuomautus DOI-tunnisteesta ja URN-tunnisteesta on tarpeellinen.

DOI tarkoittaa pysyvää osoitetta tieteelliselle artikkelille, jolloin DOI-tunnuksen avulla on linkitys 
varsinaiseen tieteellisen artikkelin www-sivulle. Mainittujen artikkelien ohessa on DOI-tunnuksen 
mukaiset linkit. Osasta mainitut artikkelit ovat vapaassa jaossa, jolloin ne saa ladattua ilman 
sisäänkirjautumista.

Vastaava järjestelmä on URN. URN-tunnus on verkkojulkaisun ainutkertainen ja pysyvä tunniste, 
jolloin URN-pohjainen tunniste annetaan vain digitaalisille dokumenteille.

Tässä merkinnässä käyn läpi muutaman tieteellisessä aikakausjulkaisussa ilmestyneen artikkelin 
sisältöä yleisellä tasolla.

Diginatiivi? Ensimmäisenä on mainittu kaksi artikkelia koskien "diginatiivin" käsitettä.

Vodanovich, Sundaram & Myers (2010) esittävät neljää tutkimusaihetta "diginatiivin" suhteen.

1. Miten ja miksi syntyjään IT-osaajat sitoutuvat kaikkialle levinneisiin tietosysteemeihin? 2. 
Miten syntyjään IT-osaajat ja kaikkialle levinneet tietosysteemit muuntavat traditionaalisia 
tietosysteemejä? 3. Kuinka me suunnittelemme ja toteutamme kaikkialle leviäviä 
tietosysteemejä syntyjään IT-osaajille? 4. Mitkä ovat kaikkialle leviävien tietosysteemien 
vaikutuksia syntyjään IT-osaajiin, organisaatioihin ja yhteiskuntaan? (perustuen Vodanovich, 
Sundaram & Myers (2010)
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Helsper & Eynon (2010) esittävät kriittisiä huomiota "diginatiivin" käsitteen suhteen. Helsper & 
Eynon (2010) esittävät lopuksi, että diginatiivien ja muiden välillä ei ole ylittämättömiä tekijöitä, 
jolloin muutkin sukupolvet voivat oppia tietotekniikan käyttöä.

Tämän merkinnän tunnuksen mukaan pitäisi käsitellä erityisesti moniajoa.

Ophir & Wagner (2009) perusteella pitää huomioida laajan moniajon (multitasking) henkilöt ja 
vähemmän moniajon henkilöt. Monesta syystä johtuen moniajo on lisääntynyt laajasti.

Oman arvion mukaan moniajo (multitasking) on monesti harhaa, ja moniajon henkilöt vain 
vaihtavat koko ajan huomion kohdetta.

May & Elder (2018) tekevät kirjallisuuskatsauksen vertaamalla moniajoa (multitasking) suhteessa 
yliopisto-opintojen suorittamiseen. Moniajo erilaisten medioiden välillä laskee yliopisto-opintojen 
oppimisen laatua. Toisaalta opiskelijat itse voivat sanoa moniajon (multitasking) olevan 
tehokkaampaa.

Toisaalta moniajo liittyy muihinkin ilmöihin, ja niistä on asiaa seuraavaksi.

Firth ym. (2019) kiinnittävät katsauksessaan huomiota (1) moninaiseen aivoihin tulevaan 
informaatiovirtaan, (2) nopeaan ja kattavaan pääsyyn verkossa olevaan informaatioon, (3) 
verkkomaailman ihmissuhteisiin verrattuna todellisen maailman ihmissuhteisiin. Firth ym. (2019) 
perusteella voi todeta tarpeen moninaiselle tutkimukselle internetin vaikutuksien selvittämiselle.

Eli varmaankin internetin vaikutuksen tutkimusta pitäisi tehdä useammasta näkökulmata.

Salmela-Aro (2016) toteavat peruskouluikäisistä, että laaja internetin käyttö voi johtaa loppuun 
palamiseen ja loppuun palaminen voi johtaa laajaan internetin käyttöön.

Douglas ym. (2008) käy läpi 10 laadullista artikkelia, jotka käsittelevät internet-riippuvuutta. 
Kielteiset vaikutukset voivat vaikuttaa koulumenestykseen, ammatilliseen suoriutumiseen, 
henkilösuhteisiin, talouteen ja fyysiseen kuntoon. Douglas ym. (2008) esittävät internet-
riippuvuuden tutkimukselle erilaisia mahdollisuuksia.

Twenge, Martin & Campbell (2018) tutkivat ruutuaikaa kokonaisuutena, jolloin ruutuaikaan 
lasketaan mukaan useampi tekninen väline (kuten älypuhelin, tabletit, videopelit ja televisio). 
Twenge, Martin & Campbell (2018) toteavat ruutuajan vähentävän onnellisuuden tunnetta, jolloin 
muu kuin ruutujen ulkopuolella tehty toiminta lisäsi onnellisuuden tunnetta. Ruutuajalla oli toki 
muitakin seurauksia, mutta tuo onnellisuuden tunne oli mielestäni mielenkiintoinen tulos.

Twenge & Campbell (2018) osoittavat ruutuajan suhteen ja psyykkisen terveyden suhteen, jolloin 
lisääntynyt ruutuaika vähentää psyykkistä terveyttä.

Twenge (2019) toteaa laajojen tutkimusten osoittavan, että laaja digitaalisen median käyttö johtaa 
nuorten huonompaan hyvinvointiin. Eli digitaalisen median käytön vähentäminen voi aiheuttaa 
parempaa hyvinvointia.

Barr (2019) toteaa, että jatkossa pitäisi selvittää kokonaisten perheiden mediaympäristöä, jolloin ei 
katsottaisi vain yhtä asiaa kerrallaan.
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Lee ym. (2014) toteavat, että yliriippuvuus puhelimesta johtaa stressiin ja pakonomaiseen 
puhelimen käyttöön. Älypuhelimen pimeä puoli voi olla pakonmainen käyttö ja stressi.

Yildirim & Correia (2015) esittävät "nomophobian" käsitteen, joka voisi olla suomeksi pelko olla 
ilman (äly)puhelinta. Yildirim & Correia (2015) kehittivät mittarin (nomophobia questionnaire, 
NMP-Q) mittaamaan pelkoa olla ilman (äly)puhelinta.

Rhee & Kim (2016) vertailivat työntekijöiden kahdenlaisia taukoja: (1) tauko ilman älypuhelinta ja 
(2) tauko älypuhelimen käytöllä. Älypuhelimeen perustuva tauko ei rentouttanut yhtä paljon kuin 
tauko ilman älypuhelinta.

Sohn ym. (2019) tekevät systemaattisen kirjallisuuskatsauksen ja meta-analyysin ongelmallisesta 
älypuhelimen käytöstä (problematic smartphone usage, PSU) lapsien ja nuorten (children and young 
people, CYP) keskuudessa. Katsaus (Sohn ym. 2019) osoittaa, että lapsien ja nuorten keskuudessa 
yksi neljästä kärsii ongelmallisesta älypuhelimen käytöstä.

Dunbar (2016) pohtii ihmisten luonnollista sosiaalista verkostoa suhteessa sosiaaliseen mediaan. 
Dunbar (2016) toteaa, että todelliset suhteet vaativat ainakin joskus tapahtuvaa kasvokkaista 
vuorovaikutusta, jolloin pelkkä sosiaalisen median suhde ei täytä tätä vaatimusta.

Shakya & Christakis (2017) tutkivat Facebookin vaikutusta, jolloin Facebookin käyttö ei edistä 
hyvinvointia.

Riehm ym. (2019) toteavat sosiaalisen median käytön aiheuttavan sekä sisäisiä (internalizing) että 
ulkoisia (externalizing) ongelmia. Termit "internalizing" ja "externalizing" pitäisi ymmärtää oikein.

Allcott ym. (2020) järjestivät kokeen, jossa tutkimukseen osallistuvat olivat ilman Facebook-
käyttöä neljän viikon ajan; Facebook-käytön keskeytyksellä oli vaikutuksia yleiseen terveyteen.

Robertson, McAnally & Hancox (2013) osoittavat lasten ja nuorten laajan television katselun 
aiheuttavan epäsosiaalisuuden ongelmia myöhemmin.

Fancourt & Steptoe (2019) toteavat, että television laaja katsominen voi aiheuttaa älyllistä 
taantumista vanhemmilla henkilöillä.

Exelmans & Van den Bulck (2017) selvittävät television ison kertakatselun (Binge Viewing) 
vaikutuksia uneen. Suoratoisto ja muut tekniikat mahdollistavat erilaisten televisio-ohjelmien ison 
kertakatselun (Binge Viewing). Eli jotain televisio-ohjelmaa voi katsoa kerralla useita jaksoja 
peräkkäin yhdellä katselukerralla. Ilmiö on suhteellisen uusi, joten asiassa tarvitaan lisäselvityksiä.

Garcia ym. (2019) tutkivat mustan väestönosan (Yhdysvallat) istumista/liikkumattomuutta työajalla 
ja vapaa-ajalla. Television katselu istuen vapaa-ajalla osoittautui isommaksi riskiksi terveydelle 
kuin työajalla tehty istuminen.

Lopuksi (YLEISIÄ) on lista artikkeleista, jotka rajasin pois tästä vaiheessa. En eivät suoraan 
liittyneet tämän merkinnän aihepiiriin (Internet/Some/Älypuhelin/Televisio).

Merkinnän aihepiiriksi valikoin internetin yleisesti, sosiaalisen median, älypuhelimen ja television, 
vaikka kaikkien näiden yhteydessä voi pohtia moniajoa (multitasking).
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Tämän lisäksi pitää todeta linkkilistasta (kts. http://www.jukkarannila.fi/PVK-arkisto-24-
linkit.html#aihe_1224) voi todeta seuraavat aiheet:

* televisio
* yksinäisyys
* sosiaalinen media
* älypuhelin
* peliriippuvuus
* PISA-tutkimukset.

Näille uutisille ei voi laittaa pysyvää tunnistetta (vrt. DOI ja URN), joten niiden osoitteet voivat 
muuttua tulevaisuudessa.

Television käytön seuraukset ovat selvä tutkimuksen aihe. Yhdessä uutisessa mainitaan, että 
keskivertohenkilö katsoisi 78 000 tuntia televisiota elämässään.

Television suhteen voidaan todeta, että television katselu (1) voi vaikuttaa muistiin ja (2) vaikuttaa 
lapsen kehitykseen. Mielenkiintoista on television katselun vaikutus varakkaampien perheiden ja 
köyhempien perheiden lasten suhteen.

Linkkilistassa on asiaa yksinäisyydestä ja sen syistä. Yksi tekijä yksinäisyydelle on sosiaaalinen 
media, joka voi loppujen lopuksi lisätä yksinäisyyttä. Yksi aihe linkkilistassa on yksinäisyys 
Yhdysvalloissa.

En ole kerännyt järjestelmällisesti lähteitä liittyen yksinäisyyteen.

Sosiaalisen median suhteen voi todeta sosiaaliseen mediaan käytetyn ajan lisääntyminen, 
vaikeuksista irtautua Facebook-palvelusta, mielenterveysongelmat suhteessa sosiaalisen media 
käyttöön ja jatkuvat ilmoitukset sosiaalisen median palveluista.

Lyhyesti ottaen sosiaalinen media ei välttämättä ole niin sosiaalista, jolloin sosiaalisen median laaja 
käyttö ei vähennäkään yksinäisyyden tunnetta.

Älypuhelimen kannalta linkkilistassa on seuraavat aiheet: (1) stressi, (2) painonnousu, (3) 
pakonomainen käyttö, (4) pelko olla ilman älypuhelinta, (5) älypuhelimen vaikutus aivojen 
uupumiseen, (6) älypuhelimen käytön rajoitus koulussa.

Yksi yhteinen aihe älypuhelimen ja sosiaalien median suhteen on tietysti erilaiset pelit. Nyt ICD-11-
luokitukseen (International Classification of Diseases) on lisätty riippuvuus videopeleihin ja/tai 
digitaalisiin peleihin (6C51 Gaming disorder).

Mielenkiintoisella tavalla Euroopassa vaikuttava tiekonepeliyhtiöiden yhteistyöjärjestö tuomitsee 
ICD-11-luokituksen erittelemän riippuvuuden videopeleihin ja/tai digitaalisiin peleihin.

Miten Suomi pärjää PISA-tutkimuksissa? Yleisesti ottaen Suomen PISA-tutkimusten tulokset 
osoittavat heikkenemistä, joiden syitä pitäisi selvittää tarkemmin. Lisähuomiona linkkistassa on 
suomalaisten nuorten ja lapsien lukutaidon ja kirjoitustaidon kehittyminen. Osa suomalaisista 
nuorista ja lapsista lukee vähän ja kirjoitustaidossakin voi olla puutteita.
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Yleisesti ottaen kaikki vaikuttaa kaikkeen, jolloin moniajoa (multitasking) tapahtuu monen välineen 
yhdistelmänä. Eli internetiä, sosiaalista mediaa, älypuhelimia ja televisiota käytetään edelleenkin, 
mutta niiden käyttötavat ovat muuttuneet ns. diginatiivien keskuudessa.

Yksi lisämaininta on tarpeen. Monet lainatuista tutkimuksista ovat Yhdysvalloissa tehtyjä 
tutkimuksia, vaikka mukaan on päässyt muutama tutkimus Yhdysvaltojen ulkopuolella. Erilaiset 
maiden väliset vertailut ovat tietysti yksi selvityksen arvoinen asia.

"Diginatiivi" on tietysti mielenkiintoinen käsite. "Digitaaliset muuttaja" on tietysti toinen käsite 
kuvaamaan henkilöitä, jotka muistavat jotain ajasta ennen nykyistä mediaympäristöä, jolloin he 
ovat "muuttaneet" uuteen mediaympäristöön vasta hiljakkoin.

Mitä meidän pitäisi tehdä "diginatiivien" kanssa? Edellä on osoitettu sekä mahdollisuuksia että 
ongelmia.

Yksi lähestymistapa on pohtia "diginatiiveille" suunnattavaa koulutusta lainsäädännön ja julkisen 
sektorin (pääasiassa koulutus) toiminnan kannalta.

Yksi lähestymistapa Euroopan neuvoston (https://www.coe.int) asiakirja (Doc. 15000, 21 October 
2019), joka käsittelee "diginatiiveille" suunnattavaa koulutusta, jotta heistä tulisi "digitaalisia 
kansalaisia". Euroopan neuvostoa ei pidä sekoittaa Euroopan unionin neuvostoon eikä Eurooppa-
neuvostoon.

Asiakirjan (Doc. 15000, 21 October 2019) saa ladattua seuraavasta linkistä:
Doc. 15000, 21 October 2019, Role of education in the digital era: from “digital natives” to “digital 
citizens”

Luvut (Doc. 15000, 21 October 2019) A ja B voi ohittaa, koska ne ovat vasta luonnoksia 
julkilausumaksi ja suositukseksi.

Luvun C (Doc. 15000, 21 October 2019) selittävä muistio esittelee asiaa lainsäätäjän kannalta.

Johdanto ( C / 1., Doc. 15000, 21 October 2019) toteaa yleisen ongelman digitaalisuudelle, jolloin 
osa meistä ei pysy mukana digitaalisuuden vaatimusten kanssa.

Toisaalta "diginatiivien" epämuodollinen tietotekninen osaaminen voi olla epävastaavaa 
koulutusjärjestelmän koulutuksen kanssa.

Keskeisiä haasteita ( C / 2., Doc. 15000, 21 October 2019) on erilaisia alkaen opettajien 
teknologisesta osaamisesta ja opiskelijoiden mahdollisuuksista saada digitaalisia aineistoja 
käyttöön.

Kappaleessa 8 (C / 2., Doc. 15000, 21 October 2019) on kuitenkin merkittävä huomio: meillä ei ole 
hyvin osoitettua kunnollista tutkimusta parhaasta etenemistavasta digitaalisen koulutuksen suhteen.

Kappaleessa 9 (C / 2., Doc. 15000, 21 October 2019) todetaan eri maiden sijoittaneen rahaa 
koulussa käytettävään tietotekniikkaan.

Kappalessa 24 (C / 3., Doc. 15000, 21 October 2019) todetaan automatisaation hävittävän paljon 
työpaikkoja, vaikka toisaalta syntyy uudenlaisia työpaikkoja.
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Kappaleet 29-48 (C / 4., Doc. 15000, 21 October 2019) käsittelevät Euroopan Unionissa tehtyjä 
toimenpiteitä digitaalisen koulutuksen suhteen.

Kappaleet 29-48 (C / 5., Doc. 15000, 21 October 2019) käsittelevät esittelevät Euroopan neuvoston 
jäsenmaiden ratkaisuja digitaalisen koulutuksen suhteen. Nyt on hyvä muistaa, että Euroopan 
neuvoston jäsenmaita on enemmän kuin Euroopan Unionin jäsenmaita.

Johtopäätöksissä (C / 7., Doc. 15000, 21 October 2019) kappaleessa 89 todetaan, että eri maat 
kokeilevat nyt erilaisia lähestymistapoja.

Varsinaisen julkilausuman (Resolution 2313 (2019)) saa ladattua seuraaavasta linkistä:
Resolution 2313 (2019).

Julkilausuman (Resolution 2313 (2019)) kappaleessa todetaan seuraavaa:

"The Assembly stresses the urgency of establishing a minimum level of digital competences 
that students should acquire during their studies and the criteria to assess them".

Aivan - mutta mitä olisivat nämä minimitason digitaaliset taidot?

Julkilausuma (Resolution 2313 (2019)) kyllä toteaa tarpeen opettajien tietotekniikan osaamiselle.

Varsinaisen suosituksen (Recommendation 2167 (2019)) saa ladattua seuraavasta linkistä:
Recommendation 2167 (2019).

Varsinainen suositus (Recommendation 2167 (2019)) toteaa seuraavaa:

"There is, however, a pressing need to devise a proper policy framework and a digital 
citizenship education strategy".

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Näyttäisi siltä, että "diginatiivit" on tunnistettu ilmiönä, mutta olemme vasta todenneet ilmiön, 
jolloin esimerkiksi lainsäätäjälle (vrt. Euroopan neuvoston asiakirjat) ei ole esittää selkeää ja 
yksityiskohtaista tutkitusti tehokkaaksi osoitettua koulutusohjelmaa, joka ottaisi huomioon nykyisen 
digitaalisen mediaympäristön myös "diginatiivien" kannalta.

Eli varmaankin joudumme politiikassa tuttuun tilanteeseen, jolloin poliittisia päätöksiä tehdään 
epävarman tiedon pohjalta.

Joudumme tekemään poliittisia päätöksiä digitaalisista koulutusratkaisuista epävarman tiedon 
varassa, jolloin on mahdollista tehdä vääriä koulutusratkaisuja huomioimaan nykyaikainen 
digitaalinen mediaympäristö.

Varmaankin kouluttajien kannalta epävarman tiedon tilanne on samanlainen. Mikä olisi paras 
koulutustapa "diginatiiveille"? Aina vain lisää tietotekniikkaa ja lisää ruutuaikaa koulutuksen 
vuoksi? Vai opettaako koulutustapa keskittymistä, tiedon oikeaa arviointia ja keskittynyttä 
tekemistä?
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Merkinnän tunniste on "moniajo" (multitasking).

Itse olen todennut, että moniajo (multitasking) on monesti harhaa, vaikka moni meistä haluaa uskoa 
moniajoon (multitasking).

Yksi A4-sivu tekstiä?

Pystyvätkö "diginatiivit" tuottamaan yhden A4-sivun verran tekstiä, jossa selitetään jokin asia 
lyhyesti ja ytimekkäästi?

Linkkilistassa on asiaa Poliisiammattikorkeakoulun hallituksen päätöksestä tiukentaa kirjallisen 
kokeen valintakoevaatimuksia. Eli hakijoiden pitäisi pystyä esittämään ajatuksiaan kirjallisesti. 
Perusteena on poliisin ammatin vaatimus selkeän ja ymmärrettävän tekstin tuottamisesta 
esimerkiksi esitutkintapöytäkirjojen kirjoittamisessa. Poliisiammattikorkeakoulun rehtori toteaa, 
että joissakin tapauksissa kieli on kieliopillisesti ja rakenteellisesti niin heikkoa, että se haittaa 
tekstin ymmärtämistä.

Onko luku- ja kirjoitustaito katoava taito johtuen eri syistä kuten voimakkaasti muuttuneesta 
digitaalisen median ympäristöstä?

Eli selvitettävää asiaa "diginatiivien" suhteen riittää tuleviksi vuosiksi.
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1619.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Avoin vai suljettu tietotekninen ratkaisu? Tätä asiaa voi kuvata seuraavassa kuvassa.

Käytännössä hyvin moni asia perustuu suljettuun tietotekniseen ratkaisuun. Esimerkiksi Facebook 
on suljettu tietotekninen ratkaisu, vaikka Facebookin emoyhtiö Meta on avannut joitain ratkaisujaan 
(Meta Open Source). Vastaavia suljettuja tietoteknisiä ratkaisuja on paljon.

Itse kannatan avoimia tietoteknisiä ratkaisuja (ATTR). Aina välillä jokin suljettu ratkaisu avataan 
avoimelle kehittämiselle. 

Omat kotisivuni (https://www.jukkarannila.fi) perustuvat avoimiin ratkaisuihin. 

Diginatiivi? Digitaalinen muuttaja? Itse pitäisin itseäni digitaalisena muuttajana, koska muistan 
vielä jotain ajasta ennen tietotekniikan läpilyöntiä. Käytännössä en ole viettänyt paljon aikaa 
älypuhelimien kanssa. Käytännössä olen käyttänyt hyvin paljon perinteistä tietokonetta hiiren, 
näppäimistön ja näytön avulla; alkaen vuodesta 1997. Ennen vuotta 1997 käytin vain jonkin verran 
perinteistä tietokonetta.

Haidt (2024) sekä Huhta (2022) on tullut luettua. Lyhyesti todeten erityisesti älypuhelimet ovat 
aiheuttaneet monenlaisia ilmiöitä. Älypuhelimien vaikutus on vähitellen tullut osaksi yleisempää 
tietoisuutta. Kaikki vaikutukset eivät ole olleet myönteisiä vaikutuksia.
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1620. Mikä on väärän informaation tilanne?

1620.1. Merkintä 1225: Taistelu väärää informaatiota vastaan / 
Tilanne?

19. kesäkuuta 2021
1225: Taistelu väärää informaatiota vastaan / Tilanne?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1225

Linkkilistan alkuosa on linkkejä Euroopan Unionin alaisiin teksteihin väärän informaation 
(disinformation) levittämisen estämisen suhteen.

Tähän kohtaan pitää esittää omat lausunnot, jotka liittyvät jollain tavalla väärän information 
jakamiseen tietoverkoissa.

EN: Opinion 40: Media Freedom and Pluralism / Audiovisual Regulatory Bodies
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_40

Tässä lausunnossa (40) totean tosiaikaisen (real-time) informaation ongelman. Yhdeksi ratkaisuksi 
esitän tunnistetta eri asiayhteyksiin kuten alkuperäinen uutinen, alkuperäisen uutisen muutokset, 
uutisen esittäjä, uutisen tosiasioiden arviointi, uutisen jakajat, henkilöt uutisen taustalla. Väärän 
informaation kannalta pitäisi esittää tunniste väärälle informaatiolle, väärän uutisen muutoksille, 
väärän uutisen levittäjälle, väärän uutisen tosiasioiden tarkastukselle, henkilöiden esittäminen 
väärän uutisen taustalla. Varmaan muitakin tarkempia tietokenttiä voidaan esittää.

Lausunnossa (40) totean tarpeen Euroopan (myös Euroopan Unioni) tasoisille yhteistyöjärjestelyille 
sekä kansainvälisille yhteistyöjärjestelyille.

Lausunnossa (86) jatkan keskustelua erilaisista tunnisteista, jotka liittyvät vääriin uutisiin ja 
oikeisiin uutisiin.

EN: Opinion 86: 2016 Annual Colloquium on fundamental rights
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_86

Lopuksi (lausunto 86) totean tarpeen standardoinnille väärien uutisten ja oikeiden uutisten 
tekniikoiden hallinnan kannalta.

Lausunnossa 118 jatkan edelleen keskustelua erilaisista tunnisteista ja erilaisista standardeista. 
Toisaalta toistan aikaisemmin lausunnoissa esittämäni ajatuksen "kansalaisen käyttöliittymästä", 
joka voisi olla sama tai lähes samanlainen järjestelmästä riippumatta.

EN: Opinion 118: Fake news and online disinformation
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_118
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Lausunnosta 146 voi todeta, että ehdotan ClaimReview-standardin selvittämistä, 
https://schema.org/ClaimReview

EN: Opinion 146: Draft CWA by the CEN/WS - Journalism Trust Initiative
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_146

Lausunto 172 lähinnä kokoaa yhteen aikaisempia huomioita standardoinnista ja yleisestä 
yhteistyöstä.

EN: Opinion 172: Guidance on tackling disinformation (update)
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_172

Toisaalta voi todeta, että Euroopan Unionin alaisuudessa on jatkettu väärän informaation ongelman 
ratkaisuun tähtääviä hankkeita.

Tähän kohtaan pitää todeta tiedostot, jotka määrittelevät väärän informaation hallintaan liittyviä 
käytännesääntöjä.

* FI: Disinformaatiota koskevat EU:n käytännesäännöt
* EN: EU Code of Practice on Disinformation

Mielenkiintoisella tavalla nämä käytännesäännöt on julkaistu asiakirjoina, jolla ei ole minkäänlaista 
asiatunnusta.

Erilaiset yhtiöt ja yhdistykset ovat liittyneet allekirjoituksellaan mukaan käytännesääntöjen 
noudattajaksi.

Tässä kohtaa voi palata taaksepäin ja katsoa yhtä toimenpide-ehdotusta (COM(2018) 236 final).

* FI: Eurooppalainen lähestymistapa disinformaation torjuntaan verkossa
* EN: Tackling online disinformation: a European Approach

Tässä asiakirjassa esitetään mm. seuraavat toimenpiteet, joita voi käsitellä tässä merkinnässä:

1) Komissio aikoo kutsua koolle disinformaatiota käsittelevän monisidosryhmäfoorumin.
(Foorumin tulisi ensimmäisenä konkreettisena toimenaan laatia disinformaatiota koskevat EU:n 
käytännesäännöt.)

2) komissio aikoo tukea riippumattoman eurooppalaisen faktantarkistajaverkoston perustamista.

3) komissio aikoo perustaa disinformaatiota koskevan suojatun eurooppalaisen verkkoalustan.

Muuten tämä asiakirja (COM(2018) 236 final) on aika yleinen, mutta tietysti se kannattaa lukea.

Tämän jälkeen päästään vähän todellisempaan toimintasuosituksiin, jotka voi lukea seuraavasta 
asiakirjasta (JOIN(2018) 36 final).

* FI: Disinformaation torjuntaa koskeva toimintasuunnitelma
* EN: Tackling online disinformation: a European Approach
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Tähän kohtaan totean seuraavan (JOIN(2018) 36 final) ehdotetun toimenpiteen:

"Toimenpide 3: Komissio ja korkea edustaja perustavat maaliskuuhun 2019 mennessä 
yhteistyössä jäsenvaltioiden kanssa nopean hälytysjärjestelmän, jolla puututaan 
disinformaatiokampanjoihin tiiviissä yhteistyössä nykyisten verkostojen, Euroopan 
parlamentin sekä Pohjois-Atlantin liiton ja G7-maiden nopean toiminnan mekanismin 
kanssa."

Mielenkiintoisella tavalla tähän liittyy Euroopan parlamentin jäsenen tekemä kirjallinen kysymys 
(E-006819/2020), jossa hän kysyy nopean hälytysjärjestelmän tilanteesta.

Kirjallinen kysymys (E-006819/2020) tässä PDF-tiedostossa:
Question for written answer E-006819/2020

Itse tein hakuja tietoverkkoon nopean hälytysjärjestelmän tilanteesta, mutta varsinaista järjestelmän 
omaa www-sivua en löytänyt. Eli tässä mielessä Euroopan parlamentin jäsenen tekemä kysymys on 
aiheellinen.

Tähän pitää liittää kysymyksen tulleen vastauksen PDF-tiedosto:

E-006819/2020 / Answer / Answer given by High Representative/Vice-President Borrell on 
behalf of the European Commission

Eli nopean hälytysjärjestelmän järjestelmä on kuulemma kehitetty ja sitä käytetään aivan oikeasti. 
Näköjään siitä ei ole tiedotettu liikaa julkisuuteen, joten parlamentin jäsenen tekemä kirjallinen 
kysymys (E-006819/2020) on hyvin aiheellinen.

Tähän kohtaan totean seuraavan (JOIN(2018) 36 final) ehdotetun toimenpiteen:

"Toimenpide 6: Komissio varmistaa, että käytännesääntöjen täytäntöönpanoa seurataan 
tiiviisti ja jatkuvasti. Komissio vaatii tarvittaessa ja erityisesti EU-vaaleja silmällä pitäen 
nopeaa ja tehokasta sääntöjen noudattamista. Komissio suorittaa kattavan arvioinnin 
käytännesääntöjen ensimmäisen 12 kuukauden soveltamisjakson päätyttyä. Jos 
käytännesääntöjen täytäntöönpano ja vaikutukset eivät ole tyydyttäviä, komissio voi 
ehdottaa lisätoimia, jotka voivat olla sääntelytoimia."

Tässä kohtaa voi todeta käytännesääntöihin perustuva seurannan asiakirja (SWD(2020) 180 final):

Assessment of the Code of Practice on Disinformation - Achievements and areas for further 
improvement

Asiakirjassa (SWD(2020) 180 final) todetaan seuraavat ongelmat:

(i) inconsistent and incomplete application of the Code across platforms and Member States
(ii) lack of uniform definitions
(iii) existence of several gaps in the coverage of the Code commitments
(iv) limitations intrinsic to the self-regulatory nature of the Code.

Eli määritelmät ovat epätäydellisiä, käytännesääntöjen toteutus on ollut epämääräistä, 
käytännesäännöissä on aukkoja ja käytännesääntöjen itsesäätelyllä on rajoitteita.
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Linkkilistan toinen osa on yleisiä linkkejä väärän informaation levittämisen vastatoimenpiteille.

Yhdessä linkissä (FaktaBaari) on käsitelty johtavien poliitikoiden väittämistä liharuokavalioon 
liittyen. Osasta he ovat sanoneet asioita väärin.

Toisaalta tosiasioiden tarkastuspalvelut (fact check) ovat järjestäytyneet kansainväliseksi 
verkostoksi (The International Fact-Checking Network).

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tästä päästään viimeisimpään asiakirjaan:

* FI: Euroopan komission ohjeet disinformaatiota koskevien käytännesääntöjen tehostamiseksi
* EN: European Commission Guidance on Strengthening the Code of Practice on Disinformation

Eli Euroopan komissio julkaisi oman näkemyksensä (COM(2021) 262 final) nykyisten 
käytännesääntöjen uudistamisen pohjaksi.

Eli parannettavaa löytyy monesta kohdasta. Asiakirja (COM(2021) 262 final) on 27 sivua tiukkaa 
asiaa väärän informaation (disinformation) vuoksi tehtyjen käytännesääntöjen parantamiseksi.

Varmaankin Euroopan komissio joutuu käymään erilaisia keskusteluja nykyisten käytännesääntöjen 
allekirjoittajien kanssa.

Pystyvätkö nykyisten käytännesääntöjen allekirjoittajat toteuttamaan Euroopan komission ohjeet 
(COM(2021) 262 final) disinformaatiota koskevien käytännesääntöjen tehostamiseksi?

Tietysti on selvää, että nykyiset allekirjoittajat edustavat suurimpia toimijoita, jolloin pienempien 
toimijoiden mahdollisuudet osallistua nykyisten käytännesääntöjen tai tulevien käytännesääntöjen 
toteuttajaksi jää vielä nähtäväksi.

Tässä aiheessa on riittävästi seurattavaa meille kaikille.

Taistelu väärän informaation (disinformation) hallitsemiseksi jatkuu edelleen.

1620.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Suomessa toimii FaktaBaari (http://www.faktabaari.fi), joka pyrkii omalta osaltaan ratkaisemaan 
väärän informaation ongelmaa. Väärän informaation ongelma on edelleenkin todellinen ongelma.

Keskittynyt lukeminen tietoverkossa? Onko tämä edes mahdollista? Monesti lukeminen 
tietoverkossa on ollut hyvinkin pintapuolista, jolloin myös väärä informaatio leviää tietoverkossa. 

Tarvitsisimme enemmän keskittynyttä lukemista myös tietoverkkoon. Itselläni ei ole tähän kohtaan 
hyviä ehdotuksia, mutta asiaa voitaisiin tietysti selvittää ja tutkia.
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1621. Yhden rekisterin asiaa taas kerran

1621.1. Merkintä 1226: Taas Reserviläinen-lehteä (5/2020 -> 
4/2021)

29. kesäkuuta 2021
1226: Taas Reserviläinen-lehteä (5/2020 -> 4/2021)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1226

Tässä merkinnässä on aiheita perustuen Reserviläinen-lehden useampaan numeroon (5/2020 -> 
4/2021). En käsittele lehtien jokaista artikkelia.

Reserviläinen-lehti 5/2020 saapui minulle 31.8.2020:
* myös Puolustusvoimat on ottanut koronaviruksen huomioon
* koronavirus on vaikuttanut myös kertausharjoituksien määrään
* naisille järjestetty oma tutusmiskurssi
* Vaasan yliopisto selvittää varusmieskoulutuksen johtajakoulutuksen hyväksymistä osaksi 
opintoja
* Maanpuolustuskoulutusyhdistys MPK järjestää verkkokursseja

Reserviläinen-lehti 6/2020 saapui minulle 5.10.2020:
* Cooper-testien tulokset ovat huonontuneet
* Maanpuolustuskoulutusyhdistys MPK:n valmiuspäälliköt toimivat
* Turpotietäjä-tietokilpailu etenee
* ruumiillisen kunnon huomiointi varusmiespalveluksessa

Reserviläinen-lehti 7/2020 saapui minulle 2.11.2020:
* vapaaehtoisen maapuolustuksen tarkastaja aloitti tehtävänsä
* Turpotietäjä-tietokilpailu kilpailtiin lokakuussa
* Suomen ja Latvian yhteinen ajoneuvohanke etenee

Reserviläinen-lehti 8/2020 saapui minulle 7.12.2020:
* viimeinen Mannerheim-ristin ritari haudattu
* miten maanpuolustustahtoa pitäisi mitata?
* 100 vuotta Lotta Svärd -järjestön perustamisesta
* miehittämättömien lentolaitteiden (drone) käytön merkitys?

Reserviläinen-lehti 1/2021 saapui minulle 15.2.2020:
* HX-hanke edennyt tarjousvaiheeseen
* ensimmäinen Aliupseerista upseeriksi -täydennyskurssi
* erikoisjoukkoreserviin haetaan naisia
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Reserviläinen-lehti 2/2021 saapui minulle 23.3.2020:
* ennätysmäärä naisia haki vapaaehtoiseen asepalveluksen
* Reserviläisliitto ry:n jäsenmäärä kasvanut
* Pro gradu -työ Puolustusvoimien Instragram-kuvista

Reserviläinen-lehti 3/2021 saapui minulle 4.5.2021:
* rauhanturvaajiksi hakijoita on riittänyt
* Suomen Reserviupseeriliitto 90 vuotta

Reserviläinen-lehti 4/2021 saapui minulle 23.6.2021:
* MPK:n valtionavustus keskeytettiin hetkeksi
* Turpotietäjä-tietokilpailun voittajat selvillä
* Suomen Reserviupseeriliitto järjesti jäsenilleen arvokyselyn

Tämän jälkeen pitää todeta seuraavat linkkilistasta:
* naisten ja miesten yhteismajoitus varusmiespalveluksen aikana etenee edelleen
* Reserviupseeriliitto ehdottaa yleistä varaamis- ja osaamisrekisteriä
* jo joka kolmas mies jättää armeijan käymättä
* maanpuolustustahtoa mitataan edelleenkin
* lakimuutoksia ehdotettu aseelliseen palvelukseen
* Maanpuolustusjärjestön jäsenmäärä kasvanut
* annetaanko diabeetikoille mahdollisuus osallistua varusmiespalvelukseen?

Itse huomioisin ruumiillisen kunnon mittaamista jo ennen kutsuntatilaisuutta. Tietysti tämä 
aiheuttaisi paljon uutta työtä ja vaatisi uudenlaista ajattelua.

Varmaankin harvat naiset voisi jaotella vastaavasti kuntoluokituksien perusteella.

JOS erilaisia tehtäviä ajateltaisiin kuntoluokitusten perusteella, niin olisi EHKÄ mahdollista jaotella 
henkilöitä mielekkäällä tavalla hyvissä ajoin jo ennen palveluksen alkamista.

Tietysti on ongelma, jos kohtuullinen osa miehistä ei pysty oikeasti suorittamaan 
varusmiespalvelusta.

Esimerkkinä on tietysti diabeetikoille suunnattava palvelus. Oman arvion mukaan diabeetikoille 
suunnattava palvelus pitäisi olla täysin erilaista verrattuna muihin palvelusmuotoihin. Ei kaikkien 
tarvitse olla suoraan etulinjassa, jolloin voidaan selvittää diabeetikoille erilaisia takamaaston 
tehtäviä, joissa he voivat oikeasti pärjätä.

Osa miespuolisista diabeetikoista haluaisi olla oikeasti hyödyksi maanpuolustukselle, joten asia 
pitäisi selvittää asianmukaisesti. Tietysti takamaaston tehtävät voivat vaikuttaa vaatimattomilta, 
mutta varmaankin miespuoliset diabeetikot ymmärtävät hyvinkin diabeteksen aiheuttamat vaikeat 
ongelmat vaikeammissa maasto-olosuhteissa, jolloin on halua olla hyödyksi näissä takamaaston 
tehtävissä. Esimerkkeinä ovat erilaiset toimistotehtävät ja huoltotehtävät kauempana etulinjasta. 
Esimerkki: voisiko esikunnassa toimiva radisti olla diabeetikko, koska esikunnan radisti ei 
lähtökohtaisesti työskentele suoraan etulinjassa (tietysti edellyttäen, että radisteja oikeasti tarvitaan 
esikunnissa). Vastaavalla tavalla muutkin takamaaston tehtävät pitäisi kammata perusteellisesti, 
jolloin (harvat?) diabeetikot voitaisiin sijoittaa niihin takamaaston tehtäviin, joissa (harvat?) 
diabeetikot voisivat oikeasti pärjätä. Asia pitäisi tietysti selvittää ja kokeilla hyvin tarkasti, koska 
tämä ajatus ei välttämättä toimikaan käytännössä.
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Naisten asema armeijassa on tietysti yksi huomioitava tekijä. Joissain lähteissä ehdotettu n. 2000 
naisen kouluttamista vuosittain. Tällöin ei kuulemma vielä tarvitse laajentaa mitään varuskuntaa, 
koska n. 2000 naista mahtuisi hyvin miesten sekaan nykyjärjestelmillä.

Tietysti on täysin selvää, että vapaaehtoisesti osallistuvat naiset ovat tietysti hyvin motivoituneita 
suorittamaan palveluksen. Perusratkaisuksi olen monet kerrat ehdottanut kuntoluokituksien 
selvittämistä naisten kannalta katsottuna. Palvelukseen saapuvan naisen kuntoluokitus olisi hyvä 
olla tiedossa heti ensimmäisestä päivästä alkaen, jolloin valinnat eri tehtäviin voidaan tehdä 
asianmukaisesti.

Yhdellä tykistön tutustumisreissulla esiteltiin sään mittaamisen toimintaa, jolloin sääaliupseeriksi 
koulutettavina oli muutama nainen. Oman käsityksen mukaan sääaliupseerin tehtävä on enemmän 
takamaastossa tapahtuvaa toimintaa. Kysymys: tarvitseeko sääaliupseerin juosta Cooper-testissä yli 
3000 metriä?

Sitten on tuo yli 35-vuotiaiden reserviläisten koulutuksen asia. Tarvitseeko Puolustusvoimien 
järjestää yhtään mitään koulutusta yli 35-vuotiaille reserviläisille?

Oma vastaus: Puolustusvoimien ei tarvitse järjestää mitään koulutusta yli 35-vuotiaille 
reserviläisille.

Yli 35-vuotiaille reserviläisille pitää järjestää erilaisten tukitehtävien koulutusta tai aivan jotain 
muuta. Esimerkiksi väestönsuojelutehtävissä yli 35-vuotiaat ovat aivan sopivia henkilöitä.

Tietysti yli 35-vuotiaat reserviläiset voisivat tarvittaessa vahtia aseellisesti erilaisia tärkeitä kohteita, 
mutta mitään etulinjan taistelutehtäviä heille ei enää tarvitse osoittaa. Tällaiset tehtävät voidaan 
kouluttaa aivan hyvin Maanpuolustuskoulutusyhdistyksen (MPK) alaisuudessa.

Reserviupseeriliitto ehdottaa yleistä varaamis- ja osaamisrekisteriä - näin todetaan yhdessä 
uutisessa.

Oman ehdotuksen mukaan tarvitsemme vain yhden varaamis- ja osaamisrekisterin, jolloin samassa 
rekisterissä on asianmukaisesti kaikenlaisten poikkeusolojen tehtävien sijoitukset. Vastaavasti 
kyseinen rekisteri pitäisi hajauttaa asianmukaisesti eri tasoille, jolloin järjestelmää voisi käyttää 
myös erilaisissa poikkeusoloissa. Esimerkkinä voisi olla kunnan tasolle hajautettu rekisteri, jolloin 
kunnan oma toiminta voidaan järjestää asianmukaisesti riippuen poikkeusolon luonteesta.

Mielenkiintoisella tavalla Reserviläinen-lehdessä on ollut HX-hankkeeseen osallistuvien 
hävittäjävalmistajien mainoksia. En tiedä millaista merkitystä tällaisilla mainoksilla on. Mutta 
ilmiönä mielenkiintoinen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lyhyesti ottaan virallisen maanpuolustuksen ja vapaaehtoisen maanpuolustuksen alueella tapahtuu 
koko ajan jotain, mikä on hyvin havaittavissa uutisten otsikoista, jotka poimin erityishuomiona 
Reserviläinen-lehtien (5/2020 → 4/2021) sisällöstä.
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Kerraten voi todeta suomalaisten maanpuolustusjärjestön kirjavuuden, koska meillä Suomessa ei 
ole vain yhtä keskusjärjestöä naisten vapaaehtoiselle maanpuolustukselle sekä vain yhtä 
keskusjärjestöä miesten vapaaehtoiselle maanpuolustukselle.

Asia on täysin ymmärrettävä, koska nämä keskusjärjestöt piti aikoinaan lakkauttaa. Eli meillä on 
nyt monenlaisia pieniä maanpuolustusjärjestöjä, joita on perustettu eri vuosikymmenten aikana.

Itse olen ehdottanut reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmää, jolloin olisi jokin yhtenäistävä 
tekijä vapaaehtoiselle maanpuolustustoiminnalle. Erilaisissa tilaisuuksissa olisi mahdollista 
harjoitella joitain reserviläisen taidonnäytekirjan mukaisia osia.

JOS olisi reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmä, niin olisi mahdollista ylläpitää varaamis- ja 
osaamisrekisteriä. Reserviläisen taidonnäytekirjassa voisi olla kaikille reserviläisille kuuluvat 
yleiset osat ja sitten aselajikohtaiset osat riippuen aselajista.

Tietysti jotkut reserviläisen taidonnäytekirjan yleiset osat voisivat vaikuttaa hyvinkin lapsellisilta 
noin äkkiseltään tarkasteltuna. Mutta maailma on muuttunut voimakkaasti sotien jälkeen, jolloin 
esimerkiksi yleiset maastotaidot voivat olla joillekin henkilöille täysin uusi asia. Jos esimerkiksi ei 
ole koskaan käyttänyt minkäänlaista kamiinaa (maastossa), niin tietysti Puolustusvoimissa 
käytettävän kamiinamallin käyttö pitää opettaa asianmukaisesti. Eli esimerkiksi yleisten 
maastotaitojen osaaminen pitäisi arvioida erikseen. Muutkin vaadittavat yleiset taidot voisi listata 
asianmukaisesti, jotta niitä kouluttaa erityisesti vaadittavan yleisen taidon huonosti osaaville 
henkilöille.

Yleisesti ottaen voi todeta tarpeen kehittää toimintaa sekä virallisen maanpuolustuksen puolella että 
vapaaehtoisen maanpuolustuksen puolella. Maailma on muuttunut voimakkaasti, jolloin 
maanpuolustustyön kehittäminen huomioiden nykyisten sukupolvien erilaiset ajatukset on tietysti 
iso haaste sekä virallisen maanpuolustuksen puolella että vapaaehtoisen maanpuolustuksen puolella. 
Esimerkkinä voi tietysti mainita sosiaalisen median, joka on vieläkin täysin uusi ilmiö erilaisissa 
asiayhteyksissä. On varmasti muitakin asioita, jotka pitää huomioida asianmukaisesti nyt ja 
tulevaisuudessa.

1621.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Taas kerran palaamme yhden varautumisen rekisterin asiaan. Pitäisi olla yksi varautumisen 
rekisteri, joka olisi kuitenkin hajautettu järkevästi eri tasoilla. Sitten pitäisi harjoitella eri asioita  
yhden varautumisen rekisterin perusteella. Oman käsityksen mukaan meillä on tällä hetkellä liian 
monta varautumisen rekisteriä, mikä aiheuttaa sitten ongelmia muutostilanteissa.

Yksi osa yhden varautumisen rekisterin asiaa olisi erilaiset merkinnät rekisterissä. Yksi osa erilaisia 
merkintöjä olisi oikeasti osoitettu osaaminen erilaisissa asiayhteyksissä.

Lisäksi tarvitsisimme reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmän, jolle saa aivan vapaasti keksiä 
jonkin muun nimen. Järjestelmän nimi ei tietystikään ole tärkein asia.

Yksi varautumisen rekisteri, joka on hajautettu järkevästi. Reserviläisen taidonnäytekirjan 
järjestelmä ja osaamisen merkinnät varautumisen rekisteriin. Noilla kahdella asialla voitaisiin 
aloittaa yleisempi kehittäminen. Varmasti on muitakin järkeviä ehdotuksia, jotka voisi huomioida 
asianmukaisesti.
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1622. Uskonnan asema (eri maissa)

1622.1. Merkintä 1227: Uskonnon aseman muuttuminen eri 
maissa

9. heinäkuuta 2021
1227: Uskonnon aseman muuttuminen eri maissa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1227

Päivitys 12.7.2021: termi "buddha" tulee Suomessa kahdella D-kirjaimella eikä yhdellä D-
kirjaimella, joten tuo yhden D-kirjaimen virhe on korjattu.

Viimeisin merkintä uskontoon liittyen on merkintä 1154 (17. maaliskuuta 2019). Eli asia on ollut 
jonkin verran sivussa tähän asti. Seuraavissa merkinnöissä on ollut otsikossa teksti "uskon": 208, 
209, 452, 596, 702, 718, 721, 723, 730, 731, 765, 768, 796, 801, 886, 893, 1072, 1111 ja 1154.

Linkkilistan ensimmäinen osa käsittelee uskonnollista vainoamista (Wikipedia: Religious 
persecution). Asiaan liittyvässä Wikipedia-artikkelissa on käsitelty kaikenlaisten uskontojen 
edustajien uskonollista vainoamista. Eli jokaisen uskonnon edustajat ovat kohdanneet jonkinlaista 
uskonnollista vainoamista erilaisissa maissa.

Eri maissa on erilaisia uskonnollisia vähemmistöryhmiä, joihin on kohdistettu vainoa.

Samaan aikaan Suomessa?

Tähän kohtaan tallensin Opetushallituksen ohjeita.

OHJE: OPH-55-2018 / 12.01.2018
OHJE: OPH-56-2018 / 12.01.2018
OHJE: OPH-76-2018 / 12.01.2018
OHJE: OPH-77-2018 / 12.01.2018

Lisäksi pitää todeta apulaisoikeusasiamies Pasi Pölösen ratkaisu EOAK/2186/2018:
EOAK/2186/2018

Keskustelu erilaisten oppilaitosten oppilaiden osallistumisesta uskonnollisiin tilaisuuksiin varmaan 
jatkuu myös tulevaisuudessa.

Mielenkiintoisella tavalla Euroopan neuvosto (Council of Europe, Parliamentary Assembly) on 
julkaissut omat huomionsa uskonnonvapaudesta. Vastaavalla tavalla toimii yhden Yhdistyneiden 
kansakuntien toimielimen (The Office of the High Commissioner for Human Rights (UN Human 
Rights)) alaisuuudessa erityinen uskontojen asiaan keskittyvä henkilö (Special Rapporteur on 
freedom of religion or belief).
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Linkkilistassa on muutama linkki kristillisiin yhteistyön yhteisöihin. Lisäksi on linkki www-
sivustoon, jonka alaisuuteen kerätään tietoa Suomessa vaikuttavista uskonnollisista yhteisöistä.

Uskontoon liittyen on myös akateemista tutkimusta. Linkkilistassa on linkkejä koskien uskontojen 
tutkimukseen; eli uskontotieteellisiä yhteisöjä ja tieteellisiä uskontotieteellisiä aikakausjulkaisuja.

Vertailun vuoksi selasin läpi muutaman sikhien ja buddhalaisten yhteistyöjärjestön www-sivuja.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on The Conference of INGOS -tapahtuma (Euroopan neuvosto), 
jolloin hyvin erilaiset kansainväliset ei-valtiolliset järjestöt (International Non-Governmental 
Organisation) kokoontuvat yhteen. Käsitin niin, että Euroopan buddhalaisten yhteistyöjärjestö 
(European Buddhist Union) on osallistunut tähän tapahtumaan.

Suomessa toimii uskonnonopettajien yhteistyöjärjestö sekä filosofian ja elämänkatsomustiedon 
opettajien yhteistyöjärjestö.

Lopuista linkeistä voi todeta muutaman aihepiirin:

* eri sukupolvien uskonnollisuus
* arvostelua nykyiseen suomalaiseen uskonnon opetuksen järjestelmään liittyen
* huomiota maallistumiskehitykseen
* joidenkin kansanedustajien arvostelu koulujen kristillisten tilaisuuksien perumisesta
* joidenkin kansanedustajien kannatus elämänkatsomustiedon vapaalle valinnalle huolimatta 
uskonnollisen uskontokunnan jäsenyydestä
* osa vanhemmista haluaa lapselleen elämänkatsomustiedon huolimatta uskonnollisen 
uskontokunnan jäsenyydestä
* lisääkö uskonnonopetus ymmärrystä maailmasta?
* uskonnottomilla on oma järjestö
* Vapaa-ajattelijat antavat koko ajan erilaisia lausuntoja
* muuttuuko muu maailma kuitenkin uskonnollisemmaksi huolimatta suomalaisesta 
maallistumiskehityksestä?

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Kantelupukki-palvelu, jonka avulla voi tehdä kantelun 
päiväkotien, koulujen ja iltapäiväkerhojen uskonnollisesta toiminnasta. Eli vanhemmat voivat vaatia 
uskonnollisen toiminnan tilalle uskonnosta vapaata toimintaa riippuen erilaisista yksityiskohdista.

Opetushallituksen ohjeet (OPH-55-2018, OPH-56-2018, OPH-76-2018, OPH-77-2018; päivättynä 
12.1.2018) on varmasti pitänyt valmistella huolellisesti, jotta niistä ei tulisi mitään valituksia 
eteenpäin.

Arvioisin niin, että varsinkin suuremmilla paikkakunnilla pitää erilaiset yhteiset juhlat pohtia hyvin 
tarkasti, jos oppilasryhmissä on kirkkojen jäsenyyksien ulkopuolella olevia oppilaita. Lisäksi 
erilaisia uskontoja voi olla edustettuina erilaisissa oppilasryhmissä erityisesti suuremmilla 
paikkakunnilla.

Rajan vetäminen yleisen uskonnottoman juhlan ja erityisen uskonnollisen juhlan välillä pitää 
varmaankin selvittää hyvin tarkasti eri asiayhteyksissä.
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MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Yleisesti todeten Suomessa ei ole lähdetty erityisesti vainoamaan järjestelmällisesti jonkin 
uskonnon edustajia. Tietysti yksittäiset henkilöt voivat tehdä erilaisia tuomittavia tekoja.

Esimerkkinä yksittäisten ihmisten tuomittavista teoista voi mainita rakenteilla olleen Turun 
buddhalaiseen temppeliin kohdistetun ilkivallan vuonna 2010 (ainakin vuonna 2010).

Linkkilistan alussa on linkki (Home Office, PROTECTING PLACES OF WORSHIP, Government 
Consultation) Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) alaiseen jo päättyneeseen kyselyyn erilaisten 
uskonnollisten yhteisöjen rakennusten turvallisuuteen liittyen. Eli ilkivallan ongelma on heilläkin 
(Yhdistynyt kuningaskunta, UK) tiedostettu.

Olen aikaisemmin todennut, että erilaisissa asiayhteyksissä pitää olla uskonnollisesti herkkiä, 
jolloin pitäisi pystyä ajattelemaan asioita vähän laajemmin.

Esimerkkinä voi mainita alkoholin käytön, jolloin eri uskontojen edustajilla voi olla erilaisia 
näkemyksiä alkoholin käyttämisestä. Suomessa viina virtaa vapaasti, mutta on olemassa muitakin 
näkemyksiä aiheeseen.

Aikaisemmin olen todennut tarpeen erilaisille käsikirjoille, joissa käydään läpi jokin asia 
tehokkaasti ja yleistajuisesti.

Uskontojen suhteen tuli vastaan yksi käsikirja (Uusien uskontojen käsikirja, Christopher Partridge 
(toim.), Kirjapaja (2006)). Itse en ole kirjaa lukenut. Joissain asiayhteyksissä voidaan tarvita 
nopeasti selkeää tietoa jostain yksittäisestä uskonnosta, jolloin hyvin tehty käsikirja voisi olla 
avuksi.

Uskonnot Suomessa -sivulla (Uskonnot Suomessa → raportit) on lyhyt katsaus suomalaiseen 
uskonnolliseen elämään eri yhteisöissä. Lyhyesti ottaen erilaisten uskonnollisten yhteisöjen määrä 
on lisääntynyt, mutta niiden jäsenmäärä ei ole kovin suuri verrattuna kansankirkkojen (evankelis-
luterilainen kirkko ja ortodoksinen kirkko) jäsenmäärään sekä uskontokuntiin kuulumattomien 
henkilöiden määrään.

Varmaankin uskonnollinen erilaisuus lisääntyy myös Suomessa, vaikka iso osa suomalaisista voi 
suhtautua täysin välinpitämättömästi uskontoon yleisenä aiheena.

1622.2. Uudelleenarviointia / 5.12.2024

Uskonnon suhteen olen lukenut seuraavat: Lampinen (1995); Pauha & Haimila (2024); Pesonen & 
Sakaranaho (2020); Pesonen, Sakaranaho & Paukkunen (2019); Visala (2010). Uskontoon voidaan 
siis ottaa hyvin erilaisia näkökulmia. On mahdollista pohtia uskontoa myös tieteelliseltä kannalta; 
esimerkiksi uskontotiede on yksi mahdollinen näkökulma.

Varsinaisen merkinnän tavoin pitää todeta, että erilaisten sidosryhmien pitää olla uskonnollisesti 
tietoisia. Yksi esimerkki on erilaiset käsikirjat uskonnollisista aiheista, joita voitaisiin kehittää 
erilaisiin asiayhteyksiin.

Uskonnollinen moninaisuus lisääntyy Suomessakin, vaikka osa meistä on hyvin välinpitämättömiä.
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1623. Mielenosoitusten ymmärtäminen oikein

1623.1. Merkintä 1228: Afganistan / Iran / Israel / Sisällä vai 
ulkona?

13. heinäkuuta 2021
1228: Afganistan / Iran / Israel / Sisällä vai ulkona?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1228

Päivitys 18.8.2021: Nyt tiedämme Talibanin vallanneen Afganistanin pääkaupungin.
Päivitys 18.8.2021: Käsittelen tätä asiaa tarkemmin merkinnässä 1229.

Linkkilistan ensimmäinen osa on listausta Benjamin Netanjahun kohdistuvista mielenosoituksista 
Israelin sisällä. Mielenosoituksiin on osallistunut tuhansia ihmisiä eri vaiheissa.

Linkkilistan toinen osa käsittelee Israelin uutta hallitusta (numerolla 36). Varmaankin voi todeta, 
että hyvin erilaiset puolueet menivät samaan hallitukseen, jotta Benjamin Netanjahu saadaan pois 
Israelin johdosta. Ajan mittaan selviää Israelin hallituksen (numerolla 36) toimintakyky pidemmällä 
aikavälillä.

Linkkilistan kolmas osa käsittelee Iranin kanssa tehtyää sopimusta Iranin ydinohjelman hyvin 
tarkalle valvonnalle (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA). Tunnetulla tavalla Donald 
Trump irtautui tehdystä sopimuksesta, jonka jälkeen Iraniin kohdistettiin uusia pakotteita.

Linkkilistan neljäs osa käsittelee Iranin toimijoiden ja Yhdysvaltojen toimijoiden esityksiä Iranin 
ydinohjelmaan liittyen. Yhdysvaltojen kongressissa on esitetty kolme lakialoitetta, joilla on sama 
otsikko: "No War Against Iran Act".

Viidenneksi on vain yksi uutisen linkki. Eli Joe Biden on todennut, että hänen presidenttikauden 
aikana Iran ei tule saamaan ydinasetta. Biden tulee jollain aikavälillä tapaamaan lisää Israelin uuden 
hallituksen ministereitä.

Kuudentena linkkikokoelmassa on kolme linkkiä Yhdysvalloissa vaikuttaviin 
edunvalvontajärjestöihin, jotka pyrkivat vaikuttamaan Yhdysvaltojen Israel-politikkaan sekä 
juutalaisten asemaan yleisemmin. Oikeiston osalta voi sanoa, että (Conference of Presidents of 
Major American Jewish Organizations) he ovat järjestäytyneet aika hyvin. Vasemmalla puolella 
(vrt. J Street ja Wikipedia-artikkelin linkit) on myös toimintaa.

Seitsemännessä linkkikokoelmassa on uutisia Iranin suhteen, ja osasta niiden takana on Iran 
International -kanava. En tunne tarkemmin Iran International -kanavaa, mutta viittaan kuitenkin 
heidän uutisiin. Oleellista on, että Iran International -kanava uutisoi Iranin sisäisistä 
mielenosoituksista. Toisaalta he seuraavat tietysti ydinohjelmaan käytäviä neuvotteluita vuoden 
2021 tilanteessa.
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Mielenkiintoinen yksityiskohta on Iranin entisen shaahin pojan (Reza Pahlavi) antamat lausunnot.

Kahdeksannessa linkkikokoelmassa on asiaa Afganistanissa olleista mielenosoituksista.

Yhdeksännessä linkkikokoelmassa on asiaa Iranin, Afganistanin virallisen hallituksen sekä 
Talibanin edustajien tapaamisista. Afganistanin asiaan on otettu kantaa myös Euroopan 
parlamentissa (Euroopan Unioni) sekä Afganistanin, Iranin ja Turkin ulkoministereiden 
yhteislausunnossa.

Kymmenentenä on vielä pari linkkiä erityismainintana Iranin suhteen. Iranissa(kin) ollaan 
huolestuneita alhaisesta syntyvyydestä. Mielenkiintoinen yksityiskohta on Iranin valtion 
alaisuudessa kehitetty sovellus treffisovellus, joka on vain yksi virallisesti hyväksytty sovellus 
käytettäväksi naimattomien henkilöiden keskuudessa. Toisaalta ulkomailla on Iraniin liittyviä 
oppositioryhmiä, jotka ovat jälleen kerran järjestäneet erilaisia mielenosoituksia. Suomessa ovat 
jotkut mielipidevaikuttajat vaatineet vallankumousta Iraniin. Itse olisin varovainen vallankumousten 
tukemisen suhteen, koska tämä voi tarkoittaa sisällissotaa jollain tavalla järjestäytyneenä.

Kysymys: Tarvitsemmeko jälleen kerran yhden uuden sisällissodan Lähi-itään?
Kysymys: Pitäisikö erilaisten länsimaiden tukea alkavaa Iranin sisällissotaa eri tavoilla?

Kerraten voi todeta Iranin olleen aloitteellinen. Iranin edustajat järjestivät siis tapaamisen, jossa 
Afganistanin virallisen hallituksen edustajat ja Talibanin edustajat kävivät erilaisia neuvotteluita.

Yhdessä uutisessa todettiin, että Afganistanin virallisen hallituksen edustajat ja Talibanin edustajat 
antoivat yhteisen julkilausuman, jota en löytänyt englanninkielisenä. On tietysti täysin 
ymmärrettävää, että yhteistä julkilausumaa ei löydy englanninkielisenä, koska neuvotteluja käyvät 
maat voivat käyttää muita kieliä kuin englanti.

Sinänsä voi todeta, että Afganistanin, Iranin ja Israelin nykyiset johtajat eivät tietysti toimi 
tyhjiössä. Esimerkiksi Iranin presidentinvaalien tuloksella on tietysti merkitystä Iranin kanssa 
käytävien neuvotteluiden kannalta. Toisaalta Yhdysvaltojen nykyisen hallinnon (Joe Biden) ja 
Israelin uuden hallituksen yhteistyökyky selviää pidemmällä aikavälillä.

Eli eri maiden virassa olevat päättäjät ovat nyt vaihtuneet tai vaihtumassa, jolloin näistä tulee 
yhdessä aika mielenkiintoisia yhdistelmiä eri maiden yhteistyökyvykkyyden kannalta katsottuna.

Aikaisemmin olen todennut, että Afganistanin kriisin ratkaisun keskiössä pitää olla erilaisten 
muslimimaiden yhteistyö. Esimerkkinä Iranin aloitteellisuus Afganistanin eri osapuolten 
tapaamiselle on tietysti rohkaisevaa - on ainakin jotain toivoa Afganistanin kriisin pitkäaikaiselle 
ratkaisulle.

Kirjoitelmia IX -teoksen luvussa 717.2. totean seuraavaa:

"Käytännössä Afganistanissa oleva suomalaiset sotilaat (kirjoitushetkellä) ovat osa 
miehittäjien yhteisarmeijaa. Suomen sotilaat pitäisi vetää pois Afganistanista; vastaavalla 
tavalla myös muutkin miehittäjät voisivat poistua Afganistanista. Oman arvion mukaan 
Afganistanin kriisi pitäisi hoitaa muslimien kesken perhepiirissä, jolloin nykyiset miehittäjät 
eivät sotkisi tilannetta. Tietysti joku Suomi voisi osallistua ei-sotilaalliseen toimintaan 
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muslimien keskenänsä tekemän rauhansopimuksen jälkeen JA erityisesti Afganistanin 
valtion itsensä tekemällä kutsulla."

Rannila, J. S. (2021). Kirjoitelmia IX: kolmas sähköisten merkintöjen (1.11.2011-9.12.2013) 
julkaisu painetussa muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Noudettu osoitteesta 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_18

Toisaalta pidempiaikainen rauha muuttaisi Afganistanissa monenlaisia asioita parempaan suuntaan, 
jolloin olisi mahdollista kehittää Afganistanin elinkeinoelämää ja muuta toimintaa erilaisilla 
tavoilla. Varmaankin eri maista voisi tulla suoria sijoituksia Afganistanin elinkeinoelämään, mutta 
tämä jää nähtäväksi vasta Afganistanin tilanteen rauhoittumisen jälkeen.

Päivitystä 20.7.2021: On tietysti mahdollista, että Taliban saa uusia alueita hallintaansa, mikä 
tietysti vaikuttaa erilaisiin rauhanneuvotteluihin eri osapuolten välillä.
Päivitystä 20.7.2021: Eli rauhanneuvottelut Afganistanin virallisen hallituksen ja Talibanin välillä 
voivat epäonnistua huolimatta kaikesta muslimimaiden yhteistyöstä.

Päivitystä 21.7.2021: Lisäsin linkkilistan viimeiseksi osaksi muutaman uutisen linkit.
Päivitystä 21.7.2021: Jotkut yhdysvaltalaiset mielipidevaikuttajat eivät olisi halunneet vetäytyä 
Afganistanista.
Päivitystä 21.7.2021: Myös Suomi osallistui ajallisesti pisimpään kestäneeseen sotilaalliseen 
hankkeeseen.
Päivitystä 21.7.2021: Taliban on nyt vallannut uusia alueita ulkomaisten joukkojen vetäydyttyä eri 
alueilta.
Päivitystä 21.7.2021: Tunnetulla tavalla Taliban edustaa hyvin tiukkaa yhden linjan mukaista 
sunnalaista islamin tulkintaa.
Päivitystä 21.7.2021: Itse en osaa eritellä ja luokitella paremmin Talibanin esittämiä linjauksia 
erilaisiin asioihin liittyen.
Päivitystä 21.7.2021: Päättyikö Afganistanin sotilaallinen hanke länsimaiden nöyryyttävään 
tappioon?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Afganistanin virallinen nimi suomeksi on seuraava: Afganistanin islamilainen tasavalta. Toisaalta 
tiedämme varsin hyvin, että Afganistanin muslimien suurin enemmistö on sunnalaisia. Eli 
Afganistanin sisäinen elämä järjestetään tiettyjen valittujen islamilaisten periaatteiden mukaisesti.

Toisaalta Iranin virallinen nimi on suomeksi seuraava: Iranin islamilainen tasavalta. Toisaalta 
tiedämme varsin hyvin, että Iranin muslimien suurin enemmistö on šiialaisia. Eli myös Iranin 
sisäinen elämä järjestetään tiettyjen valittujen islamilaisten periaatteiden mukaisesti.

Afganistanin, Iranin ja Israelin sisäiset mielenosoitukset pitäisi ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessä. Turvallisesti voi todeta, että ainakaan minä en ymmärrä oikein oikeassa 
asiayhteydessä kyseisten maiden mielenosoituksia. Oman arvion mukaan moni muu suomalainen ei 
ymmärrä Afganistanin, Iranin ja Israelin sisäisiä mielenosoituksia oikein oikeassa asiayhteydessä.

Erilaisiin mielenosoituksiin ei pidä siis liittää liikaa täysin vääriä olettamuksia, koska näin 
ulkopuolelta emme ymmärrä asiaa oikein.
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1623.2. Uudelleenarviointia / 6.12.2024

Tähän liittyen uudelleenarviointi on luvussa 1624.2.

1624. Afganistanin tulevaisuus?

1624.1. Merkintä 1229: Kabul vallattu / Tulevaisuus?

18. elokuuta 2021
1229: Kabul vallattu / Tulevaisuus?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1229

Ohessa on kaksi linkkiä: Afghanistan Analysts Network (AAN) -järjestön linkki sekä Wikipedia-
artikkelin linkki Kabulin valtauksesta.

Varmaankin monet meistä yllättyivät Talibanin tekemän valtauksen nopeudesta ja laajuudesta.

Helsingin Sanomat on julkaissut useamman koko sivun artikkelin Kabulin valtaukseen liittyen.

Loppujen lopuksi on käynyt selväksi, että Afganistanin virallisen hallituksen alainen armeija ei 
halunnut aloittaa maataisteluita Talibania vastaan.

Eli Afganistanin virallisen hallituksen alaisen armeijan suorituskykyyn taidettiin luottaa liikaa.

Millainen on Afganistanin tulevaisuus tästä eteenpäin?

Syntyykö Talibania vastaan jokin järjestäytynyt liike kuten oman aikansa Pohjoinen liitto?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Palaako Afganistanin sisäinen elämä vastaamaan Talibanin hallinnon toimintaa vuosien 1996-2001 
tapaan?

Oman arvion mukaan myös Taliban on muuttunut vuosien mittaan, jolloin se ei ole enää 
samanlainen liike kuin vuosina 1996-2001.

Oman käsityksen mukaan Taliban on kiinnostunut lähinnä Afganistanin asioiden hoidosta, jolloin he 
eivät välttämättä halua osallistua ulkomaisiin hankkeisiin. (Voin olla tietysti väärässä.)

Voiko Talibanin kanssa jatkossa neuvotella eri asioista?
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Erilaiset neuvottelut Talibanin kanssa on vielä nähtävä erikseen.

Keiden kanssa Taliban suostuu jatkossa neuvottelemaan?

Afganistanin tulevaisuutta on tässä vaiheessa vaikea ennustaa tarkasti.

Afganistanin tulevaisuus on vielä nähtävä erikseen.

1624.2. Uudelleenarviointia / 6.12.2024

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa, että Taliban hallinnoi edelleen Afganistanissa monia asioita. 

Millaista ulkomaista apua Afganistanille pitäisi järjestää? Tiedossa on, että Taliban ei arvosta 
ollenkaan joitain sidosryhmiä, joten apu tällaisilta sidosryhmiltä voi kohdata vastustusta. En tiedä 
todellista tilannetta eri sidosryhmien suhteen.

Aikanaan Taliban sai Afganistanin jonkinlaiseen järjestykseen ennen ulkomaisten joukkojen 
hyökkäystä.

Miksi Suomi osallistui sotilaallisesti Afganistanin operaatioon? Taisimme yrittää miellyttää 
yhdysvaltalaisia sidosryhmiä omalla osallistumisella. Tuo päätelmä vetää tietysti monet mutkat 
suoriksi, mutta Yhdysvaltojen johdolla Afganistanin operaatio järjestettiin.

Oliko koko Afganistanin operaatio täysin turha hanke? Olisiko neuvotteluja Talibanin kanssa 
pitänyt jatkaa ilman hyökkäystä Afganistaniin? Tunnetulla tavalla Talibanilla oli kärsivällisyyttä 
odottaa hyökkäyksen tehneiden maiden väsymistä sotaan.

Itse olin hyvin kriittinen koko Afganistanin operaatioon liittyen. Suomen ei olisi tarvinnut ollenkaan 
osallistua Afganistanin operaatioon. Tietysti Suomenkin politiikkaa tehtiin ajassa ja tilassa, mikä 
vaikutti tehtäviin poliittisiin päätöksiin.

Tietysti eri maissa on mielenosoituksia erilaisista syistä johtuen. Itse olen huomioinut, että eri 
maiden sisäiset mielenosoitukset voidaan ymmärtää ulkopuolelta täysin väärin. Vihollisen 
vihollinen ei välttämättä olekaan ystävä. Erityisesti erilaisten vallanvaihtojen kanssa kannattaa olla 
hyvin varovainen. Uusi hallinto ei välttämättä olekaan ystävä.

Katsoin vähän asiaan kuuluvia Wikipedia-artikkeleita. Näyttäisi siltä, että Talibanin sisällä on 
jonkin verran vaihtelua, jolloin Taliban joutuu pohtimaan sisäisesti erilaisia toimintalinjoja. Mitä 
pitäisi tehdä seuraavaksi?

Mikä tulee olemaan Afganistanin tulevaisuus? Tähän minulla ei ole vastausta.
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1625. Vaatimaton perustulokokeilu

1625.1. Merkintä 1230: Uusi hanke / Perustulokokeilu / nro: 9

27. elokuuta 2021
1230: Uusi hanke / Perustulokokeilu / nro: 9

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1230

25.8.2021 on julkaistu uusi hanke liittyen perustuloon.

Ohessa on kahden PDF-tiedoston linkit.

Ensimmäinen linkki on PDF-tiedostoon tehty tallennus 25.8.2021 julkaistusta www-sivusta.

Toinen linkki on PDF-tiedostona julkaistu hankkeen asettamispäätös.

Ensimmäiseen PDF-tiedostoon liittyvän www-sivun osoite on myös linkitetty oheen.

Hankkeen www-sivulla todetaan, että aikaisemman hallituksen aikana tehdyn perustulokokeilun 
tuloksia voidaan hyödyntää tässä hankkeessa kehitettävään kokeiluun.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jälleen kerran voi todeta hankkeen vaatimattomuuden.

Tässäkään kokeilussa ei kehitetä useampaa mallia kokeiltavaksi, jolloin eri malleja voisi vertailla 
asianmukaisesti.

Tietysti on hyvä, että kokeillaan edes yhdellä ryhmällä.

Olen aikaisemmin todennut oman kannatuksen perustulolle.

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta.

Asiaa pitää seurata asianmukaisesti alkaen uuden hankkeen suunnittelun ja tehtävän kokeilun 
aikana.

www-sivu_26_8_2021.pdf
Asettamispaatos_2021_08_24_11_10_59_389.pdf
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1625.2. Uudelleenarviointia / 6.12.2024

Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että Suomen perustulokokeilu oli täysin onneton kokeilu. 
Kokeiluryhmiä oli vain yksi. Kokeiluryhmiä olisi pitänyt olla useampi, jotta eri malleja olisi voitu 
vertailla eri tavoin.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Orpon hallitus on pohtinut ääneen yleistukea. Yleistuen tarkoitus 
olisi korvata useampi tuki vain yhdellä tuella. Perusajatuksena asia on selvittämisen arvoinen.

Yksi poliittinen liturgia siis toistuu puolueesta toiseen.

1) Työnteon oltava aina kannattavaa.
2) Suomen sosiaaliturva on eri etuuksien monimutkainen tilkkutäkki.
3) Suomen sosiaaliturva on liian monimutkainen, jolloin syntyy vakavia kannustinloukkuja.
4) Suomen sosiaaliturva ei voi enää perustua entisen teollisuusyhteiskunnan vaatimuksiin.
5) Nykyaikana työnteon vaatimukset ovat muuttuneet täydellisesti.
6) Suomen sosiaaliturva ei enää vastaa työnteon uusiin vaatimuksiin.

Noita kuutta lausumaa ja niiden muunnoksia esitetään erilaisten puolueiden edustajien suunnasta. 
Oman arvion mukaan perustulon kannatus menee osaksi puolueiden sisällä. Eli perustulon 
kannatuksen ja vastustuksen määrä vaihtelee puolueesta toiseen.

Näin itsenäisyyspäivänä (6.12.2024) voi pohtia kansakunnan henkistä tilaa. Onko Suomi vielä 
yhtenäiskulttuurin maa monella tavalla mitattuna? Oman käsityksen mukaan suomalaiset eivät ole 
yksi yhtenäinen joukko. Suomalaisuus voi tarkoittaa eri ihmisille eri asioita.

Miten pidetään kaikki suomalaiset mukana? Aina välillä joku taho nostaa esille syrjäytymisen 
ongelman. Ketkä syrjäytyvät? Miksi jotkut meistä syrjäytyvät? Hyviä kysymyksiä!
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1626. Onko nuohousuudistus onnistunut uudistus?

1626.1. Merkintä 1231: Nuohousuudistus ja unohtaminen / 
Järki?

30. elokuuta 2021
1231: Nuohousuudistus ja unohtaminen / Järki?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1231

Linkkikokoelmassa on seuraavia aiheita:

* pelastuslaki
* nuohousuudistuksen www-sivu
* nuohousuudistusta arvioiva julkaisu
* nuohousuudistuksen seurantaryhmä
* Kilpailu- ja kuluttajaviraston (KKV) sivu nuohouspalveluista
* yleisiä uutisia nuohouksesta
* kiinteistönomistajan vastuu nuohouksen säännöllisestä järjestämisestä
* nuohousuudistus lisäsi kilpailua ja saatavuutta.

Olen aikaisemmin arvioinut kiinteistön omistajien unohtavan säännöllisen nuohouksen 
järjestämisen piirinuohousjärjestelmän päättymisen yhteydessä.

Vanhassa piirinuohousjärjestelmässä muistutus nuohouksesta tuli säännöllisesti ilman mitään 
poikkeuksia.

Linkkilistassa on linkki Itä-Suomen yliopiston tekemään selvitykseen nuohousuudistuksen 
vaikutuksista eri aiheisiin.

Yksi havainto voi olla nuohousyritysten ilmoitukset pelastuslaitosten suuntaan.

Ilmoittavatko vapaasti kilpailevat nuohoojat nuohouksessa havaitut puutteet pelastuslaitosten 
suuntaan?

En tätä ollut ajatellut tätä asiaa aikaisemmin nuohousuudistusta ajatellen.

Eli tilaako kiinteistön omistaja saman nuohoojan, jos nuohooja on tehnyt ilmoituksen havaituista 
puutteista pelastuslaitoksen suuntaan?

Piirinuohouksen aikana nuohoojat taisivat ehkä ilmoittaa erilaisia puutteita useammin. En tiedä 
oikeaa tietoa tähän asiaan liittyen.

Toisaalta herää kysymys pelastuslaitosten valvonnasta nuohouksen suhteen.
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Mitä tehdä, jos kiinteistön omistaja ei tee mitään nuohouksen vuoksi?

Oman arvion mukaan pitäisi ehkä olla hyvin yksinkertainen sähköinen sovellus, jonka avulla 
nuohooja voisi kirjata tehdyn nuohouksen johonkin järjestelmään.

(Tällainen sähköinen järjestelmä voi tietysti olla jo käytössä.)

Sinänsä voisi pohtia, että pitäisikö pelastuslaitoksen toimia jotenkin nuohousilmoitusten 
puuttumisen vuoksi.

JOS jonkin jostain kiinteistöstä ei olisi todistusta tehdystä nuohouksesta sähköisessä järjestelmässä, 
niin pitäisikö tästä lähteä muistutus kiinteistön omistajalle?

Pitäisikö ilmoituksen olla sähköinen ilmoitus vai perinteinen kirje?

Toisaalta vakuutusyhtiöt voivat olla kiinnostuneita säännöllisen nuohouksen järjestämisestä.

Mitä vakuutusyhtiöiden pitäisi tehdä, jos tehdystä kiinteistön nuohouksesta ei olisi ilmoitusta 
jossain sähköisessä järjestelmässä?

Pitäisikö vakuutusyhtiön lähettää (pieni?) lisälasku kiinteistön omistajalle perustuen tehdyn 
nuohouksen puuttuvaan merkintään sähköisessä järjestelmässä?

Tietysti yhteistyö vakuutusyhtiöiden ja pelastuslaitoksen välillä pitäisi tässä asiassa järjestää 
asianmukaisesti.

Uudet rekisterit ovat tietysti aina tarkan harkinnan arvoisia, koska saavutettava hyöty pitäisi olla 
hyvin merkittävä rekisterin perustamista varten.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lehto, E. (Toim.). (1997). Monopoli vai kilpailu?: Yksityistäminen, sääntely ja kilpailurajat. 
Jyväskylä: Atena.

Lehdon (1997) toimittama kirja on jäänyt mieleen. Käytännössä kilpailuttaminen on hyvin vaikea 
laji.

Nuohousuudistuksen seurantaa pitää ehdottamasti jatkaa edelleen.

Olen kirjoittanut monet kerrat rationaalisuusolettamasta.

Monesti uskomme jonkin toiminnan uudistuksen toimivan rationaalisesti ilman ongelmia, mutta 
tosiasiassa emme toimi jokaisessa tilanteessa täysin rationaalisesti.

Myös nuohousuudistus voi tarkoittaa joitain järjenvastaisia vaikutuksia, joten nuohousuudistuksen 
seurantaa pitää ehdottomasti jatkaa tulevina vuosina.

32356
32357
32358
32359
32360
32361
32362
32363
32364
32365
32366
32367
32368
32369
32370
32371
32372
32373
32374
32375
32376
32377
32378
32379
32380
32381
32382
32383
32384
32385
32386
32387
32388
32389
32390
32391
32392
32393
32394
32395
32396
32397
32398
32399
32400
32401
32402
32403
32404



711 / 782

1626.2. Uudelleenarviointia / 6.12.2024

Kaikenlainen kaupallinen toiminta keskittyy erilaisilla tavoilla. Hyvä esimerkki on kaupan toimiala, 
jolloin kaupan toimiala Suomessa on hyvinkin keskittynyttä. Moni muukin kaupallinen toiminta 
keskittyy erilaisilla tavoilla.

Kilpailun vapauttaminen jollain toimialalla? Aina välillä jotkut mielipidevaikuttajat vaativat jonkin 
toimialan kilpailun vapauttamista erilaisilla tavoilla. Tässä kohtaa nostan esille kaupallisen 
keskittymisen ja erilaisten odottamattomien sivuvaikutuksien ilmiön. 

Jankari ym. (2024) on Kilpailu- ja kuluttajavirasto tekemä selvitys pieneläinlääkäripalveluiden 
kilpailutilanteesta ja markkinoiden keskittymisen vaikutuksista. Käytännössä 
pieneläinlääkäripalveluiden markkinat ovat alkaneet keskittyä monella tavalla. Mahdollisesti 
Kilpailu- ja kuluttajavirasto joutuu ottamaan enemmän kantaa pieneläinlääkäripalveluiden 
keskittymiseen.

Oma arvio on, että jonkin toimialan vapauttaminen kilpailulle tarkoittaa markkinoiden keskittymistä 
jollain aikavälillä. Monesti markkinoiden keskittyminen tarkoittaa hintojen nousua. Eli käykin 
täysin päinvastoin kuin vaadittiin: markkinoille jää vain muutama iso yritys ja hinnat nousevat eri 
vaiheissa.

Joissain tapauksissa markkinoiden keskittymisen takana on pääomasijoittajan omistama yritys. 
Käytännössä laajan markkinaosuuden hallitseva yritys on pääomasijoittajan kannalta erittäin hyvä 
ostos.

Nuohousuudistuksen vaikutukset on vielä nähtävä pitkällä aikavälillä. Oman arvion mukaan 
nuohousalan yritysten koko alkaa kasvamaan, jolloin markkinoilta poistuu pienempiä nuohousalan 
yrityksiä. Vastaavalla tavalla arvioin, että nuohouksen hinta voi nousta erilaisissa välivaiheissa. 
Varmaankin Kilpailu- ja kuluttajavirasto tekee selvityksen myös nuohousalasta jollain aikavälillä. 
Kilpailu- ja kuluttajavirasto tekemä selvitys eri toimialoilla on varmaankin jonkinlainen odotusarvo.

Yksi sivuvaikutus nuohousuudistuksella on hyvin selvä. Ihmiset eivät enää muista tilata 
säännöllisesti nuohousta, jolloin säännöllinen nuohous jää joiltain tekemättä. Pitääkö 
vakuutusyhtiöiden jotenkin vastata nuohouksen unohtumiseen? Erittäin hyvä kysymys!
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1627. Yksi yhdessä kehitettävä potilastietojärjestelmä 
säätiön suojassa

1627.1. Merkintä 1232: Mitäs minä sanoin! / 1 / Kuntauudistus 
(xxxix)

13. syyskuuta 2021
1232: Mitäs minä sanoin! / 1 / Kuntauudistus (xxxix)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1232

Linkkilistan otsikot voi kopioida tähän:

* Lukijoilta: Miten käy potilasturvallisuuden Vaasan keskussairaalassa?
* Lukijoilta: Potilastietojärjestelmien ongelmien ratkaisukeinot?
* Lukijoilta: Tarvitsemme yhteisen asiakas- ja potilastietojärjestelmän
* Lukijoilta: Junasta on uskallettava hypätä pois, jos matkan suunta on väärä
* Lukijoilta: Koko Suomi tarvitsisi yhtenäisen asiakastietojärjestelmän

Oman mielipidekirjoituksen linkki on seuraava:

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_89

Vähitellen ovat eri sidosryhmät heränneet Vaasan sairaanhoitopiiriin käytettäväksi suunnitellun 
Aster-järjestelmän ongelmiin.

Itse olen ehdottanut vain yhden asiakas- ja potilasjärjestelmän kehittämistä, jolloin jokaiselle 
sairaanhoitopiirille olisi käytettäväksi yhdessä kehitetty suomalainen järjestelmä.

Oman arvion mukaan pitäisi perustaa voittoa tuottamaton säätiö, jonka suojissa kehitettäisiin 
yhdessä vain yhtä suomalaista asiakas- ja potilasjärjestelmää erilaisten sidosryhmien yhteistyönä.

Nyt tilanne on täysin päinvastoin, jolloin eri sairaanhoitopiirillä on käytössä erilaisia yksityisiä 
asiakas- ja potilasjärjestelmiä, mikä aiheuttaa isoja ongelmia erityisesti erilaisissa muutostilanteissa.

Mitäs minä sanoin!

Eli moni muu henkilö on nyt kiinnittänyt nykyisten asiakas- ja potilasjärjestelmien aiheuttamiin 
sekaviin ongelmiin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Tässä pitää palauttaa mieliin mielipidekirjoitus 46.

46 / Jättimäiset järjestelmät säätiöille?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_46

On olemassa erilaisia jättimäisiä järjestelmiä, joiden käyttäjinä on hyvin erilaisia sidosryhmiä.

Joissain tapauksissa jättimäisen järjestelmän kehittäminen kannattaa tosiaan siirtää voittoa 
tuottamattoman säätiön suojiin.

Mitä uutta?

Varmaankin yksityisten asiakas- ja potilasjärjestelmien yksityiset kehittäjät vannovat oman 
järjestelmänsä puolesta huolimatta mistään ongelmatilanteesta.

Olen muutaman kerran todennut paradoksin julkisen sektorin ja yksityisen sektorin toiminnan 
yhteensovittamisesta.

Paradoksaalisesti joissain tapauksissa tarvitaan jotain julkisen sektorin toimintaa takaamaan tehokas 
yksityisen sektorin toimintaa.

Yhdessä kehitettävä yksi suomalainen asiakas- ja potilastietojärjestelmä on esimerkki tällaisesta 
paradoksista.

1627.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Yksi yhdessä kehitettävä järjestelmä säätiön suojassa? Itse olen kannattanut tätä vaihtoehtoa. 
Suomessakin voitaisiin kehittää yhtä kunnollista potilastietojärjestelmää säätiön suojassa. Tällöin 
hyvin erilaiset sidosryhmät voisivat osallistua potilastietojärjestelmän käyttöön ja kehittämiseen. 
Nyt tilanne on täysin päinvastoin. Jokainen hyvinvointialue veivaa täysin omaa yksityistä 
potilastietojärjestelmää.

Erityisesti muiden järjestelmien liittäminen potilastietojärjestelmään on aina ison tuskan aihe. Jos 
olisi yksi potilastietojärjestelmä, niin liitokset tarvitsisi kehittää vain kerran. Nyt erilaiset liitokset 
pitää tehdä yksi kerrallaan erilaisiin potilastietojärjestelmiin, mikä aiheuttaa valtavasti päällekkäistä 
työtä.

Tässä kohtaa voi mainita Finna-palvelun

Finna - hakupalvelujen kokonaisuus, https://finna.fi

Finna-palvelun ohjelmana on VuFind, jonka takana taas on Open Library Foundation.

VuFind, https://vufind.org
Open Library Foundation, https://openlibraryfoundation.org

Eli säätiö on iso mahdollisuus erilaisten ohjelmien kehittämiselle. Finna-palvelu on esimerkki 
(kansainvälisen) säätiön vaihtoehdosta.
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1628. Taas linjan tekniikan asiaa jonkin verran

1628.1. Merkintä 1233: Mitäs minä sanoin! / 2 / Vesihuolto / 
Omistus

13. syyskuuta 2021
1233: Mitäs minä sanoin! / 2 / Vesihuolto / Omistus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1233

Ohessa on kolme linkkiä:

1) Vesi on meidän - kansalaisaloite vesihuollon yksityistämisen estämiseksi: 
Kansalaisaloite.fi
2) Asian käsittelytiedot KAA 2/2020 vp.
3) Helsingin Sanomat: pääkirjoitus verkossa 12.9.2021 ja lehdessä 13.9.2021.

Tässä kohtaa pitää palauttaa mieleen LIITE 1 teoksesta luku SL 58 ja Kirjoitelmia VI -teoksesta 
luku 218.

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: Mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä 
muodossa. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Noudettu osoitteesta 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_6

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Noudettu osoitteesta 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Vuoden 2014 teoksessa käsittelen ainoastaan teitä, rautateitä, sähköä ja postia.

Vuoden 2017 teoksessa huomioin asiaa myös vesi- ja viemäriverkkojen sekä TV- ja radioverkkojen 
yksityistämisen suhteen.

Olen veivannut väsyksiin saakka, että erilaisia linjoja ei kannata yksityistää.

Kaistojen yksityistäminen on eri asia, mutta siinäkin on erilaisia ongelmia riippuen sovellettavan 
tekniikan yksityiskohdista. Esimerkiksi linja-autoliikenne toimii teknisesti ottaen erilaisilla 
kaistoilla, vaikka kaistat itsessään voivat olla julkisessa omistuksessa.

Eli moni asia pyörii teknisesti tarkastellen linjoilla ja kaistoilla.

Varsinainen kansalaisaloite (Vesi on meidän) keskustelee luonnollisesta monopolista, mikä ei 
sinänsä ole väärin. Helsingin Sanomat toteaa pääkirjoituksessaan asiaa luonnollisesta monopolista, 
mikä ei sinänsä ole väärin.
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Helsingin Sanomat toteaa pääkirjoituksessaan aivan oikein, että minnekään ei kannata asentaa 
kaksia kilpailevia vesijohtoja tai sähkökaapeleita.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mitäs minä sanoin!

Esimerkkien perusteella voi todeta, että sähkön siirtoverkkojen (vrt. Caruna) ja TV- ja 
radioverkkojen (vrt. Digita) yksityistäminen on ollut iso rahallinen puhallus julkiselta sektorilta 
yksityiselle sektorille, mikä on aiheuttanut paljon erilaisia ongelmia.

Loppujen lopuksi täytyy jälleen kerraten todeta, että poliittisten mielipidevaikuttajien ja poliittisten 
päättäjien oikea ymmärrys erilaisten tekniikoiden erityispiirteistä ei ole ensisijainen tekijä 
poliittisten mielipidevaikuttajien ja poliittisten päättäjien osaamisessa.

Erilaisten tekniikoiden erityispiirteiden osaamisen huippuammattilaisia taitaa olla aika vähän 
erilaisissa poliittisissa vaikuttamisen paikoissa.

Poikkeuksiakin on. Marjo Matikainen-Kallström ja Juha Sipilä ovat diplomi-insinöörejä. Jyrki 
Kasvi on tietotekniikka-asioiden osaaja diplomi-insinöörin tutkinnolla.

Isossa kuvassa eri tekniikoiden erityispiirteiden osaaminen ei ole kansanedustajan ensisijainen 
tausta. On siis hyvinkin mahdollista tehdä uusia poliittisia päätöksiä, joiden taustalla on erittäin 
huono ymmärrys eri tekniikoiden erityispiirteistä.

1628.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Vesihuollon suhteen pitää esittää seuraava kuva. Käytännössä vesi- ja viemärilinjat menevät 
rinnakkain kahteen eri suuntaan. Vesi menee käyttöön yhteen suuntaan. Käytetty vesi menee yhteen 
suuntaan.

LINJA - kahteen suuntaan

Kukaan ei ole koskaan vakavissaan ehdottanut useamman vesi- ja viemärilinjan vetämistä 
rinnakkain. Vesi- ja viemärilinjoja vedetään vain yhdet kerrallaan.

Edelleen voi todeta, että en ole tehnyt hyvin tarkkaa määritelmää yleispalvelusta. Vesi- ja 
viemärilinjat voivat muodostaa yhdenlaisen yleispalvelun, jolloin tavoitteena ei ole pelkästään 
voitto. 

Keskustelu luonnollisesta monopolista ei ole väärin. Itse kiinnittäisin huomiota erilaisiin teknisiin 
seikkoihin. Onko kyseessä kaista vai linja? Kaistan ja linjan yksityistäminen on erilaista.
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1629. Erilaisia rooliristiriitoja

1629.1. Merkintä 1234: Rooliristiriitoja / Valintoja / 
Naisnäkökulmaa

14. syyskuuta 2021
1234: Rooliristiriitoja / Valintoja / Naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1234

Ohessa on DOCX-tiedostossa Victorian osavaltion (Australia) julkaisema keskustelupaperi 
(Department of Justice and Community Safety: Discussion Paper) seksityön laillistamisesta 
(Decriminalising Sex Work).

Varmaankin yksi peruste seksityön laillistamiselle on ns. maanalainen seksityö, johon kohdistuu 
erilaista rikollista toimintaa. Seksityön laillistaminen yksi tavoite voi olla seksityöhön liittyvän 
rikollisuuden kitkeminen.

Itse pohdin ääneen, että pitäisikö seksityön olla ilmoitukseen vai lupaan perustuvaa toimintaa, 
jolloin seksityötä tekeville naisille järjestettäisiin muiden ammattien tavoin erilaiset etuudet 
asianmukaisesti. Yksi esimerkki on erilaiset terveystarkastukset.

Tähän kohtaan palautan mieliin Totuus kiihottaa -kirjan, joka aiheutti kohtuullisen kovan 
kuohunnan eri suunnissa. Kirjaa arvosteltiin voimakkaasti eri syistä kuten naisvihamielisyydestä.

Jukka Hankamäki oli Totuus kiihottaa -kirjan kirjoittaja.

Loppujen lopuksi Suomen Perusta -ajatuspaja sai määräyksen (Opetus- ja kulttuuriministeriö, 
Takaisinperintäpäätös, OKM/70/524/2019, 8.9.2020) palauttaa ajatuspajalle maksettua valtionapua.

En ole sitten tarkemmin selvittänyt, että lähtikö Suomen Perusta -ajatuspaja riitauttamaan määrättyä 
takaisinperintäpäätöstä. En ole myöskään selvittänyt takaisinperintäpäätöksen riitauttamisen 
käsittelyä oikeusistuimissa.

Tämän jälkeen voisi todeta linkkilistasta seuraavaa:

* naisiin kohdistuva digitaalinen häirintä
* Sanna Marinin valinta Suomen pääministeriksi on kiinnostanut maailmalla
* naisministereihin kohdistuva digitaalinen häirintä
* syrjitäänkö naisia tietoteknisissä asiayhteyksissä?
* toimivatko www-palvelut naisten kannalta hyvin?
* naisten määrä eri maiden parlamenteissa
* naisten heikommat palkat miehiin verrattuna
* kutsunnat Suomessa kohdistettava myös naisiin?
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* pärjäävätkö epäpätevät miehet liian hyvin johtotehtävien jakamisen asiayhteydessä?
* saadaanko tietotekniikka-aloilla naisten osaaminen täysimääräisesti käyttöön?
* hallituksen tasa-arvo-ohjelma (Sosiaali- ja terveysministeriön julkaisuja 2020:35).

Olen aikaisemmin todennut naisten suorittaman varusmiespalvelun suhteen tarpeen selvittää 
kiinnostuneiden naisten ruumiillinen kunto jo ennen kutsuntoja. JOS ruumiillinen kunto on tiedossa 
jo kutsuntatilaisuudessa, niin voidaan arvioida yksittäisen naisen palveluspaikkaa hyvässä 
yhteistyössä. Yleisesti ottaen varusmiespalvelun vapaaehtoistesti suorittavien naisten kiinnostus ja 
innostus on tietysti hyvin tiedossa.

Sitten on tietysti kysymys ei-sotilaallisista naisille soveltuvista tehtävistä. Miten tämä 
huomioitaisiin asianmukaisesti? Pitäisikö kaikille naisille järjestää jokin lyhyt varautumisen kurssi? 
Vai pitääkö tämänkin olla vapaaehtoista? Toisaalta vastaan tulee naisten hankkiman osaamisen 
arviointi ei-sotilaallisten tehtävien suhteen. Joidenkin ammattien osalta voi todeta, että tietysti naiset 
voivat olla kovan luokan osaajia joissain ei-sotilaallisissa tehtävissä.

Pitäisikö naisille lähettää reserviläiskirjeen tapaisesti asianmukainen kysely kiinnostuksesta 
osallistua ei-sotilaallisiin tehtäviin? Esimerkiksi erilaisten ammattien perusteella tällainen kysely 
voitaisiin kohdistaa tarkemmin.

Sitten on naisten syrjinnän asia, josta on linkkilistassa asiaa muutaman linkin verran.

Lyhyesti ottaen voi todeta erilaisia rooliristiriitoja naisten suhteen. Yksittäinen nainen voi olla 
useammassa ja erilaisessa roolissa, joissa voi esiintyä syrjintää eri tavoin. Kotona toimivien naisten 
ja/tai työssä käyvin naisten pitäisi taipua erilaisiin rooleihin hyvin, mutta aina esiintyy kaikenlaista 
kitkaa tässäkin asiassa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Varmaankin erilaisia naisten kokemia rooliristiriitoja on hyvin erilaisissa muodoissa. Tietysti 
miehiinkin kohdistuu erilaisia rooliristiriitoja, joiden hallinta voi olla vaativaa.

Tästä pääsee takaisin merkinnän alkuun koskien vapaan ammatin mukaista seksityötä. Millainen 
olisi vapaaehtoisesti lupaan tai ilmoitukseen perustuvaa seksityötä tekevien naisten rooli erilaisissa 
asiayhteyksissä? Kysymys on tietysti tärkeä erilaisissa asiayhteyksissä. Varmaankin erilaisissa 
maissa on poliittista kipuilua tämänkin asian suhteen. Miten asian pitäisi hoitua vapaata 
demokratiaa toteuttavissa maissa? Seksityön ilmiöstä emme kuitenkaan pääse irti missään maassa. 
Esimerkinomaisesti mainittu Victorian osavaltion (Australia) sisäinen keskustelu seksityön 
laillistamisesta on yksi esimerkki seksityöhön liittyvästä poliittisesta keskustelusta.

Monessa maassa riittää vaikeita asioita ratkaistavaksi erilaisissa asiayhteyksissä riippumatta 
poliittisesta järjestelmästä. Tietysti poliittisesti päätetyt ratkaisut naisten ja miesten (tasa-
arvoisesta?) asemasta vaihtelevat maasta toiseen.

Viimeisin esimerkki naisten asemasta liittyy tietysti Afganistaniin, jossa valta-aseman nousseen 
Taliban-liikkeen ratkaisut naisten asemasta on tietysti nähtävä erikseen ajan kuluessa.
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1629.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Naisten asema vaihtelee tietysti maasta toiseen. Eri maissa naisia kohdellaan eri tavoin. Joissain 
maissa on kaikenlaisia rajoituksia naisille. Joissain maissa on vähemmän rajoituksia naisille.

Onko naisten ja miesten tasa-arvo jo saavutettu joissain maissa? Tähän liittyen vastaan on tullut 
erilaisia tutkimuksia ja selvityksiä, ja naisten ja miesten tasa-arvossa on eroja kaikissa maissa.

Ovatko miehet tasa-arvoisemmassa asemassa kuin naiset? Tätä voidaan aina kysyä erilaisten 
tutkimusten ja selvitysten perusteella.

Jokainen meistä elää tietysti omassa todellisuudessaan. Asiaa voi esittää seuraavassa kuvassa.

Näin nykyaikaisena ilmiönä voi todeta, että on mahdollista elää täysin omassa kuplassa, jolloin on 
mahdollista seurata vain tiettyjä uutisten lähteitä. Tietysti naisten ja miesten tasa-arvo näyttäytyy eri 
lailla eri henkilöiden todellisuudessa.

Toinen tapa on ihmisten asettaminen erilaisille jatkumoille.

? ?

? ?

? ?

Käytännössä jokainen meistä sijoittuu eri kohtiin erilaisilla jatkumoilla, jolloin ei ole kahta täysin 
samanlaista ihmistä. Loppujen lopuksi ihmisten tasa-arvoisuuskin toteutuu erilaisilla jatkumoilla 
erilaisissa asiayhteyksissä.
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1630. Arviointi muutamaa vuotta myöhemmin

1630.1. Merkintä 1235: Kirja-arvio / Lennon (2021) / EU/UK/13

17. syyskuuta 2021
1235: Kirja-arvio / Lennon (2021) / EU/UK/13

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1235

Lennon, E. (2021). Kuuluuko Englanti Eurooppaan? Hämeenlinna: Karisto.

Luin Lennon (2021) 16.9.2021.

Lyhyesti lukien kirjaa voisi verrata rikosromaaniin, jossa olisi koko ajan paljon uusia käänteitä 
yllättävästi eri suuntiin. Ero on tietysti siinä, että Lennon (2021) kertoo todellisuudesta eikä 
kuvitelmasta.

Katsoin Kansalliskirjaston luetteloa, jolloin selvisi, että Eeva Lennon on julkaissut 
muistelmateoksen vuonna 2018.

Lyhyesti ottaen Eeva Lennon on ollut tiedottamassa Suomen suuntaan Yhdistyneen kuningaskunnan 
(UK) sisäistä elämää vuosikymmenten ajan.

Oman arvion mukaan Lennon (2021) avaa suomalaiselle lukijalle erittäin hyvin Yhdistyneen 
kuningaskunnan (UK) kansalaisten sisäistä sielunelämää sovittaen sanomansa erityisesti 
suomalaiselle lukijakunnalle. Esimerkkinä on tietysti heidän suhtautuminen Kansainyhteisön 
(Commonwealth of Nations) jäsenmaihin ja heidän suhtautuminen Euroopan Unioniin.

Kirjan alussa todetaan, että Venäjä ja Yhdistynyt kuningaskunta (erityisesti Englanti) ei oikein osaa 
päättää kuulumistaan Eurooppaan. Olemmeko osa Eurooppaa vai emmekö ole osa Eurooppaa?

Kirjan sisällysluettelo on seuraava:

1. Britannian saareutuminen ja kaksoisidentiteetin synty
2. Britannia ajautuu ulos Euroopan ytimestä
3. Suezin kriisi ja de Gaulle
4. Eftan synty ja Suomen liittyminen Fineftaan
5. Britit haluavat EU:n jäseneksi
6. Britannia Euroopan yhteisön kynnyksellä
7. Britannia Euroopan yhteisön jäsenenä
8. Margaret Thatcher ja EU
9. Sisämarkkinoiden synty
10. John Major, Maastrichtin sopimus, valuutttakäärme ja EU:n laajeminen
11. Tony Blair ja EU
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12. Irlanti ja EU
13. David Cameron ja EU
14. Vaalikamppailu ja sen heikko taso
15. Kansanäänestys 23. kesäkuuta 2016: brexit
16. Brexitin syyt
17. Kulttuurin muutos Britanniassa
18. Brexit-neuvottelut
19. Boris Johnson astuu remmiin
20. Hyvästi Britannia

Kirja lähtee asianmukaisesti liikkeelle ensimmäisistä ajatuksista Euroopan yhteistyöstä jonkinlaisen 
ylikansallisen rakenteen suojissa huomioiden erityisesti Yhdistyneen kuningaskunnan edustajien 
ajatuksia.

Tunnetulla tavalla Yhdistyneen kuningaskunnan pääsy tällaisen yhteisön jäseneksi oli kovan työn 
takana, koska jotkut poliitikot eivät todellakaan halunneet Yhdistynyttä kuningaskuntaa tällaisten 
rakenteiden jäsenmaaksi. Eri vaiheiden jälkeen Yhdistyneen kuningaskunnan pääsy jäseneksi 
onnistui. Yksi vaihe oli EFTA-vaihe, jonka jälkeen alkoi matka kohti Euroopan Unionin [edeltäjiä].

Kirjaa avaa hyvin erilaisten poliittisten päättäjien (vrt. Margaret Thatcher, John Major, Tony Blair, 
David Cameron, Theresa May ja Boris Johnson) suhtautumisen Euroopan Unioniin ja Euroopan 
Unionin edeltäjiin.

Yksi lisämauste koko asiassa on tietysti Yhdistyneen kuningaskunnan ja Irlannin erityinen suhde, 
jota Lennon (2021) kuvaa todella hyvin. Yksi osa kirjaa on Pohjois-Irlannin asian esittely 
tarkemmin.

Tietysti tiedämme nyt paremmin kansanäänestystä edeltäneen vaalikampanjoinnin määrän ja laadun 
näin muutamaa vuotta myöhemmin. Erilaisia ylilyöntejä taisi olla aika paljon. Yksi ylilyönti oli 
tietysti yhden alahuoneessa vaikuttavan edustajan murha.

Varsinaisen kansanäänestyksen jälkeen alkoi hyvin monivaiheinen ja tapahtumarikas vaihe oikeasti 
tehtävän erosopimuksen sisällöstä. Käytännössä erilaiset esitykset kaatuivat eri vaiheissa ennen 
lopullista sopimusta.

Kirjan aikana tulee esille liike-elämän edustajien kannanotot Euroopan Unionissa pysymisen tai 
eroamisen kannalta. Erilaiset yhtiöt ovat esittäneet omat huolenaiheensa Euroopan Unionin ja 
Yhdistyneen kuningaskunnan suhteiden muutoksen vuoksi.

Kirja päättyykin aika hyvin vuoteen 2021, jolloin seuraukset Euroopan Unionin jäsenyydestä 
luopumisesta alkavat näkyä eri suunnissa. Muutama esimerkki on hyvä todeta: Yhdistyneen 
kuningaskunnan kansalaiset tarvitsevat viisumin Euroopan Unioniin jäsenmaahan siirtymiselle, 
viisumeilla on omat aikamääränsä, Euroopan Unionin jäsenmaiden ja Yhdistyneen kuningaskunnan 
erilaiset rajamuodollisuudet sekä osallistuminen erilaisiin kauppaneuvotteluihin.

Lopuksi on hyvä todeta, että Euroopan Unionin jäsenyyden ulkopuolella Yhdistyneen 
kuningaskunnan on neuvoteltava erikseen iso kasa erilaisia kauppasopimuksia.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Olen aikaisemmin todennut, että Yhdistyneen kuningaskunnan irtautuminen aiheuttaa vuosikausien 
poliittisen väännön tulevaisuudessa perustuen Yhdistyneen kuningaskunnan ja Euroopan Unionin 
lainsäädännön yksityiskohtiin. Erilaisista yksityiskohdista riittää neuvoteltavaa ja riideltävää 
tuleviksi vuosiksi.

Käytännössä irtautuminen Euroopan Unionista tarkoittaa paljon lisää uutta hallintoa hallinnon 
hallinnolle.

Oman arvion mukaan Yhdistynyt kuningaskunta ja Euroopan Unioni voivat tehdä tulevaisuudessa 
kaikessa hiljaisuudessa erilaisia kahdenvälisiä sopimuksia Sveitsin tapaan. Nouseeko jokaisesta 
erillissopimuksesta sitten iso riita? Tätä on hyvin vaikea tietää etukäteen.

Irlannin, Pohjois-Irlannin ja Skotlannin alueella voi esiintyä kaikenlaisia lieveilmiöitä perustuen 
erilaisiin tulevaisuuden muutoksiin.

Liike-elämän osalta on vielä hyvin vaikea sanoa erilaisia pitkäaikaisia vaikutuksia. Uudessa 
tilanteessa joutuu jokainen sijoituksia suunnitteleva yhtiö miettimään kansainvälistä tilannetta 
uudelleen. Uskaltavatko ulkomaiset sijoittajat vielä tehdä uusia sijoituksia Yhdistyneen 
kuningaskunnan alueelle? Vai kannattaako ulkomainen sijoitus tehdä Euroopan Unionin 
jäsenmaahan? Miten Yhdistyneen kuningaskunnan alueella toimivat vientiyritykset pärjäävät 
uudessa tilanteessa? Siirtävätkö jotkut vientiyhtiöt osia toiminnastaan Euroopan Unionin alueelle? 
Miten pienet (vienti)yritykset pärjäävät uusien lainsäädännön muutosten kanssa? Toisaalta tuonti 
Euroopan Unionin jäsenmaista on tietysti oma kysymyksensä. Miten tuonti Euroopan Unionin 
jäsenmaista tulee muuttumaan tulevaisuudessa? Vastaukset näihin kaikkiin kysymyksiin selviävät 
tietysti tulevaisuudessa.

Varmaankin muissa jäsenmaissa voi olla vastustusta Euroopan Unionia kohtaan. Yhdistyneen 
kuningaskunnan eroamisen seurauksia on hyvä seurata, jolloin sekä Euroopan Unionin kannattajat 
että Euroopan Unionin vastustajat voivat seurata oikeita ja asiallisia seurauksia ilman jäsenyyttä. 
Nyt ei ainakaan tarvitse puhua erilaisista olettamuksista, koska nyt ja tulevaisuudessa on nähtävissä 
oikeat ja asialliset seuraukset jäsenyydestä irtautumiselle.

1630.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Oman käsityksen mukaan Yhdistynyt kuningaskunta on tehnyt ison kasan erilaisia 
kauppasopimuksia eri osapuolien kanssa. Kuinka paljon tehdyt kauppasopimukset eroavat 
aiemmista kauppasopimuksista? En tiedä tähän vastausta.

Aina vain lisää hallintoa hallinnon hallinnolle? Tämä on yksi mahdollinen seuraus EU-erosta. En 
tiedä totuutta tässä asiassa. Erilainen hallinnon hallinto ei varmaankaan ole vähentynyt.

Näin jälkikäteen tiedämme hyvin, että Yhdistyneen kuningaskunnan eroa Euroopan Unionista edelsi 
kansanäänestys. Näin jälkikäteen tiedämme hyvin, että kansanäänestyksen asiayhteydessä levisi 
hyvin paljon virheellistä tietoa.

Ketä Yhdistyneen kuningaskunnan keltainen lehdistö voi nyt arvostella? En ole selvittänyt, että 
mihin asioihin Yhdistyneen kuningaskunnan keltainen lehdistö nykyisin kohdistaa arvostelunsa. 
Euroopan Unionin jäsenyyttä ei voi enää arvostella. En tiedä tämän asian totuutta.
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1631. Ruoka-apuun liittyvää keskustelua

1631.1. Merkintä 1236: Ruoka-avun pysyvyys ja tuomiot 
köyhiin liittyen

4. lokakuuta 2021
1236: Ruoka-avun pysyvyys ja tuomiot köyhiin liittyen

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1236

Eteeni tuli täysin sattumalta Diakonian tutkimus -lehden numero 1/2021. Itse en tilaa kyseistä lehteä 
ollenkaan, vaikka tuo lehden numero (1/2021) sattui tosiaan osumaan eteen täysin sattumalta.

Tässä kohtaa mainitsen seuraavat artikkelit: Huotari (2021); Salonen & Alppivuori (2021).

Mielenkiintoista on, että diakonin asiaa selvitetään tieteellisen lehden mukaisesti oikeiden 
vertaisarvioiden perusteella (https://www.tsv.fi/tunnus).

Eli jokin teksti Diakonian tutkimus -lehteen ei mene ilman tarkistuksia.

Tietysti diakonian takana on ajatus kirkollisesta toiminnasta, jota ei varmaankaan kyseenalaisteta 
Diakonian tutkimus -lehden artikkeleissa.

Huotari (2021) esittelee kolme diskurssia jotka liittyvät ruoka-apuun: eli Nöyryytetyt-diskurssi, 
Hyysääjävaltio-diskurssi sekä Hylätyt kansalaiset -diskurssi.

Hyysääjävaltio-diskurssin esittelyn lopuksi Huotari (2021) toteaa, että ruoka-avussa kävijät nähdään 
itse syypäiksi omaan työttömyyteensä ja sitä kautta osattomuuteensa.

Jaa-a. JOS jollain henkilöllä on hyvin pienipalkkainen työ, niin hän ei varmaankaan lähtökohtaisesti 
halua olla ruoka-avun piirissä, mutta se voi olla vaihtoehto arkipäivässä pärjäämiseen. Onko 
pienipalkkainen henkilö syypää omaan osattomuuteensa?

Salonen & Alppivuori (2021) esittelevät näkemyksiä vakiintuvaan ruoka-apuun.

Salonen & Alppivuori (2021) perusteella täytyy todeta, että ruoka-avun käytännön järjestäminen on 
vaatinut erilaisten sidosryhmien yhteistyön kehittämistä.

Eli tietystikin maallisen ja hengellisen toiminnan yhteensovittaminen ruoka-aputoiminnassa on ollut 
yksi osa sidosryhmien yhteistyön kehittämistä.

Oman arvion mukaan ruoka-apua on ehkä ajateltu väliaikaiseksi ratkaisuksi, mutta siitä on tullut 
yksi keskeinen ja pysyvä toiminta eri sidosryhmien yhteistyönä.
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Poliittisesti mielenkiintoista on Maria Ohisalon (ja muut kirjoittajat) laatimien artikkelien 
viittaukset lähdeluettelossa. Ehkä on niin, että Maria Ohisalo on käsitellyt mm. ruoka-apua 
maallisesta näkökulmasta.

Tietysti tiedämme hyvin, että Maria Ohisalo vihreiden nykyinen puheenjohtaja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman arvion mukaan kaikki keskittyy kaupunkeihin hyvässä ja pahassa. Tietysti kaupungeissa 
asuminen voi olla kalliimpaa verrattuna maaseutuun, jolloin asuminen ja eläminen on erilaista 
verrattuna maaseudulla asumiseen.

Eli ruoka-avun ilmiötä pitää seurata asianmukaisesti tulevaisuudessa. Ehkä emme pääse irti ruoka-
avusta (erityisesti isot kaupungit) pidemmällä aikavälillä.

Selvää on, että erilaisilla sidosryhmillä voi olla täysin erilaisia näkökulmia ruoka-apuun. Jatkossa 
pitää seurata eri sidosryhmien tunteellista ja asiallista suhtautumista ruoka-apuun liittyen.

Ruoka-apuun liittyvien asiavirheiden korjaus etenee varmaankin eri tavalla eri sidosryhmien 
keskuudessa. Osa meistä ei ehkä ymmärrä ollenkaan ruoka-avun periaatteellisia ja käytännöllisiä 
erityispiirteitä.

1631.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Haapala (2016) luin eilen loppuun. Lyhyesti todeten kaikenlainen veivaus ihmisten palkkaamisessa 
on todellinen asiantila. Kyykytetäänkö työntekijöitä oikeasti erilaisilla tavoilla? Mihin kaikkeen 
ihmisten pitää suostua työnteon vuoksi?

Työssä käyvä köyhä ihminen? Tuo voi olla todellisuus erilaisissa asiayhteyksissä. Pärjääkö työstä 
saatavalla palkalla? Onko varsinaisen palkan päälle haettava esimerkiksi merkinnässä mainittua 
ruoka-apua?

Näin joskus yhden dokumentin Yhdysvaltojen suunnasta. Siinä kävi ilmi, että köyhät ihmiset 
Yhdysvalloissa joutuivat turvautumaan erilaisten hyvätekeväisyysjärjestöjen apuun. 

Oman käsityksen mukaan Yhdysvalloissa kerätään koko ajan rahoitusta hyväntekeväisyyteen. 
Käsittääkseni tehty lahjoitus hyväntekeväisyyteen antaa paremman tunteen kuin suoran veron 
maksu. Veroja ei käsittääkseni arvosteta niin paljon. Tässä on tietysti mielenkiintoinen ajattelun 
kulku.

Mihin asiat kehittyvät Suomessa? Millaista todellisuutta ruoka-apu on erilaisissa asiayhteyksissä? 
Varmaankin isoissa kaupungeissa tämä korostuu, koska asuminen isossa kaupungissa voi olla 
suhteellisen kallista. Asiaa pitää seurata asianmukaisesti.

32937
32938
32939
32940
32941
32942
32943
32944
32945
32946
32947
32948
32949
32950
32951
32952
32953
32954
32955
32956
32957
32958
32959

32960

32961
32962
32963
32964
32965
32966
32967
32968
32969
32970
32971
32972
32973
32974
32975
32976
32977
32978
32979
32980



724 / 782

1632. Erilaisista lyhyistä tehokoulutuksista asiaa

1632.1. Merkintä 1237: Tutkinto ja osaaminen: koulutuksen 
määrä ja laatu?

11. lokakuuta 2021
1237: Tutkinto ja osaaminen: koulutuksen määrä ja laatu?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1237

5.10.2021 järjestettiin Seinäjoella seminaari, johon saattoi osallistua myös etäyhteydellä; hieno sana 
taitaa olla webinaari. Itse osallistuin etäyhteydellä täällä Jalasjärvellä.

Kopioin oheen 5.10.2021 seminaarin ohjelman myöhempiä aikoja varten, koska seminaarin www-
sivun osoite voi muuttua tulevaisuudessa. Lisäksi pitää kirjata, että seminaaria voi katsoa 
tallenteena mainitun www-sivun kautta.

Itse nostan esiin erityisesti kahden puhujan esityksen, eli Tuomo Puumala ja Tommi Ranta.

Tuomo Puumala oli jakanut esityksensä kahteen osaan: lähes varmasti toteutuvat asiat ja 
hallituksista (Suomen hallitus) riippuvaiset asiat. Eli tietyt asiat toteutuvat melko varmasti 
riippumatta hallituksen kokoonpanosta ja osasta asioiden tapahtuminen menee tietoisilla hallituksen 
päätöksillä. Lähes varmasti tulee eteen seuraavat asiat: tutkimus-, kehittämis- ja innovaatiotoiminta 
(TKI), korkeakoulutuksen lisääminen, ulkomailta hankittavat osaajat, perustaitojen merkityksen 
kasvu, oppimisen jatkuvuus, oppimisen rajattomuus, digitalisaation vaikutus ja ennalta 
arvaamattomia asioita. Hallituksen väristä riippuen hallitus tekee päätöksiä seuraavista: 
hajauttaminen, keskittäminen, isot yksiköt, pienet yksiköt, yrittäjälähtöisyys ja työelämälähtöisyys.

Mielenkiintoinen yksityiskohta Tuomo Puumalan esityksessä on perustaitojen merkityksen kasvu, 
jolloin työntekijän pitäisi osata olla oikein työpaikan kannalta. JOS uusilla työntekijöillä on paljon 
ongelmia erilaisissa perustaidoissa, niin ongelmiahan siitä tulee työllistämisen kannalta.

Perustaidoista on ollut asiaa merkinnässä 1224, jolloin olen pohtinut mm. yhden A4-sivun mukaisen 
tekstin kirjoittamista. Yhtenä viitteenä merkinnässä 1224 on Poliisiammattikorkeakoulun päätös 
tiukentaa kirjallisen kokeen valintakoevaatimuksia, koska osalla hakijoista on ollut vaikeuksia 
tuottaa hyvää kirjallista tekstiä. Eli kysymys perustaidoista voi olla jatkossa merkittävä asia. Tietysti 
perustaidot hyvin osaavan henkilön kouluttaminen johonkin yritykseen voi olla helpompaa, jos 
koulutuksessa ei tarvitse mennä läpi erilaisia perustaitoja. JOS yksittäinen yritys joutuu 
kouluttamaan perustaitoja, niin varmaankin peruskoulutuksessa on ollut isoja ongelmia.

Tommi Ranta esitti laajasti erilaisia tilastollisia tietoja erityisesti Etelä-Pohjanmaan kannalta. 
Lyhyesti ottaen väestön keskittymät ja väestön vähentymiset vaikuttavat kaikissa maakunnissa, 
jolloin erilaisissa maakunnissa tulee olemaan erilaisia ongelmia. Lisäksi Tommi Ranta esitti State of 
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the Nordic Region -raportin tuloksia. Lyhyesti ottaen Suomessa on alueita, joilla on isoja ongelmia 
tulevaisuudessa.

Sitten voi todeta, että muuten seminaari noudattaa tuttua kaavaa: toisaalta tarvitsemme paljon 
enemmän korkeasti koulutettua työvoimaa ja toisaalta Suomen pitäisi pystyä hankkimaan 
ulkomailta korkean koulutuksen osaajia. Joissakin puheenvuoroissa on todettu tarve kouluttaa 
korkeakoulutasoisesti työntekijöistä 50% työvoimasta. 50% vilahti seminaarin aikana ainakin 
yhdessä esityksessä.

Jaa-a. 50% suomaisista nuorista korkeasti koulutettuina? On vain aika kova luku.

Ensimmäiseksi linkkilistassa on mainittu päiväkirjamerkintöjen otsikoiden www-sivu. Tein 
otsikoihin haun termillä "koulu", jolloin tuloksena oli 35 erilaista merkintää, joiden otsikossa oli 
kirjoitushetkellä termi "koulu". Tämän jälkeen on mainittu kuusi mielipidekirjoitusta, jossa olen 
käsitellyt koulutusta eri tavoin; eli mielipidekirjoitukset 27, 29, 33, 59, 78 ja 86. Lisäksi on linkit 
lausuntoihin, joissa olen käsitellyt koulutusta; eli lausunnot 2, 26, 42 ja 160.

Poliittiselta kannalta pitää todeta tekemäni puoluekokousaloitteet vuosilta 2010, 2014 ja 2016. 
Kolme aloitetta käsittelee oikean osaamisen osoittamista ja kaksi aloitetta käsittelee tohtorin 
tutkintojen määrää ja laatua.

Seuraavana on erityismerkintä: Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013). He ovat keränneet yhteen sata 
uutta teknologiaa, joita olisi hyvä tarkastella jatkossa tarkemmin. Itse havainnoisin, että erilaisissa 
maakunnissa pitäisi olla seurantajärjestelmät päällä, jotta uusia teknologioita voitaisiin ottaa 
nopeasti käyttöön erilaisissa maakunnissa.

Tämän jälkeen on linkit Tietoarkiston (https://www.fsd.tuni.fi) arkistoimiin 
korkeakouluopiskelijoiden terveystutkimuksiin vuosilta 2000, 2004, 2008, 2012 ja 2016. Ilmeisesti 
vuoden 2020 tutkimuksen aineistoja ei ole vielä luovutettu Tietoarkistoon. Olen käsittänyt, että 
korkeakouluopiskelijoilla on omat henkiset ja ruumiilliset ongelmat, joita on tietysti hyvä seurata 
asianmukaisesti. Ongelmien aiheita voivat olla mm. yksinäisyys, alkoholi, huumeet ja henkinen 
jaksaminen.

Linkkilistassa on käsitelty seuraavia aiheita:

* maaseudulle vaikea löytää työvoimaa
* pitäisikö Itä-Suomeen saada insinöörikoulutusta?
* mittaako ylioppilastutkinto oikeita asioita?
* onko ylioppilastutkinnolla liian suuri painoarvo?
* yliopistotason päättötyöt viivästyvät eri syistä johtuen
* lukiodiplomit ja niiden hyödyntäminen
* Uudet lukutaidot -kehittämisohjelma
* ammattikorkeakoulujen ja yliopistojen koulutusvastuut
* osasta metsäkoneyrittäjät kärsivät työvoimapulasta
* jatkuvan oppimisen uudistus
* pakkohakijoista yksi uusi ilmiö?
* onko oppivelvollisuuden pidentäminen hyvä asia?
* Ohjaamo-hankkeiden vaikutusten selvittämistä
* Jatkuvan oppimisen ja työllisyyden palvelukeskus.
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Erityismainintana pitää todeta Ajatuspaja Liberan alaisuudessa julkaistujen sähköisten merkintöjen 
otsikot:

* Paljon opittavaa - kuinka korjata Suomen korkeakoulutus
* Paljon opittavaa - pääsykokeet on lopetettava
* Paljon opittavaa - korkeakouluverkostoa pitää harventaa
* Paljon opittavaa - duaalimallista on luovuttava
* Paljon opittavaa - maisteriopinnoista pitää voida periä lukukausimaksua
* Paljon opittavaa - kandidaatin ja maisterin tutkinnot on erotettava toisistaan

En ole ainakaan vielä lukenut näitä Ajatuspaja Liberan julkaisuja. En siis tiedä, että olenko samaa 
mieltä Ajatuspaja Liberan julkaisemien teoksien kanssa, mutta täytyy todeta heidän esittäneen 
ainakin otsikkotasolla erilaisia vaihtoehtoja koulutuksen kehittämiselle, joten tällaisia esityksiä voisi 
ruotia asianmukaisesti erilaisissa asiayhteyksissä. Varmaankin monella muulla yhteisöllä voi olla 
vastaavia teoksia koskien suomalaisen koulutuksen kehittämistä.

Lisäksi on joukko kirjallisuusviitteitä, joista osan saa noudettua www-sivuilta PDF-tiedostoina. 
Aiheita kirjallisuusviitteissä ovat mm. seuraavat:

* koulutusinflaatio
* alkoholin merkitys yliopisto-opiskelijoiden tapahtumissa
* raittiiden opiskelijoiden näkemykset
* oppimaan oppiminen peruskoulun päätösvaiheissa
* suomalaisten yliopisto-opettajien maailmankuvat ja maailmankatsomukset
* opiskelun nopeus ja työmarkkinarelevanssi
* opiskelijaelämä sosiaalistaa alkoholinkäyttöön
* kaikki opiskelijat eivät haluaisi juoda alkoholia
* yliopisto-opiskelijoiden kokema yksinäisyys
* ei-akateemisen perhetaustan vaikutus yliopisto-opintojen keskeyttämiseen
* suomalaisnuorten kouluaikainen ateriointi
* koulutususko yhteiskunnallisena ilmiönä
* kuka maksaa ilmaisen yliopisto-opetuksen?
* akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio
* tieteelliseen toimintaan harjaantuminen yliopisto-opinnoissa.

Lyhyesti todeten on omaan arkistoon kertynyt kaikenlaista ja monentasoista aineistoa liittyen 
koulutukseen.

Yksi keskeinen kysymys koskee korkeamman tason koulutuksen suoritustapoja. Merkinnöissä 368-
372 käsittelen erityisesti korkeakoulutukseen osallistuvien suhdetta juhlimiseen (bileet) mm. 
alkoholin voimalla. Tätä voi tietysti verrata opintoputkeen: onko kyseessä enemmän 
juhlatilaisuuksien putki (bileet) mm. alkoholin voimalla?

Kysymys: Tarkoittaako korkeakoulutus muutaman vuoden juhlatilaisuuksien putkea (bileet) mm. 
alkoholin voimalla?
Poliittisesti sitoutumaton vastaus: Tietystikään korkeakoulutuksen virallinen tavoite ei ole 
muutaman vuoden juhlatilaisuuksien putki (bileet) mm. alkoholin voimalla.
Totuus: Osalle korkeakouluopiskelijoille korkeakoulutus tarkoittaa kuitenkin muutaman vuoden 
juhlatilaisuuksien putkea (bileet) mm. alkoholin voimalla.
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Totuus: Osa korkeakouluopiskelijoista ei halua opinnoistaan muutaman vuoden juhlatilaisuuksien 
putkea (bileet) mm. alkoholin voimalla.

Nykytilanteessa korkeamman koulutuksen hankkiminen voi tarkoittaa liiallista haahuilua 
oppilaitoksen käytävällä useamman vuoden ajan, minkä lisäksi edellä mainittu muutaman vuoden 
juhlatilaisuuksien putki (bileet) voi vaikeuttaa opintojen tehokasta suorittamista.

Oman arvion mukaan tarvitsemme korkeamman koulutuksen määrän ja tason suhteen hyvin luovaa 
ajattelua, jotta voidaan saada koulutettua tulevaisuuden työntekijöille paljon puhuttua korkean tason 
osaamista.

Aikaisemmin olen monen kertaan todennut tarpeen erilaisilla lyhyille ja tehokkaille koulutuksille 
kaikilla koulutusasteilla.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Seinäjoen ammattikorkeakoulun (SeAMK) järjestämä 
insinööritason (AMK) opetus (Etelä-Pohjanmaa) Suupohjan ja Järviseudun seutukunnissa. Osa 
opetuksesta tapahtuu tietysti Seinäjoella, koska tietystikään hyvin kalliita ja tilaa vieviä laitteita ei 
voi siirtää muualle.

Mahdollisesti tuollainen ammattikorkeakoulutason (AMK) mukainen koulutus jossain 
seutukunnassa voisi olla lähellä ehdottamiani lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia. Tietystikään 
tällaisia koulutuksia ei tarvitsisi aloittaa vuosittain jokaisessa seutukunnassa, jolloin vastaavat 
koulutukset voisi aloittaa muutaman vuoden välein perustuen työllistävien yritysten esityksiin. 
Tietysti tällaisten lyhyiden ja tehokkaiden koulutusten aiheet voisivat vaihdella vuodesta toiseen, 
jolloin saman aiheen koulutusta ei tosiaan toistettaisi liian usein.

Toinen mielenkiintoinen yksityiskohta on Kauhajoen Opisto, jonka opetustarjontaan tutustuin 
lyhyesti. Näyttäisi siltä, että Kauhajoen Opisto tarjoaa monenlaisia koko Suomen tasoisia 
koulutuksia, vaikka opisto itsessään sijaitsee tosiaan Kauhajoella. Vastaava ilmiö on Etelä-
Pohjanmaan opisto Ilmajoella.

Yhteensä Suupohjan alueella toimii useampi oppilaitos: Suupohjan koulutuskuntayhtymä Vuoksi, 
Kauhajoen opisto, SeAMK Maakuntakorkeakoulu, Kauhajoen kansalaisopisto ja Panula-opisto. 
Lisäksi pitää mainita Suomen Yrittäjäopiston alainen Teuvan koulutusyksikkö. Päälle tulee tietysti 
perusopetuksen yksiköt ja lukiot. Yhteen laskien kaikkien koulutustasojen Suupohjan alueen 
oppilaitokset voi todeta pienellä alueella sijaitsevan paljonkin oppilaitoksia.

Tähän kohtaan pitää todeta erikseen lausunto 160. Lausunnossa 160 käsittelen oppivelvollisuuden 
laajentamista 18-vuotiaaksi saakka.

FI: Lausunto 160: Oppivelvollisuuden laajentaminen
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_160

Kauhajoen Opisto ja Etelä-Pohjanmaan opisto tarjoavat mahdollisuuden suorittaa vuosi pakollisen 
oppivelvollisuuden alaisia opintoja. Näin käsitin opistojen www-sivuilta tarkastettuna.

Mielipidekirjoituksessa 86 pohdin mikrotutkinnon käsitettä. Itse en ole keksinyt "mikrotutkinnon" 
käsitettä, koska kuulin ja luin mikrotutkinnon käsitteen vasta yhden Euroopan komission (Euroopan 
Unioni) järjestämän kyselyn yhteydessä. Oman näkemyksen mukaan tarvitsemme mikrotutkintojen 
kehittämistä kaikilla koulutustasoilla ja kaikilla koulutusaloilla.
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Mitä on kova ja raaka tieto? Mitä on pehmeä suhdeverkosto? Jos ajattelee edellä mainittuja 
tehokoulutuksia, niin tietystikin täysin samaa kovaa ja raakaa tietoa jollain osaamisalueella voidaan 
kouluttaa eri paikoissa. Toisaalta osallistuminen koulutukseen voi tarkoittaa enemmänkin erilaisten 
suhdeverkostojen kasvattamista eri suuntiin. Itse arvioisin, että täysin sama kova ja raaka tieto 
voidaan kouluttaa eri oppilaitoksissa hyvin erilaisissa muodoissa ja hyvin erilaisilla aikatauluilla. 
Tästä olisi hyvä tietysti tehdä vertaileva selvitys, jolloin eri koulutusasteiden henkilöiden osaamista 
voisi vertailla kunnolla. ELI: Saako yksittäinen henkilö opiskeltua täysin saman tiedon (kova ja 
raaka tieto) huolimatta oppilaitoksen laadusta? Oman arvion mukaan tuollainen samanlaisen tiedon 
(kova ja raaka tieto) vertailu erilaatuisten oppilaitosten välillä olisi hyvä tehdä asianmukaisesti. 
Ehkä sellainen on jo tehty, ja en tiedä [vastausta].

Yksi vertailtava asia voisi olla liiketoiminnan ja ohjelmoinnin koulutuksen taso Etelä-Pohjanmaalla 
seuraavien esimerkkien perusteella:

* Suupohjan koulutuskuntayhtymä Vuoksi: Ohjelmistokehittäjä, peliala
* Suupohjan koulutuskuntayhtymä Vuoksi: Merkonomi, Liiketoiminnan perustutkinto
* Seinäjoen ammattikorkeakolu: Tradenomi (AMK), Liiketalous
* Seinäjoen ammattikorkeakolu: Tradenomi (AMK), Pk-yrittäjyys
* Seinäjoen ammattikorkeakolu: Insinööri (AMK), Tietotekniikka

Tämän päälle voi todeta Seinäjen yliopistokeskuksen (https://www.ucs.fi) alaisuudessa toimivat 
Epanet-tutkimusryhmät, joista voi nostaa esille seuraavat:

* Yrittäjyys, professori Annika Tidström, Vaasan yliopisto
* Digitaalinen valmistus, Industry Professor Iñigo Flores Ituarte, Tampereen yliopisto
* Sulautetut järjestelmät, professori Timo Mantere, Vaasan yliopisto
* Terveydenhuollon digitalisaatio, professori Mark van Gils, Tampereen yliopisto

Epanet-tutkimusryhmät tarkoittavat Etelä-Pohjanmaalla toimivia tutkimusryhmiä, joiden mukana 
toimii professori omalta erikoisalaltaan kuten yrittäjyys ja tietotekniikka. Tavoite Epanet-
tutkimusryhmillä on juurruttaa yliopistotasoista tutkimusta Etelä-Pohjanmaan alueelle.

No - kuitenkin. Yksistään verraten Suupohjan alueen koulutusta Seinäjoella järjestettävään 
koulutukseen ja tutkimukseen voi todeta, että ohjelmointia ja yritystoimintaa voi opiskella sekä 
Suupohjassa että Seinäjoella. Tämän pohjalta olisi erittäin mielenkiintoista verrata erilaisten 
oppilaitosten (muu Suomi mukaan lukien) oikeita oppimistuloksia ohjelmoinnin ja yritystoiminnan 
suhteen. KYSYMYS: Osaisivatko Suupohjan koulutuskuntayhtymä Vuoksin koulutuksen 
läpikäyneet henkilöt jonkin asian paljon paremmin verrattuna erilaisten oppilaitosten opiskelijoihin?

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Tätä merkintää voisi pitää jonkinlaisena väliyhteenvetona omasta näkemyksestä koskien koulutusta, 
tutkintoja ja osaamista.

Paljon puhutaan koulutuksen määrän ja laadun kehittämisestä. Lisäksi on ollut paljon puhetta 
oikean osaamisen suhteesta erilaisiin tutkintoihin, jolloin oikean osaamisen merkitystä on korostettu 
eri tavoin.
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Loppujen lopuksi täytyy todeta, että 50% nuorista korkeakouluopiskelijoina ei ole mielestäni hyvä 
tavoite. Pikemminkin pitäisi arvioida asiaa vaadittavina taitoina, vaadittavana tietona ja oikeana 
osaamisena.

JOS lähtökohdaksi otetaan esimerkiksi tietty oikeasti vaadittava määrä ohjelmisto-osaajia erilaisiin 
maakuntiin/seutukuntiin sijoitettuna, niin tällöin ei tarvitse järjestää yliopistokoulutusta. 
Pikemminkin pitää selvittää erilaisten seutukuntien tarve ohjelmisto-osaamiselle, ohjelmoijien 
määrälle ja ohjelmoijien laadulle, jolloin voidaan miettiä paras keino ohjelmisto-osaamisen kovan ja 
raa´an tiedon koulutukselle. Tällöin voisi aivan hyvin riittää ohjelmisto-osaamisen lyhyt ja tehokas 
koulutus (esim. mikrotutkinto käsitteenä) ilman monimutkaisia hallinnollisia viritelmiä. Lisäksi 
jotain lyhyttä ja tehokasta ei tarvitsisi järjestää vuosittain jossain seutukunnassa.

Minusta ei ole haitallista, jos yksittäinen henkilö käy läpi muutaman tehokkaan ja lyhyen (esim. 
mikrotutkinto käsitteenä) koulutuksen työuransa aikana. Koulutuksen tarve erilaisilla alueilla 
muuttuu ja kehittyy kaiken aikaa, jolloin jonkin pysyvän koulutuksen rakentaminen pitkillä 
opintoputkien härveleillä ei todellakaan ole edes tarpeellista kaikilla alueilla kuten seutukunta tai 
maakunta.

Lopuksi täytyy todeta, että vielä ei kannata menettää toivoa, koska Työ- ja elinkeinoministeriö ja 
opetus- ja kulttuuriministeriö ovat asettaneet osaamisen tunnistamisen työryhmän. Asettamispäätös 
on seuraavassa PDF-tiedostossa: Osaamisen tunnistamisen työryhmän asettaminen

Mahdollisesti osaamisen tunnistamisen työryhmä ehkä pystyy arvioimaan erilaisten lyhyiden ja 
tehokkaiden koulutusten (esim. mikrotutkinto käsitteenä) tarpeen sekä mahdollisuudet kehittää 
suomalaisia lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia. Tämä jää tietysti nähtäväksi, ja mahdollisesti 
tarvitsemme vielä lisää uusia työryhmiä kehittämään lyhyitä ja tehokkaita koulutuksia (esim. 
mikrotutkinto käsitteenä).

1632.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2024

Itse olen kannattanut erilaisia lyhyitä tehokoulutuksia kaikille koulutusasteille. Oman arvion 
mukaan keskitymme tällä hetkellä liikaa erilaisiin tutkintopainotteisiin koulutuksiin. Jokaiseen 
mahdolliseen asiaan ei tarvita erillistä tutkintoa.

Paljon puhutaan oikean osaamisen merkityksestä erilaisissa asiayhteyksissä. Oman arvion mukaan 
osalla meistä on osaaminen eri asioissa verrattuna tutkintoon. Hyvä esimerkki taitaa olla 
kansanedustajan avustaja. Missään oppilaitoksessa ei varsinaisesti kouluteta kansanedustajan 
avustajia, jolloin kansanedustajan avustajien koulutuksen tausta vaihtelee eri tavoilla. Itse tiedän 
muutaman entisen ja nykyisen kansanedustajan avustajan, jolloin heidän taustansa on hyvin 
erilainen suhteessa hankittuun tutkintoon.

Tähän kohtaan pitää todeta mikrotutkintoa koskeva mielipidekirjoitus.

86: Mikrotutkinto: vuosisadan koulutusuudistus?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_86

Mikrotutkinto voisi olla vuosisadan koulutusuudistus. 
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1633. Maahanmuutosta ja maastamuutosta jonkin 
verran asiaa

1633.1. Merkintä 1238: Maatalous (9) / Maahanmuutto / 
Maastamuutto

18. lokakuuta 2021
1238: Maatalous (9) / Maahanmuutto / Maastamuutto

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1238

Linkkilistassa on asiaa maaseudusta ja kaupungeista:

* lisääntyykö vai väheneekö köyhyys maaseudulla?
* lisääntyykö vai väheneekö köyhyys kaupunkialueilla?
* toisaalta Etelä-Suomen väkirikkailla alueilla syntyy vähiten lapsia
* koettu turvallisuus Helsingissä
* Uusimaa rahoittaa muuta Suomea
* saadaanko Helsingin seudulle rakennettua tarpeeksi asuntoja?
* Helsingin seudun asuntojen kalleus
* kaupungistuminen on tunnistettava kehityksen suunnaksi
* Helsingin oma edunvalvonta eri aiheisiin liittyen
* väen vanheneminen maaseudulla.

Tietysti on täysin selvää, että erilaisilla alueilla on erilaista toimintaa liittyen yritysten työnjaon 
ratkaisuihin. Eli maakunnat eivät ole yksi yhteen samanlaisia tietystikään. Tämä tietysti tarkoittaa 
sitä, että monen maakunnan oma kantokyky ei ole liian korkealla, jolloin pelkät kunnallisverot eivät 
riitä jonkin maakunnan julkisen sektorin palveluihin.

Toisaalta mielenkiintoinen ilmiö on maakunnista pois muuttavat henkilöt ja samaan aikaan 
maakunnissa esiintyvä työvoiman puute. Tässä taitaa olla erilaisia epävastaavuuksia maakuntien 
välillä.

Tämä epävastaavuus on johtanut mielenkiintoisiin ilmiöihin kuten ulkomaisen työvoiman 
palkkaaminen maaseudulle. Toisaalta oletan oletusarvoisesti, että yliopistoihin ja 
ammattikorkeakouluihin opiskelemaan tulevista ulkomaalaisista henkilöistä kovin harva taitaa 
siirtyä opiskelukaupungin tai yleensä kaupunkien ulkopuolelle varsinaisen koulutuksen jälkeen. 
Maaseudulla on tietysti perinteistä perusteollisuutta, jonka kehittämiseen voidaan tarvita oikeasti 
työvoimaa.

Linkkilistassa on asiaa Suupohjaan siirtyneistä vietnamilaisista työntekijöistä. Oman arvion mukaan 
heidän eteensä tehtiin paljon työtä mm. Kansainvälisyyskeskus INKAn muodossa. Toisaalta vuonna 
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2008 iski tunnetulla tavalla lama päälle, jolloin myös Vietnamista palkatuille henkilöille ei 
löytynytkään töitä Suupohjan yrityksistä. Tietysti osa heistä pysyi työllistettynä.

Kirjoitushetkellä on tiedossa Suupohjan koulutuskuntayhtymä Vuoksin tekemä työ maahanmuuton 
ja kotouttamisen palvelujen suhteen.

Asiaan liittyen Thanh Huynh (2010) on tehnyt Seinäjoen ammattikorkeakoulun alaisuudessa 
opinnäytetyön, johon liittyen on pysyvä linkki (URN). Loppujen lopuksi voi todeta, että erilaiset 
kulttuurierot tulivat vastaan, mikä ei ole mielestäni mitenkään yllättävä asia. Eli vietnamilaisten 
kannalta olisi ehkä pitänyt tehdä joitain asioita toisin, jotta kotoutuminen Suupohjan seudulle olisi 
voinut mennä paremmin. Olen aikaisemmin monet kerrat kirjoittanut erilaisista kulttuurisista 
epävastaavuuksista erilaisten maiden välillä. Jo länsimaiden tasolla on erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia, joten Suomen ja Vietnamin välillä on tietysti erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia eri muodoissaan.

Ohessa on linkit Kurikan kaupungin, Seinäjoen kaupungin ja Suupohjan seudun 
kotouttamisohjelmien PDF-tiedostoihin.

Aikanaan luin Trux (2000), jossa pohdittiin kulttuurien moninaisuutta Suomen elinkeinoelämässä. 
Trux (2000) julkaisun jälkeen on Suomessa tapahtunut kansainvälistymistä eri muodoissaan.

Trux, M.-L. (2000). Aukeavat ovet: Kulttuurien moninaisuus Suomen elinkeinoelämässä. Helsinki: 
WSOY.

Linkkilistassa on erikseen mainittu Helsingin Sanomat -lehden laaja artikkeli ("Tervetuloa kylään") 
koskien maahanmuuttajien kotiutumista pienille paikkakunnille. Esimerkkinä artikkelissa on 
käytetty mm. Kihniötä ja Kauhajokea esimerkkeinä. Loppujen lopuksi tehdystä tutkimuksesta voi 
todeta, että kotoutuminen oli helpompaa pienemmillä paikkakunnilla, ja suuremmissa kaupungeissa 
kotoutuminen oli vaikeampaa.

Tuloksena parempi kotoutuminen pienemmällä paikkakunnalla on tietysti mielenkiintoinen. Noin 
äkkiseltään olisi voinut arvioida, että pienemmillä paikkakunnalla olisi ollut hyvin nurkkakuntaista 
suhtautumista ulkomaalaisiin. Varmaankin tämän asian oikea todellisuus vaihtelee paikkakunnasta 
toiseen.

Arvioisin niin, että moni pienempi kunta voi olla hyvä lastenkasvatuskunta, mikä voi vaikuttaa 
maahanmuuttajan haluun pysyä pienemmässä kunnassa. JOS väestöltään pienessä 
muuttotappiokunnassa taistellaan kaiken keskellä vielä työvoimapulankin kanssa, niin tietysti tämä 
vaikuttaa maahanmuuttajiin ja kantaväestöön eri tavoin. Pienen muuttotappiokunnan työvoimapulaa 
vähentämään saapuvat ulkomaiset henkilöt voivat päästä oikeisiin töihin riippuen tietysti kunnan 
elinkeinorakenteesta.

Varmaankin pienessä työvoimapulaa kärsivässä muuttotappiokunnassa pitäisi ensimmäisten 
ulkomaalaisten työntekijöiden kanssa onnistua eri asiat todella hyvin, jotta kuntaan voisi tulla muita 
ulkomaalaisia työvoimatarpeen mukaan. Täysin selvää on viestien välittyminen ulkomaalaisten 
keskuudessa, jolloin hyvät kokemukset voivat rohkaista uusia maahanmuuttajia muuttamaan 
samaan kuntaan.

Noin äkkiseltään oletan, että maaseudulla työskentelevät maahanmuuttajat tekevät paljon 
suorittavan työn työtehtäviä. JOS suorittavan tason työtehtävät eivät kelpaa kantasuomalaisille, niin 
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tässä on tietysti mielenkiintoinen epävastaavuus. Lisäksi äkkiseltään voi olettaa, että suorittavan 
työn työtehtävien palkalla on enemmän ostovoimaa maaseutukunnassa verrattuna isojen 
kaupunkien kalleuteen.

Tietysti pitää todeta vastakkaisetkin näkemykset. Eli Perussuomalaiset rp:ta lähellä oleva Suomen 
Perusta -ajatushautomo otti Närpiön esimerkiksi; Hyödyttääkö maahanmuutto Närpiön kunnan 
taloutta tilastojen valossa? Toisaalta eri sidosryhmät kiirehtivät sanomaan Närpiön onnistumista 
maahanmuutossa, jolloin nimenomaan Närpiötä pidettiin hyvänä esimerkkinä onnistuneesta 
maahanmuutosta. Linkkilistan viimeisessä osassa on linkkejä kumpaankin näkökulmaan liittyen.

Tähän kohtaan pitää todeta Mattila & Björklund (2013), jotka ovat tehneet laajan tutkimuksen 
Närpiön maahanmuuton mallista.

Mattila, M., & Björklund, K. (2013). Tomaatteja, teollisuutta ja monikulttuurisuutta: Närpiön malli 
maahanmuuttajien kotouttamisessa. Seinäjoki: Siirtolaisuusinstituutti, Pohjanmaan aluekeskus.

Yleensä totuus on monimutkaisempi kuin erilaisilla keskustelupalstoilla käytävä keskustelu.

Yhdessä ILKKA-maakuntalehden (Julkaistu 11.03.2015, nykyisin lehti on nimeltään Ilkka-
Pohjalainen) todetaan, että Närpiön kaupunginhallitus antoi Närpiössä vaikuttaville bosnialais-
islamilaisille luvan kokoontumistilan rakentamiseksi. En tunne tarkemmin Närpiössä vaikuttavien 
bosnialais-islamilaisten edustamaa islamin haaraa. Tässä kohtaa voisi tehdä vertailun Suomessa 
vaikuttaviin tataareihin, joka on etniseltä perustalta ponnistava pieni islamilainen ryhmä melkoisen 
pitkällä historialla.

Yleisesti ottaen Mattila & Björklund (2013) eivät käsitelleet liikaa uskontoa, vaikka se mainitaan 
yleisesti pariin kertaan. Oman arvion mukaan eri ryhmille omalla uskonnolla voi olla toisenlainen 
asema verrattuna kantasuomalaisiin.

Toisaalta pitää todeta lyhyesti toinen ilmiö, jolloin suomalaisia muuttaa pois Suomesta jonnekin 
ulkomaille. Esimerkin vuoksi katsoin kevyesti Aurinkorannikkoon (Espanja) liittyviä sivustoja 
hakukoneella. Aurinkorannikolla on aika paljon suomalaisia, erilaisia suomalaisia yrityksiä, 
suomalainen koulu, suomalaisten oma yleisempi yhdistys, ainakin yksi suomenkielinen lehti, 
Aurinkorannikon evankelis-luterilainen seurakunta sekä Aurinkorannikon Kokoomus ry.

Lausunnossa 35 totean lyhyesti, että eri puolilla Euroopan Unionia on erilaisia alueita, jossa asuu 
jonkin maan kantaväestön lisäksi merkittävä määrä ulkomaalaisia. Aurinkorannikko suomalaisten 
kohteena on tietysti tästä hyvä esimerkki.

EN: Opinion 35: Exploiting the employment potential of the personal and household 
services
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_35

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Että näin. Kahta eri ilmiötä, eli maahanmuutto Suomeen ja maastamuutto Suomesta, on nyt käsitelty 
jonkin verran. Lisäksi oli asiaa suomalaisesta maataloudesta yhtenä Suomeen kohdistuvan 
maahanmuuton aiheuttajana.
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Katsoin vähän ohessa mainittuja kotouttamisohjelmia: eli Kurikka, Suupohja ja Seinäjoki. Kaikille 
yhteistä taitaa olla kotoutumissuunnitelman laatiminen mahdollisimman pian henkilön saavuttua 
kuntaan/kaupunkiin. Tavoitteena tämä on tietysti hyvä.

Varmaankin joudumme jatkossakin selvittämään asioita sekä maahanmuuton että maastamuuton 
ilmiöiden suhteen. Helppoja vastauksia ei taida olla kumpaankaan asiaan.

Yleisellä tasolla voi todeta, että maahanmuutto voi koskettaa sekä pieniä että suuria 
kuntia/kaupunkeja erilaisilla tavoilla. Varmaankin maahanmuutto johonkin kuntaan/kaupunkiin 
pitäisi hoitaa asiaan kuuluvalla tavalla oikein kunkin kunnan/kaupungin asiayhteydessä.

Tietysti voi esiintyä erilaisia ongelmia maahanmuuton takia, joten ongelmien oikeaan ratkaisuun 
pitää kehittää erilaisia järkeviä toimenpiteitä kussakin kunnassa/kaupungissa. Varmaankin 
jonkinlainen valtakunnallinen tietovaranto voisi olla järkevä ratkaisu, jotta jokaisessa paikassa ei 
tarvitse keksiä aivan kaikkea itse.

PDF: Kurikan kaupungin kotouttamisohjelma
PDF: Seinäjoen kaupungin maahanmuuttajien kotouttamisohjelma 2016-2020
PDF: Suupohjan seudun kotouttamisohjelma 2018

1633.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2024

Maahanmuutolle ja maastamuutolle ei taida löytyä helppoja ratkaisuja. Vastaavalla tavalla maan 
sisäiseen muuttoon ei taida löytyä helppoja ratkaisuja.

Jokin tietty suomalainen alue voi kärsiä samaan aikaan sekä työvoimapulasta että muuttotappiosta. 
Vastaavaan aikaan muuttovoittoalueilla on omat ongelmansa. Väkeä muuttovoittoalueilla muuttaa 
paljon sisään ja erilaiset palvelut pitäisi turvata muuttovoiton keskellä; aina välillä pitää jotain 
palvelua laajentaa muuttovoiton vuoksi. Palveluiden turvaaminen on vaikeaa sekä 
muuttotappioalueella että muuttovoittoalueella. Nämä asiat eivät oikein mene kohdalleen helposti.

Tietysti on hyvä todeta, että muuttotappioalueilta muuttaa muuttovoittoalueille tervettä ja hyvin 
koulutettua väkeä. Esimerkiksi Jalasjärvi on tuottanut tuhansia ihmisiä muuttovoittoalueille 
vuosikymmenten mittaan. Jalasjärvellä on vain yhdet koulut, mikä vaikuttaa paikkakunnalla 
annettuun hyvään koulutukseen.

Sitten on maahanmuuton ilmiö. Esimerkiksi Jalasjärvelle on kohdistunut jonkin verran 
maahanmuuttoa. Osa Jalasjärvelle saapuneista maahanmuuttajista kuuluu kalustoon. Esimerkkinä 
voi mainita Jalasjärven musiikkielämään vaikuttaneet maahanmuuttajat, joiden panos Jalasjärven 
musiikkielämään on ollut hyvin merkittävä vuosikymmenten mittaan. Jalasjärvi oli aikanaan 
itsenäisenä kuntana melkoinen musiikkipitäjä. Tietysti liitos Kurikkaan (myös Jurva kuuluu 
Kurikkaan) on muuttanut myös Jalasjärven musiikkielämää jollain tasolla, mutta en tunne tarkkoja 
yksityiskohtia.

Maahanmuutolle, maastamuutolle ja maansisäiselle muutolle löytyy vain vaikeita vastauksia. 
Jokainen Suomen maakunta painii omien ongelmiensa kanssa.
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1634. Mitä tapahtuu vuodesta 2025 alkaen?

1634.1. Merkintä 1239: Maanpuolustus: Paikallispuolustuksen 
kehittäminen

21. lokakuuta 2021
1239: Maanpuolustus: Paikallispuolustuksen kehittäminen

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1239

Valtioneuvoston puolustusselonteko on julkaistu vuodelle 2021, ja Valtioneuvoston 
puolustusselontekoon liittyen on pysyvä linkki (URN) linkkilistassa.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on viitatussa uutisessa mainittu tarve kouluttaa 
varusmiespalveluksessa myös informaatioteknologian asiantuntijoita. Näin ne ajat muuttuvat myös 
vähän perinteisemmässäkin yhteisössä kuten Puolustusvoimat.

Yksi esimerkki aikojen muuttumisesta on Puolustusvoimien käyttämä toiminnanohjausjärjestelmä 
(PVSAP, eli SAP-järjestelmä Puolustusvoimille sovitettuna), jonka oikea käyttöosaaminen on 
tietysti tärkeä asia. PVSAP-asiaan liittyen löytyy kirjallisuutta muutaman opinnäytteen verran, 
jolloin niihin liittyy pysyvä linkki (URN).

Linkkilistasta voi todeta mainitun asevelvollisuutta ja naisten vapaaehtoista asepalvelusta koskevan 
lainsäädännön tarkistamisen. Eli aina löytyy jotain parannettavaa. Yksi yksityiskohta on 
yhteismajoituskokeilun jatkaminen, jolloin naiset ja miehet majoittuvat joillain kasarmeilla 
samoihin tupiin. Yhteismajoitus on vaikuttanut vähän ikuisuusprojektilta, koska asiaa selvitetään 
näin pitkään ja hartaasti. Uusin yhteismajoituskokeilun jatkaminen tapahtuu 22.9.2021-31.12.2022, 
jolloin noudatetaan Puolustusministeriön asiaan kuuluvaa asetusta.

Tässä kohtaa kiinnitän huomiota Valtioneuvoston puolustusselonteon (2021) seuraavaan lukuun: 
4.2.6. Paikallispuolustuksen kehittäminen.

Oleellista on kuitenkin mainitusta viitatussa luvussa (luku 4.2.6. Paikallispuolustuksen 
kehittäminen) vuosi 2025. Eli vuodesta 2025 alkaen aletaan kehittämään voimallisemmin 
paikallisjoukkoja, jolloin alueelliset joukot poistuvat käytöstä tai niitä kehitetään osaksi 
paikallisjoukkoja. Varmaankin ennen vuotta 2025 saadaan lyötyä lukkoon kehitettävän 
paikallispuolustuksen yksityiskohdat.

Yksi osa paikallispuolustuksen yksityiskohtia on tietysti vapaaehtoisten henkilöiden kiinnostus, 
osaaminen ja sitoutuminen. Lisäksi pitäisi olla luottamusta vapaaehtoisten henkilöiden kykyyn 
hoitaa erilaiset harjoitukset asianmukaisesti. Paljonko tarvitaan Puolustusvoimien henkilökuntaa 
paikallispuolustuksen joukkojen harjoituksissa? Riittääkö tähän hyvin kevyt järjestely?
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Aikaisemmin olen pitänyt ikävuotta 35 jonkinlaisena rajana annettavalle sotilaalliselle 
koulutukselle. Voisi arvioida, että 35 ikävuoden jälkeen voisivat henkilöt halutessaan kouluttautua 
enemmän paikallispuolustuksen joukkoihin eikä siis enää operatiivisiin joukkoihin. Lisäksi yli 35-
vuotiailla (> 35) voi olla kova osaaminen siviilitehtävistä, joten heitä voidaan siirtää 
paikallispuolustuksen tehtäviin perustuen siviilitehtävien osaamiseen.

Jos ajattelee ikävuosia 18-35, niin on mahdollista varusmieskoulutuksessa koulutettujen 
asejärjestelmien elinkaaren päättyminen. Eli jokin varusmieskoulutuksessa koulutettu asejärjestelmä 
voidaan vähitellen poistaa käytöstä ikävuosien 18-35 aikana.

Eri syiden vuoksi olen kirjoittanut useamman kerran reserviläisen taidonnäytekirjasta, jolloin olisi 
mahdollista osoittaa erilaisten taitojen oikea osaaminen sekä yleisemmissä taidoissa että 
tarkemmissa tehtäväkohtaisissa taidoissa. Riippuen tapauksesta voi tehtäväkohtaisten taitojen oikea 
osoittaminen vaatia laajempaa joukkoa maastossa, koska osaa tehtäväkohtaisista taidoista pitää 
osoittaa osana jotain joukkoa.

Toisaalta (luku 4.2.6. Paikallispuolustuksen kehittäminen) todetaan, että paikallisjoukkojen 
tehtäväkenttä laajenee ja vaatimustaso nousee.

Varmaankin hyvin kulunut esimerkki on tärkeiden kohteiden suojaaminen, jolloin varsinainen 
kohdetta suojaava paikallispuolustuksen joukko ei olisi kovin liikkuvainen. Ehkä tällöin voisi 
ajatella vähän iäkkäämpien (> 35 vuotta edelleen) reserviläisten sijoittumista tällaiseen tärkeää 
kohdetta suojaavaan joukkoon. Ehkä joissain tapauksissa pitää olla myös liikkuvuutta, jolloin 
paikallispuolustuksen joukoille pitäisi osoittaa kunnollista kalustoa. Myös vähemmän liikkuville 
paikallispuolustuksen joukoille pitäisi tietysti osoittaa kunnollista kalustoa.

Miten suuria harjoituksia voisi järjestää vapaaehtoiselta pohjalta? Riittävätkö komppaniatason 
harjoitukset? Vai onko oltava suurempia kokonaisuuksia heti kättelyssä esimerkiksi 
pataljoonatasoisesti? Tietysti komppaniatason harjoitukset voivat edeltää pataljoonatason 
harjoituksia. Tässä on tarkemman suunnittelun asiaa vuosiksi 2021-2025.

Toisaalta voi todeta, että vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustus ei ole samassa laajuudessa kuin 
ennen sotia; eli talvisota ja jatkosota tietystikin.

Vapaaehtoinen sotilaallinen maanpuolustus vapaa-ajan toimintana ei ole kovin tunnettua tässä 
vaiheessa. Eli vapaaehtoisen sotilaallisen maanpuolustuksen markkinointi on tietysti täysin oma 
asiansa.

Aikaisemmin olen kirjoittanut monet kerrat toiminnallisesta vapaaehtoisesta sotilaallisesta 
maanpuolustuksesta. Oman arvion mukaan toiminnallisuus on tärkeää varsinkin nuoremmille 
henkilöille. Tässäkin kohtaa on tarkemman suunnittelun asiaa vuosiksi 2021-2025.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Ehkä kannattaisi tehdä erilaisia keveitä kokeiluja vuosien 2021-2024 aikana, jolloin uudistetun 
paikallispuolustuksen toimintamallit olisivat hyvin toimivia vuodesta 2025 alkaen. Eli hyväksi 
todetut toimintamallit voisi sitten levittää laajemmin paikallispuolustuksen joukoille vuodesta 2025 
alkaen. On tietysti mahdollista aloittaa keveät kokeilut vasta vuodesta 2025 alkaen.
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Toisaalta pitää todeta erilaiset varautumisen rekisterit, joiden suhteen olen ehdottanut kaikkien 
varautumisen rekisterien yhdistämistä yhdeksi varautumisen rekisteriksi. Lisäksi yksi varautumisen 
rekisteri pitäisi asianmukaisesti hajauttaa järkevällä tavalla, jolloin yksi keskitetty rekisteri ei 
hajoaisi joissain tilanteissa. Esimerkiksi voisi pohtia kuntatasolla käytettävää rekisterin pienempää 
osaa, jolloin yksittäiset kunnat voivat toimia asianmukaisesti poikkeusolosuhteen mukaisesti. On 
varmasti muitakin hajautetun rekisterin tilanteita, jolloin yksi osa paikallispuolustuksen joukkojen 
toimintaa on varautumisen rekisterin jonkin pienemmän osan hajautettu käyttö.

Jonkinlainen ikuisuusprojekti taitaa olla reservissä olevien henkilöiden osaamisen merkinnät 
varautumisen rekistereissä. Linkkilistassa viitattu laki (332/2019) esittelee Puolustusvoimien 
rekisterit ja niiden käytön. Mahdollisesti henkilöiden osaamisen merkinnät (varautumisen) 
rekisteriin saadaan ratkaistua tulevaisuudessa. Tässäkin on kehitettävää tuleviksi vuosiksi, ja 
minulla ei ole tähän selvää vastausta. Toisaalta reserviläisten pitäisi olla innokkaita ilmoittamaan 
omasta osaamisestaan rekisteriin lisättäväksi. Yksi mahdollisuus on reserviläiskirjeiden 
lähettäminen, jolloin reserviläisiä voitaisiin kannustaa ilmoittamaan oma osaaminen rekisteriin. 
Aikanaan on lähetetty yksi reserviläiskirje vuonna 2015, jolloin reserviläiskirjeen lähettämisen 
oikeita tuloksia on varmaan arvioitu eri tavoin. Ehkä tulevat reserviläiskirjeet voisivat olla 
tarkemmin kohdistettuja esimerkiksi reserviläisen iän mukaan huomioiden vuonna 2025 aloitettava 
paikallispuolustuksen kehittäminen.

1634.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2024

Varsinaisessa merkinnässä toistan jälleen kerran samoja asioita:

• vain yksi varautumisen rekisteri
• yhden varautumisen rekisterin hajauttaminen järkevällä tavalla
• eri rekisterien yhdentäminen yhteen varautumisen rekisteriin
• yhtenäiset merkinnät varautumisen rekisteriin
• reserviläisen taidonnäytekirja
• reserviläisen taidonnäytekirjan merkinnät varautumisen rekisteriin
• eri-ikäisten reserviläisten koulutuksen ratkaisut.

Eli samat asiat toistuvat jälleen kerran.

Itse olen pitänyt 35 vuotta jonkinlaisena rajatekijänä. Käytännössä yli 35-vuotiailla henkilöillä alkaa 
olla siviilitehtävissä sijoituksia, jotka tarkoittavat käytännössä VAP-varattua henkilöä. Tietysti 
merkittävä osa yli 35-vuotiaista henkilöistä haluaisi olla jotenkin hyödyksi maanpuolustuksen 
kannalta. Eli tällainenkin maanpuolustustahto pitäisi tietysti saada jotenkin kanavoitua käytännön 
toiminnaksi.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin ääneen vuodesta 2025 aloitettavia uudistuksia. Itselleni nämä 
alkavat uudistukset ovat aika vieraita, vaikka olen lukenut säännöllisesti Reserviläinen-lehteä. 
Reserviläinen-lehti pyrkii parhaansa mukaan tiedottamaan maanpuolustuksen erilaisista 
muutoksista.

Miten järjestää vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta eri-ikäisille henkilöille? Tuossa asiassa riittää 
hyvin paljon kehitettävää tuleviksi vuosiksi.
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1635. Mihin suuntaan asiat kehittyvät (mm. WTO)?

1635.1. Merkintä 1240: Samaan aikaan toisaalla / WTO

1. marraskuuta 2021
1240: Samaan aikaan toisaalla / WTO

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1240

Maailman kauppajärjestö (World Trade Organization, WTO) tiedottaa usein hyvin erilaisista 
asioista. Olen ollut useamman vuoden WTO:n tiedotuslistalla, ja viestejä tulee lähes päivittäin.

Linkkilistasta voi todeta seuraavat asiat:

* Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) sopima alueelliset kauppasopimukset
* alueellisten kauppasopimusten komitean kokous 1.11.2021
* useampi linkki kalastuksen tukiin liittyen
* useampi linkki maatalouteen liittyen
* Maailman kauppajärjestön käsittelemien riitatapausten ratkaisujen yhden sivun tiivistelmät
* maailman kaupan tilastoja vuodelta 2020
* tietotekniikka sopimus (Information Technology Agreement, ITA) 25 vuotta
* alueellisten kauppasopimusten tietokanta (WTO).

Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) osalta voi todeta, että he ovat edenneet kauppaneuvotteluissa 
erilaisten maiden kanssa. Varmaankin he saavat neuvoteltua kauppasopimukset omalla tahdillaan.

En tiedä, että kuinka moni Yhdistyneen kuningaskunnan (UK) sopimista kauppasopimuksista on 
suora kopio Euroopan Unionin kauppasopimuksesta.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on Maailman kauppajärjestön alueellisten kauppasopimusten 
tietokanta.

Tietokannassa on erilaisia lukuja, ja kirjoitushetkellä alueellisia kauppasopimuksia oli voimassa 
350.

Yksi asia on tietotekniikkaa koskeva sopimus (Information Technology Agreement, ITA).

Tietotekniikkaa koskevaa sopimusta on vähitellen laajennettu ja tietoteknisestä kaupasta on erilaisia 
tilastoja.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?
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Lyhyesti todeten Maailman kauppajärjestön (World Trade Organization, WTO) [asiat] etenevät 
omalla tahdillaan. Toisaalta Maailman kauppajärjestön (World Trade Organization, WTO) asioista 
ei ole liikaa asiaa suomalaisissa tiedotusvälineissä.

Merkinnässä 1114 olen käsitellyt jonkin verran kansainvälistä vapaata kauppaa.

1114: Kauppa / Trade / FIN (Kok., Kesk.) / G7 / SCO
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_22.html#aihe_1114

Yleisesti ottaen eri sidosryhmät haluavat pitää kiinni vapaasta kaupasta erilaisten maiden välillä.

Kirjoitushetkellä Maailman kauppajärjestö (World Trade Organization, WTO) valmistelee erilaisia 
asioita vuoden 2021 ministerikokousta (Twelfth WTO Ministerial Conference) varten.

Itse olen sillä kannalla, että vetäytyminen erilaisista kansainvälisistä sopimuksista ei olisi Suomen 
kannalta edullista. Pienen maan turva on hyvin hallinnoitu ja tasapuolinen kansainvälinen 
järjestelmä, jonka tukena on mahdollisimman moni valtio.

Vertailun vuoksi pitää todeta kansainvälinen uudistuvan energian järjestö (The International 
Renewable Energy Agency, IRENA).

Jokainen järkevä ihminen kannattaa uusiutuvan energian kehittämistä, joten tuollainen hallitusten 
välinen järjestö (IRENA) uusiutuvan energian asioille on sinänsä hyvin perusteltua.

Eli hallitusten välistä yhteistyötä voi olla hyvin erilaisilla alueilla. Suomenkin kannattaa kehittää 
yhteistyötä erilaisilla osa-alueilla.

Uutta? Lyhyesti todeten tällaiset hallitusten väliset järjestelmät eivät saa liikaa huomiota 
suomalaisissa tiedotusvälineissä. Ehkä olisi syytä esitellä erilaisille sidosryhmille erilaisia 
kansainvälisiä järjestelmiä.

Osasta tavalliset Suomen kansalaiset eivät tiedä liikaa näistä kansainvälisistä järjestelmistä, jotka 
kuitenkin voivat vaikuttaa suoraan myös tavallisten kansalaisten elämään.

1635.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2024

Mihin suuntaan asiat kehittyvät (mm. WTO)? Esimerkinomaisesti voi mainita Maailman 
kauppajärjestön (World Trade Organization, WTO) alaisuudessa neuvotellun sopimuksen 
kalastuksen tukiaisista (WTO fisheries subsidies negotiations). Olen vähän seurannut asiaa, ja 
vähitellen eri maat ovat ratifioineet sopimuksen kalastuksen tukiaisista. Kirjoitushetkellä kaikki 
oleelliset maat eivät vielä ole ratifioineet sopimusta kalastuksen tukiaisista. Mutta asiana sopimus 
kalastuksen tukiaisista on tietysti hyvin merkittävä.

Tietysti yleinen maailmanpolitiikka ja kansainvälinen kauppapolitiikka on tärkeä seurattava asia. 
Kirjoitushetkellä odotamme Donald Trumpin virkakauden alkua. Mihin suuntaan Yhdysvaltojen 
kauppapolitiikka kehittyy Donald Trumpin virkakauden aikana?
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1636. Avoimuusrekisterin asiaa

1636.1. Merkintä 1241: Avoimuusrekisteri / Puolueet yhdessä / 
Itse

1. marraskuuta 2021
1241: Avoimuusrekisteri / Puolueet yhdessä / Itse

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1241

Linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* edunvalvonnan vuoksi Oikeusministeriö on julkaissut kaksi raporttia
* Sanna Marinin hallituksen ohjelmassa on mainittu avoimuusrekisteri
* avoimuusrekisterin vuoksi on Oikeusministeriön hanke
* edunvalvontaa on tutkittu yliopistotasolla
* Finanssiala on avannut oman edunvalvonnan sivun
* kaikki eduskuntapuolueet vaativat Suomeen lobbarirekisteriä
* eri henkilöt/poliitikot ovat kannattaneet avoimuusrekisteriä.
* Oikeusministeriö varannut avoimuusrekisteri.fi -verkkotunnuksen vuonna 2019.

Itse olen kannattanut avoimuusrekisteriä jo pitkän aikaa.

Tein avoimuusrekisterin vuoksi puoluekokousaloitteen vuonna 2014. Puoluekokousaloite ja 
puoluekokousvastaus on luettavissa seuraavassa osoitteessa.

FI: Lausunto 58: Puoluekokousaloitteet / 2010 ja 2014
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_58

Vuoden 2014 puoluekokousvastauksessa ei kannatettu avoimuusrekisteriä.

Siksi on mielenkiintoista, että vuonna 2019 kaikki silloiset eduskuntapuolueet kannattivat 
avoimuusrekisteriä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Vuoden 2014 puoluekokousaloitteessa esitän seuraavaa.

Suomalaisen rekisterin kehittämisessä voi lähteä liikkeelle hyvinkin kevyesti, jolloin käytännössä 
olisi vain yksi yksinkertainen www-sivusto, jonne listattaisiin eri yhteisöjen tiedot ja yhteisöjen 
antamat kirjalliset lausunnot. Sivustoon voidaan eri vaiheissa lisätä toiminnallisuutta perustuen 
saatuihin kokemukseen rekisterin käytössä.
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Kirjoitushetkellä en tiedä avoimuusrekisterin teknisestä kehittämisestä.

Oman ehdotuksen mukaisesti olisi mahdollista aloittaa avoimuusrekisterin kehittäminen vaiheittain.

Esimerkiksi vertailu Euroopan Unionin alaiseen avoimuusrekisteriin. Kannattaisiko Suomessa 
kehittää vastaava rekisteri?

Katsoin kevyesti hakukoneella, että avoimuusrekisterin vuoksi ei ainakaan vielä ollut avoimen 
lähdekoodin mukaisia ohjelmia.

Eli suomalainen avoimuusrekisterin ohjelma pitää näköjään kehittää suomalaisena työnä tai jossain 
yhteishankkeessa.

Lopuksi voi todeta, että edunvalvojat itsekin voivat kannattaa avoimuusrekisteriä. Edunvalvojat 
toivovat monesti omille asiakirjoilleen mahdollisimman suurta lukijakuntaa. Avoimuusrekisteriin 
talletettujen tietojen perusteella voisivat edunvalvojien jättämät asiakirjat saada paljon suurempaa 
julkisuutta verrattuna nykytilanteeseen ilman avoimuusrekisteriä.

Tietysti myös tiedotusvälineet voisivat seurata tarkasti avoimuusrekisterin päivityksiä, jolloin 
ainakin joskus voisivat jotkut edunvalvojien jättämät asiakirjat saada paljon suurempaa julkisuutta.

Itse kannatan voimakkaasti suomalaisen avoimuusrekisterin perustamista.

1636.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2024

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Suomessa on otettu käyttöön avoimuusrekisteri, jonka www-sivu 
on seuraava:

https://avoimuusrekisteri.fi

Yksinkertaista näin jälkikäteen tarkastellen. 

Kirjoitushetkellä vaikuttaa siltä, että avoimuusrekisterissä ei ole edunvalvojien jättämiä asiakirjoja. 
Varmaankin moni edunvalvoja toivoo omille asiakirjoilleen mahdollisimman suurta julkisuutta. 
Avoimuusrekisteri saattaisi olla mahdollisuus mahdollisimman laajalle asiakirjajulkisuudelle. Ehkä 
tuollainen ominaisuus tulee jossain vaiheessa osaksi avoimuusrekisteriä. Aloitetaan nyt jollain.

Avoimuusrekisterin www-sivulta on ladattavissa hyvän edunvalvontatavan suositukset. Kannattaa 
tutustua hyvän edunvalvontatavan suosituksiin.

Esterling (2007) pitää mainita tässä vaiheessa. Esterling (2007) perusteella olen ottanut käyttöön 
”politiikan työhevosten” ja ”politiikan näyttelyhevosten” käsitteet. Politiikan työhevoset kyllä 
jaksavat keskittyä useiden edunvalvojien esityksiin. Politiikan näyttelyhevoset voivat keskittyä 
vähemmän eri edunvalvojien esityksiin, jolloin he menevät eteenpäin enemmän tunteella kuin 
asialla.
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1637. Mielenkiintoinen oikeustapaus avoimuuteen 
liittyen

1637.1. Merkintä 1242: Kaikki avoimeksi? / Ongelmat / ATTR-70

1. marraskuuta 2021
1242: Kaikki avoimeksi? / Ongelmat / ATTR-70

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1242

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu.

Tähän kohtaan totean ensimmäiseksi seuraavan PDF-asiakirjan:
(PDF) Software Freedom Conservancy, Complaint

Oheen liitetyssä linkissä on lisätietoa Software Freedom Conservancy -yhteisön oikeusistuimeen 
jättämästä kanteesta. Oikeusistuimeksi on valikoitunut Kalifornian yksi oikeusistuin (The Superior 
Court of California - County of Orange). Katsoin kyseisen oikeusistuimen tietoja, mutta tarkempien 
tietojen hankkiminen vaatii tilin perustamista ja mahdollisesti erilaisia maksuja.

Kantaja (Plaintiff) on siis Software Freedom Conservancy -yhteisö ja vastaajana (Defendant) on 
Vizio-yhtiö. Kirjoitushetkellä Vizio-yhtiön www-sivu (http://www.vizio.com) johtaa 
(https://www.exertis.com) Exertis-yhtiön www-sivulle.

Yritysten nimenmuutosten, jakautumisten ja yhdistymisten perässä ei oikein tahdo pysyä. Eli 
yritysten nimet vaihtuvat usein, yritykset jakaantuvat ja yhdistyvät useissa vaiheissa. Toisaalta 
yksittäinen alihankkija on voinut toimittaa vuosikymmeniä erilaisia tuotteita samalle päähankkijalle, 
jonka nimi ja yhtiörakenne on voinut vaihdella erilaisissa vaiheissa.

Yritin lukea Software Freedom Conservancy -yhteisön jättämää kannetta, ja esitän tässä erilaisia 
huomioita.

Huomio 1: Kanteessa käsitellään kahden lisenssin vaatimuksia: GNU General Public License, 
version 2; GNU Lesser General Public License, version 2.1. Kanteessa näiden lisenssien tunnukset 
ovat GPLv2 ja LGPLv2.1.

Huomio 2: Vizio on kehittänyt älytelevisiota (smart TV), joita on käsittääkseni useampia malleja.

Huomio 3: Sivuilla 10-12 (kappaleet 37-38) luetellaan Vizion kehittämien tuotteiden ohjelmisto-
osia, joiden taustalla on kaksi lisenssiä, eli GPL 2 ja LGPL 2.1.

Huomio 4: Vizio esittää kehittäneensä SmartCast-järjestelmän, jonka päällä on yhtiön kehittämiä 
ohjelmia.
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Huomio 5: Sivuilla 13-16 Software Freedom Conservancy esittelee historiaa, jolloin Software 
Freedom Conservancy on ottanut yhteyttä eri vaiheissa Vizio-yhtiön suuntaan. Lisäksi Software 
Freedom Conservancy -yhteisön edustajat ovat purkaneet Vizio-yhtiön kehittämiä laitteita 
tutkiakseen mahdollisuutta löytää laitteiden käyttämien ohjelmien lähdekoodi, eli mallit 1435-J01, 
D32h-J09 ja M50Q7-J01.

Huomio 6: Sivuilla 18-23 esitellään tarkemmin Vizio-yhtiön toimintaa, jolloin Vizio ei ole 
noudattanut lisenssien ehtoja.

Tämä voi olla mielenkiintoinen oikeustapaus, jos sen tuloksia voitaisiin soveltaa eri paikoissa. 
Voisiko Suomessa on olla vastaava oikeustapaus, jolloin jokin suomalainen yritys käyttäisi 
laitteissaan avoimen lähdekoodin ohjelmia ilman mahdollisuutta päivittää ja kehittää laitteen 
sisältämien avoimen lähdekoodin ohjelmia?

Hakukoneiden perusteella (Hakutermeiksi: Vizio Lawsuit GPL) lehdistötiedote oikeustapauksesta 
on levinnyt pitkin maailmaa erilaisille www-sivuille. Eli tällä oikeustapauksella voi olla 
kansainvälistä merkitystä. Mielenkiintoista on nähdä Vizio-yhtiön vastine esitettyyn kanteeseen.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Vizio oikeustapauksena osoittaa, että avoimen lähdekoodin ohjelmien lisenssien esittämät 
vaatimukset eivät ole vieläkään kaikille sidosryhmille tuttuja asioita.

Eli valistustyötä avoimen lähdekoodin ohjelmien lisenssien vuoksi on jatkettava, koska moni 
sidosryhmä ei vieläkään ymmärrä avointa lähdekoodia oikein oikeassa asiayhteydessään.

Kaikki tietotekniikka avoimeksi? Tietotekniikan eri osa-alueiden avoimuus etenee omalla 
tahdillaan, mutta kaikilta osin eri osa-alueiden avaaminen ei etene suoraviivaisesti. Jatkossakin 
tulee olemaan erilaisia suljettuja ratkaisuja eri osa-alueilla.

1637.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

Varsinaisessa merkinnässä mainittu oikeustapaus on kovasti mielenkiintoinen avoimen 
tietotekniikan kannalta. Miten edellä mainitut lisenssit (GPL 2 ja LGPL 2.1) vaikuttavat tässä 
tapauksessa?

Mahdollisesti Euroopan Unionin oikeuskäytännön alaisuuteen voi päätyä samanlainen tapaus. 
Lyhyesti ottaen joku laitevalmistaja voi käyttää edellä mainittuja lisenssejä (GPL 2 ja LGPL 2.1), 
mutta ei anna mahdollisuuksia tutustua laitteessa käytettävään ohjelmistoon. Eli kyseessä olisi 
suljettu laitteisto tietyllä tavalla. Miten edellä mainitut lisenssit (GPL 2 ja LGPL 2.1) vaikuttavat 
Euroopan Unionin oikeuskäytännössä? Asia jää seurannan varaan.

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu. Itse olen ollut avoimen tietoteknisten ratkaisujen kannattaja jo 
pitkään. Avoin tietotekninen kehittäminen on hyvä tapa tuottaa erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja. 
Avoimia voivat olla mm. seuraavat: data, laitteistot, ohjelmisto, rajapinta ja standardit.
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1638. Lisää avoimen tietotekniikan asiaa

1638.1. Merkintä 1243: Avoimuuden määrittely ja leviäminen / 
ATTR-71

6. marraskuuta 2021
1243: Avoimuuden määrittely ja leviäminen / ATTR-71

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1243

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu.

Tämä merkintä lähti liikkeelle Effi ry:n (Electronic Frontier Finland – Effi ry) antamasta 
lausunnosta koskien tekijänoikeuslain muutosluonnoksesta; lausuntoon löytyy linkki 
linkkikokoelmasta. Lisäksi löytyy lausuntopyynnön linkki Lausuntopalvelu.fi -palvelun www-
sivulle.

Kirjoitushetkellä lausunnon antaneita tahoja oli yhteensä 223. Kaikki lausunnon antaneet tahot eivät 
ole vastanneet lausuntopyynnön kaikkiin kysymyksiin.

Mielenkiintoisella tavalla määräaika direktiivin kansalliselle soveltamiselle oli 7.6.2021, mutta eri 
sivuilta selviää Suomen tilanne direktiivin (direktiivi (EU) 2019/790) suhteen. Eli nykyisen 
lausuntopyynnön jälkeen on tarkoitus julkaista hallituksen esitys (HE), jonka luonnos on nyt 
käsittelyn kohteena.

Hallituksen esityksen (HE) luonnoksen sivulla 4 todetaan seuraavaa:

Direktiivillä modernisoidaan ja täydennetään nykyistä Euroopan unionin tekijänoikeudellista 
sääntelykehystä, johon kuuluvat muiden muassa direktiivit 96/9/EY (tietokantadirektiivi), 
2001/29/EY (tietoyhteiskuntadirektiivi), 2006/115/EY (vuokraus- ja lainausoikeusdirektiivi), 
2009/24/EY (tietokoneohjelmadirektiivi), 2012/28/EU (orpoteosdirektiivi) ja 2014/26/EU 
(tekijänoikeuden kollektiivista hallinnointia koskeva direktiivi) ja joka perustuu myös 
direktiiviin 2000/31/EY (direktiivi sähköisestä kaupankäynnistä).
(luvusta 2.1 DSM-direktiivi (2019/790) osa)

Tietokoneohjelmadirektiivin (2009/24/EY) tarkka nimi on seuraava:

Euroopan parlamentin ja neuvoston direktiivi 2009/24/EY, annettu 23 päivänä huhtikuuta 
2009, tietokoneohjelmien oikeudellisesta suojasta (Kodifioitu toisinto) (ETA:n kannalta 
merkityksellinen teksti)

Tietokantadirektiivi (96/9/EY) tarkka nimi on seuraava:
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Euroopan parlamentin ja neuvoston direktiivi 96/9/EY, annettu 11 päivänä maaliskuuta 
1996, tietokantojen oikeudellisesta suojasta

Tästä päästään muutamaan avoimuuden määritelmään.

Open Source Definition, Open Definition, Open standard, OpenAPI Specification, Open Source 
Hardware (OSHW) Definition. Noilla on omat versionumeronsa. Mukana linkkilistassa myös 
suomalaisia sivustoja, jotka määrittelevät avointa dataa, avointa koodia ja avointa rajapintaa.

Jäin siihen käsitykseen, että avoin data (Open Definition) voi kattaa myös tietokannan. Käsittäisin 
niin, että yksi lisenssi (CC0 1.0 Universal (CC0 1.0) Public Domain Dedication) kattaisi myös 
tietokannan. Käsittäisin niin, että luovat teokset voidaan lisensoida Creative Commons -lisenssien 
avulla. Avoimen standardin suhteen pitää todeta asianmukainen Wikipedia-artikkeli, joka listaa ison 
joukon erilaisia avoimen standardin määritelmiä.

Aikanaan on julkaistu JHS-suosituksia, jolloin suosituksissa on mukana asiaa avoimesta 
lähdekoodista. Nykyisin vastaavat suositukset antaa Tiedonhallintalautakunta, ja varsinaisesti osa 
JHS-suosituksista voi vanheta ilman päivityksiä. Aikanaan JHS-suosituksissa julkaistiin avoimuutta 
koskevia ohjeistuksia, joista on linkit linkkilistassa.

Lopuksi täytyy todeta linkkilistasta seuraavat aiheet:

* Microsoft-yhtiön toimintaa avoimen lähdekoodin suhteen
* Open Source Observatory (OSOR)
* avointa lähdekoodia käytetty myös Albaniassa
* Euroopan Unionin alainen selvitys avoimen lähdekoodin vaikutuksesta
* Yhdistyneet kansakunnat (YK) ja avointa lähdekoodia käsitellyt tilaisuus
* Intiassa käynnistettyjä avoimen lähdekoodin hankkeita
* Open Source Initiative ja sen jäsenistö
* Linux Foundation -säätiön alaisuudessa on kymmenittäin erilaisia hankkeita.

Effi ry:n lausunnon lopuksi on asiaa tietokoneohjelmista ja erilaisista lisensseistä. Ainut moite voi 
olla, että tuossa kohtaa pitää ymmärtää enemmän avoimien ohjelmien lisensseistä, jotta viimeiset 
tekstit avautuvat lukijalle.

Kaikesta huolimatta avoimien ohjelmien lisenssit ovat edelleenkin osalle meistä täysin 
tuntemattomia. Monet meistä vain hyväksyvät kaikkien ohjelmistojen lisenssit asennuksen 
yhteydessä ilman suurempaa pohtimista ja hyväksyttävän lisenssin oikeaa lukemista. Tavallinen 
käyttäjä vain käyttää ohjelmaa ilman suurempia pohdintoja.

Erilaisten lisenssien (erityisesti lähdekoodi ja data) oikea luonne tulee yleensä esiin erilaisissa 
muutostilanteissa, jolloin moni meistä voi yllättyä täydellisesti hyväksyttyjen lisenssin vaatimusten 
vuoksi.

Mielenkiintoisella tavalla data voi olla suhteellisen lujassa jossain järjestelmässä, jolloin datan siirto 
järjestelmässä toiseen voikin osoittautua äärimmäisen hankalaksi. Näin käy aina välillä, jolloin 
jostain vanhasta järjestelmästä on siirrettävä data käsityönä johonkin uuteen järjestelmään.
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Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-
28.3.2017) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Noudettu osoitteesta 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html#julkaisu_11

Kirjoitelmia VI -teoksen luvussa 217.4.1. pohdin erilaisten järjestelmien ylösajoja ja alasaloja, 
jolloin tällaisesta hanketyypistä voisi tehdä oman selvityksensä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Linkkilistassa mainittu Microsoft on muuttanut vähitellen suhtautumistaan avoimiin ohjelmiin. 
Tietysti Microsoft laskee yhteen kaikkiin avoimiin ratkaisuihin liittyvät tekniset, taloudelliset ja 
tekijänoikeudelliset asiat. Hyvä esimerkki on Microsoft Outlook -ohjelmisto, jota voi käyttää myös 
Android- ja iOS-puhelimissa. Microsoft on yhtiönä joutunut taipumaan tosiasioiden vuoksi, koska 
Android ja iOS hallitsevat hyvin vahvasti älypuhelimien alueella.

Microsoft on nykyisin Linux Foundation -säätiön jäsen, mikä on erittäin iso muutos aikaisempaan 
nähden. Linux Foundation -säätiön jäseninä on paljon yhtiöitä, jotka ovat kovia kilpailijoita 
keskenään. Varmasti erilaiset yhtiöt ovat laskeneet yhteen monia asioita ennen liittymistä Linux 
Foundation -säätiön jäseniksi.

Linkkilistan lopussa on mainittu StatCounter-yhtiön GlobalStats-tilasto koskien käyttöjärjestelmien 
maailmanlaajuista markkinaosuutta vuosien 2009-2021 aikana. Tammikuussa 2009 Windows-
käyttöjärjestelmien markkinaosuus oli 94,8%. Lokakuussa 2021 Windows-käyttöjärjestelmien 
markkinaosuus oli 32,44%. Lokakuussa 2021 Android-käyttöjärjestelmän markkinaosuus oli 
39,75%.

Linkkilistan lopussa on mainittu Wikipedia-artikkeli Microsoftin ja avoimen lähdekoodin suhteesta 
alkaen yrityksen alkuvaiheista kohti nykytilannetta. Microsoft on nykyisin useamman tietotekniikan 
avoimuuteen liittyvän säätiön jäsen.

Edellä mainittujen lukujen perusteella täytyy todeta, että Microsoftin on ollut pakko sopeutua 
käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahteluiden vuoksi. Varmaankin on parempi saada omia 
tuotteita kaikkiin käyttöjärjestelmiin, vaikka osa käyttöjärjestelmistä voikin olla avoimia.

Tietysti maailmalla on hyvin paljon ohjelmia, jotka toimivat vain Windows-käyttöjärjestelmissä, 
joten Windows-käyttöjärjestelmällä on vielä tulevaisuutta. Lisäksi voi todeta laajojen 
käyttäjäryhmien tottumuksen Windows-käyttöjärjestelmään, jolloin kiinnostus vaihtaa 
käyttöjärjestelmää ei ole ensimmäinen asia monessa tapauksessa.

Oman arvion mukaan erilaiset avoimet tietotekniset ratkaisut tulevat jatkossa lisääntymään, mutta 
erilaisten toimijoiden reitti avoimiin tietoteknisiin ratkaisuihin voi olla pitkä ja kivinen. Erilaisten 
toimijoiden lähtötilanne on täysin erilainen, joten matkalla avoimuuteen voi olla erilaisia teknisiä, 
lainopillisia ja taloudellisia tekijöitä huomioitavaksi.

Hindman, M. (2019). Internet-ansa: Miten digitaalinen talous rakentaa monopoleja ja nakertaa 
demokratiaa (K. Pietiläinen, Käänt.). Helsinki: Terra Cognita.

On kuitenkin hyvä todeta Hindman (2019), joka esittelee digitaalisen talouden erilaisia monopoleja. 
Erilaiset yhtiöt voivat tietysti käyttää erilaisia avoimia tietoteknisiä ratkaisuja, mutta monet palvelut 
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itsessään ovat tiukasti suljettuja. Osasta nämä tietotekniset palvelut voivat muodostaa erilaisia 
monopoleja, joiden vaikutus voi olla hyvin laaja.

Tämän vuoksi on mainittava linkkilistasta Euroopan Unionin alaiset lainsäädäntöaloitteet 
tunnuksilla 2020/0374(COD) (digimarkkinasäädös) ja 2020/0361(COD) (digipalvelusäädös).

Digimarkkinasäädöksen ehdotuksen sivulta 2 voi todeta seuraavan tekstin.

Ehdotus rajoittuu nimenomaan sellaisiin ydinalustapalveluihin, joissa havaitut ongelmat ovat 
ilmeisimpiä ja näkyvimpiä ja joissa muutamien yrityskäyttäjille ja loppukäyttäjille 
palveluväylän tarjoavien suurten verkkoalustojen toiminta on johtanut tai todennäköisesti 
johtaa näiden palvelujen ja markkinoiden heikkoon kilpailullisuuteen. Näitä 
ydinalustapalveluja ovat muun muassa i) verkossa toimivat välityspalvelut (esim. 
markkinapaikat, sovelluskaupat ja verkossa toimivat välityspalvelut muilla aloilla, 
esimerkkeinä liikkuvuus, liikenne ja energia), ii) verkossa toimivat hakukoneet, iii) 
verkkoyhteisöpalvelut, iv) videonjakoalustapalvelut, v) numeroista riippumattomat 
henkilöiden väliset sähköiset viestintäpalvelut, vi) käyttöjärjestelmät, vii) pilvipalvelut ja 
viii) mainontapalvelut, kuten mainosverkot, mainospörssit ja muut mainonnan 
välityspalvelut, jos nämä mainontapalvelut liittyvät yhteen tai useampaan muista edellä 
mainituista ydinalustapalveluista.

Digipalvelusäädöksen ehdotuksen sivulta 3 voi todeta seuraavan tekstin.

Ehdotuksen ensisijaisena tavoitteena on varmistaa sisämarkkinoiden moitteeton toiminta 
erityisesti rajatylittävien digitaalisten palvelujen (varsinkin välityspalvelujen) tarjoamisen 
osalta. Tämän tavoitteen mukaisesti ehdotuksella pyritään varmistamaan yhdenmukaiset 
edellytykset innovatiivisten rajatylittävien palvelujen kehittämiselle unionissa käsittelemällä 
ja ehkäisemällä tällaisen taloudellisen toiminnan esteitä, jotka johtuvat kansallisten 
lainsäädäntöjen erilaisista kehitystavoista, ottaen huomioon, että useat jäsenvaltiot ovat 
antaneet tai aikovat antaa lainsäädäntöä muun muassa laittoman verkkosisällön 
poistamisesta, huolellisuusvelvoitteesta, ilmoitus- ja toimintamenettelyistä sekä 
avoimuudesta. Samalla ehdotuksessa säädetään digitaalisten palvelujen asianmukaisesta 
valvonnasta ja viranomaisten välisestä yhteistyöstä unionin tasolla ja tuetaan siten 
luottamusta, innovointia ja kasvua sisämarkkinoilla.

Eli molemmat säädösehdotukset yhdessä kattavat kyllä hyvin suuren osan nykyisestä 
tietotekniikasta. Lisäksi voi todeta erityisesti digimarkkinasäädöksen suhteen, että mainitut 
tietotekniikan (i-viii) osa-alueet tarkoittavat nykytilanteessa tiettyjen yhtiöiden määräävää 
markkinaosuutta. Mielenkiintoista on nähdä lopullinen hyväksytty lainsäädäntö erilaisten 
käsittelyvaiheiden jälkeen.

1638.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

ATTR: avoin tietotekninen ratkaisu.

Voiko jokin avoin ratkaisu saada määräävän markkina-aseman? Varmaankin tällaisiakin tilanteita 
voi syntyä tietotekniikan markkinoiden osa-alueilla? Mitä kilpailuviranomaisten toimintoja avoin 
ratkaisu voi kohdata määräävän markkina-aseman vuoksi? Erittäin hyviä kysymyksiä!

34028
34029
34030
34031
34032
34033
34034
34035
34036
34037
34038
34039
34040
34041
34042
34043
34044
34045
34046
34047
34048
34049
34050
34051
34052
34053
34054
34055
34056
34057
34058
34059
34060
34061
34062
34063
34064
34065
34066
34067
34068

34069

34070
34071
34072
34073
34074
34075



747 / 782

1639. Erilaisia vaarallisia vaaratilanteita tietoteknisten 
ratkaisujen käytön vuoksi

1639.1. Merkintä 1244: Moniajo ja älypuhelin erityisesti / 
moniajo (lxii)

16. marraskuuta 2021
1244: Moniajo ja älypuhelin erityisesti / moniajo (lxii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1244

Oheisesta linkkilistasta pitää todeta seuraavia:

* älypuhelin häiritsee työntekoa
* keskittyminen häiriön jälkeen vaatii oman aikansa
* nettivalppaus eli odottava tila tuleville päivityksille
* yksi tapa arvioida älypuhelinriippuvuutta
* kuinka usein ihmiset tarkistavat älypuhelintaan?
* älypuhelin voi haitata oppimista
* tuntemukset ilman älypuhelimen läsnäoloa ovat oikea ilmiö
* keskittyminen vain yhteen tehtävään kerrallaan?

Tämän jälkeen on asiaa itsensä kuvaamista älypuhelimella (selfie). Termiä "selfie" on käytetty 
suomenkielisessä tekstissä. Tietysti älypuhelimella itsestä otetun kuvan (selfie) tausta on keskeinen 
osa tätä ilmiötä.

Tästä ilmiöstä (selfie) pitää todeta seuraavat linkit:

* itsestä otettujen kuvien (selfie) vuoksi on ollut kuolemantapauksia
* tällaisia kuolemia itsensä kuvaamisen seurauksena tapahtuu (lähes?) viikoittain
* esimerkiksi on Grand Canyon ollut tapahtumapaikkana tällaisille kuolemille
* Wikipedia-artikkeli listaa osan näistä kuolemista.

Tämän kunniaksi voi todeta seuraavan kuvan.

Tämän jälkeen pitää todeta linkit kahteen Wikipedia-artikkeliin, jotka käsittelevät matkapuhelimen 
käyttöä autolla ajamisen aikana ja tekstiviestin kirjoittamista autolla ajamisen aikana. Tietystikään 
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Wikipedia-artikkelit eivät ole täysin riittäviä lähteitä, mutta monessa Wikipedia-artikkeleissa on 
hyviä linkkejä, joita kannattaa katsoa tarkemmin.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Lenkillä käydessä on tullut vastaan pyöräilijöitä, jotka käyttävät älypuhelinta ajaessaan pyörää. 
Tietysti pyörän vauhti on hitaampi verrattuna autoon, mutta olettaisin tämänkin ilmiön aiheuttavan 
mahdollisia vaaratilanteita.

Lisäksi omaan kokemuspiiriin kuuluu tien sivusta katsottuna parin autoilijan ajaminen älypuhelin 
kädessä. Eli asianmukaista varovaisuutta jalankulkijan ja pyöräilijän kannalta katsottuna pitää 
noudattaa autoilijoiden älypuhelimien käytön vuoksi.

Voiko auton kuljettajiin enää luottaa älypuhelimien käytön vuoksi?

Lyhyesti arvioiden auton kuljettajiin ei voi enää luottaa kaikissa tilanteissa älypuhelimien käytön 
vuoksi, jolloin onnettomuusriskit lisääntyvät suorassa suhteessa älypuhelimien käytön 
yleistymiseen.

Varmaankin tulevaisuudessa voi tapahtua erilaisia onnettomuuksia älypuhelimen käytön vuoksi.

Kysymys: Millaisia uusia teknisiä ratkaisuja tarvitaan autoilijoiden älypuhelimen käytön 
vuoksi?

Varmaankin jatkossa myytävissä autoissa voisi ehkä olla joitain teknisiä ratkaisuja, jotka ilmoittavat 
kuljettajille erilaisista vaaratilanteista kuten liian lyhyestä etäisyydestä edellä ajavaan autoon. Mutta 
tällaisia teknisiä ratkaisuja ei voi pitää tekoälynä, jolloin kaikki vastuu on edelleenkin auton 
kuljettajalla. Välttämättä tällaiset tekniset ratkaisut eivät oikeasti ratkaise ongelmia, jotka liittyvät 
auton ajamiseen älypuhelin kädessä.

Itse en enää kannata itsestään ohjautuvia autoja, koska autoissa käytetty tekoäly on kuitenkin vain 
heikkoa tekoälyä, jonka toimivuus hyvän sään ulkopuolella on hyvin kyseenalaista. Esimerkiksi 
lumisateella autoissa käytetty heikko tekoäly ei toimi virheettömästi.

1639.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

Erilaisia vaarallisia vaaratilanteita tietoteknisten ratkaisujen käytön vuoksi esiintyy aivan varmasti. 
Osa meistä käyttää tietoteknisiä ratkaisuja liian vaarallisissa asiayhteyksissä, jolloin voi kehittyä 
vakaviakin onnettomuuksia.

Yksi hyvä esimerkki on älypuhelimen käyttö autoa ajaessa. Nykyään jalankulkijana kannattaa 
katsoa kunnolla ympärilleen autojen ollessa liikkeessä. Aina on mahdollista, että joukossa on 
autoilijoita, jotka käyttävät älypuhelinta häiritsevästi ajon aikana.
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1640. Sähköisen äänestyksen järjettömyydestä asiaa

1640.1. Merkintä 1245: Jyrki J. J. Kasvi / Sähköinen äänestys

18. marraskuuta 2021
Jyrki J. J. Kasvi / Sähköinen äänestys

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1245

Jyrki J. J. Kasvi kuoli 16.11.2021.

Jyrki Kasviin liittyy paljon uutisia, ja laitoin linkkilistan aluksi eri tiedotusvälineiden hakusivuja. 
Hakusivuissa voi hakusanaksi laittaa "Jyrki Kasvi". Lisäksi on häneen liittyvät Wikipedia-artikkelit. 
Jyrki on ollut esillä hyvin monessa tiedotusvälineessä.

Electronic Frontier Finland – Effi ry. Linkkilistassa on asiaa Effin näkemyksistä liittyen sähköiseen 
äänestykseen.

Effi kutsui Jyrki Kasvin kunniajäsenekseen ennen hänen kuolemaansa.

Lisäksi pitää todeta Jyrki Kasvin säätiön tukiyhdistys, johon on linkki linkkilistassa. Tavoitteena 
kyseisellä yhdistyksellä on Jyrki Kasvin säätiö -nimisen säätiön perustaminen.

Tämän jälkeen on muutama linkki Tuija Braxiin liittyen. Aikanaan Tuija Brax ei halunnut myöntää 
sähköisen äänestyskoneen riskejä demokratialle. Eri vaiheiden jälkeen sähköinen äänestyskone 
hylättiin, koska sähköinen äänestyskone aiheutti äänien katoamista. Aikanaan kolmen 
kokeilukunnan kunnallisvaalit jouduttiin uusimaan asianmukaisesti.

Tuija Braxiin liittyen olen tehnyt merkinnät 15 ja 16, ja linkkikokoelmassa on linkit näihin 
merkintöihin.

Linkkilistassa on linkit (2, 3, 6, 20, 101, 137, 217, 243, 314, 633, 655, 665, 695, 771, 834, 977, 985, 
1016, 1024, 1029, 1058, 1090, 1101, 1029) merkintöihin, joiden otsikossa on merkittynä "äänest". 
Merkinnän 47 otsikossa ei ole merkittynä "äänest". Linkitetyssä lausunnossa 65 esitän erilaisia 
huomioita sähköiseen äänestykseen. Linkitetyt mielipidekirjoitukset 58 ja 84 käsittelevät sähköistä 
äänestystä. Linkkilistassa mainitut puoluekokousaloitteet vastauksineen (puoluekokoukset vuosina 
2010, 2014, 2016, 2016, 2018, 2020) sähköiseen äänestyksen liittyen ovat luettavissa lausuntojen 
(lausunnot 58, 83, 127, 168) www-sivulta. Eli olen kiinnittänyt useissa asiayhteyksissä huomioita 
sähköisen äänestyksen isoihin ongelmiin.

Oma www-sivu sähköiseen äänestykseen liittyen on seuraavassa osoitteessa:
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html
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Lyhyesti todeten Jyrki Kasvi esitti aikanaan erilaisia ongelmia sähköiseen äänestykseen liittyen. 
Jyrki Kasvi kohtasi täysin perusteetonta tunneperäistä arvostelua sähköiseen äänestykseen liittyvien 
lausuntojensa vuoksi.

Jotkut mielipidevaikuttajat haluavat edelleenkin kehitettäväksi sähköisen äänestyksen järjestelmää 
erityisesti internetissä tapahtuvaan sähköiseen äänestykseen (nettiäänestys). Tietysti sähköisen 
äänestyksen kannatus perustuu enemmän tunteisiin kuin kovan asian osaamiseen.

Yksi esitetty väite on sähköisen äänestyksen tarkoittavan nuorten suurempaa äänestysinnokkuutta. 
Oma mielipide on täysin päinvastainen. Sähköinen äänestys ei tule koskaan lisäämään 
äänestysinnokkuutta, ja äänestysinnokkuuden nostaminen vaatii muita toimenpiteitä kuin sähköinen 
äänestys.

Yliopistojen ylioppilaskunnissa on käyty edustajiston vaaleja sähköisesti, mutta sähköinen äänestys 
ei ole erityisesti lisännyt äänestysinnokkuutta ylioppilaskunnissa. Nämä äänestäjät ovat olleet 
pääasiassa nuoria henkilöitä, joten väittämä nuorten äänestysinnokkuuden suorasta suhteesta 
sähköisen äänestykseen on täysin kestämätön väittämä.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Jyrki Kasvi oli järjen ääni sähköiseen äänestykseen liittyen. Eli nyt on yksi järjen ääni vähemmän 
varoittamassa sähköisestä äänestyksestä.

Edellä mainittu ylioppilaskuntien sähköinen äänestys on tietysti hyvin huolestuttavaa, koska osa 
väestä voi nyt uskoa voimakkaasti valtakunnallisten vaalien sähköisen äänestyksen 
mahdollisuuksiin. Ylioppilaskuntien edustajiston vaalit eivät ole yhtä laajat kuin valtakunnalliset 
vaalit, jolloin ylioppilaskuntien sähköinen äänestys tarkoittaa pienempää väkimäärää. Suuremmissa 
vaaleissa sähköinen äänestyksen riskit ovat tietysti suuremmat.

Ehkä nettiäänestystä voidaan kokeilla tulevaisuudessa kaikista mainituista ongelmista huolimatta. 
Toivottavasti silloin edetään aluksi pienellä kokeilulla eikä heti kerralla koko valtakunnassa. 
Toivottavasti nettiäänestyksen pieni kokeilu valtakunnallisissa vaaleissa osoittaa koko homman 
järjettömyyden.

Sähköisen äänestyksen asiaa pitää tietysti seurata asianmukaisesti. Toivossa on hyvä elää, joten 
voimme toivoa päättäjien viisautta tässä asiassa, jolloin Suomeen ei tulevaisuudessa perustettaisi 
sähköisen äänestyksen järjestelmää.

Sähköisen äänestyksen erittäin isot ongelmat demokratian toimivuudelle on edelleenkin kova 
tosiasia.

1640.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

Jyrki J. J. Kasvi oli aikanaan järjen ääni sähköiseen äänestykseen liittyen. 

Eri asiayhteyksissä asiasta täysin tietämättömät henkilöt kannattavat täysin tunnepohjalta sähköistä 
äänestystä, jolloin mikään kunnollinen asiaperuste ei taida upota tällaisten ihmisten tajuntaan.
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1641. Tietotekniikan jättien toiminta Euroopan Unionin 
alaisuudessa

1641.1. Merkintä 1246: Totuus? / Euroopan Unioni / 
Tietotekniikan jätit

29. marraskuuta 2021
1246: Totuus? / Euroopan Unioni / Tietotekniikan jätit

Permanent link / Pysyvä linkki:
https://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1246

Linkkilistan ensimmäinen osa liittyy yleisesti tosiasioiden tarkastukseen:

* Helsingin Sanomat on julkaissut kaksi artikkelia tarkastaen Eduskunnassa esitettyjä 
väittämiä
* eli sekä hallitus että hallitus on esittänyt osittain virheellisiä väittämiä
* tosiasioiden tarkastuspalveluja alkaa olla eri maissa
* Euroopan Unionin alaisuudessa on kehitetty keinoja vastaamaan väärän informaation 
ongelmiin
* kaksi uutisia tuottavaa yhteisöä julkaissut omat menetelmänsä väärän informaation 
ongelmiin
* ClaimReview on yksi ratkaisu väärän informaation ongelmien ratkaisussa

Hindman, M. (2019). Internet-ansa: Miten digitaalinen talous rakentaa monopoleja ja nakertaa 
demokratiaa (K. Pietiläinen, Käänt.). Helsinki: Terra Cognita.

Hindman (2019) kuvaa digitaalisen talouden muodostamia monopoleja, jolloin kilpailun voittaja voi 
saada jonkin yksittäisen digitaalisen markkinan lohkon täysin hallintaansa vaikeuttaen kilpailijoiden 
pääsyä yksittäisen digitaalisen markkinan lohkoon.

Yksi tekijä vapaalle tiedonvälitykselle on tiettyjen sähköisten palveluiden merkittävyys, jolloin 
linkkilistassa mainitut Facebook, Google ja Twitter hallitsevat yhteensä melkoista osaa erilaisilla 
digitaalisilla markkinan lohkoilla. Yhtenä kilpailijana joilla lohkoilla on tietysti Bing-palvelu, jonka 
markkinaosuus on vähäisempi tietyillä digitaalisilla markkinan lohkoilla.

Linkkilistassa on asiaa näiden palveluiden suhteesta tosiasioiden tarkastukseen. Eli mainitut 
palvelut yritetään yhdentää tosiasioiden tarkastuksen järjestelmien kanssa.

Toinen asia on palvelujen suhde uutisia tuottavien yhteisöjen kanssa. Eri maissa mm. Facebook ja 
Google ovat alkaneet maksaa selvä rahaa joillekin tiedonvälityksen yhteisöille. Tietysti tällainen 
pakottaminen on ollut osa erilaisten valtioiden määräämiä toimenpiteitä, ja linkkilistassa on erilaisia 
esimerkkejä tehdyistä sopimuksista uutisia tuottavien yhteisöjen kanssa.
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Ongelmana on ollut uutisia tuottavien yhteisöjen uutisten sisällyttäminen osaksi palvelua ilman 
mitään maksua uutisia tuottaville yhteisöille.

Yksi linkki koskee nykyisen pandemian (COVID 19 -tauti) vaikutuksia tiedonvälitykseen. Moni 
tiedotusväline on ollut isoissa ongelmissa, ja osa tiedotusvälineistä on joutunut lopettamaan 
toimintansa kannattamattomana.

Ehkä erilaisten palveluiden maksamat korvaukset tiedotusvälineiden sisällön käyttämisestä auttavat 
joidenkin tiedotusvälineiden kannattavaa toimintaa.

Tietysti on selvää, että digitaalisen markkinan lohkoilla toimii erilaisia jättimäisiä tietotekniikan 
yrityksiä, joiden toimintaa Euroopan komission kilpailun pääosasto (Directorate-General for 
Competition) on selvittänyt eri vaiheissa. Osa näistä yrityksistä on valinnut yhteistyön Euroopan 
komission kilpailun pääosaston kanssa tai oikeudenkäynnin Euroopan komission kilpailun 
pääosastoa vastaan. Osasta mainitut yritykset ovat hävinneet oikeudenkäyntejä, jolloin komission 
kilpailun pääosaston määräykset ovat jääneet voimaan.

Tähän kohtaan pitää todeta lainsäädännön hankkeita digimarkkinalle ja digipalveluille.

Digimarkkinasäädöksestä ja digipalvelusäädöksistä otan tähän kohtaan lainaukset Euroopan 
komission ehdotukset lainsäädännöstä (2020/0374(COD); 2020/0361(COD)).

2020/0374 (COD) digimarkkinasäädös
2020/0374(COD) Digital Markets Act

https://oeil.secure.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?
reference=2020/0374(COD)&l=en
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/FI/TXT/?uri=COM%3A2020%3A842%3AFIN

Sivulta 2:

Ehdotus rajoittuu nimenomaan sellaisiin ydinalustapalveluihin, joissa havaitut ongelmat ovat 
ilmeisimpiä ja näkyvimpiä ja joissa muutamien yrityskäyttäjille ja loppukäyttäjille 
palveluväylän tarjoavien suurten verkkoalustojen toiminta on johtanut tai todennäköisesti 
johtaa näiden palvelujen ja markkinoiden heikkoon kilpailullisuuteen. Näitä 
ydinalustapalveluja ovat muun muassa i) verkossa toimivat välityspalvelut (esim. 
markkinapaikat, sovelluskaupat ja verkossa toimivat välityspalvelut muilla aloilla, 
esimerkkeinä liikkuvuus, liikenne ja energia), ii) verkossa toimivat hakukoneet, iii) 
verkkoyhteisöpalvelut, iv) videonjakoalustapalvelut, v) numeroista riippumattomat 
henkilöiden väliset sähköiset viestintäpalvelut, vi) käyttöjärjestelmät, vii) pilvipalvelut ja 
viii) mainontapalvelut, kuten mainosverkot, mainospörssit ja muut mainonnan 
välityspalvelut, jos nämä mainontapalvelut liittyvät yhteen tai useampaan muista edellä 
mainituista ydinalustapalveluista.

Seuraava PDF-tiedosto liittyy tähän:
* BRIEFING: EU Legislation in Progress: Digital markets act: PE 689.357 – March 2021

Asiakirja (EU Legislation in Progress) kerää yhteen digimarkkinasäännöksen vaiheita tilanteessa 
maaliskuussa 2021. Asiakirjassa on paljon linkkejä, joita seuraamalla näkee eri vaiheet 
aikaisemman linkin lisäksi (2020/0374(COD)).
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2020/0361(COD) digipalvelusäädös
2020/0361(COD) Digital Services Act

https://oeil.secure.europarl.europa.eu/oeil/popups/ficheprocedure.do?
reference=2020/0361(COD)&l=en
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/FI/TXT/?uri=COM%3A2020%3A825%3AFIN

Sivulta 3:

Ehdotuksen ensisijaisena tavoitteena on varmistaa sisämarkkinoiden moitteeton toiminta 
erityisesti rajatylittävien digitaalisten palvelujen (varsinkin välityspalvelujen) tarjoamisen 
osalta. Tämän tavoitteen mukaisesti ehdotuksella pyritään varmistamaan yhdenmukaiset 
edellytykset innovatiivisten rajatylittävien palvelujen kehittämiselle unionissa käsittelemällä 
ja ehkäisemällä tällaisen taloudellisen toiminnan esteitä, jotka johtuvat kansallisten 
lainsäädäntöjen erilaisista kehitystavoista, ottaen huomioon, että useat jäsenvaltiot ovat 
antaneet tai aikovat antaa lainsäädäntöä muun muassa laittoman verkkosisällön 
poistamisesta, huolellisuusvelvoitteesta, ilmoitus- ja toimintamenettelyistä sekä 
avoimuudesta. Samalla ehdotuksessa säädetään digitaalisten palvelujen asianmukaisesta 
valvonnasta ja viranomaisten välisestä yhteistyöstä unionin tasolla ja tuetaan siten 
luottamusta, innovointia ja kasvua sisämarkkinoilla.

Seuraava PDF-tiedosto liittyy tähän:

* BRIEFING: EU Legislation in Progress: Digital services act: PE 689.357: March 2021

Asiakirja (EU Legislation in Progress) kerää yhteen digipalvelusäädöksen vaiheita tilanteessa 
maaliskuussa 2021. Asiakirjassa on paljon linkkejä, joita seuraamalla näkee eri vaiheet 
aikaisemman linkin lisäksi (2020/0361(COD)).

Suomessa on julkaistu Eduskunnan suuren valiokunnan lausunto kumpaankin 
(digimarkkinasäännös ja digipalvelusäännös) asiaan liittyen, jolloin niilla on ollut tunnuksena "U 
2/2021 vp" (digipalvelusäädös) ja "U 6/2021 vp" (digitaalisia markkinoita koskeva säädös). 
Kummankin asian yhteydessä on linkit asiantuntijalausuntojen PDF-tiedostoihin liittyen.

Kun katsoo ehdotetun digimarkkinasäädöksen lainatun tekstin kohtia i-viii, niin jokaisella 
mainitulla digitaalisen markkinan lohkolla on yksi jättimäinen tietotekniikkayritys, joka hallitsee 
hyvin laajasti tietyn digitaalisen markkinan lohkoa. Lisäksi pitää todeta, että lainatun tekstin kohdat 
i-viii kattavat hyvin suuren osan nykyistä tietotekniikkaa.

Digipalvelusäädöksen ehdotuksesta voi todeta laittoman verkkosisällön poistaminen. Mahdollisesti 
laittomaksi verkkosisällöksi voidaan laskea selvästi virheellistä tietoa sisältävät sivut, jolloin 
palveluntarjoajan pitäisi poistaa virheellistä tietoa sisältäviä sivuja. Voi olla, että olen käsittänyt 
väärin ehdotetun digipalvelusäädöksen sisällön, ja virheellisten väittämien poistaminen voi 
jatkossakin perustua yleisesti hyväksyttyihin toimintamalleihin (Code of Practice on 
Disinformation).

[Linkkilistaan] on erikseen kerättyjä linkkejä liittyen digimarkkinasäädöksen käsittelyyn. 
Sisämarkkina- ja kuluttajansuojavaliokunta on valiokunta, jolla on johtovastuu 
digimarkkinasäännöksen valmistelussa. Muutama muu valiokunta antaa lausunnot sisämarkkina- ja 
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kuluttajansuojavaliokunalle, ja mainitun kokouksen www-sivulta löytyy myös muiden valiokuntien 
antamat lausunnot.

Sisämarkkina- ja kuluttajansuojavaliokunnan esityslistasta (22.11.2021) saa haettua 
digimarkkinasäännöksen ehdotukseen liittyviä asiakirjoja. Esimerkiksi äänestyslista (voting list) on 
vain vaatimattomat 190 sivua. Käsitin niin, että yksi asiakirja (Compromise amendments) kokoaa 
yhteen kaikki muutosehdotukset, ja varsinaisessa äänestyksessä voidaan hyväksyä useampi muutos 
kerralla (Compromise Amendment, A-G). Eli varsinainen äänestys voi koskea vain yhtä isoa 
muutosta kerralla (Compromise Amendment). Varmaankin noiden muutosehdotusten kirjaaminen ja 
yhdentäminen yhteen asiakirjaan on todella kovaa hommaa asiaa käsitteleville viranhaltijoille ja 
koko mietinnöstä vastaavalle henkilölle; Esittelijä (Rapporteur) on Andreas Schwab.

Sisämarkkina- ja kuluttajansuojavaliokunnan hyväksymä mietintö (22.11.2021) lähtee lähiaikoina 
Euroopan parlamentin käsittelyyn. Euroopan parlamentin käsittelyn jälkeen on koossa Euroopan 
parlamentin hyväksymä yhdennetty asiakirja, joka on lähtökohtana neuvotteluille Euroopan unionin 
neuvoston (eli ministerineuvoston) kanssa.

Eli digimarkkinasäädöksen lainsäädäntö on vielä kesken, ja lopullista tekstiä ei ole vielä hyväksytty. 
Lehdistötilaisuudesta (23.11.2021) voi todeta Ranskan puheenjohtajakauden kestävän tammikuusta 
kesäkuuhun vuonna 2022. Eli Ranska voi ottaa asian käsittelyyn neuvostossa, ja tuloksena voi olla 
Euroopan unionin neuvoston (eli ministerineuvoston) päätös asiaan liittyen (digimarkkinasäädös, 
2020/0374(COD)).

Yhden asiakirjan (Compromise amendments) yhdennetty ehdotus (Compromise Amendment B) 
lisää www-selaimet yhdeksi keskeiseksi ratkaisuksi digitaalisessa ympäristössä. Aikaisempien 
merkintöjen perusteella tiedämme tälläkin alueella (www-selaimet) yhden tietotekniikkajätin 
ratkaisun olevan hyvin suurella markkinaosuudella.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Mikä on totuus missäkin asiassa? Yhdeksi isoksi ongelmaksi on muodostunut väärät väittämät, 
jotka voivat levitä erilaisissa sähköisissä palveluissa. Kuten edeltä voi todeta, niin ennen 
mahdollista lainsäädäntöä Euroopan komissio pyrkii edistämään väärien väittämien torjumista 
yleisesti hyväksytyillä toimintamalleilla (Code of Practice on Disinformation).

Toiseksi isoksi ongelmaksi on muodostunut joidenkin tietotekniikan jättien hyvin hallitseva 
markkinaosuus digitaalisen toimintojen eri lohkoilla, mikä voi aiheuttaa erilaisia ongelmia nyt ja 
tulevaisuudessa.

JOS digimarkkinasäädös ja digipalvelusäädös ovat joskus tulevaisuudessa lopullisesti hyväksyttyjä 
lakeja, niin hyväksyttyjen lakien oikea vaikutus on tietysti tarkasti seurattava asiakokonaisuus. 
Vastaavalla tavalla voi yksi seurannan kohde olla Euroopan Unioniin kuulumattomien valtioiden ja 
valtioiden yhteistyöjärjestöjen lainsäädännön toimijoiden vastaavat lainsäädännön paketit 
digimarkkinoihin ja digipalveluihin liittyen.

Esimerkin vuoksi on linkit ASEAN:n toimintaan digitaalisella alueella ja ASEAN:n toimintaan 
kilpailun alueella. Eli ASEAN voi järjestäytyä omalla tavallaan ja omalla aikataulullaan 
kilpailupolitiikkaan liittyvillä yhteistyön alueilla. Mahdollisesti ASEAN järjestäytyy ja hekin voivat 
esittää erilaisia kilpailuun liittyviä määräyksiä digitaalisille markkinoille.
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Tietysti voi ajatella, että tietyt tietotekniikan jätit ovat voineet toimia pitkään ilman mitään 
rajoituksia tai määräyksiä. Varmaankin tietotekniikan jättien pääkonttoreissa luetaan hyvin tarkasti 
tehdyt lainsäädännön ehdotukset (digimarkkinasäädös ja digipalvelusäädös). Linkkilistassa on 
kahden kuulemisen (Kerro mielipiteesi / Have you say) linkit, joita tutkimalla selviää joidenkin 
tietotekniikan jättien esittämät asiakirjat koskien lainsäädännön ehdotuksia (digimarkkinasäädös ja 
digipalvelusäädös). Mielenkiintoista on nähdä tietotekniikan jättien valitsemat toimintalinjat, jotka 
voivat vaihdella yhtiöstä toiseen. Toisaalta tietotekniikan jätit voivat sopia edunvalvonnan 
painopisteistä useamman yhtiön yhteistyönä. Nähtäväksi jää paljonkin, ja asiaa pitää seurata 
asianmukaisesti, koska lakialoitteen käsittely on vasta alkamaisillaan.

Näiden kahden lakialoitteen suhteen voi todeta yleisen tietosuoja-asetuksen (ei direktiivi vaan 
asetus), jonka merkitystä tuskin kukaan tässä vaiheessa vähättelee. Mahdollisesti nämä kaksi 
lakialoitetta voivat muuttaa hyvin laajasti erilaisten tietotekniikan jättien toimintaa Euroopan 
Unionissa, mutta tämä nähdään vasta tulevaisuudessa.

1641.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

Datasäädös, datanhallintasäädös, digimarkkinasäädös ja digipalvelusäädös. Tuossa on neljä laajaa 
lakipakettia, jotka vaikuttavat suurten tietotekniikkayhtiöiden toimintaan Euroopan Unionin 
alaisuudessa. Käytännössä moni iso yhdysvaltalainen tietotekniikkajätti joutuu huomioimaan 
mainitun neljän säädöksen vaatimuksia eri tavoilla toimiessaan Euroopan Unionin alaisuudessa.

Osasta jotkut isot tietotekniikkayhtiöt ovat valinneet vapaaehtoisen yhteistyön tien. Jotkut yhtiöt 
ovat valinneet oikeustapauksien tien, jolloin ne yrittävät kiistää Euroopan komission vaatimuksia eri 
tavoilla. Aika näyttää oikeustapauksien lopulliset päätökset. Osasta jotkut isot tietotekniikkayhtiöt 
ovat joutuneet taipumaan Euroopan komission vaatimuksiin hävityn oikeustapauksen vuoksi.

Itse olen kiinnittänyt muutamassa lausunnossa huomiota muutaman tapaukseen, jossa osapuolina on 
jokin iso tietotekniikan yhtiö. Kaikki lausunnot löytyvät seuraavasta osoitteesta:

https://jukkarannila.fi/lausunnot.html

Mielenkiintoisella tavalla Euroopan komissio on järjestänyt muutaman kuulemisen, jossa voi ottaa 
kantaa erilaisiin kilpailun tapauksiin. Käytännössä eri tietotekniikkayhtiöt ovat esittäneet erilaisia 
sitoumuksia, joilla ne pyrkivät vastamaan Euroopan komission vaatimuksiin. Osasta eri sitoumukset 
ovat olleet aivan järkeviä ajatellen tietotekniikkamarkkinoiden kunnollista toimintaa.

Hindman (2019) pitää tietysti mainita tässä asiayhteydessä. Hindman (2019) esittelee eri yhtiöiden 
vaikutusta tietotekniikkamarkkinoihin, jolloin jotkut yhtiöt ovat saavuttaneet määräävän 
markkinaosuuden. Jatkossa on mielenkiintoista nähdä, että miten muiden maanosien (vrt. Euroopan 
Unioni) kilpailuviranomaiset ottavat kantaa isojen tietotekniikkayhtiöiden määrääviin 
markkinaosuuksiin.
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1642. Venäjän kehityksen seuraaminen eri tavoilla

1642.1. Merkintä 1247: Belton (2021) / Kirja-arvio / Venäjä

7. joulukuuta 2021
1247: Belton (2021) / Kirja-arvio / Venäjä

Permanent link / Pysyvä linkki:
https://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1247

Belton, C. (2021). Putinin sisäpiirissä: Kuinka KGB valtasi Venäjän ja kääntyi länttä vastaan (I. 
Rekiaro, Käänt.). Jyväskylä: Docendo.

Ensimmäiseksi täytyy todeta kirjasta erilaisia lukuja:

* sivuja on yhteensä 654
* varsinainen teksti on sivuilla 9-654
* viiteluettelo on sivuilla 553-645
* henkilöhakemisto on sivuilla 647-654

Lyhyesti ottaen kirja on erittäin laaja katsaus Venäjän historiaan jonkin verran ennen Neuvostoliiton 
kaatumista ja kehityksen uudenlaisena Venäjän valtiona Neuvostoliiton vaiheen jälkeen.

Kirjan sisällysluettelo on seuraava:

* Henkilöt
* Suomenkielisen laitoksen johdanto
* Prologi
Ensmmäinen osa:
* 1. Operaatio Lutš
* 2. Sisäpiirin keikka
* 3. Jäävuoren huippu
* 4. Operaation Seuraaja: Kello on jo yli puolenyön
* 5. Lasten lelut kuralätäköissä
Toinen osa:
* 6. Sisäpiiri loi hänet
* 7. Operaatio Energia
* 8. Kauhun jälkeen: imperiumi herää
* 9. Nälkä kasvaa syödessä
Kolma osa:
* 10. Obštšak
* 11. Londongrad
* 12. Taistelu alkaa
* 13. Pimeä raha
* 14. Pehmeää vaikuttamista rautanyrkissä
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* 15. Verkosto ja Donald Trump
Epilogi
Kiitokset
Viitteet
Henkilöhakemisto

Käsitin, että kirjoittaja (Belton 2021) on tehnyt kirjaa (noin) kaksi vuotta, mikä näkyy hyvin laajana 
yksityiskohtien esittelynä. Lisäksi pitää todeta, että kirjoittaja on tehnyt erilaisia haastatteluita eri 
henkilöiden kanssa, mikä sekin näkyy viiteluettelon viitteissä.

Miksi Venäjästä tuli sellainen valtio, jonka tunnemme nykytilanteessa?

Kirjassa on jonkin verran asiaa tavallisten kansalaisten mielipiteiden kehittymisestä Neuvostoliiton 
kaatumisen jälkeen. Aina välillä Venäjän valtio joutui vaikeisiin tilanteisiin kuten tietyt terroristi-
iskut Venäjän maaperällä. Eri vaiheissa Vladimir Putinin johdolla valtio selvisi huolimatta vaikeista 
tilanteista.

Muutama sota on mainittu kirjassa, jolloin Venäjä on järjestänyt erilaisia sotilaallisia hankkeita. 
Esimerkiksi Ukrainan sodan ja Krimin valtauksen taustoja on kuvattu.

Oman arvion mukaan Neuvostoliiton kaatumisen jälkeinen aika Venäjällä oli melkoisen sekavaa 
vaihetta Boris Jeltsinin ollessa presidenttinä, jolloin kansalaiset saattoivat kannattaa Venäjän valtion 
vakautta sekavan vaiheen jälkeen.

Oman arvion mukaan siirtymä kommunistisesta järjestelmästä vapaaseen markkinatalouteen on 
ollut hyvin vaikea hanke. Vastaavalla tavalla ajatus demokratian levittämisestä uudenlaiseen 
Venäjän valtioon on ollut hyvin vaikea hanke. Belton kuvaa laajasti kumpaakin aihetta, jolloin 
demokratia ja markkinatalous on ollut joidenkin sidosryhmien kannattama asia. Toisaalta osa 
sidosryhmistä haluaa valtion vakautta, jolloin demokratia ei ole ensimmäisenä asiana asialistalla.

Vladimir Putinin virkaan astumisen jälkeistä historiaa Belton kuvaa laajasti entisen KGB:n 
palveluksessa vaikuttaneiden henkilöiden tekemisistä. Lyhyesti todeten KGB:n palveluksessa 
vaikuttaneet henkilöt ovat edenneet vähitellen eri tehtäviin Venäjän valtion koneistoihin ja erilaisiin 
liike-elämän koneistoihin.

Vähitellen Venäjällä on keskitetty valtiovaltaa takaisin Moskovassa vaikuttavalle valtion johdolle. 
Vähitellen Venäjä on tehnyt erilaisia hankkeita ulkomailla jo Neuvostoliitosta tutuilla 
toimintatavoilla. Kumpikin asia on toisiinsa liittyvä, jolloin Moskovassa annettuja määräyksiä on 
noudatettu eri vaiheissa eri puolilla maailmaa.

Belton (2021) kuvaa erittäin yksityiskohtaisesti erilaisia vaikuttamisen hankkeita eri puolilla 
länsimaita, jolloin Venäjä on edistänyt omaa asialistaansa. Yksi keskeinen hanke on ollut 
vaikuttaminen erilaisten länsimaiden vaaleihin esimerkiksi rahoittamalla ehdokkaita, jotka ovat 
aiheuttaneet erilaisia ristiriitaisuuksia eri maiden sisällä. Toinen keskeinen hanke on ollut 
vaikuttaminen liike-elämään eri tavoilla, jolloin Venäjän liike-elämän edustajat ovat edistäneet 
Moskovassa määriteltyä asialistaa eri tavoilla erilaisilla omistuksen järjestelyillä ja suoralla 
rahallisella tuella erilaisille liike-elämän sidosryhmille eri puolilla maailmaa.

Belton (2021) kuvaa tarkemmin muutaman poliitikon suhdetta venäläisiin sidosryhmiin erilaisissa 
vaalikampanjoissa ja muussakin toiminnassa.
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Korruptio on Beltonin (2021) laajasti kuvaama ilmiö, jolloin sekä Venäjällä vallitseva korruputio 
että ulkomailla vallitseva korruptio on tarkasti kuvattu. Käyttämällä selvää rahaa piilottamalla 
rahanjako monimutkaiseksi verkostoksi saa paljon aikaan eri sidosryhmien tietämättä tai 
ymmärtämättä kokonaisvaltaisesti oikean korruption erityispiirteitä.

Kirjassa kuvataan länsimaisten sidosryhmien oikeaa toivoa, että uusi Venäjän valtio olisi siirtynyt 
markkinatalouteen ja demokratiaan hyvinkin nopeasti. Totuushan on päinvastainen, jolloin Venäjän 
markkinatalouteen vaikuttaa laajasti valtion erilaiset määräykset ja demokratian edistäminen ei ole 
asialistalla. Venäjän markkinatalous on nyt eräänlainen valtiojohtoinen komentotalous.

Onko Venäjä nyt vaarallisempi valtio kuin Neuvostoliitto aikanaan? Lyhyesti todeten venäläiset 
verkostot vaikuttavat eri puolilla maailmaa, ja länsimailta on mennyt jonkin verran aikaa ymmärtää 
Venäjän oikeita päämääriä.

Millainen voisi olla tämän kirjan (Belton 2021) vaikutus pidemmällä aikavälillä? Jokaisen Venäjää 
tarkemmin seuraavan henkilön pitäisi tietysti lukea tämä kirja asianmukaisesti.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Oman käsityksen mukaan Venäjä on edelleenkin hyvin riippuvainen energian viennistä, joka on 
tietysti kohdannut aina välillä erilaisia ongelmia. Pystyisikö Venäjä monipuolistaman talouttaan, 
jolloin Venäjä ei olisi liian riippuvainen energian viennistä? Tietysti uudenlaisen liiketoiminnan 
kehittäminen on hyvin vaikeaa

Toisaalta vastaan on tullut tietoja, että Venäjän väestö on vähentynyt. Mitä Venäjän valtion pitäisi 
tehdä väkiluvun vähenemisen vuoksi?

Itse olen pohtinut venäläisten nuorten tulevaisuuden suunnitelmia. Miten he suhtautuvat Venäjän 
yleiseen kehitykseen nykyisessä valtiojohtoisessa toimintaympäristössä? Alkavatko nuoret 
muuttamaan ulkomaille eri syiden vuoksi? Tein muutaman haun hakukoneella, ja poismuutto 
Venäjältä on yksi vaikuttava tosiasia, muuta poismuuton laajuus on tietysti nähtävä pidemmällä 
aikavälillä.

Kestääkö Venäjän nykyinen järjestelmä pidemmällä aikavälillä? Tähän ei ole selvää vastausta, ja 
Venäjän tilanteen kehittymistä on tietysti seurattava asianmukaisesti.

Oma politiikan seuranta Venäjän suhteen ei ole ollut ensimmäinen aihe. Tällainen perusteos (vrt. 
Belton 2021) kannattaa lukea aina välillä. Varmaankin muidenkin maiden suhteen löytyy tällaisia 
perusteoksia, joita kannattaa lukea asianmukaisesti.

1642.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2024

Eri maiden seurantaan löytyy erilaisia uutissivustoja. Itse en seuraa järjestelmällisesti Venäjän 
kehitystä päivittäin, joten oma osaaminen Venäjän suhteen on hyvin vajavaista. Belton (2021) on 
yksi esimerkki perusteoksesta, joka kannattaa lukea, jos alkaa seuraamaan Venäjän kehitystä 
päivittäin.
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1643. Erityislaatuisuudesta keskustelua

1643.1. Merkintä 1248: Yhdysvallat takaisin / Erityislaatuinen / 
Biden (III)

30. joulukuuta 2021
1248: Yhdysvallat takaisin / Erityislaatuinen / Biden (III)

Permanent link / Pysyvä linkki:
https://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1248

Linkkilistasta voi todeta seuraavaa:

* Wikipedia-artikkeli Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta
* Wikipedia-artikkeli koetusta Yhdysvaltojen taantumisesta
* Yhdysvaltojen erityislaatuisuus yhden arvion mukaan
* mikä on presidentti Donald Trumpin kauden oikea perintö?
* kuinka Yhdysvaltojen kansalaiset kokevat oman erityislaatuisuutensa?
* Powellin oppi (Powell Doctrine) Yhdysvaltojen aloittaman sodan perusteista
* Weinbergerin oppi (Weinberger Doctrine) Yhdysvaltojen aloittaman sodan perusteista
* onko Powellin oppia noudatettu Syyrian sodassa?
* onko Yhdysvallat palannut takaisin monenkeskiseen politiikkaan?
* myös presidentti Joe Biden on antanut määräyksiä Huawein puhelimia kohtaan.

Ohessa on vielä kolmen artikkelin lähdeviitteet: Campbell (1998); LaFeber (2009); Walt (2011).

Aikaisemmin olen todennut, että heidän pitää käydä Yhdysvalloissa omaa keskustelua koetusta 
omasta erityislaatuisuudesta, ja tätä keskustelua ei kannata juurikaan arvioida näin ulkopuolisten 
näkökulmasta. Heidän oma usko omaan erityislaatuisuuteen pitää huomioida vakiomuuttujaksi.

Tähän pitää todeta Walt (2011), joka käsittelee Yhdysvalloissa vallitsevaa koettua erityislaatuisuutta 
purkaen erityislaatuisuuden viittä väittämää.

Mainitut viisi myytin osaa (Walt 2011) ovat seuraavat:

Myth 1: There Is Something Exceptional About American Exceptionalism
Myth 2: The United States Behaves Better Than Other Nations Do
Myth 3: America's Success is Due to Its Special Genius
Myth 4: The United States Is Responsible for Most of the Good in the World
Myth 5: God Is on Our Side.

Myyttien suomennokset voisivat olla seuraavat:

1) Amerikkalaisessa erityislaatuisuudessa on jotain todella erityislaatuisuutta
2) Yhdysvallat käyttäytyy paremmin kuin muut maat maailmassa
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3) Yhdysvaltojen menestys perustuu viisaasti päätettyihin ratkaisuihin
4) Yhdysvallat on monen hyvän asian takaaja maailmanlaajuisesti
5) Jumala on Yhdysvaltojen puolella.

ON varmaan muitakin myyttejä, jotka laitetaan Yhdysvaltojen erityislaatuisuuden osaksi.

Mainitut viisi myyttiä on hyvä tiedostaa seurattaessa Yhdysvaltojen tekemää sisäpolitiikkaa ja 
ulkopolitiikkaa. Näin ulkopuolelta katsoen on hyvä tiedostaa, että Yhdysvaltojen erityisyyteen 
liittyy erilaisia myyttejä.

Osa Yhdysvaltojen kansalaisista kokee, että Yhdysvallat on taantunut (American decline) 
aikaisemmasta hyvästä tilanteesta. Tämäkin asia on hyvä tiedostaa seurattaessa Yhdysvaltojen 
sisäpolitiikkaa ja ulkopolitiikkaa.

Powellin oppi (Powell Doctrine) ja Weinbergerin oppi (Weinberger Doctrine) tulevat esiin 
Campbell (1998) ja LaFeber (2009) yhteydessä.

Powellin oppi (Wikipedia: Powell Doctrine) on seuraava.

The Powell Doctrine states that a list of questions all have to be answered affirmatively 
before military action is taken by the United States:

1. Is a vital national security interest threatened?
2. Do we have a clear attainable objective?
3. Have the risks and costs been fully and frankly analyzed?
4. Have all other non-violent policy means been fully exhausted?
5. Is there a plausible exit strategy to avoid endless entanglement?
6. Have the consequences of our action been fully considered?
7. Is the action supported by the American people?
8. Do we have genuine broad international support?

Weinbergerin oppi (Wikipedia: Weinberger Doctrine) on seuraava.

The Weinberger doctrine:

1) The United States should not commit forces to combat unless the vital national interests 
of the United States or its allies are involved.
2) U.S. troops should only be committed wholeheartedly and with the clear intention of 
winning. Otherwise, troops should not be committed.
3) U.S. combat troops should be committed only with clearly defined political and military 
objectives and with the capacity to accomplish those objectives.
4) The relationship between the objectives and the size and composition of the forces 
committed should be continually reassessed and adjusted if necessary.
5) U.S. troops should not be committed to battle without a "reasonable assurance" of the 
support of U.S. public opinion and Congress.
6) The commitment of U.S. troops should be considered only as a last resort.

Yksi linkitetty artikkeli käsittelee Powellin opin (Wikipedia: Powell Doctrine) soveltamista 
Syyriaan sodan suhteen. Vastaukset eivät ole kaikilta osin Powellin opin mukaisia.
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Mielenkiintoinen yksityiskohta on Bidenin hallinnon suhtautuminen Huawein toimittamaan 
tekniikkaan. Pitääkö Huawein toimintaa rajoittaa Yhdysvaltojen kansallisen turvallisuuden vuoksi? 
Näiltä osin Biden jatkaisi Trumpin politiikkaa.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

En ole aikaisemmin käsitellyt Powellin oppia (Powell Doctrine) tai Weinbergerin oppia (Weinberger 
Doctrine). Vertailun vuoksi linkkilistassa on mainittu esimerkinomaisesti Venäjän julkaisema 
sotilasoppi vuodelta 2014, jonka jälkeen ei ole julkaistu uutta asiakirjaa.

Varmaankin eri puolilla maailmaa on voitu lukea Venäjän julkaisema sotilasoppi hyvinkin 
huolellisesti, mikä on varmaan on ollut yksi tavoite asiakirjan julkaisulle.

Esimerkinomaisesti linkkilistassa on linkki Ulkopoliittisen instituutin (FIIA) raporttiin 42, joka 
esittelee Venäjän sotilasoppia omalta osaltaan.

Linkkilistan lopussa on mainittu Wikipedia-artikkeli koskien virassa olleiden Yhdysvaltojen 
presidenttien ajamaa politiikan suuntaa (United States presidential doctrines), joka voi käsitellä 
myös sotilaallisen voiman käytön edellytyksiä.

Miten meidän Suomessa pitäisi suhtautua eri puolilla maailmaa julkaistuihin politiikan 
oppirakennelmiin (doctrine)? Tämä on tietysti hyvä kysymys näin pienen maan kannalta katsottuna.

Myös Suomen pitää julkaista omat esityksensä erilaisten vertailujen mahdollistamiseksi. 
Valtioneuvoston ulko- ja turvallisuuspoliittinen selonteko (Valtioneuvoston julkaisuja 2020:30) on 
mainittu linkkilistassa, ja selonteko on hyvä alku erilaisille jatkoselvityksille.

Yhdysvaltojen presidentti Joe Bidenin osalta en vielä osaa arvioida hänen ajamiaan pitkän aikavälin 
toimintalinjoja, joten asia selviää ajan kuluessa. Tietysti Biden voi edustaa yhtä tulkintaa 
Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta, jos hän käyttää tietoisesti Yhdysvaltojen erityislaatuisuuden 
määrittelyä puheissaan ja teoissaan.

1643.2. Uudelleenarviointia / 12.12.2024

Asiat eivät ole juuri muuttuneet mihinkään.

• Yhdysvaltojen asukkaat pitävät Yhdysvaltoja erityislaatuisena maana.
• Yhdysvaltalaisten oma usko omaan erityislaatuisuuteen on jonkinlainen vakiomuuttuja.
• Näin ulkopuolelta ei kannata esittää laajoja huomioita Yhdysvaltojen erityislaadusta.

Mikä tulee olemaan Joe Bidenin presidenttikauden perintö? Yksi asia on Suomen NATO-jäsenyys, 
joka siis toteutettiin Joe Bidenin presidenttikauden aikana.

Powellin oppi (Powell Doctrine) ja Weinbergerin oppi (Weinberger Doctrine) voivat tulla uudelleen 
esiin Donald Trumpin seuraavalla presidenttikaudella, joka alkaa tammikuussa 2025.
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1644. Vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan asiaa 
jonkin verran

1644.1. Merkintä 1249: Hävittäjät / Maanpuolustus / Myös 
naisnäkökulmaa

16. tammikuuta 2022
1249: Hävittäjät / Maanpuolustus / Myös naisnäkökulmaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
https://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1249

Maanpuolustusasioissa kovin päätös pitkään aikaan on Suomeen hankittavat uudet hävittäjät. Eri 
vaiheiden jälkeen valittu hävittäjämalli on nimeltään seuraava: Lockheed Martin F-35A Lightning 
II. Asiasta on linkkejä tämän merkinnän linkkien alussa.

Olen käsittänyt niin, että valitulla hävittäjämallilla pitäisi pärjätä muutama vuosikymmen.

Kaiken varalta laitoin hankintapäätökseen liittyviä asiakirjoja seuraavaan ZIP-tiedostoon:
Havittajahankinta_2021_asiakirjoja.zip

On hyvinkin mahdollista, että nykyinen www-sivu voi poistua käytöstä, jolloin hankintaan liittyvät 
asiakirjat pitää etsiä uudelta www-sivulta.

Pitäisikö Suomen ja Ruotsin muodostaa puolustusliitto? Asiaan liittyy yksi mielipide linkkilistassa.

Tämän jälkeen on joukko linkkejä, joiden perusteella voi tarkastella naisten vapaaehtoista 
osallistumista aseelliseen palvelukseen. Lyhyesti todeten vapaaehtoinen aseellinen palvelus on 
tiedossa isolla joukolla naisia, ja vuonna 2021 palvelukseen haki 1675 naista. Naisten 
vapaaehtoinen aseellinen palvelus on ollut mahdollista yli 25 vuotta. Yleisesti ottaen naisten 
kiinnostus ja innostus aseelliseen palvelukseen on kyllä hyvin tiedossa, koska heille koko palvelus 
on tosiaan täysin vapaaehtoista.

Yksi mainittu asia linkkilistassa on kuitenkin naisten kohtaama epäasiallinen käytös, jota on 
esiintynyt myös Suomessa. Tähän liittyy kaksi linkkiä, joiden perusteella voi todeta naisten 
kohtaamaa epäasiallista käytöstä aseellisen palveluksen aikana.

Toisaalta Puolustusvoimien kalustoa kehitetään koko ajan, ja linkkilistassa on asiaa Suomeen 
hankittavista kalustoratkaisuista kuten panssarivaunut, panssariajoneuvot ja paukkupatruunat 
korvaava järjestelmä.

Tässä kohtaa voi todeta tutulla tavalla muutaman asian Reserviläinen-lehtien viimeksi ilmestyneistä 
numeroista.
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Reserviläinen-lehti 5/2021 saapui minulle 6.9.2021, ja voin todeta seuraavia:

* tätä lehden numeroa on jaettu Suomen lukioihin
* maanpuolustusmitaleja jaettu maanpuolustuksen tehtävissä ansioituneille
* 12. kesäkuuta 2021 tuli kuluneeksi sata vuotta reserviupseerikoulutusta
* Minna Nenonen on Reserviläisliiton uusi toiminnanjohtaja.

Katsoin maanpuolustusmitaliin (https://maanpuolustusmitali.fi) liittyvää www-sivustoa. Sivustolta 
on ladattavissa maanpuolustajan protokollaopas, joka on 176 sivua pitkä asiakirja 
maanpuolustuksen erilaisiin tilanteisiin kuten kunniamerkkien oikea asettelu juhlapukuun.

Reserviläinen-lehti 6/2021 saapui minulle 11.10.2021, ja voin todeta seuraavia:

* Patrian 6x6-ajoneuvon hankintojen eteneminen Latviassa ja Suomessa
* alueelliset joukot poistuvat
* paikallisjoukkoja on tarkoitus kehittää tulevaisuudessa
* Sotilaskotiliitto perustettu vuonna 1921
* Suomen Reserviupseeriliitto 90 vuotta
* Reserviläisliiton vuoden 2002 jäsentuote on Jokipiin Pellava Oy:n pellavapyyhe
* Puolustusvoimat kehittää digitaalista asiointijärjestelmää myös reserviläisille
* Ilmavoimat luopuu nykyisistä hävittäjistä vuoteen 2030 mennessä

Tunnetulla tavalla Jokipiin Pellava Oy sijaitsee Jalasjärvellä (nykyisin osa Kurikan kaupunkia). 
Jälleen kerran yksi hyvä suoritus hyvin perinteikkäältä perheyhtiöltä.

Reserviläinen-lehti 7/2021 saapui minulle 8.11.2021, ja voin todeta seuraavia:

* RK 62:n korvaava järjestelmä tullaan kehittämään tulevaisuudessa
* Turpotietäjä-kilpailu järjestetään jälleen
* Suomen ja Ruotsin yhteistyö etenee
* Kadettikunta 100 vuotta
* Kurikan Reserviupseerikerhon toimintaa laajaa ja kattavaa
* Reserviläisliiton Helsingin Seudun Reserviläispiirin jäsenmäärä kasvanut
* Suomen tykistö on edelleenkin asemäärältään suuri kokonaisuus.

Kurikan Reserviupseerikerho ry:n toiminnan laajuus sekä yhteistyökumppanien laatu ja määrä on 
hyvin tiedossa. Toisaalta myös Kurikan Reserviupseerikerho ry kärsii jäsenmäärän ongelmista kuten 
muutkin maaseudulla vaikuttavat reserviupseerikerhot. Aikanaan Jalasjärven Reserviupseerikerho 
ry on lakkautettu yhdistyksenä, ja suosituksena oli liittyminen Jalasjärven Reserviläiset ry:n 
jäseneksi. Kaikki Jalasjärven Reserviupseerikerho ry:n jäsenet eivät liittyneet Jalasjärven 
Reserviläiset ry:n jäseneksi.

Reserviläinen-lehti 8/2021 saapui minulle 13.12.2021, ja voin todeta seuraavia:

* Riihimäellä aloittaa Johtamisjärjestelmäkoulu
* Johtamisjärjestelmäkoulu kouluttaa kybervarusmiehiä
* naisten ja miesten yhteismajoituskokeilu jatkuu vuoden 2022 loppuun asti
* laskuvarjojääkäreitä koulutettu 60 vuotta
* merimiina edelleen merkittävä asetyyppi.
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21. lokakuuta 2021 merkinnässä 1239 totesin, että naisten ja miesten yhteismajoituskokeilu on 
vaikuttanut ikuisuusprojektilta, joka jatkuu edelleenkin vuonna 2022.

Linkkilistan viimeiset linkit viittaavat Valtioneuvoston julkaisuun 2021:91, joka on 
parlamentaarisen komitean mietintö koskien yleisen asevelvollisuuden kehittämistä ja 
maanpuolustusvelvollisuuden täyttämistä. Asiaan liittyvällä hankkeen www-sivulla on erilaisten 
sidosryhmien lausuntoja, joita kannattaa katsoa eri näkökulmista.

Itse kiinnitän lyhyesti huomiota Elisabeth Rehn – Bank of Ideas ry:n puolesta annettuun lausuntoon. 
Heidän lausuntonsa viittaa kokonaisturvallisuusrekisteriin. Olen monet kerrat todennus tarpeen vain 
yhdelle keskitetylle varautumisen rekisterille. JOS yhden rekisterin nimeksi tulee 
kokonaisturvallisuusrekisteri, niin en vastusta tällaisen nimen käyttöönottoa. Asia on täysin sama eri 
nimellä. Vähän ristiriitaisesti ajatellen mainittu keskitetty rekisteri on kuitenkin hajautettava 
järkevästi, jotta koko rekisteri ei kaatuisi kerralla koko Suomessa. Esimerkiksi kuntiin hajautettuna 
tämä tarkoittaisi kunkin kunnan osalta käytettäväksi varautumisen rekisterin pienempää osaa, jota 
käytettäisiin eri kunnissa tietyissä poikkeustiloissa.

Ketään tuskin yllättää, että julkaisussa (Valtioneuvoston julkaisu 2021:91) on paljon asiaa naisten 
vapaaehtoisesta aseellisesta palveluksesta.

Pitäisikö kutsunnat laajentaa koko ikäluokkaan sekä naisille että miehille? Vai riittääkö 
nykyjärjestelmä, jolloin naiset osallistuvat vapaaehtoisesti naisille tarkoitettuihin tilaisuuksiin, 
joissa esitellään vapaaehtoista aseellista palvelusta eri tavoilla? Vai pitäisikö naisille kohdistaa 
enemmän tiedotusta erilaisista tehtävistä muun maanpuolustuksen osa-alueilla?

Varmaankin nykyinen koronaviruksen aiheuttama kriisi on yksi lähtökohta tarkastellessa 
poikkeusoloihin varautumista. KYSYMYS: Kuinka erilaiset varautumisen rekisterit ovat oikeasti 
toimineet koronaviruksen aiheuttamassa poikkeusolotilanteessa?

Lyhyesti todeten myös sekä virallisessa maanpuolustustoiminnassa että vapaaehtoisessa 
maanpuolustustoiminnassa tapahtuu koko ajan kehittämistä ja muutosta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Vuonna 2015 Puolustusvoimat lähetti reserviläiskirjeen reserviläisille. En tiedä miten 
reserviläiskirje on vaikuttanut Puolustusvoimien toimintaan.

Varmaankin joskus tulevaisuudessa olisi mahdollista lähettää uusi reserviläiskirje, jossa olisi 
enemmän asiaa mahdollisuuksista osallistua maanpuolustuksen erilaisiin tehtäviin. Vuoden 2015 
reserviläiskirje jäi yksittäisen reserviläisen kannalta vain tiedotteeksi.

Jonkinlainen mittatikku on Maanpuolustustiedotuksen suunnittelukunnan (MTS) julkaisemat 
selvitykset suomalaisten asenteista maanpuolustusasioihin liittyen. Linkkilistan lopussa on linkki 
vuoden 2021 selvitykseen. Lyhyesti ottaen suomalaiset suhtautuvat myönteisesti viralliseen 
maanpuolustustoimintaan.

Oman arvion mukaan vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta on kuitenkin tällä hetkellä melko 
tuntematon vapaa-ajan viettämisen muoto, jolloin vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan 
kampeaminen ennen sotia edeltäneeseen toiminnan määrään ja laatuun on ollut hyvin vaikeaa.
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Aiemmasta tekstistä voi todeta, että virallinen maanpuolustustoiminta on Suomessa yleisesti ottaen 
laajasti hyväksyttyä toimintaa, jonka kehittäminen on edelleenkin hyvä mahdollisuus.

Vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan laajentaminen vaatii vielä kehittämistä, jotta vapaaehtoinen 
maanpuolustustoiminta voisi olla laajemmin tunnettu vapaa-ajan viettämisen muoto verrattuna 
nykytilanteeseen. Maailma on kuitenkin muuttunut, jolloin vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta 
voi tarkoittaa täysin erilaisia asioita verrattuna ennen sotia järjestettyyn vapaaehtoiseen 
maanpuolustustoimintaan.

1644.2. Uudelleenarviointia / 12.12.2024

Tilanne ei ole juurikaan muuttunut. Vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta ei ole laajojen massojen 
tuntema vapaa-ajan viettämisen muoto.

Olen pohtinut asiaa tulevaisuuden tutkimuksen kurssilla, ja kyseinen teksti löytyy seuraavasta 
osoitteesta:

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus
https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Ukrainan sota on herättänyt Suomessa kiinnostusta osallistua 
vapaaehtoiseen maanpuolustustoimintaan. Lisäksi reserviläisyhdistyksiin on liittynyt uusia jäseniä. 
Tietysti tällainen lisääntynyt maanpuolustustahto pitäisi saada kanavoitua oikeaksi toiminnaksi, 
mutta tämä on käytännössä hyvin vaikea tehtävä nykytilanteessa.

Tunnetulla tavalla Suomessa on aika korkea maanpuolustustahto. Maanpuolustustahtoa on mitattu 
Maanpuolustustiedotuksen suunnittelukunnan (MTS) alaisuudessa tehdyillä mielipidetiedusteluilla 
vuosikymmenten mittaan. 

Mitä korkea maanpuolustustahto tarkoittaisi oikeana käytännön toimintana? Minulla ei ole tähän 
selvää vastausta.

Aivan selvää, on että vapaaehtoinen maanpuolustustoiminta ei tällä hetkellä liikuta yhtä suuria 
määriä ihmisiä kuin ennen sotia. Lisäksi vapaaehtoisen maanpuolustustoiminnan toiminnan 
aloittamisessa on ollut kaikenlaisia virityksiä ennen nykytilannetta.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että taas kerran yksi työryhmä työskentelee pohtimassa 
vapaaehtoiseen maanpuolustustoimintaan liittyviä asioita.

Omat ehdotukset ovat olleet seuraavat:

• yksi keskitetty varautumisen rekisteri, joka on kuitenkin hajautettu järkevästi
• reserviläisen taidonnäytekirja.

Kumpikaan asia ei ole edennyt kovin laajasti. Meillä on vieläkin liikaa rekistereitä. Meillä ei ole 
reserviläisen taidonnäytekirjan järjestelmää. Kummallekin asialle voi aivan hyvin keksiä paremmat 
termit. Eli esitetyt ajatukset (varautumisen rekisteri ja reserviläisen taidonnäytekirja) saa omia aivan 
vapaasti.
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1645. Liennytyksen asiaa eri muodoissa

1645.1. Merkintä 1250: Iran ja Ukraina / Sota vai neuvottelu?

26. helmikuuta 2022
1250: Iran ja Ukraina / Sota vai neuvottelu?

Permanent link / Pysyvä linkki:
https://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_24.html#aihe_1250

Jokaisen politiikkaa seuraavan henkilön pitäisi varmaankin kirjoittaa jotain järkevää koskien 
alkanutta Ukrainan ja Venäjän välistä sotaa. Tiedämme nyt hyvin, että Venäjä hyökkäsi Ukrainan 
puolelle 24.2.2022.

Totuus on monesti ensimmäinen uhri sodan alkaessa. Eli [kaikkea] Ukrainan ja Venäjän väliseen 
[sotaan] liittyvää uutisointia pitää tarkastella huolellisesti erilaisten väärien väittämien leviämisen 
tai tarkoituksellisen levittämisen kannalta.

Oman arvion mukaan tietoverkoissa voi levitä aivan kummallisia väittämiä.

Suomessa on monta kovemman tason journalismin tiedotusvälinettä, jolloin niiden uutisointiin on 
voitu yleisesti ottaen luottaa.

Tietysti on tärkeää seurata tarkasti Suomessa leviävää väärää tietoa. Mahdollisesti joitain vääriä 
tietoja saadaan oikaistua edes jotenkin.

Taustalla kaikessa hiljaisuudessa on käynnissä neuvottelut Iranin ydinohjelman hyvin tarkasta 
valvonnasta, jolloin Iran voisi suostua erilaisiin toimenpiteisiin takaamaan ydinvoiman käyttämisen 
vain energiatuotantoon. Eli pelkona on ollut Iranin kehittämä oma ydinase, jonka kehittäminen 
halutaan estää Iranin ydinohjelman hyvin tarkalla valvonnalla.

Yhdysvaltojen puolella on julkaistu kaksi kirjettä, ja näistä voi todeta seuraavat PDF-tiedostot:

* (PDF )Yhdysvaltojen kongressin joidenkin jäsenien kirje
* (PDF) Joidenkin Yhdysvalloissa vaikuttavien edunvalvonnan yhteisöjen kirje.

Sen verran pitää ymmärtää terminologiaa, että Yhdysvaltojen kongressi (United States Congress) 
tarkoittaa edustajainhuonetta ja senaattia yhdessä.

Lyhyesti todeten iso joukko Yhdysvaltojen kongressin jäsenistä asettaa paljon ehtoja Iranin 
ydinohjelman hyvin tarkan valvonnan sopimuksen hyväksymiselle. Eli tehty sopimus pitäisi 
käsitellä Yhdysvaltojen kongressissa.

Toinen kirje on 21 järjestön yhteiskirje, jossa järjestöt kannattavat Iranin kanssa käytäviä 
neuvotteluita.
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Viimeksi Iranin ydinohjelman hyvin tarkan valvonnan sopimuksen hyväksyi tuolloin virassa ollut 
presidentti Barack Obama. Linkkilistassa on linkki Barack Obaman hallintokauden aikaisten www-
sivujen arkistoon. Yksi osa sivustosta (Iran Deal) esittää tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive 
Plan of Action, JCPOA) tekstiä eri tavoin.

Kyseiseltä arkistosivulta löytyvä yksi teksti on 112-sivuinen tiedosto (THE IRAN NUCLEAR 
DEAL: WHAT YOU NEED TO KNOW ABOUT THE JCPOA), joka esittelee tehtyä sopimusta eri 
tavoin.

Yhdessä linkissä todetaan Iranin lainsäätäjien asettavan omat ehtonsa sopimuksen hyväksymiselle.

Eli mahdollinen osittain uudelleen neuvoteltu sopimusteksti Iranin ydinohjelman hyvin tarkasta 
valvonnasta joutuu melkoiseen pyöritykseen eri puolilla maailmaa.

Tietysti on mielenkiintoista nähdä Venäjän suhtautuminen Iranin ydinohjelman hyvin tarkasta 
valvonnasta tehtyyn sopimustekstiin.

Miten Ukrainan kriisi vaikuttaa Iranin ydinohjelmasta käytäviin neuvotteluihin? En tiedä tähän 
kohtaan mitään järkevää vastausta.

MITÄ uutta merkintöjen 500 ja 1001 hengessä?

Ainakaan vielä Iranissa ei ole käynnissä minkäänlaista sotaa tai sisällissotaa.

Mitä tapahtuu, jos Iranin ydinohjelmasta käytävät neuvottelut epäonnistuvat? JOS neuvottelut 
epäonnistuvat, niin alkavatko erilaiset valtiot tekemään erilaisia toimenpiteitä Irania vastaan? Mikä 
on erityisesti Kiinan ja Venäjän kanta erilaisiin toimenpiteisiin?

Varmaankin erilaiset toimenpiteet Irania vastaan kiristyisivät eri vaiheissa koko ajan kovempaan 
suuntaan. Tietysti sotilaalliset iskut Iranin ydinohjelmaan liittyviin kohteisiin voisivat olla osa 
viimeisimmistä vastatoimenpiteistä.

Kaikki vaikuttaa tietysti kaikkeen.

Onko diplomatian tie kohta kuljettu loppuun joissain kohdemaissa? En tässä käsitellyt erikseen 
Myanmaria tai Syyriaa, joiden suhteen on kokeiltu erilaisia vastatoimenpiteitä.

Tietysti sotien ja sisällissotien syttyminen eri puolilla maailmaa on vakava asia, vrt. Iran, Myanmar, 
Syyria ja Ukraina.

Tein aikanaan harjoitustyön tulevaisuuden tutkimuksen kurssilla T1. Harjoitustyön teksti hieman 
lyhennettynä löytyy lausuntona 16.

FI: Lausunto 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus
https://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Yksi skenaario on nimeltään seuraava: Suomi eurooppalaisen sodan reunalla.
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Linkkilistan lopussa on mainintoja Reserviläisliiton jäsenmääristä ja Varustelekan myymistä 
taisteluvälineistä. Reserviläisliiton jäsenmäärä on kasvanut ja Varusteleka on myynyt enemmän 
taisteluvälineitä.

Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus -tekstin lopussa on mahdollisuus arvioida asioita 
tulevaisuustaulukon soluja täyttämällä. Eri asioiden korostuminen tarkoittaa eri asioita 
reserviläisjärjestöjen kannalta.

Yksi oma skenaario totesi erilaisten jännitteiden vähentymisen, jolloin erilaisten 
reserviläisjärjestöjen jäsenmäärä ei ainakaan kasvaisi, koska erilaisia koettuja uhkia olisi hyvin 
vähän.

Ei uhkia Suomelle = EI kiinnostusta reserviläisjärjestöihin liittymiselle.
Uusia uhkia Suomelle = Mahdollisesti lisääntyvä kiinnostus reserviläisjärjestöjen jäsenyydelle.

Tietysti Suomen asema tässä kaikessa kehityksessä on erittäin hyvä kysymys. JOS suomalaisten 
maanpuolustustahto todellisesti lisääntyy, niin silläkin omat erityiset vaikutuksensa.

1645.2. Uudelleenarviointia / 12.12.2024

Näin jälkikäteen ajatellen Iranin kanssa tehty sopimus Iranin ydinohjelman valvonnasta (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) oli yksi liennytyksen hetki maailmanpolitiikassa.

https://en.wikipedia.org/wiki/Joint_Comprehensive_Plan_of_Action

Sittemmin Yhdysvallat vetäytyi sopimuksesta (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) 
Donald Trumpin ensimmäisellä presidenttikaudella.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Syyriassa Bashar al-Assadin hallinto kaatui 8.12.2024. Eri 
puolilla on esitetty erilaisia toiveita Bashar al-Assadin hallinnon kaatumisen jälkeiselle ajalle. Itse 
olisin hyvin varovainen erilaisissa toiveissa jonkin hallinnon kaatumisen asiayhteydessä. Vihollisen 
vihollinen ei ole aina ystävä; tästä on esimerkkejä erilaisista asiayhteyksissä.

Kenen puolella Suomen pitäisi olla erilaisten sotilaallisten kriisien asiayhteydessä? Itse olisin 
rauhan rakentamisen puolella. Sotilaallisen voiman lisääminen johonkin kriisiin voi vain pahentaa 
tilannetta, joten sotilaallisen voiman käytössä kannattaa olla varovainen.

Näin aikalaiskuvauksena voi todeta, että maailmanpoliittisesti ajatellen moni asia odottaa Donald 
Trumpin virkakauden alkua. Mitä Yhdysvallat tulee oikeasti tekemään Donald Trumpin 
virkakauden aikana? Kirjoitushetkellä tunnelma on melko lailla odottava.
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1646. Jälkipuhe / Jotain asiaa lopuksi

1646.1. Johonkin on vain pakko lopettaa

Kerraten esipuheen perusteella voi todeta, että johonkin on jokaisen tekstin kirjoittaminen 
lopetettava. Varmaankin uudelleenarviointien yhteyteen voisi kirjoittaa lisää uutta asiaa, mutta 
jossain vaiheessa uuden asian liittäminen on vain pakko lopettaa johonkin.

Tietysti tein useamman kerran oikoluvun tämän teoksen teksteihin. Jokaiselle oikoluvun 
kierroksella löytyi erilaisia kirjoitusvirheitä ja kummallisesti kirjoitettuja virkkeitä, joten olen tehnyt 
erilaisia pieniä korjauksia joihinkin virkkeisiin. Jokaisen tekstin kirjoittaminen ja korjaaminen vain 
lopetettava joskus. Eli teoksessa voi kaikesta huolimatta olla kirjoitusvirheitä ja kummallisesti 
kirjoitettuja virkkeitä.

1646.2. Erityismaininta: Donald Trump

Donald Trump tarvitsee erityismaininnan. Tässä teoksessa en käsittele Donald Trumpin toisen 
presidenttikauden alkua. Donald Trumpin osalta tämä kirja käsittelee vuoden 2024 
presidentinvaalikampanjaa ja vallinnutta maailmanpoliittista odotusaikaa ennen Donald Trumpin 
toista presidenttikautta. Myöhemmissä teoksissa on mahdollista arvioida Donald Trumpin toisen 
presidenttikauden alkua. Tietysti tämä teos on yksi aikalaiskuvaus ennen Donald Trumpin toisen 
presidenttikauden alkua. Jäämme siis odottamaan Donald Trumpin toista presidenttikautta.

1646.3. Hyötyä tämän teoksen lukijoille?

Toivottavasti tämän teoksen teksteistä on hyötyä lukijoille.

1646.4. Irrottelua erilaisten lähteiden perusteella

Kirjoitelmia- ja LIITE-teoksissa on ollut mahdollista esittää omia ajatuksia ilman laajaa tieteellisten 
lähteiden määrää. Eli tietysti mielipide on mielipide, vaikka joskus on mahdollista esittää tieteellisiä 
lähteitä joissain yhteyksissä. Edelleenkin voi todeta tämän teoksen olevan ilman vertaisarviointia, 
jolloin tätäkään teosta ei voi pitää tieteellisenä teoksena.

1646.5. Mahdollisia uusia teoksia?

Ehkä on mahdollista julkaista uusia teoksia. Kolmas kokoelma kirjoituksia tarkoittaisi erilaisten 
tekstien yhteen kokoamista. Kuudes sähköisten merkintöjen julkaisu tarkoittaisi merkintöjen 1251-
1500 uudelleenarviointia. Kirjoitushetkellä viimeisin sähköinen merkintä on tehty numerolla 1317, 
joten merkintään 1500 on vielä matkaa jonkin verran. On siis mahdollisuuksia uusille teoksille.
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